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Lisenssi

Nimeä-Epäkaupallinen-Ei muutoksia 4.0 Kansainvälinen

Avoimesti lisensoitu teos

Tämä teos on lisensoitu Nimeä-Epäkaupallinen-Ei muutoksia 4.0 Kansainvälinen -lisenssillä. 
Teoksen uudelleen käytön yhteydessä pitää mainita kirjoittaja. Valittu lisenssi tarkoittaa, että 
teoksen sisältö on vapaasti käytettävissä, kunhan alkuperäislähteeseen viitataan.

Lisenssin kansantajuinen esitys on seuraavalla www-sivulla:

https://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/4.0/deed.fi

NIMI:
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Ei muutettuja teoksia
Teosta ei saa muuttaa, muunnella tai käyttää toisen teoksen pohjana.
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Vastuulausekkeita

Yksittäisen ihmisen yksittäistä tulkintaa yksittäisistä asioista / aiheista

Tämä teos on yksittäisen ihmisen tulkintaa eri asioista / aiheista, eikä edusta minkään (rekisteröidyn
tai rekisteröimättömän) yhteisön virallista tai epävirallista kantaa. Tässä teoksessa mainitut 
mielipiteet eivät ole (lainopillisia) neuvoja, ja lukijoita kehotetaan itse perehtymään huolellisesti 
tässä teoksessa mainittuihin asioihin / aiheisiin.

Tämä teos ei kata tulevaisuuden kehittymistä, jolloin tässä teoksessa mainitut ennustukset voivat 
osoittautua vääräksi. Vastaavalla tavalla tämä teos ei kata menneisyyden tulkintaa, jolloin tässä 
teoksessa tehdyt arviot menneisyydestä voivat osoittautua vääriksi.

Poliittisia vastuulausekkeita

Tämä teos käsittelee useita poliittisia mielipiteitä erilaisista asioista / aiheista. Nämä mielipiteet 
eivät kuitenkaan ole virallisia neuvoja poliittisen päätöksen perustaksi. Teoksen lukijoita kehotetaan
lukemaan kukin mielipide yksittäisen henkilön ajatuksena, koska esitetyt mielipiteet eivät ole 
minkään yksittäisen puolueen (rekisteröity tai rekisteröimätön) virallisia mielipiteitä. Lisäksi 
esitetyt poliittiset mielipiteet eivät edusta minkään puoleen (rekisteröity tai rekisteröimätön) 
jäsenjärjestön (rekisteröity tai rekisteröimätön) virallista kannanottoa.

Teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät kata Suomen, Euroopan tai maailmanlaajuisen 
politiikan menneisyyttä tai tulevaisuutta, ja ovat vain yksittäisen henkilön yksittäisiä mielipiteitä.

Teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät ole tarkoitettu virallisen tai epävirallisen ehdokkuuden
tukemiseksi missään vaalissa millään tasolla, eli teoksessa esitetyt poliittiset mielipiteet eivät ole 
virallisiin vaaleihin valmistautuvan virallisen tai epävirallisen ehdokkaan mielipiteitä. Mahdollisissa
virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen) virallisena ehdokkaana esitetyt poliittiset 
mielipiteet ovat oma kokonaisuutensa, ja virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen) virallisen 
ehdokkaan julkiset mielipiteet ovat tämän teoksen ulkopuolella, ja tämä teos ei ennakoi tulevia 
mahdollisia poliittisia mielipiteitä virallisissa vaaleissa (teoksen julkaisun jälkeen).

Viitattujen www-sivujen sisältö

Tässä teoksessa viitataan erilaisiin www-sivuihin. Viitattujen www-sivujen laillinen sisältö on 
tarkistettu tämän teoksen julkaisuhetkellä, mutta monen viitatun www-sivu sisältö tulee 
mahdollisesti muuttumaan tämän teoksen julkaisun jälkeen. Kaikki muutokset viitatuilla www-
sivuilla ovat viitattujen www-sivujen omistajien / ylläpitäjien vastuulla. Kaikki uusi laillinen ja/tai 
laiton sisältö viitatuilla www-sivuilla ei ole tämän teoksen kirjoittajan vastuulla, ja tämän teoksen 
lukijoita kehotetaan huolellisesti välttämään www-sivuilta ladattavien laittomien sisältöjen käyttöä.

Kaupallinen sisältö / Yleishyödyllisyys

Tämä teos ei sisällä kaupallista sisältöä, eikä tätä teosta ole tarkoitettu kaupalliseksi sisällöksi, ja 
käytetyn lisenssin mukaisesti tämä teos on tarkoitettu ei-kaupalliseksi sisällöksi. Tämä teos ei 
sisällä kaupallisen yhteisön (rekisteröity tai rekisteröimätön) liike- tai ammattisalaisuuksia.
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SL 537. Esipuhe / Jotain alkuun

SL 537.1. Joitain huomioita tästä teoksesta

Tämä teos ilmestyy vain sähköisenä julkaisuna (eli LIITE 5 -teos).

Tässäkin teoksessa on jo aikaisemmista teoksista tuttu käsittelytapa. Eli aina yksittäisen merkinnän 
jälkeen on uudelleenarviointia yksittäisen merkinnän perusteella.

Kun teoksella on ISBN-numero, niin tekemäni erilaiset sähköiset merkinnät voi tarkistaa tästä 
julkaisusta, jolloin erilaisiin merkintöihin voi viitata teoksen osana.

Tässäkään teoksessa ei ole merkintöihin liittyviä linkkilistoja, koska teoksesta tulisi silloin todella 
laaja. Tietysti osa linkeistä eri uutisiin ei enää toimi, koska eri uutissivustoja on uudistettu eri 
tavoilla. Tämän lisäksi tässä teoksessa kuvat ovat ainoastaan tekemiäni mustavalkoisia kuvia eri 
aiheisiin liittyen. Esimerkiksi erilaisten selainten (www-sivut) arvioinneissa on kuvia selaimien eri 
toiminnoista, ja tällaisia kuvia en ole liittänyt tähän teokseen.

Tässä teoksessa on tullut vastaan erilaisia korjauksia, joita olen sitten liittänyt tähän teokseen. 
Esimerkiksi erilaisia kirjoitusvirheitä olen korjannut useasta merkinnästä. Lisäksi välistä on 
puuttunut selvästi erilaisia sanoja, joita olen sitten liittänyt tekstiin.

SL 537.2. Lukujen numeroinnista / Jatkuu edellisen teoksen 
perusteella

Tässä teoksessa numerointi jatkuu LIITE 4 -teoksen perusteella luvusta SL 537.

SL 537.3. Aikatauluista ja päiväyksistä

Tämän teoksen (LIITE 5) työtiedoston olen perustanut 25.10.2016. Jossain vaiheessa on 
kirjoittaminen kuitenkin lopetettava.

SL 537.4. Ei tieteellinen teos – ei tälläkään kertaa

Lyhyesti todeten tämän teoksen teksti ei ole vertaisarvioitua tekstiä, jolloin teksti ei ole tieteellisesti 
tarkasteltua tekstiä. Toisaalta olen joissain merkinnöissä ja jälkiarvioinneissa viitannut tieteellisiin 
artikkeleihin.

SL 537.5. Uusien teoksien ajatuksia on kerätty yhteen
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Tässä kohtaa voi todeta eri mahdollisuuksia seuraaville teoksille.

Ensimmäinen ajatus on jatkaa uudessa LIITE-teoksessa sähköisten merkintöjen jälkiarviointia 
alkaen merkinnästä 751 päättyen merkintään 1001.

Toinen ajatus on kerätä tekemieni 1 lausuntojen tekstejä yhteen, jolloin eri lausunnoista voisi tehdä 
yhtenäistetyn esityksen. Eri lausunnoissa on melko vähän viitteitä tieteellisiin artikkeleihin, jolloin 
keräisin yhteen omat väittämät ja mielipiteet koostettuna yhteen teokseen.

Julkaisuhetkellä en ole tehnyt sähköisiä merkintöjä merkintään 1250 saakka, jolloin tutulla tavalla 
käsiteltäisiin 250 merkintää tehtävässä jälkiarvioinnissa. Eli kolmas ajatus on uusi LIITE-teos 
perustuen merkintöihin 1001-1250, jolloin yhdessä sähköisten merkintöjen uudelleenarvioinnissa 
(uusi LIITE-teos) käsitellään kerralla 250 merkintää.

Neljäs ajatus on ollut uusi Kirjoitelmia-teos kokoamaan yhteen sekä tieteelliset esitykset että omat 
mielipiteet. Tällöin voisi perustaa joitain väittämiä tieteellisillä lähteillä. Toisaalta osa väittämistä 
perustuisi omiin mielipiteisiin. Eli jossain voisin todeta jonkin asian tilanteen tieteellisen työn 
tilanteen, minkä jälkeen tieteellisesti puuttuvia osia voisi perustella omilla mielipiteillä. Tietysti 
jatkoseurantaan jäisi tieteellisen tilanteen kehittyminen joillain kohdealueilla, jolloin erilaisia 
mielipiteitä voisi tarkastella tieteellisten tekstien avulla.

SL 537.6. Johonkin on pakko lopettaa

Tietysti tein useamman kerran oikoluvun tämän teoksen teksteihin. Jokaiselle oikoluvun 
kierroksella löytyi tietysti erilaisia kirjoitusvirheitä ja kummallisesti kirjoitettuja virkkeitä, joten 
olen tehnyt erilaisia pieniä korjauksia joihinkin virkkeisiin. Jokaisen tekstin kirjoittaminen ja 
korjaaminen vain lopetettava joskus. Eli teoksessa voi kaikesta huolimatta olla kirjoitusvirheitä ja 
kummallisesti kirjoitettuja virkkeitä.

Eri vaiheiden jälkeen olen todennut erilaiset mahdollisuudet käsitellä erilaisia ilmiötä erilaisista 
näkökulmista.

ILMIÖ

RAJAUS

näkökulma

näkökulma

näkökulma

näkökulma

Olen siis yrittänyt tarkastella erilaisia ilmiöitä perustuen erilaisiin näkökulmiin. Omat näkökulmat 
voivat tietysti olla rajoittuneita erilaisilla tavoilla. Eli eri yhteyksiin voisi tarkastella uusia 
näkökulmia.

1 http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html   – Jukka S. Rannila – lausuntoja
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SL 538. Ovatko uudet näkökulmat mahdollisia

SL 538.1. Merkintä 500 / 1.11.2011: 500 + 77 : Uutta näkökulmaa
jatkossa ??

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_500

Alkupohdinta on, että jatkossa pitäisi saada jotain uutta näkökulmaa aiemmin mainittuihin toistuviin
aiheisiin.

Aikanaan kunnallisvaaleihin 2008 perustin ns. vaaliuutisten sivuston, ja tähän tuli 77 erilaista 
merkintää.

Sitten vaalien 2008 jälkeen perustin erillisen päiväkirjasivuston, ja vähitellen näitä 
päiväkirjamerkintöjä on kertynyt 500.

Mitä merkittävää voisi sanoa 500. varsinaisen päiväkirjamerkinnän kohdalla?

1) Yksi asia on tiettyjen teemojen kehittyminen ajan mittaan.

2) Toisaalta eri teemoihin on välillä tullut erilaisia uusia painotuksia.

3) Yksi asia on, että numerointi on lisääntynyt koko ajan: päiväkirjamerkinnät, 
mielipidekirjoitukset, lausunnot ja ODF/OOXML-merkinnät ovat nykyisin numeroituna.

Oma arvio on, että jatkossa pitäisi vanhoihin teemoihin lisätä jokaisessa seuraavassa merkinnässä 
erilaisia arvioita.

Katselin läpi merkintöjä 1-499 ja vaaliuutisia I-LXXVII, ja seuraavia toistuvia teemoja voi 
korostaa.

a) Yksityisasioiden käsittely loppui vähitellen vaaliuutisten myötä.

b) Tietotekniikan kummalliset (inhimilliset) sivuvaikutukset ja muut vaikutukset, esim. 
kärsimättömyys, riippuvuudet, epäonnistumiset, rahan tuhlaus, ihmisten huijaaminen, suomalaisten 
julkisten tietojärjestelmien surkuhupaisia tilanne, jne.

c) Yhdysvallat-seuranta yleisesti.

d) Yhdysvallat-seurannassa erityisesti tiedotusvälineiden muuttuminen puolueiden äänitorviksi.

e) Suomen ja Yhdysvaltojen median viihteellistymisen (jatkuva?) kritisointi: hömpän suhde asiaan, 
mediaspektaakkelit, sivuvaikutukset, suorat vaikutukset ja piilovaikutukset.
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f) Suomen politiikan yleinen seuranta: jokaisen puolueen arvostelu sivutyönä.

g) Sähköisen äänestyksen vastustus.

h) Koulutusjärjestelmien arvostelu.

i) ODF / OOML / PDF -seuranta.

j) Sosiaalisen median kummallisuudet erikoisaiheena, erityisesti Facebook.

k) Rationaalisuusolettama eri yhteyksissä.

l) Yhdysvallat-seurantaa erityisaiheista: velkapommi, IRAK, Afganistan, IRAN, terrorismi, 
"american exceptionalism", asevoimat, koulutusjärjestelmä, "moral project", republikaanisen 
puolueen muutos, puolutusvoimien pyhä budjetti, perustulaki pyhä kirja (?), yms. erityisaiheita.

m) Terrorismi-mölinä: eli kansan kiihotus terrorismiin liittyvillä väärillä tosiasioilla.

n) Sodan vastustus ja ihmisen mielen sekoaminen sodissa: sivuvaikutukset, omien sotilaiden 
sekoaminen, totuuden piilotus ja sotien vastustus, IRAK, IRAN, JEMEN, LIBYA, jne.

o) Puolueiden yhteistyö ja puolueiden muuttuminen Suomessa.

p) Tutkivan journalismin rappiotila.

r) Vaihtoehtokanavat: esim. RT, Al Jazeera ja PRESS TV.

p) Vapaan ohjelmistokehityksen selviytyminen jatkuvien hyökkäysten keskellä.

r) Terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma.

Lopputulema on, että jatkossa pitäisi saada jotain uutta näkökulmaa edellä mainittuihin toistuviin 
aiheisiin. 

SL 538.2. Yhteenvetoa 12.3.2013 päivätystä asiakirjasta

Minulla on yksi asiakirja, jossa yritin tehdä yhteenvetoa silloisessa tilanteessa. Tähän kohtaan voin 
liittää joitain huomioita tähän alalukuun.

Aikanaan vuonna 2006 ostin käyttöön verkkotunnuksen (domain) omalle nimelle (jukkarannila.fi), 
ja varsinaisesti vuoden 2008 kunnallisvaalien yhteydessä www-sivujen jatkuvasta päivityksestä tuli 
harrastus.

”Vaaliuutiset” oli ensimmäinen otsikko erilaisille sähköisille merkinnöille, ja ”vaaliuutisia” 
julkaisin 21.8.-26.10.2008 välisenä aikana yhteensä 77 kappaletta.

Vaalien jälkeen perustin ”päiväkirjan”, jota voi tietysti kutsua myös blogiksi.
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Eri vaiheiden jälkeen ”päiväkirjaan” linkitin paljonkin kuvia ja videoita, jolloin yhdestä ja ainoasta 
päiväkirjan sivusta alkoi tulla todella hitaasti ladattava sivu. Tämän jälkeen piti perustaa 
arkistosivuja, jotta sivujen lataaminen kestäisi vähemmän aikaa. Eri vaiheiden jälkeen olen 
lopettanut kuvien ja videoiden upottamisen päiväkirjan sivuille, koska niiden lataaminen hidasti 
huomattavasti sivujen yleistä toimintaa.

Nykyisessä muodossaan (12.3.2013) viimeisimmät päiväkirjasivut (11-13) ovat siis eri vaiheiden 
jälkeen pelkkää tekstiä, ja kuvat ja videot on linkitetty tekstin joukkoon.

Ensimmäisessä vaiheessa sekä vaaliuutiset että päiväkirjamerkinnät eivät olleet numeroituja. Eri 
vaiheiden jälkeen päädyin numeroimaan sekä vaaliuutiset että päiväkirjamerkinnät.

Merkinnästä 520 alkaen on lähes jokainen päiväkirjamerkintä sisältänyt osuuden, jossa olen 
yrittänyt väittää tai esittää jotain uutta merkinnän 500 listan täydennyksenä tai uudistuksena (MITÄ 
uutta merkinnän 500 hengessä????).

Lisäksi on huomioitava, että alkaen päiväkirjasivulta 8 on päiväkirjamerkinnöistä osa numeron 
lisäksi merkitty erityisellä aihemerkinnällä. Eri vaiheiden jälkeen on osa merkinnöistä ollut samasta 
aiheesta, ja seurattuina aiheina ovat olleet seuraavat:

* Ron Paul -seuranta, I-XXXI
* Ron & Rand Paul -seuranta XXXII-XXXVII
* Selainvertailu, osat 1-18
* Kuntauudistus, (i-xv)
* Moniajo (i-iv)
* PC → Mobile (A-E)
* Mobile → PC (A-K)

Ron Paul -seuranta, I-XXXI (12.3.2013 päivätty asiakirja)

Eri vaiheiden jälkeen olen seurannut Yhdysvaltojen sisä- ja ulkopolitiikkaa alkaen vuoden 2008 
kunnallisvaalien vaaliuutisista. Selvää on, että olin ensimmäistä Ron Paul / I -merkintää tehnyt jo 
seurantaa Ron Paulin poliittisesta toiminnasta. Merkinnästä 446 (21.6.2011) alkaen olen erityisesti 
merkinnyt jotkut merkinnät erityisesti Ron Paulin poliittisen toiminnan seurannaksi.

Eri vaiheiden jälkeen Ron Paulin poika Rand Paul siirtyi myös politiikkaan ja olen merkinnästä 689
(2.2.2013) alkaen seurannut kummankin toimintaa yhdessä ja erikseen. 12.3.2013 tilanteessa näitä 
Paulin perheeseen liittyviä merkintöjä on siis 37 (XXXVII).

Nyt voi todeta näistä 37 merkinnästä seuraavia teemoja:

• neo-konservatiivien ja muiden konservatiivien ero
• non-interventionism, eli pyrkimys välttää turhaa sekaantumista ulkomaiden 
asioihin, erityisesti sotilaallisen operaation välttäminen
• libertarismi erityisesti
• IRANin liittyvät mielipiteet erityisaiheena
• ISRAELiin liittyvät mielipiteet erityisaiheena
• IRAKiin liityvät mielipiteet erityisaiheena
• AFGANISTANiin liittyvät mielipiteet erityisaiheena
• SYYRIAan liittyvät mielipiteet erityisaiheena
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• LIBYAan liittyvät mielipiteet erityisaiheena
• sotilaallinen ja taloudellinen tuki eri maille
• ns. Tea Party ilmiönä
• ulkopolitiikka yleisesti
• tosiasioiden ja virhetietojen levittäminen
• yleisesti mielipiteiden seuranta
• Ron Paulin edustaman liikkeen järjestäytyminen
• Ron Paulin presidentinvaalikampanja
• Yhdysvallat ja sen (sotilaallinen) tehtävä maailmassa
• negatiivinen kampanjointi
• lentolaitteisiin (Drones) suhtautuminen
• Yhdysvaltojen budjettialijäämän hävittäminen
• perustuslain seuraaminen.
• Austrian Economics (taloustieteen yksi suuntaus)

12.3.2013 tilanteessa on selvää, että Ron ja Rand Paulin edustama poliittinen liike voisi järjestäytyä 
uudella tavalla – tämä voi tarkoittaa myös jonkun muun henkilön valintaa keulakuvaksi kuin Rand 
Paul.

Itseäni on erityisesti kiinnostanut heidän ulkopoliittiset mielipiteet, ja siinäkin on erityisesti 
kiinnostanut heidän suhtautuminen erilaisiin kriisimaihin, joiden määrä on vain lisääntynyt ns. 
arabikevään jälkeen. Ns. Arabikevät alkoi siis vuonna 2010 ja eri muodoissaan on liikehdintää ollut 
hyvin monessa arabimaaksi luettavassa maassa. Ns. Arabikevään liittyen ovat Ron ja Rand Paul 
antaneet erilaisia lausuntoja eri maiden sisäiseen tilanteeseen sekaantumisesta.

Lopputulema 12.3.2013 tilanteessa on, että Ron ja Rand Paulin edustama poliittinen liike on 
oikeasti merkittävä tekijä heidän sisäpolitiikassaan. Kumpikin heistä on antanut sekä demokraattien 
että republikaanien valtavirrasta poikkeavia lausunto, ja tämä on ollut mielenkiintoinen 
seurantakohde.

Selainvertailu (12.3.2013 päivätty asiakirja)

Selainvertailua olen tehnyt kahdeksassatoista (18) erilaisessa merkinnässä, ja lähtökohtana oli 
muiden selaimien vertailu Opera-selaimeen. Itse olen ollut Opera-selaimen uskollinen käyttäjä 
vuosikausia, vaikka Opera-selain ei koskaan ole noussut merkittäväksi markkinajohtajaksi.

Verrattuja selaimia olivat seuraavat: Arora, Avant, Dooble, Comodo Dragon, Lunascape, K-Meleon,
Maxthon, Midori, SeaMonkey, Sleipnir ja SRWare Iron. Varsinaisesti markkinajohtajat eivät olleet 
siis testattavina: Internet Explorer, Firefox, Safari, Chrome.

Osa selaimista oli käytössä ja/tai kokeilussa vain muutaman kerran, ja eri vaiheiden jälkeen kaksi 
parasta vaihtoehtoselainta olivat Comodo Dragon ja Maxthon. Ja tosiasiallisesti päädyin lopuksi 
käyttämään vain Comodo Dragon -selainta Opera-selaimen lisäksi.

Miksi päädyin kahden selaimen rinnakkaiskäyttöön?

Eri vaiheissa on tietoturvauutisten joukossa ollut mainintoja JAVA:n lisäosien poistamista 
selaimista. JAVA on helppo ottaa pois käytöstä Comodo Dragon -selaimesta.
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Selainvertailussa totesin sivuhuomiona, että nykyisin erilaiset sivustot sisältävät hyvin paljon 
elementtejä, erityisesti seuraavia elementtejä: kuvat, FLASH, JavaScript, evästeet. Eri selaimet 
kestivät eri tavoin elementtien suuren määrän jollain yksittäisellä sivulla.

Loppujen lopuksi päädyin käyttämään Comodo Dragon -selainta varsinaisena selaimena, koska 
poistamalla kaikki mahdolliset lisätoiminnot selain lataa vain ja ainoastaan HTML-koodin. Joillain 
sivuilla voi olla satoja elementtejä, jolloin yksittäinen sivu voi lataantua hyvinkin pitkään. 
Lataamalla pelkästään HTML-koodi Comodo Dragon -selaimeen on sivujen lataus ollut hyvin 
nopeaa.

Tämän jälkeen Opera-selain on ollut ns. kakkosselain, jolla hoidetaan toiminnot, joissa erilaisia 
elementtejä pitää oikeasti käyttää; kuvat, FLASH, JavaScript, evästeet erityisesti.

Selainvertailun sivutulos on, että nykyisin www-sivuilla lisätään aivan liikaa elementtejä, joista osa 
on käyttäjän tietojen lisäystä erilaisiin tietokantoihin. Tämän vuoksi pelkistetty HTML-koodin 
selaaminen ohittaa osan näistä tietoturvaongelmista tai ainakin vähentää jollain tavalla käyttäjästä 
kerättävän tiedon määrää.

Kuntauudistus (12.3.2013 päivätty asiakirja)

Itselläni ei ole ollut kovin jyrkkää kanta nykyhallituksen (Katainen I). Olen käyttänyt tuota 
Katainen I -merkintää, koska kirjoitushetkellä on mahdollista, että meillä on joskus Kataisen II 
hallitus.

Itse olen yrittänyt muodostaa jotain mielipidettä koko kuntauudistukseen. Vanhasen (I ja II 
hallitukset) ja Kiviniemen hallitukset veivät läpi omaa kuntauudistusta, jota olen kutsunut PARAS I 
-hankkeeksi. Sittemmin Katainen I -hallitus on vienyt läpi kuntauudistusta, jota olen kutsunut 
Kuntauudistus I -hankkeeksi.

Perusero taitaa olla, että PARAS I perustui kuntien perusteltuun yhteistyöhön, ja Kuntauudistus I 
käsittääkseni perustuu ns. vahvoihin peruskuntiin.

Itse olen käsitellyt seuraavia aiheita Kuntauudistus-merkinnöissä (i-xv):

• teknologiset ongelmat yleisesti
• tietotekniikan ongelmat
• työryhmäkierre uudistukseen liittyen
• kuntien tehtävien määrä
• valtion ja kuntien työnjako
• uutisointi kuntauudistukseen liittyen
• väärien ja oikeiden väittämien leviäminen
• seminaarikierre uudistukseen liittyen
• tilastoajoja Jalasjärven tilanteeseen liittyen
• uudistuksen pitkäaikaisuuden ongelma lyhytjänteisessä politiikassa
• luottamustehtävien kasautumisen ongelmia
• selvityshenkilöiden merkitys ja mahdollisuudet
• kuntalaisten tietotason turvaaminen ja mahdollisuudet tähän
• uudistuksen markkinointiongelmat
• irrationaalisuudet ja rationaalisuudet.
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12.3.2013 tilanteessa minulla ei edelleenkään ole jyrkkiä kannanottoja erilaisiin 
kuntauudistusehdotuksiin. Ensinnäkin käsiteltävä asiakirjamäärä on kohtuullinen, ja itse en ole 
perehtynyt useissa eri työryhmissä tehtyjä ja julkaistuja raportteja. Itseäni kiinnosti erityisesti 
raportti, jossa on listattu 535 erilaista tehtävää kunnille.

Itse olen paljon pohtinut, että olisiko tuo 535 erilaisen tehtävän raportti pitänyt julkaista jo 
Jäätteenmäen, Vanhasen (I ja II) tai Kiviniemen hallituksen kauden aikana. Sen valituksen olen 
tiennyt, että valtio lykkää aina vain uusia tehtäviä kunnille, mutta vasta Kataisen I hallitus kävi 
järjestelmällisesti läpi eri ministeriöiden tasolla kunnille asetetut tehtävät.

Olisiko ensin pitänyt käydä laajaa keskustelua näistä löydetyistä 535 tehtävästä?

Moniajo (12.3.2013 päivätty asiakirja)

Eri vaiheissa olen kerännyt ongelmia erityisesti Facebook-palveluun liittyen, ja kotisivuilla on 
erityinen Facebook-sivu erilaisten ongelmien listauksena:

http://www.jukkarannila.fi/facebook.html

10.12.2012 aloitin erityisen Moniajo-seurannan, vaikka erilaisia tietotekniikan ongelmia olen 
kirjannut hyvin moneen päiväkirjamerkintään. Eri vaiheiden ja päiväkirjamerkintöjen jälkeen olen 
päätynyt siihen, että me yritämme nykyisin tehdä tietokoneella samaan aikaan monia asioita, eli ns. 
moniajoa.

Tässä vaiheessa (12.3.2013) ovat seuraavat teemat nousseet esille:

• kokoukset ja moniajon kiusaus
• keskeytysteknologia
• tietokoneiden ja ihmisten työnjaon uudistus
• ihmisten erilaiset kyvyt hallita moniajoa (tai moniajon harhaa)
• apuvälineet hallitsemaan moniajoa (tai moniajon harhaa)
• irrationaalisuus moniajoon liittyen.

PC → Mobile (A-E), Mobile →PC (A-K) (12.3.2013 päivätty asiakirja)

Tämä seuranta on ollut kahtalaista. Toisaalta olen ollut kiinnostunut mobiililaitteiden 
käyttöjärjestelmistä. Toisaalta olen pohtinut, että mikä on nykyisien pöytäkoneiden tapaisten 
laitteiden tulevaisuus pidemmällä aikavälillä.

Oma kiinnostus tietysti on ollut, että jossain vaiheessa voisi hankkia ns. älypuhelimen (kaikilla 
ominaisuuksilla) jollain käyttöjärjestelmällä, joka ei ole Windows Phone. Itse en ole ollut 
innostunut NOKIA-korporaation siirtymisestä Windows Phone -leiriin. Aika näyttää, että kuka oli 
väärässä tai oikeassa Windows Phone -ennakoinneissa.

Pöytäkoneiden tapaisten laitteiden osalta olen ollut kiinnostunut LINUX-käyttöjärjestelmästä 
johdettuihin ratkaisuihin. Tässä kohtaa on ollut merkittävää useamman näytön tuki, jonka olen 
todennut hyvin ongelmallisiksi omissa kokeiluissani. Kirjoitushetkellä (12.3.2013) Ubuntua 
kehittävä yhteisö on ainakin aloittanut virallisesti hankkeen monen näytön tuelle, mutta hankkeen 
osalta on ollut hiljaista viimeiset kuukaudet.
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Itse sain tiedon tästä monen näytön tuesta 21.12.2012, jonka jälkeen olen siis seurannut kyseisen 
hankkeen RSS-syötettä. Hiljaista on ollut.

Kirjoitushetkellä Windows XP Professional -käyttöjärjestelmän tuki on merkitty päättyväksi 
8.4.2014.

Kirjoitushetkellä (12.3.2013) olen miettinyt erillisen muistion tekemistä, esim. ”LINUX hindrances 
report”. Tässä muistiossa olisi lueteltu kaikki oleelliset tekijät, jotka estävät tai hidastavat 
siirtymistä LINUX-käyttöjärjestelmään. Suurin tekijä on useamman näytön tuen ongelma. Tämän 
raportin voisi jakaa merkittävimpien LINUX-käyttöjärjestelmän jakeluversioita (Distro) kehittäville
yhteisöille.

Kummassakin seurannassa olen etsinyt vaihtoehtoa, joka olisi Opera- ja Comodo Dragon -selaimen 
tapainen ratkaisu:

• tarpeeksi suuri kehittäjäyhteisö
• ei markkinajohtaja (eli tietokonevirusten magneetti)
• teknisesti pätevä ratkaisu
• ei tietokonevirusten yms. kehittäjien suosikki
• toteuttaa kaikki oleelliset standardit.

Tosiasia on, että esimerkiksi ANDROID-käyttöjärjestelmä on kirjoitushetkellä (12.3.2012) hyvin 
kiinnostava järjestelmä tietokonevirusten kehittäjien kannalta. Miljoonia laitteita ja miljoonia 
mahdollisuuksia on tästä seurannaisena.

SL 538.3. Yleinen yhteenveto / 22.3.2018

12.3.2013 päivätyn asiakirjan jälkeen olen kehittänyt joitain uusia seurantakohteita, joilla on oma 
tunnuksensa. Näitä ”uusia” seurantakohteita voisin käsitellä seuraavissa LIITE-teoksissa.

12.3.2013 päivätyn asiakirjan jälkeen on tietysti tullut lisää informaatiota käsiteltäväksi erilaisista 
lähteistä.
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SL 539. Armeijasta, koulutuksesta ja taloudesta

SL 539.1. Merkintä 501 / 1.11.2011: Olisiko jotain uutta 
näkökulmaa ?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_501

Ohessa on tuttuun tapaan joukko linkkejä, joiden tasossa on tietysti hyvin paljon vaihteluita.

Tuossa lopussa on linkki, että IRAN uhkaa Persianlahden turvallisuutta. Tästä on hyvä lähteä 
liikkeelle.

Kenen turvallisuutta IRAN uhkaa?

Tästä tulee mieleen yksi Ron Paul -haastattelu, jossa hän totesi erilaisia valtavirrasta poikkeavia 
IRAN-näkemyksiä. Yhdessä puheessa hän kehotti miettimään, että miten Yhdysvallat suhtautuisi, 
jos IRAN asentaisi ydinohjuksia ja/tai perustaisi tukikohtia esim. Meksikon alueelle. Ilmeisesti 
Yhdysvallat tulisi voimakkaasti arvostelemaan kyseistä toimintaa.

Samaan aikaan on IRAK valloitettu, ja se on täynnä Yhdysvallat-suurvallan sotilaita.

Ohessa on pari juttua, joissa on päinvastaiset näkemykset Yhdysvallat-suurvallan sisäisessä 
keskustelussa: olemme levittäytyneet sotilaallisesti liian laajalle alueelle ja IRAKista ei pitäisi 
vetäytyä.

Voisiko ehkä olla niin, että Yhdysvallat on jäänyt kiinni kylmän sodan ajattelutapaan, ja jokin 
pysyvä uhka pitäisi saada tähän maailmaan, jotta voidaan perustella valtaisien asevoimien tarve.

Toisena linkkinä on, että osalle republikaaneista tuottaa suuria tuskia vähentää edes maltillisesti 
puolustusmenoja. Nyt laajojen puolustusvoimien tarvetta perustellaan työllisyystavoitteilla.

Tosiasia lienee, että he ovat jääneet kasvavien puolustusmenojen kierteeseen, ja erityisen kalliiden 
aseohjelmien peruminen tuottaa suurta tuskaa.

Uusi mielenkiintoinen pieni yksityiskohta oli Yhdysvallat-kultamaan opiskelijoiden valtaisat 
opintovelat, joista melkoinen osa onkin yksityistä velkaa. Tähän lisätään vielä liittovaltion 
velkaantuneisuus n. 88 maahan, ja osavaltioiden ja paikallishallinnon velkaantuneisuus. Koko 
kansakunta on velkaa valtaisia jättisummia.

Tuosta opiskelusta voimme siirtyä vertailemaan IRANin ja SAUDI-ARABIAn toimintamalleja 
liittyen naispuolisten kansalaisten kohtaluun. Tuossa ohessa on mielenkiintoinen vertailua kyseisten
maiden tilanteisiin. Kumman kanssa pitäisi liittoutua, jos perusteeksi otettaisiin naisten kohtelun 
taso?
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Mielenkiintoista on, että Yhdysvallat lähettää "sotilasasiantuntijoita" uuteen Afrikan maahan. Eli 
jälleen uusi maa, johon sekaannutaan??

Dollari heikkenee ja muut kansakunnat harrastavat protektionismia??

Mitä uutta tuosta kaikesta edellisestä voisi sanoa, vrt. päiväkirjamerkintä 500.

Ehkä olisi aika perehtyä kirjallisuuteen, jossa käydään läpi erilaisten suurvaltojen syntyä, nousua, 
uhoa ja tuhoa. Olisiko näistä jotain apua arvioitaessa nykyisten suurvaltojen tilannetta?

Nyt voisi pohtia, että erilaiset suurvallat ovat nykyisin hyvin erilaisissa tilanteissa, ja jokaista 
suurvaltaa voisi arvioida suhteessa historian esimerkkeihin.

TIETYSTI herää kysymys, että mikä on pienten maiden, kuten Suomi, merkitys suurvaltojen 
puristuksessa.

SL 539.2. Uudelleenarviointia / 5.11.2017

Yhdysvaltojen ympäri maailmaa levitetty armeija vaatii todella paljon rahoitusta. Ongelmaksi on 
tainnut tulla kylmän sodan voittajan asenne, jonka tarvitaan laaja armeija hallitsemaan erilaisia 
uhkia. Käytännössä Yhdysvaltojen on ollut hyvin vaikea vähentää sotilaallista toimintaa (ns.) 
kylmän sodan jälkeen.

Kysymys: Onko Yhdysvalloissa täysin mahdotonta vähentää puolustusbudjetin 
määrärahoja edes maltillisesti?

IRAN-kysymys on tietysti edelleenkin tärkeä seurannan aihe. Kysymys Iranin ja Yhdysvaltojen 
palautettavista diplomaattisuhteista taitaa vielä odottaa ratkaisuaan.

Kysymys: Voisivatko Yhdysvallat ja Iran palauttaa diplomaattisuhteet maiden välille?

Mielenkiintoista on tietysti opiskelijoiden raju velkaantuminen opintolainojen vuoksi.

Kysymys: Eivätkö kalliit yliopistojen maksut kannustakaan suorittamaan opintoja 
nopeasti?

Mielenkiintoista on tietysti Saudi-Arabian ja Iranin kansalaisilleen järjestämä koulutus. Tarkistin 
asiaa Wikipedia-artikkeleista. Iranissa naiset voivat kouluttautua eri tavoin. Vastaavalla tavalla 
Saudi-Arabiassakin on koulutusta myös naisille.

Tietysti erilaiset tasa-arvokysymykset ovat oma tärkeä aiheensa, jolloin voi pohtia naisten 
yleisempää kohtelua Iranissa ja Saudi-Arabiassa. En tässä kohtaa tee tällaista selvitystä.

Lopuksi on tietysti kysymys Yhdysvaltojen suurvallan asemasta.

Kysymys: Kuinka pitkään Yhdysvallat pystyy pitämään yllä hyvin laajaa armeijaa?
Kysymys: Voisiko Yhdysvallat vetäytyä edes joistain tukikohdista, joita on eri puolilla 
maailmaa?
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SL 540. Rationaalisuuden erilaiset rajoitteet

SL 540.1. Merkintä 502 / 1.11.2011: Rationaalisuuden 
rajoittamista vai repimistä?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_502

Ohessa on muutama uutinen, joissa voimme pohtia erilaisia järkeviä käyttäytymismalleja.

ELI jo seurustelusuhteessa moni poika on saanut turpiinsa tyttöystävältään. ON varmaan suhteita 
toisin päin, eli tyttö saa turpiinsa poikaystävältään.

No-huh-huh. Mitä luvut ovat sitten aikuisilla aviopareilla??

Samaan aikaan taitavat samat teini-ikäiset valittaa kouluruuasta, ja tästäkin on ohessa juttu.

Toisaalta voi todeta, että narsistit ovat keskuudessamme, ja he toimivat omalla tuhoisalla 
käyttäytymismallillaan.

Eli seurannaisena esim. viranomaiset ymmärtävät vähän narsistien uhreja ja raiskauksien uhreja.

Sitten on mielenkiintoinen linkki tosi-tv:n suhde katsojien traumojen asteeseen. Enemmän traumoja,
enemmän tosi-tv:n katsomista ?? Vaatii varmaan lisää penkomista.

Sitten on pari uutista Kalle Palanderista, ja hänen mahdollisen miljonäärin uran kehittymisestä. 
Ihmiset hyväksyvät urheilijoiden rikastumisen, mutta epäilevät muilla tavoin rikastuneita?

Sitten on uutinen Norjasta, eli EU-vastaisuuden lisääntyminen Norjassa. Toisaalta on linkki EU:n 
viralliseen lehteen, ja esimerkin vuoksi kyseessä on taas jokin erillissopimus EU:n, Islannin ja 
Norjan välillä.

ELI käytännössä EU ja Norja tekevät runsaasti erilaisia hallinnollisia sopimuksia pitääkseen Norjan 
ajantasaisena suhteessa EU:n lainsäädäntöön.

Onko EU:n useat erilaiset hallinnolliset (erillis)sopimukset NORJAn kanssa rationaalisia vai 
irrationaalisia?

Näin voi jälleen kerran pohtia rationaalisuutta ja rationaalisuusolettamaa useassa erilaisessa 
yhteydessä.

SL 541.2. Uudelleenarviointia / 5.11.2017
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Erilaisten pariskuntien (avioliitto tai jokin muu liitto) keskinäinen väkivalta on tietysti tärkeä aihe. 
Miten naiset ovat väkivaltaisia eri suhteissa? Miten miehet ovat väkivaltaisia eri suhteissa?

Kysymys: Miten rationaalista on erilaisten pariskuntien sisäinen väkivalta?

Koululaisten vinkuminen pahasta kouluruuasta on tietysti yksi ilmiö, jonka rationaalisuutta voi 
pohtia eri tavoin.

Kysymys: Miten rationaalista on koululaisten vinkuminen pahasta kouluruuasta?

Sitten on tuo narsismin ilmiö, jolloin narsistien käyttäytymisen rationaalisuutta voi myös pohtia 
tarkemmin. Mielenkiintoisella tavalla narsismin uhreilla on oma 2 yhdistys.

Kysymys: Miten rationaalista on narsistien käyttäytyminen?

Mielenkiintoisella tavalla Norjassa on melkoisen laajaa Euroopan Unionin vastaisuutta. Tietysti 
voisi selvittää norjalaisten Euroopan Unionin vastaisuuden määrää ja laatua.

Kysymys: Mikä osa norjalaisten Euroopan Unionin vastaisuudesta perustuu pelkkiin 
tunteisiin?
Kysymys: Mikä osa norjalaisten Euroopan Unionin vastaisuudesta perustuu erilaisten 
asiakohtien järjestelmälliseen esittämiseen?

Oman havainnon mukaan Norja on hyvin liitoksissa Euroopan Unioniin perustuen Euroopan 
talousalueeseen (ETA). Monessa Euroopan Unionin lakihankkeessa todetaan lakihanke Euroopan 
talousalueen jäsenien kannalta merkitykselliseksi. Eli Norja noudattaa Euroopan talousalueen 
perusteella monia Euroopan Unionin lakeja.

Erilaiset mielipidevaikuttajat vaativat Suomen eroa Euroopan Unionista. Mikä on tällaisten 
mielipidevaikuttajien käsitys Euroopan talousalueesta?

Kysymys: Hyväksyisivätkö jotkut suomalaiset Euroopan Unionin vastustajat Suomen 
pysymisen Euroopan talousalueessa (ETA)?
Kysymys: Kuinka moni norjalainen tietää oikeasti Euroopan talousalueen (ETA) 
jäsenmaiden ja Euroopan Unionin välisen yhteistyön eri piirteet?

2 https://www.narsistienuhrientuki.fi  , Narsistien uhrien tuki ry
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SL 541. Erilaisista (sotilaallisista) tavoitteista

SL 541.1. Merkintä 503 / 2.1.2011: Yrityksen teoria / tavoite

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_503

Ohessa on melkoinen kasa linkkejä, joiden yhteyttä toisiinsa voi tietysti pohtia hyvinkin kriittisesti.

Tähän mennessä olemme kaikki tietoisia Yhdysvallat-suurvallan miehittämättömistä lentolaitteista. 
ELI käytännössä toiselta puolelta maailmaa ohjataan lentolaitteita tukemaan joukkoja eri 
aselajeissa. Tähän mennessä tiedämme, että miehittämätön lentolaite on tietysti halpa väline 
verrattuna miehitettyyn lentokoneeseen (vast.).

Ongelma on tietysti, että lentolaitteiden ampumat ohjukset tuhoavat ja tappavat kaikkea sotiin 
liittymätöntä: esim. viattomia siviilejä. Tämän kaiken tiedämme jo tietysti tässä vaiheessa.

Tämän vuoksi oli mielenkiintoista törmätä CBO:n (Congressional Budget Office) raporttiin 
toisentyyppisestä lentolaitteesta (airship), eli tietysti ILMALAIVA.

Piti oikein katsoa Wikipedian puolelta, että onko termi "ilmalaiva" todellakin käytössä suomen 
kielessä. Ainakin suomenkielisestä Wikipediasta löytyi tällainen termi.

Eli kyseessä ei ole sotilaallinen lentokone, vaan suuresta säiliöstä täytettynä ilmaa kevyemmällä 
kaasulla, esim. helium. Eli vanha kunnon zeppeliini (sotakäyttöön tarkoitettuna) uudelleen 
kehitettynä.

CBO käy kärsivällisesti läpi erilaisia vaihtoehtoja ja tukena on joukko erilaisia kuvia, kaavioita ja 
taulukoita. [PDF-tiedosto tässä linkissä.]

Sinänsä mielenkiintoista, että näin helposti voi seurata Yhdysvallat-suurvallan armeijan joitain, ei 
tietysti kaikkia, kehityshankkeita toiselta puolelta maailmaa.

Mielenkiintoista on tietysti, että miten eri aselajit hyödyntäisivät ilmalaivoja.

Yksi mielenkiintoinen piirre CBO:n julkaisussa oli, että se oli vaakatasoon (A4 siis) tehty PDF-
julkaisu, joka sopi hienosti tietokoneen näytölle. Ehkä tuosta julkaisutyylistä (A4 poikittain) voisi 
ottaa oppia itselle.

MIKÄ on yrityksen lopullinen päämäärä: osakkeenomistajien voitot vai asiakkaiden ilahduttaminen
aina vain paremmilla tuotteilla. Eli onko osakkeenomistajien voitto seurausta/sivutuotos hyvin 
hoidettujen asiakassuhteiden päälle? Tuosta on pientä pohdintaa linkkien joukossa.

Toisaalta voi kysyä, että mikä on aseteollisuusyritysten lopullinen tavoite? Jos kyseessä on voittojen
tavoittelu, niin tästä seuraa kohtuullisen laaja tarve pitää erilaiset poliittiset päättäjät kiinnostuneina 
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asehankkeista. Jos kyseessä on asiakkaan edun tavoittelu, niin sotilashenkilöt johtavat hankkeita, ja 
yritykset vastaavat näihin vaatimuksiin parhaansa mukaan.

Tietystikään asia ei ole näin yksinkertainen.

Mielenkiintoista oli kuitenkin uutinen, jossa kerrotaan aseyhtiöiden hankkeesta hankkia laajoja 
maaomistuksia erilaisten ilma-aseiden kehittämistä ja testausta varten.

TOISAALTA ohessa on linkkejä erityisesti ERP-järjestelmien käyttöönotossa erityisesti armeijan 
eri puolustushaaroissa: armeijalla, ilmavoimilla, merijalkaväellä ja laivastolla on omat ase- ja 
tietojärjestelmäohjelmansa erilaisten puolustusjärjestelmien suhteen.

[Sivuhuomautus 17.3.2018: ERP tarkoittaa ”Enterprise Resource Planning”]
[Sivuhuomautus 17.3.2018: suomalainen termi on ”toiminnanohjausjärjestelmä”]

Siviilipuolelta on hyvin tiedossa, että ERP-hankinnat ovat hyvin monimutkaisia ja riskialttiita 
hankkeita kaikin puolin.

Tästä pääseekin sitten aiheen seurannaisiin, koska informaatioteknologia leviää koko ajan uusille ja 
uusille elämänalueille.

Tietysti voisi kysyä eettisenä kysymyksenä, että mikä on peliyhtiöiden lopullinen tavoite: 
omistajien tuotto-odotukset vai asiakkaan etu.

Toisaalta voi kriittisesti kysyä, että eivätkö pelit yms. nimenomaan edistä liikkumattomuutta - tätä 
kautta pelit lisäisivät erilaisia liikuntaongelmia lisää. Ohessa on terveyteen liittyen muutama 
uutinen, ja tietysti voisi pohtia kalorimäärien suhdetta liikuntaan.

Toisaalta on ohessa juttu kiinalaisten itse kehittämistä prosessoreista, jolloin he eivät jatkossa 
olisikaan niin riippuvaisia läntisen maailman teknologiasta. Nähtäväksi jää. Mielenkiintoista on 
kuitenkin, että yhdessä linkissä haluttaisiin HUAWEI-nimisen yhtiön astuvan pois IRANin 
markkinoilta.

Käykö niin, että Kiina ja kasa muita maita liittoutuu kehittämään länsimaista riippumatonta 
(sotilas)teknologiaa. Nähtäväksi jää tämäkin asia.

Ohessa on linkki avoimiin tekniikoihin liittyen. Hyvä kysymys on sotilasteknologian riippuvuus 
avoimista tekniikoista. Onko joskus kannattavampaa ottaa käyttöön jokin avoin tekniikka?

Toisaalta tavallinen henkilö on hyvin paljon riippuvainen erilaisten mediavälineiden välittämästä 
informaatiosta, ja syvällinen asioiden penkominen vaatisi enemmän aikaa.

Ohessa on muutama linkki erilaisiin mediajärjestelmiin, ja mediajärjestelmiin syötettävän 
propagandan ongelmasta.

PRESS TV:n lähetyksistä voi tietysti olla montaa mieltä, mutta ainakin kyseisissä haastatteluissa 
kaikki haastateltavat ovat ns. länsimaiden edustajia. ELI eivät länsimaatkaan ole mikään yhtenäinen
kokonaisuus, eikä ISRAEL ole mikään yksiulotteinen yhtenäinen kokonaisuus.

Eli politiikasta väännetään joka maassa aivan armottomasti.
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Toisaalta voi todeta, ettei kovinkaan (sotilas)teknologia pelasta meitä ihmisiin perustuvista 
ongelmista. ELI armeijan käyttö on aina moniulotteinen ilmiö, ja osa seurauksista on 
tahtomattomia, ennakoimattomia ja jopa vaarallisia.

Yksi moniulotteinen ilmiö on sotilaiden itsemurhat, joita varmaankaan moni henkilö ei haluaisi 
tapahtuvan.

Olisiko tästä kaikesta edellä olevasta mitään uutta ajatusta, vrt. päiväkirjamerkintä 500.

THEORY OF THE FIRM ?????????

Eli yrityksen teoria? Kun ohessa olevia linkkejä käy huolellisesti läpi, niin voi pohtia yrityksen 
teorian erilaisia vaihtoehtoja.

Kuten linkeistä näkyy, niin yksiulotteista tai yksiselitteistä yrityksen teoriaa ei ole vielä kehitetty. 
Eli yrityksen teoriasta on useita kilpailevia käsityksiä, ja näitä erilaisia yrityksen teorioita voisi 
jossain kohtaa eritellä tarkemmin.

Tässä olisikin pikkuinen puuha: selvitä erilaisia yrityksen teorioita.

SL 541.2. Uudelleenarviointia / 5.11.2017

Väittämä: Erilaiset lentolaitteet (drones) aiheuttavat omat ongelmansa.
Väittämä: Aivan kaikki iskut lentolaitteilla eivät kohdistu oikein.

Mielenkiintoista on tietysti ilmalaivojen kehittäminen. Varmaankin ajan kuluessa nähdään 
ilmalaivojen hyvät ja huonot puolet.

Väittämä: Tietysti sotilaallista teknologiaa kehittävät yritykset ajattelevat omaa 
etuaan.
Väittämä: Erilaisten toiminnanohjausjärjestelmien käyttöönotossa voi olla isoja 
ongelmia.

Tietysti Yhdysvaltojen ulkopuolella kehitettävä sotilasteknologia on oman seurantansa arvoinen 
aihepiiri.

Kysymys: Mitkä maat voivat jatkossa kehittää täysin uutta sotilasteknologiaa?

Joku Suomi ei pysty osallistumaan monen uuden asejärjestelmän kehittämiseen, koska 
puolustusbudjetti kasvaisi täysin järjettömiin mittasuhteisiin.

Tämän jälkeen olen pohtinut yrityksen teoriaa, koska on olemassa useampikin yrityksen teoria. En 
ole tässä vaiheessa tehnyt laajaa katsausta erilaisiin yritysten teorioihin. Ehkä olisi aihetta.

Yksi osa yrityksen teoriaa on tavoiteltavien voittojen hankkiminen. Toisaalta yrityksen asiakkailla 
ja yrityksellä voi olla ristiriitaisia käsityksiä.
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SL 542. Rationaalisuus eri ilmiöiden suhteen

SL 542.1. Merkintä 504 / 7.11.2011: Rationaalisuusolettamaan 
uutuuksia?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_504

Ohessa on taas vaihteeksi linkkikokoelmaa.

"Rationaalisuusolettama"....

Olen tosiaan käyttänyt termiä "rationaalisuusolettama", jonka sisällöstä voi olla hyvin montaa 
mieltä.

Linkkikokoelmasta voisi pohtia erilaisia teemoja rationaalisuusolettamaan.

1. Masennuslääkitystä on aina vain useammalla henkilöllä.

Nyt voi pohtia, että onko masennus rationaalista. Mistä masennus on seurannaista? Itse olen 
pohtinut, että mahdollisesti masennus on lisääntynyt suorassa suhteessa henkisen työn 
lisääntymiseen.

Jos oli ennen vanhaan ns. ruumiillisen työn hommissa, niin tulokset saattoi nähdä helposti päivän 
päätteeksi: metreinä, kuutioina, kappaleina, osina, kokonaisuuksina, jne. Päivän päätteeksi ei 
tarvinnut ottaa paljon työmurheita kotiin, koska jokainen ulkoinen tai sisäinen tarkastaja saattoi 
laskea työn tulokset.

Henkisessä työssä työn tulosten esittäminen on vaikeampaa, koska tuloksia on vaikeampi nähdä. 
Vastaavasti henkisessä työssä voivat vapaa-ajalla työmurheet seurata, koska ruumiilliseen työhön 
nähden työ on erilaista.

2. Huippulahjakkuuksiin panostaminen

Itse yritin tehdä parina päivänä kirjallisuushakuja lahjakkuuteen liittyen, ja asian todentaminen oli 
suhteellisen vaikeaa. Erilaisia teemapapereita löytyi, mutta yksiselitteistä lahjakkuuden selittävää 
paperia ei löytynyt.

Sitä voi toisaalta pohtia, että kuinka hyvät kotiolot on kullakin oppilaalla / lapsella peruskoulussa 
(yms.). JOS kotiolot ovat hyvät, niin tämän vaikutusta voi pohtia.

Toisaalta olen jo aikaisemmin osoittanut aikaisemmissa päiväkirjamerkinnöissä, että kotiolot eivät 
suoraan johda kouluruuan arvostamiseen, eli sosiaalinen perintö ei selitä kouluruuan syömistä tai 
syömättä jättämistä. Eli herran tai narrin lapset voivat syödä tai olla syömättä kouluruokaa.
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Tuossa aikaisemmin tuli vastaan uutinen yliopistopudokkaiden määrästä suhteessa 
menestyksekkäiden yritysten johtajiin. Yhdysvaltalaisessa yhteydessä pohdittiin, että osalla 
menestyksekkäistä yrityksistä oli johtajana henkilö, joka oli keskeyttänyt (tms.) yliopisto-opintonsa.

Nyt voi pohtia huippulahjakkuutta tässä mielessä. Onko menestyksekkään yrityksen perustaminen 
ja johtaminen huippulahjakkuutta, vaikka kyseinen henkilö onkin keskeyttänyt (tms.) yliopisto-
opintonsa.

3. Ikuisuusaihe: tietokonepelien väkivaltaisuus

Tietokonepelien irrationaaliset vaikutukset? Tämä on ollut kestoaihe heti ensimmäisten 
tietokonepelien kehittämisen jälkeen.

Ohessa on yksi linkki tähän liittyen.

Eettinen ongelma tietysti syntyy, koska tietokonepelit ovat mahdollisesti vähentämässä lasten 
liikkumista.

4. Naisnäkökulmaa

Ovatko naiset parempia vai huonompia johtajia??

Chatterjee, A., & Hambrick, D. C. (2007). It's All about Me: Narcissistic Chief Executive Officers 
and Their Effects on Company Strategy and Performance. Administrative Science Quarterly, 52(3), 
351-386. 

Rosenthal, S. A., & Pittinsky, T. L. (2006). Narcissistic leadership. The Leadership Quarterly, 17(6),
617-633. doi:10.1016/j.leaqua.2006.10.005

TOISAALTA voisi pohtia johtajien narsistisuuden astetta, ja pohtia tällaisen (irrationaalisen?) 
johtajan vaikutusta työilmapiiriin.

TOISAALTA vastaan tuli jossain uutinen, että naisten johtamissa yrityksissä olisi taloudellisilla 
mittareilla osoitettavia eroja. Harmi kyllä en ole tätä uutista tainnut tallettaa.

Ohessa on muutama linkki mies- tai naisjohtajuuteen liittyen.

Itse olisin taipuvainen pohtimaan, että mahdollisesti yksilöiden väliset erot ovat merkittävämpiä. 
Varmasti on hyviä ja huonoja naisjohtajia. Varmasti on hyviä ja huonoja miesjohtajia.

Mielenkiintoinen olisi / on tuo naisalaisen ja naisjohtajan välinen suhde. Asia vaatii lisää 
penkomista oikein urakalla.

5. Yhteenveto - oliko mitään uutta ajatusta, vrt. kirjoitus 500

Niin. Olisiko tässä vaiheessa mitään uutta ??

ILMEISESTI pitäisi kerätä näitä irrationaalisuuden erilaisia tekijöitä yhteen laajemmaksi taulukoksi
(vast.). Sitten voisi vetää vanhat kunnon Gaussin käyrät kullekin irrationaalisuuden ilmiölle, eli 
tietysti naisten ja miesten käyrät erikseen.
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Tällöin voisi rakentaa jonkinlaisen järjestelmän, jossa voisi katsoa, että millaisiin 
irrationaalisuuksiin mies- ja naisjohtajat ovat taipuvaisempia.

Voi olla, että tuollainen käyrästö / käyrien kokoelma on jo tehty, mutta en ole niistä tietoinen. 
Täytyy tehdä seurantaa.

SL 542.2. Uudelleenarviointia / 5.11.2017

Käytännössä erilaiset tehtävät saa nykyisin tehtyä koneiden avulla. Toisaalta henkinen työ on 
lisääntynyt eri tavoilla. Esimerkiksi Zadeh & Begum (2010) ovat pohtineet ohjelmoijien kokemaa 
unettomuutta. Ohjelmointi on henkistä työtä, mikä aiheuttaa omat ongelmansa unen laadun 
kannalta.

Yhtenä päivänä yritin etsiä lahjakkuudesta hyviä artikkeleita, joita löytyi sitten useampia. En siis 
kerännyt lahjakkuudesta laajaa artikkelikokoelmaa.

Chatterjee & Hambrick (2007) sekä Rosenthal & Pittinsky (2006) ovat olleet aikaisemmin viitattuna
eri yhteyksissä.

Väittämä: Narsismi aiheuttaa omat irrationaaliset ongelmansa erilaisissa 
asiayhteyksissä.

Vuoden 2015 teoksen (Rannila 2015) luvussa 150.6 olen (sivu 46) esittänyt rationaalisuuolettamasta
jotain. Tämän tekstin voi kopioida tähän tätä teosta varten.

1) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma sisäinen todellisuus.
2) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma ulkoinen todellisuus.
3) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmällä on oma sisäinen tilansa.
4) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmälle voi tulla ulkopuolista vaikutusta.
5) Ulkopuolelta oletetaan jokin odotettu käyttäytyminen rationaaliseksi.
6) Henkilöllä tai henkilöiden ryhmän sisäpuolella tulee vastaan irrationaalisia tekijöitä.
7) Sisältäpäin näkyy kaikkea muuta oletetun rationaalisuuden lisäksi.
8) Erilaiset irrationaalisuudet tulevat esille (ryhmän) ulkopuolelle epäsuorasti ja/tai 

yllättävästi monella eri tavalla. (Rannila 2015)

Väittämä: Henkisesti tehtävässä työssä tulee vastaan erilaisia ongelmia.
Väittämä: Henkisesti tehtävässä työssä voi olla vaikea vapaa-ajalla irrottaa 
ajatuksiaan pois työtehtävistä.
Väittämä: Henkisen työn irrationaalisuus vaihtelee tietysti eri tehtävistä riippuen.
Väittämä: Henkisen työllä on tietysti omat henkiset ongelmat verrattuna ruumiillisen 
työn henkisiin ongelmiin.
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SL 543. Erilaisista järjellisistä perusteluista 
(rationaalisuus)

SL 543.1. Merkintä 505 / 14.11.2011: Rationaalisuusolettamaan 
uusia uutuuksia ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_505

Edellinen päiväkirjamerkintä (504) käsitteli jälleen kerran rationaalisuusolettamaa.

Merkinnän 500 hengessä pitäisi jatkossa yrittää aivan jotain uutta näkökulmaa jatkossa.

Ennen uuden pohdinnan aloittamista pitää ensin voimakkaasti paheksua erilaisten 
tiedotusvälineiden ärsyttävää tapaa olla liittämättä juttuihin alkuperäisen lähteen www-sivun 
linkkiä. Monet kerrat on joutunut tekemään erilaisia hakukoneen hakuja, jotta on voinut kaivaa 
uutisessa mainitun www-sivun.

Erittäin paheksuttavaa käytöstä on olla liittämättä alkuperäisen jutun www-sivun linkkiä.

Sitten asiaan.

1. Lapsista säästäminen on helppoa vai väistämättömyys ?

Tällä kertaa voi aloittaa viimeisestä linkistä, jossa todetaan erityisesti suurten kaupunkien rikkovan 
järjestelmällisesti lastensuojelulakia.

No-voi-hohhoijaa.

Rationaalisesti olettaisi, että suuressa kaupungissa olisi resursseja lastensuojeluun, mutta 
tosiasiallisesti suuret kaupungit painivat jatkuvissa ra(j/h)oitusongelmissa.

Suuren kaupungin pitää aina välillä perustaa uusi päiväkoti ja jonkin ajan kuluttua pitää perustaa 
koulu. Sitten ehkä pitää laajentaa lukiota jollain aikavälillä. Sitten on tietysti niin, että tietyt 
ikäluokat siirtyvät mielellään suuren kaupungin kehyskuntiin, jolloin vero- ja 
valtionosuuskohdistukset kohdistuvat eri tavoin eri kuntiin.

Mitä tästä kaikesta seuraa??

Osittain irrationaalisesti käy niin, että suuren kaupungin lastensuojelu on jatkuvassa ristipaineessa 
rahoituksen ja palvelutarpeen kanssa.
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ELI kaupungistuminen johtaa erilaisten (irrationaalisiin?) sosiaalisten ongelmien kasautumiseen 
suurempiin kaupunkeihin, ja erilaiset irrationaalisuudet sosiaalisiin ongelmiin kasvavat suuressa 
kaupungissa.

Itse olen pohtinut, että ensimmäinen maalta muuttunut sukupolvi kaupungissa on hyvin erilainen 
verrattuna kolmanteen tai neljänteen sukupolveen, joka on asunut koko ikänsä suuressa 
kaupungissa.

2. Looginen johtopäätös: jakautuminen kymmeniin sosiaalisiin ryhmiin?

Olen jossain pohtinut Dunbarin numeroa (150), eli ihmisen kyvykkyys ylläpitää inhimillisesti 
merkittäviä ihmissuhteita.

Luonnollisestikaan suuressa kaupungissa kukaan ei pysty pitämään inhimillisesti mielekkäitä 
sosiaalisia suhteita koko kaupunkiin, koska tällöin pitäisi olla kyvykkyys pitää yllä tuhansia 
sosiaalisia suhteita. Tämän on luonnollisesti mahdotonta jo ajan suhteen.

Tietysti seurannainen ratkaisu on liittyä johonkin sosiaaliseen ryhmään, joka on luotettava omille 
jäsenilleen, vaikka käytännössä kyseinen ryhmä on yli 150 jäsentä.

Uskonto on yksi tapa järjestäytyä, ja ohessa on pari uutista liittyen Jehovan todistajiin ja juutalaisen 
uskonnon ultraortodokseihin.

JOS ajattelee asiaa ns. moraaliarvojen kannalta, niin tietty uskonnollinen ryhmä voi tarjota 
jäsenilleen turvaa ja suojelusta hyvin erilaisten palveluiden kautta, esim. tietty uskonnollinen ryhmä
voi järjestää lasten päiväkerhoja jne. palveluita.

Mielenkiintoista tuossa Israelin tapauksessa on, että esimerkkinä mainittu ultraortodoksien ryhmä 
on jo niin suuri, että heidän mielipiteitä on huomioitava jo laajemmassa päätöksenteossa.

ILMEISESTI on niin, että ultraortodoksien ryhmä ei kiellä poliittista aktiivisuutta, mutta tämä ei 
selviä tuosta uutisjutusta tarkemmin. Jotkut ryhmät yksiselitteisesti kieltävät kaiken poliittisen 
toiminnan, ja ryhmän tehtävä on pitää yllä yhtenäisyyttä ja valmistautua hengellisesti tulevaisuutta 
varten - tosin tulevaisuudenkuva vaihtelee ryhmästä toiseen.

Luonnollisesti laiskan tiedonhaun kannalta menemme lukemaan Wikipedia-artikkelia, joka johtaa 
seuraavaan termiin: Haredi Judaism - suomeksi Haredi-juutalaisuus.

Jep - heillä on ainakin yksi oma poliittinen puolue: Shas.

HOMMA selvä: he eivät estä poliittista aktiivisuutta.

Hmmmmmmm.................

Olettaisin, että sitten paljon vapaamielisempiä juutalaisia ryhmiä, jotka voitaisiin asettaa tietyllä 
jatkumolle, jolloin ns. konservatiivisuuden ja vapaamielisyyden ryhmät voisi laittaa siististi 
järjestykseen. Tätä harjoitusta en kuitenkaan tässä kohtaa tee.

3. Mitkä ovat perusteita kieltää lasten television katselu?
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Ohessa on muutama linkki lasten television katseluun, ja lasten television katselun suhde 
terveyteen.

ON varmaankin niin, että tietyissä uskonnollisissa ryhmissä television katselu on suoraan kielletty, 
ja tämä ei aiheuta enempää keskustelua.

Sitten tulee ongelma vapaamielisimmille ihmisille, että miten estää ylenmääräistä television 
katselua erityisesti pienillä lapsilla.

Irrationaalisesti käykin niin, että television katseluun tulee sosiaalisia paineita muiden lasten 
taholta. Miten esim. 7-vuotias lapsi perustelee muille 7-vuotiaille lapsille, että heidän perheessä ei 
sitten katsota televisiota ollenkaan.

Voisi sanoa niin, että vapaamielisetkin väestöryhmät kokevat sosiaalista painetta, joka on täysin 
verrattavissa erilaisten uskonnollisten ryhmien sisäiseen sosiaaliseen paineeseen.

Mielenkiintoinen irrationaalinen seikka.

4. Uskonnollisten ryhmien härnääminen?

Ohessa on mielenkiintoinen juttu ranskalaisen satiirilehden tekemistä Muhammed-pilakuvista.

Tunnetulla tavalla Muhammedin kuvan piirtäminen on kiellettyä islamilaisessa yhteydessä.

Varmaan on monia muitakin tapoja härnätä erilaisia uskonnollisia ryhmiä. Edellä mainittuja Haredi-
juutalaisia on varmaan mahdollista härnätä erilaisilla tavoilla, ja seurauksena voi olla 
mielenosoituksia tms. mukavaa vastalauseiden ilmaisua.

Onko uskonnollisten ryhmien härnääminen rationaalista vai irrationaalista?

Äkkiä ajattelisi, että pilailun kohteeksi joutunut ryhmä ehkä julistaisi sisäisesti kyseisen pilan 
heidän uskonnollista ryhmää loukkaavaksi, mutta jokaisen kunnon uskovan pitää karaista itseään ja 
pitäytyä voimakkaasti oman ryhmän sisällä. ELI uusi pilailun tapaus osoittaisi, että ulkopuolinen 
maailma osoittautuu pahantahtoiseksi kunnon uskovaa kohtaan, mutta mitään julkista lausunto ei 
tippuisi mistään suunnasta.

Toinen vaihtoehto on tietysti jonkin uskonnollisen ryhmän voimakas vastalauseiden esittäminen ja 
mahdollisesti laajojenkin vastatoimenpiteiden aloittaminen.

Sitä voi pohtia itsekseen, että kuinka viisasta on lähteä härnäämään erilaisia uskonnollisia ryhmiä.

OMA oletus on, että kaikki uskonnollisten aiheiden pilailu johtaa erilaisiin irrationaalisiin 
seurauksiin sekä ryhmän sisällä että ryhmän ulkopuolella.

5. Lapsuuden kokemukset heijastuvat vuosikymmeniä??

Mitä kaikesta irrationaalisuudesta seuraa pitkällä aikavälillä??

Ohessa on pari uutista lapsuuden kokemuksien vaikutuksista, jotka voivat aiheuttaa erilaisia 
seurannaisia jopa vuosikymmenten ajan.
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Jälleen takaisin irrationaalisuuteen. Kun edellä on oletettu ja osoitettu erilaisia irrationaalisia syitä ja
seurauksia, niin voi tietysti pohtia erilaisten ihmisten vasteita ulkoisiin vaikutuksiin.

Onko jokaisen käyttäytyminen johdettavissa rationaalisuuteen, koska edellä on osoitettu erilaia 
irrationaalisia syitä ja irrationaalisia vaikutussuhteita?

Rationaalisuus näyttäisi olevan suhteellinen käsite, ja riippuu näköjään rationaalisuuden 
määrittelijästä, että mikä on rationaalista suhteessa ulkopuoliseen vaikutukseen.

6. Vanhan toistoa: koulutus ei suojaa irrationaalisuudelta

Ohessa on muutama linkki liittyen koulutuspoliittiseen keskusteluun.

On näköjään niin, että jopa korkeakouluopiskelijat kiusaavat toisiaan, ja tätä ilmiötä eivät kaikki 
halua tunnustaa tai tunnistaa.

ITSE oletan, että korkeakoulutuksen käyneet henkilöt osaavat erilaisia kiusaamisen keinoja 
suhteessa muihin koulutusmuotoihin. JOS kiusaamisen määrä on vakio, niin muodot vaihtelevat 
ryhmästä toiseen.

Toisaalta käydään jälleen kerran riitaa ammattilukiosta ja tavoista yhdistää ammatillinen ja 
yleissivistävä koulutus.

Jälleen kerran oletetaan, että pienet itsenäisten opiskelijoiden alut olisivat täysin tietoisia omista 
vahvuuksistaan, ja osaavat valita rationaalisesti ammatillisen tai yleissivistävän koulutuksen 
peruskoulun jälkeen.

Asiahan on juuri päinvastoin, ja joka paikassa huudetaan paremman oppilaanohjauksen perään, jotta
opiskelijat osaisivat tehdä rationaalisia valintoja.

EN TIEDÄ, että mikä on nykykäytäntö oppilaanohjauksessa. Pitävätkö oppilaanohjauksen opettajat 
nykyisin laajahkot kalvosulkeiset erilaisista ennakoinneista tulevien työvoimatarpeiden suhteen.

ITSE en muista, että yläasteella olisi pidetty laajahkotkin kalvosulkeiset, jossa olisi käyty erilaisia 
käppyröitä läpi, joissa selviäisi tarvittava työvoima eri ammattiryhmissä.

Hmmmmmmmmm...............

Kun nyt ajattelee jälkikäteen, niin lukion oppimäärä on suhteellinen käsite, koska loppujen lopuksi 
opittavan aineiston määrää voi katsella kriittisesti.

Itse olen pohtinut, että pitääkö erityisesti laajempi kielikoulutus voisi olla myös 
ammattikoululaisten saatavilla. Mutta tarvitseeko tähän mitään erityistä ammattilukiota, ja voisiko 
ammattikoululaisten kielten opetus olla vapaaehtoista. Käytännössä ei tarvita muuta kuin hyvä 
kielten opettaja, asianmukaiset opetusvälineet ja tyhjä luokka.

Aina välillä tulee vastaan tarinaa ammatillisen osaamisen vientiasentajista, ja tarinaa heidän kielten 
opiskelusta ammattikoulun jälkeen. Kova totuus on tullut vastaan ulkomaan reissuilla, ja 
vientiasentajien ryhmä on voinut olla voimakkaasti riippuvainen hyvästä kielitaidosta.
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Sitten tulee vastaan tuo muu yleissivistävä koulutus, esim. historia, biologia, maantiede, jne.

Itse olen pohtinut, että eikö erityisesti ammattikoululaisille voi suunnata erilaisia 
itseopiskelukursseja, joissa nämä tietyt ns. reaaliaineet voisi opiskella tehokkaasti. Tällöin ns. 
opetus voisi olla vain muutama tunti silloin tällöin, esim. erilaisten kirjallisten harjoitustöiden 
palautetilaisuuksia.

Itse uskoisin, että varmasti ammattikouluopiskelijoita löytyisi se ryhmä, joka osallistuisi erityiseen 
kielikoulutukseen ja suorittaisi erilaisia itseopiskelujaksoja.

Varmasti olisi rankkaa ammattiopintojen ohella iltaisin opiskella itse ilman ohjausta yleisivistäviä 
opintojaksoja ja erilaisten kieliopintojen opintojaksoja. Mutta tällaisen opiskelija-aineksen uskon 
löytyvän myös ammattikouluopiskelijoiden keskuudesta.

Edelleen olen turhan tenttimisen vastustaja, ja tenttien tekeminen ilman tenttimisen 
purkutilaisuuksia on täysin turha opetusmuoto. Erityisesti vastustan sitä, että tenttipaperit jäävät 
tenttijän haltuun, ja niitä ei koskaan mennä läpi purkutilaisuudessa - tämä "opetusmuoto" on 
kaikkein surkein turhan tenttimisen muoto.

Sitten tulee tietysti vastaan matematiikan ja fysiikan opiskelu, joka on suhteellisen vaativaa 
tunnetulla tavalla.

Itse olen pohtinut, että eikö matematiikan ja fysiikan opiskelusta voisi tehdä ammattikouluversiota, 
joka keskittyy erityisesti käytännöllisiin soveltaviin tehtäviin. Tällöinkin itseopiskelu voisi olla 
tehokkaampaa, ja teoriaosuudet olisivat suunnattu erityisesti käytönnölliseen sovellettavuuteen.

Eli tarvitsisiko näillä edellytyksillä mitään erityistä ammattilukiota, jos lähtökohdaksi otetaan 
ammattikoulun läpikäyneiden oikea osaaminen ilman turhia tutkintonimikkeitä.

Jos ammattikoululaisella on kasa hyväksytysti suoritettuja erilaisia ns. lukiokursseja, niin nämä 
voivat olla arvokkaampia työnhaussa kuin muodollinen yleissivistävän opintojen tutkintotitteli.

JOS lähtökohdaksi otetaan ammattikoululaisten oikea osaaminen eikä turha tutkintotitteli, niin 
esittämilläni ehdoilla saadaan varmasti luotua opintomalli, jossa innokkaat ammattikouluopiskelijat 
erottuvat joukosta, ja he voivat suorittaa kohtuullisen kasan ns. lukio-opintoja 
ammattikouluversiolla.

7. Mitä vikaa on puolen vuoden kursseissa?

Edelleen olen peräänkuuluttanut tehokkaita puolen vuoden kursseja, joissa opiskelua on klo 8-16 
välillä jokaisena arkipäivänä, tai sitten esim. tiistai-torstai -akselilla klo 9-17 maanantain ja 
perjantain jäädessä itsenäisiin opintoihin.

Näin voisi johtaa erilaisia puolen vuoden kokonaisuuksia, joihin ovat oikeutettuja myös lukion 
käymättömät henkilöt. Tällöin voisivat ne ammattikoulun käyneet käydä ammattikoulun jälkeen 
tarvittavia yleissivistäviä kursseja ammattikoulun jälkeen. Uskoisin löytyvän ammattikoulutuksen 
läpikäyneitä, jotka toteavat jossain vaiheessa tarvitsevansa rautaisannoksen esim. kielikoulutusta.
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Kaikenlaiset viiden vuoden tutkintohärvelit esim. ammattikorkeakouluopiskelijoille ovat aivan liian 
suuri ponnistus, ja homma pitäisi jakaa selkeisiin puolen vuoden paketteihin, jolloin opiskellaan 
esin. klo 9-17 puolen vuoden ajan.

OMA ajatus on, että meillä suomalaisilla on uskontoon verrattava halu tehdä kaikesta erilaisia 
tutkintonimikkeitä, vaikka tehokkaat puolen vuoden kurssit olisivat paljon parempi ratkaisu. Mitä 
vikaa on siinä, että suorittanut esim. kielikoulutuksen puolen vuoden tehopaketin parhailla 
mahdollisilla arvosanoilla?

8. Koulutuspolitiikan irrationaalisuudet?

Omasta mielestäni on niin, että ns. koulutuspolitiikkaa ohjaavat henkilöt, jotka ovat suurelta osin 
käyneet yliopistokoulutuksen jossain muodossa.

Tämän seurannaisena ns. koulutuspolitiikan ohjaajat haluavat tehdä jokaisesta henkilöstä pienen 
maisterin, vaikka tosiasiallisesti olisi hyvin paljon muita vaihtoehtoja kuin maisteriopintojen malli.

Tämän seurannaisena koulutuspolitiikan vääntö on jatkuvaa irrationaalisuutta, koska 
yliopistokoulutuksen käyneet koulutuspolitiikan ohjaajat lyövät päätänsä seinään jokaisessa 
uudistuksessa, jossa yritetään jälleen kerran luoda uusi malli, jolloin jonkin koulutusalan 
opiskelijoista yritetään tehdä pientä maisteria.

Meidän pitäisi arvostaa oikeaa osaamista ja aliarvostaa turhien tutkintojen viidakkoa.

Irrationaalisesti teemme juuri päinvastoin: haluamme aina vain lisää tutkintonimikkeitä, joilla on 
hyvin vähän tekemistä todellisen osaamisen kanssa.

Tämän vuoksi kaikki keskustelu erilaisista kaksoistutkinnoista on turhaa ja jonninjoutavaa.

Tehokkailla uusilla koulutusmuodoilla saadaan oikeaa osaamista, ja kaksoistutkinnot olisivat 
olematon sivuseikka.

Ongelma ei tule mihinkään häviämään, koska esim. Eduskunnassa suuri osa kansaedustajista on 
käynyt vain ja ainoastaan yliopistokoulutuksen.

9. JOHTOPÄÄTÖS: koulutukseen ajetaan liikaa irrationaalisia odotuksia

Irrationaalisesti käy niin, että koulutukseen ajetaan liikaa ideologia odotuksia.

Olen aikaisemminkin osoittanut, että jokainen poliittinen aate edustaa yhteiskunta-insinöörien 
ajattelua, jossa kyseisellä poliittisella ryhmällä on hallussaan yhteiskunnan luonnonlait, joita 
noudattamalla yhteiskunta täydellistyy täydelliseksi yhteiskunnaksi.

Asia on juuri päinvastoin, koska jokainen toteutettu politiikka tai toimintalinja johtaa aina 
irrationaalisiin sivuvaikutuksiin, ja poliittinen päättäjä voi järkyttyä syvästi nähtyään oman 
politiikan tai toimintalinjan lyödessä takaisin erilaisilla irrationaalisilla tavoilla.

Koulutus on yksi tällainen ideologinen kiistakapula, koska jokainen poliittinen päättäjä uskoo, että 
heidän ajamalla koulutuksen mallilla ihminen sivistyy luonnonlain mukaisesti, ja yhteiskunta 
jotenkin täydellistyisi.
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Kun edellä on osoitettu erilaisia irrationaalisuuksia, niin jokaiseen koulutusmuotoon ajetaan 
irrationaalisia ihmisiä, ja koulutus on näiden irrationaalisuuksien kanssa painimista.

Edellä olevan perusteella vastustan erilaisia viiden vuoden tutkintohärveleitä, koska irrationaaliset 
ihmiset tekevät vääriä opintovalintoja, ja viiden vuoden tutkintohärvelin keskeyttämiset aiheuttavat 
vain ja ainoastaan uusia irrationaalisia ongelmia.

Tehokkailla puolen vuoden (ja lyhyempienkin) kursseilla voidaan erilaisia ihmisten 
irrationaalisuuksia hallita pienemmissä paloissa, jolloin irrationaalisuudet eivät heijastu liiaksi liian 
pitkiin viiden vuoden tutkintohärveleihin.

Väärä puolen vuoden kurssin valinta ei ole niin paha kuin viiden vuoden tutkintohärvelin 
virhevalinta.

10. YLEINEN JOHTOPÄÄTÖS: Oliko jotain uutta?

Mitä olisi tällä päiväkirjamerkinnällä jotain uutta annettavaa, vrt. merkintä 500?

Rationaalisuusolettama on hyvin vahva oletus, ja edellä osoitin kuinka esimerkiksi koulutuksella 
yritetään hallinnoida ihmisten irrationaalisuutta, joka halutaan kieltää eri tavoin.

JOS jotain rationaalisuutta halutaan, niin irrationaalisuutta pitää purkaa pienissä paloissa, ja kaikki 
laajat koulutusmuoto- ja tutkintoratkaisut ovat väärä tapa purkaa irrationaalisuutta.

Kun on niin, että ihmiset näköjään kypsyvät ja muuttuvat eri tahtiin, niin nykyisillä monimutkaisilla
tutkintohärveleillä estetään elinikäinen oppiminen, jolloin henkilö voi ottaa itseään niskasta kiinni 
vasta esim. 37-vuotiaana, ja aloittaa esim. laajahkon kieliopintokokonaisuuden vasta silloin.

Irrationaalisella tutkintouskovaisuudella estämme tosiasiallisesti sosiaalisen nousun niiltäkin 
ihmisiltä, jotka esim. perhetaustansa vuoksi kärsivät erilaisista henkisistä irrationaalisuuksista 
hyvinkin pitkään, ja parantuminen nuoruuden painolastista voi tulla vasta esim. 37-vuotiaana. 
Tällöin ihminen voi aloittaa itsensä kehittämisen sopivilla puolen vuoden (ja lyhyempienkin) 
tehokursseilla, ja eteneminen työuralla voi kehittyä oikeaan osaamiseen perustuen ilman 
tutkintoviidakon painolastia.

Yksi (1) mahdollisesti uusi väittämäni on koulutuksen ideologian irrationaalisuus, josta kärsivät 
jokaiset poliittiset aatteet. Ihminen ei tule koskaan täydellistymään pelkän koulutuksen avulla, 
koska ihmiset jakautuvat (osittain irrationaalisesti) kymmeniin erilaisiin ryhmiin, ja yksikään 
koulutuspolitiikka ei pysty hallinnoimaan näitä kymmeniä ryhmiä yhtä aikaa.

LISÄKSI virallinen tutkintonimike ei ole osoitus ihmisen rationaalisuudesta.

Toinen (2) uusi väittämä on ihmisten irrationaalinen henkinen painolasti johtuen lapsuuden ja 
nuoruuden kokemuksista, ja tätä irrationaalista henkistä painolastia ei pysty mikään poliittinen aate 
tai ryhmä hallinnoimaan kokonaisvaltaisesti.

SL 543.2. Uudelleenarviointia / 6.11.2017
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1. Kaupungistuminen etenee vääjäämättä

Tietysti on täysin selvää, että kaupungistuminen etenee vääjäämättä. Toisaalta kaupunkeihin 
keskittyy erilaisia asioita hyvässä ja pahassa.

Lisäksi täytyy todeta kalliiden vuokrien tilanne eri kaupungeissa, jolloin osa väestä joutuu 
turvautumaan asumistukeen. Toisaalta kaupunkien kallis hintataso voi olla ongelma myös 
yrityksille, jolloin voi olla ongelmia saada matalapalkkaisempaa työvoimaa johonkin kaupunkiin 
kovan hintatason vuoksi. Tietysti korkeammalla palkkatasolla voi pärjätä kaupunkien hintatasolla.

Kysymys: Miten ja mihin kaupunkien korkea hintataso vaikuttaa pidemmällä 
aikavälillä?

Joillakin yhtiöillä on useampi yksikkö eri puolilla Suomea. Tässä vaihtoehdossa voi tulla 
matkustamisen tarvetta, mikä pitää ottaa huomioon jonkin maakunnan yksikön kannattavuuden 
laskennassa.

Tässä kohtaa voi todeta erikokoisten kuntien/kaupunkien jatkuvat rahoitusongelmat. Isossa 
kaupungissa on koko ajan painetta tehdä uusia investointeja. Toisaalta pienemmissä kunnissa 
väestön väheneminen vaikutta eri tavoilla, jolloin myös pienillä kunnilla on koko ajan ongelmia.

2. Kaupunkien sisällä olevat erilaiset sosiaaliset ryhmät

Tässä kohtaa pohdin kaupunkien sisällä olevan erilaisia sosiaalisia ryhmiä. Yksi aihe oli erilaisten 
uskonnollisten yhteisöjen järjestämä toiminta omille jäsenilleen. Tietysti yksi tunnettu esimerkki on 
seurankuntien (mm. evankelis-luterilaiset seurakunnat) järjestämät päiväkerhot.

Kaupunkien sisällä olevat erilaiset sosiaaliset ryhmät voivat tietysti toimia kaupungeissa ilman 
suurempaa huomiota.

Toisaalta pohdin merkinnässä erilaisten uskonnollisten ryhmien poliittista aktiivisuutta, koska eri 
ryhmät suhtautuvat eri tavoin maalliseen toimintaan. Osa ryhmistä voi kannattaa kokonaisvaltaista 
riippumattomuutta maallisesta toiminnasta. Osa ryhmistä ei estä osallistumista maalliseen 
toimintaan.

Kysymys: Mitkä ryhmät sallivat osallistumisen maalliseen toimintaan?
Kysymys: Mitkä ryhmät kieltävät osallistumisen maalliseen toimintaan?
Kysymys: Miksi jotkut ryhmät sallivat osallistumisen maalliseen toimintaan?
Kysymys: Miksi jotkut ryhmät kieltävät osallistumisen maalliseen toimintaan?

3. Televisio katseluun sopiva ikä?

Olen monet kerrat todennut, että erityisesti television voimaa ei pidä vähätellä mitenkään. Toisaalta 
erittäin hyvä kysymys on sallittu ikä televisio katseluun.

4. Uskonnollisten ryhmien härnääminen?

Tietysti mielenkiintoista on erilaisten uskonnollisten ryhmien kiukku erilaisten syiden vuoksi. 
Tämän vuoksi voi olla myös kiukku-kristillisyyttä, jolloin jotkut kristilliset ryhmät voivat aloittaa 
erilaisia vastatoimenpiteitä eri syistä.
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Itse olen todennut Suomessa monen kristillisen ryhmän edustavan keskustelu-kristillisyyttä. 
Esimerkiksi Suomen yhteydessä vaikuttava 3 Kristillisdemokraatit rp:n edustaa mielestäni enemmän
keskustelu-kristillisyyttä, vaikka he ovat monessa asiassa eri mieltä erilaisten ryhmien kanssa.

5. Lapsuuden kokemukset heijastuvat vuosikymmeniä??

Mielenkiintoista on tietysti lapsuuden kokemusten vaikutus pidemmällä aikavälillä.

6. Vanhan toistoa: koulutus ei suojaa irrationaalisuudelta

Väittämä: Myös korkeakoulujen opiskelijat voivat harrastaa kiusaamista.
Väittämä: Varmaankin korkeakoulujen opiskelijoiden kiusaaminen on erilaista 
verrattuna muihin ryhmiin.

Merkinnässä pohdin mm. ammattikoulujen kielten opetusta. Aina välillä tulee vastaan asia 
kielitaidon vaatimuksista jonkin ammattiosaamisen yhteydessä. Esimerkiksi vientiasentajien 
suhteen on joissain tapauksissa hallittava hyvin englannin kieli. 

Kysymys: Miten pitäisi kouluttaa tehokkaasti kieliä ammatillisen koulutuksen 
yhteydessä?

Merkinnässä en toistanut aikaisempaa totuutta teknikkotasoisen koulutuksen lakkauttamisesta. 
Minun mielestä teknikkotasoisen koulutuksen lakkauttaminen on ollut erittäin iso virhe.

Kysymys: Mitä vikaa oli teknikkotasoisessa koulutuksessa?

Vastaus: Teknikkotasoisessa koulutuksessa ei ollut liikaa ongelmia!
Vastaus: Teknikkotasoinen koulutus pitäisi palauttaa hyvin äkkiä!

Yksi asia teknikkotasoisessa koulutuksessa voisi olla kielitaidon kehittäminen.

Itse olen todennut, että useamman vuoden ammatillisen työkokemuksen jälkeen teknikkotason 
koulutus voisi olla suhteellisen tehokasta kontaktiopetusta lukukauden tai lukuvuoden verran.

7. Mitä vikaa on puolen vuoden kursseissa?

Lisäksi olen kannattanut erilaisia lukukauden tai lukuvuoden kestäviä koulutuksia eri 
koulutusasteilla. Puolen vuoden kursseissa ei ole mitään vikaa!

8. Koulutuspolitiikan irrationaalisuudet?

Tässä kohtaa voi todeta esimerkiksi Eduskunnan päättäjien olevan suurelta osin korkeakoulutasoisia
henkilöitä. Käytännössä heillä voi olla vääriä käsityksiä ammatillisesta koulutuksesta.

Väittämä: Kaikista opiskelijoista ei pidä tehdä pieniä maistereita!

3 http://www.kd.fi  , Kristillisdemokraatit rp
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Käytännössä monella kansaedustajalla ei ole kokemusta muilta koulutusasteilta kuten 
ammattikoulut. Tämän vuoksi kansanedustajata tahtovat tehdä päätöksiä, joissa kaikista 
opiskelijoista tehdään pieniä maistereita.

9. JOHTOPÄÄTÖS: koulutukseen ajetaan liikaa irrationaalisia odotuksia

Tässä kohtaa ei ole paljon uutta.

Väittämä: Suomessa yritetään ratkaista liian monta ongelmaa koulutuksella.
Väittämä: Koulutus ei ole yleislääke kaikkiin mahdollisiin ongelmiin.

10. YLEINEN JOHTOPÄÄTÖS: Oliko jotain uutta?

Merkinnän lopuksi pohdin eri tavoilla irrationaalisuutta. Koulutus ei oikeasti estä irrationaalisuutta.

Väittämä: Koulutus ei suojaa irrationaalisuudelta.
Väittämä: Irrationaalisuuden laatu voi oikeasti vaihdella riippuen yksittäisen henkilön
koulutuksen määrän ja laadun vuoksi.

Tässä kohtaa en kirjoittanut liikaa yrityselämän arvostamasta osaamisesta ja erilaisten tutkintojen 
puutteesta. Yrityselämässä monesti ratkaisee yksittäisen henkilön osaaminen, jolloin tutkinto ei ole 
ainut peruste yksittäisen henkilön palkkaamiselle.

11. Syrjäytymisen ongelmista

Tässä kohtaa täytyy todeta erilaisten henkilöiden mahdollinen syrjäytyminen. Oma arvion mukaan 
melkoinen osa nykyisistä päättäjistä tekee johtopäätöksiä ilman syvällistä tietoa nykyisistä 
syrjäytymisen ongelmista. Tietysti moni päättäjän on hyväntahtoinen. Toisaalta nykyisessä 
tilanteessa on setämäinen ja tätimäinen maku, jolloin muutamaa sukupolvea vanhemmat voivat 
käsittää syrjäytymisen eri tavoilla.

Kysymys: Ymmärtävätkö nykyiset päättäjät syrjäytymisen ongelman oikein?
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SL 544. Tekniikan soveltamisesta sotiin ja muuhunkin

SL 544.1. Merkintä 506 / 18.11.2011: TEKNO-ilmöiden 
vaikutuksia eri olosuhteissa?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_506

Ohessa on tuttuun tapaan linkkikokoelma, joiden liittymistä toisiinsa voi taas arvioida.

1. Poikkeusolot vastaan normaaliolot ??

Jenkit huolestuneita kiinalaisten yritysten levittäytymisestä Yhdysvaltojen markkinoille?

Mihinkäs se vapaa, reilu, rehellinen, avoin, säätelemätön, poliitikoiden vaikutukselta suojattu, 
kannustettu, kunnioitettu, kiitetty, hyvää tekevä, hyvinvointia lisäävä, kuluttajien etuja ajava, 
kansantaloutta kasvattava, yrityksiä kannustava, riskinottoa sietävä, valinnanvapautta lisäävä, 
innovatiivisuutta lisäävä ja parhaita yrityksiä palkitseva kilpailu nyt jäikään???

JOS kiinalaisyritykset valtaavat Yhdysvaltojen markkinoita, niin silloinhan markkinat toimivat 
vapaasti, ja ei pitäisi olla nissuttamisen aihetta. PARAS VOITTAKOON ?????

Tosiasiallisesti on niin, että kiinalaisen ajattelutavan ymmärtäminen vaatisi hyvin laajahkon 
kulttuurisen selvitystyön, joka on minulta luonnollisesti tekemättä.

Ennemminkin kyseessä on ongelma ymmärryksessä, koska me länsimaiset emme ymmärrä uusien 
kiinalaisten yritysten toiminta-ajatuksia. MITÄ he aivan oikeasti tahtovat ja MIKÄ on heidän oikea 
tavoitteensa?

Kommunismi - joo ehkä??? Kuitenkin on jo useita kiinalaisia miljonäärejä, joita ei varmaan olisi 
sallittu jossain vaiheessa Kiinan historiaa.

Poikkeusoloihin varautuminen on TOSI KALLISTA puuhaa. Kun pitää luoda moneen kertaan 
varmennettuja varajärjestelmiä, joiden käyttö on suuren osan ajasta hyvin vähäistä, niin niistä on 
luonnollisesti kiusaus säästää.

Ehkä käy niin, että jenkitkin joutuvat nöyrtymään joissain tilanteissa, ja ostamaan tekniikkaa, jota ei
varsinaisesti omista kukaan.

On ISO paradoksi, että joskus paras tekniikka on avoin tekniikka, joka on siviilimarkkinoilla 
jyrännyt jonkinlaiseen asemaan.

Jaa-a.

Itse olen pohtinut, että varmaan jossain vaiheessa joudutaan oikein oikeasti miettimään, että miten 
sotilasverkot ihan oikeasti erotetaan pois siviiliverkoista.
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Nythän on jo ollut esimerkkejä sähköverkkoihin tehdyistä hyökkäyksistä, ja sähköyhtiöt olivat 
nuukuuttaan antaneet verkkojen perustua epävarmoihin siviiliverkkoihin.

ELI Suomen tapauksessa VIRVE-tyylinen viestintäverkko, jossa hääräävät vain sotilaspuolen 
lisäksi vain viranomaiset, ja hyvin harvat valikoidut yksityiset yritykset.

VOI tietysti olla, että asia on jo Suomessa hoidossa, ja meikäläinen ei vain ole tietoinen hyvin 
hoidetusta työstä. Ehkä tämä selviää joku päivä.

2. Jenkkien tositilanteissa testaamaa tekniikkaa???

TIETYSTI on niin, että Yhdysvallat käy tälläkin hetkellä useampaa sotaa, julkista ja salaista, jolloin
heidän käyttämänsä tekniikka on ihan oikeasti testattu jonkinlaisissa tositilanteissa.

Toisaalta jokainen vähänkään asiasta ymmärtävä tajuaa, että suorassa suhteessa Yhdysvallat 
kokeilee tekniikoita, jotka voivat kärsiä aivan järjettömistä lastentaudeista.

Eli tosiasiallisesti heidän puolustusbudjetti kärsii koko ajan isoista asejärjestelmähankkeista, jotka 
kohtaavat monenlaisia ongelmia aivan alusta saakka alkaen.

Että siinä mielessä tietysti voi olla mahdollista ostaa heidän tekniikkaansa, joka on saatu vuosien 
myötä korjattua järkyttävistä lastentaudeista, ja esimerkiksi ohjelmistot on saatu putsattua 
kaikenlaisesta turhasta moskasta.

Meillä SUOMESSA taitaa olla kokemusta jonkin verran siinä surullisenkuuluisassa 
helikopterisekoilussa, jossa useampi maa yritti kehittää yhteistä helikopterimallia.

3. Kapitalismin kriisi ja poikkeusolot??

Ohessa on linkkejä, joissa viitataan kapitalismin kokemaan kriisiin ja erilaisista velkaantumisen 
ongelmista. Lisäksi on enemmän tai vähemmän absoluuttista ja/tai suhteellista köyhyyttä 
Yhdysvallat-taloudessa.

ON kyllä kova yhtälö ratkaistavaksi:

1. Pitäisi saada IRAKin sota äkkiä loppumaan. 
2. Sota IRANia vastaan pitäisi aloittaa mahdollisimman pian. 
3. Rahat on loppu ja on pakko tehdä säästöjä. 
4. Mistä säästäisi, jotta sotiminen olisi edelleen mahdollista? 
5. Löytyykö sotaan IRANia vastaan tarpeeksi liittolaisia?

Esim. Suomen osallistuminen johonkin uuteen sotaan Afganistanin lisäksi aiheuttaisi melkoisen 
sekaannuksen. TOISAALTA olemme sitoutuneet ainakin nykyhallituksessa leikkaamaan myös 
puolustusbudjetista. TOISAALTA olemme sitoutuneet sotimaan ainakin vielä jonkin aikaa 
Afganistanissa.

ELI käytännössä Suomesta on vaikea ns. mobilisoida uusi ja uljas iskujoukko uuteen sotaan - siis 
edellyttäen uuden iskujoukon olevan varustettu viimeisimmällä asetekniikalla.
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Sama ongelma on monessa muussakin Euroopan maassa, eli säästöpaineet kohdistuvat jokaiseen 
toiminta-alaan - myös puolustukseen.

4. Sekaantuminen sisällissotiin halpana vaihtoehtona ??

LIBYA on jonkinlainen esimerkki länsimaiden sekaantumisesta sisällissotaan. Aseita lojuu siellä 
täällä ja niiden kanssa on jatkossa iso ongelma.

Noin teknis-taloudellisesti sekaantuminen uusiin sisällissotiin voi olla jatkossa kätevä tapa ratkaista 
säästöjen ja sotimistarpeen yhdistelmä.

Esim. SYYRIAssa on ilmeisesti tilanne aika kireä.

OLETETAAN nyt, että Syyriassa alkaisi sisällissota nykyhallinnolle uskollisten ja nykyhallinnolle 
vihamielisten ryhmien välillä.

Tämä on jo kerran kokeiltu LIBYASSA:

* suhteellisen halpaa taistelulentokoneiden tehokäyttöä 
* helppokäyttöisten aseiden toimittaminen valitulle sisällissodan osapuolelle 
* erilaisia teknoratkaisuja, joissa ei tarvitse lähettää mitään maajoukkoja.

Käytännössä Suomen kaltaisessa maassa voisimme kätevästi tyhjentää kaikki armeijan ylijäämät 
johonkin sisällissotaan.

Kasa vanhentuneita rynnäkkökivääreitä - kelpo tavaraa sisällissotaan?

Miksi SUOMI meni romuttamaan kasan vanhoja panssarivaunuja? Parempi tapa olisi ollut tietysti 
säästää valmiiksi lahjoitettavaksi johonkin sisällisotaan? Taktisesti niitä olisi voinut käyttää eri 
tavalla kuin Suomessa, jolloin pikakoulutuksella Suomen vanhoja panssarivaunuja olisi voitu 
käyttää taktisesti täysin eri tavalla jossain sisällissodassa.

Vaatisi vähän luovuutta, mutta sehän olisi tietysti täysin sallittua. Eli käytännössä Suomen 
lahjoittamat panssarivaunut olisivat olleet kertakäyttötavaraa, ja taktisesti nämä olisi voinut uhrata 
ilman mitään tunnontuskia yhden kaupungin valtaukseen.

Seuraavan kaupungin valtaukseen riittäisi taas jonkin toisen länsivaltion ylijäämätavaraa.

Tähän päälle voisi lisätä erilaiset teknoratkaisut, joissa länsimaiset armeijat voivat siististi kauko-
ohjata erilaisia asejärjestelmiä. EI omia sotilaita kaatumaan taistelukentille??

5. Jotain uutta ajatusta 500. merkinnän hengessä??

ILMEISESTI käy niin, että siviilipuolen tekniikassa on joissain kohdissa aivan valtaisaa edistystä 
verrattuna sotilastekniikkaan.

Ilmeisesti jotkut tietokonepelijärjestelmät edustavat aivan viimeisintä ohjelmointitekniikan ja 
laitteistotekniikan yhdistelmää.
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Tosin tietysti on niin, että tosiasiallisesti siviilimarkkinoita on vaikeampi ohjata, ja linkissä on 
esimerkkinä Googlen kehittämä Google Chrome -käyttöjärjestelmä, joka ei olekaan saanut niin 
suopeaa vastaanottoa muilta yrityksiltä.

Markkinoiden täydellinen vapaus, alhainen verotus ja iskukykyinen armeija on hankala yhdistelmä 
toteutettavaksi.

KUN markkinat toimisivat täysin vapaasti, niin esim. oman maan aseteollisuusyritykset saavat 
aivan vapaasti hävitä kilpailussa muiden maiden aseteollisuusyrityksille.

KUN verotus olisi alhainen, niin moni julkinen toiminta lakkautetaan heti ilman tunnontuskia, 
mutta iskukykyinen armeija kehitetään huippuunsa.

Tosiasiallisesti asia ei ole näin yksinkertainen.

UUSI AJATUS??? Mikä olisi uusi ajatus - vrt. merkintä 500??

EHKÄ on niin, että jatkossa pärjäävät ne yritykset, jotka pystyvät ennennäkemättömällä vauhdilla 
kehittämään tuotteitaan niin, että ne vastaavat jo tuotantohetkellä sekä puolustusteollisuuden että 
siviilimaailman tarpeita ilman minkäänlaista ristiriitaa tai ongelmaa.

Hyvä esimerkki lienee itsestään ajava auto, joka osaisi välttää esteet yms. matkatessaan 
määränpäähän. Ilmeisesti Google tällaista kehittelee, jos muistan oikein yhden uutisen.

Ei vaadi kummoista mielikuvitusta: julkisuudessa paistatellaan päivää siviilipuolella ja salassa 
samalla tekniikalla käytetään puolustusteollisuuden härveleitä.

Heti tuli mieleen modulaarisuus, jolloin siviilipuolen ratkaisun päälle ajetaan vain 
sotilasteollisuuden moduulit, ja näin on nopeasti koostettu uusi asejärjestelmä. Tarvitseeko sitä 
kertoa suureen maailmaan, että tuotekehitys on jaettu kahteen osastoon: sotilasosasto ja 
siviiliosasto??

Nähtäväksi jää kaikenlaista.

SL 544.2. Uudelleenarviointia / 7.11.2017

1. Poikkeusoloista jotain

Meillä Suomessa on 4 Huoltovarmuuskeskus, jonka pitäisi johtaa erilaisia varautumisen tehtäviä 
mahdollisten poikkeusolojen vuoksi. Totean merkinnässä 506 huoltovarmuuden kehittämisen 
olevan hyvin kallista puuhaa.

Oma havainto on, että vapaan kilpailun kovat kannattajat eivät yleensä huomio poikkeusolosuhteita.
Monesti heidän ajattelunsa perustuu hyvän sään ajatteluun. Käytännössä poikkeusoloihin 
varautuminen ratkaistaan hyvin riitaisissa vaiheissa, joiden perusteena saattaa olla jokin toteutunut 
poikkeusolo. Vasta jonkin vakavan poikkeustilanteen jälkeen kilpailun kovat kannattajat kohtaavat 

4 https://www.huoltovarmuuskeskus.fi  , Huoltovarmuuskeskus
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erilaisia ongelmia, joiden olemassaoloa he eivät ole ennakoineet. Käytännössä kilpailun jotkut 
kovat kannattajat eivät ehkä muuta mielipiteitään huolimatta vakavasta poikkeusolotilanteesta.

Mielenkiintoista on tietysti tiettyjen yritysten ulkomainen omistus. Voimmeko sallia joidenkin 
huoltovarmuudelle keskeisten yritysten ulkomaisen omistuksen? Erittäin hyvä kysymys. 
Esimerkiksi kiinalaiset yritykset ovat vähitellen laajentaneet omistusta myös ulkomaisiin yrityksiin.

Harisalo & Miettinen (1996) on luettuna jollain tasolla. Harisalo & Miettinen (1996) pohtivat 
luottamusta erilaisissa yhteyksissä. Kehen kaikkiin voidaan yritystoiminnassa luottaa? Itse olen 
todennut eri lähteistä, että Suomi on melko laajasti vahvan luottamuksen maa. Joissain muissa 
maissa luottamusta on vähemmän, jolloin liiketoiminta kohtaa erilaisia ongelmia vähäisen 
luottamuksen vuoksi.

2. Hyvin kehitetystä sotilastekniikasta

Itse olen todennut sotilaallisen tekniikan kehittämisen olevan hyvin kallista puuhaa. Edelleen olen 
todennut, että joku Suomi ei ehkä pysty rahoittamaan jotain uutta sotilastekniikan hanketta 
merkittävillä summilla. JOS joku sotilaallisen tekniikan kehittämishankkeen vaatimat rahamäärät 
kasvavat järjettömiin mittasuhteisiin, niin Suomella on hetimmiten vaikeuksia tällaisen hankkeen 
rahoituksen turvaamisessa.

Tietysti meillä voisi olla yhteisiä sotilastekniikan hankkeita esimerkiksi useamman eurooppalaisen 
maan yhteistyönä. Tässäkin tapauksessa on aina mahdollista kustannusten karkaaminen käsistä, 
mutta yhtä maata kohden summat voisivat olla vielä hallittavissa. Tällainen tilanne on mahdollinen.

3. Esimerkkinä Iran

Merkinnässä 506 pohdin erilaisia vastatoimenpiteitä Iranin tilanteen ratkaisuksi. Käytännössä Irania
on syytetty ydinaseiden kehittämisestä, mikä on aiheuttanut huolta eri maissa. Kirjoitushetkellä 
tiedämme, että Iran ja eri maat kehittivät eri vaiheiden jälkeen (JCPOA, Joint Comprehensive Plan 
of Action) 14. heinäkuuta 2015 sopimuksen Iranin ydinohjelman valvonnasta.

Mielenkiintoinen on Yhdysvaltojen nykyisin (7.11.2017 tilanteessa) virassa oleva presidentin 
Donald Trumpin väittämä, että Iran ei noudata sopimuksen henkeä. Sopimuksen hengen 
noudattaminen tai sopimuksen hengen rikkominen on aina mielenkiintoinen keskustelun aihe. 
Nähtäväksi jää Yhdysvaltojen mahdollinen vetäytyminen sopimuksesta. 

Itse olen todennut, että välttämättä Kiina ja Venäjä eivät ehkä yväksyisi täysin uuden sopimuksen 
kehittämistä. Yksi väittämä Yhdysvaltojen suunnalta on ollut, että tehty sopimus (JCPOA) ei rajoita
tarpeeksi Iranin aseellista kehittämistä – esimerkiksi erilaisten ohjuksien testaaminen olisi pitänyt 
kieltää.

Kysymys: Irtautuuko Yhdysvallat 14.7.2015 tehdystä sopimuksesta (JCPOA, Joint 
Comprehensive Plan of Action)?
Kysymys: MIKSI Yhdysvallat irtautuisi tehdystä sopimuksesta (JCPOA)?
Kysymys: Miten muut sopimuksen allekirjoittaneet osapuolet suhtautuisivat 
Yhdysvaltojen irtaantumiseen tehdystä sopimuksesta (JCPOA)?
Kysymys: Mitä tarkoittaa jonkin ”sopimuksen hengen” vastainen toiminta?

4. Sekaantuminen erilaisten maiden sisäisiin sotiin
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Merkinnässä 506 pohdin sisällissotiin lähetettävän kaluston määrästä ja laadusta. Voimmeko 
lähettää länsimaista vanhaa kalustoa sellaisiin maihin, joissa vanhempi kalusto voisi olla jonkin 
sodan kannalta huipputekniikkaa?

Kysymys: Miksi jotkut maat haluavat sekaantua erilaisiin sisällissotiin?
Kysymys: Miten jotkut maat haluavat sekaantua erilaisiin sisällissotiin?

Tähän voi todeta, että perustelut (miksi?) johonkin sotaan osallistumisesta ovat monesti aika 
heppoisia. Enemmän ollaan kiinnostuneita (miten?) yksittäisen sodan erilaisten ryhmien 
tukemisesta eri tavoin. Tässä on hyvin suuret epävastaavuudet kuvittelun ja todellisuuden välillä.

5. Miten kehittää siviilimaailman ja sotilasmaailman tekniikoita?

Yksi esimerkki siviilimaailman ja sotilasmaailman tekniikoista voisi olla itsestään ajavat 
liikkumisen välineet – esimerkiksi erilaiset autot. Yksi vastaan tullut autojen kehittämisen 5 hanke 
on Automotive Grade Linux (AGL), jolloin erilaiset sidosryhmät ovat liittyneet mukaan 
hankkeeseen.

Kysymys: Mikä voima jatkossa edistää siviilimaailman ja sotilasmaailman erilaisia 
tekniikoita?

Yksi havainto on erilaisten teknisten ratkaisujen modulaarisuus, jolloin erilaiset sidosryhmät voivat 
osallistua jonkin moduulin rakentamiseen. Tietysti vastaan tulee erilaisten moduulien 
standardisointi, jolloin erilaiset ratkaisut voidaan liittää yhteen.
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Itse olen kannattanut erityisesti horisontaalisia standardeja, jolloin erilaisia vertikaalisia ratkaisuja 
voidaan liittää toisiinsa.

Väittämä: Jatkossa kannattaisi kehittää erityisesti horisontaalisia standardeja.

5 https://www.automotivelinux.org  , Automotive Grade Linux (AGL)
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SL 545. Erilaisista ryhmistä ja ryhmien välisistä 
ristiriitaisuuksista

SL 545.1. Merkintä 507 / 24.11.2011: Ihmisyhteisön 
arvomaailma ja maailmanpolitiikkaa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_507

Ohessa on kolme linkkiä, jotka liittyvät ISRAEL / PALESTIINA -ongelmiin.

ILMEISESTI on niin, että palestiinalaisiksi kutsuttavat väestöryhmät eivät ole mikään 
yksiulotteinen kokonaisuus, joka ajattelisi täsmälleen samojen ajatuskaavojen mukaisesti.

Tietysti päinvastoin: palestiinalaisetkin jakaantuvat erilaisiin ryhmittymiin.

Mielenkiintoista on nähdä jatkossa, että pystyvätkö Fatah- ja Hamas-liike yhdentämään 
toimintalinjojaan siinä määrin, että palestiinalaisilla olisi enemmistön kannattamia poliitikoita.

Nähtäväksi jää.

Entä sitten toinen osapuoli?

Ohessa on uutinen ISRAELin armeijan naissotilaiden asemasta, koska tietyt uskonnolliset piirit 
paheksuvat naissotilaiden asemaa - eli armeijassa naisten tehtävät pitäisivät olla suhteellisen 
tarkkaan rajattuja.

Jaa-jaa. Samaa keskustelua käydään jokaisessa maassa, jossa on jonkinlaisia naissotilaita.

Mutta mielenkiintoinen oli uutisen loppulausahdus: "Viime vuonna tehdyn selvityksen mukaan 
kolmannes upseereiksi valmistuneista pitää itseään uskonnollisena, kun taas koko väestöstä määrä 
on 12 prosentin luokkaa."

Mielenkiintoista: vain 12 prosenttia ISRAELin väestöstä pitäisi itseään uskonnollisena.......

Katselin vähän Israelin asevoimia koskevaa Wikipedia-artikkelia, ja onhan heillä monenlaista 
vääntöä, jotta saadaan mahdollisimman suuri osa väestöstä käymään jonkinlainen asepalvelus. Siis 
sekä uskonnolliset ryhmät että vähemmän uskonnolliset ryhmät.

Eli ei ISRAELin väestökään ole mikään yksiulotteinen kokonaisuus.

Joo-joo. Näistä lähtökohdista jatkamaan Lähi-Idän poliittisia prosesseja.
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SL 545.2. Uudelleenarviointia / 7.11.2017

Itse olen käsittänyt viimeisimmistä uutisista palestiinalaisten yhdentäneen toimintaansa, jolloin 
Gazassa ja Länsirannassa voitaisiin ehkä kehittää yhdennettyjä poliittisia ratkaisuja palestiinalaisten
kannalta. Tietysti tämä kehitys jää vielä nähtäväksi pidemmällä aikavälillä.

Kysymys: Voisivatko palestiinalaiset kehittää yhdennettyjä poliittisia ratkaisuja 
palestiinalaisten kannalta sekä Gazan että Länsirannan puolella?

Itse olen käsittänyt myös Israelin väestön jakaantuneen erilaisiin ryhmiin, jolloin myös Israelissa 
voi olla vaikea kehittää erilaisia yhdennettyjä poliittisia päätöksiä.

Kysymys: Voisivatko israelilaiset kehittää yhdennettyjä poliittisia ratkaisuja Lähi-idän
erilaisten ongelmien ratkaisuun?

Kysymys: Voisivatko palestiinalaiset ja israelilaiset päästä sopuun eri aiheista?

Kolumbiassa saatiin vuosikymmenten väännön jälkeen rauha Kolumbian hallituksen ja FARC:n 
kanssa. Eli aina välillä jokin vaikeakin konflikti voidaan ratkaista jopa vuosikymmenten väännön 
jälkeen. Joissain tapauksissa voi olla kyse pitkänkin sisällissodan ratkaisusta poliittisilla 
prosesseilla.
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SL 546. Avoimien ja suljettujen tietoteknisten 
ratkaisujen leviämisestä

SL 546.1. Merkintä 508 / 24.11.2011: Tietotekniikka ja eettiset 
arvot

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_508

Loppujen lopuksi jokaiselle tekniikalla suurimmat ongelmat aiheuttaa erilaiset eettiset ongelmat, ja 
näiden eettisten ongelmien erilaiset ratkaisuyritykset.

Ohessa on kohtuullinen linkkikasa liittyen avoimuuteen ja tietoturvallisuuteen.

Noin äkkiseltään odottaisi, että avoimena rehottava LINUX-käyttöjärjestelmä hallitsisi helposti 
neljän näytön ongelman. Kuten yhdestä linkistä näkyy, niin jopa UBUNTU-järjestelmässä on 
vaikea saada neljä näyttöä helposti hanskattua.

TOISAALTA on linkkejä, joissa eri yhteisöjen nimenomaan odotetaan toimivan mahdollisimman 
avoimesti, ja tietotekniikka nimenomaan lisää tätä avoimuutta.

TOISAALTA on linkkejä, joissa taivastellaan erilaisten luottamuksellisten tietojen väärinkäyttöä ja 
erilaisia tietomurtoja.

Just-joo.

Tietotekniikka leviää ja muuttuu niin nopeasti, että esim. lainsäätäjillä on vaikeuksia pysyä 
kehityksessä mukana.

Toisaalta on pari linkkiä oikeustapauksesta, jossa todetaan erilaisten internet-sensuurien loukkaavan
ihmisoikeuksia.

Eli kaiken aikaa moni asia muuttuu digitaaliseksi, ja digitalisuuteen liittyy erilaisten virheiden, 
väärinkäytösten ja varkauksien vaara.

Ohessa on linkki jälleen uuteen säätiöön, joka kehittää jotain uutta tietotekniikan osa-aluetta.

Hmmmmmmmmmm---------------------------------------

ILMEISESTI pitää käydä niin, että jokin tietotekninen innovaatio leviää räjähdysmäisesti, ja jossain
tilanteissa paras tapa hallinnoida kyseistä innovaatiota on perustaa säätiö asian ympärille.

Viimeisin esimerkki on The Document Foundation, joka keskittyy LibreOffice-ohjelmistopaketin 
kehittämiseen.
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Eli kannattaisiko joissain tilanteissa perustaa esim. yhdistys, johon voi liittyä erilaisilla jäsenyyden 
lajeilla?

Vaikea sanoa, koska jokin tietotekninen innovaatio voi levitä niin räjähdysmäisesti, että sen 
yksityinen omistus voi aiheuttaa järkyttäviä ongelmia pitkässä juoksussa.

Nyt esimerkiksi yksityinen Facebook-järjestelmä koko ajan miettii, että mikä olisi paras tapa 
jalostaa käyttäjien tiedoista kauppatavaraa.

MIKÄ olisi tilanne, jos Facebook-järjestelmän taustalla olisikin voittoa tuottamaton säätiö??

Mutta tuskin kukaan olisi osannut sanoa, että "perustetaan säätiö, jonka tehtävä on saada ihmiset 
jakamaan tietotekniikan avulla tietoa toisilleen." Täysi mahdottomuus, ja tämän vuoksi Facebook-
härveli kehittyi yksityiseltä pohjalta.

Ohessa onkin linkkiä erilaisiin innovaatioihin, ja suurten yritysten kyvykkyydestä tehdä 
innovaatioita.

Nyt voisi aivan oikeasti kysyä, että eikö iPhone- ja Nokia-härvelit ole saman innovaation erilaisia 
ilmentymiä.

Apple on vain tainnut keksiä, että erilaiset härvelit voivat olla osa tietyllä tavalla korostettua 
elämäntapaa, jolloin niistä voi maksaa enemmän.

Samalla tavalla voi sanoa, että ei ole olemassa mitään Nokia- tai Microsoft-elämäntapaa, koska 
kyseisten yritysten tuotteiden ostamisesta ei saa suuria tunne-elämyksiä.

Farkut taitavat olla paras esimerkki samasta aiheesta. EN tiedä, että mikä on viimeisin 
farkkumerkki, jolla voi osoittaa olevansa tietyn (elämän)tyylin kannattaja.

HEH - palautuu mieleen skandaali Ruotsista - eli naispuolinen ruotsalaisdemari piti liian kalliin 
merkin käsilaukkua kädessään.

ELI - kännyköissäkin voimme siirtyä mielikuvamarkkinointiin.

Koska peruskännykän osaa jo moni yhtiö tehdä, niin hinta ei enää ole mikään erityinen 
kilpailutekijä.

Nokia EI enää ole mikään erityisen elämäntyylin hittituote, vrt. VERTU.

Nokia on nykyisin peruskännykän merkki, ja peruskännyköitä osaavat tehdä muutkin.

Vastaavasti Android taitaa olla peruskännyköiden käyttöjärjestelmä, jolloin tälläkin suunnalla Apple
saa vapaasti rakentaa elämäntyylimarkkinointiaan.

Tarttee vain katsoa seuraavat sivut: 
http://www.vertaa.fi/matkapuhelin/apple/
http://www.vertaa.fi/matkapuhelin/nokia/

24.11.2011 tilanteessa Nokian ja Applen tuotteissa on monesti useamman satasen ero.
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Tässä kohtaa kannattaa katsoa päiväkirjamerkintä 62: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_62

SL 546.2. Uudelleenarviointia / 7.11.2017

Tärkein harrastamani tietotekniikan seurannan kohde on erilaisten avoimien ratkaisujen 
pärjääminen kovassa kilpailussa muiden ratkaisujen kanssa. Erityisesti vapaan lähdekoodin avoimet
ohjelmat ovat olleet tärkeä seurannan kohde.

Suljettu ohjelma (Closed)? Avoin ohjelma (open)? Vapaa ohjelma (free)?

Käytännössä ihmiset käyttävät erilaisia suljettuja ratkaisuja ilman mitään ymmärrystä ohjelmien 
lisensseistä. Lisäksi on erilaisia suljettuja palveluita, joita ihmiset käyttävät ilman mitään 
ymmärrystä käyttöehdoista. Oman havainnon mukaan vasta erilaiset muutostilanteet suljetuissa 
ratkaisuissa voivat paljastaa lisenssien ja käyttöehtojen oikean sisällön.

Avoimissa ohjelmissa (open) on lähtökohtana ohjelmien lähdekoodin julkisuus sekä avoin 
kehittäminen jossain yhteisöllisessä järjestelmässä – esimerkiksi voittoa tuottamattomat säätiöt 
turvaavat nykyisin erilaisien tietoteknisten ratkaisujen kehittämisen.

Sitten on tämä vapaa (free) ohjelma. Oman havainnon mukaan tässä kohtaa tämän suunnan 
ajattelijat lastaavat kaikenlaisia sinänsä (esim. eettisiä) kannatettavia asioita avoimen lähdekoodin 
lisäksi.

Itse olen todennut, että avoimien (open) ohjelmien kehittäminen on erittäin hyvä tapa kehittää 
laadukkaita ohjelmia. Mutta parantaako hyvin tehty avoin ohjelma maailmaa erityisillä tavoilla? Itse
ajattelen, että hyvin tehty avoin ohjelma voi tietysti mahdollistaa maailman parantamista 
sivutuloksena. Käytännössä avoimien (open) ohjelmien kehittäjät eivät lastaa avoimen lähdekoodin 
päälle erilaisia sinänsä kannatettavia eettisiä ja maailmaa parantavia aiheita.

Itse olen todennut, että avoimet ohjelmat aiheuttavat erilaisia kuluja verrattuna suljettuihin 
ohjelmiin.

Väittämä: Tietotekniikan suljetut ratkaisut voivat aiheuttaa isoja ongelmia suljetun 
ratkaisun muutostilanteissa.
Väittämä: Avoimien ohjelmien kehittäminen on erittäin hyvä tapa kehittää ohjelmia.
Väittämä: Avoimien ohjelmien kehittämisen turvaamiseksi on joskus tarpeellista 
kehittää jokin voittoa tuottamaton yhteisö – esimerkiksi säätiö on joskus hyvä 
ratkaisu.
Väittämä: Avoimien ohjelmien erilaisia kustannuksia ei pitäisi peitellä mitenkään.

Sitten on tuo elämäntyylin asia ja erilaiset tietotekniset ratkaisut osana elämäntyyliä. Oman 
havainnon mukaan kaikki tietotekniset ratkaisut eivät ole erityisiä elämäntyylin osoituksia. Tietysti 
joissain tapauksissa jokin tuotemerkki mahdollistaa isommat katteet, koska jotkin tuotteet voivat 
ihan oikeasti olla jonkinlaisia elämäntyylin osia.

Väittämä: Kaikki tietotekniset ratkaisut eivät (enää) ole elämäntyylin osoituksia.
Väittämä: Jotkut tietotekniset ratkaisut voivat tietysti olla elämäntyylin osoituksia.
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SL 547. Yritystoiminnan keskittymistä ja muutakin

SL 547.1. Merkintä 509 / 24.11.2011: Suurenemisen 
seurannaiset ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_509

Tuttuun tapaan ohessa on linkkejä, joiden yhdistämiseen tarvitaan mielikuvitusta.

Tuossa edellisessä merkinnässä pohdin, että NOKIA on häviämässä mielikuvakamppailun, ja on 
taantumassa tavaramerkiksi, joka ei herätä suuria tunteita.

No-joo.....

Samaa voisi pohtia terveydenhuollon puolelle.

Yksi esimerkki Suomesta taitaa olla kaikenkarvaisten maanpuolustusjärjestöjen joukko.

Kun "kaikki" Suomessa käyvät asepalveluksen, niin sitten voisi pohtia, että onko "kaikille" oma 
maanpuolustusjärjestö. Vastaus on, että ei ole "kaikkien" maanpuolustusjärjestöä, ja näitä 
maanpuolustusjärjestöjä on kaikenlaisia, vrt. tekemäni ajatusleikki reserviläisjärjestöjen 
tulevaisuudesta.

Mielipide 16: Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus / Yhdeksänvuotiskatsaus 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_16

Eli suomeksi sanoen jokainen herraporukka erilaisista sosiaalisista ryhmistä on voinut perustaa 
oman maanpuolustusjärjestönsä, mistä maanpuolustuskillat taitavat olla hyvä esimerkki.

Vastaavalla tavalla jossain Vaasassa on erilaista pursiseuraa erilaisille sosiaalisille ryhmille.

ELI julkisen terveydenhuollon haaste on pitää julkinen terveydenhuolto silleen muodikkaana 
jokaiselle sosiaaliselle ryhmälle.

Tuleehan siinä ongelmaa, kun erilaiset ihmiset jonottavat samalla lääkärille, ja palvelun imagon 
pitää olla kaikille silleen hallinnassa.

Ongelma vain on, että julkisesta terveydenhuollosta voi olla vaikea rakentaa mitään rohkeasti 
mainostettuja palvelukokonaisuuksia.

Eli seurannaisena tietysti julkinen terveydenhuolto kärsii aina ja jatkuvasti erilaisista imago-
ongelmista erilaisissa väestöryhmissä. Vaikka mitä tekisi, niin narinaa esiintyy.
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Silmien laserleikkaus taitaa olla silleen hienosti rakennettu palvelukokonaisuus, koska sehän on 
täysin vapaaehtoista, ja on kohtuullisen kallis. Ainakin mainostukseen kyseiset firmat panostavat 
rahaa.

Ohessa on linkkiä ns. pakkoyrittäjyydestä erityisesti julkisen sektorin palveluissa.

EIKÖ yrittäjyys olekaan täysin vapaaehtoista???

TOISAALTA on uutista isoista terveysalan yksityisistä yrityksistä, jotka loppujen lopuksi ajautuvat 
ulkomaiseen omistukseen, ja joku iso pääomittaja ostaa näitä julkisen palvelun palveluyrityksiä 
portfolioonsa kohtaan "maltillinen tuotto-odotus".

Sitten on linkkejä väestöryhmiin, jotka eivät pidä itsestään meteliä, ja syrjäytyvät kaikessa rauhassa 
muita häiritsemättä.

Tietysti perisuomalaiseen tapaan yritetään ratkaista ongelmia koulutuksen avulla, ja nyt on vireillä 
joku koulutustilin ajatus.

Koulutukseen ajetaan jälleen liikaa odotuksia, vaikka tosiasiallisesti jotkin koulutusalat kouluttavat 
liikaa väkeä.

Tässä palataan jälleen rationaalisuusolettamaan.

Jokainen kuntauudistus kohtaa rationaalisia ja irrationaalisia tekijöitä.

Vastaavalla jokainen koulutusuudistus kohtaa rationaalisia ja irrationaalisia tekijöitä.

SL 547.2. Uudelleenarviointia / 7.11.2017

Erilaiset yritykset voivat kasvaa isommiksi erilaisista syistä johtuen, mikä sinänsä ei ole mikään 
uusi uutinen. Syyt tietysti voivat vaihdella yritysten toimialojen välillä. Yksi uusi keskittyminen on 
suomalaisten terveydenhuollon yksityiset yritykset, jotka ostavat aina välillä jonkin pienemmän 
yrityksen. Eli Suomessakin voi olla loppujen lopuksi muutama suuri terveydenhuollon yritys. 
Loppujen lopuksi yksittäinen yritys voi päätyä pääomasijoittajien omistukseen.

Itse olen todennut moneen kertaan, että välttämättä ammattiyhdistysliike ei nosta suurta meteliä 
yrityskoon kasvusta. Käytännössä suomalaiset ammattijärjestöt voivat hoitaa ison osan asioista 
suurempien yritysten kanssa, jolloin ei tarvitse käydä samoja neuvotteluita useiden hyvin pienten 
yritysten kanssa.

Väittämä: Kaikenlaiset kilpailutukset suurentavat yrityskokoa.
Väittämä: Pienet yritykset eivät aina pärjää erilaisissa kilpailutuksissa.

Tietysti julkisella terveydenhuollolla ja yksityisellä terveydenhuollolla on oma imagonsa, joka 
vaikuttaa asiakkaiden päätöksiin.

Kysymys: Mikä on yksityisen ja julkisen terveydenhuollon imagojen epävastaavuus?
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SL 548. Erilaisista epävastaavuuksista

SL 548.1. Merkintä 510 / 28.11.2011: Kaupallista 
(ir)rationaalisuutta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_510

Ohessa on muutama linkki ihmisen synkkään puoleen, eli erilaisiin uutisiin koskien erilaisten 
ryhmien tekemiä itsemurhia.

Mikään uusi uutinen ei ole, että Yhdysvallat kärsii omien sotilaiden tekemistä itsemurhista.

Suomessakin on niin, että sota-alueilta kotiutuneet sotilaat jäävät ilman mitään jälkihoitoa. Ei 
mitään uutta tässäkään - onpahan nyt sama asia todettu Suomenkin osalta.

ELI: pää menee sekaisin sotaolosuhteissa.

Sitten on muutama linkki koskien nuorison tekemiä itsemurhia ja heidän kokemasta (seksuaalisesta)
häirinnästä. Tähän voi lisätä kodittomuuden ongelman.

Toisaalta on niin, että kaupallinenkaan toiminta ei ole rationaalista.

Eikö Islannin olisi pitänyt vapaana markkinatalousdemokratiana sallia maa-alan myynti 
kiinalaiselle liikemiehelle??

Toisaalta itse Kiinassa voi kuohua, jos erilaiset lakot ja mielenosoitukset yleistyvät 
tehdastyöntekijöiden keskuudessa.

Joululahjat edustavat aivan outoa kaupallisen irrationaalisuuden muotoa, eli joululahjoista aiheutuu 
monenlaista (kaupallista) riesaa ennen ja jälkeen joulun.

Toisaalta on uutinen, että suomalaiset ja pohjoismaiset yritykset yleisesti olisivat saaneet hyvää 
mainetta arabimaailmassa.

Toisaalta Kiina lähtee itse kehittämään uusia tekniikoita valtiojohtoisesti, ja osa länsimaisista 
yrityksistä voi pudota kelkasta.

MITÄ UUTTA merkinnän 500 hengessä???

LUOTTAMUS on mielenkiintoinen ilmiö - vieläpä kaupallisessa yhteydessä.

Itse olen tullut siihen tulokseen, että erilaiset yhteistyökuviot kannattaa aloittaa aina 
mahdollisimman pienesti. JOS pieni yhteistyö ei suju, niin ei tule suuren yhteistyön riskejä.
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Voi olla niin, että tietyissä maissa on halua käyttää länsimaisia tekniikoita, kunhan ne toimittavat 
jotkut pienet luotettavat länsimaat kuten SUOMI.

Kun Kiina ja arabimaat ovat oma erityinen kokonaisuutensa, niin vaatisi taas laajan kulttuurisen 
selvityksen näiden erityisten kokonaisuuksien kärsimistä irrationaalisuuksista.

JOS irrationaalisuuteen vastaa irrationaalisuudella, niin eihän liiketoiminnasta mitään tule.

Suomalaisten kannattaa siis olla tietoisia oman toimintamallinsa irrationaalisuuksista, ja pyrkiä 
välttämään omien erityispiirteiden irrationaalisuutta toisissa liiketoimintaympäristöissä. Vastaavasti 
pitää olla hyvin tietoinen toisen liiketoimintaympäristön irrationaalisuuksista, jotta ei kovin paljon 
tee liian kalliita virheitä.

Hyvä esimerkki lienee suhtautuminen uskonnolliseen julkisuuteen, jonka taso vaihtelee maittain. 
VOI olla niin, että vastapuoli olettaa kaikkien suomalaisten kristittyjen olevan voimakkaan julkisia 
uskonnollisissa asioissa, vaikka tämä on juuri päinvastoin. Jne. aiheita voi keksiä lisää.

SL 548.2. Uudelleenarviointia / 7.11.2017

Suomalaiset eivät osaa markkinoida! Tätä väitettä erilaisissa yhteyksissä toistetaan jonkinlaisena 
yleisenä hokemana. Suomalainen myynti ja markkinointi kohtaa erilaisia kulttuurisia 
epävastaavuuksia, jolloin suomalaiset eivät osaa markkinoida huomioiden kaikki mahdolliset 
kulttuuriset epävastaavuudet. Näitä kulttuurisia epävastaavuuksia on jo pelkästään länsimaiden 
tasolla, jolloin suomalainen yritystoiminta kohtaa erilaisia isoja haasteita maailmalla.

Väittämä: Suomalaiset osaavat myynnin ja markkinoinnin omalla tavallaan hyvin.
Väittämä: Suomalainen myynti ja markkinointi kohtaa erittäin isoja kulttuurisia 
epävastaavuuksia eri puolilla maailmaa.

Kulttuuristen epävastaavuuksien kunnollinen oppiminen vaatii oman aikansa. Erilaisten 
kulttuuristen epävastaavuuksien kanssa kannattaa edetä varovasti ja jokainen ulkomaita koskeva 
liiketoimintapäätös kannattaa tehdä tarkasti harkiten.

Tämän jälkeen voi laajentaa kulttuuriset epävastaavuudet sodankäyntiin, josta oli asiaa 
varsinaisessa merkinnässä (510). Käytännössä sotilaalliset päätökset kohtaavat hyvin erilaisia 
kulttuurisia epävastaavuuksia eri maissa. Viimeisimmissä sodissa länsimaat eivät tietystikään ole 
osanneet arvioida erilaisten maiden kulttuurisia epävastaavuuksia, mikä on aiheuttanut tietysti isoja 
ongelmia.

Väittämä: Länsimaiden tekemät päätökset sodista kohtaavat erilaisia kulttuurisia 
epävastaavuuksia eri kohdemaissa.

Miksi paahtaa moneen kertaan kulttuurisista epävastaavuuksista? Itse olen todennut, että emme 
oikeasti osaa erotella kulttuurisia epävastaavuuksia erilaisissa yhteyksissä. En ole nähnyt kovin 
laajoja esityksiä erilaisista kulttuurisista epävastaavuuksia muissa yhteyksissä.

Väittämä: Monia päätöksiä tehdään ilman oikeaa ymmärrystä jonkin kohdemaan 
kulttuurisista epävastaavuuksista.
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SL 549. Erilaisista epävastaavuuksista 
perusyhdistysten ja liittotoimistojen välillä

SL 549.1. Merkintä 511 / 29.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 
1

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_511

[HUOMIO: tämä merkintä on tehty 29.11.2011, mutta lisätty palvelimelle vasta 29.11.2011 
jälkeen.]

Liittotoimistosyndrooma - hieno sana !!

Syndrooma - esim. Wikipedia-määritelmä: http://fi.wikipedia.org/wiki/Syndrooma

"Oireyhtymä eli syndrooma tarkoittaa useaa samanaikaisesti esiintyvää oiretta, tai ilmiötä 
käytöksessä, jotka yhdessä antavat kuvan tämän takana olevan jonkinlainen olosuhde tai yhteys. 
Sanaa on alun perin käytetty ennen kaikkea lääketieteessä, josta ilmaisu myöhemmin on muutettu 
muihin yhteyksiin." (Wikipedia Suomi 29.11.2011)

JUST- JOO !!!!!!!!!

Mikä sitten on liittotoimistosyndrooma?

Itse olen tullut siihen tulokseen, että elämä liittotoimistolla, esim. nyt Allianssi, on hyvin erilaista 
verrattuna yksittäiseen paikallisyhdistykseen.

Liittotoimistolla monesti asioidaan valtiollisten viranomaisten ja valtiollisella tasolla vaikuttavien 
kansanedustajien kanssa.

Eli esim. jonkin erityisen alaan liitto pääsee jakamaan mielipiteitään Eduskunnan erilaisten 
valiokuntien sisäisissä kokouksissa.

Tästä hyvä esimerkki on Allianssi ry:n lausuntojen sivu: 
http://www.alli.fi/sitenews/news/-/ids/28

Valitettavasti on niin, että hyvä lausunto johonkin lausuntopyyntöön, esim. Eduskunnan 
valiokunnalle tai jollekin ministeriölle vaatii kohtuullisesti työaikaa ja ihan oikeaa työtä.

Toisaalta on niin, että tavallisen paikallisyhdistyksen jäsenelle voi olla vaikea perustella, että miksi 
liitossa puuhastellaan erilaisten lausuntojen ja mietintöjen kanssa.

Eli monesti lakihankkeet ovat suhteellisen pitkiä hankkeita, jolloin yksittäinen lakihanke vaatii 
kohtuullisesti seurantaa eri vaiheissa.
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Valitettavasti on niin, että jonkin järjestön piiri- ja liittotasolle palkattujen henkilöiden välillä on 
aina mahdollisuus ristiriitoihin.

Järjestötyö tarkoittaa ilta- ja viikonlopputöitä, ja toisaalta päivätyöaikaan pitäisi ajaa erityisen alan 
piiri- tai liittotason asioita. Eli tässä on jo valmis ristiriita työnjaon ja ajankäytön suhteen.

Esim. liiton työntekijän käynti piirikokouksessa voi olla parin päivän homma kun mukaan lasketaan
matkustusajat yms. mukaan.

Joo-joo.

Eli käytännössä pitkät työskentelyajat liittotoimistolla altistavat liittotoimistosyndroomalle, koska 
liittotoimiston työtehtävät ovat hyvin erilaisia verrattuna piiri- ja yhdistystasolle.

Liittotoimistosyndroomassa vähitellen katoaa tuntemus paikallistason työskentelyyn, ja ajan 
kuluessa voi olla vaikea nähdä esim. paikallistason toiminnan muutosta ja kehitystä.

Loppujen lopuksi voi käydä niin, että liittotoimiston koetaan ajautuneen elämään täysin omaa 
elämäänsä, ja "kaikki" liittotoimiston työntekijät ovat kadottaneet yhteyden paikallistason 
työskentelyyn ja toiminnan muuttumiseen.

Kun tosiasiallisesti liittojen palvelukseen palkataan erityisasiantuntijoita, joista liiton 
talouspäällikkö on hyvä esimerkki, niin tosiasiallisesti liiton palveluksessa voi olla työntekijöitä, 
joilla ei ole pitkää kokemusta paikallistason toiminnasta.

Mitä tällä pitkällä johdannolla olikaan tekemistä todellisuuden kanssa????

Ohessa on mielenkiintoinen lehdistötiedote, jossa ilmoitetaan, että Suomen Kristillisdemokraattiset 
Nuoret, Perussuomalaiset Nuoret ja Kokoomuksen Nuorten Liitto eroavat Allianssi ry:n 
jäsenyydestä.

Eli siis kristillisdemokraattien, perussuomalaisten ja kokoomuslaisten nuorisojärjestöt ovat tähän 
eropäätökseen päätyneet.

TOSI mielenkiintoinen juttu !!!!!!

Täytyy olla niin, että tämä on useamman vuoden kehityksen tulos, koska yleisesti ottaen on aika 
yllättävää kolmen poliittisen nuorisojärjestön päätyminen samaan lopputulokseen: Allianssi ry 
onkin suojatyöpaikkojen tarjoaja?

Tätä kirjoitettaessa oli Allianssi ry laittanut lehdistötiedotteen jakoon.

Allianssi ry:llä on juuri aivan uusi painovalmis strategia, ja kaikki aineistot ovat luettavissa 
seuraavalta sivulta: 

http://www.alli.fi/allianssi/mika+allianssi/allianssin+strategia+2021/

Eli Allianssi ry on vetänyt läpi kohtuullisen laajan strategiaprosessin, ja ilmeisesti käytössä on ollut 
strategioihin keskittyneen konsulttitoimiston palveluja.
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TOSI mielenkiintoinen juttu !!!!!!

Tässä olisi jollekin innokkaalle selvitettävää, että miten koko strategiatyö on koettu.

Oliko strategiatyö nimenomaan viimeisiä tekijöitä, jotka osoittivat Allianssi ry:n ajautuneen täysin 
liittotoimistosyndrooman pahimmaksi uhriksi??

Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi ry - Nuorisotyön valtakunnallinen palvelu- ja 
vaikuttajajärjestö.

Ohessa on kaksi lehdistötiedotetta: kolmen poliittisen nuorisojärjestön yhteinen ja Allianssi ry:n 
vastine lehdistötiedotteena.

Oletusarvoisesti oletan tässä vaiheessa, että kaikissa neljässä järjestössä ovat puhelimet alkaneet 
soida kohtuullisen tiheään.

Mielenkiintoista olisi noiden kolmen poliittisen nuorisojärjestön tiedo(s)tusstrategia tässä vaiheessa.

Olivatko kolmen nuorisojärjestön puheenjohtajat varanneet koko päivän ollakseen puhelimessa 
koko päivän?

Journalistisesti tämähän on herkullinen tilanne: RISTIRIITAA - asia on selvitettävä !!!

Nythän tässä olisi aihetta laajalle reportaasille: mitä keskeinen nuorisojärjestö on tehnyt viimeisten 
vuosien aikana?

Joukko poliittisia nuorisojärjestöjä eroaa Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi ry:stä 
Linkkinä: 

http://www.kdnuoret.fi/index.php?option=com_content&task=view&id=456&Itemid=1

29.11.2011

Perussuomalaiset Nuoret, Kokoomuksen Nuorten Liitto ja Suomen kristillisdemokraattiset Nuoret 
eroavat Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi ry:stä. Nuorisojärjestöjen mielestä Allianssi ry edistää 
toiminnallaan pikemminkin omien työntekijöidensä hyvinvointia kuin nuorten yhteistä hyvää.

- Valitettavasti Allianssista on vuosien saatossa muodostunut jättiläismäinen 
suojatyöpaikkaorganisaatio, joka on hyvin etäällä nuorten arjesta. Samaan aikaan kun nuorisotyön 
resurssit yhteiskunnassa muuten vähenevät, on Allianssi kuitenkin laajentamassa toimistotaloaan - 
siis panostamassa omaan byrokratiaansa, toteaa kokoomusnuorten puheenjohtaja Wille Rydman.

Nuorisojärjestöt toivovat eroamispäätöksensä vaikuttavan myös siihen, miten julkisia varoja 
Suomessa erilaisille järjestöille jaetaan

- Koko nykyistä valtionapujärjestelmää tulisi tarkastella hyvin kriittisesti. Tukien määrää tulisi 
karsia ja jakoperusteita muuttaa läpinäkyvämmiksi. Eroamispäätöksellä viestitämme omaa 
kantaamme siitä, mistä leikkaaminen pitäisi aloittaa. Nuorisojärjestöt kykenevät keskinäiseen 
yhteistyöhön myös ilman Allianssin kaltaisia mammuttimaisia muodollisia yhteistyöjärjestöjä, 
linjaa kristillisdemokraattisten nuorten puheenjohtaja Aki Ruotsala.
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- Valitettavasti Suomeen on vuosikymmenten saatossa päässyt muodostumaan poliittinen rälssi, 
joka elättää itseään moninaisten julkisin varoin tuettujen järjestöjen kautta, paheksuu 
perussuomalaisten nuorten puheenjohtaja Simon Elo.

- Kauniilta kuulostavat osallisuushankkeet, demokratiaprojektit ja aktivointikampanjat ovat 
käytännössä useimmiten pelkästään keinoja palkata julkisin varoin muutamia uusia politrukkeja. Se 
ei ole oikein, ja toivomme, että oma esimerkkimme auttaa tällaisen korruptoituneen poliittisen 
kulttuurin murtamisessa.

29.11.2011: Allianssi pahoillaan kolmen jäsenjärjestönsä erosta ja toivoo paluuta yhteiseen 
pöytään 
Linkkinä: 

http://www.alli.fi/sitenews/view/-/nid/1517/ngid/40

Perussuomalaiset Nuoret, Kokoomuksen Nuorten Liitto ja Suomen kristillisdemokraattiset Nuoret 
ovat ilmoittaneet eroavansa nuorisoalan yhteistyöjärjestöstä. Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi 
ry on pahoillaan jäsenjärjestöjen erosta ja toivoo niiden paluuta yhteiseen pöytään.

Allianssin jäsenjärjestöt hyväksyivät syyskokouksessa marraskuun alussa puolentoista vuoden 
yhteisen strategiatyön jälkeen järjestön uuden strategian, jonka visiona on nuorten hyvinvointi. 
Nuorten hyvinvoinnin edistäminen on missio, johon Allianssin 117 jäsenjärjestöä olivat 
yksimielisesti valmiita sitoutumaan.

Allianssin tehtävä on toimia jäsenjärjestöjensä ja nuorisoalan vaikuttaja- ja palvelujärjestönä. 
Allianssin edunvalvontatyön keskiössä on muun muassa nuorisotyön rahoituksen turvaaminen. 
Allianssin palveluita ovat muun muassa koulutukset, toimialan yhteiset tapahtumat ja 
kirjastopalvelut. Edunvalvontaan ja palveluiden tuottamiseen tarvitaan henkilöstöä ja resursseja.

Allianssi valmistelee toimitalonsa lisärakentamista nuorisoalan tarpeisiin. Allianssi-talossa on 
vuokralaisena nuorisoalan järjestöjä, ja sen kokoustiloja käyttävät monet järjestöt. Vuokralaisten 
toimitilan tarve on kasvanut, ja Allianssi-taloon on kiinnostunut tulemaan myös iso joukko muita 
nuorisojärjestöjä. Jäsenjärjestöt ovat tehneet päätöksen asemakaavamuutoksen hakemisesta 
Allianssin vuosikokouksessa. Lisärakentaminen on kaavoitusvaiheessa.

Lisätiedot: puheenjohtaja Hanna-Mari Manninen p. 040 7177 494 ja pääsihteeri Jukka Tahvanainen 
p. 040 900 4875.

SL 549.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

Liittotoimistosyndrooma ei ole ilmiönä ole kadonnut mihinkään. Käytännössä liittotoimistojen 
elämä on erilaista verrattuna paikallisiin perusyhdistyksiin. Edelleen voi todeta erilaisten liittojen 
työn olevan monesti huonosti näkyvää paikallisyhdistyksiin nähden. Käytännössä jonkin liittotason 
lausunto voi monesti vaatia kohtuullisen ison työmäärän.

Edelleen on mielenkiintoista Allianssi ry:n uusittu strategia sekä kolmen poliittisen nuorisojärjestön 
päätös irtautua Allianssi ry:stä 29.11.2011 tilanteessa.
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Väittämä: Liittojen ja paikallisten perusyhdistysten elämä voivat kohdata 
epävastaavuuksia.
Väittämä: Liittotasolle voidaan palkata erilaisia erityisasiantuntijoita, jotka 
eivät tee laajasti työtä paikallisten perusyhdistysten kanssa.
Väittämä: Erilaisten erityisasiantuntijoiden työskentely ei aina kohtaa 
paikallista yhdistystoimintaa.

Sinänsä on tullut vastaan erilaisia määritelmiä: strategia-asiakirjat, prosessi ja mielentila. 
Käytännössä on aina mahdollista kehittää erilaisia strategia-asiakirjoja, joita voidaan arvioida 
erilaisilla tavoilla. Strategian kehittäminen on prosessi, joka pitää viedä läpi asianmukaisesti. 
Strategia voi olla myös mielentila arvioimaan päivittäistä toimintaa strategian mukaisesti.

Toisaalta strategiaa voidaan toteuttaa erilaisina vaihejakoina. Joissain yhteyksissä on tullut vastaan 
englanninkielinen vaihejako: Plan, Do, Check, Act. 

Toisaalta olen todennut erilaiset näkyvät ja osat koskien erilaisia asiayhteyksiä.

10%

90%

NÄKYVÄ

NÄKYMÄTÖN

Strategian kannalta strategia-asiakirjat ovat näkyvää osaa, jolloin strategian todellinen luonne tulee 
esille vähitellen näkymättömistä osista erilaisten prosessien aikana, mikä vaatii oman aikansa.

Väittämä: Esimerkkinä oleva Allianssi ry:n strategia kohtasi erilaisia 
epävastaavuuksia tiettyjen poliittisten nuorisojärjestöjen toiminnan kannalta.

Kysymys: Oliko strategiaprosessi yksi syy kolmen poliittisen nuorisojärjestön erolle?
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SL 550. Oire vai sairaus?

SL 550.1. Merkintä 512 / 30.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 
2

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_512

Allianssi ry:n suhteen on tullut muutama uutinen lisää. Lisäksi ohessa on kaksi lehdistötiedotetta 
kopioituna.

Nyt on ollut vuorokausi aikaa pohdiskella kyseistä tapahtumaketjua.

PS-, KD- ja KOK-nuoret saivat kyllä kohtuullisesti julkisuutta erilaisille RSS-syötteille: YLE, US, 
ILKKA. HS ei tainnut tähän aiheeseen laittaa RSS-merkintää - saattoi mennä ohi. Verkkouutiset 
luonnollisesti on tämän uutisoinut RSS-syötteisiin.

Kun on tilannetta pohtinut, niin Allianssi on tarkasti ottaen erilaisten liittojen palvelujärjestö, ja 
näitä jäsenjärjestöjä on siis ollut mainitulla tavalla 117.

Kun jo tavallisella liitolla, esim. erilaiset erityisliitot, on tosi kova paikka perustella omaa 
olemistaan tavallisille jäsenille, niin erilaisia liittoja palveleva liittojärjestö on kohtuullisen kaukana 
perusjäsenistä.

Tarkistin vielä Allianssi ry:n henkilöstölistausta, ja erilaisia erityisasiantuntijoita heillä on 
liittotoimisto täynnä: esim. hallintojohtaja, viestintäjohtaja, tiedottaja, informaatikko, 
kehittämisjohtaja, osallisuussuunnittelija, kulttuurisuunnittelija, Avartin suunnittelija, 
projektipäällikkö, kansainvälisten asioiden johtaja, yhdenvertaisuussuunnittelija, 
nuorisokorttikoordinaattori, nuorisovaihtovastaava.

Toisaalta voi katsoa seuraavan www-sivun otsikkoja: 
http://www.alli.fi/sitenews/news/-/ids/28

Kuten lausunnoista näkyy, niin Eduskunta on ollut monelle lausunnolle määränpäänä. Eli tyypillistä
liittotoimiston toimintaa, erityisjärjestön lausuntoja moneen suuntaan.

Vastaava keskusjärjestö taitaa olla Lastensuojelun Keskusliitto: 
http://www.lskl.fi/

Osasta on samoja yhteisöjä Lastensuojelun Keskusliitto ry:n ja Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi
ry:n jäseninä.

MIELENKIINTOINEN yksityiskohta on, että molemmat palvelujärjestöt pitävät yllä kirjastoa, 
johon on kerätty nuorten (Allianssi) ja lasten (LSKL) aihepiirejä koskevaa kirjallisuutta.

Mutta missä menee lapsuuden ja nuoruuden raja?????
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Olisiko siinä rajaa, että lapsilla on jo omaa tahtoa, kun he alkavat olla 15-18 -vuotiaita, ja yli 18-
vuotiaina he ovat nuoria, joita pitää oikeasti kuunnella. Tuota sopinee miettiä.....

VOI sanoa, että kolmen nuorisojärjestön eroaminen Allianssi ry:n jäsenyydestä on kohtuullinen 
muistutus siitä, että erilaiset liittojen palveluliitot/järjestöt joutuvat todella panostamaan siihen, että 
niiden palvelut koetaan hyödylliseksi jäsenliitoissa.

Vielä tuli mieleen yksi palvelujärjestö/liitto, eli OK-opintokeskus: 
http://ok-opintokeskus.fi/

Lainaus: "OK-opintokeskus on valtakunnallinen aikuisoppilaitos ja asiantuntijaorganisaatio, joka 
ohjaa ja tukee aikuisten oppimista. Opintokeskus järjestää vuosittain jäsenyhteisöjensä kanssa lähes 
5500 opintojaksoa ja noin 1700 vertaisopintoryhmää. Vuosittain toimintaan osallistuu yli 158 000 
ihmistä. Opetustunteja kertyy yli 83 000 ja vertaisopintoryhmien opiskelutunteja yli 56 000."

Mielenkiintoinen on Keskustanuorten puheenjohtaja Kurvisen kommentti: 
" 
Kurvinen näkee, että Allianssin toiminnassa on paljon kehitettävää. Ylilyönnit kertovat sisäisistä 
ongelmista. Keskustanuorten puheenjohtaja ehdottaa jäsenjärjestöjen kriisipalaveria viimeistään 
tammikuussa 2012. 
- Viimeistään härkäviikoilla Allianssin johdon on kutsuttava poliittisten nuorisojärjestöjen edustajat 
koolle ja puhuttava auki kipupisteet. On puhuttava siitä, miksi Allianssi on olemassa. Tarvittaessa 
on myllättävä läpi koko organisaatio ja mietittävä, onko nykymuotoisella Allianssilla tulevaisuutta, 
toteaa Antti Kurvinen. 
"  

Eikö järjestön, jolla on juuri hyväksytty strategia, pitäisi olla täydessä iskussa ja lyönnissä 
vastaamaan tulevaisuuden haasteisiin?

JOHTOPÄÄTÖS: tämän pitkän pohdinnan perusteella on todettava, että ehkä Allianssi ry olikin 
strategiapuheen uhri, jolloin strategiasta puhuttiin, mutta kuitenkaan jäsenjärjestöjen mahdollinen 
tyytymättömyys ei päässyt esille toivotulla tavalla.

Tässä kohtaa voi kopioida tiedoksi Allianssi ry:n strategiaprosessin mukaisesti tehty kysely 
jäsenjärjestöille: [PDF-tiedosto tässä linkissä.]

Itselläni herää kysymys, että olisiko ehkä pikemminkin pitänyt tehdä laajahko haastattelukierros 
jäsenjärjestöille. TIETYSTI olisi ollut kova homma käydä läpi 117 jäsenjärjestöä, ja motivoida 
kaikki jäsenliitot kysymään omilta liitoiltaan tyytyväisyyttä Allianssi ry:n palvelutoimintaan.

OMA POHDINTA on, että pitäisikö jatkossa vastaavissa strategiaprosesseissa nimenomaan lähteä 
henkilökohtaiseen (vast.) haastatteluihin niihin tahoihin, jotka nimenomaan EIVÄT ole vastanneet 
erilaisiin kyselyihin. Tällöin haastateltavina olisi ollut vain 53 järjestöä.

Tässä olisi erilaisille strategian tutkijoille ja käytännön ihmisille erinomainen perkaamisen paikka.
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[Useampi www-sivun linkki tässä vaiheessa]

PS-nuoret eroavat Allianssi ry:stä 
Linkkinä: 

http://www.perussuomalaiset.fi/fin/artikkelit?issue=1097

Perussuomalaiset Nuoret, Kokoomuksen Nuorten Liitto ja Suomen kristillisdemokraattiset Nuoret 
eroavat Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi ry:stä. Nuorisojärjestöjen mielestä Allianssi ry edistää 
toiminnallaan pikemminkin omien työntekijöidensä hyvinvointia kuin nuorten yhteistä hyvää.

Tiedotteessaan nuorisojärjestöt paheksuvat Allianssin aikeita laajentaa toimistotaloaan, kun samaan 
aikaan nuorisotyön resurssit yhteiskunnassa muuten vähenevät. Tiedotteessa mainitaan myös, että 
Allianssista on vuosien saatossa muodostunut jättiläismäinen suojatyöpaikkaorganisaatio, joka on 
hyvin etäällä nuorten arjesta.

Nuorisojärjestöt toivovat eroamispäätöksensä vaikuttavan myös siihen, miten julkisia varoja 
Suomessa erilaisille järjestöille jaetaan.

- Valitettavasti Suomeen on vuosikymmenten saatossa päässyt muodostumaan poliittinen rälssi, 
joka elättää itseään moninaisten julkisin varoin tuettujen järjestöjen kautta, paheksuu 
perussuomalaisten nuorten puheenjohtaja Simon Elo.

- Kauniilta kuulostavat osallisuushankkeet, demokratiaprojektit ja aktivointikampanjat ovat 
käytännössä useimmiten pelkästään keinoja palkata julkisin varoin muutamia uusia politrukkeja. Se 
ei ole oikein, ja toivomme, että oma esimerkkimme auttaa tällaisen korruptoituneen poliittisen 
kulttuurin murtamisessa.

Lisätietoja: 
Simon Elo 
puheenjohtaja, Perussuomalaiset Nuoret

Keskustanuorten Kurvinen hämmästelee eroamisia Allianssista 
Linkkinä: 

http://www.keskustanuoret.fi/portal/suomi/ajankohtaiset?bid=890

29.11.2011
Tiedote

Suomen Keskustanuorten puheenjohtaja Antti Kurvinen hämmästelee Kokoomuksen, KD:n ja 
Perussuomalaisten nuorisojärjestöjen ryöpytystä ja uhoa Suomen Nuorisoyhteistyö Allianssi ry:tä 
kohtaan. Kokoomusnuoret, kristillisdemokraattiset nuoret ja PS-nuoret ilmoittivat tänään 
näyttävällä tiedotteellaan eroavansa suomalaisten nuorisojärjestöjen yhteistyöjärjestöstä. Eroaan he 
perustelevat korruptiosyytöksillä ja sillä, että yhteiskunnallisen nuorisotoiminnan rahoitusta pitäisi 
leikata kokonaisuudessaan.

- Joulukiireiden aiheuttama stressi on tainnut nyt pojilla purkautua ylilyöntinä. Akin, Simonin ja 
Willen kannattaisi vetää henkeä ja käydä pyytämässä kauniisti anteeksi Allianssin toimistolla. 
Kovien nuorisoalan ammattilaisten haukkuminen laiskoiksi politrukeiksi ei ole asiallista käytöstä. 
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Rikoslaissa on pykälät korruption osalta. Umpimähkäinen ihmisten syytteleminen rikollisiksi on 
äärettömän arvelluttavaa, toteaa Kurvinen.

Keskustan nuorisojohtaja kummastelee erityisesti KD:n Ruotsalan ja PS:n Elon ajatuksia siitä, että 
poliittista nuorisotoimintaa ei pitäisi tukea. Hän myös ihmettelee, eikö Kokoomuksen Rydman 
arvosta nuorten kasvattamista ja sivistämistä kohti tiedostavaa kansalaisuutta.

- Edustuksellinen demokratia on kriisissä. Euroopassa nuoret uskovat enemmän kivien heittelyyn 
kuin äänestyslippuihin. Äärioikeisto nousee ja punavihreä anarkismi saa koko ajan enemmän 
kannattajia. Tässä tilanteessa poliittisten nuorisojärjestöjen määrärahoja pitäisi mieluummin lisätä 
kuin leikata. Wille Rydman halveeraa demokratiakasvatusta. Hän varmasti näkisi mielellään 
suomalaisen poliittisen nuorisotoiminnan aivottomana Berlusconi-fanikerhoiluna Italian malliin, 
puhisee närkästynyt Keskustanuorten vetäjä.

Kurvinen näkee, että Allianssin toiminnassa on paljon kehitettävää. Ylilyönnit kertovat sisäisistä 
ongelmista. Keskustanuorten puheenjohtaja ehdottaa jäsenjärjestöjen kriisipalaveria viimeistään 
tammikuussa 2012.

- Viimeistään härkäviikoilla Allianssin johdon on kutsuttava poliittisten nuorisojärjestöjen edustajat 
koolle ja puhuttava auki kipupisteet. On puhuttava siitä, miksi Allianssi on olemassa. Tarvittaessa 
on myllättävä läpi koko organisaatio ja mietittävä, onko nykymuotoisella Allianssilla tulevaisuutta, 
toteaa Antti Kurvinen.

Lisätietoja: Antti Kurvinen, Keskustanuorten puheenjohtaja

SL 550.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

Kirjoitushetkellä Allianssi ry:n jäsenjärjestöinä eivät olleet aikaisemmin mainitut poliittiset 
nuorisojärjestöt – eli Perussuomalaiset Nuoret, Kokoomuksen Nuorten Liitto ja Suomen 
kristillisdemokraattiset Nuoret.

Toiminta-
ympäristöön

sopeutuminen

Suunnitellut
stategiat

Omat 
aikomukset

Emergentit
strategiat
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Edellisen kuvan olen laatinut Sotarauta (1996) perusteella. Eli strategialla on neljä luonnetta: 
suunniteltu strategia, omat aikomukset, emergentit strategiat ja toimintaympäristöön sopeutuminen. 
Sotarauta (1996) esittää pehmeän strategian ajatuksen.

Mielenkiintoista on edelleenkin Allianssi ry:n uusittu strategia vuoden 2011 tilanteessa ja samaan 
aikaan kolmen poliittisen nuorisojärjestön esittämä tyytymättömyys Allianssi ry:n toimintaan.

Eri vaiheiden jälkeen olen esittänyt seuraavan kuvan.

Päätös

T1 T2 T3 T4

Päätös PäätösPäätös

Rationalisointi Rationalisointi Rationalisointi Rationalisointi

Käytännössä Allianssi ry:ssä on varmasti tehty iso joukko erilaisia päätöksiä, joita voidaan 
rationalisoida erilaisissa tilanteissa. Mahdollisesti mainitut kolme poliittisista nuorisojärjestöä ovat 
pohtineet ja kyseenalaistaneet erilaisten päätösten rationaalisuuden astetta.

Oliko kolme poliittisten nuorisojärjestön irtautuminen oire jostain suuremmasta vai syy omalle 
toiminnalle? En ole tätä tilannetta tarkastellut huolellisemmin.

Kysymys: Miten Allianssi ry:n erilaisia päätöksiä on rationalisoitu eri vaiheissa?
Kysymys: Olivatko Allianssi ry:n tekemät päätökset järkeviä vai järjettömiä?
Kysymys: Miksi ja miten mainitut kolme poliittisista nuorisojärjestöä olivat 
tyytymättömiä Allianssi ry:n toimintaan?
Kysymys: Kuunneltiinko Allianssi ry:n sisäisessä toiminnassa mainittujen kolmen 
poliittisen nuorisojärjestöjen huolia ja murheita aivan oikeasti?
Kysymys: Mitä mieltä mainitut kolme poliittisista nuorisojärjestöä olivat Allianssi ry:n
uudistetusta strategiasta vuoden 2011 tilanteessa?

En ole lähtenyt selvittämään näitä kysymyksiä. Joku innokas strategian tutkija voisi tehdä selvitystä 
Allianssi ry:n ja kolmen poliittisen nuorisojärjestön kokemista epävastaavuuksista.

Kysymys: Oliko Allianssi ry:n strategiaprosessi viimeisiä syitä kolmen poliittisen 
nuorisojärjestön eropäätökseen?
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SL 551. Strategia-asiakirjojen määrästä ja laadusta

SL 551.1. Merkintä 513 / 30.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 
3

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_513

Edellä on kaikenlaista pohdintaa strategiasta ja liitotoimistosyndroomasta.

Kun ei tiedä, että mitä jatkossa tapahtuu, niin kopioin seuraavan www-sivun kaikki tiedostot 
talteen: 
http://www.alli.fi/allianssi/mika+allianssi/allianssin+strategia+2021/

Operan MHT-tiedostona on sivun tilanne 30.11.2011 seuraavassa MHT-tiedostossa: 
Allianssin_strategia_2021_MHT_30_11_2011.mht

MHT-tiedoston selvitys: http://en.wikipedia.org/wiki/.mht

Tallensin ne tiedostot, jotka olivat saatavilla 30.11.2011 tilanteessa.

Muunsin joitain tiedostoja PDF-muotoon, ja ZIP-tiedoston koko on 26 301 755 tavua, eli n. 25 Mt.

ELI ZIP-tiedosto on niin suuri, että sitä viitsi laittaa ladattavaksi omille kotisivuille.

ZIP-tiedoston saa tilattua minulta.

Vastaavalla tavalla olen säästänyt tiedostoja sähköiseen äänestykseen liittyen, ja ne PDF-tiedostot 
ovat saatavilla näiltä kotisivuilta.

KUN/JOS tilanne kehittyy, niin jossain vaiheessa saattavat kaikki strategia-asiakirjat salaperäisesti 
kadota edellä mainitulta sivulta. Vastaavalla tavalla saattaa olla niin, että sähköiseen äänestykseen 
liittyvät PDF-tiedostot vähitellen katoavat erilaisilta www-sivuilta.

JOTTA asia ei unehtuisi, niin tässä on erilaisia hakukoneita varten hakusanoja. 
Strategia 2007, Strategia 2010, Strategia 2021, Allianssi ry:n strategia, Allianssi ry:n strategia 2021, 
Allianssi ry, Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi ry, Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi ry:n 
strategia, Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi ry:n strategia 2021, Suomen Nuorisoyhteistyö - 
Allianssi ry:n strategia 2007, Sratebility Oy, Allianssin strategia, Strategia, Strategiaprosessi, 
Strategian hyväksyminen.

Sitten vielä tiedostojen nimiä talteen: 
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strategia2021_final_nettiin.pdf, ns10-sisus-kevyt.pdf, kun-nt-tulevaisuus-09-nettiin.pdf, NYM-
Nuoret-ovat-kunnan-tulevaisuus.ppt, jasenjarjestokysely2009.pdf, HMManninen.ppsx, 
laitioallianssi070910-100907060242-phpapp01.pdf, hassinen.pdf, 
TOIMINTAYMPARISTON_MUUTOSTEKIJAT_Allianssi_ry.pdf, 
Aikataulu_Allianssi_strategiatyo,_18052011.pdf, Allianssi02032011.pdf, 
strategiakoulutus_henkilosto.pdf, Allianssistrategia2021_kevatkokousesitys.pdf, 
Workshop_20110512_materiaali.pptx, Strategiatiivistys.pdf, Allianssi_20092011.pdf, 
Allianssin_strategia_2021_jasenjarjestokysely_20110901.pdf, strategia2021_pienennetty.pdf, 
NYM-Nuoret-ovat-kunnan-tulevaisuus.pdf, Workshop_20110512_materiaali.pdf.

Ja sitten tiedostojen otsikoita talteen: 
* Allianssin strategia työpaikan arjessa - Henkilöstöworkshop 12.5.2011 
* Nuorisotyön yhteiskunnallinen merkitys - Nuoret ovat kunnan tulevaisuus 
* Allianssin strategia 2021: jäsenjärjestöjen mielipide. Kyselytutkimuksen tulokset. Tutkimus 
toteutettiin elokuussa 2011. 1.9.2011 Stratebility Oy 
* Mikä on järjestöjen rooli ja tehtävä nuorten hyvinvoinnin edistämisessä? 
* Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi ry:n strategia 2021. Strategiaesitys tiivistettynä 23.8.2011. 
(käsitelty mm. hallitus/henkilöstö -workshopissa 9.8.) Tässä esitetty strategia on vielä valmistelussa.
Lopullinen versio käsitellään syyskokouksessa. 
* Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi ry:n strategiatyö 2021. Arvot, Perustehtävä, Visio. 
Kevätkokous 12.4.2011 
* Miten strategiatyö vaikuttaa Allianssin toimintaan? Strategiatyön kulku ja roolit sekä strategian 
menestyksellinen toteutus. 
* Allianssin strategia. Allianssin aamusauna 2.3.2011. Tommi Laitio 
* Allianssi ry. Strategiatyön eteneminen. Allianssi -strategia2021 
* Allianssi -strategia2020/Toimintaympäristön muutostekijät - "Mehän emme tee mitään, kuin 
pakon edessä, vai kuinka?" Carpe Diem. Riitta Kemppainen-Koivisto & Jukka Tahvanainen 
* STRATEGIAPROSESSIN MERKITYS JA SITOUTTAMINEN ORGANISAATIOSSA -Case 
4H- Seppo Hassinen - Suomen 4H-liitto 
* Kansalaisuus yksilöiden ajalla - Allianssin aamusauna - 7.9.2010, Helsinki - tutkija Tommi Laitio 
- Demos Helsinki 
* Allianssin jäsenjärjestökysely 2009 - Koonnut: Pirjo Mönttinen 
* Kunnallisen nuorisotyön tulevaisuusodotukset 2009 - Suomen Nuorisoyhteistyö - Allianssi ry - 
Suomen Kuntaliitto 
* Nuorista Suomessa - 2010 
* ALLIANSSIN STRATEGIA 2021 

SL 551.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

Lyhyesti todeten Allianssi ry:n strategian kehittämisen taustalla on siis melkoinen joukko asiakirjoja
ja erilaisia vaiheita strategiaprosessin aikana ennen strategian (Allianssi ry:n strategia 2021) 
lopullista hyväksymistä. Missä oli vikaa edellä mainittujen poliittisten nuorisojärjestöjen mielestä?

Kysymys: Pitäisikö erilaisten strategioiden kehittämisestä kuunnella erityisesti erilaisia
koettuja epäkohtia nykytilanteessa?
Kysymys: Kysyttiinkö Allianssi ry:n strategian kehittämisen aikana erilaisista 
epäkohdista?
Kysymys: Miten erilaisia koettuja epäkohtia pitäisi selvittää?
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SL 552. Pelkkä tietotekniikka, upottaminen tuotteisiin ja
tietopalvelut

SL 552.1. Merkintä 514 / 30.11.2011: Sähköpostin korvaaja / 
Tekno-ilmiöitä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_514

Ohessa on taas kerran linkkilista, joiden yhdistämiseen tarvitaan outoa ajattelua.

Ensimmäisenä linkkinä on, että isohko IT-yritys on kieltänyt sähköpostin käytön sisäisessä 
viestinnässä, eli asiakkaiden ja yhteistyökumppaneiden suuntaan oltaisiin vielä yhteyksissä 
sähköpostilla.

Ehkä meidän ei tarvitse kuopata sähköpostia, mutta tarvitsemme työkaluja, joilla sähköpostin määrä
vähenisi, eikä lisääntyisi.

Tulee mieleen yhdestä yhteydestä sisäinen tiedotus, joka hoidettiin yksinkertaisella www-sivulla. 
ELI sisäiset tiedotteet yms. lisättiin yksinkertaisesti www-sivulle, ja henkilöiden oletettiin lukevan 
kyseistä sisäisen tiedotuksen www-sivua.

Näin jälkikäteen ajatellen voi todeta, että ainakin tuo ratkaisu vähensin sisäisen tiedotuksen 
sähköpostimäärää, ja sisäiset tiedotteet saattoi lukea ns. pitkiltä listoilta - eli ei ollut tarvetta kaivaa 
omia sähköpostejaan.

Itse ehdotin yhdessä mielipidekirjoituksessa (nro 35), että pitäisi perustaa ihmisen tekniikan ja 
tietotekniikan tutkimusohjelma, jolla saataisiin perinteinen suomalainen kokouskäytäntö nostettua 
aivan uusiin tehokkuuslukemiin.

Valitettavasti taitaa olla niin, että kyseinen tutkimusohjelma saatettaisiin kokea liian 
vaatimattomaksi aiheeksi.

Ohessa on uutista TEKES:n ra(h/j)oitusuudistuksesta ja muutamasta uudesta keksinnöstä.

KUN ajattelee jotain perusteollisuusmaakuntaa, kuten Etelä-Pohjanmaa, niin tietysti olisi tarvetta 
kehittää tekniikoita myös täällä. TOSIASIALLISESTI Etelä-Pohjanmaalla ei pysty kehittämään 
tietotekniikkaa sinänsä, eli Etelä-Pohjanmaalla ei kannata lähteä kehittämään uusia 
ohjelmointikieliä, koska niiden kehittäminen on todella hidasta ja vain isoilla korporaatioilla on 
mahdollisuus palkata väkeä siihen hommaan.

ELI Etelä-Pohjanmaalla pitäisi ottaa käyttöön tietotekniikkaa erilaisten tuotteiden osaksi ja kehittää 
erilaisia tietoteknisiä palveluita tuotteiden oheen.

2642

2643

2644

2645

2646

2647

2648
2649
2650
2651
2652
2653
2654
2655
2656
2657
2658
2659
2660
2661
2662
2663
2664
2665
2666
2667
2668
2669
2670
2671
2672
2673
2674
2675
2676
2677
2678
2679
2680
2681
2682
2683
2684
2685
2686

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_514


78 / 718

Käytännössä tietotekniikan sovellutusten läpivienti E-P:lla ei ole niin helppoa, ja tietotekniikan 
tehokäyttö tuotteiden osana / lisäpalveluina tulee edistymään ns. kärkiyritysten kautta.

Toisaalta on niin, että joku tietotekninen ilmiö leviää niin laajalle, että siitä tulee osa 
kansanperinnettä. Tässä tapauksessa erilaiset tietokonepelit ovat levinneet niin laajalle, että voidaan 
jo tutkia tietokonepelien erilaisia sivuvaikutuksia ja suoria vaikutuksia.

Tietokonepelien väkivaltaisuus on kestoaihe, ja ohessa on linkki yhteen tutkimukseen.

Vastaavalla tavalla kaikkialle levinneet internet-verkot ovat luoneet erilaisia ilmiöitä, kuten 
nettipiratismin.

Mitä uutta 500. merkinnnän hengessä???

Esim. E-P:llä emme pysty kehittämään maailmanluokan innovaatioita itse, joten meidän pitäisi olla 
todella nopeita omaksumaan jokin maailmanluokan innovaatio osaksi omaan toimintaa 
mahdollisimman nopeasti.

Jokin uusi materiaali on tietysti hyvä esimerkki.

Tosiasiallisesti innovaation ylimpänä edistäjänä oleminen on todella vaikeaa, kuten ohessa olevat 
uutiset NOKIA-korporaatiosta osoittavat.

Ilmeisesti ne maakunnat tulevat pärjäämään, jotka ovat nopeimpia hyödyntämään joitain 
maailmanluokan innovaatioita - siis muita maakuntia nopeammin.

Sitten on tietysti maakuntien omat innovaatiot, jotka esim. E-P:n tapauksessa tulisivat olemaan 
tietyille perusteollisuuden aloille. Näidenkin kehittämisessä ja kaupallistamisessa pitäisi olla kaikkia
muita nopeampia.

ELI esim. E-P:lla tarvitsisimme järjestelmällisen maailmanluokan innovaatioiden 
seurantajärjestelmän.

Ongelmaksi voi tulla yritysten kyräily, joten ehkä maailmanluokan innovaatioiden 
seurantajärjestelmän pitäisi olla jokin puolueeton ja/tai voittoa tuottamaton yhteisö.

SL 552.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

Pelkkä tietotekniikka, upottaminen tuotteisiin ja tietopalvelut? Jossain Etelä-Pohjanmaalla voi olla 
vaikea kehittää täysin uutta tietotekniikkaa, joka sitten leviäisi eri puolille maailmaa. Käytännössä 
jossain Etelä-Pohjanmaalla voitaisiin valita järjestelmällisesti tietyt tietotekniikan perustekniikat, 
jolloin erilaisiin tuotteisiin voidaan upottaa tietotekniikkaa. Lopuksi on mahdollista kehittää 
erilaisia tietopalveluita liittyen erilaisiin tuotteisiin.

Kysymys: Millaista pitäisi olla maailmanluokan innovaatioiden seuranta esimerkiksi 
maakunnan tasolla?
Kysymys: Millaista pitäisi olla maailmanluokan innovaatioiden soveltaminen 
esimerkiksi maakunnan tasolla?
Väittämä: Maailmanluokan innovaatioiden seuranta maakunnissa vaatii oman työnsä.
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SL 553. Eriävien mielipiteiden kirjaamisesta

SL 553.1. Merkintä 515 / 4.12.2011: Liittotoimistosyndrooma / 4

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_515

[Huomio: tämä merkintä on tehty 4.12.2011, mutta lisätty palvelimelle vasta 5.12.2011]

Nämä Allianssi ry:n strategiaprosessiin liittyvät ilmiöt ovat olleet vallan mielenkiintoisia.

Tässä kohtaa voimme laittaa oheen - jälleen - muutaman linkin ja pari lehdistötiedotetta kopioiden.

Oletan tässä vaiheessa, että lehdistötiedotteet saa kopioida vapaasti, ja esim. erilaiset 
blogikirjoitukset yms. on linkitettävä pelkkinä linkkeinä.

Mielenkiintoista oli, että pari Kokoomusnuorten piirijärjestöä otti kantaa, että ehkä eroa Allianssi 
ry:n jäsenyyden osalta pitäisi harkita uudemman kerran.

Mielenkiintoinen yksityiskohta olikin, että Kokoomusnuorilla on ollut edustusta Allianssi ry:n 
hallituksessa.

Sitten on mielenkiintoista, että kahdeksantoista (18) Allianssi ry:n jäsenjärjestöä ottivat yhteisen 
kannanoton, joka on tietysti ohessa.

HEI-HEI-HEI...........

Tässä on jälleen kerran tiedo(s)tusvälineiden kannalta aina vain herkullisempi tilanne.

Nyt voisi tehdä haastatteluja esim. noista kahdeksastatoista (18) järjestöstä.

Sitten voisi tietysti ottaa haastatteluja niistä järjestöistä, jotka eivät ole olleet tuossa kahdeksantoista
(18) järjestön kannanotossa mukana.

Tästä saisi aika mielenkiintoisen reportaasin, joku Helsingin Sanomien kuukausiliite -julkaisu olisi 
vallan hyvä paikka, koska sinne tehdään laajojakin reportaaseja.

Mitä uutta 500. merkinnän hengessä ??????

Jaa-a.

Edelleen on mielenkiintoista, että juuri strategiansa hyväksynyt järjestö joutuukin jäsenjärjestöjensä
keskinäisen väittelyn kohteeksi.

Itse olen pohtinut strategiaa seuraavasti: asiakirja, prosessi ja toiminta/mielentila.
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Strategia voidaan tiivistää asiakirjaan, mutta nyt on osoitettu kirjatun strategian joutuvan kiistelyn 
kohteeksi.

Toisaalta strategia on prosessi, jossa luodaan strategiaa, ja ehkä siinä on tuloksena asiakirja.

Toisaalta strategia on oikeaa mielentilaa/toimintaa, jolloin arkisessa työssä pitäisi strategian olla 
selvästi tiedostettuna mielentilana ja toiminnan ohjaajana.

Nyt täytyy tehdä johtopäätös, että strategiaprosessi ei mene siistinä prosessikulkuna, koska tässä 
esimerkissä osa strategiaprosessiin oikeutetuista järjestöistä ei ole voimakkaasti ottanut kantoja 
strategiaprosessin aikana.

Toisena johtopäätöksenä laittaisin pohdittavaksi, että kuinka paljon on luotettava kovaan 
numerotietoon strategiaprosesseissa.

TIETYSTI haastattelukierrokset olisivat raskaita esim. ulkopuoliselle strategiakonsultille ja 
strategiaa ohjaavalle työryhmälle (esim.).

Onko strategiaprosesseihin otettava enemmän laadullista aineistoa mukaan???

Tämän esimerkin perusteella näyttäisi, että strategiaprosessiin voi liittyä näkymättömiä tekijöitä, 
jotka eivät tule esille suoraviivaisesti.

Ehdottomasti tämä olisi tutkittava juttu noin strategian tutkimuksen kannalta. Ongelma voi olla, että
monen mainitun järjestöjen johto ei olisi kovin innostunut tätä aihetta perkaamaan.

Millaista laadullisen aineiston olisi strategiaprosessissa oltava???

SL 553.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

Ryan (1985, 1991, 2006) osoittaa, kuinka ihmismieli voi kuvitella useita erilaisia maailmoja, ja 
kirjallisuus on näiden erilaisten maailmojen käyttämistä.

– todellinen maailma (Actual)
– tietämisen maailma (Knowledge)
– tavoitteiden maailma (Intentions)
– toiveiden/halujen maailma (Desires)
– sitoumusten maailma (Obligations).

Tämän päälle me lisäämme monimutkaisuuden (Complex Actuality) nousemisen todelliseen 
maailmaan sovellettaessa/tehtäessä oikeasti oikeaan maailmaan vaikuttavia sitoumuksia, eli 
poliittisia päätöksiä tässä tapauksessa.

Kun ihmiset pystyvät hahmottamaan erilaisia maailmoja, niin näiden erilaisten maailmojen 
kuvailuilla ihmiset/ihmismieli pystyy luomaan monimutkaisia kokonaisuuksia, joiden 
totuusarvo/todellisuus on moniselitteinen asia. Lisäksi on huomioitava, että ihmiset pystyvät kaiken 
lisäksi pitämään muistissaan ajatuksia menneestä maailmasta (Past), nykyisestä maailmasta (Now) 
ja tulevasta maailmasta (Future).
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Tietämys Tavoitteet

Todellinen
maailma

Toiveet /
Ihanteet

Tehtävät /
Pakotteet

Monimutkainen
todellistuminen

Tässä kohtaa täytyy todeta, että Ryan (1985, 1991, 2006) ei käsittele aivotutkimusta. Tarkasti ottaen
hän esittää ihmisen pystyvän hallitsemaan erilaisia ”maailmoja”.

Väittämä: Allianssi ry:n kohtaama kolmen poliittisen nuorisojärjestön kohtaama 
arvostelu voi johtua todellisen maailman ja toiveiden/ihanteiden maailman välisistä 
epävastaavuuksista.

Tässä kohtaa voi todeta erilaiset epävastaavuudet todellisen maailman ja muiden maailmojen 
välillä. Käytännössä todellisuus on monimutkaista, jolloin monimutkainen todellisuus tulee osaksi 
eri vaiheissa tietämyksen maailmaa. Tämä prosessi voi olla hyvin epävastaavaa.

Rivkin (2000) on tullut vastaan. Rivkin (2000) perusteella täytyy todeta, käytännössä strategian 
todellinen toteuttaminen vaatii hyvin laajan joukon erilaisia toisistaan riippuvia päätöksiä. 
Käytännössä päätösten monimutkaisuus johtaa lopulta tilanteeseen, jossa mikään laskenta ei pysty 
laskemaan kaikkia toisistaan riippuvia päätöksiä.

Väittämä: Allianssi ry:n ajama strategia vaatii oikeasti hyvin laajan joukon erilaisia 
päätöksiä, joita voidaan rationalisoida ennemmin ja myöhemmin päätökseen nähden.

Liker (2006) on luettuna jollain tasolla. Liker (2006) perusteella voi todeta, että Toyotan 
liiketoimintamallien kopiointi on ollut käytännössä vaikeaa. Oman arvion mukaan Toyotan 
liiketoimintamallien kopiointi vaatii hyvin laajan joukon erilaisia päätöksiä, jolloin muiden yhteisön
yrittämänä Toyotan liiketoimintamallien kopiointi on hyvin vaikeaa.

Väittämä: Jonkin strategian oikea toteutus vaati todellisuudessa suuren määrän 
erilaisia päätöksiä.
Väittämä: Tarvittavien päätösten määrä vaikeuttaa erilaisten strategioiden oikeaan 
toteutukseen.
Väittämä: Päätösten suuren määrän vuoksi strategioiden kopiointi on monesti vaikeaa.

Strategian tutkimuksen kannalta Allianssin tilanne liittyen kolmen jäsenjärjestön ilmaisemaan 
tyytymättömyyteen olisi mielenkiintoinen aihe selvitettäväksi jollekin strategian tutkijalle. Itse en 
tee tällaista selvitystä.
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SL 554. Mitä on matalan kynnyksen yhdistystoiminta?

SL 554.1. Merkintä 516 / 5.12.2011: Yhdistystoiminnan 
vaihtuvat tasot?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_516

Edellä on ollut neljä merkintää liittotoimistosyndroomasta.

Allianssi ry:n strategiaprosessi ja joidenkin jäsenjärjestöjen eroamisuhka tai oikea eroaminen 
jäsenyydestä innosti kirjoittamaan liittotoimistosyndroomasta - eli merkinnät 511, 512, 513, 515.

Itse olen seikkaillut muutamassa yhdistyksessä ja joidenkin liittojen kokous- ja 
koulutustilaisuuksissa.

Nyt voi pohtia joitain yhdistystoiminnan luonteenpiirteitä ja pohtia yhdistystoiminnan tasoa ja tason
pysymistä korkeana.

Itse olen tullut siihen tulokseen, että yhdistystoiminta harvoin nousee kovin korkealle, mutta 
yhdistystoiminnalla on ehdottomasti hyvät puolensa, jos toimiva yhdistys on hyvässä sisäisessä 
tilassa.

1. Nuorisojärjestöjen toiminnan taso on vaikea ylläpidettäväksi

Olen seikkaillut muutaman nuorisojärjestön tilaisuudessa, esim. oppilaitoksen oppilasyhdistys ja 
puolueiden nuorisojärjestöt.

Kova tosiasia on, että nuorisojärjestöissä on todella kova henkilöstön vaihtuvuus, ja vaihtuvuus 
aiheuttaa suuria ongelmia jatkuvasti.

Kun vaihtuvuus on suurta, niin pitkäjänteinen toiminta on vaikea ylläpidettäväksi.

Itse järjestin yhdelle nuorisojärjestölle maanpuolustuskurssin, ja toiveena olisi tietysti ollut, että 
siitä olisi voinut tulla vuosittainen perinne.

Kova tosiasia on, että nuorisojärjestöissä pitäisi vuosittain tahkota läpi samat peruskoulutukset, jotta
uusi jäsenistö pääsisi monesta aiheesta selville.

Kun vaihtuvuus on kovin suurta, niin nuorisojärjestöissä on koko ajan henkilöitä, joille on kova työ 
saada tietyt perustoiminnot vedettyä läpi.

Esimerkiksi jonkin nuorisojärjestön (paikallis)yhdistyksessä voi puheenjohtaja vaihtua niin usein, 
että pelkästään syys- ja kevätkokousten läpivienti voi olla vaikeaa.

2. Aikuisjärjestöjen toiminnan taso on vaikea ylläpidettäväksi
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Sitten on tietysti nämä esim. yli 30-vuotiaiden järjestöt, esim. poliittisten puolueiden ns. ukkopiirit, 
jotka ovat ns. aikuisten jäsenten vetämiä piirijärjestöjä.

Ongelma tällä puolella on tietysti, että aikuisjäsenet ovat monesti työelämän syövereissä ja ns. 
nuoruuden jälkeen voi olla monenlaista perheviritelmää - onnistunutta ja epäonnistunutta.

Käytännössä ns. aikuisjärjestöillä vastuuhenkilöt hoitavat mahdollisen yhdistystoiminnan aiheet ja 
toiminnan oman toimensa ohella, ja selvää on työ- ja perhe-elämän etusija monessa tilanteessa.

Tämän vuoksi ns. aikuisjärjestöissä ei kannata odottaa kovin suuria avauksia, ja toiminta on monesti
tietyn perustoiminnan läpiviemistä vuodesta toiseen.

Eli käytännössä moni ns. aikuisjärjestön (paikallis)yhdistys hoitaa syys- ja kevätkokoukset, minkä 
lisäksi on esim. muutama tapahtuma. Tätä kokonaisuutta viedään läpi vuodesta toiseen.

3. Kilpailu vapaa-aikamarkkinoilla on todella kovaa

Itse olen julistanut eri tilaisuuksissa, että yhdistystoiminta sijoittuu vapaa-aikamarkkinoilla ja 
vapaa-aikamarkkinoilla kilpailu on erittäin kovaa.

Jotenkin viesti vapaa-aikamarkkinoista ei mene läpi, koska monet yhdistysaktiivit eivät ymmärrä 
vapaa-aikamarkkinoiden luonnetta.

Vapaa-aikamarkkinoilla on monenlaisia mahdollisuuksia: esimerkiksi televisio, internet yleisesti, 
sosiaalinen media yleisesti, lasten harrastukset, mahdolliset ylityöt, kotityöt laajasti, 
sukulaissuhteiden hoitaminen, ystävyyssuhteiden hoitaminen, jne.

Koska vapaa-aikamarkkinoilla kilpailu on kovaa, niin jokainen järjestön tilaisuus pitäisi olla niin 
hyvä, että ihmiset yleisesti ottaen edes kiinnostuisivat tilaisuudesta.

Eli mieluummin järjestää yksi tilaisuus vähemmän ja järjestää vähät tilaisuudet todella hyvinä.

Tämän vuoksi kevät- ja syyskokous sääntömääräisine asioineen on tilaisuus, joka yleisesti ottaen 
kiinnostaa hyvin harvaa jäsentä.

4. Projektit / Hankkeet

Projektit / hankkeet ovat lisääntyneet aivan valtavasti, ja esimerkiksi erilaisia ESR-hankkeita pyörii 
monenlaisia.

Tällöin on ollut mahdollista, että joku yhdistys on voinut lähteä vetämään esimerkiksi ESR- tai 
Leader-hanketta.

Tässä tulee taas vastaan projekteihin / hankkeisiin liittyvä hallinto, joka voi olla kohtuullinen 
riippuen rahoittajasta.

Eli käytännössä jokin projekti / hanke vaatii jonkun todella innokkaan henkilön, joka jaksaa vetää 
läpi projekteihin / hankkeisiin liittyvä hallintoa.
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5. Ihmiset pelkäävät joutumista vuosikausien ajaksi yhdistyshallintoon

Pelko on aivan aiheellinen: pääsenkö koskaan eroon yhdistyshallinnosta??

Elossa olevat valitaan uudelleen???

Tosiasiallisesti voi olla todella vaikea päästä irti jostain yhdistyshallinnon tehtävästä, ja joku 
henkilö joutuu joskus aivan oikeasti puhumaan muutaman vuoden itseään irti jostain 
yhdistyshallinnon tehtävästä.

Näin ollen jonkin yhdistyksen hallitus/johtokunta voi olla täynnä leipääntyneitä jäseniä, jolloin 
toiminnan taso vedetään suhteellisen matalana: sääntömääräiset kokoukset ja pakolliset vuosittaiset 
tilaisuudet.

6. Liian kiireisiä ihmisiä liian monessa paikassa

Sitten ovat nämä henkilöt, jotka toimivat todella monessa paikassa yhtä aikaa: yhdistyksissä, 
kunnallishallinnossa, piiritasolla, liittotasolla, maakuntatasolla, jne.

Eli käytännössä jollain henkilöllä voi olla useampi luottamustehtävä useammassa suunnassa.

Tällöin seurannaisena on, että nämä liian kiireiset ihmiset kulkevat kokouksesta toiseen, ja heillä on
jatkuva kiireen tuntu, ja voi olla vaikea pysähtyä ajattelemaan laajempia kokonaisuuksia.

ELI monelle kiireiselle ihmisille riittää aivan hyvin, että hoidetaan tietyt perusasiat kunnolla, esim. 
muutama vuosittainen tilaisuus ja sääntömääräiset kokoukset.

Kun luottamustehtävien määrälle ei ole mitään rajoitetta, niin joku ihminen voi kerätä todella monta
luottamustehtävää itselleen miettimättä laajempia kokonaisuuksia.

7. Ihmisten muuttuminen - teknologian vaikutus?

Itse olen pohtinut esim. omakustanteessa (Julkaisut) yhteiskunnan teknistä perustaa.

Toisaalta on niin, että tekniikka vaikuttaa ihmiseen ja ihminen vaikuttaa tekniikkaan.

Lyhyesti voi todeta, että tekniikan murroksen vuoksi Suomessakin on henkisen työn määrä kasvanut
suhteessa ruumiillisen työn määrään.

Eli entistä useampi henkilö on toimistotyöntekijä tai palvelualalla.

Tästä seurannaisena on, että työelämän henkiset vaatimukset ovat kohonneet, ja joillekin henkilöille
on täysi työ pitää itsensä henkisesti vireänä.

Ennen vanhaan saattoi yhdistystoiminta olla mukavaa vastapainoa ruumiilliselle työlle, ja esim. 
viestintätekniikka oli laajuudeltaan vähäisempi.

Nyt voi olla niin, että henkisen työn päälle ei ehkä enää kaipaa henkistä työtä vaativaa 
yhdistystoimintaa, ja mieluummin harrastetaan esim. ruumiillista liikuntaa tai muuten ladataan 
henkisesti itseään ilman yhdistystoiminnan rasitteita.
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Edelleen tämä liittyy vapaa-aikamarkkinoihin, koska henkisen työn tekijät arvostavat eri asioita 
verrattuna yhdistystoiminnan tarjontaan.

8. Yksilöllistyminen / Elämäntyyli

Tätä on veivattu monessa tilaisuudessa, eli Suomessakin on ns. yksilöllistyminen edennyt moneen 
suuntaan.

Joitain yhdistyksen strategia-asiakirjoja on tullut vastaan, ja tausta-asiakirjoissa voi olla jotain 
tarinaa ihmisten yksilöllistymisestä

Mitä yksilöllistyminen sitten tarkoittaa käytännössä?

Kun ihminen kokee itsensä enemmän yksilönä, niin hänen on vaikea nähdä itseään erilaisten 
joukkojen tai massojen osana.

Lisäksi voi sanoa, että erilaisia elämäntyylejä markkinoidaan tehokkaasti, ja yhdistystoiminta ei 
välttämättä ole jonkin elämäntyylin keskiössä.

Esimerkiksi voi ottaa ns. kotoilun, jota on nyt markkinoitu eri suunnista.

Elämäntyyli kaupan kassalta?

Aikaisemmissa päiväkirjamerkinnöissä olen kiinnittänyt huomiota, että erilaiset yritykset iskevät 
markkinoinnissa ja mainonnassa elämäntyylin tiettyihin kohtiin, jolloin yrityksen tuote sopii 
elämäntyyliin.

JOSKUS yritysten elämäntyylin markkinointi onnistuu todella hyvin, ja ihmiset hyväksyvät jonkin 
tuotteen osaksi elämäntyyliä.

Tarkasti ottaen on niin, että jokin elämäntyyli ei tarvitse mitään yhdistystä, koska jonkin 
elämäntyylin sisäinen viestintä voi olla niin tehokasta, että elämäntyylin ulkopuoliset ihmiset eivät 
tätä huomaa tai tiedosta.

9. Viestinnän vaikea verkko

Postikortti, kirje, puhelinsoitto, sähköpostiviesti, tekstiviesti, tietovirta, henkilökohtainen 
tapaaminen, www-sivu.

Edellä on nyt mainittu erilaisia viestintävälineitä, jotka ovat suhteellisen laajasti käytettyjä tällä 
hetkellä, esim. joku FAX taitaa olla menneisyyttä.

Tietovirtana voi olla esim. Facebook tai Twitter. Puhtaat www-sivut ilman interaktiota ovat tietysti 
yksisuuntaista viestintää.

KÄYTÄNNÖSSÄ on niin, että jonkin yhdistyksen jäsenistö jakautuu viestintävälineiden suhteen 
monenlaiseen joukkoon: esim. vanhemmalla jäsenistöllä ei ole omaa tietokonetta ja nuoremmassa 
jäsenistössä elämä ilman tietokoneita on mahdottomuus.
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Nyt olen seurannut kolmen erilaisen liiton jäsenrekisterien kehittymistä, ja joitain esityksiä olen 
saanut näistä nähdä ja osasta jopa kokeilla jäsenrekisteriä.

Tosiasiassa yksittäisen liiton ylläpitämän jäsenrekisterin pitäisi mahdollistaa monikanavainen 
viestintä, jolloin yhdellä toiminnolla lähtee kirje, tekstiviesti, sähköpostiviesti ja päivitys 
tietovirtoihin samaan aikaan.

Eli eri ihmiset arvostavat eri viestintävälineitä, ja jäsenrekisterin pitäisi mahdollistaa kaikkien 
näiden yhdistelmää.

TOSIASIA on, että erilaisten liittojen jäsenrekistereitä kehittävät useat eri yhtiöt, ja monessa liitossa
tehdään paljon päällekkäistä työtä jäsenrekisterien kehittämisessä.

Tämän vuoksi joidenkin liittojen jäsenrekisterit tulevat olemaan raskaita pettymyksiä, ja erilaisia 
jäsenrekistereiden viritelmiä tulee Suomen yhdistyskenttään useita.

Oletettavasti jotkut järjestöt/liitot onnistuvat, ja niiden jäsenrekisteri mahdollistaa monikanavaisen 
viestinnän ilman mitään ongelmaa. Mutta oletan näiden olevan hyvin pieni vähemmistö.

Esimerkiksi joissain järjestöissä on nyt kohkattu, että vihdoinkin voidaan lähettää kaikille 
sähköpostia käyttäville jäsenille tärkeitä viestejä. Nyt olen nähnyt muutaman tällaisen sähköpostin, 
ja tässä vaiheessa tiedän pelkän sähköpostiviestin olevan riittämätön ilman tietovirtoja, koska osa 
jäsenistöstä seuraa ainoastaan tietovirtoja (esim. Facebooka ja Twitter).

10. Miksi käyttää aikaansa hankalien ihmisten kanssa?

Käytännössä on niin, että monen yhdistyksen hallitus/johtokunta on jollain tavalla innokkaiden 
henkilöiden hoidossa.

TOISAALTA on niin, että monesti yhdistystoiminnassa on vahvatahtoisia ihmisiä voimakkailla 
mielipiteillä.

Kun vähän tietää ryhmäkäyttäytymistä, niin jokaisen ryhmän työskentelymuotojen kehittyminen vie
aikansa.

ELI käytännössä johonkin yhdistyksen hallitukseen/johtokuntaan on vakiintunut tietyt 
työskentelymenetelmät, ja mahdollisesti näitä työskentelymenetelmiä voi olla vaikea muuttaa.

Tällöin voi tietysti käydä niin, että joku uusi henkilö päätyy joko tahtomattaan tai tahdonalaisesti 
jonkin yhdistyksen hallitukseen/johtokuntaan.

Tosiasiallisesti jokainen henkilövaihdos aiheuttaa ryhmäkäyttäytymisen ilmiöitä, joista osa hallittuja
ja osa hallitsemattomia.

Tällöin voi käydä niin, että syntyy ristiriitoja vahvatahtoisten ihmisten voimakkaiden mielipiteiden 
välillä.

Eli uudet (ehdotetut) ja vanhat (vakiintuneet) toimintamallit voivat olla keskenään ristiriitaisia.
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VOI olla niin, että joku innokas punaposki yhdistystoiminnasta kiinnostunut henkilö ajautuu 
keskelle vahvatahtoisten ihmisten voimakkaita mielipiteitä.

Nähtyään muutaman vahvatahtoisten ihmisten ottelun valituista toimintalinjoista päätyy joku 
innokas punaposki yhdistystoiminnasta kiinnostunut luopumaan yhdistystoiminnasta.

Tämä ongelma korostuu myös niissä tapauksissa, jos joku henkilö on valittu johonkin tehtävään 
ilman mitään ennakkovalmisteluita. Kun ei ole kysytty ja käytännössä on hankalien ihmisten kanssa
tekemisissä, niin voi kokea koko yhdistystoiminnan hankalaksi harmiksi.

11. Toistetusta perinteestä lopulta tyhjä kuori?

Länsimaisessa yhteydessä ajatus perinteestä on monesti, että perinteen täytyy toistua vuodesta 
toiseen samanlaisena.

Joissain toisissa kulttuureissa voidaan ajatella, että perinne tarkoittaa jonkin hyvän ajatuksen 
välittymistä uusille sukupolville, ja tärkeintä on löytää paras keino hyvän ajatuksen välittymiselle.

Kummassakin lähestymistavassa on ongelmansa tietysti.

Itse on saanut todistaa länsimaisen lähestymistavan ongelman, eli jotain perinnettä toistetaan 
kaavamaisesti vuodesta toiseen täsmälleen samanlaisena, jolloin ns. seuraaville sukupolville 
kyseinen perinne ei enää kerro yhtään mitään.

Hyvä esimerkki lienee Suomen sotien perinnön välittyminen uusille sukupolville, käytännössä 
täysin tietokoneistetuille sukupolville. Miten perinteitä pitäisi kehittää niin, että uudetkin sukupolvet
muistavat Suomen sotien perinnön hyvät ja huonot puolet?

JOS jollekin uudemmalle nuorelle jäsenille isketään ylläpidettäväksi joku kaavamainen vuosittainen
toiminta, joka on hänelle vain tyhjä kuori ilman sisältöä, niin ongelmiahan tästä seuraa.

12. Ristiriita palkattujen työntekijöiden ja vapaaehtoisten kanssa?

Nyt oli uutista, että osa SDP:n ns. kentästä, eli käytännössä piirihallitukset, ovat osittain 
tyytymättömiä puoluesihteeriin.

Demarikentällä kytee kapina puoluesihteeri Jungeria vastaan 
[linkki]

Monessa järjestössä on palkattuja työntekijöitä, esim. liittotasolla ja piiritasolla.

KÄYTÄNNÖSSÄ hyvin harva vapaaehtoinen oikein ymmärtää, että mihin liitto- ja piiritason 
työntekijöiden aika oikein menee.

Järjestötyö tarkoittaa ilta- ja viikonlopputyötä palkatuille työntekijöille, jolloin tietysti herää 
kysymys päivätyöajan ja muun työajan suhteesta toisiinsa.

Esimerkiksi piirijärjestön alueella voi olla kymmeniä paikallisyhdistyksiä, ja piirin työntekijöiden 
pitäisi näitä yhdistyksiä palvella jollain tavalla.
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Yksi tavallinen narina on, että piirin toiminnanjohtajaa (vast.) ei näy paikallisyhdistysten 
tilaisuuksissa.

Käytännössä piirin toiminnanjohtajaa (vast.) voi käydä lähinnä isommissa paikkakuntakohtaisissa 
tilaisuuksissa, ja monesti paikallisyhdistyksien määrän vuoksi piirin toiminnanjohtaja (vast.) ei ehkä
ehdi kaikkien pienten yhdistysten kokouksiin.

Eli tämän seurannaisena piirin toiminnanjohtajaa (vast.) ja muut piirin työntekijät asioivat 
luonnollisesti piirihallitusten (vast.) kanssa.

Tosiasiallisesti piiritoimiston (vast.) arkinen toiminta on suhteellisen ennustamatonta, koska 
kymmenien paikallisyhdistysten toiminnan vuoksi piiritasolle tulee koko ajan erilaisia yllätyksiä ja 
lisätöiden tarvetta.

Kun yhdistystoiminnassa on edelleen innokkaita ihmisiä vahvoilla mielipiteillä, niin seurannaisena 
piirien ja liittojen toiminta on jatkuvan arvostelun kohteena.

Piirien ja liittojen toiminnan jatkuvan arvostelun vuoksi palkattujen työntekijöiden pitää aina edetä 
varovasti erilaisten esitystensä kanssa.

AINA on mahdollisuus, että piiri- ja liittotason työntekijät saavat kuulla kunniansa eri tavoilla, joko 
suoraan tai epäsuorasti.

Tämän piiri- ja liittotason arvostelun vuoksi piiri- ja liittotason toiminnan kehittyminen tapahtuu 
suhteellisen hitaasti, ja jokainen muutos aiheuttaa laajan sisäisen keskustelun.

Toisaalta piiri- ja liittotasolta joudutaan monesti patistelemaan vapaaehtoisia tekemään oma 
osuutensa. Esimerkkinä on vuosittaiset ilmoitukset esim. syyskokousten jälkeen, eli pitäisi ilmoittaa
yhdistyksen hallituksen/johtokunnan henkilövaihdokset, jne. vuosi-ilmoituksia.

Tässäkin on valmis ristiriita: vapaaehtoiset jatkuvasti arvostelevat piiri- ja liittotasoa, vaikka 
toisaalta vapaaehtoisten toiminnan tasoon voi aina suhtautua varauksella.

13. Matalan kynnyksen toiminta vaikea järjestää

Kaikesta edellä kirjoitusta seuraa, että erilaisten yhdistysten yms. pitäisi järjestää tilaisuuksia, joihin
voi osallistua ilman joutumista yhdistyksen vastuuhenkilöksi.

Esim. Jalasjärvellä on ollut muutaman kerran Aukusti-markkinat, joissa jotkut yhdistykset ovat 
olleet esillä. Markkinoiden luonteeseen kuuluen voi osastoja kiertää suhteellisen vapaasti ja ei 
tarvitse pelätä joutuvansa mukaan yhdistyshallintoon.

Kun yhdistystoiminnassa on edelleen innokkaita ihmisiä vahvoilla mielipiteillä, niin heidän on 
joskus vaikea ymmärtää matalan kynnyksen toimintaa.

Kun edellä olevaan lisätään ihmisten vapaa-ajan viettämisen muutokset, niin käytännössä pitäisi 
järjestää esim. viikonlopputilaisuuksia, joissa olisi kovatasoinen ohjelma. Tällaiseen 
viikonlopputilaisuuteen pitäisi voida osallistua, ja tilaisuuden jälkeen ei tarvitse pelätä joutuvansa 
yhdistyshallintoon.
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YHTEENVETO: yhdistystoiminnan vaihteleva taso

Edellä olevasta seuraa, että yhdistystoiminta on ajassa hajoavaa ja ajassa kohoavaa toimintaa.

Eli eri syiden vuoksi sama yhdistys voi toimia jollain hetkellä hyvinkin tehokkaasti, ja muutaman 
vuoden päästä samainen yhdistys voi kitua toiminnan äärirajoilla. Vastaavasti kituva yhdistys voi 
nousta uuteen kukoistukseen johtuen eri syistä.

Edellä olevasta seuraa, että yhdistystoiminnasta puhuttaessa pitäisi ymmärtää hyvin monia asioita 
yhtä aikaa.

Tosiasiallisesti olemme monesti oman näkökulmamme vankeja, ja voimme ajatella 
yhdistystoiminnasta hyvinkin yksiulotteisesti.

SL 554.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

Rannila (2016) perusteella täytyy todeta, että esimerkiksi poliittiset nuorisojärjestöt ovat hyvin 
epävakaita järjestelmiä eri tasoilla. Käytännössä nuorisojärjestöjen toiminta heittelehtii eri tavoin.

Toisaalta voi todeta monesta yhdistyksestä vuosittain järjestettävät tapahtumat, jotka voidaan toistaa
vuodesta toiseen. Eli tällaiset järjestelmät eivät heittelehdi niin voimakkaasti verrattuna erilaisiin 
nuorisojärjestöihin. Toisaalta täysin uuden toiminnan aloittaminen ei välttämättä onnistu helposti.

Väittämä: Erilaiset järjestöt voivat olla hyvin epävakaita järjestelmiä tai sitten 
suhteellisen pysyviä.

Itse olen moneen kerran huonolla menestyksellä todennut kaiken yhdistystoiminnan kohtaavan 
hyvin vaikeat vapaa-aikamarkkinat, joissa kilpailu on äärimmäisen kovaa.

Väittämä: Kilpailu vapaa-aikamarkkinoilla on äärimmäisen kovaa.
Väittämä: Tavallinen innokas yhdistysaktiivi ei välttämättä ymmärrä vapaa-
aikamarkkinoiden luonnetta.
Väittämä: Joillain yhdistysaktiiveilla voi olla liikaa erilaisia tehtäviä.
Väittämä: Joutuminen vuosikausien ajaksi yhdistyshallintoon on hyvin perusteltu 
pelkotila.
Väittämä: Vastuuhenkilöiden kierrättämiseen pitäisi olla hyvin suunniteltu 
järjestelmä, jolloin yksittäinen henkilö ei joudu vuosikausiksi yhteen tehtävään.
Väittämä: Monet henkilöt tekevät nykyisin henkistä työtä, jolloin vapaa-ajan 
täyttyminen uusilla henkisillä tehtävillä voi olla joillekin ihmisille liikaa.
Väittämä: Uusien nuorien yhdistysaktiivien hankinnassa pitäisi kehitellä aivan uusia 
keinoja.
Väittämä: Liitto- ja piiritason työntekijät voivat aina välillä kohdata arvostelua eri 
syistä.

Kysymys: Mitä voisi olla matalan kynnyksen yhdistystoiminta huomioiden nykyinen 
todellisuus?
Vastausehdotus: Matalan kynnyksen yhdistystoiminnasta voisi tehdä hyvinkin laajan 
selvityksen.
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SL 555. Erityislaatuisuus ja perusteluita 
erityislaatuisuudelle

SL 555.1. Merkintä 517 / 5.12.2011: 2012 ?? / Ron Paul / IX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_517

Aikaisemmin olen viitannut jonkin verran RON PAUL -nimiseen republikaanin seikkailuihin.

En väitä, että hän olisi paras tai ainut republikaanien ehdokas.

Hän on kuitenkin havaintojeni mukaan erilainen republikaani verrattuna muihin ehdokkaisiin.

Tässäpä tämä listaus: 
Political positions of Ron Paul (http://en.wikipedia.org/wiki/Political_positions_of_Ron_Paul)

Tunnetusti olen tässä päiväkirjassa seurannut Yhdysvallat-suurvallan ulkopolitiikkaa.

Kannattaa katsoa, että mitä RON PAUL on mieltä seuraavista kohdista: IRAK, IRAN ja terrorismin 
vastainen sota......

Sitten kannattaa katsoa johtavan ehdokkaan poliittisia kantoja: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Political_positions_of_Mitt_Romney#Foreign_policy

Siitä näkee mitä MITT ROMNEY on mieltä seuraavista: IRAK, IRAN ja terrorismin vastainen 
sota.......

Selkeitä eroja tuossa on.

Vielä kannattaa katsoa tietoja MITT ROMNEYn kirjoittama kirjasta: 
No Apology: The Case for American Greatness

Kuten näkyy, niin yhdysvaltalainen erityislaatuisuus (American exceptionalism) on johtava teema 
kirjassa.

Kuten olen aikaisemminkin kiinnittänyt huomiota näissä päiväkirjamerkinnöissä, niin 
yhdysvaltalainen erityislaatuisuus (American exceptionalism) voidaan tulkita eri tavoilla.

Tarvitseeko sanoa muuta: republikaaneissakin on eroja!!!

Mielenkiintoinen kysymys on, että saako RON PAUL -ilmiö niin paljon kannatusta 
republikaanisessa puolueessa, jotta sitä olisi vaikea ohittaa.

Voi olla niin, että RON PAUL ei pääse republikaaniseksi presidenttiehdokkaaksi.

3261

3262

3263

3264

3265

3266
3267
3268
3269
3270
3271
3272
3273
3274
3275
3276
3277
3278
3279
3280
3281
3282
3283
3284
3285
3286
3287
3288
3289
3290
3291
3292
3293
3294
3295
3296
3297
3298
3299
3300
3301
3302
3303
3304
3305
3306

http://en.wikipedia.org/wiki/Political_positions_of_Mitt_Romney#Foreign_policy
http://en.wikipedia.org/wiki/Political_positions_of_Ron_Paul
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_517


91 / 718

MUTTA hänen seuraajansa voivat päästä merkittäväksi ryhmäksi, jolloin heidän vaikutusta ei voi 
ohittaa.

Voisi verrata Perussuomalaiset rp:n vaikutukseen Suomessa. Perussuomalaiset rp ryhmänä on niin 
suuri, että hallituspuolueet joutuvat koko ajan huomioimaan kyseisen ryhmän.

Nähtäväksi jää.  

MUTTA-MUTTA............................

Suomessa ei negatiivinen kampanjointi mene läpi, ja surullisenkuuluisa SAK:n mainos on tästä 
hyvä esimerkki. Negatiivisuus ei purrut.

Ohessa on kuitenkin muutama video.

Kuten näkyy, niin Newt Gingrich on negatiivisen kampanjan kohteena.

Lisäksi muissakin mainoksissa on negatiivista osuutta, joka ei Suomessa menisi missään 
olosuhteissa läpi.

JOHTOPÄÄTÖS: republikaanien kampanja alkaa kuumenemaan ja negatiivinen kampanjointi tulee
lisääntymään eikä vähentymään.

Nyt HERMAN CAIN -niminen republikaani joutui omassa kampanjassaan aikamoisen 
negatiivisuuden keskelle, ja hän jätti homman sikseen.

SL 555.2. Uudelleenarviointia / 9.11.2017

Olen sittemmin kirjoittanut Yhdysvaltojen erityislaatuisuudesta erilaisten aiheiden yhteydessä.

Loppujen lopuksi olen tullut siihen tulokseen, että näin ulkopuolelta katsottuna on vain 
hyväksyttävä yhdysvaltalaisten usko omaan erityislaatuisuuteen. Eli aivan turhan takia ei kannata 
lähteä kyseenalaistamaa yhdysvaltalaisten uskoa omaan erityislaatuisuuteen. Oman arvion mukaan 
heidän on itse käytävä aivan oma keskustelu omasta erityislaatuisuudesta ja erityislaatuisuuden 
merkityksestä.

Itse olen todennut tässä vallitsevan erilaisia lähestymistapoja. (1) Yhden näkemyksen mukaan 
Yhdysvaltojen oma erityislaatuisuus on erittäin hyvä esimerkki muille maailman maille, ja muut 
maat pyrkivät seuraamaan tätä erityislaatuisuuden esimerkkiä. (2) Yhden näkemyksen mukaan 
Yhdysvallat voi tehdä hyvin erilaisia toimenpiteitä oman erityislaatuisuutensa vuoksi, jolloin 
Yhdysvallat voi puolustaa erilaisia hyviä asioita kotimaan ulkopuolella.

Väittämä: Aivan turhan takia ei kannata kyseenalaistaa yhdysvaltalaisten omaa 
käsitystä heidän erityislaatuisuudesta.
Väittämä: Näin ulkopuolelta on pyrittävä ymmärtämään yhdysvaltalaisten omaa 
keskustelua huomioiden heidän näkemys Yhdysvaltojen erityislaatuisuudesta.
Väittämä: Yksittäiseltä yhdysvaltalaiselta kannattaa kysyä Yhdysvaltojen 
erityislaatuisuuden ilmenemisen muodoista.
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SL 556. Oma arvio kilpailutuksesta ja poikkeusoloista

SL 556.1. Merkintä 518 / 7.12.2011: Kilpailu/Poikkeusolo

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_518

Päiväkirjamerkinnässä 339 päivättynä 30.10.2010 on ollut ajatusta julkisesta mielipiteestä koskien 
yksityistämistä ja kansallistamista.

EHKÄ pitäisi tehdä koko paperi puhtaasti mielipiteenä, ja unohtaa erilaiset tieteelliset lähteet, ja 
oikaista suoraan mielipiteisiin.

Ohessa on linkkejä, jotka osoittavat erilaisten yksityistämisten, kilpailutusten ja kansallistamisen 
ongelmia.

Lisäksi on muutama huomio puolustusvälineiden hankinnoista.

MITÄ uutta 500. merkinnnän hengessä????

OMA arvio on, että asiat tapahtuvat nykyisen teknologisen kehityksen mukaisesti suhteellisen 
nopeasti, jolloin erilaisten markkinavalvontaa harrastavien viranomaisten toimintatavat pitäisi olla 
mahdollisimman sujuvia ja tehokkaita.

Tarvitsisimme ehkä tutkimus- ja kehittämisohjelman, jolla vertailtaisiin 
markkinavalvontaviranomaisten toimintamalleja ympäri maailman, ja esim. EU:n ja Suomen tasolla
virtaviivaistettaisiin toimintamallit hyvin tehokkaiksi.

Yksi osa olisi jonkin kartelli-, fuusio-, antitrusti- tai valtionaputilanteen tapauksen tiedottamisen 
tehokkuus kaikille mahdollisille osapuolille.

SL 556.2. Uudelleenarviointia / 9.11.2017

LIITE 1 (Rannila 2014) ja Kirjoitelmia VI (Rannila 2017) sisältävät luvut koskien kilpailuttamista 
ja yksityistämistä. Kummassakin tapauksessa olen perustellut väittämät omina mielipiteinä.

Oman havainnon mukaan kaikenlainen liiketoiminta voi keskittyä erilaisista syistä, jolloin voi 
syntyä monopoleja tai muutaman ison yrityksen tilanne jollekin liiketoiminnan alueelle. Toisaalta 
jokin monopoli voidaan perustaa lain perusteella. Itse olen todennut mädän yksityisen monopolin 
purkamisen vaativan kilpailuviranomaisten toimintaa.

Väittämä: Monopoli voi syntyä poliittisilla päätöksillä vuoksi tai yritystoiminnan keskittyessä.
Väittämä: Monopolin purkaminen voidaan vielä läpi erittäin riitaisissa vaiheissa.
Väittämä: Joskus mädän monopolin purkaminen vaatii kilpailuviranomaisten toimintaa.
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SL 557. Sota aiheuttaa kaikenlaisia seurauksia!

SL 557.1. Merkintä 519 / 7.12.2011: Irrationaalisia liittolaisia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_519

Ohessa on muutama linkki liittyen viimeisimpään kehitykseen Pakistanissa. ELI viimeisin 
sotilaallinen isku kohdistuikin Pakistanin armeijan sotilaisiin, ja tunnetusti Pakistan on Yhdysvallat-
suurvallan jonkinlainen liittolainen.

JOS Yhdysvallat olisi tiennyt, että mihin kaikkeen tämä epäonnistunut isku johtaa, niin tietystikään 
koko iskua ei olisi tehty.

Tosiasiallisesti sota-alueilla tilanteet muuttuvat ja sodan epäselvyys ei ole videopeleihin verrattavaa 
yksiselitteistä toimintaa: joskus liittolainen käyttäytyy odottamattomalla tavalla.

Tosiasiallisesti STRATFOR-analyysi on jälleen oivallinen: Yhdysvallat on strategisesti riippuvainen
Venäjän ja Pakistanin mahdollistamista huoltoreiteistä.

Täytyy myöntää, että meikäläiselle on vähän epäselviä nämä numeroasiat: selvää on sodan kalleus.

Mielenkiintoinen on Reserviläisliitto ry:n kannanotto, että LIBANON-operaatiolla (21 M EUR) 
voisi järjestää 30 000 reserviläiselle kertausharjoitukset.

Että on se kallista puuhaa järjestää LIBANON-operaation huolto ja kaikki muu mahdollinen toiselle
puolelle maailmaa.

Lehdissä on puhuttu n. 200 sotilaan lähettämistä LIBANONiin, eli aika paljon sotilasta kohden 
kuluu rahaa (21 M EUR edelleen).

Eli näillä suhteilla voi laskea, että kuinka kallista puuhaa sota on järjestettynä toiselle puolelle 
maailmaa.

Suomen esimerkin perusteella se olisi n. 150 kertaa kalliimpaa pistää sotilasta ulkomaiseen 
kriisipesäkkeeseen.

Enpä ollut ennen laskenut noita lukuja tuolla tavalla.

PÄIVÄN OPETUS: pitäisi perehtyä sodan talouslaskelmiin tarkemmin.

Ohessa on vielä linkkiä ja PDF-tiedostoa IRAN-tilanteesta, mutta toisaalta ajatusta KIINAN ja 
muiden maiden omista ajatuksista omista lähialueistaan.

MITÄ jos Kiina ja Venäjä haluavatkin pitää hyvät suhteet IRANiin???
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SL 557.2. Uudelleenarviointia / 9.11.2017

Käytännössä Suomi ei pysty pitämään vuosikausia tuhansia sotilaita jossain kriisipesäkkeessä. 
Käytännössä tuhansien vapaaehtoisten löytäminen ei onnistu, jolloin Suomi osallistuu johonkin 
operaatioon melko pienillä henkilöstömäärillä. Käytännössä muutama sata suomalaista sotilasta 
joissain maissa aiheuttaa todella paljon erilaisia kustannuksia.

Väittämä: Suomesta taitaa olla mahdoton lähettää tuhansia sotilaita johonkin 
kohdemaahan jo väestöllisten syiden vuoksi.

Itse olen kannattanut Suomen toimintaa enemmän rauhan välittäjänä kuin sodan osapuolena. 

Väittämä: Suomen pitäisi olla paljon enemmän rauhan asialla ja paljon vähemmän 
sodan asialla.

Käytännössä Afganistanissa oleva suomalaiset sotilaat (kirjoitushetkellä) ovat osa miehittäjien 
yhteisarmeijaa. Suomen sotilaat pitäisi vetää pois Afganistanista; vastaavalla tavalla myös muutkin 
miehittäjät voisivat poistua Afganistanista. Oman arvion mukaan Afganistanin kriisi pitäisi hoitaa 
muslimien kesken perhepiirissä, jolloin nykyiset miehittäjät eivät sotkisi tilannetta. Tietysti joku 
Suomi voisi osallistua ei-sotilaalliseen toimintaan muslimien keskenänsä tekemän 
rauhansopimuksen jälkeen JA erityisesti Afganistanin valtion itsensä tekemällä kutsulla.

Mielenkiintoista on tietysti merkinnässä 519 mainittu (7.12.2011) Libanon-operaatio, johon Suomi 
olisi taas osallistumassa. En tietystikään tiedä Libanon-operaation yksityiskohtia.

Väittämä: Terrorismin vastainen sota ei ole lopettanut terrorismia.
Väittämä: Terrorismia ei voiteta sodalla.
Väittämä: Terrorismi on enemmän taktiikka kuin strategia.

Käytännössä terrorismi on taktiikka, jolla pyritään horjuttamaan jotain sodan osapuolta. Taktiikkana
voi siis olla erilaiset itsemurhaiskut tai isojen pommien räjäyttäminen eri kohteiden vieressä. 
Strategiset tavoitteet ovat yleensä erilaisia sodan eri osapuolilla. 

”Terrorismin vastainen sota” on ollut hyvin kätevä termi käytettäväksi erilaisissa kriisipesäkkeissä. 
Mitä on/olisi esimerkiksi Kiinan ja Venäjän suorittama sota terrorismia vastaan? Tähän 
kysymykseen minulla ei ole vastausta, koska en ole seurannut tarkasti näiden maiden tilannetta.

Kysymys: Miksi ja miten voidaan perustella toimintaa terrorismin vastaisena sotana?

Merkinnän 519 tilanteesta (7.12.2011) voi todeta jälkikäteen Iranin ja eri maiden 14.7.2015 tekemä 
sopimus (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) Iranin ydinohjelman tarkemmasta 
valvonnasta, jolloin varmistetaan Iranin ydinohjelman pysyvän ei-sotilaallisena ilman ydinaseiden 
kehittämistä.

Kysymys: Miten pitkään poliittinen suojasää jatkuu Iranin ja muiden maiden välillä 
perustuen tehdyn sopimuksen (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) 
noudattamiseen?
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SL 558. Ennen internet-vallankumousta vai internet-
vallankumouksen jälkeen?

SL 558.1. Merkintä 520 / 7.12.2011: Tekno-irrationaalisuuksia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_520

Tässä hiljakkoin olen lueskellut kahta kirjaa:

Carr, N. (2010a). PINNALLISET – Mitä internet tekee aivoillemme? Helsinki: Terra Cognita.

Tapscott, D. (2010). Syntynyt digiaikaan: sosiaalisen median kasvatit. Jyväskylä: Docendo.

Kummassakin on näkökulma: digitaalisuuden vaikutukset ihmisen käyttäytymiseen.

CARR käy läpi ihmisen huomiokyvyn pinnallistumista ja sen laajojakin vaikutuksia.

TAPSCOTT taas ottaa kannan, että digiaikaan syntyneet ovat oppineet joukon uusia taitoja, jotka 
tekevät heistä ylivertaisia monessa suhteessa.

JAA-jaa-jaa.

Ohessa on kuitenkin muutama linkki.

Suomalaista koulua on taas ihasteltu maailmalla, vaikka tosiasiallisesti hyvässäkin 
koulujärjestelmissä esiintyy ikäviä (lieve)ilmiöitä.

Toisaalta ns. sexting, eli omien alastonkuvien lähettäminen tekstiviestinä, ei olisikaan niin laaja 
ilmiö kuin on peloteltu. Mutta ilmiö on olemassa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yksittäinen ihminen sijoittuu ns. Gaussin käyrällä eri kohtiin, ja yksittäisen ihmisen kohdalla voisi 
laittaa monia Gaussin käyriä päällekkäin.

ELI maailman selittäminen yhdellä Gaussin käyrällä ei ole riittävä, kuten oheisista linkeistä voi 
todeta.

Esim. koulutuksen vaikutus yleisesti on yksi Gaussin käyrä lisää.

TUOMIO: jatkossa on aina muistutettava erikseen, että yksi Gaussin käyrä ei ole koko totuus.
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SL 558.2. Uudelleenarviointia / 9.11.2017

Carr (2010a) edustaa mielestäni sellaista henkilöä, joka muistaa asioita ennen internet-
vallankumousta. Tapscott (2010) edustaa henkilöä, joka laajasti perehtynyt henkilöihin, jotka ovat 
eläneet koko elämänsä internet-aikaa. Vodanovich, Sundaram & Myers (2010) esittävät 
tutkimusaiheita ns. diginatiiveista, jotka ovat eläneet koko elämänsä internet-aikaa.

Mikä olisi lopullinen totuus?

Itse olen eri yhteyksissä todennut tarpeen keskittyneelle työlle. Lisäksi olen todennut ns. moniajon 
harhan, jolloin joku henkilö voi väittää tekevänsä kahta asiaa yhtä aikaa. Olen kerännyt joitain 
lähteitä koskien ns. moniajoa (multitasking), mutta en ole näistä tehnyt yhtenäistettyä 
kokonaisesitystä koskien moniajon eri ominaisuuksia.

Kirjoitushetkellä ajattelen, että ns. moniajo (multitasking) ei toimi oikeasti. Käytännössä moniajo 
tarkoittaa jatkuvaa vaihtelua eri välineiden välillä, jolloin henkilö ei oikeasti keskity mihinkään.

Väittämä: Monen tehtävän yhtäaikainen tekeminen (moniajo, multitasking) ei oikein 
tahdo onnistua käytännössä.
Väittämä: Eri henkilöt voivat väittää osaavansa tehdä useita asioita yhtä aikaa.

Myöhemmin olen kiinnittänyt huomiota autismin jatkumoon. Riippuen autismin asteesta voivat 
jotkut henkilöt keskittyä johonkin aiheeseen todellakin keskittyneesti. Toisaalta autismin kirjon 
loppupäässä voi olla isojakin ongelmia oikeassa maailmassa pärjäämisessä.

Ehkä olen kiinnittänyt eri yhteyksissä huomiota lievään autismiin, jolloin lievän autismin henkilöt 
voivat pärjätä hyvin tässä maailmassa. Käytännössä lievän autismin henkilöt voivat tehdä 
keskittyneesti jotain tehtävää huomioiden laajasti erilaisia yksityiskohtia. On muitakin ihmisten 
ominaisuuksia, joista osa voi tarkoittaa kykyä keskittyä pitempiäkin aikoja.

Väittämä: Osa meistä osaa keskittyä hyvinkin tiiviisti johonkin tehtävään.
Väittämä: Osa meistä ei välttämättä (enää?) osaa keskittyä tiiviisti johonkin tehtävään.

Kysymys: Pitääkö joskus tulevaisuudessa erikseen harjoitella keskittynyttä tekemistä?
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SL 559. Ulkomaiden sekaantumisesta jonkin valtion 
sisäisiin asioihin

SL 559.1. Merkintä 521 / 7.12.2011: IRAN / jotain uutta ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_521

Ohessa on kohtuullinen linkkilista liittyen IRANin tilanteeseen.

STRATFOR-analyysi on jälleen erinomainen, ja erottelee idealistisen ja realistisen ulkopolitiikan.

Mielenkiintoinen on kuitenkin analyysi, että sekä neokonservatiivit ja ihmisoikeusaktivistit pitävät 
tiettyjä samoja perususkomuksia toimintansa perusteena.

LAINAUS: 
"It is interesting to note that human rights activists and neoconservatives, who on the surface are 
ideologically opposed, actually share this core belief. Both believe that democracy and human 
rights flow from the same source and that creating democratic regimes will create human rights. 
The neoconservatives believe outside military intervention might be an efficient agent for this. 
Human rights groups oppose this, preferring to organize and underwrite democratic movements and
use measures such as sanctions and courts to compel oppressive regimes to cede power. But they 
share common ground on this point as well. Both groups believe that outside intervention is needed 
to facilitate the emergence of an oppressed public naturally inclined toward democracy and human 
rights."

ELI: ulkopuolinen sekaantuminen jonkin maan asioihin on perusteltua, jotta demokratia pääsee 
kukoistamaan jossain maassa.

Tässä tuleekin sitten iso ongelma: demokraattisissa vaaleissa vallan voikin saada vallan 
ryhmittymä(t), joka ei jaakaan samoja arvoja länsimaisten kanssa.

ELI: esimerkiksi Egyptissä on vaalit ohi, ja enemmistön saivat tietyt uskonnolliset puolueet, ja 
tietysti näiden ryhmittymien valitut edustajat voisi laittaa jollekin jatkumolle erilaisten asioiden 
kannatuksen suhteen.

Tämän perusteella voimme katsoa uudelleen läpi IRANin vastaisen sodan rummutusta, ja 
linkkilistaa.

Kuten linkkien viittaaman sisällön lukemalla selviää, niin Yhdysvallat ei ole yksiulotteinen 
kokonaisuus, ja sielläkin on ääniä, jotka vaativat neuvotteluja ja kanssakäymistä IRANin kanssa.

IRANin vastaisten pakotteiden järkevyydestä on erilaisia mielipiteitä.
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Mielenkiintoinen juttu on, että tietyn yhdysvaltalaisen vesilaitoksen tietojärjestelmiin 
murtautuminen ei ollutkaan VENÄJÄn toimintaa, koska järjestelmän ylläpitäjä oli lomamatkallaan 
kirjautunut sisään Venäjän sisältä, jolloin luonnollisesti muutama IP-osoite osoitti Venäjän suuntaan.

UUTISANKKA siis............

Vastaavalla tavalla voi todeta, että IRANin suhteen on käynnissä useita mediaoperaatioita, ja 
erilaisia toimintalinjoja markkinoidaan eri suunnissa.

RT-kanava on jälleen yksi kanava, joka käy läpi näitä mediaoperaatioita.

RT:n esitysten jälkeen voi kysyä, että onko salainen sota IRANia vastaan jo aloitettu, ja jatkossa 
erilaiset mediaoperaatiot vain ja ainoastaan lisääntyvät.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on AIPAC, joka on käyttänyt hirmuisen summan rahaa lobatessaan 
erilaisia linjauksia (policy). Tunnetusti AIPAC ajaa tiettyjä toimintalinjoja, joihin liittyy ISRAELiin 
liittyviä toimintasuosituksia.

Toisaalta vastaavasti RAND-korporaatio yllättää jälleen. Raportin suosituksista voi olla 
luonnollisesti eri mieltä, mutta esitystapana kyseinen raportti osoittaa, että on ihmisiä, jotka jaksavat
mennä tietyt tosiasiat läpi - vaikka voivat tietysti päätyä toiseen johtopäätökseen verrattuna 
johonkin toiseen ryhmittymään.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mitä uutta tuossa nyt sitten oli: IRANia vastaan on lisätty erilaisia pakotteita.

JATKOSSA täytyy ottaa käsittelyyn vain ne tosiasiat, jotka voidaan todentaa useammasta 
tiedotusvälineestä.

Eli esimerkkinä on tuo alas ammuttu lentolaite, jonka väitetään olevan yhdysvaltalaista alkuperää.

Ensin täytyy varmentaa, että asia todella pitää paikkansa.

Tämän jälkeen katsoa, että kukin mielipiteiden esittäjä todella pysyy tosiasioissa.

ELI erilaiset mediaoperaatiot lisääntyvät, ja tosiasioiden venyttäminen on yksi osa näitä 
mediaoperaatioita.

Eli IRAN-uutisoinnissa pitää olla uusi vaihde päällä, ja jokaista IRANia koskevaa uutista pitää 
tarkastella siltä kannalta, että erilaisille mediaoperaatioille on annettu paljonkin tilaa.

Eli pitää välttää IRAN-kommentointia heti jonkin uuden väittämän suhteen, ja jokaiselle uudelle 
väittämälle pitää antaa aikaa, jolloin kovat tosiasiat seuloutuvat esiin.

Itsekin on muutaman kerran hairahtunut kommentoimaan jotain "uutisoitua" asiaa liian aikaisin, ja 
on joutunut korjaamaan "uutisoidun" asian myöhemmin. Ehkä joskus kannattaa odottaa viikkokin, 
jotta kovat tosiasiat seuloutuvat esiin.
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Esimerkiksi joku ihmisuhreja vaatinut räjähdys jossain on tietysti erittäin vakava asia, mutta 
inhimillisistä kärsimyksistä huolimatta pitää suhtautua huolellisuudella esitettyihin tosiasioihin.

Yksi ongelma noille mediaoperaatioille on, että erilaiset halvat kameraratkaisut ovat nykyään 
monessa paikassa.

Entiseen tapaan yksikään osapuoli ei voi täydellisesti hallita mediaympäristöä.

Esimerkiksi OSLOn räjäytystapauksessa oli videokuvaa YouTube-palveluissa ennen Norjan 
hallituksen virallisia tiedonantoja.

Kun esimerkiksi Yhdysvallat itsekään ei ole yksiulotteinen kokonaisuus, niin jokin mediaoperaatio 
voi kokea kovankin kolauksen, jos joku kriittinen kansalainen on kameransa kanssa "väärässä" 
paikassa.

SL 559.2. Uudelleenarviointia / 9.11.2017

Jälkikäteen (vrt. STRATFOR-lainaus) olen todennut yhdysvaltalaisista ajattelijoista tietyt 
samanlaiset piirteet. Sekä vasemmalla että oikealla voidaan kannattaa jonkin maan painostamista 
demokratian tielle. Tietysti herää kysymys sotilaallisen painostuksen määrästä ja laadusta. Tietysti 
osa ajattelijoista kannattaa laajoja pakotteita ilman sotilaallista painostamista. Käytännössä samaan 
maahan voidaan tietysti yhtäaikaisesti kohdistaa sekä pakotteita että sotilaallista uhkaa.

Väittämä: Sekä vasemmisto ja oikeisto voivat kannattaa sekaantumista jonkin maan 
asioihin.
Väittämä: Tietysti vasemmisto ja oikeisto voivat käyttää eri perusteita samalle 
politiikalle.

Jälkikäteen ole monesti kiinnittänyt huomiota Yhdysvaltojen sisäisen keskustelun tasoon. Nykyisin 
voi ympäröidä itsensä vain tietynlaisilla tiedotusvälineillä, jolloin yksittäinen ihminen voi olla ns. 
kuplassa. Lisäksi osasta Yhdysvaltojen sisäisen keskustelu perustuu huutamiseen, jolloin oikeat 
näkemyserot eivät tule esille.

Väittämä: Huutoon perustuva keskustelu peittää alleen todelliset erovaisuudet ja 
yhteneväisyydet erilaisten mielipidevaikuttajien välillä.

Joissain maissa voi vaalit voittaa ”väärä” ryhmä, jolloin osa ulkomaisista toimijoista voi vaatia 
toimenpiteitä tällaisen tilanteen vuoksi. Esimerkiksi uudet pakotteet voivat olla tällainen 
toimenpide, jota voivat loppujen lopuksi kannattaa sekä oikeisto että vasemmisto yhtä aikaa.

Väittämä: Eri ryhmät voivat kannattaa sekaantumista jonkin maan sisäisiin asioihin.
Väittämä: Eri ryhmien sisällä on eroja sekaantumisen muodoista.

Oman arvion mukaan demokratiassa tapahtuu kaikenlaisia yllätyksiä vaalien yhteyksissä. Eli jokin 
puolue voi olla joidenkin toimijoiden mielestä väärällä asialla, vaikka lopullinen vaalivoitto olisikin
saavutettu hyvin hoidettujen vaalien jälkeen.

Väittämä: Demokraattisissa vaaleissa tapahtuu aina erilaisia yllätyksiä.
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SL 560. Mahdollisimman lähellä / Euroopan Unioni / 
NATO

SL 560.1. Merkintä 522 / 7.12.2011: Norjan EU-veivausta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_522

Ohessa on muutama linkki koskien Norjan, EU:n ja Yhdysvaltojen suhteita toisiinsa.

Kuten näkyy, niin NORJAssa EU:n vastustus on aivan huipussaan.

Toisaalta NORJA on osallisena tiede- ja tutkimusohjelmassa.

Sitten voi kysyä Yhdysvaltojen näkökulmaa, että eikö heille olisi helppoa asioida yhden luukun 
periaatteella, jolloin esim. Norja, Sveitsi, Liechtenstein, Andorra, Monaco ja muutama muu 
Euroopan Unionin ulkopuolinen (FYROM, Serbia, Kosovo, Albania, jne.) maa olisivat yksi 
yhtenäistetty osapuoli jollekin sopimukselle.

Joku tilastointi taitaa olla hyvä esimerkki: tietysti on hyvä, että joidenkin asioiden tilastointi  on 
samanlaista maasta toiseen.

ELI tosiasiallisesti Norjan oleminen EU:n ulkopuolella tarkoittaa vain ja ainoastaan hallinnon 
määrän kasvamista, jotta NORJA pysyy mukana EU:n kehityksessä tietyissä asioissa.

Tavallinen NORJAn kansalainen ei ymmärrä tai tiedä tuon taivaallista EU:n ja NORJAn välisen 
hallinnon määrästä.

Kun viitsii vähän lukea EU:n virallista lehteä, niin Norja, Sveitsi yms. EU:n ulkopuoliset maat 
seikkailevat erilaisissa hallinnollisissa väännöissä 

Euroopan unionin virallinen lehti [linkki lehteen]

Sveitsi esiintyy lehdessä seuraavassa lehdessä: 
L 320 - 54. vuosikerta - 3. joulukuuta 2011 
"Komission täytäntöönpanopäätös, annettu 19 päivänä lokakuuta 2011, Euroopan yhteisön ja
Sveitsin valaliiton välisellä maataloustuotteiden kauppaa koskevalla sopimuksella 
perustetussa maatalouden sekakomiteassa omaksuttavasta Euroopan unionin kannasta 
mainitun sopimuksen liitteen 9 muuttamiseen"

Siis mitä helkuttia tuo yleensä tarkoittaa käytännössä? Enemmän hallintoa tosiasiallisesti.

Menin L-lehtiä taakspäin, ja ensimmäinen NORJAA koskeva aihe oli seuraavassa lehdessä: 
L 300 - 54. vuosikerta - 17. marraskuuta 2011
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"EFTAn valvontaviranomaisen päätös N:o 390/09/KOL, tehty 7 päivänä lokakuuta 2009, Mesta 
AS:n perustamisesta (Norja)"

Kun tuon viitsii lukea, niin 36 sivua on asiaa. 
Päätöksen 5. artikla: "Tämä päätös on osoitettu Norjan kuningaskunnalle."

NÄIN - EU:n ulkopuolella oleva NORJA saa siis määräyksen, joka on valtava kasa hallintoa, ja 
päätös julkaistaan mm. Euroopan Unionin Virallisessa Lehdessä, ja Norja joutuu taipumaan 
tiettyihin hallinnollisiin määräyksiin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NIIN - mitä uutta tuossa oli?

Kansalaismielipide on mielenkiintoinen aihepiiri.

Vähän vastaava juttu on Suomen NATO-jäsenyys.

Tosiasiallisesti Suomi on yhdentänyt omaa puolustusvälineistöä NATO-standardien mukaisesti. 
Yksi esimerkki on taktisten merkkien yhdentäminen, ELI Suomessakin käytetään NATO-
yhteensopivia taktisia merkkejä.

Suomalainen NATO-mielipide sisältää varmasti omat erikoiset piirteensä.

Tämän jälkeen voisi käydä tosiasiat läpi NATO-jäsenyyden kannalta.

Oletusarvoisesti oletan, että esimerkiksi minulla on hyvin hatarat käsitykset, että mitä NATO-
jäsenyys aivan oikeasti tarkoittaisi - esimerkiksi noin jatkossa hankittavan kaluston kannalta.

Jatkossa voisi tehdä taulukoita/listoja, joissa voisi käydä läpi tosiasiat ja verrata 
kansalaismielipiteen eri osaset tosiasioiden eri osasiin nähden.

SL 560.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

Kerraten voi todeta seuraavat aiheet.

Väittämä: Norja on mahdollisimman lähellä Euroopan Unionia ilman jäsenyyttä.
Väittämä: Suomi on mahdollisimman lähellä NATO:a ilman jäsenyyttä.

Lyhyesti ottaen erilaiset valtioiden väliset sopimukset tarkoittavat aina vain uutta hallintoa. 
Käsittääkseni Sveitsi ja Euroopan Unioni ovat tehneet valtavan kasan erilaisia sopimuksia eri 
aiheisiin liittyen. Tunnetulla tavalla Sveitsi ja Norja eivät välttämättä tule jättämään jäsenhakemusta
Euroopan Unioniin lähitulevaisuudessa, koska kansalaismielipide on eri tavoin EU-vastaista.

Väittämä: Kaikkien Euroopan talousalueen (ETA) jäsenvaltioiden kansalaismielipide 
ei tunnista Euroopan talousalueen ja Euroopan Unionin yhteneväisyyksiä.
Väittämä: Mielipidevaikuttajat eivät monesti tuo esille Euroopan talousaluetta ja 
Euroopan talousalueen (ETA) oikeaa toimintaa.
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SL 561. Jokainen maa on monimutkainen kokonaisuus

SL 561.1. Merkintä 523 / 7.12.2011: MSNBC - Presidentti 2012

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_523

Täytyyhän se joskus aloittaa, eli PRESIDENTINVAALIT 2012.

Tietystikin tarkoitan Yhdysvallat-tilannetta, ja Suomen presidentinvaalit ovat tietystikin tärkeät.

Mutta Suomen presidentinvaalit ovat tietysti tylsät verrattuna Yhdysvaltojen presidentinvaaleihin 
verrattuna.

ENSIN oli todella kova selaintaistelu, että sain MSNBC:n nettilähetyksen toimimaan. En tiedä 
muista käyttäjistä, mutta minulle toimi Google Chrome 15.0.874.121 -selain loppujen lopuksi. 
Kokeilin Opera, Firefox, IE tätä ennen, joten Safari jäi testaamatta.

NO - kuitenkin............

Se on kuitenkin merkillistä, että nuo upotetut videot kuitenkin toimivat esim. Opera-selaimessa.

MSNBC:n puolella Morning Joe -ohjelma on kohtuullinen, koska siinä ei ole niin jatkuvaa 
jyskytystä demokraattisen puolueen äänitorvien puolesta.

TIETYSTI Morning Joe -ohjelma aina välillä alittaa riman, ja sielläkin on turhaa meuhaamista.

Mutta ohessa on muutama hyväksi havaittu juttu Morning Joe -ohjelmasta.

Sitten on tämä Andrea Mitchell, jota voi pitää suomalaisittain katsottuna ns. tavallisena toimittajana,
joka ei huhdo yhden puolueen asialistaa.

TIETYSTI jokaisella toimittajalla on valtaa, eli valtaa valita omien juttujensa aiheet.

Andrea Mitchell valitsee jutut, ja noin suomalaisittain katsottuna vaikuttaa tavalliselta poliittiselta 
toimittajalta, joka ei siis huhdo omaa poliittista agendaansa.

Erityisen mielenkiintoinen oli tuo ISRAEL-pläjäys, joka ilmeisesti kuvattiin ISRAELin puolella.

ELI osoitettu on, että ISRAELin väestö ei ole yksiulotteinen kokonaisuus.

SL 561.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017
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Kirjoitushetkellä voi todeta Barack Obaman olleen kaksi kautta Yhdysvaltojen presidentin virassa 
(20.1.2009-20.1.2017).

Oman havainnon mukaan Yhdysvaltojen presidentinvaalit taitavat olla sellainen parin vuoden hanke
alkaen ilmoittautumisesta esivaaleihin päätyen varsinaisiin presidentinvaaleihin. Esivaalit ja 
varsinaiset vaalit ovat melkoisia mediaspektaakkeleita.

Muistan yhden suomalaisen henkilön arviot yhdestä presidentinvaaleihin liittyvästä tapahtumasta. 
Hän totesi kyseisen tapahtuman muistuttavan enemmän rock-konserttia verrattuna suomalaisiin 
presidentinvaaleihin liittyviin tapahtumiin. Lyhyesti todeten poliittiset tapahtumat eivät Suomessa 
eivät yleensä muistuta rock-konserttia.

Tätä ilmiötä olen kutsunut kulttuuriseksi epävastaavuudeksi. Eli Suomen ja Yhdysvaltojen 
eroavaisuudet pitäisi ymmärtää oikein omassa asiayhteydessään.

Väittämä: Suomen ja Yhdysvaltojen välillä on erilaisia kulttuurisia epävastaavuuksia.

Kerraten voi todeta keskustelu yhden yhdysvaltalaisen kanssa suomalaisista jouluvaloista. Hän 
totesi suomalaisten jouluvalojen olevan hillittyjä (modest). Ilmeisesti Yhdysvalloissa jouluvaloja 
voi olla enemmän Suomeen verrattuna. En ole tähän asiaan sittemmin perehtynyt enempää.

Väittämä: Kulttuuristen epävastaavuuksien oikea ymmärrys vaatii oman työnsä.

Kerraten voi todeta erilaiset väitteet suomalaisten yritysten kyvyttömyydestä tehdä tehokasta 
markkinointia. Oman arvion mukaan keskustelu suomalaisten yritysten markkinointiosaamisesta 
tarkoittaa erilaisia kulttuurisia epävastaavuuksia. Joku Suomen ulkopuolelta tullut henkilö tietysti 
vertaa suomalaista myyntiä ja markkinointia omaan kotimaahansa, jolloin tässä kohtaa on hyvin 
paljon erilaisia epävastaavuuksia.

Varsinaisessa merkinnässä pohdin Israelin väestöryhmien erilaisuuksia. Itse olen todennut, että 
myös juutalaiset jakaantuvat hyvin erilaisiin ryhmiin, joten heilläkin riittää aivan tarpeeksi 
poliittista vääntöä Israelin sisällä ja Israelin ulkopuolella.

Kysymys: Kuinka moneen ryhmään juutalaiset Israelissa jakaantuvat?

Lopuksi täytyy todeta Yhdysvaltojen sisäinen vääntö koskien Israelia. Varmaankin voi todeta 
erilaisten poliittisten ryhmien kannattavan joiltain osin erilaisia politiikan toimintalinjoja, vaikka 
hyvin monet poliittiset ryhmät haluavat olla hyvin myönteisiä Israelin suuntaan.

Kysymys: Kuinka moneen ryhmään yhdysvaltalaiset poliittiset vaikuttajat voidaan 
jakaa perustuen erilaisten ryhmien käsityksiin Israel-politiikassa?

Lopuksi voi todeta yhden Wikipedia-artikkelin:

Israel lobby in the United States
https://en.wikipedia.org/wiki/Israel_lobby_in_the_United_States

Erilaisia Israeliin liittyvien edunvalvonnan järjestöjä on Yhdysvalloissa useampi, vaikkakin jotkut 
järjestöt ovat suurempia tai pienempiä toisiinsa verrattuna.
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SL 562. Ideologinen media kaatuu eri syistä

SL 562.1. Merkintä 524 / 7.12.2011: FOX / Ron Paul / X

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_524

Tietystikin edellisen merkinnän hengessä pitää antaa mahdollisuus toisellekin kanavalle, eli tässä 
tapauksessa FOX NEWS.

Kuten näkyy, niin sekaista on: kuka olisi selvästi ja oikeasti republikaanien ehdokas?

Asia on kesken ...... KUKA voittaa republikaanien esivaalin lopuksi ????

Kuten näkyy, niin Ron Paul ja Rand Paul ovat saaneet kanavalla tilaa.

Kuten FOX & Friends -pläjäys osoittaa, niin sekaista on. Nyt keskustellaan, että kuka on sopiva 
henkilö johtamaan republikaanien yhtä vaaliväittelyä.

EIPÄ ole tylsää.........

Lisäksi vielä RT:n juttu Ron Paul -aiheesta.

Tässä sama juttu. Google Chrome 15.0.874.121 -selain avasi www-sivut, mutta upotettuina kyseiset
videot toimivat myös Opera 11.52 -selaimessa.

Tarinan opetus - FLASH ei ole tekniikkana täydellinen.

SL 562.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

Suomeen verrattuna erilaisten tiedotusvälineiden todellisuus on erilainen verrattuna muihin maihin. 
Nykyiset maakuntien ykköslehdet antavat tilaa erilaisille puolueille, vaikka yksittäistä ykköslehteä 
voisi arvostella jonkin puolueen äänenkannattajaksi.

Väittämä: Tiedotusvälineillä on toimintaperiaatteensa – myös maakuntien 
ykköslehdillä.
Väittämä: Tiedotusvälineiden (vrt. maakuntien lehdet) ei pidä suosia liikaa yhtä 
puoluetta.
Väittämä: Verrattuna Yhdysvaltojen TV-kanaviin Suomessa on parempaa 
journalismia.
Väittämä: Toimittajien pitää käsitellä kaikkia poliitikoita yhtä 
kovakouraisesti/pehmeästi.
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SL 563. Ensimmäinen merkintä seuranta-aiheesta

SL 563.1. Merkintä 525 / 12 December 2011: TIZEN + WebOS / 
Mobile->PC / A

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_525

[NOTE: TIZEN stuff added 13 December 2011]

Well-well. BIG NEWS..........

THE big news for this week is the decision about the WebOS mobile operating system.

HP decided that WebOS will be an open source operating system.

Actual details are to be published later, since the actual press release leave manyt important details 
to decided.

First the actual press relase.

News release - HP to Contribute webOS to Open Source 
The actual link [link]

As it can be seen, many details are yet to be published and/or decided.

In the ODF/OOXML/PDF/DOC page I have published (in Finnish) several official positions. Here 
is some those positions in English.

49. (15 May 2011) Large-scale software endeavours should be officially managed be a 
foundation. 
65. (25 November 2011) standard organisations and software organisations can have 
serious co-operation.

My proposal is, that WebOS development would be managed by an independent foundation. After 
that there can be different sponsors for the foundation, e.g. HP could be a gold sponsor.

IF WebOS development is managed by a foundation, it would be rather easy to join or leave WebOS
development.

NATURALLY, there is the bad experience with SYMBIAN development - there was a huge chaos 
when transferring activities from a private company to a foundation, and chaos when trasferring 
activities from a foundation back to a company.
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Then there is naturally TIZEN, https://www.tizen.org/, which is/was supposed to combine Meego 
and some previous endeavours (Moblin, Maemo, etc.), http://en.wikipedia.org/wiki/Tizen.

TIZEN mailing list, https://lists.tizen.org/pipermail/general/, is a quite indicator about the level of 
interest. In November 2011 (e.g.) the list was quite quiet. In December there is discussion about the 
decision of Open Source WebOS.

Naturally there is the question of creating yet another foundation in the open source field.

The example of The Document Foundation is quite interesting, since a large-scale software called 
LibreOffice is managed by that foundation.

How about ANDROID then (http://www.android.com/)?

According to my knowledge, ANRDOID is not managed by a foundation.

I would have the following questions about WebOS:

1. Will there be a specific foundation dedicated to the development of WebOS?

2. Will WebOS trademarks and other IPR stuff transferrer to that specific foundation 
dedicated to the development of WebOS? I would have the following questions?

I would have the following questions about TIZEN:

1. How soon we will have devices compatible to TIZEN?

2. How much there is TIZEN developers right now?

In the case of OpenOffice, ORACLE decided NOT to transfer OpenOffice trademark and other IPR 
stuff to The Document Foundation. Therefore the LibreOffice trademark and other IPR stuff is 
managed by The Document Foundation (http://www.documentfoundation.org/).

Naturally, giving up all IPR stuff to a possible foundation leaves HP as one stakeholder for that 
possible foundation.

IN SUM, if there will be a specific foundation for WebOS development, it will alter the mobile 
operating system market in an interesting way.

THIS matter is now under surveillance, and the is the title as "TIZEN + WebOS / A". Later on, there
can be titles "TIZEN + WebOS / B", "TIZEN + WebOS / C", etc....

SL 563.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

En sittemmin ole jaksanut tästä seurannan aiheesta (Mobile→PC) tehdä kaikkia merkintöjä 
englanniksi.
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Kirjoitushetkellä voi todeta, että en ole kuullut liikaa WebOS-käyttöjärjestelmästä. Ehkä sille on 
löytynyt oma paikkansa joihinkin laitteisiin. Vastaavalla tavalla TIZEN käyttöjärjestelmään liittyen 
on ollut melko vähän uutisia.

Vastaavasti Android on pärjännyt todella hyvin, ja suuri osa myytävistä älypuhelimista käyttää 
Android-käyttöjärjestelmää. Ongelmaksi on tullut 6 Android-käyttöjärjestelmään liittyvä rikollinen 
toiminta, jolloin Google Play -järjestelmään on kohdistettu erilaisia hyökkäyksiä. Oman arvion 
mukaan Googlen toiminnassa on jatkuvaa kilpavarustelua rikollisten toiminnan ja omien 
järjestelmien tietoturvallisuuden kehittämisen välillä.

Väittämä: Google Play ja Android kohtaavat koko ajan erilaisia hyökkäyksiä.

Kerraten voi todeta kannatuksen erilaisille yhden asian säätiöille, joiden suojassa jokin yksittäinen 
tietotekninen hanke voisi elää hyvin. Lisäksi erilaiset säätiöt tarjoavat mahdollisuuden hoitaa 
tietoteknisen hankkeen virallinen hallinto.

Väittämä: Yhden asian säätiöiden avulla voidaan hoitaa erilaisten tietoteknisten 
hankkeiden virallinen hallinto.

Kerraten voi todeta avoimet ohjelmat ja avoimet standardit, joita voisi kehittää erilaisten säätiöiden 
suojissa.

Väittämä: Säätiöt soveltuvat erityisesti avoimien ohjelmien ja avoimien standardien 
hallinnon hoitamiseen.

Älypuhelimiin liittyen olen ollut kiinnostunut 7 Sailfish OS -käyttöjärjestelmästä, koska kyseisen 
käyttöjärjestelmän perustana on Suomessa tehty ohjelmointi. Käsitin www-sivuja katsomalla, että 
Sailfish OS -käyttöjärjestelmään liittyen on perustettu oma yhteisö – eli Sailfish Alliance.

Kirjoitushetkellä voi todeta, että jotkin yhteisöt ovat Sailfish OS -käyttöjärjestelmään perustuen 
tehneet joitain älypuhelimia. Aika näyttää Sailfish OS -käyttöjärjestelmän pärjäämisen.

Kysymys: Miten Sailfish OS pärjää jatkossa erittäin kilpailuilla markkinoilla?
Kysymys: Millaisia tietoturvan ongelmia Sailfish OS voi kohdata tulevaisuudessa?

6 https://www.android.com  , Android – Käyttöjärjestelmä
7 https://sailfishos.org/  , Sailfish OS
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SL 564. Järjestöjen sisäistä ja ulkoista vääntämistä

SL 564.1. Merkintä 526 / 12.12.2011: Liittotoimistosyndrooma / 
6

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_526

Ohessa on uutinen erään suomalaisen rekisteröidyn puolueen Pohjois-Pohjanmaan piirin 
toiminnanjohtajan työsuhteen päättymiseen.

Kuten uutisesta näkyy, niin ilmeisesti kyseisessä piirissä on vellonut suhteellisen pitkään 
kaikenlaista, ja lopuksi toiminnanjohtajan pitää lähteä luottamuspulan vuoksi.

EI mitään uutta tässäkään.

Tässä tapauksessa kyseessä on kuitenkin piiritoimiston ja ns. kentän välisestä veivaamisesta.

12.12.2011 tilanteessa seuraavat kunnat kuuluvat kyseisen piirin toiminta-alueeseen: Alavieska, 
Haapajärvi, Haapavesi, Hailuoto, Haukipudas, Ii, Kalajoki, Kempele, Kiiminki, Kuusamo, 
Kärsämäki, Liminka, Lumijoki, Merijärvi, Muhos, Nivala, Oulainen, Oulu, Oulunsalo, Pudasjärvi, 
Pyhäjoki, Pyhäjärvi, Pyhäntä, Raahe, Reisjärvi, Sievi, Siikajoki, Siikalatva, Taivalkoski, Tyrnävä, 
Utajärvi, Vihanti, Yli-Ii, Ylivieska.

Nyt olisi tietysti suhteellisen mielenkiintoista lähteä kyselemään kunnallisjärjestöistä ja 
paikallisyhdistyksistä/osastoista, että missä on ollut ongelmia.

Oletusarvoisesti vastausinto olisi suhteellisen nihkeää kunnallisjärjestöistä ja 
paikallisyhdistyksissä/osastoissa.

Mutta tämä on yksi osoitus liittotoimistosyndroomasta, eli jossain vaiheessa voi jonkin liiton/piirin 
työntekijän kohdalta loppuu luottamus ns. kenttäväen keskuudessa.

Näitä ulossavustamisia on ollut hyvinkin erityyppisissä järjestöissä, ja loppujen lopuksi palkatut 
työntekijät ovat pääsääntöisesti häviävä osapuoli.

Asia on sinänsä yksinkertainen: liitolla/piirillä on tietyt säännöt, ja liiton/piirin työntekijä on 
kuitenkin vain työntekijä, ja esim. liitto/piirihallitus käyttää viime kädessä päätösvaltaa.

Tietystikään nämä ulossavustamiset eivät kehity päivässä, vaan voivat vaatia vuosiakin ennen 
lopullisia eropapereitten/irtisanomiskirjeiden kirjoittamisia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Järjestötyö on aivan oma lajinsa, ja kaikista ihmisistä ei yksinkertaisesti ole järjestötyöhön.
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Edellä olen merkinnöissä (511, 512, 513, 515, 516) pohtinut liittotoimistosyndroomaa ja 
yhdistystoiminnan pysyvän aina tietyllä tasolla, vaikka joskus harvoin voi jonkin järjestön toiminta 
väliaikaisesti kohota tavanomaista ylemmälle tasolla.

Johtopäätöksenä voi sanoa, että KAIKISSA järjestöissä on koko ajan jatkuva jännite palkattujen ja 
vapaaehtoisten henkilöiden välillä.

AINUT ero eri järjestöissä on, että kuinka ne osaavat ratkaista jännitteet palkattujen henkilöiden ja 
vapaaehtoisten henkilöiden välillä.

Olen edellä osoittanut, että järjestöjen johtoon voi päästä täysin osaamattomia ihmisiä, joten 
tällöinkin osaamattomuus voi heijastua yhtenä uutena jännitteenä palkattujen ja vapaaehtoisten 
henkilöiden välille.

TOSIASIALLISESTI on niin, että jokainen uusi johtajavalinta kaikissa järjestöissä on aina 
riskihanke. Esim. uusi liiton tai piirin puheenjohtajavalinta avaa aina uusia mahdollisuuksia uusiin 
jännitteisiin palkattujen ja vapaaehtoisten henkilöiden välille.

Kun on edellä osoitettu, niin vapaaehtoiset vastuuhenkilöt ovat luonnollisesti vahvatahtoisia 
henkilöitä, ja heillä on suhteellisen vakaat mielipiteet.

ELI liitto- ja piiritoimistoilla pitää aina ns. haistella tuulen suuntaa, koska uudet ns. johtajat 
haluavat ajaa järjestöä johonkin suuntaan. "Huipulla tuulee aina".

ELI tosiasiallisesti liittotoimistosyndroomaan kuuluu, että liiton (piirin) työntekijöiltä kuluu 
suhteettoman paljon aikaa selvitellessä uusien vapaaehtoisten johtajien aikomuksia ja oikeita 
tavoitteita.

Taas rationaalisuusolettaman mukaisesti uudet ja ehkä osaamattomatkin johtajat eivät tietystikään 
käyttäydy rationaalisesti, jolloin uudet johtajavaihdokset avaavat/johtavat irrationaalisiin 
tilanteisiin.

Liittotoimistosyndrooman yksi osatekijä on palkattujen työntekijöiden ihmettely vapaaehtoisten 
(joskus osaamattomien) johtohenkilöiden oikeista tavoitteista, joita ei aina osata ilmaista 
täsmällisesti ja ne ilmaistaan erilaisilla/monimutkaisilla kiertoilmaisuilla.

Tietystikin palkattu työntekijä voi nähdä useita johtajakierroksia riippuen järjestön johtajien 
uusiutumistahdista: joissain järjestöissä ns. johtajien vaihtuvuus on nopeampaa ja toisissa 
hitaampaa. Joissain järjestöissä nopea johtajakierto on sidottu sääntöihin.

SL 564.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

Liittotoimistosyndrooman esittelyä on siis ollut merkinnöissä 511, 512, 513, 515, 516.

Käytännössä voi todeta jonkin järjestön työntekijöiden ja järjestön vapaaehtoisten erilaiset suhteet. 
Oman arvion mukaan jonkin järjestön piirin/liiton työntekijät joutuvan luovimaan piirin 
vastuullisten vapaaehtoisten henkilöiden mielipiteiden vaihtelevassa ympäristössä. Käytännössä 
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piirin uudet vastuuhenkilöt voivat painottaa (painostaa) erilaisia toimintalinjoja verrattuna 
aikaisempiin piirin vapaaehtoisiin vastuuhenkilöihin.

Kerraten voi todeta yhdistystoimintaan soveltuvien henkilöiden pärjääminen erilaisissa tilanteissa. 
Käytännössä toiminnan painopisteiden muuttuminen ajassa ja tilassa vaativat oman työnsä.

Väittämä: Piirien/liittojen toiminnan painopisteitä voidaan veivata aina piirin/liiton 
hallitusten (vastaavat) henkilövaihdoksien seurannaisina.
Väittämä: Kaikista ihmisistä ei oikeasti ole järjestöjen palkatuiksi työntekijöiksi.
Väittämä: Piirien/liittojen työntekijöiden ja vapaaehtoisten vastuuhenkilöiden välillä 
voi olla erilaisia epävastaavuuksia.
Väittämä: Aina välillä erilaiset epävastaavuudet työntekijöiden ja vapaaehtoisten 
aiheuttavat isoja ongelmia.

Toisaalta voi todeta erilaiset paikalliset perusyhdistykset, joissa kaikki toimijat ovat vapaaehtoisia. 
Käytännössä erityisesti liittojen toiminta ei monesti näy paikallisissa perusyhdistyksissä.

Yksi osa erilaisten jäsenmaksuista on saatujen jäsenmaksujen jyvittäminen paikallisyhdistyksille, 
piireille ja liitoille. Käytännössä piirien ja liittojen maksut ovat yleensä suurempia verrattuna 
paikallisjärjestöihin.

Väittämä: Paikallisissa perusyhdistyksissä liittojen ja piirien toiminta ei näy 
yhdistysten jokapäiväisessä toiminnassa.
Väittämä: Tietysti on aina mahdollista valittaa liittojen ja piirien maksuista 
paikallisten perusyhdistysten tasolla.
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SL 565. Kielteisestä markkinoinnista

SL 565.1. Merkintä 527 / 13.12.2011: KOVAT otteet / Ron Paul / 
XI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_527

Ohessa on muutama pläjäys MSNBS- ja FOX-kanavalta.

Yhdessä haastattelussa todetaan, että nyt otetaan kovat keinot käyttöön republikaanien esivaaleissa.

MSNBC:n puolella oli mielenkiintoinen haastattelu koskien Teekutsu (Tea Party) -liikettä, eli on 
tehty laajahko haastattelututkimus kyseisestä ilmiöstä.

Edelleen on niin, että Ron Paul on saanut eri kanavilla lähetysaikaa.

JÄLLEEN KERRATEN: 

* voi olla, ettei Paul pääse esivaaleista läpi 
* mielenkiintoista on nähdä Ron Paul -ilmiön laajuus puolueessa 
* verraten Perussuomalaiset Suomessa - ilmiö oli/on laaja.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OLISI mielenkiintoista tehdä vastaavia negatiivisia mainoksia suomalaiseen yhteyteen, ja esittää 
näitä negatiivisia mainoksia suomalaiselle koeyleisölle.

Tuossa olisi tehtävää jollekin innokkaalle henkilölle. Oma oletus on, etteivät tuollaiset negatiiviset 
mainokset purisi suomalaisessa yhteydessä.

Ohessa on uusin negatiivinen mainos Ron Paul -kampanjan suunnasta.

SL 565.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

Väittämä: Kielteinen kampanjointi ei oikein tahdo toimia Suomessa.

Itse olen seurannut Ron Paulin toimintaa. Ron Paul esittää vähäistä sekaantumista (non-
interventionism) erilaisiin asioihin kotimaassa ja ulkomailla. Varmaankin voi todeta, että en ole joka
asiasta samaa mieltä. Itseäni on kiinnostanut Ron Paulin ehdottama varovaisempi ulko- ja 
turvallisuuspolitiikka.

Kysymys: Mitä olisi Yhdysvaltojen varovaisempi ulko- ja turvallisuuspolitiikka?
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SL 566. Pärjääminen kivikovilla älypuhelimien 
markkinoilla

SL 566.1. Merkintä 528 / 13 Dec 2011: mission(s) / TIZEN + 
WebOS / Mobile->PC / B

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_528

I have followed general TIZEN mailing list for some time: 
https://lists.tizen.org/listinfo/general

Like said before, the mailing list have been quite queit, and I made some conclusions about that.

HOWEVER, there was one mail referring to TIZENExperts: 
http://www.tizenexperts.com/

My humble opinion: 
a) There has been some mismatch in information distribution. 
b) The quitness of www.TIZEN.org gives wrong indications about the activity level of 
TIZEN development. 
c) www.TIZEN.org has very inactive. 
d) Someone should make www.TIZEN.org look more active.

HOWEVER - now I can publish following statements for TIZEN + WebOS surveillance.

1. Observe TIZEN software development 
2. Observe WebOS software development 
3. Observe new / possible emerging MOBILE Operating System announcements 
4. Add possible new emerging MOBILE Operating Systems to the surveillance 
5. Android and iPad/iPhone are the baseline for surveillance 
6. Windows Phone is the least preferred option 
7. Observe hardware development related to TIZEN, WebOS, Android and iPad/iPhone 
(possible some new candidates) 
8. Observe hardware options in the (mainly FINNISH) mobile device market.

WHEN will the surveillance end ?

MOST likely I will buy mobile device(S) in the near future, and most probably I will jump over 
some generations of hardware development in some mobile device classes.

The aim of the "TIZEN + WebOS" surveillance: select the best option for tablet and/or mobile 
phone.

This might sound a trivial task: just walk in to the store and buy the best device.
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All options have some drawbacks - for example all legal and/or illegal computer virus developer 
communities target mobile device platforms based on different technological and commercial 
aspects.

My strategy for selection of software has been quite simple: if possible, select a niche product 
outside the main market with reasonable large development and/or usage communities. 

Prime examples: 
Internet Explorer -> Opera -> ??? 
Adobe Reader -> Foxit Reader -> PDF-XChange Viewer

For example Foxit Reader was a niche product outside the main market, and Foxit Reader has 
recently gained more and more users. With the level of increased user base, there has been different 
attacks against Foxit Reader, and therefore is switched to PDF-XChange Viewer.

Similarly, Opera is a niche product outside the main market, and is not the MAIN target for 
different attacks. Naturally there is attacks against Opera also, but in not in large quantities 
compared to Internet Explorer and Adobe Reader.

With this line of thought we can conclude, that Android, iPad/iPhone and Windows Phone are not 
the most preferred options, since they are in the main market.

Therefore, e.g. TIZEN and WebOS are viable options to observance, but at the moment we do not 
know if there will be enough support to keep them as: 

I) a viable niche product 
II) with reasonable large developer and user communities 
III) technically relevant and complying different technical standards 
IV) not the main favourite of the the computer virus development communities.

Possible TIZEN and WebOS can be huge successes with a huge user base.  

Recently I bought Pocketbook Pro 902
http://www.pocketbook-int.com/us/support/pocketbook-902

Pocketbook Pro 902 has its own specific tasks for: 
a) reading PDF and ePub documents without printing 
b) reading PDF and ePub documents without internet connection 
c) reading PDF and ePub documents like old-fashioned books.

As can be seen, Pocketbook Pro 902 is a viable niche product when compared to iPad and Amazon 
Kindle.

In short: WHY to buy/use favourites of the computer virus development communities?

WHAT NEW was in this entry?? (cf. entry 500)

1) This was in English.
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2) It laid some basic principles for following mobile operating system development.

3) It will serve the global audience.

SL 566.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

Myöhemmin en ole enää jaksanut tehdä tätä seurantaa (Mobile→PC) seurantaa englannin kielellä.

Tässä kohtaa voi todeta, että osa älypuhelimista käyttää käyttöjärjestelmän ytimessä on LINUX. 
Esimerkiksi käyttämäni lukijalaite (Pocketbook Pro 902) on tehty LINUX:n päälle.

Mielenkiintoinen on edelleenkin seuraava www-sivu: http://www.tizenexperts.com/. Sivustolla 
hyvin tuoreita päivityksiä, ja Samsung on mainittuna laitetoimittajana. Kirjoitushetkellä 
tarkastettuna en löytänyt muiden laitevalmistajien laitteita. Ehkä TIZEN voi hankkeena saada 
uusiakin yhteisöjä mukaan kehitykseen, mutta tämä selviää tietysti ajan kuluessa.

Kerraten voi todeta, että olen yrittänyt seurata 8 Sailfish OS -käyttöjärjestelmän kehitystä. Tarkistin 
kehittäjäyhteisön (The Devel Archives) sähköpostilistan aktiivisuutta. Oman havainnon mukaan 
sähköpostikeskustelu oli vilkasta ainakin kirjoitushetkellä.

Kysymys: Miten hyvin Sailfish OS tulee pärjäämään hyvin kilpailuilla markkinoilla?

Käytännössä jokaiseen tietotekniseen ratkaisuun kohdistuu erilaisia ongelmia ja ei-toivottua 
toimintaa. Edellä mainitulla tavalla jonkin tietoteknisen ratkaisun käyttäjämäärien kasvaessa myös 
erilaiset ongelmat alkavat kasaantua. Esimerkiksi erilaiset virukset ovat levinneet eri tavoin.

Kysymys: Millaisia tietoteknisiä ongelmia eri ratkaisut kohtaavat tulevaisuudessa, vrt. 
TIZEN, Sailfish OS, Android?

Edellä mainittu Pocketbook Pro 902 on ollut erittäin hyvä ostos. Käytännössä erilaisten tekstien 
tulostamisen sijasta lukulaite on ollut hyvä lukutapa. Kyseinen laite on ollut hyvä ratkaisu erilaisten 
PDF-tiedostojen lukuun. Tietysti laitteen näytön mustavalkoisuus voi olla joissain olosuhteissa 
ongelma.

Väittämä: Erilaisia lukulaitteita kannattaa vertailla hyvin.

8 https://sailfishos.org  
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SL 567. Työpöytäkoneiden korvaajat?

SL 567.1. Merkintä 529 / 13 Dec 2011: mission(s) / Desktop OS 
2014 / PC->Mobile / A

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_529

At this moment I have a Windows XP SP 3 as the main production computer.

The problem is, that in 2014 will the support of Windows XP end - this is the situation in 13 
December 2011.

It SEEMS that Chrome OS will NOT be a huge success: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Chrome_OS#Reception

This might change, and Chrome OS can be a huge success after all.

WHY not to switch to LINUX in the desktop then???

Well, I have tried LINUX with different distributions: Mint, Ubuntu, Fedora, openSUSE, Debian, 
PCLinuxOS, Mandriva, Mageia, Zorin, CentOS, Bodhi, Chakra, Sabayon, Slackware. I have also 
tried FreeBSD and PC-BSD without success.

What is the problem then?????

We can look following web page: 
serna On Ubuntu.
http://sernaonubuntu.wikidot.com

IN specific the following page is interesting: 
Multiple Monitors
http://sernaonubuntu.wikidot.com/multiple-monitors

The following is the rant from that page:

Rant 
As much as I'm loving Ubuntu, it's ridiculous that I have to have a page like this, with instructions 
for getting multiple monitors to work. Why on earth can't the software figure this out for me? Linux
nerds may feel that I'm just a Windows wuss, but honestly, this is so easy to do in Windows, and so 
frustratingly difficult to do in Ubuntu. I don't know if it's the fault of Ubuntu, the good folks behind 
X, the Linux kernel, or something else altogether, but this is nasty to have to do (and try to explain, 
on a page like this). 
(Source: http://sernaonubuntu.wikidot.com/multiple-monitors, page revision: 22, last edited: 11 Nov
2008, 01:51 GMT+02)
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SEE !!!!!!

The problem is three (3) years old, and it is not solved yet.

In short: I do expect, that the problem of four displays in LINUX is hard to solve.

If it is an easy problem, there would not be a section called "Rant" in the dedicated Ubuntu user 
page.

One has to remember, that Ubuntu has some financial muscle, and they have certified some 
software for some devices: 

Certified hardware / Ubuntu

It will be interesting to follow, if there will hardware models, which can support four displays.

In the previous entry is laid out some possibilities for a mobile operating system: 
I) a viable niche product 
II) with reasonable large developer and user communities 
III) technically relevant and complying different technical standards 
IV) not the main favourite of the the computer virus development communities.

It is possible, that Ubuntu (e.g.) can be solution for both desktop OS and mobile OS.

At the moment one dividing factor for device classes is the keyboard solution: traditional keyboard 
or touchscreen (keyboard).

However, there can be viable devices with a separate keyboard, and the device classes are 
somewhat blurring all the time.

Naturally we have Google Chrome OS as a solution: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Chrome_OS#Reception

I am open to any Desktop Operating System, which solves the four displays problem in very simple 
way.

On the other hand, there is no need to rush, since the time frame is from 13 December 2011 to 8 
April 2014, checked from the Finnish page: 

http://support.microsoft.com/lifecycle/?C2=1173

On the other hand, we should abandon XP (and other Windows software for that matter) as soon as 
possible, but we all know the difficulty of that option.

SO. There can be a corollary: I am open to any NON-Windows Desktop Operating Systen, which 
solves the four displays problem in a very simple way.

WHAT NEW was in this entry?? (cf. entry 500)

1) This was in English.

4428
4429
4430
4431
4432
4433
4434
4435
4436
4437
4438
4439
4440
4441
4442
4443
4444
4445
4446
4447
4448
4449
4450
4451
4452
4453
4454
4455
4456
4457
4458
4459
4460
4461
4462
4463
4464
4465
4466
4467
4468
4469
4470
4471
4472
4473
4474
4475
4476
4477

http://support.microsoft.com/lifecycle/?C2=1173
http://en.wikipedia.org/wiki/Chrome_OS#Reception


117 / 718

2) LINUX is not a simple cure as can be seen from the several test runs.

3) 2011-2014 is rather long time in the ICT field, and a serious follow-up from 2011-2014 will be 
an interesting endeavour.

4) Let the best win!!

SL 567.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

Myöhemmästä ajasta voi todeta useamman LINUX-kokeilun eri työpöytäkoneilla ja kannettavalla 
tietokoneella. Kirjoitushetkellä voi todeta, että LINUX ei ainakaan vielä noussut työpöytäkoneiden 
ja kannettavien johtavaksi käyttöjärjestelmäksi. Vastaavasti joissain älypuhelimissa LINUX on ollut
merkittävä osa eri älypuhelimien ratkaisua.

Kysymys: Koska tulee LINUX:n läpilyönti työpöytäkoneiden ja kannettavien puolelle?

Huomio: LINUX:n läpilyöntiä työpöytäkoneiden ja kannettavien puolella on 
odotettu vuosia ilman merkittäviä tuloksia.

Väittämä: Erityisesti älypuhelimissa LINUX voi olla vielä pitkään merkittävä osa 
älypuhelimien ratkaisuja.

Itse olen monet kerrat suositellut käyttämään ohjelmia, jotka toimivat mahdollisimman monessa 
käyttöjärjestelmässä. Käytännössä emme tiedä käyttöjärjestelmien markkinoita esimerkiksi 20-30 
vuoden aikavälillä, joten on suositeltavaa käyttää mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä 
toimivia ohjelmia.

Väittämä: Kannattaa käyttää mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivia 
ohjelmia!

Tästä palautuu mieleen keskustelu, jossa vastapuoli totesi hyvin voimakkaasti Windows Vista 
-käyttöjärjestelmän olen erittäin hyvä järjestelmä. Hänen mukaansa LINUX sopii henkilöille, jotka 
haluavat kokeilla eri asioita. Totuus on tietysti täysin päinvastainen, koska LINUX:n päälle 
rakennettuja järjestelmiä on kehitetty koko ajan helppokäyttöisemmäksi.

Väittämä: LINUX:n helppokäyttöisyyttä kehitetään edelleen koko ajan.
Väittämä: Emme tiedä käyttöjärjestelmien markkinoita seuraavan 20-30 vuoden 
aikana.

Täysin selvää on, että Windows-käyttöjärjestelmä on tällä hetkellä erittäin merkittävä osa 
tietoteknistä ympäristöä. Mutta tulevaisuus jää tietysti nähtäväksi esimerkiksi 20-30 vuoden 
aikajaksolla.

Myöhemmistä ajasta voi todeta, että LINUX:n tuki useammalle näytölle on kehittynyt eteenpäin, 
jolloin käyttäjäparka ei joudu vääntämään muutoksia erilaisiin konfiguraatiotiedostoihin.

Itse olen tehnyt erilaisia LINUX:n kokeiluja. Viimeisin kokeilu (Linux Mint 17.3) osoitti LINUX:n 
pystyvän tukemaan useampaa näyttää (kokeilussa oli 3 näyttöä) melko helpoilla asetuksilla.
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SL 568. Rationaalisuudesta ja irrationaalisuudesta

SL 568.1. Merkintä 530 / 14.12.2011: Koulutettua 
irrationaalisuutta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_530

Ohessa on linkkilista, joiden yhdistäväksi tekijäksi laitan rationaalisuusolettaman.

Jouluun liittyy paljon irrationaalisuutta, ja monessa paikassa voisi miettiä oikeasti, että riittäisikö 
esim. puolet vähemmän turhaa koheltamista joulun takia.

Irrationaalisuutta aiheuttaa, että lapset vertailevat toistensa lahjoja, ja tietysti rikkaiden perheiden 
lapset ovat kateuden kohde.

Kun jouluaikaan tuodaan aina uusia tuotteita, niin monessa perheessä laitetaan kinu-vinku-moottori 
päälle, eli lapset vinkuvat ja kinuvat jotain tuotetta. Yritä siinä sitten olla rationaalinen perheen 
johtava henkilö.

Kuten kaksi linkkiä osoittaa (ruoan maku ja kierrätyksen suosio), niin ihmisten käyttäytymistä 
saadaan oikeasti muutettua onnistuneiden mediaoperaatioiden aikana/jälkeen.

Sitten on uutinen koulutettujen naisten suhtautumisesta vastakkaiseen sukupuoleen noin 
pariutumismielessä.

Eri syiden takia on erilaisia epävastaavuuksia, ja koulutetut naiset jäävät joissain tapauksissa ilman 
puolisoa. Vastaavasti samaa ongelmaa on kouluttamattomien miesten keskuudessa.

Nyt on hyvä muistaa, että (muistaakseni) naiset ovat yliopistoissa enemmistönä. 
Yliopistoista löytyi pätevä kaavio: 

[Linkki ei toiminut enää]
Ammattikorkeakoulun osalta löytyi seuraava: 

http://www.stat.fi/til/akop/2008/akop_2008_2008-11-14_tie_001.html

Ohessa on lisää linkkejä koulutukseen liittyen.

Eräs opiskelijajärjestö vaatii oikeasti kaksiportaisuutta yliopisto-opintoihin. Iso osa 
lukiokoulutuksen saaneista ei siirry heti yliopisto-opintoihin. Lopuksi on pohdintaa, että joissain 
tapauksissa yrityksen kannattaa kouluttaa itse työntekijöitä.

Yhdysvaltojen ja Intian välillä on jännää ristivetoa: osa Yhdysvaltojen väestöstä siirtyy ulkomaille 
paremman tulevaisuuden toivossa ja osa Intian opiskelijoista tähtää Yhdysvaltojen oppilaitoksiin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Jatkossa on kiinnitettävä tarkemmin huomiota koulutuksen aiheuttamiin irrationaalisuuksiin.

Irrationaalisuudet ovat erilaisia eri tavoin koulutetuilla henkilöillä, ja tähän on tosiaan kiinnitettävä 
tarkempaa huomiota.

Työnantajien kannalta olisi hyvä tietysti arvioida, että millaisiin irrationaalisuuksiin eri koulutukset 
altistavat/altistuvat.

Puhunkin altistamisesta/altistumisesta, koska jokainen henkilö on yksilö, joten hän ei toimi 
täsmälleen kuten jostain mallista odottaisi.

SL 568.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2017

Olen aikaisemmin todennut eri kirjoituksissa, että koulutettujen ihmisten harrastama kiusaaminen 
on erilaista verrattuna muiden henkilöiden kiusaamiseen. Eli korkeastikin koulutettu henkilö voi 
olla irrationaalinen eri tavoin.

Muistikuvieni mukaan suuret juhlapyhät aiheuttavat erilaisia ongelmia perheissä, jolloin suurten 
juhlapyhien jälkeen on selvästi avioerojen määrän lisääntyminen suurten juhlapyhien jälkeen. Eli 
juhlapyhien aikana tapahtuu kaikenlaista irrationaaliseksi luokiteltavaa toimintaa.

Väittämä: Myös koulutetut henkilöt käyttäytyvät irrationaalisesti.

Kysymys: Miksi ja miten koulutettujen henkilöiden irrationaalisuus on erilaista 
verrattuna muihin ryhmiin?

Itse olen päätynyt kannattamaan erilaisia tehokkaita lukuvuoden tai lukukauden kestäviä 
opintokokonaisuuksia. Myös yliopistoissa olisi mahdollista kehittää tehokkaita lukuvuoden tai 
lukukauden kestäviä opintokokonaisuuksia.

Väittämä: Myös yliopistojen koulutusta voisi kehittää tehokkaiden lukukausien tai 
lukuvuosien kokonaisuuksilla.

Olen aikaisemmin todennut muutaman kerran, että jotkut yliopisto-opiskelijat voivat kokea 
yliopisto-opintojen tarjoavan liian vähän haasteita. Tällaisille henkilöille voi riittää aivan hyvin 
alempi korkeakoulututkinto ennen työelämään siirtymistä.

Sitten on varsinaisessa merkinnässä mainittu kansainvälinen koulutus, josta minulla on hyvin vähän
omaa kokemusta. Käytännössä Suomeen saapuneiden henkilöiden kanssa on ollut jotain 
yhteistoimintaa. Eli kotimaassakin voi kansainvälistyä eri tavoilla. Mielenkiintoista on kuitenkin eri
maiden välillä tapahtuvat opiskelijoiden siirtymät.

Kysymys: Miten eri maiden välillä tapahtuvat opiskelijoiden siirtymät vaikuttavat 
pitkällä aikavälillä?
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SL 569. Näkemyksistä tietotekniikkaan liittyen

SL 569.1. Merkintä 531 / 14.12.2011: Avoin<->Suljettu/Turva<-
>Piilo

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_531

Ohessa on linkkikokoelma, jonka yhdistäväksi tekijäksi voi laittaa seuraavia tekijöitä:

* Ohjelmistot voivat olla avoimia.
* Ohjelmistot voivat olla suljettuja.
* Laitteet voivat olla avoimia.
* Laitteet voivat olla suljettuja.
* Data voi olla suljettua.
* Data voi olla avointa.
* Käyttö voi olla avointa.
* Käyttö voi olla avointa suljettua.
* Tietoturvahyökkäykset voivat olla avoimia.
* Tietoturvahyökkäykset voivat olla suljettuja.
* Jne. jne. avointa / suljettua.

Näistä avoimen ja suljetun yhdistelmästä voisi varmaan rakentaa useita erilaisia kuutioita, joissa 
olisi erilaisia yhdistelmiä useammassa suhteessa.

Lausunnossa 29 rakensin pienen taulukon, jossa oli mahdollisuuksia avoimelle ja suljettuudelle, 
mutta kyseessä on tietenkin monimutkaisuuden yksinkertaistus.

Lisäksi on otettava huomioon aikaulottuvuus, kuten näkyy oheisessa uutislistassa, jossa on uutisia 
eri-ikäisistä tietoteknisistä järjestelmistä.

Eli jokin aikansa huipputekninen järjestelmä voi muutamassa vuosikymmenessä muuttaa asemaansa
useamman kerran.

Lisäksi on vielä huomioitava käytön ja toteutuksen yksinkertaisuus, ja näissäkin on outoja 
yhdistelmiä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Itse olen pohtinut, että onko olemassa mitään tietoteknistä järjestelmää, jossa KAIKKI on avointa 
alusta loppuun saakka.

Kun edellä mainittuja kuutioita (eli monimutkaisia yhdistelmiä) ajaisi järjestelmällisesti, niin voisi 
etsiä mahdollisia uusia järjestelmäluokkia.
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JOS avoimuutta ja suljettuutta ajaisi aina vain pienempiin ja pienempiin osasiin, niin luonnollisesti 
kuutioiden monimutkaisuus kasvaisi suorassa suhteessa.

Yksi esimerkki valaissee asiaa.

ESIMERKKI: järjestelmä -> testaus -> testiluokka -> testiluokan testit -> yksittäinen testi -> yksi 
testitulos-> yhden testituloksen julkisuus -> testituloksen julkaisu -> tekstituloksen julkaisun 
aikaväli -> testituloksen julkaisun aikavälin julkisuus -> jne.

Esimerkki on vähän karkea, mutta osoittaisi mahdollisuuksia avoimuuteen ja julkisuuteen eri 
vaiheissa.

Esimerkki uudelleen.

ESIMERKKI: kokonaisjärjestelmä -> sulautettu järjestelmä -> testaus -> ohjelmiston testaus -> 
ohjelmistotestit -> Testi 10 -> Testitulos 100 -> testin 10 testituloksen 100 julkisuus -> testin 10 
testitulos 100 julkinen -> testin 10 testituloksen 100 julkisuus seuraavaan testitulokseen saakka -> 
jne. jne.

Nyt voi joka kohdassa asettaa erilaisia julkisuusmahdollisuuksia:

* Täysin avoin (esim. internet-julkisuus)
* Avoin tietylle avoimelle yhteisölle
* Avoin tietylle suljetulle yhteisölle
* Avoin tai suljettu tietyn ajanjakson ajan
* Avoin tai suljettu yhdelle tai useammalle yhteisölle yhtä aikaa
* Jne. jne.

Näin näistä tulee todella monimutkaisia yhdistelmiä pitkässä juoksussa.

Eli ehdotus on, että onko jokainen järjestelmä oma yhdistelmä näitä avoimuuden ja suljettuuden 
kuutioita, jolloin jokaista yhdistelmää taas voi verrata erilaisiin tekijöihin - esimerkiksi ohessa 
olevia järjestelmiä voisi taas arvioida tietoturvahyökkäysten kannalta.

Olisiko esimerkiksi niin, että avoimuus tietyssä kohtaa altistaa tietoturvahyökkäykselle, mutta taas 
avoimuus jossain kohtaa nimenomaan estää tietoturvahyökkäyksen.

Taas toisaalta esimerkiksi käytettävyydestä kohkataan kohtuullisen paljon. Olisiko esimerkiksi 
käyttöliittymän teknisen kuvauksen avoimuus/suljettuus suuri ongelma tai erityinen edistysaskel?

Toisaalta esimerkiksi ohessa on lainopillisia linkkejä, ja jokaisessa kohdassa voisi pohtia erikseen 
kunkin kohdan avoimuuden tai suljettuuden lainopillisia riskejä.

TÄMÄ on vain omaa pohdintaa, mutta aina sitä voi näin "ääneen" kaikenlaista pohtia.

JATKOSSA on pidettävä yllä seurantaa, josko vastaan tulisi jokin järjestelmä, jolla voisi ajaa noita 
erilaisuuksia yhteen.

4666
4667
4668
4669
4670
4671
4672
4673
4674
4675
4676
4677
4678
4679
4680
4681
4682
4683
4684
4685
4686
4687
4688
4689
4690
4691
4692
4693
4694
4695
4696
4697
4698
4699
4700
4701
4702
4703
4704
4705
4706
4707
4708
4709
4710
4711
4712
4713



122 / 718

SL 569.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2017

Itse olen viljellyt seuraavaa kuvaa eri yhteyksissä. Käytännössä kaikki kuvassa mainitut osaset 
voivat olla avoimia eri tavoin.

OHJELMA

KÄYTTÖ-
JÄRJESTELMÄ

PROSESSORI
(laitteistot)

DATA (malli)

dokumentti
tietokanta

LISÄYS
(näyttö)
(liittymä)

MUUTOS
(näyttö)
(liittymä)

HAKU
(näyttö)
(liittymä)

POISTO
(näyttö)
(liittymä)

Tässä kohtaa voi todeta erilaisia manifesteja (manifesto) mm. seuraavalla termeillä: software 
manifesto, data manifesto, database manifesto, hardware manifesto. Näillä hakutermeillä tulee 
vastaan erilaisia manifesteja, joita voi sitten allekirjoittaa sähköisesti. Summaten voi todeta, että 
tietotekniikan eri osiin voidaan ottaa erilaisia näkökulmia – myös kirjattuja manifesteja. Yksi 
mahdollisuus on tietysti avoimuus tietotekniikan erilaisissa ratkaisuissa.

Väittämä: Tietotekniikan eri osiin voidaan ottaa hyvin erilaisia näkökulmia, jolloin 
avoimuus ja suljettuus on vain yksi osa kokonaisnäkemystä.
Väittämä: Erilaiset tietotekniikkaan liittyvät manifestit voivat olla osa 
kokonaisnäkemystä.

Kysymys: Onko olemassa tietoteknisiä ratkaisuja, jossa aivan kaikki on täysin 
avointa?

Oma kiinnostus tietoteknisessä seurannassa on ollut avoimien ratkaisujen pärjääminen erittäin 
kovassa kilpailussa. Eri markkinoilla tilanne vaihtelee. Joskus avoin ratkaisu voittaa. Joskus suljettu
ratkaisu voittaa. Edellä olevan kuvan perusteella (eniten nuolia) keskeinen kohta on ohjelma, jonka 
kehittäminen on monesti hitain vaihe kokonaisjärjestelmän kehittämisen kannalta.

Väittämä: Erilaisissa tietoteknisissä hankkeissa kannattaa varata kunnolla aikaa 
ohjelman kehittämisen hitauden vuoksi.
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SL 570. Iranista ja useamman vuoden yhteistyöstä

SL 570.1. Merkintä 532 / 14.12.2011: IRAN -> TOSIASIOIDEN 
seuloutuminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_532

Aikaisemmin olen todennut, että IRAN-uutisoinnissa pitää olla suodatin päällä koko ajan, ja 
jokainen uusi väittämä pitäisi pystyä varmentamaan useammasta lähteestä.

ELI kovat tosiasiat esiin ensin, ja sitten vasta päälle tulkintaa.

MSM = Mainstream Media !!!

Itse olen tietysti nykyisin myös erilaisten vaihtoehtokanavien käyttäjä, joista esimerkiksi RT ja 
PRESS TV ovat esimerkkejä.

Tunnetulla tavalla Internet on mahdollistanut sen, että joku ihminen voi upottaa itsensä uutisiin, ja 
vieläpä voi upottaa itsensä tietynlaisiin uutisiin.

Esimerkiksi käy erilaiset salaliittoteoriat, ja itsensä voi upottaa täysin tällaisiin salaliittoteorioiden 
uutisiin, jolloin jokainen uutinen uutisoidaan salaliittoteoriana.

Yllättäen esimerkkinä on jälleen Yhdysvallat, joissa erilaisten salaliittoteorioiden kehittelyn yhteisöt
on aivan omassa luokassaan.

NO-niin.............

Ohessa on YKSI uutinen, jota en ole saanut varmennettua mistään muualta.

ELI käytössä on vain yksi videolähetys, jossa väitetään joko Yhdysvaltojen yksin tai yhdessä 
länsivaltojen kanssa keräävän erikoisjoukkoja Jordanian Syyrian vastaiselle rajalle.

EN ole saanut tätä uutista mistään varmennettua, ja tämä on tässä vaiheessa täysin arvailua.

TOISAALTA on kovaa tosiasiaa siitä, että IRAN on saanut jollain konstilla ajettua alas kauko-
ohjattavan lentolaitteen, jonka alkuperä on yllättäen Yhdysvallat.

Tästä yksittäisestä tosiasiasta on väännetty jos jonkinlaista propagandaa.

KYSYMYS: Ovatko länsivallat jälleen kehittämässä uutta sotaa, eli nyt Syyria-IRAN -akselille?
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NO. Mikään laaja sota IRANia vastaan ei ole mahdollista ilman Yhdysvallat-suuravallan 
merkittävää sitoutumista.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

JOS Yhdysvallat (eli Barack Obaman hallinto) on päättänyt viedä IRAN-vastaisen propagandan niin
pitkälle, että sodan aloittaminen on enää aikataulukysymys, niin luonnollisesti yhdistelmä on 
riippuvainen Yhdysvallat-demokratian presidentinvaalien 2012 lopputuloksesta.

JOS Barack Obama voittaa vaalit 2012, ja kaikki on propagandamielessä valmiina IRANia vastaan 
aloitettavalle sodalle, niin silloin Barack Obaman hallinto voi päättää hyvässä järjestyksessä 
aikataulukysymykset yms. pikkuseikat.

TOISAALTA on myös republikaanisia ääniä, jotka vaativat IRANin ongelmien ratkaisuja esim. 
erilaisilla täsmäoperaatioilla, jolla halvautettaisiin osia IRANin valtion toiminnasta.

JOS propaganda on viritetty hyvin päälle, niin 6.12.2012 voidaan valita presidentti, jonka tehtäväksi
jää vain päättää IRAN-operaation luonne: joko demokraattinen vaihtoehto tai republikaaninen 
vaihtoehto.

ONGELMIA tosin on vuoden 2012 tilanteessa muutama, ja kannattaa katsoa seuraavat sivut: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Us_presidential_election,_2012
http://en.wikipedia.org/wiki/United_States_Senate_elections,_2012
http://en.wikipedia.org/wiki/United_States_House_of_Representatives_elections,_2012
http://en.wikipedia.org/wiki/United_States_gubernatorial_elections,_2012
http://en.wikipedia.org/wiki/List_of_state_legislatures_in_the_United_States

KUTEN näkyy, niin presidentinvaalien 2012 ohessa on pakostakin paljon poliittisia 
henkilövaihdoksia useissa erilaisissa suunnissa, siis paikallis-, osavaltio- ja liittovaltiotasolla.

ELI voi käydä niin, että Barack Obaman hallinto saa ehkä jatkokauden, mutta toisaalta poliittinen 
asetelma voi olla enemmän republikaanien hallussa. JA tietysti voi käydä päinvastoin...... lähes 
vuosi on vielä aikaa ja yleiset mielipiteet voivat muuttua.

Helpoin vaihtoehto on pitää IRAN-vastainen propaganda päällä, ja katsoa julkisen mielipiteen 
kehittyminen pitkällä aikavälillä.

Ongelma voi olla aivan oikea sotaväsymys länsimaissa, ja tämä täytyy huomioida eri tavoin.

Pomminvarmaa on, että jokaista uutta IRANia koskevaa oikeaa tosiasiaa vääristellään useassa eri 
suunnassa, ja tavallisen tallaajan sumuttaminen erilaisilla mediaoperaatioilla on tietysti tosiasia.

JOHTOPÄÄTÖS: jokainen yksisilmäinen IRANia koskeva mediaoperaatio on purettava osiin ja on 
yritettävä nähdä asiat useammasta näkökulmasta.

SL 570.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2017
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Kirjoitushetkellä on tiedossa (Joint Comprehensive Plan of Action, JCPOA) 14.7.2015 
allekirjoitettu sopimus Iranin ja muiden valtioiden välillä. Kirjoitushetkeen nähden Iran on 
noudattanut sopimusta, jonka perusteella on tehty erilaisia tarkastuskäyntejä Iranin suuntaan.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että jotkut poliittiset mielipidevaikuttajat väittävät Iranin rikkoneen 
sopimuksen henkeä erilaisilla tavoilla. Tämän vuoksi jotkut poliittiset mielipidevaikuttajat voivat 
vaatia uutta ja tarkempaa sopimusta, jonka perusteella esimerkiksi Iranin armeijaan liittyen olisi 
erilaisia uusia rajoitteita.

Euroopan Unionin ulkoasioiden ja turvallisuuspolitiikan korkea edustaja (High Representative of 
the Union for Foreign Affairs and Security Policy) on kirjoitushetkellä Federica Mogherini. Käsitin 
joistain uutisista, että hän on ehdottanut pysymistä sopimuksessa (JCPOA) nykyisillä sopimuksen 
määräyksillä. Vastaavalla tavalla esimerkiksi Venäjän ja Kiinan suhtautuminen sopimuksen 
(JCPOA) muuttamiseen pitäisi selvittää asianmukaisesti.

Kysymys: Mitkä maat voisivat suostua Iranin ydinohjelmaan liittyvien määräysten 
muuttamiseen?
Kysymys: Mitkä maat eivät suostuisi Iranin ydinohjelmaan liittyvien määräysten 
muuttamiseen?

Kirjoitushetkeen nähden Iranin suuntaan ei ole tehtyä erilaisia iskuja, joiden päätarkoitus olisi 
tuhota Iranin mahdollisuudet kehittää ydinaseita. En tiedä erilaisten mielipidevaikuttajien nykyistä 
suhtautumista Iranin suuntaan tehtäviin sotilaallisiin iskuihin. Ehkä kannatusta löytyy edelleenkin.

Tehdyn sopimuksen (14.7.2015) jälkeen on Iranissa käynyt hyvin erilaisia valtuuskuntia 
tunnustelemassa Iranin suhtautumista erilaisiin asioihin. Esimerkiksi Suomesta päin on käynyt yksi 
tasavallan presidentti (siis nykyinen presidentti kirjoitushetkellä) Sauli Niinistön johtama 
valtuuskunta. Mahdollisesti vastaava poliittinen suojasää jatkuu lähitulevaisuudessakin.

Kysymys: Jatkuuko Iranin tilanteeseen liittyvä poliittinen suojasää 
lähitulevaisuudessakin?
Kysymys: Mihin Iranin tilanteeseen liittyvä poliittinen suojasää johtaa lyhyellä ja 
pitkällä aikavälillä?

Kirjoitushetkeen nähden olen sittemmin seurannut melko vähän eri vaihtoehtokanavia (vrt. Al 
Jazeera, RT ja Press TV ). Yhdessä vaiheessa seurasin tarkemmin eri vaihtoehtokanavia.
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SL 571. Loppuiko Irakin sota sittenkään?

SL 571.1. Merkintä 533 / 18.12.2011: IRAK ---> mielipiteiden 
seulominen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_533

Jokaisen itseään kunnioittavan maailmanpolitiikkaa seuraavan henkilön pitäisi varmaan sanoa jotain
viimeisimmästä IRAK-kehityksestä.

Eli Yhdysvallat "vetäytyy" IRAKista....

Kuinkahan vain on? Paljonko maahan jää "alihankkijoita", eli siis armeijan ulkopuolisia 
palkkasotureita ja muuta henkilöstöä? Tähän en ole vielä saanut vastausta, mutta en ole tätä 
vastausta erityisemmin etsinytkään.

NO. Laiskoina ihmisinä menemme tietysti Wikipedia-artikkelin ääreen: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Withdrawal_of_U.S._troops_from_Iraq

Siellähän se on sanottu: "4,000 to 5,000 defense contractors"........

Ohessa on muitakin mielenkiintoisia linkkejä aiheeseen liittyen.

Mielipiteen ja totuuden suhdetta toisiinsa voi pohtia hyvinkin paljon.

Tietysti yksi totuus on, että yleinen mielipide voi muuttua, eli vuodesta 2003 alkaen on tehty 
erilaisia mielipidemittauksia IRAKin sodan hyväksymisestä ja/tai hyväksymättömyydestä.

Toisaalta yksi totuus on, että mielenkiinto IRAK-uutisia kohtaan on laskenut tasaisesti.

Yksi osatotuus on, että Yhdysvallat on jakaantunut siinä mielessä, että armeija ei saavuta kuin 
pienen osan väestöstä noin lukumääräisesti. Lisäksi sodista palaavat veteraanit kohtaavat 
järkyttävän määrän monenlaisia ongelmia, ja osa heistä syrjäytyy täydellisesti.

Kova totuus on, että jokaista oikeasti kuollutta sotilasta kohden on joukko ruumiillisesti 
haavoittuneita sotilaita, henkisesti täysin sekaantuneita sotilaita, kasa ns. vihollisia eri vammoilla ja 
vielä kasa sivullisia ruumiillisilla sekä henkisillä vammoilla.

Siksi onkin järkyttävää, että Yhdysvalloissa on sotilaiden ruumiita kohdeltu epäkunnioittavasti, ja 
joidenkin sotilaiden tuhkat on käsitelty hyvinkin epäkunnioittavasti. EI se nyt paljon olisi vaatinut 
vaivaa perustaa yhteishauta epämääräisille tuhkakasoille, ja pitää asianmukaiset siunaustilaisuudet.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Tietysti tuollaiset mielipidekehityksen käppyrät ovat mielenkiintoisia.

Ehkä jatkossa tarvittaisiin myös seurantaa, että mitkä tapahtumat vaikuttavat mielipiteen 
kehitykseen.

Tämä vaatisi ehkä uudenlaista tilastovääntöä, koska toisaalta pitäisi antaa tilaa vapaasti nouseville 
tapahtumille, mutta toisaalta nämä tapahtumat pitäisi tilastoida kuitenkin pätevästi.

JOS tämä olisi tehty pätevästi, niin ehkä voisi iskeä aikajanalle tapahtumat, jotka ovat eniten 
vaikuttaneet yleisen mielipiteen kehitykseen.

EHKÄ tällainen tilastovääntö on jo kehitetty, mutta kuuluu huonommin tunnettujen 
tilastomenetelmien joukkoon.

Tämäkin jää seurannan asteelle tässä vaiheessa.

SL 571.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2017

Itse olen ollut erilaisten sotien vastainen eri syihin perustuen. Jos sota laitetaan liikkeelle, niin 
tämän jälkeen alkaa tapahtua hyvin vaarallisia asioita. Käytännössä sodan vuoksi jostain nousee 
lähes aina esiin ryhmä/ryhmiä, jo(i)lla kovakaan väkivalta ei ole mikään erityinen ongelma.

Väittämä: Sodan aloittaminen aiheuttaa hyvin vaarallisia asioita eri puolilla.
Väittämä: Jotkut sotaan osallistuvat ryhmät voivat käyttää äärimmäistä väkivaltaa.
Väittämä: Sodan vuoksi on eri ryhmillä aina henkisiä ja ruumiillisia tappiota.
Väittämä: Eri sotia voidaan kannattaa ”hyvinä sotina”.

Kerraten voi todeta, että Suomessa hyvin suuri osa erilaisista mielipidevaikuttajista on käynyt läpi 
edes jonkinlaisen aseellisen palveluksen. Eli monella suomalaisella mielipidevaikuttajalla on edes 
alkeellinen käsitys sodan olosuhteista.

Kysymys: Onko olemassa ”hyvää sotaa”?
Kysymys: Miten suhtautuvat sotiin sellaiset suomalaiset mielipidevaikuttajat, jotka 
ovat suorittaneet edes jonkinlaisen aseellisen palveluksen?
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SL 572. Tulevaisuuden ennakoinnista jotain

SL 572.1. Merkintä 534 / 18.12.2011: Vaihtoehtokanavat / 1 / 
IRAN ym.

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_534

Ohessa on jälleen kerran linkkilista, ja yhdeksi yhdentäväksi tekijäksi voi laittaa IRANin. Toiseksi 
yhdentäväksi tekijäksi voi laittaa miehitettyihin maihin kohdistuva propaganda. Kolmas yhdentävä 
tekijä on sodan erilaiset (henkiset) vaikutukset sotilaisiin ja kotimaahan.

Nyt voi todeta, että SYYRIA ja IRAN ovat mediaoperaatioiden kohteena, ja totuus on ensimmäinen
uhri jokaisessa sotaa edeltävässä mediaoperaatiossa.

Joku on keksinyt ehdottaa, että 11. syyskuuta 2001 (ns. 9/11) tehdyt terroristi-iskut olisivat osaksi 
IRANin tukema operaatio.

AIKA jännä idea - kymmenen vuotta myöhemmin syyllinen olisikin IRAN??

Mielenkiintoista nähdä, että kuinka tuo "9/11 + IRAN" -mediaoperaatio onnistuu pitkässä 
juoksussa. Vieläkö joukkotuhoaseiden uhka (WMD, Weapons of Mass Destruction) idea kantaa 
erilaisissa mediaoperaatioissa??

TIETYSTI tämä liittyy Yhdysvallat-järjestelmän republikaanien esivaaleihin, ja eri ehdokkaat 
esittävät erilaisia vaihtoehtoja IRAN-tilanteen ratkaisuksi.

Siis tämä on tosi mielenkiintoinen yhdistelmä: ohessa on sisäpolitiikkaa ja ulkopolitiikkaa sopivasti 
sekoitettuna.

PAKISTAN = Hankala liittolainen, jota on nyt siis loukattu.

ISRAEL = Edelleen liittolainen, mutta heilläkin on sisäisiä ristivetoja.

OPEC = miten määritellä öljyn tuotanto ja hinta eri tilanteissa?

Yhdysvallat - sisäpolitiikka: heilläkin on erilaisia mielenosoituksia.

Yhdysvallat - ulkopolitiikka: miten suhtautua maihin, joissa on rajuja/väkivaltaisia 
mielenosoituksia.

Somalia - yksi aseellinen ryhmittymä käy sisäistä vääntöänsä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Tässä kohtaa palautan mieleen lausunnon 16.

Tuossa lausunnossa 16 järjestellään erilaisten skenaarioiden peruspalaset kohdalleen, ja jokainen 
kiinnostunut voi määritellä erilaisia skenaarioita oman harkintansa mukaan.

TOSIASIALLISESTI maailma menee evolutionaarisen mallin mukaan, eli jossain päin maailmaa 
voi yhtäkkiä tulla jokin kriisi/ongelma tms., esimerkiksi joku maa räjähtää mielenosoituksien 
mereksi, ja ns. valtaapitävät ovat ihmeissään näiden mielenosoitusten keskellä.

Tällöin voisi rakentaa erilaisia skenaarioita esimerkiksi tiettyihin maailmanpolitiikan tilanteisiin, ja 
yhdeksi skenaarion osaksi kannattaa näköjään ottaa yhtäkkinen mielenosoitusten aalto missä 
tahansa maassa - myös ns. vakiintuneissa demokratioissa.

SL 572.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2017

Lausunnossa 16 olen kerännyt yhteen suorittamani tulevaisuuden tutkimuksen ensimmäisen 
opintojakson (T1) aikana keräämääni aineistoa erilaisten skenaarioiden pohtimiseen. 
Perusajatuksena oli pohtia reserviläisjärjestöjen tulevaisuutta. Toisaalta täytyy todeta, että maailma 
kehittyy evolutionaarisesti, jolloin tapahtuu jotain aikaisemmin ennakoimatonta. Oman näkemyksen
mukaan erilaisilla skenaarioilla voisi haarukoida erilaisia mahdollisia tapahtumia. Meristö (1991) 
on luettuna jollain tasolla, mutta en tähän kohtaan muista kaikkia yksityiskohtia.

Kysymys: Voiko skenaarioilla haarukoida tulevia mahdollisia evolutionaarisia 
muutoksia?

Näin jälkikäteen voi arvioida Iranin ja muiden maiden tilannetta vuosien 2011-2017 aikavälillä.

Iran → tehty sopimus ydinohjelmasta.
Pakistan → edelleen vaikea liittolainen Yhdysvaltojen kannalta.
Israel → edelleen liittolainen Yhdysvaltojen kannalta, mutta Israelin sisällä on oma 
poliittinen vääntönsä.
OPEC → heilläkin on omat ongelmansa edelleenkin.
Yhdysvallat → sisäpolitiikka vaikuttaa edelleenkin voimakkaasti ulkopolitiikkaan.

Kirjoitushetkellä on tiedossa eri maissa tapahtuneet mielenosoitukset (ns. arabikevät), joiden 
jälkeen on joissain maissa alkanut sisällissota. Tunnetulla tavalla Libyan suunnassa Muammar 
Gaddafi syrjäytettiin väkivaltaisesti, minkä jälkeen Libya on jakaantunut erilaisten ryhmien 
alueiksi. Syyriassakin on sota, mutta Syyrian nykyistä johtoa ei ole syrjäytetty väkivaltaisesti.

Väittämä: Jonkin maan hallinnon kaataminen sotilaallisella voimalla aiheuttaa (aina?) 
erilaisia uusia ongelmia.

Toisaalta voi todeta, että joissain maissa voi olla laajojakin mielenosoituksia maan hallintoa 
vastaan. Tosin täältä kaukaa Suomesta on aina vaikea arvioida yksittäisen maan mielenosoituksien 
syitä ja seurauksia. Turvallisesti voi todeta, että ymmärrys eri maista on puutteellista.

Väittämä: Jonkin maan laajatkin mielenosoitukset pitäisi ymmärtää oikein oikeassa 
asiayhteydessä.
Väittämä: Me ulkopuoliset emme ymmärrä oikein eri maiden mielenosoituksia.
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SL 573. Vaalien valvonnasta jotain

SL 573.1. Merkintä 535 / 18.12.2011: Vaihtoehtokanavat / 2 / 
Venäjä ym.

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_535

Ohessa on linkkejä vastakkaisista näkökulmista.

RT: Venäjä-uutisoinnissa vääristellään tosiasioita.

Yhdysvallat - senaatti: ihmisoikeudet ja demokratia uhattuna Venäjällä.

STRATFOR: Venäjä pyrkii järkyttämään Yhdysvaltojen ja Euroopan suhteita.

RT:n uutinen on täysin oikeutettu: jos uutisoidaan Venäjältä, niin tosiasioiden pitäisi olla oikein.

Nythän RT:n pätkä osoittaa, että uutisten taustakuvituksena on ollut KREIKAN mielenosoituksia 
eikä VENÄJÄN mielenosoituksia.

AIKA noloa - esim. jossain pätkässä ei ole näkyvissä kyrillisiä kirjaimia vaan kreikkalaiset 
kirjaimet.

Sitten on tuo senaatin kuuleminen tietysti.....katsoin ensimmäisen ns. asiantuntijan lausunnon.

Arvosteluna on tietysti, että:

* vaalit eivät olleet rehelliset
* vaaleihin liittyi erilaisia väärinkäytöksiä
* uutisvälineet olivat uhattuina
* vaalien tulos on kyseenalainen
* mielenosoitukset ovat perusteltuja.

Kaikki tuo on tietysti perusteltua mielipidettä - ei siinä mitään.

Kyseessä on ollut mediaoperaatio, koska taustakuvituksissa ei näytetä Venäjän mielenosoituksia, 
vaan Kreikan mielenosoituksia ja Venäjän mielenosoituksia irrotettuna asiayhteydestään

Tässä kohtaa on hyvä mennä seuraavalle www-sivulle:

Observation of State Duma elections in the Russian Federation 
http://www.osce.org/odihr/elections/Russia/84320

OMA mielipide on, että vaalien tarkkailussa pitäisi olla ehkä enemmän koordinaatiota.
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NYTHÄN yhtä äänestyspaikkaa saattoi vahtia useampi taho, ja toisaalta jotkut äänestyspaikat jäivät
ilman tarkkailua. ELI parempi tietysti olisi, että vaaleja tarkkailtaisiin useammalla äänestyspaikalla.

ONGELMA on tietysti koordinaatiossa, koska esimerkiksi tiedotusvälineet eivät pidä, että heitä 
määräillään.

Mutta kuvitellaan nyt, että esim. Suomesta olisi ollut joku median seuranta esim. parilla 
äänestyspaikalla. ELI esim. MTV3:n ja YLE:n kuvausryhmät olisivat olleet eri äänestyspaikoilla 
ainoana median edustajana. Näin olisi saatu kaksi äänestyspaikkaa hoidettua ilman suurempaa 
meteliä, ja olisi saatu mukavaa tilannekuvaa sekä äänestäjien haastattelua sopivalla etäisyydellä 
äänestyspaikan ulko-ovesta.

JOS yhdellä äänestyspaikalla meuhaa viisi tiedo(s)tusvälineiden ryhmää, niin voi kysyä homman 
mielekkyyttä.

Vastaavalla tavalla muutkin ulkomaiset mediat olisi pitänyt levittää eri äänestyspaikoille niin, että 
yksi media olisi ollut yhdessä paikassa.

EHKÄ on niin, että ulkopuolisille tarkkailijoille ei ole saatu sovittua selkeää paikkaa esim. 
istumapaikoille ja kuvauspaikoille.

Tästä palautuu mieleen yhdet [seurakuntavaalit], joissa olin Puolueen edustajana vahtimassa 
ääntenlaskentaa. Meillä oli tietty paikka, ja siinä istuttiin kunnes ääntenlaskenta oli selvä. 
Ääntenlaskennan jälkeen sai kyllä katsella läpi esim. hylättyjen äänestyslippujen kasaa.

ONGELMA on tietysti koordinaatio, ja eri osapuolten kokema arvostus, ja määrätty koordinaatio 
tietysti koettaisiin nöyryyttävänä.

VÄITTEENI: paremmalla koordinaatiolla olisi saatu levitettyä valvontaa useammalle 
äänestyspaikalle.

Samaa voisi suositella Suomeenkin, jolloin tiedotusvälineiden edustajat voisi ripotella ennalta 
arvottuihin paikkoihin. Sitten ns. muut vaalitarkkailijat voisi ripotella edelleen ennalta arvottuihin 
paikkoihin.

Mutta tämä on yksittäisen ihmisen purnausta ilman laajempaa vaikutusta.

SL 573.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

Suomalaiselta kannalta voi todeta, että erilaisten vaalien tulos saadaan selville yhden illan aikana.

Oman arvion mukaan jotkut ulkomaiset vaalitarkkailijat ja tiedotusvälineiden edustajat voivat 
hämmästellä näin nopeaa ääntenlaskentaa. Joissain maissa lopullisen tuloksen julkistus voi kestää 
useamman päivän.

Lopuksi täytyy todeta, että olen sähköisen äänestyksen vastustaja. Esimerkiksi Suomeen ei 
kannattaisi järjestää täysin sähköisiä vaaleja, koska sähköiseen äänestykseen liittyy isoja 
käytännöllisiä ja periaatteellisia ongelmia.
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SL 574. Aina vain jatkuva sotatila

SL 574.1. Merkintä 536 / 20.12.2011: IRAN - kovat otteet?? / 
Ron Paul / XII

20. joulukuuta 2011
536 / 20.12.2011: IRAN - kovat otteet?? / Ron Paul / XII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_536

Tässä viikolla uutisoitiin, että IRAN on saanut alas Yhdysvallat-lähtöisen miehittämättömän 
lentolaitteen.

Tästä lentolaitteesta on riittänyt monenlaista mediamekastusta koko viikoksi, mistä on ohessa 
muutama linkki.

Ohessa pätkiä aiheesta ja vähän IRAN/IRAK-asiaa yleisesti.

Ron Paul esiintyy muutamassa jutussa - joko suoraan aiheena tai sitten sivulauseissa.

Kuten näkyy jutuista, niin Yhdysvallat EI LÄHDE Irakista mihinkään, koska ns. tavalliset sotilaat 
korvataan palkkasotureilla.

Tietystikin palkkasoturit ovat kalliimpia kuin ns. tavalliset sotilaat, koska palkkasotilaat 
työskentelevät yksityisille yrityksille.

Yhdessä pätkässä pari mieshenkilöä puhuu toistensa päälle tavalla, joka suomalaiselle katsojalle ei 
ole kovin mielekästä, koska suomalaisessa yhteydessä yksi puhuu kerrallaan.

NO-JOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOO-oooooo.

Sitten on yksi pätkä Jay Lenon vetämästä ohjelmasta, jossa viihteellisen meuhaamisen seassa pitää 
puhua lyhyesti kova asia. Tällä kertaa vieraana on - yllättäen - Ron Paul.

JUSTIIIIIIIIIINSA-jus-ja-silleennnn........

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yhdysvallat-kultamaassa aiheutti paljon keskustelua, että Obama olisi jopa nöyristellyt IRANia tai 
jopa pyytänyt anteeksi IRANilta.

Tarinan opetus: turha odotella julkisia ulkopoliittisia anteeksipyyntöjä mistään suunnasta 
Yhdysvallat-demokratiaa, koska mikä tahansa "nöyristely" aiheuttaa vakavan sisäpoliittisen kriisin.

5146

5147

5148

5149

5150

5151
5152
5153
5154
5155
5156
5157
5158
5159
5160
5161
5162
5163
5164
5165
5166
5167
5168
5169
5170
5171
5172
5173
5174
5175
5176
5177
5178
5179
5180
5181
5182
5183
5184
5185
5186
5187
5188
5189
5190
5191
5192

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_536


133 / 718

Mitt Romneyn kirjan otsikko olikin seuraava: "No Apology: The Case for American Greatness".

JOS on kokenut väärää kohtelua heidän suunnastaan, niin paras tapa on hoitaa asia hiljaisesti 
piilossa tiedo(s)tusvälineiltä, ja jättää julkinen mekastus vähemmälle.

Tietysti tämä on äärimmäisen vaikeaa toteuttaa käytännössä, ja tosiasiallisesti jokainen väärä 
kohtelu aiheuttaa valtavan metelin väärän kohtelun kokeneessa osapuolessa, mikä taas aiheuttaa 
ihmetystä Yhdysvalloissa: "Miksi he vihaavat meitä?".

Eli vastaavalla tavalla Pakistanissa oli todella vaikea olla hiljaa väärin kohdistuneesta sotilaallisesta 
iskusta, jossa kuoli kasa Pakistanin sotilaita.

Tietyllä tavalla Pakistanin tilanne odotti vain pientä tuuppausta, jotta kansa sai kunniallisen syyn 
mennä kaduille osoittamaan mieltä Yhdysvaltojen armeijan väärinkäytöksiä vastaan.

ELI käytännössä kenen tahansa Pakistanin poliitikon olisi ollut vaikea sanoa seuraavaa: 
"Keskustelemme luottamuksellisesti asiasta Yhdysvaltojen edustajien kanssa erittäin hyvässä 
yhteisymmärryksessä ja pyrimme luonnollisesti estämään vastaavan vahingon toistumista - emme 
ole tietenkään täydellisiä ja pyrimme luonnollisesti estämään vastaavan toistumisen jatkossa".

Eli käytännössä Pakistanin edustajien olisi pitänyt pyytää anteeksi omaa tuhmuuttaan ja 
tyhmyyttään.

Todella vaikeaa käytännössä........

Jaa-a.

OLISI todella(kin) "mielenkiintoista", jos vastaava väärin kohdistunut isku kohdistuisi esimerkiksi 
Suomen, Ruotsin, Tanskan ja Norjan sotilaisiin lyhyellä aikavälillä tai yhtä aikaa. Tästä aiheutuisi 
melkoinen sekasotku, koska näiden Pohjoismaiden pitäisi sovitella yhteen lausuntojaan, samalla 
pitää yllä hyviä suhteita Yhdysvaltoihin, ja tyynnytellä samalla kotimaisia kovankin luokan 
lausuntoja.

Esim. yhteisen tutkintakomission asettaminen pitäisi hoitaa tyylikkäästi ja ilman vakavia 
ulkopoliittisia vahinkoja.

SL 574.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

Eri puolilla maailmaa on ollut mielenosoituksia erilaisten sotien aloittamiseen liittyen. Aikanaan 
Irakin sotaa vastustettiin eri puolilla maailmaa. Kirjoitushetkellä voi todeta sotien määrän 
lisääntyneen vuoden 2011 jälkeen; esimerkiksi Jemen on yksi uusimmista kriisipesäkkeistä. 
Käytännössä aseisiin käytetään nykyisin aivan uskomattomia summia rahaa.

Väittämä: Aina on mahdollista aloittaa uusia sotia nykyisten sotien lisäksi.

Kysymys: Koska tulee vastaan raja kaikkien sotien yhteenlasketulle määrälle?
Kysymys: Onko/olisiko mahdollista päättää edes joitain sotia?
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SL 575. Datan ja tekniikan avoimuudesta

SL 575.1. Merkintä 537 / 20.12.2011: Data ja tekniikka haluaa 
avoimeksi

20. joulukuuta 2011
537 / 20.12.2011: Data ja tekniikka haluaa avoimeksi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_537

Ohessa on melkoinen linkkilista, ja niiden yhdistäminen toisiinsa vaatii jälleen 
erikoista/kummallista ajattelua.

Ensinnäkin lääketiede on edistynyt taas jonkin verran, koska mahdollisesti Alzheimerin tautia voisi 
ennakoida yksinkertaisella verikokeella. Toisaalta keinoveri on taas askeleen lähempänä, mutta 
lopullinen totuus keinoverestä ei ole vielä valmis, ja keinoveren oikea tuottaminen on vielä 
vuosikausien hanke, jossa tulee välillä raskaita pettymyksiä.

Toisaalta sekä tuulivoimassa että ydinvoimassa on ollut omat haasteensa, koska tuulivoima on 
edelleen riippuvainen tuulennopeudesta, ja toisaalta Suomen uusimman (Olkiluoto-3) ydinvoimalan
rakentaminen on kohdannut jälleen uusia ongelmia.

Toisaalta tietotekniikka on jälleen osoittanut uusia ongelmia ja uusia mahdollisuuksia.

Toisaalta suuri osa väestöstä ei ole edes käynyt Internet-palveluissa ja toisaalta osalle väestöstä 
Internet-palveluista on tullut esim. televisiota käytetympi järjestelmä.

Esim. pilvipalvelut, tabletit, internet-TV ovat kehittyneet niin nopeasti, että osa 
tietotekniikkayhtiöistä ei yksinkertaisesti pysy mukana. Samaan aikaan rikolliset keksivät jatkuvasti
uusia hyökkäystapoja uusiin ja vanhoihin tekniikoihin.

Toisaalta on esimerkki 35 vuotta vanhasta datasta, joka onkin digitoitu, ja tämä on johtanut 35 
myöhemmin uusiin tilanteisiin.

Sitten on esimerkki digitointiin liittyvästä oikeudenkäynnistä, eli Manning-tapaus, jossa epäillään 
yhden henkilön vuotaneen valtavan kasan digitoitua aineistoa Wikileaks-palveluun.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

ON ehkä tullut aika tunnustaa, että mikä tahansa digitoitu aineisto on vaaranalainen leviämään 
minne tahansa milloin tahansa ilman mitään ennakkovaroitusta.

Eli esimerkiksi tiedustelujärjestelmiin digitoitu data on vaaranalaista leviämään digitoijan tahdon 
vastaisesti.
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ELI salassa pidettävää aineistoa ei pidäkään edes yrittää digitoida tai sitten digitoitu aineisto on 
pidettävä kaikkien tietoverkkojen ulkopuolella.

Tähän olen kiinnittänyt lausunnossa 25 (EDK 4).

En tiedä miten tämän käytännössä rakentaisi, mutta ilmeisesti tiedustelujärjestelmissä pitäisi olla 
kaksi erillistä verkkoa.

Ensimmäinen verkko olisi ilmeisesti täysin suljettu ja sen käytettävyydestä tingittäisiin hyvin 
paljon, eli pitäisi palata monta askelta taaksepäin käytettävyydessä.

Toinen verkko ilmeisesti olisi yhteydessä ulkomaailmaankin, mutta taas vastaavasti siinäkin olisi 
hyvin paljon rajoitteita.

Ilmeisesti kaikki levykejärjestelmät, esim. USB/DVD/CD/jne., olisivat keskitettyjä, ja lisäykset 
järjestelmiin tapahtuisi vain harvoissa paikoissa.

Ilmeisesti näppäimistötkin pitäisivät olla hyvin alkeellisia, ja esimerkiksi "Print Screen" -toiminta ei
näppäimistössä olisi ollenkaan.

Tässä on hyvä palauttaa mieleen seuraava www-sivusto: 
Top Secret America - A Washington Post Investigation.

ELI on menty juuri päinvastaiseen suuntaan: uusia ja uusia verkotettuja ihmemaailmoja on 
rakennettu täysin hallitsemattomasti ilman mitään rajoitteita.

KUN näitä verkotettuja ihmemaailmoja käytetään perustuen siviilitekniikkaan, niin selvää on, että 
niissä on paljon aukkoja. Ja satojen tuhansien käyttäjien joukosta löytyy monenlaista porukkaa.

TOISAALTA on tietysti vaikea rakentaa suljettua järjestelmää, koska järjestelmään pitäisi kohdistaa
paljon erilaisia hyökkäyksiä, jotta voitaisiin varmentua sen toimivuudesta.

JA kuten linkkikokoelma osoittaa, niin siviilitekniikoissa on koko ajan jatkuvia ongelmia, ja 
erilaiset hyökkäykset, virheet, hitaudet, käytettävyysongelmat, viivästymiset, kaatumiset, 
tietovuodot, ylivuodot, ylösajot, alasajot, jne. muodostavat niin monimutkaisia verkkoja, että 
tosiasiallisesti kukaan ei enää pysy kaikkien ongelmien perässä.

Toisaalta linkkikokoelma osoittaa erilaisia onnistumisia ja tekniikan erittäin nopeaa leviämistä 
joissain tapauksissa.

Loppujen lopuksi päädytään siihen, että ihmisen fyysinen tekniikka ja ihmisen henkinen tekniikka 
ei enää pysy teknisen kehityksen mukana.

Eli unettomuusongelmat, moniajon harha ja järjestelmien mieletön monimutkaisuus ajaa ihmisiä 
kasaantuviin ongelmiin.

NIIN - MITÄ UUTTA ??????????
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ON käytännössä alistuttava siihen, että kaikki tietotekniikkaan liittyvä pyrkii avautumaan joko 
vapaaehtoisesti tai pakotetusti: tekniikka, data, informaatio, käyttö, ongelmat, ratkaisut, jne.

Jokaisen yhteisön on päätettävä, että missä kohtaa pyritään perustamaan oma tekniikka sellaiseksi, 
joka kestää minkä tahansa avautumisen - pakotetun tai vapaaehtoisen.

Vastaavasti suljetuksi tarkoitetuissa järjestelmissä pitää vakavasti pohtia, että voiko järjestelmä edes
perustua ratkaisuun, jossa käytetään avointa tietoverkkoa.

SL 575.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

Oma tietotekniikan seuranta keskittyy erityisesti avoimien tietoteknisten ratkaisujen seurantaan, 
esimerkiksi avoin data ja avoimet ohjelmat ovat seurannan kohteita.

Tämän perusteella olen kehittänyt seuraavan taulukon. Nyt voi todeta tietysti, että taulukko ei ole 
mikään lopullinen totuus, vaan sisältää vain yhden tietotekniikasta kiinnostuneen henkilön esitystä
tietotekniikan sisällöstä. Avuksi taulukko voi olla kuvattaessa nykyistä tietotekniikan tilannetta 
jossain yhteisössä. Jokaisesta taulukon soluun voi laittaa erilaisia tietoja yhteisön käyttämän 
tietotekniikan eri osa-alueilta. Lisäksi voi tehdä huomion, että eri toimintoihin (järjestelmän osiin) 
liittyy eritasoisia omistuksen, sopimuksien ja jäsenyyksien yhdistelmiä. Lisäksi eri standardeilla on 
erilaisia avoimuuden asteita.

Omistus
Jäsenyys
Sopimus 

Standardit AVOIN SULJETTU

1. Laitteisto

2. Käyttöjärjestelmä

3. Ohjelmat

4. Tietomalli / Käsitemalli

5. Tiedosto

6. Tietokanta

7. Viestintä

8. Haku / Liittymä

9. Lisäys / Liittymä

10. Poisto / Liittymä

11. Muutos / Liittymä

Eli taulukon perusteella voi rakentaa erilaisia avoimia ja suljettuja yhdistelmiä.

Taulukon asian voi esittää vielä kuvana.
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OHJELMA

KÄYTTÖ-
JÄRJESTELMÄ

PROSESSORI
(laitteistot)

DATA (malli)

dokumentti
tietokanta

LISÄYS
(näyttö)
(liittymä)

MUUTOS
(näyttö)
(liittymä)

HAKU
(näyttö)
(liittymä)

POISTO
(näyttö)
(liittymä)

Käytännössä vaikein osa tietoteknistä järjestelmää on ohjelman kehittäminen (eniten yhteyksiä). 
Itse olen esittänyt seuraavaa laajinta mahdollista ratkaisua:

• tilaava yhteisö omistaa kaiken laitteiston
• käyttöjärjestelmät ovat mahdollisuuksien mukaan avoimia käyttöjärjestelmiä
• tilaava yhteisö mahdollisesti omistaa kaikki järjestelmän ohjelmat
• mahdollisuuksien mukaan ohjelmistot ovat avoimia ohjelmia
• tilaava yhteisö huolehtii tietomallista / käsitemallista
• tilaava yhteisö omistaa tiedostot
• tilaava yhteisö omistaa datan tietokannoissa
• tilaava yhteisö omistaa tietokannat
• mahdollisuuksien mukaan tietokannat ovat avoimia ohjelmia
• mahdollisuuksien mukaisesti käytetään koko ajan avoimia standardeja
• haku, lisäys, muutos ja poisto perustuvat mahdollisuuksien mukaisesti avoimiin

ratkaisuihin.

Selvää on, että tilaavassa yhteisöissä on jo aiemmin sidottu toimintaa kiinni erilaisiin tietoteknisiin 
järjestelmiin, jotka voivat olla täysin avoimia tai täysin suljettuja. Harva yhteisö voi nykytilanteessa
aloittaa täysin uudesta tilanteesta ilman mitään rajoituksia. Tämä vuoksi voi todeta, että matka 
laajimpaan mahdolliseen ratkaisuun voidaan tehdä vähitellen eri vaiheessa useamman vuoden 
aikajaksona aina osajärjestelmien muutoskohdissa.

Väittämä: Tietotekniikassa voisi suosia mahdollisuuksien mukaan avoimia ratkaisuja.
Väittämä: Kannattaa käyttää monessa käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia.
Väittämä: Monet meistä eivät tiedä avoimien ja suljettujen ratkaisujen eroja.
Väittämä: Siirtyminen suljetuista ohjelmista avoimiin ohjelmiin pitää tehdä hallitusti 
pieninä osakokonaisuuksina – esimerkiksi toimisto-ohjelmissa siirtymät suljetuista 
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ratkaisuista (esim. Microsoft Office) kannattaa tehdä hallitusti tietokone kerrallaan 
(esim. LibreOffice).

Varsinaisessa merkinnässä (537) pohdin erilaisia suljettuja että avoimia verkkoja. Nyt nykyinen 
tietoverkko on tietysti avoin eri tavoin. Ongelmaksi on muodostunut erilaiset kriittiset järjestelmät. 
Mahdollisesti omat pohdinnat avoimesta ja suljetusta verkosta voi olla vaikeasti toteutettava eri 
syiden vuoksi.

Aikanaan Suomessa oli Kauhajoen kouluampuminen. Käsitin yhdestä keskustelusta, että 9 VIRVE-
verkkoa käyttivät tässä yhteydessä hyvin rajatut sidosryhmät. Oman arvion mukaan 
matkapuhelinverkko on voinut kaatua laajaan soittomäärään.

Kysymys: Millaisia olisivat avoimen ja suljetun tietoverkon yhdistelmät?
Kysymys: Onko kehitettävä julkisia määritelmiä (standardeja myös?) suljetulle 
tietoverkolle?

DATA
järjestelmä 1

DATA
järjestelmä 2

KOMM

LISÄYS
HAKU
MUUTOS
POISTO

KOMM

LISÄYS
HAKU
MUUTOS
POISTO

KOMM

NÄYTTÖ
(liittymä)

NÄYTTÖ
(liittymä)

välittäjä välittäjä välittäjä välittäjä välittäjä välittäjävälittäjä

1 1 223 3

Lisäksi täytyy todeta eri yhteyksissä käytettävät välittäjät eri järjestelmien välillä. Erilaisia verkkoja
saattaa olla monenlaisia sekä suljettuna että avoimina ratkaisuina.

Kysymys: Miten pitäisi turvallinen ratkaisu, jossa eri välittäjät tarjoaisivat turvattuja 
palveluita?

9 https://www.erillisverkot.fi   → Virve-verkko toimii tämän yhteisön alaisuudessa
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SL 576. Unelmien ja totuuden ristiriidoista

SL 576.1. Merkintä 538 / 20.12.2011: Unelmat <=> Totuus / Ron 
Paul / XIII

20. joulukuuta 2011
538 / 20.12.2011: Unelmat <=> Totuus / Ron Paul / XIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_538

Väestön jakaantuminen erilaisiin ryhmiin on mielenkiintoinen ilmiö, koska tosiasiallisesti yksi 
henkilö voi kuulua useampaan erilaiseen ryhmään yhtä aikaa.

Tässä kohtaa palautamme mieleen seuraavan Wikipedia-artikkelin:
VALS ("Values, Attitudes and Lifestyles").

Tämä VALS-idea tuli vastaan Adam Curtisin dokumentissa, jolloin osoitettiin erilaisten 
elämäntyyliryhmien olemassaolo, vaikka käytännössä elämäntyylit jakaantuvat vielä ikäryhmittäin.

Ohessa on outo linkkikokoelma, jonka yhdistäväksi tekijäksi laitetaan elämäntyyli, politiikka ja 
uskonto.

Uskonnosta esimerkkinä on hindulaisuus ja sikhismi Yhdysvalloissa, joita voi pitää hyvällä tahdolla
länsimaisessa yhteydessä vähemmistöuskontoina. Kummallekin ryhmälle on vähitellen 
muodostunut oma lobbausryhmänsä, koska kummallakin uskonnolla on tarvetta pitää Yhdysvallat 
uskonnollisesti suvaitsevaisena kansakuntana.

Toisaalta osoitetaan, että raiskaukset/raiskausyritykset, tulottomuus/hyvätuloisuus ja uskonto 
yhdistettynä toisiinsa saa väestön jaettua hyvinkin kummallisiin ryhmiin.

Miten maailmaan suhtautuu hyvätuloinen/köyhä sikhi/hindu, joka sattuu asumaan jossain 
länsimaassa, mutta kuitenkin kohtaa arkipäivän rasismin?

Toisaalta on mielenkiintoisia lukuja rikkaimman prosentin mielipiteistä.

TOISAALTA on mielenkiintoinen vertaus siihen, että Perussuomalaisissa on änkyröiden ja 
maltillisten välinen suhde aina altis muuttumaan eri vaaleissa.

Itse asiassa jokaisessa puolueessa on omat änkyrät ja maltilliset, ja jokainen puolue voi vuotaa 
toiseen puolueeseen, ja tämä on ikuista tasapainottelua julkisuuteen yritettävän 
mielikuvamarkkinoinnin suhteen.

ERO Suomeen on, että Yhdysvaltojen väestö on satoja miljoonia, jolloin jokaisessa puolueen 
sisäisessä ryhmässä - änkyrät ja maltilliset eri suhteissa - voi olla kymmeniä tuhansia ihmisiä.
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Kuten oheisista linkeistä näkyy, niin republikaanien sisällä on Mitt Romneyn edustamia 
mormoneja, ja toisaalta Ron Paulin edustamia republikaaneja.

Toisaalta Amerikkalainen Unelma on joillekin tosiasiallisesti täyttä haavekuvaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NO - Suomikin alkaa olla moniulotteinen maa, jossa väestöä voi jakaa useisiin erilaisiin 
ryhmittymiin, jotka ovat osasta päällekkäisiä.

Tämän vuoksi ehdotukset monipäiväisistä kutsunnoista ovat kannatettavia, koska tällöin voitaisiin 
käydä läpi paljon tarkemmin yksittäisen asevelvollisen tilannetta.

JOS henkilö on jo valmiiksi velkakierteessä, niin suoritettava asevelvollisuus ei välttämättä paranna
tilannetta.

Lisäksi fyysinen kunto olisi hyvä olla tiedossa jo ennen asevelvollisuuden suorittamista, niin ei tule 
raskaita epäonnistumisia sijoituksissa eri aselajeihin.

Joillekin henkilöille voisi olla parempi, että olisi erilaista elämäntilanteen parantamisen konsteja 
ennen asevelvollisuuden suorittamista.

JOHTOPÄÄTÖS: yksiulotteisten ratkaisujen aika on Suomessakin ohi - halusimmepa tai emme.

NO - mitä uutta tuossa oli???

Poliittinen retoriikka suosii yksiulotteisuutta, joten tässä on selvä ristiriita luonnollisestikin.

Tietystikin tämä tekee Yhdysvallat-seurannasta haasteellisempaa ja toisaalta mielenkiintoisempaa, 
koska jokaisen poliittisen lausunnon kohdalla voi käydä hyvin erilaisten ryhmittymien vastinetta 
yksittäiseen lausuntoon.

SL 576.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

Oman arvion mukaan suurin osa meistä haluaa elää rauhallista elämään omien läheisten kanssa 
riippumatta henkilön kannattamasta uskonnosta.

Käytännössä erilaisten uskonnollisten ryhmien on pitänyt perustaa länsimaihin omia etujärjestöjä, 
koska ei-länsimaiset uskonnot ovat todellisuutta ympäri maailmaa. Suomessa on 10 oma sivusto 
erilaisten uskontojen esittelyyn, ja tämän kautta voi päästä suomalaisten uskonnollisten yhteisöjen 
www-sivuille.

Uskonto on vain yksi ryhmä, minkä lisäksi on mahdollista olla muidenkin ryhmien jäsen samaan 
aikaan. Osaksi ryhmien jäsenyys voi olla nimellistä, jolloin osa yhteisön jäsenistä haluaa osoittaa 
yleisen tukensa toiminnalle ilman omaa toimintaa. Tämä on tilanne monessa järjestössä.

10 http://www.uskonnot.fi/yhteisot/  , Uskonnot Suomessa – yhteisöt
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Käytännössä ei ole mitään rajaa yksittäisten yhteisöjen hierarkiaan. Suomessa meille on tuttua 
liittotaso, piiritaso ja yhdistystaso erilaisten yhteisöjen toiminnan hallinnollisena ratkaisuna.

Eri puolueissa on omat änkyränsä, ja suhde voisi olla vaikka 1/6 tai 1/4 verrattuna 
kokonaisjäsenmäärään. Eli tämän vuoksi erilaisten hallituspuolueiden sisällä (esim. 1/6 tai 1/4) voi 
olla julkista arvostelua tai ryhmän sisäistä arvostelua eri syistä johtuen.

Varsinaisessa merkinnässä pohdin äänen useamman päivän kutsuntoja. Käytännössä voi olla hyvin 
vaikeaa järjestää monipäiväisiä kutsuntoja. Itse olen pohtinut, että kutsunta-asioita varten voisi olla 
lääkäreitä, jotka tekisivät tarkempaa tutkimusta jo ennen kutsuntoja. Mahdollisesti kutsuntalääkäri 
voisi määrätä erilaisia kokeita ja muita toimenpiteitä kutsuntoja varten. Näin EHKÄ saataisiin 
karsittua jo kutsuntavaiheessa edes osa henkilöistä, jotka saattavat oikeasti keskeyttää aseellisen 
palveluksen eri syistä.

Väittämä: Eri puolueiden sisällä on jatkuvaa keskustelua (esim. 1/6 jäsenistä) oman 
puolueen valitsemien linjojen (esim. 5/6 jäsenistä) vuoksi.
Väittämä: Suomenkin väestössä on hyvin erilaisia ryhmiä.
Väittämä: Yksiulotteiset poliittiset ratkaisut eivät oikein tahdo toimia.
Väittämä: Aivan kaikissa tilanteissa emme käyttäydy rationaalisesti.

Nykyisin suomalainen asevelvollisuuskoulutus on joukkotuotantoa. Itse olen käsittänyt eri uutisten 
perusteella, että Puolustusvoimille riittää vain tietty osa ikäluokasta. Käsitin Wikipedia-artikkelista, 
että nykyinen reservi on n. 280 000 sotilasta.

Kysymys: Miten kutsuntoja pitäisi kehittää, jotta palvelukseen ei siirtyisi henkilöitä, 
jotka kuitenkin keskeyttävät palveluksen eri syistä johtuen?
Kysymys: Pitäisikö kehittää kutsuntoihin keskittyvät kutsuntalääkäreiden virat?
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SL 577. Mitä kannattaisi soveltaa Suomeen / Vaalit

SL 577.1. Merkintä 539 / 20.12.2011: Suomen aloittelijat / Ron 
Paul / XIV

20. joulukuuta 2011
539 / 20.12.2011: Suomen aloittelijat / Ron Paul / XIV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_539

Ron PAUL -kampanja laittoi liikkeelle pari YouTube-videota.

KERRATAAN NYT VIELÄ KERRAN: Ron Paul ei välttämättä pääse republikaanien ehdokkaaksi.

KERRATAAN NYT VIELÄ KERRAN: mielenkiintoista on, että kuinka paljon Ron Paul ja hänen 
ns. seuraajat saavat käännettyä republikaanisen puolueen isoa koneistoa.

JOS hän ei pääse ehdokkaaksi, niin ei hän mihinkään häviä kannattajineen.

ELI hän ja hänen kannattajansa voivat pitää yllä erilaisia politiikoiden vaihtoehtoja ns. 
republikaanisesta oppositiosta.

Tulee mieleen Perussuomalaiset rp.

Vuosi 2016 on kuitenkin vain yhden vaalikauden päässä. MITÄ jos Ron PAUL vetää mukanaan 
Timo Soinin tavoin kokonaisen leegion täysin uusia ihmisiä ns. valtavirran ulkopuolelta - eli heidän 
(Yhdysvaltojen) kongressiin???

Ohessa on kolme videopätkää.

ENSIMMÄINEN (1) on pätkä osallistumisesta hänen kampanjaansa - eli soittokierrokset 
mahdollisten äänestäjien keskuuteen.

Videopätkässä on muutama otos, jossa on huoneita täynnä ihmisiä soittamassa vaaleihin liittyviä 
puheluita.

Voisiko vastaava puhelinsoittokampanja toimia Suomessa? - En tiedä vastausta.

Mahdollisesti Suomen tietosuojalainsäädännöt tulevat vastaan, ja puhelinnumerotietokannat eivät 
ole niin helposti käytettävissä. Näyttää siltä, että Ron PAUL -kampanja on saanut jostain käyttöönsä
puhelinnumerotietokannat, jotka on liitetty heidän omaan tietojärjestelmäänsä.

Toisekseen voisi ottaa esimerkiksi RSS-syötteet, joita on saatavissa seuraavista osoitteista:
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Ron Paul - Facebook-seinä - http://www.facebook.com/feeds/page.php?
id=6233046685&format=atom10 
Ron Paul - Revolution PAC – [linkki ei toimi enää]
Ron Paul .com - http://feeds.feedburner.com/RonPaulcom
Ron Paul 2012 - videoita - [linkki ei toimi enää]
Ron Paul 2012 | Sound Money, Peace and Liberty - [linkki ei toimi enää]
Ron Paul 2012 Forums - Liberty Forest Forums - 
http://www.ronpaulforums.com/external.php?type=RSS2

Lisäksi vielä luonnollisesti Twitter-syötteet.

Tällä hetkellä saan helposti tietoon Ron Paulin kampanjan aikataulun, mainokset ja muut 
seurantamahdollisuudet.

Vastaavasti Suomen yhteydestä seuraan viiden suomalaisen pääehdokkaan (Haavisto, Niinistö, 
Lipponen, Soini, Väyrynen) blogia, ja kyllä hiljaista on. Muutama hikinen blogimerkintä silloin 
tällöin, eikä juurikaan muuta merkittävää tiedo(s)tusta.

Ja Yhdysvallat pitää presidentinvaalinsa vasta marraskuussa 2011, ja Ron PAUL -kampanja on jo 
täysillä matkassa.

TOINEN (2) pätkä on heidän uusin mainos.

KOLMAS (3) pätkä tuli noiden RSS-syötteiden kautta tiedoksi. ELI suosittu koomikko kiinnittää 
huomiota ilmeiseen seikkaan: Ron PAUL on valtavirran media(virran) hylkimä.

Establishment - hieno sana kyllä, mutta miten suomentaisi???

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

SUOMESSA OLLAAN TÄYSIÄ ALOITTELIJOITA !!!!!!!!!!!!

JOS otetaan esimerkiksi tuo puhelinsysteemi, niin tässä voisi järjestää koti-iltoja, jossa parhaiten 
tietokonetta osaava luettelisi puhelinnumeroja ja iskisi aina kyseisen numeron käsitellyksi.

Esim. 3 000 000 soittoa jaettuna 5 000 kannattajalle = 600 puhelua lärviä kohden.

Sitten 600 puhelua jaettuna esim. 30 päivälle = 20 puhelua per lärvi per päivä.

Totta kai jokainen kokee luurikammoa, mutta tämä hoituisi nimenomaan koti-illoilla, kun 
osaavimmat näyttäisivät mallia homman hoitamisesta. KUN on tarpeeksi monta puhelua kuunnellut,
niin huomaa homman helppouden.

Ja esimerkiksi kaikki puolueiden jäsenet pitäisi soittaa läpi ilman muuta ensi tilassa.

Esim. 10 000 jäsentä => 10 soittajaa => 1 000 soittoa => 100 soittoa per päivä => 10 päivää.
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Luvut vaikuttavat suurilta, mutta rutinoitunut soittaja pystyy hoitamaan tosi paljon soittoja per 
päivä. Esim. tuo 10 000 voi sisältää kaikkien osastojen johtokunnat ja muuta keskeistä puolueen 
järjestökoneiston väestöä, eli heidät pitäisi saattaa osalliseksi kaikki oleellisia tiedo(s)tuslistoja yms.

Lopputulos: SUOMESSA OLLAAN TÄYSIÄ ALOITTELIJOITA !!!!!!!!!!!!

SL 577.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

Ainakaan vielä en ole törmännyt suomalaiseen ratkaisuun koti-illoista, jossa useampi henkilö 
hoitaisi puheluita vaaleja varten. Tietysti vastaan tulee rahoitus, koska kaikki puolueen kannattajat 
eivät halua maksaa kymmenien eurojen puhelinlaskuja

Mahdollisesti suomalaisen puhelintietokannan digitaalinen käyttö voi olla tietoturvasyistä 
ongelmallista. Käytännössä jonkin ehdokkaan käyttämän oman järjestelmän ja puhelintietokannan 
yhteistyö ei ehkä ole mahdollista Suomessa. En ole selvittänyt tarkemmin.

Näin jälkikäteen voi todeta Ron Paulin hävinneen Yhdysvaltojen republikaanisen puolueen 
esivaalit. Myöhemmin hänen poikansa Rand Paul oli mukana Yhdysvaltojen republikaanisen 
puolueen esivaaleissa. Erilaisten vaiheiden jälkeen kirjoitushetkellä Yhdysvaltojen virassa oleva 
presidentti on Donald Trump.

Edelleen hyvä kysymys on Ron Paulin ajamien asioiden kannatuksen laajuus eri puolilla 
Yhdysvaltoja. Vastaavalla tavalla Rand Paul ajaa joitain asioita eteenpäin, mutta en ole tarkasti 
selvittänyt heidän mielipiteidensä (isä ja poika siis) eroja ja yhtäläisyyksiä.

Kysymys: Kuinka laajaa on Ron Paulin (siis isä) ajamien asioiden kannatuksen laajuus
eri puolilla Yhdysvaltoja?
Kysymys: Kuinka laajaa on Rand Paulin (siis poika) ajamien asioiden kannatuksen 
laajuus eri puolilla Yhdysvaltoja?

En tiedä noihin kysymyksiin vielä vastausta, joten asiaa pitää seurata asianmukaisesti.
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SL 578. Tentit eivät ole paras opetusmuoto

SL 578.1. Merkintä 540: Radikaali koulutusinnovaatio / 
Puheenvuoro

21. joulukuuta 2011 
540: Radikaali koulutusinnovaatio / Puheenvuoro

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_540

Uuden Suomen pysyvä linkki: 
http://pekkalampelto.puheenvuoro.uusisuomi.fi/91852-kirjatenttien-tarkastaminen-keskitettava-
valtakunnallisesti

Olen jonkin aikaa seurannut Uuden Suomen Puheenvuorot-palstaa, ja joskus siellä on pieniä 
oivalluksia.

Nyt tuli vastaan yksi oivallus, ja kopioin tähän alkuperäisen tekstin sekä oman vastineeni kyseiseen 
kirjoitukseen.

::::::::: ALKAA :::::::::

Kirjatenttien tarkastaminen keskitettävä valtakunnallisesti
20.12.2011 - 13:07 - Pekka Lampelto

Yliopistoissa kurssien suorittaminen perustuu täysin tai osittain kirjatentin läpäisylle. Kurssin 
vastaava valitsee kirjat, laatii kysymykset ja arvioi tenttivastaukset. Tenttiminen tehdään 
määrättyinä tenttipäivinä luentosaleissa kynällä ja paperilla.

Järjestelmä on aikansa elänyt. Tenttien tarkastaminen vie yliopiston henkilökunnalta aikaa. Monesti 
tentaattorit myös uusivat kysymyksensä, joka johtaa tärppien metsästykseen. Ulkoa annettu 
tenttimispäivä johtaa oppimisen laadun heikkenemiseen, kun opiskelijat lukevat usein tentteihin 
hädissään viimeisinä päivinä.

Sähköinen tenttiminen mahdollistaa kirjatenttien laatimisen ja tarkastamisen valtakunnallisen 
keskittämisen. Kirjatenttimisprosessi tehostuu ja yhdenmukaistuu, kun ammattilaiset laativat 
kysymykset ja arvioivat vastaukset. Lisäksi oppimisen laatu paranee, kun opiskelijat voivat 
rauhassa omaksua kirjat ja vasta sitten valita itse tenttimisajankohdan. Järjestelmä mahdollistaisi 
myös itsenäisemmän opiskelun. Paras puoli olisikin se, että opiskelijat tenttisivät kirjat etukäteen 
kursseille tullessaan, ja kursseilla keskityttäisiin keskusteluun ja tiedon soveltamiseen.

::::::::: PÄÄTTYY :::::::::

Tämän jälkeen voidaan katsoa minun tekemään vastinetta kirjoitukseen.
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::::::::: ALKAA :::::::::

HEI,

Olen kiinnittänyt tenttimiseen huomiota eri kirjoituksissani, linkit ohessa.

Mielestäni Pekan ehdotus, että kirjat tentittäisiin ENNEN suoritettavaa kurssia, olisi erittäin 
radikaali uudistus koko tenttimisjärjestelmään.

MITÄ jos kurssit alkaisivatkin tentittyjen tenttien tenttipaperien läpikäynnillä? Tämähän kääntäisi 
koko homman aivan uuteen asentoon.

Itse olen kiinnittänyt huomiota siihen, että tenttipaperien jääminen tentaattorin (paperisilppuriin 
ilmeisesti?) on todellakin ajan ja vaivan tuhlaamista.

Vastaavalla tavalla esim. uusimmassa Yhteiskuntapolitiikka-lehdessä (Kivinen & Nurmi 2011) 
otetaan täysin uusi näkökulma opiskelijoiden valmistumisen hitauteen.

Katsomalla aikaa, jolla suomalaiset maisterit sijoittuvat koulutustaan vastaavaan työhön, 
suomalaiset maisterit [valmistuvat] nopeasti.

Kirjoituksessani (33) kiinnitän huomiota siihen, että lukio-opintojen seurauksena 
korkeakouluopiskelijoille tenttiminen jää päälle vallitsevana toimintamallina. Pekan esittämällä 
tavalla tämä toimintamalli voitaisiin järjestelmällisesti purkaa pois häiritsemästä.

Pekan esittämällä radikaalilla innovaatiolla voitaisiin korkeakouluopiskelijoiden toimintamalli 
vähitellen siirtää tenttimisestä kohti omaa ajattelua.

LISÄKSI ehdotus, että tenttien tenttikysymykset tehtäisiin valtakunnallisesti parhaiden 
asiantuntijoiden toimesta on erittäin radikaali innovaatio, koska sehän muuttaisi koko tenttimisen 
luonteen täysin erilaiseksi.

Jospa parhaaksi havaittujen tenttikysymysten tarkastamiseen vielä voisi joku henkilö erikoistua, 
niin silloin ei käytettäisi professoritason työvoimaa turhaan työhön. Lisäksi erilaiset palautteet 
opiskelijoille voisi tehdä sopivasti.

Summaten: 
"Suhtaudun siis hyvin nihkeästi kursseihin, joissa vain tentitään kirjat läpi. Jokaisesta 
suoritetusta kurssista on jäätävä kirjallinen työ, jotta siihen voi palata vaikka kymmenen 
vuoden päästä."

Erittäin hyvä kirjoitus ja hyvä ehdotus Pekalta.

Ainut ongelma on viedä oikeasti käytäntöön tällaiset radikaalit innovaatiot.

Jukka S. Rannila 
www.jukkarannila.fi
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VIITATTUJA LÄHTEITÄ:

Yhteiskuntapolitiikka 
[Linkki ei toimi enää]

Yhteiskuntapolitiikka 6/2011 
[Linkki ei toimi enää]
===> 
Osmo Kivinen & Jouni Nurmi: Opiskelun nopeus ja työmarkkinarelevanssi ? korkeakoulupolitiikan
dilemma? (2011)

Viitatut kirjoitukseni: 33 / Ylioppilaan pitää oppia oikeasti ajattelemaan 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_33

http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html
===> 
Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) jälkiarviointia. 
Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. ISBN: 978-952-92-9558-6 (PDF). 
=====> 
Sivut 47-50: "11. Pieni ihminen vastaan laki ja oikeuskäytäntö"

Ajattelin, että voisin opiskella oikeustiedettä omaksi hyödyksi. Ongelmaksi tuli, että opintojaksot 
mentiin läpi tenttimällä, ja tenttimisestä minulla on erittäin huono kokemus. Minulla on Tampereen 
yliopistosta tentittynä sellainen sivuaine kuin "Tulevaisuuden tutkimus". Tarkasti ottaen tentin 
hyvillä arvosanoilla vaaditut teokset, eli luin tentittävät kirjat Seinäjoella ja kävin tenttimässä kirjat 
Tampereella. (Sivuaine)opinnot aloitettiin johdantokurssilla (T1), johon tehtiin harjoitustyö.

Myöhemmin olen palannut useamman kerran tuohon tehtyyn harjoitustyöhön, ja katsellut tekstiä 
useamman kerran läpi. Tentittyjen kurssien osalta on vain hämäriä muistikuvia - tulipa luettua kasa 
erilaisia kirjoja ilman mitään muistikuvia.

Suhtaudun siis hyvin nihkeästi kursseihin, joissa vain tentitään kirjat läpi. Jokaisesta suoritetusta 
kurssista on jäätävä kirjallinen työ, jotta siihen voi palata vaikka kymmenen vuoden päästä.

Viitattu harjoitustyö (T1) 
FI: Mielipide 16: Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus / Yhdeksänvuotiskatsaus 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_16

::::::::: PÄÄTTYY :::::::::

SL 578.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

Kerraten voi todeta pelkän tenttimisen olevan huono opetustyyli.

Olen viitannut eri yhteyksissä useamman kerran Venkula (1988). Tuossa kirjassa mainitut opiskelun
menetelmät on edelleen ajankohtaisia.
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En kuitenkaan ole kirjoittanut tarkasti ottaen ongelmaperusteisesta oppimisesta. Myöhemmin on 
tullut vastaan Poikela, Lähteenmäki & Poikela (2002), jonka perusteella voi todeta erilaiset 
määritelmät ongelmaperusteiselle oppimiselle.

Mielenkiintoista edellä mainitussa kirjoituksessa ja omissa huomioimissa oli pohdinta tenttimisestä 
ennen varsinaista opintojaksoa. Eli jokin opintojakso voisi alkaa aikaisemmin suoritetun tentin 
tenttivastauksien läpikäynnillä. Kannattaisi ainakin kokeilla eri yhteyksissä!

Itse olen kuullut tenttiakvaarion ja/tai sähköisen tentin idean. Eli tenttimässä voisi käydä oman 
aikataulun mukaan ilman tarkkaa päivämäärää.

Summaten esimerkkinä voi pitää suorittamani tentit tulevaisuuden tutkimuksen 
opintokokonaisuudessa. Käytännössä ensimmäisellä kurssilla (T1) tehtiin harjoitustyö. Käytännössä
olen palannut tuohon harjoitustyöhön useamman kerran. Tentityt kirjat olen tehokkaasti unohdettu.

Viitattu harjoitustyö (T1) 
FI: Mielipide 16: Reserviläisjärjestöjen tulevaisuus / Yhdeksänvuotiskatsaus 
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_16

Väittämä: Pelkkä tenttiminen on erittäin huono opetustapa.
Väittämä: Jokaiselta opintojaksolta pitää talteen talteen jotain kirjoitettua tekstiä, 
jotta teksteihin voi palata aina uudelleen.

Kysymys: Voisiko opintojaksot aloitteet tenteillä, joiden jälkeen alkaisi muu opetus?
Kysymys: Voisiko ennen opintojaksoa tehdyt tentit käydä läpi heti opintojakson 
alussa?
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SL 579. Syitä uusille mielenosoituksille?

SL 579.1. Merkintä 541: Maailma tulessa + IRAN/ Ron Paul / XV

21. joulukuuta 2011
541: Maailma tulessa / Ron Paul / XV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_541

Ohessa on melkoinen linkkikokoelma koskien arabimaailman laajoja levottomuuksia.

Aina pitäisi olla varovainen, että mitä toivoo joltain mielenosoitusaallolta, joka kääntyy lopuksi 
veriseksi sisällissodaksi ja/tai istuvan hallituksen kaatamiseksi väkivalloin.

Nyt ohessa on linkkiä eri maiden levottomuuksiin: Kiina, Venäjä ja eri arabimaat.

Libyassa oltiin innolla kaatamassa Muammar Gaddafin hallintoa, ja aloitettiin laajat ilmavoimien 
iskut yms. pientä pikkukivaa sotimista. Nyt oli uutinen ns. vallankumouksellisten tekemistä 
rikoksista ja väkivallasta.

Nyt Bahrain ei olisikaan haluttu maa hallinnon vaihdokselle? ELI heidän hallintonsa on pystyttävä 
pystyssä, ja länsimaat eivät haluakaan sekaantua heidän asioihinsa.

Toisaalta on ajatusta, että Al-Qaida olisi levittäytymässä Syyriaan.

Jaa-a. Pitäisi kait tehdä seuraava listaus:

* Taliban: Sunni-tulkinta + Pashtunit pääasiassa
* Al-Qaida: Sunni-tulkinta + Arabit pääasiassa
* Libya: Sunni-tulkinta + Arabit pääasiassa
* Iran: Shiia-tulkinta + Persialaiset (Iranilaiset) pääasiassa
* Bahrain: Islam virallinen uskonto + Monenlaisia ryhmittymiä
* Saudi-Arabia: Sunni-tulkinta/Hanbali/Salafi/Wahhabi + Arabeja luonnollisesti
* Turkki: ei valtiouskontoa + monenmoista ryhmittymää

NUO tiedot kaivoin Wikipedia-artikkeleista, vaikka tietysti osa tuosta on kansanperinnetason tietoa.

NO mitä [voimasana] tuolla listauksella on tekemistä päivän aiheen kanssa???

JOS menee toivomaan mielenosoituksia ja hallituksen vaihdoksia näihin maihin, niin kannattaa 
asettaa sanansa viisaasti, koska esim. Sunni-tulkinnassa on erilaisia vaihtoehtoja. Vastaavasti Shiia-
tulkintojakin on muutama, ja nämä ryhmittymät ovat jakautuneet eri tavoin eri maihin.

Kannattaa katsoa esim. seuraava:
Shia Islam / Branches (http://en.wikipedia.org/wiki/Shi'a#Branches)
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ELI Shiia-tulkinnan edustajat on moniulotteinen kokonaisuus.

Valitettavasti uutisointi on yksiulotteista: esim. IRAN/IRAK/LIBYA sitä tai tätä.

Tietysti Yhdysvallat on tämän yksiulotteisen uutisoinnin uhri, koska Islam/muslimit on helppo 
nähdä yhtenä joukkona: miksi he kaikki ovat vihaisia? Tarkasti ottaen jokaisella ryhmällä on oma 
näkemyksensä, ja syyt mielenosoituksiin vaihtelevat.

Tämän vuoksi Joe Bidenin lausunto, että Talibanin kanssa voisi oikeasti neuvotella herättää tietysti 
närkästystä eri suunnissa: sekä Yhdysvaltojen sisällä että ulkopuolella riippuen taas yksittäisestä 
ryhmästä.

Ohessa on linkkejä liittyen IRAKin sodan päätökseen, ja yhden videopätkän toteamukseen voi 
yhtyä: IRAKissa ei ollut yhtään voittajia, koska kaikki hävisivät jotenkin.

Ohessa on taas linkkejä tuttuun aiheeseen, eli Yhdysvallat on kokenut valtavia henkisiä ja 
ruumiillisia tappioita, joiden hoitaminen loppuun saakka vie vuosikymmeniä.

Tästä pääseekin takaisin IRANin väitettyihin ydinaseisiin, koska IRAN on näköjään jälleen kerran 
kutsunut IAEA:n tarkastajat käymään joissain kohteissa.

Ohessa on taas juttua, että Yhdysvallat ja Israel harkitsevat erilaisia vaihtoehtoja estääkseen IRANia
kehittämästä ydinaseita.

LISÄKSI Yhdysvallat jälleen kerran asettaa uusia lakeja koskemaan tiedustelu- ja 
vakoilukoneistoaan.

Tästä pääsemme taas Ron PAUL -ilmiöön, koska hän on sanonut paljon valtavirran ulkopuolista 
koskien Yhdysvaltojen ulkopolitiikkaa: esim. IRAN- ja ISRAEL -lausunnot.

Kysymys on tietysti, että äänestävätkö jatkuviin sotiin väsyneet kansalaiset Ron PAULia eri 
vaiheissa.

Toisaalta on jälleen kerran videopätkä, jossa käydään läpi valtavirran uutisointia, ja väitetään 
valtavirran tiedo(s)tuksen järjestelmällisesti jättävän Ron PAUL-ilmiön uutisoinnin ulkopuolelle.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Olen joskus aikaisemmin pohtinut, että pitäisi ajaa taulukoita tms. ristiin, jotta voisi nämä erilaiset 
ryhmittymät ajaa hallittaviksi kokoonpanoiksi.

Toisaalta uutena ajatuksena voisi olla, että ristiin ajetut taulukot pitäisi olla dynaamisia huomioiden 
hallitus- tai oppositioasemat, ja näin voisi ajaa erilaisia yhteneväisyyksiä ja eroavuuksia.

Esim. Suomesta voisi verrata Kokoomuksen/Keskustan/PS:n/SDP:n käsityksiä suhteessa erilaisiin 
ryhmittymiin ympäri maailman.
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Voisi löytyä eri ryhmittymille yllättäviä ystäviä yllättävistä suunnista, kun näitä ajaisi ristiin.

Vähän samaan tapaan kuin Vasemmistoliitto ja Vihreät ovat joissain asioissa kannattamassa samaa 
politiikkaa, mutta perustelut joidenkin vaihtoehdon ajamiselle ovat täysin erilaisia. Ja vastaavasti 
esimerkkejä löytyy esin. KOK-, KESK- ja KD-akselilla: kaikissa näissä on sisäisesti hyvin vakaa 
kristillinen porukka - KD:ssä tietysti nimikin jo sanoo asian.

ESIM. Ron PAUL ehdokkaana saa oletukseni mukaan erilaisia/uusia/vanhoja ystäviä ISRAELin ja 
IRANin suunnista verrattuna nykyhallintoon (Obaman 1. kausi).

Tuossa olisi taas ajatusta jollekin innokkaalle datan visualisoinnin vääntäjälle.

JOHTOPÄÄTÖS 
YKSI asia on varma: Suomen varmasti uusi presidentti ja Yhdysvaltojen tuleva (uusi?) presidentti 
joutuvat kohtamaan maailman, joka kuohuu hyvin monessa paikassa, ja erilaiset ulkopoliittiset 
väännöt tulevat olemaan entistä monimutkaisempia.

Miten tehdä jossain tietyssä maassa johdonmukaista ulkopolitiikka, jos lähes jokaisessa vihollis- tai 
liittolaismaassa on käynnissä laajat mielenosoitukset vallassa olevaa hallintoa vastaan? Jos vielä 
omassa kotimaassa on käynnissä laajoja mielenosoituksia, niin ei ole helppoa.

Pieni/ISO yhteiskunnallinen räjähdys ja esimerkiksi salakuljetut aseet ovat vaarallinen yhdistelmä.

SL 579.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

Oman arvion mukaan eri puolilla järjestettäville mielenosoituksille taitaa löytyä jatkossakin erilaisia
perusteita – riippuu taas erilaisten ryhmien tilanteesta.

Kirjoitushetkellä Yhdysvaltojen virassa oleva presidentti on Donald Trump. 

Kysymys: Kuinka paljon Donald Trump antaa aiheita erilaisten mielenosoitusten 
perusteeksi?
Kysymys: Millaisia mielenosoituksia tulee olemaan Yhdysvaltojen liittolaismaissa?

Oman arvion mukaan aivan kaikki väestöryhmät Yhdysvaltojen erilaisissa liittolaismaissa eivät ole 
Yhdysvaltojen ulko- ja turvallisuuspolitiikan kannattajia.

Kysymys: Kuinka pitkään Yhdysvallat voi olla jonkinlainen maailmanpoliisi?
Kysymys: Missä maissa voisivat Yhdysvallat ja erilaiset ryhmät aloittaa neuvottelut 
rauhanomaisista ratkaisuista eri sotien päättämiseksi?

Väittämä: Erilaisten maiden sisäinen kuohunta pitäisi ymmärtää oikein.
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SL 580. Kotikoneiden tulevaisuuden 
käyttöjärjestelmät?

SL 580.1. Merkintä 542: A New Hope ? / Desktop OS 2014 / PC-
>Mobile / B

21 December 2011 
542: A New Hope ? / Desktop OS 2014 / PC->Mobile / B

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_542

FIRST: check entry 529 
529 / 13 Dec 2011: mission(s) / Desktop OS 2014 / PC->Mobile / A
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_529

Then there are interesting breaking news: Ubuntu Improves Multi-monitor Experience. 
[Linkki ei toiminut enää]

From the Ubuntu blog: 
Improving the Multi-Monitor Experience in Ubuntu
http://design.canonical.com/2011/12/improving-the-multi-monitor-experience-in-ubuntu/

FINALLY!!!!!!

Like said before, I ran the latest test runs with following LINUX distributions: Mint, Ubuntu, 
Fedora, openSUSE, Debian, PCLinuxOS, Mandriva, Mageia, Zorin, CentOS, Bodhi, Chakra, 
Sabayon, Slackware.

Before the latest test runs I have tried different distros individually.

THE MULTIPLE MONITOR problem is rampant with LINUX.

Naturally you can say, that "just configure Xorg.conf".

Well, I have tweaked that file for several times, and there are huge problems with that approach. IN 
some distros the tweaking of Xorg.conf has caused huge problems when starting the X server.

Then there is the page for the Ubuntu project. 
Unity multi-monitor interactions

I subscribed to the relevant RSS feeds, and will follow this development.
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SL 580.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että en jaksanut tätä aihetta (PC→Mobile) kirjoittaa englanniksi.

Viimeisin kokeilemani LINUX-jakelu on Linux Mint 17.3. Olen kokeillut Linux Mint -jakelua 
vanhalla Windows XP -koneella. 

Oman kokeilun perusteella Linux Mint 17.3 pärjäsi sekä kahdella että kolmella näytöllä. Vielä en 
ole kokeillut neljää näyttöä – eli Linux Mint 17.3 olisi käyttöjärjestelmänä tuossakin kokeilussa.

LINUX:n suosio työpöytäkoneissa ja kannettavissa tietokoneissa on melko vähäistä kaikkien 
vuosien jälkeen.

LINUX:n suosio muissa käyttökohteissa, esimerkiksi suurtietokoneet ja älypuhelimet, on 
laajempaa. Käsittääkseni kaikki merkittävät suurtietokoneet on kehitetty LINUX:n päälle. 
Vastaavasti monen älylaitteen käyttöjärjestelmänä on LINUX.

Oman arvion mukaan LINUX on tullut jäädäkseen tietotekniseen ympäristöön. Käsittääkseni 
LINUXin kehittminen on muuttunut hyvin ammattimaiseksi, jolloin kaikki kehittäjät eivät ole enää 
vapaaehtoisia ilman palkkaa.

Omat suositukset ovat selviä:

– käytä avoimia käyttöjärjestelmiä mahdollisuuksien mukaan
– käytä mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia.

Käytännössä emme tiedä käyttöjärjestelmien tilannetta esimerkiksi seuraavan kahdenkymmenen 
vuoden aikana. Tämän vuoksi on käytettävä mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä 
toimivia ohjelmia.

Kysymys: Miten käyttöjärjestelmien markkinat eri kohdealueilla (vrt. älypuhelimet, 
tablettitietokoneet ja pöytäkoneet) muuttuvat seuraavan 20-30 vuoden aikajänteellä?

Vastausehdotus: Emme tiedä etukäteen käyttöjärjestelmien markkinoiden 
kehittymistä esimerkiksi 20-30 vuoden aikavälillä.
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SL 581. Epävastaavuudet mielikuvien ja asioiden välillä

SL 581.1. Merkintä 543: Demokratian uhrilampaat / osa 2 / 
Puolue(toimisto)syndrooma

21. joulukuuta 2011 
543: Demokratian uhrilampaat / osa 2 / Puolue(toimisto)syndrooma

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_543

Tässä kohtaa kannattaa katsoa muutama aikaisempi merkintä:

479 / 13.8.2011: Demokratian uhrilampaat
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_479

511 / 29.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 1
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_511

512 / 30.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 2
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_512

513 / 30.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 3
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_513

515 / 4.12.2011: Liittotoimistosyndrooma / 4
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_515

516 / 5.12.2011: Yhdistystoiminnan vaihtuvat tasot?
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_516

526 / 12.12.2011: Liittotoimistosyndrooma / 5 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_526

HEH-heh-heh.

Mikään ei ole juuri muuttunut.

Ohessa on muutama "uusi" linkki liittyen kotimaan politiikkaan.

1) Suomen Keskusta rp:n osalta tyytymättömyyttä puolueen nykyiseen puheenjohtajaan: eli Mari 
Kiviniemi vaihtoon??

2) Kansanedustaja Hakkaraisen puheilla on laajempaa yhteiskunnallista merkitystä.

3) Jyrki Kasvi kertoo kansanedustajan kiireistä.
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4) Sekä Suomen että Yhdysvaltojen presidentinvaaleihin liittyy mielikuvamarkkinointi.

5) Kehotus kokeilla katsoa vaaliväittelyitä ilman ääntä.

6) Itse ehdotan, että joskus kannattaa katsoa uutiset silmät kiinni.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Puolueiden kohdalla ei ehkä kannattaisikaan puhua liittotoimistosyndroomasta, koska ne ovat ihan 
oma kokonaisuutensa, jolloin pitäisi puhua erikseen puoluetoimistosyndroomasta ja erikseen 
puoluesyndroomasta.

JOS pyrkii minkä tahansa puolueen johtoon, niin oikeasti pitäisi olla valmis luopumaan tehtävästä 
suhteellisenkin nopeasti, jos mielikuvamarkkinointi ei onnistukaan.

Mielikuvamarkkinointi on tosi vaikea laji, ja siinä tulee helposti kovia tappioita.

Tästä olen messunnut ennenkin: sitten ovat nämä tavalliset puurtajat, esim. Jyrki Kasvi, jotka ovat 
esillä joissakin pienemmissä medioissa aina silloin tällöin. Ja kuten hänen esityksestään näkyy, niin 
välillä on kuolettavan tylsiä asioita käsiteltävänä, ja pitää mennä tylsästä kokouksesta/tilaisuudesta 
toiseen.

Tavalliseen järjestöön verrattuna politiikka käy vain kovemmilla kierroksilla, ja erilaisia 
johtopäätöksiä pitäisi tehdä hyvin nopeasti.

Tästä tulee väistämättä mieleen, että varapuheenjohtajuuksilla pitäisikin oikeasti olla merkitystä. 
JOS/KUN puheenjohtajan ns. imago ei kestäkään mielikuvamarkkinoinnin kovassa väännössä, niin 
äkkiä vain varapuheenjohtajaa kehiin.

Ja tartteeko puoluesihteerinkään olla niin pysyvä pesti: valitaan heti kolme puoluesihteeriä 
arvojärjestyksessä, ja heti tarvittaessa heitetään kulunut naama sivuun pois häiritsemästä.

Tietysti herää kysymys, että kuka tekee oikeat työt. Tietysti nämä vähän näkyvät henkilöt hoitavat 
oman osuutensa, jolloin politiikan pyörä pyörii omalla tahdillaan.

Se on vähän niin kuin yrityksen raha- ja reaaliprosessi. Joskus rahaprosessi pääsee häiritsemään 
liikaa reaaliprosessia.

Tässä tapauksessa se on asia- ja mielikuvaprosessi.

Kaikessa puolueiden henkilöstörekrytoinneissa pitää porukat kouluttaa läpi asiaprosessien 
hallitsijoiksi. Sitten aina välillä on pakko valita joku asiaprosessin hoitajista mielikuvaprosessiin 
uhrattavaksi.

Kuten Hakkaraisen tapaus osoittaa, niin hän ei ehkä ole sisäistänyt rooliaan tavallisena 
asiaprosessin hoitajana ns. tavallisena kansanedustajana. Mielikuvaprosessien läpivienti on niin 
kovaa hommaa, että pitää olla tarkasti sovittuna, että mitä kukin sanoo missäkin paikassa. ELI PS:n 
osalta Timo Soini johtaa tässä vaiheessa mielikuvamarkkinointia, ja muut säestävät sovitulla tavalla.
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PS:n osalta on sanottava, että ilmeisesti heillä on ensi vaalikauteen tähdäten tehtävä parempaa 
mielikuvamarkkinoinnin koulutusta ehdokkaiden osalta, jotta väki tietää, että mihin ovat 
sekaantuneet.

SL 581.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

Olen eri yhteyksissä kirjoittanut politiikan asiaprosesseista ja mielikuvaprosesseista. Esimerkiksi 
Eduskunnassa asiaprosessit menevät omalla tahdillaan käsiteltäväksi. Vastaavasti erilaisten kuntien 
ja kaupunkien asiaprosessit menevät omalla tahdillaan käsiteltäväksi.

Yleisesti ottaen asiaprosesseista on hyvin vaikea repiä isoja otsikoita. Tietysti asiaprosesseissa 
käsitellään hyvin tärkeitä asioita ja hyvin tylsiä asioita. Tietysti tästä säännöstä on joskus 
poikkeuksia, jolloin jostain asiasta voidaan kehittää isojen otsikoiden juttuja eri tiedotusvälineisiin. 
Esimerkiksi jonkin Eduskunnan valiokunnan yksittäisessä mietinnössä olevat eriävät mielipiteet 
voivat olla kiinnostava aihe, koska tiedotusvälineet voivat esitellä ristiriitaa omissa jutuissaan.

Tällä vaalikaudella (2015-2019 istuvat kansanedustajat) on tähän mennessä ollut hyvin vähän 
aiheita perustuen kansanedustajien yksityiselämän koukeroihin. Eli tiedotusvälineiden on pitänyt 
etsiä erilaisia asioita, joista voidaan kehittää juttuja. Omasta mielestä asioiden kaivaminen on 
parempi lähtökohta kuin henkilöiden yksityiselämän koukeroiden selvittäminen.

Sitten on tietysti erilaisten puolueiden valmistautuminen mielikuvaprosessien hoitamiseen. Eli 
jollain yksittäisellä puolueella pitäisi olla sovitut menetelmät tiedotusvälineiden kanssa tehtävään 
toimintaan. Eli kuka pääasiallisesti johtaa mielikuvaprosessia ja ketkä ovat muuten puolueiden 
linjojen esittelijöitä? 

Ongelmaksi tulee puolueiden sisäisten ryhmien kanssa tehtävä toiminta, koska aina välillä jostain 
puolueessa yksittäinen henkilö voi lausua yleisestä linjasta poikkeavia lausuntoja. Tällainen 
poikkeava lausunto tietysti herättää tiedotusvälineiden mielenkiinnon.

Väittämä: On hyvä erotella erikseen politiikan asiaprosessi ja mielikuvaprosessi.
Väittämä: Politiikan asiaprosessit etenevät monesti omalla tahdillaan.
Väittämä: Politiikan asiaprosessista on monesti vaikea repiä isoja otsikoita.
Väittämä: Politiikan mielikuvaprosessin ja asiaprosessin välillä on aina välillä erilaisia 
epävastaavuuksia.

Tässä kohtaa voi todeta erilaiset mediavalmennukset poliittisille päättäjille jo ennen valintaa 
johonkin tehtävään. Osasta jotkut poliittiset päättäjät voivat päästä johonkin luottamustehtävään 
(erityisesti Eduskunta) ilman mitään mediavalmennusta – en tunne kaikkien puolueiden tilannetta.

Kysymys: Mikä poliittinen puolue järjestää parhaat mediavalmennukset puolueen 
jäsenille eri tasoilla?
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SL 582. Tosiasioiden tarkatusta ja esitetyt valheet

SL 582.1. Merkintä 544: Maailma tulessa + TEXAS / Ron Paul / 
XVI

27. joulukuuta 2011 
544: Maailma tulessa + TEXAS / Ron Paul / XVI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_544

[HUOMIO: Tämä merkintä on tehty jo 27. joulukuuta 2011, mutta muistettu lisätä 
palvelimelle vasta 7.1.2012.]

Ohessa on melkoinen linkkikokoelma jälleen kerran.

Kaikkein viimeisenä linkki on Ron Paul -aiheinen mainos, jossa kysytään hyvä kysymys.

MITÄ jos Kiina ja/tai Venäjä miehittäisivät TEXAS-nimisen osavaltion, ja aiheuttaisivat 
kaikenlaisia ongelmia miehityksen yhteydessä.

Kuvittelepa hetki - TEXAS + Kiina + Venäjä = Verilöyly?

Kuten linkeistä näkyy, niin monessa maassa kuohuu edelleen, ja kysymys onkin siitä, että miten tai 
miksi erilaiset ulkomaat hyödyntävät kunkin maan sisäistä kuohuntaa.

Yhdysvalloista on linkkiä, jossa pohditaan tosiasioiden kaivamista erilaisten tosiasioiden 
tarkastuspalveluiden avulla.

Sekä demokraattien että republikaanien kellokkaiden puolelta on ollut väitettä, että tosiasioiden 
tarkastuspalvelut ovat vaarallisia.

TIETYSTI tosiasioiden tarkastuspalvelut ovat vaarallisia, koska aivan poskettomasta lausunnosta 
voi jäädä kiinni, ja osa kannattajista epäileekin henkilöä, joka puhuu poskettomien lausuntojen 
muodossa.

Tässä vaiheessa voi todeta, että Yhdysvaltojen sisäinen kuohunta on vasta alkuvaiheessa, koska 
republikaanisen ehdokkaan valikoituminen tulee kestämään vielä kuukausia, ja erilaisia epätosia ja 
tosia lausuntoja tulee risteilemään monessa eri suunnassa.

Kun republikaaninen vastaehdotus on valikoitunut, niin tämän jälkeen alkaa aivan uudella voimalla 
alkava sisäinen myllytys, jossa erilaiset poskettomat lausunnot leviävät moneen suuntaan.

Tässä vaiheessa voi palauttaa mieleen päiväkirjamerkinnän 24: 
24 / 22.12.2008: Omaa mielipidettä maahanmuuttokysymyksessä?
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Sekä McCainin kampanja että Obaman kampanja pystyivät levittämään valheen toisistaan, eli 
totuudeksi uskoi kohtuullinen osa kannattajista. Obama sitä ja McCain tätä.

Nyt tässä vaiheessa on mielenkiintoista nähdä, että ovatko tosiasioiden tarkastuspalvelut levinneet 
niin laajalle, että ne pakottavat suuremmissa määrin pakottamaan ehdokkaita korjaamaan puheitaan.

Tässä vaiheessa tarvittaisiin ilmeisesti globaaleja tosiasioiden tarkastuspalveluita, jolloin eri maissa 
vellovia epätotuuksia tai suorannaisia valheita voitaisiin järjestelmällisesti kumota.

Mutta vuosi tästä eteenpäin ajateltuna vaikuttaa, että eri maiden kuohunnalle on paljon 
mahdollisuuksia, koska Yhdysvaltojen vaalien läheisyys vaikeuttaa Obaman työskentelyä.

MITÄ JOS Obama alkaa menettää kannatusta, ja kampanjan aikana hänen ulkopoliittisia valintoja 
aletaan kyseenalaistaa?

Toisaalta IRAN on jatkuvan kiistelyn kohteena, ja osa kannattaa suoraa sotilaallista iskua tiettyjä 
IRANin kohteita kohtaan, esim. väitetyt ydinaseiden kehittelyyn käytetyt rakennukset ja/tai muut 
kohteet.

Toisaalta emme tässä vaiheessa tiedä, että mitä ulkopoliittista linjaa tulisi mahdollinen 
republikaaninen kannattamaan, ja liittolaismaille aiheuttaa paljon ongelmia Yhdysvaltojen linjan 
muuttuminen tai jopa raju heilahdus.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

ILMEISESTI pitäisi perustaa jonkinlainen erillinen seurantasivusta Yhdysvaltojen ulkopolitiikalle, 
joka olisi jonkinlainen Lausunnot-sivun ja Päiväkirja-sivuston yhdistelmä.

Esim. "Ron Paul Tracker" voisi olla yksi osa seurantasivustoa.

Tällöin voisi julkaista esim. taulukoita yms. aineistoa koskien eri ehdokkaiden yms. ulkopoliittisista
lausunnoista.

ASIA jää tässä vaiheessa harkinnan alaiseksi, mutta erilaiset PDF-tiedostot esim. ulkopoliittisista 
vaalilupauksista voisi kerätä yhteen.

SL 582.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

Näin jälkikäteen ajatellen en perustanut erityistä Ron Paulin seurantasivua, vaikka Ron Paulia 
koskevat kirjoitukset ovat olleet erilaisten merkintöjen aiheena.

Kysymys: Kenen kannalta erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut ovat vaarallisia?
Kysymys: Pystyvätkö erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut levittämään erilaisten 
lausuntojen totuusarvoa hyvin tehokkaasti ja vaikuttavasti?
Kysymys: Pystyvätkö erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut vaikuttamaan erilaisiin 
poliittisiin prosesseihin?

6241
6242
6243
6244
6245
6246
6247
6248
6249
6250
6251
6252
6253
6254
6255
6256
6257
6258
6259
6260
6261
6262
6263
6264
6265
6266
6267
6268
6269
6270
6271
6272
6273
6274
6275
6276
6277
6278
6279

6280

6281
6282
6283
6284
6285
6286
6287
6288
6289



159 / 718

SL 583. Rikollista ja rehellistä toimintaa

SL 583.1. Merkintä 545: Tekno-ahdistus / kaiken avoimuus

27. joulukuuta 2011 
545: Tekno-ahdistus / kaiken avoimuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_545

[HUOMIO: Tämä merkintä on tehty jo 27. joulukuuta 2011, mutta muistettu lisätä 
palvelimelle vasta 7.1.2012.]

Ohessa on linkkikokoelma, jonka yhdistäväksi tekijäksi laitamme teknoahdistuksen ja avoimuuden 
hankalan suhteen.

Mitä dataa pitää avoimena ja mitä dataa pitää suljettuna?

Lähtökohdaksi voi ottaa, että mikä tahansa digitoiduksi päätynyt data on hyvin altis leviämään 
avoimena hyvin moneen suuntaan.

Ohessa on linkkejä teknorikollisuuteen, jonka kehittäjät keksivät aina vain uudempia ja uudempia 
hyökkäystapoja.

Teknoahdistusta aiheuttaa myös perinteisten palveluiden ylläpito. Lisäksi osa väestä pysyy aina 
perinteisten (perus)palveluiden parissa, ja monenkertaisten järjestelmien ylläpito on kallista. Tästä 
seuraa teknoahdistusta sekä palveluiden tuottajille että palveluiden asiakkaille.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Olen tästä ennenkin puhunut, mutta tietotekniikan yhtiöt säästelevät pennosista, vaikka kunnon 
korvauksella voisi joku rikollisuutta harkitseva ilmoittaa ongelman yhtiölle - ei siis hyödyntää 
kyseistä ongelmaa rikollisesti.

Tarvitsemme jonkin tahon, esimerkiksi voittoa tuottamattoman säätiön, jolle teknoyhtiöt ja muut 
tahot voisivat lapioida rahaa merkittävissä määrin.

Tällöin jonkin tietoteknisen ongelman havainnut henkilö taho voisi saada tältä säätiöltä (esim.) 
huomattavan summan ilmoituksestaan, eikä hänen tarvitsisi asioida erikseen erilaisten yhtiöiden 
kanssa, ja säätiö (esim.) hoitaisi byrokratian yritysten suuntaan.

YKSI luukku => yhdet ilmoitukset => kunnon korvaus => vähemmän kiusausta rikollisuuteen.
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TIETYSTI tietotekninen rikollisuus ei häviäisi mihinkään, mutta osa väestä voisi erikoistua 
lailliseen tietoteknisten hyökkäysten tekemiseen.

Ohessa on linkkiä myös siihen, että hyvin harva olisi valmis maksamaan internet-sisällöstä, ja 
toisaalta esimerkiksi valtioilla on tarvetta / halua / kannusteita pitää valtion yksiköiden tuottamaa 
avoimena dataa kenelle tahansa, koska seurannaisvaikutukset voivat olla rahassa mitattuna hyvinkin
merkittäviä.

Ongelmaksi tulee rahoitus ja/tai palvelun jatkuva rahoitus.

Tässä vaiheessa täytyisi järjestää ideakilpailuja, että miten jatkossa rahoitettaisiin erilaisia 
kaupallisia palveluita, koska esimerkiksi jokaisen kaupallisen palvelun tukeminen erikseen 
aiheuttaa yksittäiselle kuluttajalle paljon ongelmia, jos pitää erikseen miettiä jokainen lahjoitus 
erikseen.

Yksi mahdollisuus olisi jälleen esimerkiksi säätiö, jonka takana olisi erilaisia ja useita tahoja, jolloin
yksittäinen lahjoitus osoitettaisiin useammalle taholle yhtä aikaa.

Mutta ideakilpailu voisi tuottaa aivan uusia ajatuksia ja oikeita uusia tapoja kaupallisten palveluiden
ra(j/h)oitukseen.

SL 583.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

Kerraten voi todeta, että erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoittamiseen pitäisi olla yksi yhteisö, 
joka keräisi yhteen ongelmat ja jakaisi ongelmien tiedot oikeille yhteisöille. Nyt on todella monta 
paikkaa, joihin voi raportoida erilaisia tietoteknisiä ongelmia. Esimerkiksi voi todeta, että erilaiset 
ohjelmistokirjastot voivat olla käytössä erilaisissa sovelluksissa, jolloin ongelmat 
ohjelmistokirjastojen suhteen pitäisi jakaa hetimmiten tiedoksi kaikille ohjelmistokirjastoja 
käyttäville yhteisölle.

Kerraten voi todeta, että erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoittamisesta pitäisi jakaa kunnon 
korvaukset. Käytännössä kunnolliset korvaukset tietoteknisten ongelmien ilmoittamisesta 
kannustaisivat ilmoittamaan ongelmista rehellisesti yhdelle keskitetylle yhteisölle.

Väittämä: Erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoittamiseen pitäisi olla yksi yhteisö.
Väittämä: Erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoittamisesta pitäisi saada kunnon 
palkkiot.

Sitten on tietysti avoimen datan kysymys. 

Kysymys: Kuka rahoittaisi avoimen datan keräämisen? 
Kysymys: Pitäisikö avoimen datan käytöstä olla jokin korvaus datan kerääjälle?
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SL 584. Oikea tulkinta eri asioista

SL 584.1. Merkintä 546: Vaihtoehtopläjäys / Ron Paul / XVII

7. tammikuuta 2011 
546: Vaihtoehtopläjäys / Ron Paul / XVII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_546

Ohessa on linkkikokoelma, jossa yhdistävä tekijä on ns. vaihtoehtokanavien juttujen linkit, erit. Al 
Jazeera English tällä kertaa.

Toisaalta yhdistävä tekijä on Yhdysvallat-demokratian voimannäytös, eli republikaanien esivaalien 
ennakointi ja jälkiarviointi liittyen IOWAn esivaaleihin.

Kuten tunnettua, niin RON PAUL sai kohtuullisen osan äänistä, ja nyt olisi kolmen kärki selvillä: 
Romney, Santorum ja Paul. Mutta tämä kolmijako voi muuttua tietystikin.

Republikaanit eivät ole yhtenäinen joukko, ja ilmeisesti tässä täytyy käydä sisäinen kilpailu eri 
aiheista koskien "elämän tärkeintä aihetta". Mikä tämä "elämän tärkein aihe sitten on".

Meikäläistä on kiinnostanut tuo RON PAUL -liikehdintä, koska hänen edustamansa ulkopolitiikka 
olisi aivan erilaista verrattuna George W. Bush (Nuorempi Bush siis) ja Barack Obaman 
ulkopolitiikkaan nähden.

KERRATEN: Ron Paul ei ole ainut ehdokas, ja meikäläisen kiinnostus kohdistuu erityisesti 
ulkopoliittiseen väittelyyn republikaanisen puolueen sisällä. KUN Ron Paul edustaa aivan erilaista 
ulkopolitiikkaa verrattuna esim. Barack Obamaan, niin ulkopoliittinen väittely mielenkiintoinen 
aihe seurattavaksi.

Ohessa on muutama linkki, jossa pohditaan valtavirran median (MSM, Mainstream Media) Ron 
PAUL -uutisoinnin vähäisyyttä tai väärää suuntautumista.

ELI esim. mielipidetiedusteluissa hän on ollut nousussa, ja tämä on johtanut tarpeeseen uutisoida 
aiheesta. Onko valtavirran media toiminut oikein??????

Kun tietää valtavirran tiedotusvälineiden yleisen rappion, niin tietystikin vaihtoehtokanavat ovat 
innokkaita osoittamaan tätä rappiota.

Harvassa valtavirran mediassa pohditaan, että onko Yhdysvallat oikeasti taantuva talousmahti tai 
onko sotilaallinen laajentuminen oikeasti/taloudellisesti kestävällä pohjalla.

Toisaalta teknologia tekee sotimisen joistain tehtävistä helpompia, ja tähän suuntaan voidaan 
sotilasteknologiaa kehittää.
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Mielenkiintoinen oli tuo kirjoitus otsikolla "Arabikevät ei ollut Facebook-sovellus". Me länsimaissa
tietysti halusimme uskoa, että Facebook, Twitter, YouTube, yms. länsimaiset sovellutukset olisivat 
demokraattisten prosessien edistäjiä, mutta muitakin näkökulmia voi esittää.

Mutta lyhyesti voi sanoa, että maailmalla kuohuu, ja esimerkkinä on Chilen ja ISRAELin sisäinen 
kuohunta, josta kertoo Al Jazeera English.

Julistakaamme vuosi 2012 kaikenlaisen demokraattisen ja epädemokraattisen kuohunnan 
seurantavuodeksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kuohuminen vuonna 2012 ei tule vähenemään, vaan pikemminkin lisääntymään.

Kun monessa maassa on demokratian pelisääntöjen mukaisesti käynnissä vaalit, niin vaaleihin 
liittyy aina jotain kuohuntaa.

Erityisesti erilaisten kuohuntojen yhteydessä pitäisi pystyä käymään syvemmin yksittäisen maan 
sisäiseen tilanteeseen, koska esimerkiksi Occupy Wall Street -liikkeen ymmärtäminen vaatisi oman 
aikansa. Vastaavasti Unkarin kuohunta vaatii oman selvittämisen työnsä.

Erityisesti länsimaisen näkökulman purkaminen vaatii kohtuullisesti voimaa, koska joka päivä 
olemme sen ympäröimiä.

Julistakaamme vuosi 2012 länsimaisesta näkökulmasta poikkeavien näkökulmien etsimisen 
vuodeksi.

SL 584.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

Kerraten voi todeta tärkeimmän asian Ron Paulin seurannasta, eli hänen esittämänsä ulkopolitiikkaa
koskevat lausunnot. Ron Paul on esittänyt varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa, mikä on 
ollut hyvin merkittävä aihe, koska Yhdysvaltojen ulko- ja turvallisuuspolitiikka on ollut melkoisen 
sotaista toimintaa. Huomio: En varmaankaan ole hänen kanssaan samaa mieltä kaikissa aiheissa.

Oman arvion mukaan Yhdysvaltojen ulko- ja turvallisuuspolitiikan edustajat eivät osaa oikeasti 
erotella tarpeeksi hyvin erilaisten maiden kulttuuria ja erityispiirteitä. Eli Yhdysvaltojen ulko- ja 
turvallisuuspolitiikka perustuu joidenkin maiden suhteen enemmän olettamuksiin kuin oikeaan 
tietämykseen. Vastaavalla voi todeta yleisesti eri länsimaiden edustajien ymmärtävän erilaisten 
maiden kulttuurin ja erityispiirteet hyvin huonosti.

Väittämä: Eri maiden kulttuurin ja erityispiirteiden oikea ymmärtäminen vaatii oman
opettelunsa.
Väittämä: Me länsimaiset emme yleensä ymmärrä oikein eri maiden kulttuuria ja 
erityispiirteitä.
Väittämä: Erilaiset sotilasoperaatiot perustuvat vääriin käsityksiin jonkin kohdemaan 
kulttuurista.
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SL 585. Järkevyydestä ja järjettömyydestä jotain

SL 585.1. Merkintä 547: Samaan aikaan Suomessa (tylsää)

7. tammikuuta 2011 
547: Samaan aikaan Suomessa (tylsää)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_547

Ohessa on muutama linkki suhteellisen tylsiin (laki)hankkeisiin sekä Suomessa että EU:ssa.

Itse muistan lehtijutun vuodelta 2001, jolloin esiteltiin uusi ja uljas osuuskuntalaki. Nyt vuonna 
2011 pitäisi lakia jälleen kerran uudistaa vastaamaan muun yhtiölainsäädännön kanssa.

Toisaalta on maahanmuuttoon liittyviä aiheita, jotka yritetään kattaa maahanmuuttostrategialla.

Toisaalta on asuntopoliittisia ongelmia, jotka nekin pitäisi ratkaista.

Itselleni oli uutta nuo VAHTI-ohjeet, joihin en ollut ennemmin törmännyt, vaikka olen ollut 
tietoinen JHS-aiheista.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Palaamme tässäkin jälleen kerran rationaalisuusolettamaan.

Monet edellä mainituista aiheista liittyvät ihmisten rationaalisuuteen ja oletettuun rationaalisuuteen.

KUN ihmiset eivät joka hetki käyttäydy rationaalisesti, niin kunkin strategian tai toimintaohjeiston 
läpivienti on monimutkaista aivan oikeassa käytännössä.

Jatkossa pitäisi ajaa jonkinlaisia irrationaalisuustekijöitä, esim. taulukoina, noihin tehtäviin 
suunnitelmiin, ja rationaalisuusolettamaa pitäisi alkaa pilkkomaan osiin....

Rationaalisuusolettama on ollut vain yleistermi, ja pitäisi tehdä jonkinlainen katsaus vastaaviin 
termeihin, ja ehkä tarvittaessa ottaa uusi termi käyttöön.

SL 585.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

Mielenkiintoista on osuuskuntalain uudistuksien esittäminen vuosina 2001 ja 2011. Eikö lakia saatu 
tehtyä kerralla oikein, koska lakia pitää lähteä uudistamaan kymmenen vuoden jälkeen? Tarkistin 
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Finlex-palvelusta 11 ajantasaisen säädöksen (14.6.2013/421) ja viitetiedot. Kirjoitushetkeen nähden 
kyseistä lakia (14.6.2013/421) on vielä erikseen täydennetty vuosina 2015-2017.

Toisaalta olen aikaisemmin todennut yhteiskunta-insinöörien mielentilan ja erilaisia tekijöitä 
rationaalisuusolettaman liittyen. Käytännössä yhteiskunta-insinöörien yksinkertaiset yhteiskunnan 
luonnonlait eivät toimi kaikilta osiltaan monimutkaisessa maailmassa. Käytännössä tämä näkyy 
lainsäädännössä, koska yksittäisen lain toimeenpanon jälkeen tulee vastaan erilaisia ongelmia. Eli 
lainsäädäntöä joudutaan aina välillä täydentämään eri syistä.

Tietysti yhteiskunta-insinööreille voi tulla pahojakin pettymyksiä yksittäisen lain toimeenpanon 
jälkeen, koska säädetyssä laissa voi olla oikeita ongelmia oikeissa tilanteissa lain voimaantulon 
jälkeen.

Väittämä: Monella meistä on mielessään erilaisia (yksinkertaisia?) yhteiskunnan 
luonnonlakeja, joita noudattamalla yhteiskunta omalla tavallaan täydentyisi hyvin 
toimivaksi koneistoksi ilman erilaisia ongelmia.
Väittämä: Käytännössä erilaiset (yksinkertaiset?) yhteiskunnan luonnonlait kohtaavat 
isojakin ongelmia oikeassa toimeenpanossa.
Väittämä: Käytännössä jonkin lain läpiviennin erilaiset ongelmat aiheuttavat isojakin 
pettymyksiä erilaisille yhteiskunta-insinööreille.

Tässä kohtaa en ole lähtenyt selvittää suomalaisten rekisteröityjen puolueiden edustajien hellimiä 
yhteiskunnan luonnonlakeja. Lisäksi täytyy todeta, että puolueiden edustajien hellimät yhteiskunnan
luonnonlait eivät kaikilta osin selviä puolueiden ohjelmista.

Väittämä: Erilaisten yhteiskuntainsinöörien luonnonlait eivät ole aina kirjattuna 
erilaisiin ohjelma-asiakirjoihin.
Väittämä: Erilaisten yhteiskuntainsinöörien luonnonlakien selvittäminen vaatii oman 
työnsä.

Mielenkiintoinen aihepiiri on/olisi erilaisten yhteiskuntainsinöörien suhtautuminen erilaisiin 
vasteisiin, jotka tulevat esille eri asioiden toimeenpanossa. Eli erilaiset yhteiskunnalliset muutokset 
aiheuttavat aina erilaisia vasteita ja erilaisia sivuvaikutuksia. Oman arvion mukaan erilaisten 
yhteiskuntainsinöörien mielipiteiden muutos voi olla todella vaikeaa, vaikka selvää on erilaisten 
uudistusten lyövän vastaan eri tavoilla. 

Tässä kohtaa täytyy todeta, että en ole tehnyt kattavaa selvitystä erilaisten yhteiskuntainsinöörien 
hellimien yhteiskunnan luonnonlakien laatua.

11 http://www.finlex.fi/fi/  , Finlex
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SL 586. Myyttien helliminen on kivaa

SL 586.1. Merkintä 548: Irtisanoutuminen Etelä-Pohjanmaa 
-myytistä

7. tammikuuta 2011
548: Irtisanoutuminen Etelä-Pohjanmaa -myytistä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_548

HOH-HOIJAKKAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAA

Anna-mun-kaikki-kestää..

Nyt on tullut jakoon Härmä-elokuvan (2012) traileri.

Elokuva sattuu sijoittumaan jonnekin Etelä-Pohjanmaalle ilmeisesti.

Suuria tunteita ja murteella puhumista - olisko jotain uutta ???????

Maailma on muuttunut melkoisesti 1800-luvun jälkeen täällä Etelä-Pohjanmaallakin, ja ns. myytit 
ovat kaukana tämänpäiväisestä elämästä.

Irtisanoutuminen Etelä-Pohjanmaa -myytistä: ei täällä Etelä-Pohjanmaalla juurikaan ole enää 
yliyrmeitä (?!) ihmisiä peltojen laidoilla, ja täälläkin on siirrytty jonkinlaisen tietoyhteiskuntaan, tai 
ainakin erilaiseen yhteiskuntaan verrattuna 1800-lukuun.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä ei ole juurikaan mitään uutta.

Myyttien helliminen on kivaa, ja meidän pitäisi osata nähdä myyttien tuolle puolen.

Joku Villin Lännen myytti (vrt. Etelä-Pohjanmaa -myytti) on kanssa kirjailijoiden ja 
elokuvaihmisten rakentama juttu, joka on omalla tavallaan tietysti kivaa, mutta jonkin verran 
kaukana todellisuudesta.

Mutta ymmärrän täydellisesti, että laajaa osaa kansasta täytyy viihdyttää erilaisilla 
mediaspektaakkeleilla, koska edellisen merkinnän (547) mukaisesti monesta asiasta ei saa mitään 
viihdyttävää mediaspektaakkelia.

Myytit ovat irrationaalisia monesta kohdin.
Loppulausunto: toisaalta on tietysti hyvä, että joku katsoo suomalaisia elokuvia.
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SL 586.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

Tästä palautuu mieleen yksi esitelmä koskien eteläpohjalaista historiaa. Muistini mukaan erilaiset 
kirjat ja elokuvat ovat kehitelleet eteläpohjalaisen historian tulkintaa eri tavoilla. 

Yksi esimerkki oli Jaakko Ilkan toiminta ja hänen toiminnastaan tehtyjä tulkintoja. Miten hyvin 
Jaakko Ilkan toiminnan nykyaikainen tulkinta vastaa oikeaa todellisuutta?

Yksi aihe luennolla oli Sursillin suku, josta en ollut koskaan kuullut ennen esitelmää. Miten hyvin 
Suursillin suvun tulkinta vastaa oikeaa todellisuutta?

Vastaavasti esille tuli eteläpohjalaisen Jussi-paidan historian olevan melko uutta perinnettä. Eli 
Jussi-paidalla on melkoisen uusi keksintö. Nykyisin tulee tietysti vastaan eteläpohjalaisia henkilöitä,
jotka pitävät päällään Jussi-paitaa. Miten hyvin Jussi-paidan tulkinta vastaa oikeaa todellisuutta?

Summaten voi todeta erilaiset tulkinnat historiasta nykyisessä todellisuudessa. Eli eteläpohjalaisen 
historian tulkintaa tehdään tietysti koko ajan uusien esityksien muodossa.

Väittämä: Eteläpohjalaisen historian tulkintaa tehdään koko ajan.
Väittämä: Myös Etelä-Pohjanmaalle on siirrytty eri vaiheiden jälkeen nykyisen 
yhteiskunnan rakenteisiin.
Väittämä: Eli myös Etelä-Pohjanmaa on muuttunut eri tavoin.

Tästä palautuu mieliin paikallinen asia Jalasjärvellä (nykyisin osa Kurikan kaupunki) sijainneen 
Lammin talon (entinen R-kioskin talo) purkamisen vuoksi käyty keskustelu. Eri henkilöt tietysti 
kertoivat omaan näkemystään Lammin talon historiasta esimerkiksi 1950-lukuun nähden. Oman 
havainnon mukaan Jalasjärvikin on muuttunut esimerkiksi 1950-lukuun nähden. Eli myös Etelä-
Pohjanmaalla ja Jalasjärvellä on ollut paljon muutoksia eri tavoin 1950-luvun jälkeen. Emme ole 
täälläpäin asuneet jossain kuplassa, joka olisi jotenkin säilönyt esimerkiksi Jalasjärven ilman 
muutoksia.

Kysymys: Miten hyvin eteläpohjalaisen historian nykyinen tulkinta vastaa oikeaa 
todellisuutta?
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SL 587. Loka lentää eri puolilla maailmaa

SL 587.1. Merkintä 549: Kaikki liittyy kaikkeen / loanheitto

15. tammikuuta 2012 
549: Kaikki liittyy kaikkeen / loanheitto

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_549

Jaa-jaa-silleen-niinkuin-tuota-noin.

Ohessa on melkoinen linkkikokoelma, jonka yhteen nitominen vaatii taas erikoista ajattelua.

1. Markkinoinnin voimaa ei pidä vähätellä

Ohessa on muutama linkki markkinointiin!

1) Autojen tuotemerkkien ihailu vaihtelee maasta toiseen!
2) Poliitikoista alkaa tulla tuotemerkkejä!
3) Tosiasioiden vääntelystä on tullut teollisuutta!
4) Sodan perusteiden myynti väestölle on vaativa markkinoinnin hanke!
5) Sodan jälkihoito voi olla markkinoinnin järkyttävä epäonnistuminen!

Eli käytännössä on niin, että eri maissa liitetään eri automerkkeihin mitä kummallisempia 
mielikuvia: toisen maan ehdoton nuorison tavaramerkki on toisen maan ehdoton vanhusten 
tavaramerkki, jne. kummallisuuksia.

Sitten on tarvittu oikein professori haastateltavaksi, että nyt alkavat poliitikot olla kulutustavaraa, ja 
poliitikoiden tavaramerkit ovat hyvin alttiita nopeille mielikuvamuutoksille.

Onhan meillä näitä esimerkkejä: Miss KuntaUudistus ja Miss Haja-Asutus-Alueiden-
JäteVesiJärjestelmä.

Eli tietysti nykyhallituksen (Katainen I) kunta-asioiden ministeri Henna Virkkunen ja edellisen 
hallituksen (Kiviniemi I) edellinen ympäristöasioiden Paula Lehtomäki.

Mielenkiintoista nähdä, että mikä on loppujen lopuksi Miss KuntaUudistuksen imago 
nykyhallituksen (Katainen I) loppuvaiheissa.

Tunnetusti Miss Haja-Asutus-Alueiden-JäteVesiJärjestelmä putosi Eduskunnasta.

Tosiasiallisestihan haja-asutusalueiden jätevesijärjestelmä on ollut useamman hallituksen 
hallituskaudelle venynyt hanke, ja jokaisen suomalaisen puolueen kädet ovat likaantuneet 
jätevesiasioissa. Mutta imago on imagoa.
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Nyt on käynnissä kaksi valtavaa tosiasioita vääntelevää hanketta: Yhdysvallat-demokratian 
presidentinvaalit ja IRANin vastaisen sodan perustelukampanja.

Toisaalta on osoitettavissa, että ns. Arabikevät aiheuttaa aivan uusia markkinointiongelmia: mitä jos
maalliset puolueet eivät voitakaan tulevia vaaleja?

Länsimaille aiheuttaa aivan suunnattoman tuskan, jos ns. Arabikevät antaakin jatkossa vallan 
islamistisille puolueille, jotka ovatkin hankalia kauppakumppaneita erilaisissa mediaoperaatioissa.

Ja esimerkkiä ei tarvitse hakea kaukaa: yhtäkkiä Unkarissa onkin vallassa puolue, jolla on valtaa 
muuttaa perustuslakia mielensä mukaan.

Unkarissa on siis demokratia toteutunut, ja vallassa onkin puolue, joka on hankala kauppakumppani
Euroopan Unionin sisäisissä ja ulkoisissa hankkeissa.

2. Varovaisuus julkituoduissa tavoitteissa kannattaa aina ???? !!!!

Jaa-a.

Nyt ohessa on melkoinen linkkikokoelma IRANin vastaisiin pakotteisiin ja rajoitteisiin.

Toisaalta on linkkiä, että Yhdysvallat jatkaa huippukallista aseohjelmaa, ja toisaalta pyrkii 
vaikuttamaan sotilaallisella läsnäololla eri tavoin eri suunnissa.

Toisaalta on linkkiä, että ns. monenkeskisyys voi olla taas muodissa tai tosiasiallisesti pakotettua.

Jaa-a.

Yhdessä linkissä on kuva, että IRAN vie osan öljystään Turkkiin, Kiinaan ja Intiaan.

Sitten on muutama Euroopan maa, Japani, Etelä-Korea, Etelä-Afrikka ja muutama pieni vientimaa.

Nyt Euroopan maat olisivat ilmeisesti liittymässä uusiin pakotteisiin ja rajoitteisiin.

Mutta miten taivutella esim. Turkki, Kiina ja Intia mukaan uusiin ja vanhoihin pakotteisiin ja 
rajoitteisiin?

Just-joo-joo.

Nyt TIETYSTI oletetaan, että kaavat ovat yksinkertaisia ja rationaalisia, mutta tosiasiallisesti kaikki
puskeminen yms. aiheuttaa irrationaalisia seurauksia.

ELI: uusiin pakotteisiin ja rajoitteisiin liittyy hyvin suuri irrationaalisten seurannaisten riski.

Seurannaisena uusiin pakotteisiin ja rajoitteisiin liittyy jälleen Yhdysvallat ja heidän 
presidentinvaalinsa.

Jokainen itseään kunnioittava presidenttiehdokas (Yhdysvallat) joutuu ottamaan jonkinlaisen 
kannan IRANnin liittyviin uusiin ja tuleviin toimenpiteisiin.
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Mielenkiintoinen on linkki, että ns. evankeliset kristityt yrittävät järjestäytyä jonkin ehdokkaan 
taakse.

Toisaalta loka lentää erilaisissa vastamainoksissa (attack ad), ja tosiasioiden tarkastuspalveluilla 
riittää tekemistä kaiken aikaa (erityisesti PolitiFact, FactCheck ja FactChecker).

Tunnetulla tavalla minua on kiinnostanut RON PAUL -liikehdinnän laajuus, koska hän ajaa tällä 
hetkellä täysin erilaista ulkopoliittista suhtautumista eri aiheisiin, mm. IRANin suhteen hänellä on 
täysin poikkeavia ajatuksia verrattuna muihin ehdokkaisiin.

Kun ns. neokonservatiivinen henki republikaanisessa puolueessa VOI olla laskussa, niin on ollut 
mielenkiintoista nähdä, että miten neokonservatiivinen vastavoima saa republikaanisessa 
puolueessa kannatusta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Näyttäisi siltä, että Suomessa ei hyväksyttäisi ns. vastamainoksia, jossa jokin tietty ehdokas 
haukutaan täysin pataluhaksi toisen kampanjan toimesta.

Esim. kuuluisa SAK:n mainos oli hyvin kesy verrattuna ulkomaisiin vastamainoksiin, ja kuitenkin 
SAK:n mainos aiheutti vakavan keskustelun, joka ainakin minulle osoitti vastamainosten huonon 
toimivuuden Suomessa.

ELI Suomessa loka lentää erityisesti sähköisissä verkostoissa, esim. foorumit, tekstiviestit ja 
erilaiset blogipäivitykset. Monia näistä on suhteellisen vaikea valvoa, ja ns. lokaviestit voivat 
poistua esim. vuorokauden sisällä, mutta silti loka on lentänyt esim. vuorokauden ajan.

EHKÄ Suomessa kannattaisi erilaisten foorumien yms. verkottua, ja kehittää keskitetty tosiasioiden
tarkastuspalvelu, joka toimisi nopeammin kuin jokaisen palvelun oma tosiasioiden tarkastuspalvelu.
JOS tämä tosiasioiden tarkastuspalvelu toimisi 24/7 -periaatteella, niin kaikki vakavasti otettavat 
sähköiset palvelut saisivat ns. lokaviestien vastatekstit saman tien omiin järjestelmiin. Vähän niin 
kuin tilannekuvakeskus pienessä mittakaavassa.

Liittyminen tällaiseen tosiasioiden tarkastuspalveluun pitäisi olla mahdollisimman helppoa, jolloin 
tietotekninen osaaminen ei olisi minkäänlainen este.

OMA arvio on, että sähköiset verkostot tekevät näistä loanheittokampanjoista liian helppoja, jotta 
ainakin itseään kunnioittavat tahot liittyisivät tosiasioiden tarkastuspalveluihin.

TIETYSTI jäljelle jää aina se pieni joukko, jolle mikään tosiasioiden tarkastuspalvelun vääräksi 
osoittama väite ei kelpaa, ja he uskovat vaikka mitä puppua.

SL 587.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

Kirjoitushetkellä tiedämme ns. arabikevään vaikuttaneen eri tavoin erilaisissa maissa. Käsittääkseni 
eri maissa on enemmän tai vähemmän kuohuntaa edelleenkin. Käsittääkseni Libyassa on vielä 
melkoinen sekaannus. Lisäksi Syyriassa sota on jatkunut edelleenkin.
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Muistan yhdestä vaalikoulutuksesta jotain Suomessa käytävästä poliittisesta viestinnästä. Kielteinen
kampanjointi ei oikein tahdo onnistua Suomessa eri syistä.

Väittämä: Kielteinen kampanjointi ei tuota odotettuja tuloksia suomalaisessa 
asiayhteydessä.

Kerraten edellisistä merkinnöistä pitää todeta erilaiset epävastaavuudet asiaprosessin ja 
mielikuvaprosessien välillä. Esimerkiksi johonkin poliitikon mielikuva/imago kehittyy eri vaiheissa.

Kysymys: Kuinka hyvin yksittäisen poliitikon mielikuva/imago on vastaava oikean 
todellisuuden kanssa?

Mielenkiintoista on tietysti ns. arabikevään vuoksi esitetyt mediaspektaakkelit, joiden vastaavuus 
oikean todellisuuden kanssa on erittäin tärkeä kysymys.

Kysymys: Mikä on lopullinen totuus koskien ns. arabikevään seurannaisia?

Sitten on asiaa eri maiden demokratian tilasta. Kuinka hyvin demokratia oikeasti toimii hyvin 
erilaisissa maissa kuten Yhdysvallat, Unkari ja Iran? Oman havainnon mukaan eri maissa pääsee 
erilaisten vaalien jälkeen välillä valta-asemaan puolueita, jotka voivat ajaa erilaista politiikkaa 
verrattuna esimerkiksi länsimaiden ehdottamaan toimintaan. Eli demokratia tuo aina yllätyksiä.

Kysymys: Miten ulkopuoliset maat suhtautuvat eri maiden vaalituloksiin?
Kysymys: Tekevätkö ulkopuoliset maat oikeita johtopäätöksiä eri maiden 
vaalituloksien vuoksi – vrt. Iran, Unkari ja Yhdysvallat?

Vuoden 2012 jälkeen tiedämme, että Iran ja joukko muita maita pääsivät (Joint Comprehensive Plan
of Action, JCPOA) sopimukseen 14.7.2015 Iranin ydinohjelman valvonnasta. Kirjoitushetkeen 
nähden 12 Kansainvälinen atomienergiajärjestö on useamman kerran todennut Iranin noudattaneen 
tehtyä sopimusta.

Toisaalta jotkut politiikan mielipidevaikuttajat ovat väittäneet Iranin rikkoneen tehdyn sopimuksen 
henkeä. Mitä tuokin sitten tarkoittaa oikeasti käytännössä? En ole tätä selvittänyt erikseen.

Kysymys: Mitä oikeasti tarkoittavat väittämät sopimuksen hengestä ja sopimuksen 
hengen rikkomisesta liittyen Iranin ydinohjelman valvontaan?

Loppujen lopuksi tosiasioiden tarkastuspalveluille on edelleenkin tarvetta, koska erilaiset 
järjestelmät voivat välittää totuusarvoltaan vääriä uutisia ja päivityksiä.

12 https://www.iaea.org  , International Atomic Energy Agency
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SL 588. Sota ja sotilastekniikka

SL 588.1. Merkintä 550: Sotarumpu / Painostus / mm. Ron 
Paul / XVIII

17. tammikuuta 2012 
550: Sotarumpu / Painostus / mm. Ron Paul / XVIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_550

Ohessa on taas melkoinen kasa linkkejä, joiden yhdistelyä voi pohtia.

1. Sotarumpu pärisee kovempaa

IRAN on monessa kohdassa uutisen aihe, ja moni uutinen pohtii lähinnä, että miten ja milloin olisi 
aika hyökätä IRANiin.

Yksi uutinen on, jossa verrataan Yhdysvaltojen republikaanisen puolueen ehdokas-ehdokkaiden 
IRAN-näkeymyksiä.

Jälleen kerran Ron Paul tulee eri tavalla esille, koska hän ei ole niin innostunut IRANin vastaisesta 
sodasta.

Muut ehdokkaat esittelevät omia ajatuksiaan IRANin vastaisista toimenpiteistä.

Muutama maa on kertonut ongelmista, eli he tuovat IRANin suunnalta öljyä, ja korvaavat 
toimitukset pitäisi jotenkin hoitaa.

2. Eurooppalaisten otettava enemmän omaa vastuuta

Ohessa on pari linkkiä liittyen erilaisiin standardeihin, eli eurooppalaiset asehankintajärjestelmät 
tarvitsevat erilaisia standardeja.

JOS Yhdysvallat vetää sitoumuksiaan pois Euroopan suunnalta, niin tietystikin eurooppalaisten 
pitäisi järjestää oma yhteistyönsä paremmin.

Ongelma tunnetusti on, että Euroopan maissa on niin monenkirjava joukko asejärjestelmiä, että 
niiden yhdentäminen on vuosikymmenten työmaa.

Ja toisaalta tiedämme esim. Suomen osalta erilaiset säästötarpeet, mutta tosiasiallisesti pitäisi 
kuitenkin puolustusbudjettia kasvattaa, jotta uudet modernisointiohjelmat menisivät läpi.

3. Tosiasiallisesti puolustushankinnat ovat aina iso ongelma
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Kuitenkin tosiasiallisesti jokainen uusi asejärjestelmähanke on iso riskihanke, koska tekniikoissa on
aina lapsentauteja. Ohessa on jälleen kerran esimerkki, että jopa Yhdysvallat on ongelmissa 
erilaisten asejärjestelmähankkeiden kanssa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NYT juuri tässä tilanteessa olisi mielenkiintoista vetää mielipidekyselyjä ympäri maailmaa koskien 
eri maiden väestöryhmien suhtautumista IRANin vastaiseen sotaan.

Ja tietysti hyvä kysymys on, että kuinka väestöön uppoaa joukkotuhoaseiden uhkan/vaaran 
korostaminen.

Ja tietysti toinen hyvä kysymys olisi, että olisiko oman maan osallistuminen IRANin vastaisen 
sodan hyväksyttävä asia.

ELI yhteenvetona: nyt kannattaa kerätä yhteen erilaisia mediaoperaatioita, joilla pyritään IRANin 
vastaista sotaa myymään eri väestöryhmille.

SL 588.2. Uudelleenarviointia / 10.12.2017

Kirjoitushetkellä tiedämme, että Iraniin ei ole vielä tehty sotilaallisia iskuja tuhoamaan Iranin 
ydinohjelma kokonaan. Toisaalta tiedämme nykyisen sopimuksen Iranin ydinohjelman seurantaan, 
jolloin Iraniin kohdistetaan tarkempia tarkastuksia heidän ydinohjelman vuoksi.

Kirjoitushetkellä tiedämme, että nykyisin virassa olevan presidentti Donald Trump on syyttänyt 
Irania tehdyn sopimuksen hengen rikkomisesta – tietysti tarkkaa määritelmää tähän liittyen en ole 
vielä löytänyt.

Kysymys: Mitä tarkoittaaa sopimuksen (Iran ja muut maat) hengen rikkominen?

Mielenkiintoista on tietysti ajatus Yhdysvaltojen sotilaallisen läsnäolon vähentämistä Euroopan 
suunnalla. Oman arvion mukaan Yhdysvaltojen tukikohdat eri puolilla Eurooppa tarkoittaa tietysti 
isoja kustannuksia Yhdysvalloille. Tähänkään ei ole vielä lopullista vastausta. Käytännössä 
eurooppalaisilla valtiolla on eritasoisia ratkaisuja oman armeijan järjestelmän vuoksi. Eli 
eurooppalaisten maiden puolustushankintojen yhtenäistäminen on todella iso urakka eri syistä 
johtuen.

Kysymys: Mitä tarkoittaisi eurooppalaisen puolustusyhteistyön lisääminen?

Edelleen voi todeta hyvin kalliit asejärjestelmien kehittämisen hankkeet. Kirjoitushetkellä 
tiedämme, että Yhdysvalloissa on kehitetty näitä hyvin kalliita asejärjestelmiä. Käytännössä kaikilla
tekniikoilla on aina omat lastentautinsa käyttöönoton jälkeen riippumatta ennen käyttöön ottamista. 
Ja tietysti lastentautien korjaaminen eri tekniikoista vaatii ison kasan rahaa.

Kysymys: Mitkä maat ottaisivat riskin jonkin kalliin asejärjestelmän kehittämisen 
vuoksi?
Kysymys: Onko esimerkiksi Suomella laittaa selvää rahaa kalliin asejärjestelmän 
kehittämiseen?
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SL 589. Uusi teknologia ja rahan kohdistaminen oikein?

SL 589.1. Merkintä 551: Teknologia / Maailman 
pelastaminen ??

19. tammikuuta 2012 
551: Teknologia / Maailman pelastaminen ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_551

Ohessa on taas linkkikasa, jonka yhdistäväksi tekijäksi laitan teknologian halutut vaikutukset, 
haittavaikutukset ja sivuvaikutukset.

IT-maailmassa on SOPA- / PIPA- / ACTA-vastustus ollut todella kovaa lähes kaikissa 
teknoblogeissa, joten tässä kohtaa en osaa lisätä mitään uutta näihin aiheisiin, koska teknoblogit 
ovat käsitelleet näitä kolmea aihetta monesta näkökulmasta.

IPv6 ja HTML5 ovat nyt uusimmat iskusanat IT-maailmassa, ja molemmat standardit ovat käyneet 
läpi melkoisen myllytyksen.

Mahdollisesti viimeinkin alkaa siirtymäkausi IP-standardin versioon 6 alkaen 6.6.2012, ja vähitellen
yhtiö/sivusto kerrallaan kukin tekee siirtymän isojen yhtiöiden esimerkin mukaisesti.

HTML5 taas kärsii tällä hetkellä kilpailevista ehdotuksista, ja HTML5 tarkoittaa tällä hetkellä 
sekavaa standardipinoa.

Näinhän se menee: sotilas/ilmailu/avaruustekniikka → siviiliversio(t) → 1. vaiheen versiot → 
standardisota → useita standardeja → 1 standardi voittaa → 2. vaiheen versiot -> tekniikasta tulee 
kansanperinnettä → standardin laaja leviäminen kaikkialle → rikolliset alkavat käyttää tekniikkaa 
laajasti → rikollisten ja turvayhtiöiden jatkuva kilpavarustelu.

Nyt tietysti oheisista linkeistä näkee, että peliteollisuus on levinnyt laajalle, ja Suomessakin 
paasataan valtavia (järjettömiä) rahasummia tietokonepeleihin.

Kun jokainen vähänkään asiaa seurannut tietää, niin pelit vievät eteenpäin erityisesti PC-koneiden 
vaatimuksia: pelit vaativat/pystyvät käyttämään aina vain kovemman luokan laitteita. Taas 
pelikonsolit ovat toinen juttu, ja niissä tekniikka kai aina lyödään lukkoon hetkeksi aikaa.

Ohessa on linkki Yhdysvallat-liittovaltion edustajainhuoneen pariin kuulemiseen.

ELI pienet yhtiöt eivät tahdo pysyä heidän (Yhdysvallat) armeijajärjestelmänsä kilpailutuksissa 
mukana. TOISAALTA pitäisi viedä puolustusteollisuus uuden vuosisadan vaatimusten tasolle - mitä
tuo nyt sitten tarkoittaakin oikeasti!!!!!
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Toisaalta myös lääketieteen tekniikka kehittyy, koska uusia ja uusia (lääke)aineita voidaan kokeilla 
eri sairauksien hoidossa.

Mutta kaikki tekniikat sisältävät ongelmansa, kuten näkyy tieliikenteen tekniikan 
sivu/haittavaikutukset: eli liikenneonnettomuuksia sattuu joka paikassa kaiken aikaa.

Ja kilpailutuksen tekniikassa pitäisi pysyä mukana, jotta pystyy osallistumaan erilaisiin sähköisiin 
kilpailutusjärjestelmiin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Itse olen tullut siihen tulokseen, että tekniikka on ajanut maailman moneen ongelmaan, joka odottaa
(yleensä vaikeita) kokonaisvaltaisia ratkaisuja. Esim. autojen ja tietoliikenteen tekniikat ovat 
osaltaan sekä ongelma että ratkaisu moniin ongelmiin.

AINUT tapa monesta ongelmasta selviämiseen on, että tekniikka kehitetään edelleen.

Ongelma vain on, että todella rohkeita panostuksia tekniikkaan on vaikea tehdä, ja ne vaativat 
vuosikausien väännöt. Joku ITER-ratkaisu kesti oman aikansa, ja varmoja teknisiä ITER-ratkaisuja 
joudutaan odottamaan vuosikausia.

ON mahdollisesti myöskin niin, että sotilas/ilmailu/avaruustekniikat eivät enää johdakaan 
teknologista kehittämistä, ja teknologian edistysaskeleita pitääkin rahoittaa uusiin suuntiin.

MITÄ UUTTA????

Ehkä pitäisi pystyä kehittämään lisää uusia maailmanlaajuisia teknologiaohjelmia, vrt. ITER, joissa 
pystyttäisiin laittamaan tarpeeksi isoja teknisiä järjestelmiä pystyyn.

ELI jonkin verran pitäisi pystyä siirtämään rahaa aseiden ostamisesta oikeaan uuden tekniikan 
kehittämiseen. Mutta tämä on käytännössä hyvin vaikeaa monessa maassa.

SL 589.2. Uudelleenarviointia / 10.12.2017

Tässä kohtaa voi aloittaa lopusta. Kirjoitushetkellä tiedämme, että aseisiin on viime vuosina 
käytetty aina vain enemmän rahaa. Tietysti aseisiin käytetty raha on pois monesta muusta asiasta.

Kysymys: Mistä kaikesta muusta aseisiin käytetty raha ovat poissa?
Kysymys: Voisiko aseisiin käytettyä rahaa vähentää edes maltillisesti?

Yksi mielenkiintoinen asia on tietysti tietokonepeleihin käytetyt suuret rahasummat. Käytännössä 
tietokonepelien kehittäminen on nykyisin melkoisen iso teollisuudenala. Toisaalta voi todeta, että 
tietokonepeleihin käytetty aika on tietysti pois monesta muusta asiasta. Oman arvion mukaan monet
tietokonepelit ovat melkoisen koukuttavia.

Kysymys: Mistä kaikesta muusta tietokonepeleihin käytetty aika on poissa?

Summaten voi todeta erilaisten tekniikoiden sivuvaikutukset, joita ei aina osata päätellä etukäteen.
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SL 590. FLASH ja vaihtoehdot tulevaisuudessa?

SL 590.1. Merkintä 552: n. 69 FLASH-videota sivua kohden on 
liikaa

19. tammikuuta 2012 
552: n. 69 FLASH-videota sivua kohden on liikaa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_552

Noin pikaisesti laskettuna arkistosivulla 10 on n. 69 FLASH-videota upotettuna, ja se on 
ehdottomasti liika kova ponnistus www-selaimille.

ESIMERKIKSI Opera ja Safari löivät itsensä täysin sekaviin tiloihin, kun ne yrittivät ladata tätä 
sivua. Esim. Opera lähetti kaatumisraportin kehittäjille.

KAIKKI testatut selaimet aiheuttivat ongelmia: Opera, Chrome, FireFox, IE, Safari.

ELI erilaisten FLASH-videoiden upottamisen saa jatkossa lopettaa.

Perkaan seuraavaksi arkistosivun 10, laitan kaikki YouTube-videot pelkiksi linkeiksi.

Perkasin YouTube-upotukset linkeiksi, ja jäljelle jäi n. 28 upotettu FLASH-animaatioita, koska 
niiden linkittämiseen en löytänyt yhtä helppoa keinoa.

Mutta n. 41 upotettua FLASH-videota on nyt vähemmän, eli sivusto on __hieman__ kevyempi 
ladata hetken kärsivällisyydellä.

SL 590.2. Uudelleenarviointia / 10.12.2017

Tarkempi merkintä on tietysti ”Adobe Flash”. Aikanaan upotin erilaisia videoita merkintöjen 
keskellä. Merkinnästä 552 selviää, että minulla oli 69 upotettua videota (perustuen Adobe Flash 
-tekniikka) merkintöjen keskellä. Eli 69 upotettua videota yhdelle www-sivulle oli liikaa. Nykyisin 
on erilaisia korvaaja, jolloin esimerkiksi Googlen YouTube-palvelu pääasiallisesti ei enää käytä 
Adobe Flash -tekniikkaa. Tunnetulla tavalla Adobe Flash on alun perin yhden yhtiön kehittämä 
ratkaisu.

Yleisesti ottaen tietotekniikan kehittämisessä pitäisi käyttää mahdollisuuksien mukaan avoimia 
standardeja. Tietysti aina välillä joku avoin standardi ei oikeasti saa laajaa kannatusta.

Väittämä: Tietotekniikan kehittämisessä pitäisi käyttää avoimia standardeja.
Väittämä: Avoimet standardit eivät estä kaupallista toimintaa.
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SL 591. Tarvitsemmeko jotain lisää vaalien vuoksi?

SL 591.1. Merkintä 553: Idea uudeksi vaalilipukkeeksi??

22. tammikuuta 2012 
553: Idea uudeksi vaalilipukkeeksi, esimerkkinä pres.vaalit 2012

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_553

Uusi Suomi julkaisee Puheenvuoro-sivustoa, jonne saavat kaikki kiinnostuneet kirjoittaa erilaisia 
mielipiteitä.

Olen seurannut Puheenvuoro-sivustoa jonkin aikaa, ja joskus välillä on mielenkiintoisia ehdotelmia.

Nyt seuraava kirjoitus tuli vastaan: 
Idea uudeksi vaalilipukkeeksi, esimerkkinä pres.vaalit 2012 
http://hxx.puheenvuoro.uusisuomi.fi/94575-idea-uudeksi-vaalilipukkeeksi-esimerkkinä-presvaalit-
2012

Perusajatus ehdotelmassa oli, että vaalilipukkeita merkittäisiin esim. QR-koodilla.

Ajatuksen mielenkiintoinen, mutta voi olla käytännössä vaikea toteuttaa.

Ohessa on oma pohdinta kirjoitukseen.

Linkki omaan kommenttiin: 
http://hxx.puheenvuoro.uusisuomi.fi/94575-idea-uudeksi-vaalilipukkeeksi-esimerkkinä-presvaalit-
2012#comment-1330908

Hei kaikille,

"Kommentoi kaikille" ei jostain syystä toiminut.... 
Eli tämä on yleinen kommentti.

Itse olen ollut keskusvaalilautakunnan VARAjäsenenä muistaakseni kolme kertaa 
avaamassa/laskemassa ennakkoäänestyksen kirjekuoria, nyt presidentinvaaleissa kerran ja 
edellisissä vaaleissa kaksi kertaa.

Eli avasimme ne keltaiset kirjekuoret, ja ne ruskeat kirjekuoret sisältäen varsinaisen leimatun 
äänestyslipun laskettiin yhteen lajitellen varsinaista ääntenlaskentaa varten. Ja muu keltaisen 
kirjekuoren sisältö laskettiin ja lajiteltiin ohjeiden mukaisesti.

Varsinaisen vaalipäivän ääniä en ole ollut koskaan laskemassa.
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Kun paikalla on ollut kunnassa edustettujen puolueiden edustajat, niin puolueiden keskinäinen 
kyttäys estää esim. käsin laskettaessa väärinlaskennat.

Eli ns. kriittisissä kohdissa pitää olla kaikkien puolueiden edustajat valvomassa laskennan 
edistymistä, niin puolueiden keskinäinen kyttäys estää väärinkäytökset.

Esim. nyt noiden ennakkoäänten osalta ruskeiden kirjekuorien avaamisessa pitää olla kaikkien 
puolueiden edustajat valvomassa ja kyttäämässä toisiaan.
Jne. eri kohdissa tarpeen mukaan.

Sitten yleisiä huomioita.

1) 
Vaalilippujen numerointi ehkä voisi onnistua nykyisellä tekniikalla, mutta en ole painotekniikan 
asiantuntija.

Ehkä lisäarvo olisi siinä, että ennakkoäänestyksessä päivän päätteeksi voisi merkitä, että mitkä 
laatikot on avaamatta ja mitkä avattu.

Mutta aiheuttaa ehdottomasti ennakkoäänestystä tekeville viranhaltijoille, vaalilautakunnille ja 
keskusvaalilautakunnille runsaasti lisätyötä.

2) 
ID vaalipiirikohtaisesti voi jo olla painotekniikalle haaste, ja pitäisi ennakoida kunkin vaalipiirin 
äänestyslipukkeiden kulutus. 
Tästä aiheutuisi logistisia ongelmia taas lisää, kun eri vaalipiireihin pitäisi järjestää omat 
kuljetuksensa.

3) 
Sitten täytyy huomioida, että ilmeisesti nykyjärjestelmä ennakkoäänestyksessä kestää sen, että 
yksittäisessä ennakkoäänestyspaikassa voivat olla sähköt poikki. 
En ole tästä 100% varma, koska kokemusta ei oikeasti ole sieltä tiskin toiselta puolelta 
ennakkoäänestystä tekevänä viranhaltijana.

Eli mahdolliset optisesti luettavat kohdat äänestyslipukkeessa pitäisi siis käsitellä myös mahdollisen
sähkökatkon aikana - siis ennakkoäänestyksessä.

4) 
Sitten on tuo varsinainen äänestyspäivä, jolloin on ympäri Suomen satoja äänestyspaikkoja, esim. 
kouluissa perinteisesti. 
Sielläkin pitäisi homman hoitua, vaikka sähköt katkeaisivat, ja homma pitäisi hoitaa 
taskulamppujen (tms.) avulla.

5) 
Joku optinen tunniste olisi ehkä __tarkistuslaskennalle__ jokin vaihtoehto.

JOS äänestyslipukkeet voisi tarkistuslaskennassa laittaa optisen lukijan läpi, niin tietystikin voisi 
jäljittää, että yksikään äänestyslippu ei ole hukkateillä. 
Mutta tämä vaatii tietysti lisätekniikkaa tarkistuslaskentaa varten.

7107
7108
7109
7110
7111
7112
7113
7114
7115
7116
7117
7118
7119
7120
7121
7122
7123
7124
7125
7126
7127
7128
7129
7130
7131
7132
7133
7134
7135
7136
7137
7138
7139
7140
7141
7142
7143
7144
7145
7146
7147
7148
7149
7150
7151
7152
7153
7154
7155
7156



178 / 718

Mutta tarkistuslaskennan voi hoitaa vaalipiirikohtaisesti, jolloin yhteen tarkistuslaskentapisteeseen 
voidaan tarvittava (kallis ja uusi) lisätekniikka laittaa.

6) 
Uutena lisätekniikkana on tullut näissä vuoden 2012 presidentinvaaleissa se, että esim. ajokortista 
sai luettua viivakoodin avulla äänestäjän tiedot saman tien.
Eli henkilötunnuksen naputtelu tietokoneella oli nyt vähäisempää.

Näin minulle sanoi ennakkoäänestyksessä virkailija kun kysyin, että mikä tuo lukijalaite nyt oikein 
oli.

Eli lukijalaitteen käyttäminen johonkin muuhun olisi tietysti vaihtoehto, mutta sen käytössä pitää 
olla tietysti järki mukana, jotta mahdolliset vikatilanteet, erityisesti sähkö- ja tietoliikennekatkokset,
eivät kaada hommaa alkuunsa.

7) 
Kaikki monimutkaistus kannattaa tietysti miettiä tarkasti, koska Suomessa on käsittääkseni käytössä
kaikkein yksinkertaisimmat äänestyslipukkeet.
JOS olette joskus nähneet pieniä uutispätkiä muiden maiden äänestyksistä, niin ne [äänestysliput] 
ovat joskus olleet melko suuria lakanoita.

8) 
Yleisesti ottaen kaikkien puolueiden edustus ja keskinäinen kyttäys kaikissa kriittisissä kohdissa 
pitää olla, vaikka jotain optista tunnistetta mukaan äänestykseen laitettaisiinkin.

Tässä noin muutama ajatus yleisesti vähäisen kokemuksen perusteella; tosiaan kokemusta on vain 
kolmesta keskusvaalilautakunnan kokouksesta.

Ystävällisin terveisin,

Jukka Rannila 
www.jukkarannila.fi

SL 591.2. Uudelleenarviointia / 10.12.2017

Olen ollut kahtena vaalikautena Jalasjärven kunnan keskusvaalilautakunnan varajäsen, ja 
muutamassa keskusvaalilautakunnan kokouksessa olen ollut paikalla. Käytännössä vaalilipukkeiden
käsittelyssä on omat vaiheensa, mutta en ole ollut mukana kaikissa vaiheissa. Itse olen ollut erittäin 
kriittinen sähköisen äänestyksen suhteen.

Varsinaisessa kirjoituksessa on asiaa äänestyslippuihin liitettävistä QR-koodeista tai vastaavista 
koodeista. Kirjoitushetkellä olen vähän epävarma tästä. Mitä uutta hyötyä olisi vaalilipukkeisiin 
liitetyistä koodeista kuten QR-koodi?

Kysymys: Toisiko esimerkiksi QR-koodi äänestyslipukkeessa oikeasti jotain hyötyä?

Väittämä: Suomalaiset yksinkertaiset äänestyslipukkeet on hyvin toimiva järjestelmä.
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SL 592. Voiko sotia välttää oikeasti?

SL 592.1. Merkintä 554: IRAN-kysymys keskiössä / mm. Ron 
Paul / XIX

26. tammikuuta 2012 
554: IRAN-kysymys keskiössä / mm. Ron Paul / XIX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_554

Ohessa on melkoinen joukko linkkejä, jotka liittyvät IRAN-kysymykseen, ja tällä kertaa aiheet 
liittyvät erityisesti IRANiin kohdistuviin pakotteisiin.

Oikeastaan IRAN-kysymys on meikäläisellä ulkomaanuutisten seurannan keskiössä.

Tämän jälkeen Yhdysvallat-seurannassa taas keskiössä on, että Yhdysvallat IRAN-asiasta sanoo 
virallisesti ja mitä ovat kaikenmoiset epäviralliset lausunnot.

Luonnollisesti tämä johtaa Yhdysvaltojen 2012 presidentinvaaleihin, jonka seurannan keskiössä on 
tietysti IRAN-kysymys, eli eri ehdokkaiden mielipide IRAN-kysymyksestä.

Ja tämä taas luontevasti johtaa RON PAUL -seurantaan, koska hän ajaa täysin erilaista IRAN-
politiikka kuin muut republikaaniset ehdokkaat.

Muille ehdokkaille IRAN-kysymys on lähinnä mahdollisen sotilaallisen operaation perusteluja ja 
erilaisten lisäpakotteiden kehittäminen.

RON PAUL taas puolestaan ajaa täysin erilaista IRAN-politiikkaa, ainakin tässä vaiheessa.

Ja tässä vaiheessa luonnollisesti kiinnostaa, että kuinka suuren kannatuksen RON PAUL -aatteet 
saavat republikaanisessa puolueessa.

Demokraatit jo tiedetään: lisää pakotteita yms.

Tulee mieleen väistämättä perussuomalaiset Suomessa. Siellä he ovat ulkopuolella Suomen 
hallitusta, mutta kuitenkin kannatus on huippuluokkaa.

Syntyykö republikaaniseen puolueeseen todella merkittävä RON PAUL -aatteiden blokki, jonka 
vaikutus ei ehkä valtaa republikaanisen puolueen enemmistöä, mutta ryhmittymä voi jatkossa saada 
useita edustajia Yhdysvallat-demokratian usealle eri tasolle.

Mielenkiintoinen skenaario.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Ehkä olisi aika lähteä laatimaan taulukoita yms., joissa voisi ajaa näitä IRAN-kysymyksiä 
tarkempiin ja pienempiin osatekijöihin.

Tällä hetkellä IRAN-seuranta on ollut vain uutislinkkien kokoelmaa, ja jatkossa tarvitaan pienempiä
asiakokonaisuuksia pilkottuna osiin.

SL 592.2. Uudelleenarviointia / 10.12.2017

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että olen seurannut Iran-kysymystä vaihtelevasti. Tehdyn (Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA) sopimuksen jälkeen (14.7.2015) olen lähinnä seurannat 
kansainvälinen atomienergiajärjestön 13 (International Atomic Energy Agency, IAEA) antamia 
lausuntoja koskien Iranin ydinohjelman valvomista. Käytännössä Iran on noudattanut sopimusta 
ainakin kirjoitushetkellä, jolloin Iranin ydinohjelman tila on selvitetty useammalla tarkastuksella. 
Viimeisimmän raportin tunnus on ”GOV/2017/48”. Luin raporttia (GOV/2017/48) ja jäin siihen 
käsitykseen, että Iran on noudattanut tehtyä sopimusta.

Huomio: Ainakin kirjoitushetkellä Iran on noudattanut tehtyä sopimusta (Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA / sovittuna 14.7.2015).

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että Ron Paul ei aikanaan päässyt läpi republikaanisen puolueen 
esivaaleista. Mielenkiintoista olisi selvittää tarkemmin Ron Paulin ajamien asioiden kannatusta. 
Ainakaan vielä vastaan ei ole tullut mielipidekyselyä tähän liittyen, mutta tietysti tämän seuranta on
melko vaikeaa Suomesta katsottuna.

Kysymys: Mikä olisi/on Ron Paulin ajamien asioiden kannatus eri puolilla 
Yhdysvaltoja?

Wikipedia-artikkeli libertarismi listaa yhdeksi henkilöksi Ron Paulin.

https://en.wikipedia.org/wiki/Libertarianism → People → Ron Paul

Itse en tiedä, että kannatanko laajasti libertarismia. Itse olen huomioinut libertarismin ajaman 
varovaisemman ulko- ja turvallisuuspolitiikan.

Kysymys: Ketkä Yhdysvalloissa kannattavat varovaisempaa ulko- ja 
turvallisuuspolitiikkaa?

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että en ole tehnyt tarkkaa taulukkoa Iran-seurannan erilaisista 
aiheista. Esimerkiksi Iranin eri puolueiden kannatus erilaisille aiheille on täysin epäselvää minulle, 
koska en ole tarkemmin selvittänyt Iranissa vaikuttavien puolueiden laatua.

Kysymys: Ymmärrämmekö me täällä länsimaisissa maissa oikein Iranin sisäpolitiikan 
ja ulkopolitiikan?
Väittämä: Emme ulkopuolisina ymmärrä oikein Iranin sisäpolitiikkaa ja 
ulkopolitiikkaa.

13 https://www.iaea.org  , International Atomic Energy Agency / Kansainvälinen atomienergiajärjestö
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SL 593. Yksi osa kuntauudistusta ja muita uudistusta

SL 593.1. Merkintä 555: Julkinen mielipide kuntauudistuksesta 
(i)

26. tammikuuta 2012
555: Julkinen mielipide kuntauudistuksesta (i)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_555

Tähän on tullut jatkoa merkinnässä 566 
LISÄÄ mielipidettä kuntauudistuksesta (ii)
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_566

Itse tutustuin Suomen Kuvalehden julkaisemaan "salaiseen" kuntakarttaan, joka on mahdollisesti 
jokin väliluonnos kunta-alueiden yhdistämiseksi.

ITSE olin pienessä mielessäni miettinyt seuraavaa ratkaisua:

* erilaiset kuntien ongelma-alueet voidaan tunnistaa
* jokaiselle ongelma-alueelle nimetään selvityshenkilö
* selvityshenkilöt käyvät ongelma-alueiden ongelmat läpi
* ongelma-alueista julkaistaan julkiset raportit.

NYT tuossa yhdessä uutisessa on juttua, että ehkäpä tällaiset selvityshenkilöt nimetään.

NYT on kuitenkin iso markkinointiongelma, koska ihmisiä pelotellaan noilla kuntakartoilla, ja 
monessa suunnassa on otettu nyt siilipuolustus, eli jokaista uutta ehdotusta epäillään kuntien tappo- 
ja lahtaushankkeena.

EN tiedä, että oliko taktisesti edes viisasta lähteä leikkimään noilla kuntakartoilla, vaan olisi ehkä 
kannattanut heti lähteä liikkeelle noilla selvityshenkilöillä??

Jos olisi ollut tiedossa, että jokaiselle ongelma-alueelle nimetään selvityshenkilö, ja jokaiselle 
ongelma-alueelle voidaan esittää omia ratkaisujaan, niin olisiko suhtautuminen ollut erilaista? 
Vaikea sanoa enää tässä vaiheessa.....

Esim. jollain muuttotappioalueella, jossa väestöpyramidi on jo kääntynyt täysin väärän asentoon, 
tarvitaan aivan erilaisia ratkaisuja verrattuna liian nopean/suuren muuttovoiton kanssa taistelevaan 
maakuntakeskukseen.

Eli on jo näitä kuntia, joissa ei ole syntynyt kuin muutama lapsi vuodessa tai ei yhtään lasta jonain 
vuonna.
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Sitten joku maakuntakeskus jatkuvan väestökasvun paineen alla tarvitsee aivan erilaiset ratkaisut. 
JOS pitää perustaa päiväkoteja, peruskouluja ja välillä lukio aina säännöllisin väliajoin, niin tässä 
tilanteessa ei enää pysy kaikki hallinnassa.

Sitten ei ehkä pitäisi pelata napeilla, jos noita selvityshenkilöiden julkisia raportteja muutettaisiin 
ihan oikeiksi kuntien kehittämishankkeiksi. JOKU kymmenen tai parikymmentä miljoona voi olla 
parempi kannuste kuin joku hassu pari-kolme miljoonaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OLISI pitänyt tämä julkinen mielipide kuntauudistuksesta julkaista hyvissä ajoin heti ensimmäisen 
asiaa käsittelevä lehtijutun jälkeen.

Olisi ja olisi............

SL 593.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

Näin jälkikäteen ei enää muista vuoden 2012 aikana käsiteltyä kuntauudistusta. Nykyhallitus 
(Sipilä) on viemässä läpi omaa sosiaali- ja terveysalan uudistusta. Aikanaan oli PARAS-hanke, 
mutta tästäkään ei oikein enää muista kaikkea.

Kysymys: Miten hyvin sosiaali- ja terveysalan työntekijät jaksavat jokaisen 
vaalikauden aikana alkavaan uuteen sosiaali- ja terveysalan uudistukseen?

Oman arvion mukaan jotkut sosiaali- ja terveysalan työntekijät voivat olla melkoisen kyynisiä aina 
vaalikauden alussa aloitettavan uuden muutoshankkeen alkaessa.

Tietysti on täysin selvää kaupungistumisen etenevän omalla tahdillaan eri puolilla Suomea. Jotkut 
isommat kaupungit ovat saaneet lisää asukkaita, mikä aiheuttaa jatkuvia investointeja jollain 
aikavälillä. Vastaavasti merkittävä osa kunnista/kaupungeista on menettänyt asukkaita, mikä 
aiheuttaa jatkuvia ongelmia eri toiminnan rahoittamisen kannalta.

Väittämä: Kaupungistuminen etenee vääjäämättä myös Suomessa.

Oman arvion mukaan moni asia keskittyy kaupunkeihin hyvässä ja pahassa. Hyvässä mielessä 
kasvavat kaupungit voivat vastata kansainväliseen kilpailuun erilaisten maiden välillä. Toisaalta 
isompiin kaupunkeihin keskittyy erilaisia sosiaalisia ongelmia, jotka ovat vähäisempiä 
maaseutumaisissa kunnissa/kaupungeissa.

Kysymys: Miten Suomessa pystymme hoitamaan kaupungistumisen hyvin huomioiden
kaupunkeihin keskittyvät sosiaaliset ongelmat?

7346
7347
7348
7349
7350
7351
7352
7353
7354
7355
7356
7357
7358
7359
7360
7361
7362

7363

7364
7365
7366
7367
7368
7369
7370
7371
7372
7373
7374
7375
7376
7377
7378
7379
7380
7381
7382
7383
7384
7385
7386
7387
7388



183 / 718

SL 594. Miten sitoudutaan erilaisiin ratkaisuihin?

SL 594.1. Merkintä 556: Sitoutumisen puute on kasvava 
ongelma

29. tammikuuta 2012 
556: Sitoutumisen puute on kasvava ongelma

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_556

Ohessa on jälleen linkkikokoelma, jonka yhdistäväksi tekijäksi laitan sitoutumisen tai pikemminkin 
sitoutumisen puutteen.

Kuten uutisista näkyy, niin nykyihmisen on vaikea sitoutua mihinkään tai sitten hän ei sitoudu 
erilaisiin järjestelmiin, jotka on tehty peruskansalaisen hyväksi.

Esimerkkinä käy jälleen kerran kouluruoka, jonka arvostuksesta on esimerkkinä suomalainen ja 
yhdysvaltalainen kouluruokakeskustelu.

Kummassakin maassa on ongelma, että perusterveellistä ruokaa ei väkeä saada syömään, ja ns. 
roskaruoka on kasvava ongelma.

Tosin Suomessa perusterveellinen ruoka tarjotaan lautaselle, mutta sehän ei sitten perustavalliselle 
suomalaiselle lapselle aina kelpaa - hyvin sattuessa joskus.

Sitten on esimerkkiä, että vanhemmuuteen ei sitouduta, eli lapsien hankkimisen ei ymmärretä 
aiheuttavan valtavan kasan sitoumuksia pitkäksi aikaa.

Toisaalta on juttua, että nykyeläkeläiset haluavat sitoutua eri tavalla kuin ennen erityisesti 
lastenlasten hoitamiseen yms.

Sitten on uutinen, että metsäseminaariin ei tullut väkeä, koska työnantajan ostamalle lipulle ei 
sitouduttu, eli ylivoimainen enemmistö väestä jätti tulematta tilaisuuteen.

Vastaavalla tavalla ammattiyhdistysliike joutuu taistelemaan sitoutumisen kanssa, ja osaksi 
katsoisin heidän toiminnan järjestelyidensä johtuvan siitä, että suuri osa työntekijöistä pelkää 
ammattiyhdistystoiminnan sitoumuksia.

Sitten voi pohtia sitoutumista kouluun, ja vanhemmat sekä lapset sitoutuvat huonosti kouluun.

Toisaalta on juttua KELA:n lomakkeista, joista yritetään tehdä selkolukuisempia. Voisi ehkä sanoa, 
että KELA ehkä yrittää sitoutua asiakkaisiinsa paremmin.

Sata vuotta huumeiden vastaista sotaa - kuinka moni sukupolvi on tähän sitoutunut ?????
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

EI tässä ehkä ole mitään uutta sinänsä.

Oikeastaan tässä kohtaa voi todeta, että sitoutumisongelmat ovat alkaneet levitä uusiin ja uusiin 
suuntiin, ja lopputuloksena alkaa olla surkuhupaisiakin tilanteita.

SL 594.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

Aikaisemmin (merkintä 334) olen selvittänyt kouluruoan arvostusta, johon liittyen Raulio ym. 
(2007) on hyvä lähde. Lyhyesti ottaen kouluruuan arvostus ei katso koululaisen kotioloja, jolloin 
sekä rikkaan että köyhän perheen lapset voivat jättää kouluruoan välistä.

Väittämä: On tietysti erittäin harmillinen asia, että osa meistä ei sitoudu ilmaiseen ja 
terveelliseen kouluruokaan.

Vastaavalla tavalla ihmisten sitoutuminen eri aiheisiin vaihtelee henkilöstä toiseen. Riippuen 
aiheesta sitoutumista voi olla enemmän tai vähemmän. Merkinnässä 556 pohdin ääneen 
sitoutumista ammattiyhdistysliikkeen toimintaan. Myös ammattiyhdistysliike joutuu painimaan 
palkansaajien sitoutumisen kanssa. Oman arvion mukaan moni ammattiyhdistysliikkeen ajama asia 
on jo toteutettu asiasta riippuen. Käytännössä moni nuori työntekijä ei enää ymmärrä eri asioiden 
vuoksi käytyä aikaisempaa vääntöä erilaisten sidosryhmien välillä.

Väittämä: Monet asiat ovat nykyisin itsestäänselvyyksiä erityisesti nuoremmille 
henkilöille, jolloin asioiden kehittämisen vuoksi käyty aikaisempi (poliittinen?) vääntö 
ei enää välity uusille sukupolville.
Väittämä: Erilaisia suomalaisia itsestäänselvyyksiä ei ymmärretä puolustaa nykyisessä
maailmassa.

Yksi hyvä esimerkki on tietysti peruskoulu-uudistus, jota vastustettiin aikanaan erilaisille syillä. 
Nykyisin peruskoulu-uudistuksen vuoksi käyty vääntö on monelle meistä täysin vieras asia. Tietysti
tiedämme, että suomalainen peruskoulu on kiinnostanut erilaisia sidosryhmiä eri maissa, koska 
suomalaisten koululaisten oppimistulokset ovat melko hyviä. Summaten voi todeta erilaisten 
sitoutumisongelmien vaikutukset eri suunnissa. Käytännössä sitoumuksen vähäisyys lisättynä 
tietämättömyydellä aiheuttaa erilaisia ongelmia.

Väittämä: Osa meistä on uustietämättömiä, jolloin esimerkiksi yhdistysten, 
kuntien/kaupunkien, seurakuntien (muutkin uskonnolliset yhteisöt) ja valtion 
toiminnasta on täysin vääriä mielikuvia.

Tähän kohtaan voidaan linkittää mielipidekirjoitus 43. Kirjoitin uustietämättömyydestä liittyen 
vapaaehtoiseen toimintaan. Toimintaa arvostellut uustietämätön henkilö ei siis tiennyt liikaa 
vapaaehtoisuudesta, joka liittyy museon toimintaan.

43 / Uustietämättömän uskontunnustukset?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_43
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SL 595. Yksityistäminen vai kunnallisuus?

SL 595.1. Merkintä 557: JAKK & Yhtiöittäminen

1. helmikuuta 2012 
557: JAKK & Yhtiöittäminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_557

Sitten on tämän merkinnän lopussa uutislinkki, jossa kerrotaan JAKK:n yhtiöittämisestä. Tunnetulla
tavalla kyseessä on ollut Jalasjärven kunnan omistama liikelaitos.

Tästä palautuu mieleen yhden paikallispoliitikon kertomus jostain JAKK:n vuosijuhlasta, jossa hän 
oli ollut kunnan edustajana. Joku JAKK:n työntekijä oli ihmetellyt hänelle, että millä perusteella 
hän on täällä muiden joukossa. "Pitäähän jonkun edustaa omistajaa". Työntekijälle oli täysi yllätys, 
että kunta omistaa kyseisen puulaakin.

Näin varmasti oli laajemminkin, koska hallinnolliset kiemurat ovat hyvin kaukaisia jollekin 
JAKK:n opettajalle, jonka tarvitsee keskittyä vain ja ainoastaan opettamiseen.

Mutta varmaan nyt tässä vaiheessa kaikki asiaankuuluvat henkilöt tietävät, että JAKK on kunnan 
liikelaitos.

Ongelmaksi tuli, että eri vaiheiden jälkeen Opetusministeriö on perimässä JAKK:n suhteen takaisin 
kymmeniä miljoonia euroja - 34 847 164 euroa yhteensä.

Siis käytännössä Jalasjärven kunta omistajan ominaisuudessa on vastuussa noista perittävistä 
varoista.

Jepu-jee.............

Itse istuin 18.11.2010 päivän kuuntelemassa asianajajaa, joka kertoi päivän verran hankintalaista ja 
hyvästä tarjouspyynnöstä.

Pääsääntöisesti on niin, että kunnan liikelaitos tulee yhtiöitettäväksi, jos se tarjoaa n. 90 % 
tuotannostaan yksityisille markkinoille, eli käytännössä yksittäinen liikelaitos toimii kuin yksityinen
yhtiö.

Tämän vuoksi jotkut liikelaitokset ovat lopettaneet ulkopuolisille myynnin, ja ovat päättäneet pysyä
ainoastaan liikelaitoksina.

TIETYSTI kunta/kuntayhtymä voi luoda osakeyhtiön, joka sekin tarjoaa tuotantoaan n. 90 % verran
kunnalle/kuntayhtymälle, ja n. 10 % menee yksityisille.
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JAKK:n tapauksessa asia on suhteellisen selvä: JAKK tarjoaa ylivoimaisesti kaiken tuotantonsa 
yksityisille yrityksille.

ELI tein johtopäätöksen 18.11.2010, että JAKK on yhtiöitettävä hyvin pian ja/tai mieluusti heti.

NYT voi tietysti jälkiviisastella, että miksi JAKK ei ole päätynyt yhtiöitettäväksi jo vuosikausia 
sitten.

Niin - MIKSI ?????

Itse asiassa luentomuistiinpanoihin on merkitty yksi virke - "TEM:n johdolla valmistelutyö".

SIIS - TEM on valmistellut näitä liikelaitosten yksityistämisiä !!!!!!!!!

Tämän perusteella kaivoin www-sivuilta esille seuraavat julkaisut: 

Suomen Kuntaliitto - 3.6.2008: Kunnallisten liikelaitosten asema markkinoilla - kriteereitä 
kuntien oman arvioinnin tueksi 

Julkisen elinkeinotoiminnan kilpailuneutraliteetti - Työ- ja elinkeinoministeriön julkaisuja - 
Kilpailukyky - 23/2009

Kyseisten julkaisujen PDF-tiedostot seuraavista linkeistä: [linkit]

Tein muutaman soiton Työ- ja elinkeinoministeriöön ja Valtiovarainministeriöön. Lisäksi HARE, eli
hankerekisteri, kertoi jotain: Valtioneuvoston hankerekisteri - HARE.

Tässä kohtaa voimme ottaa seuraavat hankkeet tarkemmin esittelyyn: 

VM141:00/2009 - Kunnat ja kilpailuneutraliteetti- hanke 
EM072:00/2008 - Julkisen elinkeinotoiminnan kilpailuneutraliteetin selvittäminen -työryhmä 
VM061:00/2008 - Valtion liikelaitosmallin soveltuvuutta sisämarkkinoille kartoittava hanke

Yksi ongelma oli/on, että muutama henkilö oli vaihtanut ministeriötä ja asemapaikkaa.

Mutta yhteenvetona voi tehdä seuraavaa:

- kuntalakia koskeva esitys ei ole vielä hallituksen esitys (HE) 
- Euroopan Komission kilpailun pääosaston kanssa on käynnissä neuvottelut 
- Kilpailuosaston käsiteltävänä on useampi liikelaitosta koskeva kantelu 
- Kilpailuosaston käsittelylle ei ole määräaikaa 
- Kilpailuosaston kanssa on tarkoitus saatu sovinto aikaan 
- Kun jotain sovintoa on, niin voisi tehdä ehdotuksen uudistettuun kuntalakiin 
- Yksi mahdollisuus on luonnollisesti tehdä erillislaki koskien erityisesti liikelaitoksia 
- Osakeyhtiömuotoiset kuntien omistamat yhteisöt toisivat osasta selkeyttä 
- 90% ja 10% -sääntö on muodostunut oikeuskäytännön seurauksena 
- Mutta neuvottelut Komission kilpailuosaston kanssa pitää/kannattaa viedä läpi kunnolla
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Yksi mielenkiintoinen yksityiskohta oli/on, että Euroopan komission kilpailuosaston suuntaan pitää 
tehdä runsaasti käännöstyötä, eli tietystikään Euroopan komission suunnalla kaikki eivät osaa 
suomen kieltä.

Ja tarkasti ottaen Euroopan komission tietopyynnöillä on aikaraja, mutta taas Euroopan komission 
omalle työlle ei ole aikarajaa.

Tämmöinen löytyi: 
C(2007)6073/F 
KOMISSION PÄÄTÖS, Tehty 11.12.2007, VALTIONTUESTA N:o C 7/2006 (ex NN 
83/2005), jonka Suomi on myöntänyt Tieliikelaitokselle/Destialle 

[PDF-tiedosto tässä linkissä]

Eli valtion ja kuntien liikelaitosten asemaa on pohdittu eri yhteyksissä jo pidemmän aikaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

JAA-A.............

Kävin hiljakkoin keskustelua JAKK:n historiasta, ja tietystikään en tiedä kaikki hallinnollisia 
kiemuroita ja kaikkia käänteitä JAKK:n koulutuksen hallinnointiin.

Välillä on pohtinut, että olisiko JAKK pitänyt yhtiöittää aikaisemmin, ja kunta olisi voinut olla 
pääomistaja/enemmistöomistaja koko yhtiölle. Tämän päälle olisi voinut ottaa erilaisia 
pienomistajia, esim. JAKK:n asiakkaita, jolloin yhtiökokoukset olisivat olleet tiedottamis- ja 
kehittämistilaisuuksia erilaisille sidosryhmille.

Ja välillä on pohtinut, että olisiko valtion pitänyt olla yksi pienomistaja, jolloin yhtiökokouksissa 
olisi valtion puolesta virkamies pitänyt katsauksia eri aiheisiin.

ILMEISESTI liikelaitoksien asemaa on lainsäädännöllisesti rajattava huomattavasti tarkemmin.

Mutta tämä on nyt vain yksittäisen henkilön pohdintaa, jolla ei ole laajempia merkityksiä.

Lisäksi kyseessä on jälkiviisastelua, ja jälkiviisastelu on aina helppoa.

SL 595.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

Oman arvion mukaan JAKK:n tapaus on ehkä opettanut, että kunta ei oikein voi omistaa 
liikelaitosta, joka toimii pääasiallisesti yksityisellä sektorilla. Ehkä eri puolilla Suomea on otettu 
vinkki huomioon ja kunnat voivat ratkaista liikelaitoksen hallinnon kahdella tavalla: (1) liikelaitos 
vetäytyy pois yksityiseltä sektorilta tai (2) liikelaitos yksityistetään mahdollistaen toiminta 
yksityisillä markkinoilla.

Väittämä: Kuntien liikelaitosten yksityistämisen vaatimus oli varmaan yllätys monelle.
Väittämä: Kunnan liikelaitoksen toiminta yksityisillä markkinoilla aiheuttaa eri 
ongelmia.
Kysymys: Ottivatko kunnat ja kaupungit JAKK:n tapauksen opetukset huomioon?
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SL 596. Tietokoneohjelman avoimuudesta ja 
tietokoneohjelman lähdekoodin omistuksesta jotain

SL 596.1. Merkintä 558: IT-kilpailutus & Pitkäaikaisuus

1. helmikuuta 2012 
558: IT-kilpailutus & Pitkäaikaisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_558

Merkinnän lopussa on mielipide, jonka on esittänyt Mikael Junger YLE:n entisen toimitusjohtajan 
ominaisuudessa.

Ensinnäkin on hyvä muistaa, että hän on Microsoft Oy:n entinen yhteiskuntasuhteiden johtaja. 
Vastaavasti esim. Mikko Alkio on Microsoft Oy:n entinen yhteiskuntasuhteiden johtaja.

ELI käytännössä kyseiset kaverit ovat soitelleet / käyneet / tavanneet / yms. erilaisissa yhteyksissä 
merkittäviä yhteiskunnallisia vaikuttajia.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieleen seuraavat mielipidekirjoitukset:

39 / Isot edellä ja pienet narisevat 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_39

37 / Kilpailun kannattava kannattamattomuus kummastuttaa? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_37

34 / Nokian vihollisen vihollinen 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_34

31 / Todellista tyhmyyttä vai kovaa kilpailua?? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_31

Tähän voi merkitä esimerkiksi tapaustutkimuksen:

Sledgianowski, D., Tafti, M. H. A., & Kierstead, J. (2008). SME ERP system sourcing 
strategies: a case study. Industrial Management & Data Systems, 108(4), 421 - 436. 
doi:10.1108/02635570810868317

ELI tuossa tapauksessa oli sovittu, että ostavalle organisaatiolle siirtyy kaikki ohjelmakoodi, mutta 
mukana oli ulkopuolinen kehittäjä.
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ELI Jungerin yms. Microsoft-ihmisten ajattelutavan mukaisesti toimittava yritys omistaa aina ja 
kaikkialla kehitettävän ohjelmistokoodin.

JOS esim. Yleisradio omistaisi kaikkien kehitettävien järjestelmien ohjelmistokoodin, niin tilanne 
olisi täysin erilainen kilpailutuksia varten.

Tällöin voisi kilpailuttaa aivan eri periaatteilla kuin toimittavan yrityksen omistaessa kaiken 
ohjelmistokoodin.

EN tässä yhteydessä aloita paasaamaan erikseen avoimista ohjelmistoista, avoimista standardeista ja
avoimesta datasta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

On vielä hyvin pitkä matka siihen, että tietohallinnosta vastaavat ymmärtävät ohjelmistokoodin 
omaan omistukseen liittyvät strategiset edut.

EN ole mitenkään vastaan sitä, että tietotekniikkapalvelut pitäisi kilpailuttaa.

MUTTA tietotekniikkapalveluiden kilpailuttamisen pitäisi perustua vähintään ohjelmistokoodin 
omaan omistukseen ja/tai avoimiin järjestelmiin.

KILPAILUTUS on vaikea taitolaji, ja nykyjärjestelmillä ammumme itseämme nilkkaan, kuten 
Junger esittää. Mutta Jungerin ajattelussa on selkeä sokea piste, koska hän edustaa lähestymistapaa, 
jossa toimittava yritys omistaa ohjelmistokoodin.

SL 596.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

Joissain tapauksissa (vrt. Sledgianowski, Tafti & Kierstead 2008) voidaan tehdä räätälöity 
järjestelmä jonkin yhteisön vaatimuksien mukaisesti. Oma suositus (vrt. Sledgianowski, Tafti & 
Kierstead 2008) on räätälöityä järjestelmää ostavan yhteisön oma omistus kehitettävän järjestelmän 
lähdekoodille.

Miksi räätälöidyn järjestelmän lähdekoodin olisi oli hyvä olla ostavan yrityksen hallinnassa? Oman 
arvion mukaan järjestelmän lähdekoodin omistus auttaa erilaisissa muutostilanteissa, jolloin 
voidaan tarvittaessa hankkia osaamista alkuperäisten kehittäjien lisäksi. Lisäksi voi todeta, että 
toimittava yhteisö voi jälkikäteen kokea kaikenlaisia ongelmia eri syistä; esimerkiksi toimittajan 
konkurssi ei tarkoittaisi tilaavalle yhteisölle lähdekoodin omistukseen liittyviä ongelmia 
konkurssitilanteessa.

Väittämä: Räätälöidyn järjestelmän lähdekoodin omistus olisi oli hyvä olla tilaavan 
yhteisön hallinnassa!
Väittämä: Alkuperäisen räätälöidyn järjestelmän kehittämisen jälkeen sekä 
järjestelmää tilaava yhteisö että järjestelmää toimittava yhteisö voivat muuttua 
alkuperäisen järjestelmän kehittämisen jälkeen.
Väittämä: Erilaisissa muutostilanteissa räätälöidyn järjestelmän lähdekoodin omistus 
auttaa tilaavaa yhteisöjä selviämään muutostilanteesta.
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SL 597. Älypuhelimista kohti pöytäkoneita?

SL 597.1. Merkintä 559: Departures / TIZEN + WebOS / Mobile-
>PC / C

1 February 2012 
559: Departures / TIZEN + WebOS / Mobile->PC / C

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_559

Once again I have collected a huge variety of different link related to the mobile Operating Systems
(OS).

I have followed TIZEN general mailing list, and at the moment discussion is quite lively. However -
discussion is quite detailed - naturally about technical details.

In the WebOS front there have been some departures of some key WebOS people.

THIS is quite natural development, since all mergers are very hard endeavors.

The original developers usually do not adapt to the corporate culture of a new company. Especially 
a smaller company bought by a large PLC usually causes some problems.

The best way is to leave the smaller company unchanged and not to meddle with new administrative
exercises.

THE literature is full of examples about bad mergers.

It seems that making WebOS as an Open Operating System (OS) is taking some time.

At this point it is very hard to predict the usage and adoption level of WebOS.

My recommendation would be a non-profit foundation, which should be open to all developers.

The Android development is not based on non-profit foundation and one company is meddling as 
the lead developer.

On the other hand we have a bad example of SYMBIAN foundation, which was a disaster, since all 
leading companies defected from the foundation.

Foundation per se is not the solution, since there must be the corporate good-will and commitment 
of major companies.
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On the other hand we have the example of Mozilla Foundation which was based on the wreckage of
Netscape Communications. At the moment Mozilla Foundation faces an interesting situation of 
Google meddling with its own Chrome browser even though Google is the main financial 
contributor to the Mozilla Foundation.

The situation is totally wild and volatile: RIM, Lumia in specific, Apple closed OSs, Windows 
Phone generally, Android fragementation, Symbian´s end of support, level of usage with PCs, 
mobile and traditional browsers, TIZEN possibilities, WebOS possibilities.

What new is in this situation????

IF WebOS or TIZEN will be a non-profit non-fragmented open Mobile Operating System, I would 
be very interested about those options.

At the moment I am a laggard with the Mobile Operating System and I wait for the rise of a non-
profit Open Source Mobile Operating System - with open administrative structures.

SL 597.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että jaksanut pitää tätä seurantaa (Mobile→PC) 
englanninkielisenä.

Kirjoitushetkellä katsoin WebOs:n www-sivuja Wikipedia-artikkeleita, joissa oli linkit WebOs:n 
kotisivuille, mutta ne eivät enää toimineet. Vastaavalla tavalla en tiedä 14 TIZEN:n kehittämisen 
tarkkaa tilannetta.

Toisaalta 15 StatCounter GlobalStats -sivun kautta voi tarkistaa erilaisia tilastoja.

Kirjoitushetkellä (StatCounter GlobalStats) laiteluokkien kokonaistilanne on seuraava: 
mobiililaitteet 50,02%, pöytäkoneet 45,68%, tabletit 4,3%. Eli mobiililaitteet ja tabletit yhdessä 
olisivat 54,32% kaikista laitteista.

Kirjoitushetkellä (StatCounter GlobalStats) käyttöjärjestelmien kokonaistilanne on seuraava: 
Windows 38,11%; Android 37.91%; iOS 13,03%; OS X 6,04%; tuntematon 2.39%; Linux 0.74%.

Tässä kohtaa voi todeta, että Android perustuu LINUX-ytimeen. Tähän voi laskea yhteen Androidin
ja iOS:n yhteisen osuuden, joka olisi 50,94%. 

Kysymys: Kuinka laajaksi mobiililaitteiden ja tablettien markkinaosuus voi muuttua?
Kysymys: Kuinka paljon mobiililaitteet ja tabletit yhdessä laskevat Windows:n 
markkinaosuutta?
Kysymys: Mikä tulee olemaan Windows:n asema pidemmällä aikavälillä (esim. 20-30 
vuotta)?

Väittämä: Kannattaa käyttää mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä (sekä 
älypuhelimet/tabletit että pöytäkoneet) toimivia ohjelmia.

14 https://www.tizen.org/  , TIZEN operating system
15 http://gs.statcounter.com  , StatCounter GlobalStats
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SL 598. Kaupallisen toiminnan keskittyminen

SL 598.1. Merkintä 560: EU(rooppa) / limittäisyys / takaaja

1. helmikuuta 2012 
560: EU(rooppa) / limittäisyys / takaaja

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_560

Itsenäisyyspuolue teki oikaisuvaatimuksen perustuen Eduskunnan vuokrattua Helsingin kaupungilta
joitain alueita.

Pelkona olisi, että Eduskunta rajaisi mielenosoitusten aluetta tarkemmin, ja tarkasti ottaen estäisi 
mielenosoitukset Eduskunnan läheisyydessä.

Sitten on mielenkiintoinen linkki Unkarin suuntaan, jossa tunnetusti oikeistopuolue on voinut 
toimia suhteellisen vapaasti, koska heillä on ollut enemmistö heidän parlamenttijärjestelmissä.

ELI joutuuko Euroopan Unioni aina laittamaan järjestykseen jonkun maan, jossa joku äärisuunta 
pääsee mellastamaan päästyään ehdottomaan enemmistöasemaan??

Noin vain ajatuksena pohdin.

Mitään uutta ei ole uutislinkissä, jossa todetaan NORJAn olevan yhtä integroituneita EU:n suuntaan
kuin monet jäsenmaat.

Lopuksi muutama linkki Rupert Murdochin mediaimperiumin kohdatessa erilaisia vaikeuksia 
Britannian suunnalla.

JOS joku Murdoch omistaa jokaisessa EU-maasssa useita erilaisia medioita, niin yksittäinen maa ei 
ehkä tee asialle mitään

Median yleisen rappion mukaisesti hän on muuttanut tiedotusvälineitään enemmän viihteellisiksi 
Media-Puppuun keskittyviin viihdekeskuksiksi.

NYT Murdoch pääsi SuomiTV:n omistajaksi, ja pitkällä aikavälillä siitä tulee News Corporation 
-järjestelmän yksi epämääräistä viihdettä (Media-Puppua) jakava etäispääte.

ELI tietysti kaikki vanhat sopimukset nykyisten kanavien kanssa mennään loppuun, ja vähitellen 
kaikki News Corporation -järjestelmän tuottama Media-Puppu keskitetään kyseiselle kanavalle.

En usko, että SuomiTV tulee mitään tutkivaa journalismia koskaan esittämään.
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Eli näin saadaan Suomeen lisää median rappiota, kun News Corporation -järjestelmän tuottama 
Media-Puppu pitkässä juoksussa tulee osaksi Suomen mediatarjontaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMA mielipide on, että EU:n suunnassa pitäisi tehdä laaja katsaus tiedotusvälineiden omistuksiin.

Nykyiset mediajärjestelmät alkavat olla niin keskittyneitä EU(roopa)ssa(kin), että voi sanoa niiden 
muodostavan erilaisia monopoleja.

Sinänsä mielenkiintoista, että EU alkaa olla viimeinen takaaja eri asioissa.

Aika näyttää, että onko EU:n takaajan rooli hyvä vai huono asia pitkässä juoksussa.

SL 598.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

Itse olen todennut yksityisen liiketoiminnan keskittyvän eri tavoilla. Käytännössä isommat yritykset
vähitellen voivat ostaa pienempiä yrityksiä pois markkinoilta. Ja toisaalta pienemmät yritykset eivät
aina pärjää kilpailussa isompien yrityksien kanssa.

Väittämä: Yksityisen liiketoiminta keskittyy erilaisten syiden vuoksi.
Väittämä: Myös tiedotusvälineiden omistus keskittyy erilaisten syiden vuoksi.

Sitten meillä on erilaisia poliittisia mielipidevaikuttajia, jotka kannattavat erilaisten toimintojen 
yksityistämistä erilaisilla perusteilla. Tässä kohtaa voi todeta, että tällaisten poliittisten 
mielipidevaikuttajien ajatus yksityistämisestä perustuu uskoon yritystoiminnan laajan 
yksityistämisen mahdollistavan pienillekin yrityksille uusia liiketoimintamahdollisuuksia. Totuus on
täysin päinvastainen, koska isommat yritykset ostavat aina välillä jonkun pienemmän yrityksen.

Väittämä:Monen poliittisen mielipidevaikuttajan ajatus yksityistämisestä perustuu 
uskoon yksityisen liiketoiminnan vaikutuksista pienyritysten mahdollisuuksiin.
Väittämä:Tosiasiassa kaikki vapaa yritystoiminta voi keskittyä eri syistä johtuen.

Lisäksi täytyy todeta erilaisten pääomasijoittajien ostavan aina välillä osuuksia isommista 
yrityksistä, jotka ovat jo aikaisemmin ostaneet pienempiä yrityksiä.

Väittämä: Eri tavoin keskittynyttä liiketoimintaa ostavat vähitellen erilaiset 
pääomasijoittajat.

Loppujen lopuksi yritystoiminnan keskittyminen johtaa erilaisten isompien yritysten monopoliin, 
oligopoliin ja mahdollisiin kartelleihin. Käytännössä isompien yritysten monopoli, oligopoli ja 
mahdolliset kartellit voivat vaatia kilpailuviranomaisten toimintaa.

Väittämä: Eri tavoin keskittynyttä liiketoimintaa joutuvat valvomaan erilaiset 
kilpailuviranomaiset.
Väittämä: Mahdollisesti keskittyneen liiketoiminnan vuoksi on tehtävä uutta säätelyä 
esimerkiksi kilpailuviranomaisten päätöksillä tai jopa uudella lainsäädännöllä.
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SL 599. Kapinallisten vastaisku ja seurannaiset

SL 599.1. Merkintä 561: Rebels Strike Back / Desktop OS 2014 /
PC->Mobile / C

2 February 2012 
561: Rebels Strike Back / Desktop OS 2014 / PC->Mobile / C

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_561

The LINUX rebels are relentless and persistent.

At the moment the LINUX rebels are gaining more and more ground in the Mobile Operating 
System(s) field.

Traditional strength in the Server Operating System is not challenged.

HOWEVER - Expectation for The Year of LINUX Destop has been here for some years.

The Year of LINUX Destop has not been realised.

According to the latest StatCounter GlobalStats and NetMarketShare LINUX is not gaining any 
more ground in the Destop Operating System field. The usage share is just 1% (more or less 
depending on the source).

Here we can refer to a Wikipedia article: 
List of Linux adopters 16

As mentioned before, I bought Pocketbook Pro 902: 
http://www.pocketbookreader.com/PocketBook_902.html

Pocketbook Pro 902 has LINUX as the Operating System.

As mentioned before, the Ubuntu people are interested for creating better support for multiple 
monitors:

http://design.canonical.com/the-toolkit/unity-multi-monitor-interactions/

I tried the Precice Pangolin (2012.0201.1 version), not installing the OS, but testing the OS running 
from the DVD.

At the moment the support for multiple monitors did not realise.

16 https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_Linux_adopters  , List of Linux adopters
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I browsed through the "Multiple Monitors UX Specification, Phase 1", and it seems that there is 
really interest have actual multiple monitor support, not just for two monitors.

What new ???? (cf. entry 500)

Ubuntu might be a feasible niche product when/if migrating from Windows XP SP 3 to some other 
Operating System - possibly in the 2014 situation.

At the monent it seems, that the LINUX Desktop is gaining ground in large-scale organisations, 
which can move to LINUX based on some premises.

The basic premise seems to be the applications, which are tightly bolted to a specific OS.

BUT: If there is only need for browsing, email and document processing, the LINUX can be a 
viable solution.

At the moment joining the LINUX Desktop rebellion seems to be challenged by the application 
development.

Naturally it will take years to create applications, which can run in any environment.

MY recommendation: create only applications, which can run in any Operating System 
environment.

Serious applications can have lifetime for decades, and it is too hard to predict the development of 
the Operating Systems field for decades.

My prediction is, that there will more and more vertical solutions, which can run in any Operating 
Systems environment.

Naturally we can have the example of Angry Birds support for different platforms: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Angry_Birds

My prediction is, that for example in the game development field there will be some vertical 
development platforms, and it will be easier and easier to create multi-platform solutions.

When those vertical development platforms are finally standardised either through monopoly or a 
vertical standardisation body, it will be easier to move on to non-game environments.

My conclusion is, that games are the thriving force in the IT field, since e.g. serious office 
computers do well with lower level of technical requirements.

Naturally we must have the normal standardisation war for vertical development platform 
standards.

I do believe, that in the vertical development platform standards field people are people, and final 
vertical development platform standards will be developed in highly hostile technical enviroment - 
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Patents, market domination misusage, litigations, bad behaviour, etc. will be the normal way of life 
before the open and public vertical development platform standards.

That was my prediction - interesting to see how things develop in the long run.......

SL 599.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että LINUX-puolella (ainakin Linux Mint 17.3) on ratkaistu 
useamman näytön ongelmia, jolloin ei ole tarvetta kirjoittaa erilaisiin asetustiedostoihin (config) 
näyttöjen asetuksia.

LINUX:n valtaus työpöytäkoneiden/kannettavien markkinoilla on ollut suhteellisen rajattua ja 
hidasta. LINUX:n yleistymistä on kuitenkin ollut erilaisilla sovellusalueilla; esimerkiksi 
suurtietokoneiden markkinoilla LINUX on johtavassa asemassa.

Kysymys: Tuleeko LINUX pärjäämään työpöytäkoneiden/kannettavien markkinoilla?

Tästä palautuu mieliin yksi keskustelu, jossa vastapuoli oli Windows-järjestelmän erittäin innokas 
kannattaja. Hänen väittämänsä oli, että LINUX sopii parhaiten henkilöille, jotka haluavat kokeilla 
kaikenlaisia ohjelmia. Tietysti totuus on täysin päinvastainen, koska LINUX:n helppokäyttöisyyttä 
on kehitetty koko ajan eteenpäin, jolloin myös työpöytäkoneiden/kannettavien puolella on erilaisia 
helppokäyttöisiä sovelluksia.

Väittämä: LINUX:n helppokäyttöisyyttä voidaan kehittää koko ajan eteenpäin.

Summaten voi todeta, että olen kokeillut erilaisia LINUX:n jakelupaketteja erilaisilla koneilla. 
Tähän kohtaan voidaan linkittää 17 DistroWatch-sivusto, josta voi tarkastaa erilaisten LINUX-
jakelupakettien pärjäämistä. 

Väittämä: Myös LINUX voi vaatia kaupallista tukea käyttöönoton jälkeen.

Yksi osa LINUX:n kaupallista tukea on esimerkiksi koulutus ja järjestelmien ylläpito. Oman 
havainnon mukaan esimerkiksi LINUX käyttöjärjestelmänä tarkoittaa erilaisia kustannuksia 
verrattuna kaupallisiin käyttöjärjestelmiin kuten Windows.

Kaikesta huolimatta omalla pääkoneella on käytössä Windows 7. Toisaalta voi todeta, että Windows
7 -käyttöjärjestelmän tuki loppuisi 14.1.2020. Eli kirjoitushetkellä voi todeta, että LINUX:n 
kehittäjillä on aikaa kehittää erilaisia sovelluksia, jolloin ennen vuotta 2020 voi tarkastaa LINUX:n 
sovellusten määrän ja laadun käyttöönoton kannalta.

Väittämä: Oikein toimivien sovellusten määrä ja laatu tulee ratkaisemaan LINUX:n 
pärjäämisen kovassa kilpailussa – esim. Windows:n kanssa.
Väittämä: Kerraten voi todeta, että kannattaa käyttää mahdollisimman monessa 
käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia.
Väittämä: Kerraten voi todeta, että emme tiedä käyttöjärjestelmien markkinaosuuksia
esimerkiksi 20-30 vuoden aikavälillä.

17 https://distrowatch.com  , DistroWatch
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SL 600. Toimittajien puoluekanta ja loka 
vaalikampanjoissa

SL 600.1. Merkintä 562: Lokaa / Media-Puppu / mm. Ron Paul / 
XX

2. helmikuuta 2012 
562: Lokaa / Media-Puppu / mm. Ron Paul / XX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_562

Ohessa on muutama linkki liittyen Yhdysvaltojen ja Suomen 2012 presidentinvaaleihin. Oheisista 
uutislinkeistä selviää, että Floridassa (USA) oli ilmeisesti vastamainonta vedetty aivan uusiin 
ennätyksiin.

Nyt väitetään, että Suomessakin on keskustelu karannut käsistä, ja loka lentää oikein urakalla.

Tarkasti ottaen on niin, että Suomessa eivät vastamainokset (Attack Ad) ole oikein onnistuneet, ja 
SAK:n kuuluisa mainos on esimerkki tästä epäonnistumisesta.

ELI Suomessa keskustelu karkaa luonnollisesti käsistä erilaisilla sähköisillä foorumeilla ja muilla 
vapaan sanan alueilla.

TOISEKSEEN Suomessa ei ole ainakaan vielä ollut tarvetta tosiasioiden tarkistuspalveluille, kun 
taas Yhdysvalloista olen löytänyt ainakin kolme palvelua: PolitiFact, FactChecker ja FactCheck.

Kuten ohesta näkyy, niin myös RON PAUL on arvioitavana yhdessä linkissä, ja hän saa kolme 
Pinocchio-merkintää, ja neljä Pinocchio-merkintää on pahin arvosana tosiasioiden vääristelystä.

PolitiFact ja FactCheck käyttävät erilasia merkintätapoja tosiasioiden vääntelyn suhteen.

ELI Suomessa keskustelu on ns. valtamedioissa suhteellisen sivistynyttä, ja ns. valtamedioissa ei 
siis esinny kovia keinoja käyttäviä vastamainoksia.

MUTTA-mutta..........

Ohessa on uutinen, että joku toimittaja olisi ehkä harkinnut peukuttamista Facebook-palvelussa.

Lainaus uutisesta: "Jos kaikki valittavat tasapuolisesti, niin silloin uutisointi on aika balanssissa."

TUOSSA on kunnon toimittajan lähtökohta: kun jokainen poliitikko kohtaa median kovan 
käsittelyn, niin silloin voi olla tyytyväinen toimittajaporukka itseensä.
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Poliitikon marina on paras palkkio, jonka toimittajat saavat.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tästä tulee mieleen, että näin yhden Pressiklubi-ohjelman jakson, jossa toimittaja Ruben Stiller 
kertoi äänestäneensä Paavo Lipposta.

AIKA jännä veto toimittajalta, että kertoi äänestyspäätöksensä.

TIETYSTI herää kysymys, että onko nyt ylitetty tai alitettu jokin kohta, jota ei ennen ole ollut 
Suomessa - toimittaja kertoi äänestyspäätöksestään??????

Tämä jää nähtäväksi - alkaako tämä tapa levitä suomalaisten toimittajien keskuuteen???

SL 600.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

Tässä kohtaa voi todeta, että Yhdysvalloissa tehdään vaalikampanjan aikana erilaisia 
vastamainoksia (Attack Ad) kohdistettuna toisiin ehdokkaisiin. En ole selvittänyt vastamainoksien 
vaikutusta heidän poliittisiin prosesseihin. Eli heillä loka lentää oikein kunnolla kaikissa 
vaalikampanjoissa.

Sitten voi kerraten todeta erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut, joita on kehitetty eri vaiheissa eri 
puolilla maailmaa. Lisäksi 18 tosiasioiden tarkastuspalveluiden yhteisöt ovat järjestäytyneet ja heillä 
on hyvän tosiasian tarkastuksen toimintaohjeet.

Myöhemmin on tullut vastaan suomalainen tosiasioiden tarkastuspalvelu, eli 19 FaktaBaari. 
Kirjoitushetkellä FaktaBaari oli valmistautumassa vuoden 2018 presidentinvaaleihin.

Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalvelut tekevät arvokasta työtä.
Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluiden tosiasioiden tarkastuksia pitäisi levittää 
tehokkaasti.
Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoitus pitäisi ratkaista kestävällä 
tavalla.

Aina välillä jotkut tahot vaativat toimittajien puoluekannan julkista kirjaamista. Mielestäni 
tuollainen julkinen kirjaaminen on täysin turha ehdotus. Hyvä toimittaja pyörittää erilaisia puolueita
asiaperusteilla.

Tiedotusvälineillä on omat toimintaperiaatteensa, ja jokaisen poliittisen mielipidevaikuttajan pitää 
olla oikeasti selvillä näistä toimintaperiaatteista.

Väittämä: Toimittajien puoluekannan julkinen kirjaaminen on täysin turha ehdotus.
Väittämä: Poliittisten mielipidevaikuttajien pitää varautua omalta osaltaan 
tiedotusvälineiden kovaan pyöritykseen.

18 https://www.poynter.org/international-fact-checking-network-fact-checkers-code-principles  , International Fact-
Checking Network fact-checkers’ code of principles

19 https://faktabaari.fi  , Faktabaari
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SL 601. Tieteellisen tekstin lukemisen tehokkuudesta

SL 601.1. Merkintä 563: Tieteellisestä julkaisemisesta ja 
lukemisesta

3. helmikuuta 2012 
563: Tieteellisestä julkaisemisesta ja lukemisesta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_563

Tässä kohtaa voi palauttaa tekemäni puoluekokousaloitteen vuoden 2010 puoluekokoukseen: 
[PDF-tiedosto tässä linkissä.]

(Tarkasti ottaen en tehnyt yhtätoista (11) puoluekokousaloitetta, koska muutamassa aloitteessa tein 
vain otsikon, itse aloite jäi tekemättä.)

KOVA tosiasia on, että monella alalla ns. tieteentekijät lukevat artikkeleita suurimmaksi osaksi.

Eli käytännössä erilaiset opinnäytetyöt, esim. pro gradu tai tohtorinväitös, ovat tietysti 
mielenkiintoisia, mutta niiden lukumäärä ei [ole määrällisesti] kaikkein korkeimmalla [tasolla]. 
Syitä ovat mm. seuraavat:

* artikkelit ovat yleensä lyhyitä luettavaksi
* yhden artikkelin yleensä jaksaa lukea yhdeltä istumalta
* kovatasoisissa julkaisuissa artikkelit ovat oikeasti hyviä
* artikkeleissa uudet yms. väitteet esitetään lyhyesti mutta tehokkaasti

Kova tosiasia on, että esim. opinnäytetyö vaatii päivän tai kahden perehtymisen, että siitä kaiken 
irti. Eli samassa ajassa luonnollisesti lukee useamman artikkelin.

TIETYSTI jonkin artikkelin tarkka penkominen kestää jonkin aikaa, mutta edelleen kestää 
vähemmän aikaa kuin opinnäytetyön lukeminen.

TOISAALTA meillä on iso ongelma, josta Carr (2010a, 2010b) meitä varoittaa.

Carr, N. (2010a). PINNALLISET - Mitä internet tekee aivoillemme? Helsinki: Terra 
Cognita. 
Carr, N. (2010b). THE SHALLOWS - What the Internet Is Doing to Our Brains. New York: 
W. W. Norton & Company.

Erilaiset digitaaliset aineistot sisältävät vaaran, eli niitä silmäillään ehkä pintapuolisesti ja liian 
nopeasti. ELI meistä tulee nopeuden orjia, ja emme koskaan keskity mihinkään kunnollisesti. 
Lopputulos olisi, että meistä tulee vain pintatiedolla liitäviä napinpainajia.

8141

8142

8143

8144

8145

8146
8147
8148
8149
8150
8151
8152
8153
8154
8155
8156
8157
8158
8159
8160
8161
8162
8163
8164
8165
8166
8167
8168
8169
8170
8171
8172
8173
8174
8175
8176
8177
8178
8179
8180
8181
8182
8183
8184
8185
8186
8187

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_563


200 / 718

Toisaalta meillä on Tapscott (2010), joka ottaa toisenlaisen kannan.

Tapscott, D. (2010). Syntynyt digiaikaan:sosiaalisen median kasvatit. Jyväskylä: Docendo.

Tapscott ottaa näkökohdaksi, että ns. diginatiivit sukupolvet luovat uusia työskentelytapoja, jotka 
ovat huimasti tehokkaampia kuin perinteinen lukeminen ja perinteinen tietokoneen käyttö. ELI he 
pystyvät hankkimaan kaiken saman tiedon kuin muutkin sukupolvet, mutta heidän 
työskentelytapansa ovat huimasti erilaisia.

Itse tein omat johtopäätökset, ja ostin lukijalaitteen (e-reader) Pocketbook Pro 902: 
http://www.pocketbook-int.com/us/support/pocketbook-902
[linkki päivitetty 11.12.2017]

Päädyin tuohon lukijalaitteeseen (e-reader), koska siinä oli suurin näyttö kaikista tarjolla olleista 
lukijalaitteista.

ELI keskittyneen lukemisen tarpeisiin lataan PDF-tiedostot tuohon lukijalaitteeseen, ja yritän lukea 
keskittyneesti lukijalaitteen avulla.

Ketä tässä pitäisi uskoa????

ITSE uskoisin, että nyt voisi vetää taas useamman Gaussin käyrän toistensa päälle.

Yksiselitteistä oppimisen teoriaa ei vielä ole ollut ja ilmeisesti oppimistyylejä on useita.

Uskoisin niin, että oppimistapoja on useita suhteessa perinteisiin teksteihin ja uudempiin teksteihin. 
Ja eri henkilöt voivat oppia tehokkaammin, jos he osaavat oikeissa suhteissa käyttää perinteisiä ja 
uudempia (digitaalisia) tekstejä.

Sinänsä on mielenkiintoista, että puoluekokousaloitteeseen nähden on käynnissä 20 Julkaisufoorumi-
hanke, jossa pyritään arvottamaan lehdet jonkinlaiseen järjestykseen. Hankkeen www-sivuilla on 
paljon erilaista aineistoa PDF-tiedostoina.

TOISAALTA hieman epäilen, että nyt tehdään paljon päällekkäistä työtä, koska viitatussa 
ANZSRC:n mukaisessa jaottelussa on lehdet jo lajiteltu tieteenaloittain.

Tällöin Suomessa olisi riittänyt vain ANZSRC:n mukaisesti jaoteltujen lehtien arvottaminen, eli 
Suomen olisi tarvinnut ainoastaan lisensoida aineistoa.

VOIN olla väärässäkin, ja Julkaisufoorumi-hanke tuo paljonkin uutta ajateltavaa. Mutta turhaa työtä
pitäisi mielestäni välttää, vrt. ANZSRC.

Sitten on linkki tuohon Peerage of Science -palveluun, joka yrittää luoda täysin uudenlaista tapaa 
artikkelien arviointiin (Peer Review).

Olin yhteyksissä Peerage of Science -palveluun, ja vaihdoin muutaman sähköpostin.

20 https://www.tsv.fi/julkaisufoorumi/  
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Mielestäni tuo Peerage of Science -palvelu on seurannan arvoinen, jos he pystyvät erityisesti 
tekemään tuon tieteenalaluokittelun esimerkiksi ANZSRC:n mukaisesti.

Lehti nimeltä Ecography ilmeisesti aikoo kokeilla kyseistä Peerage of Science -palvelua artikkelien 
arviointiin. 

http://onlinelibrary.wiley.com/journal/10.1111/(ISSN)1600-0587
Näin käsitin Peerage of Science -sivujen perusteella.

Tällä hetkellä sivuston henkilöstö ja kutsutut Peer-henkilöt ovat biologian ja biologian lähitieteiden 
alueelta.

EHKÄ homma laajenee eri lehtiin ja useille eri tieteenaloille - ehkä tieteenalat luokitellaan jonkin 
luokitusjärjestelmän mukaisesti, esim. ANZSRC.

Toisaalta ohessa on linkit kahteen mielenkiintoiseen tiedeuutiseen: biodieselin jalostus ja painettu 
lämpötilamittari.

Teknologia on ajanut maailman monenlaisiin ongelmiin, esim. ympäristövaikutukset voivat olla 
melkoisia joissain tekniikoissa.

Mutta teknologialla meidän pitää ajaa itsemme pois näistä ongelmista.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

JOS teknologia on ajanut meidän ongelmiin ja teknologia on kuitenkin ratkaisu, niin mitä tehdä.

Tarvitsemme uusia tapoja, joilla tiede- ja teknologiatulokset leviävät nopeammin.

Tällöin tiedejulkaisujen tapoja pitää pohtia uudelleen, ja Julkaisufoorumi-hanke sekä Peerage of 
Science -palvelut ovat innovaatioita, joilla kannattaa tutkia/kokeilla tiede- ja teknologiatulosten 
nopeampaa levittämistä

Vanhoja toimintamalleja pitää katsoa kriittisesti läpi, ja uudet tieteelliset julkaisutavat ovat 
ehdottomasti penkomisen arvoisia.

SL 601.2. Uudelleenarviointia / 13.12.2017

Carr (2010a) olen lukenut muutaman kerran. Carr edustaa henkilöä, joka muistaa ajasta ennen 
tietotekniikan leviämistä eri suunnissa. Tapscott (2010) edustaa ajatusta uusien sukupolvien 
tehokkuudesta verrattuna aikaisempiin toimintamalleihin. Vodanovich, Sundaram & Myers (2010) 
ehdottavat tutkimusohjelmaa tähän ilmiöön liittyen.

Kysymys: Onko (ns.) diginatiiveilla oikeasti paljon tehokkaammat menetelmät 
erilaisten tehtävien suhteen?
Kysymys: Kuinka moni pystyy keskittymään pitkiä aikoja johonkin tekstiin?
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Tenopir ym. (2009) perusteella voi todeta, että väki yliopistoissa lukee enemmän, mutta aika 
käytettynä yhteen luettavaan tekstiin (esim. tieteelliset artikkelit) on vähentynyt. Taustalla on tietysti
kaikenlaisen tieteellisen tekstin lisääntyminen. Tenopir ym. (2009) pohtivat ääneen, että 
tarvitsemme uusia menetelmiä tieteellisten artikkelien tietosisällön parempaan esittelyyn, vaikkakin 
aika yhtä artikkelia kohden on vähentynyt. Eli pelkät PDF-tiedostot luettavista artikkeleista eivät 
aina tarjoa parasta lukukokemusta.

Väittämä: Jopa tutkijoilla voi olla vaikeuksia keskittyä pidempiä aikoja.

Oma havainto ruudulla luettavista PDF-tiedostoista on hyppiminen PDF-tiedoston eri osissa, koska 
ruutua pitää välillä veivata alaspäin ja ylöspäin riippuen artikkelin tekstin rakenteesta. Erityisesti 
kahdella palstalla oleva tekstit aiheuttavat erilaista hyppimistä ruudulla.

Pocketbook Pro 902 -lukulaite on ollut hyvä ostos, koska sen avulla voi olla pois tietokoneen 
ruudulta ja keskittyä tekstiin lukulaitteella ilman tietokoneesta aiheutuvia keskeytyksiä. Lisäksi 
lukulaitteen vuoksi tarvitsee tulostaa paljon harvemmin verrattuna aikaan ennen lukulaitetta.

Väittämä: Oman kokemuksen mukaan erillisellä lukulaitteella ilman yhteyksiä 
tietoverkkoon voi olla mahdollista keskittyä tarkemmin yksittäiseen tekstiin.

Tässä kohtaa minulla ei ole vielä esittää uusia menetelmiä tieteellisten artikkelien tietosisällön 
parempaan esittelyyn. Mitä olisivat tällaiset menetelmät? Tenopir ym. (2009) pohtivat ääneen 
tätäkin kysymystä ilman tarkkaa vastausta.

Kysymys: Millaisia olisivat uudet ja paremmat menetelmät esittää erilaisten 
tieteellisten julkaisujen tehokkaalla tavalla?

Tietysti meillä on erilaisten ohjelmia (vrt. LibreOffice/Impress sekä Microsoft/PowerPoint) 
esitysten esittämiseen. 

Kysymys: Ovatko nykyiset ohjelmat (vrt. LibreOffice/Impress sekä Microsoft Office 
/PowerPoint) parhaita tapoja esittää jonkin tieteellisen artikkelin sisältöä?

Tietysti herää kysymys standardeista ja ohjelmistoista, joilla voisi esittää jonkin tieteellisen 
artikkelin sisältöä uusilla tavoilla. 

Kysymys: Millaisia olisivat uudet standardit ja paremmat ohjelmistot esittämään 
erilaisten tieteellisten julkaisujen sisältöä tehokkaalla tavalla?
Kysymys: Mikä yhteisö voisi kehittää menetelmät ja ohjelmistot esittämään 
tieteellisten julkaisujen sisältöä tehokkaalla tavalla?

Peerage of Science -palvelu 21 on mielenkiintoinen kokeilu tieteellisten artikkeliin arvioinnin 
kehittämiselle.

Väittämä: Varmaankin myös tieteellisten artikkelien arviointia voidaan kehittää eri 
tavoin verrattuna perinteisiin menetelmiin (vrt. Peerage of Science).

21 https://www.peerageofscience.org  , Peerage of Science 
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SL 602. Mitä olisi oikea kulttuurinen osaaminen?

SL 602.1. Merkintä 564: Kulttuurinen osaaminen / Sota ja 
valheet

6. helmikuuta 2012
564: Kulttuurinen osaaminen / Sota ja valheet

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_564

Ohessa on linkkikokoelma, jossa käsitellään mm. seuraavia:

* Taleban haluaa neuvotella
* Syyrian suhteen pitäisi tehdä päätöksiä
* esim. juutalaisissa on erilaisia uskonnollisia ryhmiä
* esim. kunniamurhaa ei perustella uskonnollisilla syillä
* Libyan sodan jälkihoito aiheuttaa ongelmia
* IAEA tekee tarkastuksia
* uskooko/luottaako kukaan IAEA:n tarkastuksiin?
* Yhdysvaltojen presidentinvaalit aiheuttavat jännitteitä.

Itse lähtisin purkamaan tätä vyyhtiä kulttuurisen osaamisen kautta.

Esim. itse en hallitse mitään kulttuurista osaamista seuraavista maista: Syyria, Iran, Afganistan ja 
Libya.

Ohessa on uutista, että esim. Libyassa on kaikenlaista outoa tapahtumassa kun sodan jälkihoitoa 
tehdään/pakotetaan eri suunnissa.

Nyt länsimaat toimivat sotilaallisilla väliintuloilla ja sotilaallisen väliintulon uhkauksilla.

Toisaalta on käynyt selväksi, että johonkin kohdemaahan lähetetyt sotilaat, - joko ns. perinteisen 
rauhanturvaamisen tai ns. oikean sodan tehtävää suorittamassa - tekevät erilaisia rikoksia kaikesta 
huolimatta.

NYT saamme jännittää Yhdysvaltojen presidentinvaalien tuloksia - eli millaisiin sotilaallisiin 
tehtäviin tuleva presidentti on valmis armeijansa sitomaan?

ELI tietystikin mahdollisesti republikaanisen presidenttiehdokkaan voittaessa ympäri maailman 
tulee jännittynyt ilmapiiri, koska kenelläkään ei olisi siinä vaiheessa mitään kokemusta tällaisen 
presidentin toimintamalleista.

Obama on jo nähty: lisää IRAN-pakotteita, sotilaallinen vaikuttaminen valikoiduissa kohdemaissa 
ja sotilaallisella väliintulolla uhkailu valikoiduissa kohdemaissa.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Sotilaallinen väsyttäminen vie vuosia kuten Afganistan osoittaa. TIETYSTI länsimailla on 
sotilaallinen ja teknologinen ylivoima, mutta ylivoimasta huolimatta ns. vihollisen kitkeminen on 
todella vaikeaa.

Lisäksi ns. kulttuurinen osaaminen on vaikea osa-alue, koska tietystikin ns. vihollinen edustaa 
erilaista kulttuurista ajattelumallia, ja neuvotteluja on oikeasti vaikea aloittaa kulttuurisen 
osaamisen puutteen vuoksi.

Tästähän tämä ongelmavyyhti sitten syntyy - eri osapuolet eivät halua vaikuttaa heikoilta, ja 
jokainen neuvotteluavaus aiheuttaa suuria ongelmia kulttuuristen ongelmien vuoksi.

Esimerkiksi Yhdysvalloissa republikaanit ja demokraatit vielä erikseen voivat nähdä esim. jotkut 
neuvotteluavaukset nöyristelynä, jolloin jokin neuvotteluavaus aiheuttaa järkyttävän sisäpoliittisen 
kriisin. Riippuu taas siitä, että mikä on kongressin kokoonpano kulloisellakin ajan hetkellä.

Vastaavasti voi todeta, että esim. Taleban ei taida olla yksiselitteinen kokonaisuus, ja kulloisellakin 
ajan hetkellä ovat tietyt lainalaisuudet voimassa. Neuvotteluhalukkuutta löytyy enemmän tai 
vähemmän ajan hetken suhteen oikeasti johdossa olevien henkilöiden ajatuksista riippuen.

MITÄ UUTTA??????????

ILMEISESTI tarvitsisimme jotain pikaperehdytyksiä / käsikirjoja, joilla selitettäisiin nopeasti 
jonkin kohdemaan kulttuuriset osatekijät. ELI jonkun yksittäisen kansalaisen kiinnostuessa jostain 
kohdemaasta pitäisi olla tarjolla joku käsikirjamainen opas jonkin kohdemaan kulttuuriseen yms. 
osa-alueisiin. Sitten käsikirjan liitteinä voisi olla erilaisia erityiskatsauksia.

JA EN TARKOITA ULKOASIAIMINISTERIÖN MAARAPORTTEJA

Silloinen ulkoministeri Alex Stubb sanoi minulle, että lue maaraportteja.

Maaraportit ovat näpertelyä ja Alex Stubb oli väärässä noiden maaraporttien kanssa. Maaraportit 
eivät ole kunnon katsauksia [eri maiden] erityispiirteisiin. Piste.

Esim. Yhdysvallat tarjoaa noita CRS-raportteja (Congressional Research Service), jotka ovat paljon 
parempia kuin suomalaiset näpertelevät maaraportit. Aikaisemmissa merkinnöissä olen joihinkin 
CRS-raportteihin viitannut.

SL 602.2. Uudelleenarviointia / 13.12.2017

CRS-raportteja (Congressional Research Service) saa 22 yleisestä tietoverkosta useammasta 
paikasta. Esimerkiksi voi todeta, että Libyan suhteen oli tehtynä useampikin raportti jo ennen 
nykyistä Libyan sisällissotaa. Eli tarvittaessa Yhdysvaltojen Libya-politiikkaa voi seurata CRS-
raporttien avulla useamman vuoden ajalta.

22 http://www.loc.gov/crsinfo/  
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Väittämä: Käytännössä on siis mahdollista lukea myös kriittisempää tekstiä (vrt. CRS-
raportteja, Congressional Research Service) Yhdysvaltojen politiikasta pidemmällä 
aikavälillä.

Merkinnän 564 (6. helmikuuta 2012) aikoihin Yhdysvalloissa oli vuoden 2012 presidentinvaaleihin 
valmistautuminen käynnissä eri tavoin. Tunnetulla tavalla republikaanien presidenttiehdokas oli eri 
vaiheiden jälkeen Mitt Romney, joka ei voittanut Barack Obamaa vuoden 2012 
presidentinvaaleissa.

Summaten voi kysyä edelleenkin Yhdysvalloissa valittujen kongressin edustajien kulttuurista 
osaamisesta hyvinkin kriittisiä kysymyksiä.

Väittämä: Monella meistä on hyvin vähäinen kulttuurinen osaaminen erilaisista 
maista, joihin on sijoitettu ulkomaisia sotilaita.
Väittämä: Erilaiset kulttuuriset tekijät aiheuttavat hyvin paljon ongelmia.

Tietysti on hyvin huolestuttavaa, että ulkomailta tulleet sotilaat tekevät erilaisia rikkomuksia.

Väittämä: Ulkomailta tulleet sotilaat eivät ole mitään pyhimyksiä.
Väittämä: Ulkomailta tulleet sotilaat voivat tehdä erittäin tuomittavia tekoja erilaisissa
kohdemaissa.
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SL 603. Kiusaus käyttää sotilaallista voimaa eri maissa

SL 603.1. Merkintä 565: Puolustusvoimien alasajo / 
erikoisjoukot ??

6. helmikuuta 2012 
565: Puolustusvoimien alasajo / erikoisjoukot ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_565

Ohessa on muutama linkki, jossa pohditaan Suomen puolustusvoimien kohtaloa.

Nyt on käynnissä pakkosäästöjen kierre, ja ilmeisesti useampi varuskunta tullaan sulkemaan - tältä 
tuskin vältytään.

Mielenkiintoinen on esimerkiksi Kankaanpään varuskunta, jonne on tehty viime vuosina 
miljoonaluokan investointeja ja Kankaanpäätä on pitkään pidetty ns. kehitettävänä varuskuntana 
monien eri syiden vuoksi.

TOISAALTA on mielenkiintoinen huomio, että brittiläiset erikoisjoukot olisivat olleet mukana 
LIBYAn operaatiossa.

ELI tietystikin on niin, että vapaaehtoisesti erikoisjoukkoihin päässeitä huippukoulutettuja sotilaita 
on helppo käyttää: siirrettävä joukko on suhteellisen pieni kokonaisuus.

Mielenkiintoista on kuitenkin, että Suomessa on parin puolueen kannattajissa suurta vastustusta 
aseelliselle varusmiespalvelukselle.

TIETYSTI voimme Suomessa lähteä siihen, että jatkossa koulutetaan vain vapaaehtoisesti 
sotilaalliseen koulutukseen pyrkineitä.

ELI Suomen armeija olisi luonnollisesti nykyistä armeijaa huomattavasti pienempi, koska 
oletukseni mukaisesti vapaaehtoisia löytyy suhteellisen vähän.

TOISAALTA voitaisiin perustaa helpommin erilaisia erikoiskoulutettuja erikoisjoukkoja, koska 
vapaaehtoisuus takaisi paremman motivaation.

JA erilaisia erikoisjoukkoja on huomattavan helppo käyttää, koska siirrettävä joukko olisi 
suhteellisen pieni.

Edelleen kiusaus/valmius käyttää erilaisia erikoisjoukkoja on erittäin suuri, koska edelleen 
siirrettävä joukko olisi suhteellisen pieni.

Eli kävisi niin, että Suomellakin olisi kiusaus osallistua erilaisiin erikoisjoukkojen operaatioihin.  
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yleisesti voi sanoa, että varmaan minä olin mukana viimeisissä ikäluokissa, joka kävi 
vanhanmallisen varusmiespalveluksen, koska ei meillä mitään joukkotuotantomallia ollut.

Myöhemmin on tullut [käyttöön] erilaiset joukkotuotantomallit, ja ns. löysät on puristettu pois eri 
suunnista: sotilaita voidaan kouluttaa tehokkaammin.

Tämän seurannaisena ns. vähempiarvoiset tehtävät on puristettu pois, ja tietystikin vanhanmalliset 
esikuntakomppaniat on voitu purkaa pois.

ELI suomeksi sanoen hankalat tyypit voidaan poistaa rivistä suhteellisen nopeasti, ja keskitytään 
vain ns. parempaan henkilöstöön.

JOS vielä siirryttäisiin siihen, että kutsunnat olisivat laajempi kokonaisuus, niin tällöin voidaan 
valikoinnit tehdä vielä tarkemmin jo ennen ensimmäistä palveluspäivää.

Mielenkiintoista nähdä, että kuinka käy pitkässä juoksussa.

SL 603.2. Uudelleenarviointia / 13.12.2017

Oman arvion mukaan suomalainen yleiseen asevelvollisuuteen perustuva järjestelmä on loppujen 
lopuksi hyvä asia. Sotilaallisen palveluksen läpäisseillä henkilöillä on oikeasti jonkinlainen käsitys 
sotilaallisesta toiminnasta. Edelleen seurauksena suuri osa suomalaisista päättäjistä tietää edes 
jotain sotilaallisesta toiminnasta.

Väittämä: Suomalainen yleiseen asevelvollisuuteen perustuva järjestelmä on hyvä asia.
Väittämä: Suuri osa suomalaisista päättäjistä tietää edes jotain sotilaallisesta 
toiminasta.

Tietysti meillä Suomessa on mahdollisuus osallistua kansainvälisiin sotilaallisiin tehtäviin 
vapaaehtoiselta pohjalta. Mutta me Suomessa emme ehkä saa kasaan kymmeniä tuhansia 
vapaaehtoisia kansainvälisiin sotilaallisiin tehtäviin, jolloin Suomen sotilaiden määrä ulkomailla on 
tietysti paljon vähäisempi verrattuna väkirikkaampiin maihin.

Väittämä: Suomesta ei saada kasaan kymmeniä tuhansia sotilaita kansainvälisiin 
sotilaallisiin tehtäviin.

Sitten on tietysti nämä väkirikkaat maat, joissa sotilaallinen palvelus on vapaaehtoista. Tällaisista 
väkirikkaista maista voidaan tietysti saada kasaan tuhansia sotilaita.

Lopuksi voi todeta kiusauksen käyttää vapaaehtoisia sotilaallisia joukkoja erilaisiin tehtäviin 
ulkomailla. Oman havainnon mukaan sotilaallisen toiminnan perustaminen vapaaehtoisuuteen 
perustuen tarkoittaa, että tällöin monella päättäjällä ei ole oikeaa tietämystä sotilaallisesta 
toiminnasta.

Väittämä: Kiusaus käyttää vapaaehtoisia sotilaallisia joukkoja erilaisiin tehtäviin 
ulkomailla on hyvin suuri.
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SL 604. Pois kunnilta vai jättäminen kunnille?

SL 604.1. Merkintä 566: LISÄÄ mielipidettä kuntauudistuksesta
(ii)

6. helmikuuta 2012 
566: LISÄÄ mielipidettä kuntauudistuksesta (ii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_566

Tässä kohtaa voi muistuttaa seuraavasta linkistä:
555: Julkinen mielipide kuntauudistuksesta
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_555

Kuntauudistukseen liittyen ohessa on muutama linkki lisää.

Lisäksi pitää ottaa ILKKA-maakuntalehden 3. helmikuuta 2012 jutut sivulta 4: JAKK saanut 
perusteetonta valtionavustusta ja Lääkäriliitto haluaa terveydenhuollon pois kunnilta.

Mielenkiintoista on, että Suomen Autokoululiitto on tehnyt kantelun Euroopan Unionin Komission 
kilpailuosastolle - miksi vasta nyt???????

Sinänsä ihmetyttää, että miksi vasta nyt on tehty kantelu - eikö asia ole ollut tiedossa jo 
vuosikausia? TÄHÄN minulla ei ole vastausta, koska en tunne asian taustoja.

Aikaisemmin merkinnässä 555 pohdin, että oliko kuntakartoilla mellastaminen taktisesti oikea veto.
Merkinnässä 555 pohdin, että olisiko kannattanut nimittää selvityshenkilöt erilaisille ongelma-
alueille.

Toisaalta ohessa on uutista, että Suomen Lääkäriliitto haluaa terveydenhuollon kokonaan pois 
kunnilta, ja terveydenhuolto onnistuisi paremmin yksiköissä, jossa perusterveydenhuollon ja 
erikoissairaanhoidon raja olisi matalampi.

ITSE en ole ajatellut kovin vakavasti, että terveydenhuolto siirrettäisiin pois kunnilta. Ehkä 
kannattaisi tehdä ainakin mielikuvaharjoitus.

Edelleen vain pohdin, että oliko taktisesti oikein lähteä liikkeelle kuntakartoilla?

Edelleen tuo Tanskassa, Ruotsissa ja Norjassa tehty suuraluejako terveydenhuollolle olisi 
mielenkiintoinen selvityksen kohde.

Esim. oheisesta uutiskokoelmasta käy ilmi, että n. puolet Ruotsin kunnista kärsii väestökadosta. 
Vastaava tilanne on monessa Suomenkin kunnassa - väki vähenee ja perusterveydenhuollon 
turvaaminen on oma haasteensa erilaisissa kunnissa.
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Tietysti rationaalisuusolettaman mukaisesti uudet suuralueet kärsisivät uusista ongelmista 
verrattuna vanhaan malliin.

Ohessa on jälleen kerran linkkiä työpaikkakiusaamiseen.

Toisaalta on linkkiä, että Suomen Yrittäjien jäsenistö haluaisi eroon erilaisista keinotekoisista 
kuntarajoista.

ELI terveydenhuolto pois kunnilta ja isompia kuntia aina tarpeen mukaan.

Sinänsä vain mietin, että miten pienet yritykset pärjäisivät isompien kuntien ja terveydenhuollon 
suuralueiden kilpailutusten suhteen.

Käytännössä isommat kunnat voisivat kuitenkin palkata kallista asianajajien työvoimaa, jolloin 
erilaiset kilpailutukset voitaisiin vetää läpi lainopillisesti paremmin.

Isot kilpailutukset pistävät pienet yritykset pois markkinoilta, ja yrityskoko kasvaa kilpailutuksien 
seurauksena.

Linkkikokoelmassa on tietoa uusimmista säädöksistä, jotka liittyvät ympäristövaikutuksien 
arvioimiseen.

KÄYTÄNNÖSSÄ monet yritykset tarvitsivat erityisen hallintovastaavan, joka selvittelisi 
kaikenlaisia hallinnollisia kiemuroita, jotka jatkuvasti muuttuvina vaikuttavat yrityksen toimintaan.

Tosiasiallisesti erityisen hallintovastaavan palkkaaminen onnistuu vain isommilta yrityksiltä.

Ja esimerkin vuoksi on muutama linkki EDA:n (European Defence Agency) hankkeisiin.

KUN puolustushankintoja yhdenmukaistetaan EDA:n mukaisesti, niin pienemmät 
puolustusteollisuuden yritykset joutuvat sopeutumaan muutokseen, ja erilaiset yhteistyö- ja 
yritysjärjestelyt ovat seurannaisena EDA:n hankinnoista.

Lisäksi tosiasiallisesti on niin, että pienillä yrityksillä ei ole riittäviä voimavaroja odotella WTO:n 
päätöksiä, joista on ohessa esimerkki.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jonkinlainen kuntauudistus on pakko tehdä, koska useat kunnat ovat ajautumassa ongelmiin 
väestökadon tai väestökasvun kanssa riippuen kunnasta.

Nyt vain rationaalisuusolettaman mukaisesti on erilaisille kuntakartoille mahdollista kehitellä useita
erilaisia rationaaliselta vaikuttavia vastaväitteitä.

EN tiedä tässä vaiheessa, että mikä olisi rationaalisin tapa markkinoida kuntauudistuksen tarve, 
koska ilmeisesti jokin kuntauudistus tarvitaan.
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Olisiko ensin pitänyt markkinoida ajatus, että jokin kuntauudistus oikeasti tarvitaan????

Tämä on nyt turhaa jälkikäteispohdintaa, koska markkinointi aloitettiin kuntakartoista. Tehty mikä 
tehty.

EHKÄ opiksi voi ottaa, että ensin pitää onnistuneesti markkinoida tarve jollekin yhteiskunnalliselle 
uudistukselle.

Sitten uudistuksen tarpeen markkinoinnin onnistuessa pitäisi kehitellä joku tapa, jolla erilaiset 
sidosryhmät kokisivat, että heitä on oikeasti kuunneltu.

Edelleen pohdin, että olisiko erilaisilta sidosryhmiltä voinut pyytää lausunto tuohon 
Valtiovarainministeriön selvitykseen, "Kuntien talouden kehittyminen 1997-2024".

Mielenkiintoinen tilanne kuitenkin - miten ratkaista markkinointiongelmat jatkossa???

SL 604.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

Kirjoitushetkellä on tiedossa nykyisen hallituksen (Sipilä) esittämä 23 laaja uudistus sekä SOTE-
asioissa että maakuntahallinnon uudistamisesta. En lähde tässä kohtaa puolustamaan tai 
arvostelemaan nykyisen hallituksen (Sipilä) toimintaa, koska en tunne jokaista yksityiskohtaa 
nykyisen hallituksen (Sipilä) ajamista asioista. Edeltävät hallitukset ovat esittäneet omilla tavoilla 
SOTE-asioiden kehittämistä, mutta näistäkään ei oikein muista enää mitään.

Oman arvion mukaan joku innokas henkilö voisi käydä läpi useamman SOTE-asioiden 
kehittämishankkeet esimerkiksi muutama vuosikymmen taaksepäin. Itse olen tietoinen vain 
muutamasta viimeisimmästä SOTE-asioiden kehittämishankkeista.

Kysymys: Millaisia SOTE-asioiden kehittämishankkeita on viety läpi useamman 
vuosikymmenen aikana?

Mielenkiintoinen on yksi asia merkinnässä 566; eli Suomen Lääkäriliitto haluaa terveydenhuollon 
pois kunnilta. Käsittääkseni viimeisin SOTE-asioiden kehittämishanke nimenomaan siirtämään 
terveydenhuoltoa pois kunnilta, jolloin yksittäinen köyhempi kunta ei kaatuisi erikoissairaanhoidon 
kustannuksiin. Tietysti tällaiset uudistukset vievät kunnilta pois erilaisia tehtäviä. Oman arvion 
mukaan nyt valittua mallia arvostellaan hyvin erilaisista lähtökohdista. 

Kysymys: Hyväksyvätkö kaikki sidosryhmät terveydenhuollon siirtoa pois kunnilta?

En ole perehtynyt esimerkiksi 24 Suomen Lääkäriliiton esittämiin lausuntoihin koskien esitettyä 
mallia. Kuinka tyytyväisiä he (lääkärit) ovat esitettyyn malliin, jonka mukaan terveydenhuoltoa 
siirretään pois kunnilta?

Väittämä: Nykyinen SOTE-uudistus ei välttämättä ratkaise terveydenhuollon 
ratkaisematonta työnjaon ongelmaa.
Väittämä: Terveydenhuollon ratkaisematonta työnjaon ongelmaa ratkeaa vasta hyvin 
riitaisten vaiheiden jälkeen.

23 http://alueuudistus.fi  , maakunta- ja sote-uudistus
24 https://www.laakariliitto.fi  , Suomen Lääkäriliitto
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SL 605. Erilaisten uudistushankkeiden suossa?

SL 605.1. Merkintä 567: Yksityiskohta / Kuntauudistus / Keräys
(iii)

8. helmikuuta 2012 
567: Yksityiskohta / Kuntauudistus / Keräys (iii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_567

[Huomio: tämä merkintä on tehty jo 8.2.2012, mutta lisätty palvelimelle myöhemmin.]

JOKAINEN itseään kunnioittava tiedotusväline on paahtanut jotain kuntauudistuksesta.

Tarkasti ottaen 8.2.2012 on luovutettu uusi kasa asiakirjoja julkisesti riepoteltvaksi.

Kun ei tiedä jatkossa, että miten Valtiovarainministeriön Kuntauudistus-sivustot kehittyvät, niin 
heitin PDF-tiedostot seuraavaan ZIP-tiedostoon: 

Kuntauudistus-asiakirjoja_8_2_2012.zip.

NYT täytyy myöntää tietämättömyytensä muiden maiden hallintorakenteiden suhteen.

Yhdessä uutisessa oli mielenkiintoisia yksityiskohtia:

* Suomen kuntien keskimääräinen väestöpohja 15 795 asukasta
* toiseksi pienin terveyspalvelujen rahoittajataho löytyy Kreikasta ja on suuruudeltaan 374 
000 asukasta
* Ruotsin 21 maakäräjää ovat keskimäärin 439 000 asukkaan kokoisia.

NYT täytyy myöntää tietämättömyytensä.

EN ole tehnyt mitään vertailevaa tutkimusta Euroopan (laajasti katsoen) kuntien kokoihin ja 
toisaalta esim. terveydenhuollon rakenteisiin Euroopan eri maissa.

Raportin koko on kunnioitettava - raportti 242 sivua + 342 sivua liitteenä.

Asiaa on yritetty yksinkertaistaa 24 sivun PDF-tiivistelmällä - PowerPoint-tyylillä.

JAA-JAAAAAAAAAA...........................

EN tiedä, että kuinka tyytyväisiä kuntien työntekijät ja kuntapalvelujen asiakkaat ovat PARAS-
uudistukseen.

Hmmmmm ........ VNS 9/2009 oli viitattuna ja se löytyi suhteellisen helposti.
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KYLLÄ JOO - PARAS-hankkeesta on tehty perusteellinen katsaus (VNS 9/2009) - Vaatimattomat 
110 sivua.

Eli ympäri Suomen varmaan tulostellaan tuota 242 sivun raporttia, ja sitten liitteenä olevia 
selvityksiä kullekin maakunnalle.

Huh-huh.

Tekstiaineiston puutteeseen tämä uudistus ei kaadu - tekstiä on 2000-luvulta alkaen ihan 
kiitettävästi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa on vaikea sanoa mitään uutta.

Edelleen vain pohdin markkinointistrategiaa kuntauudistukselle.

Rationaalisuusolettaman mukaisesti ihmiset kehittelevät nyt erilaisia rationaaliselta vaikuttavia 
sel(v)ityksiä aiheen käsittelyyn.

UUTTA?

Nyt kannattaa kerätä järjestelmällisesti erilaisia rationalisointeja eri suunnista.

Mahdollisesti käy niin, että osa rationalisoinneista katoaa jonnekin ilman dokumentointia.

Kuntauudistus-rationalisoinnit keräten - uusi tehtävä.

SL 605.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

Päätös

T1 T2 T3 T4

Päätös PäätösPäätös

Rationalisointi Rationalisointi Rationalisointi Rationalisointi
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Myöhempinä aikoina olen kehittänyt edellisen kuvan, jossa ideana on esittää erilaisia päätösten 
rationalisointia ajan suhteen.

Kysymys: Millaisia SOTE-asioiden kehittämishankkeita on viety läpi useamman 
vuosikymmenen aikana?

Väittämä: SOTE-asioiden kehittämishankkeiden rationaalisuuden arviointi useamman
vuosikymmenen ajalta pitäisi tehdä asianmukaisesti.
Väittämä: Erilaisilla sidosryhmillä on omat rationalisoinnit koskien SOTE-asioiden 
kehittämishankkeita.

Muistelen yhtä haastattelua, jossa todettiin 20 000 asukkaan väestöpohja aikaisemman uudistuksen 
yhteydessä (muistaakseni PARAS-hanke). Haastateltava totesi, että tuo 20 000 asukkaan 
väestöpohja nostettiin säännöllisesti keskusteluun hyvin erilaisissa yhteyksissä.

Jälleen kerran täytyy kysyä SOTE-asioita hoitavien työntekijöiden jaksaminen jatkuviin 
uudistushankkeisiin, jotka alkavat aina uuden hallituksen aloittaessa työnsä.

Kysymys: Miten SOTE-alan työntekijät jaksavat aina vaalikauden alussa alkavaan 
SOTE-alan uudistukseen?

Itse olen pohtinut pitkäaikaista seurantaa useamman vuoden ajalta.

Kysymys: Tehdäänkö SOTE-alan uudistuksen vuoksi pitkäaikaista seurantaa?
Kysymys: Perustuuko SOTE-alan uudistukset enemmän ideologiaan kuin 
pitkäaikaiseen seurantaan?

Väittämä: SOTE-alan uudistukset perustuvat enemmän ideologiaan kuin 
pitkäaikaiseen seurantaan.
Väittämä: Käytännössä SOTE-alan uudistukset alkavat aina uudelleen uuden 
hallituksen aloittaessa oman hallitusohjelman läpiviennin ilman pitkäaikaista 
seurantaa.

En lähde tässä kohtaa puolustamaan tai arvostelemaan nykyisen hallituksen (Sipilä) toimintaa. 
Totean vain yleisesti, että nykyisen hallituksen (Sipilä) toiminta SOTE-asioiden suhteen on 
varmaankin kompromissi hallituksessa olevien puolueiden ideologioiden yhteensovittamisesta. 
Aikaisempien hallitusten ideologiaa en lähde tässä kohtaa arvioimaan tarkemmin.

Väittämä: Oman arvion mukaan nyt ehdotettu SOTE-asioiden uudistus ei ratkaise 
terveydenhuollon ratkaisematonta työnjaon ongelmaa.

Kerraten voi todeta, että nykyinen työnjaon ratkaisu voi olla joiltain osin melko kankeaa toimintaa. 
Esimerkiksi erilaisten tietoteknisten yhteydessä pitäisi suunnitella työnjakoa eri henkilöiden välillä.

Väittämä: Terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ratkeaa vasta hyvin riitaisten 
vaiheiden jälkeen.

Hyvä esimerkki työnjaosta on joillekin hoitajille annettu oikeus määrätä tiettyjä lääkkeitä. Tämäkin 
uudistus meni muistaakseni läpi hyvin riitaisten vaiheiden jälkeen.
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SL 606. Tosiasioiden arvioinnista Suomessa

SL 606.1. Merkintä 568: Vastaiskuja / Kuntauudistus / 
Kokoaminen (iv)

10. helmikuuta 2012 
568: Vastaiskuja / Kuntauudistus / Kokoaminen (iv)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_568

8. helmikuuta oli siis suuri päivä, jolloin laitettiin jakeluun edellisessä merkinnässä mainittuja 
asiakirjoja - kuntauudistuksen peruspapereita.

Ohessa on kohtuullinen linkkikokoelma, jossa on joko vastustavia tai kannattavia kannanottoja 
kuntauudistukseen - ja siltä väliltäkin löytyy kannanottoja.

Edelleen vain pohdin, että onkohan kuntauudistuksen markkinointia oikein pohdittu vakavasti.

Nyt voi ottaa tähän kohtaan vastaiskuun hyvin valmistautuneen oppositiopuolueen 
asiakirjakokoelma: ZIP-tiedosto tässä linkissä.

ELI nykyinen oppositiopuolue Suomen Keskusta rp laittoi jakoon kohtuullisen joukon asiakirjoja, 
joiden perusteella on valmiiksi pureksittuja vastalausuntoja liittyen kuntauudistukseen - englannin 
kielellä voisi käyttää termiä "talking points".

Toisaalta toinen oppositiopuolue, eli Perussuomalaiset rp, laittoi jakoon vain kohtuullisen lyhyen 
tiedotteen Perussuomalaisten eduskuntaryhmän nimissä.

EHKÄ Perussuomalaiset rp laittaa myös jakoon omat (vasta-)asiakirjansa - nähtäväksi jää.

Mielenkiintoista oli, että Kuntaliitto esittää laajaa veroremonttia tämän Media-Myrskyn keskellä.

Media-Myrsky tulee kestämään jonkin aikaa, koska ns. Medialle tässä riittää kerrottavaa pitkäksi 
aikaa - esim. objektiivisten faktojen selittäminen laajoille väestöryhmille olisi aivan oma 
haasteensa. Toisaalta ns. Medialla on herkullisia uutisaiheita riittävästi, koska ns. vastakkainasettelu
on helppo uutisasetelma.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi taas todeta, että rationaalisuusolettama tulee vastaan tässäkin asiassa.
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ILMEISESTI kuntauudistukseen liittyvästä keskustelun sekamelskasta pitäisi kaivaa esille aina 
jokainen väittämä erikseen, jonka jälkeen pitäisi kaivaa ns. objektiiviset faktat esille kustakin 
väittämästä. Tämän jälkeen voisi kaivaa erilaiset rationalisoinnit kullekin objektiiviselle faktalle.

NYT herää kysymys, että olisiko Suomessa ensimmäistä kertaa tarvetta tosiasioiden 
tarkastuspalvelulle, vrt. PolitiFact, FactChecker ja FactCheck.

OMA arvio on, että erilaiset huhut ja tosiasioiden vääristelyt leviävät eri suunnissa, esim. 
sosiaalisessa mediassa. VOIN olla väärässä tietystikin.

SL 606.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

Myöhemmin on Suomeenkin kehitetty ainakin yksi tosiasioiden tarkastuspalvelu, eli 25 FaktaBaari. 
Käytännössä myös Suomessa on esitetty vääriä väittämiä, joita pitää siis arvioida huolellisesti.

8. helmikuuta 2012 oli siis päivä, jolloin silloinen hallitus esitti oman kuntauudistuksen peruspaperit
jakoon. En edelleenkään ole selvittänyt silloisen hallituksen kuntauudistuksen peruspapereiden 
sisältöä.

Tietysti täytyy todeta, että nykyaikana on mahdollista seurata julkaistuja asiakirjoja erilaisilta www-
sivuilta. Eli näiltä osin olisi mahdollista päästä asiaan kiinni, jolloin ei tarvitse olla vain 
tiedotusvälineiden julkaisemien juttujen varassa.

Väittämä: Nyt on mahdollista seurata erilaisilla www-sivuilla julkaistuja virallisia 
asiakirjoja suoraan ilman erilaisia välikäsiä.
Väittämä: Tietysti suuri osa meistä ei kuitenkaan lähde lukemaan julkaistuja 
alkuperäisiä asiakirjoja.
Väittämä: Myös Suomeen tarvitaan tosiasioiden tarkastuspalveluita.
Väittämä: Suomalaisten tosiasioiden tarkastuspalveluiden rahoitus pitäisi ratkaista 
asianmukaisesti.

Oman havainnon mukaan esimerkiksi lehtien juttujen oheen ei useinkaan liitetä alkuperäisten www-
sivujen osoitteita.

Kysymys: Miksi tiedotusvälineet eivät yleensä liitä juttujen oheen alkuperäisten www-
sivujen osoitteita?
Kysymys: Millaista olisi suomalaisten tosiasioiden tarkastuspalveluiden ja 
suomalaisten tiedotusvälineiden hyvin perusteltu yhteistyö?

25 https://faktabaari.fi  , FaktaBaari
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SL 607. Oikean osaamisen hankkimisesta

SL 607.1. Merkintä 569: Osoitettu Oikea Osaaminen / Opiskelu-
Ongelma

10. helmikuuta 2012 
569: Osoitettu Oikea Osaaminen / Opiskelu-Ongelma

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_569

Yhdestä uutisesta voimme lainata seuraavan: 
" Österman haluaa muistuttaa, että lääkäriksi opiskelu on mestari-kisälli-periaatteella 
toimivaa käytännön taitojen harjoittelua. Juuri tähän tarvitaan resursseja. "

JUST-joo - vai mestari-kisälli -periaate????

Itse olen pohtinut, että osa meistä ihmisistä voi olla ilmiömäisiä yleisosaajia, eli hallita laajoja 
kokonaisuuksia ja erilaisia osa-alueita.

Sitten on tämä porukka, joka on parhaimmillaan jollain kapealla erityisalueella.

Itse olen pohtinut, että mitenköhän erilaisissa koulutuksissa otetaan tämä parhaiten huomioon - eli 
miten ohjata opiskelijat heti kättelyssä oikeaan suuntaan: yleisosaaja tai erityisosaaja.

Mestari-kisälli -periaatteessa tulee vastaan persoonallisuuskysymykset, joita ei voi ohittaa. 
JÄLLEEN rationaalisuusolettama tulee vastaan, ja aina eivät kaikki työparit ole parhaita onnistujia.

Tässä kohtaa voi ottaa seuraavan artikkelin käsitelyyn: 
Bellas, M. L. (1999). Emotional Labor in Academia: The Case of Professors. The ANNALS 
of the American Academy of Political and Social Science, 561(1), 96-110. 
doi:10.1177/000271629956100107

Näyttäisi olevan niin, että naispuoliset professorit arvostavat eri asioita kuin miespuoliset 
professorit.

ELI voi olla niin, että naispuoliset professorit arvostavat enemmän opetusta ja opetuksen 
ulkopuolista ohjausta - eli suhteellisen tunnepitoista työskentelyä opiskelijoiden kanssa.

ELI voi olla niin, että naispuoliset professorit arvostavat saavat tyydytystä siitä, että oppilaat 
vähitellen tulevat osaavammiksi kuin professori itse.

JA voi olla niin, että miespuoliset professorit opiskelijat arvostavat enemmän puhdasta tutkimusta ja
jopa hallintoa. ELI opetus voi olla joillekin miespuolisille professoreille paha vastus ja riippakivi.
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Tuossa edellä olevassa ei nyt ollut mitään uutta, koska naiset vain tahtovat ajautua aloille, joille 
tunnetyö on arvossa - tai sitten jonkin alan sisällä he ajautuvat tunnepitoisiin tehtäviin, joissa ollaan 
paljon ihmisten kanssa tekemisissä.

Tähän kiinnitin huomiota omakustanteessani: 
Rannila J. S. (2011) 48. (Korkea-asteen) tutkinto kolmivaiheiseksi: 2+2+1?.
Teoksessa: Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) 
jälkiarviointia (pp. 142-145). Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

OPETUKSEN pitäisi olla kunniallinen akateeminen suuntautumisvaihtoehto, jolloin opetusta 
arvostettaisiin nykyistä enemmän, ja tutkimus ja opetus olisivat yhtä lailla arvostettuja 
uravaihtoehtoja.

Ohessa on muutama muukin linkki: perussuomalaiset ay-liikkeessä, Yhdysvaltojen 
kouluruokasuositukset ja yliopisto-opiskelijoiden tietotason mittaaminen kansainvälisesti. Jokainen 
noista kolmesta ilmiöstä kertoo koulutukseen liittyvistä paineista.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Koulutukseen kohdistuu aivan järjettömiä odotuksia ja erilaisia paineita.

Olisi aika kerätä nämä kaikki koulutukset odotukset ja paineet yhteen kasaan, ja käydä läpi vähän 
kullakin opetusalueella läpi näiden odotusten ja paineiden todellisuuspohjaa.

ESIMERKIKSI lääketieteen alalla tarvittaisiin laajat seminaarit/kongressit/tms., jotta voitaisiin 
tehdä uudistettu työnjako vastaamaan nykymaailmaa. Esim. tietokoneet ovat ajaneet eri 
ammattiryhmät hankaliin tilanteisiin.

JA muillakin aloilla voisi raaputtaa työnjakoa uudelleen, jotta voitaisiin siirtyä työnjakomalleihin, 
jotka vastaavat uutta tilannetta maailmassa.

Rationaalisuusolettaman mukaisesti jokainen ryhmä tulee vastustamaan eri piirteitä uudistetussa 
työnjaossa, ja tosiasiallisesti jokainen muutos tulee menemään valtavien vääntöjen kautta, ja näiden 
vääntöjen rationaalisuutta voi hyvinkin epäillä monesta eri näkökulmasta.

SL 607.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

Yleisosaaja vai erikoistunut osaaja? Lääkärit voivat tässä kohtaa tehdä valintoja. Oman havainnon 
mukaan esimerkiksi terveyskeskusten lääkärit ovat melkoisia yleisosaajia. Tästä palautuu 
keskustelu mieleen yhden lääkäriopiskelijan kanssa, jolloin hän totesi riittämättömyyden tunteen 
yleislääkärin tehtävässä.

Väittämä: Eri aloilla työntekijät joutuvat tekemään tunnetyötä.
Väittämä: Koulutukseen ajetaan liian kovia paineita.
Väittämä: Eri aloilla pitäisi tehdä selvitys koulutukseen kohdistuvien paineiden ja 
todellisten mahdollisuuksien ristiriidasta.
Väittämä: Terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma ratkeaa vasta hyvin 
riitaisten vaiheiden jälkeen.
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SL 608. Hömpän määrä suhteessa asiaan

SL 608.1. Merkintä 570: Irtisanoutuminen kuninga(s/tar) 
-hömpötyksistä

25. helmikuuta 2012 
570: Irtisanoutuminen kuninga(s/tar) -hömpötyksistä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_570

Jostain sivulinkistä (tms.) törmäsin sellaiseen sivustoon kuin Verkkomedia: 
http://www.verkkomedia.org/

Ohessa on yksi heidän (tai hänen) laatima kirjoitus koskien Ruotsin uutta kuninkaallista vauvaa 
koskien verrattuna IRAN-uutisten määrää.

Vauva vs. IRAN?

Selkeä voittaja on kuninkaallinen vauvauutinen.

EN oikeasti tiedä, että mikä tämä Verkkomedia on, eli onko se jonkin yksittäisen 
henkilön propagandan levityskanava, vai olisiko se vakavasti seurattava verkossa 
toimiva media.

Mutta tuo kirjoitus oli ihan asiaa: läntinen maailma valmistautuu sotaan ja me veivaamme yhden 
kuninkaallisen vauvan syntymää.

Nyt on käynnissä useampi prosessi, eli SYYRIA- ja IRAN-prosessit. Kummassakin tapauksessa 
länsimaat voivat turvautua sotilaalliseen iskuun.

KUN tiedämme edellisten sotien tuloksista, Afganistan-Pakistan ja IRAK, niin monta vauvaa on 
kuollut erilaisissa sivuvahingoissa, joita ei kukaan ennakoinut.

Jenkeillä on mielenkiintoinen ja hieno termi: "Collateral Damage".

ELI suomeksi sanoen jokainen maahan pudotettu pommi ja laukaistu laukaus ei tunne armoa 
laukeamisen jälkeen - ne tappavat kyselemättä.

Olen voimakkaasti kritisoinut kuningaskuntaa vastaan aikaisemminkin.

44 / 25.1.2009: Tasavalta parempi kuin kuningaskunta / Media-puppu
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_44
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82 / 1.3.2009: Tasavalta parempi kuin kuningaskunta
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_82

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

On sinänsä todella huolestuttavaa, jos ns. vakava uutisointi oikeasti alkaa siirtyä vapaaehtoisten 
huolehdittavaksi.

Yksi ilmiö voi olla, että esimerkiksi voittoa tuottamattomien säätiöiden pitää alkaa rahoittamaan 
tutkivaa journalismia. Tästä on ollut jo merkkejä Yhdysvalloissa.

Hyvä puoli erilaisissa RSS-syötteissä on, että ns. hömppäuutiset voi pudottaa pois jo pelkän otsikon 
perusteella.

Mutta ihmiset ilman RSS-syötteiden tehokäyttöä, eli erityisesti televisiota käyttävät, joutuvat 
katsomaan koko ohjelman hömppäosuuksineen.

ELI jatkossa on seurattava tarkemmin, että millaisia vapaaehtoisten ja/tai voittoa tuottamattomien 
tahojen tehtäväksi ns. vakava uutisointi alkaa kerääntyä.

SL 608.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

En ole muistaakseni myöhemmin käsitellyt Verkkomedia-sivustoa tarkemmin. Eli en tiedä kyseisen 
sivun taustoja tarkemmin. Oliko kyseessä enemmän propaganda kuin tosiasiat?

Kirjoitus oli sinänsä ihan asiaa: läntinen maailma valmistautuu sotaan ja me veivaamme yhden 
kuninkaallisen vauvan syntymää. Eli ovatko arvostukset ihan kohdallaan? Kerraten voi todeta, että 
tasavalta on paljon parempi järjestelmä kuin kuningaskunta. Onneksi Suomi on tasavalta!

Myöhemmin tiedämme, että länsimaat ovat sekaantuneet eri tavoilla Libyan ja Syyrian tilanteeseen.
Eli länsimaat ovat esimerkiksi pommittaneet joitain kohteita eri maissa. Seuraukset näistä 
pommituksista eivät ole välttämättä olleet odotettuja seurauksia. Eli kaikenlaiset sivuseuraukset 
ovat tuloksia sotilaallisesta toiminnasta.

Yleisesti ottaen voi todeta, että en itse ymmärrä kaikkea seuraavien maiden tilanteesta: Afganistan, 
Irak, Iran, Libya ja Syyria. Esimerkiksi erilaiset kulttuuriset tekijät pitäisi ymmärtää oikein.

Väittämä: Tasavalta on paljon parempi kuin kuningaskunta.
Väittämä: Hömpän suhde tosiasioihin on tärkeä aihepiiri.
Väittämä: Ulkomaiset toimijat, esimerkiksi Suomessa, eivät yleensä ymmärrä oikein 
joidenkin maiden erikoisuuksia – esimerkiksi kulttuurinen osaaminen eri maista on 
yleensä hyvin vähäistä.

Myös Suomeen liittyy omat erityispiirteet, jotka pitäisi osoittaa oikein eri sidosryhmille. Kerraten 
voi todeta suomalaisten huonon myynti- ja markkinointitaitojen tarkoittavan oikeasti erilaisia 
epävastaavuuksia erilaisten kulttuurien kanssa. Erilaisia kulttuurieroja on jo länsimaiden tasolla, 
jolloin suomalainen myynti- ja markkinointi kohtaa erilaisia kulttuurisia epävastaavuuksia.
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SL 609. Mitä on elävä tietotekniikka tekniikka?

SL 609.1. Merkintä 571: Announcements / TIZEN + WebOS / 
Mobile->PC / D

25. helmikuuta 2012 
571: Announcements / TIZEN + WebOS / Mobile->PC / D

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_571

TIZEN-mobiilialustan puolella uusin kehitys on, että nyt on yksi sähköpostilista, jolle tulevat 
merkittävät julistukset tai virstanpylväät (announcements).

Olen seurannut heidän General-sähköpostilistaa, mutta se on täynnä teknisiä yksityiskohtia, jolloin 
ei-tekniset viestit hukkuvat kaiken sekaan.

Eli minua kiinnostaa lähinnä TIZEN-ilmoitukset, joiden seurauksena on jotain oikeaa ladattavaa tai 
testattavaa.

Windows Phone -mobiilialustan puolella jatkuu perinteinen kaksijakoisuus: osa kertoo myönteisiä 
Windows Phone -uutisia ja jotkut ovat epäileväisiä.

Toisaalta oli mielenkiintoinen uutinen, että Microsoft on joutunut tekemään joitain sovelluksia 
usealle eri mobiilialustalle: BlackBerry, Windows Phone 7, iOS ja Android. Mahdollisesti 
asiakkaiden suunnasta alkaa olla niin paljon painetta, että on ollut pakko laatia sovellukset 
useammalle alustalle - tietystikään en tiedä koko totuutta.

WebOS-mobiilialustan puolella on erilaisten hallintorakennelmien kehittäminen, jolloin on ehkä 
mahdollista säätiön tai yhdistyksen perustaminen - nähtäväksi jää.

Applen puolesta näyttää siltä, että ihmiset eivät näe mitään ongelmaa käyttäessään suljetun 
lähdekoodin mobiilialustaa. Apple takoo todella muhkeat voitot, ja ilmeisesti voi tehdä lähes mitä 
tahansa vahvan kassan ansiosta.

Ilmeisesti on tällä hetkellä niin, että Apple asettaa korkeimman riman mobiilialustan 
ominaisuuksille. Muut yrittävät seurata parhaansa mukaan, vaikka välillä on vaikeaa.

Tietysti on niinkin, että rikolliset ovat hyvin kiinnostuneita mobiilialustoista, joilla on paljon 
käyttäjiä: luonnollisesti tämä johtaa Apple- ja Android-haittaohjelmiin.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on pieni uutinen Spark-tabletista.
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Toinen mielenkiintoinen yksityiskohta on, että ATK oppiaineena ei kiinnosta niin paljon kuin ennen.
Käytännössä nuoriso on jo niin tottunut tiettyihin tietoteknisiin ratkaisuihin, jolloin ATK on hyvin 
tylsän oloinen oppiaine.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mobiilialustojen kohdalla on käynnissä hyvin paljon yhtä aikaa, ja oletettavasti eri yhteisöt ja 
yksityiset henkilöt tekevät virhevalintoja hankkiessaan mobiililaitteita.

Tästä tulee mieleen ZIP-asemat ja ZIP-levykkeet, jotka itse hankin aikoinaan.

Ongelmaksi ZIP-asemat ja ZIP-levykkeet tulivat siinä vaiheessa kun erilaiset USB-laitteet ottivat ja 
voittivat kaikki mahdolliset erilaiset yksityiset standardit.

Eli minulla on nyt kaksi ZIP-asemaa ja muutama ZIP-levyke ja näitä voi pitää kuolleen tekniikan 
jäännöksinä, hienosti sanoen reliikki.

Eli opetuksena tuosta ZIP-häviöstä on, että parasta on laskea mahdollisimman avoimen tekniikan 
varaan.

Ja tietysti joku yhteisö kehittää jossain vaiheessa vertikaalistandardia, jolloin mahdollisuuksien 
mukaan tehdään laitteistoriippumaton ohjelmakerros (HAL, hardware abstraction layer), jolloin 
saman sovelluksen ajaminen eri mobiililaitteisiin on vähäsen helpompaa.

Käytännössä käy niin, että tietoteknisesti sokeat ihmiset tulevat kisan ratkaisemaan ensimmäisessä 
vaiheessa.

Eli mahdollisesti jokin yksityinen standardi saa todella kovan aseman, koska tietoteknisesti sokeat 
ihmiset tykästyvät johonkin mobiilialustaan.

Sitten aikanaan tulee kova totuus vastaan, kun ihmisten tykkäämä yksityinen mobiilialusta alkaa 
tuottaa erilaisia ongelmia. Käytännössä tuhansien ihmisten yhteisöissä yksityisen mobiilialustan 
ongelmat tulevat voimakkaasti esille, koska pieni maksu yhdestä laitteesta moninkertaistuu 
ylemmille päätöksentekotasoille mennessä.

Toisessa vaiheessa joudutaan käymään kovaa vääntöä avoimempien ratkaisujen suhteen, ja erilaiset 
tietotekniset yhteisöt joutuvat järjestäytymään uudelleen.

Hyvä esimerkki lienee kännyköiden latureiden yhtenäinen standardi, joka saatiin jollekin mallille 
tammikuussa 2011. Ennen tätä yhtenäistä standardia jouduttiin käymään kovaa keskustelua ja 
aiheuttamaan paljon mielipahaa eri suunnissa.

Jollekin tietohallintojohtajalle on varmasti aiheuttanut ongelmia mobiililaitteiden erilaiset 
kännyköiden latureiden moninaiset standardit, koska eri sukupolviin kuuluvien laitteiden jatkuvasti 
vaihtuneet kännyköiden latureiden moninaiset standardit ovat vaatineet mahdollisesti hyvinkin 
suuria summia rehellistä riihikuivaa rahaa.

ELI kerraten: 
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* yksityiset horisontaalistandardit 
* mahdollisesti avoimet vertikaalistandardit 
* paljon pahaa mieltä eri suunnissa.

SL 609.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

Aikanaan käytin ZIP-asemia ennen USB-laitteiden yleistymistä. Käytännössä USB-laitteet yllättivät
monet meistä. Muistan yhden artikkelin, jossa käsiteltiin uusia tallennusvälineitä, joita oli ehdolla 
useampi siinä vaiheessa. Nyt voi todeta, että USB-tikku on tainnut tallennusvälineenä voittaa 
kilpailevat standardit.

Myöhemmin olen erotellut vertikaaliset ja horisontaaliset standardit. Esimerkiksi 
sähköpostiohjelmia on kehitetty hyvin erilaisilla tekniikoilla – eli vertikaalinen. Toisaalta on 
mahdollista lähettää sähköpostia hyvin erilaisten sähköpostiohjelmien välillä. Itse olen kannattanut 
avoimia horisontaalisia standardeja.
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Oman havainnon mukaan erilaiset älypuhelimet vaativat laajasti hyvin erilaisten standardien 
noudattamista. Yksi esimerkki on paikannuksen standardit kuten GPS ja GLONASS.

Kysymys: Kuka määrää jatkossa erilaiset älypuhelimien standardit?
Kysymys: Kuka jatkossa noudattaa erilaisia älypuhelimien standardeja?

Tähän kohtaan voi todeta, että älypuhelimien standardien vuoksi käydään tulevaisuudessakin 
erittäin kovaa vääntöä. Erilaiset standardisodat tulevat olemaan tulevaisuudessakin ongelmana.

Kysymys: Miten erilaiset horisontaaliset standardit voidaan toteuttaa erilaisissa 
älypuhelimissa?
Kysymys: Ketkä kehittävät avoimia ja suljettuja horisontaalisia standardeja 
älypuhelimia varten?
Kysymys: Mitkä älypuhelimien standardit tulevat voittamaan kilpailun?

9188
9189
9190
9191

9192

9193
9194
9195
9196
9197
9198
9199
9200
9201
9202
9203

9204
9205
9206
9207
9208
9209
9210
9211
9212
9213
9214
9215
9216
9217
9218
9219



223 / 718

SL 610. Milloin herätän kuntauudistukseen?

SL 610.1. Merkintä 572: Kuntauudistus / Tunteet / Numerointi 
(v)

25. helmikuuta 2012 
572: Kuntauudistus / Tunteet / Numerointi (v)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_572

Suuri suomalainen kuntauudistus herättää paljon ajatuksia, joista voi olla monenmoisia mielipiteitä.

Nyt ei enää puhuta PARAS III -tyyppisistä ehdotuksista, vaan ehkä aivan uudesta ajatuksesta, jota 
voisi kuvailla ehdkä KUNTARAJAT I -tyyppiseksi ehdotelmaksi.

Kuten tunnettua, niin kuntia ohjaa kuntien itsehallinto. Mutta tarkasti ottaen kuntarajat eivät 
ilmeisesti ole kuntien itsehallintoa, joten kuntarajojen siirtely on mahdollista.

Tuttuun tapaan jollekin erityisaiheelle voi perustaa oman seurantajärjestelmän, ja 
kuntauudistukselle perustin numerointijärjestelmän, eli tähän mennessä olen pohtinut asiaa: (i), (ii), 
(iii), (iv).

Tämä on viides (v) merkintä kyseisestä aiheesta.

Täytyy jatkossa pitää yllä linkkilistaa sitä mukaa kuin uusia kirjoituksia kuntauudistuksesta 
kerääntyy.

Ohessa on muutama linkki, jotka koskevat kuntia eri suunnista.

Lääkäriliitto toteaa, että kunnallisena järjestelmänä terveydenhuolto alkaa ajautumaan vaikeuksiin.

Toisaalta lääkärit toteavat, että erilaiset hankalat tietojärjestelmät vievät aivan kohtuuttomasti työ 
aikaa. TÄMÄ uutinen ei ole mikään uutinen - pikemminkin jo kansanperinteeksi muodostuneen 
tiedon uudelleen kirjaamista. Terveydenhuollon tietojärjestelmät ovat spagettijärjestelmiä, joiden 
virtaviivaistaminen on vuosien työ odottamassa.

Toisaalta on linkkiä, että toimistotyö on alkanut olla todella tehotonta, ja toimistotyöntekijät 
kokevat työnsä olevan tehotonta näennäistyötä. Oletusarvoisesti oletan, että tämä toimistotyön 
tuottavuuden tuottamattomuussyndrooma vaivaa myös kuntapuolta.

JA toisaalta on linkkiä jälleen kerran kuntien kilpailutuksien vaikeudesta, joka kertautuu Euroopan 
Unionin tasolle saakka.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Omasta mielestäni Olli Nurmen blogimerkintä on mielenkiintoinen huomio.

Kuten tunnettua, niin presidentinvaalit herättävät paljon suurempaa kiinnostusta kuin 
kunnallisvaalit.

Ongelma / Tosiasia on, että presidentinvaalit ovat mukavan yksinkertainen asia loppujen lopuksi: 
yksinkertainen henkilövaali, jossa ehdokkaat laukovat oman taustapuolueensa mukaista 
tajunnanvirtaa kansalaisten tietoisuuteen.

Ongelma / Tosiasia on, että kunnallisvaalit ovat kaukana yksinkertaisuudesta, koska jokainen kunta 
on aivan oma kokonaisuutensa, ja yksittäisenkin kunnan asiat ovat monimutkainen vyyhti entisiä ja 
tulevia päätöksiä.

Joku homekoulu jossain kunnassa voi aiheuttaa valtavan ongelmien selvittelyiden 
monimutkaisuuden.

Vastaavasti esim. Jalasjärvellä on oma JAKK-kokonaisuutensa, joiden yksityiskohtien 
selventäminen vaatii kymmenien / satojen sivujen lukemista.

ELI kunnallisvaalit ovat tosiasiallisesti hyvin monimutkainen asiakokonaisuus, joiden 
yksinkertaistaminen on hyvin vaikeaa.

Kuten Olli Nurmi toteaa, niin kansalaiset heräävät aina suhteellisen myöhään. Esimerkkinä on 
kuntaliitos, jonka tosiasiallisuuteen herätään vasta siinä vaiheessa, jolloin kuntaliitos on 
tosiasiallisesti jo pitkään jatkunut hanke viimeisiä päätöksiä odottamassa.

Viimeisimmässä mielipidekirjoituksessani pohdin suurta kuntauudistusta:

40 / Teiden turvallisuudesta totiseen tarinointiin? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_40

Eli oma ehdotelma on, että mahdollisuuksien mukaan pitää kuntalaisia ns. keskusteluttaa erilaisista 
asioista. Tällöin ikävätkään päätökset eivät tule yllätyksinä, joihin herätään aivan liian myöhään.

SL 610.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017
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Myöhemmin olen todennut, että yhteen järjestelmään voidaan kehittää vain yhtä ainutta liittymää, 
jossa on hyvin paljon ominaisuuksia. Oman arvion mukaan potilastietojärjestelmiin on kehitetty 
liikaa ominaisuuksia yhteen käyttöliittymään, jolloin potilastietojärjestelmät vaativat todella paljon 
valintoja jonkin tehtävän suorittamiseen.

Väittämä: Potilastietojärjestelmiin on kehitetty liikaa ominaisuuksia yhteen vain 
käyttöliittymään perustuen.

ominaisuuksia
liian vähän?

ominaisuuksia
 liian paljon?

matala
käytettävyys

korkea
käytettävyys

ominaisuuksia
oikea määrä?

ominaisuuksien
määrä

Potilastietojärjestelmien suhteen vastaan ovat seuraavat tulleet vastaan: Arvola ym. (2012); 
Heponiemi ym. (2012); Vainiomäki ym. (2014); Vänskä ym. (2014); Vänskä (2010); Winblad ym. 
(2010). Käytännössä lääkärit ovat tyytymättömiä potilastietojärjestelmiin. Eri vaiheiden jälkeen 
olen päätynyt kannattamaan useampaa käyttöliittymää johonkin järjestelmään. Käytännössä 
kannattaisi aloittaa hyvin yksinkertaisista liittymistä (esim. yksi ominaisuus), joita voidaan sitten 
tarvittaessa kehittää eteenpäin muissa liittymissä.
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Väittämä: Eri järjestelmiin kannattaisi kehittää useampi käyttöliittymä alkaen 
tehokäyttäjistä kohti kertakäyttäjiä.

Tämän jälkeen voi todeta tarpeen hallita keskustelua kuntalaisten kanssa.

Väittämä: Tarvitsemme (uusia?) järjestelmiä, joiden avulla kiinnostuneet 
kuntalaiset/kaupunkilaiset voivat pysyä mukana tehtävissä päätöksissä.
Väittämä: On olemassa kuntalaisia, jotka kävisivät läpi asioita ilman puoluetunnuksia.
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SL 611. Kuntaliitoksia ja kuntien toimintojen 
yhdentämisestä

SL 611.1. Merkintä 573: Kuntauudistus / Järki (?) / (vi)

26. helmikuuta 2012 
573: Kuntauudistus / Järki (?) / (vi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_573

Edellisessä merkinnässä oli pohdintaa kuntauudistuksesta - viides (v) merkintä kyseisestä aiheesta.

Jalasjärvellä järjestettiin yhden puolueen toimesta tilaisuus, jossa oli kansanedustajan alustus ja 
vapaamuotoinen keskusteluosuus. Lopuksi oli juustotarjoilua Juustoportin juustoilla.

Juustoja(kin) on hyvä joskus maistaa oikein urakalla.

Joo-o. Näissä tilaisuuksissa tahtoo olla vähän kunkin puolueen ulkopuolisia edustajia. Itse olen 
ravannut eri puolueiden tilaisuuksissa ihan mielenkiinnosta.

Oikeastaan yksi huomio oli siinä, että syksyn 2011 tiedo(s)tuskömmähdys myönnettiin noin 
yleisesti. Tiedotuskömmähdyksiä sattuu kaikille puolueille aina säännöllisesti, joten siinä ei nyt 
ollut mitään uutta sinänsä.

Pohdin ääneen tilaisuudessa, että olisiko syksyllä 2011 ensin pitänyt nimittää esim. maakunnallisia 
selvityshenkilöitä, joiden olisi pitänyt ravata kunnat läpi kysyen kunkin kunnan omat 
erityisongelmat. Tämä oli tietysti jälkiviisastelua kun rehellisiä ollaan.

Sitten kunnanhallituksen edustajien puolelta todettiin, että jokaiselta kunnalta on pyydetty lausunto 
sähköisessä muodossa huhtikuun 13. päivään mennessä.

ELI samat asiat kysytään nyt eri tavalla verrattuna selvityshenkilöihin nähden.

Se tuli selväksi, että vuonna 2002 hahmoteltu PARAS-ratkaisun perusajatuksista kaikki eivät ole 
toteutuneet toivotulla tavalla. Jos PARAS-hanke olisi täysi menestys, niin tietystikään ei tarvittaisi 
mitään KUNTAUUDISTUS I -tyyppisiä hankkeita.

Tässä voi ottaa omakustanteen seuraavat sivut: 33-36. 
Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 

http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Tässä lainaus sivulta 34-35.
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1. Jonkinlainen omalääkärijärjestelmä pitäisi säilyttää, jolloin omalääkärin vastuualue olisi 
sellainen 1500-2000 potilasta.
2. Toisaalta omalääkärin vastuumäärään vaikuttaa työterveyshuollon lääkärien määrä jollain 
alueella.
3. Terveyskeskuslääkärin työ on erittäin vaativaa.
4. Terveyskeskuslääkäriltä vaadittava tietomäärä kasvaa koko ajan.
5. Toisaalta olisi sellainen 8-9 erityisalaa, joihin yksittäisessä terveyskeskuksessa voisivat 
lääkärit erikoistua.
6. Jokaiseen terveyskeskukseen tarvitaan tietysti ylilääkäri.
7. Terveyskeskuksen ylilääkäri ehtii jonkin verran tehdä potilasvastaanottoa.
8. Toimiva terveyskeskuksen väestöpohja olisi sellainen 20000.
9. Eli 9+1 lääkäriä x 2000 potilasta.
10. Pienessä terveyskeskuksessa kuitenkin kaikki tuntisivat toisensa.
11. Kun kaikki tuntevat toisensa, niin turhaa byrokratiaa ei synny.
12. Kun lääkäreitä on esim. 12, niin lomat, sairauspoissaolot, koulutukset,yms. häiriötekijät 
eivät kaada järjestelmää.
13. Suuremmissa kaupungeissa voidaan toteuttaa 20000 asukkaan terveysasemat.
14. Pienet kunnat voivat rakentaa homman joko kuntaliitoksen tai kuntayhteistyön kautta.

Nyt tiedämme vuoden 2012 tilanteessa, että jo vuonna 2002 pohdittuja PARAS-hankkeen 
esiselvitysvaiheen tavoitteita ei ole täydessä mitassa saavutettu.

Valitettavasti rationaalisuusolettaman mukaisesti homma ei toimi ns. järkevästi alkuperäisten 
muistioiden mukaisesti.

Ihmisten ajatusmaailma on muuttunut, ja kunnanlääkärin virkaan suhtaudutaan eri tavalla kuin 
ennen - muutosta voi pitää hyvänä tai pahana riippuen näkökulmasta.

Eli jossain Jalasjärvellä on ilmeisesti pari virassa olevaa lääkäriä, joista toinen tekee vielä 
ylilääkärin hommia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-a ????

Kyllä Jalasjärven tapaisessa kunnassa pitää ottaa ns. järki käteen ja alettava pohtia tilannetta 
jonnekin 2020/2030/2040 -akselille.

Itse pohdin ääneen tilaisuuden jälkipuheissa parille henkilölle, että esim. koulupuolella pitää tehdä 
kaikkensa, jotta saamme pidettyä Jalasjärvellä lukion jonnekin 2030-2040 aikavälille. Muutenhan 
Jalasjärvellä huolehditaan oppivelvollisuudesta mahdollisuuksien mukaan ja mihinkään 
pröystäilyyn ei ole mitään mahdollisuuksia. Tilaisuudessa todettiin, että Jalasjärvellä on erilaisia 
vaihtoehtoa:

* pysytään itsenäisenä
* JIK-kunnat yhteen (Jalasjärvi, Ilmajoki, Kurikka)
* liittyminen Kurikkaan pelkästään
* liittyminen Seinäjokeen.
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Siinäpä noita vaihtoehtoja - jokainen kunta on omassa erityistilanteessaan.

Tässä vaiheessa voi todeta, että minulla ei ole (vielä) mitään jyrkkää kannanottoa 
KUNTAUUDISTUS I -hankkeeseen, ja keräilen ajatuksia kasaan vähitellen.

SL 611.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

Mielenkiintoista on maininnat PARAS-hankkeesta, joka oli yksi tapa yhdentää kuntien toimintaa. 
Sittemmin oli hanke (merkinnällä KUNTAUUDISTUS I) seuraavana vaiheena kuntien toiminnan 
yhdentämiseksi. Nykyisen hallituksen (Sipilä) hanke (SOTE- ja maakuntauudistus) on taas uutta 
vääntöä, jolla pyritään yhdentämään kuntien toimintaa.

Sittemmin Jalasjärven kunnasta on tullut Kurikan osa vuoden 2016 alusta alkaen. Ennen 
kuntaliitosta kunnan yhtenä strategiana oli pysyä taloudellisesti hyvänä kuntana ilman pelkoa 
pakollisesta kuntaliitosta. Sittemmin kunnan lakkauttamisen syyksi tuli JAKK-tapaus, jolloin 
Jalasjärven kunta velvoitettiin JAKK:n omistajana maksamaan miljoonia euroja takaisin annettuja 
maksuja. Korkein hallinto-oikeus antoi aikanaan omat tuomionsa JAKK:n tapauksen vuoksi, ja 
Opetusministeriön vaatimat palautukset saivat lainvoiman.

Kysymys: Ottivatko muut kunnat ja kaupungit opiksi JAKK:n tapauksesta, jolloin ne 
ovat voineet muuttaa omien liikelaitosten toimintaa vastaamaan uutta todellisuutta 
liikelaitosten suhteen (vrt. Korkeimman hallinto-oikeuden päätös Jalasjärven kunnan 
JAKK-liikelaitoksesta)?

Lyhyesti ottaen Kurikan kaupungin väkiluku on laskenut edelleenkin. Kurikan kolmesta lukiosta on 
tulevaisuudesta tehtävä päätöksiä esimerkiksi 2030-2040 aikavälillä, jos lukio-opiskelijoita ei ole 
tarpeeksi useamman lukion perusteeksi – vrt. Jalasjärven, Jurvan ja Kurikan lukiot.

Kysymys: Miten muuttotappiokunnat (kuten Kurikka) pystyvät pitämään hyvät 
palvelut pidemmällä aikavälillä?

Sittemmin voi todeta, että PARAS-hanke, kuntauudistus sekä uusin SOTE- ja maakuntauudistus 
ovat melkoisen hankalia tiedotuksen kannalta, koska eri vaiheissa lakitekstiä on ollut todella paljon 
luettavaksi. Kuinka moni kansalainen on perehtynyt isojen tekstimassojen lainsäädännön 
hankkeisiin? Veikkauksen mukaan liian moni kansalainen ei ole perehtynyt isojen tekstimassojen 
lainsäädäntöön. Käytännössä monet kansalaiset ovat olleet tiedotusvälineiden välittämien uutisten 
varassa.

Väittämä: Jokainen iso lainsäädännön uudistus on todella vaikea tiedottamisen hanke.
Väittämä: Jokaisessa isossa lainsäädännön uudistuksessa näyttää tulevan säännöllisesti
erilaisia tiedotuksen kömmähdyksiä riippumatta hallituspohjasta.

Kysymys: Mikä osa lainsäädännön uudistuksista perustuu ideologiaan ja oikeaan 
todennettuun uudistamisen tarpeeseen?
Kysymys: Tehdäänkö mistään lainsäädännön uudistuksesta pitkäaikaista seurantaa?
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SL 612. Kuka määrää tulevaisuudessa?

SL 612.1. Merkintä 574: Whose Century ? / Ron Paul / XXI

26. helmikuuta 2012
574: Whose Century ? / Ron Paul / XXI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_574

Ohessa on kohtuullinen linkkikokoelma jälleen kerran.

Tällä kertaa voi todeta, että merkintä XXI tarkoittaa toisella numerojärjestelmällä 21. yksikköä.

Tässä kohtaa voi pohtia, että mikä tai kuka tulee määrittelemään 21. vuosisadan, joka siis alkoi 
1.1.2001 ja tulee jatkumaan 31.12.2100 saakka.

Oheisessa linkkikokoelmassa on linkit Ron Paul- ja Mitt Romney-kampanjoiden ulkopolitiikkaa 
koskeviin osuuksiin - Romneyn tapauksessa tarkasti ottaen IRAN-sivusto.

Ensin täytyy todeta, että Romneyn kampanjassa on laajemmat tekstimassat tuossa Issues-kohdassa. 
Romneyn kampanjan IRAN-sivustosta voimme lainata otsikot:

* A Credible Military Option
* Implement a Fifth Round of Tougher Sanctions
* Support the Iranian Opposition
* Commit to the On-Time Completion of a Fully Capable Missile Defense System

Ron Paulin osalta pitää vähän valikoida, jotta saa jotenkin IRAN-kysymyksiä koskevat

Acting as the world's policeman and nation-building weakens our country, puts our troops in
harm's way, and sends precious resources to other nations in the midst of an historic 
economic crisis. Avoid long and expensive land wars that bankrupt our country by using 
constitutional means to capture or kill terrorist leaders who helped attack the U.S. and 
continue to plot further attacks. 

Kyllä tuossa on eroja nähtävissä, mutta tosiaan Ron Paul -kampanjan osalta he ovat tyytyneet 
suhteellisen yleisiin tekstimassoihin.

Mielenkiintoinen kysymys on, että millaista sotilaallista operaatiota voitaisiin käyttää IRAN-
kysymyksen ratkaisuun.

Vastaus ehkä on, että vedettäisiin läpi hyvin laaja ilmasodan kampanja, jolloin laitetaan IRANin 
armeijan komentorakenteet matalaksi. Tämän jälkeen varmaankin pitäisi lähettää erikoisjoukkoja 
siistimään työ tietyissä kohteissa, joissa epäillään olevan ydinaseisiin liittyvää toimintaa.
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Edellä oleva strategia on tietysti meikäläisen arvaus, joka perustuu lähinnä omiin arvauksiin.

Laaja maasota IRANin maaperälle olisi valtava ponnistus, koska esimerkiksi Irakiin verrattuna 
IRANin maasto täysin erilainen. Katsoin vähän kahta Wikipedian karttaa: 

http://en.wikipedia.org/wiki/File:Iran_topo_en.jpg
http://en.wikipedia.org/wiki/File:Iraq_Topography.png

IRAN on hyvin vuoristoinen maa verrattuna Irakin maastoihin, joten sotilasstrategiat pitää rakentaa 
täysin eri tavalla.

Toisekseen ohessa on linkkiä Koraanin polttamisesta aiheutuneisiin mellakoihin, ja mellakoita on 
ollut ainakin Afganistanissa ja Pakistanissa.

Tunnetulla tavalla Koraanin polttaminen on aiheuttanut ennenkin kaikenlaista pikkukivaa, joiden 
seurauksena on ihmisiä oikeasti kuollut seurannaisissa mellakoissa.

Ihan pienenä vinkkinä voisi laittaa, että ehkä tulevan vuosisadan aikana ei ilmeisesti / ehkä kannata 
jatkossa polttaa Koraanin erilaisia kopioita.

Toisaalta on linkkiä, että Taleban ja Al-Qaida ovat mahdollisesti eri mieltä neuvotteluista ns. 
länsimaiden ja erityisesti Yhdysvaltojen kanssa.

Uusi "mielenkiintoinen" asia on Syyria, jonka opposition aseistamista ovat jotkut tahot esittäneet. 
Eli voisi sanoa, että kyseessä olisi LIBYA II -tyyppinen operaatio.

Toisaalta linkkikokoelmasta näkyyy, että LIBYAssa ovat eri ryhmät käyttäneet aseita hyvin 
erilaisiin tarkoituksiin - näitä ei ole osattu ennakoida.

Tarkoittaako 21. vuosisata, että erilaisia aseita jaetaan enenevissä määrin erilaisille 
kapinallisryhmille? Onko 21. vuosisata aseiden jakamisen vuosisata?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mikä tai ketkä tulevat määrittelemään 21. vuosisadan?

Mitt Romney määrittelee, että 21. vuosisata on amerikkalainen (An American Century).

Ron Paul määrittelee asian eri tavalla, mutta tekstimassa ovat tosiaan vähäisemmät.

Onko 21. vuosisata sodan vuosisata vai rauhan vuosisata? Nähtäväksi jää paljon.

Sitä voi pohtia, että tarkoittaako amerikkalainen vuosisata enemmän sotia vai enemmän rauhan 
rakentamista.

Nyt on kaksi linjaa osittain vastakkain Yhdysvaltojen presidentinvaaleissa.
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Varmaankin voisi sanoa, että päätös IRANiin hyökkäämisestä voi olla yksi vuosisadan 
merkittävimpiä päätöksiä, koska IRANin vastaisen sodan ennakoimattomat sivuvaikutukset eivät 
ole vielä kenenkään tiedossa.

SL 612.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

Merkinnän jälkeen on tiedossa erilaiset vallanvaihdot joissain maissa ja sisällissodat joissain 
maissa. Lisäksi erilaiset ulkomaat ovat sekaantuneet joidenkin maiden sisällissotaan. Onhan näitä 
sotilaallisia sekaantumisia ihan tarpeeksi: Afganistan, Irak, Libya sekä Syyria.

Kysymys: Mihin uusiin sotilaallisiin operaatioihin esimerkiksi eurooppalaiset maat 
tulevat vielä sekaantumaan?

A New American Century? Eli uusi amerikkalainen vuosisata? Joidenkin ajattelijoiden mukaan 
Yhdysvaltojen armeija viisas käyttö erilaisissa kohdemaissa mahdollistaa esimerkiksi muutaman 
diktatuurin hallinnon kaatamisen. Sitten loput diktaattorit varmaankin ottavat vinkin huomioon ja 
muuttavat omat maat demokraattisiksi.

Kysymys: Kuinka suuri osa Yhdysvaltojen kansalaisista hyväksyy ajatuksen 
demokratian viennistä asevoimien avulla?
Kysymys: Onnistuuko demokratian vienti asevoimien avulla?
Kysymys: Ketkä hyväksyvät ajatuksen demokratian viennistä asevoimilla?

Oikeasti on vaikea käyttää armeijaa viisaasti, koska sota laukaisee voi aiheuttaa erilaisia ongelmia, 
joiden ratkaisu aseellisella voimalla voi olla vaikeaa. Eli jokainen sotilaallinen sekaantuminen 
aiheuttaa erilaisia takaiskuja, joita ei ole haluttu esittää mahdollisuuksina.

Väittämä: Jokainen sota aiheuttaa erilaisia takaiskuja!
Väittämä: Erilaisia takaiskuja asevoimien käytöstä johtuen ei haluta tunnustaa tai 
tunnistaa!

Sitten on tietysti maailmanpoliisin tehtävä, johon Yhdysvallat ovat vähitellen ajautunut eri syiden 
vuoksi. Esimerkkinä mainittu Ron Paul totesi maailmanpoliisin tehtävän aiheuttaneen taloudellisia 
ja inhimillisiä ongelmia. Kysymys maavoimien käytöstä jossain kohdemaassa aiheuttaa sekin 
ongelmansa, koska maasota tarkoittaa isoja kustannuksia. Toisaalta Yhdysvallat on tukenut joissain 
maissa ulkomaiden operaatioita esimerkiksi ilmavoimien käytöllä, jolloin Yhdysvallat on tukenut 
jotain tietyn ryhmän maasodankäyntiä.

Kysymys: Kuinka pitkään Yhdysvallat voi ja haluaa toimia maailmanpoliisina?

Kirjoitushetkellä tiedämme, että Iraniin ei ole kohdistettu sotilaallista toimintaa Iranin ydinohjelman
vuoksi. 14.7.2015 on tehty (JCPOA, Joint Comprehensive Plan of Action) sopimus Iranin 
ydinohjelman valvonnasta. Tietysti on selvää, että Yhdysvaltojen sisällä erilaiset 
mielipidevaikuttajat eivät pidä tehdystä sopimuksesta.

Kysymys: Ketkä mielipidevaikuttajat vastustavat tehtyä sopimusta (JCPOA, Joint 
Comprehensive Plan of Action)?
Kysymys: MIKSI ja MITEN erilaiset mielipidevaikuttajat vastustavat tehtyä 
sopimusta (JCPOA, Joint Comprehensive Plan of Action)?
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SL 613. Maksettua seurantaa eri aiheista

SL 613.1. Merkintä 575: STATFOR - omat merkintäni

28. helmikuuta 2012 
575: STATFOR - omat merkintäni

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_575

Nyt on ilmeisesti levityksessä Wikileak-yhteisön kautta kasa sähköposteja, joiden käsittelijänä on 
ollut STRATFOR-niminen informaatiopalveluja tarjoava yritys.

STRATFOR kerää kaikenlaista tietoa ympäri maailman, ja näitä voi pitää jonkinlaisina strategisen 
tiedon lähteinä joillekin yhteisöille.

Olen joissain blogimerkinnöissä viitannut heidän julkisiin analyyseihin, jotka ovat käsitelleet 
esimerkiksi LIBYAn tilannetta.

Osoitteessa http://www.stratfor.com/ on erilaisia julkisia analyyseja jo valmiiksi.

Kuka tahansa voi lukea näitä maksuttomia analyyseja, ja olen näihin viitannut useamman kerran - 
turha tätä on kieltää.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Oma arvaukseni on, että STRAFTOR saattaa tarjota myös erilaisia tietovirtoja, esim. yksityinen 
RSS. Voin olla tässä väärässä!!!

Yksityinen RSS voi perustua salasanaan ja hyvin suojattuun yhteyteen yms. varotoimenpiteisiin.

Sitten jokainen yhteisö voi lisätä yksityiset RSS-syötteet osaksi omia informaatiopalveluita.

Jokainen yhteisö voi kerätä sitten ostamansa strategiset informaatiovirrat yhdeksi palveluksi.

Yksi tietovirran tarjoaja voisi olla jonkin lehdistöseurantaan keskittynyt yritys, joka perkaa 
julkisista lehdistä jotain yhteisöä koskevat uutiset ympäri maailman.

Uskoisin, että jotkut isohkot yritykset voivat käyttää julkisten lehtien lehdistöseurantaa sekä omasta 
yrityksestä että kilpailevista yrityksistä.

TIETYSTI voi pohtia, että onko STRATFORin toiminta eettisesti oikein tai väärin, ja en 
valitettavasti tiedä yksityiskohtia heidän tiedonhankkimistavoistaan.
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Tein muutaman Wikipedia-haun näistä yksityisistä yrityksistä ja pienen Google-haun termillä 
"mediaseuranta".

STRATFOR ei ole ainut yritys, ja näitä informaatiopalveluja tarjoavat muutkin.

SL 613.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

Kirjoitushetkellä STRATFOR on edelleen toimiva yritys. Kirjoitushetkellä on tiedossa, että 
STRATFOR ei ole lähettänyt enää vapaan jakelun arvioita pitkään aikaan. Aikanaan näitä vapaan 
jakelun arvioita tuli tiedoksi säännöllisesti.

Eri yhteyksissä on tullut vastaan yrityksiä, jotka tekevät erilaista mediaseurantaa erilaisille 
asiakkaille – mahdollista on sekä perinteisen median seuranta että sosiaalisen median seuranta.

Sittemmin olen kehittänyt seuraavan kuvan, joka kuvaa yhteisön sisällä ja rajalla toimivia 
henkilöitä. Käytännössä myynnin ja hankinnan henkilöt saavat tietoa yhteisön ulkopuolelta. Lisäksi 
osa johtajista on yhteisön sisällä ja rajalla toimivia henkilöitä.

             

Ongelmana on tietysti yhteisön ulkopuolelta hankitun tietämyksen välittäminen ja oikea ymmärrys 
yhteisön sisällä. Riippuen henkilön tehtävästä yksittäinen henkilö ei käsittele jatkuvasti yhteisön 
ulkopuolelta hankittua tietämystä.

Väittämä: Yhteisön ulkopuolelta hankitun tiedon oikea ymmärrys on iso ongelma.
Väittämä: Yhteisön ulkopuolelta hankitun oikean tietämyksen ja yhteisön oikean 
toiminnan välillä voi olla erilaisia epävastaavuuksia.
Väittämä: Eri yhteisöillä on erilaisia kyvykkyyksiä käsitellä ja ymmärtää oikein 
ulkopuolelta hankittua tietoa, mikä voi tarkoittaa oikeaa kilpailukykyä.
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SL 614. Tietotekniikan opettelusta ja osaamisesta

SL 614.1. Merkintä 576: OMA idea / tietotekniset uhat ja 
mahdollisuudet

28. helmikuuta 2012 
576: OMA idea / tietotekniset uhat ja mahdollisuudet

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_576

Ohessa on melkoinen linkkikasa, joka liittyy tietotekniikan erilaisiin ilmiöihin ja 
kerrannaisvaikutuksiin.

Linkkilistan päättää uutinen, jossa kerrotaan Asustekin tabletista, jonka sisään voi sujauttaa 
puhelimen. Eli puhelin latautuu tabletin sisällä ollessaan ja tietysti joukko muita ominaisuuksia.

Itselläni tuli tuo idea joskus mieleen, että voisiko tabletin sisään laittaa puhelimen.

Ainut ongelma on, että en ole päivännyt tuota ideaa jonnekin julkiselle foorumille, joten en voi 
idean uutuudella mellastaa.

Toisaalta tuli taas kunnon pudotus todellisuuteen luettuani yhden järjestön Jalasjärven yhdistyksen 
lähettämä sähköinen jäsenkirje.

ELI käytännössä tuli taas vastaan ihminen, joka pikku hiljaa on opetellut tietokoneiden käyttöä, ja 
nyt kokeili liiton tarjoaman jäsenrekisterin mahdollisuutta sähköpostin lähettämiseen.

Lähetin palauteviestin ja kerroin, että nykyisin on käytössä PDF-tiedostot pääasiallisesti.

Tämä on tämä tavallinen tilanne: ihminen on opetellut tietokoneen käyttöä ja on saanut jonkun 
kodinkoneliikkeen tarjoaman WINDOWS-koneen toimisto-ohjelmien kanssa.

NO. Itse aloitin kaiken tietotekniikan uudelleen WINDOWS 98 -koneella ja samassa tilanteessa 
olen minäkin ollut ensimmäisten PDF-tiedostojen kanssa.

JÄLLEEN KERRAN muistutusta, että tietotekniikasta ei aina pysty tekemään yksinkertaista ja 
moneen järjestelmään on laitettava hyvin monenlaisia liittymiä: alkeellisista kohti monimutkaisia.

Tämän perusteella ei yllätä, että Nordea lopettaa WAP-liittymän tarjoamisen verkkopankistaan. 
WAP taitaa olla kuollut tekniikka - en ole muista WAP-palveluista kuullut mitään.

Toisaalta linkkikokoelmassa on joitain onnistumisia tietoteknisissä järjestelmissä.
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Yhtenä onnistumisena väitetään olevan VIROn sähköinen henkilökortti, jonka avulla olisi 
kohtuullinen kasa tietoteknisiä palveluita käytettävinä.

Noin pikaisella laskutoimituksella voi todeta, että jokaista tietotekniikan onnistumista kohden on 
monta (siis monta!!!) epäonnistumista pelkästään näissä linkeissä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-a.

Tietotekniikan epäonnistumiset ovat todella yleisiä kuten linkeistä näkyy.

Voisi sanoa, että (tietojärjestelmä)tieteen suuri arvoitus vieläkin taitaa olla, että miten tehdä 
järjestelmä, joka on onnistunut ja hyväksytty järjestelmä toteutettuna aikataulussa ja budjetissa.

Tosiasiallisesti maailma on täynnä täysin erilaisia järjestelmiä, jotka eivät ole onnistuneita tai 
hyväksyttyjä, minkä lisäksi niiden kehitys ylittää reilusti kaikki aikataulut ja budjetit.

Mikä vastauksena kyseiseen ongelmaan?

OMA arvaus on, että erilaisten järjestelmien kehittämisessä kannattaa laittaa vähän jarruja päälle: 

1) Hyväksyttyjen ja toimivien järjestelmien kaikki nykyiset virheet on korjattava.
2) Hyväksymättömiä järjestelmiä on ehkä rajusti karsittava.
3) Hyväksyttyjen järjestelmien integrointimahdollisuudet on tutkittava tarkasti.
4) Hyväksytyt järjestelmät voidaan integroida hyvin maltillisesti ja varoen.

Ehkä tämän jälkeen voisi aloittaa uusiakin hankkeita, mutta tosiaan ongelmaksi alkaa tulla ihmisten 
oikea väsyminen erilaisiin tietoteknisiin järjestelmiin.

Eli uusien järjestelmien kehityksessä kannattaa käyttää reilusti aikaa järjestelmän tarpeen 
tutkimiseen.

Surullisenkuuluisa esimerkki taitaa olla terveydenhuollon tietotekniikka, joka on joiltain osalta 
täysin spagettijärjestelmien viidakkoa, ja väki väsyy järjestelmien alle.

Niin - mitä uutta?

Itse olen alkanut kallistua voimakkaammin sille kannalle, että jonkin erityisalan ihmiset on 
koulutettava tietotekniikan asiantuntijoiksi, eikä päinvastoin. Jonkin erityisalan oppiminen voi olla 
vuosien työ, ja yksittäisessä tietotekniikkahankkeessa tietotekniikkaihmiset eivät koskaan opi jonkin
erityisalan oppeja muutamassa kuukaudessa.

JOS tietotekniikka ei pidetä salatieteenä, niin erityisalan ihmisille voidaan tehdä joitain puolen 
vuoden tai vuoden opintoputkia, joissa mennään halki-poikki-pinoon -tyylisesti koko tietotekniikan 
ketju ylhäältä alas ja alhaalta ylös.

Joku erityisorganisaatio voi näin kouluttaa itselleen esim. 2-3 henkilöä, jotka osaavat oikeasti jonkin
erityisalan ja nämä henkilöt oppisivat/opettelisivat tietotekniikan perusteet.
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Tässä olisi uuden ja uudistetun työnjaon mahdollisuuksia koulutusjärjestelmille.

SL 614.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

Käytännössä olen seurannut kolmen erilaisen järjestön kehittämää keskitettyä jäsenrekisteriä. Eli 
liittotasolla on otettu käyttöön jäsenrekisteri, jota paikalliset yhdistykset voivat käyttää. Yhdessä 
järjestössä on linjana, että jäsenrekisteriä voivat käyttää vain harvat henkilöt, jotka voivat välittää 
sähköpostiviestin johonkin suuntaa. Kahdessa muussa jäsenrekisterissä on linjana vapaa 
käyttöoikeus paikallisille yhdistyksille, jolloin jäsenrekisteriä voivat käyttää paikallisen yhdistyksen
vastuuhenkilöt, jotka voivat välittää jäsenrekisterin avulla omalle yhdistykselle sähköpostiviestejä.

Eri vaiheiden jälkeen olen kehittänyt seuraavan kuvan. Perusajatuksena on, että kohdealueen 
edustajien pitäisi opetella tietotekniikan perusteet jollain sovellusalueella. Käytännössä 
tarvitsisimme erilaisia hyvin tehokkaita ja lyhyitä tietotekniikan koulutuspaketteja, joihin 
kohdealueen edustajat voisivat osallistua. Tämän jälkeen kohdealueen edustajat voisivat johtaa 
erilaisia tietotekniikan kehittämishankkeita omalla kohdealueella.

tietotekniikan
asiantuntija(t)

järjestelmä

kohdealueen
asiantuntija(t)

kohdealueen
asiantuntija(t)

tietotekniikan
asiantuntija(t)

kohdealueen 
tietotekniikan
asiantuntija(t)

Väittämä: Tarvitsisimme erilaisia hyvin tehokkaita ja lyhyitä tietotekniikan 
koulutuspaketteja erilaisten kohdealueiden edustajille.
Väittämä: Tehokkaisiin ja lyhyiden tietotekniikan koulutuspakettien perusteella 
erilaisten kohdealueiden edustajat voisivat johtaa tietotekniikan kehityshankkeita.
Väittämä: Kaikesta huolimatta tietotekniikan edustajille jäisi vielä paljon tehtävää.

Ongelmaksi taitaa tulla, että hyvin tehokkaita ja lyhyitä tietotekniikan koulutuspaketteja ei taida olla
liikaa tarjolla.

Kysymys: Kuka ottaisi asiakseen kehittää hyvin tehokkaita ja lyhyitä tietotekniikan 
koulutuspaketteja?
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SL 615. Kuka rahoittaa uskonnollista toimintaa?

SL 615.1. Merkintä 577: Koraani palaa & Moskeija(t)

1. maaliskuuta 2012 
577: Koraani palaa & Moskeija(t)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_577

Ohessa on linkkikokoelma liittyen länsimaiden toimintaan erilaisissa islamilaisissa maissa.

Afganistanissa paloi useampi Koraani, ja mielenosoitukset levisivät moneen suuntaan.

IRANin suhteen jatkuu sotarumpujen päristäminen, ja osa Yhdysvaltojen asukkaista uskoo tällä 
hetkellä IRANin olevan suurin vihollinen.

Mielenkiintoinen tilanne on SYYRIAssa, johon sekä Yhdysvallat ja Al-Qaida ovat osoittaneet 
erilaisia toimenpiteitä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tällä hetkellä tapahtuu niin paljon eri suunnissa, että ulkopolitiikka seuraavat ovat varmasti ihan 
ihmeissään: esimerkiksi monessa arabimaiden tilanteen ymmärtäminen on kova homma.

Oikeastaan tässä ei sinänsä ole uutta.

Tämä oli pikemminkin odotettavissa - koska vielä uudet väestöryhmät, eli heimot, Afganistanissa 
kypsähtävät länsimaihin. Yhden uutislinkin mukaan viimeisin Koraanin poltto olisi suututtanut 
muitakin kuin pashtuneita.

Sitten on pikku-uutinen, että Kiina rakentaa valtavan suuren moskeijan Algeriaan.

Sinänsä mielenkiintoista, että Kiina on rakentamassa moskeijaa.

Tätä vauhtia länsimaat ovat mesonneet jokaisessa islamilaisessa maassa, joten kiinalaiset 
rakentamassa moskeijoita on mielenkiintoinen ristiriitatilanne.

SL 615.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

Mielenkiintoista on kiinalaisten osallistuminen moskeijan rakentamiseen. Miksi he tekevät näin?
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Tästä palautuu mieleen Helsingissä vireillä ollut hanke suurmoskeijasta. Hankkeessa on 
käsittääkseni ollut erilaisia vaiheita, ja kirjoitushetkellä uutta suurmoskeijaa ei ole päästy 
rakentamaan. Käytännössä hanketta ei ole vielä kuopattu, mutta hankkeen jatko tulevaisuudessa on 
tietysti oma aihepiirinsä.

Varmaankin jotkut mielipidevaikuttajat ovat olleet huolissaan mahdollisen suurmoskeijan 
rahoituksesta. Kuka oikeasti rahoittaisi mahdollisen Helsingin suurmoskeijan?

Tästä palautuu mieliin, että Saudi-Arabia on rahoittanut erilaisia hankkeita eri puolilla maailmaa. 
Tunnetulla tavalla Saudi-Arabia edustaa tiettyä tulkintaa sunni-islamista. Miten Saudi-Arabian 
mahdollinen rahoitus vaikuttaisi mahdollisen Helsingin suurmoskeijan toimintaan?

Kysymys: Miten erilaisten uskonnollisten hankkeiden rahoitus vaikuttaa rahoitusta 
saaneisiin yhteisöihin?

Kerraten voi todeta mielenkiintoiseksi aiheeksi Kiinan osallistuminen Algeriassa sijaitsevan 
moskeijan rakentamiseen.

Kysymys: Mitä Kiina tavoittelee erilaisten muslimimaiden suhteen?

Väittämä: Me länsimaissa emme ehkä ymmärrä Kiinan tavoitteita täydellisesti.

Rahalla tehdään lisää rahaa? Oman arvion mukaan kiinalaiset eivät ajattele joka kohdassa kuten 
länsimaiset, jolloin heillä voi olla muitakin tavoitteita kuin pelkkä rahan lisääminen. Kiinalaisten 
ajattelutavan oppiminen vaatii oman työnsä, ja itse en ole tällaista asiaa selvittänyt ollenkaan.

Väittämä: Monesti länsimaisessa yhteydessä ajattelemme, että rahalla on tehtävä lisää 
rahaa.
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SL 616. Mitä pitäisi järkevänä tai järjettömänä?

SL 616.1. Merkintä 578: Rationaalisuusolettamaan jotain 
uutta ???

11. maaliskuuta 2012 
578: Rationaalisuusolettamaan jotain uutta ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_578

Ohessa on tuttuun tapaan linkkikokoelma, jonka yhdistäväksi tekijäksi voi laittaa 
rationaalisuusolettaman.

1. Kahdeksan tunnin yöuni on hyvin uusi keksintö, ja ihmisen oikea unirytmi on (ollut) jotain 
muuta.

2. Kiusaamista esiintyy hyvinkin erilaisilla työpaikoilla.

3. Rikkaiden ja köyhien välillä on erilaisia eroja.

4. Organisaatiouudistuksiin ei tahdota tottua.

5. Keinohedelmöitys yksinäiselle naiselle herättää edelleen aiheena suuria tunteita.

6. Poikien opiskeluinnossa on vaihteluita.

7. Uskonnollisuus lisäisi hyvinvointia.

8. Alkoholi elokuvissa on vahva roolimalli.

Tietysti jokaiseen kohtaan voisi yrittää erilaisia rationaalisia vastaväittämiä.

Yksi sivuhuomautus: jossain aikaisemmassa päiväkirjamerkinnässä oli huomio, että hyvinkin 
uskonnollisella ihmisellä (Yhdysvallat) saattoi olla aukkoja uskonnon opinkappaleiden tietämisen 
kanssa. Yhtäkkiä olettaisi, että hyvinkin uskonnollinen ihminen selvittäisi opinkappaleet 
huolellisesti.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-a.
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Ilmeisesti jokaiseen rationaalisesti perustellulle asialle pitää kerätä irrationaaliset tekijät ajan 
kuluessa. Irrationaalisuudet eivät tule esille heti, joten niitä pitää kerätä ajan kanssa.

Ongelmaksi tulee tietysti rationaalinen vaste irrationaalisuuksiin ja ihmisten kaikenlaiset 
rationalisoinnit.

Tarinan opetus on, että mikä tahansa muutosta kannattaa harkita hyvin pitkään ajan kanssa.

SL 616.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

Eri yhteyksissä olen pohtinut ihmisten rationaalisuutta eri tavoin. Käytännössä emme toimi aivan 
jokaisessa tilanteessa järkevästi, joten erilaisille järjettömyyksille on oma mahdollisuus tilanteesta 
riippuen. 

Otan tässä lisähuomioita vain joistain merkinnässä 578 mainituista aiheista.

Linkkilistassa on mainittu erilaiset organisaatiouudistukset. Aikaisemmin olen pohtinut mm. 
kuntauudistusta ja muita uudistuksia. Kysymys on selvä: tuleeko näitä kuntauudistusta ja muita 
uudistuksia liian kovalla tahdilla ilman pitkäaikaisseurantaa?

Kysymys: Teemmekö me (esimerkiksi Suomessa) liian usein erilaisia 
organisaatiouudistuksia ilman pitkäaikaisempaa seurantaa?

Sitten on työpaikkakiusaamiseen liittyvät ongelmat. Eli hyvin erilaisilla työpaikoilla tapahtuu 
kiusaamista.

Kysymys: Osaammeko tunnistaa kiusaamisen työpaikoilla?
Kysymys: Osaammeko hoitaa kiusaamisen ongelmat työpaikoilla?

Mielenkiintoinen on uutinen yksinäisen/itsellisen naisen keinohedelmöityksestä. Oman havainnon 
mukaan hyvin suuri joukko avioliittoja päätyy eroon, ja suurimmaksi osaksi päävastuu 
lastenhoidosta avioeron jälkeen tahtoo jäädä äidin vastuulle. Käytännössä ero itsenäisen/yksinäisen 
suhteen on siis vain hoitovuorot isän ja äidin välillä. Oman havainnon mukaan on tietysti tärkeää 
kiinnostuneiden aikuisten määrä yksittäisen lapsen ympärillä. Jos oikeasti kiinnostuneita aikuisia ei 
löydy, niin tietysti tämä aiheuttaa omat ongelmansa.

Kysymys: Mikä olisi/on ero yksinhuoltajaäidin lapsien ja yksinäisen/itsellisen äidin 
lapsien (keinohedelmöitys) suhteen?

Tietysti voidaan todeta, että lapsella pitäisi olla isä ja äiti. Mutta avioerojen suuri määrä tietysti 
asettaa tämän väittämän monella tavalla koetukselle. Edelleen voi todeta, että on tietysti tärkeää 
oikeasti kiinnostuneiden aikuisten määrä yksittäisen lapsen ympärillä.

Väittämä: Avioerojen suuri määrä vaikeuttaa ajatuksia, joissa halutaan lapsilla olevan 
sekä äiti että isä.
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SL 617. Maailmanpoliisin toiminta-ajatuksista

SL 617.1. Merkintä 579: Ikuinen sotatila ??

11. maaliskuuta 2012 
579: Ikuinen sotatila ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_579

Oheisessa linkkilistassa on uutinen, jossa joku YK-komitea toteaa LIBYAn sodassa molempien 
osapuolien tehneen erilaisia sotarikoksia.

Jos lyödään aseita kouraan ja tapetaan ihmisiä, niin kädet likaantuvat kaikilla osapuolilla. OLIKO 
tuo nyt mikään erityinen uutinen??????????

Sitten toisaalta on niin, että LIBYAn sisällä on erilaisia ryhmittymiä, joilla on oma ajatuksensa 
maan tulevaisuudesta.

Muutamassa linkissä pohditaan, että Yhdysvallat voi aloittaa uuden sodan lähes vuosittain.

Toisaalta Yhdysvallat muuttuu väestöllisesti koko ajan, ja esimerkinomaisesti voi todeta erilaisten 
islamilaisten keskusten määrän lisääntyneen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Nyt olisi mielenkiintoista selvittää muutama asia.

1) Monessako maassa Yhdysvallat OIKEASTI sotii??

2) Montako kyseistä maata (Yhdysvallat maassa sodan osapuolena) keskimäärin 
Yhdysvaltojen asukkaat tunnistavat??

3) Jos keskimääräiselle Yhdysvaltojen asukkaalle esitettäisiin kyseiset tosiasiat, niin 
montako sotaa keskimääräinen asukas hyväksyisi?

Oma arvio on, että kaikki Yhdysvaltojen asukkaat eivät tiedä kaikkia maita, joissa Yhdysvallat on 
sodan osapuoli.

Ehkä tällainen mielipidetutkimus tulee vielä vastaan........
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SL 617.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

Aloittaako Yhdysvallat uuden sota vuosittain? Tietysti tuo on erittäin hyvä kysymys! Tietysti herää 
kysymys aikaisempien sotien lopettamisesta edes jollain tavalla.

Kysymys: Kuinka kauan Yhdysvallat pystyy aloittamaan uuden sota vuosittain?
Kysymys: Koska Yhdysvallat lopettavat aikaisempia sotia?
Kysymys: Kuinka monessa maassa Yhdysvallat sotivat?
Kysymys: Kuinka hyvin tavalliset kansalaiset (Yhdysvallat) tietävät nämä eri maissa 
soditut sodat?
Kysymys: Hyväksyisivätkö kaikki kansalaiset (Yhdysvallat) kaikki sodat, joihin 
Yhdysvallat on sekaantunut?

Sitten on uutista Libyan sotien eri osapuolista, jotka ovat siis tehneet tuomittavia tekoja.

Väittämä: Kaikissa sodissa eri osapuolet tekevät tuomittavia tekoja!

Lyhyesti todeten suomalaisetkaan eivät olleet mitään pyhimyksiä 1900-luvun sotien aikana. Myös 
suomalaiset ovat voineet tehdä tuomittavia tekoja, ja nekin olisi hyvä tunnistaa ja tunnustaa.

Mielenkiintoista on tietysti Yhdysvaltojen väestörakenteen muutos, jolloin kansakunta on entistä 
värikkäämpi ja monimuotoisempi.

Kysymys: Mihin kaikkeen Yhdysvaltojen väestörakenteen muutos vaikuttaa 
pidemmällä aikavälillä?

Yksi esimerkki Yhdysvaltojen väestörakenteen muutoksista on heidän edustajainhuoneen (United 
States House of Representatives) jäsenten jakautuminen erilaisiin ryhmiin, koska edustajainhuoneen
vaalipiirit ovat pienempiä verrattuna senaatin vaalipiireihin. Pienemmissä vaalipiireissä on 
mahdollista erilaisten vähemmistöjen jäsenten pääsy edustajaksi.

Nykyisin istuva kongressi (senaatti ja edustajainhuone) on värikkäämpi kuin edeltävä kongressi. 
Oman arvion mukaan tämä värikkyys ei vähene tulevaisuudessa. Värikkyydellä on erilaisia 
muotoja: naisten määrä, vähemmistöryhmien edustajien määrä sekä eri uskontojen edustajien 
määrä.

Lopuksi täytyy todeta kansalaisten (Yhdysvallat) oikea tietämys sotien määrästä ja laadusta.

Kysymys: Olisiko erilaisten sotien määrä ja laatu yllätys tavallisille (Yhdysvallat) 
kansalaisille, jos tällainen kysely tehtäisiin asianmukaisesti?
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SL 618. Presidentinvaaleista pohdintaa myöhemmin

SL 618.1. Merkintä 580: Loppuun asti vääntäminen / mm. Ron 
Paul / XXII

12. maaliskuuta 2012 
580: Loppuun asti vääntäminen / mm. Ron Paul / XXII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_580

Ohessa on tuttuun tapaan erilaisia uutisia, ja linkkien jälkeen on lista aikaisemmista RON PAUL 
-seurannan merkinnöistä (I-XXI).

Vaikuttaa siltä, että Ron Paul -kampanja tulee puristamaan vaalikampanjassaan mahdollisimman 
pitkälle, eli he (kampanja) eivät tule vielä luovuttamaan.

Ron Paulin tunnettuus on vähitellen noussut, mutta tosiasiallisesti hän ei ole vielä voittanut laajasti 
eri osavaltioiden esivaaleja.

Katsotaanpa yhtä voittoa....

United States Virgin Islands Republican caucuses, 2012 
http://en.wikipedia.org/wiki/United_States_Virgin_Islands_Republican_caucuses,_2012

Eli Ron Paul sai jonkinlaisen voiton, mutta Virginian saaret ovat kohtuullisen pieni tekijä 
kokonaisvaalissa, mutta saarten asukkaat saivat asettaa muutaman valitsijamiehen puoluekokousta 
varten.

Eli aika lailla takamatkasta Ron Paulin on aloitettava / jatkettava, jos hän tulisi voittamaan esivaalit.

TOSIASIALLISESTI kannattaa ryhtyä seuraamaan RON PAUL -ilmiön laajuutta republikaanisessa 
puolueessa, vrt. Perussuomalaiset Suomessa. Näyttää siltä, että Ron Paul -ilmiö kerää yhteen hyvin 
vannoutuneen kannattajajoukon.

Kuvitellaan nyt, että Ron Paul -ilmiö pystyy järjestäytymään, ja ilmiölle valitaan uusi johtaja - 
vähän nuorempi kuin Ron Paul.

Esim. Mitt Romneyn voittaessa käy niin, että vähitellen voi syntyä järjestäytynyttä liikehdintää, 
joka jatkuvasti kyseenalaistaa Romneyn hallinnon IRAN-, SYYRIA-, AFGANISTAN-politiikoita 
(esim.).

Muiden ehdokkaiden ja Barack Obaman politiikka tiedetään suhteellisen hyvin: pakota IRAN 
pakotteilla nurkkaan ja tutki jatkuvasti sotilaallisen hankkeen mahdollisuuksia.
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Nyt esim. Azerbaidzan ilmoitti, että heidän maaperäänsä ei tulla käyttämään erilaisiin IRAN-
operaatioihin.

Nyt voi todeta, että erilaiset mielikuvamarkkinoinnin hankkeet hakkaavat täysillä, ja esimerkkinä on
demokraattisen puolueen harhaanjohtavan mainoksen purku osiin. Todistelu harhaanjohtavan 
mainoksen harhaanjohtavuudesta on todella pitkä, ja lopputulos on selvä: neljä Pinocchio-
merkintää, eli pahimman luokan vale.

Gallup on kysellyt mielenkiintoisia, ja Polling Report on todella järjestelmällinen kanava eri 
mielipidetiedustelujen maailmaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Azerbaidzanin ilmoitus IRAN-operaation osallistumattomuudesta on mielenkiintoinen.

Nyt pitäisi käydä järjestemällisesti kaikki IRANin lähinaapurit, ja kerätä erilaista tietoa liittyen 
kunkin maan suhtautumisesta mahdolliseen sotilaalliseen IRAN-väliintuloon.

Tosiasiallisesti on niin, että ilmeisesti republikaanit tulevat ajamaan esivaalikampanjaansa pitkälle 
kevääseen tai jopa kesään saakka.

Vastaavasti OBAMAN hallinto valmistautuu kohtaamaan republikaanisen haastajan, ja tässä 
suhteessa linjanvalinta menee tietysti loppuvuoteen heti republikaanien vastaehdokkaan selvittyä.

Ilmeisesti pitäisi kerätä IRANin lähinaapurien suhtautumiset erilaisiin politiikkavaihtoehtoihin, 
olkoon politiikkavaihtoehto joko republikaaninen tai demokraattinen.

Tosiasia on, että mikä tahansa sotilaallinen operaatio tarvitsee liittolaisia, koska esim. lentokoneet 
tarvitsevat lentokenttiä ja esim. maajoukot pitää kerätä johonkin.

Hmmmmmmm...................

Azerbaijani Armed Forces / International cooperation / United States 
http://en.wikipedia.org/wiki/Azerbaijani_Armed_Forces#United_States

Oheinen linkki osoittaa, että Azerbaidzan ei ole mikään helposti ymmärrettävä kokonaisuus, koska 
he kuitenkin tekevät esim. NATO- ja Yhdysvallat-johtoista yhteistyötä.

SL 618.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

Aikanaan Ron Paul ei päässyt varsinaiseksi ehdokkaaksi republikaanien esivaaleissa, jotka voitti 
Mitt Romney.

Itse perustin aikanaan Ron Paulin suhteen oman seurannan, koska hän on ajanut varovaisempaa 
ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa. En varmaankaan ole hänen kanssaan samaa kaikista asioista, joten 
sekin on hyvä tiedostaa. Itseäni kiinnosti Ron Paul -ilmiön laajuus republikaanien sisäisessä 
väännössä.
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Vastaavalla tavalla on Suomenkin politiikassa ollut erilaisia ilmiöitä, jotka ovat yllättäneet politiikan
tarkkailijat eri syistä.

Itse olen miettinyt, että toivovatko muiden maiden (ns.) konservatiivit libertaanien nousua 
republikaanien johtoon. Kannattavatko muiden maiden kaikki (ns.) konservatiivit Yhdysvaltojen 
jokaista sotilaallista operaatiota? Ehkä osa heistäkin haluaisi vähemmän sotaa ja enemmän 
diplomatiaa? On siis mahdollista olla oikeistolainen ja sodan vastustaja samaan aikaan.

Kysymys: Onko joskus tulevaisuudessa libertaaneilla laaja kannatus?
Kysymys: Miten erilaiset oikeistopuolueet Yhdysvaltojen ulkopuolella suhtautuvat 
Yhdysvaltojen oikeiston ehdottamiin politiikan toimintalinjoihin?

Non-interventionism? Isolationism?

Libertaanit voivat vaatia vähäisempää sekaantumista (non-interventionism) erilaisiin asioihin, 
jolloin luotetaan ihmisten toimintaan ilman varsinaista säätelyä. Toisaalta he eivät tarkoita 
kuitenkaan eristäytymistä (isolationism) maailmasta, ja he voivat kannattaa kauppaa maailman eri 
maiden välillä. Lisäksi he voivat kannattaa vähäisempää sekaantumista muiden maiden sisäisiin 
asioihin.

Kysymys: Mitä tarkoittaisi oikeasti vähäisempi sekaantuminen (non-interventionism) 
erilaisiin asioihin?
Kysymys: Mitä tarkoittaisi oikeasti libertaanien ulko- ja turvallisuuspolitiikka?

Lopuksi on todettava, että Yhdysvaltojen sisäisissä vaaleissa taitaa loka lentää oikein kunnolla. Eli 
eri osapuolet sanovat ja kirjoittajat kyseenalaisia lausuntoja julkisuuteen. Kuka ehtii ja viitsii korjata
näitä kyseenalaisia lausuntoja?

Kysymys: Kuka tai ketkä ehtisivät korjata kyseenalaisia lausuntoja – esimerkiksi 
Yhdysvalloissa?
Kysymys: Kuinka rahoittaisimme eri maissa kyseenalaisten lausuntojen arvioijat, eli 
tosiasioiden tarkastuspalvelut?

Väittämä: Varmaan erilaisten palveluiden suuntaan pitäisi olla painostusta, jotta ne 
voisivat ottaa huomioon tosiasioiden tarkastuspalveluiden lausunnot erilaiset 
päivitykset.

Käsittääkseni jotkut yhteisöt ovat ryhtyneet kehittämään yhteistyötä tosiasioiden 
tarkastuspalveluiden kanssa; esimerkiksi Facebook ja Google ovat aloittaneet tällaista yhteistyötä. 
Tietysti muiden vastaavien palveluiden suhteen pitää varmaan pitäisi olla painostusta.

10171
10172
10173
10174
10175
10176
10177
10178
10179
10180
10181
10182
10183
10184
10185
10186
10187
10188
10189
10190
10191
10192
10193
10194
10195
10196
10197
10198
10199
10200
10201
10202
10203
10204
10205
10206
10207
10208
10209
10210



246 / 718

SL 619. Väestömääristä eri kunnissa

SL 619.1. Merkintä 581: Käppyräkokoelma / Jalasjärvi / 
Kuntauudistus (vii)

12. maaliskuuta 2012 
581: Käppyräkokoelma / Jalasjärvi / Kuntauudistus (vii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_581

Ensimmäiseksi voi mennä seuraavalle StatFin-sivulle 
Tilastokeskuksen PX-Web-tietokannat => Taulukot tilastossa: Väestöennuste 
http://pxweb2.stat.fi/database/StatFin/vrm/vaenn/vaenn_fi.asp

Ja täältä: 
Taulukko: Väestöennuste 2009 iän ja sukupuolen mukaan alueittain 2009 - 2040 
====> Alue: Jalasjärvi, Ikä: 0-100, Vuosi 2008-2040, Väkiluku, Sukupuolet yhteensä, Näkymä 1 

====> Tallenna XLS-muodossa.

Näin sain ensimmäisen XLS-tilastotaulukon:
1_JALASJARVI_020_vaenn_tau_102_fi2012310384183.xls

Tämän jälkeen käsittelin uutta XLS-tiedostoa, ja sain rakennettua vuosittaisen väestöjakauman 
mukavana pylväskuviona, eli vuosilta 2008-2040 löytyy nyt oma pylväskuvionsa. Näin sain 
seuraavan XLS-tiedoston: 2_JALASJARVI_johdettu_vaesto_vuosittain.xls
(HUOM: 2. taulukon lataantumisessa pitää olla kärsivällinen.....)

Tähän voi ottaa seuraavan tiedon: 
Väestöennuste 2009: Väestöllinen huoltosuhde alueittain 2010 - 2040 
Jalasjärvi 

2010: 60,4 
2015: 70,7 
2020: 80,8 
2025: 89,5 
2030: 94,4 
2035: 94,2 
2040: 91,4 

Lapsia ja vanhuksia 100 työikäistä kohti: Väestöllinen (demografinen) huoltosuhde on alle 15-
vuotiaiden ja 65+ vuotta täyttäneiden määrän suhde 15-64 -vuotiaiden määrään.

Ja tähän lisäämme seuraavat tiedot:
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Väestöennuste 2009 Ennustetut väestönmuutokset sukupuolen mukaan alueittain 2009 - 
2040, Väkiluku, Sukupuolet yhteensä 

2008: 8 343 
2009: 8 270 
2010: 8 201 
2011: 8 135 
2012: 8 072 
2013: 8 015 
2014: 7 960 
2015: 7 911 
2016: 7 864 
2017: 7 824 
2018: 7 787 
2019: 7 750 
2020: 7 718 
2021: 7 688 
2022: 7 658 
2023: 7 632 
2024: 7 608 
2025: 7 584 
2026: 7 562 
2027: 7 542 
2028: 7 521 
2029: 7 499 
2030: 7 479 
2031: 7 458 
2032: 7 439 
2033: 7 419 
2034: 7 399 
2035: 7 381 
2036: 7 361 
2037: 7 342 
2038: 7 323 
2039: 7 303 
2040: 7 286
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Näistä käppyröistä ja luvuista pitäisi varmaan johtaa joitain johtopäätöksiä, koskien koko Suomea ja
Jalasjärveä erityisesti.
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1. Vuoden 2008 jälkeen tulee Jalasjärvellä yli 65-vuotiaiden määrä selvästi lisääntymään, koska 
tuossa on selvästi väkimäärältään suuria ikäluokkia.

2. Luonnollista väestönpoistumaa on koko ajan vuosina 2008-2040, eli edellä mainitut yli 65-
vuotiaiden ikäluokat pienenevät hiljalleen.

3. Toisaalta väki vähenee nuoremmista ikäluokista, eli poismuuttoa kunnasta on hetimmiten 18-
vuotiaista alkaen.

4. Ja huoltosuhde on vuoden 2040 tienoilla lähempänä 100%, eli jokaista työikäistä kohden on yksi 
alle 15-vuotias tai yli 65-vuotias.

5. Vuoden 2020 tienoilla varmaankin voi kysyä, että verotulot työikäisiltä suhteessa ei-työikäisiin 
voivat muuttua kestämättömään suuntaan huoltosuhteen muutoksen vuoksi.

6. Valtakunnan tasolla varmaan tarvitaan valtionosuusuudistusta, jotta huoltosuhteeltaan täysin 
hankalat kunnat saadaan pidettyä pystyssä.

7. Mutta Jalasjärvellä tekee tiukkaa vuosina 2010-2060, jotta väkimäärältään suuremmat ikäluokat 
poistuvat vähitellen kuvioista pois.

8. Oletan, että vuosina 2010-2060 vaikuttavat ikäluokat elävät suhteellisen pitkäikäisesti, ja 
esimerkiksi 80-99-vuotiaita on enemmän vuosina 2040-2060 verrattuna nykytilanteeseen.

9. JOS väkiluku jatkaa vähenemistään vuosi 2040-2060, niin työikäisten määrä suhteessa ei-
työikäisiin tulee menemään mahdollisesti yli 100%, eli ei-työikäisiä on enemmän suhteessa 
työikäisiin.

10. Tietysti on arvoitus, että kuinka paljon perusterveydenhuoltoa eri ikäluokat tarvitsevat vuosina 
2010-2040 ja vuosina 2040-2060.

11. Ja tietysti on arvoitus, että kuinka paljon erikoissairaanhoitoa eri ikäluokat tarvitsevat; jos 
erikoissairaanhoitoa tarvitaan enemmän alkaen esim. 57. ikävuodesta, niin se vaikuttaa 
huomattavasti sairaanhoidon kulurakenteeseen.

JOHTOPÄÄTÖKSIÄ: 
1) Jalasjärvi ei varmaan ole pahimmasta päästä, ja ehkä voisi katsoa jatkossa 
käppyröitä kunnasta, jossa mennään oikein hankalaan tilanteeseen.
2) Mutta vuosien 2010-2030-2030-2040-2060 aikana tapahtuvat muutokset on 
Jalasjärvellä jotenkin huomioitava.

SL 619.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

Kirjoitushetkellä Jalasjärvi on nykyisin osa Kurikan kaupunkia. Myös ”uusi” Kurikka kärsii väestön
vähenemisestä, mitä on täysin turha kiistää.

Väittämä: Kaupungistuminen etenee vääjäämättä kaikesta huolimatta.
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Noiden väestötappiokuntien väestömuutosten vuoksi on käytännössä tehtävä joitain uudistuksia, 
koska esimerkiksi terveydenhuollon kustannukset alkavat olemaan liian raskaita pienempien 
kuntien kannalta. En ole jälkikäteen tehnyt tarkastuksia muiden kuntien ja kaupunkien tilanteista.

Kysymys: Pystytäänkö terveydenhuollon kustannukset jakamaan oikein huomioiden 
jonkin alueen erityispiirteet?

Oma huomion mukaan väestötappiokunnista siirtyy koko ajan pienempien kuntien ja kaupunkien 
peruskouluissa ja lukioissa hyvin koulutettuja terveitä ihmisiä, jotka voivat sitten siirtyä isompiin 
kuntiin erilaisista syistä johtuen.

Väittämä: Pienistä kunnista siirtyy terveitä ja hyvin koulutettuja ihmisiä 
kaupunkeihin.

Erilaisissa yhteyksissä on väitetty Helsingin ja Uudenmaan elättävän muuta Suomea. En tunne 
oikeasti tarkkoja lukuja. 

Oma huomion mukaan isommat kaupungit joutuvat painimaan erilaisten väestölisäyksen ongelmiin,
jotka aiheuttavat jatkuvasti isoja investointeja. Aina välillä pitää rakentaa jokin uusi kohde, 
esimerkiksi päiväkoteja, peruskouluja ja lukioita pitää joko rakentaa tai laajentaa.

Väittämä: Isollakin kaupungilla on ongelmia pärjätä jatkuvien investointien keskellä.

Summaten voi todeta tarpeen jonkinlaiseen SOTE-asioiden uudistukseen, koska pienten kuntien 
kantokyky alkaa tulla vastaan. Merkittävä kiistan aihe on luonnollisesti SOTE-asioiden uudistuksen 
malli, mikä aiheuttaa paljonkin keskustelua erilaisten mielipidevaikuttajien suunnasta.

Väittämä: Oman havainnon mukaan SOTE-asioiden uudistukset eivät taida loppua 
lähiaikoina, jolloin uusi hallitus aloittaa aina uuden SOTE-asioiden uudistuksen.
Väittämä: Kerraten voi todeta pitkäaikaisseurannan puutteen SOTE-asioiden 
uudistuksien jälkeen.
Väittämä: Uusi SOTE-asioiden uudistus voi perustua ideologiaan.

Kysymys: Kuinka SOTE-asioiden työntekijät jaksavat jatkuvien muutosten kanssa?
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SL 620. Totuudesta ja tosiasioiden vääntämisestä

SL 620.1. Merkintä 582: Irtisanoutumisia & Tosiasioiden 
vääntöä

14. maaliskuuta 2012
582: Irtisanoutumisia & Tosiasioiden vääntöä

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_582

Oheisen linkkikokoelman yhteen sitominen vaatii jälleen (outoa?) mielikuvitusta.

Ensimmäiseksi voi todeta, että Yhdysvallat ei ole mikään yhtenäinen kokonaisuus, koska 
edustajainhuoneen lakiehdotus H.R.780 kehottaa kiirehtimään Afganistanin sodan vastuullista 
lopettamista.

Mielenkiintoista nähdä, että saako lakiehdotus muuta kannatusta kuin vain allekirjoittajilta.

Raha vaikuttaa kaikkeen, ja esimerkiksi valtion (osa)omistamien yhtiöiden osalta on kaksi uutista: 
tulot romahtivat tai tuottivat 600 MEUR. Riippuu taas näkökulmasta.

Toisaalta on esimerkkiä, että Euroopan Komissio(n kilpailun osasto)sta on tullut melkoinen 
mahtitekijä, joka pistää erilaisia Euroopan markkinoiden laajuisia yrityksiä kuriin.

Toisaalta ongelmat ovat ikäviä, ja niihin tarvitaan hyvin monenkeskisiä ratkaisuja, ja tästä on 
esimerkkinä maailman vesifoorumin kokoontuminen. Pelkästään yksityinen tai julkinen ratkaisu ei 
tule maailman vesiongelmia ratkaisemaan.

Toisaalta tutkimus etenee, ja maaperän suolaa kestävästä vehnälajikkeesta on tehty joitain (osittain) 
onnistuneita kokeita.

Toisaalta SYYRIA- ja IRAN-suunnalta on uutista, että valtavirran tiedo(s)tusvälineet jättävät 
uutisia sivuun.

TIETYSTI voidaan olla kriittisiä VERKKOMEDIAn uutisointiin, ja suhtautua jokaiseen uutiseen 
epäillen.

Mutta monessa suhteessa ns. vakavat uutiset menevät vaihtoehtomedioissa paremmin jakeluun, ja 
joistain tiedo(S)tusvälineistä on tullut Media-Pupun välittäjiä.

Toisaalta esim. teknologiasta seuraa uusia ongelmia, ja esimerkkinä olkoon Kiinan asema 
harvinaisten maametallien lähtömaana, ja Kiinaa vastan on nostettu WTO:n suunnalla valitus. 
Häiriköikö Kiina omalla lainsäädännöllään harvinaisten maametallien markkinoita? Vaikea 
kysymys monelta kannalta ajateltuna.
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Toisaalta on mielipidetiedustelua Yhdysvaltojen väestöstä, eli moniko olisi valmis tukemaan 
ISRAELin iskua IRANiin. Ei niin yksiselitteistä tämäkään.

Sitten on vielä tuollainen sivusto kuin UN Dispatch, joka on ottanut yhdeksi tehtäväkseen 
Yhdistyneitä Kansakuntia (YK) koskevien väittämien / "uutisten" oikeellisuuden tarkastamisen.

Tähän liittyen Yhdysvallat tarjoaa esimerkin esim. PolitiFact-palvelulla, jossa esimerkinomaisesti 
on osoitettu Rick Santorumin puhuneen puppua oikein urakalla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi irtisanoutua muutamasta asiasta.

1. IRTISANOUTUMINEN Nobel-palkinnoista???

Rauhanobelistiksi ehdotetaan eri tahoja, ja esimerkiksi Barack Obaman nimeäminen 
rauhannobelistiksi on tarkoittanut uusia sotia aloittaneen henkilön valintaa.

Päivitystä 19. maaliskuuta 2012: 14. maaliskuuta laitoin suhteellisen kovaa tekstiä tänne 
päiväkirjaan, eli olin irtisanoutumassa koko Nobel-palkinnosta.

Muutetaan sen verran, että suhtaudun erityisesti ns. rauhanpalkintoon erityisen kriittisesti, ja joistain
valinnoista, erityisesti Barack Obama, voi olla hyvin kriittisellä kannalla.

Entäpä loput Nobel-palkinnot? Näissäkin kannattaa olla kriittinen, ja perehtyä itse kunkin palkinnon
perusteisiin.

Eli esim. ns. tietoturvasotilas rauhanpalkinnon saajana??? Erittäin ristiriitainen valinta, jos lausuu 
ensimmäiset arviot.

2. IRTISANOUTUMINEN Arabi-kevään (kansannousut) demokratia-innostuksesta

Ohessa on uutista esim. TUNISIAsta, jossa pohditaan / rajoitetaan / tms. tiedotusvälineiden 
toimintaa.

Toisaalta osoitetaan, että IRAN on hyvin moniulotteinen kokonaisuus, ja heilläkin on oma 
kotikutoinen demokratiansa, jonka ymmärtäminen ei ulkopuoliselle avaudu ilman laajaa 
perehtymistä.

Itse en halua edistää ajatusta, että jokainen Arabi-kevään (kansannousut) on heti ja suoraan uuden 
demokratian esiinmarssi.

Entinen ns. epädemokratia voi korvautua uudella ns. epädemokratialla, kun uutta ns. valtaapitävää 
ryhmittymää alkaa tarkastelemaan tarkemmin.

Kaiken lisäksi vallankumoukset laittavat liikkeelle laajoja väestömassoja, ja tällöin alkaa hyvin 
monessa merkinnässä jo aikaisemmin mainitut irrationaalisuudet levitä laajoihin väestömassoihin.
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Sekavan tilanteen aikana kaikilla ei pysy järki päässä, ja mahdollisesti ulkomaiden aseellinen tuki 
tai ulkomaiden sotilaalliset iskut sekoittavat ihmisten päät lopullisesti. Moni edellinen merkintä 
osoittaa tämän asian/aiheen hyvin yksityiskohtaisesti.

SL 620.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

Myöhemmin en ole enää seurannut Verkkomediaa, jonka väittämien totuusarvo pitäisi tarkistaa 
asianmukaisesti. Oliko Verkkomedia asianmukainen uutissivusto?

Kansainvälisiä aiheita merkinnässä 582 olivat seuraavat:

• Afganistanin sodan lakkauttaminen?
• Euroopan Unionin Komission kilpailuasioiden osasto
• kansainvälinen vesifoorumi
• harvinaiset maametallit
• Iran-kysymys (ydinohjelma)
• oma kriittisyys koskien Nobelin palkintoa
• (ns.) arabikevään demokratiainnostus.

Lyhyesti todeten moni asia on todella kansainvälistä, jolloin yksittäisen valtion sisällä ei ratkaista 
kaikkia mahdollisia ongelmia. Tämän vuoksi erilaiset valtiot lähtevät kehittämään erilaista 
yhteistyötä. Tämän jälkeen suuri kiista koskee yhteistyön mallit.

Kysymys: Millaista pitäisi kansainvälisen yhteistyön olla?

Suomesta käsin tiedämme hyvin Euroopan Unionin alaisuudessa tehtävän yhteistyön. Toisaalta 26 
Finlex-palvelusta voi kaivaa esille ison joukon erilaisia valtiosopimuksia, jotka eivät liity Euroopan 
Unioniin.

Toisaalta voi todeta erilaiset hankkeet kehittää demokratiaa erilaisissa maissa. Yksi toive (ns) 
arabikevään toiveista oli demokratian juurruttaminen joihinkin maihin. Nyt tiedämme, että 
demokratia ei ole toteutunut odotetulla tavalla eri maissa. Oman arvion mukaan jonkin diktaattorin 
kaataminen altistaa sisällissodalle vallankumouksen jälkeen.

Kysymys: Onnistuuko erilaisten vallankumousten jälkeen uuden demokraattisen 
hallinnon rakentaminen?

Ajatuksena jonkin maan demokraattisen kehityksen turvaaminen on tietysti mahdollista. Toisaalta 
asevoimien käyttö demokratian juurruttamiseen on tietysti yksi ajatus.

Kysymys: Voidaanko aseellisella voimalla juurruttaa demokratiaa erilaisiin maihin?
Kysymys: Onko sisällissota aina seurausta jonkin maan hallinnon kaatamisen jälkeen?

Väittämä: Vihollisen vihollinen ei ole aina ystävä!

26 http://finlex.fi  , Finlex
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SL 621. Oppimisesta erilaisissa asiayhteyksissä

SL 621.1. Merkintä 583: Innostus oppia uutta / Liiallinen 
koulutususko

14. maaliskuuta 2012 
583: Innostus oppia uutta / Liiallinen koulutususko

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_583

Ohessa on muutama linkki tietämiseen, sivistykseen ja koulutukseen liittyen.

Kuten linkeistä näkyy, niin peruskouluissa vaaditaan opetettavaksi eri aineita riippuen kustakin 
eturyhmästä.

Toisin sanoen peruskoulu ja muu koulutus on jatkuvasti erilaisten ristikkäisten etujen painimista.

Sinällään pohtiikin koko peruskouluväen jaksamista, koska jokaisen neljän vuoden välein tuulee 
uusi poliittinen tuuli, ja jotain uudistusta halutaan ajaa kulloisenkin hallituksen värin mukaisesti.

Se on vähän sama homma kuin järjestössä, jossa pitää palkattujen työntekijä aina kuulostella, että 
mihin suuntaan vapaaehtoiset haluavat järjestöä kulloisenakin aikana ajaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-a.

Oppimisen halua varmaankin pitäisi peruskoulun edistää mahdollisimman hyvin.

Loppujen lopuksi mikä tahansa peruskoulu pystyy antamaan vain suhteellisen pienen tietomäärän 
loppujen lopuksi - esim. joidenkin oppiaineiden omien entisten lukiokirjojen ohuutta nykyään voi 
naureskellen katsella. Noinko vähällä tekstillä aikoinaan lukion tulin selvittäneeksi?

OPPIMISEN HALU!!!!

Keskustelin tässä hiljakkoin opiskelijaksi palanneen henkilön kanssa, ja kyseessä oli paluu 
yliopisto-opiskelijaksi neljän vuoden työtehtävien jälkeen. Tenttiminen ja muu yliopisto-opiskelu 
oli taas pitänyt opetella uudestaan.

HUOM: Tosin edellisten päiväkirjamerkintöjen mukaisesti tenttiminen ei ole tehokkain 
oppimismuoto.
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[Tutulla tavalla päiväkirjamerkinnöissä ei yksilöidä yksityisiä henkilöitä, paitsi julkisesti 
poliittisessa luottamustehtävässä olevia voidaan nimeltä mainita. Eli esim. kansanedustajaa 
voidaan riepotella vapaasti, mutta taas avustajan kohdalla ei käytetä nimiä.]

No-niin-ja-silleen-tuota-noin.

Oma arvio on, että joillekin peruskoulun päättäneille mikä tahansa uuden oppiminen on 
muodostunut taakaksi tai uuden oppimisesta ei ole tullut iloista asiaa.

JOS peruskoulun jälkeen oppiminen ei ole iloinen ja kovasti arvostettava asia, niin silloin voidaan 
varmaankin todeta peruskoulun onnistuneen pahemman kerran.

Toisaalta voi todeta, että jotkut yliopisto-opiskelijat pitävät yliopistoa kouluna, mikä ei todellakaan 
pidä paikkaansa.

Esim. yliopiston pitäisi olla paikka, jossa uuden oppiminen ei ole enää koulumaista vääntämistä.

SL 621.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

Jotkut mielipidevaikuttajat ovat ehdottaneet oppivelvollisuuden nostamista 18 ikävuoteen. Oman 
arvion mukaan pari vuotta lisää koulun penkillä ei ratkaise ongelmia. Käytännössä peruskoulun 
huonosti läpäisseet tarvitsevat muunlaista apua kuin pelkästään koulutus.

Väittämä: Pelkkä oppivelvollisuuden iän nostaminen ei ratkaise kaikkia ongelmia!
Väittämä: Suomessa on liian suuret odotukset koulutuksen parantavaan voimaan!

Itse olen tosiaan käynyt aikanaan läpi (1994-1996) ammattiopistotasoisen (Lappajärvi) kahden 
lukuvuoden koulutuksen. Tämän jälkeen kävin läpi (1997-1998) läpi Suomen Yrittäjäopiston 
(Kauhava) lukuvuoden kestävän koulutuksen. Tämän jälkeen suoritin yliopistotasoista koulutusta 
Seinäjoella vuosina 1998-2001. Loppujen lopuksi kävin suorittamassa tutkinnon (filosofian 
maisteri) loput osat Tampereella vuosina 2001-2004.

Summaten voi todeta oman koulutuksen olevan erilaista verrattuna monen muun henkilön 
kokemuksiin. Harva henkilö on käynyt läpi ammattikoulutuksen jälkeen yliopistotasoisen 
koulutuksen.

Väittämä: Yleisesti ottaen eri henkilöillä ei ole tietämystä erilaisten koulutuksien 
erityispiirteistä – vrt. ammattikoulutus ja yliopistokoulutus.

Itse olen todennut yliopistotasoisen koulutuksen olevan erilaista tehokkaaseen kontaktiopetukseen. 

Huomio: En tässä halua syyllistää ketään, koska yliopistotasoisen koulutuksen läpikäynneillä 
henkilöillä ei ole tietoa muista koulutusmuodoista.

Väittämä: Myös yliopistokoulutusta voisi kehittää ja tehostaa eri tavoin!
Väittämä: Myös yliopistokoulutuksessa voisi olla tehokasta kontaktiopetusta!
Väittämä: Meidän pitäisi kehittää lyhyitä ja tehokkaita koulutuskokonaisuuksia 
erilaisille aloille.
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SL 622. Käyttöliittymäsuunnittelu ja 
vuorovaikutussuunnittelu

SL 622.1. Merkintä 584: aikaa 250 millisekuntia vai 250 
vuotta??

14. maaliskuuta 2012 
584: aikaa 250 millisekuntia vai 250 vuotta ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_584

Sähköpostin liitetiedoston tekniikka tuli 20 vuotta vanhaksi - onnea vaan kaikille.

Toisaalta osoitetaan, että 250 millisekuntia on pitkä aika netinkäyttäjille, ja he haluaisivat erittäin 
nopeasti latautuvia sivuja.

Tämän vuoksi ymmärrän nyt ne tekniikat, joissa esim. selain lataa taustalla linkkien sisältöä, jotta 
linkin painallus lataa sivut välimuistista ilman odottelua.

Carr, N. (2010a). PINNALLISET - Mitä internet tekee aivoillemme? Helsinki: Terra Cognita.
Carr, N. (2010b). THE SHALLOWS - What the Internet Is Doing to Our Brains. New York: W. W. 
Norton & Company.
Tapscott, D. (2010). Syntynyt digiaikaan:sosiaalisen median kasvatit. Jyväskylä: Docendo.

Carr (2010a, 2010b) ottaa näkökulman, että internet tekee meistä niin kärsimättömiä, että 
klikkailemme sinne tänne ilman keskittymistä.

Tapscott (2010) ottaa näkökulman, että uudempien sukupolvien teknologiaosaaminen on 
ylivoimainen, ja heidän työskentelytapansa lyövät vanhat työskentelytavat matalaksi 
tehokkuudellaan.

TIETYSTI oikea vastaus on, että tarvitsemme aiheesta lisää puolueetonta tutkimusta, vrt. 
Vodanovich, Sundaram ja Myers (2010).

Vodanovich, S., Sundaram, D., & Myers, M. (2010). Research Commentary - Digital Natives and 
Ubiquitous Information Systems. Information Systems Research, 21(4), 711-723. 
doi:10.1287/isre.1100.0324

Toisaalta ohessa on linkkejä sähköisen äänestyksen järjettömyyksiin.

Toisaalta on linkkejä erilaisten www-selainten haavoittuvuuksiin.
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Mielestäni esimerkiksi selaimia valmistavat yritykset tarjoavat liian pienet palkkiot erilaisten 
haavoittuvuuksien löytäjille.

JOS löytää haavoittuvuuden, niin liian pieni palkkio kannustaa myymään haavoittuvuuden tiedot 
rikollisille.

Mielenkiintoisia olivat linkit liittyen lainopillisiin dokumentteihin liittyvät standardisointiajatukset.

Toisaalta voi todeta, että tietotekniikkaan pitää vain jatkossakin perustaa yhden asian säätiöitä, vrt. 
jQuery Foundation, koska yhden asian säätiöt ovat monesti tehokkain tapa hoitaa jonkin asian 
standardisointi ja/tai teknologian läpivienti.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-a.

Tuo 250 millisekunnin käyttäjävaatimus oli todella uusi tieto minulle.

Toisaalta pitää tehdä (tieto)teknisiä ratkaisuja, joiden käyttöikä voi olla parhaimmillaan esim. 250 
vuotta.

Siinäpä sitä ristiriitaa muillekin jaettavaksi.

Lisätään uutuutena, että esimerkiksi potilastietojärjestelmien vasteajat pitää saada tuohon 250 
millisekuntiin, koska jokainen millisekunti voi tuoda laajoja ajallisia säästöjä.

MITÄÄN UUTTA ei ollut siinä, että esim. potilastietojärjestelmien käyttöliittymät uuvuttavat 
käyttäjät.

Olemme YKSI-LIITTYMÄ-kaikille -ajattelun uhreja, ja MONTA-LIITTYMÄÄ-eri-henkilöille 
-ajattelun on ensin voitettava kilpailu.

VANHA ongelma on edelleen koulutuksessa opetettava munkkilatina käyttöliittymistä ja niiden 
suunnittelusta.

SL 622.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017
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Cooper (1999) olen lukenut useamman kerran. Cooper, Reimann & Cronin (2007) on vielä 
lukematta kokonaan. Oman käsityksen mukaan Cooper (ja kumppanit) kirjoittavat enemmän 
vuorovaikutussuunnittelusta ja vähemmän käyttöliittymäsuunnittelusta.

Väittämä: Vuorovaikutussuunnittelu ja käyttöliittymäsuunnittelusta eroavat toisistaan.

Edellä olevan kuvan perusteella täytyy todeta, että monesti kehitämme vain yhtä isoa liittymää, 
jonne on ahdettu valtava määrä ominaisuuksia. Itse olen päätytyt kannattamaan useamman 
käyttöliittymän kehittämistä.

1

2 5 10 15 20 251 30

vähän
ominaisuuksia

paljon
ominaisuuksia

Väittämä: Monesti pitää kehittää useampi käyttöliittymä eri ryhmille.

Itse ehdotan työn aloittamista yksinkertaisista liittymistä kohti monimutkaisempia liittymiä. Tällöin 
voidaan kehittää yksinkertainen liittymä ensimmäiseksi tehokäyttäjille, jotka joutuvat toistamaan 
jotain toimintaan useamman kerran päivässä. Tämän jälkeen on mahdollista kehittää muunlaisia 
liittymiä, joiden monimutkaisuus voi lisääntyä tarpeen mukaan. Eli kertakäyttäjät tarvitsevat 
enemmän ominaisuuksia kuin muut ryhmät.

ominaisuuksia
liian vähän?

ominaisuuksia
 liian paljon?

matala
käytettävyys

korkea
käytettävyys

ominaisuuksia
oikea määrä?

ominaisuuksien
määrä

Edelleen voi todeta, että erilaisia ominaisuuksia pitää olla oikea määrä erilaisille ryhmille. 
Mahdollisesti kehittämme järjestelmiä, joissa on aivan liikaa ominaisuuksia.

Väittämä: Ominaisuuksien määrä eri ryhmille pitää harkita tarkasti.
Väittämä: 250 millisekunnin vaatimus tarkoittaa monen järjestelmän läpikäyntiä.
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SL 623. Selainvertailun aloittaminen

SL 623.1. Merkintä 585: Selainvertailu / OSA 1

20. maaliskuuta 2012 
585: Selainvertailu / OSA 1

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_585

Itse olen ollut OPERA-selaimen uskollinen käyttäjä jo vuosikausia.

OPERA-selaimen käyttöön on ollut muutama syy:

* selaimeen kohdistettu vähemmän hyökkäyksiä
* selain on monesti toteuttanut parhaiten erilaiset standardit
* selain toteutti aikanaan välilehdet parhaiten
* selaimeen saa asetettua erilaisia turvaominaisuuksia.

On hyvä kuitenkin antaa muillekin selainvalmistajille mahdollisuus, ja tein katsauksen markkinoilla
tarjolla oleviin vaihtoehtoihin seuraavan sivuston avulla: 

http://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_web_browsers#Operating_system_support

Ajoin läpi sellaiset selaimet, joilla on tuki Windows-käyttöjärjestelmälle.

Seuraavat selaimet olivat hieman tarkemman penkomisen arvoisia: Arora, Avant, Dooble, 
Lunascape, K-Meleon, Maxthon, Midori, SeaMonkey ja Sleipnir.

Eli seuraavat markkinajohdossa olevat selaimet eivät kuulu testattavien joukkoon: Internet Explorer,
Firefox, Safari, Chrome.

Erilaisten pikatestien perusteella ensivaiheen testattavat ovat seuraavat: Avant, Maxthon, LunaScape
ja Sleipnit.

Nyt tietysti jossain nurkassa herää murinaa, että miksi avoimen lähdekoodin järjestelmiä ei kuulu 
testattavien joukkoon.

Arora, Dooble ja K-Meleon ovat aika heikosti mukana kehityksessä. K-Meleon on viimeksi 
päivitetty kaksi vuotta sitten. Dooble on vastaavasti heikosti kehityksessä mukana, ja viimeisin 
päivitetty versio on kolmen vuoden takaa. Arora on päivitetty viimeksi 2011. Midori taas vaatii 
GTK+ 2.10 -ympäriston, ja viimesin GTK-ajo Windows-puolella oli todella raskas. SeaMonkey-
selaimeen julistettiin jokin aika sitten haavoittuvuus.

Sitten useampi selain toteuttaa sekä WebKit- ja Trident-moottorin käyttäjän valinnan mukaan. 
Tässäkin on vaihtoehtoja, ja osa selaimista osasi käyttää jopa kolmea moottoria.
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Näyttäisi siltä, että moottorien osalta avoimien projektien WebKit ja Gecko johtavat kehitystä, ja 
monessa selaimessa käytetään näitä moottoreita. Mutta varsinaiset johtavat avoimet selaimet 
taitavat olla Firefox ja Chromium (josta Chrome johdetaan), joihin tosiasiallisesti kohdistetaan 
jatkuvia hyökkäyksiä.

Edellisessä ei mainita paljon OPERA-selaimesta mitään.

Peruslähtökohta on, että kaikki testaus tapahtuu OPERA-selaimen ominaisuuksia vasten.

Onko OPERAa oivallisempaa oivallusta osattu odottaa?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Parhaalle tekniselle innovaatiolla pitää antaa oma mahdollisuutensa, ja mahdollisesti OPERA on 
ollut erilaisten ominaisuuksien ensimmäinen esittelijä.

SL 623.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

Itse olen ollut Opera-selaimen käyttäjä vuosikausia. Tietysti tulee vastaan tilanteita, joissa on 
käytettävä muita selaimia kuten Chrome, Firefox ja Comodo Dragon. Merkinnän 585 jälkeen on 
aloitettu Vivaldi-selaimen kehittäminen, ja olen kokeillut muutaman kerran Vivaldi-selainta. 
Vivaldi-selaimen kehittämisen aloittivat joukko entisiä Opera-selaimen kehittäjiä.

Erilaisia selaimia on tullut ja mennyt, ja yksi Wikipedia-artikkeli kuvaa sekä toimivia hankkeita että
lakkautettuja hankkeita.

Comparison of web browsers
https://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_web_browsers

Lyhyesti todeten eri selaimet voivat käyttää samoja osia kuten www-selaimen selainmoottori (ehkä 
”selainmoottori” ei ole paras suomennos). Ongelmaksi tulee paljon käytettyjen selainmoottorien 
kohtaamat ongelmat, jotka tarkoittavat heti ongelmia useisiin selaimiin samanaikaisesti.

Väittämä: Samat ratkaisut eri selaimissa asettavat kaikki ratkaisusta riippuvat 
selaimet alttiiksi samalle ongelmalle.

Eri yhteyksissä on tullut vastaan esimerkiksi ohjelmistokirjastot, joita on voitu käyttää useissa 
tietoteknisissä ratkaisuissa. Yhteisten ohjelmistokirjastojen ongelmat ovat sitten vaikuttaneet laajasti
eri puolilla maailmaa.

Väittämä: Erilaiset vaihtoehtoselaimet eivät ole yleistyneet ainakaan vielä.

Kysymys: Pystyykö mikään uudempi vaihtoehtoselain haastamaan nykyiset 
markkinajohtajat?

Selaimen toiminta erilaisissa käyttöjärjestelmissä vaikuttaa tietysti selaimen käyttöön eri laitteissa.
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SL 624. Jostain pitää aloittaa selainvertailukin

SL 624.1. Merkintä 586: Selainvertailu / Maxthon (i) / OSA 2

20. maaliskuuta 2012 
586: Selainvertailu / Maxthon (i) / OSA 2

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_586

Maxthon.

Jostain syystä päätin aloittaa selainvertailun Maxthon-selaimesta.

Eli jälleen kerran uusi numerointijärjestelmä: 
* Selainvertailut on merkitty arabialaisilla numeroilla tekstin "OSA" jälkeen 
* Yhden selaimen vertailut tulevat roomalaisilla numeroilla selaimen nimen jälkeen

Eli "Maxthon (i)" tarkoittaa ensimmäistä testiraporttia Maxthon-selaimesta, ja osa 2 toista 
merkintää Selainvertailu-osiota päiväkirjamerkinnöissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 22 on linkitetty erikseen 
→ Kuva 22 tässä linkissä.

Maxthonissa on aiheuttanut useamman kerran virhevalinta kahden päivitystoiminnon välillä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 23 on linkitetty erikseen 
→ Kuva 23 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 24 on linkitetty erikseen 
→ Kuva 24 tässä linkissä.

Taas OPERA-selaimessa on vain yksi päivitysmahdollisuus

Päivitys 3.11.2012 - kuva 25 on linkitetty erikseen 
→ Kuva 25 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 26 on linkitetty erikseen 
→ Kuva 26 tässä linkissä.
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Itse olen luonnollisesti useamman kerran painanut Maxthon-selaimen Reload Last Closed Page 
-toimintoa, ja tämä on aiheuttanut erilaisia mielenkiintoisia tilanteita.

Tässä kohtaa voi todeta, että tämä on ollut OPERA- ja Maxthon-selainten käytön näkyvin ero.

SL 624.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

Tässä kohtaa on vaikea tehdä lisämerkintöjä.

Myöhemmin olen kokeillut muitakin selaimia (Selainvertailu).

Loppujen lopuksi selainvertailun voitti Comodo Dragon.

Loppujen lopuksi en ole siirtynyt Maxthonin käyttäjäksi.
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SL 625. Erilaisissa kokouksissa ravaamisesta

SL 625.1. Merkintä 587: Kuntien uusia tehtäviä / Kuntauudistus
(viii)

20. maaliskuuta 2012 
587: Kuntien uusia tehtäviä / Kuntauudistus (viii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_587

Ohessa on muutama linkki, jonka yhdistäväksi tekijäksi laitamme tietysti kuntauudistuksen.

Mielenkiintoinen linkki on taas rationaalisuusolettamaan liittyvät linkit, joissa kerrotaan rikkaiden 
kansalaisten käyttävän eniten terveyspalveluita ja osasta sijoittavan lapsensa hyvämaineisiin 
kouluihin.

Eli rikkaat saavat tietysti käytettyä työpaikkojen työterveyspalveluita ja muitakin palveluita.

Koulujen ns. eriarvoistuminen on kova tosiasia kaupungeissa, joissa on varmaankin ns. hyvät koulut
ja sitten muut koulut.

Täällä maalla, kuten Jalasjärvi, on vain yhdet vaihtoehdot kouluille, ja mitään kouluvalikointia on 
vaikea tehdä.

Jalasjärvellä oli vuoden 2008 vaalien jälkeen koulutusta valtuutetuille ja lautakuntiin valikoiduille 
henkilöille.

Jostain syystä minut oli laitettu keskusvaalilautakunnan varajäseneksi, joten minäkin kävin 
kuuntelemassa muutaman luennon.

Kysyin yhdeltä viskaalilta, että mikä on valtion ja kunnan työnjaon suurin ongelma.

ISO ongelma on, että kunnille asetetaan aina vain uusia tehtäviä, mutta vastaavasti verotus ei pysy 
mukana tässä kehityksessä.

Ohessa on yksi linkki, joka voisi asettaa kunnat uuden tehtävän eteen. ELI voisi esittää, että kaikissa
kunnissa mennään läpi kaikki kerrostalot, ja tarkistetaan uutislinkissä mainittujen luukkujen 
toimiminen.

Toisaalta on muutama linkki liittyen kuntien toimintojen ulkoistamiseen ja kilpailutukseen.

Ruotsin puolelta on mielenkiintoinen ulkoistaminen Senegaliin, mikä voi olla ensimmäinen merkki 
KIINAn ja INTIAn kallistumisesta.
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Eli tietysti KIINAssa ja INTIAssa pitää kehittää omaa teollisuutta, jotta ns. halpatöiden vähentyessä
heillä on omaa kilpailukykyistä teollisuutta, joka ei ole enää pelkkää halpatyötä.

Toisaalta yksi Afrikka-linkki puhuu julkisen sektorin tuesta yrityksille, eli julkisten hankintojen 
hallinta on vaikeaa myös Afrikassa.

Lisäksi on linkki vaalira(h/j)oituksen kehittymisestä, eli vaalirahoituslomakkeet on täytetty entistä 
huolellisemmin.

Suurissa kunnissa alkaa luottamushenkilöillä olla täysi työ luottamustehtävien hoitamisessa, ja 
joissain tapauksessa puhutaan jo osa-aikaisuudesta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

ON tietysti niin, että kunnissa käsiteltävät asiat ovat monimutkaistuneet, ja joku ulkoistus on todella
kova hallinnollinen ponnistus sekä luottamushenkilöille että viranhaltijoille.

ITSE olen tullut siihen tulokseen, että pitäisi asettaa joku tekninen ja hallinnollinen raja yksittäisen 
ihmisen luottamustehtävien määrälle.

ELI esim. kunnanvaltuustoon valitun pitäisi ilmoittaa kaikkien luottamustehtävien määrä 
järjestöissä, yksityisellä puolella jne.

JOS haluaa tietyn määrän kunnan luottamustehtäviä, niin sitten pitää vähentää jotain muuta 
luottamustehtävää.

LUOTTAMUSTEHTÄVIEN KASAANTUMINEN samoille ihmisille on oikea ongelma, ja sitten 
osa väestä juoksee kokouksesta toiseen, ja loppujen lopuksi aikaa ajatella vähän syvällisemmin on 
hyvin vähän.

Tuohon opettajarekisteriin voisi liittää osaamisrekisterin.....

SL 625.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

Tunnetulla tavalla osa meistä on enemmän mukana erilaisissa virallisissa luottamustehtävissä 
(kunta/kaupunki/maakunta), joiden lisäksi on kerääntynyt yhdistystoiminnan tehtäviä. Muistaakseni
yhdessä haastattelussa todettiin tasa-arvoasioiden vaikutukset luottamustehtävien jakamisessa. 
Koska luottamustehtäviä kiinnostuneita naisia voi olla vähemmän, niin tasa-arvoasioiden vuoksi 
naisille voi kasaantua enemmän erilaisia luottamustehtäviä.

Väittämä: Osa meistä kerää aivan liikaa erilaisia luottamustehtäviä ja 
yhdistystoiminnan tehtäviä.
Väittämä: Luottamustehtävien määrälle pitäisi olla joitain rajoituksia.

Kysymys: Alkavatko myös suomalaiset kaupungit jakaantumaan parempiin ja 
huonompiin kaupunginosiin (vrt. koulujen valinnat)?
Kysymys: Mihin ja miten jakaantuminen parempiin ja huonompiin kaupunginosiin 
vaikuttaa pidemmällä aikavälillä?
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SL 626. Selainten eroavaisuuksista

SL 626.1. Merkintä 588: Selainvertailu / Maxthon (ii) vs. Opera / 
OSA 3

20. maaliskuuta 2012 
588: Selainvertailu / Maxthon (ii) / OSA 3

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_588

[HUOM: merkintä tehty 20.3.2012, mutta lisätty palvelimelle myöhemmin]

Ohessa on muutama kuva Maxthon- ja Opera-selaimesta

Maxthon - kuva 1

Päivitys 3.11.2012 - kuva 17 on linkitetty erikseen 
Kuva 17 tässä linkissä.

 

Maxthon - kuva 2

Päivitys 3.11.2012 - kuva 18 on linkitetty erikseen 
Kuva 18 tässä linkissä.

Opera - kuva 1

Päivitys 3.11.2012 - kuva 19 on linkitetty erikseen 
Kuva 19 tässä linkissä.

Opera - kuva 2

Päivitys 3.11.2012 - kuva 20 on linkitetty erikseen 
Kuva 20 tässä linkissä.

Opera - kuva 3

Päivitys 3.11.2012 - kuva 21 on linkitetty erikseen 
Kuva 21 tässä linkissä.
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Opera säästää ikkunoissa, ja latauksista ei tule erillistä ikkunaa, vaan lataukset ovat yksi uusi 
välilehti.

Kaikissa muissa selaimissa latauksista tulee uusi ikkuna, kuten tässä tapauksessa Maxthon myös 
tekee.

Maxthon-selaimessakin pystyy lukitsemaan välilehden, ei siinä mitään.

Mutta Opera-selaimessa pystyy lukitsemaan MYÖS lataukset-välilehden.

MIELENKIINTOINEN yksityiskohta, joka kuitenkin oikeassa käytössä on todella suuri ero 
käyttökokemuksessa.

Sitä on tottunut, että ladatessa esim. PDF-tiedostoja ei eteen paukahda jotain ikkunaa, vaan homma 
pysyy välilehdessä.

SL 626.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että en ole ottanut Maxhton-selainta päivittäiseen käyttöön.

Lyhyesti ottaen erillinen latausikkuna on todella rasittava ominaisuus. Opera-selaimessa ei ole 
erillistä latausikkunaa ja latauksen tiedot tulevat yhdelle välilehdelle, jonka voi vielä kiinnittää 
erikseen. Lyhyesti ottaen selaimissa on eroja.

Väittämä: Selaimien (www-sivut) ratkaisuissa on eroja, joiden soveltuvuus omaan 
päivittäiseen käyttöön tietysti ratkaisee valinnan vaihtoehtojen joukosta.
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SL 627. Järjettömyydestä ja järjettömyydestä jotain

SL 627.1. Merkintä 589: (Tekno)(ir)rationaalisuuksia / Eri puolet

21. maaliskuuta 2012 
589: (Tekno)(ir)rationaalisuuksia / Eri puolet

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_589

Olen monesti aikaisemmin kirjoittanut / puhunut rationaalisuusolettamasta, ja joistain 
(ir)rationaalisista tekijöistä.

Oheisessa linkkikokoelmassa on juttu syöpäkasvaimista, jotka voivat tarkasti ottaen sisältää 
kymmeniä tai satoja mutaatioita, jolloin yksi yksittäinen lääke ei saa kiinni kaikkia mutaatioita.

Sotarauta, M. (1996). Kohti epäselvyyden hallintaa: pehmeä strategia 2000-luvun alun 
suunnittelun lähtökohtana. Acta futura Fennica no 6. Tampere: Tulevaisuuden tutkimuksen 
seura ry.

Sotarauta (1996) muistaakseni kirjoittaa ns. ilkeistä ongelmista, joiden ratkaisuun ei liitä mikään 
sektorikohtainen ratkaisu, jolloin tarvitaan ns. poikkihallinnollisia ratkaisuja.

Omasta mielestäni tuo nuorison syrjäytymisongelma on tällainen ilkeä ongelma, koska yksittäiset 
nuoret tarvitsevat apua hyvin erilaisiin tilanteisiin.

Voisi sanoa, että nuorison syrjäytymisongelma on syöpäkasvaimen tapainen ongelma, joka sisältää 
satoja eri muunnelmia useista eri ongelmista.

Kuten oheisesta linkkikokoelmasta näkyy, niin nuoret lähettävät paljon tekstiviestejä ja osasta ovat 
kokeilleet erilaisia huumeita.

Tämän perusteella voi sanoa, että yksi yksittäinen yrittäjä voi tietysti työllistää nuoren, mutta 
yrittäjillä itsellään aika ei riitä ratkaisemaan kaikkia sosiaalisia ongelmia.

Edelleen olen messunnut aikaisemmin, että koulutus ei ole ratkaisu kaikkeen, ja koulutukseen 
ajetaan liikaa odotuksia.

Ohessa on linkkiä keskeyttämisprosentteihin eri koulutusasteilla.

Itse olen pohtinut tuota ns. pakkohakua esim. ammattikorkeakouluihin, koska ns. pakkohaku voi 
johtaa keskeyttämisiin toisessa suunnassa.
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Toisaalta on mielenkiintoinen uutinen, että ISRAELissa oltaisiin kieltämässä liian laihat mallit 
mainoksista. Irrationaalisesti ihmiset uskovat mainoksista, että mainoksissa liian laihat mallit 
ovatkin oikeita ihmisen malleja.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tuo syöpäkasvaimen sadat eri mutaatiot olivat mielenkiintoinen vertauskuva.

Vastaavalla tavalla voi sanoa, että yksi ihminen on ns. mutaatio useista erilaisista ominaisuuksista, 
jotka ovat tietystikin osasta hyvinkin irrationaalisia.

Kauniimmin tietysti voisi sanoa, että ihminen on kokoelma erilaisia ominaisuuksia.

Mitä uutta???

Itse olen pohtinut, että erilaisissa kehittämishankkeissa, esim. lakihankkeet, pitäisi laajemmin 
kartoittaa nimenomaan irrationaalisuksia hyvissä ajoissa, jotta erilaisia irrationaalisuuksia voisi 
pohtia jo kehittämishankkeen, esim. lakihanke, aivan alussa.

Siinäpä jollekin tehtävää - irrationaalisuuden arviointilomakkeen laatiminen vähitellen.

SL 627.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

Jotkut mielipidevaikuttajat ovat ehdottaneet oppivelvollisuutta 18 ikävuoteen saakka. Oman arvion 
mukaan pari vuotta lisää koulun penkillä ei ratkaise jonkin ongelmanuoren tilannetta. Tietysti 
syrjäytyvät nuoret ovat iso ongelma, johon pitäisi kehittää ratkaisuja.

Väittämä: Pari vuotta lisää koulun penkillä ei ratkaise ongelmanuorten ongelmia.

Oman arvion mukaan pakkohaku oppilaitoksiin tuo keskeytysten ongelman, koska pakolla hakeneet
opiskelijat voivat pudota kyydistä eri vaiheissa. Erilaisista ongelmista kärsivät henkilöt voisivat 
saada käytyä hyvin lyhyitä koulutuksia.

Väittämä: Erilaisille ongelmanuorille voisi tarjota hyvin lyhyitä koulutuksia.

Palaan tässä jälleen kerran tehokkaisiin ja lyhyisiin opintojaksoihin. Oman arvion mukaan jollekin 
ongelmanuorelle voi olla ongelmia pidemmissä opintojaksoissa, joten ne eivät sovellu ratkaisuksi.

Väittämä: Suomessa on asetettu koulutukselle liikaa paineita.
Väittämä: Koulutus ei ratkaise kaikkia ongelmia.

Summaten voi todeta erilaiset järjettömyydet erilaisissa yhteyksissä. Eli ihmiset eivät koko ajan 
käyttäydy järkevästi, mikä aiheuttaa ongelmia.

Väittämä: Erilaisten hankkeiden yhteydessä pitäisi käydä läpi aiheet, joissa ihmiset 
eivät käyttäydy rationaalisesti.
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SL 628. Tietotekniikan ja hallinnon suhteesta jotain

SL 628.1. Merkintä 590: Soveltuvuustestausta IT-alalle (ja 
muuallekin)

21. maaliskuuta 2012 
590: Soveltuvuustestausta IT-alalle (ja muuallekin)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_590

Oheisen linkkikokoelman yhdessä kohdassa pohditaan, että miksi naisia ei näy koodaamassa, eli 
ohjelmoimassa erilaisia tietoteknisiä järjestelmiä.

Edellisessä merkinnässä (589) oli pohdintaa erilaisista irrationaalisuuksista.

Asiat eivät ole yksinkertaisia, ja hallinnon määrä jollekin innokkaalle punaposkelle ohjelmoijalle 
voi olla käsittämättömän suurta vuoristorataa.

Esimerkkinä on ohessa kaksi Sveitsin valaliiton ja Euroopan Unionin (viraston) välistä sopimusta.

Itse asiana kumpikin sopimus voi olla teknisesti hyvin (siis todella) yksinkertainen asia, mutta 
hallinnon määrä suhteessa teknisen yksityiskohdan toteuttamiseen voi olla käsittämättömän suuri.

ITSE olen alkanut kallistua sille kannalle, että IT-opetukseen pitäisi tehdä selkeitä halki-poikki-
pinoon -tyyppisiä tehokoulutuksia, jolloin esim. lääketehtaasta voisi muutaman lääkeasiantuntijan 
laittaa tehokoulutukseen. Sitten nämä tehokoulutetut voisi laittaa ostamaan, hallinnoimaan ja 
kehittämään kyseiseen tehtaaseen hankittavia tietoteknisiä järjestelmiä.

Toisaalta on uutinen perustekniikan kehityksestä, eli musteen voisi poistaa paperilta suhteellisen 
helposti uudella tekniikalla.

Jälleen voi sanoa, että tietoteknisenä keksintö ns. eväste on suhteellisen yksinkertainen, mutta niihin
liitetty hallinnointi ja tietojenkeräys on jo yksi liiketoiminnan haara.

Toisaalta sähköjohto on sinänsä yksinkertainen keksintö, mutta sähkön toimintavarmuuden 
takaamiseksi pitää olla melkoinen hallinto- ja työntekokoneisto, ja jälleen kerran on listattu kasa 
toimenpiteitä toimintavarmuuden takaamiseksi.

Uutena piirteenä on, että ihmiset vaativat aina vain nopeampaa ja nopeampaa tietotekniikkaa, ja 
sietokyky odotukselle tietoteknisiä järjestelmiä käyttäessä on vain alentunut.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Itse olen ollut mallintamassa joitain prosesseja ns. vuokaaviotekniikalla - ei siinä mitään.

Toisaalta voisi pohtia, että ns. virallisen vuokaavion päälle pitäisi laatia vielä virallisen ja 
epävirallisen hallinnon vaatimat aiheet.

Toisaalta rationaalisuusolettaman mukaisesti virallisen ja epävirallisen hallinnon vaatimat aiheet on 
vaikea saada rationaalisesti esille.

VOISI olla niinkin, että esim. IT-alalle liittyy paljon virallisen ja epävirallisen hallinnon taakkaa, ja 
soveltuvuuskokeissa voisi mitata kunkin henkilön soveltuvuutta tähän virallisen ja epävirallisen 
hallinnon taakkaan.

ONGELMA taitaa olla, että ns. soveltuvuustestitkin perustuvat virallisiin prosesseihin, ja 
irrationaalisuuksia ei voi sanoa ääneen.

SL 628.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

Edellisestä voi todeta, että jonkin yksinkertaisen datan lisääminen tietokantaan voi olla 
hallinnollisesti oma haasteensa. Tietysti erilaisten järjestelmien ohjelmoijat voivat ihmetellä 
hallinnon määrää suhteessa yksinkertaisen datan lisäämiseen tietokantaan.

          

EI-SELITTÄVÄ

SELITTÄVÄ
selityksen määrä

ei-selityksen määrä

Eri vaiheiden jälkeen olen kehittänyt edellisen kuvan. Jonkin yhteisön alemmilla tasoilla on 
selitystä vähemmän ja enemmän tekemistä. Ongelma jossain kehityshankkeessa on tarvittava selitys
alempien tasojen tekemisistä.

Väittämä: Tietotekniikan ominaisuuksien vaatimalla hallinnon määrällä ja laadulla 
voi olla erilaisia epävastaavuuksia.
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SL 629. Älypuhelimista kohti työpöytäkoneita

SL 629.1. Merkintä 591: Competitor(s) / TIZEN + webOS / 
Mobile->PC / E

23 March 2012 
591: Competitor(s) / TIZEN + WebOS / Mobile->PC / E

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_591

[NOTE: this entry was made on 23 March 2012, but was added later to the server.]

If I remember right, I have read about "unfair competitive advantage". "Competitive advantage" 
results something when doing web search.

The layoffs in the webOS division are continuing, and possibly some persons are leaving 
voluntarily.

On the other hand, Android problems are acknowledged in a larger scale, even though Android 
developers have committed some code to the LINUX kernel.

Do not trust smartphones - that is title in one of the Finnish links. Actually the author stresses using 
the common sense - during the usage of smartphones.

NOKIAs LUMIA has gained some more ground in some countries.

The following Wikipedia article contains information about market shares: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Mobile_operating_system

Checking lists.tizen.org - email lists are quite active. 
https://lists.tizen.org/listinfo

Following Wikipedia article is also interesting: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Mobile_operating_system

There is a huge comparison table for different mobile operating systems.

At the moment PadFone is the most interesting example: 
http://www.asus.com/Mobile/PadFone/#specifications

Unfortunately PadFone is based on Android. At the present moment I am not ready to select 
Android as the mobile operating system.

If there are similar solutions as PadFone based on different mobile operating system, I would be 
interested about that solution.
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Something new to be considered???

Will technically superior solutions win the competetion??

Most probably some superior solutions will not win larger market share.

From the engineering point of view it is naturally upsetting to see inferior solutions to gain very 
large market share(s).

Horisontal standards, vertical standards, open solution and closed solution. Those are the factors to 
be considered in the selection of the mobile operating system.

SL 629.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

Eri vaiheiden jälkeen lopetin tämän aiheen (Mobile→PC) merkintöjen kirjoittamisen englanniksi. 
Jäljelle jäi merkinnän tunnus (Mobile→PC).

Eri maissa on erilaiset suhteet älypuhelimien ja työpöytäkoneiden välillä. Joissain maissa 
älypuhelimien käyttäjät eivät käytä yhtä laajasti työpöytäkoneita verrattuna muihin maihin.

[Lainaus yhdestä lausunnosta: ALKAA]

Itse olen kehittänyt seuraavan kuvan kuvaamaan yksittäistä tietoteknistä järjestelmää.

OHJELMA

KÄYTTÖ-
JÄRJESTELMÄ

PROSESSORI
(laitteistot)

DATA (malli)

dokumentti
tietokanta

LISÄYS
(näyttö)
(liittymä)

MUUTOS
(näyttö)
(liittymä)

HAKU
(näyttö)
(liittymä)

POISTO
(näyttö)
(liittymä)
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Riippumatta valituista teknisistä perusratkaisuista on jokaisessa tietoteknisessä ratkaisussa samat 
osat, vaikka tekniikat eri ratkaisussa voivat olla hyvin erilaisia. Eli kaikissa tietoteknisissä 
ratkaisuissa ohjelmat (eniten nuolia) ovat hyvin keskeisiä, koska ilman ohjelmaa ei tapahdu yhtään 
mitään. Toisaalta täytyy todeta käyttöjärjestelmän ja laitteiston toiminta, jolloin on oikeasti 
mahdollisuus käyttää erilaisia ohjelmia. Kaikki tietotekniset ratkaisut käsittelevät dataa eri 
muodoissa sekä tietokantoina että dokumentteina. Lopuksi voi todeta erilaiset perustoiminnot 
kaikille tietoteknisille ratkaisuille, eli datan haku, lisäys, muutos ja poisto. Perustoimintoja varten 
on erilaisia näyttöjä (käyttöliittymä) tietotekniseen ratkaisuun. Lisäksi voi olla erilaisia liittymiä 
(rajapinta) muihin tietoteknisiin järjestelmiin.

Tämän perusteella olen kehittänyt seuraavan taulukon.

Nyt voi todeta tietysti, että taulukko ei ole mikään lopullinen totuus, vaan sisältää vain yhden 
tietotekniikasta kiinnostuneen henkilön esitystä tietotekniikan sisällöstä. Avuksi taulukko voi olla 
kuvattaessa nykyistä tietotekniikan tilannetta jossain yhteisössä. Jokaisesta taulukon soluun voi 
laittaa erilaisia tietoja yhteisön käyttämän tietotekniikan eri osa-alueilta. Lisäksi voi tehdä huomion,
että eri toimintoihin (järjestelmän osiin) liittyy eritasoisia omistuksen, sopimuksien ja jäsenyyksien 
yhdistelmiä. Lisäksi eri standardeilla on erilaisia avoimuuden asteita.

Omistus
Jäsenyys
Sopimus 

Standardit AVOIN SULJETTU

1. Laitteisto

2. Käyttöjärjestelmä

3. Ohjelmat

4. Tietomalli / Käsitemalli

5. Tiedosto

6. Tietokanta

7. Viestintä

8. Haku / Liittymä

9. Lisäys / Liittymä

10. Poisto / Liittymä

11. Muutos / Liittymä

[Lainaus yhdestä lausunnosta: PÄÄTTYY]

Väittämä: Mahdollisuuksien mukaan pitäisi käyttää avoimia standardeja eri osissa.
Väittämä: Käytännössä on monesti erilaisia yhdistelmiä avoimien ja suljettujen 
ratkaisujen suhteen.
Väittämä: Ohjelmien kehittäminen on oikeasti hitain vaihe kaikkien tietoteknisten 
järjestelmien kehittämisessä.

Kysymys: Onko mahdollista kehittää järjestelmä, jossa kaikki osat ovat avoimia?
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SL 630. Perustulosta ja perustulomallien vertailusta

SL 630.1. Merkintä 592: Yleiset ja erityiset käsikirjat ?

26. maaliskuuta 2012 
592: Yleiset ja erityiset käsikirjat ?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_592

Tällä kertaa voi aloittaa linkkien perkaamisen loppupäästä.

PBS:n lyhyt pätkä kuvaa yhden Yhdysvaltojen kaupungin tilannetta, jossa yritetään pitää lapsia ja 
nuoria koulussa kaikin mahdollisin keinoin, mutta helppo tehtävä ei ole.

Sitten on mielenkiintoiset uutisparit koskien yksinasuvien mielenterveyttä ja autistin kyvykkyyttä 
prosessoida muita nopeammin erilaista informaatiota.

Toisaalta voi todeta, että jossain vaiheessa autismin kirjo menee niin pitkälle, että autismin eduista 
alkaa tulla rasitteita ja esteitä ns. tavalliselle elämälle.

Mielenkiintoinen on uutinen, että kouluterveydenhuollon säästöt tuovat pitkässä juoksussa kuluja 
muille sektoreille.

Itse lähtisin selvittämään ongelmia työnjaon ongelmien kautta, jolloin voidaan todeta, että 
kouluterveydenhuollon ja muun sosiaalihuollon kanssa on vaikeuksia työnjaossa.

Mielenkiintoinen on uutinen, että Yhdysvalloissa on ns. monisukupolviset taloudet lisääntyneet, 
koska osalla opintojansa päättävillä opiskelijoilla on mahdollisesti sekä raskaat opintovelat että 
vaikea työllistymisen tilanne.

Periamerikkalaiseen tyyliin heillä on tietysti vapaaehtoisia sosiaalijärjestelmiä, eli käytännössä 
hyvin laaja kirjo erilaisia avustusjärjestöjä. Toisaalta on uutista, että esimerkiksi ruokajakelusta on 
tehty joissain kaupungeissa suhteellisen vaikeaa.

Olisiko pikemminkin niin, että kaupunkien alueella ei haluta nähdä köyhien ja puutteenalaisten 
pitkiä jonoja jonkin avustuskohteen paikkeilla. Suomessa nousi meteliä Hurstin järjestämän 
avustustoiminnan aiheuttamista jonoista Helsingin tietyillä alueilla.

IRAN on ottanut ensimmäisenä maailmassa käyttöön jonkinlaisen perustulon, ja sen sisältö pitäisi 
varmaan perata tarkemmin tulevissa päiväkirjamerkinnöissä. IRAN-merkinnän perusteella pääsin 
sellaiselle sivustolle kuin "Suomen perustuloverkosto".

ITSE olen ollut sitä mieltä, että mitään ei menetettäisi, vaikka perustulon erilaisista vaihtoehdoista 
tehtäisiin hyvinkin laaja selvitys.
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KUN tuollainen laaja selvitys perustulon erilaisista vaihtoehdoista tehtäisiin, niin kannattajat ja 
vastustajat voisivat eritellä tarkemmin, että mitä he kannattavat tai vastustavat.

NYT perustulokeskustelu on ilmaan huitomista ilman järkevää asiasisältöä.

Toisaalta SUOMI on maa, jossa kirkon ja valtion eroa ei ole viety kohti lopullista tilannetta, ja 
meillä on sekava ja sotkuinen järjestelmä, jolla valtio ja kirkko ovat tietyillä tavoilla erillään 
toisistaan - mutta toisaalta on yhdentäviä kohteita.

MIELENKIINTOINEN on säädös, että Suomessa kirkon seurakuntien rajojen on noudatettava 
pääsääntöisesti kuntien rajoja.

Lyhyesti voi todeta, että SDP ei ole oikea sosialidemokraattinen puolue, koska meillä on edelleen 
kirkko ja valtio lujilla sidoksilla toisissaan kiinni, ja SDP ei pidä kirkon ja valtion erottelusta 
jatkuvaa meteliä. Vastaavalla tavalla KOK ja KESK eivät ole aitoja kristillisiä puolueita, koska 
meillä on kaupat auki sunnuntaisin.

Sinällään on mielenkiintoista, että arkkipiispa ja kuntajohtajat ovat tulleet samaan tulokseen: 
seurakuntien ja kuntien pakkoyhteistyö on aivan naurettavaa.

Sinällään ei ole yllätys, että uusi poliittinen voima on nousussa, eli piraattipuolue on Saksassa 
saanut edustajia joihinkin osavaltioparlamentteihin.

PIRAATTIPUOLUE on oikeastaan vain luonnollinen seuraus valtavasta tietoteknisyyden 
lisääntymisestä. Tietysti ne henkilöt, jotka oikeasti ymmärtävät tietotekniikan ja eettisyyden 
yhdistelmien ongelmia, ovat järjestäytyneet. Vastaavalla tavalla vihreät ovat järjestäytyneet 
aikanaan ympäristöongelmien ympärille, ja tietysti voi aina pohtia, että paljonko vihreät ovat 
saaneet aikaan tuloksia.

Sinällään voi todeta, että Piraattipuolueilla ympäri maailman on varmasti näkökohtia koskien 
valtioiden laajaa tiedonhankintaa ja haktivismia (salattujen tietojen luovutusta internet-palveluihin).

Oheisessa linkkikokoelmassa on muutama Eduskunnan lausunto ja mietintö linkitettynä.

LYHYESTI voi todeta, että kansainvälisyys puskee lisää jokaiselle elämänalalle, ja lainsäädäntö 
vain yrittää pysyä kansainvälisyyden hyökyaallon mukana.

Venäjän 2020-strategia, eli miten VENÄJÄ pysyy mukana omalta osaltaan jatkuvan 
kansainvälistymisen hyökyaallossa mukana - tietysti kansainvälistyminen on vain yksi osa 2020-
strategiaa.

Lopuksi voi todeta, että Verkkomedia järjesti seminaarin koskien YLE:n asemaa, vaikutusvaltaa ja 
sisäistä toimintamallia.

TIETYSTI olemme kriittisiä, ja Verkkomediankin uutisointiin pitää suhtautua yhtä kriittisesti kuin 
kaikkiin muihinkin uutislähteisiin. Mutta vaihtoehtomedia Verkkomedia on, ja näissä 
päiväkirjamerkinnöissä on myös vaihtoehtomedialle annettu mahdollisuus.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yleisosaaja vain erityisosaaja????????

Tässä kohtaa voi todeta, että meikäläinen on linkittänyt uutisia suhteellisen laajalla kaarella, ja 
merkinnän 500 kohdalla oli luettelo näistä aihepiireistä.

Itse olen pohtinut, että tarvitaan sekä erityistä että yleistä käsittelevää uutisointia. Mahdollisesti käy 
niin, että myös Suomessa vaihtoehtomediat järjestäytyvät aina vain paremmin, ja toisaalta 
vaihtoehtomedioiden kilpailu jättää jäljelle vain ne vaihtoehtomediat, jotka ovat oikeasti 
kilpailukykyisiä Suomen pienillä markkinoilla.

Oletusarvoisesti voi todeta, että esimerkiksi Verkkomedia on ollut suhteellisen yleinen noin 
muutaman viikon seurannan perusteella - voin olla väärässä.

Toisaalta voisi olla mahdollista, että esimerkiksi Perustulo-verkostosta tulee hyvin erityinen, koska 
se voisi kerätä ja jalostaa perustulotietoutta ympäri maailman.

Ylöstalo, M., & Tarkka, O. (2001). Asianajajan käsikirja (6. laitos.). Helsinki: Werner 
Söderström lakitieto. 
Tähtinen, S. (2005). Järjestelmäintegraatio: tarve, vaihtoehdot, toteutus. Tekniikka & talous 
10. Helsinki: Talentum.

Ylöstalo & Tarkka (2010) ja Tähtinen (2005) ovat hyviä esimerkkejä käsikirjoista, joissa kerrotaan 
hyvin tiiviisti hyvällä tekstillä, että mistä noissa erityisaiheissa on kysymys.

ITSE olen tullut siihen tulokseen, että tarvitsemme lisää tuollaisia hyvin tiiviitä hyvällä tekstillä 
tehtyjä käsikirjoja useammalle erilaiselle elämänalueelle, ja lähteet noissa hyvissä käsikirjoissa 
pitää olla hyvin laajat kattaen kansantajuisen aineiston ja tiukan tieteelliset lähteet.

Nyt olisi hyvä tehtävä etsiä parhaimmat käsikirjat ja tehdä niistä erilaisia katsauksia näille 
päiväkirjasivustoille.

Esimerkkinä voisi olla tuo sosiaali- ja terveysasia, jolloin Suomen sosiaali- ja terveysalan toiminta 
kerrotaan tiiviisti ja hyvällä tekstillä. Ainakin minulla on hyvin hatara käsitys, että miten Suomen 
sosiaali- ja terveysalan asiat oikein oikeasti ovat.

Näin voisi sanoa, että erilaisten politiikkalohkojen seuraaminen voisi olla helpompaa, jos jokaiselle 
politiikkalohkolle löytyisi selvät yleisoppaat ja tietyt erikoisoppaat.

SL 630.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

Olen varmaankin eri kirjoituksissa viitannut lievän autismin ilmiöön, jolloin tällaiset henkilöt 
pärjäävät maailmassa melko hyvin. Sitten on vaikeita autismin muotoja, jolloin tällaiset henkilöt 
eivät pärjää maailmassa.

Tämän jälkeen pääsemme työnjaon ongelmiin erilaisten aiheiden suhteen. Esimerkiksi 
kouluterveydenhuollon ja muun terveydenhuollon välillä on oma työnjako.
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Itse olen kehittänyt seuraavia kuvia.

Käytännössä eri ihmiset voivat olla erillään toisistaan.

Työnjako kuitenkin pakottaa meidät olemaan yhteyksissä toisiimme.

Toisaalta yksi ihminen on rajattu kokonaisuus, jolla on omat rajansa.

Tämän jälkeen täytyy todeta ihmisten työnjaon ja ihmisen rajauksien suhde.

Varsinaisessa merkinnässä mainittu perustulo muuttaisi yksittäisen ihmisen rajauksia eri tavoilla, 
mikä vaikuttaisi muiden henkilöiden kanssa tehtävää yhteistyötä. Nykytilanteessa tiedämme 
nykyisen hallituksen (Sipilä) järjestäneen yhden ryhmän perustulokokeilun. Itse kannatin useampaa 
ryhmää (esimerkiksi 5-10), jotta olisi voitu tehdä vertailuja eri mallien välillä.

Väittämä: Kirjoitushetkellä käynnissä oleva perustulokokeilu on hyvin rajattu yhden 
ryhmän kokeilu ilman vertailua muihin ryhmiin (esim. 5-10 erilaista ryhmää).
Väittämä: Monella meistä on suhteellisen hatara käsitys erilaisten toimialojen 
järjestäytymisestä.

Tässä palataan erilaisiin tehokkaisiin käsikirjoihin, jotka kuvaisivat erilaisten toimialojen 
järjestäytymistä.

Kysymys: Voisiko erilaisille kohdealueille tehdä hyvin tehokkaita käsikirjoja?
Kysymys: Miten erilaisille kohdealueille tehtävien käsikirjojen rahoitus voitaisiin 
ratkaista hyvin?
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SL 631. Informaatio-ohjausta vai lakiohjausta?

SL 631.1. Merkintä 593: Yleis- ja erityisseuranta lisättynä 
etiikan ongelmilla

26. maaliskuuta 2012 
593: Yleis- ja erityisseuranta lisättynä etiikan ongelmilla

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_593

Ohessa on tietotekniikkaan liittyviä linkkejä taas urakalla.

Ensinnäkin voi todeta, että eri puolilla maailmaa on ollut hyvin erilaisia tietotekniikkahankkeiden 
järkyttäviä epäonnistumisia. Rahaa on palanut julmetusti ja paljon pahaa mieltä on ollut ympäri 
maailman.

Mielenkiintoinen on ISLANNIN tilanne, jossa heillä on todella kova kulujen karsimisen pakko, ja 
he ovat ainakin osasta kääntyneet avoimen lähdekoodin pariin.

Toisaalta on mielenkiintoinen avoimien ja suljettujen ohjelmointikielien suosiomittaukset. Itse 
tiedän muutaman uuden ohjelmointikielen kehityshankkeen: Go, Dart, Ceylon, Scala ja ql.io. 
Mielenkiintoista on nähdä, että miten näille käy pitkässä juoksussa, koska jokaiselle näistä kielistä 
on ajateltu omat erikoistehtävänsä.

Mutta esim. www-ohjelmointi on kovaa hommaa, jos/kun pitää hallita esim. PHP, MySQL ja 
JavaScript yhtä aikaa. Tietysti olisi helpompaa, jos olisi vain yksi ohjelmointikieli, joka pitäisi 
hallita.

TÄNÄÄN tuli vastaa tuollainen kuin European Parliament Free Software User Group, eli Euroopan
Parlamentissa on jopa vapaita ohjelmistoja edistävä porukka. Ensisilmäykseltä näyttäisi, että liike 
on keräämässä lisää jäseniä ja homma on alkuvaiheessa - voin olla väärässä.

TOISAAALTA jatkuva vääntö avoimen ja suljettujen ohjelmien välillä jatkuu, ja esimerkiksi 
maailman mahtavin ohjelmistokorporaatio Microsoft joutui lisäämään avoimen maailman 
edustaman GIT-tuen omaan CODEPLEX-palveluunsa. Merkkitapaus ehdottomasti.

Toisaalta on linkkiä, että nykyinen tietotekniikkaan perustuvat verkkojärjestelmät ovat 
luonnollisesti hyvin haavoittuvia, ja olemme ajaneet itsemme hyvin riippuvaisiksi näistä 
verkkojärjestelmistä.

ILMEISESTI tarvitsemme uusia innovaatioita, joilla voimme pitää yhteiskunnan 
toimintakykyisenä, vaikka eri verkot putoaisivatkin matalaksi.
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YKSI innovaatio, jota odotan, on tietysti sähkön varastoinnin hyvin huomattava innovaatio. ELI 
tarvitsemme innovaatioita sähkön varastointiin, jolloin joku tuulimylly voisi paahtaa koko vuoden 
tuotantonsa yhteen hyvin pienikokoiseen akkuun. Tällöin akun lataus menisi täysin tuulen mukaan, 
mutta muut verkot eivät putoaisi alas tuulen suunnan mukaisesti, ja vastaavasti minkä tahansa 
laitoksen ylituotanto voitaisiin ajaa akkuihin ilman ongelmaa.

Eli tällöin voisi ostaa esim. sähköautoon akun, joka on täytetty puhtaasti jollain puhtaalla sähkön 
tuotantomuodolla. JOS tämä akku kestäisi esim. 100 000 kilometriä kerran ostettuna, niin 
riippumattomuus muusta sähköverkosta olisi taattuna hyvin pitkään.

TEKNOLOGIA on meidät ajanut tähän nykyiseen tilanteeseen - lähtien maatalouden ensimmäisistä 
kokeiluista, jolloin suurempi osa väestöstä on voinut keskittyä uusiin innovaatioihin.

Tietysti on niin, että TEKNOLOGIAn on ajettava meidät ulos näistä ongelmista.

Esimerkkinä on tuo uusi elintarviketurvallisuuden laboratorio, jolla yritetään kehittää täysin uusia 
elintarviketurvallisuuden ratkaisuja. Tässäkin painaa tuotannon leviäminen maailmanlaajuiseksi, 
jolloin kotimaassa pitää pystyä vahtimaan ulkomailta tuotuja elintarvikkeita entistä nopeammin ja 
tehokkaammin.

TOISAALTA teknologia on ajanut meidät täysin uusiin eettisiin ongelmiin, joista esimerkkinä on 
tuo kansalaisten vakoiluun liittyvä teknologia. Esimerkkinä on KIINA, joka myi IRANiin 
vakoiluteknologiaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Teknologia kehittyy niin nopeasti, että lainsäädäntö ja juridiikka eivät pysy hyvällä tahdollakaan 
perässä.

Tarvitsisimme Julkisen sanan neuvoston (JSN) tapaisen järjestelmän, joka antaisi lainsäädäntöä ja 
juridiikkaa nopeammin erilaisia eettisiä suosituksia esim. tietotekniikan uutuuksien aiheuttamiin 
eettisiin ongelmiin.

Tietysti meillä on esim. Geenitekniikan lautakunta, jolla on selvä tehtävä geenitekniikkaan liittyvien
ongelmien suhteen. Tämä on jälleen kerran erityisaiheeseen keskittyvä järjestelmä.

Tietysti meillä on jo Tietosuojavaltuutettu, joka antaa ohjeistuksia ja lausuntoja parhaansa mukaan.

Toisaalta ehkä tarvittaisiin joku yleistaho, joka ottaisi kantaa esiin nouseviin uusiin teknologioihin, 
joille ei ole vielä lainsäädännöllistä erityisseurantajärjestelmää. Tällöin voi ottaa kantaa nopeammin
niihin teknologioihin, jotka ovat vasta tulossa ulos perustutkimuksen laboratorioista, esimerkiksi 
nanotekniikka on tässä vaiheessa.

SL 631.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

Tässä kohtaa voi aloittaa lopusta. Linturi, Kuusi & Ahlqvist (2013) on tullut tähän liittyen vastaan, 
jolloin listataan sata uutta teknologista ratkaisua. Oman arvion mukaan voisimme järjestää jonkin 
yhteisön, joka ottaisi kantaa teknologisten ongelmien ratkaisuun ilman lainsäädäntöä. Käytännössä 
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näitä uusia teknologioita tulee koko ajan ulos erilaisista tutkimuslaboratorioista. Käytännössä 
lainsäädäntö ei tahdo pysyä perässä.

Väittämä: Tarvitsemme jonkin yhteisön, joka antaisi informaatio-ohjausta eri 
tekniikoiden etiikasta ja muista aiheista ilman uutta lainsäädäntöä.

Tietysti tehtyä informaatio-ohjausta voidaan jälkikäteen muuttaa lainsäädännöksi.

Itse olen eri yhteyksissä kannattanut avoimia tietoteknisiä ratkaisuja. Lisäksi olen kannattanut 
erityisesti avoimien horisontaalisten standardien kehittämistä. Käytännössä tarvitsemme jatkossa 
lisää avoimia horisontaalisia standardeja.
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Väittämä: Tarvitsemme erityisesti avoimia horisontaalisia standardeja erilaisten 
tekniikoiden kehittämiseen.
Väittämä: Aina välillä jokin suljettu horisontaali standardi voi voittaa standardien 
välisen kilpailun.
Väittämä: Suljetut horisontaalit standardit aiheuttavat erilaisia ongelmia 
muutostilanteissa.

Sitten on tuo akkujen lataamisen ongelma. Vielä tähän mennessä emme ole vielä ratkaisseet sähkön 
tehokkaampaa ja pysyvää säilömistä, jolloin nykyiset akkuratkaisut ovat vielä rajoittuneita. Jos olisi
tehokkaita sähkön säilömisen ratkaisuja, niin joku tuulivoimala voisi lisätä sähköä tällaiseen 
pitkäaikaisen sähkön säilyttäjään.

Väittämä: Kirjoitushetkellä sähkön pitkäaikaista säilömistä ei ole vielä ratkaistu.

Kysymys: Miten ratkaisemme sähkön pitkäaikaisen säilömisen?
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SL 632. Ohjelmien taistelusta

SL 632.1. Merkintä 594: LibreOffice vs. OpenOffice - viimeisin 
tilanne

30. maaliskuuta 2012 
594: LibreOffice vs. OpenOffice - viimeisin tilanne

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_594

Ohessa on muutama linkki liittyen OpenOffice-toimisto-ohjelmiston tilanteeseen.

Eri syistä poistin LibreOffice-ohjelmiston muutamaksi päiväksi, ja asensin tosiaan OpenOffice-
ohjelmiston muutamaksi päiväksi. Sitten tein saman päinvastoin, ja palasin takaisin LibreOffice-
ohjelmiston pariin.

Mielenkiintoinen oli OpenOffice-ohjelmiston poistamiseen liittyvä www-sivu. ELI poistattaessa 
OpenOffice on avautunut oletusselaimeen kysely, jossa on voinut perustella OpenOffice-
ohjelmiston poistamista.

30.3.2012 tilanteessa kyselysivu (http://surveys.services.openoffice.org/deinstall) ei toiminut.

Sitten oli mielenkiintoista OpenOffice-sivuston viimeisin uutinen, joka oli päivätty 14. lokakuuta 
2011.

Lisäksi OpenOffice-kehittämiseen liittyviä sähköpostilistoja on uusittu, ja nyt pitäisi ilmeisesti 
liittyä joillekin uusille sähköpostilistoille.

NÄIN äkkiä oletan, että OpenOffice-järjestelmiä on siirretty uusille palvelimille, ja samalla on tehty
hyväksi katsottuja uudistuksia.

Mielenkiintoista on/oli, että halutessaan kirjata erilaisia virheitä (defect/bug) on kirjauduttava 
uudelleen BugZilla-käyttäjäksi, ja vanhat käyttäjätunnus/salasana-parit eivät enää kelpaa. 
Tällainen teksti tuli luettavaksi: 

"Please Note: All users with accounts on the legacy OpenOffice.org tracker must reset their 
passwords to gain access to their old accounts. To reset your password, click on the "Forgot 
Password" link in the header or footer. Note: If your user name when the service was hosted 
at Oracle was "myuser", then your login for the migrated Bugzilla instance will be 
"myuser@openoffice.org" and e-mail to this address will redirect to the e-mail address 
associated with your Oracle/OpenOffice.org account pre-migration to the ASF."

Vanhat virheraportit ovat kuitenkin edelleen haettavissa.
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Päivitys 3.11.2012 - kuva 16 on linkitetty erikseen 
Kuva 16 tässä linkissä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Voisi todeta, että OpenOffice on laajassa siirtymävaiheessa, ja kehittäjäyhteisön pitäisi järjestäytyä 
uudelleen huomioiden palvelinsiirtoihin liittyvät uudet vaatimukset käyttäjille.

Samaan aikaa The Document Foundation (http://www.documentfoundation.org/) on järjestäytynyt.

Jatkoseurattavaksi on laitettava Apache Software Foundation- ja The Document Foundation- 
yhteisöjen jatkokehitys.

Aikaisemmin olen liputtanut yhden asian säätiöille, ja monen asian säätiöiden toimintaa olen 
epäillyt.

NYT voi seurata oikeasti yhden asian säätiön ja monen asian säätiön kyvykkyyttä hoitaa tietty yksi 
asia ja/tai hanke.

SL 632.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

Aikanaan Oracle Corporation yhtiönä osti Sun Microsystems -yhtiön, jonka alaisuuteen oli 
myöhemmin päätynyt OpenOffice- ja MySQL-ohjelmistojen kehittäminen. Myöhemmistä ajoista 
tiedämme, että Oracle Corporation siirsi 27 OpenOffice-ohjelmiston 28 Apache-säätiön alaisuuteen. 
MySQL:n 29 suhteen tiedämme, että 30 MariaDB-säätiö on perustettu jatkamaan MySQL:n 
kehittämistä uuden yhteisön ja uuden nimen (MariaDB) alaisuudessa.

Kysymys: Mikä on OpenOffice-ohjelmiston tulevaisuus pitkällä aikavälillä?
Kysymys: Voittaako LibreOffice ohjelmistona kilpailun OpenOffice-ohjelmistoon 
verrattuna?

Kysymys: Mikä on MySQL:n tulevaisuus pitkällä aikavälillä?
Kysymys: Voittaako MariaDB ohjelmistona kilpailun MySQL-ohjelmistoon 
verrattuna?

Nykytilanteessa tiedämme, että erityisesti LINUX-puolella LibreOffice on valittu toimisto-
ohjelmaksi. Vastaavasti LINUX-puolella MariaDB on monesti valittu tietokannan oletukseksi. 
Nähtäväksi jää maailmanlaajuinen levinneisyys sekä LibreOfficen että MariaDB:n suhteen.

Kysymys: Kuka voittaa toimisto-ohjelmien kilpailun pitkällä aikavälillä?
Kysymys: Kuka voittaa tietokantaohjelmien kilpailun pitkällä aikavälillä?

Lopuksi on todettava joidenkin yhteisöjen siirtyminen MariaDB:n käyttäjiksi kuten Google, Mozilla
sekä Wikimedia Foundation.

27 https://www.openoffice.org  , OpenOffice.org
28 https://www.apache.org  , Apache Software Foundation
29 https://www.mysql.com  , MySQL
30 https://mariadb.org  , MariaDB Foundation 
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SL 633. Sovellettuna erityisesti ohjelmointiin

SL 633.1. Merkintä 595: Totuus, Tilastot, Kuvitelmat, Käppyrät

30. maaliskuuta 2012 
595: Totuus, Tilastot, Kuvitelmat, Käppyrät

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_595

Jälleen kerran voimme palata rationaalisuusolettamaan........

Ohessa on muutama mielenkiintoinen linkki rationaalisuusolettamaan liittyen.

Sosiaaliset tilanteet tulevat varmasti päälle sekä (perus)koulussa että armeijassa. Sitten on tietysti se
porukka, joka ei kestä voimakkaita sosiaalisia tilanteita, ja heidän pärjäämistään voi tietysti pohtia.

Sosiaalisuus ja ylitsevuotava ulospäin suuntautuneisuus voivat olla yliarvostettuja. Varmasti löytyy 
työtehtäviä, joissa sosiaalinen paine ei ole liian kova, ja oikeastaan tarvitaan kyvykkyyttä kestää 
muutama tunti kovaa puurtamista omissa oloissaan.

Mutta sitten vastaan tule jatkuvien turhien palaverien kulttuuri, johon liittyy erään yhteisön kokeilu 
pitää viikko ilman palavereita.

Oikeastaan itse ehdottaisin jotain seuraavaa esityslistaa palavereihin ja kokouksiin.

* Kokouksen avaus.
* Kierros osanottajilta: onko tämä kokous tarpeellinen?
* Kokouksen päättäminen, jos kokous ei ole tarpeellinen.
* Kierros osanottajilta: onko esityslistan asioita jo päätetty aikaisemmin?
* Merkitään jo päätettyjen asioiden päätökset (esim. päätöspöytäkirja).
* Kierros osanottajilta: onko kaikkien osanottajien osallistuminen tarpeellista?
* Päätös kokouksen osanottajista.
* Esityslistan hyväksyminen.
* Esityslistan asiat, jotka ovat jääneet jäljelle.
* Kierros osanottajilta: miten vältetään seuraava turha kokous?
* Päätökset seuraavan turhan kokouksen välttämiseksi.
* Seuraava kokous: miksi seuraava kokous kutsuttaisiin koolle?
* Päätös seuraavan kokouksen kokoon kutsumisen ehdoista.
* Kokouksen päätös.

JOKAISEN kokouksen pitäisi perustua oikeaan tarpeeseen, jolloin pitäisi oikeasti perustella, että 
miksi yksittäinen kokous ylipäänsä pidetään.
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Lisäksi erilaiset päätöspöytäkirjat (esim.) voidaan tuoda kokouksiin, jolloin tehdyt päätökset 
voidaan kirjata tehdyksi, ja tarvittaessa vain tarvittavia päätöksiä voi muuttaa.

JOS tietyt päätökset todetaan hyviksi ja hyväksytyiksi, niin herää kysymys, että keiden tarvitsee 
enää olla kokouksessa, koska päätökset on jo tehty hyvissä ajoin.

Lisäksi jokaisen kokouksen päätteeksi pitäisi päättää, että miten seuraava kokous vältetään. Tällöin 
voi riittää esimerkiksi, että tietyt henkilöt laittavat esim. sähköpostiviestin tehdyistä toimenpiteistä.

JA kokoukset pitäisi kutsua koolle vain tiettyjen ehtojen täyttyessä, jolloin pelkästään kokoukset 
kokousten vuoksi jäävät vähemmälle.

LISÄKSI voidaan tietysti määritellä, että tietyt päivät viikosta/kuukaudesta ovat kokousvapaita 
päiviä, jolloin voi keskittyä oikeasti oikeaan työhön. Tietysti tämä voi päteä yhteisön sisäiseen 
maailmaan, ja mahdollisesti asiakkaiden luona pidettävät kokoukset ovat pakollisia.

Tähän olen kiinnittänyt huomiota mielipidekirjoituksessa 35:

35 / Kokous kuluu kökköä klikkaillessa?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_35

Ja esimerkiksi koulujen vanhempainiltojen tehokkuuden perään voi kysellä hyvinkin paljon. Olisiko
vanhempainiltojen koko konseptissa uudistamisen paikka?

Ohessa on muutama muukin linkki rationaalisuusolettamaan liittyen.

Mahdollisesti erilaiset uniongelmat ja mielenterveysongelmat ovat lisääntyneet yhteiskunnan 
muutoksen mukana. Tästä olisi hyvä tehdä vertaileva katsaus eri maihin suhteessa niiden 
perinteiseen teollistumiseen ja ns. uuteen palvelutalouteen siirryttäessä.

Sitten on tietysti huudettu apuun yrittäjyyttä, vaikka tietyillä sektoreilla ovat jo erilaiset 
monopolit/duopolit/oligopolit jo jakaneet markkinat niin tehokkaasti, että esim. uuden yrittäjän on 
tosi vaikea päästä markkinoille.

Esim. kaupan alalla markkinat ovat S-ryhmän ja K-ryhmän valtaamia, ja uusien kauppiaiden 
tuleminen markkinoille on tosi kovan työn takana.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Aikaisemminkin olen messunnut rationaalisuusolettamasta.

JATKOSSA pitäisi tehdä erilaisia tilastojen ristiin ajamisia, jolloin voisi katsoa jonkin 
(ir)rationaalisuuden rajoja tilastollisesti.

OMA oletus on, että esim. poliittiset päättäjät ajavat tiettyä kuvitelmaa, esim. yrittäjyyden 
kaikkivoipaisuutta, mutta oikeat (tilasto)käppyrät osoittavat tiettyjä ongelmia aiheeseen liittyen.

11768
11769
11770
11771
11772
11773
11774
11775
11776
11777
11778
11779
11780
11781
11782
11783
11784
11785
11786
11787
11788
11789
11790
11791
11792
11793
11794
11795
11796
11797
11798
11799
11800
11801
11802
11803
11804
11805
11806
11807
11808
11809
11810
11811
11812
11813
11814
11815
11816

http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_35


285 / 718

EN TIETYSTI(kään) vastusta yrittäjyyttä, mutta tietyt (tilastolliset) tosiasiat pitäisi ottaa huomioon 
yrittäjyyden markkinoinnissa.

TOISAALTA on tietysti niin, että suurien yritysten irrationaalisuudet antavat pienille yrityksille 
kilpailuetuja, koska pienet yritykset voivat tehdä nopeampia korjausliikkeitä.

JA suuren yrityksen (ir)rationaalisuudet voivat olla hyvin polkuriippuvaisia, jolloin tietystikin 
suuren yrityksen korjausliikkeet saattavat olla liian hitaita.

SL 633.2. Uudelleenarviointia / 21.12.2017

Tähän yhteyteen tein hakuja termillä ”software manifesto”, ja tulokset ovat seuravia:

* Manifesto for Agile Software Development, http://agilemanifesto.org
* Manifesto for Software Craftsmanship, http://manifesto.softwarecraftsmanship.org
* Manifesto for Async Software Development, http://asyncmanifesto.org
* The Reactive Manifesto, https://www.reactivemanifesto.org
* Software Gardening Manifesto, http://softwaregarden.io/manifesto/
*The GNU Manifesto, https://www.gnu.org/gnu/manifesto.html*

Eli ohjelmistoihin liittyen voidaan ottaa erilaisia näkökulmia. Kysymys parhaasta ohjelmistojen 
kehittämismenetelmästä on jatkuvan keskustelun alaisena. Lisäksi voidaan todeta vielä SWEBOK 
(Software Engineering Body of Knowledge), joka kirjaa ohjelmistojen kehittämisen opittavat aiheet
viiteentoista (15) lukuun.

Väittämä: Ohjelmistojen kehittämiseen voi ottaa erilaisia näkökulmia.
Väittämä: Ohjelmistojen kehittäminen näyttää päällepäin yksinkertaiselta.
Väittämä: Ohjelmistojen kehittäminen vaatii henkisiä resursseja.

Toisaalta voi todeta, että ohjelmistoihin liittyvä standardisointi etenee omalla tahdillaan.

ISO/IEC JTC 1/SC 7 - Software and systems engineering
https://www.iso.org/ → ISO/IEC JTC 1/SC 7

Väittämä: Ohjelmistojen kehittämisen tehokkuuden vuoksi voimme kehittää hyviä 
standardeja yleisten johtamisjärjestelmien lisäksi (vrt. ISO 9000 -sarja).

Itse pidin yhden manifestin (Manifesto for Async Software Development) parista kohdasta:

* Modern tools and flexible work environments over meetings and office hours
* Meetings only as a last resort

Olen itsekin päätynyt samaan tulokseen. ELI ohjelmistojen kehittäjien osalta pitäisi olla vain 
tarpeellinen määrä kokouksia, jolloin he voisivat keskittyä pidempiä aikoja kehittämiseen, mikä 
tarkoittaa keskittynyttä tekemistä pidempiä aikoja. Eli riippumatta valitusta perusajatuksesta 
(manifesti) on keskittyneet työn turvaaminen hyvin tärkeä asia ohjelmistojen kehittämiselle.

Väittämä: Keskittyneen henkisten työn ongelma koskee monia yhteisöjä.
Väittämä: Erilaiset keskeytykset ovat ongelmallisia keskittyneen työn kannalta.
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Väittämä: Kaikenlaiset turhat kokoukset vähentävät keskittynyttä henkisten työn 
tekemistä.
Väittämä: Turhien kokousten vähentäminen vaatii yhteisön ylemmän johdon 
kannustamista.

Kysymys: Kuinka laajoja selvityksiä turhien kokousten välttämisen menetelmistä on 
tehty aikaisemmin?

Tässä kohtaa en lähtenyt tekemään tällaista selvitystä.

Mikä voisi olla kahden (ohjelmisto)yrityksen kilpailuetuna? Toinen yritys voi puristaa erilaiset 
kokoukset minimiin, jolloin aikaa jää enemmän varsinaisen työn tekemiseen. Toinen yritys voi 
kärsiä kokousten määrän ja laadun vuoksi, jolloin aikaa jää vähemmän varsinaisen työn tekemiseen.
Pienemmät yritykset voivat vähentää helpommin turhia kokouksia, jolloin niillä on kilpailuetua.

Väittämä: Pienilläkin yrityksillä on omat kilpailuetunsa, jotka voivat olla erilaisia 
verrattuna isompiin yrityksiin nähden.
Väittämä: Turhien kokousten välttäminen ja vähentäminen voi tuoda kilpailuetua 
erilaisille yhteisöille.

Zadeh & Begum (2010) on tullut vastaan koskien ohjelmoijien kokemaa unettomuutta. Käytännössä
henkisestä työstä on vaikeampi irrottautua kuin ruumiillisesta työstä.

Väittämä: Henkisen työn aiheuttama unettomuus vaatii oman selvityksensä.

Kysymys: Tunnistetaanko erilaisissa henkisen työn yhteisöissä esimerkiksi 
unettomuuden ongelmat?
Kysymys: Miten erilaisissa yhteisöissä voidaan ratkaista henkisen työn ongelmia?

Tähän yhteyteen voi todeta mielipidekirjoitus 68.

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68

Mielipidekirjoituksessa kiinnitin huomiota avokonttorien ongelmiin.

Väittämä: Avokonttorit vaikeuttavat henkistä työtä erilaisilla tavoilla.
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SL 634. Tekniikan jatkuvan kehittämisen pakko

SL 634.1. Merkintä 596: Öljy, Uskonto, Politiikka / mm. Ron 
Paul / XXIII

30. maaliskuuta 2012 
596: Öljy, Uskonto, Politiikka / mm. Ron Paul / XXIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_596

Huh-heijaa-ohhoh.....

Ulkopolitiikan linkkilistoille ei näy mitään loppua, ja monessa suunnassa tapahtuu niin paljon, että 
varmaan kaikkien maiden ulkoasiainministeriöissä on koko ajan seurannan järjestelmät kuumana.

Sotilasvallankaappausta siellä ja sisällissodan uhkaa täällä. Pikkuista etnistä puhdistusta tuolla. 
Jonkun ryhmän sisäinen hajaannus siellä tai täällä. Hieman väkivaltaisia yhteenottoja eri ryhmien 
välillä täällä ja tuolla. Jne. outoja tilanteita ympäri maailman riittää linkkilistoihin....

Moni asia kiertyy tällä hetkellä ÖLJYyn tai ÖLJYn hintaa, ja kaikki vaikuttaa kaikkeen öljyasioiden
suhteen. Ohessa on muutama ÖLJY-linkki.

JOS tarpeeksi moni öljyntuottajamaa ajautuu sisäisiin ongelmiin, niin tietystikin se voi vaikuttaa 
ÖLJYn vapaaseen virtaamiseen.

Kuitenkin hyvin merkittävä asia puuttuu tuolta linkkilistalta.....

MISSÄ ovat suuret kehityshankkeet, joilla päästäisiin eroon öljystä ja saman tien koko 
öljyriippuvuudesta??

Isoihin asehankintoihin kyllä löytyy rahaa, ja epäonnistunutta asejärjestelmän kehittämishanketta 
voidaan tukea järkyttävillä miljardimäärillä.

Sitten näillä järkyttävän kalliilla asejärjestelmillä pidetään yllä sodan uhkaa ja joissain tapauksissa 
aloitetaan (salainen) sota.

www.ProCon.org tarjoaa hyvin mielenkiintoisia vertailuja, ja yhdessä linkissä on republikaanisten 
ehdokas-ehdokkaiden mielipiteitä verrattavissa Barack Obaman mielipiteisiin.

Lyhyesti voi todeta, että RON PAUL (http://2012election.procon.org/) erottuu jälleen kerran 
joukosta. Hänellä on erilaisia näkemyksiä suhteessa Barack Obamaan ja muihin republikaanisiin 
ehdokas-ehdokkaisiin.
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Eli moni asia on kiertyneenä Yhdysvallat-demokratian valittavaan presidenttiin - uusi virkaan tai 
vanha jatkaa.

Toisaalta uskonto liittyy politiikkaan eri tavoin, ja suhtautuminen esimerkiksi ns. islamismiin on 
hyvin mielenkiintoinen aihealue. Yhdessä linkissä pyritään asettamaan ns. islamistinen terrorismi 
johonkin suhdelukuihin suhteessa muihin uhkiin.

ELI tietystikin terrorismi ei ole suurin tekijä, joihin ihmisiä oikeasti kuolee, mutta tietystikin 
terroristi-iskujen tavoite on nimenomaan levittää pelkoa ja levittää tietoa terroristien tavoitteista.

Riippuu hyvin paljon kunkin maan hallitus- ja oppositioasemasta, että kuinka paljon poliitikot 
vuodattavat poliittista propagandaa ja poliittisia tosiasioita.

RAUHOITTUKAA!!!! - kuinka monen poliitikon viesti on tämä??

ELI juuri päinvastoin: erilaisilla poliitikkojen mediaoperaatioilla pyritään kiihtynyt kansa ajamaan 
oman poliittisen tavoitteen ympärille.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kaiken kiihtymyksen keskellä pitäisi pystyä rauhoittumaan ja katsomaan vaikeatkin tosiasiat läpi 
huolellisesti.

ÖLJYRIIPPUVUUS on liian suuri ongelma, ja öljyn vaihtoehtojen teknistä kehitystä pitäisi ajaa eri 
hankkeilla voimakkaasti eteenpäin.

KUN öljyriippuvuudesta päästäisiin eroon, niin öljyyn liittyvät yhteiskunnalliset jännitteet 
toivottavasti vähenisivät.

Jatkossa pitää katsoa, että ketkä poliitikoista puhuvat öljyriippuvuuden oikeista seurauksista ja 
ketkä keskittyvät öljyriippuvuuteen liittyviin yhteiskunnallisiin seurannaisiin ja/tai sivuvaikutuksiin.

www.ProCon.org ei suoraan kysy kysymyksenä, että mitä pitäisi tehdä öljyriippuvuuksille, ja 
millaisia tutkimushankkeita pitäisi ajaa öljyriippuvuuksien poistamiseksi. Mutta ehdokkaiden 
kantaa öljyyn ja öljyriippuvuuteen voi tarkastella eri vastausten sivulauseista.

SL 634.2. Uudelleenarviointia / 21.12.2017

Tunnetulla tavalla riippuvuus öljystä aiheuttaa erilaisia ongelmia. Näiden ongelmien vuoksi 
tekniikkaa pitää kehittää eteenpäin koko ajan, jotta riippuvuus öljystä vähenisi.

Väittämä: Tekniikkaa on kehitettävä öljyriippuvuuden vähentämiseksi.

Aseiden kehitys on todella kallista, ja joku Suomi ei pysty rahoittamaan hyvin kalliiden 
asejärjestelmien kehittämistä. Suomessa pitää edetä puolustushankinnoissa rauhallisesti ja käyttää 
vain ennemmin hyväksi todettua sotilastekniikkaa.

Väittämä: Suomi ei pysty rahoittamaan hyvin kalliiden asejärjestelmien kehittämistä.
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SL 635. Taloudesta, tekniikasta ja koulutuksesta

SL 635.1. Merkintä 597: Sisäpoliittinen (koulutus)pläjäys

31. maaliskuuta 2012 
597: Sisäpoliittinen (koulutus)pläjäys

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_597

Jopa Suomen sisäpolitiikassa tapahtuu niin paljon yhtä aikaa, että vain uutisten varassa elävällä 
henkilöllä on täysi työ pysyä sisäpolitiikasta selvillä.

Ohessa on kohtuullinen linkki Suomen sisäpolitiikkaan.......

1. Aloitetaan taloudesta

Yksi NOBEL-palkittu kritisoi, että Suomessa ei ole tehty tarpeeksi suurta velkaelvytystä.

Aikaisemmin (merkintä 582: linkki) olen ollut kriittinen NOBEL-palkintoja kohtaan, ja erityisesti 
ns. rauhanpalkinnon osalta olen todella kriittinen.

Vai lisää velkaelvytystä, vaikka Suomessakin valtio ja kunnat ovat velkaantuneet rajusti??

JUURI päinvastoin pitäisi tehdä: Suomenkin valtion pitää elää niin, että ei oteta ns. syömävelkaa.

ITSE olen ollut lukenut kansantaloustieteellisesti MISES-instituutin kirjoituksisia 
(http://mises.org/).

Ongelma on ollut, että ei ole oikein jaksanut tai pystynyt perehtyä laajahkoon 
kansantaloustieteelliseen kirjallisuuteen, jota MISES-instituutti tarjoaa ilmaiseksi.

KEYNES-ajattelijat elävät ja voivat hyvin tällä hetkellä, ja ehdotukset velkaelvytyksestä elävät ja 
tulevat jopa osittain toteutetuksi.

Aikaisemminkin olen pohtinut samaa: kumpi on suurempi voima - alkuperäinen ajattelija vai 
alkuperäisen ajattelun läpi runnonut poliittinen ryhmittymä???

ONGELMA on vain, että valtiot eivät oikeasti hyvinä aikoina maksa velkojaan takaisin, kuten 
KEYNES-ajatus oikeasti kuuluisi mennä. Eli parin laman jälkeen valtio on niin velkaantunut, että 
se menettää kaiken uskottavuutensa lainoittajien puolelta.

2. Kansantaloustiede on uskontoon verrattavaa???
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Väistämättä herää kysymys, että ovatko kansantaloustieteen eri koulukuntien ajatukset kuitenkin 
uskontoon verrattavia oppijärjestelmiä, joiden perusteluiden järjestelmällinen purkaminen osiinsa ei
ole sallittua kunkin oppijärjestelmän valinneen yliopiston laitoksilla.

(Olipa mukavan pitkä virke tuo edellinen - hienoa tekstiä???)

Hmmmmmmmmmmmmmmmm................ Käännymme jälleen kerran Wikipedian puoleen:
http://en.wikipedia.org/wiki/Schools_of_economics

JEP-jep. Koulukuntia riittää muille jaettavaksi - siitä vain valitsemaan uskomusjärjestelmää.

Itse olen pohtinut, että materia ja käsitelty materia ovat monen asian perusta, ja ihmisen 
mieli(kuvitus) pystyy materian ja käsitelty materian perusteella rakentamaan hyvinkin hienostuneita
sosiaalisia järjestelmiä.

RAHAn teknologia - tätä olen pohtinut.....

MISES-porukat ovat sitä mieltä, että esim. kultakanta voisi olla hyvä ratkaisu.

ELI rahan teknologia oli erilainen kuin nykyinen paperiin perustuva teknologia, jolloin rahan 
määrää ei rajoita mikään luonnollinen tekijä, varsinkin nykyaikaisessa mallissa raha on käytännössä
erilaisia sähköisiä järjestelmiä.

Eli onko talous oikeastaan rahan teknologian seurannainen - tätä olen pohtinut.

3. Koulutuksen kaikkivoipaisuus - missä oppilaitosten on sijaittava ???

Tästäkin olen kirjoittanut aikaisemminkin, eli suomalaisten hyvin voimakkaasta koulutususkosta.

Nyt on käynnissä jonkinlainen aloituspaikkojen leikkauksen kierre ammattikorkeakouluissa.

ITSE olen pohtinut, että kannattaisiko oppilaitokset keskittää keskuksiin, vai pitäisikö osa 
koulutuksesta pikemminkin keskittää kokonaan pikkupaikkakunnille.

JOS nyt pohtii, että mitä koulutuksen pitäisi olla, niin senhän pitäisi olla suhteellisen nopea ja 
kokoaikainen pyrähdys kokoaikaisella opiskelutahdilla sivulle vilkuilematta.

Näin ollen siirtyminen pikkupaikkakunnalle tarkoittaa tietysti, että esim. erilaisia osa-aikahommia 
ja muuta opiskeluun liittymätöntä on vähemmän suhteessa suureen keskukseen.

Toisaalta olen messunnut monet kerrat, että koulutusohjelmat pitäisi pilkkoa pienempiin osiin: esim.
2+2+1 yliopistokoulutuksessa. Ja sitten tehokkaita puolen vuoden ja vuoden tehokursseja.

ELI pitäisikö koulutuksen ainakin osittain olla tehokas paketti pienellä paikkakunnalla, joka ei 
tarjoa mitään laajoja houkutuksia kaikkeen opiskeluun liittymättömään???

JOS koulutusohjelmat olisi pilkottu esim. 1+1+1 -tyylillä, niin tietystikin jotkut pienet 
koulutuspaikkakunnat tarjoaisivat näitä kursseja jatkuvan tarjonnan mallilla.

Tällöin esim. ne lukiolaisten välivuodet voisivat olla esim. pari puolen vuoden tehokurssia.
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Tässäkin tulee vastaan tietysti erilaiset ajattelumallit, koska tietysti todetaan, että suuremmissa 
yksiköissä pystytään tarjoamaan monipuolisempaa koulutusta.

Sehän on selvää, että opiskelijat juhlisivat rankasti, vaikka he olisivatkin pienellä paikkakunnalla 
esim. vuoden kurssia suorittamassa. Tällöin pienen paikkakunnan ALKO pysyisi paremmin 
pystyssä opiskelijoiden rahoituksen turvin.

Pitääkö koulutuksen kuitenkin tarjota useamman vuoden ryyppyputki suuren keskuksen 
houkutuksilla ja viihdetarjonnalla??

ONKO koulutuksen oltava kivaa ja koulutuksen ulkopuolinen aika vielä kivempaa???

JOS koulutuksen on oltava kivaa erittäin kivalla vapaa-ajalla, niin silloin koulutus pitää 
luonnollisesti keskittää suurille paikkakunnille, jossa on iso ALKO laajalla valikoimalla ja erilaisia 
juottoloita on runsaasti valittavaksi. Tällöin voi viettää reipasta vapaa-aikaa kunkin opintosuunnan 
mukaiset ryyppyhaalarit päällä.

JOS koulutus tarkoittaakin kokoaikaista ja vähän tylsääkin kokoaikaista irtautumista tietyksi ajaksi 
esim. työelämästä, niin silloin koulutus on keskitettävä paikkoihin, joka ei tarjoa mitään laajoja 
opiskeluun liittymättömiä houkutuksia ja kaikki tähtää hyvinkin tylsän opiskelun nopeaan 
läpivientiin.

4. Luonnon tekniikan hallinta?

Mielenkiintoisia ovat uutiset, jotka liittyvät biovoimaan, puhtaaseen veteen, haja-asutusalueiden 
jätevesiasetukseen ja Suomen metsien "huonoon" hoitoon.

Puhtaasta vedestä haluttaisiin perusihmisoikeus.

Mutta eikö puhdas vesi ole suorassa suhteessa vedenpuhdistustekniikkaan? Suomessa 
vedenpuhdistus monesti tapahtuu puhtaiden pohjavesien luonnontekniikan kautta.

Toisaalta on mielenkiintoista, että biovoiman tekniikka voisi olla jo niin halpaa ja yksinkertaista 
kiinnostamaan oikeita sijoittajia.

TOISAALTA on juttua, että haja-asutusalueiden jätevesitekniikkaan liittyvä ihmisen toiminta olisi 
tuhoamassa yhden suomalaisen poliittisen puolueen.

Toisaalta suomalaiset alkavat olla niin vieraantuneita metsistä ja metsän (luonnon)tekniikasta, että 
monet eivät edes käsitä omistavansa metsää jossain suunnassa.

Toisaalta suomalaiset vaativat luomua, vaikka suurin osa kansasta (kuten minä) ei ymmärrä, että 
mitä kaikkea tekniikkaa, taloutta ja maatalouspolitiikkaa vaatisi esim. 20% saavuttaminen 
luomutuotannossa.

KUITENKIN maanviljelijöiden tulonmuodostus ei noudata mitään valmista kaavaa, ja on ollut 
voimakkaassa muutoksessa viime vuosina.

5. Ihmisen tekniikan hallinta?
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Lisäksi on juttua, kuinka suomalaiset lapset liikkuvat liian vähän, ovat stressaantuneita lukiossa, 
jne.

Tässäkin tulee vastaan teknologia, ja voidaan perustellusti todeta, että esim. viihdeteknologia 
altistaa monille vaikutuksille, joita ei aikaisemmin ole edes osattu kuvitella.

6. Paluu sisäpolitiikkaan??

Muutamassa linkissä on yhden poliittisen puolueen puheenjohtajavaalin vääntöä.

Tämän lisäksi toisen poliittisen nuorisojärjestöt (nuorijärjestö ja opiskelijajärjestö) ovat antaneet 
kuntauudistuksesta täysin ristiriitaiset lausunnot. Tarkasti ottaen puheenjohtajat.

Itse lähtisin siihen, että teknologia on jälleen kerran muuttanut kuntienkin toimintaa, ja monet 
työnjakoon kysymykset ovat ratkaisematta.

Esim. terveydenhuollon puolella pitäisi järjestää työnjakoa uudelleen, koska lääketieteen teknologia
mahdollistaisi täysin uusi työnjaon malleja.

Vastaavasti kunnan ja valtion työnjakoa voisi tarkastella uudestaan, koska sielläkin teknologia 
mahdollistaisi täysin uusia työnjaon malleja.

Tunnetusti demokratia on hyvin surkea tapa hoitaa asioita, mutta parempaakaan ei ole tähän 
mennessä kehitetty.

Ns. valistuneita diktaattoreita on harvassa, ja linkkilistassa esiin tuleva Kuuba on esimerkki pitkään 
vallassa olleista. Voi hyvin kysyä, että ovatko he mielestään pyrkineet olemaan hyväntahtoisia 
kansalaisilleen.

Eli esimerkkinä on yksi suomalainen oppositiopuolue, jonka linjasta väännetään kättä tulevassa 
puheenjohtajavaalissa.

TIETYSTIKIN myös kyseisessä oppositiopuolueessakin on käynnissä linjaristiriita, joka tulee 
tiivistymään tulevaan puheenjohtajavaaliin.

Eli näin demokratiakaan ei tule etenemään jonkinlaisena jatkuvan kehityksen aaltona, ja 
demokratiassakin tulee tehtyä vääriä valintoja.

Tämän vuoksi vaalitutkimukset ovat mielenkiintoisia, koska tällöin äänestäjät voivat rangaista 
omasta mielestään vääriä valintoja tehneitä kansanedustajia.

Tämän vuoksi Muutosvaalit 2011 -julkaisu on luonnollisesti mielenkiintoinen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tietysti voi todeta, että ihmisen mieli(kuvitus) rakentaa tekniikan päälle valtaisia järjestelmiä.
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Jatkossa voisi pohtia tarkemmin teknologian ja työnjaon yhdistelmän aiheuttamia (erikoisiakin) 
tilanteita.

Esimerkiksi ns. sosiaaliseen mediaan ajetaan erilaisia odotuksia, mutta ns. sosiaalinen media on 
seurannaista tiettyjen teknologioiden aiheuttamista mahdollisuuksista.

Varmaankin käy niin, että sosiaaliseen mediaan ajetaan poliittisia vastatoimenpiteitä, koska 
kyseinen teknologia aiheuttaa kummallisia tilanteita, koska ihmisen mieli(kuvitus) voi kehitellä 
teknologialle erikoisia käyttötapoja.

SL 635.2. Uudelleenarviointia / 21.12.2017

Itse olen ollut hyvin kriittinen Keynesin esittämään velkaelvytykseen. Oman havainnon mukaan 
valtiot EIVÄT oikeasti maksa laskukaudella hankkimaansa velkaa pois. Oman ehdotuksen mukaan 
valtion pitäisi kerätä rahastoon rahaa huonon taloudellisen kauden varalle.

Väittämä: Valtioiden ei pitäisi velkaantua hallitsemattomasti!
Väittämä: Valtioiden pitäisi kerätä rahastoihin rahaa huonon taloudellisen kauden 
varalle.

Mielenkiintoista oli Wikipedia-artikkelin linkki talouden tutkimuksen koulukuntiin. Eli jokainen 
yksittäinen henkilö voi siis valita jonkinlaisen tarkastelukehikon arvioimaan talouden kehittämistä.

Kysymys: Perustuvatko jonkin talouden tarkastelukehikon ajatukset enemmän uskoon
kuin todelliseen taloudelliseen toimintaan?

Sitten oli asiaa koulutuksesta erilaisilla paikkakunnilla. Jälleen kerran voi todeta erilaiset lyhyet ja 
tehokkaat koulutuspaketit, joita pitäisi kehittää eteenpäin. Käytännössä voisi todeta, että tällaisia 
tehokkaita lyhyitä ja tehokkaista koulutuspaketteja voisi kierrättää erilaisilla paikkakunnilla. 
Käytännössä tällaista tehokasta koulutuspakettia ei aloitettaisi joka vuosi jollain alueella. Eli 
tällaiset tehokkaat koulutuspaketit voisi järjestää kiertäväksi eri paikkakunnilla. Yksi mieleen tullut 
esimerkki on jonkin kielen opiskelun lyhyt ja tehokas koulutuspaketti, jota voisi järjestää silloin 
tällöin (ei siis joka vuosi) riippuen alueen tarpeesta,

Väittämä: Erilaisia lyhyitä tehokkaita koulutuspaketteja voisi kierrättää eri alueilla, 
jolloin tällaisia koulutuspaketteja ei järjestettäisi joka vuosi jollain alueella.

Sitten oli asiaa ihmisen tekniikasta ja luonnon tekniikasta. Käytännössä erilaiset (kovat) tekniikat 
ajautuvat vähitellen ihmisten käyttöön, ja näillä on yleensä erilaisia sivuvaikutuksia.

Väittämä: Tarvitsemme menetelmiä tekniikan sivuvaikutusten hallintaan.

Merkinnässä huomautin kuntauudistukseen liittyviä ilmiöistä. Itse olen monet kerrat vaatinut 
terveydenhuollon ratkaisemattoman työnjaon ratkaisua.

Väittämä: Terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma odottaa ratkaisuaan.
Väittämä: Terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma ratkeaa vasta riitaisten 
vaiheiden jälkeen.
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SL 636. Eri tekniikoiden käytöstä jotain

SL 636.1. Merkintä 598: Selainvertailu / Maxthon (iii) vs. Opera /
OSA 4

1. huhtikuuta 2012
598: Selainvertailu / Maxthon (iii) vs. Opera / OSA 4

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_598

1. PARI Maxthon-ominaisuutta  

Päivitys 3.11.2012 - kuva 1 on linkitetty erikseen 
Kuva 1 tässä linkissä.

Jostain syystä Maxthon aina välillä sulkemisen jälkeen heittää mielenkiintoisen virheilmoituksen.

ELI jokin vika on Microsoft Visual C++ Redistributable -ajoissa - mutta kumpaa syyttää ????

Päivitys 3.11.2012 - kuva 2 on linkitetty erikseen 
Kuva 2 tässä linkissä.

Kuten kuvasta näkyy, niin Microsoft Visual C++ Redistributable -tekniikka on hyvin 
monimutkainen ohjelmistokokonaisuus, jota on päivitetty hyvin monessa vaiheessa. Ja vastaavalla 
tavalla näkyy kuvasta myös .NET-tekniikan päivityksistä osanen.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 3 on linkitetty erikseen 
Kuva 3 tässä linkissä.

Yksi mielenkiintoinen ominaisuus on, että Maxthon jostain syystä pitää yllä useampaa prosessia, 
kuten kuvasta näkyy. Tälle en tiedä mitään selitystä, mutta kuitenkin tosiasiallisessa käytössä on 
vain yksi ikkuna näkyvissä.

2. PDF-tiedostojen luku selaimen sisällä tai ulkona?

Päivitys 3.11.2012 - kuva 4 on linkitetty erikseen 
Kuva 4 tässä linkissä.
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OPERA sallii lataamisen suhteen jokaiselle tiedostotyypille oman käsittelynsä, esim. PDF-tiedostot 
voi laittaa latautumaan suoraan ilman mitään kyselyjä suoraan johonkin kansioon.

ITSE olen pitänyt tätä Operan ominaisuutta hyvänä, koska olen pitänyt perusperiaatteena, että 
jokaiselle toiminnolla valitaan paras ohjelma. ELI PDF-tiedostojen lukemiselle on varattu tällä 
hetkellä PDF-XChange Viewer -ohjelma, ja en katso PDF-tiedostoja upotettuna selaimen sisälle.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 5 on linkitetty erikseen 
Kuva 5 tässä linkissä.

Maxthonin osalta voi todeta, että lataustoiminnoille on suhteellisen vähäiset valikoimat.

Ja oletusarvoisesti Maxthon avaa PDF-tiedostot selaimen sisällä, mikä on taas vasten sitä 
periaatetta, että jokaiselle toiminnolle varataan paras ohjelma.

ELI esim. OPERA-selaimen osalta en käytä sitä sähköposti- tai uutissyöte-ohjelmana, koska 
käytettävissä on ylivoimaisesti parempia sähköposti- ja uutissyöte-ohjelmia.

3. EVÄSTEET - ikuinen riesa ???

Päivitys 3.11.2012 - kuva 6 on linkitetty erikseen 
Kuva 6 tässä linkissä.

Kuten kuvasta näkyy, niin OPERA sallii suhteellisen laajan valikoiman toimintoja liittyen 
evästeiden käsittelyyn.

Itse olen tehnyt valinnan "Poista uudet evästeet, kun Operasta poistutaan".

Näin ollen selain ei säilö ikuisuuksia kaikenmaailman evästeitä ja kaiken maailman tietojenkeräily 
on ainakin jonkin verran vaikeampaa.

Seuraavassa kuvassa näkyy näkyy valinnat, jotka Maxthon antaa valita.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 7 on linkitetty erikseen 
Kuva 7 tässä linkissä.

KÄYTÄNNÖSSÄ evästeet on pakko hyväksyä istunnon aikana, koska esim. verkkopankki ja 
verkkokaupat eivät toimi ilman evästeitä.

Tässä esimerkkinä NORDEA-pankin verkkopankin virheilmoitus kun Maxthonin osalta on 
evästeiden käyttö kielletty.
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Päivitys 3.11.2012 - kuva 8 on linkitetty erikseen 
Kuva 8 tässä linkissä.

ELI evästeet ovat ikuinen riesa, ja yksityisyyden hallinnan osalta OPERA tarjoaa ainakin vähän 
suuremmat mahdollisuudet.

4. Huijaussuoja ???

Päivitys 3.11.2012 - kuva 9 on linkitetty erikseen 
Kuva 9 tässä linkissä.

OPERA tarjoaa käsittäkseni tuon kuvan perusteella palvelun, jossa Netcraft- ja Phistank- palveluista
ajetaan koko ajan erilaista tietoa vaarallisista www-sivuista.

http://news.netcraft.com/ 
http://www.phishtank.com/

Maxthon tarjoaa tältä osin vähäisempää palvelua, jos näihin Opera-selaimen asetuksiin on 
uskominen.

4. Selaushistoria - erilaiset ratkaisut

Ehkä kuvat kertovat enemmän kuin sanat...

Päivitys 3.11.2012 - kuva 10 on linkitetty erikseen 
Kuva 10 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 11 on linkitetty erikseen 
Kuva 11 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 12 on linkitetty erikseen 
Kuva 12 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 13 on linkitetty erikseen 
Kuva 13 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 14 on linkitetty erikseen 
Kuva 14 tässä linkissä.

MAHDOLLISESTI on niin, että Maxthon säilyttää historian OPERA-selaimen 50000 osoitteen 
rajan yli.

Mielenkiintoista on tietysti, että Maxthon säilyttää sivuhistorian päiväkohtaisesti.
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Toisaalta molemmissa selaimissa on ns. autofill-ominaisuus, jolloin www-sivun osoitetta 
kirjoitettaessa tulee ehdotuksia vanhojen osoitteiden perusteella.

5. Web of Trust - OPERA-lisäpalikka....

Päivitys 3.11.2012 - kuva 15 on linkitetty erikseen 
Kuva 15 tässä linkissä.

Kuten näkyy, niin OPERA-lisäpalikaksi voi laittaa Web of Trust -nimisen lisäpalikan.

http://www.mywot.com/

Tietystikään Web of Trust ei ole kaikkivoipainen tietoturvapalvelu. Mutta osaltaa se on pieni lisä 
tietoturvallisuuteen, jonka OPERA pystyy tarjoamaan noiden huijaussuojien lisäksi.

YHTEENVETOA

Tässä vaiheessa täytyy todeta, että OPERA tarjoaa paljon enemmän vaihtoehtoja.

Toisaalta voi kysyä aivan aiheellisesti, että kuinka moni OPERA-käyttäjä oikeasti menee säätämään
selaimen asetuksia, ja käyttää vain ja ainoastaan oletusasetuksia.

Jotta totuus ei unohtuisi - OPERAn haavoittuvuudet ovat tosiasioita!!!!

Tosiasia on kuitenkin, että jopa OPERA on erilaisten hyökkäyksien kohteena, vaikka se on 
markkinaosuudeltaan kohtuullisen pieni tekijä PC-tietokoneiden puolella.

Ohessa uusin haavoittuvuustiedote 58/2012.

CERT-FI haavoittuvuustiedote 058/2012 
http://www.cert.fi/haavoittuvuudet/2012/haavoittuvuus-2012-058.html

Toisaalta mobiililaitteiden puolella OPERA on vahvemmilla, ja sitä kautta myös OPERA alkaa 
kohtaamaan erilaisia hyökkäyksiä väistämättä.

SL 636.2. Uudelleenarviointia / 21.12.2017

Maxthon 31 on tietysti ollut 1.4.2012 jälkeen kehityksen alaisena. Wikipedia-artikkelin mukaan 
Windows-versio on julkaistu 18.9.2017 versiona 5.1.2000, mutta kirjoitushetkellä lataussivustolta 
sai version 5.1.4.3000. Mielenkiintoista oli Maxthonin tuki mm. Windows-, Mac-, iOS, Android-
järjestelmille. Eli yhteensopivuutta on kehitetty eteenpäin .

31 http://www.maxthon.com  , Maxthon
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Yksi rasittava piirre vaivaa edelleen monia selaimia, eli PDF-tiedoston avaaminen selaimen sisään. 
Esimerkiksi olen asettanut PDF-tiedoston tallennuksen hakemistoon, jonka jälkeen selain 
käynnistää PDF-tiedoston oletuksena olevalla PDF-ohjelmalla. 

Itse olen pyrkinyt käyttämään yhden asian sovelluksia, jolloin olen valinnut parhaimman 
sovelluksen eri tehtäviin. Esimerkiksi www-selaimia en käytä uutissyötteiden (erityisesti RSS) 
lukemiseen.

Yksi tärkeä asia on evästeiden ja muiden tietojen poistaminen selaimen sammutuksen yhteydessä. 
Jos haluaa vähemmän seurantaa omalle tietokoneen käytölle, niin evästeiden ja muiden tietojen 
säännöllinen poistaminen auttaa tässä asiassa. Käytännössä eri sivustot asettavat erilaisten 
kolmansien osapuolien evästeitä, joiden avulla käyttäjälle voidaan osoittaa esimerkiksi mainoksia 
eri sivuilla käydessä.

Väittämä: Evästeiden avulla voidaan tehdä laajaakin käyttäjän seurantaa.
Väittämä: Kaikki meistä eivät ole tietoisia evästeiden määrästä ja laadusta.

Kaikesta huolimatta myös Opera-selain on kohdannut tietoturvaongelmia kaikesta huolimatta. Eli 
myös Opera-selainta pitää muistaa päivittää säännöllisesti.

Väittämä: Kaikkiin selaimiin kohdistuu erilaisia tietoturvaongelmia.

Lyhyesti todeten erilaiset selaimet voivat käyttää muiden kehittämiä osajärjestelmiä omassa 
kokonaisjärjestelmässä, jolloin osajärjestelmien viat heijastuvat välittömästi useisiin 
kokonaisjärjestelmiin.

Väittämä: Muiden kehittämiin osajärjestelmiin liittyy aina omat erityisongelmansa.
Väittämä: Sama osajärjestelmä eri ratkaisuissa aiheuttaa omat erityisongelmansa.

Loppujen lopuksi täytyy toistaa vanha suositus.

Väittämä: Kannattaa käyttää ohjelmia, jotka toimivat mahdollisimman monessa 
käyttöjärjestelmissä.
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SL 637. Älypuhelimien ja pöytäkoneiden yhdentämistä

SL 637.1. Merkintä 599: New Start / Mobile->PC / PC->Mobile / 
New Start

1. April 2012 
599: New Start / Mobile->PC / PC->Mobile / New Start

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_599

This entry is a new modification to the following entries: 
525: http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_525
528: http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_528
559: http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_559
571: http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_571
591: http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_591

This entry is a new modification to the following entries: 
542: http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_542
529: http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_529

This entry is a new start for Project OS 2014, which is divided to two parts: 
* PC->Mobile follow-up 
* Mobile->PC follow-up

IT is impossible to say in this point, which Operating Systems will prevail in 2014.

IT is possible that one of the current Personal Computer (PC) operating systems will blend/blur 
(whatever) to a full-fledged Operating System - both as Mobile OS and PC OS.

IT is possible that one of the current Mobile Operating Systems will blend/blur (whatever) to a full-
fledged Operating System - both as Mobile OS and PC OS.

At the moment (of writing this sentence) I have followed TIZEN and WebOS for some time as a 
mobile operating system.

At the moment (of writing this sentence) I have followed Ubuntu for some time as a PC operating 
system.

What new???

In the titles of the entries there will be marked either "PC->Mobile" or "Mobile->PC".
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It seeems that there must be a more systematic follow-up for several Operating Systems - not just 
Ubuntu, webOS and TIZEN. There are surely other options.

Also the device environment will change dramatically, and different devices use different Operating
Systems.

At the moment I have named PadFone as the leading example: 
http://www.asus.com/Mobile/PadFone/

THE problem with PadFone is, that it uses Android OS, and at the moment (of writing this 
sentence) I am not ready to adopt Android OS.

The follow-up will continue: PC->Mobile and Mobile->PC.

SL 637.2. Uudelleenarviointia / 21.12.2017

Näin aluksi täytyy toistaa vanha suositus.

Väittämä: Kannattaa käyttää ohjelmia, jotka toimivat mahdollisimman monessa 
käyttöjärjestelmissä.

Monessa käyttöjärjestelmässä toimivat ohjelmat antavat edes jotain pelivaraa, koska emme 
käytännössä tiedä käyttöjärjestelmien markkinoita esimerkiksi 20-30 vuoden aikavälillä.

Kysymys: Kuinka hyvin käyttäjät voisivat yhdentää pöytäkoneiden ja älypuhelimen 
käyttöä?

Oman arvion mukaan jotkut järjestelmät pyritään tekemään sekä pöytäkoneissa että älypuhelimissa 
toimiviksi. Tästä alkaa olla erilaisia esimerkkejä eri suunnista.

Kysymys: Kuinka hyvin nykyiset markkinajohtajat pärjäisivät erilaisten laitteiden 
käyttöjärjestelmien markkinoilla?

Oman arvion mukaan markkinoille pusketaan jatkossakin uusia älypuhelimia. Toisaalta 
pöytäkoneissa on yksi johtava käyttöjärjestelmä, jonka pärjääminen pitkällä aikavälillä selviää 
aikanaan. Lopuksi täytyy huomauttaa, että osa meistä ei enää käytä pöytäkonetta yhtä paljon kuin 
entisinä aikoina, koska älypuhelimien käyttö on korvannut joitain pöytäkoneiden tehtäviä.

Lisäpäivitys 19.3.2018

Yksi tilasto 32 (Desktop vs Mobile vs Tablet Market Share Worldwide) 19.3.2018 tilanteesta 
(helmikuun 2018 tilasto) oli seuraava:

Mobiililaitteet: 51,82%
Pöytätietokoneet: 44,12%
Tabletit: 4,06%

Kysymys: Laskeeko pöytätietokoneiden markkinaosuus koko ajan?

32 http://gs.statcounter.com  
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SL 638. Jälleen asiaprosessista ja mielikuvaprosessista

SL 638.1. Merkintä 600: Sisäpoliittinen ja ulkopoliittinen 
pläjäys

1. huhtikuuta 2012
600: Sisäpoliittinen ja ulkopoliittinen pläjäys

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html#aihe_600

Tällä viikolla uutisoitiin, että RKP:n puheenjohtaja Stefan Wallin luopuu puheenjohtajuudesta kesän
2012 puoluekokouksen jälkeen.

NYT tänään 1.4.2012 on tullut tietoa, että Suomen Keskusta rp:n puheenjohtaja Mari Kiviniemi 
luopuu puheenjohtajuudesta kesän 2012 puoluekokouksen jälkeen.

ELI käytännössä kevään sisäpolitiikkaa tulee osaltaan määrittelemään kahden hyvin erilaisen 
puolueen puheenjohtajavaalit.

Tämähän menee tutulla kaavalla: ensin hämmästellään ja sitten aletaan perkaamaan eri henkilöiden 
kiinnostusta puheenjohtajan tehtäviin.

Tässä voi palauttaa mieliin päiväkirjamerkinnän 543.....

543: Demokratian uhrilampaat / osa 2 / Puolue(toimisto)syndrooma 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_543

Merkinnässä 543 pohdin politiikan asia- ja mielikuvaprosesseja.

NYT on kaivettava sekä RKP:n että Keskustan puolelta joku uhriksi mielikuvaprosesseja varten - 
onnea vain etsintään.

VOI olla tosi kova paikka monelle asiaprosessin hallitsevalle henkilölle, koska asettautuminen 
mielikuvaprosessien ykköspaikalle vetämään kunkin puolueen mielikuvaprosessia on todella 
epäkiitollista hommaa.

Mielikuvaprosessissa voi mennä mikä tahansa vikaan, ja erilaisia imagotappioita tulee aina jossain 
vaiheessa - pieniä tai suuria imagotappioita tulee väistämättä.

NYT tietysti herää kysymys, että millaisen mediavalmennukset puolueet ovat vetäneet noille 
puheenjohtajuutta harkitseville henkilöille. Minulla ei ole mitään aavistustakaan, että miten 
puolueet antavat mediavalmennusta eri henkilöille - eli joutuuko jokainen henkilö opettelemaan 
asiat omalla tahdillaan vai miten tämä menee????
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Samaan aikaan toisaalla ----- Syyrialla on ystäviä ja "ystäviä".

NYT eräs ystäväporukka päätti, että Syyrian nykyhallinto ei ole enää pätevä hallinto.

JA esim. Yhdysvallat yllättää aina, koska siellä esimerkinomaisesti John McCain (ent. 
presidenttiehdokas mm.) vaatinut Yhdysvallat-johtoista operaatiota kaatamaan nykyhallinto. 
"Coalition of the Willing" taas terminä tulee mieleen........

TOISAALTA on osoitettavissa, että LIBYAan kylvetyillä aseilla on paljonkin käyttöä erilaisten 
ryhmittymien valmistautuessa mahdolliseen sisällissotaan.

TOISAALTA Ranskassa on tehty suurehko operaatio, ja erilaisia islamisteiksi epäiltyjä on pidätetty.

TOISAALTA on edelleenkin niin, että erilaisilla kauko-ohjatuilla lentolaitteilla kylvetään pommeja 
erilaisten porukoiden päälle, ja tämä jatkuu Yhdysvallat-vetoisena monessa paikassa.

JOS Syyriaan päätetään hyökätä, niin melko varmasti kauko-ohjattuja lentolaitteita on käytössä 
satoja ellei tuhansia.

Oletusarvoisesti länsimaat yrittävät hoitaa homman mahdollisimman pienellä maajoukkojen 
määrällä, ja kaikenlainen kaukaa ammuttava tavara tietysti käytetään mahdollisimman tarkkaan.

EGYPTIssä homma etenee omalla tavallaan, ja heidän sisäpolitiikassaan tärkeä Muslimiveljeskunta
asetti ehdokkaan Egyptin presidentinvaaleihin.

LISÄKSI on linkki muutamaan mielipidetutkimukseen, esim. ISRAEL-PALESTIINA -konflikti ja 
NYPD:n harrastaman vakoilun hyväksyttävyys.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

MIELIKUVAT ovat joka vaiheessa tärkeitä, ja esim. SYYRIAan liittyvien mielikuvien markkinointi
on nyt täydessä käynnnissä.

Minulla ei edelleenkään ole televisiota, joten tässä voisi tehdä seurantaa mielikuvamarkkinoinnista, 
joka tapahtuu ns. vakavasti otettavien uutisvälineiden www-sivustojen avulla.

Oletettavasti joku porukka voi myöhemmin julkaista ns. vakavasti otettavien uutisvälineiden kautta 
tulleen perinteisen mielikuvamarkkinoinnin - kuva ja ääni erityisesti.

Millainen mielikuvajärjestelmä syntyy A) SYYRIAn sodasta ja B) SUOMEN tiettyjen puolueiden 
puheenjohtajavaaleista vain ja ainoastaan www-sivustojen avulla seurattuna?

SL 638.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

Itse olen monet kerrat todennut, että erityisesti television voimaa ei pidä vähätellä koskaan. 
Television voima on todella valtava asiaprosessiin ja mielikuvaprosessiin liittyen.
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Sitten on puolueen puheenjohtajan ikävä velvollisuus olla asiaprosessin ja mielikuvaprosessin 
hoitajana. Käytännössä asiaprosessien ja mielikuvaprosessien välillä on hyvin erilaisia 
epävastaavuuksia. Jostain (pienestäkin?) asiasta voi nousta iso kohu, jota ei ole osattu ennakoida 
ollenkaan. Sitten on jokin tärkeä uudistus, jonka vieminen tiedotusvälineiden käsiteltäväksi voi 
epäonnistua pahasti, jolloin jotain tärkeää asiaa käsitellään vähemmän julkisuudessa.

Väittämä: Käytännössä voidaan erotella asiaprosessi ja mielikuvaprosessi toisistaan.
Väittämä: Asiaprosessi ja mielikuvaprosessien välillä on aina epävastaavuuksia.

”Media elää omaa elämäänsä”. Tällainenkin lausunto on tullut vastaan yhden politiikan henkilön 
kanssa keskustellessa.

Väittämä: Tiedotusvälineillä on omat toimintaperiaatteensa.
Väittämä: Aivan kaikki meistä eivät tiedosta tiedotusvälineiden toimintaperiaatteita.

Loppuosa merkinnästä koskettelee mm. Libyan, Egyptin ja Syyrian tilannetta vuoden 2012 
tilanteessa. Käytännössä noidenkin maiden suhteen on käynnissä erilaisia asiaprosesseja ja 
mielikuvaprosesseja. Tietysti asiaprosessien ja mielikuvaprosessien välillä on tässäkin kohtaa 
erilaisia epävastaavuuksia.

Kirjoitushetkellä tiedämme Libyan ja Syyrian tilanteen kehittymisen muutaman vuoden aikana 
(2012-2017). Käsittääkseni Libyassa ei ole vieläkään toimivaa keskushallintoa. Syyrian sodassa on 
ollut useita käänteitä eri vaiheissa.

Kysymys: Mikä tulee olemaan raja erilaisten sotien määrälle?
Kysymys: Saammeko lopetettuja erilaisia sotia edes jotenkin?

Tässä vaiheessa voisi joku innokas henkilö tehdä asiamukaisen selvityksen esimerkiksi Libyan, 
Egyptin ja Syyrian tilanteisiin liittyvistä asiaprosesseista ja mielikuvaprosesseista. Varmaankin 
erilaisia epävastaavuuksia on monenlaisia.

Lopuksi täytyy tietysti tehdä yksi tärkeä kysymys television ja muiden tiedotusvälineiden suhteesta.

Kysymys: Millainen mielikuva syntyy asioista erityyppisten tiedotusvälineiden 
perusteella?

Oman havainnon mukaan erityisesti television voimaa ei pidä koskaan vähätellä.

12656
12657
12658
12659
12660
12661
12662
12663
12664
12665
12666
12667
12668
12669
12670
12671
12672
12673
12674
12675
12676
12677
12678
12679
12680
12681
12682
12683
12684
12685
12686
12687
12688
12689
12690
12691
12692



304 / 718

SL 639. Nopeasti leviävä tekninen ratkaisu

SL 639.1. Merkintä 601: Killer application ? / Mobile->PC / F

1 April 2012 
601: Killer application ? / Mobile->PC / F

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_601

Classes of computers??? There is a Wikipedia article for that.

As it can be seen, there is no official references in that Wikipedia article.

The classes of computers are blurring wildly, and there is a constant marketing spin for some 
classes of computers.

The last link is for the Official Vivaldi Tablet Community – opentablets.org.

Q: So what is the Vivaldi? 
A: The Vivaldi is a melding of both hardware and software to make a simple Open/Free platform. 
Furthermore, all proceeds from the sale of Vivaldis go back into the further development of the 
software it runs.

Vivaldi refers to the Plasma Active project, which is according to my understanding a user interface 
system....

Q: Plasma/Active?? 
A: Plasma Active aims at creating a cross-device user experience for emerging devices such as 
tablet computers, media centers, smartphones, and more. Plasma Active's mission statement is: 
Create a desirable user experience encompassing a spectrum of devices.

THIS is getting interesting more and more......

IT would be interesting idea, that an user experience system, like Plasma Active, could conquer the 
world.

In practical reality the Angry Birds game creators face on immense problem of porting the game for
several different platforms. There were some rumours, that Rovio would exclude LUMIA phones as
a platform.

In practical reality there is some examples of eavesdropping of some regular smartphones.

In practical reality open hardware people are not fully represented for example in the 
standardisation business.
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WHAT new????

HORIZONTAL standards are needed badly............

The problem with the HORIZONTAL standards is, that several manufacturers should agree on 
something. So I am not expecting too much from that field.

IT IS possible that phenomena like Angry Birds will be killer applications, which force some 
horizontal standards.

Just check the "ports" section of the Wikipedia article of Angry Birds: 
Angry Birds # Ports 

http://en.wikipedia.org/wiki/Angry_Birds#Ports

Possibly the game developers ally themselves and they start to create new horizontal standards for 
Mobile Computing field.

HHHMMMMMmmmmmmmmmmmmmmmmmmm................

Wikipedia: Mobile application development ===> Platform development environment ==> Cross-
platform deployment 

http://en.wikipedia.org/wiki/Mobile_software

The situation is totally wild - there is not ONE Cross-platform deployment solution - there are 
numerous solutions.

The practical reality is, that certain games should be portable also to Facebook and other web 
services.

MY guess is, that game development is the ultimate force, which will define the future of the 
Mobile Operating Systems.

Possibly some (game) solutions will be possible also in the personal computers: 
i.e. Mobile->PC

SL 639.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

Itse olen todennut tarpeen kehittää mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivia 
ohjelmia. Tällöin erilaisten käyttöjärjestelmien markkinaosuuksien heilahtelu ei kaada kaikkea 
tietotekniikkaa. Toinen mielenkiintoinen aihe oli/on mahdollisimman monessa älypuhelimen 
käyttöjärjestelmässä toimivat ratkaisut. Vuoden 2012 tilanteessa oli kehitteillä useampi ratkaisu.

Kysymys: Onko pelien kehitys jatkossa voima, joka mahdollistaa mahdollisimman 
monessa käyttöjärjestelmässä toimivat ohjelmat?
Kysymys: Kuka kehittää avoimet horisontaaliset standardit, joita voidaan noudattaa 
mahdollisimman monessa ohjelmassa?
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SL 640. Väliaikatiedote eri sotien tilanteesta

SL 640.1. Merkintä 602: Väliaikatiedote / Ron Paul / XXIV

13. huhtikuuta 2012 
602: Väliaikatiedote / Ron Paul / XXIV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_602

En ole hetkeen aikaan kirjoittanut mitään Yhdysvaltojen republikaanien esivaalien tilanteesta.

NYT viimeisin tilanne on, että Rick Santorum vetäytyi kisasta.

Jäljelle jää merkittävinä ehdokkaina Mitt Romney, Newt Gingrich ja tietysti Ron Paul.

Mitt Romney johtaa valitsijamiesten määrässä, viimeisin Wikipedian julistama luku oli 591. Rick 
Santorum luovutti ja hänen jäljiltään jää 202 valitsijamiestä valitsemaan uudelleen. Newt Gingrich 
on saanut 133 valitsijamiestä.

RON Paul on saanut 27 valitsijamiestä, joten paljon on kirittävää.

Olen seurannut Ron Paulin kampanjaan liittyviä blogeja, ja joka paikassa hän on saanut liikkeelle 
tuhatmäärin ihmisiä, joten tältä pohjalta on selvää kampanjan jatkuminen aivan loppuun sakka.

1144 on vaadittava valitsijamiesten määrä, jolloin voi todeta republikaanisen puolueen 
ehdokkuuden varmistuvan.

Oheisessa linkkilistassa on Al Jazeera English -kanavan katsaus Mitt Romneyn merkittävään 
tekijään, eli hänen kuulumistaan mormoniuskonnon laajimpaan haaraan, eli Myöhempien Aikojen 
Pyhien Jeesuksen Kristuksen Kirkko (The Church of Jesus Christ of Latter-day Saints).

Englanninkielinen Wikipedia-artikkeli on hyvä: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Latter_Day_Saint_movement

Artikkelin pohjalla on kartta erilaisten ryhmien synnystä, ja ylivoimaisesti suurimmassa ryhmässä 
on n. 14 miljoonaa jäsentä, eli n. 98 prosenttia kokonaisuudessaan.

Jostain syystä Al Jazeera English -kanavan dokumentti käyttää aikaa moniavioisuuden sallivan 
ryhmittymän esittelyyn. Tosiasiallisesti suurin ryhmittymä on luopunut moniavioisuudesta.

NO - kuitenkin......

MIKÄ on merkitys sillä, että Mitt Romney on mormoni tässä suurimmassa n. 14 miljoonan jäsenen 
ryhmittymässä???
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Lyhyesti voi todeta, että tietty osa erilaisten kristittyjen ryhmien jäsenistöstä pitää ns. 
mormonikirkkoa ns. kulttina, jolloin tietty osa erilaisten kristittyjen ryhmien jäsenistöstä ei tule ns. 
mormonia äänestämään.

Eli onko Barack Obaman ja Mitt Romneyn välillä erittäin tiukka kisa, jolloin jokainen ääni on 
todella tarpeen? Tällöin jokaisen kristityn ryhmän jäsenistön tai jäsenistön osan ääni Barack 
Obaman ja Mitt Romneyn välillä merkitsee hyvin paljon.

Toisaalta voi todeta, että mahdollisesti republikaanin voittaessa tulevat 2012 presidentinvaalit on 
jäljellä Barack Obaman harrastaman ulkopolitiikan perintö.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on, että Pakistanin parlamentti on pyytänyt lentolaitteilla tehtävien 
hyökkäysten lopettamista. Uutisessa on muutakin tietoa Pakistanin parlamentin kannanotoista.

Toinen mielenkiintoinen seikka on, että eri maissa on käynnissä sotilasvallankaappauksia tai laajoja 
sotilaallisia hankkeita.

Kirjoitushetkellä en tiedä, että onko sotilasvallankaappaus Guinea-Bissaussa todellinen uutinen vai 
erilaista propagandaa.

Mutta Yhdysvaltojen presidentti ilmeisesti perii maailmanpoliittisen tilanteen, jossa joissain maissa 
on ollut erilainen vallankaappaus ja/tai todellinen sisällissota.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Itse laskisin, että mahdollisesti uuden tai nykyisen presidentin jatkaessa on hallinnon joka 
tapauksessa tehtävä hyvin laaja katsaus erilaisten lentolaitteiden sotilaallisen käytön hyötyihin ja 
haittoihin.

Nyt kokemuksia lentolaitteiden käytöstä on niin monesta maasta, että varmasti on mahdollisuus 
tehdä laaja perusteltu katsaus lentolaitteiden hyödyllisyydestä tai haitallisuudesta.

Oletusarvoisesti oletan, että Yhdysvaltojen suunnalta tällaista perusteltua julkista katsausta 
lentolaitteiden hyödyllisyydestä tai haitallisuudesta kovin äkkiä ei tule.

SL 640.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

Eri vaiheiden jälkeen Mitt Romney oli republikaanien presidenttiehdokas vuoden 2012 vaaleissa. 
Mormonit taitavat olla salonkikelpoisia erilaisiin julkisiin tehtäviin ainakin Yhdysvalloissa, koska 
heidän keskuudestaan valittiin republikaanien presidenttiehdokas. Ron Paul ei päässyt ehdokkaaksi.

Merkinnän jälkeen on tullut selväksi sotien määrän lisääntyminen joissain maissa. Lisäksi 
miehittämättömiä lentolaitteita (drone) lentää aina vain erilaisilla sota-alueilla.

Kysymys: Kuinka moneen (sisällis)sotaan Yhdysvallat vielä tulee sekaantumaan?
Kysymys: Mitä ovat perusteet lentolaitteiden käytölle?
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SL 641. Vaatimaton kokeilu loppujen lopuksi!

SL 641.1. Merkintä 603: Perustulo ja rationaalisuusolettama

13. huhtikuuta 2012 
603: Perustulo ja rationaalisuusolettama

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_603

Ohessa on muutama linkki, jonka yhdistäväksi tekijäksi voi laittaa teknologian ajaman 
irrationaalisuuden.

Esim. ns. Sexting-ilmiö on teknologian mahdollistama irrationaalisuus. Sitä voi kysyä perustellusti, 
että miten rationaalista on laittaa itsestään alastonkuva tekstiviestinä eteenpäin.

Toisaalta internet on mahdollistanut ns. nettipornon, ja nettipornoa jaetaan mahdottomat määrät.

Mielenkiintoista on edelleen, että nuorten osalta on tarkan lukemisen taidot vähentyneet.

Tästä olen kirjoittanut aikaisemminkin: jatkossa maksetaan oikeaa palkkaa sellaisille ihmisille, 
jotka jaksavat lukea keskittyneesti tuntikausia erilaista aineistoa. Lisäksi palkkaa saavat sellaiset 
henkilöt, jotka jaksavat tuntikausien lukemisen jälkeen tuottaa tiiviin muistion, jonka vähemmän 
keskittyneet ihmiset pystyvät lukemaan.

Miten tämä liittyy nuoriin, perustuloon ja puolueuskollisuuteen?

Puolueiden osalta voi sanoa, että tarkka ja oikea perehtyminen erilaisiin politiikkavaihtoehtoihin 
vaatisi useamman tunnin lukemista ja osallistumista erilaisiin seminaareihin. Tylsä seminaari 
laajalla seminaariaineistoilla vaatii tuntikausien perehtymistä ja kyvykkyyttä kuunnella 
keskittyneesti erilaisia esitelmiä.

JOS kumpikaan ei ole nuorten arvostamaa, niin tietysti tulee ongelmia.

Tältä pohjalta voi sanoa, että perustulokeskustelu menee nykyisten puolueiden sisällä ja välillä, ja 
nuorten laaja osallistuminen perustulokeskusteluun voi olla kovan työn takana, koska tämä vaatisi 
nuorten karttamaa puoluetoimintaa.

Ohessa on TAMY:n järjestämän perustulokonferenssin uutislinkki.

TAMY on ilmoittautunut perustulon kannattajaksi, ja heidän edustajistonsa on hyväksynyt 
perustulopaperin vuonna 2011.

Tässä kohtaa voi sanoa, että perustulon toteuttamiseen on varmaan useita erilaisia vaihtoehtoja, ja 
erilaisten vaihtoehtojen kannatus vaihtelee puolueiden sisällä ja puolueiden välillä.
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OMA ajatus on, että mitään ei menetetä, jos tehdään hyvin laaja katsaus perustulon ajatukseen ja 
erilaisiin vaihtoehtoihin.

ON kuitenkin huomioitava, että perustulo toteutuessaan ajaisi ihmisistä esille uusia 
irrationaalisuuksia, ja perustulokaan ei tulisi suojaamaan ihmisiä irrationaalisuuksilta.

Tämän vuoksi mahdollisen selvityksen osana pitäisi pohtia erilaisia mahdollisia irrationaalisuuksia, 
jolloin edes osittain pystyttäisiin ennakoimaan erilaisia ongelmia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

JAA-jaa - itse en vielä julistaudu perustulon kannattajaksi tai vastustajaksi. En tiedä aiheesta 
tarpeeksi.

Ilmoittaudun laajan ja perusteellisen perustuloselvityksen kannattajaksi.

SL 641.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

Kirjoitushetkellä on tiedossa nykyisen hallituksen (Sipilä) tekemä yhden ryhmän perustulokokeilu. 
Itse olen arvostellut kokeilun vaatimattomuutta. Itse kannatin useamman ryhmän kokeilua, eli 
esimerkiksi 5-10 ryhmää olisi voinut olla lähtökohtana. Itse huomioin tässä kohtaa jälleen kerran 
rationaalisuusolettaman, joka vaikuttaa myös perustulon ajatuksiin. Käytännössä ihmiset eivät 
käyttäydy jokaisessa kohdassa ennalta arvatuilla tavoilla. Tämän vuoksi useampi ryhmä olisi ollut 
hyvä lähtökohta.

Väittämä: Nyt käynnissä oleva perustulokokeilu (vain yksi ryhmä) on hyvin 
vaatimaton kokeilu!
Väittämä: Myös perustulon suhteen vastaan tulee irrationaalisia tekijöitä, joita ei ole 
ennakoitu suunnitteluvaiheessa!

Loppujen lopuksi tulee vastaan tuo asioihin perehtymisen ongelma. Itse olen todennut tarpeen 
kouluttaa/opastaa politiikasta kiinnostuneita ilman puoluesidonnaisuuksia. Esimerkiksi uusille 
kunnan/kaupunginvaltuutetuille järjestettävä koulutus/opastus olisi hyvä olla avointa edes joiltain 
osin. Tällaiset avoimet tilaisuudet eivät oletettavasti saisi liikaa osanottajia valtuutettujen lisäksi.

Väittämä: On selvä tarve kouluttaa/opastaa politiikasta kiinnostuneita ilman 
puoluesidonnaisuuksia.

Itse olen todennut tarpeen yhteisölle (Yhteiset asiat ry), joka kouluttaisi ihmisiä politiikan eri 
aiheisiin ilman puoluesidonnaisuuksia. Poliittiset mielipidevaikuttajat voisivat käydä näissä 
tilaisuuksissa esittämässä omia näkemyksiään. Myös järjestöjen, kuntien, kaupunkien ja valtion 
edustajia voisi käydä esittämässä perustellut huomiot eri aiheista ilman puoluesidonnaisuuksia.

Kysymys: Olisiko mahdollista perustaa yhteisö, joka kouluttaisi ihmisiä politiikan eri 
aiheisiin ilman puoluesidonnaisuuksia?
Kysymys: Saisiko jokin yhteisö koottua vuosittain tarpeeksi ihmisiä koulutukseen, 
joka olisi ilman puoluetunnuksia ja avointa kaikille kiinnostuneille ihmisille?
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SL 642. Asioihin perehtymisestä jälleen kerran

SL 642.1. Merkintä 604: Kansalaisjärjestöjen asialista / mm. 
Ron Paul / XXV

15. huhtikuuta 2012
604: Kansalaisjärjestöjen asialista / mm. Ron Paul / XXV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_604

9/11 - kiva lyhenne....

9/11 on vakiintunut niin vahvana terminä, että joskus jopa Suomessa on puhuttu syyskuun 11. 
päivän tapahtumista, vaikka tietysti ne ovat 11. syyskuuta tapahtumat (11.9.2001).

Tietysti oikea standardinmukainen ilmoitustapa on 2001-09-11.

JUST-joo-ja-silleen........

Aikaa on kulunut sen verran, että 9/11 jälkeen olen katsonut www-sivujen kautta erilaisia 
dokumentteja, ja ohessa on Al Jazeera -kanavan englanninkielisten dokumenttien linkkejä.

TOTUUS on tietysti ensimmäinen uhri jokaisessa uudessa sodassa, ja jokainen osapuoli pyrkii 
saamaan oman propagandansa läpi mahdollisimman tehokkaasti.

Sitten vähitellen oikea totuus voi siivilöityä ajan kanssa, ja joku kanava tekee laajan dokumentin 
jonkun aikaisemman sodan erityispiirteisiin.

Mielenkiintoinen on RT:n laaja katsaus erilaisten kansalaisjärjestöjen (NGO) toimintaan esimerkiksi
LIBYAn sodan yhteydessä.

Tosiasiallisesti kansalaisjärjestötkään eivät ole puhtaita propagandasta, ja niilläkin on oma 
asialistansa, jotka luonnollisesti vaihtelevat järjestöstä toiseen.

NYT on mielenkiintoinen väite, että Yhdysvallat olisi kouluttanut MEK (Mujahedin-e-Chalk) 
-järjestön jäsenistöä. Tämä vaatii tietysti varmentamisen useammasta lähteestä.

CFR (Council on Foreign Relations) tarjoaa seuraavan arvion: 
Mujahadeen-e-Khalq (MEK) (aka People's Mujahedin of Iran or PMOI) 

http://www.cfr.org/iran/mujahadeen-e-khalq-mek-aka-peoples-mujahedin-iran-pmoi/p9158

Ohessa on linkki, jossa kerrotaan Ron Paulin vetäneen tuhatmäärin yleisöä eri tilaisuuksissa.
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Itseäni kiinnostaisi selvittää, että mitä mieltä Ron Paul on/olisi eri kansalaisjärjestöjen esittämien 
asialistojen yksityiskohtiin.

Esim. edellä mainittu MEK ajaa tiettyä asialistaa, jonka yksityiskohtainen purkaminen vaatisi oman 
aikansa.

Aikaisemmin olen osoittanut, että Mitt Romneyn kampanjan www-sivut tarjoavat 
yksityiskohtaisemman asialistan kuin Ron Paulin kampanja, eli Mitt Romneyn kampanjan www-
sivuilla on laajempi tekstiaineisto.

Eli tässä pitää ottaa rauhallisesti, ja mennä läpi rauhallisesti erilaisten kansalaisjärjestöjen asialistaa 
niiden tullessa esiin eri uutisissa.

Järjestelmällistä listausta kansalaisjärjestöjen asialistoista en ole vielä löytänyt.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Maailma on monimutkainen paikka, mutta me ihmiset rakastamme yksinkertaistuksia.

Lyhyesti voi todeta, että olen itsekin suhtautunut kansalaisjärjestöihin turhan luottavaisesti, ja nyt 
esim. LIBYAn kriisin yhteydessä voi osoittaa kansalaisjärjestöjen moninaiset asialistat.

ELI uutena seurantana pitää laittaa päälle kansalaisjärjestöjen asialistojen tarkempi erittely, koska 
yksittäinen kansalaisjärjestö voi ajaa monimutkaista asialistaa.

SL 642.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

Esterling (2007) on tullut vastaan. Esterling (2007) perusteella voi erotella politiikan ”työhevoset” 
ja ”näyttelyhevoset”. Esterling (2007) pohtii ääneen erilaisten sidosryhmien kampanja-avustusten 
vaikutusta poliitikon toimintaan. Politiikoissakin on eroja, ja suuri osa heistä keskittyy mielellään 
asiaprosesseihin, eli he ovat politiikan työhevosia.

Kysymys: Miten jonkin sidosryhmän kampanja-avustus vaikuttaa oikeasti yksittäisen 
ehdokkaan perehtymiseen erilaisiin asioihin?

Esterling (2007) ehdottaa pohdittavaksi kampanja-avustuksen vaikutusta asioihin perehtymisen 
kannalta. Rahoitus voi vaikuttaa myönteisesti asioihin perehtymiseen monelta kannalta.

Kysymys: Ketkä poliitikoista jaksavat käydä läpi suuren määrän eri sidosryhmien 
jättämiä lausuntoja?

Suomen olosuhteisiin sovellettuna täytyy todeta, että Suomessa kampanjat eivät ole yhtä kalliita 
verrattuna Yhdysvaltojen vaaleihin. Suomessa on edelleenkin vähemmän kansalaisia kuin monessa 
Yhdysvaltojen osavaltiossa. Eli Suomessa pärjätään pienemmällä rahoituksella.

Kysymys: Miten erilaiset kampanja-avustukset vaikuttavat Suomessa ennen vaaleja ja 
vaalien jälkeen?
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SL 643. Selainten (www) värimaailmasta jotain

SL 643.1. Merkintä 605: Selainvertailu / Maxthon (iv) vs. Opera /
OSA 5

15. huhtikuuta 2012 
605: Selainvertailu / Maxthon (iv) vs. Opera / OSA 5

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_605

Tähän voi todeta yhden mielenkiintoisen ominaisuuden kaikista selaimista.

Jokainen selainvalmistaja laittaa ohjelman käynnistyksen yhteyteen toiminnon, joka joko asettaa 
selaimen hetimmiten oletusselaimeksi tai sitten kysyy epämääräisesti, että haluatko selaimen 
asettuvan oletusselaimeksi.

Tässä pari esimerkki - Maxthon ja Opera.....

Maxthon:

Päivitys 3.11.2012 - kuva 26 on linkitetty erikseen 
Kuva 26 tässä linkissä.

Opera - osa 1:

Päivitys 3.11.2012 - kuva 27 on linkitetty erikseen 
Kuva 27 tässä linkissä.

Opera - osa 2:

Päivitys 3.11.2012 - kuva 28 on linkitetty erikseen 
Kuva 28 tässä linkissä.

Eli kummassakin tapauksessa pitää mennä asetuksissa aika syvälle, jotta haluaa oletusselaimen 
asetuksiin vaikuttaa.

VAALEAN SININEN vai TUMMAN SININEN ?????????

Tässä voi palauttaa mieliin, että eri väreillä on omia merkityksiään, ja monessa teknoyrityksessä ja 
teknoratkaisussa värinä on sininen.
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Sitten esim. henkiseen työhön voimakkaammin liittyvät asiat ovat vihreitä, josta hyvänä 
esimerkkinä on tietysti LibreOffice-ohjelmistojen logojen yms. muuttuminen enemmän vihreäksi 
LibreOffice-yhteisön hylätessä OpenOffice-yhteisö.

Kannattaa katsoa seuraavat: 
http://www.openoffice.org/
http://www.libreoffice.org/

15.4.2012 tilanteessa LibreOffice on täynnä vihreää tekstiä, ja teksti "LIBRE" on logossa täysin 
vihreällä.

Vastaavasti 15.4.2012 tilanteessa OpenOffice on täynnä sinistä tekstiä, ja teksti "OPEN" on logossa 
täysin sinisenä.

ELI LibreOffice ei ole enää pelkästään insinöörien (sininen) hanke, vaan LibreOffice pyrkii 
ottamaan käyttäjien henkiset ponnistukset (vihreää) laadittaessa erilaisia asiakirjoja.

OpenOffice on täysin sekavassa paikassa ollessaan Apache Foundation -yhteisön aliprojekti, koska 
Apachen logo täynnä erilaisia värejä - mustaa, punaista, sinistä, keltaista, jne.

Lukemalla Apache Foundation -yhteisön Wikipedia-artikkelia selviää logon sekavuus hyvin 
selvästi: http://en.wikipedia.org/wiki/Apache_Foundation

Apachen KOKO idea on olla sekava joukko erilaisia hankkeita säätiön lainopillisella rakenteella 
suojattuna, jolloin tietystikin logossa pitää ole kaikki mahdolliset värit.

KUTEN aikaisemmin todettua, olen yhden asian säätiöiden kannattaja, jolloin kukin säätiö voi 
asemoida omalla logollaan omat värinsä itsensä puhtaaksi insinööriorganisaatioksi tai joksikin 
muuksi organisaatioksi.

Tämän vuoksi voimme laittaa tähän Maxthonin ja Operan yläpalkkien värit.

Opera:

Päivitys 3.11.2012 - kuva 29 on linkitetty erikseen 
Kuva 29 tässä linkissä.

Maxthon:

Päivitys 3.11.2012 - kuva 30 on linkitetty erikseen 
Kuva 30 tässä linkissä.

Kuten näkyy, niin Opera-selaimessa on sininen yläpalkki, mutta logo on hyvin punainen.

Ja taas Maxthon tarjoaa vaaleansinisen yläpalkin ja logokin on suhteellisen sininen.

15.4.2012 tilanteessa Maxthon taistelee www-sivuillaan sinisen ja vaaleansinisen välillä:
http://www.maxthon.com/
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Ylimmäinen ja alimmainen palkki www-sivuilla on syvän sininen, joten insinöörihanke on 
kysymyksessä, mutta välissä on kuitenkin vaaleansinistä ja keltaista.

ELI Maxthon yrittää pyristellä pois pelkästä insinöörien hankkeesta - yritämme ymmärtää ihmisiä.

Ja taas vastaavasti 15.4.2012 tilanteessa OPERA-selaimen www-sivuilla vallitsevina väreinä ovat 
punainen ja musta: http://www.opera.com/

ELI Opera pyrkii olemaan jotain muuta kuin pelkkä insinöörien hanke ja yrittää aivan jotain muuta 
jo värimaailmansa puolesta. Tämä näkyy hyvin Opera-selaimen väreissä eri selaimen osilla.

Opera:

Päivitys 3.11.2012 - kuva 31 on linkitetty erikseen 
Kuva 31 tässä linkissä.

Kuten näkyy, niin samassa näkymässä punaista, sinistä ja harmaata.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Erilaisia selaimia kehittävistä yhteisöistä kannattaa tarkistaa seuraavat asiat:

* selaimen logon värimaailma
* selaimessa itsessään valitut värit
* selainta kehittävän yhteisön www-sivujen värimaailma
* eri osa-alueiden värimaailma selainta kehittävän yhteisön www-sivuilla.

ELi esim. Opera-selainta kehittävän yhteisön foorumin etusivulla punainen sydän: 
http://my.opera.com/community/forums/

Taas Opera-foorumilla syvemmälllä on punaista ja sinistä: 
http://my.opera.com/community/forums/forum.dml?id=35

Taas Maxthon-foorumi on sekava värikokoelma: http://forum.maxthon.com/

Eli Maxthon oikeasti joutuu kohtaamaan hyvin laajan joukon käyttäjiä (useita eri värejä).

SL 643.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

Itse olen ollut Opera-selaimen käyttäjä vuosikausia. Tietysti nykytilanteessa tiedämme, että Opera-
selaimen ratkaisu ei ole enää Presto, koska Opera-selain perustuu nykyisin Blink-ratkaisuun. 
Loppujen lopuksi selainvertailun voitti Comodo Dragon.

Kysymys: Onko Blink ratkaisuna hyvä pitkällä aikavälillä?
Kysymys: Millaisia ongelmia Blink ratkaisuna aiheuttaa Opera-selaimen käytölle?
Kysymys: Mitä erilaisten selaimien värimaailmat kertovat selaimen kehityksestä?

Tarkoitus selainvertailulla oli antaa erilaisille selaimille mahdollisuus osoittaa paremmuutensa.
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SL 644. Selainseuranta jatkuu

SL 644.1. Merkintä 606: Selainvertailu / Avant (i) vs. Opera / 
OSA 6

15. huhtikuuta 2012 
606: Selainvertailu / Avant (i) vs. Opera / OSA 6

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_606

Selainvertailu siirtyy nyt pääasiallisesti Avant-nimiseen selaimeen, ja Maxthon-vertailu jatkuu 
taustalla mahdollisten uusien ilmiöiden/ajatusten ilmoittaessa itsestään.

Tässä kohtaa voi kiinnittää huomiota myös Avant-selaimen värimaailmaan.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 23 on linkitetty erikseen 
Kuva 23 tässä linkissä.

Kuten näkyy, niin sinisen useita eri sävyjä, mutta hieman muitakin värejä.

Mielenkiintoinen on tuo vihreä nuoli, joka kertoo siis käyttäjän omista aikomuksistaan. Lisäksi on 
mielenkiintoinen kotisivun kuvakkeen vihreä ovi - tervetuloa vaalensiniseen uskovan yhteisön 
taloon.

Kannattaa mennä taas selainta kehittävän yhteisön www-sivuille.: 
http://www.avantforce.com/

Hyvin on etusivulla vaaleansinistä tässä vaiheessa (15.4.2012).

Taas toisaalta foorumi on harmaan eri sävyillä, mutta toisaalta Donate-nappula on punainen 
sydän...... 

http://forum.avantbrowser.com/

Mutta LOGIN-nappula on sininen, joten tämän merkitystä voi pohdiskella syvemminkin....

Noin pikakatsauksella voi todeta, että Avant tarjoaa hyvin laajat asetusmahdollisuudet.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 24 on linkitetty erikseen 
Kuva 24 tässä linkissä.
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Pelkästään välilehtien käsittelyyn on joukko erilaisia mahdollisuuksia.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 25 on linkitetty erikseen 
Kuva 25 tässä linkissä.

Jälleen kerran oletusselaimeen liittyvät asetukset pitää kaivaa asetuksista aika syvältä, mutta 
löytyvät tietysti järjestelmällisen kaivamisen jälkeen.

LYHYESTI: Avant on seuraava testattava selain, ja jatkossa voi epäsäännöllisen säännöllisesti tulla 
päiväkirjamerkintöjä Avant-selaimeen liittyen.

SL 644.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että Maxthon ei voittanut vaihtoehtoselainten selainvertailua. 
Selainvertailun voitti Comodo Dragon.

Kerraten voi todeta, että tarkoitus vaihtoehtoselainten selainvertailulla oli/on antaa erilaisille 
selaimille mahdollisuus osoittaa paremmuutensa. Tässä kohtaa ei ole muuta lisättävää.

Väittämä: Erilaisille vaihtoehtoselaimille pitää antaa mahdollisuus osoittaa 
paremmuutensa.
Väittämä: Selaimissa on oikeasti eroja ominaisuuksien suhteen.

Itse olen pitänyt linjana käyttää erilaisia yhden käyttötarkoituksen sovelluksia, vrt. uutissyötteiden 
lukijat (erityisesti RSS). Eli yksi valittu yhden käyttötarkoituksen ohjelma hoitaa vain tietyt tehtävät
paremmin verrattuna moneen käyttötarkoituksen ohjelmaan – vrt. selainten käyttö uutissyötteiden 
lukemiseen (erityisesti RSS).

Väittämä: Yhden käyttötarkoituksen ohjelmalla ja monen käyttötarkoituksen 
ohjelmalla on omat hyvät ja huonot puolensa.
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SL 645. Ääripäät eri vaihtoehdoille

SL 645.1. Merkintä 607: Vallan kahvojen vääntämistä / 
Kuntauudistus (ix)

17. huhtikuuta 2012 
607: Vallan kahvojen vääntämistä / Kuntauudistus (ix)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_607

Valta on mielenkiintoinen ilmiö.

Suomi on jonkinlainen demokratia, jolloin osa vallasta tulee käyttöön kansanedustuslaitoksen 
kautta.

Tietysti esim. yksityisellä sektorilla on paljon valtaa, ja taas toisaalta yksityisen sektorin verotus on 
merkittävä valtatekijä.

Findikaattori-palvelun muutamasta tilastoseurannasta on ohessa muutama linkki.

Sitä voi pohtia, että osa vallankäytöstä on seurannaista erilaisiin väestömuutoksiin, ja jokaisella 
poliittisella ryhmällä on oma ajatuksensa näiden seurannaista hoitamiseen.

Tunnetulla tavalla suomessa on käynnissä Kuntauudistus-hanke, tosin edellisellä hallituksella oli 
joku PARAS-hanke. Nykyinen hallitus aikoo liittää oheen vielä terveydenhuollon uudistusta.

Toisaalta verotusta on kiristetty ja toisaalta erilaisiin EU-tason vakuuksiin liittyy suuria summia 
rahaa - oivaa ainesta välikysymyksille.

Toisaalta on mielenkiintoinen uutinen, että Britanniassa olisi konservatiivien kannatus laskenut 
merkittävästi ja työväenpuolue olisi nostamassa kannatustaan.

Ja taas pitkän ajan kehittämisohjelmat ovat ongelmallisia demokratiassa, koska esimerkkinä oleva 
sähköverkko vaatii hyvin pitkäaikaisia toimenpiteitä, ja sähköverkko voi olla ongelmaton 
useamman vaalikauden, jolloin sähköverkon oikea pettäminen tulee kunnolla vastaan yhdellä 
vaalikaudella.

EN TIETYSTIKÄÄN vastusta demokratiaa, mutta demokratia päätöksentekojärjestelmänä ei ole 
suojattu irrationaalisuudelta. Diktatuuri kärsii omista ongelmistaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mikä kaikki yhdistää edellä olevan ja oheiset linkit yhteen???
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Yhdistävä tekijä on, että päästyään vallan kahvoihin jokainen valtapuolue ei voi vastustaa kiusausta 
kääntää vallan kahvoja oikein reilusti.

Esim. Suomen kuntauudistushankkeet (edellinen ja nykyinen) ovat rajua vääntöä, ja 
kunnallissektori joutui virittelemään hallintoaan uudelleen.

Tosiasiallisesti kunnallissektori tarvitsisi pitkän ajan kehittämissuunnitelman, ja jokainen alue/kunta
voisi itse viritellä tämä pitkän ajan kehittämissuunnitelman.

Joillain alueilla kehittäminen vaatisi välittömiä kuntaliitoksia aivan varmasti. Taas toisilla alueilla 
pitäisi ehkä pohtia asiaa oikein urakalla, ja kuntaliitokset eivät välttämättä olisi ykkösratkaisu.

Nykyhallitus on valinnut "Vahvojen peruskuntien" ratkaisut pohjaratkaisuiksi. Toisaalta "Tarkasti 
suunniteltu valtionosuusuudistus" voisi olla toisenlainen pohjaratkaisu. Ja toisaalta "Valtion ja 
kuntien työnjaon perusteltu uudistus" voisi olla yksi ratkaisu.

Tosiasiassa pitäisi käyttää kaikkien noiden kolmen perusratkaisujen yhdistelmiä.

Kunnan ja valtion työnjaon uudelleensuunnittelu vaatisi laajan seminaari- ja lausuntokierroksen, 
jonka osaksi pitäisi laittaa "Terveydenhuollon ratkaisemattoman työnjaon ongelman" 
uudistusratkaisu.

"Vahvojen peruskuntien" tie voi nousta pystyy, jos esimerkiksi yhdessä vaiheessa ehdotettu Suur-
Seinäjoki ajautuu kriisikunnaksi (entinen Seinäjoki+Peräseinäjoki+Nurmo+Ylistaro ja uutena osana
esim. Jalasjärvi+Ilmajoki+Kuortane+Lapua).

Mitä sitten tehdään, jos "Vahvaksi peruskunnaksi" ehdotettu Suur-Seinäjoki ajautuukin 
kriisikunnaksi? Tätä on täysin mahdoton ennustaa vuoden 2012 tilanteessa, jos ehdotettu Suur-
Seinäjoki aloittaa esim. 2015, ja tämän jälkeen kokeillaan uutta "Vahvaa peruskuntaa".

JAA-a. Uutena seurantakohteena voisi olla perehtyminen tarkemmin eri vaihtoehtoihin:

* vahvan peruskunnan ehdotukset
* valtionosuusuudistuksen ehdotukset
* valtion ja kunnan työnjaon uudistamisen ehdotukset
* itsenäisten kuntien välisen yhteistyön uudistamisen ehdotukset.

Mutta varmaa on, että Britannian esimerkin mukaisesti jokainen valtapuolue on aina vaalien 
armoilla, ja suurinkin puolue voi kärsiä kovia vaalitappioita.

Vaalien lopullista tulosta on taas mahdoton ennustaa - mikä taas johtaa uuteen hallintovääntöön.

SL 645.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017
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Nykyinen hallitus (Sipilä) pyrkii tällä vaalikaudella (2015-2019 Eduskunta) viemään läpi uuden 33 
maakunta- ja SOTE-uudistuksen. Nykyistä vaalikautta on vielä jäljellä, joten jokin osa 
uudistuksesta voidaan ehkä viedä  läpi, jos nykyinen hallitus (Sipilä) vain pysyy yhtenäisenä.

Tietysti on täysin selvää, että nykyinen oppositio vastustaa joitain osia tehtävästä uudistuksesta. 

Yksi ehdotus on tietysti ollut parlamentaarisen työryhmän käyttö maakunta- ja SOTE-uudistuksen 
läpiviennissä. Oman arvion mukaan tällainen parlamentaarisen työryhmän ehdotus esitetään 
riitaisten hankkeiden yhteydessä. Oman havainnon mukaan eduskuntavaalien jälkeen kaikki valitut 
kansanedustajat eivät ole sitoutuneet aikaisemmin toimineiden parlamentaarisen työryhmien 
suosituksiin.

Väittämä: Uudet valitut kansanedustajat eivät ole sitoutuneet edellisen vaalikauden 
aikana toimineiden parlamentaaristen seurantaryhmien työhön.
Väittämä: Tietyt parlamentaariset seurantaryhmät pitää perustaa aina uudelleen 
uuden vaalikauden alussa.

Eli parlamentaariset seurantaryhmät pitää perustaa aina uudelleen uuden vaalikauden alkaessa. 
Tämä linja on valittu mm. ulko- ja turvallisuusasioiden suhteen, jolloin jokaisen vaalikauden alussa 
nimitetään parlamentaarisen seurantaryhmä ulko- ja turvallisuusasioiden seurantaan. Sitten 
julkaistaan kaikenlaisia selontekoja ulko- ja turvallisuusasioista.

Tähän voi todeta erilaisia esitettyjä vaihtoehtoja:

* vahvan peruskunnan ehdotukset
* valtionosuusuudistuksen ehdotukset
* valtion ja kunnan työnjaon uudistamisen ehdotukset
* itsenäisten kuntien välisen yhteistyön uudistamisen ehdotukset
* (uuden) maakuntahallinnon rakentaminen.

Käytännössä jokaisessa vaihtoehdossa on tietysti paljon erilaisia alavaihtoehtoja.

Väittämä: Seuraava hallitus (nykyisen Sipilän hallituksen jälkeen) voi lähteä tekemään
uusia uudistuksia maakunta- ja SOTE-asioiden suhteen.
Väittämä: Vallan kahvoihin päästyään uusi hallitus (nykyisen Sipilän hallituksen 
jälkeen) melko varmasti aloittaa uusia uudistuksia esimerkiksi maakunta- ja SOTE-
asioiden suhteen.

Kysymys: Mitä osia seuraava hallitus (Sipilän hallituksen jälkeen) muuttaa maakunta-
ja SOTE-asioiden suhteen?
Kysymys: Tehdäänkö mistään SOTE-asioiden uudistuksista pitkäaikaisseurantaa?
Kysymys: Miten hyvin tavalliset kansalaiset ovat lukeneet läpi nykyisen SOTE- ja 
maakuntauudistuksen asiakirjoja?

Oman arvion mukaan ideologiat vaikuttavat paljonkin, jolloin jokaisen vaalikauden (Eduskunta) 
alussa alkaa uusi SOTE-asioiden uudistus ilman edellisen SOTE-uudistuksen pitkäaikaisseurantaa. 
Koska lakitekstiä on paljon luettavaksi, niin tätä ei ehkä ole osattu viestittää oikein kaikille 
kansalaisille. Oman arvion mukaan nykyinen keskustelu nykyisestä SOTE- ja maakunta-
uudistuksesta perustuu enemmän mielikuviin kuin luettuihin teksteihin.

33 http://alueuudistus.fi  
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SL 646. Mihin kannattaa muuttaa?

SL 646.1. Merkintä 608: Käppyröitä / Suur-Seinäjoki? / 
Kuntauudistus (x)

17. huhtikuuta 2012 
608: Käppyröitä / Suur-Seinäjoki? / Kuntauudistus (x)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_608

En voinut vastustaa kiusausta, ja ryhdyin laatimaan käppyröitä koskien yhtä ehdotusta Suur-
Seinäjoesta, eli esim. Ilmajoki, Jalasjärvi, Kuortane, Lapua ja Seinäjoki yhteensä.

Jälleen kerrran Tilastokeskuksen PX-Web-tietokannat käsittelyyn: 
http://pxweb2.stat.fi/database/StatFin/vrm/vaenn/vaenn_fi.asp
==> Väestöennuste 2009 iän ja sukupuolen mukaan alueittain 2009-2040

EXCEL-tiedotostojen avautumisessa pitää olla kärsivällinen, tehty LibreOffice Calc-ohjelmalla.

Tiedosto 1: Kaikki kunnat vuosina 2008-2040.

Tiedosto 1 sisältää ennusteet vuosista 2008-2040 - kaikki tieto.

Tiedosto 2: Vuodet 2010, 2020, 2030 ja 2040: Eri kuntien käppyrät

Tiedosto 2 sisältää eri kuntien väestökäyrät vuosina 2010, 2020, 2030 ja 2040. Tästä pystyy 
katsomaan läpi eri kuntien väestökäyrän kehittymisen, eli joissain kunnissa suurien ikäluokkien 
siirtyminen eteenpäin väestökäyrällä näkyy hyvin.

Tiedosto 3: Yhden Suur-Seinäjoki-mallin käppyrät 2010, 2020, 2030 ja 2040

Tiedosto 3 osoittaa, että miltä näyttävät väestökäyrät yhdessä Suur-Seinäjoki-mallissa (esim. 
Ilmajoki, Jalasjärvi, Kuortane, Lapua ja Seinäjoki yhteensä.) Eli kaikkien kuntien käppyrät yhteensä
yhdessä.

Eli tiedosto 3 osoittaa, että esimerkinomaisessa Suur-Seinäjoki-kunnassa väestökäyrät tasaantuvat, 
ja väestökäyrä on lähempänä yleisempää väestökäyrää.

Tähän voi vielä laittaa väestön ja väestöllisen huoltosuhteen kunnittain vuosina 2010, 2020, 2030 ja 
2040.

ELI Seinäjoen, Lapuan ja Ilmajoen alueet kasvaisivat, ja vastaavasti Jalasjärven ja Kuortaneen 
alueet eivät kasvaisi.
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2010 2020 2030 2040

ILMAJOKI 11803 / 58,0 12530 / 72,3 13140 / 79,6 13503 / 78,9

JALASJÄRVI 8201 / 60,4 7718 / 80,8 7479 / 94,4 7286 / 91,4

KUORTANE 3949 / 70,0 3736 / 90,0 3614 / 94,3 3538 / 91,0

LAPUA 14319 / 61,8 14763 / 75,1 15095 / 80,5 15295 / 80,7

SEINÄJOKI 57707 / 51,0 64310 / 4,9 69151 / 71,1 72279 / 71,1

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä käsitelty ehdotus yhdessä Suur-Seinäjoki-mallista osoittaa, että uuden uudistetun kunnan eri 
osissa tapahtuisi hyvin erilaisia asioita.

Käytännössä toisaalla pitäisi lakkauttaa kouluja ja toisaalla perustaa kouluja - sama asia varmaan 
päiväkotien kanssa.

Lisäksi Keskus-Seinäjoen erittäin nopea kasvu asettaisi omat haasteensa, koska päiväkotien ja 
koulujen määrittävät kulloinkin voimassa olevat määräykset luokkakoolle. Onko luokkakoko 
enintään 24 oppilasta esim. tietyllä luokka-asteella???

Jaa-a.

Jalasjärvi ja Kuortane jäisivät melkoisen pieniksi osaksi kymmenien tuhansien asukkaiden 
kunnassa, vaikka pinta-alallisesti tilanne olisikin toinen.

Varsinaisesti tässä ei ollut nyt mitään uutta - sama käppyröiden piirtämisen harjoitus tehtiin 
useammalle kunnalle, vrt. aikaisempi harjoitus vain Jalasjärven kohdalla.

JAA-a. Nyt voisi pohtia eri vaihtoehtoja huomioiden nuo käppyrät:
* vahvan peruskunnan ehdotukset
* valtionosuusuudistuksen ehdotukset
* valtion ja kunnan työnjaon uudistamisen ehdotukset
* itsenäisten kuntien välisen yhteistyön uudistamisen ehdotukset.

SL 646.2. Uudelleenarviointia / 29.12.2017

Tunnetulla tavalla Seinäjoki on eniten kasvava kaupunki Etelä-Pohjanmaalla. Lisäksi Ilmajoki ja 
Lapua kasvattavat ennusteiden mukaan väkilukuaan. Varmaankin voi turvallisesti olettaa, että miten
tahansa tehty kuntauudistus tai SOTE-uudistus ei vähennä eri asioiden keskittymistä Seinäjoelle.

Väittämä: Väestön keskittyminen maakuntakeskuksiin ei varmaan tule pysähtymään.
Väittämä: Miten tahansa tehty kuntauudistus tai SOTE-uudistus ei vähennä väestön 
keskittymistä joihinkin maakuntakeskuksiin.
Väittämä: Varmaankin osa kunnista kohtaa jatkossa erilaisia ongelmia 
terveydenhuollon kustannuksissa, jolloin on tehtävä kuntaliitoksia TAI 
terveydenhuollon siirtäminen esimerkiksi maakunnalliselle toimijalle.
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SL 647. Vaihtoehtokanavat ja kriittisyys 
vaihtoehtokanavien suhteen

SL 647.1. Merkintä 609: Velka Vastaan Varallisuuden 
Väheneminen

20. huhtikuuta 2012 
609: Velka Vastaan Varallisuuden Väheneminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_609

Oheisen linkkikokoelman yksi yhdistävä tekijä on valtioiden ja yksityisten velkaantumisen hurja 
määrä.

Edelleenkin kaikesta huolimatta Yhdysvallat on pitänyt budjetissaan hyvää huolta puolustukseen 
suunnattavista varoista - mitään vähenemisen merkkejä ei ole.

Vastaavasti Euroopan puolella valtiot ovat vähentäneet myös puolustuksen määrärahoja.

Tuotekehitys puolustusteollisuudessa jatkuu edelleen - esimerkkinä erilaiset robotit.

IRANin ydinneuvotteluiden yksityiskohdat vaatisivat ihan oman seurantansa.

Toisaalta IRANin puolelta esitettiin lyhyt pläjäys yhdestä organisaatiosta, joka on osa heidän 
monimutkaista lainsäädäntöjärjestystä - Iranian Expediency Council, merkinnnässä 166 on linkki 
monimutkaiseen valtakaavioon.

Toisaalta oli mielenkiintoista, että PRESS TV on järjestänyt toimittajakuntaa myös Venäjälle, ja 
yhdessä pätkässä esiintyy ilmeisesti aito syntyperäinen venäläinen naistoimittaja - huivi päässä 
tietenkin.

Mielenkiintoista on, että meikäläinenkin seuraa näitä vaihtoehtokanavia, siis Al Jazeera, RT ja Press
TV. Muuttavatko tällaiset internet-verkoissa toimivat vaihtoehtokanavat journalismin valtavirtaa 
kuinka paljon?

Yhdysvallat ja Kiina - millainen suhde näille kehittyy? - tästä on Gallup-kysely. Toisaalta ja 
toisaalta - hyvä ystävä vai tarkasti vahdittava liittolainen?

Lisäksi on pari uutista liittyen Yhdysvaltojen opiskelijoiden aivan hurjiin opintolainamääriin sekä 
voittoa tuottavien yliopistojen toimintamalleihin.

Onko opintolainapommi seuraava taloudellinen järkytys?
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Kaikki kiertyy taas Yhdysvaltojen presidentinvaaleihin, ja Gallup on aloittanut päivittäisen 
seurannan presidentinvaaleihin liittyen.

Toisaalta on pari linkkiä erilaisiin myytteihin, joita jotkut toimijat mielellään ajavat eteenpäin tai 
jättävät mieluusti kertomatta myytin vääristä tosiasioista.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Vaihtoehtokanavia voi ajaa ristiin - esim. RT kertoo enemmän eri asioista kuin Press TV - ja 
päinvastoin.

RT on enemmän länsimainen, koska heidän pätkänsä ovat monesti n. viiden minuutin mittaisia. Taas
Al Jazeera ja Press TV vaativat kärsivällisyyttä, koska heidän pätkänsä ovat paljon pitempiä jo 
lähtökohtaisesti.

Jokainen maa maailmassa on oma erityinen ja monimutkainen kokonaisuutensa, esim. IRANin 
monimutkainen lainsäädäntöjärjestys.

Tästä seurannaisena samat sanat tarkoittavat eri asioita eri maissa - termit esim. "Kommunisti" tai 
"Sosialisti" tarkoittavat aivan varmasti eri asiaa Yhdysvalloissa ja Venäjällä.

Tästä voisi tehdä jälleen kerran uuden seurantakohteen - eri maissa käytettävien samojen sanojen 
erilaisten merkitysten kirjaaminen ja vertailu.

Toinen uusi seurantakohde voisi olla erilaisten myyttien laajempi vertailu.

SL 647.2. Uudelleenarviointia / 29.12.2017

Kysymys: Onko Yhdysvaltojen puolustusbudjetin kasvulle mitään rajaa?
Kysymys: Mitä ovat erilaisten vaihtoehtokanavien oikeat vaihtoehdot?
Kysymys: Mikä on erilaisten vaihtoehtokanavien oikea vaikutus?

Erilaisten vaihtoehtokanavien seuranta on ollut hyvin vaihtelevaa. Kirjoitushetkellä voi todeta, että 
en ole katsonut vaihtoehtokanavien ohjelmia pitkään aikaan. Toisaalta seuraan tietysti kotimaisia 
tiedotusvälineitä, vaikkakin katson hyvin vähän kotimaisia uutisvideoita.

Väittämä: Erilaisia vaihtoehtokanavia voi katsoa ristiin, jolloin eri maista kerrotaan 
eri asioita tiedotusvälineestä riippuen.
Väittämä: Jokaisen vaihtoehtokanavan suhteen kannattaa olla tietysti hyvin kriittinen.

Yksi mielenkiintoinen tapaus oli RT:n tekemä haastattelu Yhdysvaltojen vihreän puolueen 
puheenjohtajan kanssa. Tietysti kysymys on selvä: oliko Yhdysvaltojen vihreän puolueen 
puheenjohtajan haastattelu propagandaa?

Kysymys: Ovatko vaihtoehtoiset tiedotusvälineet propagandan levittäjiä vai oikeasti 
eri asioista kertovia tiedotusvälineitä verrattuna valtavirran tiedotusvälineisiin?
Kysymys: Millaisia mielipidevaikuttajia vaihtoehtokanavissa haastatellaan?
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SL 648. Selainvertailun jatkumisesta ja määräävästä 
markkinaosuudesta

SL 648.1. Merkintä 610: Selainvertailu / Avant (ii) vs. Opera / 
OSA 7

20. huhtikuuta 2012
610: Selainvertailu / Avant (ii) vs. Opera / OSA 7

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_610

Avant-selaimen vertailu päättyi melko lyhyeen - kaikenlaisia kankeuksia esiintyi ja lopulta totesin 
Avant-selaimen olevan sopimaton tuotantokäyttöön.

Kuten kuvasta näkyy, niin asetuksia on mahdollista muuttaa moneen suuntaan.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 20 on linkitetty erikseen 
Kuva 20 tässä linkissä.

Toisaalta on taas niin, että yläpalkki ei ole sininen - harmaa on tälläkin kertaa valinta.

Avant-selaimen erikoisuus on yläpalkissa olevat monenlaiset valintamahdollisuudet ikkunoiden ja 
välilehtien käsittelyyn.

Suljetko yhden ikkunan vai kaikki ikkunat? Piilotatko selaimen sen sulkeutumatta?

Päivitys 3.11.2012 - kuva 21 on linkitetty erikseen 
Kuva 21 tässä linkissä.

Mielenkiintoinen on kuitenkin Avant-selaimen historiatietojen käsittely, josta ohessa taas kuva.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 22 on linkitetty erikseen 
Kuva 22 tässä linkissä.

Kuten näkyy, niin historia-asetukset voi määrittää ainoastaan päiväkohtaiseksi - ei muuta. 
Mielenkiintoinen juttu monien muiden asetusten ollessa todella hienostuneita.

Mikä sitten oli Avant-selaimen hylkäämisen perustekijä?

Avant-selaimen jostain ominaisuudesta johtui, että selain ei avannut kaikkia sivuja, vaikka 
esimerkiksi Maxthon avasti saman sivun. ELI tyhjiä sivuja sivuista, joiden pitäisi olla puhdasta ja 
yksinkertaista HTML-aineistoa.
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Vähitellen tyhjien sivujen esiintyminen alkoi rasittaa, koska eihän tavoite ole, että pitäisi 
lähtökohtaisesti käyttää kahta selainta uutisten lukuun.

Sitten Avant ei salli siirtää välilehtiä toistensa ohi/yli, mikä on ollut perusominaisuus selaimissa jo 
pitkään. Erittäin tarvittava perusominaisuus siis puuttuu.

Sitten yksi rasittava ominaisuus oli, että uudelleenladatessa sama kohta ei pysynyt ruudulla - 
esimerkiksi näitä kotisivuja tehdessä painaa uudelleenlatauksen useamman kerran - tällöin on 
tärkeää, että selain kohdistuu samaan kohtaan, vaikka painaisi uudelleenvalintaa. Avant hyppi ja 
pomppi, mikä ei ole hyväksyttävää.

Näin ollen tuomio on aika selvä - Avant ei ole vielä valmis tuotantokäyttöön, ja huomattavia 
parannuksia on vielä tehtävä.

SL 648.2. Uudelleenarviointia / 29.12.2017

Kirjoitushetkellä on selvää, että Comodo Dragon on ollut vaihtoehtoselain, jota olen käyttänyt 
paljon. Muut vaihtoehtoselaimet eivät ole oikein jääneet käyttöön selainvertailun jälkeen.

Kysymys: Mikä uusi vaihtoehtoselain voisi nousta merkittävään asemaan?

Tietysti kirjoitushetkellä on selvää, että Googlen kehittämä Chrome-selain on saanut valtavasti 
markkinaosuutta. Googlella on merkittävä asema internet-maailmassa, joten Google on voinut 
puskea oman selaimensa markkinointia eri suunnista.

Kysymys: Kuinka laajaksi Chrome-selaimen markkinaosuus voi nousta?
Kysymys: Mitä seurauksia on Chrome-selaimen määräävällä markkinaosuudella?

Tästä palautuu mieliin aikanaan käyty vääntö Internet Explorer -selaimen kanssa. Aikanaan Internet
Explorer -selaimella oli hyvin määräävä markkina-asema, ja Microsoft saattoi aikanaan määrätä 
internetin kehitystä eri tavoilla. Vuosien jälkeen voi todeta, että selainten markkinat ovat muuttuneet
todella rajusti verrattuna Internet Explorer -selaimen aikanaan vallinneeseen määräävään 
markkinaosuuteen.

Yleisesti todeten Chrome-selaimen avulla voisi pakottaa erilaisia standardeja perustuen määräävään
markkina-asemaan. Tietysti kysymys standardien avoimuudesta on tärkeä asia.

Kysymys: Voiko Chrome-selaimen avulla pakottaa käytettäväksi erilaisia standardeja?
Kysymys: Aiheuttaako Chrome-selaimen määräävä markkina-asema erilaisten 
kilpailuviranomaisten tarkastuksia?

Sivuhuomautus 11.3.2018

Selainten markkinaosuudet olivat 11.3.2018 34 seuraavat perustuen helmikuun 2018 StatCounter-
tilastoihin: Chrome 57,41%; Safari 14,4%; UC Browser 7,94%; Firefox 5,49%; Opera 3,7%; IE 
3,05%. Aikanaan Internet Explorer oli selvä markkinajohtaja, mutta tämä on mennyttä aikaa.

34 http://gs.statcounter.com  , 
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SL 649. Saman selainmoottorin käytön ongelmista!

SL 649.1. Merkintä 611: Selainvertailu / välikatsaus / OSA 8

20. huhtikuuta 2012 
611: Selainvertailu / välikatsaus / OSA 8

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_611

Tähän mennessä testattuja: Maxthon ja Avant.

Mitä yleistä voi todeta tähän mennessä.

Yksi yhteinen ominaisuus kaikille selaimille on, että ilman tarkkaa huolellisuutta asennettava selain 
asettaa itsensä hetimmiten oletuselaimeksi tai sitten yrittävät asentaa joitain epämääräisiä 
lisäpalikoita.

QuickLaunch - Pikakäynnistys - ehkä hyvä suomennos.

Oletusarvoisesti selaimet asettavat ilman mitään eri pyyntöä pikakäynnistykseen oman 
kuvakkeensa, ja tässäkin pitää olla tarkkana, koska en ole halunnut yhtäkään kuvaketta 
pikakäynnistykseen.

Opera-selaimessa latausikkunoita ei ole, vaan lataus on yksi uusi välilehti. Lisäksi olen lukinnut 
latauksen välilehden Opera-selaimessa, jolloin se ei häviä selainten käynnistysten yhteydessä

Tähän mennessä kaikki selaimet ovat läväyttäneet eteen erillisen latausikkunan, jolle voi antaa 
erilaisia asetuksia.

PDF-tiedostojen käsittely on oma lukunsa eri selaimissa. OPERA sallii PDF-tiedostojen käsittelyn 
niin, että kaikissa olosuhteissa PDF-tiedostot voi ladata kovalevylle.

Itse olen kannattanut toimintalinjaa, jossa jokaiselle tehtävälle valitaan parhain mahdollinen 
avoimen lähdekoodin ohjelma. ELI esimerkiksi RSS-lukija on erikseen, eikä siihen sotketa eri 
selainten epämääräisiä RSS-syötteiden lukijoita.

Tietysti voi todeta, että osa testattavista selaimista ei ole avoimen lähdekoodin järjestelmiä, 
vaikkakin ne ovat ilmaisia ohjelmia käyttää. Eli toisarvoisesti käytetään parhainta mahdollista 
ilmaisohjelmaa.

ELI: ensisijaisesti paras mahdollinen avoimen lähdekoodin, toissijaisesti paras mahdollinen 
ilmaisohjelma. Ja lopuksi tietysti tulevat kaupalliset ohjelmat suljetulla lähdekoodilla.

Esim. virustorjunta perustuu tällä hetkellä kaupalliseen tuotteeseen ilman pääsyä kyseisen ohjelman 
lähdekoodiin.
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Mielenkiintoinen ominaisuus on ollut, että HTML-koodien kommenttien käsittely on ollut vaikeaa 
joillekin selaimille, koska osa selaimista pitää kahta viivaa kommentin loppuna, vaikka oikeasti 
kommentin loppu on kaksi viivaa ja suurempi-merkki, vrt. -- ja -->. Jostain syystä kaksi viivaa, eli 
--, on joidenkin selainten mielestä kommentin loppu, mikä on aiheuttanut kummallisia tilanteita.

Ja TIETYSTI jokainen selain vaatii oman kaivamisensa asetuksista etsittäessä vaihtoehtoa, jossa 
selain ei jokaisella käynnistyskerralla ehdota itseään oletusselaimeksi.

Ohessa esimerkkinä Avant-selaimen tapa ratkaista oletusselaimen tarkistus.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 19 on linkitetty erikseen 
Kuva 19 tässä linkissä.

Kuten näkyy, niin oletusselaimen kysyminen on piilotettu osion "Files and Protocols" alle - tänne ei 
kovin äkkiä tule katsoneeksi.

TIETYSTI tällainen oletusselaimen kanssa kikkailu on sallittavaa puuhaa, mutta käyttäjän pitäisi 
halutessaan saada vaihtaa oletusselain mahdollisimman helposti.

Tästä tuli mieleen seuraava sivusto: http://www.browserchoice.eu/

Kyseessä on eri vaiheissa määrätty määräys, että EU:n alueella käyttäjillä pitää olla mahdollisuus 
valita selain mielensä mukaisesti, ja tällä sivustolla oli 20.4.2012 tilanteessa valittavina seuraavat 
selaimet:

* Safari
* Internet Explorer
* Opera
* Firefox
* Chrome
* Maxthon
* K-Meleon
* SRWare Iron
* RockMelt
* Comodo Dragon Internet Browser
* Lunascape
* Avant

Mielenkiintoinen juttu! Tämän perusteella testattavien/selvitettävien selainten lista on seuraava: 
Avant, Comodo Dragon Internet Browser, Lunascape, Maxthon, RockMelt, SRWare Iron. Kuten 
aikaisemmin sanottu, niin testattavaksi päätyvät ns. vaihtoehtoselaimet markkinajohtajiin nähden.

Sinänsä on outoa, että K-Meleon edelleen pyörii tuolla BrowserChoice.eu:n sivuilla, vaikka 
selaimelle on tehty jotain viimeksi vuonna 2010. Päivityksen puutteet ajavat K-Meleon-selaimen 
pois testattavien listalta.

Lisäksi aikaisempien selvitysten perusteella Sleipnir-selain on testattavien listalla, vaikka se ei 
olekaan tuolla BrowserChoice.eu:n sivuilla.  
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Markkinajohtajille on vaihtoehtoja, vaikkakin WebKit-, Trident- ja Gecko-moottorit ovat käytössä 
eri selaimissa.

SL 649.2. Uudelleenarviointia / 29.12.2017

Loppujen lopuksi selainvertailun voittaja oli/on Comodo Dragon.

Tähän kohtaan voi todeta mm. seuraavaa (perustuen Wikipedia-artikkeleihin) seuraavista selaimista:

* Safari → WebKit , Nitro
* Opera → Blink
* Firefox → Gecko (pääasiassa)
* Chrome → Blink
* Comodo Dragon → Blink
* Microsoft Edge → oma selainmoottori

Kuten näkyy, niin Blink on mukana kolmessa selaimessa. Eli Blink-selainmoottorin ongelmat 
tulevat vastaan kolmessa selaimessa (oletettavasti) yhtä aikaa.

Kysymys: Millaisia ongelmia saman selainmoottorin käyttö useammassa selaimessa 
aiheuttaa?

Tietysti on hyvin mielenkiintoista seurata erilaisten käyttöliittymien eroja, vaikka ne saattavat 
käyttää samoja osia (vrt. Blink). Eri selainvalmistajat voivat siis päätyä erilaisiin ratkaisuihin.

Väittämä: Eri selainten käyttöliittymät voivat siis vaihdella, vaikka eri selaimissa 
käytetään samoja osia kuten erilaiset ohjelmistokirjastot.

Yleisesti täytyy todeta erilaisten selainten oletustoiminnot, joista tavallinen käyttäjä ei ole yleensä 
tietoinen. Hyvä esimerkki on evästeet ja, joiden määrä ja laatu on monelle käyttäjälle täysin vieras 
asia.

Väittämä: Monesti käyttäjät eivät tiedä mitään erilaisista evästeistä, joissa säilytetään 
tietoa eri sivustoista.
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SL 650. Erilaisia arvioita selaimista

SL 650.1. Merkintä 612: Selainvertailu / Hylkäämisiä / OSA 9

30. huhtikuuta 2012
612: Selainvertailu / Hylkäämisiä / OSA 9

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_612

20. huhtikuuta 2012 jälkeen on selain vertailu jatkunut, ja useampi selain ei selvinnyt vertailussa 
jatkokäyttöön.

RockMelt putosi heti kättelyssä pois, koska en tarvitse selainta, joka on integroitu laajasti erilaisiin 
sosiaalisen median sovelluksiin, vrt. Facebook-sivuni.

Lunascape ja Sleipnit putosivat myös pois.

Lunascape-selaimen arvioita:

* myönteistä oli suomenkielinen käännös
* mutta ensin piti asentaa englanninkielen versio ja sitten kielipaketti
* mielenkiintoista oli, että Gecko-moottori piti ladata erikseen asennusvaiheessa
* tässäkin selaimessa oli tosi paljon asetuksia valittavana
* alkuvaiheessa piti tehdä paljon palkkien ja sivulehtien poistamisia
* osa palkeista yms. häiritsi, esim. ns. ticker veivasi koko ajan jotakin
* eli vaati kärsivällisyyttä piilottaa kaikki turha, osin vilkkuvat toiminnot
* mielenkiintoinen ominaisuus oli, että tarpeeksi moni välilehti avattuna välilehdet menevät 
riveihin - eivät siis vierekkäin
* täällä värimaailma oli musta - ei siis sininen
* selainmoottorin vaihto meni pari kertaa vahingossa
* Trident-moottori aiheutti erilaisia hidastuksia
* jokaiselle tiedostotyypille voi tehdä omat asetuksensa
* sivuosoitteiden varasto on vaivaiset 500 - jos käsitin tämän oikein
* sivuosoitteiden käsittely oli kummallinen - siihen ei vain tottunut.

Sleipnir:

* tässä oli salasanan talletus eri lomakkeisiin oletuksena
* huh huh - mitenköhän salasanan talletus on hyvä yhteiskäytössä oleville selaimille
* sivuosoitteiden varasto on vaivainen - 255 - jos käsitin oikein
* oletusselaimeksi saaminen vaati uudelleenasennukset
* QuickLaunch tuli tietenkin ilman mitään eri huomiota
* käyttöliittymä ei oikein toiminut.
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SRWare Iron:

* tässä ei käyttöliittymä yksinkertaisesti toiminut
* on Chromium-selaimesta johdettu
* viimeisen välilehden sulkeminen sulkee koko selaimen
* ei vain istunut koekäytössäkään

Tällä hetkellä koekäytössä on Comodo Dragon, ja se sopinut heti käyttöön, ja asetusten yms. 
veivaaminen ollut suhteellisen helppoa.

Comodo Dragon tulee vielä saamaan jatkossa oman arvionsa, mutta muutaman päivän käytön 
perusteella se on vain yksinkertaisesti toiminut ja käyttöliittymä ollut monella tapaa luonnollinen ja 
yksinkertainen.

Viimeisin arvio: Maxthon ja Comodo Dragon ovat olleet parhaimmat yllätykset tässä vaiheessa.

SL 650.2. Uudelleenarviointia / 29.12.2017

Wikipedia: List of layout engines
https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_layout_engines

Katsoin vähän asiaan liittyvää Wikipedia-artikkelia (List of layout engines). Mahdollisesti jokin 
noista selainmoottoreista voisi olla hyvä vaihtoehto, jos haluaa käyttää vaihtoehtoisia 
selainmoottoreita.

Kysymys: Voisiko jokin yhteisö kehittää vielä uuden selainmoottorin?
Kysymys: Miksi jokin yhteisö kehittäisi uuden selainmoottorin?

Eri vaiheiden jälkeen vaihtoehtoselainten ehdoton voittaja oli Comodo Dragon. Comodo Dragon on
siis ollut käytössä hyvin pitkään verraten kirjoitushetkeen nähden (30. huhtikuuta 2012 alkaen).

Tietysti uusi selainvertailun kierros voisi tuoda esiin uusia tuloksia. Yksi vastaan tullut uusi 
vaihtoselain on 35 Vivaldi. Olen kokeillut Vivaldi-selainta vain muutaman kerran ilman merkintöjä 
selainvertailun merkintöihin.

35 https://vivaldi.com  
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SL 651. Tekniikan aiheuttamat läsnäolovaatimukset

SL 651.1. Merkintä 613: Teknologian ahdistavuus

9. toukokuuta 2012
613: Teknologian ahdistavuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_613

Ohessa on melkoinen linkkikokoelma, jossa yhdistäväksi tekijäksi voi laittaa teknologian 
ahdistavuuden ja teknologian ahdistavan nopeuden.

Ohessa on vain pieni katsaus tietotekniikan nopeaan kehittymiseen ja nopean kehittymisen 
aiheuttamiin monenlaisiin ongelmiin. TOKI joukkoon mahtuu muutaman myönteinenkin uutinen.

Mistä aloittaisi????

1. Läsnäolovelvoitteet ovat kasvaneet määrättömiin mittasuhteisiin!!!!

Avokonttorit pitäisi kieltää monessa paikassa.

OMAT kokemukset avokonttoreista ovat hyvin huonot - häiriöitä ja keskeytyksiä tulee aivan liikaa 
suhteessa henkilöiden määrään avokonttorissa.

Avokonttorit on purettavissa hyvin yksinkertaisilla sermiratkaisuilla, jotka ulottuvat kattoon saakka 
- ilmastoinnin vuoksi tietysti voidaan ylös jättää jonkin verran tyhjää tilaa. Mutta toisten puhelut 
eivät saa kuulua sermistä toiseen.

Voi kuulostaa kauhealta eristäytymiseltä, mutta avokonttorin häiriöt ovat jo kansantauti.

Sitten on tekniikan puolelta aivan liikaa läsnäolovelvoitteita: Facebook, Twitter ja sähköposti 
etupainotteisesti. Päälle tulevat muut reaaliaikaiset tai lähes reaaliaikaiset järjestelmät, jotka 
vaihtelevat yhteisöstä toiseen - esim. erilaiset pikaviestimet voivat olla suuri haitta.

Sitten on kokousten pitämisen ja sähköpostin lukemisen aikataulut, joista on ohessa linkkiä.

Olen aikaisemminkin pohtinut, että pitäisi olla yksi toiminto, jolla sähköpostit, kännykät, 
Facebookit, Twitterit ja kaikki pikaviestimet menisivät yhdellä kerralla tilaan "Varattu" tai "Älä 
häiritse".

JOS yhteisössä sovitaan, että sähköpostipalvelin on ylhäällä esim. kolme tuntia päivässä, niin 
kiusaus tarkistaa sähköpostia koko ajan on vähäisempi.
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Sitten pitäisi tietysti sopia kokousvapaista ajoista eri päivinä, jolloin ns. yhteiset kokoukset pidetään
vain sovittuina aikoina, jolloin kokouksia ei ripotella sinne tänne kuinka sattuu.

JA jokaisen kokouksen pitää alkaa päätöksellä, jossa perustellaan muutamalla virkkeellä kokouksen 
hyödyllisyys ja oikea tarve.

Valitettavasti suunta on vain koko ajan surkeampi, ja erilaisia läsnäolovelvoitteita kehitellään koko 
ajan lisää, jolloin keskittynyt ja häiriöistä vapaa työnteko alkaa olla aina vain harvempien etuoikeus.

2. Tietojärjestelmien kehittämisen syyt kirjattava huolellisemmin

ITSE olen tullut sille kannalle, että erilaisten tietojärjestelmien kehittämiselle on laitettava tukevasti
jarrua ja järjestelmien laajuutta on harkittava tarkasti.

Ohessa on TAAS muutama linkki epäonnistuneisiin tietojärjestelmiin.

Tietojärjestelmän kehittämishanke on raskaan luokan päätös, jonka tekemiseen pitäisi olla hyvin 
perustellut syyt.

Tarvitsisimme taas jonkun tutkimus- tai kehittämisohjelman, jossa kehitettäisiin jonkinlainen laaja 
tarkistuslista, jossa mentäisiin vähän tylsästikin läpi laaja kasa yksityiskohtaisia kysymyksiä. 
Jokainen tylsä ja laajakin kysymys tähtäisi siihen, että perustellaan vähän tylsästikin uuden 
tietojärjestelmän tarve.

Sitten jokaisessa yhteisön jokaisessa osassa pitäisi tehdä samaa laajaa selvitystä, että onko jokin 
tietojärjestelmä ihan oikeasti tarpeellinen.

3. Avoimuus ei takaa virheettömyyttä!!

Itse olen kallistunut avoimien ja itse omistettujen järjestelmien kannattajaksi.

JOS mahdollista, niin tietojärjestelmä kannattaa kehittää mahdollisimman avoimilla tekniikoilla.

JOS mahdollista, niin tietojärjestelmän koko omistus pitäisi olla tietojärjestelmää kehittävällä 
yhteisöllä - ei ripoteltuna eri alihankkijoille.

JOS mahdollista, niin tietojärjestelmän kehittäminen kannattaa tehdä mahdollisimman pitkään 
omana työnä - eli palkata kehittäjiä omaan yhteisöön osaksi.

Erilaiset pitkät alihankintaketjut monimutkaisten omistussuhteiden takana aiheuttavat kaikenlaista 
ongelmaa, koska tietojärjestelmien omistusrakenne voidaan tehdä hyvinkin monimutkaiseksi, ja 
perinteiseen alihankintaan nähden tietojärjestelmien omistussuhteet eivät noudata tavaroiden 
alihankintaan liittyviä omistussuhteita.

Ohessa on linkkiä, että KELA kehittää järjestelmiä omana työnä, ja heillä on kohtuullinen kasa 
tietotekniikkaan keskittyviä henkilöitä. Kyllä he toki käyttävät myös ulkopuolisia toimittajia apuna.

Sinällään en ole innostunut ajatuksesta, että HUS:n järjestelmien kehittämiseen sekoitetaan lisää 
yhtiöitä, mahdollisesti jopa monimutkaisesti omistettuja ulkomaisia yhtiöitä.
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Valitettavasti avoimuus ja oma omistus ei takaa virheettömyyttä, ja ohessa on linkkiä, että jopa 
avoimet järjestelmät eivät ole virheettömiä.

4. Joitain onnistumisia on JOSKUS - ei aina

Olisiko videoneuvottelutekniikka lopulta lyömässä läpi oikeana mahdollisuutena???

ITSE olen pohtinut, että voiko yksityinen henkilö hankkia vähän raskaamman 
videoneuvottelujärjestelmä järkevällä hinnalla - esim. 1000-2000 euroa olisi siedettävä hinta, jos 
järjestelmää käyttäisi päivittäin tai muutaman päivän välein.

MAHDOLLISESTI videoneuvottelujärjestelmien osalla on käynnissä standardisota, ja yksittäisiä 
standardeja ei ole vielä saatu tapeltua tarpeeksi yksityiskohtaisiksi ja tarpeeksi avoimiksi. EN 
JAKSANUT tätä selvittää tähän päiväkirjamerkintään saakka.

Esimerkiksi jonkun raskaamman tason videoneuvottelujärjestelmä olisi pystyttävä hoitamaan 
SKYPE-yhteydet ilman mitään eri kitinää.

JA tietysti erilaiset sekaratkaisut pitäisi hoitua helposti, eli samaan videoneuvotteluun pitäisi pystyä 
osallistumaan SKYPE- ja EKIGA-ratkaisuilla - lisäksi jonkun osallistuminen tavallisen 
lankapuhelimen avulla ei pitäisi olla mikään ongelma.

Tässä tulee tietysti vastaan, että kuka hoitaa keskuspalvelimen, jonka avulla edellä mainitut 
yhteydet saadaan hoidettu ilman eri kitinää.

ELI mahdollisesti pitää syntyä erilaisia videoneuvottelun keskuspalvelimia ylläpitäviä yrityksiä 
sekä yksi valtion ja kunnan yhteinen keskuspalvelinyksikkö. JOS näihin voisi osallistua avoimilla 
tekniikoilla, niin homma voisi lähteä leviämään laajassa mittakaavassa.

MUTTA-mutta........... kuten linkkikokoelma osoittaa, niin jokaista onnistumista kohden on 
järkyttävä kasa epäonnistumisia ja paljon pahaa mieltä.

5. Ulkoisesti pakotettuja liittymisiä eri järjestelmiin

Ohessa on jälleen esimerkkejä FACEBOOK-palveluun liittyvistä ongelmista; joidenkin kohdalla 
voidaan puhua joko Facebook- ja/tai internet-riippuvuudesta.

Eri syiden vuoksi jotkut yhteisöt joutuvat oikein pohtimalla pohtimaan erityisiä Facebook-palveluun
liittyviä sääntökokoelmia. Mitä sopii sanoa jonkun yhteisön jäsenen Facebook-palvelussa yhteisön 
yhtenä jäsenenä??

En tiedä kuinka tulevaisuudessa asiat kehittyvät, mutta mahdollisesti nousee vielä uusia 
järjestelmiä, joiden käyttäjämäärät ovat aikanaan satoja miljoonia.

Eli mahdollisesti Facebook-palveluun liittyviä sääntökokoelmien tapaisia sääntökokoelmia pitää 
aikanaan uusille järjestelmille, Twitter nyt tietysti on jo tällainen järjestelmä.

6. Tietotekniset ihmisoikeudet ja tekniikan nopea leviäminen
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Ohessa on linkkiä, että verkkopankkitunnuksien käyttöoikeuksien kohdalla pitää jo pohtia, että 
ovatko verkkopankkitunnukset jo peruspalvelu, joka on turvattava kaikille jokaisessa olosuhteessa.

Ongelma Suomessa on, että verkkopankkitunnukset ovat yksityisten yritysten kehittämiä, ja 
käytössä ei ole oikeasti kunnollista julkisen sektorin tarjoamaa tunnistautumismenetelmää.

Sinänsä kunnollista julkisen sektorin tarjoama tunnistautumismenetelmä olisi voitu aikanaan hoitaa 
verovähennysten kautta, jolloin olisi julkisesti ja avoimesti spesifioitu tietty laitetyyppi, ja laitteen 
hankinnan olisi voinut vähentää verotuksessa.

Nythän kansalaisen sähköisen henkilökortin ja sähköisen henkilökortin lukulaitteen hankintaan ei 
ole mitään kannustetta, ja yksityiset verkkopankkitunnukset ovat ottaneet monia tehtäviä, joiden 
soveltuvuudesta tiettyihin käyttötilanteisiin voi todeta aiheuttavan monia käytännöllisiä ja 
periaatteellisia ongelmia.

Hulluin kohtaamani ehdotus on ollut, että verkkopankkitunnuksilla voisi hoitaa sähköisen 
äänestyksen.

Toisaalta ohessa on linkkiä onnistuneista ja osin yksityisistä tietoteknisistä onnistumisista, jolloin 
jokin palvelu on levinnyt räjähdysmäisesti.

7. Tietotekniikan perkaamistalkoot

Suomessa pitäisi ottaa aikalisä kaikessa järjestelmäkehittämisessä, ja julkisen sektorin ja tiettyjen 
yksityisten yritysten pitäisi pitää laaja seminaari/kongressi, jossa sovittaisiin tiettyjen järjestelmien 
hallitusta alasajosta.

Sitten joidenkin uusien järjestelmien osalta pitäisi ehkä perustaa voittoa tuottamattomia yksikköjä, 
joiden jäseniksi voivat tulla kaikki kiinnostuneet. Tällöin voitaisiin jotkut nykyiset järjestelmät 
siirtää tällaisten voittoa tuottamattomien yksiköiden omistukseen, joitain uusia järjestelmiä 
voitaisiin kehittää tällaisten voittoa tuottamattomien yksiköiden omistukseen. Lopuksi sovittaisiin, 
että mitkä nykyiset järjestelmät laitetaan toimimaan yhdessä näiden voittoa tuottamattomien 
yhteisöjen järjestelmien kanssa.

Lopuksi voisi tehdä päätöksiä, että millaisia uusia järjestelmiä oikeasti tarvitaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Julkisen ja yksityisen tietotekniikan rajoihin ja yhdistelmiin pitäisi jatkossa kiinnittää erityistä 
huomioita.

Kun jotkut yksityiset järjestelmät ns. räjähtävät käyttäjämääriltään, niin jokin voittoa tuottamaton 
yksikkö voi aloittaa keskustelut kyseisen järjestelmän kehittäjien kanssa, edustaen siis sekä julkisen 
ja yksityisen sektorin perusteltua yhteistyötä ollen ns. puolueeton välittäjä.

Lisäksi voi käydä niin, että joissain tapauksissa joku tietty palvelu tai palvelun osa voidaan 
perustellusti siirtää kyseiselle voittoa tuottamattomalle yksikölle.
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SL 651.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

Huh – olipa paljon asiaa yhdessä merkinnässä (1-7).

1) Avokonttorit ja kaikenlaiset sähköiset järjestelmät taitavat olla jonkinlainen kansantauti pitkällä 
aikavälillä. Käytännössä työntekijät eivät saa tehdä keskittynyttä työtä erilaisten keskeytysten 
vuoksi.

2) Käytännössä emme aina tarvitse lisää uusia tietojärjestelmiä, jolloin jokaisen uuden 
tietojärjestelmän kehittämishanke pitäisi perustella todella hyvin. Käytännössä jonkin yhteisön 
sisällä täytyy olla hyvin laaja yksimielisyys jonkin järjestelmän tarpeellisuudesta. Itse en ole 
törmännyt hyvin laajaan kysymyslistojen järjestelmään, joka käsittelisi laajasti tietoteknisten 
järjestelmien hankkimista. Ehkä tällainen lista on jo olemassa.

3) Tietysti on selvää edelleenkin, että myös avoimet järjestelmät kärsivät erilaisista ongelmista.

4) Ainakin vielä erilaiset videoneuvotteluiden järjestelmät taitavat olla liian kalliita perustavallisille 
tietokoneiden käyttäjille. Ehkä tämä asia muuttuu pitkällä aikavälillä.

5) Erilaiset sosiaalisen median ratkaisut taitavat vaatia laajaa keskustelua yksittäisen yhteisön 
sisällä. Aivan kaikkea ei ehkä kannata mennä julkaisemaan sosiaalisen mediat ratkaisuissa.

6) Edelleenkin voi todeta, että Suomessa ei ole hyvää sähköisen henkilökortin ratkaisua.

7) Tietysti on selvää, että erilaisissa yhteisöissä pitäisi ehkä mennä läpi nykyinen tietotekniikka, 
jolloin voidaan muuttaa tai lakkauttaa erilaisia järjestelmiä. Tietysti nykyinen tietotekniikka pitäisi 
saada sekä paremmin käytettäväksi että vähemmän virheitä sisältäväksi.

Itse olen pohtinut muutaman kerran palkan maksamista sellaisesta työstä, jossa pitäisi pystyä 
keskittymään edes muutama tunti kerrallaan ilman kaikenlaisia häiriöitä. Tietysti erilaisissa 
yhteisöissä pitäisi kehittää erilaisia käytäntöjä turvaamaan tällainen keskittynyt työnteko ilman 
erilaisia keskeytyksiä.

Kysymys: Miten turvaamme jatkossa keskittyneen ja keskeytymättömän työskentelyn 
erilaisissa yhteisöissä?
Kysymys: Ketkä meistä pystyvät keskittymään pidempiä aikoja ilman keskeytyksiä?

Lopuksi täytyy todeta tarve käydä läpi nykyistä tietotekniikkaa erilaisissa yhteisöissä. Mahdollisesti
erilaisia järjestelmää voisi poistaa käytöstä ja jäljelle jääneitä järjestelmiä voisi kehittää paremmiksi.
Tällainen tilanne voi olla jossain yhteisössä, joka on käyttänyt tietoteknisiä järjestelmiä pitempään.

Väittämä: Monesti erilaisten työprosessien kehittäminen voi olla paljon parempi 
ratkaisu kuin tietojärjestelmän käyttäminen.
Väittämä: Mahdollisuuksien mukaan kannattaa käyttää avoimia ratkaisuja.
Väittämä: Joissain tilanteissa itse kehitettävä tietojärjestelmä voi olla hyvä ratkaisu.
Väittämä: Itse kehitettävän tietojärjestelmän lähdekoodi pitää olla asiakkaan yhteisön 
omistuksessa.
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SL 652. Häiriötekijästä pysyvään vaikutukseen?

SL 652.1. Merkintä 614: Häiriötekijä / Ron Paul / XXVI

9. toukokuuta 2012 
614: Häiriötekijä / Ron Paul / XXVI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_614

Yhdysvalloissa republikaanien esivaalit presidentinvaaleihin [liittyen] etenevät niin kovalla 
vauhdilla, että kaiken kirjaaminen olisi liian kova vaatimus.

Lyhyesti voi sanoa, että jokainen tiedotusväline rummuttaa Mitt Romneyn ja Barack Obaman 
välisen kilpailun eri osatekijöitä.

Samaan aikaan voi todeta, että Ron Paul -ilmiö leviää republikaanisessa puolueessa, ja paikallis- ja 
osavaltiotasolla tapahtuu Ron Paul -liikehdintää.

Lisäksi Ron Paul vetää monessa paikassa kaikki paikat täyteen, ja kannattajia ilmaantuu eri 
tilaisuuksiin useita tuhansia.

Eli Ron Paul on tiedonvälitykselle ja yleiselle propagandalle häiriötekijä, jonka laajuutta on vaikea 
arvioida tässä vaiheessa.

Samaan aikaan on niin, että Barack Obaman johdolla on sotia taas laajennettu, joista esimerkkinä 
ovat miehittämättömät lentolaitteet (Drones).

Toisaalta on linkkiä uutista kyseisten lentolaitteiden tekniikan heikkouksista ja erilaisten 
sivuvahinkojen aiheuttamista ongelmista - viattomia kuolee kaiken aikaa eri iskuissa.

Toisaalta ei ole mikään yllätys, että nyt on alkanut ilmestyä siviilisovelluksia näille lentolaitteille, ja
hys-hys -tyyliin jotkut yliopistot ovat saaneet siviiliversioita koe- ja opetuskäyttöön.

ELI tietystikin joistain sotilasteknologioista voidaan kehittää siviiliversioita, jolloin muu maailma 
ostaa innolla hyvin kehitettyä teknologiaa, joka on jo kestänyt useita käyttötilanteita.

TOISAALTA on esimerkkinä Yhdysvaltojen järjettömän kallis aseohjelma, jonka aikana on 
kulutettu aivan käsittämätön summa puolustusbudjetista, ja tuloksena on kaikenmaailman teknisiä 
ongelmia aiheuttava uuden sukupolven sotilaslentokoneen prototyyppien viritelmä.

JA Euroopassa ei ole yhtään helpompaa - kuljetuskopterit ovat kahdeksan vuotta myöhässä.

14168

14169

14170

14171

14172
14173
14174
14175
14176
14177
14178
14179
14180
14181
14182
14183
14184
14185
14186
14187
14188
14189
14190
14191
14192
14193
14194
14195
14196
14197
14198
14199
14200
14201
14202
14203
14204
14205
14206
14207
14208
14209
14210
14211
14212

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_614


337 / 718

JA seuraava Yhdysvaltain presidentti joutuu painimaan sen kanssa, että länsimaiden LIBYAan 
kylvämät aseet päätyvät aivan uskomattomiin paikkoihin aiheuttamien järkyttävän kasan 
lisäongelmia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä ei ole paljon uutta - vanhan toistoa.

RON Paul -liike järjestäytyy näiden esivaalien aikana, ja jatkossa Ron Paul -liike aiheuttaa jatkuvia 
sisäpoliittisia ongelmia, koska Ron Paul -liike saa omia kannattajiaan paikallis-, osavaltio- ja jopa 
liittovaltiotasolle.

Tulee väistämättä mieleen Piraattipuolueen nousu Saksan osavaltio- ja paikallistason vaaleissa. 
Häiriöstä kasvoikin iso ongelma Saksan muille puolueille.

Neljän vuoden kuluttua Ron Paul -liikkeelle on voitu valita uusi keulakuva, ja hän lähtee 
taistelemaan republikaanien esivaaleihin.

Neljän vuoden kuluttua voidaan käydä iso kamppailu republikaanisen puolueen sisäisestä 
sielunelämästä, joka taas heijastuu eri tavoin sisä- ja ulkopolitiikkaan.

Näissä esivaaleissa Ron Paul voi olla häiriötekijä, mutta hänen ajatuksillaan on kuitenkin melkoinen
joukko kannattajia - heistä tulee väistämättä jatkuvasti häiritsevä häiriötekijä ja liikkeen laajuus 
selviää vasta ajan kuluessa.

Mielenkiintoista nähdä, että miten Ron Paul -liike suhtautuu sotilasbudjetin sisältämiin tosi 
vaikeisiin kehittämishankkeisiin ja toisaalta nykyisen lentolaitteiden käytön aiheuttamiin 
lieveilmiöihin.

SL 652.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

Ron Paul Institute for Peace and Prosperity 36 on voittoa tuottamaton yhteisö. 

Kerraten voi todeta, että en ole välttämättä joka asiassa samaa mieltä Ron Paulin kanssa. Minua on 
kiinnostanut Ron Paulin ja häneen liittyvien henkilöiden ehdottama varovaisempi ulko- ja 
turvallisuuspolitiikka.

Kysymys: Onko Yhdysvaltojen sekaannuttava jokaiseen kriisiin maailmalla? 
Kysymys: Onko Yhdysvallat jonkinlainen maailmanpoliisi takaamaan rauhaa 
maailmalla? 
Kysymys: Kuinka pitkään Yhdysvallat voi olla jonkinlainen maailmanpoliisi?

Ron Paulin voisi luokitella libertaaniksi. Oman arvion mukaan osa muissa maissa toimivista 
oikeistopuolueista (tai ainakin osa jäsenistä) voi toivoa libertaanien pärjäämistä. Eli myös 
oikeistolaiset voivat vastustaa erilaisia sotia.

36 http://ronpaulinstitute.org  , Ron Paul Institute for Peace and Prosperity
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SL 653. Selainvertailun välikatsaus

SL 653.1. Merkintä 615: Selainvertailu / Comodo (i) vs. Maxthon
(v) / OSA 10

19. toukokuuta 2012 
615: Selainvertailu / Comodo (i) vs. Maxthon (v) / OSA 10

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_615

Selainvertailun voittaja (1. sija) on Comodo Dragon

Aiheesta on Wikipedia-artikkeli: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Comodo_Dragon_(web_browser)

Selainvertailu 2. sijan voitti Maxthon.

Aiheesta on Wikipedia-artikkeli: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Maxthon

Muut selaimet eivät saa sijoitusta, koska jokaisen yksittäisen virheen ja yksittäisen hyvän puolen 
raportoiminen olisi liian suuri tehtävä.

Keskeisiksi arviointitekijöiksi nousivat erityisesti seuraavat ominaisuudet.

1. Latausikkuna / erityisesti PDF-tiedoston lataaminen

Vannoutuneelle OPERA-käyttäjälle tärkeä ominaisuus on, että erityisesti PDF-tiedostojen lataus ei 
avaa erillistä latausikkunaa. Comodo Dragon ei avaa erillistä latausikkunaa, ja latausikkuna tulee 
ruudun alareunaan, josta voi seurata latauksen etenemistä - eli ladattavan tiedostokuvakkeen 
ympärillä pyörii viivoja, jotka kertovat latauksen olevan kesken.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 1 on linkitetty erikseen 
Kuva 1 tässä linkissä.

Kun lataus on valmis, niin PDF-tiedoston ympärillä ei enää pyöri viivoja, ja valmiin tiedoston 
kuvaketta painamalla PDF-tiedosto avautuu PDF-lukijaan.

2. Erityisesti PDF-tiedoston avaaminen selaimeen / ulkoiseen ohjelmaan

Comodo Dragon sallii molemmat mahdollisuudet: PDF-tiedoston voi avata joko selaimeen tai 
ulkoisessa PDF-lukijassa.

Ohessa kuvat kuvaamaan tätä tilannetta.
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Päivitys 3.11.2012 - kuva 2 on linkitetty erikseen 
Kuva 2 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 3 on linkitetty erikseen 
Kuva 3 tässä linkissä.

3. Selaushistorian laajuus ei ole ongelma voittajaselaimissa

Tässä vaiheessa näyttäisi siltä, että Comodo Dragon ei asettaisi mitään rajaa selaushistorialle, 
jolloin selaimen osoiteruutuun kirjoittaminen ehdottaa jo ennen vierailtua sivustoa osoiteriviin.

Tunnetusti OPERA antaa mahdollisuuden 50 000 osoitteen sivuhistoriaan, joka on aika hyvä, koska 
tällöin osoiterivin täydennysedotusten käyttö on nopeaa ja helppoa.

Maxthoniin verrattuna Opera ja Comodo Dragon -selainten historiatoiminto on kehittyneempi.

Ohessa kuvat eri selaimista...

Päivitys 3.11.2012 - kuva 4 on linkitetty erikseen 
Kuva 4 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 5 on linkitetty erikseen 
Kuva 5 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 6 on linkitetty erikseen 
Kuva 6 tässä linkissä.

4. Skandinaavisten merkkinen näyttäminen

Opera näyttää skandinaaviset merkit muodossa, joka on tietysti skandinaavisten merkkien 
käyttäjille tuttua lukukokemusta.

Ohessa kuvia aiheesta

Päivitys 3.11.2012 - kuva 7 on linkitetty erikseen 
Kuva 7 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 8 on linkitetty erikseen 
Kuva 8 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 9 on linkitetty erikseen 
Kuva 9 tässä linkissä.

Kuten näkyy, niin Maxthon ei osaa käsitellä skandinaavisia merkkejä skandinaavista lukijaa 
palvelevalla tavalla - iso miinus tietysti Maxthon-selaimelle.

5. Comodo Dragon - oletuksena viimeisen ikkunan sulkeminen sulkee koko selaimen
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Comodo Dragon on Chromium-selaimen johdannainen, ja tämän seurauksena oletusasetuksissa on 
niin, että viimeisen välilehden sulkeminen sulkee koko selaimen - tämä ei ole Opera-selaimen 
ominaisuus.

HUOMIONARVOISTA on, että Comodo Dragon sallii lukita latausikkunan, jolloin latausikkunan 
käyttö on lähes samanlaista kuin Opera-selaimessa.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 10 on linkitetty erikseen 
Kuva 10 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 11 on linkitetty erikseen 
Kuva 11 tässä linkissä.

Näin ollen Comodo Dragon -selaimen käyttökokemus saadaan vastaamaan lähelle Opera-selaimen 
yhtä tärkeää ominaisuutta vasten. ISO hyvä-merkintä Comodo Dragon -selaimelle.

Maxthonissakin on mahdollista lukita välilehti, MUTTA yhdeksi lukittavaksi välilehdeksi ei saa 
latausvälilehteä, mikä on rasittava ominaisuus Opera-käyttökokemukseen verraten.

6. Asetuksien erinomaisuudesta

Päivitys 3.11.2012 - kuva 12 on linkitetty erikseen 
Kuva 12 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 13 on linkitetty erikseen 
Kuva 13 tässä linkissä.

Lyhyesti voi todeta, että Comodo Dragon tarjoaa hyvin laajan valikoiman asetuksia, joilla 
käyttökokemusta saa lähelle omia suosikkiasetuksia.

7. Evasteiden käsittely oikein

Opera ja Comodo Dragon osaavat käsitellä erilaiset evästeet oikein. Maxthon ei osaa käsitellä 
evästeitä oikein.

Ohessa kuvat.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 14 on linkitetty erikseen 
Kuva 14 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 15 on linkitetty erikseen 
Kuva 15 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 16 on linkitetty erikseen 
Kuva 16 tässä linkissä.

Ainut OIKEA tapa evästeille on tietysti, että kaikki evästeet hävitetään selaimen sulkemisen 
yhteydessä.
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Lisäksi evästeitä ei pidä hyväksyä miltään kolmannelta osapuolelta, koska tämä on taas 
käyttäjätietojen kauppaamista erilaisiin hämäräperäisiin käyttötarkoituksiin.

Osa evästeistä on todella pitkäikäisiä, eli niille ei ole laitettu mitään vanhentumisaikaa.

Eli joku sivu voi parhaimmillaan vakoilla vuosikausia oman selaimen käyttöä.

Evästeet on kuitenkin pakko sallia esim. verkkopankissa ja verkkokaupoissa, että niiden käyttö 
onnistuisi jotenkin. Tämän vuoksi onkin tärkeää, että evästeet hävitetään kun niitä ei enää tarvita.

Erittäin myönteinen ominaisuus Opera- ja Comodo Dragon -selaimissa, Maxthon on alkeellisempi.

8. Web of Trust, WOT

Opera- ja Comodo Dragon -selaimissa ei aiheuta suuria ongelmia asentaa Web of Trust (WOT) 
-laajennus.

Maxthon-selaimen osalta en ole löytänyt erityistä laajennusten asetuksien hallintaa. Ehkä se on 
jossain niin piilossa, että sitä ei tavallinen peruskäyttäjä löydä.

Web of Trust (WOT) -laajennus on pieni lisä tietoturvallisuuteen.

9. Comodo Dragon - erityisen hyviä ominaisuuksia

Ohessa erilaisia kuvakaappauksia, jotka osoittavat Comodo Dragon -selaimen erityisen hyviä 
ominaisuuksia

Päivitys 3.11.2012 - kuva 17 on linkitetty erikseen 
Kuva 17 tässä linkissä.

Eli lyhyesti sanoen Comodo Dragon -selaimenkin osalta on pieniä tietoturvallisuutta lisäävää 
ominaisuutta.

Ja tietysti on mukavaa, että Comodo Dragon -selain voi kopioida Opera-selaimen kaiken 
sivuhistorian, jollon Comodo Dragon -selaimen käyttö ei aiheuta mitään siirtymisvaikeuksia.

Ja mukavaa on, että Comodo Dragon -selain erikseen kysyy, että haluaako selaimen 
oletusselaimeksi.

Maxthon hieman sekoilee oletusselaimeksi valinnnan jälkeen, ja siitä aiheutuu pieniä käyttöhäiriöitä
Windows Update -toiminnolle, koska oletusselaimena Maxthon yritti hoitaa myös Windows Update
-toiminnon, joka kaikissa olosuhteissa on Internet Explorer -selaimen ainut käyttötarkoitus 
Windows-ympäristössä.

10. Comodo Dragon - pari häiriötekijää

Kaikki ei ole täydellistä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 18 on linkitetty erikseen 
Kuva 18 tässä linkissä.
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Jostain syystä myös Comodo Dragon ylläpitää useampaa prosessia yhtä aikaa.

Kun häiriötilanteet Windows-ympäristössä ovat väistämätön haittatekijä, niin tietystikin useamman 
prosessin lopettaminen Comodo Dragon -selaimen omissa virhetilanteissa voi aiheuttaa omat 
ongelmansa.

KAIKKI selaimet joko kaatuvat tai menevät täydelliseen vikatilaan joskus - FLASH on yksi 
suurimmista ongelmista.

dragon_updater -prosessi on myös aiheuttanut erilaisia outoja tilanteita.

Sitten joskus sammutusvaiheissa joku Comodo Dragon -prosesseista (dragon.exe) jää päälle, ja 
sammutuksen yhteydessä on erityinen ikkuna, joka kysyy erikseen kyseisen prosessin sammutusta, 
jotta koko tietokoneen sammutus voisi jatkua. Pieni ärsyttävä ominaisuus - kyllä joo.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Selainvertailu siis kesti 20. maaliskuusta 2012 tähän päivään saakka, eli 19. toukokuuta 2012.

Parissa kuukaudessa saattoi todeta, että selaimiin on kyllä erilaisia vaihtoehtoja, ja niitä voi käyttää 
ristiin erilaisia käyttötilanteita varten.

Opera on ylivoimainen monessa tehtävässä, mutta tietyissä tilanteissa on parempi käyttää 
esimerkiksi Mozilla Firefox -selainta.

FLASH on vaikea kipukohta kaikessa verkkoselaamisessa, joten se vaatii selainten käyttämistä 
ristiin.

Kaikki selaimet joko kaatuvat tai jumittuvat täysin aina joskus - FLASH taas oma tapauksensa.

Eli virhetilanteista nouseminen on jokaisen selaimen tärkeä ominaisuus.

Ehkä arvottaisin selaimet tässä vaiheessa seuraavaan arvojärjestykseen: Opera, Comodo Dragon, 
Firefox, Maxthon, Chrome, Safari ja Internet Explorer.

Opera ja Comodo Dragon sisältävät ilmeisesti joitain turvaominaisuuksia, jolloin ne lataavat 
tosiaikaisesti tietoja eri www-sivustojen turvattomuudesta.

Firefox ilmeisesti sisältää joitain ominaisuuksia: "Estä hyökkäyssivustoiksi ilmoitetut sivustot" ja 
"Estä huijaussivustoiksi ilmoitetut sivustot" on vaihtoehtoina Firefox-selaimen 
turvallisuusvalinnoissa.

Ilmeisesti Chrome, Safari ja Internet Explorer on sidottu hyvin tiukasti tiettyjen korporaatioiden 
sisäisiin palvelimiin, ja käyttäjällä ei ole aina selvyyttä, että mihin kaikkeen tietojen luovutuksiin 
hän on suostunut - esimerkiksi Chrome-selaimen käyttäjäehdot ovat todella monipuoliset ja epäilen 
Chrome-selaimen peruskäyttäjän olevan täysin tietämätön näistä monipuolisista tietojenkeruun 
ominaisuuksista.
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Toki on niin, että myös Opera- ja Comodo Dragon -käyttö tarkoittaa joidenkin korporaatioiden 
sisäisten palveluiden ominaisuuksien hyväksikäyttöä.

Ero on siinä, että Opera- ja Comodo Dragon -käyttö ei laajenna tiettyjen korporaatioiden omistusta 
omista henkilökohtaisista tiedoista. Tällöin tietoja menee toisille korporaatioille, ja tietojen 
yhdistely on vaikeampaa - jos käyttää kaikessa mahdollisessa esim. Google- tai Microsoft-
korporaatioiden tekniikoita, niin loppujen lopuksi ne ovat keränneet käyttäjistään valtaisat 
tietomäärät aivan uskomattomalla yksityiskohtaisuuden tasolla.

Opera- ja Comodo Dragon -käyttö tarkoittaa, että esim. Google- tai Microsoft-korporaatioiden 
suuntaan tietoa menee mahdollisesti vähemmän - voin toki olla väärässä.

Ja tietysti on aina mahdollista käyttää joukkoa avoimia selaimia, jotka eivät kerää samassa 
mittakaavassa tietoja käyttäjistään.

OPERA-käyttökokemus on kuitenkin edelleen mittari, johon vertaan kaikkia selaimia jatkossakin.

SL 653.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

Merkinnässä käsiteltyä Maxthon-selainta en loppujen lopuksi ottanut päivittäiseen käyttöön.

Lyhyesti todeten Opera-selaimen selainmoottori on vaihdettu toiseen, jolloin Presto on historiaa 
selainmoottorina. Toisaalta voi todeta, että Opera-selainta on kehitetty edelleenkin vastaamaan 
Operan aikaisempaa toiminnallisuutta. Esimerkiksi PDF-tiedostojen lukemiseen on kaksi 
vaihtoehtoa: avaaminen selaimen sisällä tai avaaminen ulkoisessa lukijassa.

Tietysti on täysin selvää, että Opera ei ole saanut laajaa markkina-asemaa, mutta Opera-selaimella 
on tietysti oma kannattajakuntansa.

Myöhempinä aikoina olen ottanut Comodo Dragon -selaimen oletusselaimiseksi, mutta hyvin 
riisuttuna. Eli mm. kuvat, JavaScipt, Flash ja evästeet on estetty Comodo Dragon -selaimessa. 
Muilla selaimilla voi sitten katsella sisältöä, joka sisältää joitain Comodo Dragon -selaimessa 
estettyjä ominaisuuksia.

Väittämä: Selaimia voi käyttää eri tavoilla ristiin.
Väittämä: On mahdollista käyttää selainta hyvinkin riisutussa muodossa.

Käytännössä hyvin riisuttuna Comodo Dragon on suhteellisen nopea lataamaan erilaisia www-
sivuja, koska asetukset estävät erilaisia toimintoja sivun latauksen yhteydessä.
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SL 654. Aikaisemmista kirjoituksista jonkin verran

SL 654.1. Merkintä 616: Radiohiljaisuudesta ??

1. kesäkuuta 2012
616: Radiohiljaisuudesta ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_616

Viimeisin päiväkirjamerkintä on 19.5.2012.

Aloitin 18.5.2012 laatimaan Kirjoitelmia II -teosta, ja 1.6.2012 tilanteessa voi todeta, että enää 
puuttuu viimeisimmän luvun jälkiarviointi ja koko teoksen päättävä luku.

Kirjoitushetkellä 1.6.2012 tiedoston käsittelyaika on 42:04:17, mutta se ei kerro koko totuutta.

Tulostin kerran osan tiedostosta. Tämän jälkeen olen lukenut tiedostoa lukijalaitteella. Kumpikaan 
aika ei tule merkityksi alkuperäisen tiedoston käsittelyaikaan.

Eli tiedoston käsittelyaika on lähempänä 50 tuntia vähintään.

Koska Kirjoitelmia II -teos tulisi julkaistuksi?

Tällä hetkellä julkaisu menee vähintään elo-syyskuulle 2012, jolloin olisi raha säästettynä 
paperijulkaisua varten.

Toisaalta voisin tietysti varata ISBN-numerot valmiiksi PDF-tiedostolle ja paperimuotoiselle 
julkaisulle. PDF-tiedoston voisi luonnollisesti laittaa jakeluun ennen paperimuotoista julkaisua.

Tässä vaiheessa tiedosto voi ns. levätä jonkin verran, jolloin tarkalla lukemisella saisi haravoitua 
suurimmat kirjoitusvirheet pois. Lisäksi lepäämisen jälkeen voisi tarkastella eri aiheita 
yhteenvetona viimeisimpään lukuun - mahdollisesti vielä jotain uutta aikaisempiinkin lukuihin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Niin - olisiko tuossa Kirjoitelmia II -teoksessa mitään uutta ajatusta?

Lyhyesti voi todeta, että teokseen tulee paljon jo aikaisemmin kerättyä / kirjoitettua aineistoa, joihin
voi lisätä arviointia uudelleen vuoden 2012 tilanteessa.

Eli Kirjoitelmia II -teoksessa on Kirjoitelmia I -teoksen tavoin kerätty aikaisempaa aineistoa yhteen,
jotta ajatuksille voi antaa ISBN-numeroidun kirjan viitteet, eikä vain epämääräistä www-sivua.
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Uutta on siis mahdollisuus viitata ajatuksiin esim. APA-tyylisinä lähdeviitteinä.

SL 654.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

Edellä olen viitannut keskittyneen tekemisen vaatimuksiin. Itse hankin tosiaan lukulaitteen 
(Pocketbook Pro 902), jonka avulla voi tehdä keskittynyttä lukemista ilman yhteyksiä 
tietoverkkoon. Käytännössä lukulaite on vähentänyt turhaa tulostamista todella paljon. Erilaiset 
PDF-tiedostot pomppivat eri tavoilla lukiessa tietokoneen ruudulla olevaa tekstiä.

Kummatkin teokset (Rannila 2011, 2012) valmistuivat omalla ajallaan.

Olen sittemmin kerännyt erilaisiin teoksiin (kirjoitelmia ja liitteet) erilaista aikaisempaa kirjallista 
aineistoa, jota olen sitten arvioinut jälkikäteen.

Kaikesta oikoluvusta huolimatta eri teoksiin jäänyt kirjoitusvirheitä ja kummallisia virkkeitä.
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SL 655. Välillä taukoa

SL 655.1. Merkintä 617: Vieläkin radiohiljaisuutta ???

13. kesäkuuta 2012 
617: Vieläkin radiohiljaisuutta ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_617

[Huomio: merkintä tehty 13.6.2012, mutta lisätty palvelimella myöhemmin.]

Edellisestä merkinnästä on taas useampi päivä.

Tällä kertaa Jalasjärvellä vieraili kouluikäisiä sukulaisia, ja sedän roolissa vietin jonkin verran aikaa
kyseenomaisten lasten kanssa.

Eli esimerkiksi kotisivujen päiväkirjamerkinnät olivat sivussa jonkin aikaa.

Kirjoitelmia II -teoksen työtiedosto on saanut levätä rauhassa, ja sen tarkistamisen voisi tehdä 
jossain vaiheessa.

SL 655.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

Tähän kohtaan on vaikea lisätä muuta. Kirjoitelmia II -teos valmistui ajallaan.
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SL 656. Tylsien asioiden opastamisesta

SL 656.1. Merkintä 618: Kuolettava tylsyys vastaan 
mediaspektaakkelit

15. kesäkuuta 2012 
618: Kuolettava tylsyys vastaan mediaspektaakkelit

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_618

Ohessa on melkoinen linkkikasa Eduskunnan valiokuntaseurannasta ja joidenkin ministeriöiden 
tiedotuslistoilta.

Toisaalta käynnissä on ollut ainakin pari mediaspektaakkelia: Jussi Halla-ahon sakkotuomio ja 
Perussuomalaiset rp:n välikysymys.

Kuten näkyy, niin valiokunta-asiat ovat monesti kuolettavan tylsiä ja hyvin puuduttavia pienten 
yksityiskohtien mukaisia lakimuutoksia ja erilaisia lakiehdotuksia.

Lisäksi eri ministeriöiden jotkut (lainsäädäntö)hankkeet ovat jo otsikoltaan kuolettavan tylsiä.

Tosiasia on, että tiedo(s)tusvälineiden osalta oletettavasti on valiokuntaseuranta päällä, ja 
herkullisimpia valiokuntauutisia lienevät erilaisia vastalauseita sisältävät valiokuntien mietinnöt ja 
lausunnot.

Toisaalta voi todeta, että valmisteluun tulee todella isoja lainsäädännöllisiä kokonaisuudistuksia 
sekä erilaisia toimintaohjelmia jonkin toimialan toimintaedellytysten parantamiseksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mitä uutta tässä kohtaa voisi kehitellä??

Sinänsä olisi mielenkiintoista selvittää valiokuntaseurantaa harrastavien yksityisten kansalaisten 
oikea määrä.

Käytännössä valiokuntaseurannalla voi poistaa / ohittaa tiedo(s)tusvälineiden mediaspektaakkelien 
sumun, ja jokaista räväkästi uutisoitua tapahtumaa voi tarkastella alkuperäisten tekstien mukaisena.

Tämän perusteella olisi mielenkiintoista verrata erilaisten kansalaisten tietotasoa eri aiheisiin.

MITEN eroavat valiokuntaseurantaa harrastavien kansalaisten mielipiteet muista kansalaisista?
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Itse olen ollut sitä mieltä, että hallituksen esityksiin (HE) voisi lisätä yhden luvun, jossa olisi tiedot 
virkamiehen yhteystiedoista, jolloin kyseiselle virkamiehelle voisi lähettää lausunnon kaikki 
kiinnostuneet osapuolet.

Itse olen vastannut joihinkin Euroopan Unionin komission kyselyihin, ja vastausten määrä tietysti 
riippuu kyselyn merkityksestä. Mutta yleisesti voi todeta, että vastausten määrä on hallittavissa, ja 
harvoin Euroopan komission virkamiehet hukkuvat valtaisaan lausuntovyöryyn.

Eli näillä lausuntomahdollisuuksilla voisi kouluttaa tavallisia kansalaisia huomaamaan erilaisten 
käsiteltävien aiheiden/asioiden monimutkaisuus. Lisäksi tällä tavalla voisi vähentää kansalaisten 
riippuvuutta erilaisista mediaspektaakkeleista.

otakantaa.fi -foorumi on tietysti yksi yritys kouluttaa kansalaisia erilaisiin lakihankkeisiin.

Nykykäytännöillä tietysti pyritään haalimaan kasaan erilaisten liittojen/keskusjärjestöjen 
kannanottoja, mutta tavallisten kansalaisten ja/tai järjestöjen perusjäsenten tavoittaminen on 
seuraava haaste.

SL 656.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

Olen todennut moneen kertaan todennut esimerkiksi Eduskunnan valiokuntatyöskentelyn olevan 
tylsien asioiden käsittelyä. Valiokuntatyöskentelystä on monesti hyvin vaikea repiä isoja otsikoita.

Itse olen todennut erilaiset lausuntomahdollisuudet yhdeksi tavaksi lisätä kansalaisten tietoa eri 
asioista. Toisaalta joissain kyselyissä on oikeasti mahdollisuus esittää uusia vaihtoehtoja.

Väittämä: Erilaisia lausuntomahdollisuuksia voisi kehittää edelleenkin.

Yksi esimerkki lausuntomahdollisuudesta on lausuntopalvelu.fi 37. Tänne ilmestyy säännöllisesti 
tietoa uusista lausuntomahdollisuuksista. 

Väittämä: Erilaisia lausuntomahdollisuuksista on hyvin vaikea kehittää mitään 
mediaspektaakkelia.

Sitten on tietysti erilaiset mediaspektaakkelit, joita tulee ja menee omalla ajallaan.

”Media elää omaa elämäänsä”. Tuollainenkin lausahdus on tullut vastaan.

Väittämä: Hyvin monesta (tylsästä) asiasta on hyvin vaikea kehittää mitään 
mediaspektaakkelia.
Väittämä: Aina ei voida tietää etukäteen jonkin uuden mediaspektaakkelin aihetta.

Aikaisemmin olen todennut erilaiset asiaprosessit ja mielikuvaprosessit. Näiden välillä on erilaisia 
epävastaavuuksia.

Väittämä: Asiaprosessin ja mielikuvaprosessin erot olisi/on hyvä tiedostaa.

37 https://www.lausuntopalvelu.fi/  , Lausuntopalvelu.fi
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SL 657. Teknologian mahdollistamat kummallisuudet

SL 657.1. Merkintä 619: Ajatusten sekoittuminen / 
Rationaalisuusolettama

15. kesäkuuta 2012 
619: Ajatusten sekoittuminen / Rationaalisuusolettama

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_619

Meikäläinen on paahtanut rationaalisuusolettamasta useammassa yhteydessä, joten pitäisi kehitellä 
uusia näkökulmia mahdollisuuksien mukaan.

Ohessa on linkkikokoelma, jonka yhdistäväksi tekijäksi voi laittaa rationaalisuusolettaman.

Mielenkiintoinen linkki on, että Lapualla oli piirrelty mangasarjakuvia oikein kurssilla.

Toisaalta on linkkiä, että osa aasialaisista naisista kokee ulkonäköpaineita, ja he turvautuvat 
plastiikkakirurgiaan ulkonäön muuttamiseksi.

Toisaalta on taas kerran linkkiä erilaisista teknoriippuvuuksista ja/tai teknoahdistuksista.

Mielenkiintoinen rationaalisuusolettama liittyy yksityiselle sektorille siirtyviin viranhaltijoihin ja 
yksityiselle sektorille kohdistettavaan valvontaan.

Siirtyminen julkiselta sektorilta yksityiselle sektorille ei olekaan niin helppoa, ja tähän halutaan 
erilaisia sääntöjä.

Toisaalta yksityisiä hoitokoteja pitää vahtia eri tavoin, jotta he täyttävät erilaisia 
(minini)vaatimuksia.

Ja työssä voi uupua, minkä lisäksi opiskeluikäisiä voidaan painostaa juomaan alkoholia enemmän 
kuin haluaisi.

Teknologia ajaa meitä aina vain uusiin irrationaalisuuksiin, ja jotenkin pitäisi kehitellä rationaalinen
vaste näille erilaisille (teknologisille) tekijöille.

Tietysti perisuomalaiseen tapaan ryhdytään kehittelemään valtiollista toimintaa erilaisilla 
lainsäädäntöhankkeilla - varmaankin noihin hoitokoteihin liittyen laitetaan asetuksia lisää 
hoidettavaksi.

Toisaalta teknologia voi levittää jonkun uuden käyttäytymismallin niin nopeasti, että ilmiö tuntuu 
olevan joka paikassa yhtäaikaisesti - esim. Angry Birds -ilmiö on tunkenut joka luukusta jollain 
tasolla.

14725

14726

14727

14728

14729

14730
14731
14732
14733
14734
14735
14736
14737
14738
14739
14740
14741
14742
14743
14744
14745
14746
14747
14748
14749
14750
14751
14752
14753
14754
14755
14756
14757
14758
14759
14760
14761
14762
14763
14764
14765
14766
14767
14768
14769
14770
14771

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_619


350 / 718

Itse tein strategisen päätöksen, että en yritä lukea Angry Birds -uutisia, mutta kyseiseen ilmiöön 
törmää pelkästään uutisten otsikkotasolla hyvin voimakkaasti.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-a.

Olemme siirtyneet kummalliseen aikakauteen, jossa teknologia asettaa meille uusia ja outoja 
vaatimuksia, ja emme ehdi aina edes ajatella jotain teknologista ilmiötä loppuun saakka. Ilmiö 
(teknologiaa ehkä) vain tulee jostain ja se tuntuu valtaavan koko maailman hyvin nopealla 
aikataululla.

OMA oletus on, että monet vanhemmat ovat pulassa näiden teknoilmiöiden kanssa, koska tietysti 
niiden markkinointia kohdistetaan lapsiin hyvinkin tehokkaasti ja hyvinkin onnistuneesti. Eli lapset 
huutavat jostain teknoilmiöstä, ja vanhemmilla ei ole mitään käytännöllistä kokemusta koko 
ilmiöstä.

Sinänsä mitään uutta ei ole lapsien huutaessa jostain ilmiöstä suuren ääneen.

Uutena osana rationaalisuusolettamaan voisi laittaa vaadittavan rationaalisen vasteen nopeuden.

Teknologia on ajanut meidät tähän nopeuteen, joten tarvitsemme uusia teknologisia ja sosiaalisia 
mekanismeja, jotka palauttavat uudet/eri ilmiöt ihmisten oikeaan ajattelunopeuteen.

SL 657.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

Varmaankin voi turvallisesti todeta, että erilaiset tekniset ilmiöt tahtovat levitä suhteellisen nopeasti.
Esimerkiksi lainsäädäntö voi tietysti tulla jälkijunassa liittyen erilaisiin teknisiin ilmiöihin.

Väittämä: Uusien tietoteknisten ilmiöiden leviämisen nopeus aiheuttaa väistämättä 
erilaisia ongelmia.
Väittämä: Uusien tietoteknisten ilmiöiden erilaiset järjettömyydet voi tietysti olla 
vaikea aihepiiri. 

Itse olen ehdottanut jotain toimielintä, joka ottaisi lainsäädäntöä nopeammin kantaa uusiin 
teknologisiin ilmiöihin liittyen. Eli tämä voisi olla informaatio-ohjausta ilman raskasta 
lainsäädäntöä.

Väittämä: Voisimme perustaa toimielimen, joka julkaisisi lainsäädäntöä nopeammin 
erilaisia suosituksia jonkin uuden tekniikan käytön suhteen.
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SL 658. Mediaoperaatioiden onnistumisesta jotain

SL 658.1. Merkintä 620: Mediaoperaatiot / Ongelmia

15. kesäkuuta 2012 
620: Mediaoperaatiot / Ongelmia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_620

Ohessa on linkkikokoelma, joka liittyy mm. Syyrian ja Iranin tilanteeseen.

Tarkasti ottaen eri suunnissa on sotakuumetta tai halua sekaantua sotilaallisesti erilaisiin maiden 
sisäisiin ristiriitoihin.

Kuten linkkikokoelmasta näkyy, niin kyseiset linkit ovat ns. vaihtoehtomedian linkkejä.

Mutta tosiasia on, että Yhdysvaltojen ns. valtamedia on viihteellistymisen ja asiapainotteisuuden 
vaikeassa noidankehässä.

Kansaa pitäisi saada jonkin ns. valtamedian kuluttajaksi, ja pienin yhteinen nimittäjä monesti on 
seksi ja väkivalta.

Lisäksi erilaiset kohut ovat herkullista uutisoitavaa, ja vaikeammat uutisaiheet jäävät pakostakin 
sivuun.

Eli osa väestä siirtyy näiden vaihtoehtokanavien pariin, koska ne käsittelevät myös ns. vaikeampia 
aiheita.

Tietysti on selvää, että Al Jazeera-, Press TV- ja RT-kanavien internet-lähetyksiin pitää 
luonnollisesti suhtautua hyvinkin kriittisesti.

Mutta mitä liittyy oheisiin linkkeihin?

Nyt voi todeta, että totuus on ensimmäinen uhri kaikissa sotilaallisissa tilanteissa, ja erilaisia 
psykologisia operaatioita yritetään eri suunnissa.

Melkoinen psykologinen ongelma on Yhdysvaltojen armeijassa tapahtuvat sotilaiden itsemurhat, ja 
armeija on tosi vaikeassa tilanteessa, koska itsemurhia tapahtuu lähes päivittäin.

Tosiasia lienee, että tällä hetkellä vaikea yleinen taloudellinen tilanne mahdollistaa sen, että moni 
henkilö päätyy asepalvelukseen sen tarjoaman taloudellisen turvan vuoksi.
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Ongelma lienee, että asepalvelukseen päätyy myös sellaisia henkilöitä, joille armeija ei ole paras 
mahdollinen paikka kuitenkaan.

Katsoin yhden Wikipedia-artikkelin: 
http://en.wikipedia.org/wiki/United_States_Armed_Forces

Eli aktiivista palvelusväkeä olisi tällä hetkellä 1 456 862 - yhden tilastolähteen perusteella.

Eli tuohon yli miljoonaan henkilöön päätyy hyvin monenlaisia henkilöitä

Toinen tosiasia on, että Yhdysvallat pikemminkin laajentaa sotilaallisia operaatioita eri suuntiin, 
jolloin tarve sotilaille on kasvava eikä vähenevä.

Mielenkiintoinen on tilanne Syyriassa, koska jotkut henkilöt kannattavat avoimesti Syyrian 
nykyhallinnon murtamista sotilaallisilla keinoilla.

Ohessa on linkkiä sotilaallisen teknologian soveltamista siviilikäyttöön, eli Yhdysvallat voi pian 
myydä sekä sotilas- että siviiliversioita erilaisista miehittämättömistä lentolaitteista (drones).

Eli tutulla kaavalla sotilasteknologia johtaa siviiliteknologioihin, joista voi yksittäinen maa saada 
kilpailuetua.

Aikaisemmissa päiväkirjamerkinnöissä on kuitenkin todettu moneen kertaan tosiasia, että jokaista 
sotilasteknologian onnistumista vastaan Yhdysvallat kokeilee teknologioita, jotka eivät olekaan 
menestyksiä ja kuluttavat hirmuisia summia rahaa.

Eli Yhdysvaltojen veronmaksajat lapioivat kohtuullisen summan verodollareita epäonnistuneisiin 
sotilasteknologiahankkeisiin.

NYT olisi mielenkiintoista tehdä perusteellinen perkaaminen, että mikä on lapioidun rahan määrän 
suhde onnistumisiin ja epäonnistumisiin.

TOISAALTA yksi tosiasia on, että Yhdysvaltojen väestö on tottunut ajatukseen mittavista 
asevoimista, ja esimerkiksi elokuvateollisuus esittelee asevoimien (todennettua?) suorituskykyä eri 
elokuvissa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Ero republikaanisen ja demokraattisen vaihtoehdon välillä on lähinnä seuraavista:

* paljonko on lisättävä uutta rahaa asevoimien kehittämiseen?
* kuinka monta uuttaa aseohjelmaa hyväksytään kehitykseen?
* mihin tehtäviin asevoimia on käytettävä?
* tehdäänkö sotilaalliset tehtävät omana työnä?
* tehdäänkö sotilaalliset tehtävät muiden maiden kanssa yhteistyössä?
* ovatko sotilaalliset tehtävät oikeasti julkisia vai oikeasti salaisia?

Esimerkkinä on erilaiset miehittämättömien lentolaitteiden uudet tukikohdat Afrikan maissa.
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Pitääkö erilaisten miehittämättömien lentolaitteiden uusien tukikohtien sijainnit (Afrikan maissa) 
julkisesti ilmoittaa eri tiedo(s)tusvälineisiin VAI pitääkö asia piilottaa mahdollisimman tarkasti?

Oletusarvo on, että asiat yritetään pitää mahdollisimman piilossa, jolloin erilaiset vaihtoehtomediat 
voivat tuoda piilotettua asiaa esille.

Eli lähtökohtaisesti voi todeta, että edellä mainitun piilottelun vuoksi on käynnissä erilaisia 
mediaoperaatioita moneen suuntaan.

Ongelma mediaoperaatioille on kaiken muuttuminen digitaaliseksi, jolloin oikeaan paikkaan 
eksynyt yksittäinen henkilö voi saada nopeasti jonkin piilotellun asian yleiseen jakeluun.

UUTTA????

Jatkossa kannattaa seurata mielenkiinnolla erilaisia mediaoperaatioita ja niiden vastaoperaatioita.

Mielenkiintoista jatkossa on seurata mediaoperaatioita, joiden alkuperä on oikeaan paikkaan 
oikealla hetkellä osunut henkilö jonkin digitaalisen tallennuslaitteen kanssa. Eli millaisia 
vastaoperaatioita tällaiset tilanteet aiheuttavat?

OMA oletus on, että tosiaikainen, täydellinen ja yhtenäistetty mediaoperaatio ei enää ole 
mahdollista, jolloin mediaoperaatioissa pitää varautua erilaisiin vuotoihin ja/tai paljastuksiin jo 
mediaoperaation suunnitteluhetkellä.

SL 658.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

Aikanaan puhuttiin kansalaisjournalismista, joka olisi mahdollista halpojen laitteiden yleistyessä. 
Tavallaan jotain kansalaisjournalismia on, mutta sen laadusta voi olla erilaisia näkökulmia.

Kysymys: Kuinka paljon oikeaa kansalaisjournalismia oikeasti on?

Aikaisemmin olen todennut, että erilaisia vaihtoehtokanavia voi katsoa ristiin. Erilaisten 
vaihtoehtokanavien kanssa kannattaa olla kuitenkin tarkkana. Toisaalta täytyy todeta tarve rahoittaa 
tutkivaa journalismia.

Väittämä: Vaihtoehtokanavien kanssa kannattaa olla tarkkana.

Merkinnässä (620) olen pohtinut rahan lapioimista sekä armeijalle että uusia aseita kehittäville 
hankkeille. Kumpikin asia vaatii käytännössä hirmuisesti riihikuivaa rahaa. En ole selvittänyt rahan 
lapioinnin suhdetta uusien aseiden kehittämisen ja armeijan rahoituksen välillä. Lisäksi täytyy 
todeta kaikenlaisen sotilasteknologian lastentaudit, jolloin uusien aseiden kehittämisestä on kallista 
vielä tälläkin tavalla.

Väittämä: (Uusien) aseiden kehittäminen vaatii valtavasti rahaa.
Väittämä: Aseiden kehittämiseen käytetty raha on aina pois jostain muusta.

Kysymys: Voiko Suomi oikeasti osallistua hyvin kalliiden asejärjestelmien 
kehittämiseen?
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SL 659. Moninaisuudesta puolueiden sisällä

SL 659.1. Merkintä 621: Limittäisyyttä / Puolueiden 
kuppikunnat

18. kesäkuuta 2012 
621: Limittäisyyttä / Puolueiden kuppikunnat

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_621

Huh-huh-huijaa.................

Nyt on kolme erilaista puoluetta (RKP, KESK ja KOK) pitäneet omat puoluekokouksensa, ja 
poliittisten ruumiiden määrän voi laskea esim. puheenjohtaja- ja varapuheenjohtajavaaleista.

Toisaalta politiikan nopeasti pyörivään myllyyn on nyt heitetty muutama uusi henkilö, ja heidän 
ajatustensa monipuolinen esittely alkaa pyöriä täydellä voimalla jonkin ajan kuluessa.

Sitten on se hitaammin pyörivä politiikan mylly, josta harvemmin revitään suuria otsikoita. Hyvä 
esimerkki tästä hitaasti pyörivästä myllystä on merkintä 618.

618: Kuolettava tylsyys vastaan mediaspektaakkelit 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_618

Nyt voi ottaa esimerkin täst hitaammin pyörivästä myllystä: 
Uusi Suomi - Puheenvuoro - Reijo Tossavainen 
Eduskuntatyön arki on puurtamista! 
http://reijotossavainen.puheenvuoro.uusisuomi.fi/109147-eduskuntatyön-arki-on-puurtamista

Eli aikaisemmin olen todennut, että esimerkiksi Perussuomalaisten pitää/pitäisi hallinnoida nopeasti
pyörivän mediamyllyn mediaspektaakkelit hallitusti - puheenjohtaja Timo Soini hoitaa oman 
osuutensa ja muut edustajat hoitavat oman osuutensa yhdessä sovitulla tavalla.

Sinänsä Tossavaisen kirjoitus on oikeaan osuva: valiokunnissa tehdään kova puurtaminen ja 
monesti on paljon asiatuntijakuulemisia, minkä lisäksi monesti saadaan muotoiltua 
mietintö/lausunto yksimielisesti kaikkien edustettujen puolueiden hyväksynnällä.

Eli käytännössä pitäisi koko PS:n eduskuntaryhmän hallitusti toistaa tiettyjä viestejä yhtenäistetyllä 
tavalla.

NYT tietysti kaikki viittaavat Jussi Halla-ahon saamaan tuomioon, ja jokaisen itseään kunnioittavan
politiikan seuraajan on annettava lausunto kyseenomaisesta tapahtumasta.
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NYT pitäisi tietysti ottaa joku rakentavampi näkökulma aiheeseen, koska kyseenomaisesta 
tuomiosta on rakennettu taas yksi mediaspektaakkeli.

EN OLE täysin varma aiheesta, mutta ilmeisesti Jussi Halla-aho sanoo sanottavansa mieluusti 
kirjallisesti joko omilla kotisivuillaan (http://www.halla-aho.com/scripta/) tai Homma-foorumilla 
(http://www.hommaforum.org/ .

Näin yhden haastattelun, jossa Jussi Halla-aho kehotti toimittajaa lukemaan tiedotteet 
kyseenomaisilta sivuilta.

Tähän voimme katsoa pari tiedotetta:

Jussi Halla-ahon tiedote 13.6
http://cms.hommaforum.org/index.php?option=com_content&view=article&id=733

TIEDOTE: Halla-aho: KKO:n päätös
http://cms.hommaforum.org/index.php?option=com_content&view=article&id=731

Toimittajien kannalta tämä voi tietysti olla täysin käsittämätöntä - kaveri ei anna kovin helposti 
suullisia lausuntoja ja kehottaa järjestelmällisesti lukemaan kirjallisia lausuntoja.

ITSE olen tullut siihen tulokseen, että Halla-aho voi olla kirjallisen ilmaisun hyvin hallitseva 
henkilö, ja hänen kirjoituksiensa ansiosta hän on päässyt eteenpäin poliittisella urallaan.

Tällä hetkellä hänen SCRIPTA-bloginsa sisälsi kunnioitettavat 331 blogimerkintää, eli hän on 
esitellyt mielipiteitään laajasti eri aiheista.

HMMM........................

Eikun - joo - hän on käyttäjä 67 tuossa Hommma-foorumin sisällönhallintajärjestelmässä. 
http://hommaforum.org/index.php?action=profile;area=showposts;u=67

Tuloksena 2341 merkintää Jussi Halla-ahon nimellä 18.6.2012 tilanteessa.

LOPPUTULEMA: Jussi Halla-aho on kova kirjoittamaan. ELI käytännössä hänen kirjoittamiaan 
mielipiteitään pitäisi järjestelmällisesti järjestää, jolloin saataisiin varmaan järjestemällinen 
kokoelma ilmeisesti useampi kymmenen liuskaa erilaisia mielipiteitä.

VIELÄ tämäkään ei riitä, koska hänellä on vielä vanha vieraskirja, joka sisältää 114725 erilaista 
viestiä: 

http://www.halla-aho.com/scripta/vieraskirja.html

OLETUSARVO on, että Jussi Halla-aho voisi kirjoittaa kirjan moisen perusteella

HMMMMM............... perkaamista. 
EI-kun-joo - hänellä on jo kirja.

Kirjoituksia uppoavasta Lännestä 
Tekijä: Halla-aho, Jussi. 
Nimeke: Kirjoituksia uppoavasta Lännestä 
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Julkaistu: Helsinki: Jussi Halla-aho, 2009. 
Ulkoasu: 464 s. 
ISBN:978-952-92-5213-8

KOHTUULLINEN tiiviskivi - 464 sivua - esimerkiksi minun omakustanne on vain 166 sivua. 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

HMMMMM.................................................

NOIN yleisenä huomiona voi heittää, että valiokuntaseurannassa Jussi Halla-ahon johtama 
hallintovaliokunta on käsitellyt monia hyvin kuolettavan tylsiä mietintöjä ja lausuntoja.

Kuolettavan tylsyyden voi tarkistaa hallintovaliokunnan www-sivulta: [linkki ei toimi enää]

JEP-jep-jee...........

Tästä palautuu mieleen Suomen Keskusta rp:n uuden puheenjohtajan Juha Sipilän haastattelu, jonka
satuin näkemään - toimittaja tivasi Juha Sipilän vastausta hänen kuulumistaan lestadiolaiseen 
herätysliikkeeseen.

Tähän kohtaan voimme laittaa Juha Sipilän oman kirjoituksen aiheesta: 
Minkä sortin uskovainen? 

http://juhasi.fi/blogi/2012/05/29/43

Sipilä EI SIIS ole vanhoillislestadiolainen, vaan hän kuuluu ryhmittymään nimeltään RAUHAN 
SANA, jonka www-sivu on seuraava: 

http://www.lyrs.fi/

JUST-joo-ja-silleen.....................................

Tästä palautuu mieleen näkemäni Puolueet Koolla -ohjelman puolituntinen koskien Kansallinen 
Kokoomus rp:n puoluekokousta Rovaniemellä.

Toimittajat haastattelivat Kokoomusnuorten nykyistä puheenjohtajaa, eli Antti Häkkänen: 
http://www.anttihakkanen.fi/

Kuten tunnettua, niin Kokoomusnuoret ovat joissain suhteissa eri linjoilla kuin emopuolue.

Itseäni on kuitenkin kiinnostanut pitemmän aikaa Perustulo-ilmiö, koska kuulin kerran yhden 
Kokoomuksen edustajan haastattelun radiosta, ja hän pohti ääneen ehtoja, jotka hän voisi asettaa 
perustulolle - en valitettavasti muista edustajan nimeä.

Tämä haastattelu johti seuraavan päiväkirjamerkinnän ääreen: 
Iranissa otettiin käyttöön perustulo ensimmäisenä maailmassa 

http://jounivalkonen.puheenvuoro.uusisuomi.fi/100811-iranissa-otettiin-käyttöön-perustulo-
ensimmäisenä-maailmassa

Luonnollisesti tämä johtaa Perustulo-liikkeen kotisivuille: 
http://perustulo.org/
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ITSE olen kannattanut, että perustulosta tehtäisiin laaja selvitys, koska selvityksen tekeminen ei 
vielä tarkoita mitään oikeaa lainsäädännöllistä ohjelmaa.

TOSIASIA on, että perustulon kannatus menee hyvin ristiin eri puolueiden välillä, ja jokaisesta 
puolueesta löytyy perustulon voimakkaita vastustajia ja perustulon voimakkaita kannattajia.

ELI nyt voisi ajaa ristiin taulukon / vastaavan, jossa saisi kerättyä yhteen eri puolueiden perustulon 
kannattajat ja vastustajat. Taulukko olisi varsin mielenkiintoinen.

Hmmmmmm-------------------- JEP

Luettavaa löytyy kuitenkin:
http://perustulo.org/luettavaa/

MIELENKIINTOINEN on kuitenkin seuraava www-sivu: 
Kasary, Kansallinen Sateenkaariryhmä 

(http://kasary.fi/) 
on Kokoomuksen läheisjärjestö, joka haluaa rohkaista näkemään seksuaali- ja 
sukupuolivähemmistöt voimavarana.

EN ole itse aikaisemmin moisesta ryhmittymästä kuullut mitään, mutta näin sitä viisastuu kummasti
erilaisia linkkejä seuratessa.

ELI voisi ajaa vielä ristiin taulukon, jossa eri puolueiden oikeat omassa elämässään Sateenkaari-
ajatusta toteuttavat Sateenkaari-ihmiset voisi laittaa taulukon soluihin. Sitten voisi ajaa taulukon, 
jossa olisi Sateenkaari-tavoitteita ajavat henkilöt listattuna yhteen.

Tämän jälkeen voisi ajaa vielä yhden taulukon ristiin, eli Perustulon kannattajat ja vastustajat, ja 
tuloksena olisi ainakin moniulotteinen kokonaisuus:

* Perustulon kannattaja - Sateenkaari-ihminen - Sateenkaari-ajatuksen kannattaja 
* Perustulon vastustaja - Sateenkaari-ihminen - Sateenkaari-ajatuksen kannattaja 
* Perustulon kannattaja - Sateenkaari-ajatuksen kannattaja 
* Perustulon vastustaja - Sateenkaari-ajatuksen vastustaja

Ja tämän voisi ajaa esim. PS:n ja KOK:n osalta seuraavasti.

* KOK - Perustulon kannattaja - Sateenkaari-ihminen - Sateenkaari-ajatuksen kannattaja 
* KOK - Perustulon vastustaja - Sateenkaari-ihminen - Sateenkaari-ajatuksen kannattaja 
* KOK - Perustulon kannattaja - Sateenkaari-ajatuksen kannattaja 
 *KOK - Perustulon vastustaja - Sateenkaari-ajatuksen vastustaja

* PS - Perustulon kannattaja - Sateenkaari-ihminen - Sateenkaari-ajatuksen kannattaja 
* PS - Perustulon vastustaja - Sateenkaari-ihminen - Sateenkaari-ajatuksen kannattaja 
* PS - Perustulon kannattaja - Sateenkaari-ajatuksen kannattaja 
* PS - Perustulon vastustaja - Sateenkaari-ajatuksen vastustaja

JA tuloksena on jo kahdeksan (8) erilaista luokitusta. Aihetta voisi monimutkaistaa esim. 
suhtautumisella maahanmuuton erityisiin erityiskysymyksiin, eli niihin pirullisiin yksityiskohtiin.
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Hmmmmmmm------- joo-jooo...........

ELI parhaimmin taitaa nähdä eri ryhmittymien painotukset puoluekokousaloitteista.

Puolueiden sisällä on siis erilaisia ryhmittymiä, ja parhaimmillaan eri ryhmittymien edustajat voivat
olla puoluekokouksessa ensimmäisellä rivillä, ja käynnissä on ajatusten kilpalaulanta 
puoluekokouksen käsitellessä erilaisia puoluekokousaloitteita.

Hmmmmmmm------- joo-jooo...........

Tästä kaikesta seurannaisena olen välillä pohtinut, että voiko mikään puolue kuitenkaan hallita koko
puolueen viestintää yhtenä kokonaisuutena.

NYT tämä Jussi Halla-ahon tapaus osoittaa, että myös Perussuomalaiset rp:n sisällä on erilaisia 
painotuksia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Itse olen pohtinut, että ehkäpä puolueiden pitäisi tunnistaa ja tunnustaa nämä poikkeavat sisäiset 
linjat toisistaan, ja sallia moniäänisempi viestintä kuitenkin.

Esim. Perussuomalaiset rp:n osalta voisi olla niin, että esimerkiksi perustulon kannatuksessa voisi 
olla puolueen sisällä eroja. EN tiedä asiaa, koska en tätä lähtenyt selvittämään tarkemmin.

JA ehkä Eduskunnan tasolla voisi olla Perustulo-verkosto, johon kansanedustajat voisivat vapaasti 
liittyä tai olla liittymättä.

TIETYSTI tämä vaikeuttaisi yksiselitteistä viestintää puolueiden suunnalta, koska samaan aikaan 
julkisuuteen tulisi ehkä kaksi tai kolme erilaista viestiä.

EHKÄ olisi aika rakentaa puolueiden viestintää tuohon moniäänisyyden suuntaan, koska 
nykymallilla lähdetään tiedo(s)tusvälineissä repimään sisäisiä eroja kovalla voimalla.

TIETYSTI tämä vaatisi täysin uudenlaista lähestymistapaa aiheeseen.

Mutta tosiasia on, että esimerkiksi Sateenkaari- ja Perustulo-ajatukset ajavat puolueiden sisällä 
hyvin erilaisia ryhmittymiä yhteen ja erilleen.

Tämä erottelu eri ryhmiin voidaan tietysti rakentaa jo puolueiden kaikkiin tiedotteisiin sisään, 
jolloin tietty moniäänisyys olisi sallittavaa ainakin joissain asioissa.

Ja puoluekokouksissa voitaisiin tietty moniäänisyys todeta yleiseksi ilmiöksi, ja julkinen 
tiedottaminen puoluekokouksesta voisi sallia tietyn moniäänisyyden.

JA tietysti puolueiden sisällä voi käyttää erilaisia mielipidekartoituksen välineitä, jolloin voitaisiin 
todeta, että jotain asiaa kannattaa esim. 20% kannattajista ja 80% on tietyllä kannalla. Tällöin 
voitaisiin jo perustiedotteeseen laittaa valmiiksi esim. 20% kannatuksen valitseman edustajan 
lausunto.
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NYT näemme näitä haastatteluita, joissa yritetään esim. nämä 20% kannatuksen edustajat ajaa 
nurkkaan puolueen yleisen linjan vastustajina.

JA tietysti saadaan tehtyä kujanjuoksun näköisiä haastatteluita, jossa poikkeavan linjan kannatuksen
edustaja kieltäytyy sanomasta aiheesta mitään ylimääräistä.

TÄMÄ asia vaatisi uutta ajattelua.

Itse olen tullut siihen tulokseen, että erityisesti ns. vanhat puolueet ovat niin monikerroksisia 
kokonaisuuksia, että eri ryhmien ajaminen samaan karsinaan on täysi mahdottomuus.

Esimerkiksi käy ns. uusi puolue, eli Piraattipuolue, jonka puolueohjelma mahtuu vielä kohtuullisen 
pieneen tekstimäärään:

http://www.piraattipuolue.fi/politiikka/puolueohjelma

KUTEN tekstistä näkyy, niin Piraattipuolue rp:n maatalouspoliittinen ohjelma ja yleinen 
elinkeinopoliittinen ohjelma on vielä tekemättä.

JOS/KUN Piraattipuolue rp saa kansanedustajia Eduskuntaan, he ovat silloin pakotettuja tekemään 
esim. maatalouspolitiikassa ja yleisessä elinkeinopolitiikassa perusteltuja kannanottoja.

ELI voisi olla niin, että esim. Piraattipuolue rp voisi silloin ottaa käyttöön tämän 
MONIÄÄNISYYS-menetelmän, ja sallitaan tietty moniäänisyys heti lähtökohtaisesti.

Mielenkiintoinen on myös Piraattipuolue rp:n puolueohjelman kannanotot uskonnosta ja 
uskonnonvapaudesta

ESIM: Miten eri uskontojen kannattajat ja samaan aikaan piraattiajatusta kannattavat olisi 
huomioitava Piraattipuolue rp:n toiminnassa?

SL 659.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

Nykyinen hallitus (Sipilä) on aloittanut perustulokokeilun yhdellä ryhmällä. Itse kannatan 
edelleenkin useamman ryhmän perustulokokeilua.

Väittämä: Perustulokokeilussa pitäisi olla useita ryhmiä.
Väittämä: Puolueiden sisällä on monenlaisia ryhmiä.
Väittämä: Aina välillä puolueiden sisäiset erimielisyydet pääsevät julkisuuteen.
Väittämä: Jonkin puolueen yhtenäistetty viestintä kohtaa aina välillä isoja ongelmia.

Yksi esimerkki voisi olla perustulon kannattajien, sateenkaari-henkilöiden ja 
maahanmuuttokriittisten henkilöiden erot ja yhteneväisyydet. Varmaankin eri henkilöillä on näistä 
kolmesta asiasta erilaisia näkemyksiä jo puolueiden sisällä.
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SL 660. Suomalainen valtiokeskeisyys

SL 660.1. Merkintä 622: Kannanotto yksityistämiseen liittyen

18. kesäkuuta 2012 
622: Kannanotto yksityistämiseen liittyen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_622

Näin joitain uutispätkiä liittyen kolmen eri puolueen (RKP, KOK ja KESK) puoluekokouksiin 
liittyen.

Mielenkiintoinen huomio oli, että yksityistäminen voisi olla hyvä asia ja erilaista yrittäjyyttä pitää 
kannustaaa kuitenkin huomioiden kaikken heikoimmassa asemassa olevien hyvinvointi.

TIETYSTI eri puolueilla on eri käsitys, että kuinka suuret voivat erityyppiset tulonsiirrot olla.

OMA käsitys on, että erilaiset tulonsiirrot pitävät yllä talouskasvua, koska tulonsiirtoja saavat 
ihmiset luonnollisesti kuluttavat saamansa tulonsiirrot erilaisiin peruspalveluihin: ruoka, liikenne, 
puhelin, vaatteet, jne. aivan perusasioita.

JOS laskelmien mukaisesti esim. 40% suomalaisista eläisi absoluuttisessa köyhyydessä, niin he 
eivät luonnollisesti kuluttaisi niin paljon verrattuna 40% tulonsiirtoja saaviin henkilöihin.

ITSE en usko siihen, että ns. tricklismi toimii. Tricklismin idea on, että rikkaiden rahat valuvat 
(Trickle Down) erilaisten välivaiheiden kautta myös kaikkein köyhemmille ihmisille.

TOSIASIA on, että ns. rikas sijoittaa ylimääräisen varallisuuden tuottamaan lisää rahaa.

ELI parturikampaaja-yrittäjä saa enemmän asiakkaita, kun myös köyhemmillä on varaa käydä 
parturikampaajalla.

TIETYSTI on käytävä koko ajan yhteiskunnallista keskustelua, että mikä on oikea tulonsiirtojen 
määrä ja erityisesti laatu. Esimerkiksi Perustulo-keskustelu on osa tätä keskustelua.

OMA ajatus on, että rikkaat maksavat veroja siksi, että heidän ei tarvitse kadulla kävellessään pelätä
selän takaa tulevaa puukoniskua.

KUN mennään tietyn (oikeasti vaikeasti määriteltävän) rajan yli, niin rikkaan henkilön selkään 
puukotusta tietyt ryhmät näe minään ongelmana, jolloin ajaudutaan yhteiskuntaan, jossa on 
monessa kerroksessa useita ja erilaisia turvamuureja erottelemaan erilaiset väestöryhmät toisistaan.

Tähän kaikkeen liittyen voimme ottaa esimerkin oikeasta elävästä elämästä.
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Suomen kosmetologiyhdistys huolissaan: Meno kuin villissä lännessä 
http://www.mtv3.fi/uutiset/kotimaa.shtml/2012/06/1566759/suomen-kosmetologiyhdistys-
huolissaan-meno-kuin-villissa-lannessa

MITEN takaisi samaan aikaan rehellisten kosmetologiyritysten toiminnan ja kuitenkin takaisi 
rehellisen kilpailun kosmetologiyritysten välillä.

MIELENKIINTOISTA on, että Suomen Kosmetologien Yhdistys (http://www.kosmetologitsky.fi/) 
on jo vuosia yrittänyt saada Kosmetologi-nimityksen suojatuksi.

ON sinällään mielenkiintoista, että tässäkin asiassa huudetaan apuun lainsäädännöllistä voimaa, eli 
käytännössä valtion sekaantumista yritystoimintaan ainakin jollain tasolla.

TÄMÄ on taas suora esimerkki suomalaisesta valtiokeskeisyydestä.

SINÄLLÄÄN ihmettelen, että eikö SKY-merkki 
(http://www.kosmetologitsky.fi/jasenyys/jasenmerkki) 

ole taannut Kosmetologia-alan itsesääntelyä.

OMA veikkaus on, että kyseistä SKY-merkki ei ole järjestelmällisesti markkinoitu, ja sen 
markkinointi vaatisi aivan uuden otteen ns. villien yritysten suitsemisessa.

ELI tarvittaisiin joku nopea ja järjestelmällinen markkinointikampanja, jolla SKY-merkki tehtäisiin 
tunnetuksi kaikelle kansalle - eli esimerkiksi minä en ollut koskaan ennemmin kuullut SKY-
merkistä.

Mutta ei tietenkään - vaaditaan hetimmiten lainsäädännöllistä toiminta, ja kosmetologi-nimikkeen 
suojaamista.

ONGELMAKSI tietysti tulee, että kosmetologiyrityksiä voitaisiin yhtenäistetyssä 
markkinointikampanjassa syyttää kartellista, alalle tulon esteiden rakentamisesta ja muusta 
kilpailunrajoituksesta.

Mutta tämä on mielestäni yksi esimerkki suomalaisesta toimintamallista - hetimmiten selkäytimestä
vaaditaan valtiokeskeistä toimintamallia.

MUTTA tämä voidaan kiertää helposti ottamalla esim. Kuluttajavirasto, Kilpailuvirasto ja erilaisia 
järjestöjä mukaan laatimaan suosituksia, jolloin voidaan tehdä jo tietyille toimialoille valmiiksi 
tehtyjä mallisopimuksia yms.

Näin esimerkiksi on toimittu kuntokeskusten suhteen: [linkki ei toiminut enää].

SIIS - nahjustelua Suomen Kosmetologien Yhdistys ry:n puolesta. Tai sitten nahjustelua 
Kuluttajaviraston ja Kilpailuviraston suunnasta..... En tiedä oikeasti syyllistä tilanteen surkeuteen, 
koska en tunne kaikkia yksityiskohtia. Mutta selvästi joku/jotkut ovat nahjustelleet, koska alan 
pelisäännöt eivät ole menneet kaiken kansan jakeluun.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Tarvitsisimme uusia, luovia ja paljon nopeampia keinoja eri alojen itsesääntelyyn, ja suoraan 
lainsäädäntöön syöksyminen on todella hidas keino.

Tässäkin tarvittaisiin ideakilpailuja, joilla voisi kehitellä uusia keinoja suitsia huonoa 
yritystoimintaa eri aloilla - kuitenkin ilman raskasta lainsäädäntökoneistoa.

Tällöin lainsäädäntöön voisi päätyä vain ne osat toimintamalleista, jotka oikeasti tarvitsevat 
lainsäädäntövoimaa taakseen.

Sinänsä kenellekään ei pitäisi olla ongelma, jos joku rehellisesti alalle tuleva uusi kosmetologi 
oikeasti rikastuu liiketoiminnallaan. Kun hän maksaa vielä vaaditut verot, niin tulonsiirtojen vuoksi 
hän saa uusia asiakkaita, koska köyhemmätkin kansalaiset voivat harkita kosmetologin palveluiden 
käyttämistä.

Olisi perin onnetonta, jos menestyneiden ja rehellisesti rikastuneiden kosmetologien pitäisi pelätä 
henkensä puolesta liikkeidensä ovien ulkopuolella.

SL 660.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

Oman arvion mukaan Suomen Kosmetologien Yhdistys ry ja Kilpailu- ja kuluttajavirasto (KKV) 
voisivat kehittää jonkinlaiset toimintasäännöt kosmetologia-alan yritysten markkinointia varten. 

Kysymys: Toimivatko tietyn yritystoiminnan julkaistut toimintasäännöt (esimerkiksi 
Kilpailu- ja kuluttajaviraston kanssa tehtynä) nopeammin kuin lainsäädäntö?

Sitten on ainainen kysymys tulonsiirroista, joiden määrän ja laadun arviointi on vaikea aihepiiri.

Kysymys: Kuka tai ketkä määräisivät erilaisista tulonsiirroista?

Tietysti erilaisten tulonsiirtojen määrä ja laatu on ikuisen keskustelun aihe.

Kysymys: Millaiset tulonsiirron järjestelmät olisivat parhaita laadun ja määrän 
kannalta?
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SL 661. Ideoiden leviämisestä eri puolilla maailmaa

SL 661.1. Merkintä 623: UPDATE / Ron Paul / XXVII

25. kesäkuuta 2012 
623: UPDATE / Ron Paul / XXVII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_623

Näyttää siltä, että Mitt Romney on saanut tarvittavan määrän edustajia Yhdysvaltojen 
republikaanisen puolueen esivaalien eri vaiheissa.

RON PAUL -liike on tietysti tällöin uudessa tilanteessa. Viime aikoina he ovat pyrkineet keräämään
laajan joukon edustajia esivaalien loppuun saakka.

Eli tietysti on mielenkiintoista nähdä, että paljonko RON PAUL -liike oikeasti saa edustajia 
kokoukseen, jossa Mitt Romney nimitetään virallisesti republikaanisen puolueen ehdokkaaksi.

Esim. Rick Santorum -kannattajat ovat oma lukunsa tietysti.

Eri uutisista on tihkunut tietoa, että RON PAUL -liike on saanut "uusia" edustajia osavaltioissa, ja 
muutamassa osavaltiossa tilanne on mielenkiintoinen.

ILMEISESTI on niin, että RON PAUL -liike on saanut edustajiaan osavaltioiden puoluekoneistojen 
eri osiin.

Eli olen jo aikaisemmin kirjoittanut, että republikaanisen puolueen sisällä on erilaisia ryhmittymiä, 
ja RON PAUL -liikeen laajuus ja laatu on mielenkiintoinen pitkällä aikavälillä.

Coup d'état - tällainen termi vilahti........

KAIKKI tiivistyy lopulliseen kokoukseen, eli RNC 2012.

2012 Republican National Convention, August 27, 2012 - August 30, 2012 
http://en.wikipedia.org/wiki/2012_Republican_National_Convention

SYYRIA ????????????????????????

RON PAUL ilmoitti, että hän on hyvin epäileväinen SYYRIAan kohdistettaviin sotilaallisiin 
operaatioihin.

LIBYAn hyökkäys oli myös arvostelun kohteena.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

MITÄ uutta voisi tästä kaikesta sanoa......................

Ohessa on kuitenkin muutama linkki senaatin ulkoasiain komitean toimintaan.

ODOTUSARVO 1: jollekin senaatin komitealla piakkoin voidaan esitellä politiikkaehdotuksia 
SYYRIAn tilanteen ratkaisuksi.

ODOTUSARVO 2: yksi ehdotettavista politiikkaehdotuksista on sotilaallinen toiminta.

ODOTUSARVO 3: RON PAUL -liike on yleisesti hyvin epäileväinen sotilaallisen toiminnan 
politiikkavaihtoehtoon.

Tästä pääsemme seuraavaan: Miten sotilaallinen sekaantuminen tullaan tällä kertaa perustelemaan?

NYT olisi aika kerätä äkkiä yhteen erilaiset perustelut SYYRIA-operaatiolle.

SITTEN voisi ajaa RON PAUL -liikkeen eri osien suhtautuminen kyseisiin perusteluihin.

OLETUSARVO 4: RON PAUL -liike sisältää erilaisia osia, ja eri osien suhteet pitäisi seuraavaksi 
perata.

SL 661.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

Tässä kohtaa täytyy todeta tärkeimmäksi Ron Paul -seurannan osaksi hänen (ja hänen kannattajien) 
edustamansa varovaisempi ulko- ja turvallisuuspolitiikka. Käytännössä he ehdottavat vähäisempää 
sekaantumista (non-interventionism) eri maiden välillä, jolloin mm. Yhdysvallat voisi harkita 
tarkemmin erilaisia sotilaallisia operaatioita.

Tässä kohdassa täytyy todeta, että en ole mennyt tarkasti demokraattien (Yhdysvallat) sisäisiä 
ryhmiä. Oletusarvo on, että myös demokraattien sisällä voi olla ryhmiä, jotka vastustavat erilaisia 
sotia. Eli selvitys demokraattien sisäisistä ryhmistä pitäisi tehdä asianmukaisesti.

Kysymys: Millainen on nykyinen kannatus Yhdysvaltojen varovaisemmalle ulko- ja 
turvallisuuspolitiikalle?
Kysymys: Miten nykyinen kannatus Yhdysvaltojen varovaisemmalle ulko- ja 
turvallisuuspolitiikalle näkyy puolueiden sisällä ja puolueiden välillä?

Mielenkiintoisia ovat Yhdysvaltojen nykyisen presidentti Donald Trumpin valitsemat toimintalinjat 
erilaisien sotilaallisten operaatioiden suhteen. Sekaantuvatko he (Yhdysvallat) vielä uusiin sotiin 
Donald Trumpin virkakauden (2017-2021) aikana?

Kysymys: Montako sotaa Donald Trump aloittaa?
Kysymys: Montako sotaa Donald Trump saa päätettyä edes jotenkin?
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SL 662. Horisontaalit ja vertikaaliset ratkaisut

SL 662.1. Merkintä 624: Meltemi dumped !!! / Mobile->PC / G

25 JUNE 2012 
624: Meltemi dumped !!! / Mobile->PC / G

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_624

Meltemi dumped !!!

Meltemi WAS a Nokia´s project for a new Mobile Operating System.

For some reason it was dumped.

Well, this makes mobile operating system follow-up much easier - one more option less.

Interestingly, RIM is having some problems.

And then there is of cource "Boot to Gecko".

NOKIA´s Windows Phone strategy is also an interesting issue - a huge company has now gambled 
just for one option.

There is an interesting company at the moment - what is Samsung doing????

WHAT IF Samsung can support ANY mobile OS in the near or distant future?????

THEN Samsung can create one horisontal software stack, which will be a serious and tested 
hardware abstraction layer (HAL).

Previously I have pondered the horisontal standard (Software Stack) which would be working in 
ALL relevant mobile OS playing field.

IT is possible, that Samsung can seriously support TIZEN also.

SO - the strategy might be totally opposite to NOKIA - serious support to ALL platforms????

THE problem is the speed - internet speed or mobile speed.

One example is 4G - younger generations will decide the fate of 4G in the first phase.

ANDROID is a phenomenon which has been developing in the internet or mobile speed...... 
http://en.wikipedia.org/wiki/Android_(operating_system)
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......... check market share .........

Who is ANDROID-agnostic ????????

I guess, that there will be voices being really agnostic about ANDROID, since it might conquer too 
big market share for some stakeholder groups - also pertaining security issues will be a huge issue 
when criminals start seriously targeting ANDROID in a hourly basis.

SO - then e.g. Samsung can propose for these ANDROID-agnostics TIZEN devices.

Are you Windows Phone -agnostic?? Surely, there will be a bunch of stakeholder groups, which are 
not so happy about Windows Phone solutions.

SO - one company providing mobile phones and/or software in all major mobile operating systems?

This might be a smart move, since the internet speed and mobile speed can be very fast indeed.

WHAT NEW ???????????

HAL - Hardware Abstraction Layer ????????????????

MY GUESS: there should be one HAL solution, which would work with all current mobile 
operating systems and with future mobile operating systems.

Mobile -> PC ????????

Will there be one winning mobile HAL, which could then expand to PC side of the computing???

Hard to say, since internet speed and mobile speed is always changing things.

SL 662.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

Mielenkiintoisella tavalla asiaan kuuluva Wikipedia-artikkeli listaa kuusi käyttöjärjestelmää: 
Android, iOS, Windows 10 Mobile, BlackBerry 10, Tizen ja Sailfish OS. Tunnetulla tavalla 
Android on kirjoitushetkellä markkinajohtaja.

https://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_mobile_operating_systems

Itse olen kannattanut käyttämään mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia 
erityisesti työpöytäkoneissa ja kannettavissa tietokoneissa.

Kysymys: Onko olemassa jokin ratkaisu, joka toimii kaikissa mainituissa 
mobiililaitteiden käyttöjärjestelmissä (eli Android, iOS, Windows 10 Mobile, 
BlackBerry 10, Tizen ja Sailfish OS)?
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SL 663. Avoimuudesta ja ongelmien ilmoittamisesta

SL 663.1. Merkintä 625: Avoimuuden saarekkeet hallitusti 
hallintaan

25. kesäkuuta 2012 
625: Avoimuuden saarekkeet hallitusti hallintaan

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_625

Tähän alkuun voi ottaa PDF-tiedostoja:

Helsingin kaupungin tietotekniikkaohjelma 2012-2014

OpenOffice - Selvitysraportti - Helsingin kaupunki

NEUVOSTON PÄÄTÖS, annettu 7 päivänä kesäkuuta 2012, DNA-tietoja koskevan 
automaattisen tietojenvaihdon aloittamisesta Viron kanssa

Lyhyesti voi todeta, että Helsingin kaupungin sisällä on selvitetty OpenOffice-ohjelmistopaketin 
soveltuvuutta kaupungin tietoteknikkan osaksi.

Toisaalta tehty OpenOffice-selvitys osoittaa, että Helsingin kaupungissa he ovat hyvin raskaasti 
sitoutuneet erilaisiin Windows-tekniikoihin.

Sinänsä mielenkiintoista, että erilaiset tekniset kuvaukset löytyvätkin selvityksestä, mutta 
tietotekniikkaohjelma ei sisällä edes liitettä kuvaamaan nykyistä tietotekniikkaympäristöä.

Tässä ei ole mitään uutta, koska monesti nuo ohjelmapaperit sisältävät vain yleisiä periaatteita, 
jotka voidaan toteuttaa useilla eri tavoilla.

ELI tietysti OpenOffice voitaisiin ottaa eri tavalla käyttöön Helsingin kaupungissa, jos he olisivat 
standardoineet esim. asianhallintajärjestelmänsä tekniikkaan, joka hanskaa samaan aikaan 
OpenOffice- ja Microsoft Office-integraatiot.

Sitten mielenkiintoista on, että he ovat standardoineet PDF:n osalta Adobe-tekniikoihin.

TIETYSTI on vaikea siirtyä OpenOffice-tekniikoihin, jos on raskaasti sitouduttu Windows-
tekniikoihin ja muihin Microsoft-ratkaisuihin.

Toinen mielenkiintoinen PDF päätös Viron valmiudesta vaihtaa DNA-tietoja muiden EU:n 
jäsenmaiden kesken - asiaa on testattu Alankomaiden kanssa.
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Mielenkiintoista nähdä pitkällä aikavälillä, että auttaako DNA-tietojen vaihto oikeasti selvittämään 
rikollisuutta EU:n tasolla.

AVOIMUUS on monessa linkissä mainittu - esim. ns. pilvipalveluiden avoimet ratkaisut ovat tällä 
hetkellä kovan väännön kohteena.

ITSE en ole kovin innostunut noista pilvipalveluyritysten tarjoamista kaupallisista pilvipalveluista. 
OMA yksityinen pilvi kannattaisi selvittää ensin. JOS päädytään yksityiseen omaan pilveen, niin 
sille voi ostaa ylläpitopalvelua ulkopuolelta, mutta pilvi on kuitenkin yksityinen.

UUSI ilmiö on, että esim. yrityksissä väki haluaa käyttää samaa laitetta kotona ja (työ)yhteisöissä - 
BYOD: Bring Your Own Device (to Work).

Itse olen ihmetellyt, että miten erotellaan laskutus (työ)yhteisölle ja omalle käytölle.

EHKÄ tarvitsemme AVOIMIA sovelluksia tuohon BYOD-tilanteeseen, jolloin yksityis- ja työkäyttö
saadaan pidetty erillään. Saa nähdä.

Oheisessa linkkikokoelmassa on melkoinen kasa avoimeen tietotekniikkaan liittyviä linkkejä. Esim.
puolustusteollisuuskin joutuu pohtimaan avoimia tekniikoita. JA yhdessä Yhdysvaltojen 
osavaltiossa on mennyt läpi laki avoimiin ohjelmistoihin liittyen.

Eli sinne tänne tietotekniikan kokonaismassaan syntyy erilaisia avoimuuden saarekkeita, ja 
avoimuus ei ole enää yhden yrityksen/yhteisön määrättävissä.

Hyvä esimerkki on miehittämättömien lentolaitteiden (Drones) siviiliversioiden esiinmarssi, ja tässä
tilanteessa voivat erilaiset standardit tulla taas esille. Siviilimaailma käyttää ja edellyttää 
erilaisia/omia standardeja, ja osa näistä on oikeasti avoimia.

JOS miehittämättömien lentolaitteiden (Drones) siviiliversioiden tekemisestä tulee 
siviiliteollisuuden yksi toimiala, niin laitteiden suuri määrä pitkässä juoksussa pakottaa erilaisiin 
(siviili)standardeihin.

Lisäksi voi todeta, että erilaisia tietoturvauhkia ja toteutuneita tietovuotoja on linkkikokoelmassa 
taas kiitettävästi. Lisäksi epäonnistuneiden hankkeiden piilottelu on entistä vaikeampaa, ja 
epäonnistumiset leviävät avoimesti yleiseen tietoisuuteen.

Avoimuus puskee joka nurkasta eri tavoilla - tieto haluaa teknisesti vapaaksi kaikista teknisistä 
esteistä huolimatta.

TOISAALTA voidaan avoimesti puhua erilaisista teknoriippuvuuksista, josta on ohessa muutama 
linkki.

Teknoriippuvuudet ovat avoin tosiasia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Ensimmäiseksi voi todeta, että ns. luottamuksellinen tieto (osittain) ehkä pitää jatkossa pistää 
kaikkien tietoverkkojen ulottumattomiin. Tästä on ollut ennemminkin kirjoituksia, esim. 
Ulkoministeriön kohdalla.

Kun luottamuksellinen tieto voi levitä avoimeksi, niin tietysti pitää miettiä, että laitetaanko 
luottamuksellista tietoa mihinkään avoimiin verkkoihin. Käytännössä tämä voisi tarkoittaa yhtä 
tietokonetta hyvin vartioidussa huoneessa jossain yhteisössä, ja tämä tietokone olisi kaikkien 
verkkojen ulkopuolella.

TIETYSTI käyttömukavuus kärsisi todella paljon, jos luottamuksellisen tiedon vuoksi joutuisi 
kävelemään ja näkemään paljon enemmän vaivaa.

Mutta lyhyesti: ei verkkoa - ei verkkosotaa.

Toisaalta tämä voisi tarkoittaa joillekin käyttäjille kahden tietokoneen ja kahden näytön ratkaisua, 
jossa toinen tietokone olisi yleisessä verkossa ja toinen vain suljetun sisäverkon varassa. JOS 
oletetaan, että tuo suojattu tietokone ei sisältäsi mitään USB-liittymän tapaisia liittymiä, ja se olisi 
vain ns. tyhmä pääte ilman liittymiä, niin tietysti käyttömukavuus kärsisi.

Mutta jotain tällaista on pitkässä juoksussa mietittävä, koska yleisessä verkossa olevat tietokoneet 
ovat jatkuvasti monenlaisten hyökkäysten kohteena.

HAASTE teknisille asiantuntijoille: miten rakentaa mahdollisimman helposti ja kevyesti kahden 
tietoverkon ratkaisu (täysin yleinen ja täysin suojattu) johonkin yhteisöön.

Oheisessa linkkikokoelmassa ei ole linkkejä koskien IRANiin tehdyn kyberhyökkäyksen 
yksityiskohtia. Kuten tunnettua, niin heidän järjestelmissään oli yhteyttä yleiseen tietoverkkoon. 
ELI he olisivat voineet säästyä monelta murheelta, jos jotkut järjestelmät olisivat olleet täydellisesti 
erillään yleisestä tietoverkosta.

Tässäkin haasteessa kannattaisi katsoa avoimien ratkaisujen suuntaan, ja valita jokin suljetun 
verkon järjestelmä, josta löytyy julkiset määritykset. Sitten tällaisen järjestelmän osalta voisi olla 
avoimesti keskitetty ja avoin organisaatio, joka arvioisi koko ajan erilaisia tietoturvauhkia liittyen 
suljettuun tietoverkkoon/järjestelmään.

ELI käytännössä tuollainen avoimesti keskitetty ja avoin organisaatio voisi palkata keskitetysti eri 
osapuolia hyökkäämään heidän ratkaisujaan vasten, ja näille osapuolille pitäisi maksaa kunnon 
palkka, jolloin heillä ei ole kiusausta levittää haavoittuvuuksien tietoja rikollisille, jolloin 
haavoittuvuudet tulevat hetimmiten tämän avoimesti keskitetyn ja avoimen organisaation 
tietoisuuteen.

Ohessa onkin linkkiä, että jotkut tietotekniikkaa harrastavat yhteisöt voisivat maksaa palkkaa 
henkilöille, jotka löytävät heidän järjestelmistään erilaisia heikkouksia.

OMA AJATUS: Tarvitsemme keskitetyn yhteisön, joka maksaa palkkaa erilaisten 
heikkouksien/haavoittuvuuksien/uhkien löytäjille.

Tosiasia on, että jokin haavoittuvuus voi olla niin monimutkainen, että se tosiasiallisesti on 
useamman yhteisön asia, jolloin keskitetty toimintamalli takaisi palkan näille hyväntahtoisille 
heikkouksien/haavoittuvuuksien/uhkien löytäjille.
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Tällä tavalla ajatellen voisivat jotkut henkilöt hankkia toimeentulonsa, jos palkka/palkkio 
heikkouksien/haavoittuvuuksien/uhkien raportoinnista on tarpeeksi kilpailukykyinen.

SL 663.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

Itse olen ollut LibreOffice-ohjelmiston käyttäjä 14.5.2011 alkaen – ei siinä mitään. Itse olen ollut 
suhteellisen tyytyväinen LibreOffice-ohjelmiston käyttäjä. Lisäksi olen lahjoittanut muutaman 
kerran rahaa LibreOffice-ohjelmiston taustalla olevalle 38 säätiölle (The Document Foundation).

Mielenkiintoisia olivat eri kaupungeissa tehdyt OpenOffice-selvitykset. Oman havainnon mukaan 
pelkkä toimisto-ohjelmisto ei riitä kaikissa tapauksissa, jolloin tarvitaan erilaisia asiakirjahallinnan 
ohjelmistoja. Asiakirjahallinnan ohjelmistoja löytyy sekä avoimina että suljettuina ratkaisuina.

Väittämä: Pelkkä toimisto-ohjelmisto ei riitä kaikissa tapauksissa.
Väittämä: Asiakirjahallinnan ohjelmistoja on monesti hankittava toimisto-
ohjelmistojen lisäksi.

Omien laitteiden käyttö työpaikalla? Tuossa aiheessa riittää haastetta kaikille tietohallinnosta 
vastaaville, ja erilaiset yhteisöt tekevät varmaan omat ratkaisunsa tässä aiheessa.

Kysymys: Onko omien laitteiden käyttö työpaikalla hyvä ratkaisu?

Tämän jälkeen päästään kiinni kaikenlaisiin tietoteknisiin uhkiin, jotka vaivaavat laajasti hyvin 
erilaisia tietoteknisiä ratkaisuja.

Väittämä: Erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoittamiselle pitäisi olla yksi keskitetty
paikka ja palvelu.
Väittämä: Erilaisten tietoteknisten ongelmien ilmoittamisesta pitäisi saada kunnolliset 
palkkiot.

Kerraten voi todeta, että erilaiset tietotekniikkayhtiöt pihistelevät palkkioissa, jotka perustuvat 
tietoteknisten ongelmien ilmoittamiseen. Yksittäinen tietotekninen ongelma voi pahimmillaan levitä
miljooniin paikkoihin. Lisäksi erilaisten tietoteknisten ongelmien korjaaminen vaatii käyttämään 
riihikuivaa rahaa tietoteknisten ratkaisujen ongelmien korjaajien palkkoihin.

Yksi mielenkiintoinen aihe on erilaiset pilvipalvelut. 

Kysymys: Kannattaako yhteisön perustaa oma pilvipalvelu vai käyttää jotain 
kaupallista pilvipalvelua?

Väittämä: Kaupallisten pilvipalveluiden käyttöehdot kannattaa lukea tarkasti.
Väittämä: Oma yksityinen pilvipalvelu voi olla hyvä ratkaisu.

38 https://www.documentfoundation.org  , The Document Foundation
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SL 664. Kyselyt: kouluttamista vai oikeaa osaamista?

SL 664.1. Merkintä 626: Tukehtuminen tosiasioihin / 
Rationaalisuusolettama

25. kesäkuuta 2012 
626: Tukehtuminen tosiasioihin / Rationaalisuusolettama

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_626

Oikeusministeriö julkaisi oheisessa linkkiluettelossa mainitun kansalaisyhteiskuntalinjauksen.

Lyhyesti kyseessä on pohdintaa, että millä tavoin saadaan kansalaiset osallistumaan erilaisista 
yhteisistä asioista päätettäessä.

Itse olen aikaisemmin puhunut erilaisista osanottotavoista, ja ne voi jakaa kahteen osastoon. Osa 
osanottotavoista on yksinkertaisesti kansalaisten kouluttamista erilaisiin aiheisiin. Osasta voi olla 
oikeasti osallistumistapoja, joissa kansalaiset oikeasti voivat esittää joitain uusia ehdotuksia.

Mielenkiintoinen on, että Euroopan Unionin Komissio laittoi kaksi ehdotuspyyntöä liikkeelle, eli 
eurooppalaisen puolueen ja eurooppalaisen poliittisen säätiön ehdotuspyynnöt.

Mielenkiintoista nähdä pitkässä juoksussa, että mitä näistä eurooppalaisista puolueista ja ja 
eurooppalaisista poliittisista säätiöistä tulee. Laitetaan seuranta päälle.

Sitten ihan linkkinä (III Muut säädökset- EUROOPAN TALOUSALUE) taas esimerkki 
kuolettavasta tylsyydestä monessa perustavallisessa asiassa. Tarkasti ottaen minä(kään) en tiedä, 
että mitä kaikkea ETA:n sekakomitea tekee.

Sitten on esimerkkinä taas aihe, joka varmasti herättää tunteita, eli uskonnon opetus peruskouluissa.

EHKÄ on niin, että joillain paikkakunnilla tunnustuksen mukainen uskonnonopetus voi aiheuttaa 
ongelmia, jos uskontokuntia on edustettuna useampi yhdessä peruskoulussa. EN tiedä tarkkaa 
totuutta.

Mielenkiintoisia olivat seuraavat linkit: 
* Culture and Morality Lab (CaML) 
* konservatiivin ja liberaalin geenit.

Täytyy muistaa, että konservatiivi ja liberaali Yhdysvalloissa tarkoittaa aivan omaa 
käsiteluokitustaan, ja meidän täällä Pohjolassa on vaikea käsittää tuota erottelua. Kuitenkin.......

TOISAALTA - juhannus on reipasta juhla-aikaa ja esimerkiksi turvakodit ovat täyttyneet 
juhannuksen aikana.
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JA taas kerran on yksi poliitikko paljastunut plagioijaksi - tästä on kirjoitettu jo aikaisemmin, joten 
ei mitään uutta.

Oikeusministeriön kansalaisyhteiskuntalinjauksessa mainittiin seuraavat osallistumisen ja 
kuulemisen muodot:

1) Valmisteluelimet
2) Kansalaispaneelit ja kansalaisraadit
3) Lausuntomenettely
4) Kuulemistilaisuudet
5) Verkkokeskustelut ja sosiaalinen media
6) Kyselyt
7) Suora palaute ja aloitteet
8) Hankeyhteistyö.

VOI todeta, että näitä kuulemismenettelyjä pitäisi käyttää ristiin, jolloin tosiasiallisesti osaa väestä 
koulutetaan eri aiheisiin ja osa väestä oikeasti perehtyy hyvinkin tylsiin tosiasioihin.

Tukehtuminen tosiasioihin on tosiasia, jos johonkin asiaan haluaisi perehtyä tarkemmin. 
Esimerkkinä on yksi kysely (Public Consultation on Modernisation of Trade Defence Instruments), 
jossa tausta-aineistot ovat yli tuhat sivua.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Ongelma taitaa olla, että saadaanko noilla eri menetelmillä oikeasti kiinni he henkilöt, jotka 
OIKEASTI tietävät jostain aiheesta todella paljon.

Yleensä on niin, että esimerkiksi keskusjärjestöt hoitavat erilaiset lausunnot keskustoimiston omana
työnä, ja ei ehkä ehditä/huomata kaivaa asiantuntijaa perusjärjestöjen puolesta.

ITSE vain pohdin, että jonkun hieman teknisemmän aiheen osalta voisi joku tekninen 
ammattihenkilö olla paras kohde, mutta yleensä heiltä ei juuri mitään kysytä.

JA toisaalta jonkun palveluammatin hienouksien ymmärtäminen vaatisi taas jonkun 
ammattihenkilön haastattelua, mutta yleensä heiltä ei juuri mitään kysytä.

Siinä mielessä voisi ehkä laittaa yhtenä kohtana tuonne osallistumismenetelmiin "haastattelut 
suorittavan työn asiantuntijoille".

Esim. sihteerit jossain asiantuntijaorganisaatiossa kyllä tietävät paljon, mutta harvemmin heiltä 
mitään kysellään.

JA monesti suorittavan työn asiantuntijat eivät pidä itsestään liian kovaa ääntä.

SL 664.2. Uudelleenarviointia / 20.1.2018
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Itse olen tosiaan todennut erilaisten kuulemismenetelmien joko lisäävän vastaajien tietämystä tai 
todellakin keräävän oikeaa asiatietoa asiantuntijoilta.

Väittämä: Lausuntomahdollisuuksilla voidaan lisätä erilaisten vastaajien tietämystä 
käsiteltävistä aiheista.
Väittämä: Lausuntomahdollisuuksilla voidaan oikeasti kerätä erilaisia huomioitavia 
aiheita käsiteltäviin aiheisiin liittyen.

Omat 39 kokemukset kuulemisesta tukevat tätä kahtalaisuutta. Joissain lausunnoissa olen enemmän 
opetellut jotain asiaa ja joissain tapauksissa olen yrittänyt esittää rakentavia huomioita käsiteltävään
asiaan liittyen.

Joissain kyselyissä tausta-aineistot ovat olleet satoja sivuja, joten tausta-aineistoihin perehtyminen 
on joskus tarkoittanut tutustumista vain osaan tausta-aineistoista.

Väittämä: Monesti erilaisilta ammattihenkilöiltä ei kysytä yhtään mitään jonkin 
lausunnon vuoksi.

Lyhyesti todeten erilaiset edunvalvonnan yhteisöt jättävät jatkuvasti erilaisia lausuntoja eri suuntiin.
Käytännössä vuosikausien työn jälkeen jokin edunvalvonnan yhteisö voi tulla tunnetuksi sekä 
hallinnolle että erilaisille valituille päättäjille, jolloin jotain edunvalvonnan yhteisöä pyydetään 
toistuvasti antamaan lausuntoja käsiteltäviin asioihin. Eli ennen lakiehdotusta on erilaisille 
sidosryhmille annettu monesti mahdollisuus jättää perusteltu lausunto. Ja tietysti lakiehdotuksen 
jälkeen (ainakin Suomessa) valitut edustajat kuulevat asiantuntijoita lakiehdotusta käsiteltäessä.

Väittämä: Eri vaiheiden ja kovan työn jälkeen jokin (uusi) edunvalvonnan yhteisö voi 
saada jatkuvasti erilaisia lausuntopyyntöjä.

Mielenkiintoinen asia on Euroopan Unionin tasolle kehitetty hyvän edunvalvontatapa ja 40 
avoimuusrekisteri. Kun jokin yhteisö rekisteröityy avoimuusrekisteriin, niin ne saavat 
tulevaisuudessa kutsun osallistumisesta johonkin kyselyyn.

Itse olen pohtinut Suomen tilanteeseen tarvittavan vain hyvin yksinkertaiset www-sivut ilman 
laajoja järjestelmiä.

Kysymys: Onko Suomeenkin hyväksyttävä hyvä edunvalvontatapa?
Kysymys: Onko Suomeenkin tarvetta erilliselle edunvalvonnan yhteisöjen rekisterille?

39 http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html  , Jukka Rannila – lausuntoja – suomeksi ja englanniksi
40 http://ec.europa.eu/transparencyregister/  , Avoimuusrekisteri
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SL 665. Seminaarien massatuotanto Suomeenkin?

SL 665.1. Merkintä 627: C-SPAN / Seminaarien massatuotanto

27. kesäkuuta 2012 
627: C-SPAN / Seminaarien massatuotanto

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_627

Yhdestä linkistä törmäsin jälleen kerran C-SPAN -kanavan videokirjastoon (http://www.c-
spanvideo.org/).

NYT voi todeta, että heillä on hyvin kehittyneet videoarkistot.

Heillä on mielenkiintoinen tapa nimetä pysyvät linkit kullekin videopätkälle, mutta ilmeisesti se 
toimii. NO - kuitenkin.

Sitten eri tapahtumat on numeroitu, ja tapahtumista on pysyvät linkit videoihin.

Tähän muutama linkki videokirjastosta:

http://www.c-spanvideo.org/event/204673
http://www.c-spanvideo.org/program/SForeignPolicyin
http://www.c-spanvideo.org/program/AfghanNat
http://www.c-spanvideo.org/program/AssadR
http://www.c-spanvideo.org/program/LtC

Eli lyhyesti:

* seminaari Yhdysvaltojen sotilaiden tekemistä itsemurhista 
* Pakistanin tilanne 
* miten Afganistanin turvallisuus siirretään lopuksi afganistanilaisille?
* John McCain - näkemys Syyrian tilanteesta 
* tilanne yleisesti Afganistanissa.

Mitä tästä voisi ottaa opiksi Suomeen???

EHKÄ Suomessa ei päästä siihen, että eri kanavat yhdessä rahoittaisivat yhden yhtenäisen palvelun,
joka hoitaa esim. Eduskunnan istuntojen täydellisen tallentamisen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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LYHYESTI voi todeta, että monessa tapauksessa/tilanteessa voi C-SPAN -palveluista tarkistaa, että 
mitä joku poliitikko on ihan oikeasti sanonut.

Hmmmmm .....................

POHDITTAVAKSI: miten saman voisi saada Suomeen mahdollisimman kevyillä teknisillä ja 
hallinnollisilla ratkaisuilla???

SL 665.2. Uudelleenarviointia / 20.1.2018

Itse olen tosiaan pohtinut suomalaiseen yhteyteen seminaarien massatuotantoa liittyen poliittisissa 
prosesseissa käsiteltäviin asioihin.

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että esimerkiksi Eduskunta on järjestänyt erilaisia avoimia 
seminaareja, joita on nykyään mahdollista katsoa myöhemmin Eduskunnan videoarkistosta.

Kysymys: Voisiko Eduskunta harjoittaa laajemminkin seminaarien massatuotantoa?

Takaisin Yhdysvaltoihin. C-SPAN tallentaa Yhdysvallassa erilaiset kongressin komiteoiden julkiset 
kuulemiset. Jotkut mielipidevaikuttajat ovat ehdottaneet myös Suomeen erilaisten julkisten 
kuulemisien lisäämistä esimerkiksi Eduskunnan valiokuntien kuulemisten osalta.

Toisaalta ja toisaalta. Toisaalta voi todeta, että erilaisissa julkisissa kuulemisessa on omat 
ongelmansa ja mahdollisuutensa. Toisaalta voi todeta, että erilaisissa seminaareissa on omat 
ongelmansa ja mahdollisuutensa.

Kysymys: Miten Suomessa mahdollisesti järjestettävät julkiset kuulemiset 
vaikuttaisivat suomalaisiin poliittisiin prosesseihin?
Kysymys: Olisivatko valiokuntien avoimet kuulemiset hyvä vai huono asia?

Melko varmaa on, että valiokuntien avoimilla kuulemisilla olisi oletettuja vaikutuksia ja erilaisia 
sivuvaikutuksia – ehkä jopa odottamattomia sivuvaikutuksia.

Tähän yhteyteen täytyy kerraten todeta, että myös muissa yhteyksissä on/olisi mahdollista tallentaa 
erilaisia seminaareja tietoverkkoon. Esimerkiksi erilaiset puolueet ja muutkin yhteisöt voisivat 
tallentaa erilaisia seminaareja verkkoon, jolloin ei tarvittaisi puolueen jäsenyyttä jonkin seminaarin 
seuraamiseen. Seminaarin oheen voidaan liittää erilaisia asiakirjoja tarkemmin luettaviksi.

Kysymys: Mikä yhteisö tulee tarjoamaan parhaat seminaarit, joiden avulla voidaan 
joitain asioita käsitellä hyvinkin tarkasti?

Eri yhteyksissä olen pohtinut yhteisöä, joka kouluttaisi politiikan aiheista ilman 
puoluesidonnaisuuksia. Mahdollisesti tällainen yhteisö voisi järjestää seminaareja tietoverkkoon.

Kysymys: Tarvitsemmeko puoluepoliittisesti sitoutumattoman yhteisön, joka 
kouluttaisi poliittisia aiheita kaikille kiinnostuneille.

Hyvä esimerkki voisi olla valtiontalouden tilanteen esittämistä vuosittaisena seminaarina. Itse olen 
nähnyt vain yhdessä seminaarissa esityksen valtiontaloudesta ilman puoluesidonnaisuuksia.
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SL 666. Houkutus diplomatiaan ja houkutus sotaan

SL 666.1. Merkintä 628: Aika käy vähiin ?? / Ron Paul / XXVIII

27. kesäkuuta 2012 
628: Aika käy vähiin ?? / Ron Paul / XXVIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_628

HUH-huh-huijaa----

Maailmalla tapahtuu niin paljon yhtä aikaa, että on täysi mahdottomuus pysyä selvillä aivan 
jokaisesta uutisesta.

Tämän vuoksi oheinen linkkikokoelma on vain pieni välähdys viimeaikaisiin tapahtumiin.

Ensimmäinen linkki on PDF-tiedosto Yhdysvaltojen armeijan kaatuneista sotilaista, mm. Afganistan
ja Irak on laitettu listalle.

YKSI virstanpylväs on saavutettu – eli 2000. sotilaan kaatumiseen Afganistanin operaatiossa.

Sitten päälle tulee WIA, eli haavoittuneet sotilaat - 16 368.

EHKÄ tuo "Non-Hostile" sisältää sotilaiden tekemät itsemurhat - en tarkistanut. TOSIASIA 
kuitenkin on, että sotilaat ovat tehneet itsemurhia hälyttävissä määrin.

Toisaalta Yhdysvaltojen (liittovaltion) edustajainhuoneessa on käsitelty IRANiin kohdistuvan 
sotilaallisen toiminnan tilannetta - kaksi lausuntoa.

Toinen lausunnoista johtaa Bipartisan Policy Center -nimisen ajatushautomon (think tank) 
raportteihin vuosilta 2008, 2009, 2010 ja 2012. LYHEYSTI sanoen raportit kertovat ajan kuluvan 
loppuun, ja sotilaallinen toiminta pitää ottaa vakavasti käsittelyyn.

Toisaalta linkkikokoelmassa on John McCainin puhe American Enterprise Institute -nimisen 
ajatushautomon (think tank) tilaisuudessa, joka käsitteli Syyrian tilannetta. KATSOIN vain John 
McCainin puheen ja hänen vastaamiinsa kysymyksiinsä, eli seurannutta paneelikeskustelua en 
katsonut.

John McCain toteaa yhdessä vastauksessa, että Yhdysvallat kärsii sotaväsymyksestä.

TOISAALTA Valkoinen talo julkaisi strategian koskien Afrikan tiettyjä osia (Sub-Saharan Africa).

Lyhyesti yksi kohta: " We will deepen our security partnerships with African countries and regional 
organizations and their stand-by forces by expanding efforts to build African military capabilities 
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through low-cost, small-footprint operations, consistent with the vision set forth in "Sustaining U.S. 
Global Leadership: Priorities for 21st Century Defense."

Mikä olisi halpaa toimintaa ilman omia sotilaallisia (maa)joukkoja??

Oletusarvoisesti oletan, että Yhdysvallat tarjoaa palveluksiaan jälleen kerran käyttämällä 
miehittämättömiä lentolaitteita (drones).

Miehittämättömät lentolaitteet (drones) ovat tietysti kustannustehokkaita verrattuna paikalla oleviin 
(maa)joukkoihin.

Sitten onkin mediaoperaatioiden vuoro, ja ohessa on kohtuullinen linkkikokoelma erilaisiin 
mediaoperaatioihin.

Saavatko Syyrian kapinalliset sotilaallista apua ja ketkä apua tarjoavat?

Onko diplomatian tie kuljettu loppuun IRANin suhteen vai vieläkö on toivoa diplomaattisesta 
ratkaisusta???

Syyria on uusi kohde erilaisille pakotteille - esim. Australia on asettanut omat pakotteensa.

Mitä seuraa Egyptin presidentinvaalien jälkeen - mitä mahdollisesti uudistettu hallinto tulee 
tekemään?

Taloutta: Alkaako Euroopassa kaatumaan pankkeja kovaan tahtiin?

Yhdysvalloissa on sotaväsymystä ja osa veteraaneista nostaa ääntä sotilaallisten operaatioiden 
mielekkyydestä pitkällä aikavälillä. Lisäksi osa veteraaneista päätyy itsemurhaan palattuaan 
kotimaahansa.

Turkki kutsuu NATO:n koolle käsittelemään Syyrian alas ampuman lentokoneen seurannaisia. 
Samaan aikaan Turkki tekee sotilaallisen iskun Irakin pohjoisosiin.

HUH-huh-hui------- paljon tapahtuu.....

ON kuitenkin joitakin ääniä, jotka kyseenalaistavat IRAN-operaation valmistelun ja SYYRIA-
operaation valmistelun.

TIETYSTI johtava hahmo tässä asiassa on Ron Paul, joka linkitetyssä haastattelussa toteaa Syyrian-
operaation olevan Yhdysvalloille kuulumaton asia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

AIKA KÄY VÄHIIN???????????

Voisi sanoa, että ajan käyminen vähiin on johtava teema tässä vaiheessa.

Syyrian suhteen nahjustellaan ja pitäisi jo aloittaa operaatio - mutta minkälainen operaatio?
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Iranin suhteen pitää aloittaa sotilaallisen operaation valmistelut - mutta minkälainen operaatio?

UUTTA on ehkä se, että arabimaiden jatkuva kuohunta vaikeuttaa liittolaisten määrän ja laadun 
arviointia.

Nyt pitäisi jaksaa kerätä erilaisia väittämiä IRAN- ja SYYRIA-operaatioiden vastustuksesta ja 
kannatuksesta.

Tällöin voisi rakentaa erilaisia aikajanoja aiheeseen liittyen, jolloin aikajanan yksittäisessä kohdassa
voisi laskea IRAN- ja SYYRIA-operaatioiden kannatuksen tai vastustuksen kokonaismäärän ja 
kokonaislaadun.

LISÄKSI samalle aikajanalle pitäisi laittaa mediaoperaatiot, ja laskea eri mediaoperaatioiden 
vaikutus yleiseen mielipiteeseen.

SL 666.2. Uudelleenarviointia / 20.1.2018

Kirjoitushetkellä on hyvin tiedossa (JCPOA, Joint Comprehensive Plan of Action 14.7.2015) Iranin 
kanssa tehty sopimus Iranin ydinohjelman tarkemmasta valvonnasta. Ainakin kirjoitushetkellä on 
vahvistettu, että Iran on noudattanut sopimusta.

Kysymys: Kuinka pitkään poliittinen suojasää Iranin ydinohjelman tarkemman 
valvomisen vuoksi tulee kestämään?
Kysymys: Mikä tekijä voisi aiheuttaa uuden kriisin Iranin ydinohjelman suhteen?

Kirjoitushetkellä on hyvin tiedossa Syyrian kriisi, johon ei ole ainakaan vielä saatu lopullista 
rauhanomaista ratkaisua.

”Assad must go”. Jotkut politiikan mielipidevaikuttajat asettavat Syyrian kriisin ratkaisun yhdeksi 
ehdoksi Syyrian nykyisen presidentti (Bashar al-Assad) luopumista presidentin virasta. Tunnetulla 
tavalla Bashar al-Assad ei ole ainakaan kirjoitushetkellä irtisanoutunut presidentin virasta.

Kysymys: Millainen olisi lopullinen rauhanomainen ratkaisu Syyrian kriisille?

Välttämättä kaikki Syyrian kapinallisryhmät eivät pidä erilaisia ulkovaltoja (esimerkiksi 
Yhdysvallat) parhaina ystävinään, vaikka tällaiset ryhmät voivat tällä hetkellä taistella 
Yhdysvaltojen liittolaisina. Käytännössä uusi Syyrian hallinto ei välttämättä olisi ylitsevuotavan 
ystävällinen erilaisten ulkovaltojen suhteen.

Vastaavalla tavalla voi todeta muistakin kriisipesäkkeistä erilaisten länsimaiden sekaantuminen 
kriiseihin. Välttämättä kaikki nykyiset länsimaiden liittolaiset eivät ole joka asiassa samaa mieltä 
länsimaiden kanssa, vaikka juuri nyt ne voivat olla länsimaiden liittolaisia. Kannattaa siis olla 
varovainen omissa toivomuksissa jonkin kriisin ratkaisun yhteydessä.

Väittämä: Vihollisen vihollinen ei ole aina oikeasti hyvä ystävä!
Väittämä: Erilaiset vallanvaihdot eivät aina toteudu ulkopuolisten ryhmien toivomalla 
tavalla.
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SL 667. Sekaantuminen vai yhteistyö?

SL 667.1. Merkintä 629: 5 min. vs. 50 min. / mm. Ron Paul / 
XXIX

2. heinäkuuta 2012 
629: 5 min. vs 50 min. / mm. Ron Paul / XXIX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_629

Ohessa on linkkilista, joka johtaa eripituisiin videoihin eri kanavilta.

Lyhyesti voi sanoa, että esim. RT:n videot ovat kohtuullisen lyhyitä pläjäyksiä.

Lyhyesti voi sanoa, että esim. Al Jazeeran ja Press TV:n videot ovat lähtökohtaisesti pidempiä.

Oletukseni on, että tässä on kulttuurieroja, joka sitten näkyy televisiotoiminnassa eripituisina 
ohjelmina.

Törmäsin kuitenkin uudestaan näihin C-SPAN -videoihin (http://www.c-spanvideo.org/)

Lyhyesti voi sanoa, että lähtökohtaisesti C-SPAN -video ovat hyvinkin pitkiä, esim. 50 minuuttia 
yhteen haastatteluun.

Katsoin arkistoa 22. toukokuuta 2012 saakka, ja lyhyesti voi sanoa C-SPAN -videoarkisto sisältää 
valtavan kasan Yhdysvaltojen politiikan virallista osuutta ja epävirallista osuutta.

Esimerkiksi (liittovaltion) edustajainhuoneen ja senaatin istunnot voi tarkistaa videoarkistosta. 
Lisäksi eri komiteoiden kuulemiset voi tarkistaa videoarkistosta.

Tämän jälkeen on valtava kasa epävirallisten tilaisuuksien ohjelmaa - esimerkiksi eri 
ajatushautomoiden tilaisuuksista on videotallenteita.

C-SPAN junkie - tämä vilahti yhdessä haastattelussa.

Yhdessä videossa (C-SPAN: Prevention of Nuclear-Armed Iran) on mukana Tarja Cronberg, eli 
Euroopan parlamentin jäsen tällä hetkellä.

Oheinen linkkikokoelma on rakennettu ylhäältä alas. Ensin on video, ja tämän jälkeen voi olla 
www-sivuja organisaatioista/uutisista, jotka liittyvät videoihin.

HYVIN mielenkiintoinen on (C-SPAN: Fact-Checking Campaign Advertisements) 
paneelikeskustelu tosiasioiden tarkistuksesta.
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JOTENKIN surkuhupaisaa - Yhdysvaltojen poliittisessa mediaympäristössä liikkuu niin paljon 
epämääräistä muunneltua totuutta eri muodossa.

Sitten muutama organisaatio yrittää tarkistaa pahimpia ylilyöntejä, ja antaa arvosanoja näille 
ylilyönneille.

Paneelikeskustelussa haastatellaan johtavien tosiasioiden tarkistuspalveluiden edustajia (mm. 
PolitiFact, FactCheck, Fact Checker).

Paneelikeskustelussa tosiasioiden tarkistuspalveluiden edustajat eivät usko poliitikoiden muuttavan 
käytöstään kovin äkkiä. Toisaalta todetaan, että tosiasioiden tarkistuspalvelut vähitellen leviävät 
äänestäjien tietoisuuteen, ja äänestäjäkunta vaatii tosiasioihin perustuvaa poliittista retoriikkaa.

Verrattuna Suomeen tilanne on tietysti naurettava. JOS Suomessa poliitikko jää kiinni muunnellun 
totuuden esittämisestä, niin hän jää kiinni tekosistaan melko nopeasti.

Sitten on tietysti arvostelua, että suuret mediatalot (Mainstream Media, MSM) jättävät erilaisia 
aiheita käsittelemättä ja jotkut asiat korostetaan väärällä tavalla.

Asiasisältöön linkeistä johdettuna??????

1. RON PAUL -kannattajat eivät halua luovuttaa ja pyrkivät samaan mahdollisimman paljon 
edustajia kokoukseen, jossa nimetään virallisesti republikaanisen puoleen virallinen 
presidenttiehdokas.

2. KIINAn toimintamallit herättävät kysymyksiä - esimerkkinä on KIINAn maaperältä löydettävät 
harvinaiset maametallit, ja WTO:n suuntaan on tehty tutkintapyyntö asiaan liittyen.

3. Yhdysvallat panostaa eri tavoin Afrikkaan - ei mitään uutta tässä.

4. Yhdysvallat on poliittisesti suhteellisen jakaantunut, mutta arvojen jakaantuminen erilaisiin 
väestöryhmiin on hyvin monimutkainen kokonaisuus (Pew Research).

5. IRAN koetaan edelleen uhaksi ja jotain pitää tehdä.

6. Mitä tarkoittavat kiinalaiset sijoitukset Yhdysvaltojen yrityksiin ja mitä tästä seuraa?

7. Tea Party - mikä tämä oikeasti on?

8. Miten taataan perusoikeudet suhteessa uusiin tiedustelu- ja turvallisuuslakeihin?

9. Mitä oikeasti tarkoittaa sotilaiden tukeminen oikeilla toimenpiteillä (Support Our Troops)?

10. Onko liberalismi kuollut aatteena Yhdysvalloissa?

11. Poliittinen äärimmäisyys (Politics of Extremism) vaivaa Yhdysvaltojen sisäpolitiikkaa, ja 
puolueiden yhteistyön julkinen esittäminen on oikeasti vaikeaa, ja jatkuva kampanjointi (Permanent
Campaining) on isohko ongelma.
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12. Television liiketoiminta/toimintamallit ovat muutoksessa (Future of Television).

13. Budjettiongelmia on tiedossa - tuleeko 2013 vielä uusi lama?

14. Kybersota on oma kokonaisuutensa.

15. Syyria ajautuu aina vain laajempaan sisällissotaan, joka leviää myös naapurimaihin?

16. Ron Paul esittää hyvin kriittisiä näkemyksiä Syyrian suhteen.

17. John McCain esittää erilaisia toimenpiteitä Syyrian tilanteen ratkaisuksi.

18. Pakistanissa suuri osa väestöstä pitää Yhdysvaltoja suurimpana vihollisena (Pew Research).

19. Venäjällä on oma näkemyksensä Syyrian tilanteen ratkaisuksi.

20. Afganistanin jälleenrakennusta haittaa osaamattomuus ja voimavarojen tuhlaaminen.

21. Somalia ja Somalimaa (Somaliland) allekirjoittavat sopimuksen.

22. Kybersota - totta vai tarua?

23. Kaksi lakiehdotusta - ei SYYRIAan kohdistettavia pakotteita vai oikeasti kohdistettavia 
pakotteita?

24. Saudi-Arabia siirtää joukkoja rajoilleen?

25. Syyria-kokouksen päätöksiä

26. Islamistit tuhoavat Timbtuktussa pyhiä paikkoja - ainakin yhdelle ryhmälle pyhiä.

27. Sudanissa kuohuu.

28. Viekö IRAN aseita Syyriaan??

29. OPEC koolle? - onko öljyn hinta laskenut liian alas?

30. Obaman terveydenhuoltouudistus hyväksytty ja sisäpoliittinen keskustelu on hetkeksi sidottu 
täysin terveydenhuoltouudistukseen, jolloin moni muu tärkeä asia menee tällä hetkellä pieninä 
uutisina.

31. ESIM: Yhdysvallat (mm. NATOn kautta) tekevät sotilaallista yhteistyötä Venäjän kanssa.

32. ESIM: Venäjän yhteistyö Yhdysvaltojen yhteistyövaltioiden kanssa menee nyt vähällä 
huomiolla, esim. Venäjän ja Intian yhteistyö.

33. ESIM: Venäjä ja Ranska tekevät sotilaallista yhteistyötä.

34. EI uutta: Yhdysvallat lisää sotilaallista yhteistyötä Afrikan maiden kanssa.
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35. EI uutta: Yhdysvallat isännöi maailman laajinta vankilajärjestelmää.

36. Sodilla on pitkä varjovaikutus: esim. Vietnam ja Norsunluurannikko.

37. EI uutta: Yhdysvallat lisää sotilaallista yhteistyötä Latinalaisen Amerikan maiden kanssa.

38. Terrorismia esiintyy eri muodoissa, esim. Filippiinit esimerkkinä.

39. Syyrian vapautusarmeija ja opposition yhteistyöelin ovat osaksi eri porukkaa.

40. EI uutta: Afganistanissa väkivalta ei ole hävinnyt mihinkään.

41. IRAN - Euroopan Unionin pakotteet tulevat voimaan.

42. EI uutta: seksuaalista väkivaltaa esiintyy Yhdysvaltojen armeijassa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti voi todeta, että Yhdysvalloista oikeasti löytyy paikkoja, jossa jotain aihetta voidaan 
käsitellä hyvinkin pitkään.

Mutta ns. valtavirran median suuret mediatalot (Mainstream Media, MSM) ovat tietysti vaikeassa 
paikassa: mainostulot pitäisi turvata ja toisaalta pitäisi tarjota oikeasti mielenkiintoista sisältöä.

Toisaalta heidän mediaympäristössä on ollut useampien perinteikkäiden mediatalojen todella 
vaikeita taloudellisia tilanteita.

Yhdessä paneelikeskustelussa (C-SPAN: Fact-Checking Campaign Advertisements) todetaan 
moneen kertaan tarvittavasta (lisä)työvoimasta turvaamaan journalismi, joka kyseenalaistaa monia 
vallitsevia totuuksia, mutta taloudelliset paineet ovat todella kovat.

Tässä ei ole mitään uutta, ja on todettu aikaisemmin.

MAHDOLLISESTI käy niin, että tutkiva journalismin rahoitus siirtyy erilaisille voittoa 
tuottamattomilla yhteisöille, ja näitä tutkivan journalismin raportteja voivat muut media uutisoida 
omalla tavallaan.

MIELENKIINTOISTA on tietysti perinteikkäiden mediatalojen tilanne pitkällä aikavälillä. 
Kyllästyykö yleisö esimerkiksi kaapelikanavien tapaan käsitellä asioita?

Mitä uutta tässä vaiheessa?

Eri medioiden tosiasioiden tarkastuspalveluita kannattaa jatkossa kerätä mediaseurantaan.

Oletettavasti jotkut tosiasioiden tarkastuspalvelut keskittyvät hyvin kapealle alueelle.

MITÄ hyötyä on/olisi erilaisten tosiasioiden tarkastuspalveluiden seurannasta?
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TOSIASIA on, että Yhdysvallat-seurannassa on pakko ottaa huomioon muunnellun 
tosiasioiden/totuuden erilaiset mediaoperaatiot.

Heidän sisäpolitiikan ymmärtäminen ilman erilaisten mediaoperaatioiden seurantaa on 
mahdottomuus, ja lopuksi heidän sisäpolitiikkansa vaikuttaa ulkopolitiikkaan ja jossain määrin 
ulkopolitiikkaan liittyvään retoriikkaan.

TIETYSTI mielenkiintoisia ristiriitoja liittyy ulkopolitiittisen retoriikan sovittaminen yhteen 
muiden maiden ulkopoliittisen retoriikan kanssa, esimerkkinä yhden paneelin puheenvuorot ennen 
kysymyksiä (C-SPAN: Prevention of Nuclear-Armed Iran).

Esimerkiksi termi "sosialisti" pitää ymmärtää oikeassa asiayhteydessä.

"Sosialisti" on koodisana, joka pitää ymmärtää oikein.

Suomessa termi "sosialisti" tarkoittaa tietysti hieman eri asiaa, ja tämäkin pitää ymmärtää oikein.

Tämän seurannaisena pitää ymmärtää suomalaisen retoriikan ja yhdysvaltalaisen retoriikan 
hienovaraiset erottelut.

SYYRIA-retoriikka ja IRAN-retoriikka on tietysti mielenkiintoinen kohde.

Tällä hetkellä Ron Paul on yksi ääni, joka edustaa sotilaallisen väliintulon vastustamista.

"H.R.5993 - Syria Non-Intervention Act of 2012" - tämä on Ron Paulin esittämä lainsäädäntöaloite, 
jossa nimenomaan kehotetaan sekaantumasta Syyrian tilanteeseen.

"H.R.2106 - Syria Freedom Support Act" - tämä on lainsäädäntöaloite, jossa asetetaan erilaisia 
pakotteita Syyria kohtaan. Tämän lainsäädäntöaloitteen (H.R.2106) käsittely eri komiteoissa on 
vielä kesken. Ilmeisesti se ei ole vielä mennyt senaatin käsittelyyn (tilanne 29.6.2012).

MIELENKIINTOINEN seurantakohde jatkossa on kahden puolueen retoriikan vertailu - sama asia 
perustellaan eri tavoin oletettavasti.

SL 667.2. Uudelleenarviointia / 17.2.2018

Itse muistan yhden haastattelun, jossa juontaja (Wolf Blitzer) totesi käyttäneensä termiä 
”Isolationism”. Sitten toimittajan suuntaan oli viestitetty monesta suunnasta, että Ron Paul 
tarkoittaa enemmän termiä ”Non-interventionism”. En löytänyt oikeaa videota linkitettäväksi.

Tuossa on erilaisia painotuksia. Pitääkö heidän sekaantua (intervention) jokaiseen mahdolliseen 
kriisiin? Pitäisikö tehdä enemmän kaupallista yhteistyötä verrattuna sotilaallisen voiman käyttöön 
ilman sekaantumista eri maiden sisäisiin asioihin (non-intervention)?

Kysymys: Millaista pitäisi olla esimerkiksi Suomen ulko- ja turvallisuuspolitiikka?
Kysymys: Onko jokaisen kriisimaan suhteen aina tehtävä erilaisia sekaantumisia?
Kysymys: Mitä tarkoittaisi hieman varovaisempi ulko- ja turvallisuuspolitiikka?
Kysymys: Miten perinteikkäät mediatalot pärjäävät uudessa mediatodellisuudessa?
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SL 668. Perehtymistä ikäviin tosiasioihin?

SL 668.1. Merkintä 630: Retoriikka ja raportit / Kuntauudistus 
(xi)

2. heinäkuuta 2012 
630: Retoriikka ja raportit / Kuntauudistus (xi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_630

Kuntauudistus Suomessa saa uusia ja uusia piirteitä matkan varrella.

Nyt on julkaistu monta mielenkiintoista asiakirjaa:

* Maaseutuviraston alueellistaminen - loppuraportti
* Perusopetuksen tuntijako
* Kuntarakenteen uudistamista ohjaavat kriteerit
* Palvelurakenneuudistus - useita asiakirjoja

Yksi tosiasia on, että PARAS-hankkeen aikana päätyi moni kunta kuntaliitokseen.

Toinen tosiasia on, että eri tavoin eri kuntia on kannustettu kuntaliitoksiin.

Toisaalta Maaseutuviraston alueellistaminen tuli odotettu kalliimmaksi ja lisäksi merkittävä osa 
henkilöstöstä vaihtui alueellistamisen aikana.

Toisaalta uudistettu tuntijako perusopetukseen vaikuttaa kuntien talouteen suorasti ja epäsuorasti.

Uskonnon tuntimäärän kohtalo on tietysti suuria tunteita herättävä ja eri puolueet ovat eri kannoilla 
asian suhteen, esimerkkinä on Piraattipuolue rp:n kannanotto.

Toisaalta on mielenkiintoinen tapaus Karvian kunnasta, jossa laaja-alaisella talkootyöllä (eli 
"kökkä" Etelä-Pohjanmaan murteella) on rakennettu pyörätietä useampi kilometri.

Toisaalta Kilpailuvirasto on julkaissut viime vuoden raportin.

Ohessa Ameriikan raitilta on tunnin pläjäys heidän terveydenhuoltouudistuksesta.

Suomalainenkaan terveydenhuoltojärjestelmä ei ole suojassa virheiltä ja vääriltä poliittisilta 
päätöksiltä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

16377

16378

16379

16380

16381

16382
16383
16384
16385
16386
16387
16388
16389
16390
16391
16392
16393
16394
16395
16396
16397
16398
16399
16400
16401
16402
16403
16404
16405
16406
16407
16408
16409
16410
16411
16412
16413
16414
16415
16416
16417
16418
16419
16420
16421
16422
16423

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_630


385 / 718

Olen ennenkin käyttänyt Karviaa esimerkkinä, koska he ovat kuntana pystyneet pitämään talouden 
kurissa.

KOVA tosiasia on, että Karviassa on pieni väestömäärä ja voi sanoa väen tuntevan toisensa melko 
hyvin, jolloin voi tietysti käyttää sosiaalisen pääoman käsitteitä avuksi.

KOVA tosiasia on, että jokainen kunta on oma erityinen kokonaisuutensa, ja oikeasti kuntaliitosten 
läpivienti on jokaisessa kunnassa omalla tavallaan hankalaa.

KOVA tosiasia on, että oikean kuntaliitoshankkeen vetäminen valtakunnan tasolla tarkoittaisi hyvin 
laajaa kokoelmaa hyvinkin tylsiä ja pitkiä raportteja.

OIKEASTI tarvitsisimme ensin ratkaisen terveydenhuollon ratkaisemattomaan työnjaon 
ongelmaan, josta olen kirjoittanut aikaisemmin.

OIKEASTI tarvitsisimme hyvin laajan seminaarin kuntauudistuksesta, joka tallennettaisiin myös 
tietoverkkoon.

JOS tietoverkossa olisi tämä hyvin laaja seminaari, niin asiasta oikeasti kiinnostuneet kansalaiset 
voisivat katsoa läpi tämän seminaarin.

Seminaarin katsomisen jälkeen kuntarakenteeseen ja palvelurakenneuudistukseen liittyvät asiakirjat 
olisi helpompi lukea.

OLETUSARVO on, että tällaisia hyvin laajoja seminaareja ei tietoverkkoon tule, koska poliitikot 
eivät näistä välitä. ELI ministeriöiden pitäisi järjestää nämä virkamiestyönä.

Huonosti informoitu äänestäjäkunta on tietysti helpompi hoitaa poliittisesti, koska heille voi esittää 
yksinkertaisia viestejä ilman monimutkaisia hallinnollisia kiemuroita.

ON kuitenkin osia äänestäjäkunnassa, jotka jaksaisivat tällaiset hyvin laajat seminaarit katsoa 
tietoverkosta - näitä äänestäjiä löytyisi jokaisesta puolueesta.

Paras tapa tähän monimutkaisuuden hallintaan olisi, että eduskuntien valiokunnat pitäisivät 
järjestelmällisesti tietoverkkoon talletettavia seminaareja kuulemilleen asiantuntijoille.

JOS Suomessa ei haluta mennä Yhdysvallat-meininkiin, jossa komiteoiden kuulemiset ovat täysin 
julkisia, niin sitten valiokuntien kyselyhetket voisi hoitaa ns. suljettujen ovien takana seminaarien 
jälkeen.

Esterling, K. M. (2007). Buying Expertise: Campaign Contributions and Attention to Policy 
Analysis in Congressional Committees. American Political Science Review, 101(1), 93-109. 
doi:10.1017/S0003055407070116

Esterling (2007) toteaa, että erilaisten sidosryhmien järjestelmällisen kuuntelun sietokyky vaihtelee 
poliitikosta toiseen, ja osa ns. työhevosista jaksaa paneutua niihin pirullisiin yksityiskohtiin.

Vastaavalla tavalla äänestäjäkuntaa pitäisi auttaa järjestelmälliseen kuunteluun näillä seminaareilla, 
joissa olisi laajasti esillä erilaiset sidosryhmät.
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Vastaavalla tavalla puolueet voisivat järjestää omia seminaarejaan julkisesti tietoverkkoon 
jaettavaksi, jolloin puolueiden ulkopuoliset henkilöt voisivat turvallisesti kotonaan katsoa esitelmiä 
läpi pelkäämättä leimaantumista jonkun puolueen kannattajaksi, koska tietoverkkoon tallennetun 
esitelmän katsominen ei tarkoita puolueen jäseneksi ryhtymistä.

Kaikki edellä mainittu tietysti vaatii laajaa asennemuutosta, ja mielenkiintoista on nähdä kehitystä 
pitkällä aikavälillä.

LAAJAt seminaarit kunta- ja palvelurakenneuudistuksesta tietoverkkoon tallennettuna olisi pitkässä
juoksussa paras ratkaisut - näitä voisi järjestää eri vaiheissa uudistusta.

SL 668.2. Uudelleenarviointia / 17.2.2018

Tässä voi tehdä erotteluja erilaisten maiden välillä. Riippuen maasta on vaaleilla valittujen 
edustajien seuranta laajempaa tai suppeampaa. Esimerkiksi erilaisia videoarkistoja löytyy erilaisissa
yhteyksissä.

Kysymys: Ketkä vaaleilla valitut edustajat kannattavat tai vastustavat laajoja 
seurannan järjestelmiä?

Yksi esimerkki laajasta seurannasta on tietysti Euroopan parlamentti (Euroopan Unioni), jonka 
www-sivuilta voi seurata hyvin laajasti erilaisten europarlamentaarikon (MEP) toimintaa. On 
esimerkiksi videoarkistoa, puheiden seurantaa, kysymysten seurantaa ja erilaisten asioiden 
käsittelyvaiheiden tiedottamista.

Kerraten voi todeta, että monet kansalaiset eivät halua leimaantua mihinkään puolueeseen, vaikka 
he voivat kannattaa jotain puoluetta ilman julkisuutta.

Kysymys: Millaisia voisivat olla julkisen hallinnon tietopalvelut kansalaisille, jotka 
eivät halua leimaantua mihinkään puolueeseen?
Kysymys: Millaisia voisivat olla erilaisten puolueiden tietopalvelut kansalaisille, jotka 
eivät halua leimaantua mihinkään puolueeseen?

Yksi tapa on tosiaan erilaisten seminaarien järjestäminen, joita voisi seurata ilman minkään 
puolueen jäsenyyttä. Lisäksi seminaariesityksin oheen voisi liittää erilaiset asiakirjat käsiteltävään 
asian liittyen. Tämä kaikki vaatii tietysti uutta ajattelua sekä poliittisissa puolueissa että julkisessa 
hallinnossa.

Eri yhteyksissä olen pohtinut, että osa kansalaisista voi haluta seurata asioita hyvinkin tarkasti. 
Osasta jotkin palvelut voivat parantaa kansalaisten tietoja eri asioiden suhteen. Toisaalta jotkut 
palvelut voivat kerätä kansalaisten perusteltuja kannanottoja eri asioiden suhteen.

Kysymys: Millaiset yhteisöt tulevat tarjoamaan parhaat mahdolliset järjestelmät 
poliittisen toiminnan seurantaan?

Yksi esimerkki on tietysti erilaisten kuntaliitosten läpivienti, jolloin kuntien ja kaupunkien 
asukkaiden tietotasoa pitää yrittää jotenkin parantaa kuntaliitoksen suhteen
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SL 669. Ideakilpailut ja asioiden esittämisen tavoista

SL 669.1. Merkintä 631: Ulkopolitiikasta sisäpolitiikkaa - ja 
päinvastoin

5. heinäkuuta 2012 
631: Ulkopolitiikasta sisäpolitiikkaa - ja päinvastoin

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_631

Ohessa on taas laaja linkkikokoelma erilaisin aiheisiin.

1. Euroopassa (EU) ja Yhdysvalloissa väestörakenne muuttuu jatkuvasti. 
2. Esimerkiksi rajat ylittäviä avioliittoja on merkittävissä määrin. 
3. Taas yksi poliitikko luopui virastaan paljastuttuaan plagioijaksi. 
4. Venäjä ei haluaisi olla täysin riippuvainen öljytuloista. 
5. Euron talouskriisin käsittely etenee omalla tahdillaan. 
6. Nobelistin mielestä pitäisi tehdä laajempaa velkaelvytystä. 
7. ICC vaikuttaa myös sisäpolitiikaan. 
8. Suomessakin on tullut vastaan ihmiskauppaa ja pakkotyötä. 
9. Tupakointi ja liikkumattomuus aiheuttavat terveysongelmia - ei uutta sinänsä. 
10. Nokian yms. IT-yhtiöiden irtisanomisilla vaikutuksia. 
11. Uskonnon ja politiikan erottelu - miten lestadiolaiset suhtautuvat tähän? 
12. Oikeustapaus: Luontoarvot menivät edelle. 
13. EU:n yhteinen patenttijärjestelmä lopulta päätetty - useita näkökulmia. 
14. Yhdistyneiden kuningaskuntien pankkiskandaali ja tulvat. 
15. Yhdysvaltojen maastopalot ja niiden vaikutukset, esim. ruoan hintaan? 
16. WTO:n määräykset Yhdysvalloille - mitä uutta? 
17. Tietotekniikan hyötykäyttö vastustuskykyisten tautien torjunnassa? 
18. Quebec itsenäiseksi? 
19. Falklandin saarien tilanne vuosikymmenten jälkeen? 
20. Uusittu jätelaki pistää kaiken uusiksi - miten käy lajittelun? 
21. Karppaus ja kahvinjuonti - mitkä ovat terveysvaikutukset? 
22. Google ja EU yrittävät sopia kiistansa. 
23. Kuntalain kokonaisuudistus. 
24. Ukrainan kielilaki ja mellakat asiaan liittyen. 
25. Koululiikunnassa arvosanat hyödyttömiä? 
26. EU:sta liittovaltio? 
27. Uusi energiatekniikka - kuka rahoittaisi? 
28. Uusi (vihreä) autotekniikka - kuka rahoittaisi? 
29. Latinalaisen Amerikan (tiedotus)keskus Vladivostokissa. 
30. EU:n maaseutumaisten alueiden osuus BKT:sta. 
31. Kestävän kulutuksen perususkomukset? 
32. EDA - hankinnat ja yhteistyö? 
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33. EU-maiden korruptio - uusia tapauksia. 
34. Afganistan- ja Syyria-kokoukset - Suomen kannat? 
35. ACTA kaatui. 
36. Iranin huumeongelmat? 
37. Intiassa lääkkeiden jakeluun uudet mallit - miten lääkeyhtiöt saavat voittonsa? 
38. Suomessa uimataidottomia. 
39. NATO - miten ollaan yhtenäistetty maailmanlaajuinen toimija. 
40. Venäjä ja WTO-jäsenyys - ehkä ei sittenkään??? 
41. Egyptin vallankumous - mitä mieltä ovat naiset ja erilaiset uskonnolliset ryhmät?

Huh-huh.

Kyllä maailmalla ja Suomessakin tapahtuu koko ajan niin paljon asioita, että kokonaisuuden 
ylläpitäminen on hankalaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti voi todeta, että tosiasiallisesti sisä- ja ulkopolitiikan erottelu toisistaan alkaa olla tosi 
hankalaa, koska tosiasiallisesti olemme niin yhteen liittyneitä monessa suhteessa.

Mitä tarvitsisimme?

Lyhyesti voi todeta, että erilaisten (poliittisten) päätösten perustelu ja esittely pitäisi rakentaa 
monikerroksisesti, jolloin erilaiset vaikutussuhteet voisi esitellä tarkemmin.

Tästä tulee mieleen Suomen ikioma avoimen datan kilpailu (Apps4Finland), jossa erilaisista 
avoimen datan datakokoelmista voidaan rakentaa erilaisia tietoteknisiä sovelluksia.

Ehkäpä tarvitsisimme ideakilpailun (poliittisten) päätösten monimutkaisuuden yksinkertaistettuihin 
esitystapoihin, jolloin ei heti hukkuisi yksityiskohtien suohon, ja kokonaisuutta voisi tarkastella 
tarkemmin.

Tietysti tällainen monimutkaisuuden esittely voi perustua osaksi avoimeen dataan, jos esimerkiksi 
erilaisia esitysmuotoja mennään läpi.

Tästä palaa mieleen tulevaisuuden tutkimus, jossa yritetään eri menetelmillä arvioida tulevaisuutta. 
Monimutkaiset vaikutussuhteet ovat aina mielenkiintoinen asia pohdittavaksi.

Mutta yksittäinen yksityinen yhteisö voisi myös käyttää näitä monimutkaisuuden yksinkertaistetun 
esitystapojen järjestelmiä.

Aika näyttää kuinka tässä käy - onhan näitä erilaisia tiedonhallinnan järjestelmiä kehityksen alla 
koko ajan.

SL 669.2. Uudelleenarviointia / 17.2.2018

Merkinnän 669 perusteella voi kerraten todeta, että eri maiden ulko- ja sisäpolitiikassa on koko ajan
hyvin erilaisia tapahtumia.
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Käytännössä jonkin maan ulko- ja sisäpolitiikan ymmärtäminen vaatii oman opiskelunsa. Meillä on 
tietysti eri maiden ulko- ja sisäpolitiikkaan perehtyneitä henkilöitä esimerkiksi yliopistotasolla. 
Tietysti oma lukunsa on erilaiset ystävyysseurat, joiden toiminnassa lisätään tietämystä erilaisten 
kohdemaiden suhteen.

Merkinnän 669 tavoin todeta edelleenkin tarve ymmärtää kokonaisvaltaisesti maailman tapahtumia.

Kysymys: Miten pystyisimme seuraamaan ja ymmärtämään paremmin erilaisten 
kohdemaiden ulko- ja sisäpolitiikkaa?

Varmaakin tässä kohtaa voisi käynnistää ideakilpailun. Itse olen ehdottanut erilaisia ideakilpailuja 
erilaisten asioiden kehittämiseksi. 

Toisaalta täytyy todeta, että jonkin asian esittämistapa ja asian esittäjä vaikuttaa tehtävään 
päätökseen suhtautumista. Joissain yhteyksissä asian esittämistapa ja asian esittäjän henkilö voi 
vaikuttaa hyvinkin paljon asian käsittelyyn.

Väärä henkilö ja väärä asian esittämistapa? Nämä vaikuttavat eri tavoilla jonkin asian käsittelyssä.

Väittämä: Asian esittämistapojen selvittäminen on oma haasteensa.
Väittämä: Aina välillä jokin asia kaatuu väärän esittämistavan ja/tai väärän esittäjän 
vuoksi.

Itse en tiedä kaikkia asian esittämisen tapoja, joten varmaankin tässä tulee ongelmia eri yhteyksissä.

Jotkut mielipidevaikuttajat väittävät ”asioiden riitelevän”. Näinhän asia ei tietystikään ole. Asian 
esittäjä ja esittämisen tapa vaikuttaa paljonkin jonkin asian käsittelyyn. Aina välillä joku ehdotus 
siis kaatuu väärän esittäjän ja väärän esittämistavan vuoksi.

Väittämä: ”Asioiden riitely” ei ole oikea kuvaus poliittisista prosesseista.
Väittämä: Asian esittäjä ja asian esittämistapa vaikuttaa aina ja kaikkialla eri asioiden
(poliittisten) käsittelyyn.
Väittämä: Aina välillä joku ehdotus voi joka tapauksessa kaatua asian esittäjästä ja 
asian esittämisen tavasta riippuen.
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SL 670. Ison hankkeen tiedottamisesta

SL 670.1. Merkintä 632: Kyselyn kummastelusta totiseen 
todellisuuteen?

7. heinäkuuta 2012 
632: Kyselyn kummastelusta totiseen todellisuuteen?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_632

Ohessa on lista linkeistä, jotka liittyvät EU:n projektibondien kokeiluun.

Lisäksi on linkki lausuntooni (nro 28), jonka annoin EU:n projektibondien kokeiluun liittyvään 
Komission kyselyyn.

Mielenkiintoinen juttu sinänsä - saa nähdä miten kokeilun kanssa käy pitkällä aikavälillä.

Itse ehdotin, että laadittaisiin erilaisia mallisopimuksia, joita voisi käyttää eri sidosryhmien kanssa.

Kun mallisopimuksissa olisi vuosittaisten tiedotusten määräykset, niin eri sidosryhmät voitaisiin 
pitää tiedotuksen piirissä laajan hankkeen eri vaiheissa, esim. joku iso energiaverkon hanke vaatii 
yhteistyötä hyvin monen osapuolen kanssa.

Esimerkiksi maanomistajat jonkun ison hankkeen liepeillä ovat kiinnostuneita heille aiheutuvista 
ongelmista ja mahdollisuuksista.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NYT voi laittaa seurannan päälle, ja seurata oikeasti syntyviä ongelmia niissä aiheissa, joita minä 
lausunnossani (nro 28) esitin ratkaistavaksi.

ELI ajaudutaanko laajoissa hankkeissa tietynlaisiin ongelmiin, joita ennakoin lausunnossani?

Aika näyttää...........

SL 670.2. Uudelleenarviointia / 17.2.2018

Tässä vaiheessa on vaikea keksiä mitään uutta. Jokin hyvin iso infrastruktuurin hanke vaatii 
tiedottamista hyvin moneen suuntaan. Erilaiset kirjalliset sopimukset voisivat sisältää ohjeet 
tiedottamisen suhteen.
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SL 671. Sähköisen äänestyksen ongelmista (jälleen 
kerran)

SL 671.1. Merkintä 633: Päivitys - sähköinen äänestys(kone)

7. heinäkuuta 2012
633: Päivitys - sähköinen äänestys(kone)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_633

Ohessa on kolme linkkiä koskien sähköistä äänestys(konet)ta.

Mikko Nummelin kirjoitti Uuden Suomen Puheenvuoro-sivustolle pienen kirjoituksen sähköisestä 
äänestyksestä.

Ohessa on minun tekemä kommentti kyseenomaiseen kirjoitukseen.

Tässä vaiheessa tämä päiväkirjamerkintä ei tuo juuri mitään uutta.

Siellä täällä sähköisiä äänestyskoneita on hiljakseen romutettu, ja toisaalta joissain paikoissa on 
kokeilussa tai jopa tuotantokäytössä sähköisiä äänestyskoneita.

Tässä vaiheessa kannattaa tehdä seurantaa kahdesta aiheesta:

1) Sähköisten äänestyskoneiden hävitys
2) Internet-äänestyksen kehittyminen ja sen ongelmat.

 

:::::::::: ALKAA ::::::::::

Hei,

Sähköisen äänestyksen ongelmia vähätellään, jne.

Itse olen ollut jo pitkään sähköisen äänestyksen vastustaja.

Kts. 
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Itse tein vuonna 2010 puoluekokousaloitteen, jossa varoitin Internet-äänestyksen ongelmista ja 
vaaroista.
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Olen ajatellut julkaista tekemäni puoluekokousaloitteen ja siihen saatuja vastauksia uuteen 
Kirjoitelmia II -teokseen, 
kts. 

http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html
==> Kirjoitelmia I

Yleisesti puoluekokousvastauksessa höpistiin siitä, että sähköinen äänestys voisi lisätä 
äänestysaktiivisuutta.

Yksi outo ehdotus oli, että pitäisi tutkia myös MOBIILI-äänestystä.

Toinen ehdotus oli, että pitäisi kokemuksia muiden maiden vastaavista järjestelmistä.

Kuten Mikko Nummelin toteaa, niin näitä kansainvälisiä kokemuksia on, ja ne ovat tosiasiallisesti 
olleet hiljaisia hautajaisia erilaisille sähköisen äänestyksen hankkeille, erityisesti sähköiset 
äänestyskoneet ovat olleet ongelma.

Omassa blogissani on muutama linkki tällaisiin hiljaisiin hautajaisiin, esim. sähköisen äänestyksen 
äänestyskoneita on kaikessa hiljaisuudessa laitettu romutukseen.

Tässä muutama huomio.

Ystävällisin terveisin,

Jukka S. Rannila 
http://www.jukkarannila.fi/

:::::::::: PÄÄTTYY ::::::::::

SL 671.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

Jaa-a. Mitä uutta olisi kirjoitettava muutamaa vuotta myöhemmin?

Nettiäänestystyöryhmän 2017 (2017a, 2017b) loppuraportti ja esiselvitys on julkaistu aikanaan 
vuoden 2017 puolella. Työryhmä totesi seuraavaa:

Työryhmä ei suosittele nettiäänestyksen käyttöönottoa, koska tällä hetkellä riskit ovat 
suuremmat kuin hyödyt. (Nettiäänestystyöryhmä 2017b)

Nettilähetyksen hylkääminen oli erittäin hyvä asia. Eri yhteyksissä kirjoitin Suomessa kokeillusta 
sähköisestä äänestyskoneesta, joka on kaikeksi onneksi hylätty. Tämän jälkeen olen kiinnittänyt eri 
yhteyksissä nettiäänestyksen ongelmiin.

Kysymys: Ketkä vielä kannattavat sähköistä äänestystä (vrt. nettiäänestys) kaikesta 
huolimatta?

Väittämä: Sähköisen äänestyksen kannattajat eivät yleisesti ottaen ymmärrä kaikkia 
ongelmia sähköiseen äänestyksen liittyen (vrt. nettiäänestys).
Väittämä: Sähköisen äänestyksen kannattajat eivät käy läpi tosiasioita kunnolla.
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SL 672. Järjelliset asiaperusteet erilaisille aiheille

SL 672.1. Merkintä 634: Rationaalisuusolettama ja 
valtion/kuntien toiminta

7. heinäkuuta 2012 
634: Rationaalisuusolettama ja valtion/kuntien toiminta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_634

Ohessa on kolme linkkiä: terveydenhuollon työnjako, koululaisten kokema vähättely ja 
hyväntekeväisyysjärjestöjen toiminta (UK - not Finland).

No joo-------------

Olen moneen kertaan kirjoittanut terveydenhuollon työnjaon ratkaisemattomasta ongelmasta.

Linkissä mainitaan Helsingin Meilahdessa sijaitsevasta Kolmiosairaalasta, ja joitain heidän 
tekemiänsä työnjaon uudistuksia.

Eli oikeasti terveydenhuollon työnjaon ongelman ratkaisu menee eteenpäin tällä lailla paikallisesti 
ja tietystikin hitaasti eri paikoissa, joissain paikoissa homma ottaa tosi lujiin ja toisaalla kaikki ovat 
innolla matkassa.

Tosiasia on, että eri paikoissa on eri henkilöt, ja uudistusten läpivienti riippuu täysin kunkin 
sairaalan henkilöstön asenteista.

Toisaalta on mielenkiintoinen linkki koululaisten kokemasta vähättelystä ja alistamisesta.

Mielenkiintoista - kyllä joo.

Kautto-Knape, Erja: Oppilasta lamaannuttava kouluvuorovaikutus: aineistoperustainen teoria 
https://jyx.jyu.fi/dspace/handle/123456789/38122

Selasin vähän tuota väitöskirjaa, ja keskeisin väittämä taitaa lamaantuminen, jaetaan häpeämisen, 
pelkäämisen, ärsyyntymisen ja väistymisen pääluokkiin, ja pääluokkien alla on lisää alaluokituksia.

AIHEENA tämä on tietysti tärkeä, koska alisuoriutuminen lamaantumisen takia on tietysti vakava 
juttu, koska lähtökohtaisesti peruskoulun (lamaannuttava) järjestelmä tuottaa oppilaita, jotka 
alisuoriutuvat.

ELI on iso kasa oppilaita, jotka käyvät peruskoulun läpi, ja tosiasiallisesti he alisuoriutuvat, vaikka 
kyvyt ja lahjakkuus voisivat toisin osoittaa.
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Mielenkiintoista - kyllä joo.

Sitten on vielä linkki Ipsos MORI -kyselyyn, jossa on kysytty mm. hyväntekeväisyysjärjestöjen 
toimintatapojen hyväksyttävyydestä.

Hyväntekeväisyysjärjestötkään eivät toimi tyhjiössä, ja monen muun toiminnan tavoin ne/he 
joutuvat kilpailemaan ihmisten huomiosta.

Joskus sattuu hyväntekeväisyysjärjestöillekin ylilyöntejä, ja osa yleisöstä voi kokea joitain 
toimintamalleja häiritsevänä.

Mielenkiintoista - kyllä joo.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tuoka tämä merkintä oikeasti jotain uutta rationaalisuusolettaman pohdintaan??

JAA-a.

Voisi sanoa, että peruskoulujärjestelmä ja hyväntekeväisyysjärjestelmä kussakin kohdemaassa on 
oma iso instituutionsa, joiden kyseenalaistaminen ja toimintamallien huolellinen tarkastelu ei ole 
aina niin helppoa.

JATKOSSA pitäisi katsoa huolellisemmin todella isoja instituutioita, ja kaivaa niistä esille erilaisia 
piilossa olevia irrationaalisuuksia, koska niitä harvemmin esitellään huolellisesti perustellen.

Suomessa tämä tarkoittaa väistämättä erilaisten julkisen sektorin instituutioiden 
(ir)rationaalisuuksien tarkasteluun, koska olemme niin valtio- ja kuntakeskeinen kansakunta.

SL 672.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

Yleisesti voi todeta Suomessa olevan laaja kannatus koulutukselle. Itse olen huomioinut, että 
koulutusta käytetään yleisenä lääkkeenä erilaisten asioiden hoitamiseksi. Toisaalta olen huomioinut,
että peruskoulun huonosti suorittaneille lisäkoulutus ei välttämättä ole heti suositeltava yleinen 
ratkaisu. Peruskoulun huonosti suorittaneille pitäisi varmaankin kehittää aivan omat ratkaisunsa.

Kysymys: Kuka kehittäisi oikeasti toimivat suomalaiset ratkaisut peruskoulun 
huonosti suorittaneille henkilöille?

Väittämä: Myös koulutukseen liittyy erilaisia irrationaalisuuksia.

Toisaalta Suomi on hyvin valtio- ja kuntakeskeinen maa, jolloin valtiolta voidaan odottaa erilaisia 
ratkaisuja erilaisiin ongelmiin. Tietysti valtion rahoituksen kohdistaminen kertoo valtiollisten 
päättäjien arvostuksista.

Kysymys: Onko Suomessa määritelty liikaa erilaisia tehtäviä sekä valtiolle että 
kunnille/kaupungeille?
Kysymys: Onko mahdollista keventää sekä valtion että kuntien/kaupunkien tehtäviä?
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SL 673. Kuka on oikea ystävä ja oikea vihollinen 
riippuen erilaisista näkökulmista?

SL 673.1. Merkintä 635: Kaatuminen sekaannukseen - pelko ja 
tosiasia

7. heinäkuuta 2012 
635: Kaatuminen sekaannukseen - pelko ja tosiasia

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_635

Ohessa on taas laaja linkkikokoelma erilaisin aiheisiin.

1. Yhdysvallat - Maailman omatunto? 
2. Miehittämättömät lentolaitteet (Drones) aiheuttavat koko ajan uutta ajateltavaa.
3. Guantamo - Kuwaitin kansalainen vapautettu.
4. Yhdysvaltain sotilaiden itsemurhat ovat epidemia.
5. Syyria -> IRAN -> liittolainen sekavassa tilassa. 
6. Venäjän laivasto osallistuu Yhdysvallat-vetoiseen harjoitukseen.
7. Syyriaa kohden lisää pakotteita.
8. Syyriaan virtaa aseita.
9. Iran suunnittelee öljyreitin sulkemista.
10. Intiassa ruoantuotanto ja ruoankulutus eivät kohtaa tehokkaasti.
11. Hamas on taas omilla linjoillaan - Palestiinan vaalit.
12. Iran kerää vehnää (varmuus)varastoon.
13. Iskevätkö IRANin pakotteet kuitenkin vain pakottajien silmille?
14. EU:n politiikka liittyen Länsirantaan?
15. Malissa kuohuu.
16. ETA:n jäseniä pidätetty.
17. Meksikon vanha valtapuolue voitti Meksikon vaaleissa.
18. Wikileaks-Assangen pidättäminen on monen mutkan takana.
19. Al Qaida on edelleen olemassa jossain muodossa.
20. Twitter ja Google kohtaavat paljon pyyntöjä poistaa aineistoja - esim. Yhdysvallat.
21. EU:n Syyria-strategia kokonaisuudessaan - Euroopan parlamentti.
22. Pakistan ja Yhdysvallat pääsivät sopuun kuljetusreitistä - kovan väännön tulos.
23. Irakissa räjähtelee edelleen.
25. Iranin ohjusten suorituskyky - ja muiden lähimaiden ohjusten suorituskyky.
26. Afganistanissa taistellaan edelleen eri muodoissa.
27. Pakistanin ulkoministeri on nainen.
28. Naisten asema (kokema pelko) eri maissa - ja erityisesti Afganistanissa.
29. "Helppo" öljy on löydetty - jatkossa on kaivettava öljyä vaikeammista olosuhteista.
30. Uskonnolliset ryhmät ja niiden poliittisuus - Libya ja Egypti.
31. Wikileaksi vauhdissa jälleen - SYYRIAn liittyen tullaan paljastamaan miljoonia viestejä.
32. Shiia-väestö ja eri maiden kuohunta - miten suhtautua??
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33. Kiina johtavaksi aurinkoenergiamaaksi tuotannon ja käytön suhteen?
34. Yhdysvalloissa presidentinvaalien vaalikampanja alkaa pyöriä täydellä teholla.
35. Yhdysvalloissa halua vähentää puolustusmenoja.
36. Voittoa tuottava yliopisto ja (liitto)valtion tuki ??
37. Suomessa puoluejärjestelmä tulee muotoutumaan uudelleen - ei enää kolmijakoa??
38. Libyan vaalit sekava kokonaisuus.
39. Vielä 50 vuotta myöhemmin Algerian itsenäistymisestä alkaen erilaisia yksityiskohtia 
väännetään Ranskan kanssa.
40. Ovatko Egyptin vaalit sekava kokonaisuus?
41. Maalliset puolueet Egyptissä ja Libyassa.
42. Bahrainissa kuohuu - kiinnittääkö länsimedia tähän huomiota?
43. Pamela Geller ja Jussi Halla-aho - huomiota herättäviä blogeja.
44. Miten muslimit elävät Yhdysvalloissa? - Millaisia vaikeuksia he kohtaavat?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Huh-huh-huijaa.........................

Itse olen pohtinut, että esimerkiksi Kiina seuraa Libyan, Egyptin ja Syyrian tilannetta tietysti 
huolestuneesti - niin kaikki tekevät tällä hetkellä, mutta näkökulmat vaihtelevat.

Oma oletus on, että esim. Kiina pelkää, että oma maa ajautuu kaaokseen, jos ei pidetä yllä tiettyjä 
toimintalinjoja.

Neuvostoliiton hajoaminen ja täydellinen sekaannus kommunismin romahduksen jälkeen on 
saattanut järkyttää Kiinan kommunistit (puolueen) ja tärkeää heille on hoitaa uudistukset yms. 
hallitulla tavalla - ilman ajautumista kaaokseen.

Vastaavasti taas tietyt maat näkevät, että esim. Libya, Egypti ja ehkä Syyriakin saataisiin ajettua 
demokratian tielle - hieman pientä painostusta ja homma hoituu.

Ongelma taitaa olla, että esimerkiksi maalliset ja uskonnolliset ryhmittymät näkevät eri tavalla.

Ja entisen hallinnon kaaduttua pitäisi hyvin nopeasti polkaista pystyyn uusi demokratia.

Kuten Libya osoittaa, niin vanhan vallan kaato vapautti monenmoisia ryhmittymiä entisen hallinnon
paineesta.

Kun näitä eri ryhmittymien sisäisiä ja ulkoisia paineita ei ole käsitelty demokraattisilla 
menetelmillä, niin ei ole tietysti kokemusta demokratian läpiviennistä.

ELI jotkut ryhmät näkevät tilaisuuden, ja osalla näistä ryhmistä aseellinen väkivalta on aivan sallittu
toimintamalli.

Tämän pohjalta on täysin ymmärrettävää, että esimerkiksi Syyrian oppositio on keskinäisesti hyvin 
sekava joukko hyvin voimakkaita mielipiteitä, ja ainut yksimielisyys koskee nykyisen hallinnon 
kaatamista.
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NIIN - onko minulla jotain oikeaa ja kestävää ratkaisua jonkin yksittäisen maan uuden demokratian 
alkuvaiheen hallittuun läpivientiin???

Tästä tulee väistämättä mieleen Burma/Myanmar, joka on vuosikymmenten pakotteiden jälkeen 
vienyt läpi erilaisia demokratian uudistuksia, ja osa pakotteista on nyt purettu väliaikaisesti.

Toisaalta - kuten Algeria osoittaa, niin kunkin vallanvaihdoksen vaikutukset kestävät 
vuosikymmeniä.

JOS vanhan vallan kaato johtaa sisällissotaan, niin ei sekään ole hyvä tietysti.

JAA-a.

Saisiko Burman/Myanmarin tapaisen hallitun demokratiahankeen hoidettua muutamassa vuodessa 
ilman laajoja väkivaltaisuuksia?

Paras tulkinta lienee, että jokaisen maan kuohunta pitäisi pystyä katsomaan täysin omana 
kokonaisuutenaan, jolloin jokaisen maan mahdollinen demokratiahanke pitää viedä läpi täysin 
omana kokonaisuutenaan.

KÄRSIVÄLLISYYS lienee koetuksella jokaisen maan kohdalla, koska monen sidosryhmän 
mielestä demokratiakehitys menee liian hitaasti eteenpäin.

SL 673.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

Joissain tilanteissa vihollisen vihollinen ei ole kuitenkaan ystävä. Kun joku vihollisen vihollinen 
pääsee valtaan, niin he eivät välttämättä toimi kuten ulkopuolelta painostaneet sidosryhmät 
haluaisivat tai jopa vaativat. Esimerkinomaisesti erilaiset sidosryhmät ovat vaatineet Syyrian 
nykyisen hallinnon (Bashar al-Assadin hallinto) kaatamista. Toisaalta toiset sidosryhmät eivät halua
kaataa Syyrian nykyistä hallintoa. Tähän voi todeta muiden valtioiden (kuten Israel, Turkki, Venäjä 
ja Yhdysvallat) suora sotilaallinen toiminta sekä eri maiden tuki Syyriassa vaikuttaville ryhmille. 
Osa ulkopuolisista maista haluaa edelleenkin Syyrian nykyisen hallinnon, vaikka se on 
osoittautunut hyvin vaikeaksi hankkeeksi.

Tietysti ajatus (1, 2) on hyvin yksinkertainen. (1) Erilaista suoraa ja epäsuoraa painostusta 
ulkopuolelta jonkin maan nykyistä hallintoa vastaan, jolloin jonkin maan hallinto kaatuu ja tilalle 
voidaan perustaa uusi demokraattinen hallinto. (2) Tämän jälkeen eri maiden diktatuurinen hallinto 
toteaa, että on parempi siirtyä demokratiaan, jotta ei joudu vallankumouksen uhriksi.

Kysymys: Onko demokratian perustaminen mahdollista viedä läpi sotilaallisen 
toiminnan jälkeen?
Kysymys: Millaisia suoria vaikutuksia ja sivuvaikutuksia eri maiden hallinnon 
kaatamisella on?

Väittämä: Sotaa on helppo markkinoida erilaisilla perusteilla.
Väittämä: Oikea sota on kuitenkin hyvin sotkuista toimintaa, jolloin sota aiheuttaa 
erilaisia suoria vaikutuksia ja sivuvaikutuksia, joita ei ole osattu ennakoida.
Väittämä: Vihollisen vihollinen ei ole aina ystävä.
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SL 674. Keskittyminen kunnolla johonkin tietotekniikan 
osa-alueeseen

SL 674.1. Merkintä 636: Yhden asian säätiö voittojen takaajana

9. heinäkuuta 2012 
636: Yhden asian säätiö voittojen takaajana

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_636

IT-uutisten seurannassa tapahtuu koko ajan asioita mobiili- ja internet-nopeudella.

Suurin uutinen tältä viikolta on ACTA:n kaatuminen Euroopan Parlamentin (EU) äänestyksessä, ja 
voi sanoa lähes jokaisen teknoblogin ylläpitäjän ottaneen kantaa ACTA:n kaatumisen suhteen.

Tässä vaiheessa on vaikea sanoa, että mitä uutta minä osaisin ottaa sanoa ACTA:n suhteen.

Strange bedfellows? Tuollaisenkin vertauksen olen kuullut.

ACTA saattoi yhteen hyvin erilaisia ryhmiä, jotka voivat muuten olla eri mieltä eri asioista.

Toisaalta vastaan tuli tällainen: "Declaration of Internet Freedom". Tässäkin on hyvin erilaisia 
järjestöjä yms. allekirjoittajina.

Tämän viikon IT-uutisten merkittäväksi tekijäksi laittaisin yksityisen tietotekniikan ja voittoa 
tuottamattoman tietotekniikan välisen voimakkaan taistelun usealla eri suunnalla.

Oheisessa linkkilistassa on muutama esimerkki miljoona/miljardiluokan virhepäätöksistä 
yksityisessä tietotekniikassa. Isotkin yritykset tekevät virheitä, ja joutuvat joskus sulkemaan 
erilaisia palveluita ja ohjelmistohankkeita.

Mandriva - LINUX-jakeluversio siis - on avannut reitin kohti säätiön muodostamista. Toisaalta 
vastaan tuli Etherpad Foundation.

Toisaalta Mozilla Foundation ilmoitti, että heillä on uusia ajatuksia liittyen Thunderbird-
sähköpostiohjelman jatkokehitykseen.

Toisaalta Mozilla Foundation julisti Firefox OS -nimisen käyttöjärjestelmän, ja jotkut operaattorit 
ovat olleet kiinnostuneita Firefox OS -käyttöjärjestelmästä.

SUOMESSA samaan aikaan vääntö suomalaisen terveydenhuollon tietotekniikan ympärillä jatkuu 
entistä voimakkaampana.
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Omasta mielestä suomalaisen terveydenhuollon tietotekniikan ympärillä pitäisi rakentaa voittoa 
tuottamaton yksikkö, joka kehittäisi joitain perustekniikoita voimakkaalla yhteistyöllä, ja kaikki 
kiinnostuneet yksityiset ja julkiset tahot voivat osallistua tähän yhteistyöhön.

Toisaalta on taas linkkiä yksityisten yritysten (esim. Apple, Google, Cisco) harrastamasta 
monimutkaisesta tietojenkeruusta.

Ja karkaussekunti kaatoi monia yksityisiä (pilvi)palveluita, joiden varassa toimi monenmoisia 
yksityisiä toimijoita.

Itse olen tullut pilvipalveluissa siihen tulokseen, että pitää valita voittoa tuottamattoman säätiön 
(pääasiassa) yhteisomistama pilviratkaisu. Tämän jälkeen pitää perustaa yksityinen pilvi, jonka 
rautatason ja tiettyjen ohjelmisto-osien ylläpitäjäksi voidaan kyllä valita markkinoiden paras 
yksityinen toimija.

Esim. Dropbox-palvelulle löytyy kyllä vaihtoehtoja, jolloin yhteisö voi tietää olevansa yksityisen 
pilven varassa.

UEFI herättää suuria tunteita, ja esim. Techrights-sivustolla aiheesta on käyty keskustelua.

NOKIA on joutunut Techrights-sivuston seurantalistalle päädyttyään Windows Phone -ratkaisun 
kannattajaksi.

Itseohjautuvat autot - nämä ovat tulossa. Itse pohtisin, että kuka omistaa itseohjautuvien autojen 
tietotekniikan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yksityisen tietotekniikan ja voittoa tuottamattoman tietotekniikan välinen voimakas taistelu leviää 
jatkuvasti uusiin ja uusiin ympäristöihin internet- ja mobiilinopeudella.

ONGELMA on, että perustavalliset tietotekniikan käyttäjät ja tietotekniikasta päättävät eivät 
ymmärrä yhtään mitään yksityisen tietotekniikan ja voittoa tuottamattoman tietotekniikan erilaisista 
hienovaraisista tasapainotiloista.

Palaamme jälleen kerran siihen, että tietotekniikka-asioista on tehty turhaan salatiedettä, ja 
erilaisilla tehokursseilla saataisiin lähes kuka tahansa lähes minkä tahansa kohdealueen 
tietotekniikasta kiinnostunut henkilö koulutettua tietotekniikan perusasioihin, jonka osana olisi 
yksityisen tietotekniikan ja voittoa tuottamattoman tietotekniikan erilaisten hienovaraisten 
tasapainotilojen ymmärtäminen oikeassa tietotekniikassa.

ITSE laittaisin erilaisten säätiöiden kohdalla tarkkailun päälle, ja jokainen uusi yhden asian säätiö 
kannattaa tutkia huolellisesti yksityisen tietotekniikan ja voittoa tuottamattoman tietotekniikan 
erilaisten hienovaraisten tasapainotilojen ymmärtämiseksi.

PARAS yhden asian säätiö voittakoon!!!!
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SL 674.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

Tähän kohtaan tulee mieleen muutama yhteisö (monesti säätiö) avoimen tietotekniikan osa-alueisiin
liittyen.

Apache Software Foundation 41

ConsortiumInfo.org 42 (lista standardoinnin yhteisöistä)
Eclipse Foundation 43

Ecma International 44

GNOME Foundation 45

ISO/IEC JTC 1 46

JS Foundation 47

Document Foundation 48

Linux Foundation 49

MariaDB Foundation 50

Oasis Foundation 51

Open Source Initiative 52

OpenStack Foundation 53

PHP Group 54

Python Software Foundation 55

Software Freedom Conservancy 56

Software Freedom Law Center 57

Software in the Public Interest 58

X.Org Foundation 59

Säätiöitä ja voittoa tuottamattomia yhtiötä on tietysti lisää, jolloin edellä oleva listaus on vain yhden
henkilön muistin varassa.

Väittämä: Monesti on mahdollista kehittää jotain tietotekniikan osa-aluetta perustuen 
voittoa tuottamattomien (monesti säätiö) yhteisön kehittämiin tekniikoihin.
Väittämä: Monesti yhden asian yhteisö (monesti säätiö) on hyvä ratkaisu.
Väittämä: Monesti tietotekniikkaa tilaavat yhteisöt eivät oikeasti ymmärrä avoimien ja
suljettujen ratkaisujen eroja.

41 https://www.apache.org  
42 https://www.consortiuminfo.org  
43 https://www.eclipse.org/  
44 https://www.ecma-international.org  
45 https://www.gnome.org/  
46 https://www.iso.org/isoiec-jtc-1.html  
47 https://js.foundation  
48 https://www.documentfoundation.org  
49 http://www.linuxfoundation.org  
50 https://mariadb.org/  
51 https://oasis.foundation  
52 https://opensource.org  
53 https://www.openstack.org/  
54 http://php.net/  
55 https://www.python.org  
56 https://sfconservancy.org  
57 https://softwarefreedom.org  
58 https://www.spi-inc.org  
59 https://www.x.org  
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SL 675. Lisää yhden asian yhteisöistä (monesti säätiö)

SL 675.1. Merkintä 637: Firefox OS - new developments / 
Mobile->PC / H

9 July 2012 
637: Firefox OS - new developments / Mobile->PC / H

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_637

What a week...............

Fifox OS in the entrant in my "Mobile->PC" follow-up.

RIM is deep in its troubles - it is now officially in ArsTechnicas´s "Death Watch" follow-up.

Nokia´s Meego developers are fleeing from NOKIA.

On the other hand, some Nokia´s Meego developers have extablished their own company.

Android is targeted by criminals in large-scale attacks.

Apple is making huge profits - and some companies are dwarfed with their glorious past when 
compared to Apple.

On the other hand - Apple´s success with their devices means also interest of criminals.

WebOS has announced Community Edition - lead role is still with HP, cf. 
http://www.openwebosproject.org/contact, where the official address is actually Hewlett-Packard 
Company´s address.

Android is doing good - there are different units sold by different manufacturers - in a large scale. 
But profits of Android is a different thing.

What new???

In the previos (in Finnish) entry I officially endorse non-profit foundations, which have only one 
area of interest.

In this line of thought I am NOT endorsing OpenOffice, since it is hosted by a foundation with 
several areas of interest - it is a total cacophony.
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In this line of thought I AM endorsing LibreOffice, since it is hosted by a foundation with just ONE 
area of interest.

NOW - Meego and TIZEN have a serious flaw, since LINUX Foundation is hosting both of these 
projects.

IS LINUX Foundation stretching too far from LINUX Kernel with too many projects???

On the other hand Mozilla Foundation announced that there will be now ideas for Mozilla 
Thunderbird development.

SHOULD Mozilla Thunderbird development transferred to a new single-issue foundation, where 
(Mozilla) Thunderbird development would be THE ONLY area of interest??

At the moment I do not have information about other foundations (addition to Mozilla Foundation 
and LINUX Foundation), which are moving and combining resources from different (also 
commercial) entities for Mobile OS development.

Officially I endorse Single-Issue Foundations as one solution for Mobile OS development.

LET the best Single-Issue Foundation win !!!!!!!!!

SL 675.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

Tässäkin merkinnässä kannatan voittoa tuottamattoman yhden asian säätiötä jonkin tietoteknisen 
ratkaisun hallinnon ratkaisuksi. Tähän kohtaan voidaan linkittää seuraava Wikipedia-artikkeli:

Comparison of mobile operating systems
https://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_mobile_operating_systems

Vertailun kohteena ovat seuraavat mobiililaitteiden käyttöjärjestelmät. Android, iOS, Windows 10 
Mobile, BlackBerry 10, Tizen ja Sailfish OS. Tähän kohtaan voidaan linkittää seuraava Wikipedia-
artikkeli:

Mobile operating system
https://en.wikipedia.org/wiki/Mobile_operating_system

Yksi otsikko tuossa Wikipedia-artikkelissa on mobiililaitteiden käyttöjärjestelmät, joita ei enää 
kehitetä. Eli mobiililaitteiden käyttöjärjestelmien hautausmaalle on päätynyt useampi 
käyttöjärjestelmä.

Mainitussa listassa (Comparison of mobile operating systems) on kolme käyttöjärjestelmää 
(Android, Tizen ja Sailfish OS), joiden taustalla on voittoa tuottamaton yhteisö. Toisaalta eri 
yhteyksissä on kehitetty suljetun tekniikan ratkaisuja näiden kolmen avoimen käyttöjärjestelmän 
päälle.

Kysymys: Millaiset markkinaosuuden mobiililaitteiden avoimet ratkaisut saavat 
erittäin kovassa kilpailussa?
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SL 676. Erittäin huonoa asiakaspalvelu eri yhteyksissä 
(RSS-syötteet)

SL 676.1. Merkintä 638: Paheksuntaa RSS-syötteiden 
ylläpidosta

9. heinäkuuta 2012 
638: Paheksuntaa RSS-syötteiden ylläpidosta

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_638

HOH-hoh-hoijaaa...............

Itselläni on muistutusohjelmassa (Stickies) muistutus, että tarkistaisin silloin tällöin RSS-syötteiden 
toimivuuden.

Tarkistin RSS-syötteet ja moni yhteisö oli JÄLLEEN KERRAN muuttanut sivustojensa asetuksia 
moneen suuntaan, jolloin vanha RSS-syötteen osoite ei enää toiminut.

Hyvinkin arvovaltaiset tiedotusvälineet muuttavat silloin tällöin sivustojansa ja sinänsä muutokset 
ovat sallittuja tietystikin.

ONGELMA (1) on, että sivustouudistuksien yhteydessä MYÖS RSS-syötteiden osoitteet muuttuvat.

ONGELMA (2) on, RSS-syötteen osoitteen muuttumista EI ilmoiteta vanhaan RSS-syötteeseen.

"HEI, olemme muuttamassa sivustoja ja vanhat RSS-syötteet lakkaavat toimimasta [päivämäärä]".

Muistaakseni olen parin yhteisön nähnyt ilmoittavan sivustouudistuksistaan ja myös RSS-syötteiden
osoitteiden muuttumisesta.

Eli käytännössä on aina silloin tällöin tarkistettava RSS-lukijaohjelman kanssa, että yksittäinen 
RSS-syöte oikeasti toimii.

Jotenkin on outoa, että hyvinkin arvovaltaiset tiedotusvälineet muuttavat sivustonsa ilman mitään 
ennakkotiedotusta.

Kova tosiasia on, että RSS-syötteen pitäisi toimia suurimman osan ajasta, koska moni lukija ei enää 
välttämättä vieraile kyseisen tiedotusvälineen etusivulla ollenkaan, ja on täysin RSS-syötteiden 
varassa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Mahdollisesti on niin, että RSS-syötteen toimivuutta lähes kaikissa mahdollisissa olosuhteissa ei 
nähdä ns. strategisena kilpailuetuna muihin tiedotusvälineisiin nähden.

Ehkä tiedotusvälineiden vastuuhenkilöt eivät itse ymmärrä RSS-syötteiden ns. strategista 
kilpailuetua, jos/koska oman tiedotusvälineen toiminnassa ei välttämättä tarvitse RSS-syötteitä 
oikeasti.

EN tiedä oikeaa totuutta.

Mutta merkitään ylös huomioksi, että moni tiedotusväline on syyllistynyt hyvin huonoon 
asiakaspalveluun ilmoittamatta RSS-syötteiden osoitteiden muutoksia.

Vastaavalla tavalla moni muu yhteisö tiedotusvälineiden lisäksi on tosiasiallisesti palvellut huonosti 
erilaisia sidosryhmiä ilmoittamatta RSS-syötteiden osoitteiden muutoksia.

JAA-a.

VOI olla niin, että viestintävastaavat eivät henkilökohtaisesti pidä RSS-syötteistä, koska niiden 
seurantaan voi ryhtyä kuka tahansa ilman minkäänlaista rekisteröintiä.

EHKÄ viestintävastaavat haluaisivat mieluummin sähköpostilistoja (ja vastaavia), jolloin he 
tietäisivät tarkalleen kaikki listalla olevat henkilöt.

Nimenomaan RSS-syötteiden helppous ja aivan vain uusien kirjautumisien välttäminen 
nimenomaan ovat tekijät, jotka ovat tehneet RSS-syötteistä ylivoimaisen tiedotustavan.

SL 676.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

Itse olen kannattanut uutissyötteitä (erityisesti RSS), jolloin jonkin yhteisön uutisia voi seurata 
ilman rekisteröitymistä jollekin listalle. Toisaalta markkinoinnin ja myynnin henkilöt ehkä haluavat 
ylläpitää jotain listaa asiakkaista, jolloin ilman nimeä käytettävät palvelut eivät aina saa laajaa 
kannatusta. Tässä on varmaan sisäisen keskustelun paikka erilaisissa yhteisöissä.

Väittämä: Hyvin hoidetut uutissyötteet (erityisesti RSS) ovat yksi osa hyvää 
asiakaspalvelua.
Väittämä: Osa sidosryhmistä voi haluta yhteystietoihin perustuvaa tiedotuslistaa.
Väittämä: Kaikki sidosryhmät eivät ymmärrä uutissyötteiden (erityisesti RSS) 
strategista merkitystä.
Väittämä: Osa meistä on väsynyt jatkuvasti vaadittaviin uusiin tunnuksiin ja 
salasanoihin.

Monet meistä ovat voineet rekisteröityä kymmeniin tai satoihin tietopalveluihin erilaisilla 
käyttäjätunnuksilla ja salasanoilla. Jos vaatimuksena on jälleen kerran liittyminen palveluihin 
uusilla käyttäjätunnuksilla ja salasanoilla, niin osa meistä ei jaksa liittyä uusille tiedotuslistoille. 
Tämän vuoksi uutissyöte (erityisesti RSS) on parempi ratkaisu, koska uutissyötteiden käyttö 
mahdollistaa käytön ilman uusia tunnuksia ja salasanoja.
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SL 677. Häviäminen vai pärjääminen erittäin kovan 
kilpailun markkinoilla

SL 677.1. Merkintä 639: Foundation & Mandriva / PC->Mobile / 
D

10 July 2012 
639: Foundation & Mandriva / PC->Mobile / D

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_639

The future of PC (Personal Computer)??????

Interestingly, there is an article complaining, that mobile phones are getting too big to be used 
efficiently.

PadFone: 
http://www.asus.com/Mobile/PadFone/

Ubuntu for Android 
http://www.ubuntu.com/devices/android

At the moment I regard PadFone and Ubuntu for Android as the most interesting concepts for 
combining PC OS world and Mobile OS world together.

WHAT is the problem then?

In the previous entries ( 637, 636 ) I have endorsed Single-Issue Foundations for developing several
foundational IT techniques.

In PadFone the mobile OS is Android, which is not developed in the auspices of a Single-Issue 
Foundation. The LINUX core in Android is developd in the auspices of the LINUX Foundation, but
the rest is based on Google´s leading role.

In the Ubuntu for Android both Operating Systems have the LINUX core, but the rest is based on 
the leading role of one specific compananies - Canonical and Google.

And naturally Red Hat is the open source company making record profits even though the core of 
the Red Hat OS is based on LINUX.

Interestingly, Mandriva is moving its operating system development to a Single-Issue Foundation, 
and the process of creating yet another Single-Issue Foundation is underway.
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On the traditional laptop area the competition is stiff between manufacturers even though Windows 
operating system is the prevailing PC operating system.

On the other hand we have Software in the Public Interest, Inc. 
(http://www.spi-inc.org/projects/) and Software Freedom Conservancy 
(http://www.sfconservancy.org/), which is hosting a wide variety of different communities.

Lets look Distrowatch (http://distrowatch.com/). According to Distrowatch the popularity of 
distributions (9 July 2012) is following:

1. Mint 
2. Ubuntu 
3. Fedora 
4. Mageia 
5. Debian 
6-26. - Other 
28. Mandriva 
29-33. - Other 
34. Red Hat

Is Mandriva´s decision to create a foundation a desperate decision before the final destruction of 
Mandriva´s popularity ?

In practical reality it is sometimes very hard to draw the line, where the decision to create a 
foundation is ultimately the best solution.

So there will cases, when the creation of a new foundation will not rise a specific information 
technology IDEA to an immense popularity.

What new????

TO my mind, PadFone and Ubuntu for Android are the most interesting examples of combining 
mobile and PC world together.

However, in many cases the first innovator of a specific information technology IDEA has not 
prevailed.

In some cases the old bureacracy of a well-established company with glorious past might not be 
able to harness a specific information technology IDEA.

SO - I am waiting new entrants, who will create similar solutions and even better solutions 
compared to PadFone and Ubuntu for Android.

Possibly these new entrants use technologies, which are already developed in Single-Issue 
Foundations, but they create something unexpected to all stakeholders.

PC->Mobile?
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SL 677.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

Myöhemmistä ajoista voi todeta, että ”Ubuntu for Android” ei ole tullut vastaan merkinnän jälkeen 
(639). Tarkistin Wikipedia-artikkelin (Ubuntu for Android), jossa todettiin ratkaisun kehittämisen 
päättyneen.

LINUX on tullut vastaan monessa yhteydessä, jolloin erilaisten ratkaisujen ytimessä voi olla 
avoimesti kehitetty LINUX. Toisaalta tämän jälkeen voi käyttöjärjestelmän (LINUX) päällä voi olla
erilaisia suljettuja ratkaisuja.

Tässä kohtaa voi kerraten todeta kannatukseni avointa tietotekniikkaa kehittäville voittoa 
tuottamattomille yhteisöille. Monesti voittoa tuottamaton yhden asian säätiö on tosiaan hyvä 
ratkaisu erilaisille avoimelle järjestelmille.

Tähän kohtaan voi linkittää 60 Distrowatch-sivusto, joka seuraa erilaisten avoimien 
käyttöjärjestelmien kehittämistä ja julkaisua. Tunnetulla tavalla LINUX:n suhteen on erilaisia 
jakelupaketteja (distro), joiden suosiota voi verrata eri tavoin.

Yhtenäisyys monimuotoisuudessa?
Monimuotoisuudessa yhtenäisyys?

Käytännössä erilaisia jakelupaketteja (distro) on erilaisia erilaisiin käyttötarkoituksiin.

Tunnetulla tavalla LINUX on erittäin suosittu ratkaisu palvelimissa. Esimerkinomaisesti voi todeta, 
että suurin osa tieteellisen laskennan suurkoneista toimii LINUX:n perusteella. Vastaavasti 
pöytäkoneiden ja kannettavien tietokoneiden markkinoilla LINUX:n markkinaosuus on melko 
vähäinen. 

Itse olen todennut, että LINUX:n pärjääminen pöytäkoneiden ja kannettavien tietokoneiden 
markkinoilla vaatii erilaisia ratkaisuja, jotka toimivat sekä LINUX:n kanssa että muiden 
käyttöjärjestelmien kanssa. Esimerkiksi voi ottaa erilaiset toimisto-ohjelmat (kuten LibreOffice), 
jotka toimivat erilaisissa käyttöjärjestelmissä. Vastaavalla tavalla muidenkin ratkaisujen toiminta 
erilaisissa käyttöjärjestelmissä voidaan toteuttaa.

Joissain yhteisöissä on kokeiltu siirtymistä LINUX:n käyttöön. Joissain tapauksissa LINUX:n 
käyttö on vaatinut uutta opeteltavaa eri tavoilla. Eli LINUX:n käyttökoulutus pitäisi järjestää 
asianmukaisesti.

Väittämä: Ei ole ilmaista tietotekniikkaa!
Väittämä: Avoimet ratkaisut tarkoittavat erilaisia kustannuksia verrattuna 
suljettuihin ratkaisuihin verrattuna!
Väittämä: Mahdollisuuksien mukaan kannattaa kehittää ratkaisuja, jotka toimivat 
mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä.

Yksi kustannuserä on tietysti avoimen ratkaisujen käyttökoulutus, jotta kaikki käyttäjät pysyisivät 
mukana muutoksessa. Uuden oppiminen on aina kova paikka erilaisille yhteisöille, koska suuri osa 
käyttäjistä on tottunut tiettyihin käyttötapoihin. Oman arvion mukaan siirtymät avoimeen 
tietotekniikkaan pitää tehdä hallitusti tietokone kerrallaan.

60 https://distrowatch.com  
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SL 678. Vanhan tekniikan hävittämisestä

SL 678.1. Merkintä 640: Selainvertailu / EI täydellistä / Opera / 
OSA 11

10. heinäkuuta 2012 
640: Selainvertailu / EI täydellistä / Opera / OSA 11

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_640

Mikään tietokoneohjelma ei ole täydellinen - aina löytyy parannettavaa.

Opera-selain (12.00 - Koontikäännös 1467) on tällä hetkellä ns. tuotantokäytössä, eli selain 
jokapäiväiseen www-sivujen perkaamiseen.

FLASH aiheuttaa isoja ongelmia kaikille selaimille - tämän kanssa on vain elettävä.

Tänään sattui Opera-selaimelle virhetilanne, joka vetää vertoja kaikelle aikaisemmin tapahtuneelle.

Ohessa on muutama kuva aiheeseen liittyen.

1.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 1 on linkitetty erikseen 
Kuva 1 tässä linkissä.

2.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 2 on linkitetty erikseen 
Kuva 2 tässä linkissä.

3.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 3 on linkitetty erikseen 
Kuva 3 tässä linkissä.

Opera-selaimeen on tehty jotain uutta, koska tuo "opera_plugin_wrapper.exe" ei ole aikaisemmin 
tullut vastaan.

Tarkasti ottaen "opera_plugin_wrapper.exe" prosessina tulee päälle käytettäessä selainta FLASH-
animaatioiden/videoiden kanssa.

Ja ilmeisesti Opera ei kestä liian montaa FLASH-animaatioiden/videoiden käsittelyä yhtä aikaa.
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Vierailin www-sivujen arkistossa (arkistosivut 1, 2 ja 3 esim.), jotka sisältävät useamman FLASH-
animaation yhdellä sivulla.

ELI oletan selaimen kaatuneen, ja tehneen kaatumisprosessin mukaisia toimenpiteitä jokaisen 
FLASH-animaation kohdalla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä vaiheessa ei ole mitään uutta - FLASH-tekniikoista pitäisi päästä eroon jollain aikavälillä.

EHKÄ HTML 5 -standardi joskus valmistuu, ja joissain tapauksissa päästäisiin eroon FLASH-
tekniikoista pidemmällä aikavälillä.

Oletusarvoisesti FLASH tulee pysymään markkinoilla pitkän aikaa, vaikka sen käyttö muuten 
keskeytyisi - vanhaa FLASH-tavaraa on käytössä niin monessa paikassa ja niiden korvaaminen 
uusilla tekniikoilla voi viedä pitkän aikaa.

SL 678.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

Eri yhteyksissä on tullut vastaan Adobe Flash erilaisten videoiden esittämisen ratkaisuna. 
Varmaankin monessa paikassa on vielä käytössä Adobe Flash. Mahdollinen siirtyminen 
mahdollisiin avoimiin ratkaisuihin (kuten HTML 5) voi kestää vuosia. 

Kysymys: Montako vuotta kuluu Adobe Flash -ratkaisun hävittämiseen?
Kysymys: Millaiset yhteisöt kehittävät Adobe Flash -ratkaisun tilalle avoimia 
ratkaisuja?
Kysymys: Miten erilaiset Adobe Flash -ratkaisun korvaavat ratkaisut tulevat 
pärjäämään erittäin kovilla markkinoilla?
Kysymys: Miten avoimet ratkaisut tulevat pärjäämään kovassa kilpailussa?

Mielenkiintoisella tavalla HMTL 5 -standardeja 61 (W3C:n suositus) onkin useampi (HTML 5.0, 
HTML 5.1, HTML 5.2). Kirjoitushetkellä HTML 5.3 on hyvin alkuvaiheessa, jolloin sen 
päätyminen oikeaksi standardiksi (W3C:n suositus) tulee vastaan aikanaan.

Kirjoitushetkellä on täysin selvää Chrome-selaimen laaja markkinaosuus.

Kysymys: Millaisia standardeja voidaan pakottaa perustuen Chrome-selaimen laajaan
markkinaosuuteen?

61 https://www.w3.org  , World Wide Web Consortium (W3C) → tämä yhteisö kehittää HTML 5 -standardeja
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SL 679. Yksittäisen maailmanpolitiikan 
asiakokonaisuuden seuranta

SL 679.1. Merkintä 641: Maailma tulessa & Israel & Saudi-
Arabia & YKSI ASIA

23. heinäkuuta 2012 
641: Maailma tulessa & Israel & Saudi-Arabia & YKSI ASIA

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_641

Ohessa on taas melkoinen linkkilista, jonka yhteen sitominen voi taas olla luovan mielikuvituksen 
tuotetta.

RT, Al Jazeera ja Press TV - nämä olen merkinnyt huolellisesti aina erikseen, jos uutinen tai juttu on
peräisin näiltä kanavilta.

Israelissa ja Saudi-Arabiassa kuohuu - entä sitten ????

Kova tosiasia on, että ns. länsimedia on ollut hyvin hiljaa Israelissa ja Saudi-Arabiassa käynnissä 
olevasta kuohunnasta.

Kotimaiset mediat: HS, YLE, MTV3, US, Verkkouutiset, Nelonen, esim.......

Lyhyesti voi todeta, että esimerkiksi Venäjän ja Kiinan näkemykset SYYRIA-kysymyksessä eivät 
tule kovin hevin esille esim. kotimaisissa mediaoperaatioissa.

Mielenkiintoinen on kuitenkin C-SPAN -video koskien erityisryhmien (special interest) 
toiminnasta.

ITSE olen tullut siihen tulokseen, että erilaisten sidosryhmien osalta Suomessa voisi järjestää 
Eduskunnan puolesta jatkuvaa seminaarisarjaa, jossa erilaiset erityisryhmät voisivat kertoa omia 
näkemyksiään.

Lopputulema - eri mediat eivät kehtaa kertoa joistain asioista, joten eri medioita on katsottava ja/tai 
seurattava ristiin.

Eli esim. Israelissa ja Saudi-Arabiassa tapahtuvaa kuohuntaa on hyvin vähän uutisoitu esim. 
Suomen kotimaisessa mediassa - siis eri medioiden RSS-syötteissä.

Mielenkiintoinen on muutamassa RT:n jutussa lainattu mielipidetiedustelun tulos. Suuri osa 
republikaaneista (Yhdysvallat) vieläkin uskoo, että IRAK oli joukkotuhoaseiden pesäpaikka, vaikka
totuus on toinen. Samaan "totuuteen" uskoo vielä koko joukko kansalaisia (Yhdysvallat).
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ELI tietystikin osa väestä pettyy "tiedotukseen" ja kääntyy erilaisten vaihtoehtomedioiden puoleen.

Tähän pettymykseen liittyy muutama linkki - väki ei halua katsoa mainosrahoitteisia "uutisia".

Oheisessa linkkilistassa on esim. LIBYAn, Pakistanin ja Nigerian monimutkaisia tilanteita jollain 
tavalla valottavaa uutista.

Kaiken tämän keskellä WTO elää omaa elämäänsä, ja erilaisia kauppaan liittyviä kiistoja 
käsitellään, esimerkiksi Kiinan harvinaiset maametallit.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

JAA-a-a-aaaaaaaaaaaaaaaaaaa...................

Mitä uutta???

Asioiden tarkempi erittely ja eri näkemysten tarkempi esittely näköjään täytyy tehdä ITSE 
katsomalla ja seuraamalla eri medioita ristiin.

Oliko tuossa nyt mitään uutta???

ONNEKSI nykyään on erilaisia yhteen asiaan keskittyviä sivustoja ja/tai järjestöjä, jotka ylläpitävät
suhteellisen hyviä blogeja / päiväkirjoja.

Eli perkaamalla itselleen hyvän listan erilaisia yhden asian hyviä blogeja / päiväkirjoja voi rakentaa 
erilaisista yksittäisistä aiheista, esim. SYYRIA ja IRAN, monimutkaisempaa todellisuutta.

PARAS yhden asian monimutkaisuutta oikeasti esittelevä blogi / päiväkirja / järjestö voittakoon!

SL 679.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

Esimerkinomaisesti vastaan on tullut Iranin, Syyrian ja Venezuelan tilannetta seuraavia henkilöitä, 
jotka julkaisevat säännöllisesti erilaisia arvioita maiden sisäisestä tilanteesta. Monesti ns. 
valtamedia ei julkaise kovin laajoja juttuja jonkin yksittäisen maan tilanteesta, koska juttujen 
esittämiselle on aikataulujen paine eri tiedotusvälineissä.

Väittämä: Valtamedian aikataulupaineet ja muut paineet vaikeuttavat laajojen 
juttujen julkaisua jonkin yksittäisen maan tilanteesta.
Väittämä: Erilaisten valtavirrasta poikkeavien uutisten suhteen kanssa pitää olla hyvin
tarkkana.

Kysymys: Kuka tekee jatkossa tutkivaa journalismia erilaisten kohdemaiden 
tilanteesta?
Kysymys: Kuka rahoittaa tutkivaa journalismia eri maissa?
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SL 680. Mielenmaisema ja väittämien totuusarvot

SL 680.1. Merkintä 642: American Psyche / Ron Paul / XXX

2. elokuuta 2012 
642: American Psyche / Ron Paul / XXX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_642

Lyhyesti voi todeta, että tässä päiväkirjassa (blogi) yksi johtava teema on ollut Amerikan 
(Yhdysvallat) mielenmaiseman ymmärtämisen yritys erilaisia analyyseja, aiheita, uutisia, videoita, 
kirjoituksia jne. seuraamalla.

Ohessa on linkki muutamaan dokumenttiin, joissa voi todeta ihmisten mielenmaiseman valtaamisen
olevan jatkuva hanke - "The real battlefield is the mind".

Mielen merkillinen myrsky............

Mielen toimintaa voisi verrata geneettiseen koodiin, joka altistaa erilaiset eliöt toimimaan tietyllä 
tavalla.

Meemi on ollut yksi yritys kuvata mielen merkillisyyttä, mutta koko käsite on luonnollisesti täysin 
riippuvainen käsitteen määrittelystä.

ELI voisi sanoa niin, että tavallisten kansalaisten mielenmaisema on mitä on, ja erilaiset uudet 
uutiset / tiedot / syötteet sitten käsitellään mielenmaiseman ehdollistamalla tavalla.

Sitten tietysti iso kysymys on, että miten mielenmaiseman omistava henkilö vastaa erilaisiin 
syötteisiin.

Yksi osa Amerikan (Yhdysvallat) mielenmaiseman ymmärtämisen yritystä on se, että pitää ottaa 
huomioon valtava joukko epätosia väittämiä, joihin osa väestä aivan yleisesti uskoo.

Esimerkkinä on Barack Obaman uskonnon väärintietämisen määrä - suuri määrä äänestysikäisistä ei
tiedä Barack Obaman kannattaman uskonnon nimeä oikein.

Aikaisemminkin on todettu, että suuri määrä äänestysikäisistä haluaa presidentillä olevan hyvin 
vakaat (kristilliset) arvot.

Tosin tosiasiallisesti on osoitettu (aikaisemmat merkinnät), että suuri määrä äänestysikäisistä tietää 
monia kristinopin opinkohtia väärin, vaikka he väittävät olevansa voimakkaasti uskonnollisia.
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Tähän on hyvä lisätä heidän (Yhdysvallat) median rappio, jolloin aito journalismi on siirtymässä 
voittoa tuottamattomien säätiöiden hoidettavaksi ja kaupallinen media (mainstream media) on 
pelkkää propagandaa.

[[Tietysti sama median rappio uhkaa meitä suomalaisiakin, ja koko ajan pitää vahtia suomalaisen 
median tasoa ja laajuutta.]]

Tämän perusteella joku Ron PAUL on mielenkiintoinen ilmiö, koska hän on pystynyt laittamaan 
liikkeelle merkittävän määrän ihmisiä, ja joitain hänen ajamiaan asioita on ollut pakko huomioida 
heidän (Yhdysvallat) kongressin toiminnassa.

Viimeisin ilmiö on heidän (Yhdysvallat) keskuspankkiansa koskevan tarkastustoiminnan 
laajentaminen uusiin mittasuhteisiin, ja Ron PAUL oli / on puhunut aiheesta vuosikymmeniä. 
Ohessa on useampi linkki tähän liittyen.

Nyt vuosikymmenten jälkeen edustajainhuone äänesti tarkastustoiminnan laajentamisen puolesta.

ITSE en tiedä, että millainen tarkastustoiminta koskee Euroopan keskuspankki (ECB).

STRATFOR-analyysi oli virkistävä, koska siinä yritettiin asettaa Yhdysvaltojen presidentin 
tehtävän hoidon erilaisia rajoitteita kasaan ja ojennukseen.

Vaikka Yhdysvaltojen presidentti on merkittävä vaikuttaja, niin tosiasiallisesti presidentin 
vaikutusvaltaa rajoittaa moni muu yhteisö, ja presidentti joutuu tekemään omat valintansa 
kohtuullisen rajoitetuissa olosuhteissa.

Mielenkiintoinen oli C-SPAN -kanavan jutut presidentinvaalien kampanjoinnin mainoksista ja 
erilaisten eturyhmien edunvalvonnasta (lobbaus).

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Vastakkainasettelun helppous - myös media rakastaa...........

Yksi osa Amerikan (Yhdysvallat) mielenmaisemaa tällä hetkellä on ns. konservatiivien ja ns. 
liberaalien voimakas vastakkainasettelu ja median säestys tälle näennäisesti merkittävälle 
vastakkainasettelulle.

KUTEN ON monet kerrat tässä päiväkirjassa (blogi) osoitettu, niin tosiasiallisesti ns. 
konservatiivien ja ns. liberaalien oikeat kannat eivät aina poikkea niin paljon toisistaan, mutta 
erilaiset mediaoperaatiot ovat jo todella syvään juurtuneita.

Tällöin ns. tosiasiat häipyvät jonnekin sivuraiteille yleisen propagandan keskellä. Vieläkin löytyy 
merkittävä joukko [Yhdysvaltojen] kansalaisia eri puolueista, jotka uskovat IRAKista löytyneen 
merkittäviä määriä joukkotuhoaseita (WMD, Weapons of Mass Destruction).

ELI esimerkkinä on tietysti IRAN-kysymys, jossa ns. konservatiivien ja ns. liberaalien kannoissa on
lähinnä vivahde-eroja, ja joku Ron PAUL on poikkeava ääni joukossa.
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IRAN-kysymyksen kohdalla kumpikaan presidenttiehdokkaista (Obama & Romney) ei voi ja/tai 
halua näyttää heikolta IRAN-kysymyksessä, jolloin kyse on lähinnä pakotteiden ja sotilaallisen 
uhkaamisen painotuseroista.

Ehdotus suurlähetystön (Yhdysvallat) avaamisesta Teheraniin taitaa olla täysin mahdoton ehdotus 
sekä Obaman että Romneyn kampanjakoneistoista.

Ehdotus IRANin hallinnon edustajien kutsumisesta Valkoiseen taloon alustamaan suurlähetystön 
(Yhdysvallat) avaamista Teheraniin taitaa olla täysin mahdoton ehdotus sekä Obaman että Romneyn
kampanjakoneistoista.

Lisää IRAN-pakotteita ja rautaa IRANin rajoille - mutta kuinka paljon on tarpeeksi paljon??

SL 680.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

Merkinnässä 642 otan laajasti kantaa Iranin tilanteeseen ja Yhdysvaltojen presidentinvaaleihin 
vuonna 2012 (vaalit päättyivät 6.11.2012).

Myöhemmin on selväksi tullut Iranin ja muiden sidosryhmien (Euroopan Unioni, YK:n 
turvallisuusneuvoston pysyvät jäsenmaat ja Saksa) tekemä sopimus (Joint Comprehensive Plan of 
Action, JCPOA) 14. heinäkuuta 2015. Käytännössä Iran suostui Iranin ydinohjelman tarkempaan 
valvontaan, ja Kansainvälinen ydinenergiajärjestö (International Atomic Energy Agency, IAEA) on 
kirjoitushetkeen nähden varmistanut useamman kerran Iranin pysyneen sopimuksen rajoissa.

Varmaankin on niin, että Yhdysvaltojen presidentin vierailu Iranissa ei ole ainakaan vielä 
todellisuutta perustuen erilaisiin syihin, joiden [järkevä] tarkastelu pitäisi [tehdä] hyvin huolellisesti.

Toisaalta erilaisten maiden delegaatioita on tehnyt vierailuja Iraniin tehdyn sopimuksen (JCPOA) 
jälkeen. Myös Suomesta on Iranissa käynyt yksi delegaatio (siis nykyisin virassa oleva) tasavallan 
presidentti Sauli Niinistön johtamana. Täysin selvää on, että jotkut suomalaiset yritykset haluavat 
uutta liiketoimintaa Iraniin pakotteiden purkamisen jälkeen. Nähtäväksi jää paljonkin.

Kysymys: Mihin Iranin suhteen vallitseva poliittinen suojasää johtaa pidemmällä 
aikavälillä?

”Mielenmaisema”? Mikä on ja olisi amerikkalainen mielenmaisema? Tietysti tätä on vaikea 
määritellä laajasti, koska en ole viettänyt paljon aikaa Yhdysvalloissa. Merkinnässä kuitenkin 
totesin erilaiset väärät väittämät ongelmalliseksi, koska osa Yhdysvaltojen väestöstä voi aivan 
vilpittömästi uskoa erilaisiin vääriin väittämiin.

”Mielenmaisema”? Mikä on ja olisi iranilainen mielenmaisema? Tätä on vielä vaikea määritellä 
laajasti, koska Iran kulttuuriltaan erilainen maa Suomeen verrattuna.

Väittämä: Eri maiden mielenmaiseman ymmärtäminen oikein vaatii oman opettelun.
Väittämä: Erilaisten väärien väittämien leviäminen eri maissa on oma iso ongelma.

Muraja (2017) tuli luettua ennen tätä merkintää. Muraja (2017) kuvaa suomalaisen 
faktantarkistuksen alkua. Summaten voi todeta, että myös Suomessa levitetään vääriä väittämiä, 
joiden tarkastukseen pitää varata aikaa ja työvoimaa.
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SL 681. Vapauden levittäminen sodan avulla?

SL 681.1. Merkintä 643: Sodan ihannointi ja sodan todellisuus

7. elokuuta 2012 
643: Sodan ihannointi ja sodan todellisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_643

Mitä tässä vaiheessa keräisi yhteen sadoista uutisista, jotka ovat kulkeneet uutislukijani (RSS 
Bandit) läpi?

SYYRIA- ja IRAN-tilannetta voisi huomioida aina vain lisää.

Otan kuitenkin jälleen kerran esimerkin Yhdysvaltojen kovan todellisuuden ja kovan markkinoinnin
ristiriidasta.

KOVANA todellisuutena voi pitää laaja-alaisia seurauksia heidän (Yhdysvallat) armeijassa 
pesivässä naissotilaiden jatkuvasta huonosta kohtelusta.

"Military sexual trauma"........ onpa hieno sana.

Al Jazeera julkaisi kaksi ohjelmaa sodan todellisuuden ja sodan markkinoinnin ristiriidasta.

Eli suomeksi sanoen heidän (Yhdysvallat) armeijassa naiset saavat olla koko ajan varpaillaan, ja 
pahimmillaan yksittäinen naissotilas väärässä paikassa voi joutua tosi hankaliin tilanteisiin.

Yhdessä haastattelun sivulauseessa todetaan, että sotilaiden valtaisa ylistys tuottaa omat 
ongelmansa.

"They ARE Heroes - end of story".

Chris Hayes, Wikipedia-artikkeli.

Chris Hayes koetti hieman raottaa sotilaiden valtavaa ylistystä, mutta sai kynsilleen oikein kunnolla.
Näin muutaman pienen uutisvideon aiheesta, ja sotilaiden sankaruuden vähäinenkin 
uudelleenmäärittely-yritys aiheutti valtaisan kohun.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Sota pitää markkinoida todella hyvin, ja SYYRIAan ja IRANiin kohdistettavat mahdolliset 
laajennettavat sodat ovat nyt markkinoitavia sotia.
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Mutta kova todellisuus iskee edelleen myös SYYRIAn ja IRANin suhteen, ja operaatioihin 
lähetettävät sotilaat löytävät itsestään keskellä hyvin monimutkaista tilannetta.

JOS esimerkiksi SYYRIAn nykyhallinto (7. elokuuta 2012 tilanteessa, Bashar al-Assad & CO.) 
rojahtaa kasaan, niin kentällä toimivat ja/tai lähetettävät sotilaat ovatkin yhtäkkiä ryhmien joukossa,
joilla kaikilla on aseita.

Oletusarvoisesti oletan, että SYYRIAn nykyhallinnon rojahtaminen on vain välivaihe joillekin 
ryhmille. JOS vanha hallinto kaatuu, niin tietyille ryhmille tämä tarkoittaa virallista lupaa aloittaa 
teurastuksen erilaisten länsimaisten vaikutteiden levittäjiä kohtaan.

Siinäpä outoja tilanteita hallittavaksi - eiliset liittolaiset käyvät ensin luvan kanssa lataamassa aseet 
asevarastolla ja ylihuomenna he tyhjentävät asevarastot entisiä liittolaisia vastaan.

Miten hallita (full spectrum dominance) kokonaistilanne liittolaisten yhtäkkiä muuttuessa 
vihollisiksi?

OLETUSARVO on, että ns. länsimedia on hiljaa entisten liittolaisten mielenmuutoksista, ja totuus 
tulee esiin jälleen kerran yksittäisten sotilaiden katkerien kokemusten raporteissa. Sitten joku 
tutkivan journalismin linnake ottaa asian käsittelyyn.

TOSIN jokainen tätä päiväkirjaa (blogi) seurannut tietää, että tutkiva journalismi on katoavaa 
kansanperinnettä, jolloin oikeat tutkivan journalismin raportit SYYRIAn sodan markkinoinnin ja 
SYYRIAn sodan todellisuuden ristiriidasta voivat tulla esille vasta vuosien kuluttua.

Mutta ketä koko asia enää kiinnostaa vuosien kuluttua - uusi sota on jo silloin markkinoitava.

JA uusi sotaan ehdollistettu sukupolvi on taas kasvatettu elokuvien avulla - taas löytyy uudesta 
sukupolvesta vapaaehtoiset sotilaat.

Sodasta vapauden puolesta tulee lopuksi pysyvä asiantila (perpetual war), ja kukaan ei enää 
kyseenalaista asiantilaa vakavasti.

Aina jossain soditaan vapautta vastaan - oletko ihan pahvi?

Vapautta on puolustettava kaikkialla joka hetki tai muuten meidän käy huonosti!!!!

SL 681.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

Itse olen todennut sodan paineiden murtavan monen henkilön mielen oikein kunnolla. Eli sotaan 
mennyt henkilö on toisenlainen henkilö sodasta tullessaan. Joillekin sota aiheuttaa hyvin vakavia 
ruumiillisia ja henkisiä vaurioita.

Väittämä: Sodassa vihollisen vihollinen ei ole aina paras ystävä.
Väittämä: Sodan markkinoinnin ja todellisuuden välillä on aina epävastaavuuksia.
Väittämä: Sodan aikana tehdään hyvin paljon paheksuttavia asioita.
Väittämä: Sota aiheuttaa hyvin vakavia ruumiillisia ja henkisiä vaurioita.
Väittämä: Jonkin sodan jälkisiivous voi viedä vuosikymmeniä.
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SL 682. Hyvät tiivistelmät erilaisista asioista

SL 682.1. Merkintä 644: Samaan aikaan toisaalla / tylsääkö??

23. elokuuta 2012 
644: Samaan aikaan toisaalla / tylsääkö??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_644

Jalasjärvelle tuli aikanaan KOJA-yhti(öide)n tehdasyksikkö, mikä on/oli tietysti pienelle 
paikkakunnalla iso juttu, koska kyseinen yksikkö työllistää kymmeniä ihmisiä. Tietystikään kaikki 
työntekijät eivät ole Jalasjärveltä, mutta kuitenkin/tietysti osa väestä on Jalasjärveltä.

Kysyin yhdeltä työntekijältä, että onko "KOJA" lyhenne jostain aikaisemmasta viritelmästä yhtiön 
nimissä.

Vähän niin kuin "EPEC" on lyhenne aikaisemmista viritelmistä.

Kyseinen työntekijä ei tiennyt sanoa, että onko "KOJA" lyhenne jostain aikaisemmasta.

Näinhän se käytännössä menee - joku asia jossain vaiheessa niin itsestäänselvä, että harva osaa edes
ihmetellä koko asiaa edes silloin tällöin.

Ohessa on melkoinen linkkikokoelma, jonka yhdistäväksi tekijäksi voi laittaa seuraavan teeman: 
"TOSI tylsiä ja TOSI tärkeitä asioita tapahtumien tiedottamisen keskipisteen ulkopuolella".

JOS nyt lähtee siitä, että jokaisen itseään kunnioittavan politiikan seuraajan pitäisi 23.8.2012 
tilanteessa antaa tosi päteviä lausuntoja "ikäihmisten tiettyjen hoitopaikkojen 
henkilöstömitoituksesta", vaikka ei tietäisi tuon taivaallista koko asiasta.

ELI tietystikin MEDIAn kannalta tapahtumien keskipiste elää omaa elämäänsä, ja media tarvitsee 
erilaisia aiheita koko ajan kulutettavaksi - olkoon sitten vaikka "ikäihmisten tiettyjen hoitopaikkojen
henkilöstömitoitus".

Oheisen linkkikokoelman päättää WTO:n uutinen heidän (WTO) riitojenratkaisumenettelyn 
uusimman kokouksen asialistasta - TOSI tylsää mutta tosi tärkeää.

Sitten on tietysti hetken aikaa esillä ollut uutinen Norjan ampumisiin liittyvästä raportista - 
TIETYSTI koko murhenäytelmä olisi ollut estettävissä, jos olisi tehty sitä ja tätä.

Kyllähän tosiasia on, että mikä tahansa katastrofi yllättää aina, ja oikeiden toimenpiteiden 
aloittaminen voi kangerrella.
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ELI tietystikin Norjan ampumiset ja Kauhajoen ampumiset olisi voinut estää, jos olisi tiedetty sitä 
tai tätä etukäteen.

Kauhajoki oli muutaman hetken maailmanlaajuisen median pyörityksessä, mutta ILKKA-
maakuntalehdessä on ollut erilaisia pieniä Kauhajoki-jälkiuutisia vuosien varrelta.

Jaa-a. JOS itse joutuisi osalliseksi jotain tuollaista vastaavaa katastrofia???

Olisiko sitä muutama tunti katastrofin alkamisen jälkeen huutamassa tiedotusvälineiden edustajille, 
että pelastus/korjaustehtävissä kaikki on tehty päin seiniä ja koko Suomen hallituksen on erottava 
kyseisen katastrofin huonon hoidon takia?

Nähtäväksi jää.............

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Esterling, K. M. (2007). Buying Expertise: Campaign Contributions and Attention to Policy 
Analysis in Congressional Committees. American Political Science Review, 101(1), 93-109. 
doi:10.1017/S0003055407070116

Kyseinen artikkeli kertoo, että on olemassa kansanedustajia, jotka oikeasti perehtyvät asioihin. 
Sitten on tietysti joukko kansanedustajia, jotka oikeasti eivät perehdy asioihin.

Yhdessä uutisessa uutisoidaan, että kansanedustajat lukisivat kyllä tutkimustuloksia - kunhan 
tutkimustulokset esitetään heille ymmärrettävässä muodossa.

ITSE uskoisin, että moni kansalainenkin voisi lukea vastaavia kansanedustajille tehtyjä 
tutkimustulosten selkeitä ja kuitenkin tieteellisesti päteviä tiivistelmiä.

SEURANTA PÄÄLLE: mistä yhteisössä jatkossa löytyvät parhaimmat tutkimustulosten selkeimmät
ja kuitenkin tieteellisesti pätevät (pätevimmät) tiivistelmät.

Tässä voi ottaa erään alan (tietojärjestelmätiede) ykköslehden arkiston: 
http://www.misq.org/archive/

Tuolla on tutkimusta vuodesta 1977 alkaen, ja nyt jotkut tutkijat voisivat tehdä parhaimmat 
tutkimustulosten selkeimmät ja kuitenkin tieteellisesti pätevät (pätevimmät) tiivistelmät.

Perusongelma ehkä lienee, että ehkä ei löydy maksajatahoa tutkijalle, jolla on tutkimustulosten 
selkeimmät ja kuitenkin tieteellisesti pätevät (pätevimmät) tiivistelmät.

Ehkä Tiedonjulkistamisen neuvottelukunnan pitäisi perustaa vielä yksi palkintoluokka...... 
http://www.tjnk.fi/

SL 682.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

”Briefing papers”. Tuollainen termi tuli aikanaan vastaan Euroopan komission jonkin komissaarin 
ryhmän yhteydessä. Eli joku työntekijä teki komissaaria varten hyvin tehtyjä tiivistelmiä jostain 
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käsiteltävästä asiasta. On vain aika kova vastuu pitää tehtävä tiivistelmä (Briefing paper) hyvin 
laadukkaana ja kuitenkin lyhyenä, jotta komissaari (Euroopan komissio) ei jää kiinni 
asiantuntemattomuudesta. En tiedä nykyisten komissaarien työtavoista – ehkä heillä on tai ei ole 
tällaisia tiivistelmien (Briefing paper) tekijöitä.

Kysymys: Mitkä sidosryhmät tekevät parhaimmat tiivistelmät eri aiheista?
Kysymys: Miten erilaiset sidosryhmät julkaisevat erilaisia tiivistelmiä eri aiheista?

Oman arvion mukaan on laajasti tarvetta erilaisten tiivistelmien esittämiselle erilaisiin yhteyksiin. 
Tiivistelmien tekemistä pitää tietysti harjoitella useamman kerran asianmukaisesti, mutta se ei ole 
mahdottomuus hyvän harjoittelun jälkeen.

Yksi A4-sivu? Käytännössä monelle meistä voi tuottaa hyvin tehtyä tekstiä yhden A4-sivun verran.

Kysymys: Mitkä sidosryhmät palkitsevat hyvin tehtyjen tiivistelmien hyvästä 
tekemisestä ja julkisesta julkaisusta?

Merkinnässä 644 pohdin ääneen, että Helsingin Sanomissa käsiteltyä ”ikäihmisten tiettyjen 
hoitopaikkojen henkilöstömitoitusta” varten voitaisiin esittää hyvät tiivistelmät, koska kaikilla 
meistä ole aikaisempaa tietämystä aiheeseen liittyen.

Kysymys: Kuka kehittäisi ja julkaisi Suomessa hyviä tiivistelmiä eri asioista?

Väittämä: Mahdollisesti löytyy kansalaisia, jotka voisivat oikeasti jaksaa lukea 
erilaisia lyhyitä tiivistelmiä päätettäviin asioihin liittyen.

Muraja (2017) tuli luettua ennen tämän alaluvun kirjoittamista. Käytännössä myös Suomessa 
levitetään virheellisiä väittämiä, joiden vastapainoksi on kehitetty erilaisia tosiasioiden 
tarkastuspalveluita (faktantarkistus).

Väittämä: Myös Suomeen tarvitaan hyvin toimivia tosiasioiden tarkastuspalveluita!

Lopuksi pääsee järkyttävien katastrofeihin liittyvään tiedottamiseen. Nykyisin on kaikenlaista 
sosiaalista mediaa päällä koko ajan, jolloin jostain järkyttävästä tapahtumasta voi levitä aineistoa 
hyvinkin nopeasti. Ehkä nykyisiin hätäkeskuspalveluiden oheen pitää (jatko)kehittää jotain 
toimintaa vastaamaan sosiaalisen median nopeuden vaatimuksiin.

Väittämä: Millaista voisi olla hätäkeskuspalveluiden (uusi?) toiminta vastaamaan 
sosiaalisen median nopeuteen?

Tuohon kohtaan minulla ei ole täysin selvää vastausta, joten asiaan pitäisi joidenkin henkilöiden 
perehtyä asianmukaisesti.
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SL 683. Värimaailman merkityksestä

SL 683.1. Merkintä 645: Logotehtailua / monivärisyys / MOBILE
& DESKTOP

26. elokuuta 2012 
645: Logotehtailua / monivärisyys / MOBILE & DESKTOP

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_645

Joe Wilcox pitää yllä kohtuullisen laadukasta blogia, jossa hän monesti kertoo MICROSOFT-
nimisen korporaation tekemisistä.

Mones Joe Wilcox kertoo, että MITÄ/MITEN kyseisen korporaation pitäisi tehdä, ja useimmiten 
hän osoittaa kyseisen korporaation tekevän isojakin virheitä.

Nyt teknomaailman mahtavimmin linnakkeisiin kuuluva Microsoft uusi logonsa menneellä viikolla,
ja logon merkityksestä on useita kirjoituksia.

Kiinnitin erilaisten logojen värileikkiin jo 16.11.2008 merkinnässä.

12 / 16.11.2008: Arkistoista lisää / värileikkiä
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_1.html#aihe_12

Ohessa on linkit Apple- ja Microsoft-korporaatioiden www-sivuille, josta voi nykyisen logon 
tarkistaa. Lisäksi on linkki LibreOffice-sivustolle.

Lyhyesti voi todeta, että Microsoft-sivusto yhtä värien kakofoniaa: sivuilta löytyy jos jonkinlaista 
väriä, ja esimerkiksi eri tuotteille on erivärisiä logoja: esimerkiksi Windows, Office, Windows 
Phone, Xbox, Skype, Bing ovat logoina erivärisiä.

Ja yrityksen virallinen logo sisältää siis viittä väriä: punainen, vihreä, keltainen, sininen ja harmaa.

Vastaavasti Apple käyttää järjestelmällisesti kahta pääväriä: harmaata ja mustaa. Lisäksi heillä on 
vain yksi logo, eli omenaa kuvaava logo.

Lisäksi on linkki LibreOffice-sivustolle, joka on valinnut päävärikseen vihreä ja harmaan.

Olen tähän kiinnittänyt muutakin huomiota, merkintä 605.

605: Selainvertailu / Maxthon (iv) vs. Opera / OSA 5 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_605
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LibreOffice on yhden asian yhteisö, joten he voivat valita yhden päävärin, ja käyttää 
johdonmukaisesti väriä kaikkialla. Esim. (Apache) OpenOffice on monen asian säätiössä mukana, 
jolloin heidän värimaailmaansa liittyy jossain määrin Apachen monivärinen logo. Kun OpenOffice 
on valinnut päävärikseen vaalean sinisen, niin se on tietysti viesti itsessään. Lisäesimerkkinä on 
vielä LINUX-säätiö, jossa on kaksi pääväriä: vaalean sininen ja musta.

TOISAALTA on pakko tehdä linkitys GOOGLE-korporaation sivulle, jossa on tuotevalikoiman 
kaikkien tuotteiden logot näkyvissä, 26.8.2012 tilanteessa. Päävärejä on viisi: punainen, sininen, 
keltainen, vihreä ja harmaa.

Hyvä esimerkki Googlen lähestysmistavasta on Google Chrome -selaimen logo, jossa 
vaaleansininen keskusta, joka on ympäröity punaisella, vihreällä ja keltaisella. Lisäksi Google 
Scholar -haussa teksti "Nouse jättiläisten olkapäille" on luonnollisesti vihreällä.

Lisäksi Wikipedia-artikkeli paljastaa Microsoft-korporaation logon historian: mustasta kohti 
monivärisyyttä.

Nyt pitäisi sanoa jotain uutta, eli mitä uutta moni- tai yksivärisissä logoissa?

Logon väri kertoo hyvinkin paljon, koska tosiasiallisesti Microsoft on vuosikymmenten kuluessa 
levittänyt tuotevalikoimansa lähes jokaiselle tietotekniikan osa-alueelle. Miksi he vasta vuoden 
2012 tilanteessa myöntävät logossaan, että ovat monella tietotekniikan toimialalla mukana?

Esim. Google on järjestelmällinen logossaan, ja logon värimaailma ei ole muuttunut pitkiin 
aikoihin, myöntänyt toimivansa usealla toimialalla, vaikka ovat 2/5 -osaa ja 2/5 -osaa (logosa kaksi 
sinistä kirjainta viidestä ja kaksi punaista kirjainta viidestä) tietyntyyppinen yhtiö, vaikkakin 1/5 
-osaa (keltainen kirjain) ollaan tietynlainen yhtiö. Toki Google-logoon on tehty vähitellen pieniä 
muutoksia, mutta värimaailma ei ole muuttunut yhtä rajusti kuin Microsoft-logo vuoden 2012 
tilanteessa.

Lyhyesti ottaen voi kysyä, että onko Microsoft-korporaatiolla suunta hukassa (monta väriä), vai 
onko laajentuminen monelle tietotekniikan toimialueella strateginen valinta (edelleen monta väriä). 
Vai onko kyseessä olosuhteiden muuttumisen myöntäminen tunnustettu tosiasiaa?

Oma tulkinta on seuraava:

1) mene StatCounter-sivulle http://gs.statcounter.com/
2) valitse Mobile vs. Desktop
3) valitse Period
4) valitse yearly
5) valitse 2008-2012.

Lopputulos on, että Microsoft hallitsi lähes 100% työpöytätietokoneiden markkinoista, mutta 
työpöytätietokoneet ovat vähentyneet lähes 100% osuudesta n. 90% osuuteen. Ohessa upotettu kuva
aiheeseen liittyen.

Linkki: http://gs.statcounter.com/#mobile_vs_desktop-ww-yearly-2008-2012

Päivitys 3.11.2012 - kuva on linkitetty erikseen 
Kuva tässä linkissä.
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ELI siis työpöytätietokoneiden kohtalo pitkällä aikavälillä on hyvin mielenkiintoinen tekijä jatkossa
seurattavaksi. Ja kuten kuvasta näkyy, niin mobiililaitteet ovat kasvattaneet markkinaosuutta.

Ja kuten Windows Phone -sivustoltä näkyy, niin Windows Phone -logo on punainen. Vastaavasti 
NOKIA-logo on sininen ja heidän pitäisi siirtyä Windows Phone -käyttöjärjestelmään hyvinkin 
nopealla aikataululla. Ja NOKIA LUMIA 900 -sivusto on täynnä sinistä ja harmaata, mutta NOKIA-
logo on VALKOINEN kyseisellä sivulla.

Lisäksi on tietysti pakko viitata seuraavien yhtiöiden värimaailmaan: RIM, Samsung, Motorola 
Mobility, Motorola Solutions ja Sony Mobile Communications.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

LYHYESTI yritysten logojen ja yritysten tuotteiden logojen ristiin ajolla voi todeta, että osa 
yrityksistä on täysin sekaisin mobiililaitteiden sekamelskassa ja monenlaiset yritykset yrittävät 
siirtyä mobiilimaailmaan hyvin erilaisista lähtökohdista.

Oliko tässä kaikessa veivauksessa MITÄÄN UUTTA???????????

Mihin yritykseen kannattaisi tässä vaiheessa uskoa, koska kyseessä on taistelu mobiililaitteiden 
markkina-aseman määrittelystä pidemmällä aikavälillä.

ILMEISESTI mobiilimarkkinat jakaantuvat käyttöjärjestelmän mukaisesti, ja esim. iOS ja 
ANDROID ovat saaneet jonkinlaisen markkinaosuuden.

Sitten käyttöjärjestelmien päälle tulevat erilaiset laitteet.

ITSE katsoisin tarkasti, että millaiset värimaailmojen yhdistelmät tulevat käyttöjärjestelmän ja 
laitteen värimaailmojen yhdistelmiksi.

JOS käyttöjärjestelmän logo ja laitteen logo ovat värimaailmaltaan kaukana toisistaan, niin silloin 
yritetään saada yhteen hyvinkin erilaisia asioita.

LISÄKSI kannattaa vertailla erilaisten sovellusten logoja ja niiden värimaailmoja.

NOIN äkkiseltään olettaisin, että monessa/kaikissa mobiililaitteissa toimivien sovellusten logojen 
värimaailma on monipuolinen.

ONGELMA lienee internet- ja mobiilinopeus, koska asiat tapahtuvat niin nopeasti, että joidenkin 
yritysten raskaat hallintorakenteet eivät pysy millään mukana kehityksessä.

ELI itse veikkaisin sellaisten yritysten puolesta, jolla on kevyemmät ja nopeammin toimivat 
hallintorakenteet, jolloin ne pysyvät internet- ja mobiilinopeudessa mukana. JOS kyseiset yritykset 
(kevyt hallintorakenne ja nopeammin toimiva hallintorakenne siis) pystyvät vielä hanskaamaan 
tuotteidensa värimaailman yhtenäisesti, niin silloin ollaan menossa oikeaan suuntaan.

TOSIASIA lienee, että internet- ja mobiilinopeudessa mukana eivät kaikki pysy mukana, ja 
tulemme näkemään erilaisia yritysmaailman ruumiita jollain aikavälillä.
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Kevein hallintorakenne voittakoon! 
Paras värimaailman yhdistelmä voittakoon!

SL 683.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

Erilaiset yhteisöt erikoistuvat erilaisiin asioihin, joiden merkitsevyyttä voisi tarkastella yhteisön 
valitseman logon ja yhteisön muun värimaailman perusteella.

Esimerkinomaisesti voi todeta, että hyvin moneen asiaan keskittyvät yhteisöt näyttävät käyttävän 
monesta väristä koostuvia logoja. Vastaavasti yhden asian yhteisöillä voi olla vain yhdestä tai 
kahdesta väristä koostuvia logoja.

Kysymys: Mitä yhteisön logo ja muu värimaailma kertoo jostain yhteisöstä?
Kysymys: Millaisia värimaailmoja valitsevat vain yhteen asiaa keskittyvät yhteisöt?
Kysymys: Millaisia värimaailmoja valitsevat hyvin moneen asiaan keskittyvät 
yhteisöt?

Merkinnässä 645 totesin eroja yrityksen eri tuotteiden logoissa, jolloin eri tuotteilla voi olla 
erilainen värimaailma verrattuna yrityksen logoon nähden. Mielenkiintoisia aiheita pohdittavaksi.
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SL 684. Avoimuudesta markkinajohtaja?

SL 684.1. Merkintä 646: Samsung Galaxy Tab 2 10.1 / Mobile-
>PC / I

30. elokuuta 2012 
646: Samsung Galaxy Tab 2 10.1 / Mobile->PC / I

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_646

Eräs henkilö osti Samsung Galaxy Tab 2 10.1 -tabletin.

Ohessa on käynnistyskuva kyseisestä laitteesta.

Päivitys 3.11.2012 - kuva on linkitetty erikseen 
Kuva tässä linkissä.

JAVA-haavoittuvuus aiheutti paljon miettimistä, ja yritimme selvittää JAVA:n käyttöä esim. Firefox-
selaimessa.

JAVA-haavoittuvuus (CERT-2012-135) on tietysti vakava paikka 
http://www.cert.fi/haavoittuvuudet/2012/haavoittuvuus-2012-135.html

Tässä kohtaa voi palauttaa mieliin päiväkirjamerkinnän 92 ja XLVI.

92 / 14.3.2009: Ei henkilörekisteriä 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_92

XLVI / 30.9.2008: Muistelmia menneestä 
http://www.jukkarannila.fi/vaalit_2008_uutiset.html#uutinen_XLVI

Eli näille (päiväkirja)sivuille ei juurikaan tule henkilöiden nimiä listatuksi.

Joku voisi hermostua, jos jossain voimakkaassa mielipiteessä (päiväkirjasivuilla) olisi hänen 
nimensä liian lähellä jotain mielipidetekstiä.

Kokeilimme pientä kaikenlaista Samsung Galaxy Tab 2 10.1 -tabletilla.

Esimerkiksi Adobe Reader on pohdinnan arvoinen paikka - kannattaako kyseistä ohjelmaa käyttää 
ollenkaan?

Google Play -verkkokauppa sisältää kaikenlaista kivaa Android-ympäristöön - sekä maksullisia että 
ilmaisia.
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Ongelma PDF-lukijassa on, että vaihtoehtoja oli paljon, jolloin oikean lukijan valinta on tietysti 
ongelma.

Mielenkiintoista oli, että Samsung Galaxy Tab 2 10.1 -tabletin saa asetettua VISTA-koneen 
modeemiksi, jolloin SIM-korttia ei tarvitse vaihtaa erikseen VISTA-koneeseen.

Kerran väänsimme urakalla VISTA-koneen SIM-korttia, eli Saunalahti NOPSA -liitymän kanssa oli
ongelmaa - DNS-palvelimien osoitteet piti laittaa käsin.

Samsung Galaxy Tab 2 10.1 -tabletti toimiii myös GSM-puhelimena.

MIELENKIINTOISTA on kuitenkin, että Samsung on julkaissut (jostain syystä) myös Windows 
Phone -ratkaisuihin perustuvia laitteita.

Elämme mielenkiintoisia aikoja.

MIKÄ tai KUKA voittaa mobiililaitteiden herruuden???

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Nyt nähty oikeasti toimiva laite, joka on vaihtoehto esim. Windows-kannettavalle.

SL 684.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

Oman havainnon jotkut käyttäjät ovat innokkaita tablettitietokoneiden käyttäjiä. Tällöin he lukevat 
esimerkiksi sähköpostin jostain sähköpostipalvelusta tablettitietokoneella, joka on suurempi 
ruudultaan verrattuna älypuhelimiin. Toisaalta monella innokkaalla tablettitietokoneen käyttäjällä 
on tietysti myös älypuhelimin.

Kysymys: Miten kehittyvät markkinaosuudet älypuhelimien, tablettitietokoneiden ja 
perinteisten tietokoneiden välillä – siis pidemmällä aikavälillä?

Mielenkiintoista Android-ilmiössä on, että Androidin kehittämisen aloitti mm. Google, joka ei ole 
puhdas laitevalmistaja. Eli erilaisia laitevalmistajia on tullut mukaan Androidin kehittämiseen eri 
vaiheiden jälkeen.

Tähän aiheeseen liittyen voidaan todeta seuraava sivusto:

http://gs.statcounter.com → Desktop vs Mobile vs Tablet Market Share Worldwide

Eli tuolta sivulta saa tietoa älypuhelimien, tablettitietokoneiden ja perinteisten tietokoneiden 
markkinaosuuksista. Monelle henkilölle älypuhelin alkaa olla enemmän käytetty kuin perinteiset 
tietokoneet. Perheen kannalta tämä on hyvä kysymys. Ostetaanko vain yksi yhteinen perheen 
työpöytätietokone ja muuten ollaan älypuhelimien varassa? Eli jokaiselle perheenjäsenelle ei ehkä 
ostettaisi perinteistä (työpöytä)tietokonetta. Tuota asiaa voisi seurata asianmukaisesti.

Kysymys: Kuinka paljon lisääntyvä älypuhelimien käyttö vähentää perinteisten 
tietokoneiden käyttöä pidemmällä aikavälillä?
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SL 685. Teknologian sivuvaikutuksista

SL 685.1. Merkintä 647: Tekniikan ajama irrationaalisuus

22. syyskuuta 2012 
647: Tekniikan ajama irrationaalisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_647

Olen aina silloin tällöin ihmetellyt rationaalisuusolettamaksi ristimääni ilmiötä.

Eli rationaalisesti ajattelisi toista, mutta irrationaalisuus ajaa toisenlaiseen tilanteeseen.

NYT tietysti voi todeta, että eräissä maissa on ollut laajoja levottomuuksia Google-korporaation 
omistamassa YouTube-palvelussa olevasta videopätkästä.

ELI joissain maissa, joissa islam on valtauskonto, on ollut eritasoisia mellakoita riippuen vähän 
kunkin maan tilanteesta.

En lähtenyt tähän keräämään laajaa linkkilistaa eri maiden levottomuuksista, koska tällöin olisi 
hukkunut erilaisten uutisten ja uutislinkkien suohon. EN siis oikeasti tiedä yksittäisen maan 
mellakoiden laatua ja laajuutta.

Nyt voi todeta, että nykyaikaisessa tiedonvälityksessä digitaalisuus mahdollistaa kaikenlaista, 
jolloin uskonnollisesti loukkaava viesti leviää digitaalisia kanavia pitkin täysin hallitsemattomasti 
joissain tapauksissa.

Toisaalta voi todeta, että varmaankin joissain maissa on pinnan alla niin paljon tyytymättömyyttä, 
jolloin pieneltä asialta vaikuttanut surkeasti tehty videopätkä on vain yksi hyvä syy aloittaa 
tyytymättömyyden purkamista.

Tosiasia kuitenkin on, että kyseinen uskonto on jakaantunut erilaisiin ryhmiin, ja joidenkin ryhmien 
mielestä toinen ryhmä ei edusta kyseisen uskonnon puhdasoppista tulkintaa. Tästä esimerkkinä on 
Suufi-ryhmittymään kohdistettuja toimenpiteitä.

Teknisesti ottaen hyvä kaivuri aiheuttaa paljon vahinkoa, ja teknisesti ottaen jonkin Suufi-temppelin
hajottaminen onnistuu hyvällä kaivurilla.

Se olisi vähän vastaavaa, jos Suomessa luterilaiset lähtisivät hajottamaan kaivureilla ortodoksisen 
suuntauksen kirkkoja.

Toisaalta on uutista, että vilppi on entistä helpompaa tekstin ollessa aina vain helpommin 
kopioitavissa.

18308

18309

18310

18311

18312
18313
18314
18315
18316
18317
18318
18319
18320
18321
18322
18323
18324
18325
18326
18327
18328
18329
18330
18331
18332
18333
18334
18335
18336
18337
18338
18339
18340
18341
18342
18343
18344
18345
18346
18347
18348
18349
18350
18351
18352
18353
18354

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_647


427 / 718

Toisaalta on ihmettelyä, että onko Intiassa tehty ohjelmointityö kuitenkaan NIIN tehokasta kuin 
väitetään.

Toisaalta nykyteknologiasta huolimatta tai nykyteknologiasta riippuen kokouksiin kuluu edelleen 
paljon aikaa.

Toisaalta on mielenkiintoinen uutinen, että tasa-arvolain kiintiöpykälien vuoksi valituille 
naispuolisille kunnanvaltuutetuille voi kertyä liian paljon tehtäviä.

Tapana ilmeisesti on, että ehdolla olleille henkilöille voidaan laittaa erilaisia tehtäviä: osaan 
tehtävistä pääsee, osaan pyydetään ja osaan käsketään.

Tuo käskemisen ja pyytelemisen taso tietysti riippuu yksittäisen paikkakunnan tilanteesta hyvinkin 
paljon.

Esimerkiksi minut nimettiin keskusvaalilautakunnan varajäseneksi mitään ilmoittamatta.

TOKI tiesin, että saamallani äänimäärällä pääsen/joudun helposti johonkin varajäseneksi, joten tuo 
"käsky" ei nyt paljon hetkauttanut meikäläisen olotilaa.

ELI meikäläinen ei nosta tästä aiheesta suurempaa meteliä - mitäs menin ehdokkaaksi.

Teknologisesti ajatellen on keskusvaalilautakunnan kokouksissa, siis muutamaan kokoukseen 
osallistuttuani, on selvitelty teknologian ajamia ihmeellisyyksiä luottamukselliseen äänestykseen 
liittyen.

Mutta teknologisesti ajatellen voi todeta, että kokousasiakirjat voidaan ajaa nykyisin hyvinkin 
laajoiksi, koska kopiointi ja digitaalisuus tekee asiakirjojen laajuuden entistä helpommaksi.

Tässä olisi hyvä vertailukohde: kunnallisten asiakirjojen laajuus eri vuosikymmenillä.

Taas teknisesti ottaen uudet tekniikan opiskelijat kohtaavat teknisesti erilaiset ympäristöt 
oppilaitoksissa verrattuna aikaisempiin sukupolviin nähden. Moni asia on nykyisin digitaalinen.

Mielenkiintoinen on akateemisen vapauden tuskasta kertova uutinen.

Lisäksi yksi tekniikan ihme sijaissynnytys, jonka irrationaalisiakin seurannaisia ratkotaan myös 
Suomen lainsäädännössä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Osasta voi todeta, että joskus tekniikan ajama irrationaalisuus on niin nopeaa, että mikään 
moraalinen säätelyjärjestelmä ei ole edes kuullut koko ilmiöstä.

ESIM: miten pitäisi uskonnollisesti tai muutenkin suhtautua digitaalisten kuvien leviämisen 
aiheuttamiin ongelmiin?

ESIM: miten pitäisi uskonnollisesti tai muutenkin suhtautua digitaalisten videoiden leviämisen 
aiheuttamiin ongelmiin?
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Tunnetusti kynä on miekkaa terävämpi.

ITSE olen kallistunut sille kannalle, että pitäisi olla joku toimielin (vast.), joka voisi lainsäädäntöä 
nopeammin antaa erilaisia suosituksia ja kannanottoja yms. johonkin uuteen teknologiseen ilmiöön.

Esimerkiksi nanoteknologian osalta ollaan täysin tuntemattomalla alueella.

Ja esimerkiksi Geenitekniikan lautakunta on reaktiivista yhteen ilmiöön ajettua lainsäädäntöä.

Täysin uuden tekniikan aiheuttamien (moraalisten) ongelmien selvitysten ja lausuntojen lautakunta?

Tuossapa pohdittavaa itse kullekin.

SL 685.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

Linturi, Kuusi & Ahlqvist (2013) on tullut vastaan. Kysymys: miten meidän pitäisi suhtautua uusiin 
(esim. sata) tekniikoihin?

Itse kannatan jotain työryhmää/toimielintä, joka voisi ottaa lainsäädäntöä paljon nopeammin kantaa 
erilaisiin uusiin tekniikoihin. Yksi esimerkki voisi olla hyvän markkinointi- ja myyntitavan 
määrittely jonkin uuden tekniikan suhteen. Tähän kohtaan voi vielä todeta internet-nopeuden, 
jolloin jokin uusi ilmiö tulee esiin monessa paikassa yhtäaikaisesti. Eli jonkin uuden tekniikan 
vaikutusten oikeaa arviointia pitäisi tehdä suhteellisen nopeasti. Esimerkiksi lainsäädäntö ei 
välttämättä pysy tässä kohtaa mukana ollenkaan.

Väittämä: Tarvitsemme jonkin työryhmän/toimielimen seuraamaan koko ajan 
kehittyvää tekniikkaa.
Väittämä: Valitun työryhmän/toimielimen tehtävä voisi olla erilaisten suositusten 
antaminen jonkin uuden tekniikan käytön aloittamisen vuoksi.
Väittämä: Valittu työryhmä/toimielin voisi toimia lainsäädäntöä nopeammin.

Tämän jälkeen pitäisi pohtia näitä työryhmiä/toimielimiä kansainvälisesti. Erilaiset tekniikat tulevat
käyttöön eri puolilla maailmaa, joten ilmiönä ne voivat olla kansainvälisiä heti käyttöönoton 
jälkeen.

Varsinaisessa merkinnässä (647) olen pohtinut erityisesti tietotekniikan nopeuden vaikutusta eri 
aiheissa. Esimerkiksi tieto Koraanin mahdollisesta polttamisesta voi levitä tietoverkoissa todella 
nopeasti. Tästäkin on jo omat esimerkkinsä.

Tähän kohtaan voidaan todeta Lampinen (1995), jonka perusteella voidaan todeta uskonnon 
merkitys muutamassa maassa. Kaikesta huolimatta uskonto vaikuttaa politiikkaan ja politiikka 
vaikuttaa uskontoon.

Väittämä: Me ulkopuoliset emme osaa arvioida uskonnon merkitystä ja 
uskonnollisuuden ilmentymää erilaisissa kohdemaissa.
Väittämä: Eri yhteyksissä ihmiset ymmärtävät täysin väärin uskonnollisuuden 
ilmentymiä, koska eri kohdemaissa oman uskonnollisuuden esittäminen vaihtelee.
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SL 686. Asian kehittymistä ajan suhteen (Aikajana)

SL 686.1. Merkintä 648: Tylsää & Tärkeää & Tavallista & 
Tuskallista

25. syyskuuta 2012 
648: Tylsää & Tärkeää & Tavallista & Tuskallista

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_648

Ohessa on taas linkkikokoelma.

Linkkikokoelman alussa on kuolettavan tylsiä aiheita Suomesta ja EU:n suunnalta.

Mielenkiintoista on, että KiVa Koulu -materiaalit ovat muuttuneet maksullisiksi.

Sitten on linkkiä IRANin suunnalta.

Esim. MEK on laitettu pois terroristijärjestöjen listalta - Yhdysvalloissa siis.

Toisaalta Syyrian suunnalla tapahtuu kaikenlaista.

Mielenkiintoista on, että Kolumbian hallitus ja sissit mahdollisesti neuvottelisivat.

Tarinan opetus - asioita tapahtuu hitaasti ja nopeasti.

Mutta miten sijoittaa nopeasti ja/tai hitaasti tapahtuvat asiat oikeisiin asiayhteyksiin??

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-a.

Tarvitsisimme lisää AIKAJANA-tyyppisiä ratkaisuja, joissa joku yhteisö ottaisi jonkin asian 
aikajanan hoidettavakseen.

Esim. tuo Kolumbian jutun voisi laittaa aikajanalle ja Syyrian tilanteen.

Tietysti on Wikipedia, mutta se ei ole sellainen AIKAJANA-ratkaisu, jota ajattelin itsekseni.

Seuranta päälle: EHKÄ tällainen AIKAJANA-ratkaisu nousee jostakin takavasemmalta aivan 
yllättäen.

Esim. erilaiset mielipidetiedustelut voisivat olla AIKAJANA-ratkaisuihin syötettäviä yksiä tietoja.
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Ideakilpailun paikka - ehdottomasti.

SL 686.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

Itse olen järjestänyt jotkut aineistot aikajärjestykseen, joten tällaisen aineiston voi ”kävellä” läpi.

Joissain yhteyksissä on tällaisia aikajanoja kerätty yhteen.

Kysymys: Kuka tai ketkä kehittäisivät parhaan mahdollisen aikajanan sovelluksen?

Oma toive on tietysti, että tällainen aikajanan sovellus voisi olla avoin ratkaisu mahdollisuuksien 
mukaan.

Itse olen esittänyt oman (uuden) suosituksen (tapaus)tutkimuksen aineiston hallinnalle.

AIKA 1 HENKILÖ? PAIKKA ? AIHE ? LÄHDE ? MUUTTUJA ?

AIKA 2 HENKILÖ? PAIKKA ? AIHE ? LÄHDE ? MUUTTUJA ?

AIKA 3 HENKILÖ? PAIKKA ? AIHE ? LÄHDE ? MUUTTUJA ?

Edelleen ehdotan voimakkaasti, että ensimmäisessä vaiheessa kannattaa aineisto laittaa selvään 
aikajärjestykseen, koska tämä on kaikkein helpoin tapa järjestää jopa erittäin laajat aineistot. Uutena
suosituksena on paikka, koska yksittäinen tapaus voi olla maantieteellisesti laajallakin alueella, 
jolloin voidaan osoittaa tapahtumat eri puolilla tapauksen aika- ja paikkajatkumoa. Edelleen paikan 
määrittely hyvinkin laajasta aineistosta on helppoa aikajärjestykseen järjestämisen jälkeen.

Aineisto on suhteellisen helppo ”kävellä” läpi aika-, henkilö ja paikkaperustaisesti, jonka aikana on 
helppoa rakentaa erilaisia aiheita ja luokittelutapoja aineistolle. Tässä vaiheessa on helppo iskeä 
lähteet aikaan, henkilöön, paikkaan ja aiheeseen liittyen laajastakin aineistosta.

Jokainen tapaus on rakennettu erilaisten muuttujien yhdistelmänä, jolloin tutkija rakentaa tapauksen
näiden muuttujien varaan. Uuden suosituksen mukaisesti jokaiseen aika-, henkilö-, paikka-, aihe- ja 
lähdeyhdistelmään voidaan osoittaa erilaiset muuttujat, jolloin on helppoa todeta erilaisten 
muuttujien soveltuvuus tapauksen kuvaamiseen.

Kun kovalevytilaa on nykytietokoneissa aivan tarpeeksi, niin sähköisen aineiston järjestäminen 
kolmella eri tavalla ei ole mikään varsinainen ongelma. Tällöin tapauksen voi ”kävellä” läpi ajan 
mukaisesti, ja ”kävelyn” aikana voi kehittää sopivat luokitukset aineistoille. Lopuksi lähteiden 
mukainen järjestely osoittaa, että onko eri aiheiden ympärille kertynyt tarpeeksi merkittävää 
aineistoa.
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SL 687. Tietoteknisestä omistamisesta

SL 687.1. Merkintä 649: Selainvertailu / Kuka omistaa mitäkin / 
OSA 12

26. syyskuuta 2012 
649: Selainvertailu / Kuka omistaa mitäkin / OSA 12

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_649

Selainvertailuun tuli taas aihetta - Operan asetusten kautta.

Ohessa on kaksi kuvaa.

Päivitin ohjeistuksen mukaan Firefox-selaimen; esim. CERT-FI varoitti.

Erittäin ikävä ominaisuus näissä ohjelmien asennuksessa on, että ne ilman mitään kysymistä 
asettavat pikakäynnistyskuvakkeen Windows-käyttöjärjestelmän Käynnistä-valikon viereen. 

Ohessa on aiheesta kuva.

Siis syvä paheksunta on paikallaan tästä Firefox-selaimen "ominaisuudesta".

Mielestäni minä omistan tietokoneen ja haluan itse päättää, että mitä pikakäynnistyskuvakkeita 
oikein käytän.

Uusi mielenkiintoinen ominaisuus on "Pysyvä säilytys", joka on siis ERI asia kuin "Evästeet".

Pysyvään säilytykseen liittyen ohessa on Opera-selaimen mahdollisuus tyhjentää kaikki pysyvän 
säilytyksen tiedostot.

HUH-huijaa-anna-mun-kaikki-kestää....

Toisessa kuvassa on suomalaisten uutissivustojen osoitteita, jotka käyttävät tätä pysyvän säilytyksen
toimintoa hyväkseen.

Tämä alkaa olla kyllä maanvaiva - sivustot luulevat omistavansa meikäläisen tietokoneen.

ELI tälle toiminnolle, "Pysyvä säilytys", voi antaa erittäin suuren paheksunnan, koska ilmeisesti 
tämä pysyvä tallennus toimii ilman mitään ilmoitusta käyttäjä(para)lle.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 1 on linkitetty erikseen 
Kuva 1 tässä linkissä.
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Päivitys 3.11.2012 - kuva 2 on linkitetty erikseen 
Kuva 2 tässä linkissä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voi todeta, että ei ollut paljon uutta - selaimet ja ohjelmistot yleensäkin ottavat 
hölisevät käyttäjistä kaikenlaista kivaa eri yritysten tietokantoihin.

Tässä kohtaa voi todeta, että tavallinen peruskäyttäjä ei tiedä tuon taivaallista evästeistä ja 
pysyvästä tallennuksesta.

TIETYSTI asetukset ovat juuri väärin päin, eli yleinen hölinä eri yritysten tietokantoihin on 
pääsääntö.

Tässä yksi henkilö yritti selvittää Facebook-sivuston yksityisasetuksia. Hän aikansa veivasi kyseisiä
asetuksia, mutta luovutti lopulta koko homman, koska erilaisia parametreja jne. oli tosi paljon 
valittavaksi.

JOHTOPÄÄTÖS on, että Facebook-palveluun pitää laittaa vain sellaista tietoa, jonka leviäminen 
ympäri maailmaa ei ole mikään ongelma.

Vastaavalla tavalla voi todeta, että kannattaa tarkkaan harkita, että millaisilla sivustoilla oikein 
kulkee, koska näköjään sivustot vaihtavat keskenään hyvin paljon käyttäjätietoa.

Se ei nyt ole vaikea asia ajaa esim. pysyvän tallennuksen avulla tietoja toisillekin www-sivuille, 
jolloin mainostajat voivat kohdistaa mainoksia ristiin ja rastiin käyttötietojen perusteella.

JOHTOPÄÄTÖS on, että ei kannata mennä laittomille www-sivustoille.

SL 687.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

Joidenkin tietoteknisten yhteisöjen toiminta on joskus hyvin paheksuttavaa. Esimerkiksi osa 
selainten valmistajista asettaa tietyn selaimen oletusselaimeksi ilman mitään kysymistä käyttäjältä 
Moni käyttäjä(parka) ei osaa vaihtaa oletusselainta, jolloin hänen pitää pyytää tietokoneen 
käyttöapua. Vastaavia esimerkkejä tietokoneen omimisen yrittämisestä löytyy useampia, jolloin 
käyttäjä(parka) voi olla ihan hukassa joidenkin toimintojen katoamisen vuoksi ja uusien toimintojen
vaatimusten vuoksi. Sitten ihmetellään ihmisten tympääntymistä tietotekniikkaan.

Väittämä: Jotkut ohjelmien valmistajat haluavat omia tietokoneen käyttöä eri tavoin.
Väittämä: Osa meistä voi olla ohjelman asentamisen jälkeen täysin hukassa tuttujen 
toimintojen kadottua jonkin ohjelman muuttuessa oletusohjelmaksi.

Vastaavalla tavalla voi todeta, että osa ohjelmista lähettää aina välillä jotain dataa ohjelman 
valmistajalle. Osa meistä ei edes tiedä, että ohjelmat keräävät tällaista dataa.

Väittämä: Moni meistä ei tiedä mitään erilaisten ohjelmien keräämästä datasta.
Väittämä: Moni meistä ei tiedä mitään kerätyn datan määrästä ja laadusta.
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SL 688. Tekniikan nopeudesta ja tekniikan 
uskonnollisuudesta

SL 688.1. Merkintä 650: Tekniikka & Etiikka / Tektiikka?

5. lokakuuta 2012 
650: Tekniikka & Etiikka / Tektiikka?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_650

Ohessa on jälleen kohtuullinen linkkikokoelma, ja tarvitaan taas mielikuvitusta yhdentämään koko 
linkkikokoelma.

Tästä on ollut puhetta useamminkin, eli tekniikan ajamat eettiset ongelmat, joista osa johtaa 
rationaalisuusolettaman mukaisesti täysin irrationaalisiin tilanteisiin.

Aikaisemmin olen merkinnässä 647 pohtinut, että tarvittaisiin joku toimielin, joka ottaisi nopeasti 
kantaa erilaisiin uusiin teknisiin ilmiöihin.

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_647

Oheisessa linkkikokoelmassa on kohtuullisesti erilaisia tietotekniikan ajamia ongelmia oikein 
urakalla:

* kansalaiset ovat huolettomia henkilökohtaisten tietojen käsittelyssä
* jälleen kerran joku keskitetty palvelin kaatui työmäärän alle
* robottiauto aiheuttaa paljon pohdintaa
* sähköiset äänestyskoneet aiheuttavat taas keskustelua
* valtiot, esim. Yhdysvallat, lisäävät taas uutta tietoteknistä valvontaa
* avoimia tietotekniikan ratkaisuja on siellä täällä
* rahaa on palanut tehottomaan tietotekniikkaan miljardikaupalla.

Toisaalta on muutama linkki eräissä maissa järjestettyihin mielenosoituksiin, joiden kiukun kohde 
oli profeetta Muhammedin kuvan julkaisu.

Yhdessä uutisessa, ei ilmeisesti tässä linkkilistassa, käytettiin sellaista termiä kuin PBUH. Tarkasti 
ottaen kyseessä on muslimien tapa erottaa profeetta Muhammed muusta tavallisesta puheesta, 
(PBUH = Peace be upon him).

No - kuitenkin. Tapana on, että profeetta Muhammedista ei julkaista kuvia missään muodossa.

Ohessa on muutama linkki muslimien ja muiden uskonnollisten ryhmien välisiin kiistoihin.
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Kuten aikaisemmin todettua, niin joidenkin (arabi)maiden hallinnon kaatuminen on antanut vapaat 
kädet ilmaista koettua voimakasta mielipahaa, kohteena esim. Yhdysvallat ja jotkut länsimaat.

Tällaisessa ympäristössä tarvitaan vain joku syy lähteä mielenosoituksiin, jotka ovat joidenkin 
tarkkailijoiden mukaan odottaneet vain jotain syytä - olkoon tämä syy vaikka kuinka pieneltä 
vaikuttava tapahtuma.

Ensimmäistä(?) kertaa luin uutisen, jossa buddhalaisten ja muslimien välillä oli kiistoja. Väittämän 
mukaan joku buddhalainen Bangladeshissa laittoi profeetta Muhammedia kuvaavan piirroksen 
Facobook-palveluun.

Taas toisaalta Al Jazeera -kanavalla oli dokumentin linkki, jossa Myanmarissa (Burma) on vainon 
kohteena Rohingya-kansaan kuuluvia henkilöitä. Yllättäen nämä henkilöt ovat muslimeita, ja heitä 
on kohdeltu erittäin huonosti.

Al Jazeera kysyikin hyvän kysymyksen: "Miksi Aung San Suu Kyi on hiljaa Rohingya-kansaan 
kohdistuneista vainoista?".

JEP-JEP-jee.........

Kyllä omaksi linjaksi pitää ottaa, että ei anna epämääräisiä lausuntoja uskonnoista, joiden 
kannattaja EI ole.

TIETYSTI meillä on esim. Suomessa sananvapaus, ja kuka tahansa saa antaa mitä tahansa 
lausuntoja mistä tahansa.

Kirjoitelmia II -teoksessa (Rannila 2012) otin kannan, että uskontoa ja politiikkaa EI kannata 
sekoittaa.

Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen (1997-2012) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Mutta yleisesti ottaen kannattaa olla tietoinen aiheista, jotka aiheuttavat (suurta?) kiukkua toisissa 
uskonnoissa

Tältä pohjalta jossain kohdassa lasten kasvatusta voisi olla kasvatusta muista uskonnoista.

Toimielimessä, joka ottaisi nopeasti kantaa erilaisiin uusiin teknisiin ilmiöihin, voisi olla Suomessa 
vaikuttavien (rekisteröityjen?) uskontojen alajaosto.

Tietysti on aivan selvää, että eri uskonnot voisivat ottaa erilaisen kannan eri aiheisiin, mutta eipä 
noiden mielipide-erojen kirjaaminen mitään haittaisi. Tällaisen mielipidekokoelman voisi laittaa 
aina kulloinkin tehtävän mietinnön liitteeksi.

Tekniikan kehitystä on mahdoton estää, ja kyse onkin meidän ihmisten moraalisten tekijöiden vaste 
kulloinkin kehittyvään tekniikkaan.

Edelleen voisi pohtia, että ketä kaikkia tuollaisessa toimielimessä pitäisi istua. Minulla ei ole tähän 
suoraa vastausta, mutta tiedostan ongelman.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jaa-a. Meikäläisellä ei kyllä ole taulukkoa ajettuna ristiin erilaisia uskonnollisia tunteita häiritsevistä
tekijöistä.

ELI oletusarvoisesti voi todeta, että meikäläinen ei tietäisi mitään johonkin ulkomaahan pudotettuna
kulloisenkin maan valtauskonnon ja pienuskontojen erilaisista voimakkaita tunteita herättävistä 
aiheista.

JÄLLEEN kerran tarvitsisimme jonkinlaista käsikirjaa tai muuta apuvälinettä erilaisten aiheiden 
käsittelyyn.

Paras aiheeseen liittyvä käsikirja (tai muu apuväline) voisi olla seuraava etsimisen kohde.

SL 688.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

Lyhyesti todeten maailman muutos ja jonkin uskonnon ajattelun kehittyminen maailman muutoksen
kanssa aiheuttaa omat haasteensa. Nykyaikana on ilmennyt monia asioita, joiden eettinen ja/tai 
uskonnollinen puoli vaati paljon uutta pohdintaa. Lisäksi tähän voidaan lisätä internet-nopeus, 
jolloin joku ilmiö tulee vastaan todella nopeasti. 

Väittämä: Internet-nopeus nopeuttaa jonkin uuden ilmiön leviämistä.

Linturi, Kuusi & Ahlqvist (2013) listaa sata uutta tekniikkaa. Aiemmin olen ehdottanut 
toimielintä/vastaavaa ottamaan kantaan uusien tekniikoiden aiheuttamiin uusiin tilanteisiin. Eli 
tällainen toimielin/vastaava voisi ottaa kantaa lainsäädäntöä nopeammin.

Kysymys: Kuka tai ketkä antaisivat erilaisia kannanottoja erilaisista uusista 
tekniikoista huomioiden esimerkiksi eettiset näkökulmat ja hyvän kauppatavan?

Merkinnässä 650 ehdotin varovaisempia kannanottoja uskonnosta, jonka jäsen yksittäinen henkilö 
EI ole. Käytännössä jonkin yksittäisen uskonnon oikea ymmärrys vaatii oman aikansa, jolloin on 
mahdollista uskonnon ulkopuolelta julkaista yksittäisestä uskonnosta vääriä väittämiä.

Väittämä: Oman uskonnon ulkopuolisia uskontoja koskevat lausunnot voivat 
osoittautua vääriksi.

Merkinnässä 650 pohdin kuitenkin erilaisia taulukoita ajettuna ristiin, jolloin erilaisten 
uskonnollisten ryhmien kannattamat ja vastustamat aiheet voidaan tarkastella huolellisemmin.

Tein pienen internet-haun ja tuloksena oli ReligionFacts-sivusto: http://www.religionfacts.com. 
Täältä sai katsottua listauksia ja tietoja eri uskonnoista. Mielenkiintoisella tavalla ReligionFacts-
sivuston kautta saa ostaa PDF-tiedostoja, joissa on asiaa erilaisista uskonnoista.

Väittämä: Varmaakin erilaisissa yhteisöissä (sekä julkisissa että yksityisissä 
yhteisöissä) pitää olla uskonnollisesti herkkiä.
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SL 689. Älypuhelimesta kaikkein keskeisin järjestelmä?

SL 689.1. Merkintä 651: Jolla & Traditional Keyboard / Mobile-
>PC / J

5 October 2012 
651: Jolla & Traditional Keyboard / Mobile->PC / J

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_651

Two previous entries (645 and 646) were in Finnish.

Now we can make a small statistical review of different issues.

First: Mobile vs. destop 
http://gs.statcounter.com/#mobile_vs_desktop-ww-monthly-200812-201209

 

Update 3 November 2012 - the amount of figures is reduced - therefore there is a link to a specific 
figure. 

Figure 1 in this link.

The mobile computing is on the rise - from mere zero to 12.03%.

ALL Mobile OSs together, from DEC 2008 to SEP 2012. 
Update 3 November 2012 - the amount of figures is reduced - therefore there is a link to a specific 
figure. 

Figure 2 in this link.

Symbian, from DEC 2008 to SEP 2012. 
Update 3 November 2012 - the amount of figures is reduced - therefore there is a link to a specific 
figure. 

Figure 3 in this link.

Android, from DEC 2008 to SEP 2012. 
Update 3 November 2012 - the amount of figures is reduced - therefore there is a link to a specific 
figure. 

Figure 4 in this link.
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BlackBerry, from DEC 2008 to SEP 2012. 
Update 3 November 2012 - the amount of figures is reduced - therefore there is a link to a specific 
figure. 

Figure 5 in this link.

iOs, from DEC 2008 to SEP 2012. 
Update 3 November 2012 - the amount of figures is reduced - therefore there is a link to a specific 
figure. 

Figure 6 in this link.

As can be seen, Symbian and BlackBerry are in steep decline.

iOS and Android are going strong and Android has garnered more ground.

What new???

I am concerned about Android and iOs dominance - should there be more options.

At the moment there are three interesting options: Sailfish, OpenwebOS and TIZEN.

Naturally, from the Finnish point of view, Sailfish would be an interesting option.

The link collection contains very disturbing news for the Nokia´s case - closure of a factory and the 
huge gamble on the Windows Phone.

Samsung is going strong, and the company has gained more winnings compared to revenue.

Interestingly, Jolla might publish a new phone model before Christmas - possibly.

Interestingly, Motorola Mobility has its own problems.

At the moment, I would be interested about the following options:

* Sailfish
* traditional keyboard
* touch-based display

In the previous entry (In Finnish) I had a possibility to test briefly Samsung Galaxy Tab 2 10.1.

I was not so impressed about the touch-based display as the only option.

My analysis is, that there should be BOTH traditional keyboard AND touch-based display in the 
mobile device.

Like said before, PadFone is also an interesting solution 
http://www.asus.com/Mobile/PadFone/

18825
18826
18827
18828
18829
18830
18831
18832
18833
18834
18835
18836
18837
18838
18839
18840
18841
18842
18843
18844
18845
18846
18847
18848
18849
18850
18851
18852
18853
18854
18855
18856
18857
18858
18859
18860
18861
18862
18863
18864
18865
18866
18867
18868
18869
18870
18871
18872
18873
18874

http://www.asus.com/Mobile/PadFone/


438 / 718

At the moment, Sailfish, OpenwebOS and TIZEN are trying to escape from the bureaucracy of their
former masters.

I have endorsed open source solutions, where the leadership and ownership is based on well-funded 
non-profit foundations.

ON the other hand, world is not perfect, and sometime we are forced to use open source solutions, 
where the leader is a commercial company.

From the Finnish point of view, the manufacturing of electronics in Finland is more and more rare, 
and I do not expect Jolla to manufacture electronics in Finland.

SL 689.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

Itse olen pohtinut, että voisiko älypuhelimen liittää jonkinlaiseen telakkaan, jonka kautta 
älypuhelinta voisi käyttää kuten perinteistä pöytätietokonetta. Eli käytössä olisi perinteisempi 
näyttö, perinteisempi näppäimistö ja hiiri. Mahdollisesti älypuhelimien prosessoreissa voisi olla 
tarpeeksi tehoja tällaiseen ratkaisuun.

Kysymys: Kehittääkö joku yhtiö telakkaratkaisun, johon voisi liittää älypuhelimen 
mahdollistaen esimerkiksi ulkopuolisen näytön, näppäimistön ja hiiren käytön?

Kirjoitushetkellä englanninkielinen 62 Wikipedia-artikkeli mobiililaitteiden vertailusta listaa 
seuraavat mobiililaitteiden käyttöjärjestelmät: Android, iOs, Windows 10 Mobile, BlackBerry 10, 
Tizen, Sailfish OS. Eli merkinnässä 651 mainittu OpenwebOS ei ole tuossa vertailussa mukana.

Kysymys: Voisiko Tizen tai Sailfish OS saada enemmän markkinaosuutta lyhyellä 
ja/tai pidemmällä aikavälillä?

Toisaalta voi todeta, että Sailfish OS -käyttöjärjestelmän kehittämisessä turvaksi on kehitetty oma 
yhteisö (Sailfish Alliance). Käsittäisin niin, että yhtiönä 63 Jolla kehittää avointa 64 Sailfish OS 
-käyttöjärjestelmää, mutta heidän älypuhelimensa sisältäisivät kuitenkin suljettua tekniikkaa.

Mahdollisesti osa älypuhelimia kehittävistä yhtiöistä voi haluta vaihtoehtoja Android-
käyttöjärjestelmälle. Käsittäisin niin, että Google asettaa erilaisia (suljettuja) ehtoja Google Play 
-palvelun käytölle. Mielenkiintoisella tavalla Euroopan komission (Euroopan Unioni) 65 kilpailun 
pääosasto (Directorate-General for Competition) on avannut selvityksen (40099 Google Android) 
Google Play -palvelun vaikutuksista kilpailuun. 

Kysymys: Mitä Euroopan komissio (40099 Google Android) tulee määräämään Google
Play -palvelun käytöstä huomioiden erilaiset kilpailunrajoitukset?

Tunnetulla tavalla Googlen hallinnoima Google Play -palvelun kautta ladataan erilaisia ohjelmia. 
Oman käsityksen mukaan Google Play -palvelu voi tarkoittaa joskus maksullisuutta.

62 https://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_mobile_operating_systems  
63 https://jolla.com  
64 https://sailfishos.org  
65 http://ec.europa.eu/competition/index_en.html   → Antitrust → Cases → Search for a case
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SL 690. Käytettävistä selaimista

SL 690.1. Merkintä 652: Selainvertailu / Opera - kaatumisia / 
OSA 13

24. lokakuuta 2012 
652: Selainvertailu / Opera - kaatumisia / OSA 13

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_652

Tällä hetkellä oletusselaimena on ollut taas Opera 12.02 seuraavilla lisätiedoilla: 
* Koontikäännös 1578 
* Opera/9.80 (Windows NT 5.1; U; fi) Presto/2.10.289 Version/12.02

Viime aikoina selain on käyttänyt hyvin oudoilla tavoilla, eli se on hidastanut erilaisissa tilanteissa.

OMA arvio on, että erilaiset www-sivustot ovat nykyään niin täynnä mainoksia, jotka perustuvat 
FLASH-teknologiaan, minkä lisäksi yksittäinen sivusto voi sisältää valtaisan määrän erilaisia kuvia.

KUN uutislukijasta (RSS Bandit) valitsee useamman uutisen ladattavaksi oletusselaimeen, on 
seurauksena selaimen merkittävä hidastuminen.

Esimerkiksi viiden uutissivun lataaminen yhtä aikaa voi merkitä valtaisaa hidastumista koko 
tietokoneessa (WIN XP SP 3).

Eräällä uutissivulla Opera-selain ilmoitti, että selain lataa 137 erilaista osasta. Ja 137 x 5 on tietysti 
iso luku.

Tämän lisäksi yksittäinen uutissivusto lataa tietoja joltain kolmannelta sivustolta.

Eli tietysti tästä seuraa hyvin monimutkaisia yhdistelmiä, jos samaan aikaan laitetaan yhtä aikaa 
päälle useita FLASH-animaatioita, useamman kuvan latauksia ja useamman ulkoisen sivuston 
latausta.

Opera-selain jää prosessina pyörimään hyvin pitkiksi ajoiksi, ja mielenkiintoista on tietysti, että 
Opera-selainta käynnistättäessä tulee vastaan ilmoitus englanniksi.

Ja kuten näkyy, niin RSS Bandit on myös melkoisen iso sovellus syömään muistia.

Tähän liittyen voi ottaa käsittelyyn muutama kuva, jotka onnistuin saamaan kaiken hitauden 
keskellä.
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Ensimmäinen kuva on tosiaan Opera-selaimen pysyvyydestä prosessina, vaikka se sulkeutuessaan 
ei näennäisesti vie paljon muistia, mutta toisaalta prosessi on niin pysyvä, että se haittaa muuta 
tietokoneen toimintaa.

Toisessa kuvassa on esimerkki tilanteesta, jossa Opera-selain on sulkeutumassa.

Kolmannessa kuvassa on laitettu yhtä aikaa käynnistymään Opera-selain ja RSS Bandit -uutislukija.
Kuten näkyy, niin molemmat prosessit ottavat melkoisesti resursseja prosessin alkamisen aikana.

Eli käytännössä RSS Bandit -uutislukija lukiessaan uutisia käyttää runsaasti resursseja.

Neljännessä kuvassa on esimerkki eräästä Opera-selaimen avaamasta www-sivusta. Kuten kuvasta 
näkyy, niin erilaisia elementtejä sivulla on 134.

Lisäksi muutamalla uutissivustolla käynti lataa valtavan määrän evästeitä, ja viides kuva on tästä 
hyvä esimerkki. Kuten kuvasta näkyy, niin eri uutissivustot lykkäävät valtavan kasan erilaisia 
evästeitä selaimeen.

Kaikki edellä mainittu hidastaa uutissivuston lataamista, koska yksittäisellä uutissivustolla käynti 
laittaa selaimeen monta hommaa yhtä aikaa tehtäväksi.

Ja kuten yhdestä kuvasta näkyy, niin Opera-selain sallii oletusasetuksena 64 yhteyttä kokonaan, ja 
yksittäiselle www-sivustolle 16 yhteyttä.

Lopuksi on kuva Opera-selaimen lisäosien sallimisista. Animaatioita voi ilmeisesti olla useammalla 
tekniikalla, jolloin "Animaatiot käytösssä" ehkä sulkee myös FLASH-animaatioiden lisäksi 
muidenkin animaatiotekniikoiden animaatioita.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 6 on linkitetty erikseen 
Kuva 6 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 7 on linkitetty erikseen 
Kuva 7 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 8 on linkitetty erikseen 
Kuva 8 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 9 on linkitetty erikseen 
Kuva 9 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 10 on linkitetty erikseen 
Kuva 10 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 11 on linkitetty erikseen 
Kuva 11 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 12 on linkitetty erikseen 
Kuva 12 tässä linkissä.
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SL 690. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

Aikanaan Microsoft julkaisi ilmaiseksi Internet Explorer -selaimen. Eri vaiheiden jälkeen Internet 
Explorer -selaimeen ei enää lisätä uusia ominaisuuksia. Internet Explorer -selaimen kehittämisen 
jälkeen Microsoft aloitti Microsoft Edge -selaimen kehittämisen.

Aikanaan Internet Explorer oli selvä 66 markkinajohtaja. Erilaisten vaiheiden jälkeen Googlen 
kehittämä Google Chrome -selain on noussut selväksi markkinajohtajaksi – tilastot (StatCounter) on
tarkistettuna kirjoitushetkellä. Kirjoitushetkellä Google Chrome -selaimen markkinaosuus oli 
56,31%.

Vastaavasti voi todeta, että myös Mozilla Firefox -selaimen suosio (StatCounter) on laskenut eri 
vaiheissa. Kirjoitushetkellä Firefox-selaimen markkinaosuus oli 5,66%. Yhdessä vaiheessa Mozilla 
Firefox -selaimen markkinaosuus oli yli 28%.

Käsittääkseni Firefox-selaimen oletushakukoneena on monessa yhteydessä Google. Toisaalta 
Firefox-selaimen oletushakukone vaihtelee joissain yhteyksissä, mutta tähän kohtaan en tehnyt 
tarkempaa selvitystä. Käsittääkseni sopimus oletushakukoneesta koskee myös raha-asioita.

Kysymys: Mikä tulee olemaan Firefox-selaimen tulevaisuus laskeneen 
markkinaosuuden vuoksi?
Kysymys: Miten Firefox-selaimen oletuksena olevat hakukoneet vaikuttavat raha-
asioihin?

On mahdollista, että Firefox-selaimen markkinaosuus laskee edelleenkin, jolloin rahalahjoitukset 
selaimen kehittämiseen vähenevät vastaavasti koko ajan. Toisaalta Opera-selaimella on ollut koko 
ajan pieni markkinaosuus, mutta selaimena Operan kehitystä ei ole lopetettu. Myös Opera-
selaimessa oletushakukoneena on kirjoitushetkellä Google.

Kysymys: Voiko jonkun nykyisen selaimen kehittäminen loppua perustuen hyvin 
vähäiseen markkinaosuuteen?

66 http://gs.statcounter.com  , esimerkiksi tältä sivustolta voi hakea tietoa erilaisten selaimien suosiosta
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SL 691. Oletuksena eri toimintojen vähäisyys

SL 691.1. Merkintä 653: Selainvertailu / Comodo Dragon - 
kaatuu / OSA 14

24. lokakuuta 2012 
653: Selainvertailu / Comodo Dragon - kaatumisia / OSA 14

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_653

Kokeilin laittaa Comodo Dragon -selaimen lukemaan samoja uutisia kuin Opera-selain.

Myös Comodo Dragon -selain ei kestänyt valtavaa painetta käsitellä yhtä aikaa monia FLASH-
animaatioita ja valtavaa kasaa kuvia.

Tähän liittyen on pari kuvaa.

Kuten näkyy, niin selaimeen yritetään ajaa joku laajennus, jota Comodo Dragon -selain ei edes 
tunnista.

Comodo Dragon -selaimen asetuksista on muutama kuva.

Otin ennakointiominaisuuden pois käytöstä, koska oletan sen aloittavan useita latauksia yhtä aikaa, 
jos se ennakoi yksittäisen sivuston mahdollistamia sivustolatauksia taustaprosesseina.

Toisaalta Comodo Dragon -selain sallii estettävän enemmän kuin Opera-selain.

Esimerkiksi JavaScript voi olla hyvä asettaa pois.

Toisaalta kuvien lataamisen esto voi nopeuttaa paljonkin erilaisten sivustojen lataamista.

Lisäksi KAIKKIEN laajennusten käytön esto voi osaltaan nopeuttaa sivustojen lataamista.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 1 on linkitetty erikseen 
Kuva 1 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 2 on linkitetty erikseen 
Kuva 2 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 3 on linkitetty erikseen 
Kuva 3 tässä linkissä.

Päivitys 3.11.2012 - kuva 4 on linkitetty erikseen 
Kuva 4 tässä linkissä.
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Päivitys 3.11.2012 - kuva on 5 linkitetty erikseen 
Kuva 5 tässä linkissä.

SL 691.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

Edellisessä merkinnässä pohdin ladattavien osien lataamista. Esimerkiksi voi mainita kuvat, 
evästeet, JavaScriptin ja Flash-animaatiot, joiden määrä ja laatu vaikuttaa jonkin sivuston 
lataamista. Jos erilaisia osia on satoja, niin selaimella on täysi työ ladata kaikki osat asiallisesti.

Tämän ongelman vuoksi olen määritellyt oletusselaimeksi Comodo Dragon -selaimen, jossa on 
estetty kaikki mahdollinen, eli esimerkiksi kuvat, evästeet, JavaScriptin ja Flash-animaatiot. Tällöin
sivustojen lataaminen on paljon nopeampaa, koska selain esittää suureksi osaksi vain tekstiä. Tämän
jälkeen on tietysti mahdollista käyttää muita (esimerkiksi Mozilla Firefox, Google Chrome, Opera) 
selaimia, jotka lataavat sivut huomioiden esimerkiksi kuvat, evästeet, JavaScript ja Flash-
animaatiot.

Väittämä: On mahdollista käyttää selainta mahdollisimman vähäisillä asetuksilla ja 
estämällä joitain toimintoja (vrt. kuvat, evästeet, JavaScript ja Flash-animaatiot).

Toisaalta on tullut vastaan sivustoja, jotka vaativat ehdottomasti esimerkiksi JavaScriptin ja/tai 
evästeiden käyttöä. Suuri osa sivuista kuitenkin toimii ilman JavaScriptia ja/tai evästeitä. Toisaalta 
voi pohtia uudestaan Adobe Flash -tekniikan tulevaisuutta. Mahdollisesti Adobe Flash voidaan 
korvata HTML 5 -suosituksien mukaisilla tekniikoilla. Kirjoitushetkellä en tiedä/selvittänyt HTML 
5 -suosituksien toimivuutta erilaisten videostandardien suhteen.

Kysymys: Mitkä tekniset ratkaisut voivat korvata Adobe Flash -tekniikan pidemmällä 
aikavälillä?
Kysymys: Voivatko avoimet ratkaisut voivat korvata Adobe Flash -tekniikan 
pidemmällä aikavälillä?

Kirjoitushetkellä on selvää, että Chrome on johtavassa asemassa selainten markkinoilla.

Kysymys: Millaisia standardeja voidaan pakottaa Chrome-selaimen markkinaosuuden
perusteella?
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SL 692. Mahdollisimman vähäiset ominaisuudet

SL 692.1. Merkintä 654: Selainvertailu / Uutislukija / OSA 15

24. lokakuuta 2012 
654: Selainvertailu / Uutislukija / OSA 15

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_654

Jotain on päätettävä tehtäväksi, koska erilaiset uutissivustot aiheuttavat suuria ongelmia eri 
suunnassa.

Päädyin seuraavaan ratkaisuun:

* Comodo Dragon oletusselaimeksi
* Comodo Dragon -asetukset estämään kuvien käyttö
* Comodo Dragon -asetukset estämään animaatioiden käyttö
* Comodo Dragon -asetukset estämään kaikki muut lisäosat
* Opera muun käytön selaimeksi.

Tietysti edellä oleva aiheuttaa lisätyötä, jos oletusselaimen on toinen selain ja muun käytön 
selaimen on toinen selain.

Tosiasia kuitenkin on, että uutissivustojen valtavien latausmäärien esto on hyvä tehdä kunnolla.

Toisaalta toissijainen selain voi sallia erilaisia JavaScript-asetuksia ja erilaisia asetuksia sallimaan 
evästeiden käyttö.

Eli esimerkiksi oman pankin verkkopalvelut vaativat evästeiden käyttöä, jolloin toissijainen selain 
voi hoitaa evästeet yms. huolellisemmin.

PÄÄTÖS: kokeillaan Comodo Dragon -selainta ilman mitään lisäasetuksia uutisten lukuun.

SL 692.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

Edellisen merkinnän (653) uudelleenarvioinnissa esitin Comodo Dragon -selaimen käyttöä hyvin 
vähäisillä asetuksilla, joilla estetään erilaisten osien lataaminen www-sivuilta (kuten kuvat, 
evästeet, JavaScript ja Flash-animaatiot).

Tässä kohdassa ei ole uutta. Kerraten voi todeta, että selaimia voi käyttää hyvin ilman erilaisten 
osien lataamista (kuten kuvat, evästeet, JavaScript ja Flash-animaatiot).
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SL 693. Vanhojen tietojärjestelmien hallittu alasajo ja 
vain tarpeelliset uudet tietojärjestelmät!

SL 693.1. Merkintä 655: Sähköistä nissutusta / Sähköinen 
äänestys

25. lokakuuta 2012 
655: Sähköistä nissutusta / Sähköinen äänestys

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_655

Mistä alkaisi taas purkamaan oheista linkkikokoelmaa?

Ensimmäisenä huolestuttavana uutisena on Suomen kunnallisvaalien aikana käytettävän 
järjestelmän havaittu vika.

Eli ilmeisesti vaalijärjestelmä ja Internet Explorer ovat hankala yhdistelmä.

Mielenkiintoista on, että joidenkin tahojen tavoitteena olisi sähköistää varsinaisen äänestyspäivän 
äänestyspaikkoja.

Noin käytännön tasolla voi todeta, että Jalasjärvellä oli tasan yksi ennakkoäänestyspaikka, ja 
varmaankin sen käytännön toiminta oli monelle henkilölle kohtuullisen kova ponnistus.

Noin oletusarvoisesti en ole innostunut laajasta tietoteknisestä järjestelmästä, jonka pitää toimia 
virheettömästi yksi päivä.

Tietysti ennakkoäänestyksen järjestelmä on sellainen, että sitä käytetään useampi päivä yhteen 
menoon.

Mutta satojen äänestyspaikkojen sähköistäminen varsinaiseksi vaalipäiväksi tarkoittaa järkyttävän 
suurta riskiä, koska tällöin järjestelmän pitäisi laajentua monikymmenkertaiseksi yhden päivän 
ajaksi - verrattuna siis ennakkoäänestykseen.

Jep-jep-jee.

Loput linkkikokoelmasta kertoo tietoteknisessä maailmassa käytävästä väännöstä avoimien ja 
suljettujen järjestelmien välillä.

Vääntö avoimien ja suljettujen järjestelmien välillä tapahtuu yhtä aikaa niin monessa paikassa, että 
erilaisten tietotekniikan kommentoijien tehtävä ei ole helppo.

19172

19173

19174

19175

19176

19177

19178
19179
19180
19181
19182
19183
19184
19185
19186
19187
19188
19189
19190
19191
19192
19193
19194
19195
19196
19197
19198
19199
19200
19201
19202
19203
19204
19205
19206
19207
19208
19209
19210
19211
19212
19213
19214
19215
19216

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_655


446 / 718

Kuten linkkikokoelmasta näkyy, niin jotkut ns. poliitikoistakin alkavat ymmärtää jotain väännöstä 
avoimien ja suljettujen järjestelmien välillä.

Mielenkiintoinen on ajatus valtion omasta tietotekniikkayhtiöstä ja Tectia-nimenvaihdos.

Vanhat parrat muistelivat, että valtiolla oli aikanaan oma tietokonekeskus, joten tässä palattaisiin 
osittain johonkin vanhaan ajatukseen.

Tectia muuttuu takaisin SSH:ksi - mielenkiintoista tuokin.

Yhteistä on erilaisten haavoittuvuuksien määrä (CERT-FI), mikä painostaa sekä avoimia että 
suljettuja järjestelmiä.

Lopputulos on, että tietotekniikan ja perustoiminnan (liiketoiminnan) edustajilla suuria vaikeuksia 
ymmärtää toisiaan. Lisäksi kaikkia tietotekniikan hankkeita voi pitää useita uhkia sisältävänä 
hankkeena - jopa ongelmallisina.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

ONKO tässä mitään uutta?

1. Sähköisen äänestyksen nissutus pitäisi lopettaa - ei mitään uutta tässä.

2. Avoin ja suljettu malli kilpailevat koko ajan jatkuvasti - ei mitään uutta tässä.

ONGELMA taitaa olla, että tietoteknisiä järjestelmiä on niin monessa kerroksessa, että niiden 
ajaminen yhteen on liian kova ponnistus monessa tapauksessa. Tällöin parempi tulos voi olla vain 
tarvittavien osien ajaminen tietotekniikan avulla.

UUTTA! - 1. tarvitsisimme koko yhteiskunnan tasolla järjestelmälliset talkoot, jossa turhaa 
tietotekniikkaa revittäisiin matalaksi.

UUTTA! - 2. tarvitsisimme järjestelmälliset talkoot, jossa jäljelle jäävä tietotekniikka ajettaisiin 
turvalliseksi.

Vähänkin vanhemmassa yhteisössä on tietotekniikkaa niin monelta vuosikymmeneltä, että 
kokonaisuuden hallinta on vaikeaa.

Tarvitsemme vähemmän uuden tietotekniikan hankkeita ja enemmän nykyisen tietotekniikan 
järkeistämistä.

Tällöin esimerkiksi (täysin) sähköinen äänestys on aivan selvästi hanke, joka voi aivan hyvin 
odottaa useamman vuoden.

SL 693.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

Eri yhteyksissä olen esittänyt seuraavia kuvia (0, 1, 2, 1-2, 3) erilaisten tietojärjestelmien yhteen 
liittämiselle.
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1-2

3

Ensimmäisessä kuvassa (vaihtoehto 0) erilaiset tietojärjestelmät voivat olla erillään toisistaan. 
Monesti tällainen tilanne syntyy jonkin yhteisön hankkiessa tietojärjestelmiä yhteisön osiin. 
Loppujen lopuksi järjestelmiä voi olla useampikin. Ongelmaksi voi tulla tietojen siirto järjestelmien
siirtämisestä toiseen, jolloin mahdollisesti on käsin tehtävää datan siirtämistä siirtoa järjestelmästä 
toiseen.

Toisessa kuvassa (vaihtoehto 1) kaikki tietojärjestelmät ovat yhteyksissä toisiinsa. Eri vaiheiden 
jälkeen voidaan erilaisia järjestelmiä liittää toisiinsa, mutta loppujen lopuksi järjestelmien väliset 
monimutkaiset liitokset aiheuttavat ongelmia. Käytännössä yksi muutos jossain osajärjestelmässä 
aiheuttaa heti muutoksia kaikkiin muihin järjestelmiin.

Kolmannessa kuvassa (vaihtoehto 2) on seuraava ääripää, jolloin erilaisten järjestelmien keskellä on
yksi keskusjärjestelmä, joka hoitaa yhteydet muiden järjestelmien välillä. Ongelma tässä 
vaihtoehdossa on keskusjärjestelmän vikaantuminen, joka heijastuu välittömästi kaikkiin muihin 
järjestelmiin.
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Neljännessä kuvassa (vaihtoehto 1-2) todetaan vaihtoehto, jossa on voi olla kaksi keskitettyä 
järjestelmää (J1 ↔ J2), jotka ovat yhteydessä toisiinsa. Tässäkin vaihtoehdossa on tietysti omat 
ongelmansa.

Viidennessä kuvassa (vaihtoehto 3) on kuvattu hierarkiaa eri järjestelmien välillä, jolloin voi olla 
muutama osakeskus, jotka ovat yhteydessä muutamaan alajärjestelmään. Tällöin yhden 
keskusjärjestelmän ongelmat eivät heijastu heti kaikkiin muihin alajärjestelmiin.

Eri yhteyksissä olen todennut, että erittäin suuri koko yhteisön kattava tietojärjestelmä voi olla 
vaikea toteuttaa käytännössä. Esimerkiksi jollain isolla yhtiöllä voi useampi tehdasyksikkö, jolloin 
yhden ison järjestelmän pitäisi hallita taipua useamman tehdasyksikön tarpeisiin. Yksi hyvä 
esimerkki isosta keskitetystä järjestelmästä on tietysti toiminnanohjausjärjestelmä.

Itse olen päätynyt kannattamaan hierarkkista rakennetta isojen yhtiön järjestelmille. Esimerkkinä 
voisi olla jokaiseen tehdasyksikköön erikseen sovitettu pienehkö toiminnanohjausjärjestelmä, 
jolloin tehdasyksikön omat järjestelmät voidaan liittää tehdaskohtaiseen 
toiminnanohjausjärjestelmään. Oman arvion mukaan erilaisissa tehtaissa on omia järjestelmiä, 
joiden yhteistoiminta toiminnanohjausjärjestelmien kanssa vaatii oman työnsä. Hierarkkisella 
rakenteella on mahdollista sovittaa eri järjestelmiä yhteen. Lisäksi hierarkkisella rakenteella on 
mahdollista hävittää joku osajärjestelmä pois järjestelmien joukosta ja korvata hävitetty järjestelmä 
uudella järjestelmällä.

Merkinnässä 655 ehdotan turhan tietotekniikan hävittämisen talkoita. Toisaalta en kiellä jäljelle 
jääneiden järjestelmien kehittämistä turvallisemmaksi.

Tästä pääsee takaisin sähköisen äänestyksen järjestelmiin. Käytännössä sähköisen äänestyksen 
järjestelmä on keskitetty järjestelmä, joka kohtaa keskitetyn järjestelmän ongelmat. JOS sähköisen 
äänestyksen järjestelmä olisi käytössä, niin ihmisluonteen mukaisesti moni henkilö äänestäisi vasta 
viimeisinä päivinä. Tällöin miljoonat äänestykset tarkoittaisivat laajaa kuormitusta keskitetylle 
järjestelmälle, jolloin oikeana mahdollisuutena on keskitetyn sähköisen äänestyksen järjestelmän 
kaatuminen.

Väittämä: Sähköisen äänestyksen keskitetyn järjestelmän pitäisi kestää viimeisinä 
päivinä miljoonien äänestystapahtumien datan siirrot.

Väittämä: Kaikki keskitetyt järjestelmät kohtaavat aina välillä ongelmia.
Väittämä: Järjestelmien hierarkian avulla voidaan keventää keskitetyn järjestelmän 
kuormitusta.
Väittämä: Järjestelmien hierarkian avulla on helpompi poistaa käytöstä vanhoja 
järjestelmiä.

Itse olen eri vaiheiden jälkeen kannattanut järjestelmien hierarkiaa eri osien suhteina. Pienempää 
järjestelmää (hierarkisesti) on helpompi ylläpitää ja poistaa käytöstä ilman kokonaisjärjestelmän 
uudistuksia.
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SL 694. Myöhemmin kehitetty suomalainen 
tosiasioiden tarkastuspalvelu

SL 694.1. Merkintä 656: Vastakohdat & Ristiriidat / mm. Ron 
Paul / XXXI

27. lokakuuta 2012 
656: Vastakohdat & Ristiriidat / mm. Ron Paul / XXXI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_656

Ron Paul -seuranta on ollut hiljaisempaa Ron Paulin lopetettua täysipäiväisen kampanjan.

Hän ei ole kuitenkaan lopettanut päivän politiikan arviointia ja erilaisia haastatteluita.

Itse olen seurannut Ron Paul -ilmiötä erityisesti ulkopolitiikan osalta. Lisäksi on tietysti ollut 
jonkinlaista erilaisten maiden tilanteiden seurantaa.

Nyt on tietysti hehkutettu useammalla sivustolla Obaman ja Romneyn vaaliväittelyitä.

Tosiasioiden tarkastuspalvelut (FactChecker, FactCheck ja PolitiFact) ovat käyneet kuumina eri 
väittelyiden jälkeen.

Toisaalta on Wikipedia-artikkeli, jossa osoitetaan Ron Paulin kannattavan erilaisia toimintalinjoja, 
vrt. Obama ja Romney.

Lyhyesti voi sanoa, että puolitotuudet ja jopa täysin väärät väittämät ovat edelleen heidän 
(Yhdysvallat) vaalikampanjoiden pysyvä osa.

Kun tiedotusvälineiden rappio on edennyt tarpeeksi pitkälle, niin edes toimittajat eivät jaksa pysyä 
tosiasioiden perässä.

IRAN-seurantaan ei ehkä paljon uutta: pakotteita vaaditaan lisää ja pelotellaan heidän (IRAN) 
aloittamalla ydinaseohjelmalla.

Sitten on muutamasta muusta ongelmapesästä uutinen: Mali, Burma ja Afrikan sarvi.

Miten pitäisi suhtautua Malin tilanteeseen - armeija apuun vai ei?

Burmassa on väkivaltaisuuksia Rohingya-nimistä vähemmistöä kohtaan.

Afrikan sarven ongelmia ratkaistaan mm. käyttämällä erilaisia lentolaitteita (Drones).
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Toisaalta on mielenkiintoinen linkki, jossa pohditaan Kanadan hyvinvointia muullakin mittarilla 
kuin bruttokansantuote (GDP, BKT).

Lopuksi on linkkiä yhteen dokumenttiin, joka esitettiin myös Suomessa (SPLIT - A Divided 
America).

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

No-joo - mitä uutta tässä kohtaa voisi sanoa?

Olen jo moneen kertaan aikaisemmin todennut, että tosiasiallisesti demokraattien (Yhdysvallat) ja 
republikaanien (Yhdysvallat) toimintalinjoilla ei aina ole suurta eroa.

Monesti on kyse lähinnä aste-eroista - esim. IRANin suhteen kyse on vain pakotteiden uusista 
laajennuksista.

Toisaalta mainittu dokumentti (SPLIT) osoittaa, että kielenkäyttö ja väärän tiedon levittäminen on 
jo niin syvällä, että tosiasiallisesti demokraattien (Yhdysvallat) ja republikaanien (Yhdysvallat) 
toimintalinjojen eroja ja yhtäläisyyksiä ei enää katsota miltään asiapohjalta.

Sen verran muistan Puolueen vaalikoulutuksesta, että kielteinen kampanjointi ei pure Suomessa, 
vaikka joissain toisissa maissa kielteinen kampanjointi sopii aivan hyvin ja sillä saadaan hyviä 
tuloksia.

Toisekseen jonkun julkipoliitikon väärän väittämän lausunnot joutuvat Suomessa melko tarkkaan 
erilaisten arvioiden kohteeksi.

Esimerkiksi tasavallan presidentti (tilanne 27.10.2012) Sauli Niinistön lausuntoja vasten on 
hetimmiten kerätty erilaisten sidosryhmien lausuntoja, ja sillä on saatu täytettyä muutamana päivänä
tiedotusvälineiden asialistaa.

Tosiasioiden tarkastuspalvelu??

Olisiko Suomessa tilaa tosiasioiden tarkastuspalvelulle (vrt. FactChecker, FactCheck ja PolitiFact)?

Toisaalta on toisenlainen tosiasioiden esittelytapa - eli ProCon (www.ProCon.org).

Ongelma on tietysti, että miten ProCon-tyyppisen palvelun rakentaisi Suomeen - kuka siitä ottaisi 
vastuun?

Hmmmm ......... ProCon-sivuston perkaamista.

Jep - taustalla on voittoa tuottamaton säätiö, kuten saattoi helposti olettaa............

Suomen väestöpohjasta (n. 5 M) ei välttämättä saada kerättyä vastaavalla säätiölle tarpeeksi rahaa 
verrattuna laajemman väestöpohjan maahan (Yhdysvallat, n. 314 M).

Eli jäämme tässä kohtaa ainakin joksikin aikaa suomalaisten tiedotusvälineiden armoille.
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Pohdittavaksi kaikille - tarvitsisimmeko Suomeen voittoa tuottamattoman kaikkia tiedotusvälineitä 
palvelevan säätiön?

SL 694.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

Myöhemmistä ajoista tiedämme Suomeen kehitetyn 67 FaktaBaari-palvelun. Muraja (2017) kuvaa 
FaktaBaari-palvelun vaiheita ja tässä palvelussa julkaistuja tosiasioiden tarkastuksia (faktat).

Lyhyesti todeten myös Suomessa on levitetty vääriä väittämiä, joiden oikaiseminen on tietysti kova 
tehtävä. Mahdollisesti tosiasioiden tarkastusta opetetaan jatkossa erilaisille sidosryhmille kuten 
tiedotusoppia opiskeleville opiskelijoille. 

FaktaBaari-palvelun menestystä on tietysti seurattava pidemmällä aikavälillä. Miten suomalainen 
tosiasioiden tarkastus toimintamallina leviää erilaisten sidosryhmien keskuuteen? Lisäksi 
FaktaBaari-palvelun järkevä rahoittaminen on oman selvityksensä arvoinen asia.

Kysymys: Miten rahoitetaan suomalainen tosiasioiden tarkistus (vrt. FaktaBaari)?
Kysymys: Miten erilaiset sidosryhmät ottavat tosiasioiden tarkastuspalvelujen 
lausunnot osaksi omaa toimintaa?

Tästä pääsee takaisin yhdysvaltalaiseen vaalikampanjointiin, jossa loka lentää koko ajan. 
Muistelisin yhdestä videosta, että aina kampanjan alussa halutaan järjestää oma kampanjointi ilman 
kielteistä kampanjointia. Kaikesta huolimatta kampanjan edetessä kielteisestä kampanjoinnista tulee
osa vaalikampanjaa. Tämän lisäksi erilaiset väärät väittämät leviävät nopeasti eri suuntiin.

Väittämä: Suomessa kielteinen kampanjointi ei oikein tahdo toimia.
Väittämä: Kaikesta huolimatta myös Suomessa on mahdollista levittää vääriä 
väittämiä.
Väittämä: Myös Suomeen tarvitaan tehokkaita tosiasioiden tarkastuspalveluita.
Väittämä: Myös Suomessa pitää ratkaista tosiasioiden tarkastuspalveluiden kestävä 
rahoitus.

Yksi huomio on eri viestintäihmisille järjestetty peruskoulutus, jolloin voidaan viestintäihmisten 
peruskoulutuksessa tehdä tutuksi erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut.

67 https://faktabaari.fi  , FaktaBaari
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SL 695. Kertausta turhien toimintojen estämisestä

SL 695.1. Merkintä 657: LIIKAA kuvia / Kuvien linkitys erikseen

3. marraskuuta 2012 
657: LIIKAA kuvia / Kuvien linkitys erikseen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_657

Selainvertailu on edistynyt omalla tahdillaan, ja olen laittanut runsaasti kuvia www-sivuille 
erilaisista selaimista.

Nyt ongelmaksi on tullut, että erilaisia kuvia on liikaa eri suunnissa, ja esimerkiksi arkistosivujen 11
ja 12 latautuminen alkaa olla liian hidasta kuvien määrän vuoksi.

PÄÄTÖS: kuvien määrää arkistosivuilla 10, 11 ja 12 pitää rajoittaa merkittävästi.

Linkit sivuihin, joissa kuvat on nyt linkitetty erikseen.

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_11.html

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Sivustojen lataamisen kesto on jatkuvasti kasvava ongelma.

Joillain sivulla Opera ilmoittaa elementtien määräksi yli 100.

Eli useammassa välilehdessä oleva lataus hidastaa selainta järkyttävästi.

Jos laittaa samaan aikaan eri uutislähteistä esim. 5 sivua lataantumaan, niin erilaisten ladattavien 
elementtien määrä voi nousta lähelle tuhatta.

Hommaa monimutkaistaa elementtien laadun vaihtelu: FLASH, JavaScript ja kuvat yhtä aikaa 
aiheuttavat selaimeen niin monia yhtäaikaisia säikeitä, että selain voi pahimmassa tapauksessa 
jumittua prosessina kokonaan.
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SL 695.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

Tästä aiheesta oli laajasti asiaa luvussa 691.

Kerraten voi todeta, että on mahdollista muuttaa selaimien asetuksia, jolloin asetuksilla voidaan 
estää esimerkiksi kuvien, evästeiden, JavaScriptin ja Flash-animaatioiden käyttö.

Väittämä: On mahdollista käyttää selainohjelmaa estämällä erilaisia toimintoja – 
esimerkiksi kuvien, evästeiden, JavaScriptin ja Flash-animaatioiden käytön esto.
Väittämä: Monet meistä eivät tiedä tarpeeksi kuvien, evästeiden, JavaScriptin ja 
Flash-animaatioiden käytöstä tai rajoituksista eri selaimissa (www-sivut).
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SL 696. Näkyvästä ja näkymättömästä

SL 696.1. Merkintä 658: Raskasta rationalisointia rajoittuneilla 
rajoilla

3. marraskuuta 2012 
658: Raskasta rationalisointia rajoittuneilla rajoilla

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_658

Jäämme odottamaan seuraavaa kohua, jonka voi aiheuttaa jonkun toisen puolueen nuorisojärjestön 
edustaja.

Poliittiset nuorisojärjestöt ovat mielenkiintoinen ilmiö.

Monesti poliittisten nuorisojärjestöjen suunnasta tulee hyvin kovia lausuntoja.

Eli lyhyesti voi sanoa, että poliittisten nuorisojärjestöjen hyvin kovia lausuntoja kannattaa pitää 
yksittäisen poliittisen puolueen ideologian puhtaana äärimuotona.

Ohessa on linkkiä Kokoomuksen nuorisojärjestön edustajan (Saul Schubak) kovaan lausuntoon.

Hoh-hoijaa----------hoijakkaa!!!!!!

Tämä menee taas toistoksi.

Näillä päiväkirjasivuilla on miljoonaan kertaan väännetty samaa asiaa ......

1) Ihmiset EIVÄT ole koneita, ja konemaiset mallit kaatuvat aina väärään ihmiskäsitykseen.

2) Jokaisen puolueen aate perustuu konemaisiin malleihin, jolloin yhteiskunta ikään kuin 
täydellistyisi noudattamalla tiettyjä konemaisia ratkaisumalleja.

ONGELMA on, että maailma on liian monimutkainen paikka konemaisiin malleihin.

Yhteiskunnan luonnonlait eivät ole vieläkään löytyneet, jolloin mikään poliittinen puolue ei voi 
väittää hallitsevansa kaikki yhteiskunnan luonnonlait.

TIETYSTI on niin, että poliittisissa nuorisojärjestöissä on halua nähdä maailma paikkana, jonka 
ongelmat juuri heidän laatimat yhteiskunnan luonnonlait ratkaisisivat lopullisesti ja perusteellisesti.
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ELI tietysti olisi niin, että tietyllä tavalla historia loppuisi yhteiskunnan luonnonlakien soveltamisen
jälkeen, jolloin yhteiskunta toimisi luonnonlakien mukaisesti tasaisesti hyrräävänä koneena, joka 
takaa täydelliset hyvinvointipalvelut kaikille tasapuolisesti.

Tällöin riittäisi yhteiskunnan koneen rasvaaminen ja uudet sukupolvet siirtyisivät hyvin rasvatun 
yhteiskunnan koneeseen ilman mitään ongelmia.

Aikaisemmassa päiväkirjamerkinnässä olen kirjoittanut Yhteiskunta-insinööreistä.

VALITETTAVASTI kuvitellut yhteiskunnan luonnonlait eivät toimi koskaan täydellisesti.

Noin esimerkin vuoksi voisi puhua kaupungistumisesta ilmiönä.

Suomessa suuri osa kansasta asuu erilaisissa taajamissa, ja näin maallakin (Etelä-Pohjanmaa) voi 
viettää kaiken aikansa taajaman palveluiden ääressä.

JOS ajattelee kaupungistumista myönteisenä ilmiönä, niin väestön siirtyminen erilaisiin taajamiin 
on kehitystä, jota ei pidä missään määrin rajoittaa.

TOSIASIASSA erilaiset kaupunkitaajamat kärsivät irrationaalisista tekijöistä, jotka liittyvät 
kaupungistumisen erilaisiin sivuvaikutuksiin.

NOIN näennäisen rationaalisesti ajattelisi, että ihmisten läheisyys kaupunkitaajamissa 
mahdollistaisi uutta sosiaalista toimintaa laajoissa määrin, koska etäisyydet ja palvelut ovat kaikki 
hyvin pieniä esteitä.

ITSE olen tullut siihen tulokseen, että jotkut henkilöt kestävät kaupungistumista paremmin, ja he 
muodostavat nopeasti uusia erilaisia sosiaalisia verkostoja kaupungeissakin.

Sitten on kuitenkin kaupungistumisen toinen puoli, eli ihmisten jakaantuminen kymmeniin erilaisiin
ryhmiin, jotka ovat hyvinkin vieraantuneita toisistaan.

ELI eri puolilla kaupunkeja eletään erilaisissa todellisuuksista, joilla on joskus hyvinkin vähän 
tekemistä toistensa kanssa.

Suomessa ei ole varsinaisia slummialueita - ainakaan laajoissa määrin.

Ja tietysti on toinen puoli maalla asumisesta, jolloin joku henkilö voi kokea pienen kunnan 
verkostot ahdistavaksi kolhoosiksi. Kaikki tuntevat toisensa liian hyvin, jolloin ei koe mitään oikeaa
yksityisyyttä missään määrin.

Ohessa on linkkiä muutamaan muuhunkin irrationaaliseen ilmiöön, joissa voi todella vakavasti 
todeta ihmisten käyttäytyvän kummallisilla tavoilla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NIIIIIIIIIIIIINNNNNNNNNNNN - mitä uutta????????
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Kun kerran ihmisten irrationaalisuus on todistettu tosiasia, niin poliittisessa päätöksenteossa 
kannattaisi laajemminkin tutkia erilaisia irrationaalisia tekijöitä hyvissä ajoin ennen päätöksentekoa.

JOS / KUN jossain poliittisessa hankkeessa oletetaan ihmisten käyttäytyvän tietyillä tavoin, niin 
tosiasiassa pitää pohtia ihmisten käyttäytyvän juuri päinvastoin ja täysin yllättävillä tavoilla ilman 
mitään rationaalisuuden häivää.

Valitettavasti erilaiset katsaukset irrationaalisuuksiin liittyen ovat hyvin harvinaisia, jolloin jonkin 
poliittisen hankkeen irrationaalisia sivu-, oheis-, ulko- ja jälkivaikutuksia siivotaan useassa eri 
vaiheessa.

ELI esimerkiksi jonkin julkisen toiminnon yksityistämisen tai kaupallisen toiminnan 
kansallistamisessa tulee niin paljon erilaisia vaikutussuhteita, että ne eivät ole täysin hallittavia 
ilmiöitä.

Tarvitsisimme laajahkon tutkimus- tai selvitystyön erilaisista irrationaalisuuksista, joita voisi sitten 
järjestelmällisesti soveltaa erilaisissa poliittisissa hankkeissa.

SL 696.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

Ihminen ei ole kone!

Oman havainnon mukaan erilaiset poliittiset aatteet edustavat aina jonkinlaista yksinkertaistusta 
ihmisten (onko ihminen kone?) toiminnasta. Tosiasiassa ihminen on palautumaton systeemi, joka ei 
koskaan palaa alkutilaansa.

10%

90%

NÄKYVÄ

NÄKYMÄTÖN

Lisäksi täytyy todeta, että ihmisen toiminnassa on paljon näkymättömiä kohtia, jolloin näkyvän 
toiminnan oikea ymmärrys menee monesti täysin väärin.

Väittämä: Ihmisten toiminnan näkymättömät osat on vaikea havaita.
Väittämä: Monet toimenpiteet kohtaavat ongelmia näkymättömien tekijöiden vuoksi.
Väittämä: Erilaiset mallit voivat perustua konemaisiin ihmiskäsityksiin.
Väittämä: Erilaisia asioita voidaan rationalisoida erilaisilla tavoilla, mutta monesti 
rationalisoinnit menevät täysin väärin.
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SL 697. Kärsivällisyydestä ja monessa paikassa 
toimivista ratkaisuista

SL 697.1. Merkintä 659: Monthly Statistics / Mobile & Desktop

3 November 2012 
659: Monthly Statistics / Mobile & Desktop

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_659

Mobile vs. Desktop - Worldwide - From July 2008 to October 2012 
http://gs.statcounter.com/#mobile_vs_desktop-ww-monthly-200807-201210

JPG figure in this link.

AS can be seen, the mobile computing has increased once again.

(Desktop) Operating Systems Share - Worldwide - From July 2008 to October 2012 
http://gs.statcounter.com/#os-ww-monthly-200807-201210

JPG figure in this link.

Windows Vista is declining, Windows 7 is rising, Windows XP still having a large market share.

It seems, that Windows 8 has not gained enough market share to differentiated from "Other" 
Operating Systems.

Mobile Operating Systems Share - Worldwide - From July 2008 to October 2012 
http://gs.statcounter.com/#mobile_os-ww-monthly-200807-201210

JPG figure in this link.

HIGHLIGHTS: 
* Symbian. == >tässä on linkitettynä kuvia
* iOS. 
* Android. 
* Series 40. 
* Blackberry.

COMBINED: Symbian, iOS, Android, Series 40, Blackberry: JPG figure.
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BlackBerry is declining all the time - What to do???

Inrestingly NOKIA is working on three operating systems: Series 40, Symbian and Windows 
Phone.

It can be said, that Mobile Operating System area is very crowded at the moment, and there are new
proposed Mobile Operating Systems.

Naturally I have been interested about JOLLA, since there are rumours, speculations and some hard
facts of the first real JOLLA devices - the operating system is at the moment called SailFish.

Something new to be said??

PATIENCE - this seems to be the missing feature in the OS area.

There has to be some patience when waiting the first JOLLA device.

SL 697.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

En sittemmin jaksanut kirjoittaa kahden seuranta-aiheen (PC → Mobile; Mobile → PC) merkintöjä 
englanniksi.

Eri yhteyksissä olen todennut, että kannattaa yrittää käyttää mahdollisimman monessa 
käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia. Emme tiedä käyttöjärjestelmien markkinaosuuksia 
vuosikymmeniä eteenpäin, joten mahdollisuuksien mukaan ei kannata sitoa itseään vain yhdessä 
käyttöjärjestelmässä toimivaan ohjelmaan.

Väittämä: Käytä mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia!
Väittämä: Emme tiedä etukäteen erilaisten käyttöjärjestelmien markkinaosuuksia 
esimerkiksi seuraavan 20-30 vuoden aikana.

Toisaalta erityisesti mobiililaitteiden käyttöjärjestelmien markkinaosuudet ovat heilahdelleet 
vuosien mittaan hyvinkin rajusti. Entinen markkinajohtaja voikin luopua kokonaan puhelinlaitteiden
valmistamisesta. Vastaavalla tämän päivän markkinajohtajan pysyminen markkinajohtajana 
nähdään lyhyemmällä ja pidemmällä aikavälillä.

Väittämä: Mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivat ohjelmat kestävät 
käyttöjärjestelmien markkinaosuuksien heilahtelut!

Tämän jälkeen voi tietysti todeta, että ohjelmia on edelleenkin suljettuina ja avoimina ratkaisuina. 
Tässäkin kohtaa kannattaa olla tarkkana. Osa suljetuista ohjelmista voi toimia useammassakin 
käyttöjärjestelmässä. Osa avoimista ratkaisuista on joskus sidottu vain yhteen käyttöjärjestelmään. 
Maailma ei ole tässä kohtaa täysin johdonmukainen.

Merkinnässä 659 en pohtinut liikaa avoimia standardeja, jotka saattavat olla tärkeitä myös 
mobiililaitteiden markkinoilla.

Väittämä: Myös mobiililaitteiden markkinoilla voidaan käyttää avoimia standardeja.
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SL 698. Vastakkainasettelu on edelleen päivän sana!

SL 698.1. Merkintä 660: Jatko: Raskasta rationalisointia vrt. 
658

6. marraskuuta 2012 
660: Jatko: Raskasta rationalisointia vrt. 658

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_660

Jäämme odottamaan seuraavaa kohua, jonka voi aiheuttaa jonkun toisen puolueen nuorisojärjestön 
edustaja.

Jepsistä.

Merkinnän 658 monessa uutisblogissa on ollut juttua Saul Schubak -nimisen nuorisopoliitikon 
blogimerkinnästä.

Mielenkiintoista sinänsä - olisiko meteli ollut samantasoista, jos Saul Schubak olisi ollut vain yksi 
kymmenistä Uusi Suomi -blogipalvelussa mellastavista mielipide-(p)moottoreista.

Oletusarvoisesti on niin, että suurehkon poliittisen nuorisojärjestön varapuheenjohtajan lausunnot 
erottavat hänet muista mielipide-(pro)moottoreista.

Tulee tästä mieleen "oman" poliittisen nuorisojärjestön silloinen puheenjohtaja, joka korosti yhden 
lausunnon olevan hänen henkilökohtainen mielipiteensä - ei siis edustamansa poliittisen 
nuorisojärjestön.

Tämä ei mennyt kaikilta jäseniltä läpi, ja seuraavassa liittokokouksessa jotkut kävivät pöntössä 
korostamassa, että nuorisojärjestön puheenjohtaja edustaa järjestöä kaikissa olosuhteissa.

ELI tietysti Saul Schubak voi väittää esiintyneensä pelkkänä yksityishenkilönä, mutta tosiasiallisesti
varapuheenjohtajuus merkitsee tarkempaa seurantaa.

TIETYSTI jokainen politiikan tarkkailija tietää, että poliittisista nuorisojärjestöistä tulee välillä 
kunkin poliittisen puolueen aatteen äärimmilleen vietyä väittämää.

Muistaakseni Matti Vanhanenkin teki suhteellisen räväköitä lausuntoja ollessaan yhden poliittisen 
nuorisojärjestön puheenjohtaja. Jne. esimerkkejä löytyy varmasti.

SIIS onkin mielenkiintoista, että tästä yksittäisestä blogimerkinnästä näin kova kohu.
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Ilmeisesti termi "heikompi aines" aiheutti asiaan liittyneet vastakirjoitukset ja 
kommenttikirjoitukset.

Toisaalta voi todeta, että mediassa ei ollut hetkeen aikaan ollut mitään kohua, jolloin tästä yhdestä 
lausunnosta saa näppärästi kivan kohun aikaan.

TOIMITTAJILLA on todella kova työ etsiä kohuja nykypoliitikoista, koska tällä hetkellä jokaisen 
eduskuntapuolueen puheenjohtaja on tukevasti pitänyt yksityiselämänsä erossa valtakunnan 
julkisuudesta.

Esim. Ville Niinistön avioero on kuitattu muutamalla uutisella - ei saatu repiviä otsikoita.

ELI kohujen on pakko olla asioihin liittyviä kohuja, koska nykytilanteessa ei saada 
henkilökohtaiseen elämään liittyviä kohuja aikaiseksi.

ELI tältä pohjalta voisi [todeta], että Saul Schubak lausuntoineen pelasti toimittajat muutamaksi 
päiväksi - johan saatiin kohina aikaan muutamaksi päiväksi.

NYT voi katsoa Saul Schubakin blogimerkintöjen otsikot 6.11.2012 tilanteessa

http://saul.puheenvuoro.uusisuomi.fi/ 

* Kaikki tuet on voitava kyseenalaistaa 
* Valtiokin voi vähentää syrjäytymistä 
* Euron tuhoutuminen ei yllättänyt 
* Siirrä yrityksesi Viroon! 
* Perustulossa unohtuu ihminen 
* Pikavipit kunniaan 
* Yritystuet ovat meiltä kaikilta pois 
* Perustulo on perseestä 
* Liittovaltio Suomeen 
* Sosialismin syvimmästä olemuksesta

MIKSI aikaisemmista merkinnöistä EI noussut kohua????

Saul Schubak kirjoitti käsittääkseni erityisesti lapsilisien ongelmista.

Linkkilistan lopussa on kaksi mielenkiintoista linkkiä: lastensuojelun asiakkaiden määrän kasvu ja 
(perus)koulutuksen järjestämisen vastuut.

Jostain syystä Suomessa tehdään enemmän lastensuojeluilmoituksia verrattuna aikaisempiin 
vuosikymmeniin.

OMA tulkinta on, että osaksi kaupungistumisen myötä on helpompi tehdä lastensuojeluilmoituksia, 
koska ei oikeasti tunne naapureitaan, jolloin tuntemattomasta ihmisestä on helpompi tehdä ilmoitus.

Taas maalla voi kynnys tehdä lastensuojeluilmoitus voi olla korkeammalla, koska naapuri voi olla 
yleisesti pidetty yhteiskunnan tukipylväänä, ja oikeastaan tutusta ihmisestä ei kehtaa mitään 
ilmoitusta tehdä.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

TUOKO tämä päiväkirjamerkintä mitään uutta mihinkään????????

Tähän kiinnitin huomiota aikaisemmin.

621: Limittäisyyttä / Puolueiden kuppikunnat 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_621

EHKÄ on niin, että toimittajien on pakko ottaa nuorisojärjestöjen kannanotot tarkemmin huomioon,
koska erilaisia kohuja ei nykytilanteessa saa kovin äkkiä aikaiseksi.

Ainakin tällä hetkellä kansanedustajien henkilökohtaisen elämän törttöilyt ovat pysyneet rajoissa, 
muutama poikkeus aina on, joten kohut pitää rakentaa asioiden ympärille.

ELI tietysti nuorisojärjestön ja emopuolueen ristiriitaiset lausunnot ovat ASIA, josta voidaan puhua 
ja kohista.

Vastakkainasettelu on aina herkullinen uutisoitava aihe.

Nähtäväksi jää, että tuleeko tästä Suomeen pysyvä tapa pitää yllä emopuolueen ja nuorisojärjestön 
ristiriitaisten lausuntojen ristiriitaa asiana esillä.

MITÄ - eivätkö (poliittiset) nuoret saakaan enää puuhastella ihan miten sattuu ilman 
seuraamuksia ?????

SL 698.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

Joissain yhteyksissä on väitetty, että vastakkainasettelun aika olisi ohi. Toisaalta tiedotusvälineiden 
yksi toimintamalli on kertoa erilaisista vastakkainasettelusta, jolloin johonkin juttuun saadaan asiaa.

Väittämä: Vastakkainasettelusta kertominen on yksi tiedotusvälineiden toimintamalli!

Toisaalta voi pohtia erilaisten poliittisten mielipidevaikuttajien yksityiselämän rajojen koettelua. 
Joskus jonkun poliittisen mielipidevaikuttajan yksityiselämän yksityiskohta nousee 
valtakunnalliseksi uutisaiheeksi.

Kirjoitushetkellä voi todeta edelleenkin, että tällä vaalikaudella (2015-2019 Eduskunta) on ollut 
hyvin vähän poliittisten mielipidevaikuttajien yksityiselämän yksityiskohtien ruotimista. Eli harvat 
poliitikot ovat törttöilleet oikein kunnolla. Erityisesti nykyisten hallituspuolueiden 
(kirjoitushetkellä) edustajien yksityiselämän ruotimista on ollut hyvin vähän. Edellä olevista syistä 
johtuen tällä vaalikaudella (2015-2019 Eduskunta) mediakohut on pitänyt rakentaa asioiden 
ympärille. Asioiden ympärillä mekastaminen on paljon parempi asia kuin yksityiselämän 
yksityiskohtien laaja esittely.

Väittämä: Onneksi tämän vaalikauden (2015-2019 Eduskunta) aikana on ollut 
mediakohuja enemmän asioihin perustuen – ei siis yksityiselämän yksityiskohtiin.
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SL 699. Moniäänisyyden sietämisestä

SL 699.1. Merkintä 661: Jatko: Pudokas, vrt. 658, 660

8. marraskuuta 2012 
661: Jatko: Pudokas, vrt. 658, 660

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_661

Jäämme odottamaan seuraavaa kohua, jonka voi aiheuttaa jonkun toisen puolueen nuorisojärjestön 
edustaja.

Laitetaan tähän ensin aikaisempien päiväkirjamerkintöjen linkit, jotka koskevat Saul Schubak 
-nimisen Kokoomusnuorten varapuheenjohtajan blogimerkintää ja blogimerkinnän jälkikohua.

660: Jatko: Raskasta rationalisointia vrt. 658 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_660

658: Raskasta rationalisointia rajoittuneilla rajoilla 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_658

Kokosin tähän päiväkirjamerkintää oheen kaikki (merkinnöistä 658 ja 660) aikaisemmat linkit ja 
8.11.2012 kertyneet uudet linkit.

Tässä kohtaa palautan mieliin merkintöjäni "liittotoimistosyndroomasta", 
"puoluetoimistosyndroomasta" ja "demokratian uhrilampaista".

479 / 13.8.2011: Demokratian uhrilampaat 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_479

511 / 29.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 1 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_511

512 / 30.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 2 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_512

515 / 4.12.2011: Liittotoimistosyndrooma / 4 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_515

516 / 5.12.2011: Yhdistystoiminnan vaihtuvat tasot? 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_516
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526 / 12.12.2011: Liittotoimistosyndrooma / 5 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_526

543: Demokratian uhrilampaat / osa 2 / Puolue(toimisto)syndrooma 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_543

Kuten oheisista linkeistä näkyy, niin Saul Schubak lausuntoineen pyöri muutaman päivän erilaisten 
tiedo(s)tusvälineiden kovassakin käsittelyssä.

Lyhyesti voi sanoa, että tietyn pisteen jälkeen alkavat erilaiset erovaatimukset nousta erilaisista 
nurkista.

ELI on mielenkiintoista nähdä, että millaisen kohtelun Saul Schubak saa Kokoomusnuorten 79. 
Liittokokouksessa 9.-11.2012.

ELI tuleeko liittokokoukseen paikalle erilaisia tiedo(s)tusvälineiden edustajia haastattelemaan ja 
kuuntelemaan eritasoisia Kokoomusnuorten edustajia.

OMA kokemus on, että poliittisten nuorisojärjestöjen liittokokousten yleisöön kuuluu hyvin vähän 
tiedo(s)tusvälineiden edustajia. Monesti liittokokoukset ovat/olivat/olisivat aika köyhiä anniltaan.

TOISAALTA näillä päiväkirjasivustoilla olen pitänyt linjana, että yksityisten ihmisten nimiä ei 
juurikaan käsitellä näillä sivustoilla, koska joku yksittäinen henkilö voi hermostua oman nimensä 
esiintymisestä näillä sivuilla.

POIKKEUS on tietysti julkipoliitikot kansanedustajista ylöspäin, jolloin heidän tekemisiään voi 
vapaasti käsitellä - eli eri maiden kansanedustajat (vst.) ja presidentit (vast.) on päiväkirjasivuilla 
haukuttu moneen kertaan.

Mutta esim. kansanedustajan avustajat on käsitelty nimettöminä ja monet muutkin henkilöt.

Nyt tietysti herää kysymys, että kuuluuko Saul Schubak nimettöminä käsiteltäviin henkilöihin, 
koska hän ei käsittääkseni ole kansanedustaja.

ELI ILMEISESTI täytyy nyt tehdä tarkennus säännöstä, koska Saul Schubak on nimeltä mainiten 
käsitelty hyvin monessa yhteydessä.

UUSI väliaikainen sääntö 1: JOS joku yksittäinen poliitikko alle kansanedustajatason on mainittu 
useamman kerran ja haastateltu useamman kerran kaikissa neljässä seuraamassani suomalaisessa 
päätiedotusvälineessä (HS, MTV3, YLE ja Uusi Suomi), niin häntä voi pitää uutena 
julkipoliitikkona.

TIETYSTI on vielä eri puolueiden (pää-)äänenkannattajat, joissa jotain yksittäistä poliitikkoa (eri 
puolueista) voidaan pyöritellä hyvinkin kovalla otteella.

Täytyy kuitenkin olla yleisesti varovainen noiden uusien julkipoliitikkojen käsittelyssä, koska 
monet heistä eivät kuitenkaan ole kansanedustajia, joita olen joskus arvostellut eri yhteyksissä.

ELI esimerkiksi poliittisten nuorisojärjestöjen (piirien) puheenjohtajia ei näillä säännöillä pidetä 
yksioikoisesti julkipoliitikkoina.
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TIETYSTI uusi väliaikainen sääntö 1 voidaan kuitenkin/tietysti purkaa, jos tilanne niin vaatii, jos 
joku uusi julkipoliitikko joutuisikin liian kovan kohteluun näillä päiväkirjasivuilla.

Olipa pitkä johdanto - ehkä nyt voisi pohtia itse asiaa..........

Latasin 8.11.2012 tilanteessa Kokoomusnuorten poliittiset ohjelmat yhteen ZIP-tiedostoon; 
ZIP-tiedosto tässä linkissä.

Jokainen lukija voi olla vapaasti samaan tai eri mieltä noiden poliittisten ohjelmien kanssa.

"Kokoomusnuorten tulevaisuusohjelma 2011-2015" on mielestäni paras noista teoksista.

TIETYSTI on niin, että en ole kaikkien tulevaisuusohjelman vaatimusten kannattaja tai vastustaja - 
jokaisen vaatimuksen kohdalla pitäisi tehdä erikseen aina arvio omasta kannatuksesta ja 
vastustuksesta.

Otan tähän lainauksen tulevaisuusohjelman sivulta 17: 
" 
Sosiaalipolitiikan pitkän tähtäimen tavoitteeksi otetaan syntyvyyden lisääminen poistamalla lasten 
hankinnan esteitä ja tekemällä lasten hankkimisesta taloudellisesti mahdollista tai jopa kannattavaa 
"

MIELENKIINTOISTA.......

Tuossa kohtaa siis kannustetaan syntyvyyden lisäämiseen - ottamatta kantaa "hyvään ainekseen" tai 
"huonoon ainekseen".

ELI näin voi todeta, että Saul Schubak astui alueelle, jota ei ole määritelty asiakirjassa; 
"Kokoomusnuorten tulevaisuusohjelma 2011-2015" siis.

MIELENKIINTOISTA.......

Summaten: "parempi aines" tai "huonompi aines" ei kuulu tulevaisuusohjelmaan 2011-2015.

Näin ollen on täysin ymmärrettävää, että Kokoomusnuorten sisällä kohosi erilaisia mielipiteitä 
koskien termiä "parempi aines" tai "huonompi aines".

Saul Schubakista tuli näköjään pudokas, joka putosi täysin ennakoimattomalle alueelle.

Saa nähdä, että putoaako hän nuorisojärjestönsä liittohallituksesta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NIIIIINNNNNNNNNNNNNN - mitä uutta???

Tässä kohtaa palautan mieliin merkinnän 621.
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621: Limittäisyyttä / Puolueiden kuppikunnat 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_621

Tuossa merkinnässä pohdin pitkään eri puolueiden sisällä vaikuttavista ryhmistä, ja osasta eri 
ryhmät kannattavat eri asioita - vaikka ovat samassa puolueessa.

Pohdittavaksi jätin, että voisivatko puolueet antaa viestinnässä jotain mahdollisuutta 
moniäänisyydelle tietyissä asioissa, joissa tiedetään varsin yleisesti puolueen jossain asiassa 
sisältävän kaksi ryhmittymää.

Mitä opimme tästä Saul Schubak -tapauksesta?

1) Puolueiden (nuorisojärjestöt) poliittiset ohjelmat eivät kata kaikkia mahdollisuuksia.

2) Poliittisten ohjelmien lisäksi voi olla mielipiteitä, joita tarkasti ottaen poliittiset ohjelmat eivät 
kata kokonaan.

3) Mielipide poliittisen ohjelman ulkopuolella saa eritasoisia ja erilaisia voimakkaita mielipiteitä 
jopa omassa puolueessa (nuorisojärjestö).

JOS joku puolue (nuorisojärjestö) lähtisi esittämäni MONIÄÄNISYYS-linjalle, niin ilmeisesti on 
niin, että mahdolliset sallitut MONIÄÄNISYYS-kohdat pitää kirjata kunnolla.

TAPAUS Saul Schubak osoittaa, että MONIÄÄNISYYS kirjaamattomaan poliittisen ohjelman 
aiheuttaa isoja ongelmia, koska tällöin voi nousta isokin mediamyrsky.

Termi "parempi aines" tai "huonompi aines" ei kuulunut ainakaan yhteen katsomaani asiakirjaan; 
"Kokoomusnuorten tulevaisuusohjelma 2011-2015".

Niinpä-niin.

Tästä herää kysymyksiä. 

ONKO poliittiset ohjelmat tehtävä vielä tarkemmin? 
ONKO poliittiset ohjelmat tehtävä yleistajuisemmin?

Tästä palautuu mieleen Perussuomalaiset rp:n maaseutuohjelma (Julkaistu 1.2.2011), joka sisältää 
50 erilaista toimenpide-ehdotusta.

Toisaalta on Katainen I -hallituksen hallitusohjelma, joka sisältää 89 sivua erilaisia toimenpiteitä: 
Katainen I -hallituksen hallitusohjelma PDF-tiedostona.

Summaten - virta vie kohti aina vain tarkempia toimenpide-ehdotuksia.

Summaten - astuminen poliittisen järjestön virallisen ohjelman toimenpide-ehdotusten ulkopuolelle 
voi aiheuttaa merkittävän ongelmatilanteen.

Summaten - ehdottamani MONIÄÄNISYYS pitää toteuttaa harkiten ja hyvällä julkisuuden 
hallinnalla.
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Summaten - ehdottamani MONIÄÄNISYYS ei voi olla pääsääntö.

SL 699.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

Itse olen todennut tilanteita puolueiden sisäisen kannatuksen suhteen: esimerkiksi 1/4 tai 1/6. 
Käytännössä jokaisen puolueen sisällä (esim. 1/4 tai 1/6) on aina arvostelua valittuja toimintalinjoja 
koskien – tämä korostuu yksittäisen puolueen ollessa hallituspuolueena. Eli aina on jotain narinaa 
valituista toimintalinjoista.

Kysymys: Miten eri puolueet pärjäävät sisäisen opposition (esim. 1/4 tai 1/6) kanssa?

JOS haluaa perehtyä tarkemmin jonkin puolueen aatteeseen, niin kannattaa seurata poliittisten 
nuorisojärjestöjen lausuntoja. Aina välillä aatteen palo tulee hyvin esiin poliittisten 
nuorisojärjestöjen lausunnoissa.

Toisaalta erityisesti vanhemmat puolueet edistävät asialistaansa melko pitkäjänteisesti. Eli jokin 
vanhemman puolueen ajama asia etenee yksittäisellä vaalikaudella jonkin verran tai ei ollenkaan. 
Tämän tilanteen tietävät vanhempien puolueiden edustajat melko hyvin. Tässä kohtaa poliittisten 
nuorisojärjestöjen lausunnot voivat ilmaista turhautuneisuutta, koska jokin asia ei olekaan edistynyt 
täsmälleen puolueen puolueohjelman ja/tai eduskuntavaaliohjelman mukaisesti.

Väittämä: Aatteen palo roihuaa joskus roviona poliittisten nuorisojärjestöjen 
lausunnoissa.
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SL 700. Tasa-arvosta ja äärimmilleen viedyistä aivojen 
ominaisuuksista

SL 700.1. Merkintä 662: Tasa-arvo, tasainen arvostus, arvo-
tasaus

8. marraskuuta 2012 
662: Tasa-arvo, tasainen arvostus, arvo-tasaus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_662

Jokaisen itseään kunnioittavan politiikan tarkkailijan pitäisi tietysti antaa lausunto viimeisimmästä 
presidentinvaalista (Yhdysvallat). Tämän aika ehkä tulee myöhemmin.

Itse kiinnitän tässä pientä huomiota siihen, että heidän (Yhdysvallat) kongressiin valittiin 
ennätysmäärä naisia.

Ehkä voimme hetken pohtia nais- ja tasa-arvoasiaa....

Luku 33. Tasa-arvoasiaa silmille savuten räjähtäen? 
TEOKSESSA: Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-
11.6.2011) jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Ohessa on muutama linkki, joista osa koskee suoraan naisten asemaa erilaisissa yhteiskunnissa.

Pakistanissa tapettiin tyttö, koska hän katsoi liian pitkään yhtä poikaa.

Sinällään on mielenkiintoista, että esimerkiksi Pakistanin nykyinen ulkoministeri on nainen, 
Wikipedia-artikkeli: Hina Rabbani Khar.

Yhtenä esimerkkinä on tietysti IRAN, jossa naiset ovat enemmistössä yliopisto-opiskelijoina.

Sitten on muutama muu uutinen koskien naisen asemaa eri puolilla maailmaa.

Toisaalta erilaisilla työpaikoilla esiintyy edelleen kiusaamista.

Toisaalta on uskontoa koskeva linkki, eli Egyptin koptien uusi paavi.

Lyhyesti voi sanoa, että naisen asema on erilainen eri puolilla maailmaa ja erilaiset 
irrationaalisuudet tulevat esille myös naisten asemassa.

Esimerkiksi kiintiöistä erilaisiin toimielimiin on erilaisia mielipiteitä, ja mielenkiintoisella tavalla 
tästä on Al Jazeera -kanavan juttu.
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Jotkut naiset eivät halua olla kiintiönaisia, jotka pitää valita kiintiöiden takia.

Jotkut naiset taas kokevat kiintiöiden olleen aivan asiallisia.

Tästä tulee mieleen, että feministit(kin) ovat jakaantuneet mielipiteissään, eli yhtä yleistä 
feminististä mielipidettä ei ole saatavissa jokaiseen esiintyvään ilmiöön.

Raamattu suomeksi – sanahaku: http://raamattu.uskonkirjat.net/servlet/biblesite.Bible

Koraani suomeksi – sanahaku: http://  tulevaisuus.org/  

Tässä kohtaa voi todeta, että esimerkiksi Raamattu ja Koraani löytyvät suomenkielisenä, ja 
kyseisiin pyhiin kirjoihin voi tehdä hakuja suomen kielellä.

Siitä vain kokeilemaan hakusanoja.

Toisaalta löytyy mielenkiintoiset Wikipedia-artikkelit:

Feminist theology
Christian feminism, esim.
Islamic feminism, esim.
Quiverfull - movement.

Muidenkin uskontojen kohdalla on linkkiä feminismiin kyseisessä uskonnossa.

Summaten - feminismi jakaantuu liikkeenä hyvin moniin osiin.

Toisaalta Quiverfull on kristillinen liike, joka asemoi naiset tietyllä tavalla - biblical womanhood.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Hmmmmmmmmmmm............

Tilanne vaihtelee eri puolilla maailmaa - riippuen maasta ja maanosasta naisen asema on erilainen.

KÄRSIVÄLLISYYS - tämä taitaa olla päivän sana tässäkin - naisen asema muuttuu hitaammin 
toisessa paikassa kuin toisessa paikassa.

MONIULOTTEISUUS - tämä taitaa olla päivän sana tässäkin - naisen asemaa voi tarkastella 
monesta näkökulmasta.

Olisiko tästä mitään uutta rationaalisuusolettamaan??

Kovin äärimmäinen NAIS- tai MIES-näkökulma ei taida toimia, koska miehet ja naiset jakaantuvat 
erilaisiin ryhmittymiin, ja esimerkiksi uskonnollisissa vakaumuksissa on eroja eri suuntiin - siis 
koskien esimerkiksi naisen ja miehen asemaa.
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Julistakaamme kovin äärimmäinen NAIS- tai MIES-näkökulma hyvin alttiiksi irrationaalisuuden ja 
rationaalisuuden ongelmille, koska ihmiset eivät asetu näiden puhtaiden äärimmäisten näkökulmien 
mukaisesti.

SL 700.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Tässä kohtaa voi viitata seuraaviin: Baron-Cohen (2004); Dinsdale ym (2016). Näistä herää 
muutama kysymys:

– millaiset ovat äärimmilleen viedyt miehen aivot?
– millaiset ovat äärimmilleen viedyt naisen aivot?

Rintala (2016) kuvaa Aspergerin oireyhtymän henkilöitä heidän kokemuksistaan. Rintala (2016) 
toteaa kuitenkin, että tulevassa ICD-11 -luokituksessa Aspergerin oireyhtymä sijoitetaan 
”autismikirjon häiriön” jatkumon osaksi. Eli erillistä Aspergerin oireyhtymä luokitusta ei olisi enää 
luokituksen tullessa käyttöön vuonna 2018.

Toisaalta olen eri yhteyksissä viitannut narsismin kirjoon, esimerkiksi Gerkman-Kemppainen 
(2006). Toisaalta olen selannut kirjaa, joka kertoi psykopaateista. Varmaankin psykopatiaa voi olla 
monessa muodossa tarkemmin selvitettynä.

D E

R

MIELI RUUMIS

Tässä kohtaa voi todeta, että ihmiseen tulevat erilaisia syötteitä käsitellään ihmisen aivoissa ja 
ruumiissa. Yksittäisen henkilön mieli ottaa vastaan syötteitä (D) ja käsittelee ne omalla tavallaan. 

Kysymys: Ihmisten mielen sisältö ottaa vastaan ja käsittelee erilaiset syötteet omilla 
tavoillaan.

Väittämä: Eri aivot (vrt. sukupuolien äärimmäisyydet, autismi, narsismi, psykopatia) 
vaikuttavat eri tavalla ihmisen vasteisiin jonkin syötteen käsittelyn jälkeen.
Väittämä: Aivojen vasteiden rationaalisuutta voidaan tarkastella eri näkökulmista.
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SL 701. Selainten ominaisuuksien hallinnasta jotain

SL 701.1. Merkintä 663: Selainvertailu / estoja vrt. Lynx / OSA 
16

9. marraskuuta 2012 
663: Selainvertailu / estoja vrt. Lynx / OSA 16

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_663

24. lokakuuta alkaen on ollut kaksijako selaimissa: Comodo Dragon on oletusselain, Opera on 
kakkoselain.

Käytännössä Comodo Dragon on siis uutislukuun, jolloin RSS Bandit -uutislukijasta tulevat linkit 
avataan Comodo Dragon -selaimessa.

Comodo Dragon taas sisältää seuraavat asetukset:

* EI erilaisia laajennuksia
* EI JavaScript-suorituksia
* EI kuvia
* EI evästeitä.

Erilaisia laajennuksia on joitain, mutta tärkeimmät niistä ovat JAVA ja FLASH, jonka suorittaminen
on siis estetty Comodo Dragon -selaimessa.

Tietysti tulee mieleen tekstipohjainen selain Lynx (Wikipedia-artikkeli).

En kuitenkaan lähtenyt Lynx-linjalle, koska siinä pitäisi opetella täysin uusia käyttötapoja.

Lyhyesti voi sanoa, että monesti yksittäinen www-sivu voi sisältää yli 100 erilaista elementtiä: 
kuvia, FLASH, JavaScript ja evästeitä.

Comodo Dragon -selain ilmoittaa oikeassa yläkulmassa yleisesti estetyt elementit, ohessa on kuva 
tästä.

Eri estojen kuvat.

ELI pahimmillaan estoja on neljänlaisia yhdellä sivulla. Yleensä estoja on kaksi tai kolme, mutta 
neljän eston sivujakin on tullut vastaan.

Pitämällä hiirtä eston kuvan päällä näkee, että mikä esto tarkasti ottaen käytössä.

20242

20243

20244

20245

20246

20247
20248
20249
20250
20251
20252
20253
20254
20255
20256
20257
20258
20259
20260
20261
20262
20263
20264
20265
20266
20267
20268
20269
20270
20271
20272
20273
20274
20275
20276
20277
20278
20279
20280
20281
20282
20283
20284
20285
20286
20287
20288

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_663


472 / 718

* Evästeet estettynä. ==> tässä on kuvia linkkitettynä!!!
* Kuvat estettynä. 
* JavaScript estettynä. 
* Laajennukset estettynä.

Itselläni on käytössä suhteellisen hidas verkkoyhteys - käytännössä suurin nopeus on ollut n. 250 
kt/s, mutta yleensä mennään sen alle.

Kun nuo estot Comodo Dragon -selaimessa on laitettu päälle, niin uutissivustot ovat latauneet 
todella nopeasti.

TIETYSTI aiheutuu ylimääräistä työtä, jos ensin pitää kopioida uutissivun linkki, ja tämän jälkeen 
lisätä jonkin uutissivun linkki Opera-selaimen osoitekenttään.

Tähän tietysti täytyy laittaa kuva Comodo Dragon -selaimessa olleeseen virhetilanteeseen ennen 
noita estoja.

Comodo Dragon - sivu ei lataannu.

Tässä kohtaa on hyvä linkittää RSS Bandit -uutislukijasta kuva , joka osoittaa erilaisten estojen 
mahdollisuudet uutisten lataamiseen.

RSS Bandit - estoja tässäkin.

JOS RSS Bandit -uutislukija lataisi kaikki mahdolliset kuvat, JavaScript-koodit, ActiveX-videot, 
Java-appletit, videot ja äänet, niin silloin RSS Bandit -uutislukija lataisi tuhansia elementtejä 
pahimmassa tapauksessa.

YHTEENVETOA.

Selaimia on pakko käyttää ristiin, koska niiden suorituskyky on erilainen kaiken maailman lisäosien
ja laajennusten sekamelskassa.

Itse päädyin tähän Comodo Dragon ja Opera -selainten yhteiskäyttöön, vaikka siinä on tietysti 
jonkin verran lisätyötä.

SL 701.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Googlen sisäiset raportit levisivät julkisuuteen, jolloin Googlen sisäiset testit osoittivat ihmisten 
ärsyyntyvän jo 250 millisekunnin odottelusta. Tämäkin puoltaa mahdollisimman yksinkertaista 
ensimmäistä sivua jollain sivustolla. Lyhyesti todeten monen yhteisön ensimmäinen ladattava sivu 
voi sisältää hyvin paljon erilaisia osia. Oma suositus on täysin päinvastainen: ensimmäinen sivu 
pitää ladata mahdollisimman nopeasti mahdollisimman vähillä osilla.

Väittämä: Kehitä www-sivut (erityisesti ensimmäinen sivu) mahdollisimman vähien 
osien varaan, koska käyttäjät eivät siedä odottelua (vrt. 250 millisekuntia).
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SL 702. Sinisestä kohti muita värejä

SL 702.1. Merkintä 664: Logo(s) / Mobile->PC / K

9 November 2012 
664: Logo(s) / Mobile->PC / K

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_664

The following link collection contains news about Samsung, which have made some profit.

General knowledge is, that Samsung is a supporter and user of ANDROID OS.

THE problem with ANDROID is, that criminals (etc.) have discovered new fertile ground for 
criminal activities.

The number of Malware for ANDROID is simpy overwhelming.

iPad and iPhone are having a mixed success - some successes and some failures.

NOKIA is having its own problems, and the success of NOKIA is tied to Windows Phone.

At the moment Windows Phone is not yet listed in StatCounter and NetMarketShare.

Hmmmmm......

Like said before, Windows Phone logo is at the moment RED.

There is a proposal, that Samsung could be changing its logo.

Jolla logo is yellow - mostly yellow.

Samsung is a conglomerate, and there is a variety of companies in Samsung corporate family.

Samsung has a blue logo.

It might be so, that actually Samsung Electronics may change its logo.

There could be different logos for different Samsung products.

LIKE said before, NOKIA is having problems with its logo: http://www.nokia.com/fi-fi/.

There is the blue version of the NOKIA logo and the white version of the NOKIA logo in the same 
page.
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What to say - NOKIA is a company in a flux situation.

ANDROID has a green logo - http://www.android.com/

WHAT NEW ????

In the link collection there is something about mobile news.

In the desktop side there are RSS feeds for news consumption.

Perhaps we need a new logo and new standard(s) for news feeds in the mobile side of computing.

The Wikipedia article might give us some proposals for mobile news feed standard(s): 
http://en.wikipedia.org/wiki/History_of_web_syndication_technology

SL 702.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Eri yhteyksissä olen muutaman kerran verrannut erilaisten yhteisöjen logoja ja www-sivun 
värimaailmaa. Jonkun yhteisön logo ja www-sivun värimaailma voivat olla esimerkiksi vihreitä tai 
sinisiä.

Esimerkiksi Android-käyttöjärjestelmän logo ja maskotti olivat kirjoitushetkellä edelleenkin 
vihreitä. Vastaavasti 68 LibreOffice-ohjelmiston värimaailma oli kirjoitushetkellä melko vihreää. 
LibreOffice-ohjelmiston edeltäjä OpenOffice (nykyisin 69 Apache OpenOffice) on värimaailmaltaan 
edelleenkin suhteellisen sininen. Vastaavasti 70 Microsoftin logo koostuu neljästä väristä, eli 
punainen, vihreä, keltainen ja sininen. Toisaalta Microsoft Officen 71 virallisella sivulla oli jonkin 
verran punaista, vaikkakin Microsoft Officen eri osaohjelmat olivat eri väreillä, vrt. Word, Excel, 
PowerPoint, OneNote, Outlook. Oma tulkinta on, että Microsoft on levittäytynyt hyvin laajalle, 
jolloin logossa pakostakin useampaa väriä. Vastaavalla tavalla 72 Googlen logo koostuu neljästä 
väristä, eli sininen, punainen, keltainen ja vihreä. Eli myös Google on levittäytynyt hyvin laajalle, 
jolloin logon värissä on useampi väri.

Väittämä: Yhteisöjen ja tuotteiden logojen värimaailmalla on oma merkityksensä.

Eri vaiheiden jälkeen erilaisista insinöörivetoisista ratkaisuista on pystytty kehittämään hyvinkin 
helppokäyttöisiä ratkaisuja, jolloin myös logojen ja www-sivujen värimaailma on voinut muuttua 
ratkaisun elinkaaren aikana.

68 https://www.libreoffice.org  
69 https://www.openoffice.org  
70 https://www.microsoft.com  
71 https://www.office.com  
72 https://www.google.fi  
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SL 703. Yksi paikka ja yksi järjestelmä 
tietoturvaongelmien ilmoittamiseen ja jäljittämiseen

SL 703.1. Merkintä 665: Tekno-yllätyksiä & sähköinen äänestys
(mm.)

9. marraskuuta 2012 
665: Tekno-yllätyksiä & sähköinen äänestys (mm.)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_665

Ohessa on kohtuullinen linkkikokoelma aiheeseen, jonka voimme nimetä Tekno-yllätyksiksi.

Erilaiset tekniikat karkaavat alkuperäisiltä kehittäjiltä, ja kehitetty tekniikka voi iskeä takaisin 
hyvinkin voimakkaasti.

Esimerkkinä on StuxNet, joka on nyt levinnyt paikkoihin, joihin sitä ei ole tarkoitettu leviävän.

Toisaalta on "uutinen", että tiedustelua harrastavat tahot (erit. Yhdysvallat) alkaisi seuraamaan 
Twitter-liikennettä.

SIITÄ vain - Twitter itsessään sisältää Tekno-yllätyksiä, kuten uusin murtautuminen osoittaa.

Sitten on muutama linkki sähköisen äänestyksen ongelmiin muutamassa paikassa.

MITÄÄN uutta ei ole www-selaimiin ja selainten lisäosiin kohdistuvissa hyökkäyksissä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Niin - LINUX Foundation on saanut muutaman uuden jäsenen.

Toisaalta on StopBadware, jolla on joitain jäseniä.

Tässä ei ole ehkä mitään uutta - tarvitsisimme yhden ison (säätiön), johon voisi liittyä sekä 
henkilöjäsenenä että yhteisöjäsenenä.

Tämä yksi iso (säätiö) toimija olisi keskitetty paikka, jossa voisivat erilaiset tietoturva-asiat käsitellä
keskitetysti.

Tietysti meillä on CVE (Common Vulnerabilities and Exposures) ja muitakin, ja näitä ei tietystikään
pidä haudata, vaan ne pitäisi ottaa osaksi yhtä isoa (säätiö) järjestelmää varten.
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Tällä hetkellä näitä turva-, kielto-, esto- ja ratkaisupaikkoja on niin monessa paikassa, että on vaikea
päätellä, että mihin oikein pitäisi erilaiset ongelmaraportit laittaa.

UUTTA: Tarvitsisimme yhden standardoidun liittymän, johon voisi raportoida kaikki mahdolliset 
tietoturvaongelmat A-kirjaimesta Ö-kirjaimeen.

EHKÄ jonain päivänä tällainen yksi iso (säätiö?) toimija saadaan pystyyn.

Nyt ongelmana on, että jonkin tietoturvaongelman havainnointi vaatii tietoisuutta useammasta 
paikasta, johon ongelma pitää raportoida.

Tosiasiallisesti on liian monta kerrosta liian monessa paikassa, jolloin yksityinen ongelman 
havaitsija on pulassa havaintonsa kanssa.

YKSI liittymä => JAKO oikeille kohderyhmille.

SL 703.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Tässä kohtaa ei ole paljon uutta lisättävää. Olen eri yhteyksissä todennut tarpeen vain yhdelle 
paikalle ja yhdelle järjestelmälle, jolloin kaikki mahdolliset tietoturvaongelmat voidaan ilmoittaa 
keskitetysti. Oman havainnon mukaan erilaiset tietoturvaongelmat voivat koskea useampaa 
järjestelmää yhtä aikaa, jolloin tietoturvaongelmat pitäisi nykytilanteessa ilmoittaa useammalle 
yhteisölle.

Väittämä: Tarvitsemme vain yhden paikan / palvelun tietoturvaongelman 
ilmoittamiseen.

Lisäksi olen todennut eri yhteyksissä, että tietoturvaongelman ilmoittamisesta pitäisi saada 
asianmukaisesti kunnolliset palkkiot. Kunnon palkkio kannustaisi ilmoittamaan erilaisia 
tietoturvaongelmia. Käytännössä jonkin tietoturvaongelman ratkaisu tarkoittaa työtä erilaisille 
sidosryhmille, joten tietoturvaongelman korjaus tarkoittaa oikean rahan käyttöä. Mielestäni 
tietotekniikkayhtiöt jakavat pennosia tietoturvaongelman ilmoittamisesta verrattuna 
tietoturvaongelman korjaamisen vaatimaan rahoitukseen.

Väittämä: Tietoturvaongelman ilmoittamisesta pitää saada kunnollinen palkkio.
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SL 704. Jokainen kohu vaatii omat toimenpiteensä!

SL 704.1. Merkintä 666: Jatko: Eroaminen, vrt. 658, 660, 661

10. marraskuuta 2012 
666: Jatko: Eroaminen, vrt. 658, 660, 661

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_666

Tapaus Saul Schubak on saanut uusia käänteitä: Saul Schubak eroaa KNL:n varapuheenjohtajan 
tehtävästä.

KNL on tietysti Kokoomuksen Nuorten Liitto, eli Kokoomusnuoret tuttavallisemmin. Vastaavalla 
tavalla NKL on Nuoren Keskustan liitto, eli Keskustanuoret tuttavallisemmin. Jne. muille 
poliittisille nuorisojärjestöille kuuluu viralliset nimet ja tuttavallisemmat nimet.

Jäämme odottamaan seuraavaa kohua, jonka voi aiheuttaa jonkun toisen puolueen nuorisojärjestön 
edustaja.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä kohtaa voisi pohtia, että mitä voimme oppia tapauksesta Saul Schubak.

1. JOHTOPÄÄTÖS on, että Uusi Suomi tarjoaa palveluna blogimerkintöihin hyvin yksinkertaiset 
työkalut.

2. JOHTOPÄÄTÖS on, että Uusi Suomi on noussut oikeasti merkittäväksi mediaksi, koska koko 
homma lähti lapasesta nimenomaan Uusi Suomi -verkkopalveluun tehdystä merkinnästä.

OMA aikaisempi johtopäätös on, että tiedo(s)tusvälineillä on kova paine saada kaivettua esiin 
erilaisia aiheita, koska nykytilanteessa kaikkien eduskuntapuolueiden puheenjohtajat ovat hoitaneet 
tonttinsa hyvin - ei skandaaleja pitkiin aikoihin.

Tässä kohtaa palautan seuraavan: 

Sivut 229-230: 93. Puoluekokous 2010 / Mediavalmennus luottamushenkilöille / 
Aloite 
Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen (1997-2012) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

ELI tein puoluekokousaloitteen, että pitäisi järjestää kohtuullisen hyvä mediavalmennus valittaville 
luottamushenkilöille.
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3. JOHTOPÄÄTÖS on, että ilmeisesti poliittisten nuorisojärjestöjen liittotason hallitusten jäsenten 
pitäisi käydä läpi joku mediavalmennus.

4. JOHTOPÄÄTÖS on, että mahdollisesti nyt toimittajien mielenkiinto kohdistuu tarkemmin myös 
poliittisten nuorisojärjestöjen liittotason hallitusten jäsenten tekemisiin tai tekemättä jättämiseen - 
nähtäväksi jää paljon.

5. JOHTOPÄÄTÖS on, että tästä saisi hyvän aiheen jollekin mediakriittiselle pläjäykselle, esim. 
tutkimus tai selvitys.

ON EHKÄ niin, että kaikissa poliittisissa nuorisojärjestöissä ehkä tehdään laaja sisäinen tupa-, 
kaappi-, ja siisteystarkastus koskien esiintymistä sosiaalisen median ja yleisemminkin median 
kanssa.

ELI: JOS olet liiton VPJ, niin seuraavat säännöt koskevat. 
ELI: JOS olet liiton PJ, niin seuraavat säännöt koskevat. 
ELI: JOS olet liittohallituksen jäsen, niin seuraavat säännöt koskevat.

Jne.....

Tässä ei nyt ole mitään uutta, koska kaikki itseään kunnioittavat yhteisöt ovat joutuneet painimaan 
läpi sosiaalisen median ihmeellisyyksiä.

6. JOHTOPÄÄTÖS on, että minkä tahansa isomman puulaakin, vrt. liittotaso, edustajan on vaikea 
esiintyä pelkkänä yksityishenkilönä.

Jäämme odottamaan seuraavaa kohua, jonka voi aiheuttaa jonkun toisen puolueen nuorisojärjestön 
edustaja.

Tähän vielä aikaisemmat merkinnät Saul Schubak -tapauksesta.

661: Jatko: Pudokas, vrt. 658, 660 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_661

660: Jatko: Raskasta rationalisointia vrt. 658 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_660

658: Raskasta rationalisointia rajoittuneilla rajoilla 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_658

SL 704.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Aiemmassa merkinnän (661) uudelleenarvioinnissa (luku 699) totesin seuraavaa

Väittämä: Aatteen palo roihuaa joskus roviona poliittisten nuorisojärjestöjen 
lausunnoissa.
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Oikeassa politiikassa hallitusohjelman tavoitteet ovat aina erilaisten puolueiden kantojen 
yhteensovittamista, jolloin yksikään puolue ei saa kaikkia itselleen tärkeitä aiheita 
hallitusohjelmaan. Eli lopullinen hallitusohjelma ei kokonaisuudessaan noudata puolueen 
periaateohjelmaa ja/tai eduskuntavaaliohjelmaa. Tässä kohtaa poliittiset nuorisojärjestöt voivat 
esittää aatteellisia ja/tai turhautuneita kannanottoja, koska hallitusohjelma ei kokonaisuudessaan 
noudatakaan periaateohjelmaa ja/tai eduskuntavaaliohjelmaa.

Väittämä: Hallitusohjelma ei koskaan toteuta eri hallituspuolueiden ajamien 
asialistojen kaikkia kohtia.

Vanhemmat puolueet tietävät hallitusohjelman todellisuuden hyvin, jolloin ne eivät hätkähdä, 
vaikka sovittu hallitusohjelma ei toteuta kaikkia puolueen asialistan kohtia. Jokin puolueen asia 
etenee jotenkin ja jokin asia ei etene ollenkaan.

Väittämä: (ns.) Vanhoilla puolueilla on kärsivällisyyttä, jolloin ne sietävät paremmin 
jonkin asian hidasta kehittymistä.
Väittämä: (Kerraten) voi todeta poliittisten nuorisojärjestöjen lausuntojen ilmaisevan 
turhautuneisuutta, koska jokin poliittinen päätös ei noudata täsmälleen jotain 
puolueohjelmaa tai muuta ohjelmaa.

Varsinaisessa merkinnässä pohdin mediavalmennuksia erilaisille luottamushenkilöille. Joskus joku 
henkilö pääsee johonkin tehtävään, mutta tähän voi liittyä laajakin mediajulkisuus. Mahdollisesti 
yksittäinen henkilö voi joutua/päästä johonkin tehtävään ilman mediavalmennusta.

Kysymys: Pitäisikö puolueiden järjestöjen järjestää mediavalmennus jo ennen valintaa
johonkin tehtävään?
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SL 705. Moniajon seuranta alkuun – (i)

SL 705.1. Merkintä 667: mm. Dana Foundation / Moniajo (i)

10. marraskuuta 2012 
667: mm. Dana Foundation / Moniajo (i)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_667

Tämmöinen linkki tuli vastaan: 

Is Your Brain Being Wired By Technology? 
http://www.brainhealth.utdallas.edu/index.php/blog//is-your-brain-being-wired-by-
technology

According to a recent study.......

Valitettavasti tuo uutinen ei sisältänyt linkkiä kyseiseen tutkimukseen.

Itselläni oli tiedeuutisissa yhdessä vaiheessa useampi RSS-syöte seurannassa, ja syötteiden 
otsikot/vastuuyhteisöt ovat ohessa otsikkotasolla:

* CORDIS 
* Research Information Centre 
* American Psychological Association- Recent Press Releases 
* Monitor on Psychology / APA 
* PsycINFO News / APA 
* ScienceAlert 
* ScienceDaily 
* ScienceNOW 
* Psychology newswire 
* Alpha Galileo 
* European Science Foundation 
* Humanities / European Science Foundation 
* Social Sciences / European Science Foundation 
* EurekAlert - Breaking News 
* FirstScience 
* Futurity.org 
* ICSU 
* NSF 
* Science, Editors' Choice 
* Science, this week in brief 
* Tampereen yliopisto: Tutkimusuutiset 
* Wellcome Trust
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Ongelmaksi tuli, että noihin syötteisiin tulee todella paljon uutisia lähes KAIKILTA tieteenaloilta, 
jolloin yhtenä päivänä saattoi olla useampi sata tai tuhat uutinen.

ELI aika ei millään riitä katsomaan päivittäin useampaa sataa tai tuhatta uutista.

Tämän vuoksi otin lopuksi yleiset tiedeuutiset pois seurannasta.

Carr, N. (2010a). PINNALLISET - Mitä internet tekee aivoillemme? Helsinki: Terra Cognita. 
Carr, N. (2010b). THE SHALLOWS - What the Internet Is Doing to Our Brains. New York: W. W. 
Norton & Company.

Tapscott, D. (2010). Syntynyt digiaikaan: sosiaalisen median kasvatit. Jyväskylä: Docendo.

Vodanovich, S., Sundaram, D., & Myers, M. (2010). Research Commentary - Digital Natives and 
Ubiquitous Information Systems. Information Systems Research, 21(4), 711-723. 
doi:10.1287/isre.1100.0324

Näihin neljään lähteeseen olen viitannut aikaisemminkin.

TARKASTI ottaen olen ollut kiinnostunut aivoihin kohdistetusta digitaalisen informaation 
jatkuvasta pommituksesta - miten digitaalisen informaation käyttö muuttaa (aivojen) 
käyttäytymistä?

Wikipedia-artikkeli johtaa seuraavaan: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Neuroscience

JA tämä taas johtaa seuraaviin aivotutkimusta tekeviin (katto)järjestöihin: 

* Society for Neuroscience 
* International Brain Research Organization 
* Federation of European Neuroscience Societies.

Selasin näiden järjestöjen julkaisujen otsikoita muutamasta lehdestä.

HUH-huh - olivat todella erikoistuneita artikkeleita kaikilta aivotutkimuksen alueelta.

MITÄ sitten haluaisin?

Oikeastaan haluaisin yleistajuista esitystä, joka kuitenkin perustaisi väittämänsä tehtyyn 
asianmukaiseen tutkimukseen.

Tässä kohtaa vastaan tuli Dana Foundation: 
http://www.dana.org/

Tämän perusteella menin tietysti Julkaisut-osastolle: 
http://www.dana.org/news/publications/

JUST-näin.......
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Esim. vuosittaiset kirjat voisi suomentaa seuraavasti: "Aivotutkimuksen tila vuonna X". Eli nämä 
olivat ensilukemalta yleistajuisia esityksiä, mutta kuitenkin sisältävät asianmukaiset tieteellisten 
lehtien viittaukset.

Sitten löytyy asianmukaiset RSS-syötteet:

Master RSS Feed – [linkki ei toiminut enää]
Dana Foundation Blog – [linkki ei toiminut enää]

"Master Feed" sisältää kaiken mahdollisen aineiston julkaisun, paitsi tuon blogin.

Summaten - Dana Foundation pyrkii esittämään asiat yleistajuisesti, mutta kuitenkin pitämään 
kiinni tieteellisistä lähteistä.

Aikaisemmin olen pohtinut erilaisia käsikirjoja eri alueista.

Tähtinen, S. (2005). Järjestelmäintegraatio: tarve, vaihtoehdot, toteutus. Tekniikka & talous 10. 
Helsinki: Talentum. 
Ylöstalo, M., & Tarkka, O. (2001). Asianajajan käsikirja (6. laitos.). Helsinki: Werner Söderström 
lakitieto.

Eli omaan lähdeluettelon (ZOTERO) hallintaan olen viitannut kahdella käsikirjalla.

Society for Neuroscience -sivuston perkasin tarkemmin, ja kyseinen järjestö on pohtinut myös 
kansantajuistamista. Heillä onkin hanke nimeltä BrainFacts.org: 

http://www.brainfacts.org/

Ja täältäkin saa RSS-syötteen seurantaan: 
BrainFacts.org Articles - http://www.brainfacts.org/rss/articles/

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tällä merkinnällä perustan uuden seurantasivun - tällä kertaa erityisenä seurannan kohteena aivojen 
väitetty moniajo ja aivojen muutos jatkuvan digitaalisen informaation pommituksen seurannaisena.

Ilmiö on mielenkiintoinen ja vaatii enemmän seurantaa - mainitut neljä lähdettä ovat vain yksi 
näkökulma aiheeseen.

SL 705.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Myöhemmin olen tehnyt lisää erilaisia arviointeja/merkintöjä moniajon ilmiöstä. Käytännössä olen 
todennut, että erityisesti (vrt. sosiaalisen median päivitykset) älypuhelimet aiheuttavat (turhaa) 
moniajoa, vaikka ihminen pystyy keskittymään kunnolla vain yhteen asiaan kerrallaan.

Väittämä: Moniajo on oikeasti monessa kohtaa harhakäsitys!
Väittämä: Ihminen pystyy keskittymään kunnolla vain yhteen asiaan kerrallaan!
Väittämä: Moniajon oikeat vaikutukset aivotoiminnalle pitää selvittää hyvin.
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SL 706. Riippuvuuden mahdollisuudet

SL 706.1. Merkintä 668: Ensimmäiset linkit / Moniajo (ii)

10. marraskuuta 2012
668: Ensimmäiset linkit / Moniajo (ii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_668

Kävin läpi Dana Foundationin tarjoaman RSS-syötteen läpi, ja kyseinen syöte oli useamman 
vuoden kooste.

Oikeastaan moniajo ja aivojen pommittaminen jatkuvalla digitaalisella informaatiolla on hyvin 
moniulotteinen ilmiö.

Internet-riippuvaisuus ja videopeliriippuvaisuus ovat tietysti ovat tapoja pommittaa aivoja 
jatkuvalla digitaalisella informaatiolla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tässä ei ehkä ole mitään uutta sinänsä.

Osa noista linkeistä johtaa asiallisille sivuille ja osa on vain yleistajuista pohdintaa.

Pitää perata asiallisten linkkien kokoelma ajan kanssa.

Asia on nyt tosiaan seurannan alla, joten vähitellen tähän voi tulla uusia linkkejä.

SL 706.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Tietoteknisiä riippuvuuksia voi olla hyvin erilaisia, esimerkiksi peliriippuvuus tai riippuvuus 
sosiaalisesta mediasta. En tähän kohtaan kerrannut keräämiäni tieteellisiä artikkeleita ja kirjoja, 
jotka käsittelevät tietoteknistä riippuvuutta ja tietotekniikan muita seurannaisia ilmiöitä.

Väittämä: Tietoteknisiä riippuvuuksia on erilaisia, ja jokainen riippuvuus pitää 
käsitellä omalla tavallaan.

Kysymys: Millaisia olisivat keinot jonkin tietoteknisen riippuvuuden hoitamiseksi?
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SL 707 . Erilaisten (nuoriso)järjestöjen toiminnan 
heilahteluista

SL 707.1. Merkintä 669: Uusi kohu + Ohjelmat, vrt. 658, 660, 
661, 666

12. marraskuuta 2012 
669: Uusi kohu + Ohjelmat, vrt. 658, 660, 661, 666

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_669

Jäämme odottamaan seuraavaa kohua, jonka voi aiheuttaa jonkun toisen puolueen nuorisojärjestön 
edustaja.

Nyt on uusi kohu kohkattavana:

* Häkämies siirtyy EK:n palvelukseen! 
* pitäisikö edunvalvojaksi siirtyvällä ministerillä olla karenssi?

Yhtäkkiä tiedo(s)tusvälineillä onkin käsiteltävänä ihan uusi kohu, ja tapaus Schubak on ajettu 
suhteellisen nopeasti sivuraiteella.

Myönteistä on, että tälläkin kertaa on joku ASIA, josta väännetään - tälläkään kertaa ei pengota 
yksittäisen henkilön yksityiselämää.

Sinänsä on mielenkiintoista, että Matti Vanhasen siirtyminen Perheyritysten liitto ry:n 
toimitusjohtajaksi ei herättänyt näin kovaa meteliä.

Eikö Matti Vanhasta voisi pitää oikein super-lobbaajana?

Perheyritysten liitto ry: 
http://www.perheyritystenliitto.fi/

Merkinnässä 666 oletin, että kaikissa poliittisissa nuorisojärjestöissä ehkä tehdään laaja sisäinen 
tupa-, kaappi-, ja siisteystarkastus koskien esiintymistä sosiaalisen median ja yleisemminkin median
kanssa.

NO - oheisesta linkistä näkyy, että Kokoomusnuorten liittokokouksessa heräsi ajatus edellyttää 
FACEBOOKin osalta ohjeistuksia.

Muut poliittiset nuorisojärjestöt varmaan/ehkä tekevät samanlaiset ohjeistukset kaikessa 
hiljaisuudessa ilman lehdistötiedotteita ja lehdistötilaisuuksia.
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Latasin 12.11.2012 tilanteessa eduskuntapuolueiden nuorisojärjestöjen ohjelmia ZIP-, MHT- ja 
PDF-tiedostoihin.

Kokoomusnuoret -> ZIP-tiedosto tässä linkissä.

Keskustanuoret -> ZIP-tiedosto tässä linkissä.

Demarinuoret-> PDF-tiedosto tässä linkissä.

Kristillisdemokraattiset Nuoret -> PDF-tiedosto tässä linkissä.

Perussuomalaiset Nuoret-> PDF-tiedosto tässä linkissä.

Vasemmistonuoret -> ZIP-tiedosto tässä linkissä (sisältää MHT-tiedostoja).

Vihreät nuoret ja opiskelijat -> ZIP-tiedosto tässä linkissä.

Svensk Ungom -> PDF-tiedosto tässä linkissä.

MHT-tiedostot on tehty Opera-selaimella, joten MHT-tiedostojen avautuminen muilla selaimilla voi
olla vaikeaa tai helppoa.

Lisäksi otin tähän vielä Piraattinuoret ry:n poliittisen ohjelman.

Piraattinuoret -> PDF-tiedosto tässä linkissä.

MIKSI ihmeessä talletan tässä kohtaa poliittisten nuorisojärjestöjen ohjelmat???

ON kuitenkin niin, että poliittiset nuorisojärjestöt muuttavat ohjelmiaan herkemmin kuin 
emopuolueet.

Jokainen poliittinen nuorisojärjestö uudistaa ohjelmiaan tasaisesti, ja niissä olevat muutokset eivät 
aina näy nykyisestä ohjelmasta.

Esimerkkinä voi mainita perustulon, jonka kannatuksen laajuus vaihtelee puolueesta toiseen, ja 
nuorisojärjestöissä on ollut vaihtelevaa kantaa perustulon kannatukseen ja mahdolliseen 
toteutukseen.

ELI muutaman vuoden päästä voivat vanhojen ohjelmien tiedostot olla hävinneitä kyseisten 
poliittisten nuorisojärjestöjen www-sivuilta.

Tosiasiassa jokaisessa puolueessa on erilaisia linjoja, ja nuorisojärjestössä voi välillä olla vallassa 
eri linjojen kannattajia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

VOI olla niin, että tämä poliittisten nuorisojärjestöjen ohjelmien talletus pitää/kannattaa tehdä 
säännöllisesti vuosittain liittokokousten jälkeen.
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Koska erilaisten poliittisten linjojen heilahtelu näkyy parhaiten poliittisten nuorisojärjestöjen 
mahdollisesti muuttuvissa ohjelmissa, niin seuranta tässä aiheessa auttaa ymmärtämään suomalaista
politiikkaa taas yhdestä näkökulmasta.

Jäämme odottamaan seuraavaa kohua, jonka voi aiheuttaa jonkun toisen puolueen 
nuorisojärjestön edustaja.

SL 707.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Kirjoitushetkeen nähden kansanedustajien sopeuttamiseläkkeen vuoksi on noussut taas kerran kohu.
Asiaan liittyen tehty 73 kansalaisaloite, joka on saanut yli 50 000 allekirjoitusta, joten Eduskunnan 
on käsiteltävä kansalaisaloite.

Tässä kohtaa lyö kaksi asiaa toisiaan oikein kunnolla. Aina välillä jonkun merkittävän poliittisen 
päättäjän siirtyminen jonkin edunvalvonnan yhteisön palvelukseen aiheuttaa kohua ja ehkä 
pahennustakin. Toisaalta erillinen sopeutumiseläke herättää pahennusta eri tavoin, jolloin 
kansanedustajan pitäisi ryhtyä oikeaksi työnhakijaksi.

Kysymys: Onko poliittisille päättäjille määrättävä jokin karenssi jonkin määritellyn 
poliittisen tehtävän jättämisen jälkeen?
Kysymys: Onko jokin karenssi jonkin määritellyn poliittisen tehtävän jättämisen 
jälkeen täysin turha asia?

Hyviä kysymyksiä kumpikin!

Itse olen todennut eri vaiheiden jälkeen, että erilaiset nuorisojärjestöt ovat erittäin epävakaita 
järjestelmiä, joiden toiminta heilahtelee eri tavoin. Aikanaan nuorisoasuntoselvityksen yhteydessä 
(vrt. Rannila 2016) totesin, että (Etelä-)Pohjanmaalla vaikuttavat poliittisten nuorisojärjestöt eivät 
käytännössä pysty viemään läpi useamman vuoden vaativaa asuntohanketta. Henkilövaihdoksia on 
jokaisella tasolla (yhdistys, piiri ja liitto) niin paljon, että pidemmän (nuorisoasunnot) 
asuntohankkeen aikana hyvin harva alkuperäisistä vaikuttajista on edelleenkin vastuuhenkilönä.

Väittämä: Erilaiset nuorisojärjestöt ovat hyvin epävakaita järjestelmiä.
Väittämä: Erilaiset nuorisojärjestöt eivät yleensä pysty viemään läpi useamman 
vuoden kestäviä hankkeita.

Yhteiset asiat ry? 

Itse olen todennut, että pitäisi olla Yhteiset asiat ry, joka kouluttaisi kaikenikäisille kiinnostuneille 
henkilöille poliittisia aiheita ilman puolueen leimaa. Tietysti erilaiset poliittisten järjestöjen 
edustajat voisivat olla esillä esimerkiksi luennon pitäjinä. Käytännössä tällainen Yhteiset asiat ry 
voisi toistaa vuodesta toiseen tietyt peruskurssit. Oman havainnon mukaan kaikki henkilöt eivät 
kiinnostu politiikasta nuorisojärjestöjen tasolla, jolloin olisi tarve antaa yleisempää koulutusta 
poliittisista aiheista kaikenikäisille henkilöille.

Kysymys: Millainen järjestelmä tarvittaisiin yhteisölle, joka kouluttaisi kaikenikäisiä 
henkilöitä poliittisiin aiheisiin ilman puoluetunnuksia?

73 https://www.kansalaisaloite.fi/fi/aloite/2588  , Kansanedustajien sopeutumiseläke poistettava
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SL 708. Eri aiheiden poliittinen todellisuus

SL 708.1. Merkintä 670: Tiede vs. tekniikka vs. politiikka vs. 
tosiasiat

12. marraskuuta 2012 
670: Tiede vs. tekniikka vs. politiikka

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_670

Tässä kohtaa voi todeta, että Talvivaara-kohu elää omaa elämäänsä, ja lopullinen totuus ratkaisuista 
tulee aikanaan.

Voi todeta, että (1) avokonttorit ovat huonoja työympäristöjä ja (2) tabletit ja kännykät tekevät työn 
ja vapaa-ajan rajasta hämärämmän.

Tässä kohtaa ei ole linkkiä Google-korporaation hankkeeseen luoda itse itseään ohjaava auto. 
Lisäksi ei ole linkkiä Kalifornian lainsäädäntöön, joka yrittää vastata itse itseään ohjaavien autojen 
lainsäädännön ongelmiin / mahdollisuuksiin.

Ohessa on linkkejä, jossa voi todeta tekniikan kehityksen ajaneen meitä täysin uusiin 
käytännöllisiin ja eettisiin ongelmiin.

Esimerkkinä on ilmansaasteet, jonka tekniikka haittaa kaupungeissa (taajamissa) asuvien 
elämänlaatua.

Lisäesimerkkinä ovat älypuhelimien, avokonttorien, tietojärjestelmäprojektien, sosiaalisen median 
ja sairaanhoidon tietopalveluiden isot ongelmat ja isot mahdollisuudet.

Digitalisoituminen on ajanut uusia ilmiöitä esille, vaikka kaikki tietojärjestelmähankkeet ovat aina 
isoja riskejä sisältäviä (osa)kokonaisuuksia.

Näihin erityyppisiin ongelmiin on ajettu poliittisia ratkaisuja, joista on ohessa eritasoisten 
poliittisten kokonaisuuksien (osa)ratkaisuehdotuksia: EU-taso ja Suomen taso.

Yksi aihe on nuorison ja lasten suojaaminen digitaalisesti levitettävältä haitalliselta aineistolta - 
miten tämä hoidettaisiin tehokkaasti suojaten kuitenkin julkaisuvapaus ja muutkin vapaudet?

Toisaalta tekniikka kehittyy ja muuttaa ammatteja, ja ohessa on erilaisia koulutukseen liittyviä 
linkkejä - usko koulutukseen ainakin Suomessa on hyvin vahva usko(nkappale).

TOISAALTA tekniikka kehittyy ja se vaikuttaa väistämättä erilaisiin julkisen sektorin 
kilpailutuksiin - miten huomioida esimerkiksi uusin ympäristötekniikan kehittyminen julkisissa 
hankinnoissa.
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Mielenkiintoisia ovat Norjaa, Sveitsiä ja Liechtensteinia koskevat EU-tason tekniset ja hallinnolliset
järjestelyt.

KÄYTÄNNÖSSÄ Norjaa, Sveitsiä ja Liechtensteinia on pakko pyörittää teknisesti ja 
hallinnollisesti mukana monessa EU-tason järjestelyssä, vaikka ne eivät teknisesti ottaen ovat EU-
jäsenyyden ulkopuolisia maita.

Esimerkkinä on, että NORJA ja SVEITSI osallistuvat ensimmäistä kertaa ASEM-kokoukseen, 
vaikka eivät ole EU:n jäseniä.

Sitten on kovaa tekniikkaa ja hallintoa huoltovarmuudesta, koska teknisesti ottaen 
siemenviljavarastoihin ei välttämättä saada ensiluokkaista siemenviljaa verrattuna moneen muuhun 
vuoteen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkikokoelmassa on erilaisia poliittisia vastauksia erilaisiin teknisiin ja hallinnollisiin ongelmiin.

ERITYISENÄ tekniikan ja hallinnon ongelmakohtana voi pitää julkisia hankintoja, joiden hallinta 
teknisesti ja hallinnollisesti on ihan oikea iso ongelma käytännössä.

Itse olen ollut juuri päinvastaista mieltä, eli Solidium Oy:n pitäisi ostaa hyvin eritasoisista yhtiöistä 
esim. 1% osakepääomasta. 

http://www.solidium.fi/

1% ei tietysti ole paljon, mutta tällöin valtion edustaja voisi terveellä naamalla käydä 
yhtiökokouksissa esittämässä valtion näkemyksiä eri aiheisiin. Aina ei tarvittaisi raskasta hallintoa, 
koska valtion harrastamaa informaatio-ohjausta voisi hoitaa mm. yhtiökokouksissa.

Lisäksi olen voimakkaasti ollut sitä mieltä, että erityisesti tietotekniikassa kannattaisi monessa 
tapauksessa järjestäytyä yhden asian säätiön ympärille, jolloin säätiön jäsenenä voivat tapauksesta 
riippuen olla pahimmat tekniset ja hallinnolliset kilpailijat.

Valtion ja kuntien jäsenyys näissä yhden asioiden säätiöissä olisi tietysti mielenkiintoinen asia.

JOS/KUN joissain tapauksissa olisi järjestäydytty säätiön ympärille, niin erilaiset kilpailutukset 
voisi järjestää täysin eri tavalla verrattuna siihen, että kunta tai valtio olisi heti suoraan kilpailuttaja.

TIEDE ja TEKNIIKKA etenee niin nopealla tahdilla, että erilaiset lainsäädännölliset viritykset ovat 
auttamatta myöhässä, jolloin järjestäytyminen yhden asian säätiöön voisi olla nopeampi tapa vastata
teknisiin ja hallinnollisiin haasteisiin.

Esimerkiksi Ruotsissa on Internet Infrastructure Foundation, eli säätiö hoitaa .se-tunnuksien 
tekniikan ja hallinnon. Suomessa tämä on tietysti pitänyt hoitaa kovalla lainsäädännöllä ja 
lisäämällä Viestintäviraston tehtävien laajuutta. 

https://www.iis.se/

ELI kilpailuttamisessa olisi mahdollisuus kokeilla muitakin teknisiä ja hallinnollisia ratkaisuja kuin 
nykyiset mallit.
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ILMEISESTI meikäläisen pitäisi tehdä uusia lausuntoja aiheeseen liittyen, jolloin selventäisin 
laajemmin omaa ajatusta yhden asian säätiöiden voimasta sekä omaa ajatusta valtion 1% 
omistusosuuksien merkityksestä.

EN siis sinänsä yksioikoisesti vastusta kilpailutusta, mutta on hyvä tiedostaa nykymalliin liittyvät 
ongelmat.

SL 708.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Linturi, Kuusi & Ahlqvist (2013) on mainittu aikaisemmin, jolloin on kirjoitettu yleisemmin sadasta
uudesta tekniikasta. Edelleen voi kerraten todeta tarve jollekin toimielimelle, joka ottaisi kantaa 
erilaisiin uusiin teknisiin ratkaisuihin ennen raskasta lainsäädäntöä – esimerkiksi hyvä kauppatapa.

Mielenkiintoista on tietysti erilaisten tekniikoiden ongelmat Suomen, Euroopan ja maailman tasolla.
Kaikenlaista tulee eteen hyvinkin nopealla tahdilla.

Taulukko: Tietämyksen puu, Suomennus perustuen Henriques (2003)

Moni-
mutkaisuuden 
taso

Tieteen laji Olemassaolon 
taso

Kohteiden 
laji

Tietojen 
käsittelyn taso

Toiminnan luokka

Kulttuuri Sosiaalinen Itsestään 
tietoinen

Ihminen Käsitteellinen Sosiolingvistinen

Mieli Psyko-
sosiaalinen

Mieli Eläin Hermoihin 
perustuva

Neuropsykologinen

Elämä Biologinen Eläimellinen Elävä Perinnöllinen Biogeneettinen

Aine Fyysinen Eloton Aineellinen Ositettu Fyysiskemiallinen

Edellä olevaa taulukkoa olen esitellyt erilaisiin yhteyksiin. Käytännössä olemme aina kiinni jossain 
aineellisessa ilmiössä, jonka päälle voi olla elämää, mieltä ja kulttuuria. Erilaiset tekniikat ovat 
tietysti monesti kiinni erilaisissa aineellisissa ilmiöissä.

Yksi asia merkinnässä 670 oli itsestään ohjautuvat autot. Itse olen ollut hyvin epäileväinen itsestään
ohjautuvien autojen oikeasta toiminnasta tositilanteissa. Varmaankin tarvitsemme muutaman ison 
kolarin itsestään ohjautuvien autojen kanssa.

Toisaalta olen todennut, että ihmisten keskittymiskyky on kärsinyt uusien tietoteknisten ratkaisujen 
käyttöönoton jälkeen. Eli esimerkiksi autoja käytettäessä on keskittymiseen nähden tullut erilaisia 
ongelmia, jolloin moni meistä ajaa autoa puhuen samalla matka/älypuhelimeen. Tässä mielessä 
itsestään ohjautuvat autot voisivat olla yksi ratkaisu.

Kysymys: Mitkä olisivat oikeat syyt kehittää itsestään ohjautuvia autoja?
Kysymys: Millaisia yhteisöjä on oltava hallitsemaan uusien tekniikoiden seurauksia?

Jos osa meistä ei enää pysty keskittymään autolla ajamiseen, niin tietysti itsestään ohjautuvat autot 
voivat olla hyvä ratkaisu, mutta itsestään ohjautuviin autoihin liittyy hyvin paljon eri ongelmia.
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SL 709. Alkuperäisen ajatuksen oikeasta toteutuksesta

SL 709.1. Merkintä 671: Uudempi kohu + Alkuperäinen ajattelija
+ Toteutus

13. marraskuuta 2012 
Uudempi kohu + Alkuperäinen ajattelija + Toteutus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_671

Tällä kirjoituksella on ota kantaa siihen, että pitäisikö bordellit kieltää tai sallia.

Jonkinlainen kohu varmaan noussee erään Keskustanuorten luottamushenkilön mielipiteestä 
koskien bordellien laillistamista.

Etunimi oli "Alena".

Sain hakukoneella selville, että Alena on naisen nimi.

Toisaalta on tiivistelmä uusimmasta MOT-dokumentista, jossa käydään läpi Ayn Rand -nimisen 
ajattelijan vaikutusta nykymaailmassa.

Adam Curtis on eräässä dokumentissaan käynyt läpi Ayn Randin vaikutusta.

Toisaalta on Dana Foundation -artikkeli, jossa käydään läpi rationaalisten väittämien vaikutusta 
ihmisten ajatteluun.

Dana Foundation -artikkeli kehottaa tutkimaan vaikutustapoja, jotka eivät ole rationaalisia, mutta 
ovat kuitenkin tehokkaita muuttamaan ihmisten terveyskäyttäytymistä.

ELI rationaalisten väittämien mediamyllytys ei auta, ja on tutkittava erilaisien irrationaalisten 
vaikutustapojen onnistumista ihmisten terveellisempien elintapojen edistämisessä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tästä kohtaa pääsemme keskusteluun bordelleista, joiden rationaalisuutta voi pohtia erilaisista 
rationaalisista ja irrationaalisista näkökulmista.

Esimerkiksi Ayn Rand -filosofian osalta pitäisi selvittää, että miten kyseenomainen filosofia 
suhtautuu esimerkiksi bordelleihin.

OLETUSARVO on, että esimerkiksi Ayn Rand -filosofian kirjoituksissa käsitellään hyvin vähän 
bordelli-ilmiötä.
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Ayn Rand -filosofia kaatuu monen muun filosofian tavoin siihen, että ne olettavat ihmisten olevan 
koneita, jolloin yhteiskunta täydellistyisi juuri heidän luonnonlakeja noudattamalla.

KUITENKIN esimerkiksi bordelli-ilmiötä monet poliittiset ideologiat ja/tai puolueet eivät tunnusta 
ja/tai tunnista missään poliittisessa ohjelmassa.

ON kuitenkin niin, että molemmissa tapauksessa - bordellien salliminen tai bordellien täyskielto - 
on erilaiset irrationaalisuudet ja rationaalisuudet vastassa.

ELI poliittisten tavoiteohjelmien kohdalla on tärkeä myös tiedostaa, että mistä poliittiset 
tavoiteohjelmat EIVÄT sano sanaakaan.

Esimerkiksi merkinnässä 669 kerätyt poliittisten nuorisojärjestöjen tavoiteohjelmissa ei omien 
pikaisten havaintojen mukaan ole juurikaan mielipiteitä liittyen maksulliseen seksiin ja bordelleihin 
liittyen.

Toinen esimerkki on eritasoinen kotiväkivalta, jota esiintyy edelleen nyky-Suomessakin hyvin 
paljon. Poliittisessa ohjelmassa on ehkä vaikea ottaa kantaa siihen, että kotiväkivaltaa saattaa 
esiintyä kaikissa ihmisryhmissä.

Kolmas esimerkki on loppuunpalaminen, jonka kokonaisilmiö on monimutkainen, ja toisaalta 
poliittisessa tavoiteohjelmassa pitäisi esittää asian yksinkertainen ratkaisu.

Tällä kirjoituksella on ota kantaa siihen, että pitäisikö bordellit kieltää tai sallia.

SL 709.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Adam Curtis on tehnyt mielenkiintoisia dokumentteja. Yksi johtava teema hänellä on ollut erilaisten
poliittisten päätösten oikea toteutuminen, jolloin jokin politiikan ratkaisu on oikeasti tuottanut 
täysin päinvastaisia tuloksia. Eli kuviteltu yhteiskunnan luonnonlaki ei toimikaan oikeasti.

Väittämä: Kuvitellut yhteiskunnan luonnonlait kohtaavat aina ongelmia oikeassa 
toteutuksessa.
Väittämä: Jokainen yhteiskunnallinen ratkaisu kohtaa erilaisia irrationaalisuksia, 
koska ihmiset eivät ole koneita.
Väittämä: Monessa mallissa ihmiskäsitys voi olla konemainen.

Yksi aihe on mielipiteen muutos jonkin poliittisen ratkaisun lyödessä takaisin eri tavoilla.

Kysymys: Muuttavatko poliittiset mielipidevaikuttajat omia näkemyksiään, vaikka 
jokin tehty päätös aiheuttaa erilaisia ongelmia ja sivuvaikutuksia?

Yhteiskunnan luonnonlakien kehittämisen taustalla on aina jonkin alkuperäisen ajattelijan tekemä 
työ, josta osa voi olla erilaisia kirjoitelmia. Toisaalta alkuperäisen ajattelijan kannattamia asioita 
voidaan joskus toteuttaa oikeasti jossain muodossa.

Kysymys: Kuka on merkittävämpi – alkuperäinen ajattelija vai ajatuksen toteuttaja?
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SL 710. Työpöytäkoneiden johtavat ratkaisut

SL 710.1. Merkintä 672: Year of the LINUX desktop / PC-
>Mobile / E

13 November 2012 
672: Year of the LINUX desktop / PC->Mobile / E

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_672

Windows XP is persistent and will not disappear in the near future. In the long run Windows XP 
might disappear.

ON the other hand, if corporations start to rebel with Windows 8, there might be some problems.

If you have hundreds/thousands of PC installations streamlined with Windows XP, the enthusiasm 
to move to Windows 8 might not be so great

Testing of Windows 8 is going in different corporations, and there will be ultimate judgement of 
Windows 8 being applicable to real usage.

There is some links to cloud computing. In short cloud computing more stuff to servers and less 
stuff client computers.

DO we need a Windows PC client computer, if all relevant stuff is in servers.

Ubuntu has been rising, event though in Distrowatch ranking Ubuntu is third popular LINUX 
distribution.

Red Hat is going strong on the server side of LINUX computing.

What NEW????

APPLICATIONS.........

The main reason for LINUX rejection is applications, since several applications are tightly bolted to
Windows.

I guess that in some corporations there might be situation, where all applications may run both in 
LINUX and Windows environment.

1) Could 2013 be a year of UBUNTU desktop?
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2) Is Microsoft forced to create versions of Microsoft Office (Cloud) to non-Windows 
platforms?

These two possibilities should/could/must be followed.

PC->Mobile ????

SL 710.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Koska LINUX leviää myös perinteisiin työpöytäkoneisiin? Tätä on odotettu vuosikausia ilman 
laajempia tuloksia, koska Microsoft Windows on edelleenkin pysynyt perinteisten 
työpöytäkoneiden johtavana käyttöjärjestelmänä.

Väittämä: Kannattaa käyttää mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivia 
ohjelmia – vrt. LINUX ja Microsoft Windows.

Joissain yhteisöissä on kokeiltu jotain LINUX:n suhteen. Käytännössä siirtymät pois Microsoft 
Windows -käyttöjärjestelmästä ovat aika vaikeita hankkeita, koska käyttäjät ovat oppineet 
Microsoft Windowsin ominaisuudet melko hyvin.

Väittämä: Siirtymät pois Microsoft Windows -käyttöjärjestelmästä tulee tehdä hyvin 
hallitusti pidemmällä aikavälillä.

Itse suosittelen pitkäjänteisyyttä, jolloin otetaan ensin käyttöön mahdollisimman monessa 
käyttöjärjestelmässä toimivia ohjelmia. Jos kaikki yhdessä käyttöjärjestelmässä toimivat ohjelmat 
saadaan korvattua mahdollisimman monessa käyttöjärjestelmässä toimivilla ohjelmilla, niin tällöin 
voi harkita myös käyttöjärjestelmän vaihtoa. Käytännössä kaikki käyttäjät eivät halua siirtyä pois 
Microsoft Windows -käyttöjärjestelmästä, joten tässä kohtaa pitää tehdä hyvin hallittuja siirtymiä 
vapaaehtoiselta pohjalta. Eli tässä kohtaa voi olla jonkinlainen ylimenokausi, jolloin käytössä voi 
olla kaksi käyttöjärjestelmää yhtä aikaa. Tietysti ylimenokausi aiheuttaa erilaisia ongelmia.

Toisaalta olen todennut, että mikään tietotekniikka ei ole ilmaista. Myös LINUX tarkoittaa 
kustannuksia, mutta ne ovat erilaisia verrattuna Microsoft Windowsiin. Käytännössä LINUX:n 
käytön opettelu ja koulutus pitää tehdä hallitusti ja pala kerrallaan. Jos kaikille käyttäjille lyödään 
LINUX kouraan yhtäaikaisesti ilman kunnollista koulutusta ja opastusta, niin silloin ollaan isoissa 
ongelmissa.

Väittämä: Siirtymät LINUX:n suuntaan (erityisesti työpöytäkoneissa) aiheuttavat 
erilaisia kustannuksia, jotka pitää arvioida hyvissä ajoin.
Väittämä: Ei ole olemassa ilmaista tietotekniikkaa!
Väittämä: Erilaisten tietoteknisten ratkaisujen aiheuttamia oikeita kustannuksia ei 
pidä piilotella mitenkään!
Väittämä: Esimerkiksi LINUX:n käyttöönotossa kannattaa edetä hallitusti pidemmällä
aikavälillä esimerkiksi tietokone kerrallaan.

Joissain yhteyksissä ovat jotkut käyttäjät valittaneet LINUX:n käytön ongelmista verrattuna 
Windowsin käyttöön. Tällaiset ongelmat pitää ratkaista tietokone kerrallaan. Eli LINUX:n 
ottaminen kerralla kokonaiseen yhteisön käyttöön ei ole paras ratkaisu. Pala kerrallaan pitää edetä.
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SL 711. Selaimet ja selaimien standardit

SL 711.1. Merkintä 673: Selainvertailu / Chrome ja WOT / OSA 
17

13. marraskuuta 2012 
673: Selainvertailu / Chrome ja WOT / OSA 17

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_673

Kävin kuuntelemassa luentopäivän koskien sosiaalista mediaa, ja kotitehtäväksi annettiin kokeilla 
Google Chrome selainta ja Googlen tarjoamaa Web Store -palvelua.

Työtä käskettyä.

TEHTÄVÄ: 

Asenna koneellesi Chrome-selain, ellei se ole jo asennettuna. Tutustu Chrome Web Store 
tarjontaan ja asenna joku/joitain haluamiasi sovelluksia Crome selaimeen. Sovellus 
ilmaantuu Sovellukset-välilehdelle ja on sieltä käytettävissä. Palauta lyhyt raportti 
löytämästäsi mielenkiintoisesta sovelluksesta.

Väänsin tähän PDF-tiedostoon vastauksen: 
PDF-tiedosto tässä linkissä.

Web of Trust palveluna perustuu miljoonien käyttäjien havainnointeihin erilaisista vaarallisista ja 
haitallisista sivustoista. Tämä on nyt sitä paljon puhuttua laumaälykkyyttä.

ITSE en ole tosin yhtäkään sivustoa luokitellut vaaralliseksi - ainakaan vielä.

SOVELLUKSET - Opera ja Chrome esimerkiksi.

Itse olen ollut Opera-selaimen käyttäjä jo vuosikausia, nykyisin mennään versiossa 12.10.

Operaan on saatavilla erilaisia laajennuksia seuraavasta osoitteesta:

https://addons.opera.com/en/

Opera-selaimen WOT-laajennuksen kuvaus on seuraavassa osoitteessa:

https://addons.opera.com/en/extensions/details/wot/?display=fi

Tässä kohtaa tulee ongelmaksi, että eri selaimiin pitää hakea joskus hakea laajennukset 
selainkohtaisesti.
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ELI sama WOT-laajennus pitää ajaa erikseen Opera-, Firefox, Chrome- ja IE-selaimeen.

Comodo Dragon -selain pystyy - muistaakseni - kokeilujeni mukaisesti ajamaan WOT-laajennuksen
esimerkiksi Web Store -palvelusta.

Todellisessa käytössä Web of Trust on osoittautunut hyödylliseksi, koska jopa YouTube-videoiden 
mainososuuksissa on ollut linkkejä WOT-luokituksessa haitallisiksi arvioiduiksi sivustoiksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Selainsota käy edelleen todella kuumana.

TÄLLÄ hetkellä sovelluskehittäjien pitää pelata varman päälle, ja laittaa sovellus toimimaan 
jokaisessa merkittävässä selaimessa.

EN lähtenyt selvittämään, että miten sovellusten/selainlaajennusten tekniikka tällä hetkellä oikein 
oikeasti on.

ITSE toivon, että sovellusten/selainlaajennusten tekniikassa voitaisiin (onko jo siirrytty) siirtyä 
voimakkaiden standardien taakse.

JOS joka selain vaatii aivan oman vääntönsä, niin sovellusten/selainlaajennusten kehittäminen on 
todella kallista.

Tähän jäi jatkoon selvitettävä asia: sovellusten/selainlaajennusten standardointityö.

SL 711.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Vuoden 2012 jälkeen on tietotekniikka tietysti kehittynyt eri osa-alueilla omalla tahdillaan. 
Esimerkiksi 74 HTML 5 on julkaisu aikanaan vuonna 2014. Vastaavasti Adobe Flash on tekniikkana 
pysynyt kirjoitushetkeen nähden laajasti käytettynä, vaikka jotkin yhteisöt eivät enää käytä Adobe 
Flash -tekniikkaa. 

Varsinaisessa merkinnässä pohdin erilaisia standardoinnin hankkeita, jotta selainkehitys voisi olla 
vähän helpompaa. Tuohon kohtaan en tiedä täydellistä vastausta.

Kysymys: Millaiset ratkaisut voisivat korvata Adobe Flash -tekniikan?
Kysymys: Ovatko Adobe Flash -tekniikan korvaavat ratkaisut suljettuja vai avoimia?
Kysymys: Mitä aiheita selainten standardoinnissa pitää jatkossa ratkaista?
Kysymys: Millaisia selainten standardeja kehitetään täysin avoimesti?
Kysymys: Onko jokin suljettu tekniikka oikeasti käytössä pidemmällä aikavälillä?

Lopuksi täytyy huomauttaa, että avoimilla tekniikoilla voidaan tietysti tehdä kaupallisia palveluita. 

Väittämä: Avoimet ratkaisut eivät estä liiketoimintaa.

74 https://www.w3.org  , → HTML 5 -suositukset löytyvät noilta sivuilta
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SL 712. Erilaisista asiaa julkisista raporteista

SL 712.1. Merkintä 674: Blather vs. Facts / Aate vs. Totuus

14. marraskuuta 2012 
674: Blather vs. Facts / Aate vs. Totuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_674

Ohessa on kohtuullinen linkkilista, ja taas on käytettävä mielikuvitusta sitomaan nämä linkit 
toisiinsa.

Ensimmäisenä on muutama PDF tiedosto, jotka on tuottanut Yhdysvaltain kongressin 
tutkimuspalvelu, Congressional Research Service.

LIBYA, BURMA, BAHRAIN, YEMEN.........

Kaikissa näissä maissa kuohuu, ja jonkinlainen kylmä tosiasioiden analyysi on näiden CRS-
raporttien vahvuus.

SUOMESSA ei ole vastaavia raportteja julkisessa jakelussa - ehkä joskus.

SYYRIAn tilanne etenee, ja eri maat ovat julistaneet tietyn porukan edustamaan SYYRIAa. Samoin
MALIssa on omaa kehitystä...

Toisaalta Kuwaitin levottomuuksia ei ole raportoitu länsimediassa.

Osa heistä (Yhdysvallat) vastustaa miehittämättömien lentolaitteiden (drones) käyttöä, mutta näistä 
mielenosoituksista ei ole raportoitu länsimediassa.

Samaan aikaan Yhdysvallat kansakuntana purkaa presidentinvaalien (mm.) vaalitulosta, ja 
väestömuutokset ovat tosiasia näistä vaaleista eteenpäin - valkoisten määrä ei tule lisääntymään 
voimakkaasti.

Mitään uutta ei ole uskonnollisiin ryhmiin kohdistuvissa ennakkoluuloissa - muutama linkki tästä.

Yhdistävänä tekijänä voi pitää erilaisten ideologioiden käytännön sovelluksia.

Linkkikokoelmassa on viittauksia erilaisiin ideologioihin, mm. islamin yksi tulkinta, 
hyvinvointivaltion mittari-ideologia ja ruoantuotantoon liittyvää ajatusta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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NIIN - mitä uutta????

Muutama linkki viittaa aatteisiin 
Englanniksi: Qutbism, Libertarianism and Objectivism.

Erilaiset ideologiat ovat jatkuvasti mittaa toisistaan, ja taas toisaalta totuus tulee vastaan erilaisten 
ideologioiden soveltamisessa.

Esimerkiksi radikaali individualismi on osana erilaisia ideologioita, ja taas toiset ideologiat 
tyrmäävät radikaalin individualismin.

Adam Curtis on viitannut tähän kahden ideologian (radikaali individualismi ja vastaliikkeet) 
yhteenottoihin eri dokumenteissaan. 

Adam Curtis - Wikipedia-artikkeli

Uutuus?

Ideologioiden eri osiot pitäisi kartoittaa tarkemmin, koska eri ideologiat perustelevat saman 
(poliittisen) ratkaisun täysin eri syillä.

TOISAALTA pitäisi kerätä yhteen eri ideologioiden oikean sovelluksen ja oikean monimutkaisen 
totuuden yhteentörmäyksien kova totuus.

Kuten yksi linkki osoittaa, kahden ideologian yhteneväisyyksiä ja eroavuuksia on pohdittu yhden 
Wikipedia-artikkelin verran.

Tarve olisi laajemmalle ideologioiden yhteneväisyyksiä ja eroavuuksia tutkivalle toiminnalle.

Periaatteessa kaikki ideologiat on nykymaailmassa kuvattu, joten ideologioiden yhteneväisyyksiä ja
eroavuuksia tutkivalle toiminnalle on täydet mahdollisuudet.

Wikipedia-artikkeli poliittisten ideologioiden listasta on hyvä alku.

SL 712.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

Omaan hakemistoon on tosiaan ajautunut näitä CSR-raportteja (Congressional Research Service, 
https://www.loc.gov/crsinfo/). Oman havainnon mukaan tehdyt raportit kuvaavat melko hyvin 
Yhdysvaltojen politiikan toimintalinjojen sisältöä pidemmällä aikavälillä. Esimerkiksi Libyan 
tilanteesta on tullut vastaan raportteja. Vastaavalla tavalla Euroopan Unionin sisällä on erilaisten 
tausta-aineistojen tuottajia, joiden raportteja kannattaa joskus lukea läpi.

Kysymys: Mistä löytyvät parhaimmat tausta-aineistot eri asioiden suhteen?
Kysymys: Ketkä kirjoittavat parhaimmat tausta-aineistot?
Kysymys: Ketkä oikeasti lukevat erilaiset tausta-aineistot?
Kysymys: Tiedotetaanko tavallisille kansalaisille erilaisten tausta-aineistojen tietoja?

Erilaiset tiedotusvälineet eivät yleensä tiedota tausta-aineistoista – esim. www-sivuja.

Kysymys: Miksi tiedotusvälineet eivät uutisoi tausta-aineistojen www-sivuja?
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SL 713. Avoimien ratkaisujen rahoittamisesta jotain

SL 713.1. Merkintä 675: Standardi & Omistus & Markkinaosuus
& Raha

17. marraskuuta 2012 
675: Standardi & Omistus & Markkinaosuus & Raha

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_675

Olen tähän mennessä tehnyt kaksi omakustannetta, Rannila (2011) ja Rannila (2012). 
Kts. julkaisut sivu: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Kolmannen teoksen (Kirjoitelmia III) osalta on koottu yhteen samantyyppisten lähteiden linkit ja 
erilaiset tiedostot (pääasiassa DOC- ja ODF-tiedostoja) on koottu kirjoitusjärjestykseen - jälleen 
kerran ne olisivat aikajärjestyksessä.

Yhdessä kirjoituksessa pohdin, että ihmisten työnjako on edistynyt hyvin pitkälle, ja tällä on 
erilaisia seurauksia moneen suuntaan.

Selviytyminen - tätä pohdin yhdessä kohtaa.

Esimerkkinä voi ottaa uskonnollisen järjestäytymisen - kaikki merkittävät uskonnot ovat 
järjestäytyneet eri tavoin, mutta tietyt perusperiaatteet sopivat tännekin.

ELI myös uskonnollisista järjestelmistä löytyy jakautuminen erilaisiin tasoihin: paikallinen, 
välitaso(t) ja ylätaso(t). Lisäksi löytyy ylätasolta erilaisia esikuntaosastoja.

Esim. yhdistyselämässä on paikallisyhdistykset, piiriyhdistykset ja liitot.

Eli monessa yhdistysorganisaatiossa on paikalliset vapaaehtoiset, piiritason toiminnanjohtaja ja 
liittotoimisto.

Monesti piiritasolla on vain yksi työntekijä toiminnanjohtajana, mutta joskus on toiminnanjohtajan 
lisäksi joku muukin työntekijä.

Liittotoimistotasolla on joskus varaa erilaisiin esikuntaosastoihin, esim. joissain liitoissa/vast. on 
omaa tutkimus-, kehittämis- ja edunvalvontaosastoa.

NIIIIIIIIIIIIIInnnnnnnnnn - mitä sitten?????????????

Käytännössä on sekä uskonnollisessa että aatteellisessa järjestäytymisessä henkilöt jakaantuvat 
erilaisiin kehiin tai ryhmiin, jolloin heidän selviytymisensä (nykyaikana palkka) on turvattu 
jotenkin.
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ELI esimerkiksi paikallistason vapaaehtoiset ovat palkkatyöläisiä tai yrittäjiä jollain muulla 
elämänalalla.

Sitten saman kehän mukaisesti ylätason henkilöiden selviytyminen (nykyaikana palkka) on turvattu.

Tunnetulla tavalla monimutkaisuus lisääntyy ylätasolle mennessä, jolloin palkatuilla henkilöillä on 
aikaa ja voimavaroja käsitellä monimutkaisempia asioita.

OLIPA pitkä johdanto täysin selvästä asiasta!

Kuitenkin mielipidekirjoituksessa 46 pohdin erilaisten yleishyödyllisten säätiöiden merkitystä 
erilaisten (tieto)järjestelmien ylläpitämisessä ja kehittämisessä. 

http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_46

Olen eri vaiheiden jälkeen päätynyt kannattamaan erityisesti tietotekniikkaan erilaisia yhden asian 
säätiöitä, jotka ottavat haltuun tietyn osan tietotekniikan ilmiöiden käytännön hallinnosta.

Esimerkkinä on taas LINUX Foundation, joka hallinnoi kaikenlaista liittyen LINUX-
käyttöjärjestelmän käytännön hallintoon. Esimerkkinä voi katsoa heidän henkilöstöään tällä 
hetkellä: http://www.linuxfoundation.org/about/staff

Kuten näkyy, niin kaikki henkilöt eivät tee suoraan LINUX-käyttöjärjestelmän kehittämistyötä, ja 
he ovat yhteydessä esim. tiedotusvälineiden kanssa siihen määrätyn henkilön kanssa.

JOO-O-just-joo-O. MITÄ sitten????

TUNNETULLA tavalla esimerkiksi LINUX on karannut yhden ihmisen voimavarojen ulkopuolelle,
eli kyseinen järjestelmä on levinnyt niin laajalle, että esim. minulla on LINUX-käyttöjärjestelmän 
päällä toimiva lukulaite (Pockectbook Pro)

NYT oheisessa linkkilistassa on mielenkiintoinen kohta, europe-v-facebook.org.

Kyseinen europe-v-facebook.org on lähtenyt liikkeelle yhden ihmisen toimenpiteistä, ja 
nykytilanteessa kyseinen henkilö on lähtenyt laajempaan kampanjaan uusilla lainopillisilla 
toimenpiteillä Facebook-yhteisön nykyistä taustayritystä vastaan.

Mielenkiintoista on, että vastaavaan operaation ei ole ennemmin löytynyt kiinnostuneita tahoja.

TOISAALTA on niin, että esimerkiksi tietoturvaviranomaiset ovat tietysti velvoitettuja 
käsittelemään heille kohdistetut kanteet.

Eli on tietysti kiehtovaa, että yksi yksittäinen lainopin opiskelija on aiheuttanut ilmiön, joka voi 
karata yhden yksittäisen ihmisen sinänsä pienistä toimenpiteistä erittäin isoa korporaatiota 
polvilleen laittavaksi pakosta.

JOS/KUN kymmenet tuhannet ihmiset pyytävät Facebook-tietojaan www-sivuilla ehdotetuilla 
tavoilla, niin hallinnollinen ja lainopillinen paine Facebook-yhteisön nykyistä taustayritystä vastaan 
voi nousta todella mahtavaksi.
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Mielenkiintoisella tavalla on nopeasti perustettu yhdistys, Itävallan lakien mukaisesti, ja heidän 
(Itävalta) yhdistysrekisteristä sai ajettua PDF-tiedoston. 

PDF-tiedosto tässä linkissä.

Jokainen koulusaksan läpäissyt saa tuosta selville oleellisen tiedon. Yhdistys on virallinen 
rekisteröity yhteisö.

ELI mahdollisesti tuo Facebook-tietojen esille kaivamiseen perustettu uusi yhteisö voi muodostua 
muutamalla ihmiselle kehäksi, jossa heidän toimeentulonsa - ainakin joksikin aikaa - on turvattu 
ympäri maailman tulevilla pienillä lahjoituksilla.

Ohessa on taas muutama linkki tietoteknisten järjestelmien kehittämisen ja käyttöönoton ongelmiin 
- lyhyesti ottaen rahaa on palanut julmetusti ympäri maailman epäonnistuneissa tietoteknisten 
järjestelmien kehittämisessä ja käyttöönotossa.

Toisaalta on linkkiä, että muutama eurooppalainen kaupunki järjestäytyi, ja ne kustansivat 
LibreOffice-ohjelmistokokonaisuuden kehittämistä, jotta tietyt OOXML-tiedostojen käsittelyyn 
liittyvät ongelmat saataisiin ratkaistua.

Näillä päiväkirjasivuilla on aikaisemmin kiinnitetty huomiota ODF:n ja OOXML:n standardointiin 
sekä erilaisten toimisto-ohjelmistojen käyttöönottoon ja kehittämiseen.

Linkkikokoelmassa on linkkiä erilaisiin yhteisöihin, jotka ovat järjestäytyneet voittoa 
tuottamattomaksi yhdistykseksi tai säätiöksi. Esimerkiksi COSS ry on hyvä esimerkki: 

http://coss.fi/coss-ry/yhteistyokumppanit/

Kuten COSS ry:n yhteistyökumppaneiden listasta näkyy, niin COSS ry raapii rahat toimintaansa 
useasta eri suunnasta.

Toisaalta on PDF-tiedosto juuri äskettäin hyväksytystä Euroopan Unionin asetuksesta (regulation), 
jossa mahdollistetaan eurooppalaisten standardointiyhteisöjen rahoittamista suoraan Euroopan 
Unionin budjetista, ja lisäksi tietotekniikan standardointiin on vielä omia erityissääntöjään.

Toisaalta on taas linkkiä Euroopan Unionin toisenlaiseen toimintaan, jossa pohditaan erilaisten 
verkkosivujen lainopillista puolta.

1) Pitääkö erilaisten verkkosivujen yhteydessä pyytää aina erikseen lupa jokaiselta 
käyttäjältä erikseen??? 
2) Ovatko selainten valmistajat pakosta velvoitettuja tallentamaan erilaista tietoa selainten 
käytöstä valmistajien erilaisiin tietojärjestelmiin, jolloin Euroopan Unionin tasolla 
viranomaiset voivat pyytää erilaisia tietoja selainten valmistajilta.

Kuten linkkilistasta näkyy, niin erilaisia turvajärjestelmiä pohtineen työryhmän luottamuksellinen 
asiakirja on vuotanut verkkoon. Kyseessä ei ole edes SWD- tai SEC-dokumentti, eli kyseessä on 
aivan villi paperi SWD- tai SEC-dokumenttien ulkopuolella.
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NO - saahan noita EU-hankkeita perustaa, jolloin niiden asiakirjat ne eivät ole osa Euroopan 
Unionin asiakirjajärjestelmää.

ONGELMA noissa internet-verkon ja internet-palveluiden rikollisen käytön suitsimisessa olisi, että 
pitäisi luoda aivan valtava kasa uusia standardeja.

JA kuten oheisesta linkkikokoelmasta näkyy, niin LTE-standardiin liittyen on nähty erilaisia 
mahdollisia ja todennettuja heikkouksia.

ELI CleanIT-standardien kehittäminen veisi paljon aikaa ja voimavaroja, vaikka niitä voidaan sitten 
kiertää useilla tavoilla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OLIKO todella pitkää johdantoa selviin asioihin???

AVOIMUUS ja RAHA - ovatko nämä toisensa pois sulkevia tekijöitä???

ONGELMA esimerkiksi noissa avoimien toimisto-ohjelmistojen käyttöönotossa on ollut, että niiden
käyttöönotto ei ole ilmaista, vaikka itse ohjelma voi olla käytännössä ilmainen.

ELI tietysti avoimien toimisto-ohjelmistoja saa ja pitääkin ehdottaa käytettäväksi julkisen sektorin 
yhteisöissä.

MUTTA asiaa ehdottavalla väellä ei ole halua mitenkään tukea näitä avoimien toimisto-ohjelmistoja
kehittäviä yhteisöjä - eli säätiöitä käytännössä - itse suosittelen tietysti The Document Foundation 
-säätiötä LibreOffice-ohjelmiston takana.

KÄYTÄNNÖSSÄ kaikkien eurooppalaisten kuntien/kaupunkien osallistuessa/rahoitettaessa 
esimerkiksi avoimien toimisto-ohjelmistoja kehittävien säätiöiden taakse saataisiin todella kova 
rahallinen ja hallinnollinen voima.

Kuten linkkikokoelma osoittaa, niin kuntien/kaupunkien oikeaa osallistuminen ja oikea 
rahoittaminen on oikeasti mahdollista.

ELI avoimien toimisto-ohjelmistojen käyttöä ehdottavien pitäisi olla rehellisiä ja myöntää erilaiset 
kustannukset, jotka liittyvät avoimien toimisto-ohjelmistojen oikeaan käyttöön.

ELI esimerkiksi avoimien toimisto-ohjelmistojen oikeaan käyttöönottoon ja oikeaan käyttöön ehkä 
pitää käyttää ERILAISEN yhtiön käyttöä verrattuna kaupallisen toimisto-ohjelmiston 
kehittäneeseen yhtiöön.

JOS tämä ERILAINEN yhtiö kuitenkin tuottaa parempia ja halvempia tuloksia verrattuna 
aikaisempaan, niin tietysti sitä kannattaa käyttää

Lisäksi pitäisi olla halukkuutta ja myönteisyyttä tukea avoimien toimisto-ohjelmistoja kehittävien 
säätiöiden toimintaa rehellisellä ja puhtaalla rahalla.
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PUHDAS ja REHELLINEN raha ei pitäisi olla mikään ongelma avoimien järjestelmien 
kehityksessä. PUHDAS ja REHELLINEN raha pitää olla hyvin selvä ja julkinen osa avoimien 
järjestelmien kehittämistä.

Avoin järjestelmä ei oikeasti tule toimeen ilman rahaa, ja osa asioiden arvostelijoista haluaa uskoa 
avoimiin järjestelmiin ilman rahaa.

MIELIPIDE:

Jokin selviytymisen kehä pitää järjestää jokaiselle avoimelle järjestelmälle, koska ihminen ei
tule toimeen ilmaan ruokaa/juomaa/toimeentuloa, joka nykyaikana monesti pitää maksaa ja 
hoitaa oikealla rahalla.

Säätiö tai yhdistys on kuitenkin vain seurannainen tästä selviytymisen kehän järjestämisestä.

SL 713.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Eri yhteyksiin olen esittänyt seuraavan kuvan.

? ?

? ?

? ?

? ?

? ?

? ?

Eli ihmiset sijoittuvat eri aiheissa eri kohtaa erilaisia jatkumoita – esimerkiksi erilaiset yhdistykset. 
Esimerkkinä olevassa avoimien ohjelmien kehittämisessä ihmiset sijoittuvat eri kohtiin, jolloin osa 
avoimien ohjelmien kehittäjistä saa palkkaa ohjelmien kehittämiseen. Osa kehittäjistä voi toimia 
jollain tavalla vapaaehtoisesti.

Väittämä: Avoimien ratkaisujen kehittäjille pitää taata palkka jollain tavalla!
Väittämä: Avoimien ratkaisujen kehittäminen on muuttunut osasta ammattimaiseksi.
Väittämä: Avoimet ratkaisut tarkoittavat erilaisia kustannuksia.
Väittämä: Avoimet ratkaisut eivät estä kaupallista toimintaa.

Kerraten voi todeta tarpeen perustaa yhden asian säätiöitä, jotka turvaavat jonkin tietoteknisen 
ratkaisun tasapuolisen kehittämisen.

Väittämä: Joissain yhteyksissä yhden asian säätiö voi olla hyvä ratkaisu tietoteknisen 
ratkaisun hallinnon järjestämisessä.
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SL 714. Ihmisten rationaalisesta käyttäytymisestä

SL 714.1. Merkintä 676: Ideologioiden purkaminen osiin / osa 2

17. marraskuuta 2012
676: Ideologioiden purkaminen osiin / osa 2

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_676

MOT-ohjelma YLE:n puolelta oli todella hyvä - katsoin kyseisen ohjelman kolmeen kertaan.

ITSE en ollut tiennyt, että Ayn Randin kirja "Atlas Shrugged" on myynyt niin hyvin kuin se on 
myynyt.

Yhdessä Adam Curtisin dokumentissa haastateltiin internet-vallankumouksen taustalla olleita 
henkilöitä, jotka kokivat olevansa sankareita, joista Ayn Randin kirjassaan kirjoittaa hyvin laajasti.

Ayn Rand lyhyesti: ILMAN kaupallista liikkeenjohtoa yhteiskunta vähitellen pysähtyy kokonaan.

TOTEAMUS: Ayn Rand täytyy ilmiönä tietää, jos haluaa olla selvillä, että mitä erilaiset asioiden 
seuraajat ja erilaiset asioiden oikeat tekijät heillä (Yhdysvallat) oikein tarkoittavat.

Yhdessä kohtaa ohjelmaa todetaan, että Ayn Rand pitää ihmisen toimintaa rationaalisena, ja hän 
käyttäytyy tämän mukaisesti rationaalisesti.

Rationaalisuusolettama - eli meikäläinen on ollut vähän kriittinen ajatukselle, että ihminen 
käyttäytyisi aina ja kaikkialla rationaalisesti

OHESSA on muutama linkki, jossa voi pohtia ihmisten rationaalista käyttäytymistä.

Open Source Religion -sivustolla on ajatusta, että voisi järjestelmällisesti kartoittaa yksittäisen 
henkilön erilaiset uskomukset tarkastikin - The Belief Genome.

Tuota erilaisten uskomusten järjestelmällistä kartoittamista pohdin aikaisemmin merkinnässä 674:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_674

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NIIN - mahdollisesti tuo The Belief Genome -projekti on se mitä hain.

ELI yksi hyvä tapa järjestää vaikka satoja erilaisia uskomuksiin liittyviä kysymyksiä hallittavaan 
muotoon, jolloin jokainen voisi itse itsenänsä miettiä erilaisia vastauksia noihin uskomuksiin.
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KUN tuon vielä laajentaisi sekä maallisiin että uskonnollisiin uskomuksiin, niin tietysti kokonaisuus
olisi mielenkiintoisempi.

NIIN - mahdollisesti tuo 75 The Belief Genome -projekti on se mitä hain.

Aika näyttää.......

SL 714.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Väittämä: Ihmiset eivät käyttäydy aina ja kaikkialla järkevästi!
Väittämä: Ideologit uskovat jonkinlaiseen järkevyyteen omissa väitteissään.

Aiemmin olen kirjoittanut yhteiskuntainsinööreistä, jotka uskovat erilaisiin yhteiskunnan 
luonnonlakeihin. Oman havainnon mukaan valittujen poliittisten toimintalinjojen seuraukset ovat 
osasta arvaamattomia. Tietysti osa yhteiskuntainsinööreistä ei muuta mielipidettään huolimatta 
kaikista mahdollisista sivuvaikutuksista.

Väittämä: Erilaiset yhteiskuntainsinöörit uskovat omiin yhteiskunnan 
luonnonlakeihin.
Väittämä: Jokainen poliittinen päätös kohtaa ihmisten odottamattomat 
sivuvaikutukset, jotka eivät ole aina ja kaikkialla järkeviä.

Käytännössä erilaisia poliittisia päätöksiä pitää välillä tarkentaa poliittisen päätöksen 
odottamattomien sivuvaikutusten vuoksi.

Yksi tuore suomalainen esimerkki on kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen. Oman arvion 
mukaan erityisesti pienet yhden yrittäjän erikoisliikkeet tulevat vähitellen häviämään, koska yksi 
henkilö ei jaksa tehdä vuosikausia seitsemän työpäivän työtä. Tämän vuoksi pienet erikoiskaupat 
tulevat korvautumaan erilaisten erikoisliikkeiden ketjuilla, jotka voivat järjestää työntekijöidensä 
työvuoro huomioiden työntekijöiden vapaapäivät.

Väittämä: Pienten erikoisliikkeiden häviäminen ei tietystikään ollut kauppojen 
aukioloaikojen vapauttamisen tietoinen tarkoitus.

Eri yhteyksissä olen todennut, että mahdollisesti työntekijäjärjestöt eivät vastusta erikoisliikkeiden 
ketjuuntumista. Käytännössä ison yrityksen (esim. erikoisliikkeiden ketjut) kanssa voidaan sopia 
keskitetysti erilaisia asioita.

Väittämä: Pienten erikoisliikkeiden tilalle tulee vähitellen erikoisliikkeiden ketjuja.

Loppujen lopuksi erilaiset pääomasijoittajat tulevat ostamaan näitä erikoisliikkeiden ketjuja. Hyvin 
hoidettu erikoisliikkeiden ketju voi olla tuottaa tasaista tuloa pääomasijoittajalle.

Väittämä: Erikoisliikkeiden ketjujen päätyminen pääomasijoittajien omistamiksi ei 
tietystikään ollut kauppojen aukioloaikojen vapauttamisen tietoinen tarkoitus.
Väittämä: Melkoinen osa kaupallisesta toiminnasta tarkoittaa jatkuvaa kaupallisen 
toiminnan keskittämistä ja keskittymistä.

75 Kirjoitushetkellä erillistä www-sivua ei enää löytynyt ja Facebook-päivitykset olivat suhteellisen vanhoja
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SL 715. Lyhyiden koulutusjaksojen tarpeellisuudesta

SL 715.1. Merkintä 677: "Pikatutkinto" - ei ehkä oikea sana??

26. marraskuuta 2012 
677: "Pikatutkinto" - ei ehkä oikea sana??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_677

HS on siirtymässä uuteen järjestelmään, ja heidän uutisensa muuttuvat maksullisiksi luettavaksi.

Käsittääkseni viikossa saa lukea ilmaiseksi viisi uutista - ilmeisesti selaimiin ja heidän 
palvelimilleen ajetaan kohtuullinen määrä erilaista käyttäjätietoa.

Ohessa on kuitenkin muutama linkki koulutukseen liittyen.

"Pikatutkinto" - ei ehkä oikea sana??

Itse olen ollut jo pitkään sitä mieltä, että koulutuksista on tehtävä pienempiä paketteja.

Kuten linkkilistasta näkyy, niin jopa ammattikoulu on liian kova ponnistus monelle henkilölle.

Muun muassa Kirjoitelmia I ja Kirjoitelmia II -teoksissa olen messunnut lyhyempien 
koulutusputkien puolesta.

KUN näitä ammattikoulupudokkaitakin on vain paljon, niin asian korjaamiseksi pitäisi tehdä jotain.

JA monelle yliopisto-opiskelijalle riittäisi pienemmät palaset.

Vähemmän viiden vuoden tutkintohärveleitä ja enemmän lyhyempiä koulutuksia.

TEKNIKKO on vain ollut kova sana ennen vanhaan.

Teknikot takaisin!!!!!!!!!

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

EI mitään uutta.

Kunhan vain messuan samaa vanhaa asiaa.

Uutta on vain, että joku jossain vakavassa tiedotusvälineessä kirjoitetaan samasta asiasta.
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SL 715.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Kysymys: Mitä vikaa oli vanhan kansan teknikoissa? 

Vastaus: Teknikkokoulutus oli todella hyvä ratkaisu monella alalla.

Väittämä: Teknikkokoulutuksen lopettaminen on ollut erittäin huono ratkaisu!

Itse ehdottaisin teknikkokoulutuksen uudelleenkehittämistä. Erityisesti useamman vuoden 
työkokemus pitäisi olla edellytyksenä teknikkokoulutukselle. Pitäisikö teknikkokoulutuksesta tehdä 
alempi ammattikorkeakoulututkinto? Ehkä sekään ei ole paras ratkaisu.

Väittämä: Teknikot takaisin!
Väittämä: Erilaiset lyhyet ja tehokkaat kurssitukset ratkaisisivat erilaisia ongelmia.

Jos järjestettäisiin erilaisia lyhyitä ja tehokkaita kurssituksia, niin pudokkaiden määrä pysyisi 
pienempänä. Jollekin henkilölle voi jopa muutaman viikon koulutus olla kova ponnistus, jolloin 
useamman vuoden tutkintohärvelit eivät ole heille oikea ratkaisu.

Väittämä: Olemme kehittäneet liikaa useamman vuoden tutkintohärveleitä.

Yksi iso ongelma on tietysti erilaisten poliittisten päättäjien pohjakoulutus, joka ei yleensä ole 
ammattiopistotasoista koulutusta. Eli erilaiset poliittiset päättäjät eivät oikeasti tunne 
ammattiopistotasoisen koulutuksen erityispiirteitä. Käytännössä moni poliittisista päättäjistä pyrkii 
tekemään kaikista pieniä maistereita.

Väittämä: Kaikista opiskelijoista ei pidä tehdä pieniä maistereita.
Väittämä: Tarvitsemme lisää tehokkaita lyhyitä koulutuksia.

Yksi esimerkki voisi olla tehokas kielikoulutus, jonka voisi suorittaa muutamassa kuukaudessa.

Kysymys: Mitä vikaa olisi erilaisissa lyhyissä koulutuksissa?
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SL 716. Turha vai tarpeellinen lainsäädäntö?

SL 716.1. Merkintä 678: "Pikatutkinto" ja "Pikatyöllistäminen"

28. marraskuuta 2012 
"Pikatutkinto" ja "Pikatyöllistäminen"

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_678

Edellisessä merkinnässä oli juttua "Pikatutkinnoista".

Termi/nimitys "Pikatutkinto" on tietysti täysin harhaanjohtava.

TIETYSTI on vielä pari kansanedustajaa saatu haukkumaan "Pikatutkinto" ilman asian esittämistä 
laajemmalle yleisölle.

TIETYSTI vielä on puhetta yhteiskuntasopimuksesta, jonka toteutumista on moni taho esittänyt 
ennemminkin.

Meillä on tämä vakiintunut perinne, että kaksi isoa puoluetta on hallituksessa ja yksi iso puolue 
poissa hallituksesta. Pikkupuolueet ovat oma juttunsa.

EHKÄ on mahdollista, että joku yhteiskuntasopimus saataisiin aikaan - mahdollisesti.

Jotkut blogit ovat käyneet kuumana ns. syrjäytymisillasta.

Mikään uusi esitys ei ole yleissitovuudesta luopuminen.

Vastaveto on tietysti, että tällöin työmarkkinoista tulee täysin villit.

Toinen porukka sanoo, että "Moraalisesti vahva yhteiskunta" huolehtii työmarkkinoiden toiminnan 
rehellisesti ja lainkuuliaisesti.

Toinen porukka sanoo, että "Leivän näyttäminen riittää työntekijän palkkaamiseen"; eli pian kaikki 
ovat työssä ruokapalkalla, ja kaikki työntekijän edut on poljettu maahan.

JUST-JOO-----------ja-silleen.

Ohessa on vielä linkki valtion ICT-keskuksesta, jolla pitäisi hankkia miljoonasäästöt.

ITSE olen pohtinut tuota nuoren työntekijän palkkaamista jotenkin.

Kova tosiasia on, että erilaisilla kikkailuilla yms. on aina mahdollista kyykyttää erityisesti nuoria 
työntekijöitä, jotka ovat luonnollisesti nuoria ja osasta kokemattomia.
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ITSE pohdin näin ääneen, että eikö nuo työsopimusehtojen alle palkattavat nuoret työntekijät voisi 
ajaa johonkin rekisteriin, ja tämä rekisteri olisi valtakunnallinen.

ELI - Yritys (Y-tunnus) palkkaa työntekijän (HETU) työsopimusehtojen alle nuoren työntekijän alle
työsopimusehtojen.

EIKÖ tällöin valvontaviranomainen (?) voisi tehdä heti saman tien käynnin kyseenomaiseen 
yritykseen, ja tarkistaa kaiken olevan kunnossa. Tarkastus, työntekijän ja työnantajan nimet 
tarkastuspöytäkirjaan.

JA - Yritys (Y-tunnus) olisi saman tien sitoutunut siihen, että tarvittaessa ammattiyhdistysliike ja 
työnantajaliike valvovat tällaista yritystä yhdessä yhteisellä valtakunnallisella toimielimellä, ja 
päällä on tarkastusviranomaisen mahdollinen käynti aina uhkana päällä.

TIETYSTI tämä olisi taas kerran yksi työnantajan rasitus, mitä on turha kieltää. JA lisää rekistereitä
pitäisi taas perustaa.

Mutta tällä tavalla rekisteröiden voisi rehellinen yritys (Y-tunnus) mahdollisesti palkata esim. 
nuoren joksikin aikaa alle työsopimusehtojen.

TIETYSTI tämä on taas tosi kovan lainsäädännön takana, ja asiasta pitäisi käydä kova riita.

Vastavetona voi sanoa, että "uusi" työsopimuslaki on nykyisin jouhevampi, koska meillä on yksi 
toimielin, eli työehtosopimuksen yleissitovuuden vahvistamislautakunta, jolloin ei tarvitse enää 
mennä eri oikeusasteissa läpi jonkin työehtosopimuksen yleissitovuutta.

Varmasti käytiin kova riita "uudesta" työsopimuslaista, ja varmaan on jossain päin aivan varmasti 
naureskeltu kyseisen lautakunnan perustamisesta.

Mutta nykyisin kaikki toimii hienosti, ja seuraava www-sivu on tosi hyödyllinen: 
http://www.finlex.fi/fi/viranomaiset/tyoehto/

Kuten sivulta näkee, niin yleissitovat työehtosopimukset on siististi listattu eri tavoin.

ELI käytännössä esittämästäni uudesta rekisteristä saisi ajettua koko ajan tilastoja (Y-tunnus 
jälleen), josta voisi koko ajan seurata, että mitkä yritykset ovat palkanneet joitain henkilöitä alle 
työehtosopimusten palkkatason

Tietysti kaiken voisi hoitaa internet-palveluna, jolloin yritys ja esim. nuori työntekijä tekevät 
työehtojen alle menevän työsopimuksen verkkopalveluun. JA tietysti voisi tehdä ilmoituksen 
lomakkeella, jossa on useampia irrotettavia sivuja.

VALITETTAVASTI tämä vaatisi jonkin verran kovaa pykäläviilausta eri paikoissa, ja tietysti tämä 
pitäisi pystyä hoitamaan mahdollisimman vähällä uudella hallinnalla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Niin - olen siis pohtinut tuota alle työehtosopimusten alle palkkaamista.
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Esitykseni lisäisi tietysti jonkin verran ns. byrokratiaa - tätä on turha kieltää.

Mutta jonkinlaisella rekisteröinnillä ja valvontamahdollisuudella asiaa kokeilla asiaa esim. vuoden 
verran joillain toimialoilla.

Taas viittaan rationaalisuusolettamaan, eli tietysti esittämäni järjestelmä vuotaisi jostain kohdasta ja 
vuoden kokeilulla näitä vuotokohtia voisi korjata ennen järjestelmän mahdollista hyväksymistä 
laajemmassa mittakaavassa.

Rationaalisuusolettaman mukaisesti käytännön kokeilussa tulisi vastaan erilaisia irrationaalisuuksia,
koska sekä työnantajat että työntekijät käyttäytyisivät omilla tavoillaan.

ELI en usko kumpaankaan ääripäähän. Täysi vapaus johtaisi melkoiseen kakofoniaan 
työmarkkinoilla. En oikein jaksa uskoa komiteayhteiskuntaan, jolloin jokainen työtehtävä pilkotaan 
järjettömän pieniin palasiin ja komiteat vääntävät jokaisen yksityiskohdan.

Jokin keskitien ratkaisu olisi hyvä kokeilla vuoden tai kahden kokeiluna - jos homma ei kokeilussa 
toimisi, niin sen saisi sitten hylätä kuuden metrin syvyyteen.

SL 716.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Paljon puhutaan ketteristä yhteiskunnallisista kokeiluista, jotka voisivat kestää esimerkiksi pari 
vuotta. Tällaisen parin vuoden kokeilun jälkeen voi olla parempaa tietoa erilaisista 
odottamattomista sivuvaikutuksista.

Kysymys: Onko mahdollista tehdä erilaisia ketteriä yhteiskunnallisia kokeiluja?

Nykyisestä tilanteesta tiedämme, että nykyinen hallitus (Sipilä) sai aikaan 
”kilpailukykysopimukseksi” kutsutun ratkaisun. Tietysti on täysin selvää, että 
kilpailukykysopimuksen lopulliset vaikutukset näkyvät jollain aikavälillä. Täysin vapaat 
työmarkkinat? Vai yleissitovien sopimusten sopiminen edelleenkin?

”Tammikuun kihlaus” oli aikanaan tehty sopimus työnantajaliikkeen ja ammattiyhdistysliikkeen 
välillä. Tämän sopimuksen vaikutuksista taidetaan kiistellä edelleenkin nykyisessä 
yhteiskunnallisessa ilmapiirissä. Tosiasiallinen yksi seuraus on ollut erilaisten työehtosopimusten 
muuttaminen ja kehittäminen vuosikymmenten aikana. Varmaankin työnantajaliikkeessä 
korostetaan kaikenlaista joustavuutta yritystoiminnan kehittämisessä. Toisaalta työntekijät ehkä 
haluavat jonkinlaista pysyvyyttä. Tämän seurannaisena meillä on aina palkan lisäksi erilaisia 
tekstikysymyksiä työehtosopimuksista neuvoteltaessa.

Väittämä: Pysyvyys ja joustavuus yritystoiminnassa on aina vaikea aihe.
Väittämä: Saammeko pidettyä Suomen korkean luottamuksen maana?

Tähän kohtaan voi mainita Harisalo & Miettinen (1996), jossa pohditaan luottamusta eri 
näkökulmista. Oman arvion mukaan yritystoiminnassa voi esiintyä myös epäluottamusta 
esimerkiksi työehtosopimusneuvotteluiden yhteydessä. Kuka luottaa kehenkin? Oman havainnon 
mukaan Suomi on korkean luottamuksen maa, jolloin erilaiset sidosryhmät yleisesti ottaen luottavat
toisiinsa, vaikka joskus esiintyy poikkeuksiakin.
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SL 717. Käyttöjärjestelmien markkinaosuuksista

SL 717.1. Merkintä 679: Monthly statistics / MOBILE & 
DESKTOP

2 December 2012 
679: Monthly statistics / MOBILE & DESKTOP

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_679

There is a link collection of different statistics, last month is November 2012.

Windows VISTA is losing market share all the time.

Internet Explorer possible losed a tiny percentage of the over-all web browser market - StatCounter 
and NetMarketShare has a different numbers in this.

ON the other hand, the over-all market of desktop computers is shrinking - people are not buying as
many PCs compared to previous years.

WHAT NEW???

I guess, that Microsoft has a problem, when supporting three different OS: XP, Vista and 7. 
Windows 8 might rise from "other" class in the near future. That makes four (4) different desktop 
OSs.

MY guess is, that supporting four different OS means more costs - both internal and external costs.

SL 717.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Merkinnässä 679 pohdin ääneen Microsoftille aiheutuvia kuluja useamman käyttöjärjestelmän 
ylläpidosta. En tiedä noiden kulujen suhteen oikeaa vastausta.

Kirjoitushetkellä on tiedossa, että mobiililaitteiden 76 määrä on ohittanut perinteisten 
työpöytäkoneiden määrän. Tietysti erilaisissa talouksissa voi olla perinteinen työpöytäkone 
mobiililaitteiden lisäksi. Hankitaanko kaikille perheenjäsenille myös perinteinen työpöytäkone?

Kysymys: Vähenevätkö perinteiset työpöytäkoneet erityisesti kuluttajamarkkinoilla?
Kysymys: Mikä tulee olemaan perinteisten työpöytäkoneiden markkinaosuus 
erityisesti yritysmarkkinoilla?

76 http://gs.statcounter.com  , esimerkiksi Statcounter
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SL 718. Hyökkääminen esimerkiksi asettamispäätöstä 
vastaan ennen varsinaisen tekstin julkaisua

SL 718.1. Merkintä 680: Kuntauudistus & kuohuntaa? 
Kuntauudistus (xii)

2. joulukuuta 2012 
680: Kuntauudistus & kuohuntaa? Kuntauudistus (xii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_680

Edellisestä Kuntauudistus-merkinnästä on kulunut jonkin aikaa (2.8.2012).

Nyt on taas laitettu joku lakiluonnos lausunnoille kuntiin. Laitoin taas joitain PDF-tiedostoja 
talteen, ZIP-tiedosto tässä linkissä.

Mielenkiintoinen on kuitenkin liite 3, jossa on lyhyt kuvaus MUISTA kuntauudistukseen liittyvistä 
hankkeista.

Tässäpä lista:

* Kuntien valtionosuusjärjestelmän uudistus 
* Kuntalain kokonaisuudistus 
* Metropoliratkaisu 
* Kuntien tehtävien arviointi

NO-huh-huh-----huh.

Enpä ole ennemmin tuota listaa havainnut mistään tarkistaa.

Palvelurakenneuudistus osana kuntauudistusta 
[linkki ei toimi enää]

Kuten STM:n sivuilta näkyy, niin heidänkin ministeriössä vedetään uudistusta myös kuntiin 
liittyvien tehtävien osalta.

HARE: Sosiaali- ja terveydenhuollon palvelurakenneselvitys (käynnissä ) / STM020:00/2012 
[linkki ei toimi enää]

HARE: Sairausvakuutusjärjestelmän roolia osana sosiaali- ja terveyspalvelujärjestelmää selvittävä 
työryhmä (käynnissä ) / STM123:00/2011 

[linkki ei toimi enää]
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Eli noin äkkiseltään olisi käynnissä kuusi (6) erilaista selvitystä päällekkäin.

Eipä ihme, että minäkin olen ollut vähän pihalla, että mistä oikein on kysymys, kun esimerkiksi on 
nimetty eri tasoille erilaisia selvityshenkilöitä.

Kuten linkkilistasta näkyy, niin Jalasjärven osalta on valittu yksi selvityshenkilö, joka hoitaa tarkasti
ottaen kahta selvitystä.

Koulutusta kohden on taas osoitettu erilaisia intohimoja.

Alkaa olla asunto-ongelmaa joissain suuremmissa keskuksissa.

Suomen kansantalouden tuottavuudessa on ongelmia.

Jotkut toimialat voivat vielä kasvaa.

Yritystoiminta on kansainvälistynyt - millaista yhteistyötä pitää olla maailmanlaajuisella tasolla 
työnantajajärjestöjen ja työntekijäjärjestöjen välillä?

Sosiaalipalvelujen järjestämisvastuu - yritykset, kunta ja järjestöt - voidaan junailla eri tavoin.

Maistuuko kouluruoka ?

NO-huh-huh---------huijaa.

Pysyykä kokonaisuus enää hallinnassa??

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Näitä selvityksiä yms. päällekkäisyyksiä on todella paljon, ja kokonaisuuden hallinta alkaa olla 
vaikeaa.

Ilmeisesti jonkun tahon pitäisi vetää yhteen erilaisten selvitysten erilaiset vaikutussuhteet 
esimerkiksi kuntiin liittyen.

Tosin tarkasti ottaen tuollainen yhdentämisselvitys ei ole minkään tahon määrätty tehtävä, joten 
virkatyönä tuo yhdennetty vaikutussuhteiden kokoaminen ei ainakaan minun silmiin ole osunut.

TARVE olisi tuollaiselle vaikutussuhteiden kokonaisuuden selvittämiselle.

Nähtäväksi jää, miten nuo kaikki päällekkäiset selvitykset ja ehdotukset saadaan esitettynä 
yhtenäisenä kokonaisnäkemyksenä.

Lyhyesti voi sanoa, että jokaisesta uudistusehdotuksesta saadaan aina parin päivän kohina 
tiedo(s)tusvälineisiin, koska voidaan kerätä sekä vastustajien että kannattajien näkemyksiä yhteen.

Ongelma tietysti on, että tästä kohinasta on vaikea tehdä kokonaisvaltaisia johtopäätöksiä, koska 
yksittäinen kohu on irrallaan kaikista kokonaisuuksista.
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Eli esimerkiksi ns. "pikatutkinto" on uutisoitu keräämällä ehdotuksen vastustajien kannanottoja, ja 
ainakaan vielä ei ole julkisuuteen tullut riepoteltavaksi minkäänlaista työryhmämietintöä.

"Pikatutkintoihin" liittyen löysin hankerekisteristä (HARE) lopuksi asettamiskirjeen, jossa on 
lyhyesti maininta lyhyemmistä tutkinnoista.

ELI nyt on hyökätty tuota asettamiskirjeen tekstiä vastaan - siitä saatiin parin päivän kohu.

Jotain kirjallista tuotosta pitäisi olla viimeistään 31.1.2013.

Kovin homma näissä kaikenmoisissa kohuissa on perehtyä alkuperäisiin lähteisiin, joista ei aina 
uutisoinnissa laiteta julkisesti tietoon, esim. www-sivujen linkkeinä.

SL 718.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Hyökkääminen asettamiskirjeen tekstiä vastaan on tietysti mielenkiintoinen ilmiö. Oman arvion 
mukaan kaikki kansalaiset eivät osaa erotella asettamiskirjeen ja lopullisen tekstin eroavaisuuksia. 
Eli asettamiskirjeen perusteella uskotaan jonkin lainsäädännön tulleen voimaan.

Väittämä: Osa kansalaisista ei oikeasti pysy mukana asettamiskirjeen ja varsinaisen 
lainsäädännön ehdotuksen eroavaisuuksissa.

Uutisoinnissa viitataan hyvin harvoin jonkin lainsäädännöllisen hankkeen www-sivuihin. En tiedä 
syytä tuollaiseen piilotteluun. Eli tiedotusvälineen uutisen jälkeen pitää itse etsiä lainsäädännöllisen 
hankkeen www-sivut.

Sitten voi todeta noiden lainsäädännöllisten hankkeiden määrä ja laatu. Itse en ole pysynyt mukana 
lainsäädännöllisten hankkeiden määrän ja laadun suhteen.

Nykyisin on käytössä 77 lausuntopalvelu.fi -palvelu, jolloin on mahdollista ottaa kantaan eri 
ministeriöiden julkaisemiin lainsäädännön hankkeisiin. Kirjoitushetkellä lausuntopalvelu.fi 
-palvelussa oli 29 avointa lausuntopyyntöä ja 143 suljettua lausuntopyyntöä.

Väittämä: lausuntopalvelu.fi -palvelu on erittäin hyvä sivusto lainsäädännön 
hankkeiden seurantaan.

Itse olen ehdottanut avointa lausuntopyyntömahdollisuutta myös hallituksen esityksiin (HE) liittyen.
Hallituksen esityksien käsittely Eduskunnan valiokunnissa tarkoittaa tietysti erilaisten sidosryhmien
kuulemista.

Väittämä: Myös hallituksen esityksiin (HE) liittyen pitäisi olla lausuntomahdollisuus 
kaikille kiinnostuneille kansalaisille.
Väittämä: Oman arvion mukaan kansalaisten tekemiä lausuntoja hallituksen 
esityksiin (HE) liittyen olisi suhteellisen vähän.

Esimerkinomaisesti voi todeta erityisesti Euroopan komission lausuntopyynnöt, joihin erilaiset 
henkilöt vastaavat melko harvoin. Itse olen tehnyt muutaman lausunnon Euroopan komissiolle.

77 https://www.lausuntopalvelu.fi  
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SL 719. Oikea asian selvittäminen vai asian 
selvittämisen vastustaminen?

SL 719.1. Merkintä 681: Alasampumisia urakalla / mm. 
Kuntauudistus (xiii)

12. joulukuuta 2012 
681: Alasampumisia urakalla / mm. Kuntauudistus (xiii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_681

Huh-huh-huijaa. Miten voisi järkevästi arvioida viimeaikaisia poliittisia kehityskulkuja?

Parissa paikassa kuohuu: vaaditaan eroa tai on annettu ero.

Nelonen otti tiukan linjan, eli erotti toimittajan poliittisen aktiivisuuden vuoksi. Osa väestä 
haluaakin asian olevan näin, eli toimittaja luopuu toimittajanurastaan, jos astuu politiikan tielle.

Vähän samalla voisi sanoa, että esim. Mitro Revon ehdokkuudesta nousi kohtuullinen häly - olisiko 
hänen pitänyt oivaltaa pyytää ajoissa vapautusta joksikin aikaa virkatehtävästään?

Tiettyjen tulkintojen mukaan pappeus tarkoittaa, ettei sekaannuta maallisen politiikan kiemuroihin 
ainakaan tarkoituksella.

Ohessa on monta kehityskulkua, jotka jossain vaiheessa lävähtävät aivan tavallisen valtuutetun 
esityslistaan jollain aikavälillä.

PYHÄ LEHMÄ eli koulutus on taas saanut paljon aikaan mielipiteiden roiskuntaa eri suunnissa.

Tähän asti vuosisadan paras koulutuksen uudistusehdotus, eli erilaisten kaksivuotisten ja 
lyhyempienkin tutkintojen kunnianpalautus, on taas ammuttu alas eri järjestöissä.

MITÄÄN EI MENETETÄ, jos tehdään järkevä ja kattava selvitys erilaisten pienempien tutkintojen 
mahdollisuuksista.

MUTTA EI - väki haluaa rypeä turhien tutkintojen suossa.

Esim. Destian myynti ja varhaiskasvatuslait johtavat kehityskulkuihin, jotka tulevat aikanaan 
tulemaan valtuutetun esityslistoille jossain muodossa.

Mielenkiintoisia ovat etätyöhön liittyvät kaksi uutista: toisessa vaaditaan lisää etätyötä ja toisessa 
todetaan etätyön aivan ilmeisiin ongelmiin.
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ELI ilmeisesti tarvittaisiin erityisiä etätyökeskuksia, joissa voisi oleilla kuten tavallisella 
työpaikalla.

Ongelma on, että erityisiä etätyökeskuksia ei kukaan vakavissaan osaa ehdottaa, koska 
etätyökeskuksen perustamista ajaa hyvin harva yhteisö - tuskin yksikään.

Tästä tulee mieleen Seinäjoen yliopistokeskuksessa oleva tutkijahotelli, jossa on muutama tutkija 
ihan luvan kanssa työhuoneissaan. Kotona oleminen ei vain ollut kaikkien kohdalla toiminut, ja 
pääsy tutkijahotelliin on ollut todella tärkeä asia.

Valtion ja kuntien välinen työnjako?????

Kysyin yhdessä tilaisuudessa, että "Mikä on valtion ja kuntien työnjaon suurin ongelma".

Vastaus ei yllätä ketään: "Valtio asettaa liikaa tehtäviä osoittamatta asianmukaista rahoitusta".

ELI summaten kunnallispolitiikka on kovaa vääntöä valtion (pakko)lakien ja (pakko)asetusten 
upottavassa suossa.

11.6.1999/731 - Suomen perustuslaki 
http://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/1999/19990731

2 § 1. momentti: "Valtiovalta Suomessa kuuluu kansalle, jota edustaa valtiopäiville 
kokoontunut eduskunta".

ELI näin - valtio on kaiken alku ja loppu.

ELI tuossahan tuo suomalaisen elämänmenon valtiokeskeisyys on selvästi sanottu.

Joissain muissa maissa valtion alku ja loppu ei olisi koskaan hyväksytty, koska valtiota pidetään 
vääränä yhteisönä hoitamaan erilaisia tehtäviä - joillekin sidosryhmille eri maissa valtio on 
vihollinen numero yksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

ON todella ikävää, että lyhyempien tutkintojen kohdalla on hyökätty pelkkää asettamispäätöstä 
vastaan.

Jokseenkin käsittämätöntä nissutusta on tullut esimerkiksi AKAVA:n suunnasta.

AINUT johtopäätös on, että AKAVA:n johtohenkilöstö ei ymmärrä tuon taivaallista erilaisista 
vaikeuksista, joita on pitkän tutkinnon oikeassa läpiviennissä.

Luulisi korkean koulutuksen tarjoavan nimenomaan innokkuuden ja halun etsiä erilaisia 
vaihtoehtoja eri ongelmiin.

ONGELMA: väki ei valmistu pitkistä tutkinnoista. 
AKAVA:n vastaus suomennettuna: pitkä tutkinto on pyhä lehmä!
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Eli AKAVA on omissa mielipiteissään vain ja ainoastaan etuja ihmisille, jotka ovat jotenkin 
räpiköimällä saaneet pitkät tutkintonsa läpi.

AKAVAa ei siis kiinnosta ne tuhannet henkilöt, jotka EIVÄT ole räpiköimälläkään saaneet pitkiä 
tutkintoja edes puoliväliin.

MITÄ uutta???

Mikä tahansa (etu)järjestö voi jäädä pölyttyneiden ratkaisujen vangiksi.

Koulutus on pyhä lehmä, mikä on taas tällä linkkikokoelmalla osoitettu isoksi ongelmaksi.

SL 719.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Edellisen merkinnän jälkiarvioinnin (680) yhteydessä totesin erilaisten sidosryhmien hyökkäämisen
lainsäädännöllisen hankkeen asettamiskirjettä vastaan. Mielenkiintoista on AKAVA:n hyökkäys 
selvittämisen asettamiskirjettä vastaan. Miksi jotain koulutuksen kehittämisen asiaa ei voisi 
selvittää asianmukaisesti? Selvittäminen ei välttämättä tarkoita uutta lainsäädäntöä!

Kysymys: Miksi esimerkiksi AKAVA hyökkää voimakkaasti jonkin asianmukaisen 
selvityksen asettamiskirjettä vastaan?

Väittämä: Koulutuksen uudistamisen hankkeet taitavat edetä hyvin riitaisissa 
vaiheissa, jotka voivat kestää vuosia ennen jotain uudistusta.
Väittämä: Suomessa on liikaa liian pitkiä tutkintoja!
Väittämä: Lyhyemmillä tutkinnoilla saavutettaisiin erilaisia hyötyjä!
Väittämä: Koulutukseen ajetaan liikaa erilaisia odotuksia!

Olin aikanaan kaksi valtuustokautta keskusvaalilautakunnan varajäsen, ja osallistuin yhteen 
luottamushenkilöiden koulutustilaisuuteen. Tosiaan kysymys valtion ja kunnan työnjaosta oli selvä: 
valtio voi laittaa liikaa tehtäviä kunnille ilman valtionosuuksien muuttamista. Jälkikäteen yksi 
henkilö totesi, että kuntapuolue on Eduskunnan suurin puolue. Eli monet kansanedustajat ovat myös
valtuutettuja kunnissa ja kaupungeissa, jolloin olettaisi heidän tietävän kunnan ja valtion työnjaosta 
jotain oleellista. Tässäkin on mielenkiintoinen ristiriita.

Väittämä: Kuntien/kaupunkien ja valtion työnjaon ongelmat sekä rahoitus pitäisi 
ratkaista asianmukaisesti.

Mielenkiintoinen on pohdinta erilaisista etätyökeskuksista. Etätyö kotona voi kohdata erilaisia 
ongelmia. Tällöin etätyökeskuksessa voisi työskennellä työaikaa vastaavilla tuntimäärillä. Tietysti 
on täysin selvää, että tällaisia etätyökeskuksia ei luultavasti tulla perustamaan.

Kysymys: Millaisia olisivat etätyökeskukset?

Väittämä: Olettavasti erilaisia etätyökeskuksia tullaan perustamaan hyvin vähän.

Etätyöhön liittyen luin jollain tasolla Helle (2004). Kirjan sanoma on pysynyt edelleen hyvin 
tasokkaana, vaikka kirjalla on jo ikää jonkin verran.
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SL 720. Aika rientää ja markkinaosuudet muuttuvat

SL 720.1. Merkintä 682: Hiljaa hissukseen huomaamatta / 
Maailmanvalloitus

15. joulukuuta 2012 
682: Hiljaa hissukseen huomaamatta / Maailmanvalloitus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_682

Mikä viikko - IT-uutisia on tullut joka tuutista erilaisia.......

1) WCIT - World Conference on International Telecommunications (WCIT-12) 
2) EU:n laajuinen patentti

Tuossa kaksikossa on tämän viikon kuumimmat uutiset ja jokaisen vähänkin itseään kunnioittavan 
tietotekniikan seuraajan on pitänyt sanoa aiheesta jotain mielestään merkittävää.

En kuitenkaan tässä kohtaa lähde arvioimaan laajasti kumpaakaan kuumaa aihetta. Näitä kannattaa 
seurata nyt muutama kuukausi kaikessa rauhassa.

Huomaamatta huomioimatta - joku aihe etenee vähän torpedon lailla hissukseen nousten yhtäkkiä 
pinnalle iskien kovalla voimalla kohteeseensa.

Tässä merkinnässä olevaa linkkilistaa yhdistää nämä hiljalleen tapahtuvat kehitykset.

Tietotekniikka on taas levinnyt eri elämänalueille. Nyt vaaditaan tietotekniikkaa 
ylioppilaskirjoituksiin.

Meksiko liittyi tavaramerkkisopimukseen ja Kiinassa patenttihakemusten määrä on kasvanut 
merkittävästi.

MariaDB Foundation -säätiö perustettu, LINUX-säätiöön lisää jäseniä, OpenStack Foundation 
etenee omalla tahdillaan.

Eri kaupungeissa/kunnissa on painetta ottaa käyttöön avoimia järjestelmiä, ja linkkilistassa on kaksi
täysin erilaista ratkaisua kahdessa kaupungissa.

Toisaalta on julkaistu laaja lista avoimien järjestelmien vaihtoehdoista verrattuna suljettuihin 
järjestelmiin.

Suomessa - yhdistysten luvattu maa - on perustettu 78 IT-johtajien yhdistys.

78 http://www.ilf.fi/  , ICT Leaders Finland ry (ILF)
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Sähköpostista ei ole päästy eroon ja sähköposti vie paljon työaikaa.

Pilvipalveluissa on jatkuvasti uusia ongelmia.

Google ja Apple ovat taas ottaneet yhteen.

Yms. kehitystä.......huomattu tai lähes huomaamatta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Viikon kohokohdaksi voisi ottaa tämän My Little Pony -tapauksen. Eli My Little Pony -fanit 
alkoivat kehittämään My Little Pony -aiheista peliä.

Eri vaiheiden jälkeen tavaramerkin omistava yritys sai pistettyä homman jäihin.

Eli tietystikin on niin, että tavaramerkkisopimus mahdollistaa tavaramerkin valvomisen 
useammassa maassa.

Toisaalta on linkkiä, että LINUX on pudottanut tuen 386-sarjan prosessoreilta.

Taitaa olla niin, että jokainen meistä syntyy tiettyyn teknologiseen ympäristöön, ja My Little Pony 
-fanit ovat tiettyyn teknologiseen ratkaisuun tykästyneet.

Vastaavalla tavalla on Commodore 64 -faneja jäljellä melkoinen joukko.

Eli hyvin sattuessa joku yritys saa hyvin luotettavan ja innostuneen asiakaskunnan, joka käyttää 
yrityksen tuotetta hyvinkin pitkiä aikoja.

Ongelma tietysti syntyy yrityksen pudottaessa tuki/tuotanto jollekin artikkelille/tuotteelle. Jos 
jollain tuotteella on jopa fanaattinen kannattajakunta, niin tällöin voi syntyä erinäisiä keskusteluita 
tuotteen säilyttämisen puolesta.

NIIIIIIIIIInnnnnnn - mitä UUTTA ?????

ILMEISESTI tarvitsemme jonkinlaiset ohjeistukset tai hyvät käytännöt seuraavista aiheista:

* miten tuotteen tuki/tuotanto lopetetaan tyylikkäästi?
* voiko tuotteen kehityksen saada vapaaehtoisten hoidettavaksi?
* mitä tukea tuotetta lopettava yritys voisi antaa vapaaehtoisille?
* mitkä olisivat vaadittavat valmiit lainopilliset asiakirjat?
* voisiko koko prosessin mallintaa valmiiksi?

ELI kuvitellaan nyt hypoteettisesti, että My Little Pony -tuoteperhe (siis leikisti) jouduttaisiin 
ajamaan alas, koska maailma olisi jo valloitettu ja tuotteelle ei ole enää kysyntää.

KUN kyseiselle tuoteperheelle näyttää löytyvän fanaattinen kannattajakunta, niin yrityksen maineen
kannalta tuotteen lopetus pitäisi hoitaa hienosti mahdollisimman vähäisillä mielikuva-, lakiasia- ja 
henkilöstötappioilla.
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Esim. henkilöstötappioita syntyy tuotteen lopettamisessa, koska lopetettavan tuotteen ympärillä voi 
olla jonkin verran vanhentuneet henkilöt. Irtisanomiset olisivat/ovat aina haaste yrityksen maineelle.

Esim. tietotekniikan puolelta voi ottaa esimerkiksi Eudora-sähköpostiohjelman, jonka kaupallinen 
kehitys on lopetettu vuonna 2006. Sinänsä on ihmeellistä, että miksi koko Eudora ohjelmaa ei 
laitettu vapaaehtoisten kehitettäväksi, koska Eudora-käyttäjät olivat suhteellisen tyytyväisiä 
ohjelmaan.

Eli esimerkiksi jonkun lopetettavan kaupallisen ohjelmiston osalta voisi olla valmiiksi mallinnettu 
prosessi lakiasioille jne., jolloin kaupallisesti täysin kannattamaton ohjelma voidaan siirtää 
vapaaehtoisten hoidettavaksi.

Voisi olla niin, että ohjelmaa käyttävät sidosryhmät voisivat maksaa edelleen tuotteesta esim. 
vuosittaista käyttömaksua, jolloin voitaisiin palkata joku kokenut kehittäjä tekemään vapaaehtoisten
kanssa jatkokehitystyötä.

Eri tuotteilla voi olla yllättävän pitkä elinikä, jopa vuosikymmeniä, ja kaupallinen kannattavuus voi 
loppua jossain vaiheessa.

Tosiasia on, että riippuen tuotteesta voi joku sidosryhmä sitoa omaa toimintaansa hyvinkin laajoilla 
tavoilla johonkin tiettyyn tuotteeseen.

Tuotteen kaupallisen kannattavuuden jälkeen olisi tosiaan olla joku hyvä mallinnettu prosessi, jolla 
pidetään tyytyväisenä ne sidosryhmät, joille joku kaupallinen tuote tulee pysymään vielä pitkän 
aikaa osana sidosryhmän toimintaa.

SL 720.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Aika rientää. Esimerkiksi LINUX Foundation säätiönä on osoittautunut erittäin hyväksi ratkaisuksi 
turvaamaan LINUX:n kehittämisen hallinto.

Ohio Department of Public Safety - Information Technology Office (2012) on hyvä 
vapaamuotoinen kuvaus jonkin vanhemman kaupallisen järjestelmän korvaamista uusilla 
ratkaisuilla. Tapauksessa piti korvata loppujen lopuksi vuosikymmeniä toiminnassa ollut 
suurtietokone uusilla ratkaisuilla, koska suurtietokoneen kehittäjäyritys lopetti kaupallisen tuen 
suurtietokoneelle. Järjestelmässä käytetty ohjelmointikieli COBOL ei ole suuri yllätys.

Väittämä: Jokin kaupallinen tietotekninen ratkaisu voi olla käytössä pitkäänkin.
Väittämä: Jonkin kaupallisen tietoteknisen ratkaisun elinkaaren loppu voi aiheuttaa 
ongelmia erilaisissa yhteisöissä.

Erilaisissa yhteyksissä on jokin kaupallinen tietotekninen muutettu avoimeksi ratkaisuksi, mutta 
tämä ei ole pääsääntö.

Yksi esimerkki taitaa olla OS/2 -käyttöjärjestelmä. Keskusteluissa yhden tehtaan yhden edustajan 
kanssa tuli vastaan tietoa yhdestä koneesta, joka oli toiminut OS/2 -käyttöjärjestelmän päällä 
vuosikausia. Myöhemmin käyttöön otettiin Windows-käyttöjärjestelmä.
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SL 721. Tosiasioiden merkityksestä jotain

SL 721.1. Merkintä 683: Uusi vuosi ja uudet vaikeudet / 
Tietotaso

16. tammikuuta 2012 
683: Uusi vuosi ja uudet vaikeudet / Tietotaso

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_683

Viime vuoden puolelta on jäljellä iso kasa linkkejä, joita voisi tälle päiväkirjasivulle lisätä oman 
harkinnan mukaan.

Mielenkiinnon vuoksi otin vuodeksi tilaukseen Helsingin Sanomat.

Selvää on, että Helsingin Sanomat paperilehtenä voi käsitellä tarkemmin aiheita, jotka on voinut 
lukea aikaisemmin www-sivuilta, erityisesti RSS-syötteiden avulla.

Yleisesti voi nostaa esille seuraavan Helsingin Sanomat -järjestelmästä uutisoidun uutisen tältä 
vuodelta: vain joka kolmas Suomen kansalainen tietäisi hallituspuolueet.

Sinänsä mielenkiintoista.....

Huolimatta kaikesta viestinnästä, jossa ovat esillä hallituksen jäsenet hyvin erilaisissa yhteyksissä, 
osa kansalaisista on siis aivan pihalla.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

ELI tässä yhteydessä täytyy tehdä johtopäätös, että ihmisten tietotason varaan ei kannata laskea 
liian paljon - tämä on jatkossa otettava huomioon kaikessa viestinnässä.

Muistan yhden jutun, jossa päiviteltiin sitä, että osa lehtiin palkattavista kesätoimittajista ei osaisi 
tehdä eroa kunnanhallituksen ja kunnanvaltuuston välillä - tähän en nyt saanut linkitettyä kyseistä 
juttua.

OMA arvio on, että ihmiset ovat kyllä jatkuvan informaatiopommituksen alaisia, ja kaiken 
informaatiopommituksen keskellä on vaikea tehdä onnistuneita johtopäätöksiä.

Infoähky on yksi esitetty termi.

ELI mahdollisesti on tilaa journalismille, jossa ihmiset jaksavat oikeasti lukea erilaisia pidempiä 
juttuja.
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Nähtäväksi jää, että onko Suomessakin kehitettävä jotain uusia rahoitusmenetelmiä ns. tutkivan 
journalismin ja/tai laatujournalismin rahoittamiseen.

Aikaisemmin olen viitannut säätiöihin, jolloin Yhdysvalloissa tutkivaa journalismia rahoittavat 
erilaiset säätiöt.

Vuosi 2013 on julistettava uusien vaikeuksien vuodeksi, jolloin yhtenä uutena vaikeutena on 
otettava huomioon tietotason erittäin voimakas vaihtelu erilaisilla sidosryhmillä.

SL 721.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Eri yhteyksissä on tullut vastaan 79 FaktaBaari suomalaisena tosiasioiden tarkastuspalveluna. 
Toisaalta on tullut vastaan 80 Long Play, julkaisee tutkivaa journalismia, laajoja reportaaseja, 
henkilökuvia, esseitä ja muita pitkiä juttuja digitaalisessa muodossa. Tietysti on vielä huomioitava 81

Tutkivan journalismin yhdistys.

Tähän kohtaan voi tietysti todeta journalistin ohjeet (hyväksytty 4.11.2013).

Kohta 8 on seuraava: ”Journalistin velvollisuus on pyrkiä totuudenmukaiseen 
tiedonvälitykseen”.

Tietysti totuudenmukainen tiedonvälitys on erittäin tärkeä asia.

Aikaisemmin pohdin ääneen, että erilaisissa artikkeleissa (vast.) ei laiteta linkkejä alkuperäisiin 
lähteisiin. Onko tämä totuudenmukaista tiedonvälitystä? Tuota voisi pohtia ääneen erilaisiin 
yhteyksiin.

Väittämä: Erilaisiin artikkeleihin (vast.) olisi hyvä liittää mukaan alkuperäisten 
lähteiden www-sivujen osoitteet.

En lähtenyt selvittämään tämän asian todellista tilannetta.

Kysymys: Miksi erilaiset tiedotusvälineet eivät uutisoi myös alkuperäisiä lähteitä?

Eri yhteyksissä pitää itse kaivaa uutisten alkuperäisiä lähteitä. Esimerkiksi www-sivujen osoitteita 
ei ole yleensä uutisoitu.

Kysymys: Mitkä suomalaiset tiedotusvälineet voivat jatkossa tehdä tutkivaa 
journalismia?
Kysymys: Mitkä yhteisöt voisivat turvata suomalaista tutkivaa journalismia?

79 https://faktabaari.fi  
80 https://www.longplay.fi  
81 http://www.tutkiva.fi  

22547
22548
22549
22550
22551
22552
22553
22554
22555

22556

22557
22558
22559
22560
22561
22562
22563
22564
22565
22566
22567
22568
22569
22570
22571
22572
22573
22574
22575
22576
22577
22578
22579
22580
22581
22582
22583
22584
22585
22586
22587

http://www.tutkiva.fi/
https://www.longplay.fi/
https://faktabaari.fi/


522 / 718

SL 722. Uusia sotia eri maissa

SL 722.1. Merkintä 684: Sodassa ei ole mitään hienoa / MALI

18. tammikuuta 2013 
684: Sodassa ei ole mitään hienoa / MALI

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_684

Ohessa on pieni linkkilista, joka liittyy mm. MALIn tilanteeseen.

Toisaalta on linkkiä terrorismityöryhmään sekä kyberhyökkäyksiin.

EI hyvänen aika - uusi sota käyntiin.

Lyhyesti sanoen voi todeta, että muslimien teurastus jatkuu uudessa maassa.

Huh-huh-huijaa.

Ja Suomi on mukana taas uudessa teurastuksessa - hienosti sanoen on lähetetty paikalle 
"kouluttajia".

Tosiasiahan on, että MALIn tilanne on suoraa seurausta LIBYAn rähinästä, joka on vielä täysin 
avoin kysymys pitkässä juoksussa.

Asiahan on aivan selvä - muslimien teurastusta taas uudessa sodassa.

Oletusarvoisesti jotkut suurvallat voivat tarjoat esim. tiedustelutietoja.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

EI mitään uutta - taas uusi sota jossain päin maailmaa.

"Terroristi" ja terroristi - taas määrittelykysymys.....

Onko Suomen pakko osallistua jokaiseen teurastukseen?

Ja päälle laitetaan vielä omat terrorismilait ja kyberhyökkäyskyky.

Taitaa olla aika sanoa, että SUOMI ei ole enää arvostettu rauhantekijä - muiden mukana olemme 
aina uudessa maassa mukana uudessa teurastuksessa.
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SUOMI - ikuisen sodan kannattaja? 
SUOMI - ikuisen sodan yksi osapuoli?

SL 722.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Jones & Libicki (2008) on tullut vastaan. Raportin tärkein viesti on, että terrorismia on hyvin vaikea
lopettaa sodalla. Paras ratkaisu on ollut jonkinlainen poliittinen ratkaisu eri vaiheiden jälkeen. 
Esimerkkeinä voi olla Acehin, Pohjois-Irlannin ja Kolumbian vuosikausia kestäneiden kriisien 
ratkaisu jollain rauhanomaisella ratkaisulla.

Väittämä: Terrorismin voittaminen sodalla on hyvin vaikeaa!
Väittämä: Terrorismin paras ratkaisu on monesti rauhanomainen poliittinen ratkaisu!

Itse olen kannattanut Suomen vähäisempää osallistumista erilaisiin sotilaallisiin operaatioihin, 
joiden tarkoitus on hävittää terrorismi jostain kohdemaasta. Tietysti Afganistan on hyvä esimerkki 
turhasta sotilaallisesta operaatiosta, josta Suomen pitäisi vetäytyä. Suomen pitäisi jonkin kriisin 
rauhanvälittäjä enemmän kuin jonkin sodan sotilaallinen osapuoli.

Väittämä: Suomen pitäisi olla enemmän rauhanvälittäjä kuin sotilaallinen osapuoli 
jossain sodassa!

Kysymys: Millaisilla perusteilla Suomi on lähtenyt mukaan erilaisiin 
sotilasoperaatioihin, vrt. Afganistan?
Kysymys: Ovatko Suomessa käytetyt perusteet Afganistan-operaatioille 
totuudenmukaisia?
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SL 723. Normien keventäminen ja purkaminen

SL 723.1. Merkintä 685: Tehtävät: 535 kpl / Kuntauudistus (xiv)

18. tammikuuta 2013 
685: Tehtävät: 535 kpl / Kuntauudistus (xiv)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_685

Viikon aikana julkaistiin raportti, jonka mukaan kunnille on annettu 535 erilaista lakisääteistä 
tehtävää - siitä on ohessa PDF-tiedosto.

Mielenkiintoista oli, että kunnille annettujen tehtävien määrän laskuun on pitänyt oikein tehdä työtä 
erikseen.

Eli voi sanoa eri ministeriöistä tulevan paljon ehdotuksia erilaisista uusista tehtävistä.

OMA arvio: EN ole koskaan ennemmin nähnyt tällaista luetteloa kuntien tehtävän määrästä.

ELI on todella hyvä asia, että on jotain muuta kuin epämääräinen tieto, että kuntien tehtäviä on 
todella paljon.

Toinen raportti viikon varrelta on ICT 2015 -työryhmän raportti - siitä on ohessa PDF-tiedosto.

ELI Suomen pitäisi nousta tietotekniikan suurvallaksi eri tavoin, jolloin tietotekniikan vienti vetäisi 
eri tavoin.

Toisaalta on juttua luottamushenkilöiden työtaakasta.

Toisaalta on juttua Vähäkyrön suunnasta, jossa oli valittu henkilö kunnolla kysymättä 
luottamustehtävään. Seurannaisena oli mielipidekirjoitus lehteen, jossa valittu henkilö ilmoitti 
tyytymättömyytensä tehtyyn valintaan - ei oltu kysytty oikeasti.

JEP-jep.

Oletusarvoisesti voi olettaa, että luottamushenkilöpaikkojen jako aiheuttaa tyytymättömyyttä lähes 
jokaisessa kunnassa.

Joku ei pääse haluamaansa tehtävään.
Joku määrätään johonkin tehtävään ilman tarkempaa keskustelua.
Johonkin tehtävään pitää oikein äänestää halukkaita ollessa liikaa.

JNE - riippuu taas täysin ihmisistä ja tällä ei ole mitään tekemistä puoluekannan kanssa.
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Lyhyesti voi todeta, että luottamushenkilöpaikkojen jakaminen ei ole mikään rationaalinen prosessi,
ja ihmisten alkeelliset tunteet tulevat esille aina jossain yhteydessä.

ELI käsittääkseni kaikkien puolueiden puoluetoimistoon tulee soittoja paikallisen 
luottamushenkilöpaikkojen jakamisen huutavasta vääryydestä.

Vastaus jokaisessa puoluetoimistossa on sama: puoluetoimisto ei voi hyvällä tahdollakaan sekaantua
satojen kuntien luottamushenkilöpaikkojen satojen/tuhansin tehtävien jakoon, ja koko homma on 
hoidettava paikallisesti.

Sitten on tietysti tuo maakunnallisten paikkojen jako, josta minulla ei ole mitään kokemusta, ja oma
tieto perustuu lähinnä lehtijuttujen lukemiseen.

Käsittääkseni kyseessä on seuraavan mm. työryhmän työstä:
Kuntien tehtävien arviointi -työryhmä (käynnissä)

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

JAA-A. Taas yksi työryhmä, jonka työn tuloksena on jotain raporttia.

Näitä työryhmiä ja selvityshenkilöitä nimetään tarvittavaksi aina jokaisessa hallitusohjelmassa 
kohtuullisen paljon.

Hmmmm.............

JOS vaikka aina kymmenen tehtävää arvioitaisiin kerrallaan uudessa työryhmässä tai jotain 
selvitystä tehdään, niin tämä tarkoittaisi noin n. 50 työryhmän/selvityshenkilön/tms. nimittämistä.

Voimme todeta työryhmä- ja raporttikierteen olevan mielenkiintoinen ilmiö.

UUTTA - tarvitsemme uusia menetelmiä hallintoon, jolla voisimme vähentää työryhmä- ja 
raporttikierteen huonoja puolia ja mahdollisesti kehittää työryhmä- ja raporttikierteen hyviä puolia.

Työryhmän (vast.) nimeäminen taitaa olla niin selkäytimessä, että siitä voi olla joissain tapauksissa 
haittaa........

SL 723.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Eli vuonna 2013 listattiin 535 erilaista lakisääteistä tehtävää kunnille ja kaupungeille. En tähän 
yhteyteen tarkistanut nykyistä tehtävien määrää. Kirjoitushetkellä toimi 82 www-sivusto koskien 
norminpurkua. Ehkä tällaista normienpurkua voivat seuraavat hallitukset jatkaa. Nähtäväksi jää.

Kysymys: Jatketaanko norminpurkua myös seuraavien hallituksien toimesta (vrt. 
nykyinen Sipilän hallitus)?
Kysymys: Onnistuuko norminpurku oikeasti?

82 http://www.norminpurku.fi  
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SL 724. Teknologian esiintuomista ongelmista jotain

SL 724.1. Merkintä 686: Järkevyys & Yhdistelmät / mm. 
Moniajo (iii)

18. tammikuuta 2013 
686: Järkevyys & Yhdistelmät / mm. Moniajo (iii)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_686

Edellä on ollut puhetta Suomen tasavallan valtion(hallinnon) työryhmä- ja raporttikierteestä, jonka 
rationaalisuutta voisi aivan hyvin kyseenalaistaa.

Ohessa on melkoinen linkkikokoelma, jossa yhdistävänä tekijänä on jälleen kerran 
rationaalisuusolettama ja erilaiset sivu- ja seurannaisvaikutukset.

Opiskelijoiden valmistumisen hitaus on jälleen kerran nostettu esille eri puheenvuoroissa.

Toisaalta on linkkiä opiskelijoiden irrationaalisuuksiin - eli opiskelijoiden hauskanpitoon.

Toisaalta plagioinnin estoon käytetään enemmän voimavaroja eri suunnassa.

Toisaalta avoimet verkkokurssit voivat olla siunaus ja kirous samaan aikaan.

Etätyö & Energiajuomat & Internet & Hormonit & Geenit & Teknologia.

ELI olemme ajaneet itsemme mielenkiintoisiin yhdistelmiin, joiden taustalla on erilaiset tekniikan 
kehitysaskeleet.

Toisaalta on linkkiä Euroopan Unionin kehitykseen, jonka senkin voi todeta olevan vastauksia 
erilaisiin teknologian mahdollisuuksiin ja ongelmiin.

JÄRKYTTÄVÄÄ on ruoan päätyminen kaatopaikalle / roskikseen / hukkaan.

ITSE olen luullut, että ruokaa ei päädy kaatopaikalle / roskikseen / hukkaan aivan näin järkyttävissä
määrin. Näin sitä erehtyy.

Sitten on linkkiä, että pohjoismaiset pelistudiot ovat perustaneet etujärjestön.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

MONIAJO - ja monen asian seuranta ja järkevät johtopäätökset.
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MONIAJO ei ole ihmisen aivoille edelleenkään mikään helppo suoritus.

Toisaalta moniulotteisuus ajattelussa on vaikeaa tietystikin ja edes hyvin koulutetut ihmiset eivät ole
suojassa yksiulotteiselta ajattelulta.

MONIULOTTEISUUS - miten hallita tämä...........

Tarvitsemme jotain uutta viritelmää, jolla moniulotteisuus saataisiin paremmin hallintaan.

Mahdollisesti tekniikka voi olla tässä avuksi, mutta myös haitaksi.

UUTTA ???????

Ongelmaksi havainnoidaan tässä vaiheessa apuvälineiden puute, jolla saadaan moniulotteisuus 
hallintaan ilman moniajon tuomaa harhaa.

Seuranta päälle tässäkin - ehkä moniulotteisuuden käsittelyyn on oikeita välineitä.

SL 724.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Monessa yhteydessä olen kirjoittanut rationaalisuusolettamasta.

Väittämä: Erilaiset tekniset ratkaisut voivat aiheuttaa irrationaalisia tilanteita.

Erilaisia tietoteknisiä pelejä on kehitetty hyvin paljon. Osalla meistä voi olla oikeaa riippuvuutta 
tietoteknisiin peleihin. Eettinen kysymys on tietysti pelien jatkuvan käytön seurannaiset ilmiöt.

Väittämä: Tietoteknisten pelien kaikkia vaikutuksia ei ole osattu ennakoida.

Toisaalta voi todeta muutakin tietoteknistä toimintaa. Esimerkiksi vuosikausia vanhoja plagiointeja 
voi tulla esiin erilaisten vanhempien aineistojen muuttuessa digitaaliseen muotoon.

Väittämä: Vanhojen aineistojen digitoinnilla on omia vaikutuksia.

Moniajosta olen tehnyt erilaisia kirjoituksia eri yhteyksiin.

Väittämä: Moniajo on edelleenkin harhaa!
Väittämä: Ihminen voi keskittyä kunnolla yhteen tehtävään kerrallaan!

Kysymys: Kuinka moni meistä väittää pärjäävänsä moniajossa?
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SL 725. Pikkukengistä ja kumisaappaista

SL 725.1. Merkintä 687: Edelleen - järkeviä yhdistelmiä - ???

24. tammikuuta 2013 
687: Edelleen - järkeviä yhdistelmiä - ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_687

Viikon varrelta on muutama linkki, jossa voi kysyä kunkin yhdistelmän järkevyyttä, toteuttamista ja
toteuttamiskelpoisuutta.

Facebook & Kateus -> ihmiset tulevat kateellisiksi Facebook-päivitysten vuoksi.

Avoimeen ohjelmistokehitykseen liittyy ehkä tabuja, joita ei aina myönnetä avoimesti.

Naiset armeijassa -ilmiöön on taas muutama linkki. Pitääkö Suomessa tehdä oma luokitus 
rauhanturvatehtäviin valittavien naissotilaiden taistelukelpoisuudelle?

Pitääkö Suomeen perustaa laajemmat paikallisjoukot?

Toisaalta Suomessa maanpuolustuskeskustelu pyörii vanhojen tosiasioiden ympärillä.

Pitäisikö saada jakeluun uusi elokuva, joka kertoisi paremmin nykyajan sodankäynnistä - erityisellä 
suomalaisella otteella elokuva varmaan pitäisi tehdä.

Aika mielenkiintoinen yksityiskohta oli rauhanturvaajan testiin kuuluva vaatimus: "Kokeessa on 
mm. siirrettävä 50 kilon painoista nukkea kahdessa minuutissa vähintään 150 metriä".

Mistäköhän tuo 50 kiloa on keksitty? Täysipainoinen sotilas täydessä taisteluvarustuksessa painaa 
kyllä enemmän kuin 50 kiloa.

Ja pitääkö tuo 50 kilon nukke siirtää tilanteessa, jossa itsellä on päällä täysi taisteluvarustus?? 
Tällöin koko yhdistelmä lähenee lähemmäksi 200 kiloa, esim. kaksi 70-80-kiloista sotilasta täydellä
taisteluvarustuksella.

Eli erilaisilla taistelutehtävien vaatimuksilla voi 50-60 -kiloiselle henkilölle tulla tosiaan liian 
raskaita taakkoja kannettavaksi.

Maailman suurin naisarmeija, eli Yhdysvallat tietysti, on kieltänyt joitain tehtäviä naisilta, mutta nyt
joitain tehtäviä oltaisiin avaamassa myös naisille - eli etulinjan tehtäviin.

"Tasaveroinen hakumahdollisuus" - eli nais(t)en läpäistessä vaadittavat vaatimukset etulinjan 
tehtäviin, ei pitäisi olla mitään ongelmaa valinnassa - sinne vain etulinjaan.
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Tietysti koko "ETULINJA" on määrittelykysymys, mutta tietysti tietyt joukot koulutetaan 
vahvoihin ja vaativiin hyökkäystehtäviin, jos tuota nyt voisi pitää yhtenä "etulinjan" tehtävänä.

Mitä sitten paikallisjoukot tekisivät???

Kirjoitelmia II -teoksessa pohdin maanpuolustustyön "kumisaapaslinjaa" ja "pikkukenkälinjaa". ELI
"Kumisaapaslinjan" mukaisesti paikallisjoukot harjoittelisivat erilaisia paikallispuolustuksen 
tehtäviä kumisaappaat jalassa.

TOSIASIA on, että Suomen armeijajärjestelmässä on siirrytty "Uuteen Taistelutapaan", johon olen 
viitannut mm. Kirjoitelmia II -teoksessa.

TOSIASIA on, että ajattelutapa "Uuteen Taistelutapaan" on todella kova koulutuksen ja tiedotuksen 
ponnistus. Suuri osa reserviläisistäkään ei ole edes kuullut "Uudesta Taistelutavasta", ja tietoisuus 
aiheesta ei katso kumisaappaiden tai pikkukenkien käyttöön.

ELI paikallisjoukoillekin pitäisi määrittää tehtävät perustuen "Uuden Taistelutavan" vaatimuksiin.

Johtopäätöksiä: 

* "Uusi Taistelutapa" on vuosien koulutus- ja tiedotustehtävä 
* "Etulinjan Vaatimukset" on vaikea yhdistelmä oikeita tosiasioita 
* "Paikallisjoukot" on jotenkin saatava sidottua "Uuteen Taistelutapaan".

Nämä erilaiset yhdistelmät ovat tosiasiassa hyvin vaikeita asioita läpivietäviksi.

Tosiasiassa törmäämme erilaisiin irrationaalisuuksiin näiden asioiden suhteen.

Naiset armeijassa -ilmiö avaa ovet tietyille irrationaalisuuksille. 

Paikallisjoukot-ilmiö on sekin tiettyjen irrationaalisuuksien alainen. 

"Vanhan Taistelutavan" korvautuminen "Uudella Taistelutavalla" on vuosien hanke, joka sekin 
kärsii erilaisista irrationaalisuuksista vuosia kestävänä hankkeena.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

UUTTA?????

Tästä voi ottaa yhden uuden asian seurannan alaiseksi - "Uuden Taistelutavan" toteutuksen seuranta 
ja sen kohtaamat irrationaalisuudet.

SL 725.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Kirjoitushetkellä on hyvin tiedossa ns. perinteinen maanpuolustustyö ja ns. uusi maanpuolustustyö.
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Perinteinen maanpuolustustyö tarkoittaa mm. kunniavartioita muutamana päivänä vuodessa ja 
erilaisia ammuntakilpailuja.

Tästä palautuu mieliin yksi esitelmä, jossa Puolustusvoimissa palveleva henkilö totesi kutsuntojen 
olevan huono paikka rekrytoida uusia jäseniä maanpuolustusjärjestöihin. Kutsuntojen aikana väki 
jännittää niin paljon omaa sijoitustaan, jolloin muut asiat vaikuttavat vähäisemmiltä.

Uudempi vapaaehtoinen maanpuolustustyö on tarkoittanut erilaisten vapaaehtoisten sotilaallisten 
kurssien läpivientiä. Tämä on monesti toimintaa maastossa kumisaappaat jalassa. Vuosien mittaan 
vapaaehtoisen maanpuolustustyön ympärillä on ollut useampikin mietintö ja selvitys.

Oman havainnon mukaan suomalainen vapaaehtoisen maanpuolustuksen järjestelmiä on ollut 
vaikea saada ennen sotia edeltäneeseen laajuuteen ja tehokkuuteen. Moni asia on ollut mahdotonta 
vuosikymmeniä, jolloin vapaaehtoisen maanpuolustustyön kehittäminen on ollut melkoista vääntöä 
eri vaiheissa.

Itse olen todennut, että joku hallinnosta kiinnostunut henkilö voisi selvittää kaikki vapaaehtoisen 
maanpuolustustyön hallinnon ja toiminnan kehittymisen vaiheet alkaen 1990-luvulta.

Käsittääkseni vuonna 2017 yksi työryhmä (FI.PLM.2017-4164) selvitti vapaaehtoisen 
maanpuolustustyön hallinnon ja toiminnan jatkokehitystä.

Väittämä: Kaikkien vapaaehtoisten sotilaallisten kurssien pitää vastata 
Puolustusvoimien oikeisiin vaatimuksiin!

Olen todennut monet kerrat, että erityisesti nuoret arvostaisivat toiminnallisuutta vapaaehtoisessa 
maanpuolustustyössä. Ns. perinteinen maanpuolustustyö on joiltain osin vähemmän toiminnallista. 
Lisäksi voi todeta MPK:n (Maanpuolustuskoulutusyhdistys MPK) resurssien olevan suhteellisen 
rajoittuneita, jolloin kursseja on tietysti rajattu määrä.

Väittämä: Nuorten arvostamaa toiminnallisuutta on ollut vaikea toteuttaa johtuen 
hyvin rajatuista resursseista, jotka on kohdistettu vapaaehtoiseen maanpuolustukseen.

Olen todennut monet kerrat, että yli 35-vuotiaille reserviläisille pitäisi kehittää esimerkiksi 
varautumista palvelevaa koulutustoimintaa. Yli 35-vuotiaille reserviläisille ei monesti ole enää 
sotilaallisen tehtävän sijoitusta, jolloin heidän sotilaallinen koulutus voi olla turhaa.

Väittämä: Yli 35-vuotiaiden reserviläisten koulutus ja sijoitus pitää pohtia erikseen.

Yksi hyvin kulunut esimerkki on tietysti kohteen suojaus, jossa mukana voi olla vähän 
vanhempiakin reserviläisiä. Muitakin kevyemmän luokan varautumisen tehtäviä pitäisi kehittää 
asianmukaisesti yli 35-vuotiaille reserviläisille.

Väittämä: Esimerkiksi varautumisen koulutus 35-vuotiaille reserviläisille on 
selvitettävä hyvin ja perusteellisesti.

Oman arvion mukaan Puolustusvoimien päätehtävä ei ole yli 35-vuotiaiden reserviläisten koulutus. 
Eli yli 35-vuotiaille tarjottava koulutus on suunniteltava uudelleen.
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SL 726. Varovaisempi ulkopolitiikka ja uskonnon 
vaikutus eri tavoilla

SL 726.1. Merkintä 688: Uudistus & Analyysi / Ron & Rand Paul
/ XXXII

26. tammikuuta 2013 
888: Uudistus & Analyysi / Ron & Rand Paul / XXXII

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_688

Viimeisimmästä RON PAUL -merkinnästä on joku aika, eli 27. lokakuuta on viimeisin merkintä 
RON PAUL -seurannasta (XXXI)

Ron Paul ei tosiaan päässyt kovasta yrittämisestä huolimatta republikaanien ehdokkaaksi vuoden 
2012 presidentinvaaleissa.

Ron Paul on vetäytynyt aktiivipolitikoinnista, mutta hänet voi tilata luennoijaksi tilaisuuteen, ja hän 
on toki ollut erilaisissa haastatteluissa mukana.

RAND Paul - huomaa etunimen ero - on jatkanut omaa työtä senaatissa, ja häneen liittyviä linkkejä 
on useampi linkkilistan syövereissä.

Siirtyykö liikkeen johtovastuu isältä pojalle??

Aika näyttää - onhan mahdollista liikkeen asianmukainen järjestäytyminen esim. republikaanisen 
puolueen sisällä, ja RAND Paul voidaan valita asianmukaisesti johtovastuuseen.

Toisaalta voi käydä kuten Suomessa Perussuomalaiset rp:n kohdalla, eli osa liikkeeseen tulleesta 
väestä ei pärjääkään keskenään. Tietysti jokainen sisäinen riita pitää katsoa erikseen, ja jokainen 
sisäinen riita on oma tapauksensa. Kyllä muutkin puolueet osaavat tapella sisäisesti.

NO - kuitenkin - RON Paul seurannan oheen on jatkossa liitettävä RAND Paul -seuranta.

Linkkilistasta selviää, että Rand Paul hiillosti senaatin kuulemisessa John Kerryä useilla tavoilla - 
kannattaa katsoa linkitetyt videopätkät.

ELI Rand Paul kannattaa ainakin joiltain osin vähän varovaisempaa ulkopolitiikkaa, ja 
mahdollisesti hän voi jatkossa vastustaa joitain uusia Yhdysvallat-vetoisia sotilaallisia hankkeita.

Kuten linkkilistasta näkyy, niin MALIn konfliktiin liittyy uusia ja uusia osapuolia.
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Edelleen linkkilistasta näkyy, että Yhdysvallat paasaa rahaa lähes päivittäin miljoonakaupalla 
armeijajärjestelmän eri osiin - muutama linkki kertoo epäonnistuneista hankkeista ja erilaisista 
ehdotuksista hankkeiden parempaan läpivientiin jatkossa.

Tämän on vanhan toistoa: Yhdysvallat kehittää asejärjestelmiä, ja monet näistä järjestelmistä voivat 
kärsiä järkyttävistä ongelmista.

ELI tietystikin on niin, että jokaista ulkomaille myytyä asejärjestelmää kohden voi olla joitain 
järkyttäviä epäonnistumisia. Esim. Suomen Hornet-viritelmät ovat seurannaista erilaisista 
kehittämishankkeista, ja osa näistä kehittämishankkeista on ollut epäonnistumisia.

Mutta mikä yhdentäisi tämän kaiken yhteen?

Tällä kertaa yhdistelmänä voi pitää uskonnon poliittista soveltamista talouden ja tekniikan 
rajoitteiden mukaisesti.

Kuten linkeistä näkyy, niin uskonnollisuus muuttaa koko ajan muotoaan. Joissain maissa 
uskonnollinen kirjavuus lisääntyy huomattavasti - Yhdysvallat etenkin.

Yhdysvallat on aina vain uskonnollisesti kirjavampi, ja heidän kongressiin pääsi/joutui 
uskonnollisesti kirjavaa porukkaa - esim. hindu, buddhalainen ja uskonnoton.

Sitten on tietysti erilaisten väestöryhmien syntyvyys ja syntyvyyden pitkät varjot vuosikymmenten 
päähän.

Ja kuten linkeistä näkyy, niin erilaiset maat joutuvat/haluavat tekemisiin toistensa kanssa, vaikka 
uskonnollinen pohjavire kussakin maassa on hyvin erilainen.

Esim. Kiina ja Intia on taas oma tapauksensa - esim. harvinaiset maametallit aiheuttavat 
kauppapoliittista vääntöä.

Sitten on muutama linkki eri maihin, joissa Shiia- ja Sunni-tulkinta jakautuvat kukin eri ryhmiin, ja 
eri ryhmillä on erilaisia suhteita toisiinsa.

Tämän vuoksi "Vihollisen Vihollinen" ei ole aina ystävä, ja esim. arabimaiden kuohunta on 
mahdollistanut eri ryhmien esiinnousun - ainakin minä olen pihalla uusista / erilaisista ryhmistä.

Yksi esimerkki on tietysti naisten pääsy eri maiden armeijoissa erilaisiin tehtäviin - tästä on 
muutama linkki.

Miten perustella kussakin maassa naisten eritasoiset sotilaalliset tehtävät?

Oletusarvoisesti on niin, että naisten sotilaalliset tehtävät voidaan perustella eri tavoin, yksittäinen 
uskonto tai yksittäinen (maallinen) ideologia näkee saman asian eri tavoin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Uskonto & Talous & Tekniikka - kova kolmikko.....

Tästä pääsee taas siihen keskusteluun, että mikä on yhteiskunnan perusta.

ONKO Uskonto kaiken määräävä tekijä? JOS pitää ateismia/uskonnottomuutta yhtenä uskonnon 
muotona, niin silloin uskonto on hyvinkin määräävä tekijä.

ONKO Talous kaiken määräävä tekijä?

ONKO Tekniikka kaiken perusta, joka taas mahdollistaa taloudellisen ja uskonnollisen toiminnan?

Taloutta ja Tekniikka on näillä päiväkirjasivuilla seurattu kiitettävästi.

Uskonnollisten tunteiden epävastaavuudet???

Uskonnollisten tunteiden epävastaavuuksia en ole näillä päiväkirjasivuilla järjestelmällisesti 
seurannut.

UUTTA???????

Uskonnollisten tunteiden epävastaavuudet pitää jatkossa kartoittaa tarkemmin, tässä on ollut selvää 
huolimattomuutta.

Kuten linkkilistasta näkyy, niin toisen uskonnon arvostelu voi perustua hyvin erilaisiin tekijöihin. Ja
edelleen linkkilistasta näkyy, että vaste oman uskonnon arvosteluun taas perustuu hyvin erilaisiin 
tekijöihin.

UUTTA???????

Nämä uskonnolliset väittämät omista ja toisista uskonnoista pitää jatkossa katsoa tarkemmin.

Esimerkiksi Ron ja Rand Paul näyttäisivät kuuluvan eri kirkkokuntiin Wikipedia-artikkelin 
mukaisesti.

SL 726.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

Rand Paul on kirjoitushetkellä Kentuckyn osavaltiosta valittu senaattori liittovaltion (Yhdysvallat) 
senaatissa. Eli hän on pärjännyt kaksissa vaaleissa melko hyvin. Vuoden 2016 esivaaleissa Rand 
Paul ei päässyt republikaanisen puolueen presidenttiehdokkaaksi, ja hän lopetti kampanjoinnin 
jossain vaiheessa. Republikaanisen puolueen presidenttiehdokas oli lopuksi Donald Trump.

Lyhyesti todeten sekä Ron Paul ja Rand Paul ovat joiltain osin ehdottaneet jonkin verran 
varovaisempaa ulko- ja turvallisuuspolitiikkaa. Tietysti heidän välillä voi olla mielipide-eroja.

Kysymys: Mitä olisi varovaisempi Yhdysvaltojen ulko- ja turvallisuuspolitiikka?
Kysymys: Miten uskonto (eri uskonnot) oikeasti vaikuttaa Yhdysvaltojen politiikkaan?

Väittämä: Toisen uskonnon arvioinneissa kannattaa olla hyvin tarkkana!
Väittämä: Yhdysvaltojen uskonnollinen kirjavuus voi vaikuttaa politiikkaan.
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SL 727. Sodan vastustus ja sodan kannatus

SL 727.1. Merkintä 689: Mielen ongelmat & Sota / Ron & Rand 
Paul / XXXIII

2. helmikuuta 2013 
689: Mielen ongelmat & Sota / Ron & Rand Paul / XXXIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_689

Stalingrad - 70 vuotta kaupungin uudelleenvaltauksesta........

Stalingrad - historian tunnilla opetettiin, että Stalingradin taistelu oli silloisen Saksan valtakunnan 
sotaonnen käännekohta.

ELI toisin sanoen sodassa voi tulla oikein kunnolla turpiin, ja helpolta vaikuttanut hanke 
epäonnistuu oikein urakalla.

Tästä pääsemme pikakelauksella nykytilanteeseen, ja voi pohtia eri sotien/maiden tilannetta.

Esimerkkinä nykyajan sotien monimutkaisuudesta on paljastus, että erilaisista pakotteista 
huolimatta IRAN on myynyt öljyä Afganistanin hallitukselle - näin käsitin.

Pitäisikö myydä lisää F-16 -hävittäjiä Egyptiin? Rand Paul vastusti ajatusta senaatissa.

Kuitenkin - Yhdysvallat kärsii omien sotilaiden tekemistä itsemurhista.

Käytännössä jokaisella sodalla on todella pitkä varjo ja pitkät vaikutussuhteet - vuosikymmeniksi 
siis.

Naissotilaiden kohtaamasta väkivallasta on yksi uusi linkki.

Toisaalta on linkkiä väestömuutoksista, esimerkiksi Kaliforniassa on väestösuhteissa tullut selvä 
käänne.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kova homma pohdittavaksi - mitä uutta voisi sanoa????

Sodan perinnön oikea säilyminen?

Vaihteeksi voisi kokeilla jotain muutakin keinoa kuin uusien sotien aloittaminen.
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Ei oikein mitään uutta tässä merkinnässä - sodassa menee mieli sekaisin ja järkeviltä vaikuttaneet 
ihmiset murtuvat. Murtunut mieli tekee paljon sellaista, jota kadutaan myöhemmin raskaasti.

Merkitään nyt aikakirjoihin, että Ron ja Rand Paul esittivät tässä vaiheessa toistakin vaihtoehtoa, eli
uusien sotien aloittamisen vastustus.

SL 727.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Heillä on Yhdysvalloissa mielenkiintoinen termi ”chickenhawk”. Tämä tarkoittaa sodan kannatusta 
ilman omaa kokemusta ilman sotilaallista palvelua. Eli monet näistä henkilöistä (”chickenhawk”) 
eivät tiedä oikeasti liikaa sotilaallisesta toiminnasta.

Väittämä: Moni yhdysvaltalainen päättäjä ei oikeasti tiedä liikaa sotilaallisesta 
toiminnasta.

Suomessa on tunnetusti asevelvollisuusjärjestelmä. Oman havainnon mukaan monella merkittävällä
suomalaisella päättäjällä on omaa kokemusta sotilaallisesta toiminnasta.

Väittämä: Suuri osa suomalaisista päättäjistä tietää edes joitain sotilaallisesta 
toiminnasta.

Ron ja Rand Paul ovat esittäneet varovaisuutta uusien sotien aloittamisessa. Ron Paul palveli 
ilmavoimissa Vietnamin sodan aikana, joten hänellä on kokemusta sodan oikeasta vaikutuksista.

Kysymys: Onko Yhdysvaltojen sekaannuttava sotilaallisesti jokaiseen mahdolliseen 
kriisiin?
Kysymys: Miksi ja miten erilaiset yhdysvaltalaiset mielipidevaikuttajat kannattavat tai
vastustavat erilaisia sotilasoperaatioita?
Kysymys: Pystyykö Yhdysvallat lopettamaan edes osan nykyisistä sodista edes 
jotenkin?
Kysymys: Moneenko sotaan Yhdysvallat tulee jatkossa osallistumaan?
Kysymys: Tuleeko jossain vaiheessa raja vastaan sotien määrälle?

Itse olen pohtinut Yhdysvaltojen kansalaisten tietämyksen tasoa koskien erilaisia sotia, joihin 
Yhdysvallat on sekaantunut eri tavoin.

Kysymys: Tietäisivätkö Yhdysvaltojen kansalaiset oikeasti eri sotien määrän ja laadun 
oikein, jos asiasta tehtäisiin asianmukainen kysely?

Oman arvion mukaan moni kansalainen (Yhdysvallat) voisi yllättyä, jos heille esitettäisiin lista 
kaikista sodista, joissa Yhdysvallat on yksi sotilaallinen osapuoli.
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SL 728. Pohdintaa erilaisista kriisipesäkkeistä

SL 728.1. Merkintä 690: Muitakin mielipiteitä / Ron & Rand Paul
/ XXXIV

3. helmikuuta 2013 
690: Muitakin mielipiteitä / Ron & Rand Paul / XXXIV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_690

Tämän päivän linkkikokoelman voi todeta vaihtoehtoisen todellisuuden esittäminen IRANin 
tilanteesta.

Flynt Leverett & Hillary Mann Leverett keskustelevat laajasti IRANin tilanteessa C-SPAN 
-kanavan pläjäyksessä.

Kuten arvata saattaa, niin uudessa kirjassaan ja puheissaan he kertaavat erilaisia virhekäsityksiä 
IRANin suhteen.

Sitten on pieni linkki, että ISRAEL joutuu siirtymään uuteen poliittiseen todellisuuteen vaalien 
aiheuttamien valtatasapainon heilahteluiden vuoksi. Edustajat on määrällisesti valittu, ja nyt pitäisi 
saada laadullisesti toimiva määräenemmistön kokoelma - erittäin vaikea tehtävä kenelle tahansa.

Sitten on mielenkiintoinen video IRANissa järjestetyssä elokuvafestivaalista, jossa siis väkeä tulee 
ympäri maailman.

Summaten: IRAN ei ole mikään suljettu kokonaisuus, vaan se on voimakkaassa vuorovaikutuksessa
ympäröivän maailman kanssa. Ja kuten eilinen linkkikokoelma (689) osoitti, niin IRANin öljyä 
virtaa yllättäviin suuntiin.

IRAN itsessään ei ole mikään yksiulotteinen kokonaisuus, ja tietysti nykymenolle on 
oppositiovoimia - joitain oppositioryhmiä on ympäri maailmaa.

Kaiken keskelle on hyvä laittaa RON Paulin viikkoviesti, jossa hän varoittaa mm. MALIn sodan 
ennakoimattomista seurauksista ja taas yhdestä uudesta sodasta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Virallisen IRAN, ISRAEL- ja Yhdysvallat-retoriikan purkaminen osiin ja palasiin vaatii kovasti 
työtä.

Esimerkiksi Flynt Leverett & Hillary Mann Leverett ovat saaneet siellä täällä haastatteluita.

23219

23220

23221

23222

23223

23224
23225
23226
23227
23228
23229
23230
23231
23232
23233
23234
23235
23236
23237
23238
23239
23240
23241
23242
23243
23244
23245
23246
23247
23248
23249
23250
23251
23252
23253
23254
23255
23256
23257
23258
23259
23260
23261
23262
23263
23264
23265

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_690


537 / 718

Tarinan OPETUS: On muitakin mielipiteitä ja erilaisia politiikoita valittavaksi.

UUTTA: Odottamattomat sivuseuraukset esimerkiksi MALIn ovat vasta tulossa, ja merkitään 
aikakirjoihin "Odottomattomat seuraukset" huomioitavaksi.

UUTTA: Nyt pitää katsoa tarkasti jokainen uusi odottamaton sivuseuraus MALIn konfliktista, ja 
katsoa eri ryhmien (ir)rationaalinen vaste kullekin sivuseurauksella.

ENNUSTE: jotain odottamatonta ja ennakoimatonta MALIn konfliktissa sattuu.

VANHAA: Ron & Rand PAUL voivat ehdottaa poikkeavia näkökulmia - nyt pitää kartoittaa 
poikkeavien näkökulmien kannatus.

SL 728.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

En ole sittemmin seurannut Malin kriisin sotilaallista ratkaisuyritystä. En tiedä siis tiedä liikaa.

Kysymys: Onko Malin kriisin oikea ratkaisu sotilaallinen toiminta?

Flynt Leverett ja Hillary Mann Leverett ovat esittäneen neuvotteluiden aloittamista Iranin kanssa 
erilaisista aiheista. Toiset mielipidevaikuttajat voivat esittää Iranin suhteen kovempia otteita 
esimerkiksi erilaisten pakotteiden muodossa.

Kysymys: Onko Yhdysvaltojen suurlähetystön perustaminen Iraniin täysi 
mahdottomuus pidemmällä aikavälillä?

Osa mielipidevaikuttajista voisi arvostella rajusti Yhdysvaltojen suurlähetystön perustamista Iraniin.

Monet kerrat olen viitannut 14.7.2015 tehtyyn sopimukseen (JCPOA, Joint Comprehensive Plan of 
Action) Iranin ja erilaisten yhteisöjen kanssa (Yhdysvallat, Ranska, Iso-Britannia, Venäjä, Kiina, 
Saksa ja Euroopan Unioni). Eli Yhdistyneiden kansakuntien (YK) turvallisuusneuvoston pysyvät 
jäsenmaat olivat sopimuksen taustalla.

Kirjoitushetkellä on selvää, että Iran on noudattanut tehtyä sopimusta (JCPOA) Kansainvälisen 
ydinenergiajärjestön (IAEA, International Atomic Energy Agency) tekemien tarkastusten 
perusteella.

Jotkut mielipidevaikuttajat ovat väittäneet Iranin rikkovan ”sopimuksen henkeä”. Käsittäisin niin, 
että osa mielipidevaikuttajista haluaisi vielä tehdä rajoitteita Iranin armeijalle esimerkiksi 
kieltämällä erilaisten pitkän kantaman ohjusten käytön. Muitakin mielipiteitä on aivan varmasti 
esitetty.

Kysymys: Onko tehdyn Iranin kanssa tehdyn sopimuksen muuttaminen uusilla 
lisäyksillä täysin mahdotonta esimerkiksi joidenkin Yhdistyneiden kansakuntien (YK) 
turvallisuusneuvoston pysyvien jäsenmaiden mielestä?
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SL 729. Digitalisoitumisen vaikutuksista

SL 729.1. Merkintä 691: Liikaa kaikkea / mm. Digi / mm. 
Moniajo (iv)

1. maaliskuuta 2013 
691: Liikaa kaikkea / mm. Digi / mm. Moniajo (iv)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_691

Ohessa on taas laaja linkkilista, jonka yhteen sitominen taas vaatii mielikuvitusta.

Ensimmäisenä aiheena voi pitää, että ns. tieteessäkin ihmiset ovat ihmisiä, ja erilaisia 
huijausyrityksiä esiintyy erilaisia.

Ongelmaksi huijauksessa ja huijauksien paljastuksissa on aineiston muuttuminen digitaaliseen 
muotoon.

Eli käytännössä hyvinkin vanhaa aineistoa muutetaan digitaaliseen muotoon, ja yhtäkkiä joku vanha
tutkimus onkin julkisesti verkossa jaettavana.

Laitetaan mukaan toimittajien / journalistien tapa perata jonkun poliitikon kaikki mahdolliset 
tekemiset vuosikymmenten ajalta, niin tällöin hyvinkin vanha tutkimus ja/tai opinnäyte käydään 
hakemassa yliopiston kirjaston (vast.) tiloista.

Sitten ajetaan vain erilaisia hakuja eri suuntiin, ja vanha tutkimus pöllytetään oikein kunnolla 
nykyaikaisilla (sähköisillä) menetelmillä.

Toisena aiheena voi pitää ihmisten käyttäytymisen muutosta esimerkiksi erilaisten sähköisten 
järjestelmien vuoksi.

Kuten oheisesta linkkilistasta näkyy, niin uniongelmia voi olla hyvin erilaisia, ja joissain 
tapauksissa sähköisten järjestelmien käyttö vaikeuttaa unen saamista.

Eli väki veivaa verkossa ja menevät nukkumaan myöhemmin.

Yhtenä esimerkkinä on tietysti etätyö, joka ei sekään ole suojattu irrationaalisuuksista, koska 
työnantajan valvonta voi olla rationaalista tai irrationaalista riippuen näkökulmasta.

Kolmantena aiheena voi pitää psykiatrisen luokituksen jälkeenjääneisyyttä.

Kuten linkkilistasta näkyy, niin psykiatrisen luokituksen ongelmaksi tulee ns. päällekkäiset 
ominaisuudet. Esimerkiksi skitsofrenian, autismin kirjon, kaksisuuntaisen mielialahäiriön, vakavan 
masennuksen ja ADHD-tarkkaavaisuushäiriön välisiä yhteyksiä on perattu.
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Lyhyesti sanoen yksittäinen ihminen on oma kokonaisuutensa ja hänessä on hyvin paljon erilaisia 
ominaisuuksia - esimerkiksi psykiatrisia ominaisuuksia.

Neljäntenä aiheena voi pitää ihmisten kokemia tunteita, joista osa on tietysti irrationaalisia.

Esimerkiksi lasten kasvatus on vaativaa tunnetyötä, ja osa ihmisistä uupuu lasten kasvatuksen 
vaatimaan suureen työmäärään.

Viidenneksi aiheeksi päästään tietysti koulutukseen, koska Suomessa koulutus on pyhä lehmä.

Pyhää lehmää palvovat kaikki, mutta pyhän lehmän palvontamenoista on ristiriitaisia väittämiä.

Esimerkiksi pienikin ehdotus korkeakoulututkintojen uudistuksen mallista, esim. 2+2+1 tai 
1+1+1+1+1, aiheuttaa rajun palautevyöryn hyvin erilaisilta sidosryhmiltä.

TOSIASIA on, että koulutukseen ajetaan aivan liikaa odotuksia, ja koulutus ei pysty millään 
ratkaisemaan kaikkia ihmisen ongelmia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Moniajo (iv) - eli tässä linkkilistassa on uusia ja erilaisia näkökulmia ns. moniajoon.

TOSIASIA on, että ihminen oikeasti ei pystyä monimutkaisiin moniajoihin, joten erilaiset 
moniajoon kannustavat tekniikat aiheuttavat oikeasti erilaisia ongelmia.

TOSIASIA on, että ihmiset ovat esimerkiksi psykiatrisilta / psykologisilta ominaisuuksiltaan 
erilaisia, joten vaste moniajoon kannustaville tekniikoille vaihtelee henkilöstä toiseen.

Yksi osa työnsuunnittelua voisi olla moniajon vaatimuksien selvittäminen - vaatiiko joku työtehtävä
liikaa samanaikaisia syötteitä liian lyhyessä aikayksikössä?

Keskeytysteknologia - tuollaistakin termiä voisi käyttää.

Keskeytyksiä tulee liikaa ja ihminen uupuu tämän vuoksi.

Moniajo (iv) - eli tarvitsemme uusia luovia ratkaisuja keskeytysteknologian haittapuolien 
ratkaisuun.

Tekniikka on meidät tähän suohon ajanut, joten tekniikan on myös esitettävä uusia ratkaisuja.

SL 729.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Kaiken mahdollisen muuttuminen digitaaliseksi aiheuttaa omat seurannaiset ilmiönsä. Esimerkkinä 
mainittu vanhempien aineistojen digitointi voi paljastaa vuosikymmeniä vanhaa informaatiota.

Vastaavasti erilaiset älylaitteet ovat aiheuttaneet ongelmansa. Zadeh & Begum (2010) on esitys 
ohjelmoijien kärsimistä uniongelmista. Muitakin uniongelmia esiintyy aivan varmasti.

23359
23360
23361
23362
23363
23364
23365
23366
23367
23368
23369
23370
23371
23372
23373
23374
23375
23376
23377
23378
23379
23380
23381
23382
23383
23384
23385
23386
23387
23388
23389
23390
23391
23392
23393
23394
23395
23396
23397
23398
23399
23400

23401

23402
23403
23404
23405
23406
23407



540 / 718

Scullin & Bliwise (2015) kysyvät hyvän kysymyksen: miten jatkuva unenvähyys vaikuttaa 
kognitiivisiin toimintoihin pitkällä aikavälillä? Asia vaatii tietysti lisää selvitystä, mutta esitetty 
kysymys on erittäin hyvä.

Kysymys: Mikä on pitkän ajan vaikutus mielen toimintoihin johtuen erilaisten 
älylaitteiden laajasta käytöstä?

Eri yhteyksiin olen esittänyt seuraavaa kuvaa.

? ?

? ?

? ?

? ?

? ?

? ?

Eli ihmiset sijoittuvat ominaisuuksiltaan erilaisille jatkumoille, joista osa on psykiatriset erot eri 
henkilöiden välillä. Mielenkiintoista on tietysti ihmisten psykiatristen erojen yhtäläisyydet, 
eroavaisuudet ja päällekkäisyydet.

Väittämä: Psykiatriset erot vaikuttavat tietysti erilaisten sähköisten ratkaisujen 
käyttöön ja oikeisiin vaikutuksiin.

Seuraavat artikkelit ovat tulleet vastaan: Baron-Cohen ym. (2007), Baron-Cohen ym. (2009). Näissä
artikkeleissa käsitellään autismin kirjon henkilöiden lahjakkuuksia. Osa autismin kirjon henkilöistä 
on hyvinkin lahjakkaita eri tavoilla. Kaikki meistä eivät kuitenkaan ole autismin kirjon jatkumolla. 
Varmaankin minun kirjoitukset autismia koskien taitavat liittyä lievään autismiin (vrt. Rintala 
2016).

Väittämä: Psykiatristen ilmiöiden erojen yhtäläisyydet, eroavaisuudet ja 
päällekkäisyydet pitää tietysti selvittää asianmukaisesti.

Keskeytysteknologiasta olen kirjoittanut eri yhteyksissä. Käytännössä keskeytysteknologiat voivat 
uuvuttaa ihmistä erilaisilla tavoilla. Keskeytysteknologioiden hallintaan olen ehdottanut toimintoa, 
joka laittaisi kerralla kiinni erilaiset keskeytysteknologian järjestelmät. Tämä vaatisi tietysti 
laajahkon kansainvälisen standardoinnin hankkeen.

Väittämä: Keskeytysteknologioiden hallintaan tarvittaisiin yhden toiminnon ratkaisu, 
jolloin yksi toiminto sulkisi kerralla keskeytysteknologian järjestelmiä.
Väittämä: Oletusarvoisesti tällaista keskeytysteknologian kansainvälisen 
standardoinnin hanketta ei varmaankaan perusteta kovin äkkiä.
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SL 730. Sisäiset ja ulkoiset kiistat

SL 730.1. Merkintä 692: Infighting / Ron & Rand Paul / XXXV

1. maaliskuuta 2013 
692: Infighting / Ron & Rand Paul / XXXV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_692

Ron & Rand Paul / XXXV - on aika monta merkintää PAUL-merkintää - siis 35 erilaista merkintää.

Suurin mielenkiinto meikäläisellä on ollut kyseisten herrojen ulkopoliittisten mielipiteet - ja 
erityisesti heidän ulkopoliittisten mielipiteiden ero valtavirran republikaaneihin.

Lyhyesti voi todeta, että republikaaninen puolue ei ole mikään yksiulotteinen kokonaisuus.

HYVÄ kysymys: ONKO "Libertarismi" osa konservatiivista liikehdintää?

AEI (American Enterprise Institute) järjestää keskustelutilaisuuden, jossa pohditaan "Libertarismin"
ja "Konservatismin" hankalahkoakin yhteiselämää.

Hankalaa kai ongelmasta tekee, että nykytilanteessa "Libertarismin" ja "Konservatismin" edustajat 
Yhdysvalloissa kuuluvat samaan puolueeseen.

Jokainen puoluetoimintaa seurannut tietää, että jokainen puolue käy koko ajan sisäistä vääntöä, 
koska samaan (pieneenkin) puolueeseen mahtuu muutamia näkemyseroja.

JOS nyt lähtee siitä, että Ron & Rand Paul edustavat joissain suhteissa erilaisia kannanottoja kuin 
peruskonservatiivi. Tai Ron & Rand Paul voivat kannattaa jotain asiaa täysin eri syistä kuin 
peruskonservatiivi.

"Permanent Republican Majority" ....... tuo oli joidenkin henkilöiden tavoite.

Nyt tiedetään, että republikaanipuolue on hävinnyt presidentinvaalit (Yhdysvallat 2012), ja 
republikaanipuolue tosiasiallisesti joutuu sopeutumaan uuteen todellisuuteen.

Yksi osa todellisuutta on väestörakenteiden muutos ympäri maailmaa.

Linkkilistan kahtena PDF-tiedostona on tilastotietoa Euroopan Unionin väestömuutoksista. 
Ensinnäkin erilaisia rajat ylittäviä avioliittoja on kohtuullinen määrä. Toisekseen Euroopan Unionin 
jäsenmaihin on tullut uusia rekisteröityjä kansalaisia.

23444

23445

23446

23447

23448
23449
23450
23451
23452
23453
23454
23455
23456
23457
23458
23459
23460
23461
23462
23463
23464
23465
23466
23467
23468
23469
23470
23471
23472
23473
23474
23475
23476
23477
23478
23479
23480
23481
23482
23483
23484
23485
23486
23487
23488
23489

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_692


542 / 718

Vastaavalla tavalla Yhdysvallat on muuttumassa väestörakenteensa osalta, ja republikaaninenkin 
puolue joutuu miettimään oman viestinsä kohdentamista.

"Vihainen valkoinen mies" ....... tämä ei ole enää koko totuus.

Yhdysvallat & Demokraattinen puolue - tämä on vain neo-neo-konservatiivinen porukka. 
Sotilaalliset operaatiot ovat ulkopolitiikan ydin.

Tältä pohjalta olettaisin, että "Libertarismi" saattaa jatkossa kiinnostaa entistä useampaa, koska 
tosiasiallisesti republikaanien ja demokraattien politiikoilla ei olekaan tosiasiallisesti niin suuria 
eroja.

Oheisen linkkikokoelman yhdistäväksi tekijäksi voi laittaa Ron & Rand Paul -mielipiteiden 
eroavuuden vallitsevaan politiikkaan. Toiseksi yhdistäväksi tekijäksi linkkilistalle voi laittaa 
Yhdysvaltojen muuttuvan aseman maailmassa. Kolmas yhdistävä tekijä on erilaisten maiden 
sopeutuminen nykyiseen Yhdysvaltojen ajamaan ulko- ja turvallisuuspolitiikkaan, siis suomeksi 
sanoen osallistuminen sotiin.

Kuten linkkilistasta näkyy, niin sekä ulkomaiset että suomalaiset sotilaat saavat huonoa kohtelua eri 
vaiheissa, ja monenlaisia vammoja - sekä ruumiillisia että henkisiä hoidetaan vielä vuosikymmeniä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

ONKO "Libertarismi" mahdollisesti "uusi" poliittinen aate, joka on Suomen Perussuomalaiset rp:n 
tavoin ollut eri tavoin sivussa, mutta mahdollisesti saa yhtäkkiä jossain yksittäisessä vaalissa 
valtavan määrän täysin uusien äänestäjien ääniä.

Tarkasti ottaen Wikipedia-artikkeli koskettelee yhdessä luvussa "Libertarismia" Yhdysvalloissa 
2000-luvulla: 

http://en.wikipedia.org/wiki/Libertarianism#In_the_United_States_2

Asiat pitää nähdä niiden oikeissa mittasuhteissa ja oikeissa asiayhteyksissään: Perussuomalaiset 
rp:n aatteen yms. toiminnan selittäminen ulkomaisille tarkkailijoille ei olekaan niin helppo juttu, 
koska siinä pitää ymmärtää hyvin paljon 1900-luvun suomalaista historiaa.

Seuranta päälle -> Libertarismi & Yhdysvallat & 2010-luvun tilanne & 2016 vaalit.

Neljässä vuodessa ehtii tapahtua hyvinkin paljon......

SL 730.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Jokaisen puolueen sisällä on aina vääntöä valittujen politiikan toimintalinjojen vuoksi. Aikaisemmin
on todettu poliittisten puolueiden nuorisojärjestöjen kannanotot jostain poliittisesta päätöksestä. Eli 
puolueiden nuorisojärjestöjen turhautuneet lausunnot kertovat jotain puolueiden aatemaailmasta.

Oman havainnon mukaan libertaanit voivat kannattaa vähäisempää valtiollista toimintaa, mutta he 
voivat olla sosiaalisesti suhteellisen vapaamielisiä. Tässä on tietysti jotain eroa konservatiivisiin 
aatemaailmoihin.
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Kysymys: Mihin johtaa Yhdysvaltojen muuttuva väestörakenne?
Kysymys: Mihin johtaa Euroopan Unionin jäsenmaiden muuttuva väestörakenne?

Väittämä: Yhdysvaltojen muuttuva väestörakenne tulee olemaan osa poliittista 
todellisuutta lyhyellä ja pitkällä aikavälillä.

Demokraateilla ja republikaaneilla voi olla sama mielipide jostain politiikan toimintalinjasta, mutta 
he kannattavat niitä eri syistä. Esimerkiksi laajan armeijan oikea käyttö on toteutunut kummankin 
puolueen ollessa enemmistöasemassa. Eli perusteet sotilaalliselle toiminnalle vaihtelevat.

Väittämä: Demokraateilla ja republikaaneilla voi olla sama mielipide jostain politiikan
toimintalinjasta perustuen kuitenkin erilaisiin perusteluihin.

Kysymys: Millaista on libertarismi erilaisissa maissa?

Yksi ongelma taitaa olla heidän (Yhdysvallat) tiedotusvälineiden muuttuminen eri puolueiden 
äänitorviksi ainakin osittain. Ainakin Suomessa suuri osa toimittajista toimii ilman poliittisia 
tunnuksia, mikä on tietysti hyvä asia.

Väittämä: Emme todellakaan tarvitse Suomeen toimittajien puoluekantoja ilmaisevaa 
rekisteriä.

Käytännössä toimittajien pitää pyörittää kaikkien poliittisten ryhmien edustajia yhtä kovakouraisesti
ilman yhden ryhmän suosimista.

Tunnetulla tavalla nykyiset maakuntalehdet ovat voineet olla joskus jonkin puolueen omia lehtiä. 
Käytännössä nykyiset maakuntalehdet ovat voittaneet kilpailun, jolloin monessa maakunnassa on 
oma maakuntalehti. Nykytilanteessa maakuntalehdet esittelevät laajasti puolueiden linjauksia. Tästä
esimerkkinä on ILKKA-maakuntalehden mielipidesivut, jonne kirjoittavat sekä hallituspuolueiden 
edustajat että oppositiopuolueiden edustajat. Eli heille on aivan oma osasto ILKKA-
maakuntalehden mielipidesivuilla, ja eri puolueiden edustajien kirjoituksia julkaistaan 
säännöllisesti.

Tästä palautuu yksi Suomen Keskusta rp:n tilaisuus Jalasjärvellä. Tilaisuudessa pari Suomen 
Keskusta rp:n edustajaa tuomitsi ILKKA-maakuntalehden julkaiseman suhteellisen ison jutun 
Jalasjärven yhdestä ei-keskustalaisesta ääniharavasta vuoden 2017 kuntavaaleissa. Eli ILKKA-
maakuntalehden ei siis olisi saanut uutisoida näin laajasti ei-keskustalaisesta ääniharavasta. Aina 
tulee vastaan väittämiä Suomen Keskusta rp:n edustajilta, jolloin he tuomitsevat ILKKA-
maakuntalehden pilanneen vaalit.

Väittämä: Tiedotusvälineillä on omat toimintaperiaatteensa – myös ILKKA-
maakuntalehdellä.

Oman arvion mukaan ILKKA-maakuntalehden on tehtävä juttuja kaikkien puolueiden 
vaalituloksista eri vaaleissa. Eli tietysti on tehtävä juttuja kuntien ääniharavista riippumatta valitun 
edustajan puoluekannasta.

Summaten voi todeta, että toimittajien tehtävänä on pöllyttää kaikkien puolueiden edustajien 
linjauksia ilman jonkin puolueen suosimista.
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SL 731. Erilaisilta keskeytyksiltä suojaaminen

SL 731.1. Merkintä 693: Hitaus & Keskeytykset / mm. Moniajo 
(v)

3. maaliskuuta 2013 
693: Hitaus & Keskeytykset / mm. Moniajo (v)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_693

Oheisessa linkkikokoelmassa on mm. pohdittu hitauden vaatimuksia ja moniajon suhdetta toisiinsa.

Lisäksi on muutama teknologinen ilmiö, jotka vaikuttavat pitkällä aikavälillä moneen eri suuntaan.

Olen aikaisemmin kirjoittanut, että uusien teknologioiden suhteen pitäisi olla joku yleinen toimielin,
joka kävisi nopeasti aina läpi kunkin teknologisen ilmiön.

Eli tämä yleinen toimielin olisi nopeampi kuin lainsäädäntö, ja toimielin voisi antaa erilaisia 
lausuntoja, ohjeita ja suosituksia.

Poliitikot ovat viimeinen voimavara uusille ajatuksille, koska heidän toimintansa on käytännössä 
erilaisten ilmiöiden hallitsemista erilaisilla lainsäädäntöhankkeilla.

Tähän liittyen törmäsin (CEN Workshop 67) standardiehdotelmaan, jossa olisi menetelmät uusien 
teknologioiden arvioinnille.

Näissä PDF-tiedostoissa on lisää ajtuksia (CEN Workshop 67) standardiehdotelmaan: 

PDF-tiedosto tässä linkissä. 
PDF-tiedosto tässä linkissä.

Toinen tiedosto sisältää paljon kuvia, joten sen tiedostokoko on suurempi.

Lisäksi on keskustelua yöunien pituudesta, koska osa väestä nukkuu lyhyitä yöunia.

Keskeytysten laadun ja määrän hallinta on osoittautumassa vaikeaksi tehtäväksi, koska erilaisia 
keskeytysmenetelmiä on monenlaisia eri kerroksissa.

Itse olen kirjoittanut keskeytysteknologian standardipinosta, jolloin yhdellä käskyllä saisi kaikki 
mahdolliset keskeytysmenetelmät suljetuksi kerralla.

Eli nyt pitäisi ehkä tehdä standardointityötä, jossa keskeytysteknologian yhteishallinta voisi 
jotenkin toimia.
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Toisekseen eri yhteisöissä pitäisi kehittää käytäntöjä, jossa työntekijöitä suojellaan liiallisten 
keskeytysten määrä- ja laatutekijöiltä.

ELI käytännössä johtajien pitää suojella alaisiaan liiallisilta keskeytyksiltä.

Keskeytysteknologia voi olla uusien kansantautien yksi tekijä - tässä tapauksessa yksittäisen 
ihmisen mielen rasitus liiallisilla keskeytyksillä aiheuttaa tietysti yksilöllisiä vasteita.

ELI joku henkilö voi sietää enemmän keskeytyksiä ja toinen henkilö uupuu jo pienemmästä 
määrästä keskeytyksiä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Keskeytysteknologian kehittäminen ja tutkimus ei välttämättä ole kovin haluttu tutkimuskohde. En 
osaa sanoa, että kuinka laajalle akateeminen tutkimus on vienyt keskeytysteknologian tutkimuksen.

Aiheesta (keskeytysteknologia) pitäisi tehdä systemaattinen kirjallisuuskatsaus, ja tämän jälkeen 
kartoittaa eri tutkimussuuntien laajuus ja määrä.

Toisaalta erilaiset yhteisöt ovat keskeytysteknologian ongelman kanssa koko ajan tekemisissä.

Tällöin voisi tehdä kartoitusta laajemminkin erilaisten keskeytysteknologian ongelmista 
erityyppisissä yhteisöissä.

RATKAISUT keskeytysteknologian ongelmiin on vielä kehittämättä.

Omia ajatuksia keskeytysteknologian ongelmiin ovat olleet mm. seuraavat:

* sähköpostipalvelimet ovat kiinni tietyn ajan työajasta
* tietyt sosiaalisen median palvelut ovat estettyjä tietyn ajan työajasta
* kokoukset järjestetään vain tiettyihin aikoihin
* yleinen kokouste(knologia)n kehittäminen turhien kokousten vähentämiseksi
* keskeytysteknologian standardipinon hyväksikäyttö
* avokonttorien muuttaminen uuteen/parempaan suuntaan
* erilaisten puhelinkäytäntöjen kehittäminen
* yhteistyötä tekevien yhteisöjen keskeytysteknologian yhteensovitus
* työnjaon uudistaminen eri henkilöiden välillä
* työnjaon uudistaminen eri järjestelmien käyttöä varten.

Nyt pitää tehdä seurantaa, että onko noista aiheista tehty jo aikaisempaa työtä, selvitystä ja 
tutkimusta.

SL 731.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Tähän kohtaan voidaan linkittää mielipidekirjoitus 35.

35 / Kokous kuluu kökköä klikkaillessa?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_35

23636
23637
23638
23639
23640
23641
23642
23643
23644
23645
23646
23647
23648
23649
23650
23651
23652
23653
23654
23655
23656
23657
23658
23659
23660
23661
23662
23663
23664
23665
23666
23667
23668
23669
23670
23671
23672
23673
23674
23675
23676
23677
23678

23679

23680
23681
23682
23683
23684

http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_35


546 / 718

Mainitussa mielipidekirjoituksessa ehdotan tutkimusohjelmaa, joka kävisi läpi ihmisen tekniikan ja 
tietokoneiden tekniikan ongelmia kokouskäytäntöihin liittyen. Mahdollisesti tällainen 
tutkimusohjelma voidaan todeta vaatimattomaksi.

Väittämä: Tarvitsemme tutkimusohjelman kehittämään erilaisia tehokkaita 
kokousmenetelmiä.

Bailey & Konstan (2006) on tullut vastaan. Artikkelissa on kirjallisuusluettelo, josta voi selvittää 
jotain aikaisempia kirjoituksia koskien keskeytyksiä. Vastaavalla tavalla Kalliomäki-Levanto (2009)
on tullut vastaan hyvänä kirjallisuuslähteenä.

Lyhyesti todeten erilaiset keskeytykset aiheuttavat useita ongelmia.

Väittämä: Keskeytysteknologialla on aina erilaisia vaikutuksia.

Tähän kohtaan voidaan linkittää mielipidekirjoitus 68.

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68

Tuossa mielipidekirjoituksessa (68) totesin erilaiset avokonttorit huonoksi ratkaisuksi.

Väittämä: Keskittynyt työskentely avokonttorissa on ongelmallista!
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SL 732. Erilaisten ihmisten ja koneiden järjestelmien 
yhteistoiminnasta

SL 732.1. Merkintä 694: Teknologian ongelmia / Vaste / 
Kuntauudistus (xv)

4. maaliskuuta 2013 
694: Teknologian ongelmia / Vaste / Kuntauudistus (xv)

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_694

JAVA on ongelmallinen tekniikka - jopa minäkin voin sen nyt myöntää.

Lähes kaikki kotimaiset uutisvälineet ovat uutisoineet, että "JAVA kannattaa poistaa selaimesta".

JOS/Kun jonkun tekniikan ongelmat menevät ns. tavallisiin uutisvälineisiin (vrt. ILKKA, HS, Uusi 
Suomi, Verkkouutiset, MTV3 ja YLE), niin silloin kyseinen tekniikka on isojen ongelmien 
aiheuttaja.

Selainvertailuissa (OSA 1-17) on ollut kaikenlaista kokeilua eri selaimilla.

Noin käytännön kannalta tulee esimerkiksi kuntayhteisöissä ongelmaksi, että käyttäjät pitäisi 
valmentaa käyttämään kahta selainta.

Ensimmäinen selain estäisi kaiken mahdollisen: JAVA, FLASH, JavaScript, evästeet, kuvat, yms. 
Siis kaiken muun paitsi HTML-koodin.

Sitten olisi se toinen selain, jota käytettäisiin sallituilla sivuilla, ja siinä olisi sitten mahdollista 
käyttää kaikkia hienoja tekniikoita.

Tietysti esimerkiksi kuntayhteisöissä pitäisi olla joku varmistusjärjestelmä, joka koko ajan lataisi 
maailmalta ilmoitettuja huijaussivustoja ja muita epämääräisiä sivustoja, jolloin tahaton vierailu 
jollain sivustolla estettäisiin.

Tosiasiassa tuo on tosi kova vääntö esimerkiksi kuntayhteisöissä, koska yhdessä yksittäisessä 
kuntayhteisössä voi olla kymmeniä / satoja / tuhansia henkilöitä käyttämässä selaimia.

Tästä pääseekin kuntauudistukseen............

Kuvitellaanpa nyt kuntaliitosta, jossa lyödään yhteen esimerkiksi kolme kuntaa.

Oletusarvoisesti voi olettaa, että esimerkiksi kolmessa kunnassa on käytössä erilaisia järjestelmiä, 
esimerkiksi kirjastojärjestelmissä on vaihtelua kuntien välillä.
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Kannattaako yhdistyvän kunnan yhdistää kaikki järjestelmät yhtenäisiksi, vai kannattaako jossain 
tilanteessa pitää yllä esim. kahta järjestelmää? Tuohon ei ole helppoa ratkaisua missään kunnassa.

Esimerkkinä voi olla tietysti Seinäjoki, jossa on lyöty yhteen muutama kunta, eli Nurmo, 
Peräseinäjoki, Seinäjoki ja Ylistaro.

Oletusarvoni on, että näissä kuntaliitoksissa on ollut kova vääntö erilaisten teknisten järjestelmien 
yhteen ajamisessa.

Sitten on muutama linkki videoneuvotteluihin - pitääkö julkisten yhteisöjen kehittää voimakkaasti 
videoneuvottelujärjestelmiä ja käyttää runsaasti rahaa niiden käyttöön?

Lisäksi on linkkiä mm. seuraavista:

* eri tahot ovat innostuneet pelien kehittämisestä
* Python-ohjelmointikielen tavaramerkki aiheuttaa ongelmia
* pilvipalvelut (ns.) ovat iso ongelma myös julkisille yhteisöille
* tietoturva pitäisi ajaa kaikkiin julkisten yhteisöjen järjestelmiin
* Google ja Europaan komissio vääntävät sopua kilpailunrajoituksen suhteen
* edes LINUX ei ole suojattu haavoittuvuuksilta
* hyviä tietotekniikkahankkeiden projektipäälliköitä ei kasva puissa
* maahanmuuttajien osaaminen, erit. kielitaito, on tärkeää kotoutumiselle
* lukukausimaksuista keskustelua.
* mielenkiintoisella tavalla on perustettu uusi ajatuspaja - Suomen Perusta.

Noin lyhyesti sanoen voisi sanoa, että ajatuspajat voisivat tehdä erilaisia katsauksia edellä 
mainittuihin (osin teknisiin) ongelmakohtiin, ja tietysti vielä erikseen pohtien kyseisten ongelmien 
kohdistumista kuntiin ja muihin julkisiin yhteisöihin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NIIIIIIIIIIIIInnnnnnn - mitä uutta tässä vaiheessa?????

OMA oletus on, että erilaisissa kuntaliitosväännöissä käydään melko tarkasti läpi hallintoa, eli 
pohditaan eri työtehtävien ja hallintorakenteiden luomista.

OLETAN, että ns. kova tietotekniikka ei ole näissä väännöissä ykkösasia. Voin olla väärässä.

Tosiasia tietysti kaikissa kuntaliitosväännöissä on poliittisten luottamushenkilöpaikkojen määrä ja 
laatu. Samalla tavalla useamman kunnan henkilöstön toiminnan yhteen liittäminen (määrä ja laatu) 
on kovan väännön seurannaisia.

Sinänsä olisi mielenkiintoista perata joitain kuntaliitoksia, ja tehdä ns. kovasta tekniikasta selvitys, 
eli miten erilaisia teknisiä järjestelmiä (useampi tekniikan laji tietotekniikan lisäksi) yhdennetään.

Sitten olisi hyvä selvittää hallinnon ja oikean toiminnan suhde näihin teknisiin järjestelmiin - siis 
yhdennettyihin.
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OMA arvaus (1) on, että mahdollisesti hallinnollisesti näyttäisi järkevältä yhdentää erilaisia teknisiä
järjestelmiä. OMA arvaus (2) on, että käytännön yhdentäminen voi olla täyttä tuskaa kyseisten 
teknisten järjestelmien perustekniikan luonteesta johtuen.

Hajauttaako vai keskittääkö??? Eri tekniikat taipuvat eri tavoin hajauttamiseen ja keskittämiseen.

SEURANTA päälle - tehdäänkö missään suunnassa (kustannus)laskentaa erilaisten teknisten 
järjestelmien yhdentämisen oikeista kustannuksista?

Sitten on vielä koko joukko asioita, joihin kuntien vain pitää sopeutua, vaikka kunnilla ei ole 
paljonkaan määräysvaltaa kyseisiin asioihin. Esimerkiksi kilpailulainsäädäntö ja kilpailun 
oikeuskäytäntö etenee omalla tahdillaan, ja kunnat joutuvat huomioimaan nämä pakostakin.

SL 732.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Kirjastojen osalta voidaan huomioida 83 Eepos-kirjastot, jossa on laitettu samaan 
kirjastojärjestelmään kaikki Etelä-Pohjanmaan kunnat/kaupungit ja muutama Etelä-Pohjanmaan 
ulkopuolinen kunta/kaupunki. Nykyisin on mahdollista tehdä yhtäaikaisesti kirjallisuushakuja 
kaikista Eepos-kirjastojen kokoelmista. Lisäksi Eepos-kirjastojen välillä on seutuvarauksen 
järjestelmä, jolloin kirjoja kuljetetaan eri kirjastojen välillä. Olen itse tehnyt muutaman 
seutuvarauksen ilman suurempia ongelmia. Eli joskus keskittäminen voi oikeasti onnistua.

Väittämä: Eepos-kirjastot on yksi onnistunut maakunnallinen keskitetty ratkaisu 
yhdentämään eri kuntien toimintaa.

Eri vaiheiden jälkeen olen päätynyt kannattamaan tietoteknisille järjestelmille hierarkkista 
rakennetta, jolloin yksi (pieni) keskusjärjestelmä hoitaisi yhteydet muutaman osajärjestelmän 

83 https://eepos.finna.fi  
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kanssa. Tällöin on mahdollista poistaa hallitusti vanhoja järjestelmiä hierarkiasta ja lisätä uusia 
järjestelmiä hierarkiassa.

Kysymys: Millainen olisi syötevirta keskusjärjestelmästä erilaisiin osajärjestelmiin?

Väittämä: Tietoteknisille järjestelmien hierarkkista rakennetta kannattaisi selvittää 
erilaisiin yhteyksiin.
Väittämä: Hierarkian mukaisesti on mahdollista perustaa tai poistaa pienempiä 
osajärjestelmiä ilman kokonaisjärjestelmän laajoja muutoksia.

Eri yhteyksissä olen todennut erittäin ison keskusjärjestelmän kärsivän erilaisista ongelmista. 
Esimerkiksi isommalla yrityksellä voi olla useita tuotantoyksiköitä. Jos yksi iso keskusjärjestelmä 
(esimerkiksi toiminnanohjausjärjestelmä) kattaa kaikki tuotantoyksiköt yhtä aikaa, niin erilaisten 
tehdaskohtaisten järjestelmien liittäminen keskusjärjestelmään aiheuttaa isoja ongelmia 
muutostilanteista. Parempi tapa voisi olla pienempien järjestelmien (esimerkiksi 
toiminnanohjausjärjestelmä) käyttöönotto tehdaskohtaisesti, jolloin tehdaskohtaisten järjestelmien 
liittäminen toisiinsa onnistuu paremmin.

Yksi keskeinen osa eri järjestelmien yhteiskäyttöön on tietysti datan siirto ja käyttö erilaisten 
järjestelmien välillä.

DATA

resursseja

järjestelmän
MUUTOS

järjestelmän
KÄYNNISTYS

järjestelmän
SAMMUTUS

t0 t1 t2 t3 t4 t5

DATAn
muutos

DATA
DATAn
siirto

UUDEN
järjestelmän

KÄYNNISTYS

tn

Kun erilaisia pienempiä järjestelmiä voidaan poistaa käytöstä hallitusti, niin myös datan siirto voi 
onnistua paremmin järjestelmien elinkaaren mukaisesti.

Väittämä: Datan siirto voi onnistua paremmin pienempien järjestelmien välillä.
Väittämä: Joskus datan siirto järjestelmästä toiseen voi olla hyvin vaikeaa.
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SL 733. Sähköisen äänestyksen ongelmia eri maissa

SL 733.1. Merkintä 695: Sähköisen äänestyksen nissutus

7. maaliskuuta 2013 
695: Sähköisen äänestyksen nissutus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_695

 

Tähän kohtaan voi laittaa vain yhden uutisen linkin: "Tekniset ongelmat hidastavat Kenian 
ääntenlaskentaa".

Eli sähköisen äänestyksen kanssa on jälleen kerran ongelmia jossain maassa.

Aika lopettaa sähköisen äänestyksen nissutus!!!!!!!!!

SL 733.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Tässä kohtaa on vaikea lisätä uutta asiaa.

Tähän kohtaan voidaan linkittää tekemäni sähköisen äänestyksen sivu:
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html

Sivu sisältää tietoa teksteistä, joita olen kehittänyt sähköisen äänestyksen vastustuksen vuoksi.

Tähän kohtaan voi linkittää kaksi Wikipedia-artikkelia:

Sähköinen äänestys
https://fi.wikipedia.org/wiki/Sähköinen_äänestys

Electronic voting
https://en.wikipedia.org/wiki/Electronic_voting

Kumpikin sivu sisältää tietoa sähköisen äänestyksen kokeiluista, kritiikistä ja epäonnistumisista.

Kaikeksi onneksi Suomessa tehtiin laaja selvitys (Nettiäänestystyöryhmä 2017 (2017a, 2017b)). 
Lopputulos oli, että hankkeeseen liittyneet eri ryhmät totesivat, että Suomessa ei kannata kannata 
siirtyä nettiäänestykseen. Tätä lopputulosta voi pitää voi pitää järjen voittona.

Väittämä: Suomeen ei tarvita nettiäänestyksen järjestelmää!
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SL 734. Selainten ongelmien estämisestä

SL 734.1. Merkintä 696: Selainvertailu / Webkit / Opera vs. 
muut / OSA 18

10. maaliskuuta 2013 
696: Webkit / Opera vs. muut / OSA 18

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_696

Selainvertailussa on otettava uusi tekijä huomioon - eli Webkit.

Jostain syystä Opera on kuulemma hylkäämässä oman Presto-moottorinsa, ja siirtyisi Webkit-
moottorin käyttäjäksi.

Toisaalta Opera aikoo pitää selaimensa lähdekoodin muuten suljettuna.

Itse olen ollut uskollinen Opera-käyttäjä jo vuosikausia.

Yksi syy on virustilanne, koska Opera-selaimeen kohdistetaan vähemmän hyökkäyksiä. Myös 
Opera-selainta kehittävä yhtiö tukkii säännöllisesti erilaisia aukkoja selaimessaan.

Toisaalta Firefox pitää yllä omaa Gecko-moottoria.

Wikipedia-artikkeli sopii tähän väliin: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_web_browser_engines

Toisaalta on mielenkiintoinen linkki kilpailuihin, joissa murrettiin selaimia.

Kuten olen aikaisemmin kirjoittanut, niin palkinnot noista tietomurtojen kertomisesta ovat aivan 
liian alhaisia. Lisäksi pitäisi olla YKSI paikka, jonne tavalliset käyttäjät raportoisivat erilaisia 
tietoturvaongelmia, ja tämä YKSI paikka jakaisi ongelmat eri paikkoihin, koska monesti 
tietoturvaongelma on useamman ohjelmiston yhteistoiminnan ongelma.

ELI asiaan perehtyvillä henkilöille pitäisi maksaa kunnon korvaukset, jolloin he eivät koe kiusausta 
käyttää jotain haavoittuvuutta rikollisiin tarkoituksiin.

Miten Operan (mahdollista) siirtymistä Webkit-moottorin käyttäjäksi ja kehittäjäksi pitäisi arvioida?

Toisaalta Webkit-ongelmat voivat heijastua saman tien moneen eri valmistajan selaimeen, jolloin 
Webkit-ongelmaan voidaan ajaa tietomurtoja (yms.) yhtä aikaa.

Toisaalta Operan osallistuminen Webkit-kehitykseen voi nopeuttaa tietoturvaongelmien ratkaisuja, 
koska Operan kautta virtaisi koko ajan parannuksia ja vikojen korjauksia.
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Toisaalta on lisää linkkiä JAVA:n ja FLASHin haavoittuvuuksiin.

Kuten olen ennemmin raportoinut, käytän kahta selainta ristiin: Comodo Dragon ja Opera.

Comodo Dragon on oletusselain, ja siitä on estetty kaikkien mahdollisten lisäpalikoiden toiminta: 
erityisesti JAVA, JavaScript, FLASH ja kuvat.

Käytännössä Comodo Dragon lukee siis vain pelkkää HTML-koodia.

Hieman vaatii vaivaa, kun käyttää Opera-selainta toissijaisena selaimena, jolloin pitää kopioida 
www-sivujen osoitteita Comodo Dragon -selaimesta.

Noin käytännössä Comodo Dragon lataa monet sivut salamannopeasti, koska kaikki mahdollinen 
hilke-kilke on rajattu pois. KUN jonkun www-sivun sitten laittaa lataantumaan Opera-selaimeen, 
niin erilaisia elementtejä voi olla satoja pahimmassa tapauksessa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Monoculture - tätä on monesti messuttu - eli jonkun tietoteknisen ratkaisun leviäminen lähes 
kaikkialle / jokaiseen paikkaan. Sitten joku tietoteknisen ratkaisun pienikin vikaantuminen leviää 
saman tien miljooniin paikkoihin, ja tietoturvaratkaisut eivät välttämättä pysy tässä mukana.

Nyt voi todeta, että mahdollisesti tulevaisuudessa on vain kolme perusratkaisua: Trident, Gecko ja 
Webkit.

OMA ehdotelma olisi, että esim. Webkit pitäisi yllä jotain syötevirtaa, joka on päällä koko ajan.

JOS käyttäjä voisi valita, että kyseinen syötevirta voi hetimmiten poistaa joitain Webkit-toimintoja 
pois toiminnasta.

JA tietysti eri (yhtiöiden) tietoturvaraportointi pitäisi olla yhdennettyä.

JOS esim. Google, Opera, Comodo ja muutkin yhtiöt/yhteisöt pitäisivät yllä tätä yhtenäistettyä 
syötevirtaa, niin periaatteessa Webkit-moottorin virheiden ja haavoittuvuuksien hallintaan voitaisiin
valjastaa hyvin laaja joukko erilaisia tietoturva-asiantuntijoita hyvin erilaisista yhteisöistä.

Eli pienenkin tietoturvaongelman havainnointi voisi hetimmiten katkaista joitain toimintoja 
hetimmiten. Tietysti tästä aiheutuu erilaisia tiedottamisen ongelmia erilaisille selainten käyttäjille.

NIIIIIIIIIIIIIIIIINNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNNN - mitä UUTTA?????????

Nyt täytyy tehdä seurantaa, että miten eri selainmoottoreita kehittävät yhteisöt ratkaisevat 
tietoturvaongelmien (yms.) ilmoittamisen. LISÄKSI pitää tietysti katsoa, että miten erilaisten 
selainten lisäpalikoita kehittävät yhteisöt ratkaisevat saman asian.

Tämän jälkeen voisi tehdä perusteltua arviointia, että käyttäisi sellaista selaimen ja lisäpalikoiden 
yhdistelmää, jossa tietoturvaongelmat ratkaistaan mahdollisimman nopeasti.
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Esim. FLASH- ja Webkit-yhdistelmä voi yhdessä aiheuttaa järkyttäviä ongelmia.

PARAS tietoturvaratkaisu voittakoon!!!!!!!! 
PARAS tietoturvaongelmien ilmoittamistapa voittakoon!!!!!!!!!

SL 734.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Eri yhteyksiin olen esittänyt seuraavaa kuvaa.

FD

FA

FB

FB FB

FB

FC

KJ

F3

F2

F1 F6

F5

F4

Jos olisi yksi keskusjärjestelmä (KJ) erilaisten tietoturvaongelmien ilmoittamiselle, niin 
keskusjärjestelmään (KJ) voisi liittää muita järjestelmiä. Vastaavasti keskusjärjestelmä (KJ) voisi 
välittää dataa eri formaateissa muihin järjestelmiin.

Väittämä: Pitäisi olla yksi keskitetty keskusjärjestelmä (KJ) kaikkien 
tietoturvaongelmien ilmoittamiselle.
Väittämä: Tietoteknisten ongelmien ilmoittamisesta pitäisi saada kunnon palkkiot.

Merkinnässä 696 pohdin ääneen, että selaimiin voisi liittää erilaisia syötteitä, jotka voisivat 
ilmoittaa nopeasti erilaisista tietoturvaongelmista selaimien käyttäjille. Esimerkkinä voisi olla 
erilaisten laajennusten (esimerkiksi Adobe Flash) ongelmien ilmoittaminen heti selaimen 
käynnistyksen jälkeen.

Kysymys: Onko yksi keskitetty keskusjärjestelmä (KJ) kaikkien tietoturvaongelmien 
ilmoittamiselle täysin mahdoton ajatus erilaisille tietoturvaa valvoville yhteisöille?
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SL 735. (Tieto)tekniikan ongelmien poistamisesta

SL 735.1. Merkintä 697: Kokouskaruselli ja tekniikkaa / mm. 
Moniajo (vi)

10. maaliskuuta 2013 
697: Kokouskaruselli ja tekniikkaa / mm. Moniajo (vi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_697 

Facebook aiheuttaa taas uusia asioita mietittäväksi, koska Facebook-palvelun taustayritys tekee taas
uusia muutoksia.

Tietysti työtehtävien tekemisen ja Facebook-päivitysten välinen ristiriita tulee vastaan mm. 
työoikeuden eri säännöksinä.

Esim. joku Mikko Hyppönen F-Secure Oyj:n puolesta messuaa tietoturvasta eri yhteyksissä.

Toisaalta jonkun muun henkilön messuaminen joistain aiheista voi asettaa työoikeuden tulkinnan 
todella vaikeaksi, koska esim. Facebook edellyttää mahdollisimman laajaa julkisuutta.

Kuten todettua, niin Facebook-palvelun yksityisyysasetuksien vääntäminen on iso työ.

ANNA puolet ilmaiseksi - MYY loput puoli kolminkertaisella hinnalla.

Tuo oli yksi lausahdus tietotekniikan myynnistä.

ELI esim. Facebook antaa erilaisia palveluita käyttäjille ilmaiseksi, mutta tahkoaa rahaa myymällä 
erilaista (käyttäjä)tietoa kolmansille osapuolille.

Toisaalta on linkkiä erilaisten teknisten ratkaisujen aiheuttamista ongelmista.

Esim. digitaalisten tietojen leviäminen alkuperäisten järjestelmien ulkopuolelle aiheuttaa paljon 
päänsärkyä, koska mahdollisesti tietoa leviää vääriin käsiin.

MIELENKIINTOISTA on muutama linkki sairaalajärjestelmiin - nyt niitä opetetaan jopa 
yliopistotasolla. Kuten tunnettua, niin sairaalajärjestelmien yhtenäistäminen on vuosikausien työtä 
vaativa savotta.

ETÄTYÖ, KOKOUSKARUSELLI ja AVOKONTTORIT: vaikea yhdistelmä.

Väki haluaisi tehdä välillä töitä niin, että ei joka välissä häirittäisi esim. avokonttorin melulla, 
keskeytyksillä ja turhilla kokouksilla.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Etätyön, kokouskarusellin, avokonttoreiden ja yleisen tietotekniikan yhdistelmät vaatisivat aivan 
uusia ratkaisuja.

Esimerkiksi pitäisi olla joku hallinnollinen ja tekninen raja kokouksien määrälle.

VOI tietysti vaikuttaa jäykältä, että kokouksia pidettäisiin vain tiettyinä päivinä.

TOISAALTA uudella tekniikalla kokousten tehokkuutta voisi nostaa huomattavasti.

TOISAALTA esimerkiksi kokousten tallentaminen jälkikäteistä käyttöä varten avaa uusia 
mahdollisuuksia ja aiheuttaa uusia ongelmia.

Esimerkiksi yhteisön sisäisen kokouksen nauhoitus / tallentaminen alistaa kokousten päätösten 
seurannan uudenlaiseksi, koska kokousta voisi katsella/seurata jälkikäteen uudelleen ja uudelleen.

RISKIKSI on esitetty, että väki ei uskalla avata suutaan, koska tallennettu kokous voi aiheuttaa 
erilaisia ongelmia.

ITSE näkisin mahdollisuutena, että tietoteknisin ratkaisuihin voitaisiin kokousten määrää vähentää 
ja nostaa jäljelle jäävien kokousten tehokkuutta.

MITÄ UUTTA ???????????

Nykytekniikalla turhaa moniajoa voi olla esimerkiksi erilaisissa kokouksissa, koska väki ei voi 
vastustaa turhan moniajon kiusausta, ja kokouksen aikana räpelletään eri viestinvälineisiin uusia 
viestejä.

UUTTA: Tarvitsemme aivan uusia ratkaisuja turhan moniajon vähentämiseksi.

Oliko tuossa jotain uutta???

Kyllä tässä mielestäni on jotain uutta, koska missään ei ole tullut vastaan esimerkiksi jonkin 
tutkimusta tekevän yhteisön selkeää tutkimusohjelmaa esimerkiksi kokousten kehittämiseksi.

EHKÄ tuollainen tutkimusohjelma jossain on jo oikeasti, enkä vain ole tietoinen siitä.

Seuranta päälle.........

SL 735.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Aikaisemmassa merkinnässä oli asiaa kokouksista ja avokonttoreista, joihin kiinnitin huomiota 
myös mielipidekartoitusten muodossa.

Arkesteijn ym. (2004) on tullut vastaan. Perusajatuksena (Arkesteijn ym. 2004) oli kokeilla 
järjestelmää, johon oli liitetty satoja johtajia. Joiltain osin järjestelmän käyttö oli menestys ja 
muistaakseni järjestelmän käyttöä lisättiin kokeilun jälkeen.
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Arkesteijn ym. (2004) on tietysti jonkin verran iäkäs lähde verrattuna kirjoitushetkeen. Asiana 
satojen johtajien kokousten hallinta on tietysti tärkeä, jos järjestelmä on oikeasti tarkoittanut turhien
kokousten vähentämistä eri tavoilla.

Väittämä: Turhien kokousten estämiseen pitää selvittää ja kokeilla erilaisia 
hallinnollisia ja tietoteknisiä ratkaisuja.

Kaikissa yhteyksissä tietotekniikan ratkaisut eivät välttämättä vähennä turhia kokouksia, jolloin 
erilaiset hallinnolliset ratkaisut voivat olla yksi ratkaisu.

Mielipidekirjoituksessa 35 ehdotin perustettavaksi Suomeen ihmisen teknologian ja tietokoneiden 
teknologian tutkimusohjelman, jolla suomalainen kokouskäytäntö nostetaan tekniikalla täysin 
uusiin tehokkuuslukemiin.

35 / Kokous kuluu kökköä klikkaillessa?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_35

Väittämä: Suomeen pitäisi perustaa ihmisen teknologian ja tietokoneiden teknologian 
tutkimusohjelma selvittämään kokouskäytäntöjen kehittämistä.
Väittämä: Tarvitsemme hallinnollisia ja teknisiä ratkaisuja turhien kokousten 
välttämiseksi.
Väittämä: Tarvitsemme hallinnollisia ja teknisiä ratkaisuja kokousten tehokkuuden 
lisäämiseksi.

Yksi esimerkki voisi olla erilaiset päätöspöytäkirjat, jolloin osa päätöksistä voidaan todeta ja 
toteuttaa ilman kokouksia. Tai sitten päätöspöytäkirjat todetaan tehdyiksi jossain kokouksessa.
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SL 736. Onko vihollisen vihollisen oikeasti ystävä?

SL 736.1. Merkintä 698: Vihollisen vihollinen / Ron & Rand Paul
/ XXXVI

10. maaliskuuta 2013 
698: Vihollisen vihollinen / Ron & Rand Paul / XXXVI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_698

Chavez kuoli - tämä aiheutti erilaisia muistokirjoituksia ja erikoislähetyksiä joihinkin ohjelmiin.

Rand Paul järjesti jarrutuskeskustelun (filibuster), joka kesti siis tuntikausia.

Vihollisen vihollinen on ystäväsi?

TOSIASIALLISESTI vihollisen vihollinen ei ole aina paras ystäväsi.

AIPAC piti vuosittaista kokoontumista, ja kyseisen kokoontumisen voisi katsoa esimerkiksi C-
SPAN -kanavalta suurelta osin.

TOSIASIALLISESTI juutalaiset Yhdysvalloissa(kaan) ei ole täysin yhtenäinen porukka, ja 
esimerkiksi ISRAELin alueella asuvat juutalaisetkaan eivät ole yksi yhtenäinen porukka.

Viikon uutinen ISRAELin suunnasta oli erityiset linja-autoyhteydet erityisesti palestiinalaisille, 
jolloin esim. ISRAELin puolelle töihin menevät palestiinalaiset käyttävät vain tiettyjä linja-
autoyhteyksiä.

Onko kyseessä Apartheid-järjestelmä vai pikemminkin palestiinalaisia paremmin palvelevat linja-
autoyhteydet? Linkkilistassa esitetään kumpikin näkemys.

RAND PAUL yhdessä haastattelussa (aikaisemmassa merkinnässä) moitti erilaisten tukien, esim. 
sotilaallisen tuen, antamista Egyptille, koska maassa voisi olla vallassa ISRAELiin kielteisesti 
suhtautuva hallitus.

ELI nouseeko ns. arabikevään seurauksena valtaan puolueita, jotka eivät pidäkään Yhdysvaltoja 
ystävinään?

Toisaalta esimerkiksi Venezuelan suhtautuminen jää nähtäväksi, koska Chavezin seuraaja(t) eivät 
tietystikään ole sam(oja)a henkilö(itä).

Tulee mieleen IRAN, jossa vallankumouksen perintönä on erityisen Johtajan (Leader) tehtävä, ja 
sittemmin ensimmäisen Johtajan poismenon seurauksena valittiin uusi Johtaja.
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Mielenkiintoista nähdä esim. seuraavat vaalit Venezuelassa.

Yhdessä uutisessa kerrotaan, että Venezuelassa viime vaaleissa on ollut korkea äänestysprosentti.

ONKO Chavezin jälkeen Venezuelan talous täysin sekaisin vai onko talous hyvässä lyönnissä? 
Kummallekin näkemykselle on kannattajansa.

NON-INTERVENTIONISM.

John McCain yhdessä haastattelussa myöntää, että republikaanisessa liikkeessä on ollut pienenä 
elementtinä ulkomaisiin sotilasoperaatioihin hyvin kriittisesti suhtautuva porukka.

Eli suomeksi ehkä voisi todeta, että osa poliitikoista haluaa vähentää sotilaallisia operaatioita 
esimerkiksi sulkemalla tukikohtia maailmalla ja vetäytymällä eri operaatioista eri puolella 
maailmaa. Lisäksi tämä porukka suhtautuu kielteisesti mahdollisiin uusiin (sotilaallisiin) 
operaatioihin.

Esimerkiksi IRANin suhteen on myös erilaisia kantoja, ja osan mielestä pitäisi tehdä samoin kuin 
Kiinan kanssa aikanaan tehtiin. ELI Yhdysvallat muutti aikanaan Kiinan-politiikkaansa, ja oikeasti 
neuvotteli Kiinan kanssa eri asioista.

KESKUSTELU ei vahingoita koskaan ketään.

YKSI osa vakavaa keskustelua on tietysti erilaiset diplomatian operaatiot, kuten esimerkiksi 
erilaiset kauppavaltuuskunnat. Suomesta on parissa arabimaassa käyty yhdellä porukalla, ja 
suomalaisilla on kuulemma kohtuullisen hyvä maine (joissain) arabimaissa.

GAO 84 on taas julkaissut useamman raportin, ja erilaiset hankinnat yksityiseltä sektorilta ovat 
jatkuva kipukohta eri puolilla heidän (Yhdysvallat) hallintoansa.

YKSI GAO:n raportti koskee IRANin pakotteita.

No - Kuitenkin. RAND Paul (ja muutkin) nostivat meteliä siitä, että erilaisia lentolaitteita 
(DRONES) voitaisiin käyttää sotilaallisesti jopa Yhdysvaltojen sisällä. ELI voisiko presidentti 
valtuuttaa Yhdysvaltojen kansalaisen teloituksen Yhdysvaltojen rajojen sisällä?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa on linkkiä esim. Yhdysvalloissa ja Pakistanissa tehtyihin mielipidekyselyihin.

Pakistanissa väki suhtautuu kriittisesti Yhdysvaltojen toimintaan. Toisaalta Yhdysvalloissa moni 
pitää IRANia ensisijaisena vihollisena.

Vaikeaksi tietysti yhtenäisen politiikan tekee kunkin maan väestöryhmien vaihtelevat mielipiteet.

MITEN esimerkiksi Yhdysvalloissa Aasian suunnasta tulleet toisen ja kolmannen sukupolven 
edustajat suhtautuvat erilaisiin poliittisiin kysymyksiin? JNE. (esimerkiksi) Latinalaisen Amerikan 

84 U.S. Government Accountability Office (U.S. GAO), https://www.gao.gov
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suunnasta tulleet toisen ja kolmannen sukupolven edustajat suhtautuvat eri asioihin omalla 
tavallaan.

Hmmmmm...............

EHKÄ jossain on erityisiä mielipidetiedustelujen tuloksien visualisointiin tarkoitettuja ohjelmistoja 
ja ratkaisuja.

Tällöin voisi johonkin järjestelmään ajaa hallitusti hyvin erilaisten mielipidetiedustelujen sisältöä 
uudella tavalla.

Ns. tavallinen henkilö ei pysty millään käsittelemään laajaa joukkoa erilaisia mielipidetiedusteluja, 
ja vielä tekemään järkeviä yhteenvetoja kaikesta.

ESIMERKKI: Miten Yhdysvalloissa asuvat Sikhi-uskonnon edustajat suhtautuvat erilaisiin 
kysymyksiin? Ja tietysti vertailua Intiassa asuviin Sikhi-uskonnon edustajiin. JA hekin (Sikhit eri 
puolilla maailmaa) jakaantuvat joihinkin ryhmiin, joten siinäkin olisi mielenkiintoista tilastovääntöä
tehtäväksi.

JNE. mielenkiintoisia kysymyksiä voisi ajaa eteenpäin. Esimerkiksi tuo Pakistanin väestöryhmien 
kriittisyys Yhdysvaltoja kohtaan voidaan jakaa erityiskysymyksiin, ja kaivaa eri väestöryhmien 
mielipideilmastoa tarkemmin kuhunkin erityiskysymykseen.

ESIMERKKI: Pakistanissa asuvat Shiia-muslimit (jako alaryhmiin) voivat suhtautua eri 
kysymyksiin omalla tavallaan, vrt. Pakistanissa asuvat Sunni-muslimit (jako eri ryhmiin tietysti 
heidänkin kohdallaan).

Oheisessa linkkilistassa on mainittuna World Public Opinion -yhteisö. Siinä voisi olla alkua 
yhtenäiselle käytölle.

Yhdessä linkissä mainitaan, että Yhdysvalloista on muuttanut jonkin verran väkeä ulkopuolelle. 
Tältäkin ryhmältä olisi mielenkiintoista saada erilaisia mielipiteitä irti.

EHKÄ jossain on jo tuollainen porukka, joka vääntää erityisesti mielipidetiedustelujen datan 
vääntöä lukijaystävällisempään suuntaan.

SEURANTA PÄÄLLE::::::::::::

SL 736.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Eri yhteyksissä olen todennut, että välttämättä vihollisen vihollinen ei aina ole oikeasti ystävä. Eli 
erilaisissa vallanvaihdoksissa valtaan voi nousta uusi ryhmä, joka ei kuitenkaan käyttäydy 
ulkopuolisten mielipidevaikuttajien tahtomalla tavalla.

Väittämä: Vihollisen vihollinen ei aina ole oikea ystävä!
Väittämä: Kannattaa olla varovainen erilaisten vallanvaihtojen arvioinnin suhteen!
Väittämä: Jokainen vallanvaihto aiheuttaa erilaisia seurannaisia ilmiöitä.
Väittämä: Monesti me ulkopuoliset emme ymmärrä oikein erilaisia vallanvaihtoja.
Väittämä: Monesti me ulkopuoliset emme ymmärrä oikein erilaisia ryhmiä.

24250
24251
24252
24253
24254
24255
24256
24257
24258
24259
24260
24261
24262
24263
24264
24265
24266
24267
24268
24269
24270
24271
24272
24273
24274
24275
24276
24277
24278
24279
24280
24281
24282
24283
24284
24285
24286
24287

24288

24289
24290
24291
24292
24293
24294
24295
24296
24297
24298



561 / 718

SL 737. Taloustieteen suuntauksista

SL 737.1. Merkintä 699: Austrian Economics / Ron & Rand Paul
/ XXXVII

12. maaliskuuta 2013 
699: Austrian Economics / Ron & Rand Paul / XXXVII

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_699

Ron Paul ja Rand Paul -seuranta on edennyt kaiken muun seurannan mukana, ja tämä merkintä on 
siis 37. merkintä (XXXVII).

Törmäsin sellaiseen yhteisöön kuin Cambridge House International.

Cambridge House International järjestää konferensseja sijoittajille, ja he jonkin verran painottavat 
erityisesti arvokkaiden metallien (kulta ja hopea erityisesti) sijoittamisen erityispiirteitä.

Tunnetulla tavalla Yhdysvallat luopui kultakannasta Nixonin kaudella, ja tämän jälkeen dollarin 
arvoa ei ole mitattu suhteessa johonkin kultamäärään.

Cambridge House International on järjestänyt YouTube-kanavan, jossa on parin viime vuoden ajalta
erilaisia haastatteluita.

Katsoin useamman haastattelun ko. YouTube-kanavalta, ja monessa puheenvuorossa puhutaan 
erityisesti velkakuplan puhkeamisesta, jolloin Yhdysvallat ei enää yksinkertaisesti saa lainaa 
mistään suunnasta.

Mielenkiintoinen oli väittely Kiinan tilanteesta, koska yksi tarkkailija oli kirjoittanut kirjan Kiinan 
tulevasta ongelmasta, jolloin Kiinakin ajautuu valtaviin taloudellisiin ongelmiin.

Sitten Peter Schiff otti yhteen John Mauldinin kanssa.

Peter Schiff edusti kantaa, että velasta pitää päästä eroon, ja John Mauldin edusti toisenlaista kantaa
- hän ei ehkä ei kuitenkaan ole kultaa ja hopeaa vastaan.

Sitten on ollut keskustelua Nobel-palkitun Paul Krugmanin ja Euroopan Unionin Komission 
komissaari Olli Rehnin kanssa.

Paul Krugman: velkaelvytyksen oppeja voi vielä soveltaa. 
Olli Rehn: enää ei ole varaa ottaa velkaa.

Libertanismin osalta voi todeta, että kyseinen poliittinen suuntaus on järjestäytynyt, ja tässä on 
linkki heidän (Libertanismin) ajatushautomoihin: 
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http://en.wikipedia.org/wiki/Category:Libertarian_think_tanks

Austrian Economics - tämä esiintyy eri muodoissa eri suunnassa.

Sitten voi todeta, että Libertanismin sisällä on erilaisia ajatuksia, eli siis tietyn talousajattelun lisäksi
(Austrian Economics).

Esimerkiksi suhtautuminen IRAKin, AFGANISTANin ja IRANin ongelmien ratkaisu jakaa tällä 
hetkellä tiettyjä osia republikaanien sisällä.

Kuten on aikaisemmassa merkinnässä todettu, niin republikaanisen puolueen konservatiivien ja 
libertaanien välillä on liitto, joka on hyvin vaikean avioliiton tapainen.

Kun tällä hetkellä libertaanien kannattajista osa on republikaanisessa puolueessa, niin heidän 
(libertaanien) paimentaminen joihinkin asioihin voi olla todella vaikeaa.

Esimerkkinä on tietysti Rand Paulin jarrutuskeskustelu (Filibuster), jota jotkut konservatiivit 
arvostelivat jonkin verran.

Onko Yhdysvaltojen presidentillä oikeus määrätä lentolaitteella tehtävä isku jotain Yhdysvaltojen 
kansalaista Yhdysvaltojen maaperällä?

Loppujen lopuksi Valkoisesta talosta tuli vastaus, että tällaista oikeutta ei heidän presidentillään ole.

TIETYSTI on hyvin tiedossa, että Barack Obamalla on lista terroristeista, joita kohtaan voidaan 
suorittaa lentolaitteella tehtävä isku Yhdysvaltojen ulkopuolella.

National Constitution Center on tietokeskus, joka kerää ja välittää kaikenlaista tietoa heidän 
(Yhdysvallat) perustuslakiin liittyen.

Preamble of the Constitution: 

We the People of the United States, in Order to form a more perfect Union, establish Justice,
insure domestic Tranquility, provide for the common defence, promote the general Welfare, 
and secure the Blessings of Liberty to ourselves and our Posterity, do ordain and establish 
this Constitution for the United States of America.

Vähän vastaavaa voisi katsoa SUOMEN perustuslain englanninkielisestä käännöksestä.

Chapter 1 - Fundamental provisions 
Section 1 - The Constitution 

Finland is a sovereign republic. 
The constitution of Finland is established in this constitutional act. The constitution shall 
guarantee the inviolability of human dignity and the freedom and rights of the individual and
promote justice in society. 

Finland participates in international co-operation for the protection of peace and human 
rights and for the development of society. Finland is a Member State of the European Union 
(1112/2011, entry into force 1.3.2012). 
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Section 2 - Democracy and the rule of law 

The powers of the State in Finland are vested in the people, who are represented by the
Parliament.

NYT voi todeta, että perustuslakia luetaan heillä (Yhdysvallat) kuin Raamattua, eli jokainen 
poliittinen aate esittää oman tulkinnan perustuslaista. Tästä on ollut aikaisemmin puhetta väsyksiin 
asti - ei mitään uutta.

MITÄ eroa on Suomen ja Yhdysvaltojen perustuslakien ensimmäisissä teksteissä?

ELI valtiokeskeisyys tulee hyvin esille Suomen perustuslain ensimmäisissä virkkeissä.

NO - Valtio mainitaan ennen ihmisiä kahdessa kohtaa 

* Suomi on tasavalta 
* valtiovalta kuuluu kansalle.

Ennen "kansaa" (people) on useampi virke, jopa Euroopan Unioni mainitaan ennen tätä.

VALTIO ja KANSA mainitaan Suomessa samassa virkkeessä kaikenlaisten johdantojen jälkeen, 
jolloin ensin julistetaan valtion kaikkivoipaisuutta muutaman virkkeen verran ennen kansan 
mainitsemista.

Yhdysvalloissa he mainitsevan kansan (people) heti ensimmäisessä virkkeessä.

TÄMÄ voi vaikuttaa nyt pilkunviilaamiselta, ja sitä tämä onkin.

JOS nyt lähdetään siitä, että esimerkiksi Euroopan Unionin osalta käytiin todella kovaa vääntöä 
Euroopan Unionin perustuslain vääntämiseksi. ELI jokainen sana perustuslain ehdotuksessa on/oli 
kovan väännön seurausta.

Tunnetulla tavalla EU:n perustuslaki kohtasi kaikenlaisia ongelmia ja myöhemmin saatiin aikaan 
ns. Lissabonin sopimus.

Full text of the Treaty - The Treaty of Lisbon

[Linkki ei enää toiminut]

Sitten valitaan vain konsolidoitu versio, eli kaikenmaailman aikaisempien tekstien järkevä 
yhdistelmä, jolloin voi lukea kokonaisuutena.

SIVUMÄÄRÄ on kunnioitettava - 512 sivua konsolidoidussa versiossa. Jokainen sana on siis ollut 
kovaa vääntöä monessa suunnassa.

MISSÄ määrätään, että (osa)valtio, (liitto)valtio tai valtio(liitto) voisi ottaa reilusti velkaa?

Ja tietysti keskuspankkien tehtävien määrä ja laatu on järjestelykysymys.
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Riippuu tietysti päättäjistä, että miten suhtaudutaan eritasoisten valtiollisten yhteenliittymien 
oikeuksiin ottaa velkaa.

JOS valtio on vihollinen numero yksi (1), niin tietystikään valtio ei saa velkaantua.

JOS valtio on kaiken (1->ääretön) vallankäytön lähtökohta, niin valtion velkaan suhtaudutaan eri 
tavoin.

Olen aikaisemmin kirjoittanut kosmetologien pyrkimyksestä saada termi "kosmetologi" valtion 
toimenpiteillä suojatuksi termiksi termin "asianajaja" tavoin. 

622: Kannanotto yksityistämiseen liittyen
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_622

TÄMÄ on vain oireellista, ja kertoo Suomen ja suomalaisten valtiokeskeisyydestä.

ELI Suomessa monesti pohditaan, että miten valtio otetaan huomioon kussakin asiassa.

MYÖS Yhdysvalloissa on joitain poliittisia voimia, jotka pitävät valtion mukaantuloa tärkeänä 
asiana eri yhteyksissä.

ITSE olen päätynyt siihen, että tämä on kulttuurinen tekijä, koska Suomessa valtio tosiaan on 
monen asian lähtökohta ja päätepiste.

JA lisäksi olen päätynyt siihen, että Yhdysvalloissa jokainen valtion sekaantuminen johonkin asiaan
aiheuttaa aina ison riidan, ja lopputulos monesti on monimutkainen lainsäädännöllinen ratkaisu 
tasapainottamaan valtion sekaantumisen laatua ja määrää.

Esim. ns. Obamacare on mielenkiintoinen esimerkki:

http://en.wikipedia.org/wiki/Obamacare

Tarkemmin sanoen laki 111-148:

Public Law 111 - 148 - Patient Protection and Affordable Care Act 
http://www.gpo.gov/fdsys/pkg/PLAW-111publ148/content-detail.html

Kyseisen lain PDF-muoto on vaatimattomat 906 sivua.

KÄSITTÄÄKSENI on niin, että tuo PDF-tiedosto on täynnä täydennyksiä heidän 
lakikokoelmaansa, jolloin pitää lukea konsolidoitu versio muutetusta laista.

Tunnetulla tavalla Obamacare aiheutti ison riidan, ja tunnetulla tavalla republikaaninen puolue 
äänesti vastaan - sekä ns. konservatiivit ja libertaanit.

Ron ja Rand Paul ovat kummatkin toimineet lääkärinä ennen poliittista uraansa.

Heillä on tietysti oma näkemyksensä aiheesta poliittisen mielipiteen lisäksi.
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Political positions of Ron Paul - Political positions of Ron Paul 

http://en.wikipedia.org/wiki/Political_positions_of_Ron_Paul#Health_policy

Rand Paul - Political positions - Health Care

http://en.wikipedia.org/wiki/Rand_Paul#Health_care

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

SOTE-uudistus / Kuntauudistus / yms. uudistukset Suomessa - Katainen I -hallitus

Suomessa on menossa oma vääntönsä julkisen sektorin uudistuksessa - vrt. PARAS I ja 
Kuntauudistus I-hankkeet

Jännä nähdä, että tuleeko myöhemmin PARAS II vai KUNTAUUDISTUS II vuoden 2015 
eduskuntavaalien jälkeen.

ITSE olen pohtinut vähän tuon (Austrian Economics) taloussuuntauksen jälkeen, että pitäisikö 
homma hoitaa verovaroilla VAI veronkevennyksinä.

Verovaroja voidaan käyttää väärin, ja luodaan tehottomia ratkaisuja ja hallintorakenteita.

Veronvähennyksillä voisi jokin julkinen palvelu toimia yksityisesti, ja valtion rooli olisi (kuitteja 
vastaan) antaa veronvähennyksiä.

Yksi Cambridge House International -videoiden haastateltava ilmoitti inhoavansa 
hyväntekeväisyysjärjestöjä.

Hänen mukaansa hyväntekeväisyysjärjestöt kasvavat vähitellen byrokraattisiksi koneistoiksi, jotka 
hankkivat valtion varoja ja niistä tulee rahanhakukoneita.

TOSIASIA on, että erilaisia monopoleja syntyy joko poliittisilla päätöksillä tai sitten kaupallisen 
keskittymisen kautta.

ELI käytännössä Suomessa mahdollisesti yksityistettävä terveydenhuolto ketjuuntuu vähitellen 
isojen toimijoiden ostaessa pienemmät yksiköt omaan ketjuunsa osiksi.

Lopuksi iso pääomasijoittaja ostaa osia yksityistetystä toiminnasta, ja nämä yhtiöt ovat 
sijoitussalkun kohdassa "maltillinen tasainen tuotto".

Lopuksi voi käydä niin, että valtio joutuu antamaan useita erilaisia lakeja ja asetuksia määräämään 
erilaisia minimitasoja yksityistetylle terveydenhuollolle.

JA tietysti voidaan määrätä joitain yksityistettäviä toimintoja luvanvaraisiksi, jolloin jo lupaprosessi
eri vaiheineen karsii pienet yhtiöt pois joukosta.

JOHTOPÄÄTÖS: tämä talouden ajattelun suunta (Austrian Economics) on/olisi purettava 
pienempiin osiin.
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Tämän jälkeen voisi jokaisen pienemmän osan kohdalla voisi tehdä vertailevaa tutkimusta eri 
puolille maailmaa.

UUTTA: Merkittäköön aikakirjoihin, että olen kiinnostunut kyseisestä talousajattelun suuntauksesta
(Austrian Economics).

EN oikein enää jaksa uskoa velkaelvytykseen, koska kaikki valtiot ovat jo valmiiksi niin paljon 
velkaa, että uusi ja vanha velka ei koskaan tule maksetuksi.

OLIPA pitkä johdanto yksinkertaiseen asiaan.

Tähän on hyvä vastata seuraavalla linkillä:

Wikipedia - Schools of economic thought: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Schools_of_economic_thought

ELI jokaisella meistä on tietysti omat käsityksensä talouden toiminnasta.

OMA arvio on, että meikäläisen käsitys talouden toiminnasta on suhteellisen alkeellinen.

OMA arvio on, että ehkäpä on aika katsoa nykyisen valtavirran (Neoclassical synthesis) 
talousajattelun puolelle: 

Neoclassical synthesis
http://en.wikipedia.org/wiki/Neoclassical_synthesis

ENSIMMÄINEN kohde voisi olla tämä (Austrian Economics) talouden ajattelun suuntaus, ja sen 
pilkkominen pienempiin osiin.

JOS tämä (Austrian Economics) talouden ajattelun suuntaus saa enemmän kannatusta 
Yhdysvalloissa ennen vuoden 2016 presidentinvaaleja, niin siihen kannattaa perehtyä.

Neoklassisin synteesin arvostelu on osa tämän (Austrian Economics) talouden ajattelun suuntausta, 
erityisesti ns. Keynes-ajattelijoiden ajatukset.

JOHTOPÄÄTÖS: on aika katsoa taloustieteen nykyisen valtavirran (Neoclassical synthesis) 
talousajattelun ulkopuolelle.

PARHAAT taloustieteen väittämät tuettuna oikealla ja kovalla tosiasioiden aineistolla 
voittakoot!!!!!!!!

Aloitetaan nyt jostain (Austrian Economics) - myöhemmin voi tutkia muita vaihtoehtoja.....

SL 737.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

24546
24547
24548
24549
24550
24551
24552
24553
24554
24555
24556
24557
24558
24559
24560
24561
24562
24563
24564
24565
24566
24567
24568
24569
24570
24571
24572
24573
24574
24575
24576
24577
24578
24579
24580
24581
24582
24583
24584
24585
24586
24587
24588
24589

24590

24591

http://en.wikipedia.org/wiki/Neoclassical_synthesis
http://en.wikipedia.org/wiki/Schools_of_economic_thought


567 / 718

Tähän kohtaan voidaan 85 linkittää suomalainen Ekonomistikone-palvelu. Ekonomistikone-
palvelussa on esitetty erilaisille ekonomisteille joukko kysymyksiä, joihin ekonomistit ovat antaneet
omia vastauksiaan.

Käytännössä eri koulukuntiin jakautuvat ekonomistit voivat kannattaa eri asioita, mutta heidän 
perusteensa vaihtelevat . Hyvä esimerkki on minimipalkan säätely. Eri koulukuntiin kuuluvat 
ekonomistit voivat vastustaa tai kannattaa minimipalkkaa täysin eri perusteilla.

Paneelin taustatahoista todetaan seuraavaa:

”Aloitteen ekonomistipaneelin perustamiseksi on tehnyt joukko eturivin suomalaisia 
taloustieteilijöitä. Paneelin hallinnoinnista vastaavat Elinkeinoelämän tutkimuslaitos ETLA 
sekä Elinkeinoelämän valtuuskunta EVA. Paneelin tarkoitusperät ovat yleishyödyllisiä, 
tärkeimpänä niistä taloustieteellisen tutkimuksen yhteiskunnallisen vaikuttavuuden 
edistäminen.”

Väittämä: Eri ekonomisteilla on erilaisia painotuksia, vrt. Keynes ja von Mises.

En kuitenkaan aikanaan lähtenyt tekemään selvitystä (Austrian Economics) talouden ajattelun 
suuntauksesta. Latasin muutaman 86 PDF-tiedoston (Mises Institute) ja luin niitä jonkin verran. 
Lyhyesti ottaen luettavaa olisi kertynyt yhteensä satoja sivuja, joten tarkempi selvitys jäi loppujen 
lopuksi oikeasti tekemättä. En siis kannata tai vastusta (esimerkiksi Austrian Economics) yhtä 
tiettyä taloustieteellistä koulukuntaa.

Itse olen todennut eri yhteyksiin, että valtion velkaelvytyksessä on yksi ongelma. Valtiot eivät 
kuitenkaan maksa velkoja pois taloudellisesti huonojen aikojen jälkeen alkavalla taloudellisesti 
paremmalla ajalla. Eli velkaa kertyy koko ajan lisää, jolloin loppujen lopuksi valtio joutuu isoihin 
ongelmiin velkamäärän vuoksi.

Suomessakin pitäisi päästä eroon valtion velasta mahdollisimman nopeasti. Sitten parempina 
aikoina pitäisi kerätä rahastoon kunnolla varoja huonojen aikojen varalle.

Väittämä: Suomessa pitää päästä eroon valtion velasta!
Väittämä: Suomessa pitäisi kerätä kunnolla varoja rahastoon huonojen aikojen 
varalle!

Tämän jälkeen voi pohtia valtion tehtävien määrää ja laatua eri tavoilla. Suomi on suhteellisen 
valtiokeskeinen kokonaisuus, ja julkiselle sektorille on määrätty melkoinen määrä erilaisia tehtäviä. 
Jossain toisessa yhteydessä valtion tehtävien määrä halutaan pitää mahdollisimman pienenä, mutta 
käytännössä tämä on joskus osoittautunut hyvin vaikeaksi tehtäväksi.

Kysymys: Onko Suomessa määrätty liikaa tehtäviä sekä kunnille/kaupungeille että 
valtiolle?
Kysymys: Miten voisimme keventää sekä valtion että kuntien/kaupunkien erilaisia 
tehtäviä?

85 http://www.ekonomistikone.fi  
86 https://mises.org/  , Mises Institute
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SL 738. Seurannan tarve – keskeytysteknologia

SL 738.1. Merkintä 700: Pitkittäistutkimus / Televisio / Moniajo 
(vii)

13. maaliskuuta 2013
700: Pitkittäistutkimus / Televisio / Moniajo (vii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_13.html#aihe_700

Mitä aiheuttaa television katselu pitkällä aikavälillä?

Nyt sattui vastaan uutinen, joka pienen etsimisen jälkeen voitiin jäljittää aivan oikeaan tieteellisen 
aikakausjulkaisun artikkeliin.

Kyseisen artikkelin PDF-muotoinen tiedosto oli ladattavissa ilmaiseksi - ainakin 13.3.2013 
tilanteessa.

TIETYSTI herää kysymys muiden mediamuotojen vaikutuksesta pitkällä aikavälillä.

Esimerkiksi Internet-palveluiden käytön laatu ja määrä pitkällä aikavälillä - mitä tiedämme näiden 
vaikutuksesta pitkällä aikavälillä?

Pienellä selvityksellä selvisi, että Uudessa Seelannissa (NZ) on tehty enemmänkin selvityksiä / 
tutkimuksia televisiossa esitettävästä väkivallasta. PDF-tiedoston linkki on linkkilistassa.

Nyt on tietysti selvää nykyaikana, että osa meistä pitää televisio-ohjelmaa taustalla, ja samaan 
aikaan veivataan internet-palveluissa.

ELI tietysti tosiasiassa yritetään taas moniajoa tällä yhteiskäytöllä.

Aikaisemmin olen pohtinut keskeytysteknologiaa, jolloin keskeytysteknologian standardipinon 
avulla voisi eri yhteyksissä laittaa erilaisia viestintäkanavia tukkoon eri tavoin.

Eli esimerkiksi lapsiperheessä tarvittaisiin keskeytysteknologiaa, jolloin kaikki viestintäkanavat 
saisi tukkoon - tarvittaessa tietysti.

Uskoisin, että monessa lapsiperheessä ollaan ihmeissään kaikkien viestintäkanavien yhtäaikaisesta 
vyöryssä. Kokonaisuutena viestintää tulee yhtä aikaa joka paikasta.

Tähän voi laittaa aikaisemman merkinnän linkin: 

109 / 26.3.2009: Viihdeteollisuuden tuho - joka ei koskaan tule???? 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_2.html#aihe_109
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Merkinnässä 109 oli keskustelua testistä, jolla yritettiin arvioida avioparien suhteen laatua.

Erilaisten tutkimustulosten ajaminen käytännön politiikaksi on kovan työn takana.

ITSE pohdin, että onko televisio-ohjelmien väkivallan tasoa määriteltävä vielä tarkemmin.

Luin kerran juttua, että lapsille suunnatuissa ohjelmissa ei ehkä ole väkivaltaa. MUTTA näissä 
ohjelmissa voi olla väkivallan uhkaa jollain tavoin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Perusvastaus kaikkeen akateemiseen kirjallisuuteen on aina seuraava: "Tarvitsemme lisää 
tutkimusta tästä aiheesta".

TIETYSTI tarvitsemme lisää tutkimustietoa television katselun pitkäaikaisesta vaikutuksesta.

MONIAJO on monen henkilön yrittämä toimintamalli.

ELI tietysti tarvitsemme tietoa eri viestintävälineiden yhteiskäytön seurauksista.

Pelkkä television katselun määrä ei ole koko totuus.

UUTTA: tarvitsemme lisää pitkittäistutkimusta eri viestintävälineiden yhteisvaikutuksesta!!!

SL 738.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Aiemmin olen kirjoittanut eri yhteyksissä keskeytysteknologiasta, jonka hallintaan pitäisi perustaa 
standardointihanke. Eli yksi toiminto kaikkien mahdollisten keskeytysteknologioiden sulkemisessa.

Väittämä: Keskeytysteknologioiden hallintaan pitäisi perustaa standardointihanke.

Aiemmin olen kirjoittanut eri yhteyksissä keskittymisen tarpeesta ja keskittymistä haittaaviin 
erilaisin ilmiöihin. Eli keskittymisestä voi mahdollisesti tulla katoavaa kansanperinnettä joissain 
yhteyksissä.

Kysymys: Onko keskittymisestä tulossa katoavaa kansanperinnettä?

Toisaalta olen todennut erilaisten tehtävien vaativan keskittymistä pidempiä aikoja. Mahdollisesti 
joudumme erikseen palkkaamaan henkilöitä, jotka pystyvät keskittymään ilman keskeytyksiä 
johonkin tehtäviin pidempiä aikoja.

Kysymys: Ketkä pystyvät tulevaisuudessa keskittymään ilman keskeytyksiä johonkin 
tehtäviin pidempiä aikoja?

Kumpaankin edelliseen kysymykseen liittyen pitää tietysti tehdä pidempiaikaista seurantaa.
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SL 739. Tylsistä tosiasioista

SL 739.1. Merkintä 701: Kohu vs. Tylsyys / Katainen / 
Kuntauudistus (xvi)

13. maaliskuuta 2013 
701: Kohu vs. Tylsyys / Katainen / Kuntauudistus (xvi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_701

Jyrki Katainen on ollut todella pitkään puolueensa (Kokoomus) johdossa, eli vuodesta 2004 alkaen.

ITSE olen ollut politiikan seurannassa tyytyväinen yhteen asiaan riippumatta puolueesta: minkään 
puolueen puheenjohtajan yksityiselämä ei ole ollut riepoteltavana eri viestintävälineissä.

Esim. Ville Niinistön avioero vuonna 2012 on mennyt pelkkänä ilmoitusasiana tiedotusvälineissä.

Pieniä poikkeuksia sääntöön on ollut joidenkin ns. rivikansanedustajien henkilökohtaiset törttöilyt 
esim. humalan seurauksena.

Mutta vähänkin korkeammassa virassa (esim. eduskuntaryhmän puheenjohtaja) olevat 
kansanedustajat ovat saaneet pidettyä yksityiselämänsä hyvin piilossa.

YKSI poikkeus sääntöön on, eli Timo Soini joutuu hyvin usein ottamaan kantaa uskonnollisen 
yhdyskunnan jäsenyyden vuoksi - tunnetusti hän kuuluu katoliseen kirkkoon.

Eli uskontohan on Suomessa suurelta osin yksityisasia, ja esim. evankelis-luterilaiseen kirkkoon 
kuuluvat (rivi)kansanedustajat pääsevät vähällä uskonnollisten vakaumusten esittelyssä.

ELI Timo Soini joutuu ottamaan kantaa eri aiheisiin, ja joissain aiheissa hän joutuu kertaamaan 
katolisen kirkon näkemyksiä.

Esimerkiksi Suvi-Anne Siimes pääsi aikanaan helpolla, ja hänen ei tarvinnut kerrata ortodoksien 
näkemyksiä eri aiheisiin.

NO-niiiiiiiiiiiiinnnnnnnnnnnnnnnnnn - asiaan.......

JOHTOPÄÄTÖKSENÄ voi esittää, että tiedo(s)tusvälineillä on ollut kova tehtävä kehittää kohuja 
ASIOISTA, jotka asettaisivat jonkun puolueen puheenjohtajan tiedo(s)tusvälineiden rajuun 
myllytykseen.

Tästä pääsemme tietysti uusimpaan ASIAan perustuvaan kohuun: eli Pekka Himasen 700 000 euroa
maksanut tulevaisuusselonteko.
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Long Play on uusin viritys tiedo(s)tusvälineiden puolella.

Long Play pyrkii julkaisemaan tutkivan journalismin artikkeleita, ja näitä juttuja voi ostaa 
kappaleittain maksamalla asiaan kuuluva summa.

Kuten tunnettua, tutkiva journalismi on vaikeuksissa nykyaikaisessa mediaympäristössä, ja tutkiva 
journalismi tarvitsee uudenlaisia rahoitusmalleja.

Long Play on yritys pitää tutkivan journalismi elossa.

"Himasen etiikka" Long Play -juttuna on levinnyt kulovalkean tavoin eri tiedo(s)tusvälineisiin, ja 
monen politiikan seuraajan on ollut helppo ottaa kantaa aiheeseen.

Ohessa on linkkikokoelma, jonka yhteinen tekijä on tylsyys ja kuntauudistuksen kiemurat.

Kuntauudistus I -hanke on edennyt lausuntovaiheeseen (mm.), ja lausuntojen yhteenvedon 
tekeminen on tylsän puurtamisen tulos.

Kuntauudistus I -hanke on tylsää puurtamista, ja tiedo(s)tusvälineet ovat keränneet erilaisia 
asiantuntijalausuntoja eri suunnista.

Esim. eri alojen professorit ovat sanoneet painavan sanansa Kuntauudistus I -hankkeesta.

Ja linkkilistassa mainituista WTO-tapauksista ja yrityselämän kehittämishankkeista on monesti 
vaikea tehdä repäisevää reportaasia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Onko tässä mitään uutta millään tavalla?

Perustuslakivaliokunta on antanut 31.3.2013 saakka aikaa Jyrki Kataisen tekemälle lausunnolle.

Itse vain pohdin, että jälleen kerran osoittautuu hankalaksi perustusvaliokunnan asema perustuslain 
tulkitsijana. Monessa muussa maassa olisi asia hoidettu perustuslakituomioistuimen kautta.

Perustuslakituomioistuimen kannatuksessa ei ole juuri mitään uutta.

UUTTA on Hitaan journalismin yhdistys ry:n mahdollisuudet jatkossa tehdä vastaavia paljastuksia, 
esim. juttu Himasen toiminnasta on yli 53 000 merkkiä.

Esim. Yhdysvalloissa ovat jotkut säätiöt tukeneet tutkivaa journalismia.

Suomi on tunnetusti yhdistysten määrässä omaa luokkaansa, joten Hitaan journalismin yhdistys ry 
on ymmärrettävä suomalainen järjestäytymismuoto.

UUTTA - tarvitsemme joitain uusia ja luovia rahoitusratkaisuja, jotta Hitaan journalismin yhdistys 
ry:n tapainen toimija voi tehdä oikeita tutkivan journalismin juttuja.
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Säätiöt ovat tietysti yksi mahdollisuus rahoittaa toimintaa.

Mielenkiintoista on, että meillä on jo Tutkivan journalismin yhdistys ry.

Kummallekin yhdistykselle varmaan löytyy oma paikkansa ja toimintamallinsa.

Takaisin Kuntauudistus I -hankkeeseen.

UUTTA - tarvittaisiin todellakin oikeasti hidasta ja oikeasti tutkivaa journalismia kartoittamaan 
Kuntauudistus I -hankkeeseen liittyvät aiheet oikein kunnolla läpi.

SL 739.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Uskonnon ja politiikan vaikutus toisiinsa on tietysti vaikea asia. Lampinen (1995) on tullut vastaan 
politiikan ja uskonnon vaikutuksista.

Väittämä: Kaikesta huolimatta uskonto vaikuttaa politiikkaan ja politiikka vaikuttaa 
uskontoon.

Aikanaan tiedotusvälineiden myllytyksessä oli 700 000 euroa maksanut tulevaisuusselonteko. 
Tarkasti ottaen Pekka Himanen ei tehnyt selontekoa yksin, jolloin tehty selvitys on Manuel 
Castellsin ja Pekka Himasen toimittama kirja.

Kysymys: Tekeekö jokainen Suomen hallitus aina samantapaisia selvityksiä, joita 
tehtiin jo aikaisemman hallituksen toimesta?

Muutamaan yhteyteen olen todennut, että aina uuden vaalikauden alussa pitää perustaa 
parlamentaarinen työryhmä samasta aiheesta, jonka ympärillä oli edellisen vaalikauden aikana oma 
parlamentaarinen työryhmä. Hyvä esimerkki on tietysti ulko- ja turvallisuuspoliittinen selonteko, 
joka tehdään aina uudelleen jokaisen vaalikauden aikana. On tietysti muitakin esimerkkejä 
tällaisesta toiston tarpeesta.

Lisähuomiota 11.3.2018

Tällä vaalikaudella (2015-2019 Eduskunta) yritti nykyinen (kirjoitushetkellä) liikenne- ja 
viestintäministeri Anne Berner viedä läpi yhden uudistuksen liikenneverkkoihin. Eri vaiheiden 
jälkeen perustettiin Anne Bernerin johtama parlamentaarinen työryhmä pohtimaan 
liikenneverkkojen kehittämistä. Loppujen lopuksi 28.2.2018 julkaistiin loppuraportti 
(parlamentaarisen liikenneverkon rahoitusta arvioivan työryhmän loppuraportti).

Käytäntöön soveltaen on jatkossa perustettava aina uudelleen erilaisia parlamentaarisia työryhmiä 
heti uuden vaalikauden alkaessa. Ennen tätä vaalikautta oli yksi parlamentaarinen työryhmä 
selvittämään liikenneasioita. Liikenne- ja viestintäministeri Anne Bernerin voi todeta 
epäonnistuneen, koska uudet kansanedustajat eivät sitoudu edellisellä vaalikaudella vaikuttaneen 
parlamentaarisen työryhmän tekemiin selvityksiin.

Väittämä: Joitain parlamentaarisia työryhmiä pitää perustaa aina uuden vaalikauden 
aluksi, koska Eduskunnan uudet kansanedustajat eivät ole sitoutuneet aikaisemman 
vaalikauden parlamentaaristen työryhmien johtopäätöksiin.

24829
24830
24831
24832
24833
24834
24835
24836
24837
24838
24839

24840

24841
24842
24843
24844
24845
24846
24847
24848
24849
24850
24851
24852
24853
24854
24855
24856
24857
24858
24859
24860
24861
24862
24863
24864
24865
24866
24867
24868
24869
24870
24871
24872
24873
24874
24875
24876
24877



573 / 718

SL 740. Yhden ajatussuunnan seuraamista

SL 740.1. Merkintä 702: Uskonto & Politiikka / Ron & Rand Paul
/ XXXVIII

13. maaliskuuta 2013 
702: Uskonto & Politiikka / Ron & Rand Paul / XXXVIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_702

Kokeilen tässä moniajoa itsekin - laitoin pari videota pyörimään taustalla.

Ensimmäinen video oli Senaatin (Yhdysvallat) komitean julkinen kuuleminen seksuaalisesta 
väkivallasta heidän armeijajärjestelmässään. Erittäin ikävää - naissotilaiden seksuaalinen ahdistelu 
ja oikeat raiskaukset ovat vakavia ilmiöitä.

Sitten uutisissa vilahti tieto, että uuden paavin valinta on edennyt, ja kokeilun vuoksi kokeilin 
Vatikaanin kotisivuja.

He olivat kyllä Vatikaanissa varautuneet asiaan, koska etusivulta lähti pyörimään tosiaikainen 
video.

Tällaista tämä nykyään on - tosiaikaisia mediaspektaakkeleita aina välillä.

Tähän merkintään on koottuna useampi linkki uskontoon liittyen - erityisenä ongelmana voi todeta 
uskonnollisen suvaitsemattomuuden.

Aikaisemmin olenkin kirjoittanut, että yksittäisen henkilön (Uskonto A) kannattaa antaa toisesta 
uskonnosta (Uskonto B) mahdollisimman vähän lausuntoja.

Nykymaailmassa nämä lausunnot uskonnoista (A<->B) leviävät niin tosi nopeasti, ja pahimmassa 
tapauksessa varomaton lausunto aiheuttaa viikkokausien mellakoita.

Oheisessa linkkilistassa on tilastotietoa katolisesta identiteetistä Yhdysvalloissa.

Lisäksi on linkkiä Guantánamo Bayssä olevan vankilan vankien uskonnollisiin tunteisiin - Koraania
kannattaa käsitellä varovasti.

Sitten on mielenkiintoinen linkki Euroopan Parlamentin lausuntoon koskien Irakin 
vähemmistöryhmien asemaa. Oletusarvoni on, että kaikki Euroopan Parlamentin jäsenet eivät tiedä 
näiden vähemmistöryhmien uskonnollisten tunteiden merkitystä.

Kaiken tämän uskonnollisuuden keskellä (esim. paavin valinta) Obama on menossa Lähi-Idän 
kiertueelle.
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Noin käytännössä Obaman pitäisi edustaa valtiota, joka ei suosi mitään erityistä uskontoa.

Miten tämä kaikki liittyy Ron Paulin ja Rand Paulin toimintaan?

Meikäläinen ei ole tarkasti ottaen purkanut kyseisten henkilöiden uskonnollisia vakaumuksia 
yhteen.

RLC, Republican Liberty Caucus: http://www.rlc.org/

Tarkasti ottaen tuo RLC-porukka on Ron Paulin ja Rand Paulin viiteryhmä republikaanisessa 
puolueessa. Uskonnollisesti hekin ovat kirjavaa porukkaa.

Toisaalta on linkkiä Unkarin nykyisen valtapuolueen kiristyneeseen väittelyyn ulkopuolisten 
tarkkailijoiden kanssa.

En ole selvittänyt kyseisen valtapuolueen (Unkari) suhdetta uskonntoon.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Aikaisemmin viittasin Belief Genome project -hankkeeseen.

Itseäni viehätti ajatus yksittäisen henkilön KAIKKIEN mahdollisten uskomusten kartoituksesta - 
mahdollisesti tämä kattaisi sekä uskonnolliset että maalliset uskomukset.

Hyvä esimerkki uskonmusten voimasta on F-35 -hävittäjän kehittämistyön jatkaminen, ja tähän 
liittyen on eri kirjoituksia.

JOS uskomuksena on, että jokaiselle asejärjestelmälle on koko ajan kehitettävä uusi sukupolvia 
(säännöllisesti), niin tietysti tämä uskomus johtaa riihikuivan rahan käyttöön.

JOS uskomuksena on, että ulkopolitiikan ydin on sotilaallisen voiman jatkuva ja viisas käyttö, niin 
tietysti tämä tarkoittaa sotilaallisen voiman levittämistä eri puolille maailmaa.

Kumpaakin uskomusta voisi tarkastella eri uskontojen alaryhmien uskomusten (Belief Genome) 
suhteen.

OMA arvio on, että hyvin erilaiset uskonnolliset ja maalliset ryhmät saattavat kannattaa samoja 
asioita, mutta perustelu on hyvin erilainen.

Uskomusten järjestelmällisen kartoituksen työkalu on/olisi mielenkiintoinen kehittämiskohde.

Mahdolisesti Belief Genome project on vastaus tähän ongelmaan.

Linkkilistassa on kaikenlaisia Yhdysvallat-aiheisia linkkejä, mm. lihavuuden ja kybersodan 
vaikutuksesta.

Lisäksi on linkkiä esim. KIINAn toiminnasta eri maissa.

24925
24926
24927
24928
24929
24930
24931
24932
24933
24934
24935
24936
24937
24938
24939
24940
24941
24942
24943
24944
24945
24946
24947
24948
24949
24950
24951
24952
24953
24954
24955
24956
24957
24958
24959
24960
24961
24962
24963
24964
24965
24966
24967
24968
24969
24970
24971
24972
24973
24974

http://www.rlc.org/


575 / 718

Mielenkiintoista olisi purkaa Kiinan kommunistisen puolueen esittämät uskomukset huolellisesti 
läpi, ja tämän jälkeen verrata niitä muiden ryhmien uskomuksiin.

OMA oletusarvo on, että olen joissain asioissa samaa tai eri mieltä Ron Paulin ja Rand Paulin 
edustamiin uskomuksiin.

En tältä istumalta julistaudu libertaaniksi tai minkään muunkaan poliittisen aatteen 
vankkumattomaksi kannattajaksi.

SL 740.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

Belief Genome project -hankkeen Facebook-sivulla viimeisin päivitys oli 2.5.2017. Vastaavasti 
hankkeen www-sivut eivät enää toimineet kirjoitushetkellä.

Eri vaiheiden jälkeen olen kehittänyt seuraavan kuvan.

10%

90%

NÄKYVÄ

NÄKYMÄTÖN

Esimerkkinä voi mainita aiemmat pohdinnat uskonnon ja politiikan suhteesta. Päivittäinen 
keskustelu voi keskittyä uskonnon ja politiikan näkyviin ilmiöihin (esim. 10%). Tosiasiallisesti 
erilaisten uskonnollisten ja poliittisten pinnan alla on erilaisia näkymättömiä (esim. 90%) aiheita 
kuten erilaiset arvot ja arvostukset. Tämän vuoksi on aina mahdollista tehdä vääriä tulkintoja vain 
näkyvän (esim. 10%) perusteella.

Väittämä: Erilaisten näkymättömien (esim. 90%) asioiden (kuten arvot ja arvostukset)
oikea ymmärrys vaatii oman selvityksensä.
Väittämä: Uskonnossa ja politiikassa on aina mahdollista tehdä täysin vääriä 
johtopäätöksiä vain näkyvien osien (esim. 10%) perusteella.
Väittämä: Monesti ulkopuolelta on hyvin vaikea ymmärtää erilaisia näkymättömiä 
aiheita.

Hyvä esimerkki on tietysti sotilaallinen toiminta jossain kohdemaassa. Sotilaallista voimaa 
käyttävät ulkopuoliset eivät yleensä ymmärrä jonkin kohdemaan (kulttuurin) näkyviä ja 
näkymättömiä osia.

24975
24976
24977
24978
24979
24980
24981
24982
24983
24984

24985

24986
24987
24988
24989
24990
24991

24992
24993
24994
24995
24996
24997
24998
24999
25000
25001
25002
25003
25004
25005
25006
25007
25008
25009



576 / 718

SL 741. Eri aiheiden seurannasta

SL 741.1. Merkintä 703: Pelkkää Pintaliitoa & Pelkkää 
Perusteellisuutta???

16. maaliskuuta 2013 
703: Pelkkää Pintaliitoa & Pelkkää Perusteellisuutta???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_703 

Jokaisen politiikkaa seuraavan varmaan pitäisi antaa lausunto Heidi Hautalan toiminnan tasosta ja 
määrästä. Onko hän todellakin maksanut pimeästi palkkaa jollekin henkilölle?

OMA ARVIO: parin viikon sisällä selviää hänen eroamisensa ministerin tehtävästä.

SE on aivan selvää, että jokainen ministeriasemaan joutuva henkilö joutuu melkoiseen seurantaan, 
ja tiedo(s)tusvälineet alkavat perkaamaan kaikenlaista uuden ministerin historiasta.

ELI voi sanoa, että jokainen hallitus nykyisessä mediaympäristössä tulee jatkossakin kärsimään 
ministereiden eroista tiedo(s)tusvälineiden nostettua joku ASIA tikun nokkaan.

JOS ministeriksi haluaa, niin taustat pitää olla kunnolla selvitettynä ja/tai muutenkin kunnossa.

Jokin ministerieroon johtava tapahtumaketju, siis skandaali, on monesti pintaliitoa. Kyseessä on 
MIELIKUVA-prosessi monesti.

Samaan aikaan taustalla pyörii ASIA-prosessi.

ASIA-prosessiin liittyen ohessa on kolme PDF-tiedostoa.

1) Lasten älykkyys on hyvin kiistelty aihe, ja aivan varmasti tarvitsemme lisää tietoa 
kyseisestä aiheesta.

2) Sukupuoliulottuvuus on hyvin kiistelty aihe, ja aivan varmasti tarvitsemme lisää tietoa 
kyseisestä aiheesta.

3) Kauppojen sunnuntaiaukiolon ajoista on tehty (pieni) selvitys, ja nyt meillä alkaa olla 
tuloksia pidemmältä aikaväliltä.

MIKÄ ihme yhdistäisi tätä kaikkea???

Kaikki kolme aihetta etenevät erilaisten tutkimusten ja selvitysten muodossa vähitellen omalla 
tahdillaan. Niistä voi kuitenkin kehittää hyvin voimakkaita mielipiteitä.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Edellä olevat yhdistelmät (yhteiskunnallinen ajankäyttö, älykkyys ja sukupuoliulottuvuus) ovat 
vaikeita asioita ratkaistavaksi.

OMAA mielipidettä:

* älykkäät henkilöt voidaan painaa kovallakin paineella keskinkertaisuuteen
* esim. aukioloajat voivat kovalla paineella painaa työntekijöitä ja yrittäjiä väsymykseen
* toisen sukupuolen edustaja voidaan kovalla paineella ajaa tiettyyn käyttäytymismalliin.

ITSE pohdin pitkään, että mikä pitäisi olla suhtautuminen kauppojen aukioloaikoihin. OMAN 
mielipiteen sai kääntymään silloisen yrittäjän etujärjestössä toimineen henkilön toteamus 
jäsenkunnan mielipiteistä.

Yleisesti ottaen yksinyrittävät henkilöt tietyillä toimialoilla eivät innostuneet sunnuntaiaukiolon 
uudistuksista.

TOISIN sanoen sunnuntaiaukiolo johtaa liiketoiminnan ketjuuntumiseen, jolloin iso ketju pystyy 
järjestämään toimintansa ympärivuorokautiseksi ja ympärivuotiseksi.

Esim. kilpailutus johtaa yrityskoon suurenemiseen ja pääomasijoittajien sijoituksiin yrityskoon 
kasvattamiseksi.

ELI hyvälläkin ajatuksella on omat vaikutuksensa, ja kaikki seurannaiset eivät ole hetimmiten 
havaittavissa.

ELI valitulla politiikalla on kuitenkin omat oikeat seurannaisensa.

MITÄ UUTTA ???????????????????????????????

Tarvitsemme parempaa seurantaa odottamattomista seurauksista ja odottamattomista 
sivuvaikutuksista.

Journalistien, poliitikoiden, virkamiesten ja järjestöjen (mm.) pitäisi harjoittaa kunnollista 
seurantaa.

Jokaisen ryhmän raporteilla (vast.) on kyllä omat lukijakuntansa.

SL 741.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

”Media elää omaa elämäänsä”. Tuollaisen lausunnon antoi aikanaan yksi poliittinen vaikuttaja. 

Väittämä: Politiikan asiaprosessien ja mielikuvaprosessien epävastaavuuksia tulee 
vastaan jokaiselle Suomen hallituksen ministerille.
Väittämä: Politiikan asiaprosessit ja mielikuvaprosessit etenevät omalla tahdillaan.
Väittämä: Kaikki poliittiset päätökset aiheuttavat erilaisia sivuvaikutuksia.
Väittämä: Monesti erilaisia sivuvaikutuksia ei osata ennakoida.
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SL 742. Erilaisuuksista ja erityislaatuisuudesta

SL 742.1. Merkintä 704: CPAC: Exceptionalism / Ron & Rand 
Paul / XXXIX

18. maaliskuuta 2013 
704: CPAC: Exceptionalism / Ron & Rand Paul / XXXIX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_704

Tässä kohtaa voi palauttaa mieleen merkinnän 440.

440 / 17.6.2011: Maailman pahin uhka?? 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_8.html#aihe_440

[Huomio: merkintä tehty 18.3.2013, mutta lisätty palvelimelle vasta 19.3.2013.]

Lyhyesti voi todeta, että merkintään 440 saakka Yhdysvallat-seurantaa oli monessa muodossa, ja 
heidän ulkopolitiikkaansa (Yhdysvallat) vertailuun eri tavoin - kymmeniä päiväkirjamerkintöjä.

Merkinnästä 446 alkaen (21.6.2011) Yhdysvallat-seuranta on keskittynyt Ron Paul -ilmiöön JA 
heidän ulkopolitiikkaansa (Yhdysvallat) vertailuun. Sitten merkinnästä 668 (26.2.2013) seuranta on 
laajentunut kattamaan sekä Ron Paulin että Rand Paulin toimintaa.

Tällä viikolla oli heidän (ns.) konservatiivien vuosittainen kokoontumisajo, eli CPAC 2013, 
Conservative Political Action Conference 2013. 

http://conservative.org/cpac/2013/

LYHYESTI sanoen kaikki Yhdysvallat-aiheiset blogit ja uutiskanavat ovat viikon paahtaneet 
CPAC-asiaa useissa eri muodoissa.

Esimerkin vuoksi on linkkilistassa C-SPAN -kanavan otteita konferenssista.

EN tietystikään katsonut KOKO konferenssia.

Rand Paul järjesti heidän senaatissa oman jarrutuskeskustelunsa (Filibuster) ja mm. tästä oli vääntöä
republikaanien sisällä.

Rand Paul oli kuitenkin yksi pääpuhujista paikalla - oli niitä muitakin.

Exceptionalism - YES - that is US(A) !!
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Eli kyllä sieltä taas puheenvuoroista tuli tämä heidän erityislaatuisuutensa korostaminen esille - eri 
puhujat jaksoivat tätä veivata.

Sitten oli paneelia sodasta ja sodankäynnistä - miksi tai miten taistelisimme jatkossa?? Yms. muuta 
on linkkilistassa.

Mielenkiintoisella tavalla IRAKin sodan kymmenvuotispäivä lähestyy (19.3.2013). Tätäkin on 
aloitettu hehkuttamaan eri suunnissa.

KYLLÄ-JOOOOOOOOO.........

PARAS tapa saada heidät hermostumaan on esittää joitain epäilyjä heidän erikoislaatuisuutensa 
määrästä ja/tai laadusta.

ELI erikoislaatuisuuden määrän ja laadun kommentointi ei sinänsä kuulu meille ulkopuolisille, 
mutta se on vain tietysti tiedostettava oikeana ja vaikuttavana tosiasiana.

ELI tietystikin meidän ulkopuolelta katsovien henkilöiden pitää ymmärtää tämä hienovaraisuus, ja 
sama hienovaraisuus tietysti koskee kaikkia muita maailman yhtäläisesti; Jokaisessa maailman 
maassa on omat vaietut ja julkiset aiheensa.

Olettaisin, että esimerkiksi Suomeen tulevaa suurlähettilästä valmennetaan välttämään tiettyjen 
suomalaisten aiheiden voimakasta kommentointia.

OLIPA pitkä johdanto.............

Oheisessa linkkilistassa on melko monta aihetta, jotka kiertyvät jälleen kerran mm. MALIn, 
IRANin ja SYYRIAn tilanteisiin.

Peruskysymys on aika hyvä: Onko nyt liian aikaista pohtia vuoden 2016 vaaleja (Yhdysvallat)?

CPAC 2013 kuitenkin esitteli yhdenlaisen kyselyn (Straw Poll) tuloksen, ja RAND Paul sai 25% 
kyseisen kyselyn äänistä.

NON-INTERVENTIONISM. Miten tämän suomentaisi? 
ISOLATIONALISM. Miten tämän suomentaisi?

Eli Ron & Rand Paul -kannattajia voi arvostella eristäytymisen kannattajina, jolloin Yhdysvallat 
olisi mahdollisimman vähäisellä ulkopoliittisella toiminnalla maailmalla.

Tosin nykymaailmassa on täysi mahdottomuus eristäytyä täydellisesti, koska kaikki 
kauppajärjestelmät yms. sitovat meidät toisiimme niin tiiviisti.

Ron & Rand Paul -kannattajat tuskin tarkoittavat Pohjois-Korean mukaista eristäytymistä.

Ehkä voisi sanoa, että Ron & Rand Paul -kannattajat kannattavat vähäisempää sekaantumista eri 
maiden sisäisiin asioihin tai ainakin voimakasta vaatimusta jonkin yksittäisen maan tarvitsemasta 
muutoksesta.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kaikkien linkkien keskellä on muutama linkki Unkarin Fidesz-puolueen tekemisiin.

Latasin muutaman asiakirjan myöhempää käyttöä varten:

1. Unkarin perustuslaki (2011) englanniksi 
(PDF-tiedosto tässä linkissä)

2. P7_TA(2011)0315 eli "European Parliament resolution of 5 July 2011 on the Revised Hungarian 
Constitution " 

(PDF-tiedosto tässä linkissä)

Eri lähteistä on tullut tietoa, että ilmapiiri on jonkin verran kiristynyt Unkarin sisällä sekä Unkarin 
ja Euroopan Unionin eri toimielimien välillä.

Esim. Wikipedia-artikkeli Unkarin perustuslaista sisältää varoituksen, että aiheen neutraali käsittely 
on vaikea (The neutrality of this article is disputed).

Venice Commission????? En ollut ikinä edes moisesta toimielimestä.

Miten suhtautua?

Pitääkö ulkovaltojen (me muut) olla hiljaa Unkarin sisäisistä asioista, kuten uudesta perustuslaista 
ja sen erilaisista täydennyksistä?

Toisaalta on linkkiä Myanmariin, joka on saanut erilaisia pakotteita purettua.

JOS Unkari hyväksyisi lisää perustuslain uudistuksia, niin rajan vetäminen olisi tietysti vaikeaa.

Milloin pitäisi aloittaa Unkarin uhkaaminen erilaisilla pakotteilla?

Milloin oikeat pakotteet Unkarille pitäisi aloittaa?

Vaikeita kysymyksiä.......

Kuten Myanmar ja Iran osoittavat, niin pakotteiden ajaminen käytäntöön on hidasta hommaa.

IRAN esimerkiksi on saanut myytyä öljyä eri suuntiin. Ja Myanmarissa pakotteiden vaikutusta piti 
odottaa vuosikymmeniä.

UNKARI vuonna 2016? Ja silloisen Suomen, EU:n jäsenmaiden ja Yhdysvaltojen valtaapitävien 
suhtautuminen Unkarin sisäiseen tilanteeseen? Siihen ei ole niin pitkä aikaa enää.....

Eli käytännössä (NON-INTERVENTIONISM) asioihin sekaantumattomuus jää/jäisi nähtäväksi 
oikeassa toteutetussa politiikassa.

Mutta onhan se harvinaista/ihmeellistä, että Unkarin perustuslain kehittäminen/muuttaminen 
aiheuttaa rajuja arvosteluryöppyjä eri puolilta maailmaa.
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SL 742.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

Eri vaiheiden jälkeen olen päätynyt olemaan varovainen keskustellessa Yhdysvaltojen 
erityislaatuisuudesta. Näin ulkopuolelta on vaikea tehdä tarkkaa selvitystä kaikesta mahdollisesta 
erityislaatuisuudesta. Lisäksi näin ulkopuolelta voi esittää jotain asiaa väärin omalla 
asiantuntemattomuudelle.

Väittämä: Näin ulkopuolelta (vrt. Suomi) kannattaa huomioida yhdysvaltalaisten 
uskon omaan erityislaatuisuuteen ottaa vain vakiomuuttujaksi, joka ei muutu kovin 
äkkiä.
Väittämä: Kannattaa kysyä Yhdysvaltojen erityislaatuisuudesta ilmenemismuodoista, 
vaikka usko omaan erityislaatuisuuteen onkin vakiomuuttuja.

Sen verran muistan yhdeltä opintojaksolta (Seinäjoen vaihe 1998-2001) Yhdysvalloista Suomeen 
muuttanutta naishenkilöä, joka oli mennyt naimisiin suomalaisen miehen kanssa. Keskustelussa tuli 
vastaan yhdysvaltalaisen kulttuurin vaikutus ja sen seurannaista. Hänen hieman kiukkuinen 
tuomionsa oli, että älkää ostako Yhdysvalloissa tehtyjä tuotteita, jos asia oikeasti häiritsee.

Väittämä: Näin ulkopuolelta ei kannata virittää keskustelua Yhdysvaltojen 
erityislaatuisuudesta.
Väittämä: Heidän pitää mennä omalla tavallaan käydä läpi keskustelu 
erityislaatuisuudesta.

Tämän jälkeen päästään tietysti keskusteluun yhdysvaltalaisen erityislaatuisuuden vaikutusta ulko- 
ja turvallisuuspolitiikkaan. Tietysti täytyy huomioida heidän laaja armeija.

Kysymys: Tarkoittaako Yhdysvaltojen erityislaatuisuus hyvää esimerkkiä kaikille 
muille maille?
Kysymys: Tarkoittaako Yhdysvaltojen erityislaatuisuus arvojen aktiivista vientiä 
erilaisiin maihin?
Kysymys: Miten laajan armeijan käyttö perustellaan Yhdysvaltojen 
erityislaatuisuudella?

Unkarin tilanne on tietysti mielenkiintoinen. Käsitykseni mukaan Unkarissa on yksi puolue ollut 
enemmistöasemassa, joten he ovat voineet viedä läpi omia uudistuksiaan. Katsoin vähän tietoja, ja 
Fidesz puolueena oli tosiaan enemmistöasemassa 2010-2014 vaalikaudella, ja he olivat vielä 
liittoutuneet Kristillisdemokraattisen kansanpuolueen (Unkari) kanssa.

Kysymys: Millaista on kahden puolueen liitto (Unkarissa) pitempiaikainen vaikutus?
Kysymys: Millaisia ristiriitoja Unkarin ja Euroopan Unionin välillä esiintyy?
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SL 743. Koko ajan verkon syövereissä?

SL 743.1. Merkintä 705: End of an Era / Always On

12. huhtikuuta 2013 
705: End of an Era / Always On

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_705

Viime viikon merkittävin uutinen on, että PC-tietokoneiden myynnissä on ollut selvää ja 
merkittävää laskua.

Olisiko lopulta käänne tapahtunut?

Väki ostaa ensimmäiseksi tietokoneeksi jonkun muun kuin PC-laitteen?

Vai jättääkö väki vanhan PC-tietokoneen satunnaiskäyttöön ja uutena uljaana pääasiallisena 
käyttötietokoneena on joku mobiililaite?

Mitä jos väki ei siirrykään Windows XP -käyttöjärjestelmästä suurella innolla esim. Windows 8 
-käyttöjärjestelmän käyttäjiksi?

Nähtäväksi jää - onko PC-myynnin alamäki jatkuvaa vai oliko tämä vain pieni tilastopiikki??

ITSE olen älypuhelimen osalta ollut kiinnostus JOLLA-puhelimista. Mahdollisesti tänä vuonna olisi
joku JOLLA-malli myynnissä.

Tässä tuli vastaan mainos, jossa mainoksen viestinä oli, että netissähän ollaan koko ajan - myös 
kodin ulkopuolella liikuttaessa.

Always On ????????????

Eli netistä ei saa luopua hetkeksikään.

Jaa-a. Alkaako tämä virtuaalisen läsnäolon pakko tai pakotus mennä liian pitkälle?

Jaa-a. Ja erilaisiin pilvipalveluihin vain lisää käyttäjien lisäämää aineistoa?

Toisaalta linkkikokoelmassa on aiheita internet-palveluiden lainopillisista ja käytännöllisistä 
ongelmista.

Toisaalta todetaan vielä hyvin monen laitteen olevan internetin ulkopuolella.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mikä yhdistäisi kaikkia linkkejä toisiinsa ja olisi samalla jotain uutta?

JOS kaikki ovat netissä samaan aikaan ja kaikki on yhteydessä saman tien, niin tietystikin tämä 
tarkoittaa omien puheiden ja tekemisten tarkkaa varomista.

Esim. jossain puhetilaisuudessa pitää ottaa lähtökohdaksi, että pidetty puhe on mahdollisesti 
kuitenkin nauhoitettu ilman kenenkään huomiota.

ELI onko nyt saavutettu [tilanne], jossa Uusi Aika -kodin ulkopuolelle meno tarkoittaa altistumista 
erilaisille tekniikoille, joita tosiasiallisesti käyttävätkin kanssaihmiset?

Olemme(ko) itse itsemme ajamassa kanssaihmisten järjestämään valvontaan. Kuka tahansa voi 
joutua kuvatuksi tai kuunnelluksi ilman mitään varoitusta.

Yhden aikakauden loppu - Yhden aikakauden alku?

Yksi totuus - yksi tietokone - tämä taitaa olla ohi. 
Monta totuutta - paljon tietokoneita - kaiken leviäminen - outoja seurauksia.

Mielenkiintoista tässä valvontajärjestelmässä on, että samaan aikaan erilaisia valvontamenetelmiä 
kehitellään ja lainsäädäntö tulee isolla viiveellä perässä.

Mutta kanssaihmisten järjestämä tietotekninen valvonta on mielenkiintoista.

Eikö tämä toteutunut joissain tietyissä valtioissa toisessa muodossa?

Kodin ulkopuolella piti olla varovasti, koska kuka tahansa saattoi olla valtion valvontaa tekevä 
henkilö.

Ajammeko näillä laitteilla ja tekniikoilla itsemme tietotekniseksi Pohjois-Koreaksi?

Ennen kodin oven aukaisua syvä henkäys - älä anna kodin ulkopuolella mitään tietoa itsestäsi ja 
käyttäydy vain tiettyjen mallien mukaisesti.

Kuka tahansa ja milloin tahansa voi tarkkailla toimintaasi.

Osa meistä on jo vapaaehtoisesti jakanut kotinsa kaiken tiedon yleiseen jakeluun. Heille ei varmaan 
enää tuota [ongelmia] kodin ulkopuolella jaettava tieto(isuus).

Yksi aikakausi päättyy - enää ei kannata ja/tai uskalla keskustella vapaasti kotinsa ulkopuolella?

SL 743.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

Aikaisemmin on ollut puhetta älypuhelimien ja perinteisten tietokoneiden markkinaosuuksista. Eli 
älypuhelimien määrä on ylittänyt perinteisten tietokoneiden määrän.
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Lisäksi olen pohtinut kotitalouksiin hankittavien perinteisten tietokoneiden määrää. Hankitaanko 
enää perinteistä tietokonetta kaikille perheenjäsenille, jolloin useampi henkilö käyttää vuorollaan 
samaa tietokonetta? Hyvä kysymys!

Kysymys: Kuinka monelle henkilölle älypuhelin on ainut käytettävä tietokone?
Kysymys: Hankkivatko perheet jokaiselle perheenjäsenelle perinteisen 
työpöytäkoneen?

Eri yhteyksissä olen pohtinut älypuhelimien käyttöä perinteisenä tietokoneena. Eli johonkin 
telakkaan liitetään älypuhelin, jota käytetään jonkin aikaa perinteisen tietokoneen tavoin. Tämä 
saattaa olla täysin väärä ajatus. Tosin prosessoreiden tehokkuus on melkoinen myös älypuhelimissa.

Kysymys: Mikä tulee olemaan perinteisempien pöytätietokoneiden markkinoiden 
laajuus kuluttajamarkkinoilla ja yritysmarkkinoilla?

Vastaan on tullut muutama henkilö, jotka ovat käyttäneet tablettitietokonetta hyvinkin paljon. Yksi 
keskeinen sovellus on ollut sähköpostin luku tabletin avulla. Tablettitietokonetta on isompi ruutu, 
joten sähköpostin luku onnistuu helpommin tablettitietokoneen avulla.

Kysymys: Kuinka monelle henkilölle tabletti on keskeisin tietokone?

Omien tietojen jakaminen eri suuntiin? Millaisia sivuvaikutuksia on omien tietojen jakamisella? En 
tiedä tuohon vastausta.

Kysymys: Millaisia oikeita vaikutuksia on omien tietojen jakamisella erilaisissa 
(esimerkiksi) sosiaalisen median ratkaisuissa?

Erilaisia ilmiöitä on tullut pohdittavaksi esimerkiksi Facebook-palvelun käytössä: esimerkiksi (1) 
narsismin aste perustuen päivityksien määrään ja laatuun sekä (2) kateuden kokeminen.
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SL 744. Jälkiviisautta

SL 744.1. Merkintä 706: JAKK: Jotain asiallista kannattaisi 
kehitellä?

19. toukokuuta 2013 
706: JAKK: Jotain asiallista kannattaisi kehitellä?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_706

Jalasjärven kunnalle napsahti sitten miljoonien (lähes 35) eurojen lasku.

Asian varmistamiseksi piti mennä korkeimpaan hallinto-oikeuteen saamaan asiasta asianmukainen 
tuomio.

Korkeimman hallinto-oikeuden päätös: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Mielenkiintoinen tilanne - joudutaanko Jalasjärven laskua maksamaan (osittain) 
Valtiovarainministeriöstä Opetus- ja kulttuuriministeriölle.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Harmi kyllä en ollut aikaisemmin asialla.

Keskustelin yksityisesti, että olisiko kannattanut katsoa tapaus läpi kokeneiden asianajajien kanssa.

Nyt lähdettiin hakemaan oikeutta korkeimmasta hallinto-oikeudesta - tätä ei mikään kiellä tai käske.

Olisi pitänyt kirjata oma mielipiteensä paljon aikaisemmin jonnekin lehdelle, eli JP-
Kunnallisanomat oletettavasti.

Nyt tämä merkintä vaikuttaa jälkiviisastelulta - mikä ei ole tarkoitukseni.

SL 744.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

JAKK:n tapaus on tietysti erityinen tapahtumaketju kaiken kaikkiaan. Itselleni selvisi vuonna 2010, 
että JAKK olisi pitänyt yksityistää jo paljon aikaisemmin. Näin sitä luulee kaikenlaista.

Väittämä: Mahdollisesti muut kunnat/kaupungit ovat ottaneet opikseen, ja ovat 
yksityistäneet tai kunnallistaneet omat liikelaitoksensa.
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SL 745. Kuntien tehtävien määrästä

SL 745.1. Merkintä 707: Keynes & Kunta / Kuntauudistus (xvii)

19. toukokuuta 2013 
707: Keynes & Kunta / Kuntauudistus (xvii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_707

Keynes-ajatukset elävät edelleen - ei muuta kuin velkaelvytystä monella tasolla.

Kuntauudistus I ja Sote I etenevät omalla tahdilla.

Itse olen pudonnut jo aikoja sitten Kuntauudistus ja Sote-hankkeista.

Eli en hyvällä tahdollakaan ole pysynyt mukana kyseisten hankkeiden tiedotus- ja 
vastatiedotusoperaatioissa.

Lisäksi oppositiopuolueet (Keskusta ja PS) ovat esittäneet kritiikkiä aina uuteen ehdotelmaan.

Toisaalta on linkkiä EU:n kehityskulkuihin, joilla on pitkällä aikavälillä vaikutuksia Suomeen ja 
Suomen kuntiin.

Mielenkiintoisia ovat vaatimuksia mitoittaa henkilöstömääriä lainsäädännöllä jossain kunnan 
tehtävässä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Aikaisemmin olen viitannut kuntien laskettuun tehtävämäärään, eli 535.

Tarvitsisimme vielä 535-hankkeen, jossa erilaisia kuntien tehtäviä arvioitaisiin hyvin 
perusteellisesti.

Oliko tuossa 535-hankkeessa mitään uutta?

Kyllä 535-hankkeessa olisi paljon järkeä, koska poliitikkojen selkäytimessä näyttää olevan kuntien 
uusien tehtävien jatkuva lisääminen.

Tavoite seuraaviin eduskuntavaaleihin - jokainen ehdokas antaa arvionsa 535 aiheesta!!
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SL 745.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

Kysymys: Mikä olisi 535-hanke oikeasti?
Kysymys: Kuka jaksaisi oikeasti tehdä laajan kyselyn kaikista kuntien tehtävistä?
Kysymys: Kuka jaksaisi oikeasti vastata esimerkiksi 535 kysymykseen?
Kysymys: Miten kuntien liiallista tehtävämäärää voisi vähentää?
Kysymys: Miten kuntien erilaisia tehtäviä voisi keventää?

Tästä palautuu mieleen jälleen kerran keskustelu valtionosuuksien tarkemmasta kohdistamisesta. 
Eri toimialojen henkilöt ovat pohtineet esimerkiksi valtionosuuksien tarkemmasta kohdistamisesta 
koulutukseen. Vastaväite on tietysti yleisen ja yhden valtionosuuden mahdollistama joustovara 
kunnissa ja kaupungeissa. Liiallinen kohdistaminen aiheuttaa kuulemma erilaisia ongelmia.

Kysymys: Onko yleisen ja yhden valtionosuuden järjestelmä hyvä vai huono 
järjestelmä?

Olen törmännyt keskusteluun valtionosuuksien tarkemmasta kohdistamisesta kahden puolueen 
tilaisuudessa, jolloin toimialojen henkilöt ovat pohtineet valtionosuuden tarkempaa kohdistamista.

Monessa suunnassa (esimerkiksi Suomi ja Euroopan Unioni) on ehdotettu erilaisten tehtävien 
karsimista ja keventämistä.

Kysymys: Onnistuuko erilaisten tehtävien karsiminen ja keventäminen oikeasti 
esimerkiksi Suomessa ja Euroopan Unionissa?
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SL 746. Mobiililaitteiden ohjelmistokehyksistä

SL 746.1. Merkintä 708: Jolla Announcement / Mobile->PC / L

22. toukokuuta 2013 
708: Jolla Announcement / Mobile->PC / L

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_708

EN: English part of this entry.

Jolla announced something on 20 May 2013.

There were a lot of news and numerous blog entries about Jolla announcement - I did not collect all 
of those.

Anyway - there is the Sailfish OS and Sailfish Allience. Sailfish Allience has some interesting 
members.

What I am expecting: a NON-ANDROID mobile phone, which can run ANDROID applications.

Jolla and Sailfish OS is an interesting option.

TIZEN? - Anyone? - TIZEN announcement list has some activity - sure.

WebOS? - Anyone? - Open WebOS? - Anyone?

Firefox OS? - Anyone?

Firefox OS - it has also interesting partners....

HARD statistics - Mobile OS market share from December 2008 to April 2013 - Statcounter 

http://gs.statcounter.com/#mobile_os-ww-monthly-200812-201304

What to say: ANDROID and iOS are on the rise.

Nokia has HUGE problems.

Interestingly - there are news about Blackberry - could somebody buy Blackberry?

Interestingly - there is now official games development in the Jyväskylä.

LIKE said before, games will be one factor in the Mobile OS development.
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LIKE said before, there is not yet an ultimate horizontal solution, which could work in ALL mobile 
OSs - actually in every smartphone.

I expect, that some gaming platform(s) might become ultimate solution(s) for horizontal application
development - e.g. a game working only in Symbian would be a useless gesture.

Also - e.g. a came working ONLY in ANDROID or iOS might also constitute a problem.

On the other hand, some new entrant might create a mobile OS, which is more hardened to viruses 
than ANDROID or iOS.

IN that way, a new entrant might enter e.g. government users.

Military users have also serious considerations about the OS used in different devices.

HOW easy is to harden some commercial OS to military and government usage??

COTS solutions are always a risk in the military and government usage.

SO, Sailfis OS, Firefox OS, Open WebOS, TIZEN and even Blackberry can still have a change.

SL 746.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

Tähän kohtaan sopii yksi Wikipedia-artikkeli.

Mobile development framework
https://en.wikipedia.org/wiki/Mobile_development_framework 

Itse olen todennut tarpeen kehittää horisontaalisia ratkaisuja, jotka toimisivat kaikissa oleellisissa 
mobiililaitteiden käyttöjärjestelmissä. Kirjoitushetkellä Wikipedia-artikkeli löytyi kolmetoista (13) 
erilaista ohjelmistokehystä, jotka toimivat erilaisissa mobiililaitteiden käyttöjärjestelmissä.

Kysymys: Onko mobiililaitteiden markkinoilla liikaa erilaisia ohjelmistokehyksiä?
Kysymys: Mitkä ohjelmistokehykset tulevat voittamaan hyvin kilpailuilla 
markkinoilla?

Kerraten aikaisemmasta voidaan linkittää seuraava Wikipedia-artikkeli.

Comparison of mobile operating systems
https://en.wikipedia.org/wiki/Comparison_of_mobile_operating_systems

Kyseinen Wikipedia-artikkeli listaa seuraavat kehityksen alaiset mobiililaitteiden käyttöjärjestelmät:
Android, iOS, Windows 10 Mobile, BlackBerry 10, Tizen, Sailfish OS.

Kysymys: Mitkä ohjelmistokehykset tulevat toimimaan kaikissa mainituissa 
mobiililaitteiden (6 kpl) käyttöjärjestelmissä?
Kysymys: Hyväksyvätkö kaikki älypuhelinvalmistajat erilaiset ohjelmistokehykset?
Kysymys: Onko erilaisia ohjelmistokehyksiä liikaa?
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SL 747. Erilaisten sopimusten määrä ja laatu

SL 747.1. Merkintä 709: Huojuva sopimusviidakko

Huojuva sopimusviidakko
23. toukokuuta 2013

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_709

Oheinen linkkilista on taas melkoinen, ja vaatii outoa ajattelua näiden kaikkien yhdistämiseksi.

Euroopan neuvosto (EN) - tämän on asia kuin Euroopan Unionin eri toimielimet, joissa esiintyy 
sana "neuvosto" - toim. huom.

Euroopan neuvosto - vuoden 2012 lopussa siinä oli siis 47 jäsenvaltiota - EU:ssa siis 27.

No. Kuitenkin. Euroopan neuvosto (EN) on melkoinen sopimusten viidakko, esimerkkinä on 
sopimus 108, johon Venäjä liittyi hiljakkoin.

Toisaalta Euroopan Unioni (EU) kehittyy omalla tavallaan, ja eritasoisia (jäsen)neuvotteluita on 
käynnissä koko ajan useammassa suunnassa.

Edelleen talouden kehitys on erilaista eri puolilla maailmaa - muutama linkki Venäjän, Kiinan ja 
Yhdysvaltojen talouden johonkin ilmiöön.

Mielenkiintoinen mielipidetiedustelu, jossa melkoinen määrä henkilöitä suhtautuu myönteisesti 
ajatukseen Yhdysvaltoihin muuttamisesta.

Toisaalta on erilaisia tilastoja Yhdysvaltoihin [liittyen] - ei ole taloudellisesti helppoa heilläkään.

Vain muistutuksen vuoksi on muutama linkki liittyen seksuaaliseen väkivaltaan Yhdysvaltojen 
armeijassa - eli seksuaalista väkivaltaa on armeijassa eri puolilla.

Toisaalta on muutama linkki IRANin ja Yhdysvaltojen presidentinvaaleihin liittyen.

Lyhyesti voi sanoa, että pian alkavat Yhdysvalloissa erilaiset presidenttiehdokkuudesta 
kiinnostuneet henkilöt tulla esille.

Obaman hallinto kärsii omista skandaaleista - linkkejä tähänkin.

IRAK, SYYRIA, LIBYA, IRAN, jne. muitakin maita - kenen puolella olisi (sotilaallisesti)?

Muutama linkki erilaisiin ryhmiin ja eri ryhmien rahoitukseen ja aseistamiseen.
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UNKARIn tilanteeseen [liittyen] on Al Jazera -video.

UNKARI on mielenkiintoinen tapaus - yksi puolue on parlamentin suurin puolue.

Toisaalta IRANissa heillä on omat tapansa valita ehdokkaat - yhdessä videossa esiteltiin kahdeksan 
kolmen suunnan ehdokkaita - en tiedä näille suuntauksille suomennosta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

MIKÄ olisi jokin uusi havainto kaikesta tästä?

Erilaiset kriisit näyttävät olevan suuri politiikkaa ohjaava voima.

Kriisi -> Ratkaisuehdotus -> Uusi Kriisi -> jne.

Oliko tuossa kaaviossa mitään uutta???

EI ollut sinänsä mitään uutta.

Oikeastaan uutta on nopeus näiden kriisien synnyssä ja kriisi vastatoimenpiteissä.

Tämän päälle on laitettava erilaiset viralliset ja epäviralliset sopimusviidakot, joihin valtiot ovat 
itsensä sitoneet tai olleet sitomatta.

Mutta käytännössä on niin, että poliittisesti on koko ajan tilaisuuksia tehdä vastatoimenpiteitä 
erilaisiin kriiseihin, ja tällöin voidaan ajaa jotain asialistaa eri tavoin.

Esim. IRAK, SYYRIA ja LIBYA ovat edennyt tilanteena kriisistä toiseen, ja jokaiseen kriisiin on 
esitetty erilaisia vastatoimenpiteitä.

MIKÄ on sitten ongelma???

ONGELMA on, että jokaiselle vastatoimenpiteelle tulee aina joku ongelma monimutkaisesta 
todellisuudesta johtuen.

Lisäksi on erilaisia irrationaalisuuksia, joita jokainen kriisi päästää irti/vapaaksi.

Jopa ns. vakiintuneet demokratiat ovat alttiita erilaisille kriiseistä seuraaviin (irrationaalisiin) 
monimutkaista sopimusviidokkoa huojuviin tilanteisiin.

Kun nämä kriisit syntyvät nykyisin internet-nopeudella, niin olemme siirtyneet tilanteeseen, jossa 
erilaiset ja eritasoiset valtiot huojuvat eri tavoin koko ajan.

UUTTA???????????

Kun otetaan huomioon myös ns. perinteisen median kipuilut nykyaikaisessa internet-nopeuden 
maailmassa, niin tosiasiallisesti internet-nopeus huojuttaa vakavasti perinteisiä mediataloja.

Tämän seurannaisena hukumme erilaisista kriiseistä kertoviin nopeasti leviäviin uutisiin.
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Mielenkiintoisella tavalla tekniikan nopeus on osa tietysti iso osa ongelmaa ja ehkä osa 
mahdollisesti osa ratkaisuakin.

ITSE olen pohtinut, että ns. tosiasioiden tarkastuspalvelut on vielä sidottava yhdeksi 
maailmanlaajuiseksi verkostoksi, jolloin jokainen uusi kriisi saadaan nopeasti pilkottua osiin 
tosiasioiden tasolla.

Tosiasiallisesti väärän informaation levittämisen verkostot ovat kehittyneet hyvin eritasoisiksi - osa 
näistä on todella kehittyneitä ja teknologinen nopeus on ollut näille eräänlainen siunaus.

ONGELMA tietysti on, että ns. tosiasioiden tarkastuspalveluiden sitominen yhdeksi 
maailmanlaajuiseksi verkostoksi vaatisi todella vaativan uudenlaisen ja vielä tuntemattoman 
sopimusviidakon.

Uutta sopimustyyppiä odotellessa - ketä vain pitäisi tähän uuteen sopimusviidakkoon sitoa ja 
suostutella?? Ja kuka olisi kokouksien kokoonkutsuja??

SL 747.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

Euroopan Unioniin kuuluu nykyisin 28 jäsenmaata, koska Kroatia liittyi Euroopan Unioniin 
1.7.2013 – eli merkinnän 709 jälkeen (23. toukokuuta 2013). Kirjoitushetkellä 87 Euroopan 
neuvostoon (EN) kuului edelleen 47 valtiota. Erilaisten sopimusten määrä (Euroopan neuvosto) oli 
kirjoitushetkellä 222. Eli melkoinen sopimusviidakko kaiken kaikkiaan.

Millaisia ovat erilaiset sopimukset liittyen eri maiden kriiseihin? Erilaisia aseleposopimuksia on 
viritelty erilaisiin yhteyksiin. Ongelmaksi voi tulla aseleposopimuksien kunnioittaminen.

Kysymys: Miten saataisiin oikeasti toimivia aseleposopimuksia erilaisiin kriisimaihin –
vrt. Afganistan, Libya ja Syyria?

Toisaalta vanha lausunto voi pitää paikkansa: sodan yksi ensimmäisistä uhreista on totuus. 
Erilaisten kriisien vuoksi totuutta on tosiaan venytetty eri suuntiin. Joskus kyseessä on täysin selvä 
vale ja/tai tietyn asian jättäminen tiedotuksen ulkopuolelle.

Väittämä: Oikea totuus jonkin kriisin vuoksi voi jäädä tiedottamatta.
Väittämä: Erilaiset valheet jonkin kriisin vuoksi voivat levitä hyvin nopeasti.

Kerraten voi todeta erilaiset tosiasioiden tarkastuspalvelut – esimerkki Suomesta on 88 FaktaBaari. 
Sodan vuoksi pitäisi erilaiset tosiasioiksi väitetyt väitteet tietysti tarkastaa hyvin huolellisesti ja 
vielä mahdollisuuksien mukaan mahdollisimman nopeasti.

Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluiden tehokas maailmanlaajuinen 
verkottaminen on vielä tekemättä.

Toisaalta on hyväksytty maailmanlaajuisesti hyvä tosiasioiden tarkastustapa (International Fact-
Checking Network fact-checkers’ code of principles), jonka jotkut yhteisöt ovat hyväksyneet.

87 https://www.coe.int  
88 https://faktabaari.fi  

25724
25725
25726
25727
25728
25729
25730
25731
25732
25733
25734
25735
25736
25737
25738
25739
25740
25741

25742

25743
25744
25745
25746
25747
25748
25749
25750
25751
25752
25753
25754
25755
25756
25757
25758
25759
25760
25761
25762
25763
25764
25765
25766
25767
25768
25769
25770

https://faktabaari.fi/
https://www.coe.int/


593 / 718

SL 748. Erilaisista liittoutumista

SL 748.1. Merkintä 710: Fax Democracy / EU / LIBYA / SYYRIA /
yms. / EEA

28. toukokuuta 2013 
710: Fax Democracy / EU / LIBYA / SYYRIA / EEA

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_710

Oheisessa linkkikokoelmassa on linkkiä muutamaan PDF-dokumentiin, jotka on kaivettu esiin 
Euroopan Unionin neuvoston päätöslauselmista ja oikeista päätöksistä.

LIBYA - Yhdistin muutaman Virallisen lehden (Official Journal) LIBYA-päätöksen käänteisessä 
järjestyksessä yhteen PDF-tiedostoon.

HOMMA menee tietysti niin, että noista LIBYA-päätöksistä voisi tehdä yhtenäistetyn asiakirjan, 
koska päätöksissä muutetaan erilaisia alakohtia.

Toisaalta on linkkiä Euroopan Unionin ulkosuhdehallintoon (EEAS, European Union External 
Action).

Tarkasti ottaen on Euroopan talousalue (European Economic Area), jolla on omat 
hallintorakenteensa, ja kyseisen kokoonpanon ministerit ovat tehneet päätöksiä.

Toisaalta Euroopan Unioni ja Turkki ovat käyneet omia hallinnollisia vääntöjä.

JA tietysti on EU:n tasolla Syyrian aseviennin purkamiseen tai jatkamiseen liittyviä uutisia.

FARC-sissit ja Kolumbian hallitus ovat päässeet neuvottelutuloksiin.

Tarkasti ottaen on niin, että esimerkiksi Yhdistynyt kuningaskunta voi tietysti erota Euroopan 
Unionista.

Ongelmaksi vain jää, että käytännössä Euroopan Unionista irtautuva (mahdollisesti) [valtio] joutuisi
järjestämään suhteet Euroopan Unionin kanssa omalla erityissopimuksillaan.

Tässä ei olisi mitään uutta, koska esim. Sveitsi on mukana laajassa sopimusviidakossa, jossa aina 
yksi politiikan lohko kerrallaan on Sveitsin ja EU:n välinen erityissopimus.

FAX democracy - onko Islanti suostunut tällaiseen???

Vastaavalla tavalla NORJA on sitoutunut laajalla lainsäädäntöpaketilla Euroopan Unionin kanssa 
tehtävään yhteistyöhön.
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Kuka oikeasti hallitsee IRANin politiikan suuntas?

LINKKI IRANin valtakaavioon: 
http://ndi.org/files/images/Iran_2009Mar_PowerDiagram.jpg

Linkki toimi vielä 28.5.2013 tilanteessa

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Valtioiden väliset sopimukset on edellisessä merkinnässä merkitty melkoiseksi viidakoksi.

FAX democracy - näin tällaisen termin ensimmäistä kertaa.....

Kysymys on hyvä - mitä olisi Suomen tilanne, jos päättäisimme erota Euroopan Unionista vaikka 
huomenna?

Mahdollisesti olisi niin, että Suomi liittyisi takaisin EFTA:n jäseneksi, ja tämä vain muuttaisi 
sopimusviidakon jälleen kerran uudella tavalla.

SEURANTAAN: vaativatko Euroopan Unionin vastustajat Suomen liittymistä takaisin EFTA:n 
jäseneksi?

SEURANTAAN: vaativatko Euroopan Unionin vastustajat Suomen ja Euroopan Unionin välisten 
suhteiden järjestämisen kokoelmaan erilaisia erityissopimuksia, vrt. Sveitsi?

HYVIÄ kysymyksiä kummatkin.

SL 748.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

Oman havainnon mukaan Norja on mahdollisimman lähellä Euroopan Unionia ilman virallista 
jäsenyyttä. Vastaavalla tavalla Suomi on mahdollisimman lähellä NATO:a ilman virallista 
jäsenyyttä. Tämän on tietysti mielenkiintoinen ristiriita.

Faksidemokratiaa? Eri yhteyksissä on tullut selväksi, että Norja on monessa mukana Euroopan 
talousalueen (ETA) jäsenenä. Vastaan on tullut hyvin usein jokin Euroopan Unionin lainsäädännön 
ehdotus, jossa todetaan lainsäädännön ehdotuksen olevan Euroopan talousaluetta (ETA) koskeva 
asia. Käytännössä Norjan ja Euroopan Unionin suhteet ovat faksidemokratiaa, koska Norja joutuu 
ottamaan huomioon Euroopan talousaluetta (ETA) koskevat asiat, jotka tavallaan voisi lähettää 
faksilla tiedoksi Norjan suuntaan ilman norjalaista päätöksentekoa.

Kysymys: Voisiko Norja joskus liittyä Euroopan Unioniin?
Kysymys: Mikä on norjalainen kansalaismielipide Euroopan talousalueen (ETA) 
jäsenyyteen?

Tästä palautuu mieleen yksi pohjoismaisten puolueiden nuorisojärjestöjen yhteistilaisuus, jossa 
Norjan edustajat totesivat varmasti pysyvänsä Euroopan Unionin ulkopuolella. Varmaankin heillä 
on kansalaismielipide pysynyt samana, ja virallista jäsenhakemusta ei varmaan esitetä kovin pian.
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SL 749. Kansainvälisen päätöksen vaikutukset 
suomalaisiin liikelaitoksiin

SL 749.1. Merkintä 711: Liikelaitos - Päivitys / Kuntauudistus 
(xvii)

29 . toukokuuta 2013 
711: Liikelaitos - Päivitys / Kuntauudistus (xvii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_711

Tosiaan Jalasjärvellä selvitellään edelleen kunnallisen liikelaitoksen tilannetta; JAKK liikelaitos.

Uusin tilanne on, että ilmeisesti Keskusrikospoliisi (KRP) ottaa asian tutkittavaksi. Näin ymmärsin 
yhden lehtijutun.

Latasin tähän oheen kasan PDF-tiedostoja koottuna ZIP-arkistoon: ZIP-tiedosto tässä linkissä.

Tiedostoissa on Euroopan Unionin ja Suomen valtion välistä vääntöä erilaisista liikelaitoksista.

Asia on ollut todella kivulias, koska sitä on veivattu jo vuodesta 2006 alkaen.

Asia on ollut esillä erilaisissa hallituksen esityksissä (HE) ja työryhmämietinnöissä.

Itse pohdin asiaa JP-kunnallissanomat -paikallislehden kirjoituksessa

47 / JAKK: Jotain Asiaa Käsketty Kirjoittaa? 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_47

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Sinällään asia on yksinkertainen:

* kunnan liikelaitosta on vaikea ajaa konkurssiin
* liikelaitos voi häiritä yritysten toimintaa
* liikelaitos voi toimia eri tavalla kuin yritykset
* liikelaitos voi olla lähes monopoli jollain alueella.

Asia on vielä kesken, koska esim. HE 40/2013 on vielä valiokuntavaiheessa.

UUTTA ???????????????????????????
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VOI hallintohimmelit sentään!!!

Mielenkiintoinen yksityiskohta on HE 32/2013 vp, jossa sivulla 7 taulukoituna liikelaitosten määrää
ja sivulla 8 niiden laatua.

On ehkä niin, että PARAS I -hanke pakotti(?) ja/tai ehdotti(?) luomaan erilaisia liikelaitoksia.

Esim. Jalasjärvellä olemme JIK-peruspalveluliikelaitoskuntayhtymässä: http://www.jikky.fi/

Tuli vain mieleen, että onko noita (siis kymmeniä) liikelaitoksia alettava purkamaan tai muuttamaan
johonkin muuhun muotoon.

Hallintoa hallinnon hallinnolle - ei tämä ainakaan lopu KUNTAUUDISTUS I -hankkeen vuoksi ja 
vielä on PARAS I -hankkeen jäänteitä monessa suunnassa.

SEURANTAAN: mitä kaikkea seuraa sovellettaessa kotikutoista kotimaista lainsäädäntöä 
liikelaitoksien toimintaan?

SEURANTAAN: Miten liikelaitostamisen lainsäädäntö vaikuttaa KUNTAUUDISTUS I 
-hankkeeseen (Katainen I -hallitus)?

Tuleeko liikelaitostamisen lainsäädäntö vaikeuttamaan vai helpottamaan KUNTAUUDISTUS I 
-hankkeeseen (Katainen I -hallitus)?

SL 749.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

Mielipidekartoituksessa 47 on tosiaan asiaa Destia-päätöksestä, jossa todettiin valtiollisen 
liikelaitoksen asema vapailla markkinoilla. Eli kuntien liikelaitokset ovat hyvin ongelmallisia, jos 
ne toimivat vapailla markkinoilla.

En ole lähtenyt selvittämään, että ketkä Jalasjärven (nykyisin Jalasjärvi on osa Kurikan kaupunkia) 
kunnanvaltuutetut ovat voineet kannattaa tai vastustaa JAKK-liikelaitoksen yksityistämistä jollain 
tavalla. Ehkä jotkut kunnanvaltuutetut esittivät yksityistämistä, mutta heidän määränsä ei ehkä 
riittänyt yksityistämisen aloittamiseen. En tiedä totuutta tässä asiassa.

Kysymys: Ottivatko muut kunnat ja kaupungit opiksi JAKK:n tapauksen opetukset?

Ehkä muut kunnat ja kaupungit ottivat JAKK:n tapauksen huomioon aloittamalla omien 
liikelaitosten yksityistämisen tai kunnallistamisen. Joissain tapauksissa ovat jotkut liikelaitokset 
vetäytyneet yksityisiltä markkinoilta, jolloin toiminta on kunnallistettu.

Kirjoitushetkellä on tiedossa nykyhallituksen (Sipilä) ajama 89 SOTE- ja maakuntauudistus. Eli 
erilaisia SOTE -ja maakuntauudistuksia on jokainen hallitus vuorollaan tehnyt.

Kysymys: Miten sosiaali- ja terveysalan (SOTE) sekä maakunnallisten yhteisöjen 
työntekijät jaksavat uudistuksissa, joita jokainen hallitus tekee vuorollaan?

89 http://alueuudistus.fi/  
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SL 750. Tietotekniikkaa hyvin erilaisilla sovellusalueilla

SL 750.1. Merkintä 712: Kaiken tietoteknistyminen / SOA ??

20. kesäkuuta 2013 
Kaiken tietoteknistyminen / SOA ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_712

Yleisesti voi todeta, että lähes jokainen teknoblogi on kommentoinut viimeisintä asiakirjojen 
vuotamisen (leak) tapausta, eli Edward Snowden julkaisi kohtuullisen kasan asiakirjoja. Tätä pitää 
seurata jonkin aikaa ja tehdä perusteellisempi arvio myöhemmin.

Ohessa on melkoinen linkkilista, jonka sitominen yhteen on tietysti tämän päiväkirjamerkinnän 
tavoite noin yleisesti.

Lyhyesti voi todeta muutaman asian:

* julkisen sektorin tietojärjestelmissä on joskus menty läpi täydellinen epäonnistuminen
* verkkoseurantaa voi harrastaa aina vain enemmän
* Nokian jäljilta pitää perustaa uutta liiketoimintaa
* IT-yritykset ovat Euroopan Unionin komission tutkimusten alaisia (kilpailun pääosasto)
* kannattaako ulkoistaa vai sisäistää IT-palveluita?
* älypuhelimien kanssa räplätään enemmän?
* älypuhelimista löytyy koko ajan haavoittuvuuksia ja/tai tietoturvaloukkauksia
* Suomeen yritetään taas valtiojohtoista tunnistautumispalvelua
* avoin netti kaikille(?!)
* Facebook-ongelmia on edelleen
* tietokonepeleistä on vaikutuksia aivotoimintoihin
* patenttijärjestelmässä voi olla IT-sovellusten (jatko)kehittämiseen
* tekstiviestin tulevaisuus on epävarmaa.

Merkinnän arvoista on, että COBOL ei häviämässä kovin äkkiä, koska COBOL on sidottu monen 
järjestelmän ytimiin hyvin tiukasta. Toki voi kysyä, että kuinka moni uuden sukupolven IT-
henkilöistä haluaa opetella COBOL-hankkeiden läpivientiä.

Lisäksi on mainittava, että Suomessa on taas herännyt keskustelua sähköisen äänestyksen 
järjestelmän kehittämisestä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Otsikkona oli "Kaiken tietoteknistyminen / SOA ??".
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Vähitellen alkaa olla niin, että esim. valtionhallinnossa ja kunnissakin voidaan monen 
epäonnistuneen IT-hankkeen [sekamelskassa voi] olla jokunen oikeasti onnistunut hanke.

Mahdollisesti tuo Ilmatieteen laitoksen hanke avata dataa yleiseen käyttöön voi olla onnistunut IT-
hanke - aika näyttää.

Mitä UUTTA?????

Jaa-a. Kaiken tietoteknistyminen etenee koko ajan uusille elämänalueille.

Toisaalta voi todeta, että julkisen sektorin tehostamisvaateet voivat luoda tarvetta erilaisille uusille 
tietojärjestelmille.

Yhtenä esimerkkinä voi ottaa suomalaisen sähköisen reseptin hankkeen, joka sekin on ollut todella 
kovan ja vaikean hallinnollisen väännön tulos.

Esimerkki suomalaisen sähköisen reseptin mahdollisuudesta on, että esim. Jalasjärvellä apteekin ei 
tarvitse kerätä kokoon kasaa sähköisiä reseptejä, joita sitten kiikutetaan terveyskeskukseen 
uusimista varten. Tietysti sama reseptien kiikuttaminen takaisin apteekkiin on vielä yksi tehtävä.

NYT pitäisi tietysti tutkia hyvin kriittisesti, että onko sähköisen reseptin uusiminen oikeasti ja 
vaikuttavasti tehokkaampaa vanhaan järjestelmään nähden.

JOS kaikenlainen turha tulostaminen vähenee niin tietysti sähköinen resepti puoltaa paikkansa.

JOS sähköisen reseptin uusimisen käyttöliittymä on helppo ja yksinkertainen lääkäreille, niin ehkä 
kyseinen hanke saa lisää kannatusta.

1) UUTTA: tarvitsemme parempaa jälkikäteisseurantaa (EX post) kehitettyihin tietojärjestelmiin!! 
2) UUTTA: Tarvitsemme uusia avauksia terveydenhuollon tietojärjestelmiin, joiden avulla hoitajien
ja lääkäreiden aikaa vapautuu rutiinitehtävistä oikeaan työhön.

Yksi avaus on tuo Liikkuva sairaala -hanke.

YKSI esimerkki olisi liikkuvalle sairaalalle kutsuntaikäisten käsittely tällaisesta liikkuvassa 
yksikössä, ja sen voisi yhdentää yhteen kutsuntajärjestelmän avulla. NÄIN perusterveyskeskuksessa
ei tarvitsisi pohtia (kaikkien) kutsuntaikäisten terveystarkastuksia, jotka voivat viedä päiväkausia 
lääkärien työvoimasta.

3) UUTTA: väistämättä mieleen tulee jälleen kerran ideakilpailu aiheeseen liittyen.

SL 750.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

Merkinnässä mainittua sähköistä äänestystä olen vastustanut erilaisissa yhteyksissä.

Sähköisen äänestyksen voimakas vastustaja
http://www.jukkarannila.fi/sahkoinen_aanestys.html 
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Eri yhteyksiin olen viljellyt seuraavaa kuvaa. Käytännössä tietotekniikan asiantuntijoista ei hyvällä 
tahdollakaan tahdo tulla jonkin kohdealueen asiantuntijaa, vaikka he tietysti perehtyvät kohdealueen
tietotekniikkaan. Toisaalta olen todennut, että kohdealueen asiantuntijoita voisi kouluttaa 
tietotekniikkaan erilaisten lyhyiden koulutuksien avulla. Tästä palautuu mieleen metsänhoitaja, joka
siirtyi oman yhtiönsä tietohallintoon. Yksi hänen huomionsa oli, että tietojärjestelmien tekijät eivät 
olleet huomioineet metsänhoidon eri osa-alueita.

tietotekniikan
asiantuntija(t)

järjestelmä

kohdealueen
asiantuntija(t)

kohdealueen
asiantuntija(t)

tietotekniikan
asiantuntija(t)

kohdealueen 
tietotekniikan
asiantuntija(t)

Väittämä: Tietotekniikan edustajien osaaminen tietystä kohdealueesta on monesti 
hyvin rajattua, mikä aiheuttaa omat ongelmansa.

Tämän kokemuksen perusteella olen päätynyt kannattamaan erilaisia lyhyitä koulutuksia eri 
kohdealueiden edustajille.

Väittämä: Eri kohdealueiden edustajille pitäisi järjestää lyhyitä ja tehokkaita 
tietotekniikan koulutuksia, jotta he voisivat vetää läpi tietoteknisiä hankkeita omalla 
kohdealueellaan.

Hyvä esimerkki kohdealueen ongelmista on erilaiset potilastietojärjestelmät, joita on arvioitu 
useammassa vaiheessa 90 Suomen lääkärilehdessä. Tästä esimerkkinä on mm. seuraavat: Arvola ym.
(2012); Heponiemi ym. (2012); Vainiomäki ym. (2014); Vänskä ym. (2014); Vänskä ym. (2010); 
Winblad (2010).

Väittämä: Potilastietojärjestelmä on hyvä esimerkki kohdealueen ymmärtämisen 
vaikeudesta.

Tähän kohtaan voi todeta SOTE-uudistuksen, joka vaikuttaa väistämättä myös 
potilastietojärjestelmiin. Terveydenhuollon ratkaisematon työnjaon ongelma odottaa ratkaisua.

Väittämä: Potilastietojärjestelmä eivät sinänsä mahdollista terveydenhuollon 
ratkaisemattoman työnjaon ongelman ratkaisua.

90 https://www.laakarilehti.fi  
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SL 751. Tekniikasta ja kokouskäytännöstä jotain

SL 751.1. Merkintä 713: Nopeuden eettisyys / Moniajo (viii)

25. kesäkuuta 2013 
713: Nopeuden eettisyys / Moniajo (viii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_713

Ohessa on jälleen linkkilista, jonka yhdistävä teema / ajatus on moniajo jälleen kerran.

Väki räplää nykyään älypuhelimilla yms. veivausta.

Lisäksi mobiililaitteisiin liittyvät kiellot tai estot voivat aiheuttaa ongelmia.

Kuitenkin on todettu, että esim. toimihenkilöt kärsivät erilaisista keskeytyksistä.

Mielenkiintoista on kaksi ohjelmaa, jotka voivat toimia useamman viestintäprotokollan kanssa. 
Tällöin voi laittaa itsensä poissaolevaksi useampaan verkkoon yhtä aikaa.

Toisaalta on linkkiä eettisyyden ja neurotieteiden pohdintaan.......

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti voi sanoa, että käynnissä on uskomattoman laaja ja moniulotteinen koe, jota ei 
varsinaisesti valvo kukaan.

Laajoja ihmisjoukkoja alistetaan näille teknisille virityksille, ja pitkäaikaiset vaikutukset ovat vielä 
näkemättä.

EHKÄ joskus tulevaisuudessa esim. ammattiyhdistysliike joutuu ottamaan kantaa tähän kokeiluun 
jollain aikavälillä.

Mikä on siedettävä keskeytysmäärä, joka sallitaan teknisillä virityksillä työpäivää kohden?

Pitääkö sopia joistain teknisistä ja hallinnollisista rajoista (turhien) kokousten määrille?

Aikaisemmin olen kirjoittanut jotain kokousten tehottomuudesta uuden tietotekniikan aiheuttamien 
keskellä.

Eettinen keskustelu tästä ilmiöstä on hyvin alkutekijöissään - Mikä on oikeasti sallittava moniajon 
määrä?
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SL 751.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

Kalliomäki-Levanto (2009) olen selannut jonkin verran. Kalliomäki-Levanto (2009) tutki 
keskeytyksiä ja katkoksia (tieto)työn etenemisessä. Erilaisia ongelmia siis esiintyy.

Kysymys: Miten ratkaisisimme erilaisten keskeytysten aiheuttamat ongelma?

Tähän kohtaan voidaan todeta mielipidekirjoitus 68.

68 / Syvän ajattelun harvinaisuus ja keskeytysten tekniikat?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_68

Erilaiset avokonttorit ovat todella hankalia työympäristöjä!

Väittämä: Avokonttorit ovat erittäin huono työympäristö!
Väittämä: Avokonttorien korvaaminen muilla ratkaisuilla pitää tietysti selvittää 
asianmukaisesti!

Tähän kohtaan voidaan todeta mielipidekirjoitus 68.

35 / Kokous kuluu kökköä klikkaillessa?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_35

Myös tehottomien kokousten ongelma pitäisi ratkaista.

Väittämä: Erilaiset yhteisöt kärsivät tehottomista kokouksista.
Väittämä: Tarvitsemme uusia menetelmiä tehottomien kokousten ongelman 
ratkaisuun!

Tähän yhteyteen voi todeta vuonna 2015 tehty 91 kokousbarometri. Lyhyesti ottaen melkoinen osa 
vastaajista piti kokouksia hyvin tehottomina ja työaikaa vievinä. Eli parannettavaa riittää vielä 
jatkossakin.

Tässä kohtaa voi todeta, että tehokkaat kokoukset ja toiminta ilman avokonttoreita voi tuoda 
kilpailuetua erilaisille yhteisöille.

Kysymys: Pystyvätkö erilaiset yhteisöt oikeasti tehostamaan kokouksia ja hävittämään
avokonttoreita?

Väittämä: Erilaiset yhteisöt voivat saada kilpailuetua tehokkaista kokouksista ja 
toimistoratkaisuista ilman avokonttoreita.

91 https://suomalainentyo.fi  , Suomalaisen Työn Liitto → kokousbarometri löytyy täältä
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SL 752. Erilaisten rekistereiden ongelmista

SL 752.1. Merkintä 714: Tekninen & Sosiaalinen / Todellisuus

2. heinäkuuta 2013 
714: Tekninen & Sosiaalinen / Todellisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_714

Ohessa on laaja linkkikokoelma, jonka yhdistäväksi tekijäksi voi laittaa teknisen ja sosiaalisen 
todellisuuden monimutkaiset vaikutussuhteet.

Tähän kohtaan voi laittaa vielä merkinnän 712 linkin: 

712: Kaiken tietoteknistyminen / SOA ?? 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_712

Sosiaalista todellisuutta:

* sosiaaliset suhteet mahdollistavat omaishoidon
* ruokaa menee järkyttävät määrät suoraan kaatopaikoille
* vieraslajit pitäisi saada pidettyä kurissa
* koulutukseen on ehdotettu lyhyempiä koulutuksia
* lastensuojelun resurssit
* korkeakoulujen kolmas lukukausi
* turkistarhauksen kielto tai salliminen
* hammasteknikoiden koulutus lakkaa Suomessa?
* lähiruoka
* yksinasuvien määrän kehitys
* yöllisistä heräilyistä uusi kansantauti?
* ay-liikkeen kyseenalaistaminen
* oikea ymmärrys tieteellisestä toiminnasta.

(Tieto)teknistä todellisuutta:

* sosiaalisella medialla sivuvaikutuksia
* HUS:n potilastietojärjestelmän ennakoitu epäonnistuminen
* Facebookin suorat vaikutukset ja sivuvaikutukset
* Vihreät ja heidän (tietotekninen) keskustelujärjestelmä
* kiinteistökaupan sähköistyminen
* (nuoret) naiset ja internet
* mitä kaikkea lisätään sähköisiin rekistereihin?
* uusia rekistereitä ehdotettu
* avointa dataa
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* sähköisen äänestyksen uusin epäonnistuminen
* tieteellisten julkaisujen tason seuranta - uusi rekisteri?

Lähes kaiken tietoteknistyminen on ilmiö, jonka seurannaisia ei vielä tiedetä.

Esimerkkinä voi pitää linkkikokoelmassa mainittuja sähköisiä rekistereitä, joilla valvottaisiin 
paremmin yritystoimintaa.

Toisaalta uusia rekistereitä voi pitää turhina ja jopa haitallisina.

Kova todellisuus taitaa olla, että maailmaan kehitellään jatkuvasti uusia rekistereitä - osin ehkä 
tarpeellisia.

Todellisuudessa kovin tiedollinen lisäarvo alkaa olla erilaisten rekisterien yhteiskäyttö.

Suomessa näitä rekistereitä on ristiin rastiin sekä yksityisiä että julkisia. Näitä rekistereitä on helppo
ajaa ristiin henkilötunnisteiden avulla.

Yksi mielenkiintoinen kohde linkkilistassa on Libera-säätiön julkaisema kriittinen arvio 
ammattiyhdistysliikkeen merkityksestä ja tehtävistä uudenlaisessa toimintaympäristössä.

Kun työnantajien ja työntekijöiden valvonnassa tulee aina uusia ongelmia, niin osa ratkaisuista on 
vanhojen rekisterien laajentaminen tai täysin uusien rekisterien kehittäminen.

Joku rakennusalan verokorttien / verotunnisteiden järjestelmä on uusin viritelmä.

"Moraalisesti vahva yhteiskunta" - tuon varaan osa politiikan tietyn linjan kannattajista laittaa 
toivonsa.

Lyhyesti voi todeta, että ammattiyhdistysliike on järjestäytynyttä epäluuloa, jolloin aivan 
todellisuudessa epäillään tiettyjen toimijoiden moraalia.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Merkinnässä 712 olen pohtinut teknisen kehityksen luomaa nopeutta ja ihmisen vaikeuksista pysyä 
teknisten saavutusten aiheuttamissa uuden työn muutoksissa.

Toisaalta tuo rekistereiden jatkuva lisääntyminen aiheuttaa ongelmia jollain aikavälillä.

SUOMESSA pitäisi hetkeksi aikaa lopettaa kaikkien uusien rekistereiden kehittäminen.

Tämän jälkeen Suomessa voitaisiin listata kaikki nykyiset rekisterit - sekä yksityiset että julkiset.

Tavallinen kansalainen tarvitsisi yhden ja laajan listan kaikista rekistereistä.

Tämän tarkan listauksen jälkeen voitaisiin vakavasti pohtia rekistereiden yksittäis- ja yhteiskäyttöä.
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SL 752.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

Erilaisia rekistereitä kehitetään koko ajan lisää, jolloin yksittäisen henkilön tietoja on sekä 
yksityisen sektorin tietojärjestelmissä että julkisen sektorin tietojärjestelmissä. Osa uusista 
rekistereistä on tietysti erilaiset sosiaalisen median järjestelmät.

Mielenkiintoinen yksityiskohta on rakennusalan verokorttien / verotunnisteiden järjestelmä. Ehkä 
tällaisen järjestelmän kehittäminen on mennyt läpi lainsäädännön riitaiset vaiheet ennen 
järjestelmän perustamista

Eri yhteyksiin olen viljellyt seuraavaa kuvaa. Käytännössä erilaisten järjestelmien/rekistereiden 
suuri hyöty on erilaisten järjestelmien yhteistoiminta.

Väittämä: Eri järjestelmien yhteistoiminta voi tuottaa erilaisia lisäarvoja.
Väittämä: Erilaisten keskusjärjestelmien (KJ) ratkaisut pitäisi selvittää hyvin.

FD

FA

FB

FB FB

FB

FC

KJ

F3

F2

F1 F6

F5

F4

Väittämä: Julkisella sektorilla voisi mennä läpi kaikki oleelliset rekisterit ja selvittää 
joidenkin rekistereiden yhdentämistä.

Hyvä esimerkki on tietysti nykyinen Y-tunnus, joka yhdensi muutaman aikaisemman rekisterin. 
Vastaava perkaaminen pitäisi tehdä muillakin julkisen sektorin kohdealueilla.

EVA:n 92 (Elinkeinoelämän Valtuuskunta) johtaja Matti Apunen totesi yhdessä Pressiklubi-ohjelman
jaksossa, että ammattiyhdistysliike on yksi kartelli, joita pitäisi purkaa eri tavoilla. Tunnetulla 
tavalla eri maissa on paljon rajoituksia ammattiyhdistysliikkeen toiminnalle.

Kysymys: Ovatko ammattiyhdistysliikkeen kovat rajoitukset hyvä vai huono asia?

92 http://www.eva.fi/  
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SL 753. Eri maissa kuohuu koko ajan eri tavoilla

SL 753.1. Merkintä 715: Syyria & Egypti / Ron & Rand Paul / 
XXXIX

7. heinäkuuta 2013 
715: Syyria & Egypti / Ron & Rand Paul / XXXIX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_715

4. heinäkuuta 2013 oli luonnollisesti Yhdysvalloissa itsenäisyyspäivän viettoa, joten esimerkiksi 
Egyptin tilanteen uusimpien käänteiden arviointi on jakaantunut 4. heinäkuuta jälkeen eri päiville.

Luonnollisesti Ron Paul on esittänyt eriäviä mielipiteitä sekä Syyrian että Egyptin tilanteesta.

Lisäksi Edward Snowdeniin liittyvät kohut on arvioitu jotenkin, ja edelleen Ron Paul on esittänyt 
joitain eriäviä mielipiteitä valtavirran mielipiteisiin nähden.

Ohessa on tuttuun tapaan laaja linkkilista, jota voi jotenkin yhdentää.

Yhdysvallat kärsii omista sisäisistä jännitteistä: esim. teiniraskaudet ja uskonnon asema heidän 
omassa sisäisessä toiminnassa ovat tietysti ristiriitoja herättäviä aiheita.

Seksivalistusta lisää -> Vähemmän teiniraskauksia ??

Vahva ja syvä uskonnollisuus -> Vähemmän teiniraskauksia??

Toisaalta on linkkiä mielipidetiedusteluihin, joissa on mm. pohdittu uskonnon asemaa 
Yhdysvaltojen sisällä.

Mielenkiintoista on tietysti Yhdysvallat-Egypti -suhteet, koska Yhdysvallat on paasannut rahaa 
Egyptin armeijan käyttöön.

Miten suhtautua tilanteeseen, jossa vaaleilla valittu presidentti pistetään viralta armeijan 
vallankaappauksella. Kenen puolella armeija on, ja pitääkö vielä lyödä lisää rahaa Egyptin armeijan
kehittämiseen?

Moni kansalainen on edelleen tyytyväinen siihen, että Yhdysvallat on mikä se on. Toisaalta on 
joitain epäilyksenkin siemeniä joillain henkilöillä.

Kuten on aikaisemmin näillä päiväkirjasivuilla mainittu, niin ulkopuolisten henkilöiden esim. 
Suomesta ei kannata kommentoida mitenkään väitettä, jossa Yhdysvallat on kansalaistensa mielestä
erityinen maa (Exceptional).
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Kun usko omaan (Yhdysvallat) erityislaatuiseen on hyvin vahvaa, niin kyseisen aiheen 
kyseenalaistaminen ulkopuolelta on aivan turhaa touhua.

Kannattaa mieluummin keskittyä aiheisiin, joista voidaan olla enemmän samaa mieltä, eli kysyä 
pikemminkin, että millä tavalla tämän mainitun erityislaatuisuuden pitää näkyä politiikan valittuina 
linjoina esimerkiksi ulkopolitiikassa - esim. IRAK, IRAN, SYYRIA ja EGYPTI.

Tällöin voidaan siirtyä keskustelussa kartoittamaan kunkin henkilön kannattamia politiikan linjoja, 
ja tätä kautta voi ehkä löytyä joitain yhdentäviä aihepiirejä.

Tietysti Suomessa voidaan pitää omaa maata hyvinkin erityislaatuisena monesta eri syystä.

Suomen pyrkimys päästä Yhdistyneiden Kansakuntien (YK) turvallisuusneuvoston kiertävän 
jäsenen paikalle kaatui kuitenkin monesta eri syistä.

Yksi syy kuulemma oli koettu suomalaisten ylimielisyys, joka suomalaisilla oli riippakivenä.

Linkkilistassa on muutama linkki eri maiden sisäisiin tilanteisiin: UNKARI, Kiina, Brasilia, yms.

Kaikissa kolmessa on kovaa vääntöä nykytilanteen ja/tai historian painolasteista.

Ihmisten tappaminen esim. sodassa tai mellakoissa aiheuttaa useammalle sukupolvelle erityisiä 
ongelmia. Myöhempien sukupolvien on ehkä vaikea myöntää, että esi-isät eivät olleet mitään 
erityisiä pyhimyksiä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistassa on taas erilaisia linkkejä tosiasioiden tarkastuksiin ja erilaisia linkkejä erilaisiin jotain
näkökulmaa edistäviin mediaoperaatioihin.

Terrorismin vastainen sota ????????

On kovasti mielenkiintoista nähdä tässä yhteydessä, että miten esim. Iranin, Irakin, Syyrian ja 
Egyptin yhteydessä käytetään kyseistä termiä.

Mitä JOS joku länsimaiden tukema yhteisö yhtäkkiä julistetaankin terroristiryhmäksi, ja joku uusi 
hallinto aloittaa ankarat toimenpiteet kyseisen yhteisön vaikutusvallan nitistämiseksi oikein 
kunnolla?

Linkkilistassa on linkkiä Kiinan sisäisiin levottomuuksiin.

MITEN suhtautua tilanteeseen, jossa esim. Kiina julistaa jonkun ryhmän terroristiryhmäksi?

Lähtevätkö länsimaat suurella innolla tarjoamaan laajaa kansainvälistä apua kyseisen ryhmän 
kitkemiseksi?

Seurantaan: Joko "terrorismin vastainen sota" kitketään terminä pois länsimaisista 
mediaoperaatiosta?
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Kun ajaa erilaisia mediaoperaatioita ristiin, niin löytyy yllättäviä yhdistelmiä.

Miksi KIINAn levottomuuksista raportoi ainoastaan Press TV ?? Mikään muu mediaoperaatio 
meikäläisen RSS-seurannassa ei ole maininnut sanaakaan Kiinan levottomuuksista.

UUTTA: Tarvitaan jälleen kerran jotain luovaa ajattelua ja suunnittelua, jolla nämä erilaiset 
ristiinajot voisi ajaa paljon hallitummin ja järjestelmällisemmin.

SL 753.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

Ron Paul on eri yhteyksissä kirjoittanut ja puhunut varovaisemmasta ulko- ja 
turvallisuuspolitiikasta, jolloin Yhdysvaltojen ei pitäisi (sotilaallisesti) sekaantua jokaiseen 
mahdolliseen kriisiin.

Kerraten voi todeta, että en ole jokaisesta asiasta samaa mieltä Ron Paulin kanssa. 

Oleellista on ollut seuranta Ron Paulin ja yleisemmin libertaanien ajaman varovaisemman ulko- ja 
turvallisuuspolitiikan yksityiskohtiin. Ron Paul on järjestelmällisesti vastustanut erilaisia 
sotilaallisia operaatioita, joita ovat voineet kannattaa sekä demokraatit että republikaanit perustuen 
kuitenkin eri perusteisiin.

Kysymys: Miten ja miksi erilaiset poliittiset mielipidevaikuttajat (Yhdysvallat) 
kannattavat tai vastustavat osallistumista erilaisiin (sotilaallisiin) kriiseihin?

Eri vaiheiden jälkeen on perustettu 93 hankkeena Ron Paulin nimeä kantava yhteisö – The Ron Paul 
Institute for Peace and Prosperity. Ron Paul on kehittänyt oman ohjelman (Ron Paul Liberty 
Report), jonka lähetyksiä voi katsoa yhteisön 94 omilta sivuilta tai sitten YouTube-palvelusta. 
Kirjoitushetkellä YouTube-palvelussa oli 11 286 001 tilaajaa kyseiselle ohjelmalle (Ron Paul 
Liberty Report).

Kysymys: Miten laajalle libertaanien (Yhdysvallat) edustamat ajatukset leviävät?

Eri maissa on koko ajan erilaisia kriisejä, joissa voidaan vastustaa nykyhallintoa, joka on voinut 
pysyä vallassa useamman vuoden. Joissain tapauksissa on alkanut sotia nykyhallinnon 
kaatamiseksi. Sodan alkamisen jälkeen erilaiset ulkopuoliset toimijat ovat sekaantuneet näihin 
sotiin eri tavoilla.

Arabikevät (n. 2010-2011 alkaen) on yksi esimerkki kuohunnasta erilaisissa arabimaissa. Eri 
vaiheiden jälkeen joissain arabimaissa alkoi sisällissota. Jotkut länsimaat (tietysti) sekaantuivat 
erilaisiin kriiseihin joissain arabimaissa.

Väittämä: Oikea ymmärrys ns. arabikevään (n. 2010-2011 alkaen) suhteen voi olla 
hyvin vajavaista erilaisille sidosryhmille.
Väittämä: Ulkopuolinen sotilaallinen toiminta erilaisissa perustuu monesti vääriin 
olettamuksiin.
Väittämä: Kerraten voi todeta, että vihollisen vihollinen ei ole aina ystävä.

93 http://www.ronpaulinstitute.org  
94 http://www.ronpaullibertyreport.com  
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SL 754. Väittämien sähköisen leviäminen eri suuntiin

SL 754.1. Merkintä 716: Koski & Räsänen & Kirkko / mm. 
Moniajo (ix)

12. heinäkuuta 2013 
716: Koski & Räsänen & Kirkko / mm. Moniajo (ix)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_716

Heinäkuu on tunnetusti hieman hiljaisempaa aikaa, jolloin joku vähäinenkin uutinen tai uutiskohu 
voi nousta otsikoihin ympäri maan.

Tunnetulla tavalla nykyinen sisäasiainministeri Päivi Räsänen on luonnollisesti 
sisäasiainministeriön vastuullinen ministeri.

Mielenkiintoista on, että Päivi Räsänen hoitaa kuitenkin opetus- ja kulttuuriministeriöön kuuluvat 
kirkollisasiat.

Tunnetulla tavalla heinäkuun hiljaisuuteen nousi sopivasti kohu Päivi Räsäsen puheesta.

Lyhyesti voi sanoa, että jokaisen itseään kunnioittavan tiedotusvälineen on jotenkin pitänyt 
huomioida kyseinen kohu.

Onhan se erittäin mielenkiintoista, että kirkollisasioista vastaava ministeri ottaa kantaa kirkon ja 
valtion suhteeseen.

Toisaalta olen pitänyt päiväkirjamerkinnöissä (blogi) linjaa, että en ole pahemmin kommentoinut 
ihmisten nimillä ihan kaikkea ajassa liikkuvaa. Esimerkiksi kansanedustajien sanomisia ja tekemisiä
on joskus pöllytetty, mutta esimerkiksi kansanedustajien avustajat eivät ole esiintyneet nimellä tässä
vaiheessa.

NYT joutuu miettimään tuota periaatetta, koska Etelä-Pohjanmaalla paljon vaikuttavan Kansallisen 
Kokoomuksen Pohjanmaan piirin puheenjohtaja otti räväkästi kantaa ammattiyhdistysliikkeen 
toimintaan.

Kyseinen piirin puheenjohtaja ei ole ainakaan vielä kansanedustaja.

Mielenkiintoista on, että hänen kotisivuillaan ei ole kyseisiä kannanottoja.

Eli kyseinen mielipide on julkaistu Uusi Suomi -verkkolehden Puheenvuoroja-osiossa; linkki löytyy
oheisesta linkkilistasta.
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PÄÄTÖS 1: Jatkossa näillä päiväkirjasivuilla voidaan kommentoida myös puolueiden (ja Puolueen)
piirien, nuorisojärjestöjen ja naisjärjestöjen puheenjohtajien sanomisia ja tekemisiä.

Tietysti tulee vielä vastaan nuorisojärjestöjen ja naisjärjestöjen piirien puheenjohtajien sanomista ja 
tekemiset.

PÄÄTÖS 2: nuorisojärjestöjen ja naisjärjestöjen piirien puheenjohtajien sanomista ja tekemiset 
voivat olla arvioinnin alaisina näillä päiväkirjasivuilla.

Eli jätän esim. erilaisten poliittisten järjestöjen piirihallitusten jäsenet vielä ulkopuolelle.

LISÄKSI pitää varmaan tehdä niin, että erilaisten poliittisten järjestöjen piirihallitusten 
puheenjohtajia arvostellaan VAIN silloin, kun he ovat piirihallitusten puheenjohtajia. ELI 
puheenjohtajuuden jälkeen he palaavat takaisin rivijäseniksi, jolloin heidän tekemisiensä julkisuutta
pitää arvioida tietysti hyvin tarkasti.

VOI kuulostaa vähän saivartelulta, mutta jonkin poliittisen luottamustehtävän toimikauden aikana 
jonkun henkilön sanomiset ovat tarkan seurannan alaisena. Toisaalta voi olla kohtuutonta penkoa 
jonkun henkilön sanomisia vielä vuosikausia jonkin poliittisen luottamustehtävän hoitamisen 
jälkeen.

Näitähän meillä on kymmenittäin: esim. nuorisopoliitikkovaiheen jälkeen osa henkilöistä ei olekaan
enää poliittisesti aktiivisia, ja osa siirtyy esim. elinkeinoelämän palvelukseen ilman mitään 
julkisuustarvetta, ja he haluavatkin pysyä pelkkinä kansalaisina ilman julkisia kannanottoja.

OLIPA pitkä perustelu - kyllä joo.

Mutta tuolla tarkenteella ja uudella säännöllä voimme ottaa Kansallisen Kokoomuksen Pohjanmaan
piirin (Virallisesti Pohjanmaan Kokoomus ry) puheenjohtaja Susanna Kosken viimeisimmät 
merkinnät Uusi Suomi -verkkomedian Puheenvuoro-osien väittämät tarkasteluun.

Lisäksi voi kiinnittää huomiota Libera-säätiöön, joka on julkaissut muutaman julkaisun, ja osa 
koskee ammattiyhdistysliikkeen tehtävää ja asemaa.

Sinänsä on mielenkiintoista todeta, että yritykset ja heidän johtajansa ovat järjestäytyneet hyvin 
erilaisilla tavoilla.

Tunnetulla tavalla Suomessa on Kilpailu- ja kuluttajavirasto (KKV). Tunnetulla tavalla Euroopan 
Unionissa on Euroopan komission kilpailun pääosasto.

Kumpikin yhteisö yrittää huolehtia, että yritysten väliset yhteenliittymät eivät muodosta esimerkiksi
kartelleja.

ITSE vain pohdin, että Libera ja Susanna Koski tuskin vastustavat yritystoimintaa.

Mielenkiintoista on kuitenkin pohtia, että miten pitäisi suhtautua tupakkayhtiöiden toimintaan.

Toisaalta on linkkiä koulutuskeskusteluun, jossa esim. OAJ on ottanut jotain kantaa.
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Lisäksi on linkkiä keskusteluun tieteellisen tiedon vapaudesta, jos joku julkinen yhteisö on 
kustantanut tutkimuksesta.

MORAALISESTI vahva yhteiskunta?

Tämä usko ihmisen moraaliin esimerkiksi rehellisen yritystoiminnan takaajana on tietysti aivan 
perusteltu väittämä.

TAKAISIN moniajoon (ix).

Olen aikaisemmin pohtinut, että esim. tietotekniikan nopeus ja leviäminen uusille alueille aiheuttaa 
erilaisia ongelmia, esim. moniajoksi kutsuttavan ilmiön.

Tunnetulla tavalla näilläkin päiväkirjasivuilla on todettu, että moniajo on vaikea toteuttaa 
käytännössä.

NÄIN on ihmisen keskeytymätön keskittyminen [muuttumassa] katoavaksi kansanperinteeksi, 
koska erilaisia keskeytystekniikoita kehitellään koko ajan lisää.

Olen edelleen pohtinut jotain toimielintä, jonka jäsenistö voisi koota erilaiset näkökulmat yhteen 
jonkun uuden teknologisen ilmiön suhteen.

Esimerkiksi nanoteknologian kaikki piirteet olisi hyvä nyt arvioida, jolloin voisi esim. eri 
uskontojen perustelut nanoteknologiasta koota yhteen. Toisaalta erilaiset maalliset yhteisöt voisivat 
myös antaa erilaisia huomioita esim. nanoteknologiaan.

EU:n tasolla on Komission yksikkö, BEPA: Bureau of European Policy Advisers (linkki ei toiminut 
enää).

Kyseinen yksikkö (BEPA) on Komission kanssa yhteistyössä, ja jäseniä on ilmeisesti sekä 
tunnustuksellisista että muunlaisista yhteisöistä.

Oheisessa linkkilistassa on kokoelma tietotekniikan (moniajon) ongelmiin sekä joihinkin lääkkeiden
kehittämiseen liittyviin ongelmiin.

Lisäksi on linkkiä aamiaisen ja nukkumisen terveellisyyteen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Aikaisemmin olen viitannut tosiasioiden tarkastuspalveluihin, ja niiden kansainvälisestä 
verkottamisesta.

NYT voisi olla niin, että esimerkiksi Susanna Kosken puheenvuoron voisi pilkkoa tarkemmin eri 
väittämiin. Tämän jälkeen voisi erilaisilla tavoilla varmentaa ja/tai tarkistaa tosiasioiden 
paikkansapitävyyden huolellisesti.

ITSE jäin kaipaamaan Susanna Kosken puheenvuorosta kasaa erilaisia väittämiä koskevien 
tosiasioiden listaa / tai kasaa erilaisia selvityksiä yms.
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MIELENKIINTOISTA on, että Euroopan Unionin tasolla on pitänyt perustaa sivusto, joka 
kartoittaa Euroopan Unionia koskevia väittämiä, ja sivustolla yritetään kertoa tosiasioiden laatu ja 
määrä, vrt. PolitiFact, FactChecker ja FactCheck ulkomaisina esimerkkeinä.

UUTTA??????????

JOS Susanna Kosken väittämät ajettaisiin nyt hyvin toimivan tosiasioiden tarkastuspalvelun 
mankelin läpi, ja väittämiä ei irrotettaisi asiayhteydestään, niin näihin väittämiin voisi ajaa ristiin 
erilaisten yhteisöjen virallisia kannanottoja

Sinänsä olisi mielenkiintoista esimerkiksi Suomessa toimivien eri uskontojen näkökulma 
esimerkiksi työnantajan ja työntekijän väliseen suhteeseen.

Ns. uusi tekniikka asettaa työnantajan ja työntekijän kannettavaksi/hoidettaviksi tehtäviä, joita ei 
kukaan koskaan aikaisemmin ole edes pohtinut.

UUTTA??????????

MONIAJON ongelma on edelleen hyvin ajankohtainen.

Työpoliittinen aikakauskirja 1/2013 
https://www.tem.fi/ajankohtaista/lehdet/tyopoliittinen_aikakauskirja/tyopoliittinen_aikakaus
kirja_1_2013.106937.xhtml

Kyseisessä julkaisussa on mielenkiintoinen katsaus etätyöhön ja kotona tehtävään työhön.

KUN/JOS yksi keskustelun aihe työnantajan ja työntekijän välillä on kotona ja työpaikalla tehtävän 
työn ongelmat.

KUN yritetään monessa yhteydessä MONIAJOa, niin herää kysymys, että kuka tai missä 
määrittelee kotona ja työpaikalla tehtävän työn ongelmat.

Ratkaiseeko nämä etätyön ja/tai moniajon ongelmat jokainen työnantaja erikseen??

HYVÄ kysymys, johon minulle ei ole vielä vastausta ja/tai ratkaisuehdotusta.

EHKÄ joskus.

TÄSSÄ välissä voisi kysyä esim. Susanna Koskelta erilaisia kysymyksiä. Hänen mukaansa 
työehdoista sopiminen tulee palauttaa sinne, minne se kuuluu - työnantajan ja työntekijän väliseksi 
asiaksi.

MITEN suhtautua esim. bloggaamiseen ja Facebook-päivityksiin työajalla?

NYT jokainen työnantaja painii tietynikäisten nuorten kanssa tästä aiheesta, lisäksi on vielä omien 
laitteiden käyttö työpaikalla (BYOD), joka herättää tietoturvallisuuden suhteen isoja kysymyksiä.

ONKO omien laitteiden käyttö työpaikalla, Facebook, Twitter, jne. kiellettävä vai sallittava 
(osittain)?
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Susanna itse osoittaa tämän monimutkaisuuden omalla internet-käyttäytymisellään:

* Hänellä on oma www-sivusto
* Hänellä on Uusi Suomi -verkkomediassa oma Puheenvuoro-osionsa
* Hänen edustamallaan piirijärjestöllä on omat www-sivut
* Lisäksi valtakunnallisella poliittisella nuorisojärjestöllä on omat www-sivut

ELI: Milloin hän on yksityishenkilö, ja milloin hän edustaa jotain yksittäistä poliittista järjestöä?

JOS Susanna Koski vielä päätyy haluamalla tavalla poliittisen nuorisojärjestön liittotason 
puheenjohtajaksi, niin ongelma on vielä monimutkaisempi: edustaako hän itseään, puolueen 
piirijärjestöään vai valtakunnallista nuorisojärjestöään?

MONIAJOa tämäkin on, koska tosiasiallisesti hänen mielipiteensä leviävät salamannopeasti ympäri
maailman - mutta kenen ehdoilla ja luvalla?

ELI hän itse on jo omalla käyttäytymisellään paljastanut tietoteknistymisen ajamat ongelmat.

NÄIDEN tietoteknisten ongelmien kanssa jokainen oikeasti ajassa elävä oikea yritys joutuu 
painimaan - miten ihmeessä suhtautua sähköiseen viestintään täysin uponneiden nuorten esittämiin 
vaatimuksiin?

KUKA määrittelee ja/tai MISSÄ määritellään hyvät Internet-käyttäymisen (myös MONIAJO) tavat 
liike-elämässä?

JÄÄMME odottamaan Susanna Kosken ja monen muunkin julkisuudessa esiintyvien 
toimijoiden/henkilöiden ratkaisua tähän MONIAJOn ongelmavyyhteen sovellettuna työnantajien ja 
työntekijän väliseen suhteeseen.

Yksiselitteistä vastausta ei ole - tarvitsemme lisää tietoa moniajon oikeiden ongelmien hyvistä ja 
oikeista ratkaisuista.

SL 754.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Merkinnässä on asiaa moniajosta ja väittämien nopeasta leviämisestä sähköisissä järjestelmissä. 
Kumpaakin asiaa on käsitelty erilaisissa yhteyksissä.

Väittämä: Käytännössä moniajo on monesti harhaa.

Merkinnässä kaipasin Susanna Kosken osalta hänen perusteluitaan erilaisille mielipiteille. Ilmeisesti
hän on kirjoittanut sähköisiä merkintöjä ilman lähdeluetteloa.

Väittämä: Yleensä poliittisen mielipidevaikuttajan sähköisessä merkinnässä ei ole 
lähdeluetteloa omien väittämien perusteeksi.

Tietysti on täysin selvää erilaisten merkintöjen olevan osa aatteen palon nuotioringin toimintaa. 
Kerraten voi todeta poliittisten nuorisojärjestöjen kannanottojen olevan joskus aatteen palon rovio.

Väittämä: Poliittisten nuorisojärjestöjen kannanotot kuvaavat joskus aatetta hyvin.
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SL 755. Alkuperäinen puhe ja puheeseen liittyvä kohu

SL 755.1. Merkintä 717: Tosiasioiden tarkastuspalvelut 
Suomeenkin ???

13. heinäkuuta 2013 
717: Tosiasioiden tarkastuspalvelut Suomeenkin ???

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_717

Päivä Räsäsen esiintyminen yhdessä tilaisuudessa ja siitä tehty lehtijuttu aiheutti kohtuullisen 
mediamyrskyn.

EN tietystikään tiedä, että millainen messu tästä aiheesta on pidetty television puolella.

Ehkä sana "messu" on väärä sana televisiolähetyksistä puhuessa tai tähän tapaukseen liittyen.

NO - kuitenkin.

Yhdessä Uusi Suomi -verkkomedian Puheenvuoro-osiossa oli linkki PDF-tiedostoon, jossa oli Päivi
Räsäsen esitelmä kokonaisuudessaan.

Siitä vain jokainen lukemaan PDF-tiedostoa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

KYLLÄ tämäkin tapaus osoittaa, että myös Suomessa on vaara, että tiedotusvälineistä voidaan ajaa 
hyvinkin mielenkiintoisia uutisia jostain aiheesta.

ELI on pakko päätyä siihen, että Suomessakin pitäisi olla tosiasioiden tarkastukseen perehtyvää 
toimintaa, vrt. PolitiFact, FactCheck ja FactChecker Yhdysvalloissa.

EN ota kantaa Päivi Räsäsen PDF-tiedoston sisältöön, koska en onneksi kommentoinut asiaa 
enempää merkinnässä 716. Totesin, että "Onhan se erittäin mielenkiintoista, että kirkollisasioista 
vastaava ministeri ottaa kantaa kirkon ja valtion suhteeseen".

Kieltämättä itse ilmiö on mielenkiintoista - ei siinä mitään.

TOTA-noin-ja-silleen.

YKSI tapa on tietysti se, että joku poliitikko jakaa JO ETUKÄTEEN tiedotusvälineille ennen 
tilaisuutta tietoon pitämänsä puheen PDF-tiedoston.
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Mahdollisesti tällöin Kankaanpään Seutu -paikallislehden toimittajalla olisi ollut kädessään 
esitelmän PDF-tiedosto jo ennen tilaisuuden seurantaa.

EHKÄ kyseinen esitelmä oli jo paperimuodossa Kankaanpään Seutu -paikallislehden toimittajalla - 
EN TIEDÄ tietystikään tätä asiaa.

JOO-O-joo........

NOPEUS tulee edelleen ongelmaksi kaikissa näissä tosiasioiden tarkastukseen perehtyvissä 
mediaoperaatioissa.

Just-joo-joo..........

Erilaisiin blogipalveluihin on ehdotettu jotain punaista nappia, jolla voisi nopeasti esittää 
kyseenalaisen aineiston sivustojen ylläpitäjille.

Ehkä tarvitsisimme tosiasioiden tarkastukseen osion tai vastaavan, jonka voisi helposti liittää osaksi
erilaisia www-sivuja. Joku yksinkertainen JavaScript-härveli varmaankin nykytekniikalla.

Muistaakseni PolitiFact Yhdysvalloissa tarjoaa sovellusta älypuhelimeen, jolloin eri väitteiden 
paikkansapitävyyden saa suoraan viestinä puhelimeen.

Joo-O. Rahoitus on tietysti ongelma, eli kuka tai mikä rahoittaisi esim. 1-2 tosiasioiden 
tarkastuspalvelua Suomeen - ja tietysti linkitettynä ulkomaisiin vastaaviin.

SL 755.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Merkinnän Suomeen on perustettu 95 FaktaBaari-palvelu tosiasioiden tarkastukseen. Tässä ei ole 
mitään oleellista uutta todettavaa.

En tässä kohtaa lähde puolustamaan tai tuomitsemaan Päivi Räsäsen puhetta Kansanlähetyspäivillä. 
Mielenkiintoista on yhden lehden (Kankaanpään seutu) jutun tietojen leviäminen nopeasti erilaisiin 
tiedotusvälineisiin. Päivi Räsäsen puhe (PDF-tiedostossa) on n. 9,5 sivua, joten puheesta on taidettu
nostaa julkisuuteen esille vain hyvin pieni osa.

Väittämä: Pienikin yksityiskohta jonkin poliittisen mielipidevaikuttajan puheesta voi 
herättää tiedotusvälineiden kiinnostuksen.

Kysymys: Kuinka moni meistä (siis tavalliset kansalaiset) jaksoi kaivaa esille Päivi 
Räsäsen puheen kokonaisuudessaan?

Oletusarvoisesti oletan, että suuri osa kansalaisista ei ole jaksanut kaivaa esille ja lukea Päivi 
Räsäsen puheen kokonaisuudessaan. Kerraten voi todeta, että en lähde puolustamaan tai arvioimaan
Päivi Räsästä. Hän saa itse puolustaa omia kannanottoja.

Väittämä: Julkipoliitikon kannattaa olla varovainen uskonnollisissa lausunnoissa.

95 https://faktabaari.fi  
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SL 756. Uskontoon liittyvä tietämys ja tietämättömyys

SL 756.1. Merkintä 718: Uskonto & Politiikka & RÄSÄNEN & 
TIETO

15. heinäkuuta 2013 
718: Uskonto & Politiikka & RÄSÄNEN & TIETO

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_718

Nyt voi todeta, että ilmeisesti Päivi Räsäsen viimeisintä julkista esiintymistä Kansanlähetyspäivillä 
on kommentoitu hyvin monessa uutisessa ja blogimerkinnässä.

En ole pysynyt laskuissa mukana, että ketkä/mitkä ovat ajaneet julkisuuteen erilaisia lausuntoja 
Päivi Räsäsen huomioista.

Sinällään on mielenkiintoista, jos Päivä Räsänen tulkitaan aina ja kaikkialla jonkinlaiseksi Suomen 
evankelis-luterilaisen kirkon virallisen kannan edustajaksi.

JAA-a.

Luku 38: Yhteistyön pakko ja yhteistyön hankaluus, sivut 109-113.
Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

Eli järjestin vuoden 2009 EU-vaaleihin liittyen vaalipaneelin Jalasjärvelle, ja tässä mukana oli 
seitsemän puoluetta, tietysti myös Kristillisdemokraatit.

Se jäi mieleen KD:n kanssa asioidessa, että heillä on jäsenistössään hyvin erilaisten kirkkokuntien 
jäseniä - alkaen Suomen evankelis-luterilaisen kirkon jäsenistä päätyen moneen muuhun kirkkoon.

Toisaalta ohessa on linkkejä, joiden takana on poliittisesti aktiivisia ihmisiä. Timo Laaninen (Kesk.)
aikoo opiskella teologiaa. Toisaalta Seinäjoen ortodoksisen rukoushuonehankkeen takana on myös 
poliittisesti aktiivisia ihmisiä.

Toisaalta oheisen linkkilistan lopuksi on Yhdysvallat esillä, ja yksi etujärjestö esillä heidän 
valtavasta etujärjestöjen laumasta.

FCNL - Friends Committee on National Legislation - A Quaker Lobby in the Public Interest

ELI tietyllä uskonnollisella ryhmällä on oma etujärjestönsä.

Toisaalta aikaisemmin Uskonto & Politiikka -aiheita käsitellessä olen kerran viitannut 
mormonikirkon kantaan yhdysvaltalaisissa vaaleissa.
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Mormonikirkko ei käsittääkseni tue virallisesti mitään puoluetta, ja tiedostaa jäsenten kuuluvan 
erilaisiin poliittisiin ryhmiin.

Vaikka on Mitt Romney on republikaani, niin löytyy kuitenkin mormoneja myös demokraattisen 
puolueen jäsenistössä.

Ja moneen kertaa viitattu RON PAUL kuului aikanaan heidän (Yhdysvallat) alahuoneen yhteen 
ryhmittymään: [linkki ei toiminut enää]

Taas tuon ryhmän joukossa on eri uskontojen sisäisiä ryhmiä edustettuna - alkaen mormoneista 
päätyen muihin ryhmiin.

TOISAALTA voi pohtia Suomen tilannetta, ja todeta meillä olevan kyllä erilaisia uskontoja 
edustettuina. Tähän liittyy Uskonnot Suomessa -hankkeen listaukset: 

http://www.uskonnot.fi/yhteisot/byreligion.php

ELI esimerkiksi noita erilaisia kristillisiä seurakuntia on Suomessakin ihan kiitettävä määrä.

Niin - mitä sitten??

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

EHKÄ ON niin, että Suomessa jatkossa puolueen puheenjohtajien EI kannata pitää puhetta 
uskonnollisen yhteisön tilaisuuksissa. Sama pätee varmaan vielä joukkoon pienempiä käskyläisiä - 
esim. puoluesihteerit.

ELI tietysti voi osallistua oman uskonnollisen viiteryhmän tilaisuuksiin aivan avoimesti, mutta 
ilman mitään virallisia puheenvuoroja.

Aikaisemmin on todettu aikaisemmissa merkinnöissä, että esimerkiksi Yhdysvalloissa on koko 
joukko ihmisiä, jotka pitävät itseään kristilliseltä kannalta uskonnollisina, mutta heidän tietämys 
kristinuskon perusopetuksista voi olla hyvin vaihtelevaa.

OMA oletus on, että on koko joukko suomalaisia, jotka eivät osaa näitä uskonnollisia ryhmiä 
erotella toisistaan, ja toisekseen ymmärrys eri ryhmien opinkohdista on vielä heikompaa.

ELI tältä pohjalta on täysin ymmärrettävää, että koko joukko suomalaisia voi pitää Päivi Räsästä 
Suomen evankelis-luterilaisen kirkon virallisen kannan edustajana.

Tietysti jokainen asiaan vähänkin perehtynyt tietää, että Päivi Räsänen EI ole mikään Suomen 
evankelis-luterilaisen kirkon virallisen kannan edustaja.

Luku 40: Kirkon ja valtion erottelusta ja/tai erosta. Sivut: 117-119.
Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 

Kuten vuoden 2011 kirjoitus osoittaa, niin Jalasjärvellä koeteltiin hyvin reippaasti kirkon ja valtion 
rajoja vanhan seurakuntatalon (ev-lut.) purkamisluvan yhteydessä.
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OMASTA mielestäni tuo Jalasjärven tapaus osoittaa täydellisesti, että tietämättömyys valtion ja 
kirkon selvästä erottelusta ON hyvin tavanomaista, jolloin eri henkilöt antavat julkisuuteen täysin 
kummallisia lausuntoja.

ELI tältä pohjalta oletan, että erilaisia RÄSÄS-lausuntoja antaneilla henkilöillä on ollut hyvin väärä 
käsitys, eli suoranainen tietämättömyys, valtion ja kirkon selvästä erottelusta.

Olemme joissain suhteissa UUSTIETÄMÄTTÖMIÄ - tämä RÄSÄS-tapaus osoittaa vain yhden 
uuden uustietämättömyyden lohkon.

Uustietämättömyyttä Jalasjärvellä (vanha seurakuntatalo) ja uustietämättömyyttä valtakunnan 
tasolla (RÄSÄS-kohu).

QED

SL 756.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Yhdysvaltojen suunnasta on tullut asiaa koskien heidän kristittyjään. Eli osa heidän väestöstä voi 
pitää itseään hyvin uskonnollisena riippumatta kristinuskon oikeiden opinkohtien osaamisesta tai 
osaamattomuudesta.

Kysymys: Mikä on suomalaisten oikea osaaminen kristinuskon opinkohdista?

Suomessa voi erota kirkosta melko helposti tähän tarkoitetulla 96 palvelulla. Eri uutisista olen 
käsittänyt, että Päivi Räsäsen puheen jälkeen osa kirkon jäsenistä ilmoitti eroamisen syyksi 
nimenomaan Päivi Räsäsen puheen. Tämän on mielenkiintoista tietenkin.

Varmaankin voi opetuksena todeta, että julkipoliitikoiden kannattaa olla hyvin varovainen 
uskonnollisessa tilaisuudessa pidettävien puheiden suhteen. Uskonto ja politiikka on tietysti aina 
hyvin herkkä yhdistelmä.

Väittämä: Julkipoliitikon puheita uskonnollisissa tilaisuudessa kannattaa harkita 
tarkkaan, koska uskonnollisissa aiheissa on selvää uustietämättömyyttä.

Tähän kohtaan voi todeta seuraavat: Heino (1985, 1997); Lampinen (1995). Suomessakin on 
erilaisia uskonnollisia ryhmiä, joiden kannattajien määrä luonnollisesti vaihtelee.

Väittämä: Suomessa vaikuttavat uskonnolliset ryhmät pitäisi ymmärtää oikein 
erilaisissa yhteyksissä.
Väittämä: Kaikesta huolimatta uskonto ja politiikka vaikuttavat toisiinsa eri maissa 
eri tavoilla.

Hyvä esimerkki on eri maiden perustuslait, jotka vaihtelevat virallisen uskonnon kannalta. Joissain 
maissa on mainintoja uskonnollisesta ryhmästä. Joissain maissa ei ole mitään mainintaa 
uskonnollisesta ryhmästä. Joissain maissa on erikseen maininta valtion uskonnottomuudesta.

96 https://eroakirkosta.fi  
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SL 757. Erilaisten vakaumuksien perusteista

SL 757.1. Merkintä 719: Räsäs-kohu: 
Oikeus/Velvollisuus/Mahdollisuus/Uhka

18. heinäkuuta 2013 
719: Räsäs-kohu: Oikeus/Velvollisuus/Mahdollisuus/Uhka

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_719

SUOMESSA on tämän heinäkuun tyhjän uutistyhjiön täyttänyt Päivi Räsäsestä kertova jonkinlainen
kohu - tätä on nyt jatkunut muutama päivä.

ENSIN kuitenkin linkki-vinkki EFF:n suunnasta, Electronic Frontier Foundation (EFF).

Yhdysvalloissa ja ympäri maailmaa on omalla tahdillaan edennyt Snowden-kohu, ja sitä olen näillä 
päiväkirjasivuilla arvioinut aika laiskasti.

NO - Nyt Yhdysvallat ei yllätä yhtään - asiasta on lähtenyt liikkeelle luonnollisesti taas yksi uusi 
haastekirjelmä. Heillä on tämä mielenkiintoinen järjestelmä, jossa hyvinkin laaja joukko nostaa 
yhdessä kanteen. Nyt on asialla näköjään yhdeksäntoista järjestöä (vast.).

Merkittävää on, että yhden kirkkokunnan jäsenseurakunta (Unitarian Church, First Unitarian 
Church of Los Angeles) on ottanut asiakseen lähteä mukaan tähän oikeudenkäyntiin. Vähän 
historiaa raaputtamalla selviää tapauksen kirjelmästä, että kyseinen kirkkokunta on ottanut 
tavakseen lähteä puolustamaan oikeusteitse erilaisia ryhmittymiä.

ELI näinkin voi kristillistä sanomaa viedä eteenpäin - ottamalla painokkaasti oikeudenkäynnillä 
joku syrjimistä kokeva ryhmä suojelukseen.

Mitenköhän tämä sitten liittyy Päivi Räsänen -aiheisiin??

JAA-A.

Kaivoin uudelleen esille arkistosta Jalasjärven vanhan seurakuntatalon (ev-lut) purkamislupaa 
koskevat paperit.

JOO. Oli niin kuin muistikin.

Missään kohtaa ei mikään maallinen viranomainen kirjannut (erityisesti kunta) seuraavaa: "ASIA EI
kuulu meille!".
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Ymmärrän (ehkä) tietysti, että toisaalta erityisesti kunta ei halua ottaa kantaa mihinkään suuntaan, 
ja antaa lausunnon mahdollisimman puolueettoman tuntuisesti - keskittyen siis rakennustekniikkaan
pääasiassa.

Paras tapa olisi tietysti olisi ollut asianmukainen kirjoitus oikeilta henkilöiltä paikalliseen lehteen, 
JP-Kunnallissanomat siis, jolloin olisi voimakkaasti paheksuttu tilannetta, jossa pakotetaan 
maallista toimintaa sekaantumaan kirkon asioihin.

Esimerkiksi valtuustoryhmien puheenjohtajien yhteinen kirjoitus olisi ollut paikallaan, jolloin olisi 
asianmukaisesti todettu, että nyt Jalasjärvellä ylitetään valtion ja kirkon rajaa oikein reippaasti.

Lisäksi asianmukainen liite pöytäkirjoihin puuttuu: kukaan ei laittanut pöytäkirjan liitteeksi 
asianmukaista huomiota, että nyt mennään aika lailla väärään suuntaan, ja kunnan sekoittaminen 
tähän asiaan on täysin väärin.

Tällaista selvää irtisanoutumista ei ole missään koskaan ollut, joten on tulkittava, että esimerkiksi 
Jalasjärvellä (kaikki?) kunnalliset päättäjät maallisessa tehtävässään eivät näe mitään ongelmaa 
kirkon asioihin sekaantumisessa.

TAKAISIN valtakunnan tilanteeseen......

KUN kerran näin paikallisesti Jalasjärvellä ei nähdä mitään ongelmaa kirkon ja valtion välisen 
rajojen ylittämisessä, niin on vastaavasti oletettava yleisen tietämyksen ja yleisen sivistyksen olevan
hyvin hataralla tasolla.

Tähän sopii sopivasti JIHAD-aiheesta Wikipedia-artikkelin viite: 
http://en.wikipedia.org/wiki/Jihad

Termi JIHAD on tietysti ymmärretty monella tavalla, mutta uskoisin yksi JIHADin peruspiirteistä 
on pysyä muslimina, vaikka ympäröivä maailma olisi täysin islamin vastainen ja erilaisia ei-
islamilaisia houkutuksia olisi koko ajan vastassa.

ELI olisiko JIHADin mukaista pysyä täysin raittiina muslimina esim. Suomessa, jossa alkoholi 
virtaa täysin vapaasti. JNE. houkutuksia on varmasti löydettävissä pienellä keskustelulla.

Vastaavien houkutuksien kohdatessa kunnon muslimin pitäisi sanoa uskonsa mukaisesti EI tietyille 
houkutuksille, vaikka sen sanominen voisi vaatia paljon.

Olin tässä hiljakkoin kuuntelemassa Jalasjärven Reserviläiset ry:n syyskokouksen esitelmää, jossa 
Jalasjärveltä syntyisin ollut henkilö kertoi kokemuksistaan Afganistanissa.

Lyhyesti hän totesi, että me Suomessa emme ymmärrä uskonnon roolia esim. Afganistanissa, jossa 
uskonnolla, siis islam, on hyvin suuri merkitys.

NONNIIIIN-ja-jooo-Silleen.

Tapasin tässä henkilön, joka oli itse ollut kuuntelemassa Päivi Räsäsen puheen, ja tunnetulla tavalla 
sen saa ladattua itselleen PDF-tiedostona.

Keskustelimme luonnollisesti puheesta nousseesta kohusta.
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NO - pakkohan se oli sitten itse lukea tuo Päivi Räsäsen puheen PDF-tiedosto.

JUST-joo-ja-silleen.

Tämä oli tuon JIHAD-aiheen mukainen luento: kunnon kristityn pitää sanoa uskonsa kunnolla julki 
tiukassa paikassa.

Tästä pääsemme kätevästi yhden yhteisön lausuntoon: 

* USKOT-foorumi ry - RESA-forumet rf 
* Lapsen oikeus pyhään 
* Lausunto uskonnonvapaudesta.

ELI tietystikin meikäläinen kannattaa uskonnonvapautta täysissä määrin - täysikäiset saavat tehdä 
mitä haluavat.

TOISAALTA voi pohtia Suomen tilannetta, ja todeta meillä olevan kyllä erilaisia uskontoja 
edustettuina. Tähän liittyy Uskonnot Suomessa -hankkeen listaukset: 

http://www.uskonnot.fi/yhteisot/byreligion.php

ELI esimerkiksi noita erilaisia kristillisiä seurakuntia on Suomessakin ihan kiitettävä määärä.

Ihan esimerkin vuoksi: Suomen Buddhalainen Unioni SBU ry: http://www.sbu.fi/.

Katsoin vähän jäsenjärjestöjen sivua, ja nykyään Suomessa on vähintään yksi buddhalainen 
munkki.

Kukaan ei nosta oletettavasi meteliä, jos harras buddhalainen olisi todennut, että välillä pitää uskon 
mukaisesti Suomessa pitää sanoa joissain tilanteissa EI jollekin asialle.

Mielenkiintoista on hyvin erilaisten uskontojen hyvin varovainen suhtautuminen alkoholiin, joissain
tapauksissa alkoholin käyttö on kiellettyä kokonaan.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kun on todettu, että Suomessakin voi aina välillä rehottaa sivistymättömyys eri asioissa, niin 
tilanteen kanssa vain täytyy elää.

LYHYESTI voi todeta, että Suomessa poliitikon kannattaa ottaa hyvin varovasti kantaa mihinkään 
uskonnolliseen ilmiöön.

ELI oman uskonnollisen viiteryhmän tilaisuuksiin voi poliitikko osallistua vapaasti, mutta kannattaa
jättää puheet pois näissä tilaisuuksissa.

ONGELMA on UUSTIETÄMÄTTÖMYYS - kuten todettu jo edellisessä merkinnässä.

Tähän on hyvä lopettaa suomenkielisellä linkillä aivan alussa mainittuun Unitaari-kirkkoon. 
http://www.uskonnot.fi/uskonnot/view.php?religionId=23
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Harva on edes kuullut Unitaari-kirkosta.

SL 757.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Erilaisten vaiheiden jälkeen olen tehnyt seuraavan kuvan.

10%

90%

NÄKYVÄ

NÄKYMÄTÖN

Erilaisissa uskomuksissa (sekä poliittiset että uskonnolliset) on näkyvät osat ja näkymättömät osat. 
Esimerkiksi erilaiset arvot vaikuttavat eri tavoilla, mutta harvemmin näitä on erikseen kirjattu 
erilaisiin yhteyksiin. Erilaisten näkymättömien osien opettelu vaatii paljon aikaa ja vaivaa. 
Esimerkiksi jonkin puolueen arvomaailman oikea ymmärrys vaatii useita erilaisiin tilaisuuksiin 
osallistumisia, jotta aatteen näkymättömät osat oppii oikein.

Väittämä: Monesti emme ymmärrä erilaisten ilmiöiden näkyviä ja näkymättömiä osia.

USKOT-foorumi ry - RESA-forumet rf 97 toimii edelleen yhdistyksenä, joka antaa järjestelmällisesti
lausuntoja eri suuntiin. Käsitin www-sivuilta, että kyseessä on edustettuna kolme uskontoa 
suomalaisessa yhteydessä, eli juutalaisuus, kristinusko ja islam. Eri uskonnoilla on omia yhteisöjä, 
joita on edustettuna yhdistyksessä (USKOT-foorumi ry - RESA-forumet rf).

Mielenkiintoinen tapaus on 98 Lahden uskontojen välinen työryhmä, jossa on edustettuna yksitoista 
(11) Lahdessa vaikuttavaa uskonnollista yhdyskuntaa. Lisäksi vastaan tuli 99 Kulttuuri- ja 
uskontofoorumi FOKUS, joka pyrkii edistämään ekumeenista sekä uskontojen- ja 
katsomustenvälistä vuorovaikutusta tieteen, taiteen ja uskontodialogin keinoin.

Väittämä: Varmaankin tarvitsemme edelleenkin uskontojen välistä vuoropuhelua 
erilaisiin yhteyksiin.
Väittämä: Monesti emme ymmärrä jotain uskontoa oikein.
Väittämä: Omakin uskonto pitäisi ymmärtää oikein.
Väittämä: Oman uskonnon ulkopuolisten uskontojen arvioinnissa kannattaa olla hyvin
varovainen.

97 http://www.uskot-resa.fi  
98 http://www.uskotlahdessa.fi/  
99 https://www.kulttuurifoorumi.fi  
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SL 758. Erilaisista nuorten ongelmista

SL 758.1. Merkintä 720: Koulutus & Tekniikka & Feminismi & 
ym.

18. heinäkuuta 2013 
720: Koulutus & Tekniikka & Feminismi & ym.

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_720

Tunnetusti Suomessa koulutus on PYHÄ lehmä, jonka palvontamenoista erilaiset lahkot käyvät 
oppikiistoja.

Nyt on ollut erilaisia huomioita nuorisotakuusta, jolloin tietyillä tunnusluvuilla pitäisi nuoria ottaa 
erilaisten toimenpiteiden piiriin.

Tunnetusti Suomessa on ollut ongelmia oppisopimuskoulutuksen virtaviivaistamisessa, ja 
esimerkiksi pienyritykset suhtautuvat edelleen hyvin varovaisesti oppisopimuksiin.

TIETYSTI tässä kohtaa voi ottaa esimerkiksi Saksan, jossa heidän oppisopimusjärjestelmällä on 
hyvin pitkät ja vaiheikkaat perinteet.

Yksi mielenkiintoinen suomalaisen oppisopimuskoulutuksen tilasta on JAKK- ja Adulta-vyyhti, 
jossa on yhtenä aiheena oppisopimuskoulutuksen väärinkäytökset.

Linkkikokoelmassa on ajatus pienyrityksen koulutussopimuksesta, joka olisi paljon keveämpi 
verrattuna nykyiseen oppisopimuksen järjestelmään.

ITSE olen kanssa pohtinut, että kaipaako joku syrjäytymisvaarassa oleva nuori lisää koulutusta 
koulun penkillä.

Esimerkkinä voi pitää tilannetta vapaaehtoisessa maanpuolustuksessa, jossa minulla on kokemusta 
kolmen nuorisokurssin järjestämisestä.

Lyhyesti voi sanoa, että nuoret kaipaavat toiminnallisuutta, ja esimerkiksi seminaariviikonloppu 
ilman mitään toiminnallisuutta kiinnostaa vähän.

ELI yksi vuosi lisää luokkahuoneopetusta ei enää kiinnosta monia nuoria esim. peruskoulun 
jälkeen.

Merkinnässä 716 pohdin, että esimerkiksi (ns.) sosiaalinen media aiheuttaa paljonkin miettimistä 
erityyppisissä yrityksissä.
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Itse jäin pohtimaan, että jätetäänkö pienyritykset itse painimaan tämän uuden ilmiön kanssa, jolloin 
jokainen työnantaja käy itse läpi sosiaalinen median ongelmat.

Yksi vastaus selkäytimestä on tietysti, että ehkä kannattaa laatia sosiaalisen median pelisäännöt 
pienyrityksiä varten yhteistyössä erilaisten järjestöjen kanssa.

MITEN tulla hyväksi kirjailijaksi: tästä on pari linkkiä.

Dekkarin takaa paljastuikin salanimellä kirjoittanut J.K. Rowling, eli Harry Potter -kirjasarjan 
kirjoittanut kirjailija. Jutun mukaan kyseinen kirjailija oli nauttinut kirjan kirjoittamisesta ilman 
julkisuuspaineita.

Toisaalta on linkkiä sosiaalisen median mahdollisuuksiin politiikassa - nyt voi olla mahdollisesti 
suoraan yhteydessä tuhansiin kannattajiin pienelläkin vaivalla. Nyt jäisi monta välikättä välistä pois 
ja viestin saa verkkoon ilman mitään muutoksia.

Toisaalta on linkkiä, että ehkäpä tytöt ja pojat pitävät erilaisista oppiaineista.

Masennus kansantaudiksi? Tästä on linkkiä.

Lisäksi on linkkiä, jossa keskustellaan avoimista verkkokursseista, joille voi osallistua kuka tahansa
entisistä oppiarvoista piittaamatta.

Monessa kohtaa voi todeta, että tekniikan erilaiset ilmiöt vaikuttavat hyvin monella tavalla - joko 
pitää sopeutua tekniikkaan tai tekniikka sopeutetaan johonkin.

KUN tekniikka vähentää fyysisten töiden rasittavuutta, niin tällöin voivat muutkin tekijät kuin 
fyysinen voima vaikuttaa töiden tekemiseen ja teettämiseen.

ELI voisiko sanoa feministiseltä kannalta, että ehkäpä tekniikkaa pitää kehittää voimakkaasti, jotta 
naiset voivat osallistua laajemmin eri tehtäviin.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

KUN koulutus on siis PYHÄ lehmä, jota palvotaan, niin palvontamenojen muuttaminen tapahtuu 
tietysti hyvin riitaisissa ja hyvinkin irrationaalisissa vaiheissa.

Mielenkiintoinen on UnCollege-linkki, jossa todetaan, että yliopistotasoa paremmat oikeat tiedot 
voi hankkia myös yliopiston ulkopuolella halvemmalla ja tehokkaammalla ilman valtavia 
opintolainoja.

ITSE olen päätynyt vähän samoihin tuloksiin, ja yksi kompromissi suomalaisessa palvontamenoissa
voisi olla yliopistokoulutuksen pilkkominen pienempiin osiin: 2+2+1, tai 1+1+2+1, jne.

Vastaavasti ammatillisella puolella pitäisi olla tehokkaita 3-6-12 kuukauden tehopakkauksia.

HEH. Olen paukuttanut näitä teesejä jo useammassa merkinnässä useamman vuoden.
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EHKÄ pitäisi käydä läpi noiden syrjäytymisvaarassa olevien nuorten kanssa laajempi katsaus, että 
miten HE haluaisivat opiskelua järjestää.

NYT on vähän sellainen isotätimäinen / isosetämäinen maku tässä hommassa, että kyllä pari 
sukupolvea vanhemmat henkilöt tietävät nämä hommat hyvin.

VOI olla, että syrjäytymisvaarassa olevat nuoret haluaisivat koulutusmuotoja, jotka eivät sovi 
mihinkään nykyiseen muottiin, ja tämän vuoksi ajamme ratkaisuja, jotka ovat olleet vanhentuneita 
jo pitkän aikaa.

JOKU Lauri Ihalainen tai Jussi Järventaus nykyisissä viroissaan ovat varmasti hyvää tarkoittavia 
ihmisiä, mutta voi kysyä, että mitä he oikeasti tietävät nykynuorison syrjäytymisestä.

Syrjäytyminenkin on varmasti erilaista nyky-Suomessa verrattuna esim. 40 vuoden taakse, jolloin 
esim. Lauri Ihalainen ja Jussi Järventaus olivat oikein oikeasti nuoria, ja olivat siis aivan työuransa 
alussa.

Lisäksi voi tehdä varauman, että ehkä syrjäytymisvaarassa olevat tytöt ja pojat voivat arvostaa 
erilaisia ehdotuksia eri tavoin.

SL 758.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Jotkut mielipidevaikuttajat ovat ehdottaneet oppivelvollisuusiän nostamista 18 ikävuoteen. Oma 
havainto, että syrjäytymisvaarassa oleva nuori ei välttämättä pysty viemään läpi useamman vuoden 
kestäviä koulutuksia. Eli syrjäytymisvaarassa oleva nuori tarvitsee aivan omat ratkaisunsa.

Väittämä: Oppivelvollisuusiän nostaminen 18 ikävuoteen ei oikeasti ratkaise 
syrjäytymisvaarassa olevan nuoren ongelmia.

Tietysti meillä Suomessa on etsivää nuorisotyötä. Mielenkiintoisella tavalla etsivää nuorisotyötä 
rahoittavat aluehallintovirastot (AVI). Tämä on sinänsä hyvä asia, koska tässä kohtaa ei ehkä tarvita 
kuntien/kaupunkien rahoitusta.

Kysymys: Millaisia olisivat lyhyet pikakoulutukset (esim. 1 kuukausi tai muutama 
viikko) syrjäytymisvaarassa olevalle nuorelle?

Oman arvion mukaan joku hyvin lyhyt pikakoulutus voisi sopia syrjäytymisvaarassa olevalle 
nuorelle, jolloin heitä ei heitetä pakolla jonnekin oppilaitoksiin. JOS syrjäytymisvaarassa oleva 
nuori on vain hyvin lyhyen ajan jossain oppilaitoksessa, niin tämä on verovarojen huonoa käyttöä.

Tämän jälkeen voi esittää huomioita oppisopimuksesta. Saksaan verrattuna Suomen 
oppisopimusjärjestelmä on aika vaatimaton ratkaisu. Saksan esimerkki on usein tullut vastaan.

Kysymys: Miten suomalaista oppisopimusjärjestelmää voisi kehittää voimakkaasti?
Kysymys: Miten oppisopimus soveltuisi syrjäytymisvaarassa olevalle nuorelle?

Varmaankin voisimme ottaa oppia eri maista (vrt. Saksa) ja kehittää edelleen suomalaista 
oppisopimusjärjestelmää.
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SL 759. Erilaisten uskonnollisten ryhmien 
vaikutuksesta ja sekaantumisesta erilaisiin kriiseihin

SL 759.1. Merkintä 721: Uskonto & Naiset & Armeija & Räsänen

22. heinäkuuta 2013 
721: Uskonto & Naiset & Armeija & Räsänen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_721

Ohessa on linkkilista, joka kattaa vain osan Päivä Räsäsen puheesta alkaneesta mediamylläkästä.

Esimerkiksi 21.7.2013 Helsingin Sanomat -paperilehdessä oli muutama mielipidekirjoitus liittyen 
Päivä Räsänen -kohusta.

Kuten tunnettua, niin kuulin koko Rohingya-kansasta Press TV:n videosta. Sitten myöhemmin myös
länsimaisissa mediaoperaatioissa on Rohingya-kansa mainittu jotenkin.

Aung San Suu Kyi - onko hän ollut hiljaa Rohingya-kansan kohtaamista vainoista?

21.7.2013 Helsingin Sanomat -paperilehdessä oli koko sivun juttu Myanmarin uskonnolliseen 
ilmiöön, eli ns. ääribuddhalaiset.

Vastaavalla tavalla Isossa-Britanniasta on linkkiä. Heillä on ollut islamia vastustavia 
mielenosoituksia, mm. moskeijoiden rakentamista voidaan vastustaa.

Sitten on videota Syyriasta, jossa uskonnolliset rakennelmat voivat kohdata eri ryhmien 
kohdistamia tarkoituksellisia tuhoiskuja.

Laitoin taustalle pyörimään C-SPAN -videon, joka koskettelee afroamerikkalaisten (African 
American) uskonnollista toimintaa. Moniajoa tuokin.....

Brasilian muuttuvaan uskonnolliseen ympäristöön liittyy jokunen linkki.

Sitten on pieni juttu, että Eduskunnan puolustusvaliokunnan puheenjohtaja Jussi Niinistön mielestä 
hänen lausuntoaan on vääristelty eri mediaoperaatioissa.

Tässä voi viitata taas mielipidekirjoitukseeni 22.

22 / Naisten asepalveluksesta ja palkka-armeijasta 
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_22
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Lyhyesti voi todeta, että Suomessa naiset sotilastehtävissä kohtaavat tietysti oman osuutensa naisiin 
kohdistuvista väkivallanteoista. Tietysti mitään kaikenkattavaa taistelustressiä ei tule, koska 
ainakaan suomalaisen varusmiespalveluksen aikana ei lähetetä ketään tappamaan muslimeita esim. 
Afganistaniin.

Eli tapporeissut Afganistaniin tehdään täysin vapaaehtoisesti, ja näiltä reissuilta meillä Suomessakin
on jonkin verran ihan oikeita 2010-luvun veteraaneja, jotka ovat kohdanneet vaikeita tilanteita 
erityisesti Afganistanissa.

OMA hatara käsitys on, että suomalaisia naisia sotilastehtävissä Afganistanissa on suhteellisen 
vähän.

Puolustusvoimat - Vuosikertomus 2012 (978-951-25-2427-3, PDF), sivu 40: 
Vapaaehtoisen asepalveluksen suorittaneiden naisten määrä on vakiintunut 300-400:aan.

NÄIN - tuosta määrästä naisten määrä esim. 1% siis 3-4, ja taas miehet (> 20000 uutta reserviläistä 
vuodessa) 1% tarkoittaa >200 henkilöä.

Eli saamalla tuo 1% saadaan ehkä koottua Suomessa pieni joukko oikeasti asiastaan innostuneita 
henkilöitä osallistumaan esim. Afganistanin operaatioihin.

Ja taas tuhansien sotilaiden värvääminen ja rahoittaminen vaatisi todella paljon riihikuivaa 
verorahaa. ELI Suomi osallistuu tällä lailla keveästi muutamalla sadalla sotilaalla.

Puolustusvoimat - Vuosikertomus 2012 (978-951-25-2427-3, PDF), sivu 40: 174 sotilasta oli 
Afganistanissa 2012. Eli väki on vähitellen siirretty Kosovosta kohti Afganistania.

ELI toisin sanoen naisia on Suomesta mukana Afganistanin operaatiossa hyvin vähän, ja taas 
toisista väkirikkaammista maista naisia osallistuu sata/tuhatmäärin eritasoisiin tehtäviin.

Taas noiden satojen naisten keskuudesta voi tehdä kunnon tilastoja naispuolisten sotilaiden 
kohtaamista ongelmista.

Kuten tunnettua, näillä päiväkirjasivuilla on kerätty aikaisemmin linkkejä naissotilaiden 
kohtaamista ongelmista, esimerkiksi Yhdysvallat on oma lukunsa ja olen linkittänyt ainakin yhden 
kongressin kuulemisen naisten kohtaamasta seksuaalisesta väkivallasta heidän (Yhdysvallat) 
armeijajärjestelmän eri osissa.

Varusmiesliitto: Kasarmeille saatava lisää naisia!

Jaa-a.

Sitten kannattaa selailla Haastettu kirkko -kirjaa (ISBN 978-951-693-326-2), ja erilaisia 
mielipidetiedustelujen tuloksia.

Kirkon sisällä on monenmoista porukkaa...........

1% suomalaisista on n. 50 000, ja Etelä-Pohjanmaa on semmoinen 4% maakunta suurin piirtein.

Eli näitä erilaisia 1% ryhmiä on hyvin paljon, kun erilaiset tilastot ajaa ristiin ja rastiin.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Ehkä löytyy sellainenkin 0.1-1% ryhmä, joka on sitä mieltä, että Päivi Räsänen ei saisi edes olla 
esillä, koska hän ei sukupuoleltaan edes sovellu julkiseen tehtävään.

Sitten on ehkä se ryhmä, jonka mielestä sekä naisten ja miesten pitäisi käydä täsmälleen 
samanlainen yhteiskunnallinen palvelus - olkoon sitten vaikka samanlainen aseellinen palvelus.

Ja tästä voisi jakaa ryhmät vaikka 0.1% tarkkuudella.

ELI tältä pohjalta löytyy ne äänekkäät ryhmät eri maihin, jotka ovat todella huolestuneita 
ulkopuolelta tulevien uskontojen turmeltavasta vaikutuksesta.

ELI summaten voi sanoa, että Päivi Räsänen on saanut useamman 1% ryhmän käymään kuumana.

Kaikki näistä 1% ryhmistä eivät tietystikään ole nostaneet julkista meteliä.

Eli kerraten vielä: Julkipoliitikon KANNATTAA pysyä hiljaa uskontoasioista mahdollisuuksien 
mukaan, koska ongelma on UUSTIETÄMÄTTÖMYYS.

Ja näitä uustietämättömiä voidaan jakaa erilaisiin ryhmiin, ja esim. kirkko (ev-lut) jakaantuu 
sisäisesti erilaisiin mielipideryhmiin.

Kun maallinen politiikkakin kärsii omista irrationaalisuuksista, niin maallisilla poliitikoilla on tässä 
ihan tarpeeksi työtä.

Turha sekoittaa maallisen politiikan pakkaa vielä uskontoasioilla ainakaan tahallisesti ja 
tarkoituksellisesti.

SL 759.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Mitä on/olisi uskonnollista kiihkoilua ja uskonnollista vuoropuhelua? Eri yhteyksiin olen todennut, 
että oman uskonnon ulkopuolisten uskontojen arvostelussa kannattaa olla hyvin varovainen, koska 
voimme tehdä täysin vääriä johtopäätöksiä eri uskonnoista.

Väittämä: Varmaankin uskontojen välinen vuoropuhelu vaihtelee maasta toiseen.
Väittämä: Ongelmana on tietämättömyys erilaisista uskonnollisista aiheista.

Naisten soveltuvuus erilaisiin sotilaallisiin tehtäviin on tasapainon hakemista. Itse olen ehdottanut 
naisille erilaisia kuntotestejä hyvissä ajoin jo ennen ilmoittautumista vapaaehtoiseen 
asepalvelukseen. Kuntotestien perusteella voisi naisille kohdistaa tehtäviä, joihin heidän kuntonsa 
oikeasti riittää. Esimerkkinä on tietysti laskuvarjojääkärien ja sukeltajien koulutus, joissa vaaditaan 
todella kovaa kuntoa. Laskuvarjojääkäriksi on kouluttautunut vain yksi nainen 1990-luvulla.

Väittämä: Naisille on järjestettävä kuntotestejä hyvissä ajoin jo ennen 
ilmoittautumista vapaaehtoiseen asepalvelukseen.
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SL 760. Avoimuus ja erilaiset sosiaaliset ilmiöt

SL 760.1. Merkintä 722: Kaiken avoimuus oletusarvoisesti?

22. heinäkuuta 2013 
722: Kaiken avoimuus oletusarvoisesti?

Permanent link / Pysyvä linkki:
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_722

EUROOPAN PARLAMENTIN JA NEUVOSTON ASETUS (EU) N:o 603/2013, annettu 26 
päivänä kesäkuuta 2013, Eurodac-järjestelmän perustamisesta sormenjälkien vertailua varten 
kolmannen maan kansalaisen tai kansalaisuudettoman henkilön johonkin jäsenvaltioon jättämän 
kansainvälistä suojelua koskevan hakemuksen käsittelystä vastuussa olevan jäsenvaltion 
määrittämisperusteiden ja -menettelyjen vahvistamisesta annetun asetuksen (EU) N:o 604/2013 
tehokkaaksi soveltamiseksi sekä jäsenvaltioiden lainvalvontaviranomaisten ja Europolin esittämistä,
Eurodac-tietoihin lainvalvontatarkoituksessa tehtäviä vertailuja koskevista pyynnöistä sekä 
vapauden, turvallisuuden ja oikeuden alueen laaja-alaisten tietojärjestelmien operatiivisesta 
hallinnoinnista vastaavan eurooppalaisen viraston perustamisesta annetun asetuksen (EU) N:o 
1077/2011 muuttamisesta (uudelleenlaadittu) PDF-tiedosto tässä linkissä.

NÄIN - tekniikka kehittyy ja lainsäädäntö vähitellen tulee perässä.

Yksi uutinen on, että The H Open -uutispalvelu on sulkemassa oviaan.

H oli monen laadukkaan uutisen takana, mutta he eivät saaneet suuresta verkkoliikenteestä 
huolimatta rakennettua kannattavaa liiketoiminta.

Samaan aikaan Suomessa Helsingin Sanomat -lehden ex-päätoimittaja Pentikäinen ehdottaa, että 
(maakunta)lehdet tekisivät yhteistyötä YLE:n kanssa.

ITSE olen näillä sivuilla muutamaan kertaan esitellyt joidenkin säätiöiden tukemia tutkivan 
journalismin projekteja. KUKA tai MIKÄ olisi Suomessa taho, joka rahoittaisi tutkivan 
journalismin projekteja?

Vastaavalla tavalla tarvittaisiin joku taho hoitamaan maailmanlaajuisesti yhdestä paikasta, jonne 
voisi raportoida tietoturvaongelmia. Nyt tietoturvaongelmien raportoinnissa ei oikein tiedä, että 
mihin paikkaan voisi tietoturvaongelmista kertoa.

ONNEKSI jotkut yritykset ovat edes vähän korottaneet palkkioita henkilöille, jotka kertovat 
avoimesti kyseiselle yritykselle havaitsemastaan ongelmasta.

NYT yksi naurettavuus oli, että alaikäinen rehellisesti raportoi ongelmasta PayPal-yhtiölle, ja hän 
sai tylyn vastauksen alaikäisyydestään - "me maksamme vain täysi-ikäisille palkkiota".
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SIM-kortti, JAVA, Ubuntu Forum. Näissä oli tietoturvaongelmaa viikon aikana raportoiduissa 
uutisissa.

Tieteellisen tiedon avoimuus verrattuna lääketeollisuuden järkyttäviin kehittämismenoihin?

Digitaalinen dementia? Kännykällä näprääminen ja tieliikenneonnettomuudet? Lasten luovuutta 
lisää tietotekniikalla? Ajatusten urautuminen tietotekniikan vuoksi? Tietotekniikan ajama 
unettomuus? Pelien kehittämisestä uusi kannattava kansantalouden lohko? Avoimet standardit 
julkisen sektorin tehokkuuden varmistajana? Maametallien saatavuus? Grafeeneilla internet sata 
kertaa nopeammaksi?

Aikaisemmin viittasin Susanna Kosken kirjoituksiin, jossa hän vaati palauttamaan työntekijän ja 
työnantajan palkkaneuvottelut luottamukselliseksi, jolloin tähän ei pääsisi esim. mikään järjestö 
sekoittamaan

Kuten linkkilistasta näkyy, niin moni nuori on aivan pihalla omista ja työnantajan velvollisuuksista.

YKSI mielenkiintoinen linkki on, että entistä useampi nainen on päätynyt hankkimaan lapsen yksin.
Ilmiö ei ole nyt kovin suuren suuri.

Mutta esim. 10 vuoden aikajänteellä tämä voi olla mielenkiintoinen sosiaalinen ilmiö 
tarkasteltavaksi tarkemmin. JOS luvut kasvavat järjestelmällisesti 10 vuoden aikana, niin kyseessä 
voi olla oikeasti isoksi kasvava ilmiö.

Ymmärrettäväähän se on täydellisesti: MIKSI nainen edes viitsii vaivautua mihinkään tai 
minkäänlaiseen liittoon, koska erilaisten liittojen päättymisluvut ovat todella suuret?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Yksi mielenkiintoinen linkki on kuljetukseen liittyvä keksintö, eli tyhjiöputkien käyttäminen 
liikkumiseen. Tekniikkaa varten on perustettu jo yhtiö. Nähtäväksi jää, että minne rakennettaisiin 
ensimmäinen tyhjiöputkiin perustuva liikkumisen ratkaisu.

Aikaisemmin olen pohtinut jotain toimielintä, joka seuraisi erilaisia tekniikoita ja kehittäisi erilaisia 
suosituksia yms. aina johonkin uuteen tekniikkaan.

Yksi mielenkiintoinen eettinen / vastaava aihe on naisen yksin hankkima lapsi.

Tietysti on näitä mielipiteitä, että "Lapsi tarvitsee isän ja äidin".

Tämä on vähän sama ongelma kuin turkistarhaus - ala siirtyy johonkin toiseen maahan Suomessa 
tehtävän kieltämisen jälkeen.

OMA mielipide on, että eiköhän parasta ole, että kyseiset hoidot tapahtuvat Suomessa hyvissä 
olosuhteissa turvallisesti valvottuina.

TIETYSTI voisi kysyä Päivi RÄSÄNEN -tyyliin, että onko lääkärillä omantunnon oikeus kieltäytyä
hoitamasta itsellistä naista tai naisparia, jotka haluavat lapsen ilman aviomiestä (vast.).
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SUMMATEN: KUN (lähes) kaikki muuttuu digitaaliseksi, niin ajaudumme uusiin ongelmiin, koska
digitaalisuus tarkoittaa monesti ilmaisuuden harhaa.

Tarvitsemme myös edellä mainittua toimielintä pohtimaan myös sitä, että miten ilmaisuuden ja 
maksullisuuden harhat hoidetaan jotenkin järjellisesti.

Esimerkkinä on paljon puhuttu avoin data - ajatuksena tietysti hyvä.

Mutta mitä maksullista on oltava, että avoimen datan ylläpitäjät pystyvät kattamaan omat kulunsa?

TÄHÄN minulla ei ole vielä selvää vastausta: tämä varmaan riippuu kunkin avoimen datan 
aineiston laadusta ja erilaisista lähtökohdista.

Onko esim. vuosimaksu sopiva, jos jotain avointa dataa käyttää jonkin teknisen liittymän (ns. API, 
Application Programming Interface) kautta päivittäin?

MITEN pitäisi suhtautua kertakäyttöisiin avoimen datan pyyntöihin??

EI paljon lohduta, jos joku avoimen datan tarjoaja ei pysty kattamaan omia kulujaan, ja lopuksi 
kyseinen taho sulkee ovensa.

Tietysti esim. valtiollinen toimija voi saada rahoituksensa verovarojen kautta, mutta tällöinkin 
avoimen datan palvelun ylläpito maksaa jotain.

Toisaalta esimerkiksi säätiöt voivat olla suuren rahan ja yleishyödyllisyyden tarkassa rajassa 
kulkevia ratkaisuja, mutta säätiöitä ei voi pitää pääsääntöjä.

Tässä me nyt olemme - digitaalisuuden ajaman kaiken avoimuuden eettisten, taloudellisten ja 
muiden ongelmien ristipaineissa.

Ainakaan minulla ei ole vielä selvää vastausta jokaiseen ongelmaan - siis digitaalisuuden ajamaan 
ilmaisuuden harhaan ja tästä seuraaviin osin irrationaalisiin ongelmiin.

SL 760.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Avoimuus ja suljettuus liittyen erilaisiin teknisiin ja sosiaalisiin ilmiöihin liittyen on 
mielenkiintoinen aihe. Myös avoimen ratkaisun ylläpito maksaa jotain, joten rahoitus pitää järjestää.

Kysymys: Miten rahoitamme erilaiset avoimet ratkaisut?
Kysymys: Kuka käytännössä rahoittaisi erilaisia avoimia ratkaisuja? 

Väittämä: Avoimet ratkaisut aiheuttavat erilaisia kustannuksia kuin suljetut ratkaisut.

Toisaalta erilaiset tieteelliset ja tekniset ratkaisut tuovat esiin erilaisia ongelmia, joiden ratkaisu voi 
vaatia joko informaatio-ohjausta tai lainsäädännön ohjausta. Informaatio-ohjaukseen olen esittänyt 
toimielintä, joka ottaisi lainsäädäntöä nopeammin kantaa tieteellisiin ja teknisiin ratkaisuihin.

Kysymys: Miten hallinnoimme tarpeeksi nopeasti uusien tieteellisten ja teknisten 
ratkaisujen esiin nostamat ongelmat (vrt. hedelmöityshoidot itsellisille naisille)?

27488
27489
27490
27491
27492
27493
27494
27495
27496
27497
27498
27499
27500
27501
27502
27503
27504
27505
27506
27507
27508
27509
27510
27511
27512
27513
27514
27515
27516
27517
27518
27519
27520

27521

27522
27523
27524
27525
27526
27527
27528
27529
27530
27531
27532
27533
27534
27535
27536



631 / 718

SL 761. Asioiden lohkominen erilaisiin osiin

SL 761.1. Merkintä 723: Uskonto & Diplomatia / mm. Ron & 
Rand Paul / XXXX

24. heinäkuuta 2013 
723: Uskonto & Diplomatia / mm. Ron & Rand Paul / XXXX

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_723

Suomessa on ollut oma Uskonto ja/tai Politiikka -yhdistelmän pienehkö kotikutoinen 
mediamyllytys - ELI Päivi Räsäsen puheen yhdestä osasta noussut kohu.

Tähän kohtaan voi liittää kohtuullisen linkkilistan Uskonto ja/tai Politiikka -yhdistelmän erilaisista 
ratkaisuista ja ratkaisujen vastaväittämistä.

Onko Hizbollah millainen järjestö? Terroristijärjestö vai puolue vai jotain muuta?

Al-Qaida vilahtaa eri jutuissa - onko Al-Qaida kuitenkin enemmän tavaramerkki kuin oikea 
järjestö? Ei niin helppo kysymys vastattavaksi.

SYYRIA ja Yhdysvallat - mitä pitäisi tehdä? Yksi uutinen on julkinen kirje heidän (Yhdysvallat) 
kongressille osoitettuna. Sitten kirjeen liitteenä on kongressiin mennyt myös jokaisen viiden 
vaihtoehdon salattu aineisto.

Mikä tahansa vaihtoehdoista on tietysti pohtimisen arvoista - mitä Yhdysvallat oikein tekisi 
SYYRIAn tilanteen kanssa.

EU:n suunnassa etenee erilaisia hankkeita eri tahtiin - onko EU:n luotava nopean toiminnan joukot 
humanitaariselle työlle? EI siis asevoimaa vaan jotain muuta?

Neo-konservatiivit ja neo-neo-konservatiivit kummallakin puolella - siis voimakasta aseellista 
operaatiota kannattavat demokraatit ja republikaanit.

TOISAALTA Iranissa presidentti vaihtuu - avaisiko tämä tietä neuvottelumenettelyihin, eli 
jonkinlaiseen diplomatiaan ja hyvään keskusteluun?

TOISAALTA sisäpolitiikkaa sekoittaa mielenkiintoisesti Detroitin kaupungin ajautuminen 
konkurssiin, ja erilaisten syiden määrittely kyseiselle konkurssille.

YKSI pieni tietojyvä oli, että Detroitissa asuu melkoisen laaja joukko henkilöitä, joita voi pitää 
käytännössä lukutaidottomina - "functionally illiterate". Tämän päälle on heidän sisäistä 
koulutuskeskustelua muutamassa linkissä - koulutus tarvitsee reformin vai jotain muuta?
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Skandaali erit. NSA:n tekemästä omien kansalaisten vakoilusta etenee omalla tahdillaan, ja erilaisia 
lausuntoja pomppaa sieltä täältä esiin.

RON ja RAND PAUL - he vilahtavat jälleen kerran muutamassa linkissä.

Ovatko neo-konservatiivit ja neo-neo-konservatiivit aina ja kaikkialla eri mieltä RON ja RAND 
PAUL -näkemyksiin nähden?

Media Yhdysvalloissa käy omaa muutosprosessiaan ja heilläkin on jatkuvaa keskustelua 
valtamedian (MainStream Media, MSM) viihteellistymisestä aivan uusiin mittaluokkiin.

Toisaalta on linkkiä, että huomattava osa kansalaisista (Yhdysvallat) saa tietonsa television kautta.

Kiina, Venäjä, WTO - mielenkiintoisia yhdistelmiä linkkilistassa.

Oheisessa linkkilistassa on muutama linkki esim. Afganistanissa palvelevien länsimaiden sotilaiden 
tekemistä itsemurhista, mikä on epidemia.

Tosiasia kuitenkin on, että esimerkinomaisesti Obaman vahtivuorolla on hyväksytty jälleen kerran 
ennätyksellinen puolustusbudjetti.

Kaikki puolustusbudjettiin merkitty raha EI päädy kotimaiseen käyttöön, ja osa puolustusbudjetista 
tarkoittaa väistämättä rahan käyttöä ulkomailla.

Toisekseen voi todeta, että myös Suomessa on heikkoja kohtia ns. infrastruktuurissa, jolloin joku 
paikka voi hajota omalla tahdillaan - esimerkiksi vesiputkiston osat jossain päin Suomea.

Linkkilistassa on juttua, että ainakin vielä Yhdysvalloissa kansalaiset pitävät armeijaa jonkinlaisen 
arvostuksen kohteena. On toki muitakin näkemyksiä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

DETROIT? Herää kysymys, että kuinka monta vastaavaa kaupunkia/kuntaa löytyy. Onko tällaisia 
kaupunkeja/kuntia kuinka paljon?

Suomessa on omat kotikutoiset määritelmät kriisikunnaksi joutumiselle.

RON ja RAND PAUL? Ja kasa heidän ehdotuksiaan kannattavia kansalaisia ja järjestöjä.

Tässä vaiheessa on laitettava seuranta päälle, ja etsittävä/katsottava jostain löytyvää listaa Detroitin 
kanssa samanlaisessa tilanteessa olevista kaupungeista.

Jotain uutta?

Esim. Suomessa on ehdotettu erilaisten rakennushankkeiden aikaistamista talouden elvytyksenä.

Aikaisemmin olen ehdottanut Suomeen 535-hanketta, jossa kaikki merkittävimmät poliittiset tahot 
ottaisivat kantaa listattuihin 535 kunnan tehtävään.
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Nyt pitäisi pilkkoa läpi myös Yhdysvalloissa läpi 535-tyyliin armeijan eri tehtävät, ja katsoa kunkin 
tehtävän merkityksellisyys, rahoitustarve, yms. pientä.

JOS/KUN Obaman jättimäinen puolustusbudjetti myös toteutetaan, niin 535-tyylillä pitäisi löytyä 
hyvä perustelu eri ratkaisuille.

Tämän 535-tyylisen selvityksen jälkeen voisi ajaa esim. RON Paulin ja RAND Paulin kannat 
yksityiskohtaisesti 535-tyylisen selvityksen tuloksiin.

EHKÄ 535-tyylinen selvitys on jo tehty, mutta en ole tästä tietoinen.

YKSI 535-tyylinen kysymys voisi olla jokaisen tukikohdan todellisen tarpeen perusteellinen 
arviointi.

Riittäisikö esimerkiksi se, että joitain tukikohtia pidettäisiin keveästi yllä, eikä siellä enää pidettäisi 
koko ajan suurta määrää sotilaita. ELI tukikohta pidettäisiin valvottuna ja ns. infrastruktuuri 
pidetään ehjänä, ja esim. pari kertaa vuodessa kokeillaan tukikohdan miehittämistä isommalla 
joukolla muutamaksi viikoksi.

JOTKUT poliitikot eivät haluaisi luopua Afganistanista noin vain, ja he ehdottavat joidenkin 
joukkojen pitämistä Afganistanissa. Hyväksyisikö sama poliitikko sitten joidenkin tukikohtien 
käytön keventämistä joissain muissa liittolaismaissa?

Policing the World? Tämä on yksi väittelyn aihe - onko Yhdysvaltojen oltava koko maailman 
poliisi?

TUON keskustelun ajaminen todellisiin ja oikeisiin yksityiskohtiin olisi ja on mielenkiintoinen aihe 
pengottavaksi.

JA Päivi Räsänen -tyyliin voisi ajaa sitten erilaisten uskonnollisten ryhmien kannatusta kullekin 
535-tyylisesti löydetylle asiakokonaisuudelle.

Uskontojen pyhistä kirjoista ei taida löytyä suoraan vastausta, että onko esimerkiksi Islannissa 
pidettävä Yhdysvallat-vetoisesti yllä tukikoht(i)a ja sotilaslentokentt(i)ä.

Samalla tavoin yleisen ISRAEL-myönteisyyden voisi ajaa 535-tyyliin osiin, ja katsoa eri 
politiikkalohkojen kannatusta.

ONGELMA taitaa olla, että riittääkö esim. medialla ja muilla sidosryhmillä kärsivällisyys esitellä 
vaihtoehtoja ja kouluttaa väestöä näistä 535-tyyliin tehdyistä yksityiskohtaisista vaihtoehdoista.

Edellä mainittu viiden vaihtoehdon lista SYYRIA-tilanteen vaihtoehdoista voi olla esimerkki, jolla 
voisi ajaa selville kannatuksen eri vaihtoehdoille.

SL 761.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

”Terrorismin vastainen sota” on terminä esiintynyt erilaisissa yhteyksissä. Terminä ”terrorismin 
vastainen sota” on hyvin kätevä, koska eri maiden hallinto voi väittää käyvänsä terrorismin vastaista
sotaa.
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Kysymys: Mitä asioita on markkinoitu eri puolilla maailmaa terrorismin vastaisena 
sotana?

Jones & Libicki (2008) on todettu aikaisemmin merkinnöissä ja jälkiarvioinneissa. Terrorismia ei 
yleensä ratkaista sotilaallisella voimalla. Erilaiset kriisit ovat yleensä ratkenneet erilaisilla 
poliittisilla ratkaisuilla, joita voidaan tehdä hyvinkin vaikeiden (esim. vuosikymmeniä) vaiheiden 
jälkeen.

Väittämä: Terrorismia ei yleensä voiteta sotilaallisilla ratkaisuilla.

Eri yhteyksissä olen seurannut Ron ja Rand Paulin esittämiä mielipiteitä varovaisemmasta ulko- ja 
turvallisuuspolitiikasta.

Kysymys: Mitä tarkoittaisi Yhdysvaltojen varovaisempi ulko- ja 
turvallisuuspolitiikka?

Varsinaisessa merkinnässä ehdotin erilaisten asioiden ja aiheiden purkamista osiin. Tämän jälkeen 
voisi jokaiseen osa-alueeseen ottaa tarkempaa kantaa. Yksi ehdotukseni oli erilaisten tukikohtien 
ylläpito kevyemmin. Ajatuksena on, että yksittäinen tukikohta voisi olla valmiina odottamassa 
mahdollista miehittämistä. Tällöin Yhdysvaltojen tukikohtien verkostoa voisi keventää eri tavoilla. 
Esimerkiksi Euroopassa voisi olla valmiina tukikohtia odottamassa mahdollista miehittämistä. 
Väliajat vain huolehditaan, että tukikohta pysyy käyttökunnossa.

Kysymys: Miten Yhdysvallat voisi keventää tukikohtien verkostoa?
Kysymys: Onko Yhdysvaltojen tukikohtien keventäminen edes maltillisesti täysin 
mahdotonta?

Mahdolliset tukikohtien lakkauttamiset eivät ehkä menisi läpi Yhdysvaltojen poliittisessa 
päätöksenteossa, jolloin tukikohtien verkoston keventäminen voisi mahdollisesti mennä läpi. 
Tässäkin kohtaa vastaan tulisivat erilaiset ikävät yksityiskohdat, joiden poliittinen ratkaisu ei ole 
kovin helppoa.

Kysymys: Mikä on/olisi sotilaallisen tukikohdan määritelmä?

Oman käsityksen mukaan riippuen tukikohdan määritelmästä Yhdysvalloilla on vaihteleva määrä 
tukikohtia ympäri maailmaa.
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SL 762. Keskeytysteknologia ja muut teknologiat

SL 762.1. Merkintä 724: Teknologia & Terveys / mm. Moniajo (x)

24. heinäkuuta 2013 
724: Teknologia & Terveys / mm. Moniajo (x)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_724

Helsingin Sanomat -paperilehdessä oli juttu mm. kännykän käytöstä auton ajamisen aikana.

EI edes mitään (ns. hands free) apuvälineitä, suoraan vain kännykkä kädellä pidettynä korvalla.

Lisäksi on tehty kyselyä, niin jopa tekstiviestejä luetaan autoa ajaessa, yms. vaarallista toimintaa 
häiritsemään keskittynyttä autolla ajamista.

Sitten on juttua, että kuulovauriot voivat lisääntyä, koska korvaan paahdetaan suoraan kovaa ääntä 
kuulokkeiden välityksellä.

Toisaalta on linkki, jossa kysytään esim. iPadin jatkuva käytön vaikututusta sanaston laajuuteen 
(Vocabulary).

Lisäksi on linkki, että valvominen ja unenpuute aiheuttaa liikasyömistä, eli rasvainen ruoka maistuu
paremmin vähemmän nukkuneelle.

Lisäksi on linkkiä, että Suomessa on innostuttu peliohjelmoinnista, ja taas yksi oppilaitos on 
kiinnostunut peliohjelmoinnista.

AUTISMI - tähän olen viitannut Kirjoitelmia I ja Kirjoitelmia I -teoksissani.

Tarkasti ottaen olen tainnut käsitellä autismin lievempiä muotoja, koska YLE:n Prisma-ohjelman 
dokumentti käy läpi autismin vaikeampia muotoja.

KYSYMYS: Mikä tai mitkä ainesosat länsimaisessa ruokavaliossa aiheuttavat autismin erilaisille 
henkilöille?

Joskus aikaisemmin olen muistaakseni linkittänyt linkin, jossa pohdittiin diabeteksen suhdetta 
joihinkin tulehdussairauksiin - VOIN MUISTAA VÄÄRIN!!

Toisaalta on linkkiä ns. perinteisen printtimedian ahdingosta; taas yksi perinteikäs julkaisu on 
lopettanut paperilehden julkaisun.

Ongelma jatkossa on, että väki veivaa verkossa vaikeuksitta, mutta mainoksien klikkailuun ei oikein
tahdo löytyä tarpeeksi väkeä.
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Tietokone- ja tietoverkkorikollisuus on iso ongelma, ja taas toisaalta erilaisten tietoaineistojen 
yhteenajo on yksityisyysongelma.

Tekijänoikeuslain muuttamiseen tähtäävä kansalaisaloite on vain oireellista.

Väki haluaa kaiken mahdollisen ilmaiseksi verkosta ilman mitään pidäkkeitä, ja toisaalta minkä 
tahansa mediasisällön toteuttaminen vaatii oikeaa työtä ja oikeaa riihikuivaa rahaa.

MITEN kerätä rahaa rehellisesti tietoverkoista?

Esim. uutisvälineet ovat kovassa paineessa tässä kaikessa. Oikeiden juttujen ajaminen eri medioihin
vaatii oikeaa työtä ja oikeaa riihikuivaa rahaa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

250 millisekuntia vastaan 250 vuotta?

Olen jo aikaisemminkin esittänyt, että ehkä tulevaisuudessa maksetaan oikeaa rahaa henkilöille, 
jotka pystyvät olemaan keskittyneitä useamman tunnin yhteen menoon.

Edellä oleva väittämä jää vielä osoittamatta toteen, ja tarvitsemme tietysti jatkuvaa selvitystä 
aiheesta - ONKO pitkäaikainen keskittyminen katoavaa kansanperinnettä?

Teknologia ajaa meitä mielenkiintoisiin tilanteisiin, ja ilmeisesti saamme aikaan teknologiasta 
aiheutuvia elintasosairauksia.

TOSIASIA taitaa olla, että uusi ja uudistava teknologia ajaa meitä olemaan koko ajan virkeinä 
ottamaan vastaan näitä syötteitä 250 millisekunnin kärsivällisyydellä.

Olen jo aikaisemmin pohtinut keskeytysteknologiaa.

Uneton elämä - tästä tuli aikanaan dokumentti YLE:n puolelta; tarkasti ottaen kyseessä on vuoden 
2010 dokumentti (Goodnight Nobody) neljästä ihmisestä, jotka eivät nuku ollenkaan. Maailmassa 
on varmaan kourallinen ihmisiä, jotka eivät siis nuku ollenkaan.

Ns. tavalliset ihmiset kyllä kärsivät unen puutteesta - esimerkiksi yölliset heräilyt ovat ongelma.

UUTTA - nyt tarvittaisiin joku teknologinen ratkaisu, joka laskisi yhteen keskeytysteknologian 
ajaman syötteiden määrää yksittäiselle henkilöllö.

Tuo laskuri voisi ajaa yhteen siis tekniikan ajamat syötteet - kaikkea silläkään ei saisi tietysti 
laskettua.

Aikaisemmin olen viitannut, että työnantajat ovat vaikeuksissa jatkuvaa (teknistä) läsnäoloa 
vaativan henkilöstön kanssa - MINNE vetää rajat?
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JOS työnantaja määrää, että sähköpostipalvelin on käytössä esim. neljä tuntia työpäivästä, niin tämä
voi herättää vastustusta. Vastaavalla tavalla pääsyn rajoittaminen joihinkin ns. sosiaalisen median 
palveluihin, esim. neljä tuntia päivässä, voi herättää kovaakin kiukkua.

Tällä hetkellä keskeytysteknologia kehittyy hyvin monessa suunnassa yhtä aikaa, ja tarvitsemme 
selviä tilastoja yms. ilmiön kartoittamiseen.

Kartoituksen jälkeen voisi ajaa erilaisia suosituksia eri yhteyksiin.

SL 762.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Mitä on teknologian oikea vaikutus ihmisiin? Esimerkiksi unettomuus voi lisääntyä erilaisten 
teknologioiden käytön seurauksena.

Väittämä: Kaikilla teknologioilla on omat sivuvaikutuksensa ja suorat vaikutuksensa.
Väittämä: Keskeytysteknologia aiheuttaa erilaisia ongelmia.

Tähän liittyen vastaan on tullut McAulay (2007).

Miten ihmiset pärjäisivät ilman joitain teknologioita? Osa meistä voi kärsiä riippuvuuksista 
erilaisiin teknologioihin.

Kysymys: Kuinka laajaa on riippuvuus erilaisista teknologioista?

Tähän liittyen voi mainita seuraavat: Scullin & Bliwise (2015); Sexton ym. (2014); Zadeh & 
Begum (2010).

Varmaankin hyvin erilaiset yhteisöt joutuvat painimaan erilaisten keskeytystekniikoiden kanssa.

Kysymys: Olisiko mahdollista kehittää erilaisten keskeytystekniikoiden suhteen 
erilaisia käyttösuosituksia?
Kysymys: Miten erilaiset sidosryhmät (esim. työntekijät) suhtautuvat erilaisiin 
suosituksiin koskien erilaisia keskeytystekniikoita?

Väittämä: Varmaankin erilaiset sidosryhmät (esim. työntekijät ja työnantajat) voisivat
sopia yleisistä suosituksista koskien erilaisia keskeytysteknologioita.
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SL 763. Ihmisten erilaisista ominaisuuksista

SL 763.1. Merkintä 725: SOME -> Pakko -> Järkevyys / Moniajo 
(xi)

15. elokuuta 2013 
725: SOME -> Pakko -> Järkevyys / Moniajo (xi)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_725

Heinä- ja elokuussa oli kaikenlaista muuta toimintaa, joten 24. heinäkuuta 2013 jälkeen on 
merkintöjen väli ollut suhteellisen pitkä.

Keskustelin yhden ihmisen kanssa johtamisesta - hän luki kirjoja mm. johtamisesta.

Yksi kirja jäi mieleen otsikkotasolla: 
Äitijohtaja: Kirsi Piha: 2011: Helsinki: Talentum.

Kirjassa oli haastateltu useampaa naisjohtajaa. Lopuksi oli muutama suositus, joita johtajan 
kannattaisi huolehtia.

Itse totesin, että oma johtamisen koulutus on suhteellisen vähäistä, ja en ole esimerkiksi perehtynyt 
johtamisen tutkintoihin.

Lyhyesti tilanne oli niin, että ko. henkilön johtaman yrityksen toiminta on laajentunut, ja 
ilmeisestikin toiminnan laajentuminen aiheuttaa omat ongelmansa - myös johtamisen ongelmia.

Kerroin olleeni yhdessä tilaisuudessa, jossa esiteltiin Insights Discovery -järjestelmä, joka on yksi 
tapa saada esiin ihmisten toimintamallit - käytössä on värikoodijärjestelmä.

Insights Discovery:
https://www.insights.com/

Validating the Insights Discovery model: 
https://www.insights.com/2119/validating-the-insights-discovery-model.html

Kilpailevissa tuotteissa käytetään mm. kirjaimia ja numeroita eri tavoin yhdistellen.

Niitamo, P. (2003). Henkilöarviomenetelmät työelämässä. Helsinki: Työterveyslaitos.

Kyseinen Insights Discovery -järjestelmä ei ollut tuossa Niitamon kirjassa, joka on kyllä hyvin 
kattava kokoelma erilaisia henkilöarviointimenetelmiä.

Ohessa on taas melkoinen linkkikokoelma, jossa pohditaan mm. moniajoa jälleen kerran.
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Linkkikokoelman päättää sosiaalisesta mediasta kertova linkki, ja otsikko on hyvin selvä: SOME ->
Pakko. Ole sosiaalisessa mediassa tai jää työttömäksi!!

Toisaalta on linkkiä jälleen kerran Facebook-palvelun aiheuttamiin lieveilmiöihin.

Aiheuttaako Facebook masennusta ja muita psyykkisiä oireita???

Koululaisten ja lukiolaisten jaksamisesta on jotain linkkiä.

Tietokoneen yleisestä käytöstä voi tulla kaikenlaisia lisäilmiöitä: esimerkiksi nukkuminen ja/tai 
nukahtaminen aiheuttaa tietokoneen käytön jälkeen ongelmia.

Uusi iso ongelma on nettiporno, jolle voi joku lapsi tai nuori altistua yleisen internet-selailun 
sivutuotteena. Eli joku voi joutua nettipornoa pursuavalla sivustolle klikattuaan jotain linkkiä ilman 
etukäteistietoa.

Aikaisemmin olen todennut, että tekniikka on ajanut meitä ihmisiä täysin uusiin ja odottamattomiin 
tilanteisiin.

Vastaavalla tavalla pitää pakostakin voimakkaasti kehittää jatkossa tekniikoita, jotta niiden 
sivuvaikutuksia saadaan hallintaan.

YKSI ehdottamani tapa on ollut yhtenäisten käyttöliittymien kehittäminen kaikelle tietotekniikan 
turvallisuuteen liittyville ratkaisuille.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lyhyesti voi todeta, että monet nykyisistä tietotekniikan nykyisistä ratkaisuista ylläpitävät moniajon
harhaa.

Lisäksi pitää todeta, että tekniikka aiheuttaa ihmisissä erilaisia vasteita, joista osa voi olla hyvinkin 
järjettömiä (irrationaalisia).

LYHYESTI: tarvitsemme joitain uusia mittareita ja välineitä kartoittamaan ihmisten kestävyyttä 
tietotekniikan aiheuttamien paineiden alla.

Edellä mainitulla tavalla voi todeta, että nykyaikainen tietotekniikka ajaa yrityksiin ja muihinkin 
yhteisöihin aivan valtavia paineita.

MIKÄ on sopiva määrä ja laatu erilaisissa sosiaalisissa medioissa tapahtuvaan toimintaan?

Olen aikaisemmin pohtinut, että esimerkiksi työnantajaliike ja ammattiyhdistysliike joutuu 
varmaankin jonkin ajan kuluessa ottamaan virallisemmin kantaa esim. sosiaalisen median ajamiin 
ongelmiin.

VOIKO työnantaja ajaa www-palvelimelleen ratkaisut, jolloin Facebook-palveluun ja moneen 
muuhun palveluun ei päästä/päästetä työaikana?
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Olen monesti aikaisemmin pohtinut, että ehkä joskus tulevaisuudessa pitää palkata erikseen ihmisiä,
jotka suostuvat tekemään jotain tehtävää useamman tunnin yhteen menoon ilman keskeytyksiä.

Hyvä kysymys on, että lisääkö vai rajoittaako sanavarastoa jatkuva altistuminen tietoteknisille 
ratkaisuilla. Toisaalta: Peleistä oppii englantia. Toisaalta: Laitteet suosivat lyhyttä ja vähäsanaista 
viestintää.

ITSE olen todennut, että hyvinkin koulutetuille henkilöille on alkanut tuottaa tuskaa yhden A4-
sivun tekstin tuottaminen.

Käytännössähän yhden A4-sivun tekstin tuottaminen vaatii keskittynyttä mielentilaa jonkin aikaa - 
vähän tekstistä riippuen aikaa menee vähemmän tai enemmän.

SL 763.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Yksi A4-sivu? Osalle meistä voi tuottaa tekstiä yksi A4-sivu, jolloin jokin asia esiteltäisiin hyvin 
lyhyesti. Myös yliopistotason opiskelijoille yhden A4-sivun vaatimus voi aiheuttaa ongelmia. 
Tekstin tuottamista pitää erikseen harjoitella.

Kysymys: Miten erilaiset tekniset viritykset vaikuttavat esimerkiksi kirjoitetun tekstin 
tuottamiseen (vrt. yksi A4-sivu)?

Hakala (1996, 2008) on tullut vastaan. Juha T. Hakala on aikanaan auttanut eteenpäin yliopisto-
opiskelijoita, joille päättötyön tekeminen on jäänyt vaiheeseen. Juha T. Hakala kävi pitämässä 
(3.5.2012) kaksi luentoa Seinäjoella koskien (1) päättötyön tekemistä ja (2) päättötyön ohjaamista. 
Yleinen johtopäätös Hakalan esityksistä oli, että on mahdollista oikeasti ja tehokkaasti auttaa 
eteenpäin opiskelijoita, joilla päättötyö on aiheuttanut isoja ongelmia. Rannila (2017, luku 217) 
esittelee omat ajatukset opinnäytteiden ohjaamisesta. Tietystikään oma kokemus ei ole sama kuin 
Juha T. Hakalalla, joka teki opinnäytteiden ohjaamista vuosikausia.

Väittämä: Mahdollinen päättötyön tekeminen voisi tarkoittaa alkuvaiheessa yhden A4-
sivun tekstin järjestelmällistä laajentamista.

Insights Discovery -järjestelmästä olen saanut nähnyt yhden esityksen – ei siinä mitään. Perusajatus 
on sinänsä mielenkiintoinen: jonkin työryhmän aloittaessa toimintaansa olisi mahdollista katsoa läpi
eri henkilöiden sijoittumista erilaisille psykologisille jatkumoille, joita kuvataan eri värien 
yhdistelminä (sininen, punainen, keltainen ja vihreä).

Kysymys: Miten ryhmätyössä huomioitaisiin oikeasti ihmisten oikeat erilaisuudet?

Loppujen lopuksi vastaan tulee erilaisten teknologioiden aiheuttamat suorat ja epäsuorat 
vaikutukset. Oman arvion mukaan erilaisilla työpaikoilla joudutaan pohtimaan vakavasti 
esimerkiksi sosiaalisen median ongelmia.

Kysymys: Onko jossain vaiheessa huomioitava tarkemmin sosiaalisen median 
käyttösuosituksia laajemmin kuin yksi yritys?

Väittämä: Tarvitsemme varmaankin työntekijöille ja työnantajille sovitetut oppaat 
sosiaalisen median ja muunkin tietotekniikan suhteen.
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SL 764. Tosiasioiden tarkastuspalveluiden historiaa

SL 764.1. Merkintä 726: Syyria / SOTA / mm. Ron & Rand Paul / 
XXXXI

27. elokuuta 2013 
726: Syyria / SOTA / mm. Ron & Rand Paul / XXXXI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_726

Katsoin eilen suorana lähetyksenä heidän (Yhdysvallat) ulkoministeriön lähetyksen, jossa 
ulkoministeri John Kerry tuomitsi voimakkaasti eri asioita Syyrian tilanteessa.

Nythän on niin, että eritasoiset puolueiden edustajat ovat vaatimassa jotain toimintaa Syyrian 
tilanteeseen.

Ron & Rand Paul - nyt pitää kartoittaa, että miten he suhtautuvat Syyrian sotaan.

Linkeissä on juttua mm. RON Paulin arvioista koskien kaikkeen sekaantuvaa ulkopolitiikkaa 
(interventionism), ja tietysti varovaisemman ulkopolitiikan kannatusta (NON-interventionism).

Aloittaako taas uusi sota - mitä sanovat kansalaiset? Ainakin yksi mielipidetutkimuslaitos julkaisi 
kyselyn tuloksia, ja kaikki eivät heillä (Yhdysvallat) innostuneita jälleen uudesta sodasta.

PolitiFact täyttää kuusi (6) vuotta - näin se aika rientää.....

PolitiFact ja muut tosiasioiden tarkastusjärjestelmät joutuvat varmaankin selvittämään Syyrian 
sodan perusteluita läpi.

EN edes jaksa kommentoida uusinta urkintatapausta (Snowden ja NSA erit.). Homma on todella 
surkealla mallilla.

Al Jazeera America - mitä tämä tuo tullessaan??

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

TOTUUS on tunnetusti ensimmäinen uhri kaikissa sotaan liittyvissä mediaoperaatioissa.

Seurattavaksi: Ilmestyykö jostain joku raportti, joka kävisi läpi yksityiskohtaisesti Syyrian 
tilannetta?

Tässä vaiheessa ei ole oikein paljoa lisättävää: Yhdysvallat järjestää nyt mediaoperaatiota ainakin 
joidenkin toimijoiden välityksellä.
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Ron & Rand Paul -seuranta kannattaa pitää päällä, koska tätä kautta voi tulla muitakin mielipiteitä - 
verrattuna sodan lietsomiseen.

SL 764.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

”Assad must go”. Tuollaista termiä käytettiin eri yhteyksissä ennen Syyriassa alkanutta sotaan. 
Nykytilanteessa Bashar al-Assad on edelleenkin Syyrian presidentti.

Kysymys: Millaisilla ehdoilla voitaisiin oikeasti ratkaista Syyrian sota?

Muidenkin sisällissotien tavoin ulkopuoliset maat sekaantuvat eri tavoin – myös sotilaallisesti. 
Tähän liittyen on vastaan tullut seuraava Wikipedia-artikkeli:

Foreign involvement in the Syrian Civil War
https://en.wikipedia.org/wiki/Foreign_involvement_in_the_Syrian_Civil_War

Yleisesti ottaen eri maat ovat sekaantuneet Syyrian sisällissotaan. Osasta eri maat ovat järjestäneet 
aseita ja koulutusta erilaisilla ryhmille.

Kysymys: Miten eri maista lähetetyt aseet ovat päätyneet erilaisille ryhmille?

Oman käsityksen mukaan on Syyriassa ollut vaikea erottaa erilaisten osapuolten oikeita tavoitteita.

Väittämä: Vihollisen vihollinen ei ole aina ystävä!

Erilaiset vihollisen viholliset voidaan periaatteessa selvittää, mutta osasta vihollisen viholliset eivät 
aina oikeasti kannata länsimaisia ratkaisuja Syyrian kriisin suhteen.

Väittämä: Ulkopuolisilla mailla on monesti täysin väärä käsitys jonkin maan erilaisista
ryhmistä.

Yksi jakolinja erilaisille ryhmille on uskonnolliset erot. Osa ryhmistä voi kannattaa ”uutta” valtiota,
joka turvaa täyden uskonnonvapauden ja uskonnon vapaan harjoittamisen. Osa ryhmistä voi haluta 
esimerkiksi perustuslakiin mainintoja uskonnollisista ryhmistä ja jopa valtionuskonnosta. Näiden 
aiheiden selvittäminen kaukaa Suomesta on tietysti vaikeaa.

Väittämä: Erilaisten ryhmien kannattamat asiat kannattaisi selvittää hyvin 
huolellisesti.
Väittämä: Ulkopuolelta tarkasteltuna erilaisten ryhmien kannattamat ja vastustamat 
asiat käsitetään täysin väärin.
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SL 765. Sodanjulistus ilman todellista keskustelua?

SL 765.1. Merkintä 727: Syyria / Perustuslaki / Ron & Rand 
Paul / XXXXII

5. syyskuuta 2013 
727: Syyria / Perustuslaki / Ron & Rand Paul / XXXXII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_727

VIIKON kysymys - käyttikö joku kemiallisia aseita SYYRIAssa?

Tästä on nyt väännetty muutama päivä - ohessa on linkkikokoelmaa

JOKAINEN itseään kunnioittava poliittisen blogin ylläpitäjä on kirjoittanut jotain SYYRIAn 
tilanteesta erityisesti huomioiden Yhdysvallat-vetoisen kiihkeän keskustelun kemiallisten aseiden 
käytöstä SYYRIAssa.

Tehtiinkö Syyriassa oikeasti joku kemiallisten aseiden isku jossain?

Yhdysvallat ei sinänsä yllätä, koska heille tuttuun tapaan he alkavat taas veivata perustuslain 
pykäliä koskien sodanjulistusta.

VOIKO heidän (Yhdysvallat) presidentti aloittaa uuden sodan antamalla asiaa koskevan 
määräyksen?

Tunnetulla tavalla brittien parlamentti kaatoi sodanjulistuksen - pääministeri otti vinkistä kiinni.

Muidenkin maiden parlamentit voivat asiaa käsitellä.

"Coalition of the willing" - tuommoinen tuli taas mieleen muistilokeroista.

ONKO tällä kertaa tavoite, että kaikki kiinnostuneet maat vetävät läpi kansanedustuslaitoksissaan 
keskustelukierroksen ja äänestyksen SYYRIAa vastaan tehtävästä sotilasoperaation?

Näin ulkopuolelta EI kannata sekaantua heidän (Yhdysvallat) keskusteluun perustuslain 
tulkinnoista, koska se on heidän oma asiansa. Ulkopuolinen arvioija helposti jää kiinni 
asiantuntemattomuudestaan, ja voi tahattomasti ärsyttää joitain yhdysvaltalaisia liittolaisia, jotka 
voivat olla monessa asiassa muuten samaa mieltä ulkopuolisen arvioijan kanssa.

Mielenkiintoisia ovat videolinkit kahden erilaisen ajatuspajan (Think Tank) SYYRIA-keskusteluun.

OMA arvio on, että tosiasioiden tarkastuspalvelut (erit. PolitiFact, FactCheck, FactChecker) voivat 
käydä kuumina SYYRIAn tilanteen kehittyessä.

28087

28088

28089

28090

28091

28092
28093
28094
28095
28096
28097
28098
28099
28100
28101
28102
28103
28104
28105
28106
28107
28108
28109
28110
28111
28112
28113
28114
28115
28116
28117
28118
28119
28120
28121
28122
28123
28124
28125
28126
28127
28128
28129
28130
28131
28132
28133

http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_727


644 / 718

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

RON ja RAND Paul - kumpikin on esittänyt hyvin paljon varauksia ja epäilyjä uuteen sotilaalliseen 
operaatioon.

Lisäksi mielipidetiedusteluissa on melko paljo epäileviä kansalaisia.

ON kuitenkin niin, että senaatin valiokunnan äänestystulos on 10-7 sodanjulistuksen hyväksi. Sekä 
demokraateissa että republikaaneissa on kumpaakin mieltä: EI ja KYLLÄ sodanjulistukselle. NOIN
vähän mutkat oikoen.

Ulkopuolisen seurannan kannalta syntyy ns. sodan sumu (fog of war) aiheen ympärille.

Tosiasia lienee, että SYYRIAssa kaikki osapuolet lähettävät viestejä tietoverkkoihin, jolloin 
jokaisesta sodan käänteestä on paljon tulkintoja eri puolilla tietoverkkoja.

ELI tässä kohtaa voi ottaa säännöksi, että joku yksittäinen SYYRIA-väite olisi hyvä pystyä 
vahvistaman useammasta lähteestä.

OLIKO tuossa jotain uutta?????

Uutta on se, että jotkut sodan osapuolet osaavat olla todella ovelia noissa mediaoperaatioissa.

Tämän vuoksi SYYRIA-seurannassa ei pitäisi langeta nopeuden ansaan - jotkut mediaoperaatiot 
elävät hyvin reaaliaikaisuuden harhan ja/tai ansan vuoksi.

HITAUS kommentoinnissa voi olla viisautta tässä yhteydessä.

SL 765.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Yhdysvaltojen osalta on sisäistä keskustelua sodanjulistuksen merkityksestä. Osa haluaa sodalle 
kongressin hyväksynnän sodalle. Syyrian suhteen ei ole tehty Yhdysvaltojen kongressin 
hyväksymää sodanjulistusta. Viimeisimmät viralliset kongressin hyväksymät sodanjulistukset on 
tehty toisen maailmansodan aikana – näin käsitin asian.

Syyrian suhteen en ole tehnyt hyvin tarkkaa seurantaa. Varmaankin turvallinen oletus on, että kaikki
sodan osapuolet ovat voineet tehdä hyvinkin tuomittavia sotilaallisia iskuja eri puolilla Syyriaa. 
Totuus sotilaallisista iskuista voi selvitä ajan kuluessa. Varmaankin erilaiset tosiasioiden 
tarkastuspalvelut voivat tehdä tästä selvitystä ajan mittaan.

Kysymys: Miten pitäisi Syyrian kriisi ratkaista rauhanomaisesti?
Kysymys: Millaisia vääriä viestejä Syyrian sodan osapuolet pystyvät levittämään?
Kysymys: Kuka uskoo mitäkin väitettä koskien Syyrian sotaa?
Kysymys: Kuka selvittäisi Syyrian sotaa koskevat väittämät kunnolla tosiasioiden 
tarkastuksen kannalta?
Kysymys: Millaisia ovat laadultaan Syyrian sotaan liittyvät väärät väittämät?
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SL 766. Aikakauden loppu ja alku

SL 766.1. Merkintä 728: END of an era / Mobile->PC / M & / PC-
>Mobile / F

5. syyskuuta 2013 
728: END of an era / Mobile->PC / M & / PC->Mobile / F

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_728

Uutisten vyöry NOKIAn matkapuhelinliiketoiminnan myymisestä on ollut yksinkertaisesti 
musertava. Jokaisen itseään kunnioittavan teknologian seuraajan on pitänyt asiaa jotenkin 
kommentoida.

Lisäksi ns. tavallisten uutisten joukossa on aihe huomioitu hyvin laajasti, ja onpa jopa valtiollisten 
johtajien mielipidettä kysytty eri tavoin. Eri lehdissä on omistettu kokonaisia sivuja aiheelle.

Vähän vastaavaa on PHILIPS-tapaus, jossa PHILIPS luopui tietyistä kuluttajaelektroniikan 
liiketoiminnan osista, ja keskittyy jatkossa vain tiettyihin kapeampiin liiketoiminnan alueisiin.

NOKIAn liiketoiminta keskittyy siis jatkossa operaattoreille tarjottaviin verkkoratkaisuihin.

Markkinoinnin kannalta operaattorimyynti on paljon helpompaa, koska asiakkaiden määrä on 
huomattavasti pienempi, ja ostajat operaattorien puolella ovat teknisesti ammattitaitoisempia. 
Käytännössä insinöörit voivat keskustella enemmän insinöörien kanssa.

Kuluttajille laitteiden myynti vaatii aivan valtavia markkinaponnistuksia, eli siis reilua rahallista 
panosta radio-, tv-, lehti- ja internetmainontaan höystettynä sosiaalisen median uusilla virityksillä.

Toisaalta jokainen tietää, että elektroniikan laitteiden voittomarginaalit ovat pieniä.

Erilaisten tuotemerkkien taistelussa tärkeää on saada oma tuotemerkki ykkösvalinnaksi. Eli esim. 
Apple ja Samsung ovat saaneet itsensä läpi kuluttajamarkkinoilla.

ITSE tein pitkän pohdinnan jälkeen siirtymisen "vanhasta" Windows XP -käyttäjästä "uudeksi" 
Windows 7 -käyttäjäksi.

Olen säntillisesti tallentanut erilaisten ohjelmien asennustiedostot, ja tällä hetkellä kansioita oli 268.

KOVA tosiasia on, että suurin osa ohjelmista ei toimi esim. LINUX-puolella.

Toinen KOVA tosiasia on, että WIN 7 on entiselle XP-käyttäjälle paljon pienempi opettelun vaiva 
kuin WIN 8 -viritys. Muutaman päivän opettelun jälkeen voi todeta, että tuottavuus on palannut XP-
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koneen käytön tasolla; muutama ominaisuus on erilainen kuin XP:n puolella, mutta 
oppimisvaatimukset ovat erittäin kohtuullisia.

EHKÄ tällä ratkaisulla pärjää vuoteen 2020 aivan hyvin - EHKÄ........

SAMAAN aikaan puhelinpuolella olen päätynyt odottamaan DNA:n tarjoamana Jolla-puhelinta.

(Äly)puhelinten osalta voi sanoa, että ANDROID on kaikkien mahdollisten rikollisten suosiossa, 
joten se on nyt WINDOWS-vastaavasti yksi tietoturva-aukko.

Tämän vuoksi odotan Jolla-puhelinta tämän vuoden puolella.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

OMA oletus (1) on, että ns. työpöytäkoneissa Windows 7 saavuttaa jonkinlaisen 
teollisuusstandardin aseman tuttuun tapaan, vrt. XP.

OMA oletus (2) on, että ns. työpöytäkoneet tulevat jatkossa kuitenkin vähenemään.

Noiden perusteella on todettava, että lähtökohtaisesti on luotava sovelluksia, jotka ovat 
käytettävissä sekä ns. työpöytäkoneissa että ns. älypuhelimissa.

Vuosi 2020 on seitsemän vuoden päässä, jolloin Microsoftin on pakko pyristellä itsensä jotenkin ns.
älypuhelimien ja ns. tablettien puolelle.

Perusongelmia aiheuttaa useamman käyttöjärjestelmän tukeminen yhtä aikaa (XP, Vista, 7, 8) - 
todella kallista puuhaa.

Tietysti mobiilikäyttöjärjestelmiä (Microsoft) voi olla myös eri versioina - kallista puuhaa tuokin.

SL 766.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Kirjoitushetkellä tarkistin, että Microsoft valmistaa Surface-tuotemerkin alaisuudessa 
tablettitietokoneita. Käsittäisin Microsoft Windows -käyttöjärjestelmän sopivan perinteisiin 
pöytätietokoneisiin. Vastaavasti matkapuhelimien käyttöjärjestelmän nykyinen tuotemerkki on 
Windows 10 Mobile. Toivottavasti nämä tiedot ovat oikein.

Kysymys: Paljonko kotitaloudet ostavat jatkossa perinteisempiä tietokoneita?
Kysymys: Ostavatko kotitaloudet kaikille perheenjäsenille perinteisen tietokoneen?

Mielenkiinnolla täytyy seurata Microsoftin oikeaa onnistumista pöytätietokoneiden, 
tablettitietokoneiden ja älypuhelimien kovilla markkinoilla. Miten Microsoft pärjää lyhyellä ja 
pitkällä aikavälillä? Kaikkien laiteluokkien käyttöjärjestelmien versioiden kehittäminen ja ylläpito 
vaatii tietysti rahaa ja työvoimaa.

Kysymys: Miten Microsoft pärjää eri laiteluokkien (pöytätietokone, tablettitiekone ja 
älypuhelin) käyttöjärjestelmien kivikovilla markkinoilla?
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SL 767. Pärjääminen ilman mediavalmennusta?

SL 767.1. Merkintä 729: Susanna Koski & Mediavalmennus

18. syyskuuta 2013 
729: Susanna Koski & Mediavalmennus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_729

Susanna Koski on ollut melkoisen mediakohun keskellä. Keräsin oheiseen linkkilistaan kohtuullisen
kasan linkejä useamman päivän ajalta.

Susannalla on/oli ennestään maine suoraan kovien mielipiteiden laukojana. Näin päättelin yhdesta 
ILKKA-maakuntalehden jutusta.

Kohua nousi Kokoomusnuorten uudesta tavoiteohjelmasta. Kyseinen tavoiteohjelma on seuraavassa
linkissä: PDF-tiedosto tässä linkissä.

Tässä kohtaa palautan lukijoille mieleen seuraavan: 
Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen (1997-2012) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
Kts. Julkaisut-sivu

Ja vuoden 2012 teoksesta erityisesti luvun 93: 
93. Puoluekokous 2010 / Mediavalmennus luottamushenkilöille / Aloite

Mielestäni uskottava on seuraavan linkin sisältö:

Kommentti: Kuka johtaa kokoomusnuoria - Kohu-Susanna ei ainakaan 
http://www.mtv3.fi/uutiset/kotimaa.shtml/2013/09/1805869/kommentti-kuka-johtaa-
kokoomusnuoria---kohu-susanna-ei-ainakaan

ELI on käynyt niin kuin aloitteessani ennakoin: joku henkilö valitaan johonkin tehtävään täysin 
pystymetsästä ilman mitään mediavalmennusta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tarinan vanhan kertausta on, että nuorisojärjestötasolla heillä sattuu aina näitä ihmeellisiä 
ylilyöntejä.

Tosin nykyään kaikki on digitaalista, ja tämän digitaalisuuden vuoksi nuorisojärjestöjen 
kirkasotsainen kiihkoaminen pääsee välillä ulkopuoliseen mediaan ihmeteltäväksi.
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JOKAINEN jossain [poliittisessa] nuorisojärjestössä toiminut henkilö tietää, että kirkasotsainen 
kiihkoaminen kuuluu monen nuorisojärjestön toimintamalleihin.

TOSIASIA lienee, että ainakin poliittisten nuorisojärjestöjen pitää liittotasolla järjestää 
mediavalmennus osana liittohallituksen uusien jäsenien sisäänajoa. Sitten voidaan turvallisesti 
valita liittohallituksien jäsenistä henkilöt, jotka ovat oikeasti käyneet läpi mediavalmennukset.

Nyt Susanna joutui median vyörytykseen, ja homma karkasi täysin irralleen.

JATKOSSA pitää ehkä harkita sitä, että poliittiset nuorisojärjestöt järjestäisivät mediavalmennukset 
piirihallituksien jäsenille samalla vaivalla.

UUTTA??

Tässä ei nyt varsinaisesti ollut uutta - median sähköisyys ja nopeus vain asettavat uusia ja uusia 
ongelmia henkilöille, jotka haluavat päästä johonkin poliittiseen tehtävään perusyhdistysten 
yläpuolelle.

SL 767.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

Mielenkiintoista oli/on tosiaan Susanna Kosken tiedottomuus koskien Kokoomusnuorten uutta 
tavoiteohjelmaa. Varmaankin hänen olisi pitänyt perehtyä uuteen tavoiteohjelmaan, mutta jostain 
syystä tällainen perehtyminen jäi tekemättä.

Väittämä: Varmaankin erilaisten järjestöjen johtajille pitää järjestää asianmukainen 
mediavalmennus.

Tunnetulla tavalla poliittisten nuorijärjestöjen kannanotoissa aatteen palo voi palaa roviona. Aina 
välillä poliittisten nuorijärjestöjen suunnasta tulee lausuntoja, jotka voivat valaista poliittista aatetta 
puhtaimmillaan. Erityisesti voi olla turhautuneita hallituspuolueiden poliittisten nuorijärjestöjen 
lausuntoja, jos jokin emopuolueen ratkaisu onkin kompromissi muiden hallituspuolueiden kanssa.

Väittämä: Poliittisten nuorijärjestöjen lausuntoja kannattaa seurata selvittämään 
poliittisen aatteen perusajatuksia.
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SL 768. Miten perustella jonkin kirkon erityisasema?

SL 768.1. Merkintä 730: Uskonto & Politiikka / Myyttejä / 
Erityislaatu

6. lokakuuta 2013 
730: Uskonto & Politiikka / Myyttejä / Erityislaatu

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_730

Linkkilista vaatii taas outoa mielikuvitusta yhdistämään kaikki linkit jotenkin.

Linkkilistan ensimmäisenä linkkinä on kriittisen tutkijan katsaus koskien Yhdysvallat-myyttejä. En 
jaksanut katsoa kokonaista tunnin esitelmää.

Merkittävä huomio tutkijalta oli, että myytit voivat olla joskus haitallisia.

Tietysti on niin, että kriittinen historian tutkimus pitää olla pääsääntö, ja kriittinen arviointi 
erilaisista myyteistä on perusteltua.

Kuten olen aikaisemmin kirjoittanut aikaisemminkin, niin ulkopuolisten on turha sekaantua 
erilaisiin myyttien (Yhdysvallat) selventämis- tai vastustamishankkeisiin.

Myyttien perkaus pitää jättää heille (Yhdysvallat) omaksi asiaksi.

Muistan yhden kiihkeän keskustelun C-SPAN -kanavalla, jossa kaksi henkilöä väitteli perustuslakia 
(Yhdysvallat) kirjoittaneen miesryhmän uskonnollisista vaikutteista. Yksi näkökulma on, että juuri 
uskonnon vuoksi valtio ja kirkko eroteltiin. Toinen näkökulma on, että maalliset aatteet vaikuttivat 
hyvin paljon, ja juuri tämän valtio ja kirkko eroteltiin.

Tähän ansaan astui esim. Ecuadorin presidentti, ja arvosteli erityislaatuisuutta tai puheita 
erityislaatuisuudesta.

Selasin vähän seuravaa kirjaa: 
Lampinen, T. (1995). Uskonto ja politiikka - neljä tapausta ja niiden ylienen tausta. Helsinki:
Suomalainen teologinen kirjallisuusseura.

Lyhyesti voi todeta, että uskonto on väistämättä mukana politiikassa, vaikka eri maissa on hyvin 
erilaiset rajat uskonnon ja politiikan elämänalueilla.

Selvitin kerran eri maiden perustuslakeja keskusteltuani hänen kanssaan uskonnosta perustuslain 
osana. Kyseisen viestin itse kirjoittamani osa on ohessa, ALKAA- ja LOPPUU-merkintöjen välissä.
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Kyseinen selvitys on tietysti epämääräinen, ja vaatisi tarkemman penkomisen myös varsinaisen 
lainsäädännön osalta - lainsäädännössä voi olla hyvinkin pikkutarkkoja sääntöjä uskontojen 
asemasta jossain maassa.

Nyt voi todeta, että erilaiset uskonnolliset tulkinnat vaikuttavat SYYRIAn ja IRANnin kanssa 
käytäviin hankkeisiin ja oikeisiin keskusteluihin.

YK:n yleiskokouksesta katsoin erikseen Barack Obaman ja Hassan Rouhanin puheet 
lyhentämättöminä.

United States of America, General Debate, 68th Session 
http://webtv.un.org/meetings-events/general-assembly/general-debate/68th-session/watch/united-
states-of-america-general-debate-68th-session/2688077867001

Iran, General Debate, 68th Session 
http://webtv.un.org/meetings-events/general-assembly/general-debate/68th-session/watch/iran-
general-debate-68th-session/2688756268001

Aikaisemmin näillä sivuilla on esitelty IRANin politiikan valtakaavio, jossa on esim. presidentin 
tehtävä määritelty.

Esimerkinomaisesti oheisessa linkkilistassa on koko joukko linkkejä liittyen juutalaiseen 
väestönosaan Yhdysvalloissa.

Lyhyesti voi sanoa, että heilläkin (Yhdysvallat) on juutalaisissa hyvin erilaisia ryhmittymiä.

Samalla tavalla voi todeta, että myös ISRAEL on sisäisesti jakaantunut hyvin erilaisiin ryhmiin.

Katsoin kerran Press TV:n ohjelmaa, jossa media valmistautui tuleviin presidentinvaaleihin.

Ohjelmassa esiteltiin kolmenlaisen poliittisen ryhmittymän ehdokasehdokkaita. Eli IRAN on myös 
poliittisten ryhmine kokoelma.

Linkkilistan lopussa on pari linkkiä uskonnon nimissä tehtyyn väkivaltaan. Intiassa perheenjäsenet 
hirttivät oman tyttärensä. Myanmarissa buddhalaiset tekivät iskuja muslimien asuttamiin 
paikkoihin.

JOHTOPÄÄTÖKSIÄ?????

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

EHKÄ jatkossa pitää tehdä tarkempaa erittelyä uskonnon ja politiikan rajojen luonteesta ja laadusta 
huomioiden kunkin maan omat erityispiirteet uskonnon ja politiikan rajoista.

Esimerkiksi pyhistä kirjoissa ei ole suoraa tekstiä koskien ydinvoiman käyttöä. Eli jokainen 
uskonnollinen ryhmä voi itse ratkaista kantansa ydinvoimaan.

Tämän vuoksi ilmeisesti jatkossa pitää harrastaa tarkempaa perkaamista aina riippuen kunkin 
toimijan uskonnollisista tausta-ajatuksista.
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Uskonto ja politiikka on siis eri maissa eroteltu hyvin erilaisilla tavoilla, ja kannattaa olla tietoinen 
kunkin maan politiikan ja uskonnon erottelun erityisluonteesta.

Tältä pohjalta pitää yrittää ymmärtää/nähdä esimerkiksi YK:n yleiskokousten puheiden taakse, ja 
tiedostaa kunkin maan erityislaatuisuudet esimerkiksi uskonnon ja politiikan erottelun kotikutoisista
ratkaisuista.

:::::::::::::: ALKAA ::::::::::::::

Heipä hei,

Otin vähän tästä selvää.

Voisi todeta, että ehkäpä asia jätetään siellä Euroopan neuvostossa sillensä, ja asia hautautuu 
jonnekin.
Eli ei voida vaatia, että valtion ja kirkon erottaminen olisi eurooppalaisten (tai länsimaisten) arvojen
mukaista.
Toisaalta Yhdysvalloissa on valtio ja kirkko erotettu toisistaan, jolloin voisi sanoa, että eikö meidän 
Euroopassa pidä matkia joka asiassa heitä.

Katsoin perustuslakitietokannoista Euroopan Unionin jäsenmaiden perustuslakien sisällöt koskien 
kirkon asemaa.
Löysin 4 ryhmää:

1) maalliset, ei mikään ole valtionuskonto
2) jäi epäselväksi, koska ei ollut mitään mainintaa tms., perusoletus tällöin, että ei 
valtionuskontoa
3) ei valtionuskontoa, mutta valtion pidettävä hyvät välit yhteen tiettyyn kirkkoon
4) valtionuskonto

Tulos:
ryhmä 1: 9 valtiota
ryhmä 2: 3 valtota
ryhmä 3: 4 valtiota
ryhmä 4: 4 valtiota + Suomi.

Eli summaten voisi sanoa, että Pohjoismaat kuuluvat tiettyjen katolisten maiden kanssa samaan 
ryhmään.

Mikä taas on tietenkin vedettävissä uskonpuhdistukseen ja (Ruotsin) kuninkaan ahneuteen ryövätä 
kirkon silloinen omaisuus.

Jonka seurauksena syntyi valtion suojelema kirkko Pohjoismaihin.

Yksi syy on sosiaalidemokraattien linjojen murtuminen tässä aiheessa, kun muut asiat ovat vieneet 
huomion.
Suomessa sosiaalidemokraatit murtuivat tässä asiassa joskus 1920/30-luvuilla, ja asia jäi 
nykymallille melko pitkälle.
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Valtion ja kirkon erottaminen on [ehkä] Forssan ohjelman ainoa toteuttamaton kohta.

Ruotsissa selviö: eivät vastusta kuningasta tai kirkkoa.
Tanska sama juttu: eivät vastusta kuningasta tai kirkkoa.
Suomi: ei kuningasta, mutta eipä kukaan ole tainnut muutaman pikkuisen rähinän jälkeen 1900-
luvulla vaatia valtionkirkon poistamista.

T: J:R:

RYHMÄ 1: SELVÄSTI MAALLISET

Eesti / Viro
Chapter II
§ 40. Everyone has freedom of conscience, religion and thought.
Everyone may freely belong to churches and religious societies. There is no state church.

==> maallinen

Ranska:
Article 1 
France shall be an indivisible, secular, democratic and social Republic. It shall ensure the equality 
of all citizens before the law, without distinction of origin, race or religion. It shall respect all 
beliefs. It shall be organised on a decentralised basis.

==> Secular / maallinen (huom. secular)

Belgia
Article 21 [Church Competencies, Civil Wedding]
(1) The State does not have the right to intervene either in the nomination or in the installation of 
ministers of any religion whatsoever, nor to forbid these ministers from corresponding with their 
superiors, from publishing their acts, except, in the latter case, taking into consideration normal 
responsibilities in matters of press and publication.

==> taitaa olla maallinen

Alankomaat
Article 6 [Religion, Belief]
(1) Everyone shall have the right to manifest freely his religion or belief, either individually or in 
community with others, without prejudice to his responsibility under the law.

==> maallinen

Latvia
Chapter VIII
Fundamental Human Rights
99. Everyone has the right to freedom of thought, conscience and religion. The church shall be 
separate from the State.

==> maallinen

Liettua
Article 43

==> (7) There shall not be a State religion in Lithuania.
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Saksan liittotasavalta
Article 137
(1) There shall be no state church.

==> maallinen

Portugali
Article 41 
4. Churches and other religious communities shall be separate from the state 
organise themselves and to perform their ceremonies and their worship.  

==> Maallinen

Romania
(3) All religions shall be free and organized in accordance with their own statutes, under the terms 
laid down by law.
(5) Religious cults shall be autonomous from the State and shall enjoy support from it, including the
facilitation of religious assistance in the army, in hospitals, prisons, homes and orphanages.

==> maallinen

Unkari
Article 60.
(3) The church and the State shall operate in separation in the Republic of Hungary.

==> maallinen

RYHMÄ 2: JÄI EPÄSELVÄKSI

Tshekki
Ei sanaakaan kirkosta tai uskonnosta perustuslaissa.

Itävallan liittotasavalta
=> tätä oli vaikea löytää tekstimassan seasta, joten en osaa sanoa

Isossa-Britanniassa on se tunnettu ongelma, että heillä ei ole kirjoitettua perustuslakia.

RYHMÄ 3: EI VALTIONUSKONTOA, MUTTA TIETTYYN KIRKKOON PIDETTÄVÄ 
HYVÄT VÄLIT

Espanja:
Article 16 [Religion, Belief, No State Church]
(3) No religion shall have a state character. The public powers shall take into account the religious 
beliefs of Spanish society and maintain the appropriate relations of cooperation, with the Catholic 
Church and other denominations.

==> lähes maallinen, katolisen kirkon kanssa on pidettävä hyvät välit
==> ei valtionuskontoa

Irlanti
Article 44 
1. The State acknowledges that the homage of public worship is 
due to Almighty God. It shall hold His Name in reverence, and 
shall respect and honour religion.  
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2. 1° Freedom of conscience and the free profession and practice 
of religion are, subject to public order and morality, 
guaranteed to every citizen.  
2° The State guarantees not to endow any religion. 

==> maininta Jumalasta, mutta ei kuitenkaan mitään uskontoa suosita
======> eli melko maallinen

Puola:
Article 25 []
(1) Churches and other religious organizations shall have equal rights.
(2) Public authorities in the Republic of Poland shall be impartial in matters of personal conviction, 
whether religious or philosophical, or in relation to outlooks on life, and shall ensure their freedom 
of expression within public life.
(3) The relationship between the State and churches and other religious organizations shall be based
on the principle of respect for their autonomy and the mutual independence of each in its own 
sphere, as well as on the principle of cooperation for the individual and the common good.
(4) The relations between the Republic of Poland and the Roman Catholic Church shall be 
determined by international treaty concluded with the Holy See, and by statute.

==> taitaa olla niin kuin Espanjassa, että hyvät välit on pidettävä

Puola
Article 13 
 (1) The practicing of any religion shall be unrestricted.
(2) Religious institutions shall be separate from the state.
(3) Eastern Orthodox Christianity shall be considered the traditional religion in the Republic of 
Bulgaria.

==> taitaa olla maallinen
==> kuitenkin ortodoksinen kirkko on perinteinen uskonto
====> eli varmaankin on pidettävä hyvät välit

RYHMÄ 4: VALTIONUSKONTO

Tanska
Section 4 [State Church]
The Evangelical Lutheran Church shall be the Established Church of Denmark, and, as such, it shall
be supported by the State.

==> selvä homma, valtionuskonto on

Ruotsi
Chapter 8. Acts of law and other provisions
Art. 6. Provisions concerning religious communities are laid down in law. Provisions concerning the
bases of the Church of Sweden as a religious community shall also be laid down in an act of law.

===> sama homma kuin Suomessa, valtio vahvistaa valtiokirkon lait, vrt. kirkkolain 
määräykset.

Kreikka
SECTION II 
Relations of Church and State
Article 3
1. The prevailing religion in Greece is that of the Eastern Orthodox Church of Christ.
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==> selvä homma, valtionuskonto löytyy

Italia
Article 8 [Religion]
(1) Religious denominations are equally free before the law.
(2) Denominations other than catholicism have the right to organize themselves according to their 
own by-laws, provided they do not conflict with the italian legal system.
(3) Their relationship with the state is regulated by law, based on agreements with their 
representatives.

==> katolisella kirkolla erityisasema

Siinäpä se.

:::::::::::::: LOPPUU ::::::::::::::

SL 768.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

Eli Euroopan maissa on eroja suhtautumisessa valtionuskontoon: eli valtiolla voi olla 
valtionuskonto tai nimenomainen maininta valtion puolueettomuudesta koskien eri kirkkoja.

Kysymys: Miksi eri maissa mainitaan jokin kirkko valtionuskonnoksi?
Kysymys: Onko eri maissa liikehdintää jonkin valtiokirkon aseman muuttamiseksi?

Tunnetulla tavalla 100 Vapaa-ajattelijain Liitto ry kannattaa suomalaisen valtionkirkon järjestelmää 
muutettavaksi. Varmasti on joukko muitakin ajattelijoita kannattamassa suomalaisen valtiokirkon 
muuttamista. En tietystikään tiedä tarkkoja kokonaislukuja tästä aiheesta. Ehkä tuosta pitäisi tehdä 
mielipidekysely.

Lautsi valitti aikanaan valtion koulussa (Italia) olleista krusifikseista. Mielenkiintoinen (Lautsi vs. 
Italia) on Euroopan ihmisoikeustuomioistuin (18.03.2011) tekemä päätös, jossa todettiin Italiassa 
vallitseva tapa pitää seinällä ristiinnaulittua Jeesusta esittäviä krusifikseja myös julkisen sektorin 
yhteisöjen tiloissa olevan sallittua valtiollista toimintaa. Euroopan ihmisoikeustuomioistuin ei 
loppujen lopuksi nähnyt asiassa ongelmaa, joten krusifikseja ei ole poistettu Italian julkisen sektorin
yhteisöjen tiloista.

Kysymys: Miten pitäisi suhtautua yleisesti erilaisiin uskonnollisiin symboleihin?
Kysymys: Miten pitäisi suhtautua uskonnollisiin symboleihin julkisen sektorin 
yhteisöjen toimitiloissa?

Tietysti asia on mielenkiintoinen muunlaisten uskonnollisten symbolien kannalta. En tiedä 
kirjoitushetkellä tuohon vastausta esittämiini kysymyksiin.

Kysymys: Miten Euroopan ulkopuolisissa maissa suhtaudutaan kirkon ja valtion 
eroon?
Kysymys: Sallivatko Euroopan ulkopuoliset maat uskonnolliset symbolit julkisen 
sektorin yhteisöjen toimitiloissa?

100 http://vapaa-ajattelijat.fi  
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SL 769. Myytit ja todellisuus

SL 769.1. Merkintä 731: Uskonto & Politiikka / Totuus / 
Erityislaatu

20. lokakuuta 2013 
731: Uskonto & Politiikka / Totuus / Erityislaatu

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_731

Edellisessä merkinnässä (730) käsiteltiin yhden kansakunnan (Yhdysvallat) syntyhistoriaan 
kuuluvia myyttejä.

Kuten on aikaisemmin sanottu, niin heidän (Yhdysvallat) täytyy antaa itse purkaa omalla tahdillaan 
kansakunnan (Yhdysvallat) syntyhistoriaan kuuluvia myyttejä.

Aikaisemmassa merkinnässä oli linkki tutkijaan, joka asetti joitain myyttejä (Yhdysvallat) 
suurennuslasin alle.

ON tietysti niin, että jokainen kansakunta voi kokea itsestään jotain erilaista suhteessa muihin.

Hyvänä vertailukohteena voi pitää Venäjää, jonka toimintaan liittyviä myyttejä en ole näissä 
blogimerkinnöissä mennyt läpi. Esimerkiksi Hitlerin ja Stalinin kaikkien toimintojen kuvaaminen 
ilman erilaisia henkisiä painolasteja on hyvin vaikeaa.

Tietysti henkiset painolastit painavat paljon, ja esimerkiksi Hitlerin ja Stalinin kaikkien toimintojen 
kuvaaminen tapahtuu eri lähteissä vain osittain.

Lukuvinkki:

Kommunismin musta kirja 
[Courtois, Kauffer, Turtia, Brotherus & Eskelinen (2000). Kommunismin musta 
kirja: rikokset, terrori, sorto. Helsinki: WSOY.]

ISBN 951-0-25073-2 (sid.)

Luin kerran läpi tuon Kommunismin mustan kirjan - ainakin suurelta osin.

Voittajat ja häviäjät kirjoittavat historiaa monesti omalla tavallaan.

Luin kerran juttua, että Euroopan Unionin jäsenistä jotkut entiset kommunistivallan alla olleet 
jäsenmaiden edustajat halusivat tuomita kommunismin myös EU:n toimesta. VOIN muistaa väärin.

NO - kuitenkin.
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Yhdessä linkissä on uutisjuttu, jossa kysyttiin tavallisilta kaduntallaajilta (Yhdysvallat), että miksi 
he ovat erikoislaatuisia tai mitä erikoislaatuisuus tarkoittaa.

Kuten aikaisemmin sanottu, niin nämä jutut voi vapaasti linkittää, mutta näin ulkopuolelta ei 
kannata ottaa aiheesta enemmän kantaa heidän kokemaansa tai väittämäänsä erikoislaatuisuuteen.

Tietyllä tavalla voisi esimerkiksi pohjoismaita pitää erityislaatuisina erilaisten tilastoajojen 
perusteella - esimerkiksi lehdistön vapaus menee omassa luokassaan, ja viime aikoina ei 
pohjoismaissa ole tapettu toimittajia.

Mielenkiintoista on linkki Islantia vastaan nostetut kanteet: eli EFTAn valvontaviranomaisen 
Islantia vastaan nostamat kanteet.

Minulle on jäänyt epäselväksi, että haluavatko esim. Suomessa EU-jäsenyyteen hyvin kriittiset 
poliittiset toimijat Suomen takaisin EFTA:n jäseniksi. VAI onko Suomen tehtävä Sveitsin esimerkin
perusteella tehtävä kasa valtiosopimuksia EU:n kanssa?

Kuten on aikaisemmissa merkinnöissä osoitettu, niin asiointi EU:n ja muiden maiden kanssa 
tarkoittaa hallintoa hallinnon hallinnolle - erilaista lainopillista tekstiä on tuhansien sivujen edestä.

Toisaalta on linkkiä terrorismiin ja tuomittujen terroristien rankaisu hirttämällä.

ONKO kuolemantuomio kristinuskon ja islamin oppien mukaista??

Sekä Yhdysvallat (eri osavaltioihin jaettuna) että IRAN noin lainsäädännön kannalta mahdollistavat
kuolemantuomion. Ja kuolemantuomioita toteutetaan joissain maissa edelleen.

Edelleen voi todeta, että myös muslimit jakaantuvat erilaisiin ryhmiin, ja näin ulkopuolelta 
Suomesta voi olla vaikea ymmärtää näitä hienojakoisia erotteluja eri ryhmien välillä. ESIMERKKI:
ketä ovat alaviitit???

Björn Wahlroos on vauhdissa muutamassa linkitetyssä jutussa.

MINKÄ uskonnon mukaista on kapitalismin toteuttaminen jossain muodossa?

JOS taas ottaa lähtökohdaksi varautumisen erilaisiin poikkeustilanteisiin, niin silloin pitää 
yrityksille asettaa melkoinen joukko erilaisia velvoitteita.

Kapitalismin ajattelutavan mukaan kaikenlainen tehokkuus on ylin tavoite, jolloin erilaiset 
järjestelmät pidetään mahdollisimman keveinä ja kaikki turha toiminta puretaan vähitellen pois.

Toisin sanoen kapitalismissa kaikki tähtää yrityksen voittojen kasvattamiseen.

JOKAINEN vähänkään asiaan perehtyvä ymmärtää, että kaikenlainen tehostaminen tarkoittaa 
erilaisia keskitettyjä, isoja ja tehostettuja järjestelmiä.

TOISAALTA jokainen ymmärtää, että maailma ei ole pysyvät järjestelmä, ja esimerkiksi erilaiset 
luonnonilmiöt tulevat vastaan eri tavoin.
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Suomessa on 101 Huoltovarmuuskeskus, jonka tehtävänä on kehittää Suomen kestävyyttä 
kohtaamaan erilaiset häiriöt hyvin monella toimialalla.

Tästä tulee jatkuva ristiriita kaikelle yritystoiminnalle.

Jotkut yritykset ovat eri tavoin niin merkittäviä toimijoita, että niiden kaatuminen esim. 
luonnonilmiön seurauksena aiheuttaa paljon vaivaa sekä yksityiselle että julkiselle toiminnalle.

Hyvä esimerkki tietoyhteiskunnan ihmeellisyyksistä on yksityisyyden turvaaminen erilaisissa 
tietojärjestelmissä, jotka voivat olla aivan keskeisiä tietoyhteiskunnan järjestelmiä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Lampinen, T. (1995). Uskonto ja politiikka - neljä tapausta ja niiden yleinen tausta. Helsinki: 
Suomalainen teologinen kirjallisuusseura.

Kuten Lampinen osoittaa, niin uskonnon ja politiikan rajat vaihtelevat maasta toiseen.

Linkkilistassa on linkkiä seuraavista: ateismi, uskonnon ja älykkyyden yhteyksiin sekä Israelin 
valtion asevelvollisuuden mahdollinen laajentaminen myös tiettyjen uskonnollisten ryhmien 
tehtäväksi.

Lisäksi on muutama tilastolinkki suomalaiseen tilastoon.

Samaan ilmiöön voidaan ottaa sekä uskonnollisia että maallisia ideologisia näkökulmiksi.

Tässä kohtaa olisi tilausta jollekin välineelle, jossa sekä uskonnollisia että maallisia ideologisia 
näkökulmia voitaisiin ajaa hallitusti ristiin.

Esimerkiksi kuolemantuomioita voi kannattaa sekä maallisista että uskonnollisista lähtökohdista.

SL 769.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

Erilaisten myyttien oikea luonne ja myyttien oikea vaikutus eri asioissa on tietysti mielenkiintoinen 
aihe. Merkinnässä totesin Yhdysvaltojen oman sisäisen keskustelun oman maan myyttien kriittiseen
käsittelyyn. Esimerkiksi Yhdysvaltojen perustuslain laatijoiden (Founding Fathers) alkuperäisistä 
tavoitteista ja heidän uskonnollisuuden laadusta ei taida loppua kovin äkkiä.

Kysymys: Miksi Yhdysvaltojen perustuslain laatijat päättivät kirkon ja valtion eron?
Kysymys: Miksi ja miten yhdysvaltalaiset pitävät itseään erityislaatuisena kansana?
Kysymys: Miksi ja miten yhdysvaltalaisten kokema erityislaatuisuus vaikuttaa 
Yhdysvaltojen ulkopolitiikkaan?

Yksi myytti koskee mahdollisimman vapaata yritystoimintaa. Oikeasti kaikki kaupallinen toiminta 
tahtoo keskittyä eri tavoilla, jolloin kilpailua on loppujen lopuksi muutaman ison yrityksen välillä. 
Kilpailun kannattajat kuvittelevat pienten yritysten väliseen kilpailun olevan todellisuutta.

101 https://www.huoltovarmuuskeskus.fi  
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Kysymys: Millaisia ovat erilaisten mielipidevaikuttajien uskomukset koskien vapaata 
yritystoimintaa?
Kysymys: Mitkä ovat uskomusten ja todellisuuden epävastaavuudet koskien  vapaata 
yritystoimintaa?

Väittämä: Huoltovarmuuden ja vapaan yritystoiminnan välillä voi olla erilaisia 
ristiriitoja.

Esimerkiksi Suomessa on käsittääkseni erilaisia velvoitteita eri yrityksille erilaisten tuotteiden 
laajemmalle varastoinnille. Tällaisten velvollisuuksien määrä ja laatu taitavat olla aina väittelyn 
aiheina.

Väittämä: Kaupallinen toiminta tahtoo keskittyä eri tavoin.

Kysymys: Miksi erilaiset mielipidevaikuttajat eivät osaa ottaa huomioon 
yritystoiminnan keskittymistä?
Kysymys: Mikä on erilaisten uskonnollisten ryhmien oppien oikea suhde 
markkinatalouteen?

Eri uskonnoissa on ajatuksia rahan lainaamisen koroista. En tietysti tiedä kaikkien uskonnollisten 
ryhmien kannattamia lainaamisen ehtoja. Erilaiset uskonnolliset yhteisöt tietysti kannattavat omaa 
ajatusta lainoista ja lainaamisen ehdoista.

Toisaalta on tullut vastaan tietoa sijoittajista, jotka voivat tehdä sijoituksia esimerkiksi islamin 
oppien hengessä, jolloin nämä sijoittajat eivät sijoita tietyntyyppisiin yrityksiin. Vastaavalla tavalla 
on muitakin eettisiin periaatteisiin nojaavia sijoittajia, jolloin tiettyille toimialoille ei sijoiteta yhtään
mitään.

Tein tietoverkkoon muutaman haun, jossa yritin selvittää kansainvälistä eettisten sijoittajien 
järjestöä. Erilaisia paikallisia ja kansallisia eettisten sijoittajia järjestöjä tietysti löytyi hakujen 
perusteella. En löytänyt kansainvälistä eettisten sijoittajien järjestön www-sivuja.
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SL 770. Teknokratia ja teknologia

SL 770.1. Merkintä 732: Teknokratia VAI demokratia VAI 
demokrologia ??

24. lokakuuta 2013 
732: Teknokratia VAI demokratia VAI demokrologia ??

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_732

Oheisen linkkilistan yhdentämiseksi laitan yhteen teknologian seurauksien käsittelyn 
demokraattisessa järjestelmille.

Linkin ensimmäiseksi kohteeksi valitsin Googlen kehittämän itseohjautuvan auton Wikipedian 
linkkivinkin.

Palautuu mieleen poliittisen nuorisojärjestön tilaisuus, jossa pohdin ääneen, että mitenköhän 
itseohjautuvan auto aiheuttaa lainsäädäntötoimintaan.

NO - itseohjautuva auto tuomittiin kyseisessä poliittisen nuorisojärjestön tilaisuudessa 
mahdottomaksi ilmiöksi.

Tarinan OPETUS: poliittisessa järjestössä toimiminen ei ole mitään uusien teknologisten 
innovaatioiden kehittämistyötä.

NO - kerran kysyin eurovaalien yhteydessä nuorilta ehdokkailta, että minkä yksittäisen asian kukin 
ehdokas muuttaisi, JOS saisi päättää asian esim. ehdottomalla enemmistöllä, ja kyseisen asian 
päätös ei tulisi muuttumaan koskaan.

NO - kukaan ehdokkaista ei sanonut asiaa, jonka muuttaminen olisi ehdottomasti hänen 
tavoitteensa.

Tarinan OPETUS: jopa hyvin nuorten suomalaisten poliittisten (broilereiden) ajatusmaailma on jo 
suhteellisen sidottu siihen ajatukseen, että ehdotonta enemmistöä ei oma puolue tule saamaan, 
jolloin käytännössä omien tavoitteiden toteutus voi vaatia vuosikymmeniä.

Sain yhden kansanedustajan hetkeksi hiljaiseksi - ainakin hetkeksi. Kyseinen edustaja on 
ensimmäisen kauden edustaja, joka monelle meille tuttuun tapaan arvosteli Eduskunnassa olevia 
henkilöitä osittain / täysin vieraantuneiksi ns. tavallisesta elämästä.

Kysyin kyseiseltä edustajalta, että olisiko hän valmis rajoittamaan kansanedustajien toimikauden 
rajoittamaan esimerkiksi kolmeen kauteen.
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Tarinan OPETUS: Eduskunnan omat sisäistämisprosessit ovat kova mylly, jonka kautta uudet 
edustajat oppivat talon tavoille.

OMA käsitys on, että ensimmäinen kausi Eduskunnassa menee uudelta edustajalta asioiden 
opiskeluun. SIVUTULOS tuosta opettelukaudesta on tietysti se, että päästyään edustajaksi voivat 
kannattajat pettyä, koska suurella innolla valittu edustaja alkaakin puhua ja käyttäytyä kuin muutkin
poliitikot.

ON aivan selvää, että ensimmäisen kauden edustaja oikeasti oppii, että miten jotkut asiat ovat aivan 
oikeasti saatuaan kuultua aivan oikeita asiantuntijoita esim. valiokunnissa. Ja muutenkin päästyään 
kansanedustajaksi saa avata monia ovia, jotka eivät varmasti avaudu ns. tavalliselle puolueen 
innokkaalle kannattajalle.

OLIPA pitkä johdanto.

Nyt voi kuitenkin todeta, että esimerkiksi Eduskunta on laajentanut sähköisiä palveluita omalla 
tavallaan.

Tähän kohtaan voimme palauttaa mieleen aikaisempia merkintöjä.

437 / 7.6.2011: Valiokunta on Eduskunnan moottori 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_8.html#aihe_437

626: Tukehtuminen tosiasioihin / Rationaalisuusolettama 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_626

627: C-SPAN / Seminaarien massatuotanto 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_12.html#aihe_627

ELI voisiko Eduskunta kehittää järjestelmällisesti seminaarien sähköistä järjestämistä osana 
kansalaisten valistusta?

Näyttää siltä, että Eduskunnassa on nyttemmin intoa järjestää seminaareja (vast.), ja Eduskunta 
tarjoaa Verkkolähetys-nimellä tilaisuuksien tallenteita.

Tästä seuraava aste olisi pitää valiokuntien kuulemiset avoimina ja teknisesti talletettuina 
tilaisuuksina.

Uskoisin, että monissa etujärjestöissä olisi aivan uutta innostusta, jos annetut lausunnot eivät jäisi 
vain pöytäkirjamerkinnän tasolle.

ELI avoin seminaari ja liitteenä vielä sähköiset asiakirjat lausunnoista.

Aika näyttää, että tuleeko Eduskunnasta seminaarien massatuotannon keskus.

Lyhyesti voi sanoa, että esimerkiksi Euroopan parlamentti (EU siis) tarjoaa hyvin laajat sähköiset 
palvelut, joissa on sekä videota että asiakirja-aineistoa.

Aika näyttää, että kuinka laajat sähköiset palvelut Eduskunta aikaa myöten tulee tarjoamaan.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Oheisen linkkilistan yhdentäväksi tekijäksi voi laittaa poliittisen päätöksenteon vasteen teknologian 
hurjan nopeaan kehitykseen.

Tietysti voi todeta, että demokratiat vastaavat teknologian aiheuttamiin paineisiin eri tavalla kuin ei-
demokraattiset järjestelmät.

Yksityisellä sektorilla on vähemmän rajoitteita kehittää palveluitaan, ja esimerkiksi Aku Ankka 
-lehden sähköinen järjestelmä on mielenkiintoinen - tuhansia sivuja siis.

ONKO Facebook jo eilisen päivän juttu - alkavatko teinit siirtyä muihin palveluihin??

Toisaalta olemme siirtyneet kaikenlaisiin Tykkää-painikkeiden maailmaan, jolloin sähköisesti saa 
nopeasti palautetta erilaisiin aiheisiin.

Esimerkiksi nyt voi tykätä oikein virallisesti kansalaisaloitteita esimerkiksi verkkopankkien 
tunnuksien avulla.

Lisäksi on pari tietoteknistä lainsäädäntöhanketta: tie- ja katuverkkojen tietojärjestelmä sekä 
sähköiset tunnistautumispalvelut.

Olen aikaisemmin todennut, että poliittinen päätöksenteko on suhteellisen hidasta erilaisiin 
teknologisiin ilmiöihin nähden.

Olen aikaisemmin monesti todennut, että tarvittaisiin joku toimielin, joka antaisi erilaisia 
suosituksia erilaisiin teknologisiin ilmiöihin. Yhtenä ryhmänä olen ehdottanut, että useampien 
uskontojen edustajat olisivat yksi ryhmä kyseisessä toimielimessä.

Miten pitäisi suhtautua aina vain useamman elämänalueen kiihtyvä tietoteknistymiseen - näihin ei 
löydy selvää vastausta pyhistä kirjoituksista.

Toisaalta voi todeta, että varmaankin löytyy maallisia edustajia kyseiseen toimielimeen - 
esimerkiksi voi pohtia yleisiä eettisiä ongelmia aina vain useamman elämänalueen kiihtyvä 
tietoteknistymiseen.

Tämän vuoksi voimme pitää seuraavaa julkaisua tärkeänä: 

Linturi, R., Kuusi, O., & Ahlqvist, T. (2013). Suomen sata uutta mahdollisuutta: radikaalit 
teknologiset ratkaisut. Eduskunnan tulevaisuusvaliokunnan julkaisu 6/2013. Eduskunta. 

PDF-tiedosto tässä linkissä.

NYT olisi kaikkien mahdollisten sidosryhmien velvollisuus ottaa kantaa erilaisiin teknologisiin 
ilmiöihin. Tämä työ pitäisi vain nyt [tehdä muodolliseksi].

Vastaavalla tavalla olen aikaisemmin esittänyt 535-hanketta, jossa kaikki oleelliset sidosryhmät 
voisivat ottaa kantaa kuntien tehtävien tarpeellisuuteen.
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Ehdottamani työ on tietysti hyvin tylsää ja vaatisi paljon puuduttavia istuntoja, ja ehkä kasan laajoja
seminaareja eri aiheiden ympärille.

SL 770.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

Yhdessä aikaisemmassa käsittelin kunnille määrättyjä 535 tehtävää. Eli tarvitsisimme hankkeen, 
jossa jokainen tehtävä (535-hanke) kävisi huolellisesti jokaisen kunnan tehtävän tarpeellisuuden ja 
laajuuden.

Väittämä: Jokaisesta kunnan tehtävästä (535-hanke) pitäisi tehdä hyvin tarkka selvitys
koskien tehtävien määrää ja laatua.

Monessa poliittisessa tehtävissä on oma opettelun tarve, jolloin jonkin tehtävän sisältöjen oikea 
ymmärrys vaatii oman aikansa. Tietysti vaalikentillä on käsitelty erilaisia asioita, joista ehdokkaat 
ovat toistaneet puolueen kannanottoja. Vasta oikea perehtyminen voi osoittaa käsiteltyjen asioiden 
monimutkaisuuden ja keskeneräisyyden.

Väittämä: Jokainen poliittinen tehtävä vaatii oman opettelunsa, joka voi paljastaa 
valitulle henkilölle täysin uusia asioita.

Tässä kohtaa voi todeta poliittisten tehtävien julkisuuden ja teknologisen kehityksen yhteyden.

Väittämä: Monet meistä voivat kannattaa päätöksenteon avaamista esimerkiksi 
teknologian avulla.
Väittämä: Suhtautuminen päätöksenteon avaamisen kannatuksen suhteen ei yleensä 
riipu puoluekannasta.

Aikanaan Jalasjärven kunta ei tallentanut valtuustojen kokouksia tietoverkkoon. Kurikan 
kaupungissa valtuustojen kokouksien tallentamista tietoverkkoon oli tehty jo ennen Kurikan ja 
Jalasjärven tekemää kuntaliitosta.

Eduskunnan tietopalvelut ovat kehittyneet koko ajan eteenpäin. Hyvänä esimerkkinä on 
valiokuntien pöytäkirjojen liitteet, jotka sisältävät erilaisten sidosryhmien virallisia lausuntoja 
koskien hallituksen esityksiä. Oman arvion mukaan erilaiset sidosryhmät voivat jättää mielellään 
kirjallisia lausuntoja, jotta myös tavalliset kansalaiset voisivat perehtyä aiheeseen selvittäen erilaisia
näkökulmia liittyen käsiteltävään asiaan.

Väittämä: Eduskunnan nykyinen tapa julkaista valiokuntien pöytäkirjan liitteitä on 
tietysti hyvin kannatettava asia avoimuuden lisäämiseksi.
Väittämä: Monet sidosryhmät voivat yleisesti kannattaa valiokuntien pöytäkirjan 
liitteiden laajaa julkisuutta.

Sitten päästään Eduskunnan järjestämien seminaarien ja julkisten kuulemisten suhteisiin.

Kysymys: Pitäisikö Eduskunnan valiokuntien järjestää julkisia kuulemisia?
Kysymys: Voisiko Eduskunta järjestää järjestelmällisesti erilaisia seminaareja, jotka 
tallennetaan myös tietoverkkoon?
Kysymys: Kuinka laajasti kansalaiset seuraavat Eduskunnan seminaareja?
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SL 771. Totuuden esiinmarssi

SL 771.1. Merkintä 733: Vakoilu / Julkisuus / mm. Ron & Rand 
Paul / XXXXIII

27. lokakuuta 2013
733: Vakoilu vs. Julkisuus / mm. Ron & Rand Paul / XXXXIII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_733

Velkakaton (Yhdysvallat) nostaminen - tästä veivattiin useampi päivä myös Suomen 
mediaoperaatioissa.

Vakoilun (Yhdysvallat) valtava laajuus ympäri maailman - tästä veivattiin useampi päivä myös 
Suomen mediaoperaatioissa.

Rand Paulin suhteen on ohessa melkoinen linkkilista. Lyhyesti sanoen hänellä on omat 
mielipiteensä sekä velkakatosta että vakoilusta.

Mielenilmaisuja on ollut monenlaisia ympäri maailman - tietysti vakoilun kohteeksi joutuneet 
itsenäisten valtioiden päättäjät ovat tuohduksissa vakoilun vuoksi.

Miksi pitää vakoilla liittolaisia??

Toisaalta tulee mieleen II maailmansodan loppuvaiheet, josta tiedetään nykyisin enemmän. 
Neuvostoliitto vakoili todella laajasti omia liittolaisiaan.

Sinällään liittolaisten vakoilu ei siis ole mikään uusi keksintö 2000-luvulle tullessa.

Uutta on kaiken tietoteknistyminen, jolloin vakoiluun on tullut paljon uusia mahdollisuuksia.

Rand Paul on antanut useita lausuntoja ja puheita liittyen liittovaltion tuhlaukseen ja liittovaltion 
vakoiluun keskittyvien virastojen vakoilusta.

Yksi mielenkiintoinen sivumerkintä voi olla Turkin kiinnostus ostaa kiinalaisten valmistama 
asejärjestelmä.

Eli yksi liittolaisista ei ostaisikaan aseita länsimaista.

Tarkasti ottaen on niin, että heillä (Yhdysvallat) on koko joukko erilaisia liittolaisia.

Ongelma tietysti on, että eri liittolaisilla on oma asialista (agenda), jota yritetään toteuttaa eri tavoin.
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OSA liittolaismaista on jonkintasoisia demokratioita, jolloin jokainen vaali on aina jännityksen 
paikka: miten mahdollinen uusi hallinto suhtautuu kunkin liiton perussopimuksiin (vast.)?

OSA liittolaismaista käyttää jonkinlaisia kevytversioita demokratioista, jolloin heillä on omat 
menetelmänsä vallanpitäjien valintaan ja vaihtamiseen.

Kun noita vaaleja on koko ajan käynnissä, niin koskaan ei ole olemassa tilannetta, jossa jokainen 
liittolainen on liitossaan joka hetkellä täysin samaa mieltä kuin Yhdysvallat. AINA on jonkinlainen 
oppositio olemassa valitulle linjalle, joten mahdollinen opposition valtaannousu voi tarkoittaa 
liittosopimusten uudelleenarviointia.

Mielenkiintoinen pikku-uutinen on Maanpuolustuskorkeakoulun strategian laitoksen julkaisusarjan 
4 työpaperi 29: Alan Salehzadeh: Iran's Domestic and Foreign Policies.

IRANin suurlähettiläs on ilmeisesti ollut yhteyksissä kyseiseen yhteisöön, ja työpaperi on ainakin 
joksikin aikaa poistettu www-sivuilta.

TIETYSTI joku suutahti moisesta, ja kyseinen työpaperi on jo verkon syövereissä, ja esimerkiksi 
Ossi Mäntylahden www-sivuilta on työpaperi ladattavissa - ainakin tällä hetkellä.

Selasin jonkin verran tuota työpaperia.

Mielenkiintoinen sivuhuomautus on IRANin järjestämä filmifestivaali Lontoossa.

On ehkä niin, että tavallisten ihmisten ja tavallisten yhteisöjen tasolla yhteistyö IRANin 
kansalaisten ja iranilaisten yhteisöjen välillä on hyvinkin laajaa tapauksesta riippuen.

Suomella ja IRANilla on oletettavasti suhteellisen vähän ristiriitoja keskenään, ja Suomi ei 
lähtökohtaisesti yritä ärsyttää heitä (IRAN) ainakaan julkisesti.

Joissain yhteyksissä on pohdittu, että mahtuisiko uusi puolue liittovaltion tasolla (Yhdysvallat) 
demokraattien ja republikaanien lisäksi.

Muistan yhden keskustelun, jossa heidän kansalainen (Yhdysvallat) ihmetteli, että eikö suomalainen
kansanedustuslaitos mene tukkoon, koska meillä on niin paljon puolueita.

Vastaavasti voisi pohtia, että eikö heidän (Yhdysvallat) kansanedustuslaitos mene tukkoon, jos 
presidentti on eri puolueesta kuin senaatin ja/tai edustajainhuoneen enemmistö.

Muistaakseni tilanne on tällä hetkellä republikaanien laaja edustus edustajainhuoneessa ja 
demokraattien laaja edustus senaatissa.

Tosin ongelma republikaaneille on heidän joukossaan olevat Rand Paulin & Ron Paulin kannattajat,
joista osa ajaa erilaista asialistaan (agenda).

Hyvä esimerkki on John McCainin ja Rand Paulin eriävät kannanotot esim. Syyrian kriisin 
ratkaisuun.
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Toisaalta voi todeta, että Wikipedia-artikkelit koskien Ron Paulia ja John McCainia ovat hyvin 
laajat. McCainin osalta voi todeta, että hän oli presidenttiehdokas, jolloin lähes jokainen napsahdus 
on talletettu esim. Wikipedia-artikkeleihin

ELI voi todeta, että Rand Paul ei ole vielä joutunut samantasoiseen myllytykseen, jossa jokainen 
väittämä ja lausunto on ollut laajojen mediaoperaatioiden aiheena.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistan alussa on PolitiFact-linkit Ron Paulin ja Rand Paulin antamiin lausuntoihin. Kuten 
näkyy, niin kummatkin ovat antaneet lausuntoja, joiden sisällöstä pitää mennä tarkasti 
yksityiskohdat läpi.

Suomen osalta voi todeta, että ministeri Heidi Hautalan eroon johti monet yhteensattumat. Yksi 
kohdattu ongelma oli, että Hautala muisti asiat väärässä järjestyksessä ja ilmeisesti tosiasioita vähän
tipotellen.

Puhun niin totta kuin osaan!!!!!!!!!!!!!!!

Tuo lausahdus oli aikanaan Anneli Jäätteenmäen suusta tullut mielenkiintoinen asiayhdistelmä.

Herää kysymys: Miksi ei puhu vain ja ainoastaan totta?

Tähän sopivat seuraava viitteet:

Ervasti, P. (2004). Irakgate: pääministerin nousu ja ero. Helsinki: Gummerus.

Heilemann, J., & Halperin, M. (2010). Game change: Obama and the Clintons, McCain and 
Palin, and the race of a lifetime. New York: Harper.

Lyhyesti voi sanoa, että poliitikon nousu, uho ja tuho tapahtuu nykyään suhteellisen nopeasti. Esim. 
Heidi Hautala oli muutamassa päivässä entinen ministeri.

Muistan Puolueen yhdestä vaalikoulutuksesta, että Suomessa ei kielteinen kampanjointi 
yksinkertaisesti toimi.

Mítä uutta???

Verrattuna mediaa kahden maan välillä, Suomi ja Yhdysvallat, ovat tosiasioiden tarkastuksen tasot 
ja yhteisöt erilaista.

Tässä kohtaa täytyy todeta, että jatkossa on selvitettävä eri maiden tosiasioiden tarkastuksen tasot ja
yhteisöt.

Esimerkiksi Press TV;n, Al Jaeeran ja RT:n lähetyksiä ristiin katsomalla voi saada erilaista tietoa eri
maista. Tietysti jokainen näistä (Press TV, Al Jazeeran ja RT) vaikenee joistain asioista, ja voivat 
toisaalta penkoa perata toisten välttämiä aiheita.
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Eli esimerkiksi suomalaisen median osalta tarvittaisiin yhteisö, joka penkoo ja perkaa suomalaisen 
valtamedian välttämiä aiheita.

Tietysti meillä on esim. Long Play ja Tutkivan journalismin yhdistys.

Toisaalta tällä viikolla on tullut esille, että MTV3 aikoo lakkauttaa 45 minuuttia -ohjelmansa, joka 
on ollut ainakin osittain tutkivaa journalismia. Kuulemma uutistoimitukseen perustetaan tutkivan 
journalismin yksikkö, ja tämän uuden yksikön toiminta on vielä toteen näyttämättä.

ISO ongelma on, että perusteellinen tosiasioiden perkaaminen vaatii oikeaa rahaa ja aivan oikeiden 
ihmisten palkkaamista. Ilman rahaa ja ihmisiä tosiasioiden todellinen perkaaminen ei onnistu.

Totuus voi olla, että perinteiset mediatalot käyvät tuskaista kamppailua internet-ilmiöiden kanssa.

Jos perinteiset mediatalot supistavat tarpeeksi toimituksiaan, niin lopputulos voi olla, että eri 
yhteisöjen tiedotteet menevät läpi liman mitään tarkastuksia.

UUTTA - pitäisikö kaikkien merkittävien mediatalojen jotenkin yhteistyössä rahoitettava tutkivaa 
journalismia?

Ongelma tietysti on, että kuka tai ketkä määrittelisivät tehtävät tutkivan journalismin jutut.

Esimerkiksi maakuntalehdet eivät kovasti innostu, jos kaikki tutkivan journalismin jutut olisivat 
vain ja ainoastaan Helsinki-keskeisiä.

Ilmeisesti tarvitsemme jotain uutta ajattelua aiheeseen, ja tässä olisi jälleen yhden ideakilpailun 
mahdollisuus.

Tällä hetkellä minulla ei ole varmaa, yksiselitteistä ja oikeasti toimivaa vastausta suomalaisen 
tutkivan journalismin jatkokehitykseen ja jatkorahoitukseen.

Yksi mahdollisuus on erilaisten säätiöiden keräämä rahoitus, kuten on jo tapahtunut Yhdysvalloissa,
jossa on tutkivaa journalismia rahoittavia säätiöitä.

Ongelma voi olla, että suomalaisessa yhteydessä voi olla vaikea kerätä tällaisella säätiölle tarpeeksi 
suuri pääoma, jolloin pääoman tuotolla voitaisiin pitää kohtuullinen joukko tutkivia journalisteja 
palkkalistoilla.

Jos esim. 10 000 000 pääoman tuotto olisi vaikka 3-5% vuodessa, niin tuotto olisi vasta 300 000 - 
500 000 vuodessa.

Eli tarvitaan jotain uutta ajattelua, jotta oikea tutkiva journalismi voisi onnistua esimerkiksi 
Yhdysvalloissa ja Suomessa.

Yksi haaste sekä Suomessa että Yhdysvalloissa on käydä läpi poliitikkojen väittämät huolellisesti 
läpi, jotta poliitikot eivät voi heittää jakeluun aivan poskettomia lausuntoja.

ELI esim. Ron Paulia tai Rand Paulia ei pitäisi päästää helpolla ja kaikki heidän väittämänsä pitää 
käydä perusteellisesti läpi.
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Yhdysvallat on tietysti mielenkiintoinen mittatikku, jonka avulla voi käydä läpi median tilaa 
verrattuna heidän (Yhdysvallat) journalismiin.

Jäämme odottamaan uusia avauksia.

SL 771.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

Lyhyesti ottaen erilaisten aiheiden muuttuminen tietoteknisiksi mahdollistaa vakoilua uudella 
tavalla ja toisaalta erilaisten aineistojen sähköistä julkaisua. Osa näistä aineistoista voi olla 
jonkinlainen salaisuus, joita julkaisee mm. 102 WikiLeaks-sivusto.

Väittämä: Tietotekniikkaa voidaan käyttää vakoiluun mahdollisesti tuomittavilla 
tavoilla.
Väittämä: Tietotekniikka mahdollistaa erilaisten aineistojen julkaisun, jolloin voidaan 
esittää kritiikkiä vakoilun määrästä ja laadusta.

Monessa aikaisemmassa merkinnässä on ollut laajasti asiaa tosiasioiden tarkastuspalveluista. 
Kerraten voidaan todeta tarve kehittää ja rahoittaa tosiasioiden tarkastuspalveluita.

Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluille on selvästi tarvetta – myös Suomessa!
Väittämä: Piilotellut tosiasiat tulevat monesti esiin ajan myötä.

Muraja (2017) on hyvä katsaus suomalaiseen tosiasioiden tarkastuksen historiaan.

Kysymys: Miten turvataan suomalainen tutkiva journalismi pidemmällä aikavälillä?
Kysymys: Miten turvataan tehokas suomalainen tosiasioiden tarkastus (vrt. 
FaktaBaari)?

Merkinnässä on jonkin verran asiaa Iranista, joiden kansalaisilla voi olla yhteyksissä 
ulkomaailmaan. Toisaalta on tullut vastaan erilaisia messuja, joita on järjestetty Iranissa. Eli Iran ei 
ole mikään täysin suljettu kokonaisuus. Toisaalta kirjoitushetkellä vallitsee jonkinlainen poliittinen 
suojasää Iranin suhteen, koska eri osapuolet saavuttivat 14.7.2015 sopimuksen (Joint 
Comprehensive Plan of Action, JCPOA), jonka perusteella Iranin ydinohjelmaan kohdistetaan 
jatkuvasti erilaisia tarkastuksia.

Kysymys: Kestääkö poliittinen suojasää Iranin suhteen sekä lyhyemmällä että 
pidemmällä aikavälillä?

102 https://wikileaks.org  
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SL 772. Uuden internetin tietoturvallisuus?

SL 772.1. Merkintä 734: TELMO? / Internetin loppu? / IT-
miljonäärit?

28. lokakuuta 2013 
734: TELMO / Internetin loppu? / IT-miljonäärit

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_734

En ole laajasti arvioinut Edward Snowden -kohua, ja varmaankaan en osaa sanoa mitään uutta 
aiheeseen liittyen.

NSA:n urkinta kuitenkin oli Groklaw-sivuston sulkemisen virallinen syy.

Itse olen lähettänyt muutaman viestin Groklaw-sivuston vastuuhenkilöille, ja oletusarvoisesti nämä 
viestit on siis kerätty ja mahdollisesti luettu NSA:n järjestelmillä.

ON tietysti niin, että NSA on tehnyt yhteistyötä yhdysvaltalaisten tietotekniikkayritysten kanssa, ja 
kyseisen yhteistyön laajuus on vielä kokonaan selvittämättä.

Viikon aikana oli pari uutista, jossa pohdittiin, että voisiko joku yksittäinen valtio perustaa oman 
sisäisen verkkojärjestelmän.

Tästä palautuu hetimmiten mieleen suomalainen TELMO-viritelmä, joka oli ennen internetin 
leviämistä. Tunnetulla tavalla TCP/IP ja muutkin standardit antavat meillä perustan internet-
palveluille.

Omien muistikuvien mukaan internet löi jotenkin läpi vuosina 1994-1995 - tosin aika alkeellistahan 
se oli ensi vaiheessa.

Tietysti herää kysymys, että suostuisivatko kansalaiset esim. länsimaissa siihen, että kaikki 
verkkoliikenne jossain valtiossa menisi tasan yhdestä pisteestä ulos ja sisään.

Tietysti voisi pohtia, että tasan yhdestä pisteestä jaettuna voitaisiin estää vakoilua 
verkkoliikenteessä.

Lisäksi on muutama linkki ihmisten käyttäytymisen muutoksesta teknologian seurauksena: 
esimerkiksi lukemisen tapa on muuttumassa.

Ja muutama tietoverkkorikollisuuden linkki on mukana.

Toisaalta on laajaa avoimuutta MariaDB-tietokannan kehittämisessä, jolloin kehittämistyö on ajettu 
säätiön alaisuuteen.
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ITSE olen jo useamman kerran todennut, että tietotekniikassa on monesti paras tapa perustaa yhden 
asian säätiö, jonka rahoituksen taakse voi kertyä laajakin määrä pääomaa riippuen tapauksesta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistan lopuksi on pari linkkiä, jossa on palkittu jonkun tietoteknisen vian löytäjä jollain 
rahasummalla.

Itse olen sitä mieltä, että tietotekniikan turvallisuuden kehittämisessä pitäisi sallia uusien 
miljonäärien ryhmän synty.

Riippuu aina tietysti tapauksesta, mutta joissain tapauksissa yksittäinen virhe tai tietoturvattomuus 
voi tarkoittaa miljoonien ihmisten elämään häiriöitä.

ELI mitä suuremman virheen löytää, niin sitä suurempi palkkio pitäisi sallia.

JOS joistain henkilöistä tulee miljonäärejä löydettyään tarpeeksi monta tietoturvaongelmaa, niin se 
paljon parempi vaihtoehto kuin tietoturvattomuuden leviäminen rikolliseen käyttöön.

Pieni paradoksi on, että tietotekniikan laaja avoimuus voi taata laajan yksityisyyden.

Ilmeisesti tarvitsemme hyvin laajan ja hyvin avoimen hankkeen, jolla kehitettäisiin tietotekniikan 
turvallisuus uudelle tasolle.

Ongelma on, että kyseisen hyvin laajan ja hyvin avoimen hankkeen takana pitäisi olla laaja edustus 
hyvin erilaisia yhteisöjä.

Itse olen pohtinut, että miten pitäisi sähköpostien standardeja kehittää, jotta kaikki viestintä olisi jo 
lähtökohtaisesti salattua. Toisaalta pitää todeta, että täysin uusien sähköpostiprotokollien 
kehittäminen ja protokollien oikea toteuttaminen vaatisi paljon uutta ohjelmistotekniikkaa ja paljon 
uusia avoimia standardeja.

Toisaalta voi todeta, että TELMO-tyylinen jokaisen valtion oma tietoverkko ja omat 
tietoliikenneprotokollat voisi aiheuttaa uusia ongelmia, ja se aiheuttaisi aivan valtavan määrän 
päällekkäistä ja turhaa työtä.

SL 772.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

Merkinnän lopussa pohdin sähköpostien standardien kehittäminen, jolloin sähköpostiviestintä olisi 
jo lähtökohtaisesti salattua. En ole tätä asiaa selvittänyt tarkemmin – ehkä sitä ei voida toteuttaa.

Kysymys: Mitä voisi tarkoitta uusi turvallisempi internet?

Sitten vielä pari aihetta:

Väittämä: Tietoturvaongelmista ilmoittamisesta pitäisi palkita kunnolla.
Väittämä: Yhden asian säätiö on monesti hyvä järjestelmä turvaamaan avoin ratkaisu.
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SL 773. Liittojen, piirien ja yhdistysten kannanotot

SL 773.1. Merkintä 735: Liittotoimisto- ja 
puoluetoimistosyndrooma / jne.

29. lokakuuta 2013 
735: Liittotoimisto- ja puoluetoimistosyndrooma / Koski

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_735

Timo Soini väittää saaneensa neljä tappouhkausta.

Joka neljäs Kokoomuksen puoluevaltuutettu siirtäisi Jyrki Kataisen syrjään.

Voisivatko Keskusta ja Perussuomalaiset tehdä jonkin tasoista yhteistyötä?

Puolueen sisäistä vääntöä:

* miten erottaa Yrittiaho Vasemmistoliiton jäsenyydestä 
* Perussuomalaisilla sisäistä vääntöä Espoossa. 
* Kokoomuksen nuorisojärjestössä kiehuu.

Aikaisemmin olen eritellyt liittotoimistosyndroomaa ja puoluetoimistosyndroomaa mm. 
seuraavissa:

479 / 13.8.2011: Demokratian uhrilampaat 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_479

511 / 29.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 1 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_511

512 / 30.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 2 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_512

513 / 30.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 3 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_513

515 / 4.12.2011: Liittotoimistosyndrooma / 4 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_9.html#aihe_515

526 / 12.12.2011: Liittotoimistosyndrooma / 5
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_526
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543: Demokratian uhrilampaat / osa 2 / Puolue(toimisto)syndrooma 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_10.html#aihe_543

Kuten näkyy, niin liittotoimistosyndrooma ja puoluetoimistosyndrooma ovat vaikeita oireyhtymiä....

KNL:n osalta on ohessa muutama linkki, jossa on esillä mm. KNL:n mahdollinen uusi liittokokous.

KNL:n hallituskin on joutunut asiasta äänestämään.

JUST-joo-silleen-anna-mun-kaikki-kestää!!!

Mielenkiintoista on, että Julkisen sanan neuvostoon on lähetetty ratkaisupyyntö koskien juttua, 
jossa toimittaja esitti, että Susanna Koski oli kovasti epävarma haastateltava.

Aikaisemmin kiinnitin huomiota siihen, että ilmeisesti joidenkin nuorisojärjestöjen kannattaa 
rakentaa joku mediavalmennuksen apparaatti, jolloin valtakunnan julkisuuteen ei joudu täysin 
kylmiltään.

Myönteinen asia kaikissa viitatuissa viitteissä on henkilöiden yksityiselämän pysyminen poissa 
otsikoista.

Esim. Susanna Kosken osalta ei ole kuitenkaan vielä tullut yksityiselämän esittelyä - siis minulle 
päätyneissä uutisissa.

Lyhyesti voi todeta, että omat purevat joskus pahemmin kuin vieraat.

JOKAINEN politiikkaa seurannut tietää, että puolueiden sisällä on erilaisia ryhmittymiä.

Tosiasiallisesti jokaisessa puolueessa on jokaisella ajan hetkellä muitakin vaihtoehtoja kuin 
puolueen enemmistön ajamat vaihtoehdot.

Esimerkiksi yrittäjät ovat oman arvonsa tuntevia ja heidän uskollisuuden varmistaminen jokaisessa 
puolueessa on kova homma.

Ainakin kunnallisvaaleissa yrittäjille on ollut vaihtoehtoja eri puolueista.

JOKAINEN asiaa seurannut tietää, että monesti puolueiden kellokkaat eivät aivan oikeasti tiedosta 
yrittäjien huolia ja murheita.

LISÄKSI ns. yritysmyönteisyys voi tosiasiallisesti tarkoittaa isojen yritysten etujen vahtimista, 
koska isoilla yrityksillä on omat edunvalvontakoneistonsa, joiden kautta isoille yrityksille 
myönteinen viesti leviää.

Esimerkiksi nyt iso ongelma pienyrittäjille sunnuntaina auki olevat kaupat - kauppakeskuksen 
vuokratilan edellytys voi olla kaupan aukiolo sunnuntaina, jolloin jo lähtökohtaisesti yksinyrittäjät 
pistetään kyykkyyn.

Ovatko tuollaiset kauppakeskuksen vuokratilan edellytykset asianmukaisia? Tästä on ollut 
keskustelua.
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ELI pienet erikoisliikkeet ovat yksi osa yrityskannasta - ja niiden omistajat ovat tietysti yksi osa 
yrityksistä.

ELI käytännössä sunnuntaina auki olevat yritykset ketjuuntuvat ketjuiksi, koska ketjun kautta saa 
monen asian hoidettua helpommin.

Monet ketjuista toimivat luvakeyrittäjien avulla (franchise), jolloin ketjun kautta saa erilaisia 
palveluita.

Esimerkiksi sijaistyövoima voi hoitua ketjun avulla, jolloin ketjulla on mahdollisuus 
kierrättää/vaihtaa esim. sairastapauksen tilalle työntekijöitä.

Viimeisin törmääminen tällaiseen ketjuun oli Glitter (http://glitter.fi).

Kun katsoo heidän myymälälistaansa, niin ne ovat näköjään lähtökohtaisesti isoissa 
kauppakeskuksissa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mitä [*voimasana*] tällä on tekemistä kyseisen linkkilistan kanssa?

TIETYSTI on niin, että erilaiset yritysketjujen edunvalvontakoneistot voivat palkata erilaisia 
seurustelu-upseereita käymään kaikenlaisissa tilaisuuksissa, jossa edunvalvojien seurustelu-upseerit 
edistävät tiettyjä toimintalinjoja.

Suora seuraus tästä on tietysti, että oikeat pienyrittäjät voivat ärsyyntyä, jos joku valittava 
toimintalinja ei erikseen edistä juuri heidän asiaansa.

Vastaavalla tavalla voi todeta, että jokaisessa puolueessa on aina jossain suunnassa jotain 
tyytymättömyyttä joihinkin valittuihin toimintalinjoihin.

Oliko tässä jotain uutta tai merkittävää?

Lyhyesti voi todeta, että jokainen henkilövalinta esim. liitto- ja puoluetasolle on aina iso riski.

Kun jokainen ihminen on moniulotteinen kokonaisuus, niin valittu henkilö liitto- ja puoluetasolla 
joutuu nykyisin melkoiseen tiedotusvälineiden tarkasteluun.

ELI jokainen henkilö liitto- ja puoluetasolla joutuu kohtaamaan jonkin osa-alueen osalta 
voimakkaan tiedotusvälineiden tarkastelun.

Esimerkkejä: 

* Timo Soini - miksi olet katolinen? 
* Juha Sipilä - aluksi epäiltiin hänen kuuluvan vanhoillislestadiolaisten ryhmään. 
* Susanna Koski - etkö ole oikeasti lukenut hyväksyttyä tavoiteohjelmaa?

Uutta on vain nopeus kaikessa - homma voi kadota hallinnasta muutaman päivän sisällä.
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TÄLLÄ hetkellä minulla ei ole työkalupaketissa kokonaisvaltaista ratkaisua tähän yhdistelmään. 
Jäämme odottamaan uusia ja oikeita avauksia aiheeseen liittyen.

SL 773.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

Aikaisemmissa merkinnöissä (479, 511, 512, 513, 515, 543) olen käsitellyt 
liittotoimistosyndroomaa. Liittotoimistosyndroomaa voi kutsua tilanteeksi, jossa erilaisten liittojen 
toimintaa voidaan arvostella huonosta yhteistyöstä paikallisten yhdistysten kanssa. Oman arvion 
mukaan erilaiset liittotoimistot ovat monesti virallisia edunvalvojia, joiden suhde paikallisten 
yhdistysten voi olla riippuen tapauksessa suhteellisen nimellinen. Vastaavalla voidaan esimerkiksi 
piirien toimintaa arvostella huonosta yhteydestä paikallisyhdistyksien kanssa.

Väittämä: Erilaisten järjestöjen liittotoimistoja voidaan joskus arvostella 
voimakkaastikin huonosta yhteistyöstä paikallisten yhdistysten kanssa.
Väittämä: Liittotoimistojen arki on hyvin erilaista verrattuna paikallisyhdistyksiin.

Esimerkiksi liittotoimiston henkilöstön valmistelemat lausunnot lainsäädännön eri vaiheissa vaatii 
tietysti tarkkaa keskittymistä erilaisiin aiheisiin. Erilaisten lausuntojen valmistelu vaatii oikeaa 
työaikaa, mutta lausunnot ovat monesti paikallisyhdistyksille näkymätöntä toimintaa.

Väittämä: Erilaisten liittojen, piirien ja paikallisyhdistysten välillä voi olla erilaisia 
epävastaavuuksia.

Mitä tarkoittaa oikeasti yritysmyönteisyys erilaisille poliittisille mielipidevaikuttajille? Erilaiset 
suuremmat yhtiöt voivat järjestää omaakin edunvalvontaa. Vastaavasti pienemmillä yrityksillä on 
omat edunvalvonnan järjestelmiä.

Kysymys: Tarkoittaako poliittisten mielipidevaikuttajien yritysmyönteisyys oikeasti 
suurten yritysten edunvalvontaa?

Hyvä esimerkki on tietysti 103 Suomen Kauppakeskusyhdistys - KKY ry. Miten Suomen 
Kauppakeskusyhdistys ry suhtautuu täysin vapaisiin aukioloaikoihin? Mielenkiintoisella tavalla 
Suomen Kauppakeskusyhdistys ry:n www-sivuilta oli linkit seuraaviin:

* RAKLI 104

* Nordic Council of Shopping Centers 105

* International Council of Shopping Centers 106

* Elävät kaupunkikeskustat ry 107.

En tässä kohtaa lähtenyt selvittämään näiden järjestöjen edunvalvonnan asialistaa. Lyhyesti todeten 
en ollut aikaisemmin vieraillut Suomen Kauppakeskusyhdistys - KKY ry:n www-sivuilla.

Oma arvio on pienten erikoisliikkeiden häviäminen eri vaiheissa, koska yhden henkilön varassa 
oleva erikoisliike tarkoittaisi jatkuvaa aukioloa seitsemänä päivää viikossa. Käytännössä jatkuva 

103 http://www.kauppakeskusyhdistys.fi  
104 http://www.rakli.fi  
105 http://ncscnordic.org  
106 https://www.icsc.org  
107 http://www.kaupunkikeskustat.fi  

29546
29547
29548

29549

29550
29551
29552
29553
29554
29555
29556
29557
29558
29559
29560
29561
29562
29563
29564
29565
29566
29567
29568
29569
29570
29571
29572
29573
29574
29575
29576
29577
29578
29579
29580
29581
29582
29583
29584
29585
29586
29587
29588
29589

http://www.kaupunkikeskustat.fi/
https://www.icsc.org/
http://ncscnordic.org/
http://www.rakli.fi/
http://www.kauppakeskusyhdistys.fi/


675 / 718

aukiolo seitsemänä päivää viikossa ei ole mahdollista yhdelle henkilölle pitkällä aikavälillä. Eli 
pienet erikoisliikkeet häviävät vähitellen. Kauppakeskukseen ei varmaankaan enää pääse 
kauppiaaksi, jos ei suostu jatkuva aukioloon seitsemänä päivää viikossa.

Väittämä: Pienet erikoisliikkeet kauppakeskuksissa voivat hävitä vähitellen.
Väittämä: Kauppojen aukioloaikojen vapauttaminen tarkoittaa yrityskoon 
kasvamista.
Väittämä: Pienten erikoisliikkeiden häviäminen aukioloaikojen vapauttamisen vuoksi 
ei tietenkään ole ollut tietoinen poliittinen päätös.

Tässä kohtaa voi palauttaa mieleen seuraava mielipidekirjoitus 53.

53 / Kaikista kuluttajista tulossa ketjujen käskyläisiä?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_53

Oman arvion mukaan erilaiset pääomasijoittajat sijoittavat pääomaa hyvin hoidettuihin 
erikoisliikkeiden ketjuihin.

Väittämä: Erilaisten erikoisliikkeiden ketjuuntuminen ei tietenkään ole ollut tietoinen 
poliittinen päätös.
Väittämä: Erilaisten erikoisliikkeiden ketjujen päätymine pääomasijoittajien 
omistukseen ei tietenkään ole ollut tietoinen poliittinen päätös.
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SL 774. Vakoilusta ja valtion toiminnasta

SL 774.1. Merkintä 736: Merkityksetön?? / Suomi maailmassa

31. lokakuuta 2013 
736: Merkityksetön / Suomi maailmassa

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_736

Jokaisen itseään kunnioittavan politiikan seuraajan pitää sanoa jotakin NSA:n laajasta 
vakoiluohjelmasta. Nythän näitä paljastuksia tulee pala kerrallaan, joten jokainen uusi paljastus 
aiheuttaa erilaisia vasteita eri puolilla maailmaa.

Linkkilistassa on linkki muutamaan kiusalliseen paljastukseen.

YKSI raportti oli mielenkiintoinen: Suomi olisi melkoisen merkityksetön NSA:n seurannan 
kannalta.

ELI Suomi ei olisi vakoilun ensisijainen kohdemaa, vaikka jotain vakoilua voidaan harrastaa myös 
Suomessa.

Mielenkiintoinen on ACLU:n johtama haastekirjelmä, jossa yli sata järjestöä on mukana 
allekirjoittajina. Heidän (ACLU) mukaan New Yorkissa on seurattu muslimeita oikein urakalla.

EN katsonut Ajankohtaisen kakkosen Islam-illan keskustelua - siitä oli kyllä paljon merkintöjä eri 
puolilla.

Sosiaalinen media alkaa tehdä meistä todella nopeita, joten oikean ja virheettömän viestin läpivienti
alkaa olla ongelma monessa suunnassa.

Toisaalta meillä Suomessa on omat mahdollisuudet tehdä tietoverkko-operaatioita, kuten 
Arhinmäen ehdotus "internetin hidastamisesta".

TURKKI on mielenkiintoinen tapaus, koska naisten esiintyminen julkisessa virastossa huivi päässä 
herättää väittelyitä useassa eri suunnassa.

EU-asiaa: vieraslajien torjunta, pohjoismainen yhteistyö ja EU:sta irrottautumisen mahdollisuus?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tähän on viitattu aikaisemminkin: 
Lampinen, T. (1995). Uskonto ja politiikka - neljä tapausta ja niiden ylienen tausta. Helsinki:
Suomalainen teologinen kirjallisuusseura.
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Lyhyesti voi todeta, että myös Suomessa joudutaan jatkossa käymään läpi eri uskontojen 
ymmärtämää rajaa uskonnon ja politiikan välillä.

Tässä olisi tarvetta vertailevalle selvitykselle, jossa käytäisiin merkittävimpien (suomalaisten) 
uskonnollisten ryhmien käsitystä rajoista uskonnon ja politiikan välillä.

OMA veikkaus on, että esim. islamin sisältä voi löytyä eri ryhmiä tähän kysymykseen nähden.

Suomen tilanne ei ole verrattavissa esim. Yhdysvaltoihin, koska meillä on paljon vähemmän 
uskonnollisia ryhmiä jo väestöllisistä syistä.

EHKÄ tällainen laaja selvitys on tehty ---- SEURANTA päälle.

SL 774.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

Eri vaiheiden jälkeen myös Suomessa on ollut laajaa keskustelua erilaisten terrorismiryhmien 
valvonnassa. Riittävätkö suomalaiset valvonnan ratkaisut valvomaan terrorismiryhmiä? Voisiko 
Suomeen kohdistua useampikin terroristi-isku?

Kysymys: Onko terrorismi enemmän oire vai seuraus?
Kysymys: Onko laaja vakoilu oikea tapa kitkeä terrorismi?

Oman arvion mukaan terrorismi on enemmän taktiikkaa kuin strategiaa. Strategisena tavoitteena voi
olla jonkin maan muuttaminen jollain tavalla. Yksi taktiikka voi olla terrorismi jossain 
kohdemaassa. Oman arvion mukaan erilaiset miehittäjät aiheuttavat strategisia ongelmia, jolloin 
taktiikkana on jatkuvat pienet terroristi-iskut miehittäjää vastaan.

Kysymys: Ymmärrämmekö näin ulkopuolelta (vrt. Suomi) oikein erilaiset terroristi-
iskut eri puolilla maailmaa?

Eri yhteyksissä olen todennu erilaiset kulttuuriset epävastaavuudet eri maiden välillä. Yksi 
esimerkki on väittämät suomalaisten myynnin ja markkinoinnin huono osaaminen. Tosiasiallisesti 
myynnin ja markkinoinnin huono osaaminen tarkoittaa oikeasti kulttuurisia epävastaavuuksia eri 
kohdemaissa, koska eri maissa myynti ja markkinointi on erilaista – myynti ja markkinointi on 
hyvin erilaista jo länsimaiden välillä.

Väittämä: Ymmärrämme monesti täysin väärin jonkin kohdemaan asiayhteydet ja 
erilaiset kulttuuriset erot.
Väittämä: Eri kohdemaiden väärä ymmärrys aiheuttaa koko ajan erilaisia ongelmia.
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SL 775. Vallitsevan politiikan kyseenalaistaminen

SL 775.1. Merkintä 737: Salaus / Avoin / mm. Ron & Rand Paul /
XXXXIV

2. marraskuuta 2013
737: Salaus / Avoin / mm. Ron & Rand Paul / XXXXIV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_737

NSA:n kyseenalaisesta vakoilusta on ohessa kohtuullinen linkkikokoelma.

Homma vain laajenee koko ajan.

On mahdollista, että NSA on suoraan vakoillut aivan alimman tason internet-liikennettä, jolloin 
esim. runkolinjojen valvonta olisi ollut kohteena.

Samaan aikaan Suomessa on aloitettu Suomen koskeva vakoilun paljastus. Kaikesta huolimatta 
myös Suomea on vakoiltu. KUKA ja MITEN kai lienevät seuraavia kysymyksiä.

Jossain aikaisemmassa merkinnässä olen ehdottanut verkotettujen ihmemaailmojen purkamista 
joiltain osin. EI verkkoa - ei verkkosotaa.

LISÄKSI on käynyt ilmi, että myös avoimen lähdekoodin järjestelmiin tehdään myös hyökkäyksiä, 
ja myös avointen järjestelmien kehittäjien pitäisi alkaa laajemmin käydä läpi erilaiset 
tietoturvaongelmat.

Samaan aikaan IRAN on mainittu linkkilistassa. Kaikista pakotteista huolimatta esimerkiksi Suomi 
tekee kauppaa IRANin kanssa.

Samaan aikaan ISRAEL on ilmeisesti hyökännyt SYYRIAssa johonkin sotilaalliseksi luokiteltuun 
kohteeseen. Varmaankin ajan kuluessa saamme tästä iskusta tarkemman tiedon.

Onko Yhdysvaltojen vakoilu yleisesti ja vielä eri liittolaisten (vrt. Australia) vakoilu karannut täysin
hallitsemattomaksi?

Samaan aikaan kaksi salaisen viestinnän (Lavabit ja Silent Circle) ovat aloittaneet jonkinlaisen 
kehittämishankkeen, jonka tuloksena olisi turvallisempi sähköposti.

Paradoksi on, että avoimesti kehitetyt järjestelmät voivat olla turvallisempia kuin suljetut 
järjestelmät.

RAND PAUL on aloittanut oman toimintansa, ja on tehnyt virallisen selvityspyynnön (Resolution) 
Barack Obamalle.
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Lyhyesti: Vakoiliko Yhdysvallat paavin (katolinen siis) viestiliikennettä eri vaiheissa?

Linkkilistassa juttua uuteen hankkeeseen (Dark Mail Alliance), jonka toteutuksella voitaisiin nostaa 
sähköpostin salaus aivan uuteen luokkaan ja vieläpä automaattiseksi.

Mielenkiintoista on nähdä, että nouseeko uusi hanke (Dark Mail Alliance) oikeasti vaihtoehdoksi.

Voi olla, että NSA:n paljastusten jälkeen halu saada hyvin salattu sähköposti perustoiminnoksi voi 
oikeasti alkaa kiinnostaa eri toimijoita.

Linkkilistassa on linkkiä uusiin ja vanhoihin sotiin: Irak, Sri Lanka, Algeria, Syyria. Lisäksi on 
linkkiä, että Venäjä ja Japani voisivat ehkä päättää Kuriilien saaria koskevat kiistansa.

SOTA vaikuttaa vielä vuosikymmenienkin päästä - esim. II maailmansodan aiheuttamat seuraukset 
ovat edelleen isona vastuksena monessa suunnassa.

Yksi linkki käsittelee köyhyyttä Yhdysvalloissa - heillä on yksi järjestelmä (food stamps) auttamaan
köyhiä perheitä.

Syyrian osalta on toimintaa mm. kemiallisten aseiden hävityksestä.

NYT täytyy todeta, että en ole vielä selvittänyt täydellisesti, että kuinka monen ajatushautomon 
paperit pitäisi selvittää.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NSA:n laajan vakoilun arviointi olisi tietysti paremman huomion arvoista - en tähän nyt lähde 
laajemmin.

Linkkilistassa on linkki laajaan selvityksen (2013 American Values Survey: In Search of 
Libertarians in America).

Libertarians - tämän ryhmän mielipiteitä on yritetty selvittää selvityksellä, suomaksi ehkä 
libertaanit.

Linkkilistassa on taas muutama Rand Paul -linkki. Lisäksi Rand Paulin kannatusta on mitattu tuossa
selvityksessä (2013 American Values Survey: In Search of Libertarians in America).

Onko paavin (katoliset) vakoilu jo liian pitkälle menevää vakoilua? Rand Paul on laittanut asiasta 
kyselyn (Resolution) liikkeelle.

Suuri terveydenhuollon uudistus (ns. ObamaCare) herättää suuria tunteita eri puolella - myös 
libertaanien keskuudessa.

ITSE olen ollut erityisesti kiinnostunut Yhdysvaltain ulkopolitiikasta, mutta tämän seurannaisena on
oikeasti pakko tietää jotain heidän sisäpolitiikastaan.
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Lyhyesti voi sanoa, että Ron ja Rand Paul ovat ajaneet erilaisia politiikkavaihtoja kuin (ns.) 
neokonservatiivit.

Nyt on niin, että seuraavissa presidentinvaaleissa (siis Yhdysvallat) 2016 on vastakkain 
republikaaneilla ja demokraateilla henkilö, joka ei ole vielä presidentti.

KUN presidentinvaalien tulos (siis Yhdysvallat) on selvä, niin eri puolilla maailmaa on 
seurannaisena luettava useamman ajatushautomon ajamia ja selvittämiä politiikan linjavaihtoehtoja.

Esimerkiksi Barack Obama on ajanut ns. monenkeskisyyden ajatusta ainakin jossain määrin. JA 
vastaavasti Ron ja Rand Paul ovat ajaneet maltillisempaa linjoja verrattuna ns. neokonservatiiveihin
nähden.

Linkkilistan alussa on Wikipedia-artikkeli viitattuna ajatushautomoihin (think tank), ja erilaisia 
ajatushautomoita on todella paljon.

Tästä pääsemme seurattavaan aiheeseen: jatkossa on perattava hyvin erilaisten ajatushautomoiden 
(think tank) ajamat toimintalinjat selville.

Esimerkiksi itse perehdyin aikanaan hieman enemmän Ludwig von Mises Institute -ajatushautomon
kirjallisiin esityksiin. ONGELMA oli/on, että kyseinen instituutti tarjoaa todella laajan kokoelman 
aineistoa, joka on erityisesti lisensoitu avoimeksi ja vapaasti käytettäväksi.

Esimerkiksi katsoin pari videota, jossa Ron Paul oli puhujana tilaisuuksissa.

MUTTA kannattaako Ron Paul KAIKKIA Ludwig von Mises Institute -ajatushautomon 
työpapereiden ajatuksia?

OLETUSARVO on, että Ron Paul ei kannata aivan jokaista työpaperin johtopäätöstä.

EN ole vielä selvittänyt, että kuinka monen ajatushautomon toimintaan esimerkiksi Rand Paul on 
osallistunut edes jossain määrin.

SUOMEN osalta voi todeta, että ajatushautomot ovat vasta kehittymässä, ja niille on jopa osoitettu 
jonkin verran rahoitusta.

OMA arvio on, että ajatushautomoiden työpapereilla on oma merkityksensä.

Kun ajatushautomoiden työpapereita julkaistaan säännöllisesti, niin niiden ajatuksista voi aina 
nousta oikea kohu ja/tai tiedotusvälineet alkavat perkaamaan työpaperin ajatuksia. Muistaakseni 
Suomessa nousi kohua Ajatuspaja Liberan työpaperista.

Nuo työpaperit ovat siinä mielessä käteviä, että niiden avulla voidaan ajaa hyvin sattuessa laajakin 
julkinen keskustelu liikkeelle.

Lisäksi työpapereissa voidaan ajaa yksityiskohtaisempia perusteluita verrattuna esimerkiksi 
tiedotusvälineisiin ajetuilla kolumneilla, joilla on toki oma merkityksensä.

Lisäksi voi todeta, että työpaperit avaavat eri tavoilla politiikassa esitettyjä ajatuksia.
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Avoin vai salattu aatteen rakennelma?? Itse kannatan aatteiden purkamista avoimesti ja julkisesti.

Tässä kohtaa pitää laittaa tarkempi seuranta päälle koskien erilaisten ajatushautomoiden 
työpapereita. Lisäksi pitää laajemmin selvittää, että kuka on minkäkin ajatushautomon 
jäsen/kannattaja.

Edelleen Ron ja Rand Paul -seurannan osana pitää olla seuranta myös ajatushautomoiden kanssa 
tehdystä yhteistyöstä.

SL 775.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

Erilaisilla poliittisilla mielipidevaikuttajilla on erilaisia käsityksiä koskien Yhdysvaltojen 
kansalaisten tietoteknisestä valvonnasta. 

”Keep us safe”. Jotkut poliittiset mielipidevaikuttajat eivät vastusta laajaakin tiedustelua, koska 
laajan tiedustelun uskotaan parantavan mahdollisuuksia torjua erilaisia uhkia. Jotkut poliittiset 
mielipidevaikuttajat vaativat täyttä yksityisyyttä ja erilaisten vakoilun hankkeiden purkamista. 
Hyvänä esimerkkinä on tietysti Ron ja Rand Paul, jotka ovat esittäneet erilaisia huomioita 
tiedustelusta, joka voi kohdistua Yhdysvaltojen kansalaisiin.

Kysymys: Ovatko laajat tiedustelun järjestelmät paras tapa varautua erilaisiin uhkiin?
Kysymys: Kuinka paljon laajat tiedustelun järjestelmät tuottavat vääriä hälytyksiä?

Oman arvion mukaan Yhdysvaltojen vakoilun järjestelmät voivat tuottaa erilaisia vääriä hälytyksiä. 
Toisaalta joissain tapauksessa annettu tieto yksittäisestä henkilöstä on voinut hukkua kaiken muun 
aineiston sekaan.

Merkinnässä mainittu Dark Mail Alliance johtaa tarkasti ottaen 108 Dark Mail Technical Alliance 
-sivustolle. Ilmeisesti termi ”Technical” on ei ole mennyt tiedoksi kaikille sidosryhmille. 
Kirjoitushetkellä viimeisimmät tiedot olivat vuodelta 2015. Ilmeisesti tätä kautta ei ole tullut uusia 
sähköpostin turvaamisen järjestelmiä.

Kysymys: Vaatiko turvallinen sähköpostiviestintä täysin uudet standardit?
Kysymys: Mitkä sidosryhmät kehittäisivät sähköpostin uudet standardit turvalliseen 
sähköpostiviestintään?

Merkinnässä pohdin erilaisten ajatushautomoiden (think tank) merkitystä eri maiden sisäisessä 
keskustelussa. Osa politiikoista voi olla julkisesti mukana erilaisten ajatushautomoiden toiminnasta.

Väittämä: Erilaisilla ajatushautomoilla on oma merkityksensä.

Suomessa on vain kourallinen ajatushautomoita, jolloin kaikkien suomalaisten ajatushautomoiden 
seuranta on mahdollista, jos yhteiset asiat sattuvat kiinnostamaan. Esimerkinomaisesti 
Yhdysvalloissa on kymmenittäin erilaisia ajatushautomoita.

108 https://darkmail.info  
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SL 776. Onnesta ja teknologiasta

SL 776.1. Merkintä 738: Koulutus & Irrationaalisuus & 
Teknologia & Onni

4. marraskuuta 2013 
Koulutus & Irrationaalisuus & Teknologia & Onni

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_738

Ensin viite: Linturi, R., Kuusi, O., & Ahlqvist, T. (2013). Suomen sata uutta mahdollisuutta: 
radikaalit teknologiset ratkaisut. Helsinki: Eduskunta.

Eli 100 merkittävintä teknologiaa Suomen kannalta???

Lyhyesti voi todeta, että tietotekniikka on mukana monessa mainitussa 100 teknologiassa, ja eri 
teknologioiden oikea kehittyminen jää vielä nähtäväksi.

Siinä mielessä harvinainen teos, että se oli Eduskunnan suunnasta.

Tunnetusti politiikka on monesti jatkuvaa tulipalojen sammutusta ja pidemmän linjan kehitykset 
taas menevät useamman vaalikauden yli.

Kannattaa lukea seuraava: Soininvaara, O. (2002). Ministerikyyt. Helsinki: WSOY.

Ministerikyyti on aika kovaa pyöritystä, ja yksi osa pyöritystä on tietysti asiointi tiedotusvälineiden 
kanssa.

Miten taas sitoa oheinen linkkilista toisiinsa?

Facebook menettänyt teinien suosiota, onnellisuus, työhyvinvointi, kännykän vaikutus yöuniin, 
tietotekniikan leviäminen, unihäiriöt, oppimismotivaatio, tekniikan merkitys maailman pelastajana, 
korkeakouluopintojen aloitusaika, koulutusinflaatio, E-reseptin käyttöönotto-ongelmat, onnellisuus 
Suomessa, oppimistestien sopiva määrä, videopelien hyötykäyttö, täysjyvän merkitys ruokavaliossa,
ilmastonmuutos.

Erityismaininta menee seuraavalle: Raiskausten määrä yliopistojen (Yhdysvallat) kampusalueilla. 
Tietysti tämä koskee erityisesti (Yhdysvallat) naisiin kohdistuvana seksuaalisena väkivaltana.

Lyhyesti voi todeta, että korkeakoulutasoinen koulutus ei suojaa opiskelijoita irrationaalisuudelta. 
Sosiaalistamisen myllytykset voivat vaativat kaikenlaista muuta verrattuna opiskelun oikeisiin 
vaatimuksiin nähden.
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Lisäksi on aikaisemmin kiinnitetty huomiota työpaikkakiusaamisen, jolta eivät ole korkeasti 
koulutetutkaan suojattuna.

Ylijoki, O.-H. (1998). Akateemiset heimokulttuurit ja noviisien sosialisaatio. Tampere: Vastapaino.

Akateemiset heimokulttuurit ovat yksi osa korkeakoulutusta, ja akateemiset heimokulttuurit 
jäykistävät maailmankuvaa, mikä ei oikeasti ole yliopistokoulutuksen tavoite - pikemminkin 
yliopiston pitäisi laajentaa maailmankuvaa.

Lisänä tähän kaikkeen on tietysti tietotekniikan soveltaminen uusille elämänalueille, minkä lisäksi 
tietotekniikalla on paljon erilaisia sivuvaikutuksia, joista osa on kielteisiä ja osa on myönteisiä.

Työelämässä tietotekniikan leviäminen uusille elämänalueille tarkoittaa uuden ja tuottamattoman 
työn lisääntymistä, jos tietotekniikka tulee pakotettuna jo kaikkien muiden työtehtävien päälle.

UnCollege on mielenkiintoinen sosiaalinen liike, jossa otetaan hyvin kriittinen kanta yliopisto-
opintojen laajuuteen, mielekkyyteen ja tosiasialliseen työllistymiseen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistan ensimmäisenä kohtana on maailmanlaajuisen onnellisuuden tutkimuksen tietokanta.

Suomessa on kuulemma onnellinen kansa.

Perusongelma tietysti on, että onnellisuutta on oikeasti vaikea mitata.

Katselin vähän tuota onnellisuustutkimuksen tietokantaa.

OMA johtopäätös - tarvitsemme laajan selvityksen erilaisten tietoteknisten ratkaisujen 
vaikutuksesta onnellisuuteen.

Näillä päiväkirjasivuilla on monesti [viitattu tietotekniikan suoriin ja epäsuoriin vaikutuksiin].

Yksi ongelma esim. julkisella sektorilla on ollut erilaisten tilastoyksiköiden lisäämisestä 
tietojärjestelmiin - aikaisemmin olen viitannut esim. lääkäreiden tyytymättömyyteen.

No - kuitenkin. Oletettavasti esim. tietotekniikan vaikutukset onnellisuuteen ovat tietysti sekä 
myönteisiä että kielteisiä.

YKSI oletus minulla, että on paljon tietojärjestelmiä, jotka ovat hyvin erilaisia ja ne eivät monesti 
keskustele keskenään.

Seurannaisena pienen ihmisen ruudulla on auki monen tietojärjestelmän hyvin erilaiset ikkunat, ja 
jokaiseen ikkunaan tulee epämääräiseen tahtiin kaikenlaisia päivityksiä ja lisätietopyyntöjä.

Kutsun tätä ilmiötä keskeytysteknologiaksi, ja sen vaikutus ihmisten onnellisuuteen on vielä 
selvitettävä erityisen tarkasti.

SEURANTA päälle tässä asiassa - keskeytysteknologian oikeat vaikutukset onnellisuuteen.
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SL 776.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

Ylijoki (1998) kannattaa lukea huolellisesti. Akateemiset heimokulttuurit ja noviisien sosialisaatio 
on tietysti osa todellisuutta, joka vallitsee yliopistoissa.

Väittämä: Akateemiset heimokulttuurit ja noviisien sosialisaatio voi tarkoittaa 
näkökulmien lukkiutumista, vaikka yliopiston pitäisi laajentaa näkökulmia.

Eri yhteyksissä olen kirjoittanut näkökulmien laadusta ja määrästä. Lisäksi olen pohtinut eri 
yhteyksissä kokonaisvaltaista näkökulmaa. Toisaalta näkökulmaa voi pitää systeeminä, jolloin 
näkökulmat huomioivat vain joitain osia todellisuudesta.

Väittämä: Kokonaisvaltaisen näkökulman muodostaminen vaatii oman oppimisen.

Kerraten voi todeta, että myös yliopisto-opiskelijat kohtaavat erilaisia järjellisyyksiä ja 
järjettömyyksiä. Eli yliopistotason koulutus ei suojaa irrationaalisuudelta.

Mikä on tietotekniikan käytön suhde onnellisuuteen? Esimerkkinä on tietysti sosiaalinen media, jota
käyttävillä ihmisillä on tietystikin erilaisia vasteita sosiaalisen median käytölle. Lisäksi olen 
todennut erilaisten keskeytysteknologioiden vaikuttavan laajasti keskittymiskykyyn.

Kysymys: Onko onnellisuus vakio?
Kysymys: Miten erilaisten teknologioiden käyttö vaikuttaa onnellisuuteen?
Kysymys: Miten ihmiset jaksavat erilaisten keskeytysteknologioiden keskellä?

Eri vaiheiden jälkeen olen kehittänyt seuraavan kuvan.

JÄRJESTELMÄ
NÄYTTÖ
(liittymä)

JÄRJESTELMÄ
NÄYTTÖ
(liittymä)

JÄRJESTELMÄ
NÄYTTÖ
(liittymä)

JÄRJESTELMÄ
NÄYTTÖ
(liittymä)

Eri yhteyksissä on tullut vastaan tilanteita, jossa on käytössä useita järjestelmiä, joihin on omat 
tunnussanat. Tämän jälkeen järjestelmien käyttäjät voivat siirtää käsityönä tietoja järjestelmästä 
toiseen. Toisaalta eri järjestelmät voivat aiheuttaa erilaisia keskeytyksiä, ja keskeytyksiä ei saa 
suljetuksi yhtäaikaisesti kaikissa järjestelmissä.

Väittämä: Erilaisten järjestelmien liittymät ja järjestelmien aiheuttamat keskeytykset 
voivat aiheuttaa uupumista.
Väittämä: Ihmisten tekemänä datan siirto järjestelmästä toiseen voi uuvuttaa ihmisiä 
eri tavoin.
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SL 777. Uskonnolliset ylilyönnit ja muut ylilyönnit

SL 777.1. Merkintä 739: Päivi Räsänen / Vainot / Tieto / 
Suvaitsevaisuus

6. marraskuuta 2013
Päivi Räsänen / Vainot / Tieto / Suvaitsevaisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_739

Aikaisemmin olen veivannut muutaman merkinnän Päivi Räsäsen puheesta nousseesta kohusta.

Oikeusasiamies vastasi 41 kanteluun samassa ratkaisusta. PDF-tiedosto tässä linkissä.

Lukaisin jotain kyseisestä ratkaisusta.

Oleellisin huomio on, että Päivi Räsänen esiintyi lomallaan yksityishenkilönä uskonnollisen 
yhteisön tilaisuudessa.

Kuten aikaisemmin on todettu, niin paras tapa esim. ministereille on, että ei kommentoi mitään 
merkittävää missään uskonnollisessa tilaisuudessa.

ONGELMA on yleinen tietämättömyys erilaisten uskonnollisten yhteisöjen toiminnasta, joten 
kannattaa olla varovainen julkisiin kannanottoihin uskontoa koskien.

Kuten aikaisemmin todettua, niin Päivi Räsänen ei tietenkään edusta evankelis-luterilaista kirkkoa 
virkatehtävissään.

Toisaalta linkkilistassa on linkkiä uskonnollisiin vainoihin - jälleen kerran Rohingya-muslimit.

Lisäksi on linkki dokumenttiin, jossa mielipidemittaajat esittelevät muslimien mielipiteitä. Kyseessä
oli aika laaja selvitys eri puolilla islamilaisia maita.

JOKAINEN vähänkään asiaan perehtynyt tietää, että uskontona islamin sisällä on monia virtauksia, 
ja niiden ymmärtäminen vaatii kotiläksyjen tekemistä hyvin.

Uskontojen välinen vuoropuhelu - onko tämä mahdollista?

Lisäksi voi laitta linkin ns. libertaanien (Yhdysvallat) uskonnollisten mielipiteiden selvitykseen.

Toisaalta viharikoksia ja raiskauksia esiintyy monessa muodossa eri puolilla maailmaa. Miten eri 
uskontojen pitäisi suhtautua viharikoksiin ja raiskauksiin? Ei mikään helppo kysymys.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Kyllä lopputuloksena on pidettävä eri toimijoiden tarvetta tietää jonkin verran eri uskonnoista.

"Uskonnollinen herkkyys" taitaa olla päivän sana - eli pitää tiedostaa erilaisten uskonnollisten 
ryhmien uskomuksia ja/tai mielipiteitä.

Tästä tule mieleen Puolustusvoimien julkaisu: Eri tausta, sama tahti - monimuotoisuus 
puolustusvoimissa.

ELI tietysti PV:n on pakko tähän asiaan tarttua, koska hyvin erilaisten väestöryhmien jälkeläiset 
alkavat olla asevelvollisuuden piirissä ikänsä vuoksi.

Vastaavalla täytyy todeta, että monessa muussakin instituutiossa on pakko lisätä tietämystä eri 
uskonnoista.

Mutta oletusarvoisesti voi Suomessakin tapahtua hyvin erilaisia ylilyöntejä eri syistä, koska ihmiset 
eivät aina tiedosta tekemistensä laajoja sivuvaikutuksia.

Näiden ylilyöntien välttämiseksi on kai joidenkin instituutioiden pakostakin kerättävä tarvittava 
tietämys eri uskonnoista ja koulutettava henkilökuntaansa. Tämä koskee sekä yksityisiä että julkisia
yhteisöjä.

SL 777.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

Päivi Räsänen on käsittääkseni evankelis-luterilaisen kirkon jäsen. Mielenkiintoista on eroamiset 
kirkosta, mitä on perusteltu Päivi Räsäsen puheilla. Päivi Räsänen ei kuitenkaan ole esimerkiksi 
pappi tai muukaan evankelis-luterilaisen kirkon työntekijä. Ilmiönä Päivi Räsäsen puheiden 
vaikutus kirkosta (evankelis-luterilainen) eroamiseen on tietysti hyvin mielenkiintoinen ilmiö.

Väittämä: Julkipoliitikon kannattaa esiintyä hyvin varovaisesti erilaisissa 
uskonnollisissa tilaisuuksissa, koska ongelmana on tietämättömyys.

Merkinnässä pohdin erilaisia uskonnollisia ylilyöntejä, joita varmaan tulee tulevaisuudessa lisää 
kaikesta huolimatta.

Väittämä: Suomessakin voi tapahtua lisää erilaisia uskonnollisia ylilyöntejä.

Toisaalta kirjoitin merkinnässä uskonnollisesta herkkyydestä. Oman käsityksen mukaan 
Suomessakin on eri tehtävissä henkilöitä, joiden työn yksi osa koskee uskonnollista herkkyyttä. Eli 
uskonnollisten tunteiden merkitys pitäisi pystyä huomioimaan kunnolla.

Väittämä: Uskonnollisen herkkyyden osaaminen vaatii oman aikansa.
Väittämä: Tietämättömyys eri uskonnoista aiheuttaa jatkossakin erilaisia ongelmia.
Väittämä: Vastaan on tullut uustietämättömyyttä erilaisiin yhteisöihin liittyen.

Eri henkilöillä voi olla vääriä käsityksiä yhdistyksistä, kunnista, valtiosta, evankelis-luterilaisesta 
kirkosta ja muista uskonnollisista yhteisöistä. Eli eri henkilöt voivat luulla enemmän kuin tietää 
erilaisista uskonnollisista yhteisöistä.
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SL 778. Yhteiset asiat ry?

SL 778.1. Merkintä 740: Valtio vai kunta? / Tosiasiat / Tylsää?

9. marraskuuta 2013 
740: Valtio vai kunta? / Tosiasiat / Tylsää?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_740

JAKK:n tapaus etenee omalla tahdillaan - nyt on aloitettu ja/tai jatkettu kuulusteluja siellä ja täällä.

Minulta on muutaman kerran pyydetty mielipidettä JAKK:n tapauksen suhteen. EN ole ole lukenut 
Korkeimman hallinto-oikeuden päätöstä.

Yhden kirjoituksen (10. tammikuuta 2013) tein JAKK:n tapauksen suhteen, ja se koski 
yksityistämisen pakkoa; 

Mielipidekirjoituksen osoite:
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_47

JAKK:n tapaus taitaa olla aivan omassa luokassaan ja asiasta on tehty myös kirjallinen kysymys 
Eduskunnan puolella.

Mielenkiintoinen oli pikku-uutinen, että kunnat jemmaisivat omaisuuttaan säätiöihin.

Tulee mieleen Aalto-yliopiston synnytystuskat ja eri ylioppilaskuntien suhtautuminen liitoksiin.

Pitäisikö jotain yksityistää? Linkkilistassa on pari linkkiä, joissa todetaan yksityistämisen ongelmia.

Kaikki politiikan seuraajat tietävät, että kunnallisvaalit eivät herätä liiaksi intohimoja, vaikka juuri 
kunnat ovat kaikkein lähimpänä tavallisten ihmisten arkipäivää.

Sitten presidentinvaalit herättävät laajaa kiinnostusta, vaikka presidentti on melko etäällä tavallisten
ihmisten arkipäivästä.

Erilaiset lastensuojelun toiminnat tapahtuvat kunnissa, ja tietysti aina herää kysymys, että onko 
lastensuojelussa kaikki kunnossa.

Aikaisemmin olen esittänyt 535-hanketta, jossa erilaiset sidosryhmät ottaisivat kantaa kuntien 
tehtäviin ja velvoitteisiin.

Lyhyesti voi sanoa, että tavallinen kuntalainen haluaa lapsilleen turvallisen koulun, nopean pääsyn 
lääkärille ja ikäihmisten tukemista. Lisäksi kirjasto on kovasti arvostettu palvelu, ja se liittyy tietysti
lasten kasvatukseen.
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Joku Jalasjärvi on hyvä lastenkasvatuskunta, koska täällä on edes tyydyttävällä tasolla hoidettu 
kouluasiat, terveyskeskus, ikäihmisten asumisen tukea ja hyvän palvelun kirjasto. Lisäksi voi 
todeta, että erilaiset toimijat järjestävät nuorille erilaisia toimintoja/palveluita.

Ongelma tietysti on n. 20-65 välillä tietysti se, ettei Jalasjärvellä ole liiaksi työpaikkoja, ja 
kärsimme muuttotappiosta.

Yksi linkki koskee maaseutuelinkeinojen valituslautakunnan lakkauttamista. Tätä voi pitää taas 
kuolettavan tylsänä asiana, josta on ehkä vaikea repiä isoja otsikoita, mutta on kuitenkin kovasti 
tärkeä uudistus koskien maatalousyrittämistä.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

535-hanke?

Muistaakseni Suomen Yrittäjät antoi oman listansa kuntien tehtävien arvioimisesta. En löytänyt 
kyseistä linkkiä tähän yhteyteen.

Olen tätä 535-hanke ehdottanut aikaisemmin.

Kova tosiasia on, että 535-hanke vaatisi hyvin laajan selvityksen hyvin erilaisilta suomalaisilta 
yhteisöiltä.

UUTTA?

Vanha ongelma on, että poliittisessa viestinnässä pitää yksinkertaistaa viestiä hyvin monella tavalla.

Uusi mahdollisuus olisi, että kuolettavan tylsien asioiden perkaamiseen voi löytyä joukko erilaisia 
yhteisöjä ja yksittäisiä kansalaisia.

Esterling, K. M. (2007). Buying Expertise: Campaign Contributions and Attention to Policy 
Analysis in Congressional Committees. American Political Science Review, 101(1), 93-109. 
doi:10.1017/S0003055407070116

Esterling (2007) väittää erilaisten edunvalvontayhteisöjen tarkka kuuntelu on osa asialleen 
omistautuneille poliitikoille, joita voi pitää ns. työhevosina. Sitten on se näyttelyhevosten joukko, 
jolla on tietysti oma merkityksensä.

Luku 90 seuraavasta: Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen 
(1997-2012) uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.

ITSE uskoisin, että kansalaisten joukosta löytyy myös työhevosia, jotka jaksavat perehtyä joihinkin 
yksityiskohtiin riippuen aina käsiteltävästä lakiesityksestä.

Lyhyesti voi todeta, että puolueiden koneistot tähtäävät aina seuraaviin vaaleihin, mikä on täysin 
ymmärrettävää.

EHKÄ pitäisi kehittää joku järjestelmä puoluekoneiston ulkopuolelle, joka huolehtisi kansalaisten 
mahdollisuudesta perehtyä erilaisiin aiheisiin hyvinkin yksityiskohtaisesti.
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ONGELMA on, että kaikkea tietoa ei ehkä haluta välittää suoraan raakamuodossa kansalaisille.

Aika näyttää, että miten erilaiset yhteisöt palvelevat tylsistäkin tosiasioista kiinnostuneita yhteisöjä 
ja yksityishenkilöitä.

SL 778.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

Eri yhteyksissä olen pohtinut erillistä Yhteiset asiat ry:n perustamista, koska osa meistä kiinnostuvat
yhteisistä asioista vasta myöhemmällä iällä. Eli myöhemmällä iällä ei yleensä voi osallistua 
poliittisten nuorisojärjestöjen toimintaan. Lisäksi voi todeta osan meistä vierastavan 
puoluetunnuksia ja leimaantumista jonkin puolueen jäseneksi.

Väittämä: Monet meistä eivät halua leimaantua minkään puolueen jäseneksi.
Väittämä: Osa meistä voisi oikeasti osallistua tilaisuuksiin, joissa käydään läpi erilaisia
tylsiä tosiasioista huolellisesti läpi, jos tilaisuus olisi ilman puoluetunnuksia.

Yhteiset asiat ry voisi siis kouluttaa kaikenikäisiä kansalaisia tärkeisiin ja hyvin tylsiinkin ikäviin 
yksityiskohtiin. Käytännössä Yhteiset asiat ry voisi hakata samoja koulutuksia vuodesta toiseen, 
jolloin väki koulutuksissa voisi vaihtua koko ajan. Tietysti poliittiset puolueet voisivat käydä 
kertomassa puolueiden näkemyksiä erilaisissa koulutuksissa, mutta tilaisuus itsessään olisi ilman 
puoluetunnuksia.

Väittämä: Tarvitsemme järjestelmän, joka veisi läpi vuodesta toiseen tietyt 
koulutukset koskien yhteisiä asioita.
Väittämä: Tietysti asiaa kannattaa oikeasti kokeilla, jolloin esitetty ratkaisu (Yhteiset 
asiat ry) ei toimikaan käytännössä

Moneen kertaan olen todennut, että nuorisojärjestöt ovat hyvin epävakaita järjestelmiä, joilla on 
vaikeuksia hoitaa edes perusasiat kunnolla. Vasta nuorisojärjestöjen liittotasolla voi olla vähän 
enemmän pysyvyyttä, vaikka myös liittotasolla on usein henkilövaihdoksia. Vuosikymmen on 
erittäin pitkä aika nuorisojärjestöjen jatkuvan toiminnan ylläpidon ja kehittämisen kannalta.

Väittämä: Nuorisojärjestöt ovat hyvin epävakaita järjestelmiä.
Väittämä: Jatkuvuuden turvaaminen on nuorisojärjestöissä monesti hyvin vaikeaa.

Tästä palautuu mieliin (siis osallistuin seminaariin) muutama seminaari, jotka järjesti Puolueen 
nuorisojärjestö liittotasolla. Ensimmäinen seminaari koski uudistettua työsopimuslakia. Toinen 
seminaari koski energia-asioita. Kolmas seminaari koski asumisasioita. Oman havainnon mukaan 
seminaarien järjestäminen oli kiinni liittotason työntekijöiden kiinnostuksesta eri aiheisiin.

Itse kritisoin asioiden puolueiden järjestämää huonoa koulutusta mielipidekirjoituksissa (36 ja 63).

36 / Imagon imelyys vai totuuden tuska?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_36

63 / Oikea ihminen oikeasti oikeaan tehtävään?
http://www.jukkarannila.fi/mielipidekirjoitukset.html#nro_63
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SL 779. Yksityisistä lausunnoista ja poliittisten 
järjestöjen lausunnoista

SL 779.1. Merkintä 741: Kriisi / Poliittiset järjestöt / Ratkaisu ?

12. marraskuuta 2013 
741: Kriisi / Poliittiset järjestöt / Ratkaisu ?

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_741

Viikon kotimaisena uutisena voisi pitää Pekka Himasen raportista noussutta meteliä (linkki 
linkkilistassa).

Samaan aikaan SITRA julkaisi oman julkaisunsa (linkki linkkilistassa) - ilman suurempaa meteliä.

Aikaisemmin on viitattu Eduskunnan tulevaisuusvaliokunnan 100 merkittävän 
tekniikan/teknologian mahdollisuudet.

Vuosien mittaa minullekin on kertynyt kansioihin jos jonkinlaista selvitystä eri puulaakeilta.

Kuinka paljon on tehty päällekkäistä selvitystä? Tämä on mielenkiintoinen kysymys.

Linkkilistan yhdentävänä tekijänä on jälleen kerran tietotekniikka ja ihmisten vasteet tietotekniikan 
leviämiselle: sekä irrationaalisuuksia että rationaalisuuksia.

Videopeleillä on hyvät ja huonot vaikutuksensa, esimerkki englannin kielen käyttö ja toisaalta 
vaikutukset nukkumaanmenolle.

Viikon aikana on käynyt ilmi Adoben järjestelmistä irrotettu salasanalista ja muuta tietoa: jälleen 
kerran salasanojen käyttö on täysin leväperäistä.

Samaan aikaan Julkisen sanan neuvosto on julkaissut uutta ohjeistusta tiedotusvälineille, jotka 
samaan aikaan painivat omien ongelmiensa kanssa.

Toisaalta on linkkiä suomalaiseen tietotekniikkaan ja kyseisen tietotekniikan vaikutukset mm. 
ulkomailla.

Lopuksi on vielä Yhdysvallat-aiheinen linkki, jossa heidän Valtiontalouden tarkastusvirastoa 
vastaava puulaaki (GAO) on antanut huomioita ja suosituksia liittovaltiotason tietotekniikan 
ostoksille.

Mielenkiintoinen on yksi linkki: Poliittiset opiskelijajärjestöt hämillään edustajistovaaleista.
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Jokainen vähänkään asiaan perehtyvä tietää ylioppilaskuntien poliittisten opiskelijajärjestöjen 
hiekkalaatikkoleikit ylioppilaskuntien edustajistossa. Siellä on koko joukko ammattipoliitikon 
alkuja.

Tietysti voi olla huolestuttavaa, että poliittisten opiskelijajärjestöjen kannatus on alhainen 
ylioppilaskuntien vaaleissa.

Toisaalta voisi olla näkökulma, että sitoutumattomat jäsenet näkevät poliittisten opiskelijajärjestöjen
toimintaan edustajissa ja muuallakin, ja voivat sitten myöhemmin valita itselleen sopivan puolueen.

ELI tietysti poliittisten opiskelijajärjestöjen hiekkalaatikkoleikit näkyvät myös sitoutumattomille. 
JOS on liikaa poliittisten opiskelijajärjestöjen turhanpäiväisiä hiekkalaatikkoleikkejä, niin se tietysti
vaikuttaa poliittisesti sitoutuneiden henkilöiden toiminnasta välittyvällä julkisuudelle.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkilistan lopussa on juttua Euroopan Komission rahoittamaan hankkeeseen, jossa yritetään 
selventää erilaisia osallistumisen mahdollisuuksia ja osallistumistapoja.

ITSE olen tullut siihen tulokseen, että poliittisten opiskelija/nuorisojärjestöjen suunnasta ei kannata 
odottaa kovin montaa uutta avausta osallistumisen mahdollisuuksista ja osallistumistavoista. 
Poliittisten opiskelija/nuorisojärjestöjen oma sosiaalistamisen mylly huolehtii tästä 
rajoittuneisuudesta.

Tietysti on niin, että uusilla tietoteknisillä välineillä voidaan keksiä aivan uusia toimintamalleja.

Edellisessä merkinnässä on linkki tekemääni 109 lausuntoon ACER:n (Agency for the Cooperation of
Energy Regulator) suuntaan.

ELI erilaiset lausuntomahdollisuudet ovat luonnollisesti mielenkiintoinen selvittämisen alue.

ELI käytännössä yleisistä asioista kiinnostuneet kansalaiset voivat ohittaa poliittisten järjestöjen 
omat koneistot, ja kiinnostuneet kansalaiset voivat perehtyä esim. valmistelevaan lainsäädäntöön 
ilman puoluekoneistoa.

Esimerkiksi antamani lausunto on laitettu ACER:n suuntaan ilman poliittisia tunnuksia yksityisenä 
kansalaisena.

TOISAALTA on tietysti niin, että osasta esim. poliittisten opiskelija/nuorisojärjestöjen ja 
puolueiden muiden järjestöjen suunnassa ei ehkä ymmärretä näiden mahdollisten uusien ja 
erilaisten osallistumistapojen päälle yhtään mitään.

OMA johtopäätös on, että on hyvin laaja joukko kansalaisia, jotka nimenomaan haluavat välttyä 
kaikella tavoin poliittisten tunnusten käytöstä.

Tietysti tämä voi olla puolueiden järjestöjen pelkäämä kehitys: Mihin niitä oikein tarvitaan?

109 http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_43  , EN: Opinion 43: Publication of extracts of the European register
of market participants
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Itse oletan, että kansalaisten oma toiminta näissä uusissa ja kokeiltavissa osallistumisen tavoissa 
lisää osallistuvien kansalaisten tietämystä eri aiheista, ja halutessaan he voivat kyllä verrata 
tietämystään suhteessa puolueiden ohjelmiin.

Sinällään ymmärrän esim. poliittisten opiskelijajärjestöjen tuskan sitoutumattomien ryhmien 
suhteen. KUN ne eivät tunnusta mitään poliittista väriä, niin ne ovat poliittisesti aktiiviselle 
ihmiselle vaikeasti avautuvia.

ELI tietysti esim. poliittisten opiskelijajärjestöjen edustajille olisi helppoa, jos kaikki ryhmät 
tunnustaisivat jotain poliittista väriä; tosin tämä johtaa pomminvarmasti takaisin poliittisten 
opiskelijajärjestöjen hiekkalaatikkoleikkeihin.

Itse en lähtisi mustamaalaamaan eri vaaleissa valittuja sitoutumattomia, koska se vain pahentaisi 
tilannetta. Pikemminkin kannattaa lähteä heidän kanssa selvittämään yksittäisten asiakysymysten 
kautta, että mitä asiaa he kannattavat tai vastustavat.

LISÄKSI voi todeta, että yhteistyöhankkeet eri sitoutumattomien ryhmien kanssa voi tuottaa aivan 
uusia välineitä, ja osa näistä välineistä voi olla luonnollisesti tietoteknisiä, mutta osa voi olla ilman 
tietotekniikkaa.

SL 779.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

Tämä merkintä (741) jatkaa edellisen merkinnän asioiden pohtimista.

Itse olen tehnyt erilaisia lausuntoja erilaisille yhteisöille – katso seuraava linkki:

Jukka S. Rannila - Lausunnot
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html

Oman havainnon mukaan lausuntomahdollisuudet voi jakaa kahteen luokkaan: tietoisuutta lisäävät 
lausunnot ja vaihtoehtoja kartoittavat lausunnot. Kummallakin luokalla on oma merkityksensä.

Suomalaisesta yhteydestä on tuttu 110 lausuntopalvelu.fi -sivusto. Kirjoitushetkellä avoimia 
lausuntopyyntöjä oli 32 ja suljettuja lausuntopyyntöjä 146. Monet lausuntopyynnöt koskevat 
hallituksen esityksien luonnoksia.

Lausunto 83 käsittelee vuoden 2016 puoluekokousaloitteita.

FI: Lausunto 83: Vuoden 2016 puoluekokouksen aloitteet
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_83

Tein siis aloitteita vuoden 2016 puoluekokousta varten, ja yksi aloite koski lausuntopyyntöjen 
laajentamista koskemaan hallituksen esityksiä (HE). Tunnetulla tavalla aloitetta ei kannatettu 
puoluekokousvastauksessa.

Väittämä: Lausuntopyyntöjen laajentamista koskemaan hallituksen esityksiä (HE) 
pitäisi selvittää asianmukaisesti ja kunnolla.

110 https://www.lausuntopalvelu.fi  
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Mielenkiintoista on tietysti Euroopan Unionin toimielinten (erityisesti Euroopan komissio sekä 
erilaiset erillisvirastot) järjestämät lausuntopyynnöt, jotka ovat olleet avoimia kaikille 
kiinnostuneille – eli yksityishenkilöille sekä yhteisöille.

Ylijoki (1998) on viitattuna monet kerrat eri yhteyksiin.

Tietysti puolueiden järjestöt voivat olla huolissaan erilaisten sitoutumattomien ehdokkaiden 
määrästä ja laadusta esimerkiksi yliopistojen ylioppilaskunnissa. Mielestäni tällainen huoli on 
täysin turha. Yliopistojen ylioppilaskunnissa sitoutumattomina toimineet edustajat ehtivät monet 
kerrat toimia jossain puolueessa, jos he haluavat jatkaa poliittista toimintaa yliopiston jälkeen.

Väittämä: Monet meistä eivät halua leimaantua minkään puolueen jäseneksi.

Mieleen Tampereen vaiheesta (vuosina 2001-2004) jäi ylioppilaskuntien hiekkalaatikkoleikit ja 
yliopisto-opintojen tyhjäkäynti. Eli Seinäjoen vaiheen (vuosina 1998-2001) jälkeen siirryin 
Tampereelle emoyliopiston alaisuuteen.

Olin asianmukaisesti opiskellut Seinäjoella monet tarvittavat peruskurssit, joten jäljelle oli enää 
(suurin piirtein) vapaaehtoisia opintojaksoja, syventäviä opintojaksoja ja opinnäyte. Seinäjoen 
(vuosina 1998-2001) vaiheen koulutus oli hyvin tehokasta kesäyliopiston opintojen tehokkuuteen 
verrattuna. Lisäksi Seinäjoella järjestetty koulutus tarkoitti aikuisopiskelijoiden vaatimuksien 
mukaista koulutusta, joten koulutus vedettiin hyvin tiiviisti ja tehokkaasti (perjantaina ja lauantaina)
viikonloppujen aikana.

Väittämä: Myös yliopisto-opintoja voidaan oikeasti viedä läpi tehokkaana ja tiiviinä 
kontaktiopetuksena (vrt. kesäyliopisto ja avoin yliopisto).

Tampereen vaiheen (vuosina 2001-2004) aikana kävin muutaman puolueen tilaisuudessa. Muistelen
keskustelua ylioppilaskunnan tehtävistä ja roolista. Osa väestä halusi pitää ylioppilaskunnan vain 
opiskelijoiden järjestönä, joka ei ota kantaa kaikkiin mahdollisiin aiheisiin. Osa väestä halusi pitää 
ylioppilaskunnan yleispoliittisena toimijana, joka ottaa rohkeasti kantaa erilaisiin aiheisiin. 
Varmaankin tätä keskustelua käydään tänäänkin.

Kysymys: Onko ylioppilaskunnan tehtävä ottaa rohkeasti kantaa erilaisiin aiheisiin?
Kysymys: Laajentaako yliopistokoulutus oikeasti eri henkilöiden näkökulmia?

Itse olen verrannut ylioppilaskuntia metsänhoitoyhdistyksiin. Oman havainnon mukaan 
metsänhoitoyhdistykset ovat metsänomistajia palveleva järjestö, joka eivät ota rohkeasti kantaa 
erilaisiin aiheisiin.

Tietysti on täysin selvää monen ylioppilaskunnan edustajan laaja kiinnostus politiikkaan. Oman 
havainnon mukaan ylioppilaskunnan edustaja voivat käydä sekä sisäisesti että ulkoisesti hyvinkin 
aatteellista keskustelua. Osa ylioppilaskunnan edustajista voi tietysti päästä eteenpäin poliittisella 
ja/tai hallinnollisella uralla. Aatteellinen keskustelu on tietysti opettanut monelle ylioppilaskunnan 
edustajalle oman aatteen yksityiskohtia sekä tietysti muiden aatteiden yksityiskohtia.

Väittämä: Ylioppilaskunnissa käydään monesti hyvinkin aatteellista keskustelua.
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SL 780. Teknologian suorat ja epäsuorat vaikutukset

SL 780.1. Merkintä 742: Kirjoitustaito / Informaatiopommitus / 
Moniajo (xii)

14. marraskuuta 2013 
742: Kirjoitustaito / Informaatiopommitus / Moniajo (xii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_742

Ohessa on linkkikokoelma, jonka yhdistäväksi tekijäksi voi laittaa teknologian ajama muutos 
ihmisissä.

* Kirjoitustaidon katoaminen? 
* Lasten mielenterveysongelmat kasvaneet? 
* Riippuvuus älypuhelimista? 
* Mistä nuorille työtä? 
* Nuorten oppimistulokset heikentyneet merkittävästi? 
* Itselliset naiset hankkivat enemmän lapsia hedelmöityshoidolla?

Kaikki tämä on taas kerran johdettavissa tekniikan kehittymiseen usealla eri suunnalla.

Mielenkiintoista jatkossa olisi selvittää, että miten nuorten kokema teknologinen ympäristö muuttaa
heitä. Teknologialla on omat sosiaaliset vaikutuksensa.

Jatkuva informaatiopommitus eri suunnista verrattuna keskittyneeseen tekemiseen?

Yksi A4-sivu huolellisesti pohdittuna?

Olen jo aikaisemmin kiinnittänyt huomiota: kuinka moni perustavallinen henkilö osaisi kirjoittaa 
yhden A4-sivu keskittyen kirjoitustyöhön ilman häiriöitä?

Aikaisemmin on ollut juttuja moniajon mahdollisuuksista ja haitoista.

(Tieto)tekniikan vaikutukset nuorten ja vanhempien mielenterveyteen olisi hyvä selvittää laajasti.

Merkinnässä 738 pohdin yleisesti tietotekniikan vaikutuksia ja vaikutusta onnellisuuteen: 

738: Koulutus & Irrationaalisuus & Teknologia & Onni
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_738

Lisäksi on aikaisemmin ollut (muistaakseni) juttua nukkumisen tärkeydestä, ja tietysti teknologian 
vaikutuksesta nukkumaan menosta ja oikeasti tarvittavasta unesta.
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MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Aikaisemmin on ollut puhetta keskeytysteknologiasta - eli kaikenlaista informaatiopommitusta ei 
saa keskeytettyä yhdellä komennolla.

Ehkä koulun tärkeä tehtävä jatkossa on opettaa oppilaita keskittyneenä edes joitain hetkiä.

Mielenkiintoista olisi selvittää tarkemmin tuo luku- ja kirjoitustaidon taso - jos siellä alkaa olla 
suuria puutteita.

Uuslukutaidottomuus - tässä riittää selvitettävää.

SL 780.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

Kaikenlaisella tekniikalla on omat suorat ja epäsuorat vaikutukset. Kaikkia tekniikan epäsuoria 
vaikutuksia ei hyvällä tahdollakaan osata ennakoida oikein. 

McAulay (2007) on viitattu erilaisiin yhteyksiin. McAulay (2007) pohtii tietoteknisen viestinnän 
odottamattomia vaikutuksia.

Väittämä: Kaikilla tekniikoilla on aina erilaisia odottamattomia/epäsuoria 
vaikutuksia.

Moneen kertaan olen todennut esimerkinomaisesti älypuhelimien erilaiset vaikutukset.

Kysymys: Miten erilaisten tietoteknisten jatkuva käyttö vaikuttaa opiskelijoiden 
oppimistuloksiin?
Kysymys: Ketkä tekevät jatkossa hyvää keskittymistä vaativia tehtäviä?

Keskeytysteknologiasta olen kirjoittanut ja puhunut erilaisissa vaiheissa. 

Väittämä: Keskeytysteknologioilla on omat huonot vaikutuksensa.
Väittämä: Keskeytysteknologia aiheuttaa ongelmia ratkaistavaksi erilaisissa 
yhteisöissä.

Yksi A4-sivu? Eri yhteyksissä olen kirjoittanut ja puhunut yhden A4-sivun vaatimuksista.

Kysymys: Kuinka moni meistä jaksaa keskittyä sen verran, että saisi aikaan hyvin 
kirjoitettua asiaa edes yhden A4-sivun mitalla?

Oman havainnon mukaan jopa yliopisto-opiskelijoilla voi olla vaikea tuottaa yhden A4-sivun verran
hyvin pohdittua asiaa. A4-sivun kirjoittamista pitää harjoitella asianmukaisesti. Tässä kohtaa voi 
todeta mahdollisen uuslukutaidottomuuden.

Kysymys: Miten erilaiset sähköiset järjestelmät vaikuttavat lukutaitoon?
Kysymys: Tuleeko mahdollisesta uuslukutaidottomuudesta iso ongelma?
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SL 781. Totuuden tavoittelu ja tosiasioiden vääristely

SL 781.1. Merkintä 743: Vuodot / Totuus / mm. Ron & Rand 
Paul / XXXXV

15. marraskuuta 2013 
743: Vuodot / Totuus / mm. Ron & Rand Paul / XXXXV

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_743

Mikä viikko - tapahtumien määrä on yksinkertaisesti aivan valtava.

* IRAN: oikeasti sopimus vai lähellä sopimusta?
* IAEA: Iranin kanssa tehtävä yhteistyö.
* IRAN: lisää pakotteita vai pieni lievennys pakotteisiin?
* Venäjä: liittolaisten etsimistä ja tukemista?
* Vakoilu: Mitä ja miten eurooppalaiset vakoilivat kansalaisia?
* Vapaakauppasopimus: Onko kongressit ja parlamentit pidetty asiasta tietoisina?
* SYYRIA: kuka tukee ketäkin.
* Libya: miten hallita aseellisia ryhmiä?
* Kiina: liittolaisten etsimistä ja tukemista?
* Väärinkäytösten ilmiantajat: Rangaistaanko heitä ja miten?
* NSA: jokainen uusi Wikileaks-dokumentti tuo aina vain uusia tietoja vakoilusta esille.
* Obaman hallinnon virkaan ehdotettujen [henkilöiden] ristikuulustelu senaatissa.

Yksi pikkutieto on, että mahdollisesti Ranskan vastustuksen vuoksi neuvottelua pitää jatkaa 
edelleen.

Erityismainintana voi jälleen kerran laittaa naisiin kohdistuvan väkivallan Yhdysvaltojen 
asevoimien eri osissa. Tilanne ei ole kovin hyvä - eli raiskauksia tehdään todella usein.

Uutisten joukossa on linkkiä libertaanien ajatuksien kannatuksen tason mittauksesta.
 

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Jälleen kerran on katsottava Ron ja Rand Paulin suuntaan. Heillä on ollut jostain aiheista yleisen 
valtavirran vastaisia mielipiteitä.

2016 - onko vaalikampanja alkanut?

Mitä uutta?

Tässä vaiheessa seuranta on keskittynyt Ron ja Rand Paulin suuntaan.
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En ole tarkemmin perehtynyt heidän kannattajajoukkoon, jonka koko ja laatu on tietysti minulle 
epäselvä.

Lisäksi Ron ja Rand Paulin kannattajien joukossa on varmaankin jonkin verran vaihtelua joihinkin 
valittaviin toimintalinjoihin.

Onhan tämä nähty Suomessakin - esimerkiksi Perussuomalaiset rp:n kannattajajoukossa on erilaisia 
osia.

Uutena vaatimuksena on Ron ja Rand Paulin kannattajien mielipiteiden tarkempi perkaaminen.

Yhdessä linkissä on lista Rand Paulin poliittisin mielipiteisiin. Ron Paulin osalta vastaava luettelo 
on hyvin yksityiskohtainen.

Toisin sanoen Rand Paul ei ole ollut yhtä laajan selvityksen kohteena kuin Ron Paul. Tämä on 
täysin ymmärrettävää, koska Rand Paul on ollut julkisuudessa vähemmän aikaa.

Jäämme odottamaan laajempaa selvitystä Rand Paulin ajamista poliittisista toimintalinjoista.

SL 781.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

Vuoden 2010-2011 aikana alkanut kuohunta eri arabimaissa (ns. arabikevät) on jatkunut eri 
arabimaissa erilaisilla tavoilla. Joissain arabimaassa voi olla enemmän tai vähemmän kuohuntaa. 
Osa arabimaista on täydessä sisällissodassa, ja erilaiset ulkovallat ovat sekaantuneet erilaisiin 
sisällissotiin.

Kysymys: Miksi joidenkin länsimaiden pitää sekaantua joidenkin arabimaiden 
sisällissotiin?

Tietysti on täysin selvää väärien väittämien laaja leviäminen. Totuus tunnetusti on yksi 
ensimmäisistä uhreista jonkin sodan alkamisen jälkeen. Totuuden saaminen esiin jostain 
kriisimaasta voi olla hyvinkin vaikeaa, ja totuuden selvittely vaatii aikaa.

Tästä palautuu mieliin seuraava asiakirja Yhdistyneen kuningaskunnan parlamentista:

House of Commons - Foreign Affairs Committee
Libya: Examination of intervention and collapse and the UK’s future policy options
Third Report of Session 2016–17

Suosituksissa ja johtopäätöksissä on hyvinkin kriittistä asiaa Yhdistyneen kuningaskunnan 
sekaantumisesta Libyan kriisiin.

Toinen kriittinen arvio (Iraq Inquiry) koskee Yhdistyneen kuningaskunnan sekaantumisesta Irakin 
sotaan. Tekstiä tässä selvityksessä on todella paljon, mutta on raportissa kriittisiä huomioita.

Väittämä: Eri sotiin johtaneita päätöksiä voidaan tarkastella jälkikäteen hyvinkin 
kriittisesti.
Väittämä: Sotien perustelut voivat osoittautua sodan aikana ja jälkeen täysin vääriksi.
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SL 782. Tietoturvaongelmia ja tietoturvaongelmia 
ilmoittaminen

SL 782.1. Merkintä 744: Rikolliset vs. Tietoturva-asiantuntijat

18. marraskuuta 2013 
744: Rikolliset vs. Tietoturva-asiantuntijat

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_744

Linkkilistassa on linkkiä tietoverkkorikollisuuteen, ja tietoturva-asiantuntijoiden toimenpiteistä

Toisaalta on jotain linkkiä tiedustelupalveluiden yms. toimenpiteistä, joista osa herättää kysmyksen 
valtavan vakoilukoneiston mielekkyydestä.

Perusongelma on myös varomattomat käyttäjät, ja varomaton toiminta on aiheuttanut erilaisia 
tietoturvaongelmia.

Edelleen ihmeitä Ameriikan raitilta: Heidän (Yhdysvallat) hankinnat erilaisille tietojärjestelmille 
ovat jälleen kerran tarkastelun alaisena.

Tiedämme, että tietojärjestelmähankkeiden valtavat epäonnistumisprosentit ovat melkoinen rasite 
mm. valtiontaloudelle.

Vastaavalla tavalla Suomessa Valtiontalouden tarkastusvirasto on tehnyt oman katsauksen 
aiheeseen.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Linkkikokoelmassa on mainittu Internet Bug Bounty, jossa useampi toimija on yhdistänyt 
voimansa, ja yhdestä paikasta saisi raportoida virheitä ja tietoturvaongelmia useammalle yhteisölle.

Täällä päiväkirjasivuilla olen painottanut, että tietoturvaongelmien löytäjiä pitäisi palkita kunnolla, 
jotta tietoturvaongelmien löytäjät todellakin raportoivat ongelmasta suoraan järjestelmää 
kehittävällä yhteisölle.

Internet Bug Bounty -lista sisälsi mm. seuraavat: Python, Ruby, PHP ja Perl. Kyseiset hankkeet ovat
hyvin laajassa käytössä olevia ohjelmointiratkaisuja, jolloin niiden virheiden löytäminen ja 
korjaaminen vaikuttaa tuhansiin paikkoihin ympäri maailman.

UUTTA: Internet Bug Bounty -lista voi olla yhteisö / paikka, jonne voi raportoida yhdellä tavalla 
useitakin järjestelmiä koskevat viat.
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Aika näyttää, että onko jatkossa tietoturvaongelmien ilmoituspaikkoja useampia ja/tai kilpailevia 
paikkoja.

Seuranta päälle: tuleeko Internet Bug Bounty -listan ulkopuolelle uusia ja erilaisia 
tietoturvaongelmien ilmoituspaikkoja lisää?

SL 782.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

Kerraten voi todeta, että erilaisten tietoturvaongelmien ilmoittamisesta pitäisi saada kunnolliset 
palkkiot. Monessa yhteydessä tietoturvaongelmat voivat aiheuttaa miljoonien eurojen seurauksia 
tietoturvaongelman ratkaisun vuoksi, jos lasketaan vaadittava työmäärä eri yhteisöille.

Väittämä: Tietoturvaongelmien ilmoittamisesta pitäisi saada kunnolliset palkkiot!

Kerraten voi todeta, että erilaisten tietoturvaongelmien ilmoittamiseen pitäisi olla vain yksi 
paikka/palvelu, joka jakaisi tietoturvan ongelmien ilmoitukset eri yhteisöille. Hyvä esimerkki on 
erilaiset ohjelmistokirjastot, joita käytetään laajasti erilaisissa tietoteknisissä ratkaisuissa. Jos 
ohjelmistokirjastossa on ongelmia, niin tämä heijastuu hyvin nopeasti erilaisiin tietoteknisiin 
ratkaisuihin.

Väittämä: Tietoturvaongelmien ilmoittamiseen pitäisi olla vain yksi paikka/palvelu!
Väittämä: Tietoturvaongelmien ilmoittamiseen on nykyisin liian monta 
paikkaa/palvelua!
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SL 783. Mediaspektaakkelit

SL 783.1. Merkintä 745: Naapurin sauna palaa / Varovaisuus

19. marraskuuta 2013 
745: Naapurin sauna palaa / Varovaisuus

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_745

Oheisen linkkilistan yhdistäväksi tekijäksi voi laittaa erilaiset kohut eri puolueissa.

Tähän kohtaan en havainnut listata Keskustan Juha Sipilän pienoiskohua, jossa hänen pohdinta 
YLE-veron indeksistä aiheutti muutaman päivän veivauksen.

Ehkä Juha Sipilä selvisi tästä kohusta helpolla - en tiedä!!

Linkkilistassa on muutama linkki kohuista, jotka muodostuivat omalla tahdillaan ja kestivät 
muutaman päivän.

Tietysti kuva- ja äänimedian puolella on voinut olla laajakin mediaspektaakkeli - en tiedä tätäkään.

KUN ei ole televisiota, niin ei tietysti pysy perässä erilaisissa kuva- ja äänimedian 
mediaspektaakkeleissa.

Uutislukijalla voi päivän kriisiä seurata erilaisten linkkien sisältöä seuratessa.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Tästä voisi ottaa taas opiksi, että jokainen julkipoliitikko joutuu asettamaan sanansa melko tarkasti 
eri yhteyksissä.

Tuossa ei ole mitään uutta sinänsä.

Vanhana totuutena pitää sanoa, että ei pidä nauraa naapurin saunan palaessa, koska omassakin 
nurkassa saattaa savuttaa joskus.

UUTENA seurattavana aiheena olisi tehdä vertailevaa tutkimusta, että miten eri mediamuodot 
ajavat näitä mediaspektaakkeleita pystyyn: mm. sanomalehdet, TV, radio, internet-videot ja tietysti 
sosiaalinen media yleisemminkin.

Olisi mielenkiintoista seurata joissain tapauksissa, että miten eri mediaspektaakkelit etenevät eri 
medioissa ja medioiden välillä.
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Nyt muutama mediaspektaakkelia, esim. RÄSÄS-kohu, lähtivät liikkeelle paikallislehteen tehdyn 
jutun perusteella.

UUTTA: Tässä olisi journalismikritiikin vuosikirjaan aihetta.

SL 783.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

Etenkin sähköinen media voi tehdä hyvinkin nopealla aikataululla jostain aiheesta uuden 
mediaspektaakkelin. Erityisesti television voimaa ei pidä koskaan vähätellä. Tähän voi tietysti lisätä
sosiaalisen median nopeuden. Mediaspektaakkelia voi seurata myös RSS-syötteiden avulla. Monesti
uutisotsikoista näkee jonkin asian kehittymisen päivän aikana.

Kysymys: Miten ratkaisemme sähköisen median nopeuden suhteessa erilaisiin 
tosiasioihin?

Jokin väärä väittämä voi kaikesta huolimatta mennä läpi erityisesti sähköisissä välineissä.

Tämän jälkeen voi todeta erilaisten lehtien seuraavan jotain mediaspektaakkelia, ja monesti lehtien 
sivuilla on vähän laajempi katsaus johonkin mediaspektaakkeliin.

Väittämä: Totuuden esiin kaivaminen jonkin mediaspektaakkelin yhteydessä vaatii 
oikeaa journalistista työtä.

Tähän yhteyteen voidaan kerraten todeta suomalainen tosiasioiden tarkastuspalvelu 111 FaktaBaari. 
Mahdollisesti tieto FaktaBaari-palvelusta leviää vähitellen useamman suomalaisen toimittajan 
tietoisuuteen, mutta tämä kehitys jää tietysti jatkoseurantaan.

Väittämä: Tosiasioiden tarkastuspalveluita tarvitaan edelleenkin!

Kysymys: Ketkä levittävät oikeasti tietoa tosiasioiden tarkastuspalveluista?

Muraja (2017) on viitattu aikaisemmin. Muraja (2017) esittelee erilaisten väittämien totuusarvoa ja 
suomalaisen tosiasioiden tarkastuksen historiaa.

111 https://faktabaari.fi  
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SL 784. Asiakaspalvelusta / Uutissyötteet (RSS)

SL 784.1. Merkintä 746: RSS - markkinoinnin epäonnistuminen

19. marraskuuta 2013 
746: RSS - markkinoinnin epäonnistuminen

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_746

Pienenä puhdetyönä perkasin muuttuneiden RSS-osoitteiden muutokset.

Osalla sivustoilla on vain pelkät Twitter- ja/tai Facebook-päivitykset käytössä.

JA hyvin tuttuun tapaan osa sivustoista oli uudistanut sivustonsa, mutta eivät olleet ilmoittaneet 
RSS-osoitteen muutoksesta.

Täytyy todeta, että markkinointiväki ei ole ymmärtänyt RSS-syötteiden merkitystä, mikä on sinänsä
ymmärrettävää.

Monet yhteisöt haluaisivat tietysti hallita asiakasrekisteriä, ja tunnetusti RSS on nimetöntä 
viestintää.

Tähän voi liittää yhden blogin osoitemuutoksesta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

NYT ei ole yhtään mitään uutta.

Paheksun vain erittäin voimakkaasti erilaisia markkinointi-ihmisiä, jotka eivät ymmärrä RSS-
syötteiden käyttöä ja erityisesti RSS-syötteiden osoitteiden muutoksesta.

Paljon puhutaan brändeistä ja asiakaspalvelusta yms., mutta sitten asiakkaita kohdellaan huonosti 
muuttamalla RSS-syötteen osoitetta ilman mitään ennakkovaroitusta.
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SL 784.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

Merkinnän 764 jälkeenkin on tullut tilanteita, joissa jokin yhteisö on muuttanut RSS-syötteen 
osoitetta ilman mitään ennakkovaroitusta. Tämä on tietysti paheksuttavaa toimintaa ja osoitus 
huonosta asiakaspalvelusta.

Kysymys: Ymmärtääkö myynnin ja markkinoinnin henkilöstö uutissyötteet (RSS) 
oikean merkityksen?

Tietysti on täysin selvää, että RSS-syötteitä voidaan käyttää ilman omien tietojen antamista jonkin 
yhteisön tietojärjestelmään. Myynnin ja markkinoinnin henkilöstö voi tietysti vaatia tiedotukseen 
tietojärjestelmää, jossa on tiedossa esimerkiksi asiakkaan sähköpostiosoite. Tämän ratkaisun 
ongelma on tietysti liialliset sähköpostiviestit asiakkaiden suuntaan, jolloin asiakkaat tahtovat väsyä
liiallisten sähköpostiviestien suohon.

Väittämä: Asiakkaiden suuntaan voi olla liiallista viestintää, jos asiakas on luovuttanut
sähköpostiosoitteensa jollekin yhteisölle.
Väittämä: Myynnin ja markkinoinnin henkilöstö ei välttämättä ymmärrä 
uutissyötteiden (RSS) strategista merkitystä oikein.

Oman havainnon mukaan myynnin ja markkinoinnin henkilöstö voi kannattaa sähköpostiosoitteiden
keräämistä tiedottamista varten. Toisaalta monet meistä ovat aivan kypsänä laajaan joukkoon 
käyttäjätunnuksia ja salasanoja. Uutissyötteillä (RSS) voi seurata tiedottamista ilman uusia 
käyttäjätunnuksia ja salasanoja.
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SL 785. Tekniikan ajamista ilmöistä

SL 785.1. Merkintä 747: Vaikeat yhdistelmät / Moniajo (xiii)

21. marraskuuta 2013 
747: Vaikeat yhdistelmät / Moniajo (xiii)

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_747

Ohessa on linkkikokoelma, joka kuvaa useita erilaisia sinänsä irrallisia ilmiöitä:

* Uskonnon tilanne tietyssä maassa.
* Taas uusi ohjelmointikieli.
* Avokonttorit ovat kamalia käytännössä.
* Uusi rautatielaki.
* Pelien vaikutus lapsiin.
* Huoltajuusriidat voivat olla ilkeitä.
* Onko suomalaisten koululaisten taidot laskeneet joiltain osin?
* Testien merkitys koulutuksen arvioinnissa.
* Taas pieleen mennyt IT-hanke.
* NSA:n vakoilu edelleen.
* Avoimet järjestelmät vaihtoehtoina.
* Kaksivuotiaat seikkailevat netissä??
* Naisten rooli teknologian kehittämisessä?
* Julkisten hankintojen hankaluus.
* Naiskiintiöt pörssiyhtiöiden hallituksiin?

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Itse olen miettinyt, että miten kaiken sähköistyminen vaikuttaa ihmisten ajattelumaailmaan ja 
ajattelun tapan.

JOS on kaksivuotiaasta asti seikkaillut netissä, niin varmaankin sähköiset palvelut ovat tulleet 
tutuiksi.

Monesti aikaisemmin olen viitannut keskittyneen tekemisen ilmiöön. Pitääkö joskus maksaa 
palkkaa keskittyneelle tekemiselle?

Toisaalta koko ajan tulee uutta (tieto)teknistä hilavitkutinta markkinoille, joiden pitkäaikaiset 
vaikutukset ovat vielä näkemättä.

MAHDOLLISESTI on niin, että ihmisissäkin alkaa olla teknologiasukupolvien mukaisia jakoja, 
koska (tieto)tekniset hilavitkuttimet tulevat aalloissa.
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ELI tämän päivän (2013) moniajoa harrastava henkilö voi pudota joistain teknologiasukupolvien 
raosta omaan sukupolveensa.

OMA ehdotelma on, että selvitetään moniajon todellisuutta tarkemmin (neljännes)vuosittain 
huomioiden teknologiasukupolvien mukaisesti.

Esimerkiksi koulut ja vanhemmat voivat kaivata oikeaan tietoon perustuvaa ohjeistusta uusien 
teknologiasukupolvien hilavitkuttimien kanssa.

ONGELMA on, että mikä olisi taho, joka perkaisi moniajon todellisuutta tarkemmin 
(neljännes)vuosittain. Kuka tästä vastaisi?

Minulla ei ole tähän vastausta - jäämme odottamaan rakentavia ehdotuksia.

SL 785.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

Kerraten täytyy todeta erilaisten (tieto)teknisten ratkaisun odotetut ja odottamattomat vaikutukset. 
Odottamattomat vaikutukset voivat yllättää erilaisten (tieto)teknisten ratkaisujen kehittäjät. 
Esimerkiksi YouTube ja Facebook ovat aiheuttaneet yllättäviä ilmiöitä.

Väittämä: Erilaiset sivuvaikutukset tietotekniikan käytön aikana ja jälkeen voivat 
yllättää erilaiset sidosryhmät.

Varmaankin erilaisissa oppilaitoksissa voidaan olla ihmeissään (tieto)tekniikan sivuvaikutusten 
vuoksi. Esimerkkinä voi pitää erilaisten älypuhelimien sivuvaikutuksia. Miten oppilaitoksissa pitäisi
suhtautua älypuhelimien käyttöön?

Kysymys: Kuka tai ketkä esittäisivät ratkaisuja eri oppilaitosten ongelmiin, jotka 
aiheutuvat älypuhelimien käytöstä?

Väittämä: Osa meistä uskoo moniajon mahdollisuuksiin.

Oman arvion mukaan ihminen pystyy keskittymään kerrallaan vain yhteen tehtävään. Eli elämme 
monesti moniajon harhassa.
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SL 786. Sopimuksen mahdollisuuksista / Iran

SL 786.1. Merkintä 748: Uutiset / Asiakirjat / mm. Ron & Rand 
Paul / XXXXVI

24. marraskuuta 2013 
748: Uutiset / Asiakirjat / mm. Ron & Rand Paul / XXXXVI

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_748

Ohessa on linkkilista liittyen eri maihin.

* Afganistan: Hyväksytäänkö sopimus Yhdysvaltojen kanssa? 
* Iran: jonkinlainen sopimus on saatu aikaan 
* Ukraina: kaatuuko sopimus EU:n kanssa lopullisesti? 
* Yhdysvallat: marssi valtavirran mediaa vastaan (Mainstream Media) 
* Libya: Hajoaako maa osiin? 
* Yhdysvallat: Miten suosittu maa? 
* Yhdysvallat: Kansalaisten käsitys asioiden sujumisesta oikeaan suuntaan? 
* NSA-kohu: edelleen tulee asiakirjoja jakeluun -esim. EU:n tasolla 
* Iran: onko pakotteita lisättävä aina vain? 
* Pakistan: Tänne tehty taas uusi isku lentolaitteella (Drone) 
* Kiina & Venäjä: IRAN-sopu tehtävä diplomatialla. 
* Israel: IRAN-sopu on huono sopimus. 
* Yhdysvallat: Obaman suosio alhaisimmillaan? 
* Neokonservatiivit: miten suhtautua IRAN-sopuun? 
* Israel: mitä tekisi työväenpuolue päästyään valtaan? 
* Syyria: salamurhayritys. 
* Syyria: kuka valtasi minkäkin paikan - kapinalliset vs. armeija. 
* Eurooppa: jotkut maat haluavat kehittää omat miehittämättömän lentolaitteet (Drone) 
* Turkki: miten suhtautua Egyptin ja Syyrian tilanteeseen. 
* Moldova: EU:n vastainen mielenosoitus.

Tähän kohtaan voidaan ottaa esille seuraavat PDF-tiedostot:

Iran's Nuclear Program: Tehran's Compliance with International Obligations 
Iran: U.S. Concerns and Policy Responses 
Iran Sanctions

Edellä olevat tiedostot ovat Congressional Research Service (CRS) -raportteja.

Nuo kolme tiedostoa kertovat hyvin paljon Yhdysvaltojen menneistä suhtautumistavoista Iranin 
suhteen ja uusista mahdollisuuksista Iranin kanssa.
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Kuten on monet kerrata aikaisemminkin todettu, niin esimerkiksi Suomessa ei ole vastaavia 
raportteja kovin paljon jaossa.

Tähän kohtaan voidaan ottaa esille seuraavat PDF-tiedostot: 

(25. heinäkuuta 2013) PRE-DECISIONAL DOCUMENT - SECURITY AND DEFENSE 
COOPERATION AGREEMENT BETWEEN THE UNITED STATES OF AMERICA AND 
THE ISLAMIC REPUBLIC OF AFGHANISTAN 
Geneva, 24 November 2013 - Joint Plan of Action

Toinen asiakirja on ehdotus Yhdysvaltojen ja Afganistanin välisen turvallisuussopimuksesta.

Toinen asiakirja on Genevessä 24. marraskuuta 2013 tehty sopimus Iranin ydinohjelmaan 
valvontaan liittyen.

Lyhyesti voi todeta, että kyseisten PDF-tiedostojen löytäminen vaati useamman haun, koska 
tiedotusvälineet yleensä eivät olleet liittäneet PDF-tiedostojen osoitteita uutisten loppuun.

Jälleen kerran voimme paheksua erilaisia tiedotusvälineitä oleellisten asiakirjojen piilottamisesta.

Linkkilistan alussa on hakutuloksia Ron ja Rand Paulin esiintymisiin eri tiedotusvälineissä koskien 
mm. Irania.

He eivät ole antaneet uusia lausuntoja 24. marraskuuta 2013 tilanteessa - mikä on täysin 
ymmärrettävää. Varmaankin heille(kin) pitää antaa aikaa lukea 24. marraskuuta 2013 tehty 
yhteistyösopimus.

Mutta joiltain osin heidän mielipiteensä aikaisemmin ovat joiltain osin olleet erilaisia verrattuna 
kovempaan Iran-politiikan kannatukseen. Osa kongressin väestä haluaisi painaa päälle jälleen uusia 
pakotteita.

Toisaalta Yhdysvallat kärsii ainakin osittain sotaväsymyksestä, ja laaja sotilaallinen sekaantuminen 
jälleen uuden maan osalta vaatii melko laajan poliittisen myyntityön.

Tarkasti ottaen IRAN-sopimus on kuuden (6) kuukauden kestävä aloitus yhteistyölle, ja tämän 
jälkeen voidaan taas sopia uusista jatkotoimenpiteistä.

Mielenkiintoista on nähdä, että millainen poliittinen sekametelisoppa syntyy tämän kuuden (6) 
kuukauden aikajakson aikana.

OMA arvaus: Erilaiset kovan linjan kannattajat oletettavasti järjestäytyvät jonkinlaiseen 
järjestykseen ja aloittavat laajahkon poliittisen myyntityön kovan linjan pitämisestä huolimatta 
tämän kuuden (6) kuukauden yhteistyön aloitukselle.

Tietysti on niin, että sekä Iranissa että Yhdysvalloissa on omat sisäiset poliittiset linjat - osa vaatii 
laajaa diplomatiaa ja osa vaatii jotain muuta.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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Mielenkiintoista on nähdä, että kuinka moni politiikan tarkkailija, politiikan tekijä ja poliittinen 
tiedotusväline oikeasti jakaa kansan tietoisuuteen tuota 24. marraskuuta 2013 tehtyä Geneven 
sopimusta.

Oletusarvoni on, että kyseinen PDF-tiedosto ei tule laajaan jakeluun eri tiedotusvälineissä.

On toki mahdollista, että sopimus oikeasti uutisoidaan joiltain osin jopa oikein, jolloin poliittinen 
keskustelu voi kohdistua jopa sopimuksen oikeisiin yksityiskohtiin. Jää nähtäväksi.

SEURANTAAN: mitkä tiedotusvälineet uutisoivat 24. marraskuuta 2013 tehdyn Geneven 
sopimuksen yksityiskohdat oikein?

Mielenkiintoista on tietysti nähdä, että miten valtavirran tiedotusvälineet (Mainstream Media) 
uutisoivat koko aiheen / asian.

Voi olla niin, että esimerkiksi Suomessa mikään valtavirran tiedotusväline ei liitä 24. marraskuuta 
2013 tehdyn Geneven sopimuksen PDF-tiedostoa omien uutistensa oheen.

Lisäksi pitää seurata Ron ja Rand Paulin tukijoukkojen mielipiteitä aiheeseen liittyen; mahdollisesti 
tässä seurannassa löytyy muitakin hahmoja kuin Ron ja Rand Paul pelkästään.

Mielenkiintoista on tietysti nähdä, että kuinka tarkkoihin yksityiskohtiin käsittelyyn Ron ja Rand 
Paul tukijoukkoineen päätyvät?

Markkinoidaanko enemmän mielikuvia vai asiakirjoja? Jää tämäkin nähtäväksi.

SL 786.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

Tietysti on täysin selvää, että Ron ja Rand Paulilla voi olla keskenään erilaisia mielipiteitä eri 
aiheista. Esimerkkinä on tietysti suhtautuminen Iranin ydinohjelman valvontaan.

Kerraten voi todeta (saavutettu 14.5.2015 tilanteessa) sopimuksen (JCPOA, Joint Comprehensive 
Plan of Action) pitäneen kirjoitushetkeen nähden. Eli sopimus on pitänyt yli kaksi vuotta, ja 
Kansainvälinen atomienergiajärjestö 112 (International Atomic Energy Agency, IAEA) on 
vahvistanut useammalla tarkastuksella sopimuksen noudattamisen.

Jotkut poliittiset mielipidevaikuttajat väittävät Iranin rikkoneen ”sopimuksen henkeä”. Varmaankin 
tällaisten poliittisten mielipidevaikuttajien väittämien perkaaminen vaatisi huolellisemman 
selvityksen. Mitä jotkut poliittiset mielipidevaikuttajat vielä vaativat saavutetun sopimuksen lisäksi?

Kysymys: Ketkä vaativat Yhdysvaltojen irtautumista tehdystä sopimuksesta?
Kysymys: Millaisia seurauksia olisi Yhdysvaltojen irtautumisesta?

Mielenkiintoinen tulee tietysti olemaan Euroopan Unionin virallinen kanta Iranin ydinohjelman 
tarkemmasta valvonnasta, jos Yhdysvallat irtautuu tehdystä sopimuksesta. Vastaavalla tavalla 
Venäjän ja Kiinan suhtautuminen Yhdysvaltojen vetäytymiseen jää nähtäväksi. Aika näyttää tämän 
kehityksen.

112 https://www.iaea.org  
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SL 787. Eri maissa tehty tutkiva journalismi

SL 787.1. Merkintä 749: Lappi & Al Jazeera English / Tutkiva 
journalismi

28. marraskuuta 2013 
749: Lappi & Al Jazeera English / Tutkiva journalismi

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_749

Tähän kohtaa voi linkittää Al Jazeera English -kanavan tutkivan journalismin jakso.

Lappi ja Lapissa tehtävä mineraalien kaivamistoiminnan aiheuttamat ongelmat Al Jazeera English 
-kanavan jaksossa.

Lisäksi Talvivaaran osalta on pitkä pätkä.

Vastaavaa ei ole tullut vastaan suomalaisilta kanavilta.

Toisaalta on linkkiä kirjelmästä eduskunnalle ehdotuksesta Euroopan parlamentin ja neuvoston 
asetukseksi (haitallisten vieraslajien hallinta).

Tietysti on niin, että myös Suomessa on isoja ongelmia vieraslajien kanssa.

Tarvitsemme tietysti koordinoituja toimenpiteitä erilaisten haitallisten vieraslajien hävittämiseksi.

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????

Mielenkiintoista on, että joku Al Jazeera English -kanava tekee tutkivan journalismin pätkän Lapin 
olosuhteista.

NYT ei ole paljon uutta - mielenkiintoista on tosiaan taustalla olevan kanavan asema 
kansainvälisessä mediamaailmassa.

SL 787.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

Al Jazeera English -kanavan tekemässä ohjelmassa on vaihe, jossa näkyy jotain nestemäistä 
useamman senttimetrin verran metsän keskellä ja väki kävelee tässä nesteessä. En tietystikään tiedä 
Lapin kaivostoiminnan yksityiskohtia.
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Kysymys: Miksi Al Jazeera English -kanavan tekemää ohjelmaa Lapin 
kaivostoiminnasta ei levitetty myös Suomeen?

Itselläni on seurannassa YLE:n 113 Areena-palvelu, ja minun havaintojen mukaan tuota Al Jazeera 
English -kanavan tekemää ohjelmaa ei ole ollut Areena-palvelussa – ehkä olen väärässä.

Tähän kohtaan voidaan todeta lausunto 69.

FI: Lausunto 69: Hallituksen esitys (luonnos 16.4.2015) vieraslajeista
http://www.jukkarannila.fi/lausunnot.html#nro_69

Suomessakin on vähitellen herätty vieraslajien ongelmiin. Itsekin olin asiasta melkoisen tietämätön 
ja vasta muutaman jutun lukemisen/katsomisen jälkeen asia tuli vähän tutummaksi. Varmaankin 
moni muu kansalainen on vastaavalla tavalla tietämätön vieraslajien ongelmien suhteen.

Tähän kohtaan voi linkittää lain ja asetuksen vieraslajeihin liittyen.

Laki vieraslajeista aiheutuvien riskien hallinnasta (1709/2015)
https://www.finlex.fi/fi/laki/alkup/2015/20151709

Valtioneuvoston asetus kansallisesti merkityksellisistä haitallisista vieraslajeista (1725/2015)
https://www.finlex.fi/fi/laki/smur/2015/20151725

Tähän kohtaan voidaan linkittää lain (1709/2015) 4. pykälä

4 §

Kiinteistön omistajan ja haltijan huolehtimisvelvollisuus

Kiinteistön omistajan tai haltijan on huolehdittava kohtuullisista toimenpiteistä kiinteistöllä 
esiintyvän unionin luetteloon kuuluvan tai kansallisesti merkityksellisen haitallisen 
vieraslajin hävittämiseksi tai sen leviämisen rajoittamiseksi, jos haitallisen vieraslajin 
esiintymästä tai sen leviämisestä voi aiheutua merkittävää vahinkoa luonnon 
monimuotoisuudelle taikka vaaraa terveydelle tai turvallisuudelle.

Varmaankin seuraava vaihe voi tarkoittaa ilmoituksia vieraslajeista valvonnasta ja ohjauksesta 
vastaavalle viranomaisella. Lausunnossa (69) pohdin ääneen tavallisten kansalaisten oikeudesta 
ilmoittaa vieraslajista johonkin järjestelmään.

Kysymys: Miten hoidetaan tavallisten kansalaisten oikeudet ilmoittaa vieraslajeista 
jonkin kiinteistön alueella?
Kysymys: Kenen tehtävä on ilmoittaa kiinteistönomistajalle kiinteistöllä sijaitsevista 
vieraslajeista?
Kysymys: Mitä seurauksia pitäisi olla vieraslajin ilmoituksesta?

Varmaankin tavalliset kansalaiset voisivat tehdä ilmoituksia jollain kiinteistöllä olevista 
vieraslajeista. Ehkä yksittäisen kansalaisen vieraslaji-ilmoituksen jälkeen pitäisi olla jotain jonkin 
julkisen sektorin yhteisön toimintaa. Kaikki tämä tietysti vaatii tuttuun tapaan rahoitusta ja 
työvoimaa.

113 https://areena.yle.fi  
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SL 788. Jonkin maan hallinnon vaihtaminen tai 
vaihtuminen

SL 788.1. Merkintä 750: Ukraina / IRAN / mm. Ron & Rand 
Paul / XXXXVII

9. joulukuuta 2013 
750: Ukraina / IRAN / mm. Ron & Rand Paul / XXXXVII

Permanent link / Pysyvä linkki: 
http://www.jukkarannila.fi/paivakirja_arkisto_14.html#aihe_750

Ohessa on jälleen kerran linkkikokoelma, jonka yhteen nitomisessa on omat haasteensa.

Jossain uutisvideossa näin Euroopan Unionin (EU) lipun polttamista. Enpä ollut aikaisemmin 
moista nähnyt.

Ukraina-uutisia ja aiheeseen liittyviä mielipiteitä on monenlaisia.

Samaan aikaan uusin IRANin kanssa tehty väliaikainen sopimus on myös kerännyt melkoisen 
määrän erilaisia mielipiteitä.

Heritage Foundation ja World Affairs Council järjestivät omat seminaarinsa aiheeseen liittyen. 
Toisessa seminaarissa oltiin melkoisen kriittisiä sopimusta kohtaan. Toisessa seminaarissa pohdittiin
uuden alkun jatkumista uusina mahdollisina sopimuksina.

NeoCon Watch - täällä oli tietysti juttua neokonservatiivien henkiseen kipuun johtuen tehdystä 
sopimuksesta.

Ron ja Rand Paul on mainittuna muutamassa linkissä. Heillä on taas kerran omat mielipiteensä, 
jotka eivät aina mahdu valtavirran ajamaan politiikkaan, koskien sisä- ja ulkopolitiikkaa.

Tunnetulla tavalla myös demokraattisessa puolueessa (Yhdysvallat) on oma kovan linjan 
kannattajien joukko.

Tähän yhteyteen en vielä löytänyt IRANissa vierailleiden IAEA:n tarkastajien uusinta raporttia.

Toisaalta on linkkiä Syyrian ja Afganistanin tilanteeseen.

Toisaalta on linkkiä kansalaisten (Yhdysvallat) mielipiteisiin koskien Yhdysvaltojen asemaa 
maailmassa. Pitäisikö joitain sotilasoperaatioita pienentää? Miten pitäisi suhtautua ulkomaihin??

MITÄ uutta merkinnän 500 hengessä????
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En tähän yhteyteen linkittänyt Thaimaan mielenosoitusten seurannaisia ja syitä. Vaatisi tietysti 
oman perehtymisen jälleen kerran.

Regime Change? Tämä sanapari aina välillä vilahtaa joissain keskusteluissa. Olisiko parempi, että 
joku hallitus luopuisi vallasta ja järjestettäisiin uudet vaalit?

Vaikea kysymys, koska jokainen maa on oma kokonaisuutensa, ja esimerkiksi linkeissä mainitut 
Saudi-Arabia ja Bahrain ovat oma kokonaisuutensa, jonka ymmärtäminen vaatii taas kerran 
kotiläksyjen tekemistä hyvin.

Kuuma Rauha vai Kylmä Sota??

Kylmän sodan aikana moni asia oli toisin, ja tunnetulla tavalla entiset kommunistiset valtiot ovat 
nykyisin erilaisia, ja niiden sisällä on omat poliittiset virtauksensa, joiden ymmärtäminen vaatisi 
taas kerran paljon kotiläksyjä tehtäväksi.

Merkinnässä 448 pohdin, että antavatko tiedotusvälineet linkkejä oikeisiin ja alkuperäisiin 
lähteisiin. Minun seurantaan sattui vain yksi uutinen, jossa on koostettu teksti IRANin kanssa 
tehdystä väliaikaisesta sopimuksesta.

ELI tiedotusvälineet eivät aina johdattele oikeisiin lähteisiin.

TARVE on selvä: Miten järjestettäisiin palvelu, jonka avulla voisi jonkin yksittäisen maan kohdalla 
tehdä kotiläksynsä hyvin - siis myös tavallisten kansalaisten osalta.

Jääkö tällaisen kokonaispalvelun koostaminen jollekin säätiölle tehtäväksi - aika näyttää.

SL 788.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

Eri maiden yhteydessä on vaadittu nykyisen hallinnon korvaamista, jotta voidaan järjestää jokin 
maa demokratiaksi. ”Regime change” esiintyy terminä eri yhteyksissä.

Monessa yhteydessä olen todennut, että vihollisen vihollinen ei välttämättä ole ystävä. Esimerkiksi 
Libyassa ja Syyriassa on sotilaallisia ryhmiä, jotka haluavat vaihtaa maan nykyisen hallinnon (Al-
Assad). Oman arvion mukaan eri ryhmillä on vaihtelevia käsityksiä maan nykyisen hallinnon 
kaatumisen tai kaatamisen jälkeen. Mahdollisesti eri ryhmät alkavat sitten taistella toisiaan vastaan 
ja näissä taisteluissa voidaan sitten käyttää ulkomailta tuotuja aseita.

Väittämä: Jonkin maan hallinnon kaatumisen tai kaatamisen suhteen kannattaa olla 
hyvin tarkkana.
Väittämä: Jonkin maan hallinnon kaatuminen tai kaataminen ei tarkoita demokratian
nopeaa leviämistä johonkin maahan.
Väittämä: Jonkin maan hallinnon kaatuminen tai kaataminen voi oikeasti tarkoittaa 
sisällissotaa.
Väittämä: Erilaisten ulkovaltioiden sekaantuminen sisällissotaan on tietysti tosiasia.
Väittämä: Erilaisten ulkovaltioiden odotukset jonkin maan hallinnon kaatumisen tai 
kaatamisen suhteen perustuvat monesti täydelliseen toiveajatteluun.
Väittämä: Emme yleensä ymmärrä oikein jonkin kohdemaan erityispiirteitä.
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SL 789. Jotain asiaa lopuksi

SL 789.1. Johonkin on vain pakko lopettaa

Kerraten esipuheen perusteella voi todeta, että johonkin on jokaisen tekstin kirjoittaminen 
lopetettava.

Varmaankin eri uudelleenarviointien yhteyteen voisi kirjoittaa lisää uutta asiaa, mutta jossain 
vaiheessa uuden asian liittämisessä on vain pakko lopettaa johonkin.

SL 789.2. Erilaisista näkökulmista

Tässäkin teoksessa on havaittavissa ainakin näkökulmien vaihtelu perustuen erilaisiin aineistoihin, 
eli tehtyjen sähköisten merkintöjen perusteella tehtyä arviointia. Toisaalta tässä teoksessa käytetyt 
menetelmät eivät ole mitään tieteellisiä menetelmiä, jolloin menetelmää ei ole erikseen korostettu 
erilaisissa vaiheissa. Varsinaisesti tässä teoksessa ei ollut varsinaista tutkimuskysymystä ja 
tutkimuskysymyksen rajausta.

Aikaisempien teosten mukaisesti voi todeta tarpeen tarkastella erilaisia aiheita/asioita erilaisista 
näkökulmista. Edelleen aikaisempien teosten mukaisesti voi todeta kokonaisvaltaisen useamman 
näkökulman hallinta yhtäaikaisesti. Kokonaisvaltainen useamman näkökulman hallinta asettaa 
meille kaikille haasteita jatkossakin.

Toisaalta voi todeta, että sähköisissä merkinnöissä olen toistanut samaa asiaa useamman kerran. 
Jatkossa pitäisi varmaankin käyttää erilaisia ja/tai uusia näkökulmia. Kokonaisvaltaisen 
näkökulman kehittäminen on haaste meille kaikille.

31277

31278

31279

31280

31281
31282
31283
31284
31285
31286
31287

31288

31289
31290
31291
31292
31293
31294
31295
31296
31297
31298
31299
31300
31301
31302
31303



714 / 718

Lähteitä

Arkesteijn, H., Rooij, J. de, Eekhout, M. van, Genuchten, M. van, & Bemelmans, T. (2004). Virtual 
Meetings With Hundreds of Managers. Group Decision and Negotiation, 13(3), 211–221. 
doi:10.1023/B:GRUP.0000031075.60944.49

Arvola, T., Pommelin, P., Inkinen, R., Väyrynen, S., & Tammela, O. (2012). 
Potilastietojärjestelmien turvallisuusriskit hallintaan. Suomen Lääkärilehti, 67(12), 955–961.

Heponiemi, T., Vänskä, J., Aalto, A.-M., & Elovainio, M. (2012). Kyselyt lääkäreille 2006 ja 2010: 
Potilastyöhön ja tietojärjestelmiin liittyvä stressi lisääntyi. Suomen Lääkärilehti, 67(47), 3491–
3495.

Bailey, B. P., & Konstan, J. A. (2006). On the need for attention-aware systems: Measuring effects 
of interruption on task performance, error rate, and affective state. Computers in Human Behavior, 
22(4), 685–708. doi:10.1016/j.chb.2005.12.009

Baron-Cohen, S. (2004). Olennainen ero: totuus miehen ja naisen aivoista. Helsinki: Terra Cognita.

Baron-Cohen, S., Wheelwright, S., Burtenshaw, A., & Hobson, E. (2007). Mathematical Talent is 
Linked to Autism. Human Nature, 18(2), 125–131. doi:10.1007/s12110-007-9014-0

Baron-Cohen, S., Ashwin, E., Ashwin, C., Tavassoli, T., & Chakrabarti, B. (2009). Talent in autism: 
hyper-systemizing, hyper-attention to detail and sensory hypersensitivity. Philosophical 
Transactions the Roayl Society B, 364(1522), 1377–1383. doi:10.1098/rstb.2008.0337

Bellas, M. L. (1999). Emotional Labor in Academia: The Case of Professors. The ANNALS of the 
American Academy of Political and Social Science, 561(1), 96-110. 
doi:10.1177/000271629956100107

Carr, N. (2010a). PINNALLISET – Mitä internet tekee aivoillemme? Helsinki: Terra Cognita.

Carr, N. (2010b). THE SHALLOWS - What the Internet Is Doing to Our Brains. New York: W. W. 
Norton & Company.

Chatterjee, A., & Hambrick, D. C. (2007). It's All about Me: Narcissistic Chief Executive Officers 
and Their Effects on Company Strategy and Performance. Administrative Science Quarterly, 52(3), 
351-386. 

Cooper, A. (1999). Nörttien valtakunta: miksi korkeateknologiatuotteet saavat meidät sekaisin ja 
kuinka palauttaa järki. Helsinki: Suomen atk-kustannus.

Cooper, A., Reimann, R., & Cronin, D. (2007). About face 3: the essentials of interaction design. 
Indianapolis (Ind.): Wiley.

Courtois, S., Kauffer, R., Turtia, K., Brotherus, M., & Eskelinen, H. (2000). Kommunismin musta 
kirja: rikokset, terrori, sorto. Helsinki: WSOY.

31304

31305

31306
31307
31308
31309
31310
31311
31312

31314
31315
31316
31317
31318
31319
31320
31321
31322
31323
31324
31325
31326
31327
31328
31329
31330
31331
31332
31333
31334
31335
31336
31337
31338
31339
31340
31341
31342
31343
31344
31345
31346
31347
31348
31349
31350
31351



715 / 718

Dinsdale, N., Mökkönen, Mi., & Crespi, B. (2016). The “Extreme Female Brain”: Increased 
Cognitive Empathy as a Dimension of Psychopathology. Evolution and Human Behavior, (article in
press). doi:10.1016/j.evolhumbehav.2016.02.003

Ervasti, P. (2004). Irakgate: pääministerin nousu ja ero. Helsinki: Gummerus. 

Esterling, K. M. (2007). Buying Expertise: Campaign Contributions and Attention to Policy 
Analysis in Congressional Committees. American Political Science Review, 101(1), 93–109. 
doi:10.1017/S0003055407070116

Gerkman-Kemppainen, K. (2006). Tunnista narsistinen luonnehäiriö. Advokaatti, (8), 18–19.

Hakala, J. T. (1996). Opinnäyte ja sen ohjaaminen - johdatus tutkimusprosessin hallintaan. 
Tampere: Gaudeamus.

Hakala, J. T. (2008). Uusi graduopas - Melkein maisterin entistä ehompi niksikirja. Helsinki: 
Gaudeamus.

Harisalo, R., & Miettinen, E. (1996). Luottamuspääoma: yrittäjyyden kolmas voima (toinen painos).
Tampere: Tampere University Press.

Heilemann, J., & Halperin, M. (2010). Game change: Obama and the Clintons, McCain and Palin, 
and the race of a lifetime. New York : Harper.

Heino, H. (1985). Mihin Suomi uskoo: uskonnolliset ja maailmankatsomukselliset liikkeet. Porvoo: 
WSOY.

Heino, H. (1997). Mihin Suomi tänään uskoo. Porvoo: WSOY.

Gerkman-Kemppainen, K. (2006). Tunnista narsistinen luonnehäiriö. Advokaatti, (8), 18–19.

Harisalo, R., & Miettinen, E. (1996). Luottamuspääoma: yrittäjyyden kolmas voima (2. painos.). 
Tampere: Tampere University Press.

Helle, M. (2004). Etätyö. Helsinki: Edita.

Henriques, G. R. (2003). The tree of knowledge system and the theoretical unification of 
psychology. Review of General Psychology, 7(2), 150–182. doi:10.1037/1089-2680.7.2.150

Heponiemi, T., Vänskä, J., Aalto, A.-M., & Elovainio, M. (2012). Kyselyt lääkäreille 2006 ja 2010: 
Potilastyöhön ja tietojärjestelmiin liittyvä stressi lisääntyi. Suomen Lääkärilehti, 67(47), 3491–
3495.

Jones, S. G., & Libicki, M. C. (2008). How terrorist groups end: lessons for countering Al Qa’ida 
(Document Number: MG-741-1-RC). RAND Corporation.

Kalliomäki-Levanto, T. (2009). Keskeytykset ja katkokset työn etenemisessä: edeltävät tekijät, 
epäjatkuvuusolosuhteet ja niistä selviytyminen tietotyössä. Helsinki: Työterveyslaitos.

31352
31353
31354
31355
31356
31357
31358
31359
31360
31361
31362
31363
31364
31365
31366
31367
31368
31369
31370
31371
31372
31373
31374
31375
31376
31377
31378
31379
31380
31381
31382
31383
31384
31385
31386
31387
31388
31389
31390
31391
31392
31393
31394
31395
31396
31397
31398
31399
31400
31401



716 / 718

Kivinen, O., & Nurmi, J. (2011). Opiskelun nopeus ja työmarkkinarelevanssi − 
korkeakoulupolitiikan dilemma? Yhteiskuntapolitiikka, 76(5), 681–691.

Lampinen, T. (1995). Uskonto ja politiikka - neljä tapausta ja niiden yleinen tausta. Helsinki: 
Suomalainen teologinen kirjallisuusseura.

Liker, J. K. (2006). Toyotan tapaan. Helsinki: Readme.fi.

Linturi, R., Kuusi, O., & Ahlqvist, T. (2013). Suomen sata uutta mahdollisuutta: radikaalit 
teknologiset ratkaisut. Helsinki: Eduskunta.

McAulay, L. (2007). Unintended consequences of computer-mediated communications. Behaviour 
& Information Technology, 26(5), 385–398. doi:10.1080/01449290500535343

Meristö, T. (1991). Skenaariotyöskentely yrityksen johtamisessa. Helsinki: Tulevaisuuden 
tutkimuksen seura ry.

Muraja, T. (2017). Faktat tiskiin!: suomalaisen faktantarkistuksen käsikirja. Helsinki: Tammi.

Nettiäänestystyöryhmä 2017. (2017a). Nettiäänestys Suomessa – Esiselvitys. Helsinki: 
Oikeusministeriö.

Nettiäänestystyöryhmä 2017. (2017b). Nettiäänestyksen edellytykset Suomessa - 
Nettiäänestystyöryhmän loppuraportti. Helsinki: Oikeusministeriö.

Niitamo, P. (2003). Henkilöarviomenetelmät työelämässä. Helsinki: Työterveyslaitos.

Ohio Department of Public Safety - Information Technology Office. (2012). Exodus Project - Pigs 
Really Do Fly! - A detailed account of the Ohio Department of Public Safety’s journey to 
decommission and replace its mainframe technology. Ohio Department  of Public Safety - 
Information Technology Office.

Poikela, S., Lähteenmäki, M.-L., & Poikela, E. (2002). Mikä on ongelmaperusteista oppimista ja 
mikä ei? In E. Poikela (toim.), Ongelmaperusteinen pedagogiikka - teoriaa ja käytäntöä. Tampere: 
Tampere University Press.

Rannila, J. S. (2011). Kirjoitelmia I: mielipidekirjoitusten (16.8.2005-11.6.2011) jälkiarviointia. 
Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Rannila, J. S. (2012). Kirjoitelmia II: lausuntojen/luentojen/listojen (1997-2012) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Retrieved from 
Saatavilla:http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Rannila, J. S. (2014). LIITE 1: mielipiteitä erilaisista aiheista (1998-2014) sähköisessä muodossa. 
Jalasjärvi: Jukka S. Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Rannila, J. S. (2015). Kirjoitelmia IV: lisää henkilökohtaisia mielipiteitä (2007-2015) 
tietojärjestelmistä jälkiarvioituna. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila.
Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html 

31402
31403
31404
31405
31406
31407
31408
31409
31410
31411
31412
31413
31414
31415
31416
31417
31418
31419
31420
31421
31422
31423
31424
31425
31426
31427
31428
31429
31430
31431
31432
31433
31434
31435
31436
31437
31438
31439
31440
31441
31442
31443
31444
31445
31446
31447
31448
31449
31450
31451

http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html


717 / 718

Rannila, J. S. (2016). Kirjoitelmia V: Nuorisoasuntoselvityksen (2000, 2009, 2014, 2016) 
jälkiarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. 
Saatavilla: http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Rannila, J. S. (2017). Kirjoitelmia VI: mielipidekirjoitusten ja lausuntojen (15.9.2011-28.3.2017) 
uudelleenarviointia. Jalasjärvi: Jukka S. Rannila. Saatavilla: 
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html

Raulio, S., Pietikäinen, M., Prättälä, R., & joukkoruokailutyöryhmä. (2007). Suomalaisnuorten 
kouluaikainen ateriointi: ruokapalveluiden seurantaraportti 2. Helsinki: Kansanterveyslaitos.

Rintala, H. (2016). Liian ihmeellinen maailma? Asperger-ihmiset kertovat. Espoo: Myllylahti Oy.

Rivkin, J. W. (2000). Imitation of Complex Strategies. Management Science, 46(6), 824–844. 
doi:10.1287/mnsc.46.6.824.11940

Rosenthal, S. A., & Pittinsky, T. L. (2006). Narcissistic leadership. The Leadership Quarterly, 17(6),
617-633. doi:10.1016/j.leaqua.2006.10.005

Ryan, M.-L. (1985). The Modal Structure of Narrative Universes. Poetics Today, 6(4), 717–755.

Ryan, M.-L. (1991). Possible Worlds and Accessibility Relations: A Semantic Typoloty of Fiction. 
Poetics Today, 12(3), 53–576.

Ryan, M.-L. (2006). From Parallel Universes to Possible Worlds: Ontological Pluralism in Physics, 
Narratology, and Narrative. Poetics Today, 27(4), 633–674. doi:10.1215/03335372-2006-006

Scullin, M. K., & Bliwise, D. L. (2015). Sleep, Cognition, and Normal Aging Integrating a Half 
Century of Multidisciplinary Research. Perspectives on Psychological Science, 10(1), 97–137. 
doi:10.1177/1745691614556680

Sexton, C. E., Storsve, A. B., Walhovd, K. B., Johansen-Berg, H., & Fjell, A. M. (2014). Poor sleep 
quality is associated with increased cortical atrophy in community-dwelling adults. Neurology, 
83(11), 967–973. doi:10.1212/WNL.0000000000000774

Sledgianowski, D., Tafti, M. H. A., & Kierstead, J. (2008). SME ERP system sourcing strategies: a 
case study. Industrial Management & Data Systems, 108(4), 421 - 436. 
doi:10.1108/02635570810868317

Soininvaara, O. (2002). Ministerikyyt. Helsinki: WSOY.

Sotarauta, M. (1996). Kohti epäselvyyden hallintaa: pehmeä strategia 2000-luvun alun suunnittelun 
lähtökohtana. Tampere: Tulevaisuuden tutkimuksen seura ry.

Tapscott, D. (2010). Syntynyt digiaikaan: sosiaalisen median kasvatit. Jyväskylä: Docendo.

Tenopir, C., King, D. W., Edwards, S., & Wu, L. (2009). Electronic journals and changes in 
scholarly article seeking and reading patterns. Aslib Proceedings, 61(1), 5–32. 
doi:10.1108/00012530910932267

31452
31453
31454
31455
31456
31457
31458
31459
31460
31461
31462
31463
31464
31465
31466
31467
31468
31469
31470
31471
31472
31473
31474
31475
31476
31477
31478
31479
31480
31481
31482
31483
31484
31485
31486
31487
31488
31489
31490
31491
31492
31493
31494
31495
31496

31498
31499
31500
31501

http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html
http://www.jukkarannila.fi/julkaisut.html


718 / 718

Tähtinen, S. (2005). Järjestelmäintegraatio: tarve, vaihtoehdot, toteutus. Tekniikka & talous 10. 
Helsinki: Talentum.

Vainiomäki, S., Hyppönen, H., Kaipio, J., Reponen, J., Vänskä, J., & Lääveri, T. (2014). 
Potilastietojärjestelmät tuotemerkeittäin arvioituna vuonna 2014. Suomen Lääkärilehti, 69(49), 
3361–3371.

Venkula, J. (1988). Tietämisen taidot - tieteelliseen toimintaan harjaantuminen yliopisto-opinnoissa.
Helsinki: Gaudeamus.

Vodanovich, S., Sundaram, D., & Myers, M. (2010). Research Commentary — Digital Natives and 
Ubiquitous Information Systems. Information Systems Research, 21(4), 711–723. 
doi:10.1287/isre.1100.0324

Vänskä, J., Vainiomäki, S., Kaipio, J., Hyppönen, H., Reponen, J., & Lääveri, T. (2014). 
Potilastietojärjestelmät lääkärin työvälineenä 2014: käyttäjäkokemuksissa ei merkittäviä muutoksia.
Suomen Lääkärilehti, 69(49), 3351–3358.

Vänskä, J., Viitanen, J., Hyppönen, H., Elovainio, M., Winblad, I., Reponen, J., & Lääveri, T. 
(2010). Lääkärien arviot potilastietojärjestelmistä kriittisiä. Suomen Lääkärilehti, 65(50–52), 4177–
4183.

Winblad, I., Hyppönen, H., Vänskä, J., Reponen, J., Viitanen, J., Elovainio, M., & Lääveri, T. 
(2010). Potilastietojärjestelmät tuotemerkeittäin arvioitu – Kaikissa on kehitettävää. Suomen 
Lääkärilehti, 65(50–52), 4185–4194.

Ylijoki, O.-H. (1998). Akateemiset heimokulttuurit ja noviisien sosialisaatio. Tampere: Vastapaino.

Ylöstalo, M., & Tarkka, O. (2001). Asianajajan käsikirja (6. laitos.). Helsinki: Werner Söderström 
lakitieto.

Zadeh, S. S., & Begum, K. (2010). Association Between Insomnia and Quality of Life: An 
Exploratory Study Among Software Engineers. Applied Research Quality Life. 
doi:10.1007/s11482-010-9131-5

31502
31503
31504
31505
31506
31507
31508
31509
31510
31511
31512
31513
31514
31515
31516
31517
31518
31519
31520
31521
31522
31523
31524
31525
31526
31527
31528
31529
31530
31531
31532
31533
31534
31535


	Lisenssi
	Vastuulausekkeita
	SL 537. Esipuhe / Jotain alkuun
	SL 537.1. Joitain huomioita tästä teoksesta
	SL 537.2. Lukujen numeroinnista / Jatkuu edellisen teoksen perusteella
	SL 537.3. Aikatauluista ja päiväyksistä
	SL 537.4. Ei tieteellinen teos – ei tälläkään kertaa
	SL 537.5. Uusien teoksien ajatuksia on kerätty yhteen
	SL 537.6. Johonkin on pakko lopettaa

	SL 538. Ovatko uudet näkökulmat mahdollisia
	SL 538.1. Merkintä 500 / 1.11.2011: 500 + 77 : Uutta näkökulmaa jatkossa ??
	SL 538.2. Yhteenvetoa 12.3.2013 päivätystä asiakirjasta
	SL 538.3. Yleinen yhteenveto / 22.3.2018

	SL 539. Armeijasta, koulutuksesta ja taloudesta
	SL 539.1. Merkintä 501 / 1.11.2011: Olisiko jotain uutta näkökulmaa ?
	SL 539.2. Uudelleenarviointia / 5.11.2017

	SL 540. Rationaalisuuden erilaiset rajoitteet
	SL 540.1. Merkintä 502 / 1.11.2011: Rationaalisuuden rajoittamista vai repimistä?
	SL 541.2. Uudelleenarviointia / 5.11.2017

	SL 541. Erilaisista (sotilaallisista) tavoitteista
	SL 541.1. Merkintä 503 / 2.1.2011: Yrityksen teoria / tavoite
	SL 541.2. Uudelleenarviointia / 5.11.2017

	SL 542. Rationaalisuus eri ilmiöiden suhteen
	SL 542.1. Merkintä 504 / 7.11.2011: Rationaalisuusolettamaan uutuuksia?
	SL 542.2. Uudelleenarviointia / 5.11.2017

	SL 543. Erilaisista järjellisistä perusteluista (rationaalisuus)
	SL 543.1. Merkintä 505 / 14.11.2011: Rationaalisuusolettamaan uusia uutuuksia ??
	SL 543.2. Uudelleenarviointia / 6.11.2017

	SL 544. Tekniikan soveltamisesta sotiin ja muuhunkin
	SL 544.1. Merkintä 506 / 18.11.2011: TEKNO-ilmöiden vaikutuksia eri olosuhteissa?
	SL 544.2. Uudelleenarviointia / 7.11.2017

	SL 545. Erilaisista ryhmistä ja ryhmien välisistä ristiriitaisuuksista
	SL 545.1. Merkintä 507 / 24.11.2011: Ihmisyhteisön arvomaailma ja maailmanpolitiikkaa
	SL 545.2. Uudelleenarviointia / 7.11.2017

	SL 546. Avoimien ja suljettujen tietoteknisten ratkaisujen leviämisestä
	SL 546.1. Merkintä 508 / 24.11.2011: Tietotekniikka ja eettiset arvot
	SL 546.2. Uudelleenarviointia / 7.11.2017

	SL 547. Yritystoiminnan keskittymistä ja muutakin
	SL 547.1. Merkintä 509 / 24.11.2011: Suurenemisen seurannaiset ??
	SL 547.2. Uudelleenarviointia / 7.11.2017

	SL 548. Erilaisista epävastaavuuksista
	SL 548.1. Merkintä 510 / 28.11.2011: Kaupallista (ir)rationaalisuutta
	SL 548.2. Uudelleenarviointia / 7.11.2017

	SL 549. Erilaisista epävastaavuuksista perusyhdistysten ja liittotoimistojen välillä
	SL 549.1. Merkintä 511 / 29.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 1
	SL 549.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

	SL 550. Oire vai sairaus?
	SL 550.1. Merkintä 512 / 30.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 2
	SL 550.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

	SL 551. Strategia-asiakirjojen määrästä ja laadusta
	SL 551.1. Merkintä 513 / 30.11.2011: Liittotoimistosyndrooma / 3
	SL 551.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

	SL 552. Pelkkä tietotekniikka, upottaminen tuotteisiin ja tietopalvelut
	SL 552.1. Merkintä 514 / 30.11.2011: Sähköpostin korvaaja / Tekno-ilmiöitä
	SL 552.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

	SL 553. Eriävien mielipiteiden kirjaamisesta
	SL 553.1. Merkintä 515 / 4.12.2011: Liittotoimistosyndrooma / 4
	SL 553.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

	SL 554. Mitä on matalan kynnyksen yhdistystoiminta?
	SL 554.1. Merkintä 516 / 5.12.2011: Yhdistystoiminnan vaihtuvat tasot?
	SL 554.2. Uudelleenarviointia / 8.11.2017

	SL 555. Erityislaatuisuus ja perusteluita erityislaatuisuudelle
	SL 555.1. Merkintä 517 / 5.12.2011: 2012 ?? / Ron Paul / IX
	SL 555.2. Uudelleenarviointia / 9.11.2017

	SL 556. Oma arvio kilpailutuksesta ja poikkeusoloista
	SL 556.1. Merkintä 518 / 7.12.2011: Kilpailu/Poikkeusolo
	SL 556.2. Uudelleenarviointia / 9.11.2017

	SL 557. Sota aiheuttaa kaikenlaisia seurauksia!
	SL 557.1. Merkintä 519 / 7.12.2011: Irrationaalisia liittolaisia
	SL 557.2. Uudelleenarviointia / 9.11.2017

	SL 558. Ennen internet-vallankumousta vai internet-vallankumouksen jälkeen?
	SL 558.1. Merkintä 520 / 7.12.2011: Tekno-irrationaalisuuksia
	SL 558.2. Uudelleenarviointia / 9.11.2017

	SL 559. Ulkomaiden sekaantumisesta jonkin valtion sisäisiin asioihin
	SL 559.1. Merkintä 521 / 7.12.2011: IRAN / jotain uutta ??
	SL 559.2. Uudelleenarviointia / 9.11.2017

	SL 560. Mahdollisimman lähellä / Euroopan Unioni / NATO
	SL 560.1. Merkintä 522 / 7.12.2011: Norjan EU-veivausta
	SL 560.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

	SL 561. Jokainen maa on monimutkainen kokonaisuus
	SL 561.1. Merkintä 523 / 7.12.2011: MSNBC - Presidentti 2012
	SL 561.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

	SL 562. Ideologinen media kaatuu eri syistä
	SL 562.1. Merkintä 524 / 7.12.2011: FOX / Ron Paul / X
	SL 562.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

	SL 563. Ensimmäinen merkintä seuranta-aiheesta
	SL 563.1. Merkintä 525 / 12 December 2011: TIZEN + WebOS / Mobile->PC / A
	SL 563.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

	SL 564. Järjestöjen sisäistä ja ulkoista vääntämistä
	SL 564.1. Merkintä 526 / 12.12.2011: Liittotoimistosyndrooma / 6
	SL 564.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

	SL 565. Kielteisestä markkinoinnista
	SL 565.1. Merkintä 527 / 13.12.2011: KOVAT otteet / Ron Paul / XI
	SL 565.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

	SL 566. Pärjääminen kivikovilla älypuhelimien markkinoilla
	SL 566.1. Merkintä 528 / 13 Dec 2011: mission(s) / TIZEN + WebOS / Mobile->PC / B
	SL 566.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

	SL 567. Työpöytäkoneiden korvaajat?
	SL 567.1. Merkintä 529 / 13 Dec 2011: mission(s) / Desktop OS 2014 / PC->Mobile / A
	SL 567.2. Uudelleenarviointia / 11.11.2017

	SL 568. Rationaalisuudesta ja irrationaalisuudesta
	SL 568.1. Merkintä 530 / 14.12.2011: Koulutettua irrationaalisuutta
	SL 568.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2017

	SL 569. Näkemyksistä tietotekniikkaan liittyen
	SL 569.1. Merkintä 531 / 14.12.2011: Avoin<->Suljettu/Turva<->Piilo
	SL 569.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2017

	SL 570. Iranista ja useamman vuoden yhteistyöstä
	SL 570.1. Merkintä 532 / 14.12.2011: IRAN -> TOSIASIOIDEN seuloutuminen
	SL 570.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2017

	SL 571. Loppuiko Irakin sota sittenkään?
	SL 571.1. Merkintä 533 / 18.12.2011: IRAK ---> mielipiteiden seulominen
	SL 571.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2017

	SL 572. Tulevaisuuden ennakoinnista jotain
	SL 572.1. Merkintä 534 / 18.12.2011: Vaihtoehtokanavat / 1 / IRAN ym.
	SL 572.2. Uudelleenarviointia / 12.11.2017

	SL 573. Vaalien valvonnasta jotain
	SL 573.1. Merkintä 535 / 18.12.2011: Vaihtoehtokanavat / 2 / Venäjä ym.
	SL 573.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

	SL 574. Aina vain jatkuva sotatila
	SL 574.1. Merkintä 536 / 20.12.2011: IRAN - kovat otteet?? / Ron Paul / XII
	SL 574.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

	SL 575. Datan ja tekniikan avoimuudesta
	SL 575.1. Merkintä 537 / 20.12.2011: Data ja tekniikka haluaa avoimeksi
	SL 575.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

	SL 576. Unelmien ja totuuden ristiriidoista
	SL 576.1. Merkintä 538 / 20.12.2011: Unelmat <=> Totuus / Ron Paul / XIII
	SL 576.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

	SL 577. Mitä kannattaisi soveltaa Suomeen / Vaalit
	SL 577.1. Merkintä 539 / 20.12.2011: Suomen aloittelijat / Ron Paul / XIV
	SL 577.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

	SL 578. Tentit eivät ole paras opetusmuoto
	SL 578.1. Merkintä 540: Radikaali koulutusinnovaatio / Puheenvuoro
	SL 578.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

	SL 579. Syitä uusille mielenosoituksille?
	SL 579.1. Merkintä 541: Maailma tulessa + IRAN/ Ron Paul / XV
	SL 579.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

	SL 580. Kotikoneiden tulevaisuuden käyttöjärjestelmät?
	SL 580.1. Merkintä 542: A New Hope ? / Desktop OS 2014 / PC->Mobile / B
	SL 580.2. Uudelleenarviointia / 8.12.2017

	SL 581. Epävastaavuudet mielikuvien ja asioiden välillä
	SL 581.1. Merkintä 543: Demokratian uhrilampaat / osa 2 / Puolue(toimisto)syndrooma
	SL 581.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

	SL 582. Tosiasioiden tarkatusta ja esitetyt valheet
	SL 582.1. Merkintä 544: Maailma tulessa + TEXAS / Ron Paul / XVI
	SL 582.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

	SL 583. Rikollista ja rehellistä toimintaa
	SL 583.1. Merkintä 545: Tekno-ahdistus / kaiken avoimuus
	SL 583.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

	SL 584. Oikea tulkinta eri asioista
	SL 584.1. Merkintä 546: Vaihtoehtopläjäys / Ron Paul / XVII
	SL 584.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

	SL 585. Järkevyydestä ja järjettömyydestä jotain
	SL 585.1. Merkintä 547: Samaan aikaan Suomessa (tylsää)
	SL 585.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

	SL 586. Myyttien helliminen on kivaa
	SL 586.1. Merkintä 548: Irtisanoutuminen Etelä-Pohjanmaa -myytistä
	SL 586.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

	SL 587. Loka lentää eri puolilla maailmaa
	SL 587.1. Merkintä 549: Kaikki liittyy kaikkeen / loanheitto
	SL 587.2. Uudelleenarviointia / 9.12.2017

	SL 588. Sota ja sotilastekniikka
	SL 588.1. Merkintä 550: Sotarumpu / Painostus / mm. Ron Paul / XVIII
	SL 588.2. Uudelleenarviointia / 10.12.2017

	SL 589. Uusi teknologia ja rahan kohdistaminen oikein?
	SL 589.1. Merkintä 551: Teknologia / Maailman pelastaminen ??
	SL 589.2. Uudelleenarviointia / 10.12.2017

	SL 590. FLASH ja vaihtoehdot tulevaisuudessa?
	SL 590.1. Merkintä 552: n. 69 FLASH-videota sivua kohden on liikaa
	SL 590.2. Uudelleenarviointia / 10.12.2017

	SL 591. Tarvitsemmeko jotain lisää vaalien vuoksi?
	SL 591.1. Merkintä 553: Idea uudeksi vaalilipukkeeksi??
	SL 591.2. Uudelleenarviointia / 10.12.2017

	SL 592. Voiko sotia välttää oikeasti?
	SL 592.1. Merkintä 554: IRAN-kysymys keskiössä / mm. Ron Paul / XIX
	SL 592.2. Uudelleenarviointia / 10.12.2017

	SL 593. Yksi osa kuntauudistusta ja muita uudistusta
	SL 593.1. Merkintä 555: Julkinen mielipide kuntauudistuksesta (i)
	SL 593.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

	SL 594. Miten sitoudutaan erilaisiin ratkaisuihin?
	SL 594.1. Merkintä 556: Sitoutumisen puute on kasvava ongelma
	SL 594.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

	SL 595. Yksityistäminen vai kunnallisuus?
	SL 595.1. Merkintä 557: JAKK & Yhtiöittäminen
	SL 595.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

	SL 596. Tietokoneohjelman avoimuudesta ja tietokoneohjelman lähdekoodin omistuksesta jotain
	SL 596.1. Merkintä 558: IT-kilpailutus & Pitkäaikaisuus
	SL 596.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

	SL 597. Älypuhelimista kohti pöytäkoneita?
	SL 597.1. Merkintä 559: Departures / TIZEN + WebOS / Mobile->PC / C
	SL 597.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

	SL 598. Kaupallisen toiminnan keskittyminen
	SL 598.1. Merkintä 560: EU(rooppa) / limittäisyys / takaaja
	SL 598.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

	SL 599. Kapinallisten vastaisku ja seurannaiset
	SL 599.1. Merkintä 561: Rebels Strike Back / Desktop OS 2014 / PC->Mobile / C
	SL 599.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

	SL 600. Toimittajien puoluekanta ja loka vaalikampanjoissa
	SL 600.1. Merkintä 562: Lokaa / Media-Puppu / mm. Ron Paul / XX
	SL 600.2. Uudelleenarviointia / 11.12.2017

	SL 601. Tieteellisen tekstin lukemisen tehokkuudesta
	SL 601.1. Merkintä 563: Tieteellisestä julkaisemisesta ja lukemisesta
	SL 601.2. Uudelleenarviointia / 13.12.2017

	SL 602. Mitä olisi oikea kulttuurinen osaaminen?
	SL 602.1. Merkintä 564: Kulttuurinen osaaminen / Sota ja valheet
	SL 602.2. Uudelleenarviointia / 13.12.2017

	SL 603. Kiusaus käyttää sotilaallista voimaa eri maissa
	SL 603.1. Merkintä 565: Puolustusvoimien alasajo / erikoisjoukot ??
	SL 603.2. Uudelleenarviointia / 13.12.2017

	SL 604. Pois kunnilta vai jättäminen kunnille?
	SL 604.1. Merkintä 566: LISÄÄ mielipidettä kuntauudistuksesta (ii)
	SL 604.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

	SL 605. Erilaisten uudistushankkeiden suossa?
	SL 605.1. Merkintä 567: Yksityiskohta / Kuntauudistus / Keräys (iii)
	SL 605.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

	SL 606. Tosiasioiden arvioinnista Suomessa
	SL 606.1. Merkintä 568: Vastaiskuja / Kuntauudistus / Kokoaminen (iv)
	SL 606.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

	SL 607. Oikean osaamisen hankkimisesta
	SL 607.1. Merkintä 569: Osoitettu Oikea Osaaminen / Opiskelu-Ongelma
	SL 607.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

	SL 608. Hömpän määrä suhteessa asiaan
	SL 608.1. Merkintä 570: Irtisanoutuminen kuninga(s/tar) -hömpötyksistä
	SL 608.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

	SL 609. Mitä on elävä tietotekniikka tekniikka?
	SL 609.1. Merkintä 571: Announcements / TIZEN + WebOS / Mobile->PC / D
	SL 609.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

	SL 610. Milloin herätän kuntauudistukseen?
	SL 610.1. Merkintä 572: Kuntauudistus / Tunteet / Numerointi (v)
	SL 610.2. Uudelleenarviointia / 16.12.2017

	SL 611. Kuntaliitoksia ja kuntien toimintojen yhdentämisestä
	SL 611.1. Merkintä 573: Kuntauudistus / Järki (?) / (vi)
	SL 611.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

	SL 612. Kuka määrää tulevaisuudessa?
	SL 612.1. Merkintä 574: Whose Century ? / Ron Paul / XXI
	SL 612.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

	SL 613. Maksettua seurantaa eri aiheista
	SL 613.1. Merkintä 575: STATFOR - omat merkintäni
	SL 613.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

	SL 614. Tietotekniikan opettelusta ja osaamisesta
	SL 614.1. Merkintä 576: OMA idea / tietotekniset uhat ja mahdollisuudet
	SL 614.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

	SL 615. Kuka rahoittaa uskonnollista toimintaa?
	SL 615.1. Merkintä 577: Koraani palaa & Moskeija(t)
	SL 615.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

	SL 616. Mitä pitäisi järkevänä tai järjettömänä?
	SL 616.1. Merkintä 578: Rationaalisuusolettamaan jotain uutta ???
	SL 616.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

	SL 617. Maailmanpoliisin toiminta-ajatuksista
	SL 617.1. Merkintä 579: Ikuinen sotatila ??
	SL 617.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

	SL 618. Presidentinvaaleista pohdintaa myöhemmin
	SL 618.1. Merkintä 580: Loppuun asti vääntäminen / mm. Ron Paul / XXII
	SL 618.2. Uudelleenarviointia / 17.12.2017

	SL 619. Väestömääristä eri kunnissa
	SL 619.1. Merkintä 581: Käppyräkokoelma / Jalasjärvi / Kuntauudistus (vii)
	SL 619.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

	SL 620. Totuudesta ja tosiasioiden vääntämisestä
	SL 620.1. Merkintä 582: Irtisanoutumisia & Tosiasioiden vääntöä
	SL 620.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

	SL 621. Oppimisesta erilaisissa asiayhteyksissä
	SL 621.1. Merkintä 583: Innostus oppia uutta / Liiallinen koulutususko
	SL 621.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

	SL 622. Käyttöliittymäsuunnittelu ja vuorovaikutussuunnittelu
	SL 622.1. Merkintä 584: aikaa 250 millisekuntia vai 250 vuotta??
	SL 622.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

	SL 623. Selainvertailun aloittaminen
	SL 623.1. Merkintä 585: Selainvertailu / OSA 1
	SL 623.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

	SL 624. Jostain pitää aloittaa selainvertailukin
	SL 624.1. Merkintä 586: Selainvertailu / Maxthon (i) / OSA 2
	SL 624.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

	SL 625. Erilaisissa kokouksissa ravaamisesta
	SL 625.1. Merkintä 587: Kuntien uusia tehtäviä / Kuntauudistus (viii)
	SL 625.2. Uudelleenarviointia / 18.12.2017

	SL 626. Selainten eroavaisuuksista
	SL 626.1. Merkintä 588: Selainvertailu / Maxthon (ii) vs. Opera / OSA 3
	SL 626.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

	SL 627. Järjettömyydestä ja järjettömyydestä jotain
	SL 627.1. Merkintä 589: (Tekno)(ir)rationaalisuuksia / Eri puolet
	SL 627.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

	SL 628. Tietotekniikan ja hallinnon suhteesta jotain
	SL 628.1. Merkintä 590: Soveltuvuustestausta IT-alalle (ja muuallekin)
	SL 628.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

	SL 629. Älypuhelimista kohti työpöytäkoneita
	SL 629.1. Merkintä 591: Competitor(s) / TIZEN + webOS / Mobile->PC / E
	SL 629.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

	SL 630. Perustulosta ja perustulomallien vertailusta
	SL 630.1. Merkintä 592: Yleiset ja erityiset käsikirjat ?
	SL 630.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

	SL 631. Informaatio-ohjausta vai lakiohjausta?
	SL 631.1. Merkintä 593: Yleis- ja erityisseuranta lisättynä etiikan ongelmilla
	SL 631.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

	SL 632. Ohjelmien taistelusta
	SL 632.1. Merkintä 594: LibreOffice vs. OpenOffice - viimeisin tilanne
	SL 632.2. Uudelleenarviointia / 19.12.2017

	SL 633. Sovellettuna erityisesti ohjelmointiin
	SL 633.1. Merkintä 595: Totuus, Tilastot, Kuvitelmat, Käppyrät
	SL 633.2. Uudelleenarviointia / 21.12.2017

	SL 634. Tekniikan jatkuvan kehittämisen pakko
	SL 634.1. Merkintä 596: Öljy, Uskonto, Politiikka / mm. Ron Paul / XXIII
	SL 634.2. Uudelleenarviointia / 21.12.2017

	SL 635. Taloudesta, tekniikasta ja koulutuksesta
	SL 635.1. Merkintä 597: Sisäpoliittinen (koulutus)pläjäys
	SL 635.2. Uudelleenarviointia / 21.12.2017

	SL 636. Eri tekniikoiden käytöstä jotain
	SL 636.1. Merkintä 598: Selainvertailu / Maxthon (iii) vs. Opera / OSA 4
	SL 636.2. Uudelleenarviointia / 21.12.2017

	SL 637. Älypuhelimien ja pöytäkoneiden yhdentämistä
	SL 637.1. Merkintä 599: New Start / Mobile->PC / PC->Mobile / New Start
	SL 637.2. Uudelleenarviointia / 21.12.2017

	SL 638. Jälleen asiaprosessista ja mielikuvaprosessista
	SL 638.1. Merkintä 600: Sisäpoliittinen ja ulkopoliittinen pläjäys
	SL 638.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

	SL 639. Nopeasti leviävä tekninen ratkaisu
	SL 639.1. Merkintä 601: Killer application ? / Mobile->PC / F
	SL 639.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

	SL 640. Väliaikatiedote eri sotien tilanteesta
	SL 640.1. Merkintä 602: Väliaikatiedote / Ron Paul / XXIV
	SL 640.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

	SL 641. Vaatimaton kokeilu loppujen lopuksi!
	SL 641.1. Merkintä 603: Perustulo ja rationaalisuusolettama
	SL 641.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

	SL 642. Asioihin perehtymisestä jälleen kerran
	SL 642.1. Merkintä 604: Kansalaisjärjestöjen asialista / mm. Ron Paul / XXV
	SL 642.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

	SL 643. Selainten (www) värimaailmasta jotain
	SL 643.1. Merkintä 605: Selainvertailu / Maxthon (iv) vs. Opera / OSA 5
	SL 643.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

	SL 644. Selainseuranta jatkuu
	SL 644.1. Merkintä 606: Selainvertailu / Avant (i) vs. Opera / OSA 6
	SL 644.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

	SL 645. Ääripäät eri vaihtoehdoille
	SL 645.1. Merkintä 607: Vallan kahvojen vääntämistä / Kuntauudistus (ix)
	SL 645.2. Uudelleenarviointia / 22.12.2017

	SL 646. Mihin kannattaa muuttaa?
	SL 646.1. Merkintä 608: Käppyröitä / Suur-Seinäjoki? / Kuntauudistus (x)
	SL 646.2. Uudelleenarviointia / 29.12.2017

	SL 647. Vaihtoehtokanavat ja kriittisyys vaihtoehtokanavien suhteen
	SL 647.1. Merkintä 609: Velka Vastaan Varallisuuden Väheneminen
	SL 647.2. Uudelleenarviointia / 29.12.2017

	SL 648. Selainvertailun jatkumisesta ja määräävästä markkinaosuudesta
	SL 648.1. Merkintä 610: Selainvertailu / Avant (ii) vs. Opera / OSA 7
	SL 648.2. Uudelleenarviointia / 29.12.2017

	SL 649. Saman selainmoottorin käytön ongelmista!
	SL 649.1. Merkintä 611: Selainvertailu / välikatsaus / OSA 8
	SL 649.2. Uudelleenarviointia / 29.12.2017

	SL 650. Erilaisia arvioita selaimista
	SL 650.1. Merkintä 612: Selainvertailu / Hylkäämisiä / OSA 9
	SL 650.2. Uudelleenarviointia / 29.12.2017

	SL 651. Tekniikan aiheuttamat läsnäolovaatimukset
	SL 651.1. Merkintä 613: Teknologian ahdistavuus
	SL 651.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

	SL 652. Häiriötekijästä pysyvään vaikutukseen?
	SL 652.1. Merkintä 614: Häiriötekijä / Ron Paul / XXVI
	SL 652.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

	SL 653. Selainvertailun välikatsaus
	SL 653.1. Merkintä 615: Selainvertailu / Comodo (i) vs. Maxthon (v) / OSA 10
	SL 653.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

	SL 654. Aikaisemmista kirjoituksista jonkin verran
	SL 654.1. Merkintä 616: Radiohiljaisuudesta ??
	SL 654.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

	SL 655. Välillä taukoa
	SL 655.1. Merkintä 617: Vieläkin radiohiljaisuutta ???
	SL 655.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

	SL 656. Tylsien asioiden opastamisesta
	SL 656.1. Merkintä 618: Kuolettava tylsyys vastaan mediaspektaakkelit
	SL 656.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

	SL 657. Teknologian mahdollistamat kummallisuudet
	SL 657.1. Merkintä 619: Ajatusten sekoittuminen / Rationaalisuusolettama
	SL 657.2. Uudelleenarviointia / 9.1.2018

	SL 658. Mediaoperaatioiden onnistumisesta jotain
	SL 658.1. Merkintä 620: Mediaoperaatiot / Ongelmia
	SL 658.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

	SL 659. Moninaisuudesta puolueiden sisällä
	SL 659.1. Merkintä 621: Limittäisyyttä / Puolueiden kuppikunnat
	SL 659.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

	SL 660. Suomalainen valtiokeskeisyys
	SL 660.1. Merkintä 622: Kannanotto yksityistämiseen liittyen
	SL 660.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

	SL 661. Ideoiden leviämisestä eri puolilla maailmaa
	SL 661.1. Merkintä 623: UPDATE / Ron Paul / XXVII
	SL 661.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

	SL 662. Horisontaalit ja vertikaaliset ratkaisut
	SL 662.1. Merkintä 624: Meltemi dumped !!! / Mobile->PC / G
	SL 662.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

	SL 663. Avoimuudesta ja ongelmien ilmoittamisesta
	SL 663.1. Merkintä 625: Avoimuuden saarekkeet hallitusti hallintaan
	SL 663.2. Uudelleenarviointia / 14.1.2018

	SL 664. Kyselyt: kouluttamista vai oikeaa osaamista?
	SL 664.1. Merkintä 626: Tukehtuminen tosiasioihin / Rationaalisuusolettama
	SL 664.2. Uudelleenarviointia / 20.1.2018

	SL 665. Seminaarien massatuotanto Suomeenkin?
	SL 665.1. Merkintä 627: C-SPAN / Seminaarien massatuotanto
	SL 665.2. Uudelleenarviointia / 20.1.2018

	SL 666. Houkutus diplomatiaan ja houkutus sotaan
	SL 666.1. Merkintä 628: Aika käy vähiin ?? / Ron Paul / XXVIII
	SL 666.2. Uudelleenarviointia / 20.1.2018

	SL 667. Sekaantuminen vai yhteistyö?
	SL 667.1. Merkintä 629: 5 min. vs. 50 min. / mm. Ron Paul / XXIX
	SL 667.2. Uudelleenarviointia / 17.2.2018

	SL 668. Perehtymistä ikäviin tosiasioihin?
	SL 668.1. Merkintä 630: Retoriikka ja raportit / Kuntauudistus (xi)
	SL 668.2. Uudelleenarviointia / 17.2.2018

	SL 669. Ideakilpailut ja asioiden esittämisen tavoista
	SL 669.1. Merkintä 631: Ulkopolitiikasta sisäpolitiikkaa - ja päinvastoin
	SL 669.2. Uudelleenarviointia / 17.2.2018

	SL 670. Ison hankkeen tiedottamisesta
	SL 670.1. Merkintä 632: Kyselyn kummastelusta totiseen todellisuuteen?
	SL 670.2. Uudelleenarviointia / 17.2.2018

	SL 671. Sähköisen äänestyksen ongelmista (jälleen kerran)
	SL 671.1. Merkintä 633: Päivitys - sähköinen äänestys(kone)
	SL 671.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

	SL 672. Järjelliset asiaperusteet erilaisille aiheille
	SL 672.1. Merkintä 634: Rationaalisuusolettama ja valtion/kuntien toiminta
	SL 672.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

	SL 673. Kuka on oikea ystävä ja oikea vihollinen riippuen erilaisista näkökulmista?
	SL 673.1. Merkintä 635: Kaatuminen sekaannukseen - pelko ja tosiasia
	SL 673.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

	SL 674. Keskittyminen kunnolla johonkin tietotekniikan osa-alueeseen
	SL 674.1. Merkintä 636: Yhden asian säätiö voittojen takaajana
	SL 674.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

	SL 675. Lisää yhden asian yhteisöistä (monesti säätiö)
	SL 675.1. Merkintä 637: Firefox OS - new developments / Mobile->PC / H
	SL 675.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

	SL 676. Erittäin huonoa asiakaspalvelu eri yhteyksissä (RSS-syötteet)
	SL 676.1. Merkintä 638: Paheksuntaa RSS-syötteiden ylläpidosta
	SL 676.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

	SL 677. Häviäminen vai pärjääminen erittäin kovan kilpailun markkinoilla
	SL 677.1. Merkintä 639: Foundation & Mandriva / PC->Mobile / D
	SL 677.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

	SL 678. Vanhan tekniikan hävittämisestä
	SL 678.1. Merkintä 640: Selainvertailu / EI täydellistä / Opera / OSA 11
	SL 678.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

	SL 679. Yksittäisen maailmanpolitiikan asiakokonaisuuden seuranta
	SL 679.1. Merkintä 641: Maailma tulessa & Israel & Saudi-Arabia & YKSI ASIA
	SL 679.2. Uudelleenarviointia / 19.2.2018

	SL 680. Mielenmaisema ja väittämien totuusarvot
	SL 680.1. Merkintä 642: American Psyche / Ron Paul / XXX
	SL 680.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

	SL 681. Vapauden levittäminen sodan avulla?
	SL 681.1. Merkintä 643: Sodan ihannointi ja sodan todellisuus
	SL 681.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

	SL 682. Hyvät tiivistelmät erilaisista asioista
	SL 682.1. Merkintä 644: Samaan aikaan toisaalla / tylsääkö??
	SL 682.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

	SL 683. Värimaailman merkityksestä
	SL 683.1. Merkintä 645: Logotehtailua / monivärisyys / MOBILE & DESKTOP
	SL 683.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

	SL 684. Avoimuudesta markkinajohtaja?
	SL 684.1. Merkintä 646: Samsung Galaxy Tab 2 10.1 / Mobile->PC / I
	SL 684.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

	SL 685. Teknologian sivuvaikutuksista
	SL 685.1. Merkintä 647: Tekniikan ajama irrationaalisuus
	SL 685.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

	SL 686. Asian kehittymistä ajan suhteen (Aikajana)
	SL 686.1. Merkintä 648: Tylsää & Tärkeää & Tavallista & Tuskallista
	SL 686.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

	SL 687. Tietoteknisestä omistamisesta
	SL 687.1. Merkintä 649: Selainvertailu / Kuka omistaa mitäkin / OSA 12
	SL 687.2. Uudelleenarviointia / 21.2.2018

	SL 688. Tekniikan nopeudesta ja tekniikan uskonnollisuudesta
	SL 688.1. Merkintä 650: Tekniikka & Etiikka / Tektiikka?
	SL 688.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 689. Älypuhelimesta kaikkein keskeisin järjestelmä?
	SL 689.1. Merkintä 651: Jolla & Traditional Keyboard / Mobile->PC / J
	SL 689.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 690. Käytettävistä selaimista
	SL 690.1. Merkintä 652: Selainvertailu / Opera - kaatumisia / OSA 13
	SL 690. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 691. Oletuksena eri toimintojen vähäisyys
	SL 691.1. Merkintä 653: Selainvertailu / Comodo Dragon - kaatuu / OSA 14
	SL 691.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 692. Mahdollisimman vähäiset ominaisuudet
	SL 692.1. Merkintä 654: Selainvertailu / Uutislukija / OSA 15
	SL 692.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 693. Vanhojen tietojärjestelmien hallittu alasajo ja vain tarpeelliset uudet tietojärjestelmät!
	SL 693.1. Merkintä 655: Sähköistä nissutusta / Sähköinen äänestys
	SL 693.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 694. Myöhemmin kehitetty suomalainen tosiasioiden tarkastuspalvelu
	SL 694.1. Merkintä 656: Vastakohdat & Ristiriidat / mm. Ron Paul / XXXI
	SL 694.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 695. Kertausta turhien toimintojen estämisestä
	SL 695.1. Merkintä 657: LIIKAA kuvia / Kuvien linkitys erikseen
	SL 695.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 696. Näkyvästä ja näkymättömästä
	SL 696.1. Merkintä 658: Raskasta rationalisointia rajoittuneilla rajoilla
	SL 696.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 697. Kärsivällisyydestä ja monessa paikassa toimivista ratkaisuista
	SL 697.1. Merkintä 659: Monthly Statistics / Mobile & Desktop
	SL 697.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 698. Vastakkainasettelu on edelleen päivän sana!
	SL 698.1. Merkintä 660: Jatko: Raskasta rationalisointia vrt. 658
	SL 698.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 699. Moniäänisyyden sietämisestä
	SL 699.1. Merkintä 661: Jatko: Pudokas, vrt. 658, 660
	SL 699.2. Uudelleenarviointia / 22.2.2018

	SL 700. Tasa-arvosta ja äärimmilleen viedyistä aivojen ominaisuuksista
	SL 700.1. Merkintä 662: Tasa-arvo, tasainen arvostus, arvo-tasaus
	SL 700.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 701. Selainten ominaisuuksien hallinnasta jotain
	SL 701.1. Merkintä 663: Selainvertailu / estoja vrt. Lynx / OSA 16
	SL 701.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 702. Sinisestä kohti muita värejä
	SL 702.1. Merkintä 664: Logo(s) / Mobile->PC / K
	SL 702.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 703. Yksi paikka ja yksi järjestelmä tietoturvaongelmien ilmoittamiseen ja jäljittämiseen
	SL 703.1. Merkintä 665: Tekno-yllätyksiä & sähköinen äänestys (mm.)
	SL 703.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 704. Jokainen kohu vaatii omat toimenpiteensä!
	SL 704.1. Merkintä 666: Jatko: Eroaminen, vrt. 658, 660, 661
	SL 704.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 705. Moniajon seuranta alkuun – (i)
	SL 705.1. Merkintä 667: mm. Dana Foundation / Moniajo (i)
	SL 705.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 706. Riippuvuuden mahdollisuudet
	SL 706.1. Merkintä 668: Ensimmäiset linkit / Moniajo (ii)
	SL 706.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 707 . Erilaisten (nuoriso)järjestöjen toiminnan heilahteluista
	SL 707.1. Merkintä 669: Uusi kohu + Ohjelmat, vrt. 658, 660, 661, 666
	SL 707.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 708. Eri aiheiden poliittinen todellisuus
	SL 708.1. Merkintä 670: Tiede vs. tekniikka vs. politiikka vs. tosiasiat
	SL 708.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 709. Alkuperäisen ajatuksen oikeasta toteutuksesta
	SL 709.1. Merkintä 671: Uudempi kohu + Alkuperäinen ajattelija + Toteutus
	SL 709.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 710. Työpöytäkoneiden johtavat ratkaisut
	SL 710.1. Merkintä 672: Year of the LINUX desktop / PC->Mobile / E
	SL 710.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 711. Selaimet ja selaimien standardit
	SL 711.1. Merkintä 673: Selainvertailu / Chrome ja WOT / OSA 17
	SL 711.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 712. Erilaisista asiaa julkisista raporteista
	SL 712.1. Merkintä 674: Blather vs. Facts / Aate vs. Totuus
	SL 712.2. Uudelleenarviointia / 23.2.2018

	SL 713. Avoimien ratkaisujen rahoittamisesta jotain
	SL 713.1. Merkintä 675: Standardi & Omistus & Markkinaosuus & Raha
	SL 713.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 714. Ihmisten rationaalisesta käyttäytymisestä
	SL 714.1. Merkintä 676: Ideologioiden purkaminen osiin / osa 2
	SL 714.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 715. Lyhyiden koulutusjaksojen tarpeellisuudesta
	SL 715.1. Merkintä 677: "Pikatutkinto" - ei ehkä oikea sana??
	SL 715.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 716. Turha vai tarpeellinen lainsäädäntö?
	SL 716.1. Merkintä 678: "Pikatutkinto" ja "Pikatyöllistäminen"
	SL 716.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 717. Käyttöjärjestelmien markkinaosuuksista
	SL 717.1. Merkintä 679: Monthly statistics / MOBILE & DESKTOP
	SL 717.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 718. Hyökkääminen esimerkiksi asettamispäätöstä vastaan ennen varsinaisen tekstin julkaisua
	SL 718.1. Merkintä 680: Kuntauudistus & kuohuntaa? Kuntauudistus (xii)
	SL 718.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 719. Oikea asian selvittäminen vai asian selvittämisen vastustaminen?
	SL 719.1. Merkintä 681: Alasampumisia urakalla / mm. Kuntauudistus (xiii)
	SL 719.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 720. Aika rientää ja markkinaosuudet muuttuvat
	SL 720.1. Merkintä 682: Hiljaa hissukseen huomaamatta / Maailmanvalloitus
	SL 720.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 721. Tosiasioiden merkityksestä jotain
	SL 721.1. Merkintä 683: Uusi vuosi ja uudet vaikeudet / Tietotaso
	SL 721.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 722. Uusia sotia eri maissa
	SL 722.1. Merkintä 684: Sodassa ei ole mitään hienoa / MALI
	SL 722.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 723. Normien keventäminen ja purkaminen
	SL 723.1. Merkintä 685: Tehtävät: 535 kpl / Kuntauudistus (xiv)
	SL 723.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 724. Teknologian esiintuomista ongelmista jotain
	SL 724.1. Merkintä 686: Järkevyys & Yhdistelmät / mm. Moniajo (iii)
	SL 724.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 725. Pikkukengistä ja kumisaappaista
	SL 725.1. Merkintä 687: Edelleen - järkeviä yhdistelmiä - ???
	SL 725.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 726. Varovaisempi ulkopolitiikka ja uskonnon vaikutus eri tavoilla
	SL 726.1. Merkintä 688: Uudistus & Analyysi / Ron & Rand Paul / XXXII
	SL 726.2. Uudelleenarviointia / 24.2.2018

	SL 727. Sodan vastustus ja sodan kannatus
	SL 727.1. Merkintä 689: Mielen ongelmat & Sota / Ron & Rand Paul / XXXIII
	SL 727.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 728. Pohdintaa erilaisista kriisipesäkkeistä
	SL 728.1. Merkintä 690: Muitakin mielipiteitä / Ron & Rand Paul / XXXIV
	SL 728.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 729. Digitalisoitumisen vaikutuksista
	SL 729.1. Merkintä 691: Liikaa kaikkea / mm. Digi / mm. Moniajo (iv)
	SL 729.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 730. Sisäiset ja ulkoiset kiistat
	SL 730.1. Merkintä 692: Infighting / Ron & Rand Paul / XXXV
	SL 730.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 731. Erilaisilta keskeytyksiltä suojaaminen
	SL 731.1. Merkintä 693: Hitaus & Keskeytykset / mm. Moniajo (v)
	SL 731.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 732. Erilaisten ihmisten ja koneiden järjestelmien yhteistoiminnasta
	SL 732.1. Merkintä 694: Teknologian ongelmia / Vaste / Kuntauudistus (xv)
	SL 732.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 733. Sähköisen äänestyksen ongelmia eri maissa
	SL 733.1. Merkintä 695: Sähköisen äänestyksen nissutus
	SL 733.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 734. Selainten ongelmien estämisestä
	SL 734.1. Merkintä 696: Selainvertailu / Webkit / Opera vs. muut / OSA 18
	SL 734.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 735. (Tieto)tekniikan ongelmien poistamisesta
	SL 735.1. Merkintä 697: Kokouskaruselli ja tekniikkaa / mm. Moniajo (vi)
	SL 735.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 736. Onko vihollisen vihollisen oikeasti ystävä?
	SL 736.1. Merkintä 698: Vihollisen vihollinen / Ron & Rand Paul / XXXVI
	SL 736.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 737. Taloustieteen suuntauksista
	SL 737.1. Merkintä 699: Austrian Economics / Ron & Rand Paul / XXXVII
	SL 737.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 738. Seurannan tarve – keskeytysteknologia
	SL 738.1. Merkintä 700: Pitkittäistutkimus / Televisio / Moniajo (vii)
	SL 738.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 739. Tylsistä tosiasioista
	SL 739.1. Merkintä 701: Kohu vs. Tylsyys / Katainen / Kuntauudistus (xvi)
	SL 739.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 740. Yhden ajatussuunnan seuraamista
	SL 740.1. Merkintä 702: Uskonto & Politiikka / Ron & Rand Paul / XXXVIII
	SL 740.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 741. Eri aiheiden seurannasta
	SL 741.1. Merkintä 703: Pelkkää Pintaliitoa & Pelkkää Perusteellisuutta???
	SL 741.2. Uudelleenarviointia / 25.2.2018

	SL 742. Erilaisuuksista ja erityislaatuisuudesta
	SL 742.1. Merkintä 704: CPAC: Exceptionalism / Ron & Rand Paul / XXXIX
	SL 742.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 743. Koko ajan verkon syövereissä?
	SL 743.1. Merkintä 705: End of an Era / Always On
	SL 743.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 744. Jälkiviisautta
	SL 744.1. Merkintä 706: JAKK: Jotain asiallista kannattaisi kehitellä?
	SL 744.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 745. Kuntien tehtävien määrästä
	SL 745.1. Merkintä 707: Keynes & Kunta / Kuntauudistus (xvii)
	SL 745.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 746. Mobiililaitteiden ohjelmistokehyksistä
	SL 746.1. Merkintä 708: Jolla Announcement / Mobile->PC / L
	SL 746.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 747. Erilaisten sopimusten määrä ja laatu
	SL 747.1. Merkintä 709: Huojuva sopimusviidakko
	SL 747.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 748. Erilaisista liittoutumista
	SL 748.1. Merkintä 710: Fax Democracy / EU / LIBYA / SYYRIA / yms. / EEA
	SL 748.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 749. Kansainvälisen päätöksen vaikutukset suomalaisiin liikelaitoksiin
	SL 749.1. Merkintä 711: Liikelaitos - Päivitys / Kuntauudistus (xvii)
	SL 749.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 750. Tietotekniikkaa hyvin erilaisilla sovellusalueilla
	SL 750.1. Merkintä 712: Kaiken tietoteknistyminen / SOA ??
	SL 750.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 751. Tekniikasta ja kokouskäytännöstä jotain
	SL 751.1. Merkintä 713: Nopeuden eettisyys / Moniajo (viii)
	SL 751.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 752. Erilaisten rekistereiden ongelmista
	SL 752.1. Merkintä 714: Tekninen & Sosiaalinen / Todellisuus
	SL 752.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 753. Eri maissa kuohuu koko ajan eri tavoilla
	SL 753.1. Merkintä 715: Syyria & Egypti / Ron & Rand Paul / XXXIX
	SL 753.2. Uudelleenarviointia / 26.2.2018

	SL 754. Väittämien sähköisen leviäminen eri suuntiin
	SL 754.1. Merkintä 716: Koski & Räsänen & Kirkko / mm. Moniajo (ix)
	SL 754.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 755. Alkuperäinen puhe ja puheeseen liittyvä kohu
	SL 755.1. Merkintä 717: Tosiasioiden tarkastuspalvelut Suomeenkin ???
	SL 755.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 756. Uskontoon liittyvä tietämys ja tietämättömyys
	SL 756.1. Merkintä 718: Uskonto & Politiikka & RÄSÄNEN & TIETO
	SL 756.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 757. Erilaisten vakaumuksien perusteista
	SL 757.1. Merkintä 719: Räsäs-kohu: Oikeus/Velvollisuus/Mahdollisuus/Uhka
	SL 757.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 758. Erilaisista nuorten ongelmista
	SL 758.1. Merkintä 720: Koulutus & Tekniikka & Feminismi & ym.
	SL 758.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 759. Erilaisten uskonnollisten ryhmien vaikutuksesta ja sekaantumisesta erilaisiin kriiseihin
	SL 759.1. Merkintä 721: Uskonto & Naiset & Armeija & Räsänen
	SL 759.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 760. Avoimuus ja erilaiset sosiaaliset ilmiöt
	SL 760.1. Merkintä 722: Kaiken avoimuus oletusarvoisesti?
	SL 760.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 761. Asioiden lohkominen erilaisiin osiin
	SL 761.1. Merkintä 723: Uskonto & Diplomatia / mm. Ron & Rand Paul / XXXX
	SL 761.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 762. Keskeytysteknologia ja muut teknologiat
	SL 762.1. Merkintä 724: Teknologia & Terveys / mm. Moniajo (x)
	SL 762.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 763. Ihmisten erilaisista ominaisuuksista
	SL 763.1. Merkintä 725: SOME -> Pakko -> Järkevyys / Moniajo (xi)
	SL 763.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 764. Tosiasioiden tarkastuspalveluiden historiaa
	SL 764.1. Merkintä 726: Syyria / SOTA / mm. Ron & Rand Paul / XXXXI
	SL 764.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 765. Sodanjulistus ilman todellista keskustelua?
	SL 765.1. Merkintä 727: Syyria / Perustuslaki / Ron & Rand Paul / XXXXII
	SL 765.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 766. Aikakauden loppu ja alku
	SL 766.1. Merkintä 728: END of an era / Mobile->PC / M & / PC->Mobile / F
	SL 766.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 767. Pärjääminen ilman mediavalmennusta?
	SL 767.1. Merkintä 729: Susanna Koski & Mediavalmennus
	SL 767.2. Uudelleenarviointia / 27.2.2018

	SL 768. Miten perustella jonkin kirkon erityisasema?
	SL 768.1. Merkintä 730: Uskonto & Politiikka / Myyttejä / Erityislaatu
	SL 768.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

	SL 769. Myytit ja todellisuus
	SL 769.1. Merkintä 731: Uskonto & Politiikka / Totuus / Erityislaatu
	SL 769.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

	SL 770. Teknokratia ja teknologia
	SL 770.1. Merkintä 732: Teknokratia VAI demokratia VAI demokrologia ??
	SL 770.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

	SL 771. Totuuden esiinmarssi
	SL 771.1. Merkintä 733: Vakoilu / Julkisuus / mm. Ron & Rand Paul / XXXXIII
	SL 771.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

	SL 772. Uuden internetin tietoturvallisuus?
	SL 772.1. Merkintä 734: TELMO? / Internetin loppu? / IT-miljonäärit?
	SL 772.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

	SL 773. Liittojen, piirien ja yhdistysten kannanotot
	SL 773.1. Merkintä 735: Liittotoimisto- ja puoluetoimistosyndrooma / jne.
	SL 773.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

	SL 774. Vakoilusta ja valtion toiminnasta
	SL 774.1. Merkintä 736: Merkityksetön?? / Suomi maailmassa
	SL 774.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

	SL 775. Vallitsevan politiikan kyseenalaistaminen
	SL 775.1. Merkintä 737: Salaus / Avoin / mm. Ron & Rand Paul / XXXXIV
	SL 775.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

	SL 776. Onnesta ja teknologiasta
	SL 776.1. Merkintä 738: Koulutus & Irrationaalisuus & Teknologia & Onni
	SL 776.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

	SL 777. Uskonnolliset ylilyönnit ja muut ylilyönnit
	SL 777.1. Merkintä 739: Päivi Räsänen / Vainot / Tieto / Suvaitsevaisuus
	SL 777.2. Uudelleenarviointia / 28.2.2018

	SL 778. Yhteiset asiat ry?
	SL 778.1. Merkintä 740: Valtio vai kunta? / Tosiasiat / Tylsää?
	SL 778.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

	SL 779. Yksityisistä lausunnoista ja poliittisten järjestöjen lausunnoista
	SL 779.1. Merkintä 741: Kriisi / Poliittiset järjestöt / Ratkaisu ?
	SL 779.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

	SL 780. Teknologian suorat ja epäsuorat vaikutukset
	SL 780.1. Merkintä 742: Kirjoitustaito / Informaatiopommitus / Moniajo (xii)
	SL 780.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

	SL 781. Totuuden tavoittelu ja tosiasioiden vääristely
	SL 781.1. Merkintä 743: Vuodot / Totuus / mm. Ron & Rand Paul / XXXXV
	SL 781.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

	SL 782. Tietoturvaongelmia ja tietoturvaongelmia ilmoittaminen
	SL 782.1. Merkintä 744: Rikolliset vs. Tietoturva-asiantuntijat
	SL 782.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

	SL 783. Mediaspektaakkelit
	SL 783.1. Merkintä 745: Naapurin sauna palaa / Varovaisuus
	SL 783.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

	SL 784. Asiakaspalvelusta / Uutissyötteet (RSS)
	SL 784.1. Merkintä 746: RSS - markkinoinnin epäonnistuminen
	SL 784.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

	SL 785. Tekniikan ajamista ilmöistä
	SL 785.1. Merkintä 747: Vaikeat yhdistelmät / Moniajo (xiii)
	SL 785.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

	SL 786. Sopimuksen mahdollisuuksista / Iran
	SL 786.1. Merkintä 748: Uutiset / Asiakirjat / mm. Ron & Rand Paul / XXXXVI
	SL 786.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

	SL 787. Eri maissa tehty tutkiva journalismi
	SL 787.1. Merkintä 749: Lappi & Al Jazeera English / Tutkiva journalismi
	SL 787.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

	SL 788. Jonkin maan hallinnon vaihtaminen tai vaihtuminen
	SL 788.1. Merkintä 750: Ukraina / IRAN / mm. Ron & Rand Paul / XXXXVII
	SL 788.2. Uudelleenarviointia / 1.3.2018

	SL 789. Jotain asiaa lopuksi
	SL 789.1. Johonkin on vain pakko lopettaa
	SL 789.2. Erilaisista näkökulmista

	Lähteitä

